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°۲۵تهران

تغ�رقیمتعنوان

0 (%0)70,100درهم امارات

0 (%0)30,500لير ترکيه

0 (%0)40,050يوان چين

0 (%0)207,400دلار کانادا

0 (%0)286,300فرانک سوئيس

0 (%0)3,450افغاني

0 (%0)4,000روبل روسيه

0 (%0)191,100دلار استراليا

0 (%0)257,290دلار

0 (%0)296,510يورو

0 (%0)360,430پوند انگليس

تغ�رقیمتعنوان

0 (%0)115,180,000سکه امامي

0 (%0)109,990,000سکه بهار آزادي

0 (%0)59,500,000نيم سکه

0 (%0)38,000,000ربع سکه

0 (%0)23,500,000سکه گرمي

 
یکشنبه ۱۰ مرداد ۱۴۰۰

 
August 1, 2021

بیست و یکم ذیحجه ۱۴۴۲

مناسبت ها

۹ مرداد ولادت امام موسی کاظم علیه السلام [ ٢٠ ذوالحجه ]
۱۰ مرداد جشن چله تابستان

[ August 1 ] ۱۰ مرداد آغاز هفته جهانی شیردهی
۱۴ مرداد صدور فرمان مشروطیت

اوقات شرعی به افق تهران

طلوع خورشید: ۰۶:۱۲ اذان صبح: ۰۴:۳۴

غروب خورشید: ۲۰:۰۹ اذان ظهر: ۱۳:۱۱

اذان مغرب: ۲۰:۲۶



 

1- خشت هاي بی ملات / بازگشت امید براي احیاي کارخانه تولید سیمان دهلران - باشگاه خبرنگاران جوان

2- رییس جمهوري منتخب در انتخاب مدیران لیاقت و شایستگی را لحاظ کند - ایرنا

3- جزئیاتی از قبولی دانش آموزان مازندرانی در مرحله دوم المپیادهاي علمی + جدول | خبرگزاري فارس - مناظره

4- طراح حمله تروریستی در آلمان به 6 سال زندان محکوم شد - تقریب نیوز

5- خدمات مجازي بانک توسعه تعاون در سطح مطلوبی قرار دارد - اقتصاد تهران

6- اَبَربحران کم آبی؛ حکمرانی ملّی یا فدرالیسم آب و توسعه؟!! کدام یک؟!! - اقتصاددان

7- پرداخت حقوق کارگران نیشکر هفت تپه در حال پیگیري است - روزنامه کار و کارگر

8- توریسم شهري بام ایران، اندر خم یک کوچه - ایمنا

9- فراخوان جلب مشارکت شهروندان در برنامه ها و فعالیت هاي سازمان رفاه، خدمات و مشارکت هاي اجتماعی شهرداري تهران - توسعه پویا

10- شستا بر محور محرومیت زدایی - روزنامه رسالت

11- با تندي و بدخلقی نمی شود جوان و نوجوان را مسجدي کرد | امام جماعت فقط مسئول خواندن نماز نیست - حوزه نیوز

12- طرح صیانت و دل نگرانی هاي زنان سرپرست خانوار - ایسنا

13- گسترش ویروس کشنده فقر - فصل اقتصاد

14- اردبیل قطب دارویی آینده کشور تبدیل می شود - قم پرس

15- اگر طرح تحول سلامت نبود نمی توانستیم با کرونا مقابله کنیم - قم پرس

16- طلا قیمت بالاتري را خواهد شکست؟ - عصر بازار

17- جزئیاتی از قبولی دانش آموزان مازندرانی در مرحله دوم المپیادهاي علمی + جدول - خبرگزاري فارس

18- به افکار عمومی احترام بگذاریم - روزنامه آرمان ملی

19- خبــر - روزنامه آرمان ملی

20- آینده پژوهی آموزش در سایه کرونا - روزنامه آرمان ملی

21- ساخت 17 هتل و هتل آپارتمان در قم | خبرگزاري فارس - مناظره

22- طرح تولید برق کارخانه تولید محصولات دارویی اردبیل کلنگ زنی شد &– خبرگزاري مهر | اخبار ایران و جهان - تجهیز نیوز

23- ارتقاي مهارت هاي فنی و حرفه اي از عوامل شکوفایی اقتصادي محسوب می شوند - روزنامه ابتکار

24- بازدید مدیر صندوق کارآفرینی امید استان کهگیلویه و بویراحمد از باشگاه فرهنگی ورزشی هندبال فراز بام خائیز دهدشت - صندوق
کارآفرینی امید

25- فراخوان جلب مشارکت شهروندان در برنامه ها و فعالیت هاي - سیماي اقتصادي

26- آموزش مهارت می تواند منجر به افزایش اعتماد به نفس و کارآفرینی در جامعه شود - سپاهان نیوز

27- چرا کارخانه هاي تن ماهی سواحل مکران تعطیل شد؟ - صراط نیوز

28- از گلخانه 200 متري تا صادرات به ترکمنستان - روزنامه خراسان

29- فقر و خشکسالی - اقتصاددان

30- شستا بر محور محرومیت زدایی - روزنامه رسالت

31- آمادگی 8 اندیشکده جهت تدوین «مرامنامه حافظ منافع عامه» براي دولت - خوز 24

32- پرداخت 6 هزارمیلیارد ریال تسهیلات بانک کشاورزي به مددجویان کمیته امداد - اقتصاد طلایی

33- اعلام آمادگی بانک مسکن براي تأمین مالی پروژه هاي مسکونی آستان قدس رضوي - اقتصاد طلایی

34- ضرورت مهار دلالان براي کنترل قیمت مسکن - 55 آنلاین



35- روحانی 7 بیمارستان و کلینیک تخصصی در 5 استان کشور را افتتاح کرد - تقریب نیوز

36- سیاستگذاري نوین نیاز بازار مسکن ایران - روزنامه اقتصاد سرآمد

37- ارزبري 60 درصدي تولید خودرو در ایران - روزنامه اقتصاد سرآمد

38- سیاستگذاري نوین نیاز بازار مسکن ایران - روزنامه اقتصاد سرآمد

39- بهره برداري از چندین پروژه عمرانی در پارك فناوري پردیس آغاز شد - خبرگزاري علم و فناوري

40- با طرح صیانت به کجا خواهیم رفت؟ - آخرین خبر

41- کاهش رعایت پروتکل ها در آستانه شیوع پیک پنجم کرونا در زنجان - ایسنا

42- مشوق ها براي به کارگیري مددجویان در صنایع کوچک و متوسط افزایش یابد - بازار کار

43- اینترنت ابزار توسعه عدالت و بسترساز توسعه کسب و کارهاست - بازار کار

44- اخبار - روزنامه امتیاز

45- یادداشت - روزنامه امتیاز

46- بخش خصوصی خراسان جنوبی در اولویت سرمایه گذاري است - ایرنا

47- اخبار - روزنامه امتیاز

48- 6 سال زندان براي طراح حمله تروریستی به مسلمانان در آلمان - خبرگزاري قرآن

49- کربن؛ سرآمد سهروردي پژوهی معاصر در جهان - خبرگزاري قرآن

50- راه اندازي سامانه کارآموزي و شبکه اشتغال دانش آموختگان دانشگاه شیراز - خبرگزاري قرآن

51- رمز موفقیت سپاه در مردمی بودن و محرومیت زدایی است - خبرگزاري قرآن

52- تغییرات در آموزش وپرورش به صورت محتوایی لازم و ضروري است - ایسنا

53- فقر و خشکسالی - شعار سال

54- ضرورت افزایش مشوق ها براي به کارگیري مددجویان در صنایع کوچک و متوسط - روزنامه آرمان ملی

55- مقام معظم رهبري: مسئله اصلی کشور  فضاي مجازي نیست - آرمان تبریز

56- ضرورت مهار دلالان براي کنترل قیمت مسکن - فردا نیوز

57- راهکار کنترل قیمت مسکن - فردا نیوز

58- افتتاح بیمارستان 320 تختخوابی علی ابن ابی طالب (ع) زاهدان - تقریب نیوز

59- 7 هزار میلیارد ریال تسهیلات پرداختی شعب بانک توسعه تعاون در استان کرمان - فراسو

60- ضرورت نظارت و مبارزه قاطع با مفاسد اقتصادي در دولت - نسیم نیوز

61- تمدید مهلت ارسال آثار به چهاردهمین جشنواره کارآفرینان برتر تا 22 مرداد - پانا

62- اگر طرح تحول سلامت نبود نمی توانستیم با کرونا مقابله کنیم &– خبرگزاري مهر | اخبار ایران و جهان - تجهیز نیوز

63- شرکت توسعه نیشکر نماد اشتغال، تولید و خودکفایی - شوشان

64- رشد 14 رتبه اي آذربایجان غربی در خریدهاي آنلاین در یکسال گذشته - برنا نیوز

65- اشتغال 140 هزار نفر در شهرك ها و نواحی صنعتی استان - روزنامه نصف جهان

66- کلاف سردرگم انتقال آب به اصفهان - روزنامه نصف جهان

67- بررسی مشکلات ناوگان حمل و نقل شهري در حوزه تاکسیرانی شهرستان سنندج - صندوق کارآفرینی امید

68- سامانه 141 راه ارتباطی مخاطبان و مدیریت حمل و نقل عمومی کیش - خبر داغ

69- مواد اولیه قطعه سازي با قیمت مناسب به تولید کننده نمی رسد/ تخمین خسارت قطعی برق به خودروسازي ها - فصل اقتصاد

70- سهم اشتغال خدمات در بهار 1400 کاهش یافت - فصل اقتصاد

71- بزرگترین فروشگاه هاي زنجیره اي پوشاك با برند استقلال راه اندازي می شود - فصل اقتصاد



72- دکتر روحانی 7 بیمارستان و کلینیک تخصصی در 5 استان کشور را افتتاح کرد - ریاست جمهوري

73- نرخ بیکاري در زنجان 7.5 درصد است - آرا نیوز

74- نصب تجهیزات کنترلی در مرز ماهیرود تا پایان سال - آرا نیوز

75- دفاع از پروژه فرهنگ سراي بیرجند/ موهایی که در شورا سپید شد - آرا نیوز

76- تقدیر رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران از خدمات بانک ملی ایران - اقتصاد طلایی

77- شیراز پیشرو در بهره برداري از صنایع کشاورزي - قلمنا

78- مهمترین عامل افزایش قیمت مسکن - گسترش صنعت معدن تجارت

79- ابراز تاسف بلینکن از منع بکارگیري 182 کارمند محلی آمریکا در روسیه - ایرنا

80- اختصاص تسهیلات 217 میلیاردي به واحدهاي صنعتی استان یزد - تابناك

81- واعظی: تلاش براي مقابله با فناوري محکوم به شکست است - بورس امروز

82- افتتاح چندین طرح وکلنگ زنی با حضور معاون عمرانی استاندار آذربایجانشرقی در هشترود - رکنا

83- نخبگان را با خود تحریمی دفع می کنیم - شعار سال

84- اخبار - روزنامه اخبار صنعت

85- اخبار - روزنامه اخبار صنعت

86- اخبار - روزنامه اخبار صنعت

87- کافه پاچنار محله فرحزاد احیا و بهره برداري شد - خبر ایران

88- 21 درصد کرسی هاي استادي را بانوان تشکیل می دهند - خبرگزاري مهر

89- تنها نماینده کرمان جزء سه نفر برتر مرحله کشوري «مهرواره محله همدل» شد - خبرگزاري قرآن

90- دکتر روحانی 7 بیمارستان و کلینیک تخصصی در 5 استان کشور را افتتاح کرد - برنا نیوز

91- اختصاص 1300 میلیارد تومان اعتبار اشتغال روستایی در مازندران - ایسنا

92- حل مشکل بیکاري جوانان از رسالت هاي اصلی مسئولان است - خبر آنلاین

93- افتتاح 7 بیمارستان و کلینیک تخصصی در 5 استان توسط رئیس جمهور - خبرگزاري فارس

94- رئیس جمهوري 2 طرح بیمارستانی مازندران را افتتاح کرد - ایرنا

95- برداشت خیار در نهاوند/ ایجاد اشتغال فصلی براي 20 هزار نفر - خبرگزاري فارس

96- «ملی گرایی» و خانواده؛ دلیل ماندن - فراز

97- فرصت هاي جدید شغلی بر مبناي دینامیک اشتغال ایجاد می شود - آریا نیوز

98- محدودیت فضاي مجازي و چالش اقتصادي بزرگ در کشور - شعار سال

99- اصفهان میزبان همایش ملی" برنامه درسی و اشتغال" است - ایرنا

100- تمدید مهلت ارسال آثار به چهاردهمین جشنواره کارآفرینان برتر تا 22 مرداد - ایرنا

101- احیاي بناهاي تاریخی گامی براي توسعه گردشگري در استان سمنان است/ واگذاري کاروانسراي دامغان به سرمایه گذار بخش خصوصی
- تسنیم

102- واردات دانه هاي روغنی صنعت این بخش را نجات می دهد| لزوم حذف ارز 4200 تومانی - فودنا

103- مرغداران در آستانه ورشکستگی| واحدها، تولید ندارند - فودنا

104- سرمایه گذاري صندوق کارآفرینی امید در طرحهاي اشتغالزایی - رکنا

105- اختصاص تسهیلات 217 میلیاردي به واحدهاي صنعتی استان یزد - خبرگزاري مهر

106- افتتاح 7 بیمارستان - شبکه خبر

107- مصاحبه با مدیر استان سمنان بانک صنعت و معدن - صبح تهران



108- خدمات مجازي بانک توسعه تعاون در سطح مطلوبی است - صبح تهران

109- ضرورت مهار سوداگران زمین براي کنترل قیمت مسکن - اقتصادگردان

110- تلاش براي مقابله با فناوري محکوم به شکست است - اقتصادگردان

111- 220 هزار طرح اشتغالزایی با حمایت صندوق کارآفرینی امید افتتاح شد - اقتصادگردان

112- ایجاد 10 هزار صندوق خرد روستایی در کشور تا پایان امسال - دانا

113- چرا اقتصاد ایران سلطان پرور است؟ - روزنامه کارون

114- تخت خالی نیست، بیمارستان ها را نگردید! - روزنامه کارون

115- تسهیلات در زمینه هایی که اثرگذاري بیشتري دارند پرداخت می کنیم - روزنامه نصف جهان

116- طرح "هر روستا یک محصول" سبب کاهش بیکاري می شود - صندوق کارآفرینی امید

117- طرح "هر روستا یک محصول" سبب کاهش بیکاري می شود - صندوق کارآفرینی امید

118- شکستن حلقه فقر با مهارت آموزي مقدور است - بسیج نیوز

119- ساختمان شماره2 بیمارستان علی ابن ابیطالب(ع) زاهدان افتتاح شد - ایرنا

120- جهانگیري: امروز نمی توان به مردم دروغ گفت - دیده بان ایران

121- جزئیات افتتاح طرح هاي وزارت بهداشت با حضور تصویري رئیس جمهور - فردا نیوز

122- بهره برداري از طرح هاي بیمارستانی وزارت بهداشت و درمان آغاز شد - پانا

123- تمدید مهلت ارسال آثار به چهاردهمین دوره جشنواره کارآفرینان برتر تا 22 مرداد - میراث آریا

124- چگونه در ایران می توان حساب پی پال داشت؟ - تسنیم

125- افتتاح هفت بیمارستان با دستور رئیس جمهور - خبرگزاري صدا و سیما

126- کافه پاچنار محله فرحزاد احیا و بهره برداري شد - شهر فردا

127- اهداي جهاز و لوازم اشتغال به نو عروسان زاهدانی - خبرگزاري صدا و سیما

128- تشکل هاي مردمی مهم ترین عنصر گره گشاي مشکلات جامعه هستند - خبر داغ

129- جهانگیري: در مقطعی از تلویزیون به عنوان «اتاق شیطان یاد» می شد، اما امروز در همه روستاها از تجهیزات دنیاي ارتباطات استفاده

می شود - روز نو

130- مواد اولیه قطعه سازي با قیمت مناسب به تولید کننده نمی رسد - پدال نیوز

131- اهمیت پشتیبانی و مانع زدایی از تولید در ایجاد ثبات اقتصادي - تیتر 20

132- بهره برداري از طرح هاي بیمارستانی وزارت بهداشت و درمان آغاز شد - ایرنا

133- 220 هزار طرح اشتغالزایی با حمایت صندوق کارآفرینی امید افتتاح شد - مازنی خبر

134- یارانه دستمزد در سال 1400 چیست؟ - بورسان

135- بهره برداري از طرح هاي بیمارستانی وزارت بهداشت و درمان - شبکه خبر

136- دکتر حامد حسینخانی مدیر شعبه کرمان بنیاد ایرانشناسی شد - روزنامه کرمان امروز

137- دکتر حامد حسینخانی مدیر شعبه کرمان بنیاد ایرانشناسی شد - روزنامه کرمان امروز

138- بازار انرژي کشور نیاز به یک بازنگري اساسی دارد - میزان

139- آیین افتتاح مرحله کشوري نوزدهمین دوره مسابقات ملی مهارت - باشگاه خبرنگاران جوان

140- تسهیلاتی که کام تولید را شیرین کرد! - اعتبار نیوز

141- علل کاهش انگیزه بخش خصوصی براي سرمایه گذاري در صنعت برق - عصر بازار

142- گزارشی جدید نفتی مرکز پژوهش ها - میز نفت

143- مصاحبه با مدیر استانی بانک صنعت و معدن استان سمنان در خصوص اقدامات انجام شده و برنامه هاي آتی این مدیریت - تجارت گردان



144- واعظی: تلاش براي مقابله با فناوري محکوم به شکست است - تجارت گردان

145- سامانه 141 راه ارتباطی مخاطبان و مدیریت حمل و نقل عمومی کیش - شما و اقتصاد

146- تسهیلاتی که کام تولید را شیرین کرد! - شما و اقتصاد

147- شرکت خدمات هوایی پیام به سوددهی رسیده است - روزنامه جام جم

148- چادرملو، موتور محرکه اقتصاد استان یزد - روزنامه عصر اقتصاد

149- تربیت نیروي انسانی ، مهمترین عامل در پشتیبانی و مانع زدایی از تولید - روزنامه جام جم

150- طرح نظام اشتغال دانش آموختگان تربیت بدنی و علوم ورزشی خاتمه یافت - بازار کار

151- کتاب «مدیریت کارآفرینی سازمانی و نوآوري» انتشار یافت - بازار کار

152- انتشار کتاب «مدیریت کارآفرینی سازمانی و نوآوري» - آریا نیوز

153- بهترین منابع براي یاد گیري - خط گیلان

154- پرداخت تسهیلات 22 میلیاردي رونق تولید در روستا هاي کشور - خبرگزاري صدا و سیما

155- آموزش مهارت می تواند منجر به افزایش اعتماد به نفس و کارآفرینی در جامعه شود - خبر داغ

156- ایجاد 10 هزار صندوق خرد روستایی در کشور تا پایان 1400 - بلاغ

157- علاج مشکلات کشور با تکیه بر توان متخصصان جهاددانشگاهی امکانپذیر است - ایسنا

158- انتقاد واعظی به طرح صیانت از کاربران در فضاي مجازي - بورس پرس

159- (بدون تیتر) - روزنامه خبر شمال

160- (بدون تیتر) - روزنامه خبر شمال

161- (بدون تیتر) - روزنامه خبر شمال

162- معدن در سرزمین کانگوروها - معدن نیوز

163- مهلت آمریکا براي خروج کارمندان محلی مراکز دیپلماتیک در روسیه بسر رسید - ایرنا

164- برداشت 16 هزار میلیارد تومانی بانک مسکن از جیب مردم - ریشه

165- واعظی: تلاش براي مقابله با فناوري محکوم به شکست است - گیل خبر

166- مصاحبه با مدیر استان سمنان بانک صنعت و معدن - درآمد نیوز

167- حمایت از توسعه معادن و صنایع معدنی توسط بخش خصوصی - عصر معدن

168- انتشار کتاب «مدیریت کارآفرینی سازمانی و نوآوري» - خبرگزاري صدا و سیما

169- با طرح صیانت به کجا خواهیم رفت؟ - 55 آنلاین

170- آمار قبولی هاي مرحله دوم المپیادهاي علمی 1400 به تفکیک استان، رشته، جنسیت و پایه - ایلنا

171- حمایت شبکه توسعه اجتماعی رسالت و تنها تولیدکننده ورق گالوانیزه خودرو کشور از مشاغل خرد و خانگی - فلزات آنلاین

172- تفاهم نامه بنیاد نیکوکاري شهیدان محمدحسین و زینب اسدي لاري و معاونت تحقیقات دانشگاه علوم پزشکی تهران امضا شد - وب دا

173- لزوم توسعه مناطق آزاد /بهره برداري از سد کرم آباد امري ضروري است - دانا

174- لحظه شماري تجار و تولیدکنندگان براي آغاز دولت سیزدهم/ دولت روحانی چه بلایی بر سر صادرات و تولید کشور آورد؟ - دانا

175- بررسی مسائل و راهکارهاي حمایت از تولید در صنعت نفت و گاز - شبستان

176- نماینده مجلس : اولویت نمایندگان باید کمک به طرحهاي اشتغالزایی باشد - ایرنا

177- بی اعتمادي عمومی در نقطه صفر است - بهار نیوز

178- زیرساخت فضاي مجازي در دولت ما توسعه یافت/نمیتوان به مردم دروغ گفت - قم پرس

179- مواد اولیه قطعه سازي با قیمت مناسب به تولید کننده نمی رسد - شهرآرا آنلاین

180- فرماندار مهاباد: تسهیلات بانکی باید به افراد توانمند واگذار شود - ایرنا



181- واکنش واعظی به طرح مجلس/ مردم نامحرم نیستند/در خفا قانون ننویسیم - برنا نیوز

182- ما نیازمند تصویب «طرح صیانت» از ایرانیم/ تصویب «طرح صیانت» گسست اجتماعی را تشدید می کند/ طرح صیانت» در مقابل حقوق

اساسی، حقوق شهروندي و حقوق ملت قرار دارد - برنا نیوز

183- 220 هزار طرح اشتغالزایی با حمایت صندوق کارآفرینی امید افتتاح شد - صندوق کارآفرینی امید

184- افتتاح دو طرح اشتغالزایی روستایی با اعتبار بیش از 74 میلیارد ریال در بابل - صندوق کارآفرینی امید

185- بنام االله مراسم اهدا مدارك فنی حرفه اي دریافت کننده گان تسهیلات هرروستا یک محصول (حصیربافی) روستاي گلشن بندرانزلی -
صندوق کارآفرینی امید

186- افتتاح طرح اشتغال روستایی با حمایت صندوق کارآفرینی امید در شهرستان رشت - صندوق کارآفرینی امید

187- 220 هزار طرح اشتغالزایی با حمایت صندوق کارآفرینی امید افتتاح شد - صندوق کارآفرینی امید

188- طرح نظام اشتغال دانش آموختگان تربیت بدنی و علوم ورزشی با رویکرد خصوصی سازي در پژوهشگاه تربیت بدنی خاتمه یافت - خبر
روز

189- بزرگترین فروشگاه هاي زنجیره اي پوشاك با برند استقلال راه اندازي می شود - ایلنا

190- جهانگیري: هر کس مهارت داشته باشد، شغل پیدا می کند - سیتنا

191- رسیدگی به راه هاي روستایی یکی از اولویت هاي اصلی دولت تدبیر و امید بود - برنا نیوز

192- معدن در سرزمین کانگوروها - بورس و بانک

193- تسهیلاتی که کام تولید را شیرین کرد! - بورس و بانک

194- بهره برداري خط تولید مایع خوراکی لسیتین سویا در خرمشهر - آبادان نیوز

195- افتتاح اولین صندوق قرض الحسنه اشتغال کشور با مشارکت بانک تجارت - نود اقتصادي

196- انعقاد 11 تفاهم نامه همکاري با ادارات برخوار در سه ماهه اول سال - صاحب نیوز

197- استارت آپهاي فعال در حوزه اقتصاد دیجیتال شناسایی می شوند - ایستنا

198- شکستن حلقه فقر با مهارت آموزي مقدور است - خبرگزاري مهر

199- خدمات مجازي بانک توسعه تعاون در سطح مطلوبی است - آریا نیوز

200- سامانه 141 راه ارتباطی مخاطبان و مدیریت حمل و نقل عمومی کیش - آریا نیوز

201- افزایش 110 درصدي بودجه صید و صیادي سال 1400 در حوزه شیلات شهرستان ساري - آریا نیوز

202- دلایل افزایش شکاف طبقاتی در جامعه - روزنامه تجارت

203- خلاقیت رکن کارآفرینی است - ایرنا

204- طرح نظام اشتغال دانش آموختگان تربیت بدنی و علوم ورزشی با رویکرد خصوصی سازي در پژوهشگاه تربیت بدنی خاتمه یافت - برنا
نیوز

205- آمار قبولی هاي مرحله دوم المپیادهاي علمی 1400 به تفکیک استان - خبرگزاري مهر

206- انتشار کتاب «مدیریت کارآفرینی سازمانی و نوآوري» - ایسنا

207- تهران با 276 قبولی بیشترین قبولی المپیاد دانش آموزي را دارد - ایرنا

208- قزوین به عنوان استان برگزیده لیگ علمی پایا انتخاب شد - ایرنا

209- پرداخت سود سهام شرکت «صنعتی مینو» در شعب بانک صادرات ایران - اقتصاد آنلاین

210- خدمات مجازي بانک توسعه تعاون در سطح مطلوبی است - تجارت گردان

211- تسهیلاتی که کام تولید را شیرین کرد! - تجارت گردان

212- سقف تسهیلات قرض الحسنه افزایش یافت - تجارت گردان

213- اصولگرایان از نظر مبنایی با توسعه مشکل دارند / طرح صیانت از فضاي مجازي نشان داد در این وضع هم معیشت مردم اولویت نیست -
سلام نو



214- جهانگیري: اینترنت از مواضع آشکار عدالت خواهی در کشور است/ امروز نمی توان به مردم دروغ گفت - رویداد 24

215- مردم نامحرم نیستند که در خفا برایشان دیوارهاي کوتاه و بلند بسازید - رویداد 24

216- نتیجه نشست معاونت زنان با بزرگان اهل سنت درباره کودك همسري - رویداد 24

217- مهارت موجب اشتغال پایدار می شود - بازار کار

218- معدن در سرزمین کانگوروها - شما و اقتصاد

219- جهانگیري: اینترنت از مواضع آشکار عدالت خواهی در کشور است/ در مقطعی از تلویزیون به عنوان "اتاق شیطان یاد" می شد، اما

امروز در همه روستاها از تجهیزات دنیاي ارتباطات استفاده می شود - شبکه ایران

220- استارت آپهاي فعال در حوزه اقتصاد دیجیتال شناسایی می شوند - شبکه ایران

221- کافه پاچنار محله فرحزاد احیا و بهره برداري شد - شهر

222- نتیجه نشست معاونت زنان با بزرگان اهل سنت درباره کودك همسري - همشهري

223- مساجد، مردم و محله مهم ترین کانون در پیشرفت جامعه/ اعتماد به غرب گره گشایی نمی کند - خبرگزاري دفاع مقدس

224- بیوگرافی ماکان آریا پارسا از زبان خودش و چند راز موفقیت - ایمنا

225- ایجاد اشتغال پایدار در کشور با شکستن حلقه فقر - فراز

226- آموزش اشتغال محور ضامن ایجاد و پایداري مشاغل است - روزنامه شیراز نوین

227- افزایش اعتبارات براي محرومیت زدایی - روزنامه شیراز نوین

228- 3 هزار و 550 میلیارد تومان در معدن خراسان جنوبی سرمایه گذاري شد - دنیاي معدن

229- معدن در سرزمین کانگوروها - دنیاي معدن

230- چادرملو، موتور محرکه اقتصاد استان یزد - دنیاي معدن

231- جهانگیري: اینترنت از مواضع آشکار عدالت خواهی است/ باید از همه ظرفیت هاي کشور براي کاهش فقر استفاده کرد - شفقنا

232- آموزش مهارت می تواند منجر به افزایش اعتماد به نفس و کارآفرینی در جامعه شود/ تبدیل مهارت آموزي به فرهنگ عمومی و

گفتمان غالب در جامعه مهمترین رسالت سازمان فنی و حرفه اي است/ باید پیشرفت و توسعه ... - پایگاه دولت

233- خریداري بیش از 170 هزار تن گندم در همدان - باشگاه خبرنگاران جوان

234- جلسه کارگروه اشتغالزایی مهاباد برگزار شد - باشگاه خبرنگاران جوان

235- نقطه سر خط - ایران نیوز 24

236- شناسایی استارت آپ هاي فعال در حوزه اقتصاد دیجیتال - سیتنا

237- رادیو فرهنگ روایتگر دیپلماسی هنر در داستان فرش می شود - رادیو فرهنگ

238- آنچه در هفته دستاوردهاي دانشگاه کاشان گذشت - صبجانه پرس

239- آموزش مهارت می تواند منجر به افزایش اعتماد به نفس و کارآفرینی در جامعه شود - آریا نیوز

240- چرا صندوق هاي جسورانه شکست خوردند؟ - روزنامه گسترش صمت

241- 220 هزار طرح اشتغالزایی با حمایت صندوق کارآفرینی امید افتتاح شد - ایرنا

242- منافع قشر ضعیف، قربانی رضایت طبقه اي خاص - نسیم

243- مقبره هاي صحن امامزاده عبداالله(ع) شهرري به کارگاه تبدیل می شود - ایرنا

244- 15 طرح تولیدي روستایی در بابل افتتاح شد - ایرنا

245- زیرساخت فضاي مجازي در دولت ما توسعه یافت/نمیتوان به مردم دروغ گفت - خبرگزاري مهر

246- شکستن حلقه فقر با مهارت آموزي مقدور است - باشگاه خبرنگاران جوان

247- روایتی از ترند شدن هشتگ «در دانشگاه آزاد چه خبر است» - ایسکا

248- جوان تبریزي، مدال برنز مسابقات بین المللی اختراعات و نوآوري را کسب کرد - ایسنا



249- جهانگیري: در مقطعی از تلویزیون به عنوان «اتاق شیطان یاد» می شد، اما امروز در همه روستاها از تجهیزات دنیاي ارتباطات استفاده

می شود / نباید زمانی که با یک پدیده جدید روبرو می شویم تنها به فکر عوارض ... - انتخاب

250- با علم و فناوري نمی توان مبارزه کرد / نمی شود به مردم چیزي گفت ولی کار دیگري انجام داد - سلام نو

251- موافقت کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید با تسهیلات اشتغالزایی - باشگاه خبرنگاران جوان

252- ایجاد اشتغال با راه اندازي خط تولید مایع خوراکی لسیتین سویا در خرمشهر - باشگاه خبرنگاران جوان

253- تلاش براي مقابله با فناوري محکوم به شکست است - ناطقان

254- کارت بازرگانی براي شرکت هاي دانش بنیان با مدیریت اعضاي هیات علمی صادر می شود - ایسنا

255- برترین هاي نخستین مهرواره محله همدل مشخص شدند/ درخشش بچه هاي مسجد در گره گشایی هاي مومنانه - شبستان

256- آموزش مهارت می تواند منجر به افزایش اعتماد به نفس و کارآفرینی در جامعه شود/ تبدیل مهارت آموزي به فرهنگ عمومی و

گفتمان غالب در جامعه مهمترین رسالت سازمان فنی و حرفه اي است/ باید پیشرفت و توسعه ... - برنا نیوز

257- افتتاح دو طرح اشتغالزایی روستایی با اعتبار بیش از 74 میلیارد ریال در بابل - صندوق کارآفرینی امید

258- انتصاب حسن پور به عنوان مدیر منطقه 9 کشوري - صندوق کارآفرینی امید

259- ایجاد 5 هزار صندوق کسب و کار خُرد روستایی در کشور - صندوق کارآفرینی امید

260- شعار اصلی ما توسعه مهار ت افزایی است/ ضرورت شکستن حلقه فقر براي ایجاد اشتغال پایدار - خبرگزاري صنایع

261- کافه پاچنار محله فرحزاد احیا و بهره برداري شد - آریا نیوز

262- طرح "هر روستا یک محصول" سبب کاهش بیکاري می شود - ایسنا

263- این مشکلات را رفع کنید تا صنایع کشاورزي توسعه یابد - تابناك

264- اینترنت از مواضع آشکار عدالت خواهی در کشور است - پانا

265- چادرملو، موتور محرکه اقتصاد استان یزد - صنعت کار

266- اولین تفاهمنامه منعقد شده بانک تجارت با صندوق قرض الحسنه - شبکه بانک و بیمه

267- نایب رییس مجلس: توسعه صادرات محور مناطق آزاد براي رشد اشتغال ضروري است - ایرنا

268- تورم بالاي 40 درصد؛ چالش دولت سیزدهم/ تاکتیک ضدتورمی دولت چیست؟ - شبکه بانک و بیمه

269- چادرملو، موتور محرکه اقتصاد استان یزد - روزنامه آرمان ملی

270- زنان روستایی مرودشت در تولید کمپوست توانمند می شوند - ایانا

271- نگرانی بانوان اهل سنت درخصوص «کودك همسري» - پانا

272- ضرورت مهار سوداگران زمین براي کنترل قیمت مسکن - رادیو اقتصاد

273- توسعه اینترنت و دنیاي ماتریکسی آدم ها - توسعه پویا

274- تثبیت کانون هاي گرد و غبار نمکی دریاچه ارومیه در محور تمرکز دولت ها - هفته نامه راهبردنامه

275- به کارگیري روش ایمن اجرا در طرح گوره - جاسک - نبض نفت

276- شریعتمداري اعلام کرد: شکستن حلقه فقر با ایجاد اشتغال پایدار در کشور - روزنامه عصر اقتصاد

277- برگزاري سومین کارگاه آموزشی دانشگاه نسل سوم و چهارم و نقش آن در اشتغال کارآفرینی - دانشگاه علوم پزشکی تهران

278- در افق آینده مساجد گام مهمی در پیشرفت کشور دارند - خبرگزاري مهر

279- کافه پاچنار محله فرحزاد احیا و بهره برداري شد - ایران نیوز 24

280- ضرورت شتابدهی به استارت آپ هاي معدنی - روزنامه گسترش صمت

281- بستر کارآفرینی فراهم نیست - روزنامه گسترش صمت

282- اتمام طرح نظام اشتغال دانش آموختگان تربیت بدنی و علوم ورزشی با رویکرد خصوصی سازي در پژوهشگاه تربیت بدنی - جوان آنلاین

283- راه اندازي سامانه کارآموزي و شبکه اشتغال دانش آموختگان دانشگاه شیراز - ایسنا



284- نماینده مجلس: به دنبال قانونمند کردن فضاي مجازي هستیم نه فیلترینگ - فردا نیوز

285- واعظی: محتواي غیراخلاقی فضاي مجازي باید مدیریت شود /مردم بایداقناع شوند - فردا نیوز

286- واکنش واعظی به طرح جنجالی مجلس در مورد فضاي مجازي - آخرین خبر

287- چادرملو، موتور محرکه اقتصاد استان یزد - درآمد نیوز

288- 50 درصد جبران خسارات خشکسالی در خوزستان پرداخت شده است - دیار کارون

289- چادرملو، موتور محرکه اقتصاد استان یزد - معدن نیوز

290- چادرملو، موتور محرکه اقتصاد استان یزد - تجارت گردان

291- شکست حلقه فقر با آموزش هاي فنی و حرفه اي - تجارت گردان

292- مدیریت مزارع با پهپاد سیرنگ - روزنامه جام جم

293- داوران مسابقه تلویزیونی «کارویا» معرفی شدند - موج

294- زنجیر کرونا بر دست و پاي بازار فروش صنایع دستی - بازار کار

295- آیین افتتاح مرحله کشوري نوزدهمین دوره مسابقات ملی مهارت - بازار کار

296- رویکرد علماي اهل سنت به «کودك همسري» - روزنامه روزان

297- راه اندازي کارگاه قالیبافی و برپایی 60 دار قالی در نصرت آباد شهرستان البرز - بسیج نیوز

298- ثبت 25 وقف برمبناي نیازهاي جدید در اصفهان - تابناك

299- فرش تبریز بهشت فرش ایران - خبر صبح

300- معضل تبانی پزشک و داروساز - بولتن نیوز

301- دولت باید حقوق ایامی را که برق قطع می شود و کارگر بیکار می ماند را پرداخت می کرد - میزان

302- یک قرن فاصله تا خانه دار شدن دهک اولی ها - میزان

303- آزادسازي منابع بلوکه شده؛ فرصت یا تهدید - روزنامه آراز آذربایجان

304- آیا از "تبلیغات وقت گیر بین سریال ها" هم سهم رایگانی به تولید ایرانی می رسد - روزنامه آراز آذربایجان

305- غفلت از کار جهادي ناکامی به دنبال دارد - خبرگزاري فارس

306- حاکمیت یکدست اصولگرا و چالش هاي پیش روي رئیسی - انطباق

307- با حضور در دوره جامع تربیت مربی سواد رسانه اي، کد مدرسی دریافت کنید - ایسنا

308- تسهیلاتی که کام تولید را شیرین کرد! - بانکداري ایرانی

309- اختتامیه مسابقات گفتمان دانشجویی دانشگاه در خراسان رضوي/ درخشش تیم دختران دانشجو - دانشگاه جامع علمی کاربردي

310- طرح صیانت ازحقوق کاربران یا مخالفت با کارآفرینی هاي نوین - اکونا پرس

311- آکادمی مهندسی سامسونگ محلی براي آموزش نیروي انسانی ماهر - اکونا پرس

312- داوران مسابقه تلویزیونی "کارویا" معرفی شدند/ رقابت دانش بنیان ها در قاب تلویزیون - دانا

313- معدن، آغازگر کسب وکارهاي تازه - روزنامه گسترش صمت

314- ضرورت کارآفرینی فناورانه - روزنامه گسترش صمت

315- دولت کارآفرین، نیاز فوري کشور - روزنامه گسترش صمت

316- شریعتمداري: شکستن حلقه فقر با ایجاد اشتغال پایدار مقدور است - ایران اکونومیست

317- آدرس غلط روحانی درباره عملکرد مناطق آزاد/ سکوي صادرات یا قاچاق؟! - اترك نیوز

318- چرا کارخانه هاي تن ماهی سواحل مکران تعطیل شد؟ - آخرین خبر

319- نماینده مجلس: اظهارنظر عجولانه در حوزه فضاي مجازي پیامدهاي جبران ناپذیري دارد - ایستنا

320- پرداخت حقوق 600 میلیارد تومانی به بازنشستگان گیلان - مرجع آنلاین



321- حمایت کمیته امداد از توسعه و رونق نوغانداري در گیلان - مرجع آنلاین

322- 40 هزار تن انجیر در پلدختر برداشت می شود - آخرین خبر

323- رویکرد علماي اهل سنت به «کودك همسري» - تیتر شهر

324- اختصاص تسهیلات 217 میلیاردي به واحد هاي صنعتی استان یزد - خبرگزاري صدا و سیما

325- شکستن حلقه فقر با ایجاد اشتغال پایدار در کشور - صنعت کار

326- گزینه هاي مناسب به پیشنهاد محققین رسانه براي وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات در دولت سیزدهم/ وزیر جوان دولت بعدي چه

کسی باشد ؟ - رهیاب

327- ایجاد اشتغال پایدار در کشور با این راه کار - گسترش صنعت معدن تجارت

328- 440 طرح اشتغالزا از سال 1392 در شهرستان آشتیان به بهره برداري رسید - صندوق کارآفرینی امید

329- اشتغال پایدار حلقه فقر را می شکند - پانا

330- افتتاح کارگاه فرآوري کنجد و محصولات وابسته در روستاي حسن آباد یزد - صندوق کارآفرینی امید

331- بهره برداري از یک طرح ورزشی در روز کارآفرینی در زاهدان - صندوق کارآفرینی امید

332- شکستن حلقه فقر با ایجاد اشتغال پایدار در کشور - بانک برتر

333- بهره برداري از دو طرح اشتغالزایی در بابل به ارزش 74 میلیارد ریال - ایسنا

334- ورود صنعت به گلستان موجب رونق تولید و اشتغال می شود - ایلنا

335- ایجاد 5 هزار صندوق کسب و کار خُرد روستایی در کشور - آریا نیوز

336- یادگیري سواد رسانه اي براي همه افراد جامعه ضروري است - شبستان

337- صندوق قرض الحسنه اشتغال با مشارکت بانک تجارت - مردم سالاري آنلاین

338- کارخانه «رُب علی آباد کتول» فعالیت خود را از سر گرفت/ اشتغال 110 کارگر - کارگر آنلاین

339- اجراي 1050 طرح اشتغالزایی از سوي بسیج سازندگی استان زنجان - موج رسا

340- بازدید فرماندار رشت از تونل هاي جنگی شاه عباسی - کاشف اسرار

341- 4800 شغل در سطح روستاهاي کوهدشت ایجاد شد - دانا

342- تخصیص 40درصدي تسهیلات به طرح هاي اشتغال پایدار در بروجرد - دانا

343- دوره آموزشی گلیم بافی و چیغ بافی براي بانوان گیلانغربی برگزار شد - ایرنا

344- خوزستان امروز بیش از هر زمانی نیازمند ایجاد اشتغال و تولید است - شاتا

345- زیرساخت هاي گردشگري؛ حلقه مفقوده توسعه سواحل مکران/ وقتی بروکراسی اداري، مانع جذب سرمایه گذاري می شود - دانا

346- فراخوان چهاردهمین جشنواره کارآفرینان برتر - دانشگاه علوم پزشکی تهران

347- شریعتمداري: شکستن حلقه فقر با ایجاد اشتغال پایدار در آموزش هاي فنی و حرفه اي مقدور است - شفقنا

348- نمایشگاه صنایع دستی مرکز فنی و حرفه اي صحنه افتتاح شد+ عکس - مرصاد نیوز

349- طرح صیانت ازحقوق کاربران یا مخالفت با کارآفرینی هاي نوین - گسترش صنعت معدن تجارت

350- هرچه هست؛ صیانت نیست - روزنامه شهروند

351- هرچه هست؛ صیانت نیست - روزنامه شهروند

352- آغاز عرضه اختصاصی سکه زر هوشمند با پشتوانه سهام شبکه زر - بازار نیوز

353- نگرشی نو بر هنرهاي سنتی در سایه تأسیس جامعه تخصصی | کرونا و ضرورت توجه بیشتر به توسعه فعالیت هاي هنري - خبرگزاري هنر

354- رویکرد علماي اهل سنت به «کودك همسري» - ایسنا

355- شکستن حلقه فقر با ایجاد اشتغال پایدار در کشور - ایرنا

356- نگاهی به فضائل و کمالات امام کاظم علیه السلام - آریا نیوز



357- نرخ بیکاري در زنجان 7.5 درصد است - خبرگزاري مهر

358- شکست حلقه فقر با آموزش هاي فنی و حرفه اي - اکو نیوز

359- شیراز در بهره برداري از صنایع کشاورزي پیشرو است - ایسنا

360- تامین منابع مالی براي 17 طرح اقتصادي خراسان جنوبی - ایسنا

361- سانسور با سرپوش «صیانت» - روزنامه جهان صنعت

362- گزینه هاي مناسب به پیشنهاد محققین رسانه براي وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات در دولت سیزدهم/ وزیر جوان دولت بعدي چه

کسی باشد ؟ - هرمز

363- روزهاي خوب براي بیت کوین | ماه متفاوت براي طلا - 55 آنلاین

364- کارآفرینی از نانوایی تا شرکت حمل و نقل - روزنامه قدس

365- فعالیت بیش از 100 صندوق خرد محلی در همدان - شبستان

366- هم زمان با روز ملی کارآفرینی؛ اهداي 173 گواهی مهارت آموزي به روستاوندان منطقه آزاد انزلی - شعاع مشرق

367- هم زمان با روز ملی کارآفرینی؛ اهداي 173 گواهی مهارت آموزي به روستاوندان منطقه آزاد انزلی - آواي رشت

368- آغاز عرضه اختصاصی سکه زر هوشمند با پشتوانه سهام شبکه زر - دانشجو

369- اقتصاد دیجیتال در خطر طرح صیانت - اتاق بازرگانی تهران

370- انعقاد تفاهم نامه بین دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی و بنیاد نیکوکاري شهیدان محمدحسین و زینب اسدي لاري - وب دا

371- برداشت میلیاردي بانک مسکن از جیب مردم - شعار سال

372- ایران یکی از عمده ترین واردکنندگان آفت کش - بهار نیوز

373- سیگنال هاي جدید براي خریداران طلا - بهار نیوز

374- 2565 طرح صنعتی در استان قزوین در حال اجراست - برنا نیوز

375- 40 هزار تن انجیر در پلدختر برداشت می شود - تابناك

376- رشد ظرفیت تولید محصولات صنعتی و معدنی در 8 سال گذشته - خبرگزاري صنایع

377- برداشت 16 هزار میلیارد تومانی بانک مسکن از جیب مردم/ 80 درصد اقساط بازگشتی مسکن مهر کجاست؟ - خبر فوري

378- روزهاي خوب براي بیت کوین - فصل اقتصاد

379- مطالبات کارگران پارس جنوبی روي هوا/ تشکل هاي صنفی قوي تشکیل شود - فصل اقتصاد

380- معضل «رانت» با عرضه حداکثري محصولات در بورس کالا حل می شود - فصل اقتصاد

381- فقرزدایی در محلات حاشیه اي مستلزم توسعه مشاغل خانگی است/ مهارت آموزي و پرورش نیروي کار متخصص متناسب با بازار کار

نیست - دانا

382- پارازیت روي خط اقتصاد دیجیتال - ایرنا

383- به کارگیري روش ایمن اجرا در طرح گوره &– جاسک - کیوسک خبر

384- انعقاد تفاهم نامه بین دانشگاه شهید بهشتی و بنیاد نیکوکاري شهیدان محمدحسین و زینب اسدي لاري - دانشجو

385- آنچه در هفته دستاوردهاي دانشگاه کاشان گذشت - سپاهان نیوز

386- مشکل بیکاري با شعار و پول حل نمی شود - روزنامه اسکناس



 

خشت هاي بی ملات / بازگشت امید براي احیاي کارخانه تولید سیمان دهلران

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  1  |  تاریخ: 1400/05/10

خشت هاي بی ملات حکایت کارخانه اي که می توانست علاوه بر تولید، پیشران توسعه و اشتغال باشد.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
ایلام ، در ماه هاي اخیر کمبود سیمان به معضل اصلی ساخت و
ساز در کشور تبدیل شده است.کالایی که در نبودش، خشت روي

 
خشت بنا نمی شود. 

مرداد ماه است و گرما بیداد می کند، در دهلران کارگران زیر تیغ
تیز آفتاب به دلیل کمبود سیمان، دستشان به کار نمی رود و

 
پیمانکاران با ساختمان هاي نیمه کاره مواجه شده اند. 

 
سیمانی که تولید داخل استان است نیز به سختی به دست فروشنده ها می رسد 

 
خریداران سیمان در بازار مصالح ساختمانی هر چه بیشتر می چرخند، کمتر فروشنده اي است که دست رد به سینه شان نزند. 

جابري یکی از فروشندگان مصالح ساختمانی در دهلران می گوید تا پیش از این، انبارش پر بود از سیمان ایلام که در صادرات جهانی آوازه اي براي

 
خود داشت، اما اکنون هفته ها در نوبت است تا بتواند تعداد محدودي خریداري کند و در اختیار مردم بگذارد. 

حسینی یکی از مالکان ساختمان نیمه کاره مسکن مهر که روي خشت هاي تلنبار شده اش نشسته آهی سرد می کشد و می گوید این همه مصالح
خریداري کرده ام، اما سیمان نیست. او از تورم لجام گسیخته در بازار ساختمان هم گلایه مند است و می گوید: این کمبود در بازار، قیمت هر پاکت

 
سیمان که تا پیش از این 30 هزار تومان بود را به بالاي 70 هزار تومان رسانده است. 

 
برخی عاملان فروش، علت را کند شدن چرخه تولید می دانند 

کاهش تولید یک روي سکه است و خام فروشی کلینکر به عنوان ماده اولیه سیمان روي دیگر آن است. موضوعی که مدیران کارخانه سیمان ایلام بر
آن صحه گذاشته و در مصاحبه هاي 31تیرماه با خبرگزاري صداوسیما در ایلام آن به صادرات بیش از 10 هزار تن کلینکر خام از مرز مهران به شور

 
عراق خبر می دهند. 

 
صادراتی که در پی ممنوعیت صادرات سیمان، بیش از 7 سال است که متوقف شده بود 

غلامی مدیر کل گمرکات استان در گفت و گوي اختصاصی با خبرنگار باشگاه خبرنگاران جوان ایلام، حجم صادرات کلینکر سیمان از مرز مهران را در

 
تیرماه حدود 2هزار تن اعلام کرد. 

این در حالیست که ظرفیت اسمی تولید سیمان ایلام، 1 میلیون و 600 هزار تن در سال است که هم اکنون با نیمی از این ظرفیت کار می کند.



 
240 کیلومتر از مرکز استان به سمت جنوب، معادن عظیم خفته سیمان نمایان است. 

مهدوي رئیس اداره صمت دهلران ظرفیت ذخیره این معادن را صد سال آینده برشمرد و گفت: این معادن که از نظر کیفی در حد اعلایی قرار دارد

 
در صورتی که به چرخه تولید برسد، می تواند علاوه بر نیاز استان و استان هاي همجوار، صادرات به کشور هاي خارجی را نیز پوشش دهد. 

 
 

 
15 سال پیش در کنار این معادن، بنا بود کارخانه اي بنا شود 

کلنگ احداث کارخانه سیمان دهلران سال 1384 به زمین زده شد و همان ابتداي کار 530 میلیارد ریال و 30 میلیون یورو تسهیلات ریالی و ارزي

 
دریافت کرد. 

اما با گذشت بیش از 15 سال تجهیزات و تاسیسات آن به جاي قد علم کردن، خاك و آب می خورند تا به جاي سیمان، محصولی به نام زنگ زدگی

 
تولید کنند. 

عسگري فرماندار شهرستان دهلران در گفت و گوي اختصاصی با خبرنگار باشگاه خبرنگاران جوان در محل این کارخانه نیمه کاره گفت: این کارخانه
علاوه بر اینکه چرخه اي از تولید اشتغال را در این شهرستان مرزي به راه می انداخت، می توانست پیشران توسعه استان و نیروي محرکه اي براي

 
سایر صنایع از جمله راه، حمل و نقل، خط آهن، صادرات و صنایع جانبی باشد که هنوز از این مزیت بی بهره ایم. 

 
زرین کاویانی کارشناس صمت استان نیز درصد اشتغالزایی وابسته به این طرح تولیدي را ده ها برابر اصل اشتغال در خود کارخانه دانست. 

 
 

اشتغال که سالهاست مشکل اصلی جوانان است و باعث مهاجرت جوانان جویاي کار و خانواده هاي آنان به کلان شهر ها و گاهی به کشور هاي
اروپایی از جمله آلمان و استرالیا نیز شده، همچنان در گرماي طاقت فرساي دهلران و سکوت سهمگین کارخانجات صنعتی این شهرستان موج



 
سواري می کند. 

احمد نظري نماینده کارگران این واحد نیمه کاره معتقد است قرار بوده با بهره برداري از این طرح تولیدي 500نفر به صورت مستقیم و 2500 نفر به

 
صورت غیرمستقیم مشغول به کار شوند. 

او با ابراز تاسف از وضعیت خاموش کارخانه گفت: اکنون 49 نفر فقط به کار نگهداري و نگهبانی از تاسیسات کارخانه مشغولند و معلوم نیست چه

 
زمانی این بلاتکلیفی تمام می شود. 

مشکل این کارخانه که به آینه دق جوانان دهلرانی تبدیل شده، سال گذشته در جلسه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید استان مطرح شد و براي برون

 
رفت از وضع موجود مصوباتی دریافت کرد. 

محمدرحیمی رئیس سازمان صمت استان، نتایج این جلسه که با حضور نمایندگان مردم در مجلس شوراي اسلامی، استاندار و بازرسی کل استان
برگزار شد را اینگونه توصیف کرد: مقرر شد ماده 20 قانون رفع موانع تولید براي این واحد فعال شود و سرمایه گذار دوباره احداث و تکمیل کارخانه

 
را از سر بگیرد. اما با گذشت چندین ماه بازهم سرمایه گذار پاي کار نیامد. 

 
 

در اولین سفر استانی رئیس قوه قضائیه در تیرماه امسال به استان ایلام، علیزاده نماینده مردم دهلران در مجلس شوراي اسلامی پرونده پر از

 
مشکلات کارخانه سیمان دهلران را روي میز رئیس قوه قضاییه قرار داد. 

 
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي پس از استماع مشکلات و مزایاي این طرح بازرسی کل استان را مامور پیگیري کارخانه سیمان کرد. 

اصلانی رئیس کل بازرسی استان بلافاصله براي دیدن حال و روز خراب کارخانه به دهلران آمد و علت وضع موجود کارخانه را سهل انگاري سرمایه

 
گذار و ضعف دستگاه هاي نظارتی به ویژه بانک عامل در روند تاسیس آن دانست. 

او گفت: در صورتی که سرمایه گذار به تعهدات خود عمل کند و پاي کار باشد می تواند از ظرفیت ماده 20 رفع موانع تولید که مبلغی بالغ بر 1200

 
تا 1500 میلیارد تومان است بهره مند شود. 

این مقام عالی بازرسی استان شرط استفاده از این مزیت قانونی را ارائه تامین لازم و تعهدات محضري مناسب دانست که نگرانی مسئولین اجرایی

 
استان نسبت به پا برجا بودن رویه کنونی پس از اجراي ماده 20 را مرتفع کند. 

اما آنچه واضح است، سکوتی است که فرجام دعواي بانک و سرمایه گذار است که نه تنها مهر سکوت را بر دهان تولید زده، که باعث شده در این

 
اوضاع بی سامان، مصرف کننده ها در بازار در به در به دنبال سیمان باشند. 



با این اوصاف باید منتظر ماند و دید آیا با ورود دستگاه قضا به ماجراي کارخانه، سیمان دهلران تولید خواهد شد یا همچنان تاسیسات و قطعات گران

 
قیمت وارداتی این واحد نیمه ساخت در تقابل بانک و سرمایه گذار بلاتکلیف خواهند ماند. 

گزارش از روح اله جام سحر



رییس جمهوري منتخب در انتخاب مدیران لیاقت و شایستگی را لحاظ کند

منبع: ایرناشماره خبر:  2  |  تاریخ: 1400/05/10

ساري - ایرنا - عضو هیات علمی دانشگاه پیام نور مازندران مهم ترین پیش نیاز کارآمدي دولت ها را انتخاب مدیران توانمند و متخصص
دانست وگفت : رییس جمهوري منتخب باید در به کارگیري مدیران متخصص به جاي وابستگی حزبی و سیاسی آنان ، لیاقت و شایستگی را

لحاظ کند.

 ساري - ایرنا - عضو هیات علمی دانشگاه پیام نور مازندران مهم
ترین پیش نیاز کارآمدي دولت ها را انتخاب مدیران توانمند و متخصص دانست وگفت : رییس جمهوري منتخب باید در به کارگیري مدیران

 
متخصص به جاي وابستگی حزبی و سیاسی آنان ، لیاقت و شایستگی را لحاظ کند. 

حسن مبینی روز یکشنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا افزود : مدیران ضعیف بدون تخصص و سیاسی علاوه بر ناکارآمد کردن دولت ، باعث خسران
کشور می شوند چنان که در دولت هاي گذشته ما شاهد بودیم بسیاري از افراد کارآمد ، تحصیلکرده و ریشه دار از نظر اجتماعی به خاطر نداشتن

 
وابستگی سیاسی کنار زده شدند و در نهایت کشور ضرر کرد و از غافله توسعه عقب ماند. 

وي ادامه داد : کنار زدن افراد لایق و شایسته فاقد وابستگی سیاسی یعنی خالی کردن بدنه مدیریتی کشور از افراد متخصص و آگاه ، افرادي که

 
حضورشان می توانست و می تواند زمینه اي فراهم کند تا ایده ها و برنامه هاي اثرگذار براي رفع مشکلات کشور به اجرا گذاشته شود. 

این استاد دانشگاه به سابقه برگزاري انتخابات و تعداد آراي باطله اشاره کرد و گفت : این رفتار مردم در واقع واکنش به ورود افراد ناکارآمد و

 
مشکلاتی است که در بخش هاي مختلف جامعه انباشت شده است . 

وي افزود : با تجربیات و مشاهداتی که از نوع عملکرد مدیران داریم نشان می دهد که بیشتر این مدیران از روي رابطه جایگاه هاي مدیریتی را
تصاحب کرده اند و با تملق و حزب بازي سوار موج شده اند و به این وادي راه یافته اند و یا حضور دارند و ضربات کاري به دستگاه هاي کشور زده اند

 
و افراد لایق کنار گذاشته شده اند . 

مبینی با استناد به سخنان امام علی (ع) در رابطه با چهار علامت سقوط حکومت ها ، گفت : ایشان فرمودند وقتی آدم هاي پست را جلو می اندازند ،
آدم هاي فاضل را عقب نگه می دارند ، اصول را ضایع می کنند و یا نسبت به آنها بی اعتنا می شوند و مسائل فرعی را تقویت می کنند ، اینها نشانه

 
هاي سقوط یک حکومت است. 



عضو هیات علمی دانشگاه پیام نور مازندران افزود : متاسفانه در کشور ما این علائم وجود دارد و لازم است رییس جمهوري منتخب به این نشانه ها
توجه کند و دولت سیزدهم را با رعایت این چهار نکته و از میان افراد کاردان و افاضل انتخاب کند ، اجازه ندهد عده اي مسائل فرعی را به اصل

 
تبدیل کنند. 

وي تاکید کرد : دولت سیزدهم براي کارآمدي باید آشتی ملی در کشور برقرار کند و لازم است گردش نخبگان در کشور ایجاد شود ، نخبگانی که

 
دیرزمانی است که در حاشیه قرار گرفته اند و صدایشان شنیده نمی شود. 

مبینی با اظهار این که دولت هاي گذشته مشکلاتی در زمینه سیاست خارجی و سهل انگاري ها در عزل و نصب ها داشتند ، گفت : دولت سیزدهم
آغاز کار خود را با دریافت نقطه نظرات نخبگان و اهل نظر شروع کند چرا که باید قبول کنیم کشور با مشکلات و آسیب هاي جدي مواجه است و

 
نمی توانیم مثل کبک سر خود را زیر برف فرو ببریم و این واقعیت ها را نادیده بگیریم. 

وي افزود : واقعیت ها خود را در جامعه نشان داده اند و رییس جمهوري منتخب فرصت دارد تا با تصحیح روش ها و انتخاب میدران با دانش و آگاه

 
نسبت به کنترل مشکلات و اصلاح امور به صورت جدي وارد عمل شود. 

 
 

این استاد دانشگاه گفت : دولت سیزدهم باید با آگاهی از مشکلات و ریشه هاي آنها ، تصمیمات درست و بموقع اتخاذ کند و جلوي خسران و ایجاد
ضایعات بیشتر در کشور را بگیرد و نباید مانند گذشته اسیر طرح هاي نسنجیده و عجولانه شود و هر طرح و تصمیمی باید داراي پشتوانه کارشناسی

 
باشد. 

وي افزود : اصلاح امور و رفع مشکلات در درجه اول نیازمند دریافت اطلاعات درست است و اطلاعات درست به همراه برنامه براي حل مشکلات هم
در اختیار افراد آگاه ، متخصص ، نخبه و کارشناس است که در کشور کم نداریم ولی همواره نادیده گرفته شده اند و صدایشان در میان هیاهوي

 
سیاسی شنیده نشد. 

او ادامه داد : همان گونه که پزشک تا زمانی که درد بیمار را تشخیص ندهد ، نمی تواند درمان کند و تنها با تجویز مسکن بیماري را وخیم تر و بیمار
را یک قدم به مرگ نزدیک تر می کند ، در امور کشورداري هم در بخش هاي مختلف باید افراد کارشناس و آگاه به کار گرفته شوند تا درد و منشا

 
مشکلات کشور را بشناسند و برابر آن براي هر یک نسخه لازم را بپیجند. 

این استاد دانشگاه گفت : در حال حاضر برخی از مشکلات در جامعه ما بدان جایی رسیده است که به راحتی قابل لمس است ؛ یعنی افراد و خانواده
هاي زیادي درگیر آن هستند که از آن جمله بیکاري ، فقر ، مسکن ، ازدواج جوانان و تورم است که جزو دردهاي اصلی جامعه نیز محسوب می شوند

 
 .

وي عنوان کرد : دولت آینده پس از آسیب شناسی می بایست با پرهیز از سطحی نگري بدرستی به دنبال پیدا کردن علل واقعی بروز این مشکلات



 
باشد . 

مبینی گفت : بخشی از مشکلات فعلی کشور ناشی از تنظیم روابط خارجی ایران با دیگر کشورها می باشد و بدون ارتباطات درست و بین المللی نمی
توان انتظار داشت که به سر منزل مقصود رسید در حالی که همیشه این بوده که آدم هاي موفق راه هاي ارتباطی با مردم را به خوبی می دانند و این

 
مساله در خصوص دولت هم صدق می کند . 

 
برچسب ها 

 
- مازندران 

 
- اشتغال پایدار 

 
- دانشگاه پیام نور 

 
- ازدواج ساده 

 
- مسکن 

 
- دولت سیزدهم 

- نرخ تورم



جزئیاتی از قبولی دانش آموزان مازندرانی در مرحله دوم المپیادهاي علمی + جدول |

خبرگزاري فارس

منبع: مناظرهشماره خبر:  3  |  تاریخ: 1400/05/10

سازمان ملی پرورش استعدادهاي درخشان، آمار قبولی هاي مرحله دوم المپیادهاي علمی 1400 را اعلام کرد که در این بین مازندران رتبه
چهارم را در کشور کسب کرده است.

سازمان ملی پرورش استعدادهاي درخشان، آمار قبولی هاي مرحله دوم المپیادهاي علمی 1400 را اعلام کرد که در این بین مازندران رتبه

 
چهارم را در کشور کسب کرده است. 

به گزارش خبرگزاري فارس مازندران، آزمون هاي المپیادهاي علمی 1400 در دو مرحله که مرحله اول آن  تاریخ 15 تا 20 اسفند 1399 و مرحله

 
دوم در تاریخ 24 اردیبهشت ماه 1400 تا  25 خرداد ماه 1400 برگزار شد. 

سازمان ملی استعدادهاي درخشان بر اساس مرحله دوم المپیادهاي
علمی 1400، نتایج این المپیادها را به تفکیک استان، رشته، جنسیت و

 
پایه استخراج و منتشر کرد. 

بر اساس این نتایج، استان هایی که بیشترین شرکت در عناوین مختلف
المپیادهاي علمی را دارند، استان هاي اصفهان، تهران، خراسان رضوي و

 
مازندران هستند و در مجموع تعداد 454 پسر و 206 دختر در المپیادهاي توانسته اند رتبه کسب کنند. 

بیشترین آمار رتبه هاي دانش آموزان شرکت کننده در المپیاد هاي علمی را شهر تهران با 276 قبولی به خود اختصاص داشت و رتبه اول قبولی در

 
این المپیادها را داشته است. 

پس از آن استان هاي خراسان رضوي با 95 نفر، اصفهان با 52 نفر، مازندران با 23 نفر به ترتیب در رتبه هاي دوم تا چهارم، بیشترین قبولی دانش

 
آموزان را داشته اند. 

المپیادهاي علمی دانش آموزي در رشته هاي نجوم و اختر فیزیک، کامپیوتر، فیزیک، علوم زمین، شیمی، سلول هاي بنیادي و پزشکی بازساختی،

 
زیست شناسی، ریاضی، جغرافیا، تفکر و کارآفرینی، اقتصاد و مدیریت و ادبی برگزار می شود. 

ریاضیجغرافیاتفکروکارآفرینیاقتصادومدیریتمجموع استان
زیست

شناسی

سلول
هاي

بنیادي
شیمی

علوم
و

زمین
کامپیوترفیزیک

تعداد
المپیاد

فعال
 یازدهمدهمدخترپسر

 23151422141210185914مازندران

 
  

انتهاي پیام/86048/



طراح حمله تروریستی در آلمان به 6 سال زندان محکوم شد

منبع: تقریب نیوزشماره خبر:  4  |  تاریخ: 1400/05/10

به گزارش حوزه بین الملل خبرگزاري تقریب، دادگاهی در شهر
مونیخ آلمان یک زن را به دلیل ارسال تهدید به سیاستمداران
محلی و برنامه ریزي براي حمله با بمب آتش زا به مسلمانان به
شش سال زندان محکوم کرد. دادگاه در بررسی هاي انجام داده،
دریافت که یک زن 55 ساله که به طب جایگزین اشتغال داشته،
نامه هاي تهدیدآمیزي براي شهردار شهر و یکی دیگر از مقامات
محلی ارسال کرده و همچنین سلاح و مواد لازم براي ساخت بمب

 
آتش زا را خریداري کرده است. 

رئیس این دادگاه تصریح کرده است که این زن مصمم بوده که یک وسیله انفجاري بسازد و با آن اقدام به حمله تروریستی کند. وي افزود که این زن

 
براي حمله به یک روحانی مسلمان یا یکی از اعضاي جامعه مسلمان برنامه ریزي کرده است. 

 
رئیس دادگاه با اشاره به رابطه متهم با حامیان جنبش راست افراطی تأکید کرد که شکی وجود ندارد که این زن متأثر از افکار نازي بوده است. 

یادآور می شود، وجود این جنبش در سال 2011 پس از پیگیري پلیس درباره قتل افراد بی سرپرست از اقلیت مسلمان ترك در آلمان کشف شد.

 
تحقیقات پلیس نشان می داد که اعضاي جنبش راست افراطی مرتکب این جنایت ها شده اند. 

انتهاي پیام/



خدمات مجازي بانک توسعه تعاون در سطح مطلوبی قرار دارد

منبع: اقتصاد تهرانشماره خبر:  5  |  تاریخ: 1400/05/10

اقتصادتهران: با توجه به شیوع بیماري کرونا در سطح کشور،خدمات بانکی در سطح شعب و باجه هاي بانک توسعه تعاون به صورت مطلوب
ارائه می شود. به گزارش اقتصادتهران، حجت اله مهدیان در تماس با همکاران شعب گفت: همکارانمان در شعب و باجه هاي بانک توسعه

تعاون به عنوان نیروهاي خط مقدم در دوران شیوع کرونا به (...)

اقتصادتهران: با توجه به شیوع بیماري کرونا در سطح کشور،خدمات بانکی در سطح

 
شعب و باجه هاي بانک توسعه تعاون به صورت مطلوب ارائه می شود. 

به گزارش اقتصادتهران، حجت اله مهدیان در تماس با همکاران شعب گفت:
همکارانمان در شعب و باجه هاي بانک توسعه تعاون به عنوان نیروهاي خط مقدم در

 
دوران شیوع کرونا به نحو مطلوبی به مشتریان خدمات رسانی کردند. 

وي افزود:زیر ساخت هاي فنی بانک به گونه اي طراحی شده است که بخش زیادي از خدمات بانک قابلیت ارائه بدون حضور مشتري در شعبه را

 
دارد. 

مهدیان با اشاره به 26هزار میلیارد ریال تسهیلات اشتغال زایی روستایی و عشایري گفت: این مهم با همکاري و همت همه همکاران صف وستاد در

 
سطح کشور انجام شده است. 

 
وي تاکید کرد :اقدامات توسعه اي بانک توسعه تعاون به تایید نهاد هاي بالا دستی رسیده است. 

همچنین با توجه به اهداف توسعه اي تعریف شده بانک ،تسهیلات مناسبی به مددجویان نهادهاي حمایتی همچون کمیته امداد و سازمان بهزیستی

 
پرداخت شده است. 

در این گفت و گوي تلفنی ماشااالله حسن زاده رئیس شعبه نایین اصفهان،حسن محسنی رئیس شعبه گناوه بوشهر، محمد مهدي جاست از باجه
شهید بابایی مهدیه قزوین و محسن سپاهی از باجه کنارك شعبه چابهار سیستان و بلوچستان به تشریح اقدامات انجام شده در محل فعالیت خود

 
پرداختند. 

مدیر عامل بانک توسعه تعاون نیز با تقدیر از فعالیت هاي انجام شده اظهار امیدواري کرد تا همکاران بانکی در اولویت تزریق واکسن کرونا قرار گیرند.



اَبَربحران کم آبی؛ حکمرانی ملّی یا فدرالیسم آب و توسعه؟!! کدام یک؟!!

منبع: اقتصاددانشماره خبر:  6  |  تاریخ: 1400/05/10

��به نام خداوند شمشیر و تیغ که باران آتش درآرد ز میغ "ابربحران کم آبی" حاکمیت ملی یا فدرالیسم؟!!  ✍دکتر سیدیعقوب موسوي
متخصص بیوانرژي و فیزیولوژیست گیاهان زراعی چکیده: اقتصاددان: دکتر سیدیعقوب موسوي متخصص و از مدیران باسابقه کشاورزي

کشور معتقد است: امروزه مشکل کمبود و سوءمدیریت آب در مملکت ما ...

 
 

اقتصاددان: دکتر سیدیعقوب موسوي متخصص و از مدیران باسابقه کشاورزي کشور معتقد است: امروزه مشکل کمبود و سوءمدیریت آب در مملکت
ما از مشکل به بحران و ابربحران تبدیل شده است و چون مدیریت تولید و نگهداري، توزیع و مصرف آن در طبیعت و نظام دولتی در مراکز متعددي
است و نقش مردم و رسانه ها در مدیریت آن موثر است ضرورت یک بازنگري در نگاه به آب از دیدگاه هاي زیست محیطی، هیدرولوژي، اکولوژي،
اقتصاد و صنعت و انرژي و کشاورزي و شرب و گردشگري و تفریحی،اجتماعی، سیاسی و حتی امنیتی مورد بازنگري اساسی قرار گیرد و اتفاقات اخیر
تلنگر و هشدار جدي به مسئولان بود که تمام انرژي خود را در همبستگی و یکپارچگی ملی براي گذر این ابربحران در کوتاه مدت و برنامه ریزي

 
اساسی براي میان مدت و بلندمدت سرزمین مادري به کار بندند. امروزه یک اجماع ملی با نگرش آمایش سرزمینی نسخه و درمان کار است 

 
��به نام خداوند شمشیر و تیغ 

 
که باران آتش درآرد ز میغ 

 
"ابربحران کم آبی" 

 
حاکمیت ملی یا فدرالیسم؟!! 

 
✍دکتر سیدیعقوب موسوي 

 
متخصص بیوانرژي و فیزیولوژیست گیاهان زراعی 

 
اقتصاددان 

 
چکیده: 

 
اقتصاددان: دکتر سیدیعقوب موسوي متخصص و از مدیران باسابقه کشاورزي کشور معتقد است: 

امروزه مشکل کمبود و سوءمدیریت آب در مملکت ما از مشکل به بحران و ابربحران تبدیل شده است و چون مدیریت تولید و نگهداري، توزیع و
مصرف آن در طبیعت و نظام دولتی در مراکز متعددي است و نقش مردم و رسانه ها در مدیریت آن موثر است ضرورت یک بازنگري در نگاه به آب از
دیدگاه هاي زیست محیطی، هیدرولوژي، اکولوژي، اقتصاد و صنعت و انرژي و کشاورزي و شرب و گردشگري و تفریحی،اجتماعی، سیاسی و حتی
امنیتی مورد بازنگري اساسی قرار گیرد و اتفاقات اخیر تلنگر و هشدار جدي به مسئولان بود که تمام انرژي خود را در همبستگی و یکپارچگی ملی
براي گذر این ابربحران در کوتاه مدت و برنامه ریزي اساسی براي میان مدت و بلندمدت سرزمین مادري به کار بندند. امروزه یک اجماع ملی با

 
نگرش آمایش سرزمینی نسخه و درمان کار است. 

��من آن گاه از مدیریت کلان کشور دلشکسته و رنجور و ناامید شدم که با هزاران امید چشم بر صفحه اي دوخته بودم که مناظرات تلویزیونی
کاندیداهاي محترم ریاست جمهوري را می دیدم و منتظر بودم تا ضمن تشریح بزرگترین مشکلات کشور راهکارهاي عملیاتی خود را با بیان جزئیات
و اعلام افراد مورد نظري که قرار است در کابینه آن سیاست ها را به برنامه تبدیل و در جغرافیاي ایران و گاه جهان( در سیاست خارجی و تجارت
بین المللی) عملیاتی نمایند و با توجه به شناخت نسبی خودم و بیش از سه دهه تجربه و کار در دولت به این نتیجه برسم که کدامیک می تواند



کشور را از این مشکلات امروز و دیروز و حتماً فردا برهاند، ولی متاسفانه سطح مباحث را که دیدم به این نتیجه تلخ رسیدم که برخی از آنان براي
مسائل دیگري به این عرصه پا گذاشته اند، برخی دیگر هم اصلا مباحثشان در سطح اداره یک شهرستان هم نبود چه برسد به مدیریت کلان و توسعه
کشور و بقیه هم مسائلی را که طرح کرده بودند یا حمله به دیگري بود یا دفاع از خود و مسائل و مشکلات و ابربحران هاي کشور اصلاً در اولویت قرار
نگرفت. یکی خودش را صداي اعتراض جامعه دانست و پیامی داد که از من حمایت کنید و قهر مخاطبانش نشان داد که آن مخاطبان با این حرف
هاي تکراري قبلی ها دیگر پاي صندوق نمی آیند و نیامدند، دیگري هم آمده بود یقه بگیرد که خشم من و پسرم را در آورد و بسیار منأسف شدیم
که این عرصه را با جاي دیگر اشتباه گرفتند. برخی هم سوال شخصی از مدرك و دانشگاه و... کردند برخی هم با بزرگواري پاسخ نداده و به مباحث
پرداختند. اما با همه احترامی که براي همه کاندیداهاي محترم دارم مواردي که مطرح گردید به جز مواردي مانند فقر مطلق و بی عدالتی منطقه اي

 
و فساد و بورس؛ مشکلات بزرگ ایران امروز را در بر نمی گرفت. 

آنان به شکآف عمیق مردم و حاکمیت که نهایتاً نیز به قهر بیش از نیمی از آنان با صندوق آراء انجامید و علت این ظن و گمان مردم از مسئولان
نپرداختند، آنان به اعتراضات مردم و شکاف بین نسلی نپرداختند، آنان به ابربحران آب نپرداختند، آنان به ابربحران تورم نپرداختند، آنان به بحران
تحریم و چگونگی تبادلات و تعاملات اقتصادي و سیاسی ما با جهان نپرداختند، آنان به صندوق هاي بازنشستگی نپرداختند، آنان به تبعیض اجتماعی
و بیکاري نسل جوان و رشد اقتصادي منفی نپرداختند،آنان به مشکلات معیشت حقوق بگیران و بازنشستگان نپرداختند،آنان به خسارات جانی و مالی
وحشتناك کرونا نپرداختند، تمام آنچه گفتند و بحث کردند اولویت دهم امروز جامعه ایران هم نبود و همه بر سر پرداخت یارانه ها و توزیع پول بین

 
اجتماع مسابقه گذاشته بودند. 

وقتی از خود پرسیدم آیا تمامی کاندیداهاي محترم ریاست جمهوري که همگی سال ها در بدنه حاکمیت مدیر ارشد بوده و هستند اطلاعاتشان از
وضعیت یا اولویت هاي کشور همین است یا نمی خواهند خود را وارد گودال چالشی کنند که نتوانند راه برون رفت بیابند و نسخه درمانی بپیچند و
از آن سربلند و پیروزمند برآیند، خیلی بیشتر غصه خوردم چرا که راجع به ابر بحران هاي زیست محیطی، هویتی، فرهنگی، اقتصادي و اجتماعی
ایران سیاست زده 1400 و بهره وري پایین عوامل تولید در اقتصاد ملی و رشد عظیم نقدینگی در اقتصاد نه چیزي گفتند و چاره جویی کردند و نه
به پیروي از آن راهکار و مانیفستی هم ارائه نکردند.، تازه اکثر پیشنهادهایشان هم مستقیماً با رشد نقدینگی و افزایش تورم همراه بود و پاشش پول
به جاي سرمایه گذاري و افزایش تولید و اشتغال و کارآفرینی و رفع موانع تولید و کاهش واردات و افزایش صادرات و تقویت تراز بازرگانی کشور بود و
البته این حاصل خرد جمعی اطرافیان آن کاندیداهاي محترم بوده است که شوربختانه باید اعتراف کنم که از همه شما کاندیداهاي محترم و اتاق
هاي فکر و مشاورانتان کاملاً ناامید شدم و معتقدم اگر در ادامه رییس جمهور منتخب بخواهد با چنین مشاورانی کار را ادامه بدهد همان طور که
آقاي مهندس مسعود خوانساري رییس فهیم اتاق بازرگانی تهران گفته اند رکورد جدید تورم در راه است و بر اساس ذهنیات دکتر حسین راغفر عزیز
بغض این اجتماع در قالب عصیان خودکشی و مهاجرت باز هم به اشکال بدتري می شکند و بر طبق گفته هاي دکتر فرشاد مومنی فهیم شاخص
فلاکت و ضریب جینی ما باز هم وضعیتش وخیم تر می شود و من تصور می کنم کشور باید سال ها پیش در برنامه هایش اولویت ها را شناسایی و
دسته بندي می کرد. می دانم الان روسا و اعضاي دخیل در تهیه برنامه ها هم در سازمان هاي برنامه و بودجه و هم در کمیسیون هاي برنامه و
بودجه دولت ها و محاسبات مجالس همه ي این سال ها رگ گردنشان باد می کند و دوست دارند خرخره مرا بجوند و بپرسند که وقتی ما برنامه
هاي پنجساله و بودجه سنواتی می نوشتیم شما کجا بودید؟! و من بی درنگ پاسخ می دهم موجودیت امروز ایران حاصل همان برنامه هایی است که
شما نوشتید و آن مجالس تصویب و بر آن نظارت کرده اند که امروز تالاب ها از جازموریان گرفته تا گاوخونی همه خشکیده و گاومیش ها در

 
هورالعظیم جان داده اند!!! 

در این مورد می توانم یک ماه پشت سر هم حرف بزنم و حرف هایم تمام نشود روزگاري به اتاق فرمان ملی معتقد بودم و فکر می کردم یک دیدگاه
ملی حاکمیتی بهتر می تواند منابع معدنی، سوخت هاي فسیلی، کشاورزي، آب و انرژي و امثالهم را مدیریت کند و با نگاه کلان ملی بهتر می تواند
کشور را اداره کند و هنوز هم فکر می کنم در جهان اول همین طور است و هرگاه مباحث ایالتی و فدرالیسمی پیش می آمد نگران مباحث دیگري
بودم که مبادا یکپارچگی کشور تهدید شود و من هم که لرُ بختیاري و وطن پرست بودم عمیقاً نگران این اشتقاق می شدم؛ چرا که از اصلاندوز
اردبیل تا سلیمان آقول و قوش کندي آذربایجان در شمال غربی تا دوست محمد و راسک سیستان و بلوچستان در جنوب شرقی و شمال و جنوب و
شرق و غرب و مرکز کشور پاره ي تن من بوده و هستند و تصورم این بود که فدرالیسم منطقه اي خطري براي تمامیت ارضی آینده ایران است، ولی
وقتی می بینیم دست بشر بر سینه آمایش سرزمین چنگ می زند و سیاست هاي غلط در حکمرانی منابع آب و انرژي با اصول آمایش سرزمینی و
زیست محیطی انطباق و همخوانی ندارد و توسعه صنایع دقیقا در مناطقی صورت می پذیرد که کمترین بارش و میزان تجمع آب در آن است و براي
بینا کردن یک نفر باید پنج نفر دیگر را نابینا کرد و آب را سربالا برد و هزینه انتقال و پمپاژ از پول نفت همان استان زیر دست به آن استان هاي
بالادست تأمین نمود؛ با خودم می اندیشم که چرا منابع نفت ما یک جاي دیگر است و پتروشیمی هاي ما در جاهاي دیگر ؟!! چرا صنایع آب بر ما
می رود توي دل کویر ولی سیستان و بلوچستان و چسبیده به آب هاي آزاد از نکبت عدم سرمایه گذاري وارد قاچاق مواد مخدر و سوخت می شود؟!!
فکر می کنم علت اصلی مصیبت ایران امروز، دخالت آدم هاي یک جانبه نگر در سیاست گذاري هاي کلان توسعه است نه دخالت یک مغز متفکر که



 
کلیّت کشور را یکپارچه بداند و براي آن تصمیم بگیرد. 

همین اصفهان با آن سابقه تاریخی و فرهنگی و هنري و علمی و جایی که پایتخت ایران بوده و در همین عصر خودمان شخصیت هاي بسیار بزرگی
در کشور داشته و شهیدان عالی مقامی همچون حسین خرازي و محمدابراهیم همت و خیل عظیمی از جوانان را نثار حفظ تمامیت کشور کرده است
و کانون هنر ایران و زادگاه جلیل شهناز و تاج اصفهانی وحسن کسایی و سید محمود محمودي خوانساري و بسیاري از هنرمندان دیگر ایران زمین

 
است؛ حالا باید سپري بگیرد تا از خود دفاع کند. 

 
توصیه به مسئولان و دلسوزان و موثران بر افکار عمومی و فضاي اجتماعی: 

در این روزهایی که مباحث فعلی در فضاي مجازي کشور بیشتر جنبه احساسی دارند؛ من سیبل انتقاداتم بیشتر کسانی هستند که اولا منافع زیست
محیطی و ملی ما را فداي منافع منطقه اي می کنند و به آنان توصیه می کنم این سرمایه گذاري ها را به کانون هاي امکانات ببرید ما سواحل زیادي
در کشور داریم که آب نامحدود دارند و اتفاقاً در استان هاي محروم ما قرار دارند و تجربه خرمشهر و آبادان هم نشان داد که ما اگر در مرزها جمعیت

 
داشته باشیم تهدیدهاي بیرونی کمتر به تمامیت ارضی ما آسیب می زند. 

با مرور دخالت آدم ها در بدنه وزارتخانه هاي مهم مانند نیرو، جهادکشاورزي و سازمان محیط زیست و تصمیمات غیرکارشناسی و دستکاري بسیار

 
بسیار بد در طبیعت به همه چیز خسارت می زنیم و حتی هزینه سرمایه گذاري در همان جایی که آب را سربالا برده ایم؛ را نیز افزایش داده ایم. 

امروز ایران بیش از همیشه نیاز به همدلی و حفظ وحدت ملی دارد آرزو دارم تا خیلی خیلی دیر نشده به فوریت اقدامات اولیه و جبرانی را براي

 
تامین آب پایین دست معمول و همچنین براي سد گتوند هم فکر اساسی بشود. 

در بودجه هاي کشور هم بخش هاي کم اهمیت کاهش و حتی حذف شده و به این امر مهم و همچنین واکسیناسیون عمومی کشور به هر قیمت به

 
فوریت اختصاص یابد. 

من خیلی خیلی خیلی نگران کشور و مردم و سرزمین و آدم ها و موجودات زنده و رودخانه ها و قنوات و چشمه هاي آن هستم. کشور کم آبی
هستیم ولی مشکل ما کم آبی نیست مشکل ما مدیریت آدم هایی است که سر جاي خودشان نیستند.مردم ایران فهیم و صبور هستند لازم است پیام

 
هاي عمومی دعوت به آرامش هم از طرف حاکمیت و هم توسط افراد صاحب نفوذ در جامعه صادر شود. 

من روي انتقادم با کسانی است که بدون مطالعه سرزمین ایران را به این روز انداخته اند و اگر حاکمیت سریعا اقدام موثري نکند خدا می داند چه
بلایی سر کشور بیاید، چون اتاق فکر بیرون از کشور سرمایه گذاري عظیمی براي ایجاد ناامنی در کشور کرده است و شواهد هم نشان می دهد که تا

 
چه حد در این کار جدي است. 

مدیران مربوطه سریعاً باید راه حل هاي فوري اتخاذ نموده و بزرگان و صاحب نفوذان هم در کنار دعوت عمومی مردم به آرامش، سعی در مدیریت
فضاي اجتماعی نمایند و از نشر هرگونه اقدامات تحریک آمیز بپرهیزند و این اتفاقات ناگوار و تلخ این روزها باید سرمشقی براي تصمیم گیران کلان
کشور باشد که به هیچ وجه منافع کشور و تعادل محیط زیست و مردم و سایر موجودات زنده و اقلیم را با برنامه هاي موقتی و ایجاد ناپایداري در

 
اکوسیستم بر هم نزنند. 

اتاق فکر دولت بعدي همین حالا باید تحلیلی از اوضاع اجتماعی امنیتی سیاسی اقتصادي کشور داشته باشد و امیدوارم رییس جمهور منتخب به
هیچ وجه من الوجوه سرنوشت آب و نان مردم یعنی وزارت نیرو و جهاد کشاورزي را به آدم هاي نااهل نسپارد و براي این دو وزارت مهم افرادي با
نگاه آمایش سرزمینی و کاربلد بسپارد هر دو وزارتخانه از نظر مدیریت فنی خیلی به هم شبیه بوده و از بی تجربگی و عدم استقلال در تصمیم گیري

 
رنج می برند. 

عدم مدیریت سریع این مسائل خسارات سنگینی به کشور وارد خواهد ساخت و من براي آن روز خیلی خیلی خیلی نگرانم!!!!!



پرداخت حقوق کارگران نیشکر هفت تپه در حال پیگیري است

منبع: روزنامه کار و کارگرشماره خبر:  7  |  تاریخ: 1400/05/10

 
معاون اقتصادي وزیر کشور: پرداخت حقوق کارگران نیشکر هفت تپه در حال پیگیري است 

سرویس کارگري. معاون هماهنگی امور اقتصادي وزیر کشور با اشاره به پیگیري ها براي حل مشکلات شرکت نیشکر هفت تپه گفت: قرار است در
بحث تامین منابع موردنیاز براي پرداخت حقوق کارگران نیشکر هفت تپه، وزارت اقتصاد و دارایی و وزارت تعاون پیگیري هاي لازم را براي پرداخت

 
حقوق کارگران انجام دهند. 

به گزارش ایسنا، بابک دین پرست در نشست ستاد ملی تسهیل و رفع موانع تولید در خوزستان با اشاره به پیگیري حل مشکلات سه شرکت فولادي
بزرگ خوزستان اظهار کرد: امروز در بحث حل مشکلات گروه ملی فولاد ایران، نورد و لوله ماهشهر و فولاد خوزستان مصوبات بسیار مهمی داشتیم
که براساس این مصوبات، اکثر مشکلات این سه واحد تولیدي رفع خواهد شد. وي با اشاره به بحث امکان استفاده بهینه از معادن در خوزستان افزود:
چند طرح مشخص از سوي استاندار خوزستان در این زمینه پیگیري شده و براي تکمیل این طرح ها، مصوباتی داشتیم که با اجراي این مصوبات
قطعا در آینده از ظرفیت معادن استان خوزستان به خوبی بهره مند خواهیم شد. معاون هماهنگی امور اقتصادي وزیر کشور گفت: در زمینه حل
مشکلات واحدهاي تولیدي در خوزستان، مشکلات 46 واحد تولیدي مشکل دار و بحرانی در خوزستان با همکاري وزارت تعاون احصا شد. با
تصمیمات اتخاذشده مشکل بدهی این شرکت ها و واحدهاي تولیدي از طریق تهاتر حل خواهد شد و این مسئله را از تهران پیگیري خواهیم کرد.
وي ادامه داد: براساس بررسی هاي انجام شده از سوي سازمان صمت خوزستان، 70 واحد تولیدي راکد و غیرفعال در خوزستان قابلیت احیا و
بازگشت به چرخه تولید را دارند که در این زمینه باید دستگاه هاي اجرایی و شبکه بانکی کمک کنند و این واحدها مجددا به چرخه تولید بازگردند.
معاون هماهنگی امور اقتصادي وزیر کشور با اشاره به مشکلات واحدهاي تولیدي داراي پرونده قضایی گفت: 13 واحد تولیدي در این زمینه شناسایی
شده و قرار است تا اسامی آنها در اختیار دادستان استان قرار بگیرد و به وضعیت آنها رسیدگی و مشکلات حل شود. دین پرست با بیان اینکه در
خوزستان 76 واحد تولیدي تحت تملک بانک هاست، افزود: یک ماه به بانک ها فرصت داده شده تا برنامه ریزي لازم را براي بازگشت این واحدها به
چرخه تولید و اشتغال انجام دهند. وي با اشاره به پیگیري ها براي حل مشکلات شرکت نیشکر هفت تپه گفت: قرار است تا در بحث تامین منابع
مورد نیاز براي پرداخت حقوق کارگران نیشکر هفت تپه، وزارت اقتصاد و دارایی و وزارت تعاون پیگیري هاي لازم را براي پرداخت حقوق کارگران

انجام دهند. تلاش خواهیم کرد تا در روند فعالیت فعلی شرکت نیشکر هفت تپه خللی وارد نشود.



توریسم شهري بام ایران، اندر خم یک کوچه

منبع: ایمناشماره خبر:  8  |  تاریخ: 1400/05/10

شهرهاي ایران هرکدام با داشتن آب و هوا و جاذبه هاي طبیعی مختلف پتانسیل براي جذب گردشگر را دارند چنانکه این موضوع اهمیت
بسیاري پیدا کرده است چراکه باعث رونق اقتصادي و ایجاد درآمد پایدار همچنین ایجاد اشتغال نیز خواهد شد.

 
توریسم شهري بام ایران، اندر خم یک کوچه 

شهرهاي ایران هرکدام با داشتن آب و هوا و جاذبه هاي طبیعی مختلف
پتانسیل براي جذب گردشگر را دارند چنانکه این موضوع اهمیت
بسیاري پیدا کرده است چراکه باعث رونق اقتصادي و ایجاد درآمد پایدار

 
همچنین ایجاد اشتغال نیز خواهد شد. 

به گزارش خبرنگار ایمنا، امروز دغدغه اي که وجود دارد فراهم کردن
شرایط اولیه براي حضور گردشگران است. وجود هتل ها و مهمانسراها
در این زمینه تأثیر بسزایی دارد، اما به دلیل شرایط اقتصادي همه افراد
نمی توانند از آن استفاده کنند پس باید به گونه اي عمل کرد که همه
بتوانند از سفر خود لذت و بهره لازم را ببرند در واقعی می توان گفت
کمپ هاي گردشگري گزینه بسیار مناسب و خوبی است که بیشتر افراد

 
می توانند از آن استفاده کنند. 

پس ایجاد استراحتگاه هایی که در آن خانواده ها با امنیت خاطر در آن اقامت پیدا کنند و حتی امکانات دیگر همچون کافی شاپ، رستوران و مراکز
خرید علاوه بر امنیت رفاه نسبی نیز ایجاد خواهد کرد. هرچند که امروز گردشگري جهان با مواجه شدن ویروس کرونا از رونق افتاده، اما امروز باید به

 
گونه اي برنامه ریزي کرد که در دوران پسا کرونا بیش از پیش بتوان در این حوزه درخشید و درآمدزایی کرد. 

شهرکرد نیز از جمله شهرهایی است که جاذبه هاي طبیعی زیادي دارد و میزبان گردشگران بسیاري در سرتاسر سال است، اما تا به امروز آنگونه که
باید امکانات رفاهی و خدماتی براي تمام اقشار جامعه فراهم نشده است هرچند در سال هاي اخیر طرح کمپ گردشگري مطرح شده و تا مراحلی

 
پیش رفته اما هنوز به ثمر نرسیده به طور حتم سرمایه گذاري در این حوزه می تواند شهرها را به قله هاي پیشرفت و توسعه برساند. 

 
فرش قرمز براي سرمایه گذاران باید پهن شود 

«فروغ کریمی دهکردي» کارشناس شهرسازي و مدرس گروه شهرسازي دانشگاه پیام نور شهرکرد در این باره به ایمنا می گوید: کاربري هاي مختلف
شهري همچوا اعضاي بدن بهم متصل هستند بوستان ها در شهر جز کاربري فضاي سبز است در واقع می توان گفت فضاي سبز نیز یک عضو از

 
کاربري هاي شهري خواهد بود. 

وي ادامه می دهد: فضاي سبز در اکثر شهرهاي کشور مساحت کمی دارد که براي آن سرانه تعریف شده و با تقسیم مساحت بر جمعیت تمام شهر

 
حاصل می شود و داراي استاندارد است. 

این کارشناس شهرسازي تاکید می کند: در ایران سرانه فضاي سبز براي هر نفر هفت الی 12 مترمربع است و طبق شاخص هاي سازمان ملل سرانه

 
فضاي سبز باید بین 20 تا 25 مترمربع براي هر فرد باشد. 



وي تصریح می کند: در کشور متأسفانه سرانه فضاي سبز شهري در مقایسه با سایر کشورها بسیار پایین است این در حالی است که اگر سرانه فضاي

 
سبز براساس استاندارد جهانی محقق می شد در پایداري محیط زیست، دما و حتی حفظ منابع آبی بسیار مؤثر بود. 

کریمی دهکردي با بیان اینکه یکی از منابع درآمدي که به اقتصاد شهر کمک می کند صنعت توریسم است و گردشگران می توانند محلی (از همان
شهر) یا از استان هاي دیگر کشور باشند، عنوان می کند: تأسیسات اقامتی عامل اصلی جذب گردشگر نیست، اما عامل افزایش ماندگاري گردشگر در

 
آن شهر است. 

وي ادامه می دهد: براي استان چهارمحال و بختیاري و به تبع آن شهر شهرکرد که آمار بیکاري بالا و اقتصاد ضعیفی دارد، جذب گردشگر در چرخه

 
اقتصادي آن تأثیر گذار است و موجب اشتغال زایی می شود. 

این کارشناس اظهار می کند: گردشگران با وضعیت اقتصادي متفاوت وارد یک شهر می شوند، اما غالب آنها با توجه به وضعیت اقتصادي فعلی کشور،

 
امکان استفاده از هتل و مجتمع هاي تفریحی را ندارند لذا راحت ترین راه براي افراد این است که در بوستان ها و کمپ ها استقرار پیدا کنند. 

وي می افزاید: زمانی که گردشگر می خواهد در پارك استقرار پیدا کند باید رفاه نسبی براي آنها ایجاد شود حال می توان گفت در شهري چون

 
شهرکرد پارك لاله در ورودي شهر می تواند چنین قابلیتی را داشته باشد. 

کریمی دهکردي عنوان می کند: در اکثر شهرهاي ایران، گردشگران براي اقامت کوتاه مدت در برخی پارك ها و بوستان ها می توانند به راحتی چادر
بزنند اکنون در شهرهایی مثل کیش، بندرعباس، گیلان، اصفهان و… این مهم را ساماندهی کردند، اما در شهرکرد این موضوع همچنان مورد غفلت

 
قرار گرفته است. 

وي ادامه می دهد: میراث فرهنگی براي کمپینگ هاي استراحتگاهی تعریفی دارد که در مناطق خوش آب و هوا ساخته می شود و شامل سرویس
بهداشتی و استراحتگاه هاي سرپوشیده است، محلی براي پارك خودرو، محوطه اي براي چادر زدن، پخت و پز، ارائه خدماتی چون آب و برق، فضاي

 
ورزشی و … است. 

مدرس گروه شهرسازي دانشگاه پیام نور شهرکرد با بیان اینکه حتی این کمپینگ ها داراي ساختمان موقت است که به اقلیم شهر بستگی دارد،
تاکید می کند: کمپینگ ها باید مکان یابی شود که به معابر اصلی شهر دسترسی داشته باشد، نزدیک مرکز خرید و داراي امنیت باشد و البته مهم

 
ترین فایده اي که راه اندازي این کمپینگ ها دارد این است که کمترین آسیب به محیط زیست وارد می شود. 

وي پارکینگ، حمام، سرویس بهداشتی، رستوران، امکانات مورد نیاز معمولان، سوپر مارکت، کافی نت، زمین بازي کودکان از دیگر امکانات کمپینگ

 
برشمرد و عنوان می کند: مساحت آن هم باید محاسبه شود که آستانه جمعیت پذیري چقدر است و براساس آن مساحت را در نظر گرفت. 

کریمی دهکردي خاطرنشان می کند: براي کدام اقلیم این کمپینگ احداث می شود؟ که این هم امري حائز اهمیت است در شهرهاي گرمسیر
ساختمان نیاز ندارد، اما در شهرکرد که اقلیم سردي دارد، در شهریور ماه براي شب و اوایل صبح یک گردشگر نمی تواند در چادر اقامت کند پس

 
تنها هزینه کافی نیست و پارامترهاي بسیاري مثل وجود ایستگاه پلیس براي تأمین امنیت لازم است. 

 
کمپ گردشگري شهرکرد به کجا رسید؟ 

«سیدرضا هاشمی» سرپرست سازمان سیما، منظر و فضاي سبز شهري شهرداري شهرکرد در این باره به ایمنا می گوید: باتوجه به اینکه شهرکرد
ظرفیت ها و پتانسیل هاي طبیعی براي جذب گردشگر را دارد تمام تلاش خود را به کار گرفتیم تا بتوانیم از این شرایط بهترین استفاده را انجام

 
دهیم. 

وي می افزاید: در این راستا کمپ گردشگري شهرکرد در حال احداث و تکمیل است تا بتوان براي مسافرانی که وارد شهر می شوند دو معضل را رفع



 
کنیم. 

سرپرست سازمان سیما، منظر و فضاي سبز شهري شهرداري شهرکرد ادامه می دهد: با استقرار مسافران در پارك خسارت هایی به فضاي سبز وارد

 
می شود که با ایجاد فضا و کمپ می توانیم این مشکل را رفع کنیم. 

وي تصریح می کند: اسکان در یک پارك مجهز و ارائه خدمات بهتر به این مسافران از دیگر اهداف است که با بهره برداري از این کمپ محقق می

 
شود. 

هاشمی با بیان اینکه امسال در دو تا سه بخش در این خصوص اعتبارات هزینه شده است، تاکید می کند: سال گذشته میراث فرهنگی 600 تا 700
میلیون تومان اعتبار براي این کمپ هزینه کرد، امسال نیز 850 میلیون تومان از اعتبارات سازمان سیما، منظر و فضاي سبز شهرداري شهرکرد به

 
این امر اختصاص یافت. 

 
وي اظهار می کند: این اعتبار براي ایجاد 40 تا 50 سکوي استقرار، معابر پیاده روي، مبلمان شهري، آلاچیق و … هزینه می شود. 

سرپرست سازمان سیما، منظر و فضاي سبز شهري شهرداري شهرکرد تاکید می کند: دوستان اقبال در پایین دست این کمپ گردشگري واقع است
که با رویکرد بوستان استراحت در نظر گرفته شده و حدود 30 سکوي استقرار در آن احداث خواهد شد که می تواند مکمل کمپ گردشگري باشد.



فراخوان جلب مشارکت شهروندان در برنامه ها و فعالیت هاي سازمان رفاه، خدمات و

مشارکت هاي اجتماعی شهرداري تهران
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توسعه پویا،مشارکت حداکثري شهروندان در فرآیند برنامه ریزي و اجراي برنامه ها و فعالیت هاي اجتماعی شهرداري تهران، یکی از
مهمترین چشم اندازهاي مدیریت شهري در سال 1400 در بخش... نوشته فراخوان جلب مشارکت شهروندان در برنامه ها و فعالیت هاي

سازمان رفاه، خدمات و مشارکت هاي اجتماعی شهرداري تهران اولین ...

فراخوان جلب مشارکت شهروندان در برنامه ها و فعالیت هاي
سازمان رفاه، خدمات و مشارکت هاي اجتماعی شهرداري تهران
توسعه پویا،مشارکت حداکثري شهروندان در فرآیند برنامه ریزي و
اجراي برنامه ها و فعالیت هاي اجتماعی شهرداري تهران، یکی از
مهمترین چشم اندازهاي مدیریت شهري در سال 1400 در بخش
اجتماعی و به طور مشخص حوزه مهار، کنترل و کاهش آسیب
هاي اجتماعی شهر تهران است. از این رو سازمان رفاه، خدمات و
مشارکت هاي اجتماعی در نظر دارد به منظور جلب مشارکت
شهروندان در فرآیند اجراي برنامه و همچنین ارتقاي سطح کیفی
فعالیت ها و ماموریت هاي خود، نسبت به بهره گیري از ایده ها و
ظرفیت هاي اجرایی و مشارکتی شهروندان در بخش هاي مختلف
ارائه خدمات به افراد در معرض آسیب و آسیب دیده اجتماعی و
متعاقب آن مدیریت و کاهش آسیب هاي اجتماعی شهري، افزایش
مشارکت اجتماعی و توسعه فرهنگ کارآفرینی میان شهروندان

 
اقدام نماید. 

لذا از علاقه مندان به همکاري در زمینه هاي زیر دعوت می شود
حداکثر تا تاریخ یکم شهریور ماه سال جاري نسبت به ارسال ،
طرح هاي نوین اجرایی مرتبط، شیوه هاي کاربست آنها براي گروه
هاي مختلف جامعه هدف و نیز سوابق کاري و مستندات مربوطه
به نشانی تهران ، خیابان امیرآباد شمالی ، انتهاي خیابان پانزدهم
پلاك 2 ، طبقه اول دبیرخانه سازمان رفاه، خدمات و مشارکت

 
هاي اجتماعی شهرداري تهران و یا از طریق آدرس پست الکترونیکی به نشانی info.swsc@tehran.ir اقدام نمایند. 

 
محورهاي مشارکت: 

 
❖ برگزاري کارگاه هاي پیشگیري از آسیب هاي اجتماعی در سطح مناطق 22گانه شهر تهران 

 
❖ بهره برداري از اتوبوس هاي سیار ارائه خدمات به کودکان آسیب دیده اجتماعی در نقاط پرتردد و آسیب خیز سطح شهر 

 
❖ ارائه خدمات به معتادین بهبودیافته و حمایت اجتماعی از توانخواهان در مجتمع هاي بهاران 

 
❖ ارائه خدمات کلینیکی ، پاراکلینیکی، آزمایشگاهی در مراکز و حمایت هاي درمانی از مددجویان بیمار 

 
❖ بهره برداري از مراکز پرتو(مراکز آموزش کودکان کار) در سطح مناطق 

 
❖ ارائه خدمات حمایتی ، آموزشی و مشاوره اي (ویژه کسب و کارهاي آسیب دیده ناشی از کرونا) 



❖ اجراي اقدامات توانمندسازي ، توسعه کسب و کار و کارآفرینی اجتماعی اجتماع محور با تاکید بر مشاغل شهري و راسته هاي کسب و کار موجود

 
در کلانشهر تهران 

 
❖ ارائه خدمات آموزشی براي تحقق کارآفرینی سازمانی در مجموعه هاي شهرداري تهران 

 
❖ ارائه خدمات مشاوره راه اندازي کسب و کار ویژه کارکنان بازنشسته شهرداري تهران 

 
❖ طراحی پویش هاي جذب کمک براي نیازمندان 

 
❖ روز جهانی خیریه 

 
❖ طراحی ساختار باشگاه داوطلبان اجتماعی شهر تهران و ساماندهی فعالین داوطلب 

 
❖ برگزاري رویداد هفته ي ملی مشارکت اجتماعی 

 
❖ توانمندسازي و راه اندازي شبکه ي فعالین محله اي در حوزه ي خیریه 

 
❖ شناسایی ظرفیت شراکتی سازمان هاي مردم نهاد فعال در حوزه شهري 

❖ فرهنگ سازي و آموزش در حوزه مسئولیت اجتماعی بنگاه هاي اقتصادي



شستا بر محور محرومیت زدایی
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گروه اقتصادي شرکت سرمایه گذاري تأمین اجتماعی به عنوان یک بنگاه اقتصادي متعلق به بیمه شدگان سازمان تأمین اجتماعی و
همچنین سهامداران خرد بازار سرمایه است که رسالت ذاتی آن صیانت از حقوق سهامداران و حفظ سرمایه هاي بین نسلی است که به

شهادت آمار و ارقام و صورت هاي مالی سه سال گذشته حسابرسی شده توسط ...

شرکت سرمایه گذاري تأمین اجتماعی به عنوان یک بنگاه اقتصادي متعلق به بیمه شدگان سازمان تأمین اجتماعی و همچنین سهامداران خرد
بازار سرمایه است که رسالت ذاتی آن صیانت از حقوق سهامداران و حفظ سرمایه هاي بین نسلی است که به شهادت آمار و ارقام و صورت هاي مالی
سه سال گذشته حسابرسی شده توسط سازمان حسابرسی با نتیجه قابل قبول بوده و مهم ترین انتظار سهامداران را محقق کرده است و در کنار
افزایش مضاعف سود حاصل از سرمایه گذاري بیمه شدگان، ارزش دارایی هاي آنان نیز چند برابر شده و براساس برنامه ریزي و ریل گذاري صورت

 
گرفته پیشرفت ها و سودآوري ها تا سالیان متمادي تداوم خواهد یافت. 

 
گروه اقتصادي 

شرکت سرمایه گذاري تأمین اجتماعی به عنوان یک بنگاه اقتصادي
متعلق به بیمه شدگان سازمان تأمین اجتماعی و همچنین سهامداران
خرد بازار سرمایه است که رسالت ذاتی آن صیانت از حقوق سهامداران و
حفظ سرمایه هاي بین نسلی است که به شهادت آمار و ارقام و صورت
هاي مالی سه سال گذشته حسابرسی شده توسط سازمان حسابرسی با
نتیجه قابل قبول بوده و مهم ترین انتظار سهامداران را محقق کرده است
و در کنار افزایش مضاعف سود حاصل از سرمایه گذاري بیمه شدگان،
ارزش دارایی هاي آنان نیز چند برابر شده و براساس برنامه ریزي و ریل
گذاري صورت گرفته پیشرفت ها و سودآوري ها تا سالیان متمادي تداوم

 
خواهد یافت. 

موتور توسعه در کشورهاي توسعه یافته جهان را شرکت هاي سرمایه گذاري بزرگ داراي چند کسب وکار به حرکت درمی آورند و در برخی از
کشورها نام این شرکت ها حتی از نام کشور نیز شناخته شده تر است به عنوان مثال شرکت میتسوبیشی در ژاپن و یا سامسونگ در کره جنوبی،

 
نقشی اساسی در سازندگی، تولید و طرح هاي زیر بنایی کشورهاي داراي اقتصاد برتر بر عهده دارند. 

در بسیاري از کشورها که داراي نظام تأمین اجتماعی پیشرفته هستند سرمایه بیمه شدگان به سمت صنایع بزرگ و خدمات انحصاري سوق پیدا می
نماید و سرمایه مردم در بخش هاي دارو و درمان، انرژي و تأسیسات زیر بنایی متمرکز می گردد که این امر علاوه بر تضمین سودآوري سرمایه آحاد
افراد تحت پوشش این نظام ها و سودآوري قابل اطمینان، موجب توسعه ساختاري اقتصاد و افزایش امنیت و قدرت نرم اقتصادي کشور نیز می گردد
زیرا بخش وسیعی از مردم کشور در زیربناهاي اقتصادي شریک هستند و ساختارهاي اقتصادي را جزو اموال خود در نظر می گیرند که درنتیجه آن

 
مسئولیت پذیري اجتماعی نیز گسترده تر می شود.  

 
 شستا؛ بزرگ ترین شرکت سرمایه گذاري چند کسب و کاره ایرانی 

 شستا نیز بزرگ ترین شرکت سرمایه گذاري چند کسب و کاره در ایران است که بخش بزرگی از صنایع دارویی، پتروشیمی، سیمان و صنایع وابسته
ساختمانی و غیره کشور در اختیار این بنگاه قرار دارد که از سرمایه بیمه شدگان تشکیل شده است. بااین وجود شستا به عنوان یکی از بزرگ ترین و
قدرتمندترین بنگاه هاي اقتصادي ایران در سال هاي قبل تر، به دلیل تعویق در پرداخت سود سهام به سازمان تأمین اجتماعی و همچنین کیفیت
نامطلوب سودهاي شرکت هاي تابعه که اکثراً قابلیت تقسیم نداشت و شرکت ها هم از مشکل نقدینگی و فقدان سرمایه در گردش رنج می بردند،
امکان سرمایه گذاري در طرح هاي توسعه اي به صورت گسترده وجود نداشت و عمده سود اندك حاصله شرکت هاي سرمایه پذیر صرف حفظ

 
شرایط موجود و تعمیرات ماشین آلات می گردید. 

در سال هاي اخیر با جهش سودآوري عموم شرکت هاي تابعه شستا این امکان فراهم شد طرح هاي توسعه اي که اجراي آن ها ضامن بقا و از وظایف
ذاتی هلدینگ ها و بنگاه هاي اقتصادي است موردتوجه ویژه قرار بگیرد . بااین حال با توجه به نامتوازن بودن سرمایه گذاري در مناطق مختلف



جغرافیایی از ابتداي اجراي برنامه هاي توسعه در کشور، متأسفانه برخی مناطق محروم و کم برخوردار کماکان نتوانستند از شتاب مناسبی در توسعه

 
ساختاري بهره مند گردند. 

 
تمرکز شستا بر توسعه زیرساختی مناطق محروم 

تمرکز استراتژیک شستا در راستاي اهداف کلان نظام جمهوري اسلامی در جهت محرومیت زدایی، ایجاد اشتغال و توسعه زیرساخت هاي اساسی در
مناطق کم برخوردار و محروم بر توسعه سرمایه گذاري در این مناطق قرار گرفت و طرح هاي توسعه زیرساختی و ایجاد واحدهاي جدید صنعتی و

 
خدماتی در راستاي محرومیت زدایی از مناطق کم برخوردار موردتوجه قرار گرفت. 

 با توجه و تمرکز ویژه مدیرعامل جوان شستا، طرح ها عمدتاً در مناطق محروم تعریف شد و در حال حاضر باقوت اجرا می شوند و پیشرفت هفتگی
پروژه ها به دقت پایش شده و بر اساس ساختارهاي مکانیزه تعریف شده گزارش می گردد و هرگونه مانع، اختلال یا تأخیري که باعث کند شدن روند

 
پیشرفت پروژه ها گردد در کمیته هایی که مستقیما زیر نظر مدیرعامل شستا قرار دارد به سرعت گزارش می شود و تا رفع کامل پیگیري می گردد. 
 آنچه در ادامه می آید فهرست بخشی از پروژه هاي در دست اجراي شستا باهدف محرومیت زدایی در مناطق کم برخوردار کشور عزیزمان است که
کلیه این پروژه ها داراي مستندات کامل از زمان طرح توجیهی اولیه، گزارش پیشرفت و شرح کامل مانع زدایی مشکلات پیش آمده در جهت تا

 
خیرات احتمالی است. 

 
افتتاح 18 پروژه به ارزش بیش از 3 هزار میلیارد تومان 

محمد رضوانی فر، مدیرعامل شستا خبر از افتتاح 18 پروژه در کشور باارزش بیش از 3 هزار میلیارد تومان در شهرها و مناطق محروم و کمتر

 
برخوردار در هفته جاري داده است. 

رضوانی فر با اشاره به اقدامات صورت گرفته در شستا اظهار کرده است: امروز عرضه شرکت سرمایه گذاري هامون صبا در بازار سرمایه انجام شد. دو

 
سال و نیم قبل کمتر از 60 درصد پرتفوي شستا بورسی بود، اما امروز بیش از  

93 درصد پرتفوي شستا بورسی است. همچنین یکی از اقدامات مهم شستا از ابتداي سال 1400 مقیدسازي خود به عرضه کالا از طریق سازوکار و

 
ساختار بورس کالا بود. 

رضوانی فر ادامه می دهد: معنی و مفهوم این اقدامات شفافیت، پاسخگویی و مسئولیت پذیري بیشتر و قابلیت قیاس عملکرد مجموعه شستا با رقباي

 
مشابه در داخل بورس، خارج بورس و صنعت است. 

مدیرعامل شستا با اشاره به وجود رانت در مجموعه هاي تولیدي در حوزه فروش محصول و همچنین خرید مواد اولیه موردنیاز می گوید: شستا
افتخار دارد که در سه ماهه ابتداي امسال به نسبت سه ماهه سال 1399 تناژ محصولات عرضه شده در بورس کالا را از 230 هزار تُن به بیش از یک

 
میلیون تُن برساند که ارزش آن از 

 
 800 میلیارد تومان به بیش از 4 هزار میلیارد تومان افزایش یافته است. 

وي تصریح می کند: در حال حاضر محصول سولفات شرکت معدنی املاح از طریق بورس کالا عرضه می شود. براي جلوگیري از ایجاد رانت در این

 
حوزه فروش در یک سازوکار رقابتی، قابل کنترل، قابل رصد و مبتنی بر یک بستر شفاف صورت می گیرد. 

رضوانی فر بابیان این که شرکت معدنی املاح سال گذشته بیش از 250 میلیارد تومان سود خالص به دست آورده است، می گوید: ایجاد این سود
خالص که وظیفه ذاتی یک هلدینگ اقتصادي است این توان را ایجاد می کند که پروژه هاي توسعه اي نیز در آن باقدرت پیش برود، ضمن اینکه از

 
ظرفیت گذشته نیز بهره می گیرد و خودش را بازسازي و نوسازي می کند وظرفیت هاي جدید نیز خلق می کند. 

 
 ایجاد یک هزار شغل جدید توسط شستا 

مدیرعامل شستا با تأکید بر اینکه پروژه هاي عمرانی، توسعه اي و ایجادي با سرعت چند برابر نسبت به گذشته انجام گرفته است، می گوید: همزمان
با ایام مبارك عید غدیر و در هفته جاري 18 پروژه در کشور آماده افتتاح داریم که مجموع ارزش آن ها بیش از 3 هزار میلیارد تومان است و حدود
یک هزار شغل مستقیم هم ایجاد می شود. عموم این پروژه ها نیز در شهرها و مناطق محروم و کمتر برخوردار کشور است که موجب کمک به رشد و

 
توسعه این مناطق می شود. 

رضوانی فر در پایان خلق ظرفیت هاي جدید را شامل اشتغال جدید، تولید براي ایجاد درآمد و توسعه در منطقه و توسعه ملی عنوان می کند و می
افزاید: باید تشکر کنم از عزیزانی که در شرکت معدنی املاح تلاش کردند. روزي که دکتر سلیمانی به هلدینگ آمد سود خالص شرکت اصلی
هلدینگ کمتر از 600 میلیارد تومان بود، اما امسال در شرایطی مجمع شان برگزار می شود که سود خالص شرکت اصلی بیش از 3 هزار و 200
میلیارد تومان است و این تحول در همه هلدینگ ها و ارکان شستا در دو سال و نیم گذشته کاملا مشهود و واضح است. درواقع سود 32 هزار میلیارد

 
تومانی شستا با تلاش همه مدیران، کارکنان و کارگران محقق شده است. 

|



با تندي و بدخلقی نمی شود جوان و نوجوان را مسجدي کرد | امام جماعت فقط مسئول

خواندن نماز نیست

منبع: حوزه نیوزشماره خبر:  11  |  تاریخ: 1400/05/10

حوزه / عضو خبرگان رهبري در سیستان و بلوچیستان بابیان اینکه با تندي، بدخلقی و ترش رویی نمی شود جوان و نوجوان را جذب مسجد
کرد، گفت: امام جماعتی که فقط سر را پایین بیاندازد، بیاید نماز را بخواند و برود دنبال زندگیش، قطعا موفقیتی در جذب جوانان به مسجد

نخواهد داشت.

نماینده ولی فقیه در کاشان در گفت وگو با حوزه نیوز: با تندي و بدخلقی نمی شود جوان و نوجوان را مسجدي کرد | امام جماعت فقط

 
مسئول خواندن نماز نیست 

حوزه / عضو خبرگان رهبري در سیستان و بلوچیستان بابیان اینکه با
تندي، بدخلقی و ترش رویی نمی شود جوان و نوجوان را جذب مسجد
کرد، گفت: امام جماعتی که فقط سر را پایین بیاندازد، بیاید نماز را
بخواند و برود دنبال زندگیش، قطعا موفقیتی در جذب جوانان به مسجد

 
نخواهد داشت. 

آیت االله عباسعلی سلیمانی، عضو مجلس خبرگان رهبري و نماینده ولی
فقیه در کاشان در گفت وگو با خبرنگار خبرگزاري حوزه در کاشان، به
راه هاي مقابله با مسجد گریزي جوانان، آثار تخریبی برخورد با کودکان
و نوجوانان در مساجد و آسیب هایی که امروز مسجد را تهدید میکند

 
پرداخت که حاصل آن را در ادامه می خوانید: 

 
جایگاه نماز در جامعه امروز را چگونه ارزیابی می کنید؟ 

نماز ستون و محور همه کارها در دین اسلام قلمداد می شود، اگر نماز قبول شود اعمال دیگرمان نیز قبول می شود، اما اگر از روز اول نمره قبولی را
در نماز به دست نیاوریم اعمال دیگرمان نیز قبول نخواهد شد. نماز مانند خانه اي است که وقتی می خواهیم بخریم، ورودي خانه را که نگاه کنیم

 
باید زیبا و پرجاذبه باشد. 

گاهی مشاهده می شود که تعداد محدودي از جوانان از نماز و مساجد گریزان هستند، وظایف ائمه جماعت و هیئت امناي مساجد در قبال این مسئله

 
چیست؟ و چگونه باید جوانان را جذب مسجد کنند؟ 

شرایط زمانی و مکانی تبلیغ نماز در بین جوانان و نوجوانان باید رعایت شود؛ گاهی اوقات به خاطر مسائل معیشتی مردم و مشکل اشتغال جوانان، در
تبلیغ نماز و مبانی دینی از خودمان ضعف نشان می دهیم. در گذشته توقع از امام جماعت محدود بود، ولی امروز علاوه بر تبیین مسائل دینی و

 
اعتقادي، رفع نیازمندهاي مردم در مسائل معیشتی، اشتغال و ورزش و آموزش براي گرایش جوانان به مسجد نیز باید مورد توجه جدي قرار گیرد. 

 
امام جماعتی که فقط سر را پایین بیاندازد، بیاید نماز را بخواند و برود دنبال زندگیش، قطعا موفقیتی در جذب جوانان به مسجد نخواهد داشت. 

در بعضی مساجد مشاهده می شود که از سوي برخی از افراد و ریش سفیدها، با نوجوانان برخورد قهري می شود، آثار تخریبی بی تفاوتی و کم

 
توجهی به کودکان و نوجوانان در مساجد چیست؟ 



بزرگترها باید رسالت خودشان در جذب نسل جوان به مسجد را به خوبی انجام دهند. این موفقیت زمانی امکان پذیر خواهد بود که پیران نسبت به

 
جوانان و نوجوانان برخورد تکریم آمیز داشته باشند و به آنها بها بدهند. 

هیئت امناي مساجد باید از لحاظ جنسیت برادران و خواهران و هم از لحاظ سن و سال پیران و جوانان ترکیبی باشند و هیئت امنایی موفق خواهد

 
بود که به صورت ترکیبی و تلفیقی در سنین و جنسیت مختلف تشکیل شود. 

بهترین راهکار گرایش جوانان به نماز و هر معروف دیگر برخورد مشفقانه و احترام آمیز است. ضمن اینکه هیئت امناي مسجد هم باید فضاي مسجد

 
را معطر نگه دارد . 

 
ظرفیت هاي مسجد و نقش نماز در کاهش جرائم و آسیب هاي اجتماعی چیست؟ 

محکم ترین مکان براي پیوند با خدا مسجد است، چرا که شعبه اي از بیت االله است؛ مسجد کانون ارتباط با خدا و مرکز ثقل ایمان و پاکیزگی قلب

 
است، لذا تردیدي نیست که ایمان هر اندازه قوي شود پیوند خانواده هم استحکام می شود. 

سستی خانواده نشأت گرفته از ضعف ایمان و اعتقاد ماست؛ مردان می خواهند براي خودشان جایگاه داشته باشند و جایگاه زنها را نادیده بگیرند، زنها
می خواهند خود محور باشند و مردها را نادیده بگیرند و این می شود موجب اختلاف و گرنه اگر تکریم زن براي مرد واجب باشد که هست و تکریم

 
مرد هم براي زن واجب باشد که هست و اگر حرمت همدیگر را نگه داشته باشند، قطعا آمار طلاق کاهش خواهد یافت. 

انتهاي پیام./



طرح صیانت و دل نگرانی هاي زنان سرپرست خانوار

منبع: ایسناشماره خبر:  12  |  تاریخ: 1400/05/10

طرح 37 ماده اي "حمایت از حقوق کاربران و خدمات پایه کاربردي فضاي مجازي" موسوم به طرح صیانت از حقوق کاربران در فضاي
مجازي همان چیزي است که این روزها اغلب دارندگان کسب وکار بر بستر فضاي مجازي از جمله زنان و به ویژه زنان سرپرست خانوار را با

دغدغه و نگرانی هایی مواجه کرده است.

به گزارش ایسنا، ششم مرداد بود که مجلس شوراي اسلامی با
بررسی طرح صیانت از حقوق کاربران در فضاي مجازي و
ساماندهی پیام رسان هاي اجتماعی، بر اساس اصل 85 قانون

 
اساسی موافقت کرد. 

اینگونه مطابق با اصل 85 قانون اساسی، اگرچه مجلس نمی تواند
اختیار قانون گذاري را به شخص یا هیاتی واگذار کند ولی در
موارد ضروري می تواند اختیار وضع بعضی از قوانین را با رعایت
اصل هفتاد و دوم به کمیسیون هاي داخلی خود تفویض کند که

 
در این صورت این قوانین در مدتی که مجلس تعیین می کند به صورت آزمایشی اجرا می شود و تصویب نهایی آنها با مجلس خواهد بود. 

از همان ساعات ابتدایی انتشار این خبر، بسیاري به اشتباه تصور کردند مجلس این طرح را تصویب کرده و از این رو نسبت به تصویب آن به صورت
ناگهانی واکنش نشان دادند، برخی نیز نسبت به بررسی آن بر اساس اصل 85 قانون اساسی اعتراض داشتند که طبق اعلام مرکز پژوهشهاي مجلس،
به علت بالا بودن ابعاد فنی و کارشناسی و پیچیدگی طرح، بر اساس اصل 85 امکان مداخله مستقیم نظرات مردم و کارشناسان در قانونگذاري و
امکان قانون گذاري با کیفیت بهتر فراهم می شود ولی در غیر آن این امکان فراهم نمی شود. همچنین متن نهایی قانون دائمی نمی شود، بلکه موقت

 
خواهد بود (3-5سال) و در نتیجه امکان اصلاح بیشتري براي قانون دائمی خواهد داشت. 

طبق ماده 12 طرح یاد شده، عرضه و فعالیت خدمات پایه کاربردي در فضاي مجازي منوط به رعایت قوانین کشور، ثبت در درگاه خدمات پایه
کاربردي و اخذ مجوز فعالیت خدمات اثرگذار پایه کاربردي داخلی و خارجی است و با توجه به تبصره یک همین ماده، عرضه و فعالیت خدمات پایه
کاربردي خارجی اثرگذار مستلزم معرفی نماینده قانونی و پذیرش تعهدات ابلاغی کمیسیون است. این در حالی است که به گفته صاحب نظران
شرکت هاي خارجی چندملیتی با کشوري مانند ایران با وجود تحریم هاي مالی و حقوق بشري، همکاري نمی کنند و از طرف دیگر، پیام رسان ها و

 
موتورهاي جست وجوي بومی نشان داده که ما تجربه موفقی براي فراهم کردن زیرساخت هاي لازم را در این حوزه نداریم. 

اگرچه "مسدود سازي" شبکه ها، از جمله ضمانت اجراهاي قابل اجرا در خصوص تخلفات مورد اشاره در این طرح است اما در تبصره دو ماده 28 آن
آمده است که خدمات پایه کاربردي خارجی که پیش از تصویب این قانون با تشخیص کمیسیون از مصادیق خدمات پایه کاربردي اثرگذار بوده اند،
موظف اند ظرف چهار ماه پس از لازم الاجرا شدن این قانون، نسبت به انجام تعهدات اقدام کنند و در غیر این صورت اعمال مسدود سازي براي آنها

 
تا زمان تامین جایگزین مناسب داخلی یا خارجی یا یک سال پس از لازم الاجرا شدن این قانون لازم نیست. 

در این خصوص رئیس مجلس نیز در حساب توییتري خود گفته بود مسدود سازي اینستا و واتساپ برنامه مجلس نیست و طرح درخصوص این

 
پلتفرم هاي پرکاربرد باید اصلاح شود. 

در این میان اما فارغ از استفاده کابردي مردم از شبکه هایی نظیر اینستاگرام، واتساپ و... براي برقراري ارتباط؛ عمده دغدغه ونگرانی ها از تصویب و



اجراي این طرح به مسدود سازي شبکه هایی کاربردي نظیر اینستاگرام و در نهایت ایجاد اختلال در روند کسب کارهاي خردي معطوف می شود که
بر بستر این شبکه ها شکل گرفته اند. این همان چیزي است که دارندگان کسب وکارهاي خرد از جمله زنان و به ویژه زنان سرپرست خانوار فعال در
این فضا را نگران کرده است چراکه علاوه بر، بر باد رفتن مبالغ هزینه شده براي تبلیغات کسب و کارها در شبکه اینستاگرام؛ حتی اگر جایگزین
داخلی مناسب این شبکه ها ایجاد شود چند سال طول خواهد کشید تا دارندگان کسب و کار در شبکه جدید، مشتریان خود را بازیابند و از سوي

 
دیگر آیا مشتریان حاضر به حضور در شبکه هاي جایگزین داخلی جدید خواهند بود یا خیر؟. 

 
ضربه جبران ناپذیر طرح صیانت به کسب وکارهاي زنان 

طیبه سیاوشی، نماینده ادوار مجلس و مشاورعالی معاونت امور زنان و خانواده ریاست جمهوري در دولت دوازدهم، در این باره به ایسنا گفت: طرح
«صیانت از حقوق کاربران در فضاي مجازي و ساماندهی پیام رسان هاي اجتماعی» که بررسی آن بر اساس اصل 85، ششم مرداد به صورت ناگهانی،
غیر شفاف و پنهانی در مجلس به تصویب رسید ضربه جبران ناپذیري به کسب و کارهاي خرد و غیر رسمی زنان کشور است و این گروه هاي

 
کارآفرین که در قالب تعاونی ها، صندوق هاي خرد کشاورزي شهري و روستایی و یا زنان همیار سرپرست خانوار هستند را می تواند از پاي در آورد. 

وي با اشاره به طرح ملی "توانمند سازي اقتصادي زنان کارآفرین" براي دسترسی زنان به فضاي مجازي قانونی فروش محصولات در کشور، ادامه داد:
این طرح را از حدود یک سال گذشته در سطح ملی و براي ورود زنان کارآفرین اعم از سرپرست خانوار و داراي مشاغل خانگی به بازارهاي فروش
قانونی کشور و آشنا کردن آنها با فضاي مجازي آغاز کردیم چراکه به ویژه این زنان بازارهاي واقعی و آفلاین خود را از دست داده بودند. زنان
کارآفرین شرکت کننده در این طرح کسانی بودند که ترس از حضور در بازارهاي مجازي داشتند، از این رو تلاش شد این زنان با این فضا آشنا و از

 
این طریق امرار معاش کنند. 

مشاورعالی معاونت امور زنان و خانواده ریاست جمهوري در دولت دوازدهم، معتقد است که در واقع بازار داخلی به ویژه در حوزه هایی نظیر صنایع
دستی که نیرو و انرژي جسمی تولید کننده در خلق اثر بسیار مصرف می شود به حد اشباع رسیده و فروش محصولات داراي ارزش افزوده قابل

 
توجیه نیست. 

سیاوشی افزود: برخی گروه ها مثل NGO ها و یا استارتاپ ها و اتاق هاي بازرگانی تلاش دارند راه ارتباطی با دنیاي خارج را در جهت صادرات
محصولات این زنان فراهم کنند. در این راستا معاونت امور زنان اجلاس منطقه اي با حضور کشورهاي همسایه مثل عراق و لبنان و سوریه و فلسطین
داشت. این کشورها طالب دست آفریده هاي زنان کارآفرین ما بودند اما به دلیل به تعویق انداختن ورود به FATF متاسفانه ارتباطات بانکی ما در
این زمینه با مشکل مواجه شد، ضمن اینکه کسب و کارهاي اینترنتی بزرگ ملی نیز نیاز ورود به بازارهاي کشورهاي همسایه و جهانی دارند اما
تصویب چنین طرح هایی نظیر طرح «صیانت از حقوق کاربران در فضاي مجازي و ساماندهی پیام رسان هاي اجتماعی» می تواند این تلاشها را به

 
شدت به تعویق بیاندازد. 

 
فعالیت عمده زنان سرپرست خانوار داراي کسب و کار بر بستر اینستاگرام 

وي با اشاره به حضور زنان کارآفرین سرپرست خانوار در بازارهاي مجازي فروش، یادآور شد: بین سالهاي 90 تا 98 ، حدود 26 درصد به جمعیت
زنان سرپرست خانوار ما افزوده شده و قاعدتا تاکنون جمعیت این زنان سرپرست خانوار از سه میلیون نفر در سال 96 بیشتر شده است. این زنان
تلاش می کنند نان آور خانواده باشند. پیش از پاندمی کووید 19 و به ویژه پس از شدت گرفتن بحران کرونا به دلیل محدودیت تهیه فضاي فیزیکی

 
تلاش کردند تا در فضاي مجازي خرید و فروش داشته باشند. این زنان عمدتا بر بستر اینستاگرام شروع به خرید و فروش کردند. 

مشاور عالی معاونت امور زنان و خانواده ریاست جمهوري در دولت دوازدهم، با بیان اینکه گفته می شود حدود یک و نیم میلیون تا دو میلیون کسب
و کار خرد در بستر اینستاگرام وجود دارد، خاطر نشان کرد: با تصویب طرح یاد شده مجلس، این جمعیت اگر بیکار شوند نمی دانم چه جایگزینی
براي آن خواهند داشت؟. طراحی شبکه اینستاگرام راحت است و زنان به راحتی می توانند وارد فروش در این بستر شوند. در عین حال معاونت زنان
تلاش داشت علاوه بر حفظ فضاي اینستاگرام براي فروش محصولات زنان، آموزشهایی را براي ورود زنان به بازارهاي مجازي قانونی فروش کشور به

 
آنها ارائه دهد اما اکنون با این محدودیت ها معلوم نیست تکلیف بازارهاي قانونی مجازي کشور بر روي موتور جستجوگوگل به چه صورت خواهد بود. 



 
راحتی اینستاگرام براي فعالیت حتی با سواد اندك 

سیاوشی همچنین این را هم گفت که بعضا زنان با اندك سواد خود توانسته بودند وارد بستر شبکه اینستاگرام براي فروش محصولات خود شوند،
همچنین این محصولات اغلب دست ساخته ها و تولیدات بومی و محلی این زن ها اعم از خوراکی، پوشاك و صنایع دستی است و بر اساس ارزیابی
هاي انجام شده هیچ کدام از شبکه هاي اجتماعی داخلی موجود در حال حاضر حتی یک صدم کمک اقتصادي شبکه اینستاگرام براي این جوامع

 
محلی ندارند که بگوییم جایگزینی را برایشان در نظر بگیریم 

وي افزود: این زنان توانسته اند در فضاي اینستاگرام بدون حتی تولید محتواي حرفه اي و عکسهاي تخصصی به کسب و کار بپردازند اما در بازارهاي
فروش قانونی نیاز به محتوا و عکسهاي تخصصی دارند. اگر این محدودیت ها شامل موتور جستجوي گوگل هم بشود نه تنها این جوامع محلی در
اینستاگرام بلکه گروه هاي زنان کارآفرینی که توانسته اند در قالب سطح ملی و استانی در شبکه واتس اپ یا شبکه هاي دیگر خرید و فرش کنند نیز

 
از دست می رود. 

به گفته وي، معاونت زنان طی این یک سال گذشته به کمک موسسات تسهیل گیري و استارتاپی توانست این زنان را با فضاي مجازي و شبکه هاي

 
اجتماعی آشنا کند تا بتوانند در آنجا فروش و امرار معاش کنند، اما این فضا هم با این طرح مجلس از دست خواهد رفت. 

 
عقب افتادن هرچه بیشتر کشور از بازارهاي جهانی با تصویب طرح صیانت 

این نماینده ادوار مجلس عنوان کرد: به هر حال کشور ما مردم ما براي ارتباط با دنیاي خارج و صادرات نیاز مبرمی به کسب و کارهاي اینترنتی دارند
و در جهان امروز محدودیت در این زمینه منجر به عقب افتادن هرچه بیشتر ما از بازارهاي جهانی و تجارت جهانی می شود و ارتباط دنیاي بیرون با

 
این کارآفرینان و تولید کنندگان قطع می شود. 

به اعتقاد وي، دیوار کشیدن بین مرزهاي کشورها امر مذمومی است بنابراین پل هاي ارتباطات مجازي براي ارتباط بیشتر بین مردم و دنیاي خارج
تسهیل کننده است اما با تصویب این طرح به مراتب دیوارها بیشتر شده و در نهایت دیوار بزرگی بین ما و کشورهاي همسایه، دوست و دنیا کشیده

 
می شود. 

سیاوشی با بیان اینکه فروش در فضاي مجازي و بر بستر شبکه هایی مثل اینستاگرام ایجاد شده تا مردم از جمله زنان و به ویژه زنان سرپرست خانوار
بتوانند محرومیت هاي فضاي واقعی را جبران کنند، خاطر نشان کرد: علیرغم تمام سیاست گذاري هاي کشور اعم از سیاست گذاري هاي مجلس در
قالب قانون برنامه ششم توسعه و معاونت امور زنان در قالب بند ت ماده 80 قانون برنامه ششم توسعه، اما همچنان اثر چشم گیري بر روي زندگی
زنان سرپرست خانوار گذاشته نشده است . طی یک سال گذشته نیز اقدام عاجلی از سوي مجلس براي جامعه زنان سرپرست خانوار بیش از 3
میلیونی، ندیده ایم و در عین حال این طرح جدید مجلس نیز متاسفانه نابود کننده مشاغل است و می تواند مانعی در برابر امرار معاش زنان ایجاد

 
کند. 

این نماینده ادوار مجلس، تاکید کرد: اگر کشوري مثل چین توانسته موتورهاي جستجو بین المللی را فیلتر کند، در مقابل نیز توانایی ساخت مشابه
آن موتورهاي جستجو را داشته و چنان توانسته مردم را راضی نگه دارد که راه ارتباطی تولیدکنندگان با مردم بسته نشده و در عین حال درهاي

 
اقتصادي چین به روي تمام دنیا باز است. در هر حال چین این توانایی را داشته اما آیا در کشور ما هم این توانایی وجود دارد؟. 

سیاوشی یادآور شد: من در دوران حضور در مجلس شوراي اسلامی شاهد این بودم که در کمیسیون فرهنگی که کمیسیون اصلی این طرح نیز
هست، بسیاري از مسئولین شبکه هاي مجازي داخلی کمک ها و وام هاي قابل توجهی از بودجه عمومی کشور گرفته و استفاده کردند اما در مقابل

 
نتوانستند فضایی طراحی کنند که مردم به راحتی در آنجا گفتگو کنند چه برسد به اینکه آزادانه کسب و کار خرد خود را راه اندازي کنند. 

وي افزود: مسله اصلی، اقتصاد غیررسمی و خرد مردمی است که مردم غیرشاغل در نهادهاي غیررسمی و غیردولتی به آنها وابسته هستند و درصورت
بسته شدن، این قشر از مردم که حقوق ثابت دولتی ندارند ضربه می خورند. واتساپ و اینستاگرام دو اپ بین المللی هستند که فقط کارکرد اقتصادي
آنها به داخل کشور محدود نمی شود بلکه خیلی از مشتریان در خارج از کشور هم امکان خرید دارند که اکثرا از طریق مسافر این اقلام رد و بدل می



 
شوند. خیلی از شبکه هاي شغلی تشکیل شده اند که بهم وصل هستند و در صورت هر تهدیدي زنجیره وار متوقف می شوند. 

مشاور عالی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري در دولت دوازدهم در پایان سخنان خود تاکید کرد: استارتاپها، شرکتهاي دانش بنیان و
پارکهاي علم و فن آوري همه در بستر اینترنت و تعامل با دنیاي مجازي کارایی دارند و مسلما در صورت تحدید، همه این ساختارها تحت تاثیر قرار

 
می گیرند و حتی ارتباطات دانشگاهی و علمی هم محدود می شود، چون طرف خارجی آنها که در بستر اینترنت ایران، قابل ثبت نیست. 

انتهاي پیام



گسترش ویروس کشنده فقر

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  13  |  تاریخ: 1400/05/10

فصل اقتصاد - روز گذشته آمارهاي تازه اي درباره افزایش بیش از 46درصدي هزینه هاي پایین دهک هاي درآمدي جامعه ایرانی به نسبت
سال قبل در رسانه ها منتشر شد؛

فصل اقتصاد - روز گذشته آمارهاي تازه اي درباره افزایش بیش از
46درصدي هزینه هاي پایین دهک هاي درآمدي جامعه ایرانی به

 
نسبت سال قبل در رسانه ها منتشر شد؛ 

 
علی قنبري 

روز گذشته آمارهاي تازه اي درباره افزایش بیش از 46درصدي
هزینه هاي پایین دهک هاي درآمدي جامعه ایرانی به نسبت سال
قبل در رسانه ها منتشر شد؛ خبري که یک بار دیگر نشان داد که

وضعیت معیشتی اقشار محروم در هر دوره وخیم تر از قبل می شود و بر عمق شکاف طبقاتی کشور افزوده می شود. اما موضوع مقابله با فقر و بهبود
شاخص هاي معیشتی، مقوله اي نیست که براي نخستین بار در اقتصاد ایران ظهور و بروز پیدا کرده باشد. واقع آن است که کشورهاي توسعه یافته
گام هاي ارزشمندي براي مقابله با فقر برداشته و توانسته اند موضوع شکاف طبقاتی را به نفع اقشار محروم جامعه مدیریت کنند. در واقع کشوره اي
توسعه یافته از طریق ابزارهاي توزیع ثروت تلاش می کنند تا منابع موجود در جامعه را به نفع اقشار محروم جامعه به کار بگیرند. اما روند شکاف
طبقاتی و گسترش فقر در کشورهاي در حال توسعه یا توسعه نیافته، همواره باعث ایجاد ابهامات جدي بوده است. بسیاري از اقتصاددانان به دنبال
یافتن راهکارهایی براي مقابله با فقر و کاهش شکاف طبقاتی در جوامع مختلف هستند. این روند علمی به اندازه اي داراي اهمیت است که نوبل
اقتصادي سال 2019 به طور مشترك به «آبهیجیت بانرجی» و «استر دافلو» از موسسه فناوري ماساچوست و « مایکل کرمر» از دانشگاه هاروارد به
خاطر تحقیقات آنها در مورد راه هاي کاهش فقر اهدا شد. در بطن تحقیقات این اقتصاددانان بین المللی براي مقابله با فقر و شکاف طبقاتی نکاتی
وجود دارد که براي شرایط امروز کشورمان نیز بسیار تاثیرگذار است. این اساتید اقتصادي در محتواي ارائه شده براي مقابله با فقر به این واقعیت
اشاره می کنند که: «بدون اختصاص زمان به جزییات زندگی اقشار فقیر و تصمیم هایی که آنها می گیرند تنظیم یک روش برخورد درست در زمینه
مبارزه با فقر امکان پذیر نیست.» از منظر این اساتید اقتصادي، مواردي که به عنوان جزییات زندگی اقشار محروم بر آن تاکید می شود شامل گزاره
هایی چون آموزش فراگیر، کسب مهارت و بهبود شاخص هاي بهداشتی است. در واقع تحقیقات میدانی و علمی این پژوهشگران منتج به این نتیجه
مشخص می شود که براي مقابله با فقر و کاهش شکاف طبقاتی باید زمینه اي فراهم شود تا افراد از طریق گزاره هاي آموزشی و ابزارهاي نوین
بتوانند سطح مهارتی و فکري خود را ارتقا دهند. بدون ایجاد این بستر فکري و آموزشی، حتی در صورت ارسال صدها میلیارد دلار کمک هاي
حمایتی، باز هم فقر در کشورهاي در حال توسعه گسترش پیدا کرد و امکان مقابله با آن وجود نخواهد داشت. یکی از مهم ترین ابزارهاي نوینی که
خانواده ها و تصمیم سازان از طریق آن می توانند سطح فکري و مهارتی افراد محروم را ارتقا دهند، شبکه هاي اجتماعی و ابزارهاي نوین ارتباطی
است که از طریق آن می توان نهضت هاي آموزشی، کارآفرینی و مهارت آموزي را در بخش هاي مختلف ایجاد کرد. با یک چنین گزاره هاي
مشخصی، باید دید، آن دسته از نمایندگانی که این روزها طرح صیانت از فضاي مجازي را در مجلس یازدهم پیش می برند و اتفاقا شعارهاي
رنگارنگی در خصوص حمایت از اقشار محروم هم سر می دهند، متوجه تبعاتی که این تصمیم در گسترش فقر و شکاف طبقاتی کشور خواهد داشت،
هستند؟ آیا نمایندگان می دانند که این تصمیم درست در نقطه مقابل دانش اقتصادي براي کاهش شکاف طبقاتی و مقابله با فقر است؟ اساسا مهم

 
ترین استفاده اي که از شبکه هاي اجتماعی و فضاي مجازي صورت می گیرد در حوزه آموزش، مهارت آموزي و البته بازاریابی است. 

محدودسازي یک چنین ابزارهایی بدون تردید در آتش گسترش فقر خواهد افزود و خانواده ها را با مشکلات عدیده اقتصادي روبه رو خواهد کرد.

امروز خانواده هاي ایرانی در شرایطی قرار دارند که مسابقه اي شگفت انگیز در جامعه ایرانی براي افزایش قیمت در بخش هاي مختلف وجود دارد.
هزینه هاي مسکن، آموزش، تامین اقلام اساسی، پوشاك، حمل و نقل و... به اندازه اي افزایش پیدا کرده که آرام آرام خانواده هاي ایرانی در تامین



ضرورت هاي زندگی نیز با مشکل مواجه شده اند. تغییر نظام طبقاتی و گسترش دهک هاي فقیر، باعث شده تا عملات طبقه متوسط در کشورمان
نحیف شود. وضعیت درآمد سرانه ایران به نسبت کشورهاي هم رده، هر روز بحرانی تر می شود و سفره هاي عمومی هر روز خالی تر می شود. وقتی
اقتصاد و معیشت در کشوري با آسیب هاي این چنینی مواجه می شود، خروجی آن به شکل ناهنجاري هاي اجتماعی و گسترش اعتراضات عمومی
بروز می کند. طبیعی است پدر کارگري که روزانه بین 12 تا 15 ساعت، سنگین ترین و سخت ترین کارهاي یدي را انجام می دهد اما نهایتا قادر به
تامین نیازهاي ضروري خانواده خود نیز نیست از نظر فکري به هم می ریزد و آماده است تا این خشم معیشتی را به شکل اعتراض بروز بدهد. در یک
چنین شرایطی که وضعیت معیشتی مردم هر روز دشوار تر می شود، وقتی مردم می بینند نمایندگان مجلس به جاي رسیدگی به این مشکلات،
مقابله با تورم، مهار نقدینگی و تقویت ارزش پول ملی به فکر محدود سازي و مسدود سازي شبکه هاي اجتماعی هستند، بیشتر سرخورده می شوند
و بر دامنه نگرانی هاي آنها افزوده می شود. دولت سیزدهم ضروري است که هر چه سریع تر براي ساماندهی به این وضعیت وارد عمل شود و به
مطالبات معیشتی و اقتصادي مردم رسیدگی کند. دولت باید در برنامه ریزي هاي کوتاه، میان و بلندمدت تلاش کند از یک طرف، روند جدب سرمایه
گذاري در کشور را بهبود بخشد و از سوي دیگر تلاش کند پمپاژ خسارت بار نقدینگی در اقتصاد را متوقف کند. طبیعی است که ایجاد این فضا
نیازمند توسعه مناسبات ارتباطی با جهان پیرامونی است. باید مسائل ارتباطی با قدرت هاي اقتصادي حل و فصل شود زمینه پیوستن ایران به
کنوانسیون هاي بین المللی مثل FATF فراهم شود. معتقدم اقتصاد ایران زمان دیگري براي از دست دادن ندارد. دیگر فرصتی براي آزمون و خطا
باقی نمانده و چنانچه هر چه سریع تر براي حل مشکلات اقتصادي و معیشتی فکري نشود، خطر بروز ناهنجاري هاي اجتماعی و اقتصادي هر روز

شدیدتر خواهد شد.



آپلود عکس

اردبیل قطب دارویی آینده کشور تبدیل می شود

منبع: قم پرسشماره خبر:  14  |  تاریخ: 1400/05/10

به گزارش قم پرس آیت االله سید حسن عاملی عصر شنبه در مراسم افتتاح یک واحد تولیدي در اردبیل اظهار کرد: مجموعه عظیمی که
امروز به همت بخش خصوصی انجام می شود امیدواري زیادي را براي اشتغال جوانان و تولید دارو در استان اردبیل به...

به گزارش قم پرس آیت االله سید حسن عاملی عصر شنبه در مراسم افتتاح یک واحد تولیدي در اردبیل اظهار کرد: مجموعه عظیمی که امروز
به همت بخش خصوصی انجام می شود امیدواري زیادي را براي اشتغال جوانان و تولید دارو در استان اردبیل به وجود آورده تا اردبیل به قطب

 
دارویی کشور تبدیل شود. 

وي به اشتغال 250 نفر در فاز اول و دو هزار نفر در فاز نهایی این مجموعه تولیدي اشاره کرد و گفت: از هر جهت شرایط براي تولید محصولات

 
دارویی گیاهی و شیمیایی در استان فراهم است که انتظار می رود تمام فازهاي توسعه این کارخانه تا پایان امسال به بهره برداري برسد. 

نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه اردبیل با قدردانی از همت، تلاش و پیگیري استاندار اردبیل در دعوت از این سرمایه گذار براي حضور در

 
استان اردبیل تصریح کرد: با راه اندازي چنین مجموعه هایی چهره استان اردبیل به یک چهره صنعتی و اشتغالزا تبدیل می شود. 

عاملی افزود: شرکت خصوصی تولید داروي اردبیل که از زیرمجموعه هاي کارخانه عظیم تولید دارویی در کشور است، توان تولید و صادرات

 
محصولات دارویی را دارد و قطعاً حضور این مجموعه در اردبیل نیز می تواند به توسعه اشتغال، تولید و ارزش افزوده کمک کند. 

وي در بخش دیگري از سخنان خود خاطر نشان کرد: در فازهاي بعدي که تکنولوژي آن نیز خریداري شده و مجهزترین دستگاه ها راه اندازي می
شود زمینه تحول و تحرك جدي در بخش تولید مناسب محصولات دارویی و همچنین ظروف دارویی فراهم می آید که این حرکت می تواند به

 
تقویت نظام اقتصادي مولد استان اردبیل کمک کند. 

عاملی اضافه کرد: راه اندازي چنین مجموعه هایی نشان می دهد که ملت ایران در برابر تحریم هاي ظالمانه استکبار تسلیم نشده بلکه با تمام قدرت

 
در صحنه حاضر است تا در جهت خوداتکایی این کشور گام هاي جدي بردارد. 

وي بیان کرد: دشمنان ما به خوبی می دانند که در این 42 سال دست به تحریم بیهوده اي زدند چرا که اراده این ملت با چنین تحریم هاي ظالمانه

 
اي شکسته شدنی نیست بلکه روز به روز شاهد نبوغ و ارائه توانمندي هاي جوانان و فعالان اقتصادي و صنعتی در این مرز و بوم هستیم. 

نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه اردبیل ادامه داد: راه اندازي چنین مجموعه تولیدي امیدواري زیادي را در استان براي توسعه اشتغال و تولید

 
به وجود آورده و قطعاً با همراهی مسئولان استانی این حرکت ها می تواند تقویت شود. 

 
منبع : مهر 

 
قم پرس منتظر دریافت اخبار و پیام هاي هموطنان عزیز می باشد. 



اگر طرح تحول سلامت نبود نمی توانستیم با کرونا مقابله کنیم

منبع: قم پرسشماره خبر:  15  |  تاریخ: 1400/05/10

به گزارش قم پرس، به نقل از پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوري، آئین افتتاح طرح هاي وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی عصر
امروز با حضور تصویري حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور آغاز شد. روحانی در این مراسم، طرح تحول...

به گزارش قم پرس، به نقل از پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوري، آئین افتتاح طرح هاي وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی عصر امروز

 
با حضور تصویري حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور آغاز شد. 

روحانی در این مراسم، طرح تحول سلامت را یکی از اهداف مهم دولت یازدهم که از سال 93 آغاز و به رغم جنگ اقتصادي در دولت دوازدهم با
قدرت ادامه یافت عنوان کرد و گفت: اگر این طرح بسیار مهم نبود، معلوم نبود که در سال 99 و امسال چگونه می توانستیم با بیماري کرونا مقابله

 
کنیم. 

وي با بیان اینکه در این دولت، تحول بسیار بزرگی در بخش سلامت، چه از نظر زیرساختی و چه از نظر نیروي انسانی متخصص ایجاد شده است،
اظهار داشت: در این دولت در کنار بازسازي و نوسازي 110 هزار تخت بیمارستانی کشور، 40 هزار تخت بیمارستانی جدید به ظرفیت بیمارستانی

 
اضافه شد. 

رئیس جمهور با اشاره به افتتاح یک هزار و 443 تخت بیمارستانی در افتتاح هاي امروز استان هاي مختلف کشور، افزود: در کمتر از دو سال گذشته،

 
13 هزار تخت بیمارستانی در کشور افتتاح شده که بسیار افتخارآمیز است. 

وي با بیان اینکه اگر کسانی با کنار گذاشتن انصاف بتوانند خدمات این دولت را نادیده گرفته و انکار کنند، اقدامات انجام شده در بخش سلامت قابل
انکار نخواهد بود، گفت: در طرح تحول سلامت به جاي آوردن مریض از نقاط مختلف به مراکز درمانی، پزشکان متخصص را به مناطق دورافتاده و

 
محروم بردیم. 

رئیس جمهور با اشاره به گزارش هاي ارائه شده مبنی بر 7 برابر شدن تخت هاي بیمارستانی در سیستان و بلوچستان، اضافه کرد: این آمار نشان می
دهد که در این دولت براي مناطق محروم کارهاي بیشتري انجام شده است و اهتمام بیشتري هم براي محرومیت زدایی و هم عدالت و توسعه در

 
بخش سلامت داشته ایم. 

 
متن کامل سخنان روحانی به این شرح است: 

 
بسم االله الرحمن الرحیم 

 
میلاد مسعود امام هفتم صَلَوات ُاالله وَ سلامُهُ عَلَیه را خدمت مردم عزیز ایران و همه مسلمانان و شیعیان تبریک می گویم. 

امروز بسیار خوشحالیم که هشتاد و هفتمین افتتاح در طی سال 99 و سال 1400 انجام گرفت. افتتاح امروز، افتتاح تخت هاي بیمارستانی و پروژه
هاي بیمارستانی بود که براي ما اهمیت خاص و ویژه اي دارد. از سال 93 یکی از اهداف مهم دولت یازدهم مسئله طرح تحول سلامت بود. این طرح
در سال 93 آغاز شد، تا پایان دولت یازدهم و در دولت دوازدهم علی رغم جنگ اقتصادي این پروژه همچنان ادامه پیدا کرد. اگر طرح تحول در دولت

 
یازدهم و دوازدهم نبود، معلوم نبود چگونه می توانستیم در سال 99 و سال 1400 در برابر کرونا مقاومت کنیم. 

همانطور که وزیر محترم بهداشت و درمان اعلام کردند، 110 هزار تخت بیمارستانی داشتیم که 40 هزار تخت دیگر به آن اضافه شده و بیش از نیمی



 
از آن 110 هزار تخت هم به طور کامل بازسازي شده است. 

از لحاظ تجهیزات، از لحاظ امکانات در طول کمتر از دو سال گذشته، 13 هزار تخت بیمارستانی را افتتاح کردیم. در شهریور پارسال در مراسم
افتتاحی که بنده حضور داشتم، افتتاح هاي دیگري هم بوده که وزیر محترم و سایر مسئولین افتتاح کردند، در شهریور پارسال در یک روز 1400
تخت بیمارستانی افتتاح کردیم. امروز هم می بینید که هزار و 443 تخت بیمارستانی را در یک روز افتتاح می کنیم و همانطور که آقاي نمکی
گفتند، هزاران تخت دیگر در هفته ها و ماه هاي آینده افتتاح خواهد شد. فقط یک پروژه بزرگ ما در تهران بیمارستان هزار تختخوابی است که آقاي
نمکی گفتند 97 درصد این پروژه آماده است و فقط 3 درصد باقی مانده و از هفته هاي آینده 500 تخت آن آماده بهره برداري است. همچنین

 
بیمارستان کودکان حکیم با 226 تخت که آن هم در هفته هاي آینده آماده افتتاح است. 

این نشانگر آن است که یک تحول بزرگی در بخش سلامت هم از نظر زیرساختی و هم مخصوصاً از لحاظ نیروي انسانی اتفاق افتاده است. اینکه اعلام
شد نیروي انسانی بخش سلامت در طول این هشت سال دو برابر شده، بسیار مهم است. اینکه در بخش تجهیزات توانستیم در بخش آي.سی.یو در
همین ایام کرونایی تخت هاي آي.سی.یو را تقریباً دو برابر کنیم، نشان این است که یکی از مسائل مهم مورد اهتمام این دولت، از آغاز بخش سلامت

 
بوده است. 

به نظرم اگر همه خدمات دولت را کسی بتواند انکار کند و این قدرت انکار را داشته باشد و انصاف را به طور کامل کنار بگذارد، لااقل در چند چیز
نمی شود کسی منکر واقعیت شود. یکی بحث تحول سلامت است. در بخش سلامت، تحول این هشت ساله غیرقابل انکار است. افتتاح همین امروز
یک علامت بزرگ براي این است که خیرین، دولت، متخصصین و دلسوزان همواره تلاش کردند براي اینکه در شهرهاي مختلف، در استان هاي

 
مختلف تجهیزات و همچنین متخصصین لازم را همواره آماده به کار داشته باشند. 

در طرح تحول سلامت به جاي اینکه مریض را به مراکز بزرگ در تهران و در مراکز استان ها بیاوریم، متخصصین را به مناطق دور افتاده بردیم و این

 
کارِ بسیار عظیم و بزرگی بود که انجام گرفت. 

نکته اي که رئیس دانشگاه سیستان و بلوچستان اعلام کرد نکته بسیار مهمی بود که بعد از انقلاب اگر به طور متوسط حساب کنیم، امکانات
بیمارستانی ما 3.5 برابر افزایش پیدا کرده، در استان سیستان و بلوچستان 7 برابر شده و این نشان می دهد که بعد از انقلاب براي مناطق محروم
سرمایه گذاري بیشتري انجام گرفته است. همین امروز هم افتتاح ها را دیدید که در استان هاي مختلف انجام گرفت و دو افتتاح از هفت افتتاح امروز

 
مربوط به استان سیستان و بلوچستان یکی در زاهدان و یکی در زابل بود. 

بنابراین دولت اهتمام کافی هم براي محرومیت زدایی داشته و هم براي عدالت در سلامت و هم براي توسعه در بخش سلامت. این کار باعث شد که
در دوران کرونا بتوانیم مقاوم تر در برابر این ویروس ایستادگی کنیم. البته این ویروس، ویروس خطرناکی است. الان تقریباً نزدیک یک سال و نیم
است که با آن مواجه و درگیر هستیم. پایان آن براي هیچکس روشن نیست، یعنی هیچ کس نمی داند پایان این ویروس چه زمانی است. الان در
وسط موج پنجم هستیم. قسمت هاي جنوبی کشور به تدریج از موج خارج می شوند، اما در مرکز و شمال کشور این چنین نیست. هنوز در بعضی
جاها به پیک نرسیدیم، بعضی جاها در پیک هستیم. این ویروس پنج نوبت ما را مورد هجمه شدید قرار داده و این پیک پنجم در بعضی از استان ها

 
از همه آن پیک هاي قبلی بلندتر و بالاتر است. 

باید تشکر کنم از همه مسئولین بهداشت و درمان، از وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی، از مدافعین سلامت، از همه استاندارها و همه عزیزان
در استان هاي مختلف، مسئولین دانشگاه هاي پزشکی که کار عظیم و بزرگی را انجام دادند و موجب آرامش و دلگرمی مردم هستند و مخصوصاً
تشکر کنم از یک تحول بزرگ در امر واکسیناسیون که در هفته هاي اخیر صورت گرفته و امروز بحمداالله شرایط خوبی در زمینه واکسن داریم. افراد
مسن 55 سال به بالا و همچنین افرادي که داراي بیماري هاي زمینه اي هستند به طور کامل تحت پوشش واکسن قرار می گیرند و انشاءاالله شرایط

 
ما در هفته هاي آینده شرایط بهتري خواهد بود. 

واکسن بسیار موثر است براي اینکه جلوي مرگ و میر و همچنین جلوي ابتلا را تا حد زیادي بگیرد و اگر این واکسن ضمیمه شود، با مراعات
حداکثري مردم که آمار الان آمار خوبی نیست، زیر 40 درصد مردم پروتکل ها را مراعات می کنند، در حالی که باید بالاي 80 درصد باشد. انشاءاالله

با مراعات مردم و با افزایش واکسیناسیون در کشور و همچنین اهتمام همه فعالان بهداشت و درمان و سلامت، بتوانیم از این مشکل عبور کنیم. 



آپلود عکس

 
روز بسیار خوبی بود براي همه ما، روز میلاد امام هفتم و افتتاح هزار و 443 تخت بیمارستانی در استان هاي مختلف کشور. 

 
والسلام علیکم و رحمه االله و برکاته 

بیمارستان 320 تختخوابی علی ابن ابی طالب (ع) زاهدان، بیمارستان 46 تختخوابی ویژه بیماري سل به نام امام رضا (ع) زابل، بیمارستان 700
تختخوابی کودکان زهرا مردانی آذر تبریز، بیمارستان 86 تختخوابی عجب شیر، بیمارستان 110 تختخوابی طبی کودکان ماهک ساري، کلینیک فوق
تخصصی طوبی ساري، بیمارستان 129 تختخوابی نرگسی گچساران و بخش سوختگی و اورژانس سوانح 52 تختخوابی بیمارستان کوثر سمنان طرح

 
هایی هستند که با دستور رئیس جمهور بهره برداري از آن ها آغاز می شود. 

 
این طرح هاي بیمارستانی با سرمایه گذاري سه هزار و 30 میلیارد تومان براي دو هزار و 996 نفر اشتغال ایجاد کرده است. 

 
منبع : مهر 

 
قم پرس منتظر دریافت اخبار و پیام هاي هموطنان عزیز می باشد. 



طلا قیمت بالاتري را خواهد شکست؟

منبع: عصر بازارشماره خبر:  16  |  تاریخ: 1400/05/10

عصر بازار- دورنماي قیمت طلا در پی تاکید رییس بانک مرکزي آمریکا بر حفظ سیاست پولی انبساطی، بهبود یافت اما آیا این فلز ارزشمند
می تواند پس از ریزش دو رقمی روز جمعه، نیروي صعودي خود را حفظ کند.

عصر بازار- دورنماي قیمت طلا در پی تاکید رییس بانک مرکزي آمریکا بر حفظ سیاست پولی انبساطی، بهبود یافت اما آیا این فلز ارزشمند

 
می تواند پس از ریزش دو رقمی روز جمعه، نیروي صعودي خود را حفظ کند. 

به گزارش پایگاه خبري «عصربازار» به نقل از ایسنا، تحلیلگران به کیتکونیوز اعلام کردند که باید آمار اشتغال آمریکا را دید که قرار است روز جمعه
منتشر شود. اظهارات چهارشنبه گذشته جروم پاول، رییس بانک مرکزي آمریکا به سرعت به عنوان موافق پایین ماندن نرخهاي بهره تفسیر شد. وي

 
به خبرنگاران گفت: آمریکا هنوز به پیشرفت قابل ملاحظه اي براي پیگیري تعدیل برنامه هاي محرك مالی نرسیده است. 

ادوارد مویا، تحلیلگر ارشد بازار شرکت OANDA به کیتکونیوز گفت: وقتی موضوع طلا مطرح می شود، من به بعضی از واکنشهاي بازار متمرکز می
شوم. بازده واقعی به محدوده منفی تري سقوط کرده و طلا منتظر است تا ببیند بانک مرکزي آمریکا چه اقدامی می کند. بزرگترین ریسک متوجه
طلا، تعدیل زودتر از حد انتظار خرید اوراق قرضه است. اما تصمیم کمیته بازار آزاد فدرال این دیدگاه را تقویت می کند که بانک مرکزي آمریکا

 
همچنان تا رسیدن به پیشرفت قابل توجه از نقطه نظر بهبود بازار کار فاصله دارد. 

این تغییر دورنما این دیدگاه را تحکیم می کند که نرخهاي بهره براي مدت طولانی تري پایین خواهند ماند و این براي طلا خوب است. پاول

 
همچنین به کروناي دلتا اشاره کرد که به منزله ریسک فزاینده براي رشد اقتصادي در نیمه دوم سال است. 

بارت میلک، مدیر استراتژي جهانی شرکت تی دي سکیوریتیز به کیتکونیوز گفت: در حال حاضر هیچ برنامه زمانی مشخصی در خصوص زمان آغاز
تعدیل محرکهاي مالی بانک مرکزي آمریکا وجود ندارد و این بانک اذعان کرده که نوع دلتاي ویروس کرونا ممکن است مشکل ساز شود. این امر به

 
کاهش کم سابقه نرخهاي بهره واقعی منتهی شد که عامل اصلی افزایش قیمت طلا و نزول ارزش دلار آمریکا بوده است. 

تحلیلگران احتمال عقب نشینی بیشتر قیمت طلا را منتفی نمی دانند. طلا در معاملات بعدازظهر جمعه با سودگیري قابل توجه در پی رشد ارزش
دلار روبرو شد. در نهایت بهاي هر اونس طلا در معاملات روز جمعه بازار آمریکا 18 دلار و 60 سنت معادل یک درصد کاهش یافت و در 1817 دلار

 
و 20 سنت بسته شد. با این حال اگر طلا بتواند این کاهش را جبران کند، ممکن است بتواند تا سطح 1850 دلار یا حتی 1870 دلار پیشروي کند. 

میلک گفت: ما به میانگین قیمت 50 روزه رسیده ایم. سطح مقاومت بعدي 1852 دلار است و اگر آمار اقتصادکلانی که هفته جاري منتشر می

 
شوند، مطلوب نباشند طلا ممکن است موفق شود به 1852 دلار برسد. 

مویا گفت: سطح بعدي که باید شکسته شود، 1838 دلار است. به محض این که این سطح شکسته شود، طلا به سمت 1850 دلار خواهد رفت و اگر
بالاي سطح 1850 دلار بسته شود، راه براي خرید فنی بیشتري هموار می شود و مقاومت زیادي تا سطح 1860 تا 1870 دلار وجود نخواهد داشت.

 
وي پیش بینی کرد در بلندمدت، طلا از پتانسیل صعود تا سطح 1900 دلار تا چند ماه دیگر برخوردار است. 

مهمترین رویداد هفته جاري که می تواند صعود یا نزول قیمت طلا را به دنبال داشته باشد، گزارش اشتغال غیرکشاورزي آمریکا در ژوییه است. پیش
بینی می شود آمار رسمی نشان دهد 900 هزار شغل جدید ایجاد شده و نرخ بیکاري به 5.7 درصد کاهش پیدا کرده است. اگر آمریکا در ژوییه بیش
از یک میلیون شغل ایجاد کند، براي طلا منفی خواهد بود. از سوي دیگر اگر آمار اشتغال ماهانه مایوس کننده باشد، طلا به راحتی می توانند به

 
سطح 1852 دلار صعود کند. 



گزارش مهم دیگر آمار متقاضیان بیمه بیکاري است که به گفته تحلیلگران، باید به سطح پیش از شیوع ویروس کرونا برگردد تا بانک مرکزي آمریکا

 
بتواند تعدیل برنامه محرك مالی را آغاز کند. 

بر اساس گزارش کیتکونیوز، مویا گفت: اضطراب به بازار سهام برگشته و سرمایه گذاران را ممکن است ترغیب کند به سمت طلا بروند. طلا در زمان
ریزش بازار سهام از تقاضا براي دارایی امن بهره می برد. به احتمال زیاد سرمایه گذاران بیشتري طلا را به جاي اوراق قرضه آمریکا انتخاب می کنند.

بازده اوراق قرضه بسیار پایین است.



جزئیاتی از قبولی دانش آموزان مازندرانی در مرحله دوم المپیادهاي علمی + جدول

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  17  |  تاریخ: 1400/05/10

 به گزارش خبرگزاري فارس مازندران، آزمون هاي المپیادهاي
علمی 1400 در دو مرحله که مرحله اول آن  تاریخ 15 تا 20 اسفند 1399 و مرحله دوم در تاریخ 24 اردیبهشت ماه 1400 تا  25 خرداد ماه 1400

 
برگزار شد. 

 
 

سازمان ملی استعدادهاي درخشان بر اساس مرحله دوم المپیادهاي علمی 1400، نتایج این المپیادها را به تفکیک استان، رشته، جنسیت و پایه

 
استخراج و منتشر کرد. 

بر اساس این نتایج، استان هایی که بیشترین شرکت در عناوین مختلف المپیادهاي علمی را دارند، استان هاي اصفهان، تهران، خراسان رضوي و

 
مازندران هستند و در مجموع تعداد 454 پسر و 206 دختر در المپیادهاي توانسته اند رتبه کسب کنند. 

بیشترین آمار رتبه هاي دانش آموزان شرکت کننده در المپیاد هاي علمی را شهر تهران با 276 قبولی به خود اختصاص داشت و رتبه اول قبولی در

 
این المپیادها را داشته است. 

پس از آن استان هاي خراسان رضوي با 95 نفر، اصفهان با 52 نفر، مازندران با 23 نفر به ترتیب در رتبه هاي دوم تا چهارم، بیشترین قبولی دانش

 
آموزان را داشته اند. 

المپیادهاي علمی دانش آموزي در رشته هاي نجوم و اختر فیزیک، کامپیوتر، فیزیک، علوم زمین، شیمی، سلول هاي بنیادي و پزشکی بازساختی،



 
زیست شناسی، ریاضی، جغرافیا، تفکر و کارآفرینی، اقتصاد و مدیریت و ادبی برگزار می شود. 

ریاضیجغرافیاتفکروکارآفرینیاقتصادومدیریتمجموع استان
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به افکار عمومی احترام بگذاریم

منبع: روزنامه آرمان ملیشماره خبر:  18  |  تاریخ: 1400/05/10

سیدحسن موسوي چلکرئیس انجمن مددکاران اجتماعی ایران

سیدحسن موسوي چلک رئیس انجمن مددکاران اجتماعی ایران این روزها در کنار مسائلی که براي مردم شریف خوزستان پیش آمده،
تصمیمی هم که مجلس درخصوص اینترنت و کلا فضاي مجازي گرفته است، اذهان را مضغول ساخته است. فارغ از اینکه عقبه این تصمیمات چه
بوده که از آن چندان اطلاعی در دست نیست، اما نشان می دهد این تصمیم به مذاق مردم خوش نیامده که همین را بهانه می کنم و یادداشت را به
همین موضوع اختصاص می دهم که اگر تصمیمی گرفته شود که با افکار عمومی همخوانی نداشته باشد یا افکار عمومی نسبت به آن حساسیت زیاد
داشته باشد، آن تصمیم در عمل در اجرا هم خیلی اجرایی نخواهد شد. ما همین نمونه را درباره تلگرام داشته ایم. اگر به گذشته برگردیم به یاد
میآوریم که تصمیماتی از این دست را براي ماهواره، ویدئو و براي نوار کاست داخل اتومبیل گرفته بودیم و دیدیم در عمل تصمیماتی از این دست در
اجرا مورد توجه قرار نگرفت. ممکن است در مقطع کوتاهی تقابلی بین مجریان قانون و مردم ایجاد کند که اصلا در این شرایط این تقابل به نفع هیچ
کس نیست؛ نه به نفع مردم و نه به نفع مدیران جامعه. ما امروز بیش از هر زمانی نیاز به وحدت داریم. در حالی که مردم نگران معیشت، آب، برق،
گرانی، تورم و مسکن هستند به یک باره یک تصمیم راجع به موضوعی گرفته می شود که مردم روزمره با آن سروکار دارند. نمی خواهم بگویم فضاي
مجازي هیچ نقطه ضعفی ندارد ولی واقعیت این است که الان این تصمیم اولویت اول کشور در مقایسه با مسکن، اشتغال، بیکاري، درآمد، هزینه هاي
بالا، بیماري، واکسن و موضوعات دیگر نیست. رئیس جمهور منتخب هم در واکنشی که گویاي این مساله بود نشان داد نمی شود ظرفیت فضاي
مجازي را نادیده گرفت. رئیس مجلس هم که ایران نبود ولی در پیامی اشاره کرد این تصمیم جاي دیگر گرفته شده است! نمی دانم مگر می شود که
تصمیم جاي دیگر گرفته شود و بعد در قالب طرح مجلس ارائه شود؟ خود این موضوع ابهام را بیشتر کرد. به نظر می رسد شوراي عالی فضاي مجازي
با توجه به اختیارات و ترکیبی که دارد بهترین بستر براي هر نوع تصمیم گیري راجع به این موضوع است که بدون شک فیلترینگ نه راهکار منطقی
و نه راهکار اجرائی در این حوزه است. ما باید مراقب باشیم تصمیمات مان مردم را مقابل مدیران قرار ندهند و این موضوعی جدي است که باید لحاظ
کنیم؛ به ویژه آنکه این روزها می دانیم مردم از بعضی ناملایماتی که دیده اند، خسته شده اند و بعضی نارضایتی ها در حوزه معیشت و موضوعات
مشابه دارند؛ لذا باید مراقب باشیم که تصمیمات ما مردم را مقابل مدیران و دولتمردان قرار ندهد. بعضی مواقع یک تصمیم باعث می شود مطالبات
نهفته قبلی مردم هم بیشتر مطرح شود و آن وقت مدیریت کردن را سخت تر خواهد کرد. نکته دیگر که نگرانی ها را بیشتر کرده اصل 85 کردن این
موضوع بوده است. یکی از نمایندگان هم اعتراض کرده که این روز، جزو بدترین روزهاي مجلس است و موضوعی به این مهمی را به یک گروه محدود
در مجلس اختصاص ندهیم. فکر می کنم آنقدر این موضوع مهم است که اگر قرار باشد در قالب همین طرح بررسی شود، باید به صحن مجلس آمده
و به صورت علنی در موردش تصمیم گیري شود. به نظر می رسد منطق خوبی نیست درباره موضوعی که همه مردم هر روز با آن سروکار دارند، به
صورت غیرعلنی تصمیم بگیریم. به افکار عمومی، نظر کارشناسان و دغدغه هاي مردم احترام بگذاریم و کاري نکنیم مردم را از خودمان بیش از این

برنجانیم.



خبــر

منبع: روزنامه آرمان ملیشماره خبر:  19  |  تاریخ: 1400/05/10

 
نرخ سود بین بانکی 

 
به 17/18 درصد رسید 

آرمان ملی: جدول تغییرات نرخ سود بین بانکی نشان می دهد که نرخ سود در این بازار از 18.46 درصد در اوایل تیر ماه امسال به 18.17 درصد در
مرداد ماه کاهش یافته است. نرخ بهره بین بانکی به عنوان یکی از انواع نرخ هاي بهره در بازار پول به نرخ هاي سود یا بهره در سایر بازارها جهت می
دهد. در واقع این نرخ، قیمت ذخایر بانک هاست و زمانی که آن ها در پایان دوره مالی کوتاه مدت اعم از روزانه یا هفتگی، دچار کسري ذخایر می
شوند، از سایر بانک ها در بازار بین بانکی یا از بانک مرکزي استقراض می کنند که این نرخ در حال حاضر در محدوده 18.17 درصد قرار گرفته است.
این درحالی است که سود بین بانکی در سال گذشته روند متفاوتی را طی کرد؛ در ابتداي سال و در سه ماه اول، نرخ سود بین بانکی روندي کاهشی
داشت به طوري که در خردادماه این نرخ به هشت درصد نیز رسید. از این ماه تا آبان، سود بین بانکی روند متفاوتی را در پیش گرفت و صعودي شد
و این روند صعودي تا به آنجا پیش رفت که در آبان ماه، نرخ سود در بازار بین بانکی از نرخ سقف کریدور نیز بیشتر شد و به بیش از 22 درصد

 
رسید. 

 
تامین سرمایه در گردش 

 
با 70 درصد تسهیلات بانکی 

آرمان ملی: در دو ماهه نخست امسال مجموعا بیش از 274 هزار میلیارد تومان تسهیلات از سوي بانک ها و موسسات اعتباري به بخش هاي
کشاورزي، صنعت-معدن، مسکن-ساختمان، بازرگانی، خدمات و بخش هاي متفرقه پرداخت شده که 73.7 درصد معادل 201 هزار میلیارد از این
مبلغ صرف تامین سرمایه در گردش در بخش هاي مختلف شده است که بیشترین سهم از این تسهیلات را نیز به خود اختصاص داده است. طبق
جدیدترین آمار منتشر شده از سوي وزارت صنعت، معدن و تجارت (صمت) بخش صنعت-معدن در این مدت 86 هزار و 850 میلیارد تومان
تسهیلات از بانک ها و موسسات اعتباري دریافت کردند که 79.8 درصد معادل 69 هزار و 350 میلیارد تومان از آن به تامین سرمایه در گردش
تخصیص داده شده است. بخش بازرگانی نیز در دو ماهه نخست امسال 26 هزار و 230 میلیارد تومان تسهیلات دریافت کرده که 61.5 درصد از آن
صرف تامین سرمایه در گردش شده است. در بخش خدمات و کشاورزي نیز در این مدت به ترتیب 90 هزار و 920 میلیارد تومان و 10 هزار و 190
میلیارد تومان به تامین سرمایه در گردش تخصیص داده شده است که به ترتیب 76.6 و 73.4 درصد از تسهیلات داده شده به این بخش ها را شامل

 
می شود. 

 
فروش 778/1 میلیارد 

 
تومان اوراق دولتی 

آرمان ملی: دهمین هفته عرضه اوراق مالی اسلامی منتهی به مورخ ششم مرداد ماه 1400 برگزار شد، که طی آن مبلغ 1.778 میلیارد تومان اوراق
به فروش رسیده است. خزانه داري وزارت امور اقتصادي و دارایی طی اطلاعیه اي نتیجه دهمین هفته عرضه اوراق بهادار دولتی منتهی به مورخ
ششم مرداد ماه 1400 را اعلام کرد. در متن این اطلاعیه آمده است: حسب تصمیمات اتخاذ شده در راستاي تأمین مالی بهینه، دهمین هفته عرضه
اوراق مالی اسلامی منتهی به مورخ ششم مرداد ماه 1400 برگزار شد، که طی آن ضمن برگزاري حراج و اخذ سفارش هاي خرید اوراق از متقاضیان
در سامانه هاي بازار بین بانکی کارگزاري بانک مرکزي و مظنه یابی شرکت مدیریت فناوري بورس تهران مبلغ 1.778 میلیارد تومان اوراق به فروش
رسید. بر این اساس، وزارت امور اقتصادي و دارایی براي تأمین مالی اقتصاد کشور با کمترین تبعات تورمی، در سال 1400 نسبت به انتشار اوراق
بهادار دولتی با استفاده از روش هاي مختلف از جمله انتشار اسناد خزانه اسلامی و برگزاري ده هفته عرضه اوراق بدهی اقدام نموده که تا این تاریخ،
در مجموع 76.836 میلیارد تومان شامل 6.836 میلیارد تومان به صورت عرضه نقدي و 70.000 میلیارد تومان در قالب اسناد خزانه اسلامی تأمین

 
مالی انجام شده است. 

افزایش استقبال 



 
از یارانه دستمزد 

آرمان ملی: مطابق تازه ترین آمار عملکرد طرح یارانه دستمزد حدود 37 هزار نفر در این طرح ثبت نام کرده و بیش از 30 هزار نفر از کارجویان موفق
به بستن قرارداد با کارفرما شده اند. طرح یارانه دستمزد یکی از طرح هاي موثر در زمینه توسعه اشتغال است که وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی
در چند سال گذشته با هدف جذب فارغ التحصیلان به بازار کار و تشویق کارفرمایان به استفاده از نیروي کار شغل اولی اجرا در آورده است.این طرح
در آغاز در استان ایلام، کردستــان، لرستان، کرمانشــاه، چهارمحــال وبختیاري، کهگیلویه و بویراحمد، خراسان جنوبی و سیستان و بلوچستان
عملیاتی شد و مدتی بعد استانهاي آذربایجان غربی، اردبیل، خوزستان، بوشهر، خراسان شمالی، گلستان، مازندران و هرمزگان به این طرح پیوستند و
در مجموع 16 استان مشمول پرداخت یارانه دستمزد شناخته شدند. بر اساس تازه ترین گزارش آماري ازطرح یارانه دستمزد، تاکنون حدود 37 هزار
نفر ثبت نام کرده که از این تعداد بیش از 30 هزار نفر موفق به انعقاد قرارداد کار شده اند. همچنین بیش از 6500 کارفرما استقبال خود را نشان
داده و در این طرح مشارکت داشته اند. این آمار در مقایسه با سال گذشته رشد قابل توجهی داشته و روند ثبت نام کارجویان و کارفرمایان از ابتداي

امسال سرعت بیشتري به خود گرفته است.



آینده پژوهی آموزش در سایه کرونا

منبع: روزنامه آرمان ملیشماره خبر:  20  |  تاریخ: 1400/05/10

دکتر حسین معافیمدرس دانشگاه فرهنگیان اراك

 
دکتر حسین معافی مدرس دانشگاه فرهنگیان اراك 

از دیرباز، بشر همواره به دنبال راهکاري بوده است تا بتواند آینده را پیش بینی کند. کف بینی و ستاره خوانی از دیرینه ترین نمونه هاي این تلاش به
شمار می روند. اما در سال هاي اخیر، به منظور پیش بینی عقلانی آینده، اقدام به پایه ریزي و گسترش روش هاي کمی و کیفی کرده اند. آنچه
آینده پژوهی را از فال بینی که قدمتی دیرینه تر دارد، متمایز می کند، عقل گرایی است، به این معنی که آینده پژوه می داند شناخت آینده با
قطعیت مطلق ممکن نیست و نیز اذعان دارد که آینده می تواند بسته به تصمیمات مختلف افراد در زمان حال، متغیر باشد. شناسایی و ارزیابی
حالات ممکن آینده اصلی ترین رکن روش هاي مختلف آینده پژوهی است، اما به طورکلی، هیچ یک از این روش ها ادعایی در پیش بینی آینده
ندارند، بلکه هدف شان عموما تسهیل شناخت آینده هاي ممکن به منظور تصمیم گیري معقولانه تر در زمان فعلی است. به رغم اینکه با آینده اي
نامعلوم مواجه هستیم، بسیاري از تصمیمات را باید همین حالا بگیریم. خیلی اوقات، حتی با اینکه از تأثیر تصمیمات امروز خود بر آینده مان مطمئن
نیستیم، ناچاریم تصمیم بگیریم. اینجاست که روش هاي آینده پژوهی با مدیریت عدم قطعیت طی فرآیند زیر موجب اتخاذ تصمیمات آگاهانه تر می
شوند: شفاف سازي دانسته هاي موجود،کنکاش در زوایاي ناشناخته اي که تا حدودي قابل درك هستند،شناسایی حالات ممکن آینده، تفکیک
مطلوب ترین حالات ممکن. آینده پژوهی، آمیزه اي از علم و هنر است. آینده پژوهی یک علم است؛ چرا که آینده پژوه باید در تمامی مراحل، از درك
مساله و تحلیل داده ها گرفته تا روش تحقیق و استدلال انتقادي، از روي قاعده عمل کند. آینده پژوهی یک هنر است، چرا که آینده پژوه باید در
همه حال از قدرت تخیل و احساسات خود استفاده کند و هر لحظه در پی فراگیري بینش شهودي باشد. آینده پژوهی را می توان متشکل از پنج
مرحله دانست. البته، اغلب پروژه هاي آینده پژوهی فقط روي یک یا دو مرحله تمرکز می کنند و سایر مراحل را به پروژه هاي بعدي اختصاص می

 
دهند. این مراحل پنج گانه عبارتند از: 1- شناسایی و نظارت بر تغییرات، 2- نقد و تحلیل تغییرات، 3- حدس حالات جایگزین، 

4 - تجسم حالت مطلوب و 5- برنامه ریزي و پیاده سازي اقدامات اندیشیده شده در راستاي تحقق حالت مطلوب. طبق تحقیقات انجام شده،
کارشناسان و متخصصان اصل وجود تأثیرات کووید19را برآموزش پذیرفته اند، همچنین از دیدگاه آنان این تأثیرات بسیط و ساده نبوده و داراي ابعاد
وسیع و متنوعی است. در ادامه با توجه به نظر اکثر کارشناسان، رویداد ها و روند هایی که بیشترین احتمال وقوع را دارند ذکر می کنیم: آموزش
هاي مجازي به عنوان مکمل در شرایط اضطراري ادامه می یابند. یادگیري ترکیبی (حضوري و مجازي ) توسعه می یابد. محتوتی کتاب هاي درسی با
توجه به شرایط آموزش هاي مجازي تغییر می کنند. برنامه مدارس و دانشگاه ها در برخی دروس با توجه به آموزش هاي مجازي دچار دگرگونی می
شوند. اشکال جدیدي از همکاري هاي علمی بین معلمان و اساتید در سطح ملی و بین المللی صورت می پذیرد. دانشگاه ها و مدارس با توجه به
کمبود بودجه ها به سمت بهره وري بیشتر و انضباط مالی پیش می روند. نقش معلمان، فراگیران و اولیا متفاوت از نقش کنونی خواهد بود. فرهنگ
ها و سنت هاي قدیمی دستخوش تغییر می شوند. برخی پارادایم هاي منفی( الگوواره ها) به پارادایم هاي مثبت تبدیل می شوند. شرکت هاي بزرگ
فناوري در دنیا آموزش ها را مصادره می کنند. برخی از فعالیت هاي مرسوم در مدارس و دانشگاهها تعطیل شده و به شیوه هاي جدید برگزار می
شوند. موضوع سلامت اهمیت بیشتري پیدا می کند و متقاضیان رشته هاي پزشکی و پیراپزشکی افزایش می یابند. شیوه هاي ارزشیابی با توجه به
نرم افزارهاي جدید انجام خواهد شد. شیوه هاي نظارت بر کلاس هاي درس توسط ناظران، اولیاء و مدیران، آنلاین انجام می شود. مدارس و دانشگاه
ها بیشتر به سلامتی جامعه و توسعه پایدار اهمیت می دهند. توجه به تفاوت هاي فردي و روابط عاطفی بین معلم و شاگرد، کاهش می یابد.
یادگیري عمیق و معنا دار در آموزش هاي مجازي کم می شود. زیرساخت هاي لازم براي آموزش هاي مجازي گسترش می یابد. جامعه پذیري و
مسئولیت پذیري فراگیران کمرنگ می شود. حکمرانی و مدیریت آموزش ها، دموکراتیک تر و مشارکتی می شود. کم تحرکی، چاقی، افسردگی و
مشکلات روحی و روانی با گسترش آموزش هاي غیر حضوري فزونی می یابد. در وقت و هزینه ها صرفه جویی می شود و مصرف انرژي کاهش می
یابد. مهاجرت یا مسافرت هاي طولانی براي ادامه تحصیل دانشجویان کمتر صورت می گیرد. سیستم ها و نرم افزارهاي جدیدتر با قابلیت هاي
بیشتري جایگزین برنامه هاي فعلی می شود. نقش اشتغال در بین فراگیران پر رنگ تر از تحصیل خواهد شد. بیشتر همایش ها و کنفرانس ها و
مسابقات به صورت مجازي برگزار می شوند. شایسته است که مسئولان و تصمیم سازان آموزش با آینده پژوهی در امر آموزش تغییرات مناسبی را در

این برنامه ها انجام دهند و از این فرصت پیش آمده در دوران کرونا به صورت بهینه استفاده کنند.



ساخت 17 هتل و هتل آپارتمان در قم | خبرگزاري فارس

منبع: مناظرهشماره خبر:  21  |  تاریخ: 1400/05/10

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی قم از ساخت 17 هتل و هتل آپارتمان در این استان خبر داد.

 
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی قم از ساخت 17 هتل و هتل آپارتمان در این استان خبر داد. 

به گزارش خبرگزاري فارس از قم، علیرضا ارجمندي در بازدید از هتل سه ستاره شرکت تندرشهاب کیش که در کیلومتر شش اتوبان قم-تهران در

 
حال ساخت است، اظهار کرد: حجم سرمایه گذاري در هتل هاي در دست ساخت استان بیش از 16 هزار میلیارد ریال است. 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی قم با بیان این که با تکمیل هتل هاي استان حدود 2894 تخت به تخت هاي اقامتی قم افزود

 
می شود، ادامه داد: 17 هتل براي حدود 936 نفر اشتغال مستقیم ایجاد می کند. 

ارجمندي با اشاره به این که با توسعه صنعت گردشگري، بنیان اقتصادي استان، تقویت خواهد شد، گفت: صنعت گردشگري ارتباط مستقیمی با
مجموعه هاي خدماتی نظیر حمل و نقل و همچنین مراکز عرضه و فروش سوغات و صنایع دستی دارد و به موازت رشد گردشگري، صنایع وابسته

 
نیز گسترش خواهند یافت. 

انتهاي پیام/2258



طرح تولید برق کارخانه تولید محصولات دارویی اردبیل کلنگ زنی شد &– خبرگزاري مهر | اخبار ایران و

جهان

منبع: تجهیز نیوزشماره خبر:  22  |  تاریخ: 1400/05/10

به گزارش خبرنگار مهر، استاندار اردبیل شامگاه شنبه در مراسم افتتاح فاز اول شرکت تولیدکننده محصولات دارویی در شهرك صنعتی
شماره دو اردبیل اظهار کرد: در سال هاي اخیر کشت گیاهان دارویی در استان اردبیل از 67 هکتار به بیش از 800 هکتار افزایش یافته که

این نویدبخش توسعه بخش هاي فرآوري گیاهان دارویی در ...

طرح تولید برق کارخانه تولید محصولات دارویی اردبیل کلنگ زنی
شد &– خبرگزاري مهر | اخبار ایران و جهان به گزارش خبرنگار
مهر، استاندار اردبیل شامگاه شنبه در مراسم افتتاح فاز اول شرکت
تولیدکننده محصولات دارویی در شهرك صنعتی شماره دو اردبیل
اظهار کرد: در سال هاي اخیر کشت گیاهان دارویی در استان
اردبیل از 67 هکتار به بیش از 800 هکتار افزایش یافته که این
نویدبخش توسعه بخش هاي فرآوري گیاهان دارویی در استان

 
اردبیل است. 

اکبر بهنام جو با بیان اینکه تا پایان سال ظرفیت اشتغال این
کارخانه به دو هزار نفر افزایش می یابد، تصریح کرد: یک هزار

میلیارد تومان سرمایه گذاري توسط بخش خصوصی در این مجموعه انجام شده و قطعاً بخش عظیمی از تولیدات این کارخانه از گیاهان دارویی و

 
فرآوري و استحصال آنها خواهد بود. 

وي گفت: بر همین اساس و با توسعه صنایع تبدیلی و فرآوري در این بخش جهاد کشاورزي الگوي کشت جدیدي را در حوزه توسعه گیاهان دارویی

 
تعریف کرده تا در سطح استان شاهد تقویت تولید و فرآوري چنین محصولات ارزشمندي باشیم. 

استاندار اردبیل افزود: در استان اردبیل برخی سرمایه گذاران بدون نیاز به تسهیلات راه اندازي واحد تولیدي خود را آغاز کردند که شرکت داروسازي

 
خصوصی یکی از این مجموعه ها است که ظرفیت خوبی را در حوزه اشتغال و توانمندي هاي اقتصادي به وجود آورده است. 

بهنام جو در بخش دیگري از سخنان خود خاطر نشان کرد: در کنار احداث این کارخانه در فازهاي مختلف، سرمایه گذار نسبت به تأمین انرژي برق با

 
توجه به کمبود انرژي نیروگاه هاي موجود تلاش کرده تا با ایجاد ظرفیت 35 مگاوات تولید انرژي پاك را در دستور کار خود قرار دهد. 

وي اضافه کرد: در ماه هاي اخیر و با احداث و راه اندازي کارخانه هاي مختلف شاهد تلاش آنها براي تولید برق کارخانه هاي احداثی به شکل پنل

 
هاي خورشیدي هستیم که کارخانه تولید آهن اسفنجی و همچنین این شرکت نمونه هاي موفق در این زمینه هستند. 

بهنام جو بیان کرد: پیش از این تنها ظرفیت تولید برق از نیروگاه هاي خورشیدي دو مگاوات بود که تنها این مجموعه با ظرفیت 35 مگاوات تولید

 
برق پاك را براي تأمین نیاز این مجموعه فراهم خواهد کرد. 

وي ادامه داد: در مجموع به همت سرمایه گذاران بخش خصوصی و صاحبان صنایع به ظرفیت 55 مگاوات تولید انرژي پاك در دستور کار قرار گرفته

 
که قطعاً این روند می تواند به تقویت و توسعه انرژي سالم و پاك در این مجموعه ها کمک کند. 



استاندار اردبیل تصریح کرد: با راه اندازي فازهاي بعدي این واحد تولیدي امیدواریم هم در بحث اشتغال و هم تولید داروهاي گیاهی و شیمیایی
استان اردبیل به یک قطب ممتاز در کشور تبدیل شود.



ارتقاي مهارت هاي فنی و حرفه اي از عوامل شکوفایی اقتصادي محسوب می شوند

منبع: روزنامه ابتکارشماره خبر:  23  |  تاریخ: 1400/05/10

عضو هیئت مدیره بانک توسعه تعاون ارتقاي مهارت هاي فنی و حرفه اي را از عوامل شکوفایی اقتصادي برشمرد. عباس نجفی عضو هیئت
مدیره بانک توسعه تعاون ضمن تبریک روز ملی کارآفرینی و آموزش هاي فنی و حرفه اي اظهار کرد: مهارت هاي فنی و حرفه اي در مشاغل

و حرف مختلف باعث ایجاد ایمنی بیشتر براي نیروي کار، ...

 
عضو هیئت مدیره بانک توسعه تعاون ارتقاي مهارت هاي فنی و حرفه اي را از عوامل شکوفایی اقتصادي برشمرد. 

عباس نجفی عضو هیئت مدیره بانک توسعه تعاون ضمن تبریک روز ملی کارآفرینی و آموزش هاي فنی و حرفه اي اظهار کرد: مهارت هاي فنی و
حرفه اي در مشاغل و حرف مختلف باعث ایجاد ایمنی بیشتر براي نیروي کار، ارتقاي کیفیت محصولات و خدمات و افزایش بهره وري نیروي کار می

 
شود. 

وي افزود: برخورداري جامعه از نیروهاي کاربلد، متخصص، خلاق و با انگیزه در بخش هاي گوناگون اقتصادي به ویژه جایگاه هاي صنعتی به عنوان

 
مزیتی بزرگ براي کشور تلقی می شود و موجبات ایجاد رونق و شکوفایی اقتصادي را فراهم می آورد. 

نجفی وجود سازمان فنی و حرفه اي کشور در مجموعه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی را موجب ارتقاي کارآمدي نیروي کار و سرمایه انسانی در
بخش هاي اقتصادي به ویژه صنعت دانست و گفت: این سازمان طی دو دهه اخیر با ارائه آموزش هاي نوین و به روز و با بهره مندي از روش هاي
مبتنی بر فناوري اطلاعات، نیاز مهارتی نیروي کار را تا حد زیادي تامین نموده و همچنین آموزش هاي متنوعی براي علاقه مندان به کارآفرینی نیز

 
به اجرا در آورده است. 

عضو هیئت مدیره بانک توسعه تعاون به ارتباط بانک با سازمان فنی و حرفه اي کشور از بدو تاسیس تا کنون اشاره کرد و گفت: همه سال ها معرفی
شدگان سازمان فنی و حرفه اي جهت بهره مندي از تسهیلات کارآفرینی و اشتغال به شعب بانک معرفی می شوند و تلاش شده است نهایت

 
مساعدت براي تسهیل در فعالیت تولیدي عزیزان فراهم آید. 

وي حضور ارکان مختلف ساماندهی و ارتقاي وضعیت کار و اشتغال جامعه در مجموعه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی را بسیار بااهمیت عنوان
نمود و گفت: بانک تخصصی تعاونگران و کارآفرینان این افتخار را دارد که خدمات تخصصی خود را به بخش هاي تولیدي و تعاونی ارائه دهد و سهم

مهمی از ارزش افزوده اقتصادي با ایفاي نقش این عزیزان در کشور حاصل شده است.



بازدید مدیر صندوق کارآفرینی امید استان کهگیلویه و بویراحمد از باشگاه فرهنگی

ورزشی هندبال فراز بام خائیز دهدشت

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  24  |  تاریخ: 1400/05/10

 
 

بازدید مدیر صندوق کارآفرینی امید استان کهگیلویه و بویراحمد از
باشگاه فرهنگی ورزشی هندبال فراز بام خائیز دهدشت

بازدید مدیر صندوق کارآفرینی امید استان کهگیلویه و بویراحمد از باشگاه فرهنگی ورزشی هندبال فراز بام خائیز دهدشت باشگاه هندبال فراز بام
خائیز دهدشت که در شهر دهدشت شهرستان کهگیلویه در استان کهگیلویه و بویراحمد قرار دارد . باشگاه فرهنگی، ورزشی هندبال فرازبام خائیز
دهدشت قهرمانی خردسالان کشور در سال 98 و قهرمانی نونهالان باشگاه هاي کشور در سال 98 و قهرمانی جوانان باشگاه هاي کشور در سال 99 را
در کارنامه خود دارد و توانست با قهرمانی مسابقات نوجوانان کشور کلکسیون قهرمانی ها و جام هاي خود در هندبال پایه را تکمیل کند. در این

 
بازدید به رسم یادبود نیز پیراهن این تیم از سوي مدیر عامل باشگاه به کاظم حاجی پور مدیر صندوق استان کهگیلویه و بویراحمد اهداء شد. 

 
 

 
 



 
 

 
 



فراخوان جلب مشارکت شهروندان در برنامه ها و فعالیت هاي

منبع: سیماي اقتصاديشماره خبر:  25  |  تاریخ: 1400/05/10

مشارکت حداکثري شهروندان در فرآیند برنامه ریزي و اجراي برنامه ها و فعالیت هاي اجتماعی شهرداري تهران، یکی از مهمترین چشم
اندازهاي مدیریت شهري در سال 1400 در بخش اجتماعی و به طور مشخص حوزه مهار، کنترل و کاهش آسیب هاي اجتماعی شهر تهران

است.

مشارکت حداکثري شهروندان در فرآیند برنامه ریزي و اجراي برنامه ها و فعالیت
هاي اجتماعی شهرداري تهران، یکی از مهمترین چشم اندازهاي مدیریت شهري در
سال 1400 در بخش اجتماعی و به طور مشخص حوزه مهار، کنترل و کاهش

 
آسیب هاي اجتماعی شهر تهران است. 

مشارکت حداکثري شهروندان در فرآیند برنامه ریزي و اجراي برنامه ها و فعالیت
هاي اجتماعی شهرداري تهران، یکی از مهمترین چشم اندازهاي مدیریت شهري در

سال 1400 در بخش اجتماعی و به طور مشخص حوزه مهار، کنترل و کاهش آسیب هاي اجتماعی شهر تهران است. از این رو سازمان رفاه، خدمات
و مشارکت هاي اجتماعی در نظر دارد به منظور جلب مشارکت شهروندان در فرآیند اجراي برنامه و همچنین ارتقاي سطح کیفی فعالیت ها و
ماموریت هاي خود، نسبت به بهره گیري از ایده ها و ظرفیت هاي اجرایی و مشارکتی شهروندان در بخش هاي مختلف ارائه خدمات به افراد در
معرض آسیب و آسیب دیده اجتماعی و متعاقب آن مدیریت و کاهش آسیب هاي اجتماعی شهري، افزایش مشارکت اجتماعی و توسعه فرهنگ

 
کارآفرینی میان شهروندان اقدام نماید. 

لذا از علاقه مندان به همکاري در زمینه هاي زیر دعوت می شود حداکثر تا تاریخ یکم شهریور ماه سال جاري نسبت به ارسال ، طرح هاي نوین
اجرایی مرتبط، شیوه هاي کاربست آنها براي گروه هاي مختلف جامعه هدف و نیز سوابق کاري و مستندات مربوطه به نشانی تهران ، خیابان امیرآباد
شمالی ، انتهاي خیابان پانزدهم پلاك 2 ، طبقه اول دبیرخانه سازمان رفاه، خدمات و مشارکت هاي اجتماعی شهرداري تهران و یا از طریق آدرس

 
پست الکترونیکی به نشانی info.swsc@tehran.ir اقدام نمایند. 

 
محورهاي مشارکت: 

 
❖ برگزاري کارگاه هاي پیشگیري از آسیب هاي اجتماعی در سطح مناطق 22گانه شهر تهران 

 
❖ بهره برداري از اتوبوس هاي سیار ارائه خدمات به کودکان آسیب دیده اجتماعی در نقاط پرتردد و آسیب خیز سطح شهر 

 
❖ ارائه خدمات به معتادین بهبودیافته و حمایت اجتماعی از توانخواهان در مجتمع هاي بهاران 

 
❖ ارائه خدمات کلینیکی ، پاراکلینیکی، آزمایشگاهی در مراکز و حمایت هاي درمانی از مددجویان بیمار 

 
❖ بهره برداري از مراکز پرتو(مراکز آموزش کودکان کار) در سطح مناطق 

 
❖ ارائه خدمات حمایتی ، آموزشی و مشاوره اي (ویژه کسب و کارهاي آسیب دیده ناشی از کرونا) 

❖ اجراي اقدامات توانمندسازي ، توسعه کسب و کار و کارآفرینی اجتماعی اجتماع محور با تاکید بر مشاغل شهري و راسته هاي کسب و کار موجود

 
در کلانشهر تهران 

 
❖ ارائه خدمات آموزشی براي تحقق کارآفرینی سازمانی در مجموعه هاي شهرداري تهران 

 
❖ ارائه خدمات مشاوره راه اندازي کسب و کار ویژه کارکنان بازنشسته شهرداري تهران 

 
❖ طراحی پویش هاي جذب کمک براي نیازمندان 

 
❖ روز جهانی خیریه 



 
❖ طراحی ساختار باشگاه داوطلبان اجتماعی شهر تهران و ساماندهی فعالین داوطلب 

 
❖ برگزاري رویداد هفته ي ملی مشارکت اجتماعی 

 
❖ توانمندسازي و راه اندازي شبکه ي فعالین محله اي در حوزه ي خیریه 

 
❖ شناسایی ظرفیت شراکتی سازمان هاي مردم نهاد فعال در حوزه شهري 

❖ فرهنگ سازي و آموزش در حوزه مسئولیت اجتماعی بنگاه هاي اقتصادي



آموزش مهارت می تواند منجر به افزایش اعتماد به نفس و کارآفرینی در جامعه شود

منبع: سپاهان نیوزشماره خبر:  26  |  تاریخ: 1400/05/10

پیام سپاهان - معاون اول رییس جمهور با اشاره به اینکه اقتصاد دیجیتال، هآي تک و مبتنی بر آي تی و آي سی تی جهت گیري آینده
اقتصاد دنیا است، تاکید کرد: ایران می تواند با بهره گیري از نسل جوان زبده و تحصیلکرده در دانشگاه هاي داخل و خارج، اقتصادي مبتنی

بر آي تی و آي سی تی داشته باشد.

پیام سپاهان - معاون اول رییس جمهور با اشاره به اینکه اقتصاد
دیجیتال، هآي تک و مبتنی بر آي تی و آي سی تی جهت گیري
آینده اقتصاد دنیا است، تاکید کرد: ایران می تواند با بهره گیري از
نسل جوان زبده و تحصیلکرده در دانشگاه هاي داخل و خارج،

 
اقتصادي مبتنی بر آي تی و آي سی تی داشته باشد. 

به گزارش مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت تعاون، کار و
رفاه اجتماعی به نقل از پایگاه اطلاع رسانی دولت، دکتر جهانگیري
در آیین افتتاح نوزدهمین دوره مسابقات ملی مهارت که در
سازمان آموزش فنی-حرفه اي کشور و با حضور روساي سازمانهاي

فنی-حرفه اي سراسر کشور برگزار شد، به ورود دانش و فناوري هاي نوین در فضاي جدید جهانی و ورود به داخل کشور اشاره و تصریح کرد: نباید

 
زمانی که با یک پدیده جدید روبرو می شویم تنها به فکر عوارض سیاسی و اجتماعی و ممنوعیت استفاده از آن پدیده باشیم. 

معاون اول رییس جمهور با تاکید بر اینکه باید از گذشته درس عبرت گرفت، به مقاومت در استفاده از همه پدیده هاي نو نظیر راه آهن، تلویزیون،
ویدیو و ماهواره اشاره کرد و گفت: در مقطعی از تلویزیون به عنوان اتاق شیطان یاد می شد. این در حالی است که امروز در همه روستاهاي کشور از
این تجهیزات دنیاي ارتباطات استفاده می شود. باید در نظر داشت که با علم و فناوري نمی توان مبارزه کرد البته این مباحث نیازمند قواعد و قوانین

 
حکمرانی دقیقی هستند که باید به درستی نوشته شود. 

وي افزود: ممکن است شبکه اي در فضاي مجازي ایجاد و تحت تاثیر سیاست هاي جایی از دنیا قرار داشته باشد و عوارضی براي کشور به وجود آورد
اما باید در نظر داشت که نمی توان با مردم خود مبارزه کرد و پیشرفت کشور در سازگاري، گفتگو و جلب مشارکت مردم براي وضع قوانین جدید

 
است. 

دکتر جهانگیري با تاکید بر اینکه اتکا بر فناوریهایی نظیر آي تی و آي سی تی موجب افزایش شفافیت است، تصریح کرد: امکانپذیر نیست که در
دنیاي امروز مطلبی را از مردم مخفی و یا بر آنها تحمیل کرد. امروز نمی توان به مردم دروغ گفت. کشور در مرحله اي قرار دارد که نمی توان به

 
مردم چیزي گفت ولی کار دیگري انجام داد. 

معاون اول رییس جمهور با اشاره به فعالیت اقتصادي چندین میلیون ایرانی در فضاي مجازي و اینترنت، ادامه داد: اینترنت از مواضع آشکار عدالت
خواهی در کشور است تا جایی که یک روستایی در منطقه خاش در سیستان بلوچستان با استفاده از اینترنت و ایجاد کسب و کار توانسته کالاهاي
خود را با جلب مشتري به سراسر دنیا بفروشد که این مهم از مزایاي بسیار زیاد گسترش اینترنت و پهناي باند در کشور است که با تلاش هاي دولت

 
تدبیر و امید فراهم شده است. 

وي همچنین با اشاره به شیوع بیماري کرونا تصریح کرد: اگر اینترنت، پهناي باند و امکانات و زیرساخت هاي فضاي مجازي در این دولت توسعه
نیافته بود کشور با مشکلات عدیده اي روبرو می شد. اگر پهناي باند در کشور ایجاد نمی شد 14 میلیون دانش آموز، 900 هزار معلم، 4 میلیون
دانشجو و اساتید دانشگاه نمی توانستند از طریق شبکه هاي مجازي و همچنین شبکه شاد در آموزش و پرورش کلاسها و آموزش هاي خود را برقرار

 
کنند. 

دکتر جهانگیري تاکید کرد: در حال حاضر 20 میلیون خانوار با بهره گیري از فضاي مجازي و اینترنتی می توانند وام قرض الحسنه دریافت و یا خرید

 
الکترونیکی داشته باشند. دنیاي مجازي و اینترنت و اقتصاد مرتبط با این بخش دنیاي متفاوتی خواهد بود. 

معاون اول رییس جمهور با تاکید بر اینکه هنر مراکز فنی و حرفه اي در کشور این است که تحلیلی دقیق نسبت به آینده اقتصاد کشور و جهان
داشته باشند، افزود: افراد باید متناسب با تحلیل هاي اقتصادي به روز آموزش ببینند تا منبع درآمد براي خود داشته باشند. به منظور تحقق این مهم



 
در جلسات اول شوراي آموزش فنی و حرفه اي سیاست هاي مبتنی بر آینده پژوهی و علم بروز، اقتصادي جهانی و حرکت اقتصادي کشور اتخاذ شد. 
وي با بیان اینکه اگر مهارت آموزي سنتی و مدرن متناسب با شرایط جدید جایگاه خود در کشور را پیدا کند مسائل کشور حل می شود، ادامه داد:
افراد داراي مهارت حتما می توانند شغل پیدا کنند و یا تبدیل به یک کارآفرین شوند. در یکی از بازدیدهاي خود از دانشگاه فنی و حرفه اي از رییس
سازمان فنی و حرفه اي پرسیدم که چند نفر از فارغ التحصیلان از دانشگاه هاي مرتبط با این سازمان می توانند بعد از فارغ التحصیلی صاحب شغل و
یا منبع درآمد شوند که رییس این سازمان با اطمینان بالایی اعلام کرد که درصد بالایی از فارغ التحصیلان از دانشگاه ها و هنرستان هاي مرتبط با

 
این سازمان می توانند صاحب شغل شوند. 

دکتر جهانگیري با بیان اینکه افرادي که در جامعه دوره هاي مهارت آموزي را در مراکز فنی حرفه اي طی کرده اند به درجه اي می رسند که با
اعتماد به نفس بالا می توانند در کشور کار ایجاد کنند، افزود: آموزش مهارت می تواند به بالا رفتن اعتماد به نفس فرد کمک بالایی نماید تا جایی

 
که خود را کارآفرین بداند و با ریسک بالا به ایجاد اشتغال در کشور و سرمایه گذاري مبادرت نماید. 

معاون اول رییس جمهور با تاکید بر اینکه توانمندي و بالندگی ملی کشور با ایجاد مهارت افزایش می یابد، ادامه داد: اگر نیروي بیکار در کشور وجود
داشته باشد، سرمایه بزرگی از کشور هدر می رود و نیروي انسانی سرمایه اي است که به وسیله آن می توان اقتصاد بزرگ کشور را به نقطه اي

 
برسانیم که بیکاري در کشور با توجه به مهارت افزایی کاهش یابد. 

وي تبدیل مهارت آموزي به فرهنگ عمومی و گفتمان غالب در جامعه را مهمترین رسالت سازمان فنی و حرفه اي توصیف و تاکید کرد: مقام معظم
رهبري دو مبناي توسعه و تولید علم و فناوري را در کشور بنا گذاشته اند که الان تبدل به گفتمان غالب در کشور شده است و توسعه و پیشرفت

 
ایران بدون توسعه علم امکانپذیر نیست. 

دکتر جهانگیري همچنین به تعداد بالاي فارغ التحصیلان در دانشگاه هاي کشور با مدارك بالاي تحصیلی اشاره کرد و افزود: زمانی در جامعه همه به
دنبال این بودند که در رشته هاي پزشکی و مهندسی تحصیل کنند و یا با مدارك دکتري فارغ التحصیل شوند بطوریکه امروز تعداد زیادي از افراد با
مدارك تحصیلی عالی در کشور وجود دارند اما نمی توانند با این مدارك منبع درآمدي براي خود و خانواده ایجاد کنند. متاسفانه در حال حاضر

 
شاهد هستیم که افراد با مدارك بالا و حتی دکتري و فوق لیسانس آزمون هاي مشاغل پایین شرکت می کنند. 

 
وي ادامه داد: عنوان دانشگاهی زمانی به کار می آید که براي تولید کار و بعنوان منبع درآمد استفاده شود. 

معاون اول رییس جمهور همچنین بر بروزرسانی دانش کارگران و مدیران خط تولید در کارخانه ها و بنگاه هاي اقتصادي تاکید کرد و افزود: باید
کسانی که در یک بنگاه اقتصادي مشغول به کار است بدانند دستگاهی که با آن کار می کنند در طول زمان چه تغییراتی داشته است و با بروز رسانی
و بهره وري به بنگاه اقتصادي خود کمک نمایند. مهمترین اتفاق براي نیروي انسانی در بنگاه اقتصادي آموزش هاي مداوم، بروز و مبتنی بر یافته

 
هاي جدید علمی است. 

وي در بخش دیگري از سخنان خود با تاکید بر اینکه تردیدي نیست مهمترین و اصلی ترین وظیفه مردم و مسئولان توسعه ایران است، اظهار داشت:
باید پیشرفت و توسعه ایران به جایگاهی برسد که مردم از اینکه در ایران زندگی می کنند و ایرانی هستند به خود افتخار کنند. تنها گذشته ایران

 
افتخارآمیز نیست بلکه باید امروز همه ایرانیان به جایگاهی رفیع از رفاه، توسعه و اشتغالزایی و زندگی آبرومندانه برسند. 

دکتر جهانگیري با بیان اینکه توسعه مسیر جدیدي نیست که خلق کنیم بلکه راهی است که همه دنیا با موفقیت طی کرده اند، ادامه داد: توسعه
نیازمند سیاست هاي عالمانه و منطبق با فرهنگ جامعه و مسائل محلی هر کشور است و باید در این مسیر از تجارب موفق سایر کشورها بهره

 
بگیریم. 

معاون اول رییس جمهور با تاکید بر اینکه توسعه پایدار بدون توسعه علمی و فناوري ممکن نیست، افزود: هیچ کشوري نمی تواند تنها بر منابع
طبیعی خدادادي تکیه کند و شاید در برهه اي از زمان با استفاده از مواهب این منابع طبیعی اقتصادي بزرگ با رفاه و زیرساخت هاي توسعه اي
داشته باشد ولی اگر این کشور متکی به توسعه پایدار و توجه به مباحث انسانی و علم و براساس پیش بینی آینده از اقتصاد توسعه نباشد باید منتظر

 
روزي باشد که این منابع تمام می شود و مردم این کشور به چرخه فقر ورود پیدا می کنند. 

وي با تاکید بر اینکه باید توسعه مبتنی بر توسعه علمی، فناوري و آینده اقتصاد ایران باشد، ادامه داد: باید اقتصاد ایران از اتکا بر منابع طبیعی به

 
اقتصاد دانش بنیان، نخبه محور و با نگاه به دنیاي دیجیتال باشد. 

معاون اول رییس جمهور تصریح کرد: توسعه منابع انسانی اولویت نخست کشور است و کشوري که نیروي انسانی زبده که از هر نظر توانایی تولید کار

 
و ثروت دارد، مسیر توسعه را به سرعت به خوبی طی می کند. 

دکتر جهانگیري با اشاره به اینکه در چهل سال گذشته طبق شاخص هاي بین المللی جایگاه و رتبه خوبی در توسعه انسانی در جمهوري اسلامی
ایران بوجود آمده است، ادامه داد: نوآوري و خلاقیت مهمترین ویژگی ها در بحث توسعه انسانی است و دانشگاه هاي بزرگ به این سمت می روند که
دانشگاه هاي نسل جدید باید کارآفرین بوده و تنها به فارغ التحصیل دانشجویان خود فکر نکرده بلکه به دنبال پرورش کارآفرین و یک فرد توانا به

 
تولید و خلق کار باشند. 

وي همچنین به اهمیت آموزش و پرورش در شکل گیري پرورش نیروي انسانی در کشور اشاره و تصریح کرد: در کنار آموزش هاي کلاسیک در



وزارت خانه هاي آموزش و پرورش، علوم، تحقیقات و فناوري و بهداشت و درمان و آموزش پزشکی نیاز به آموزش هاي مکمل دیگري است که از
ضرورت هاي اجتناب ناپذیر براي زندگی فردي و اجتماعی آحاد جامعه است که در غیر اینصورت نمی تواند از توانمندي هاي شخصی و زندگی

 
اجتماعی بهره کامل را ببرد. 

دکتر جهانگیري با اشاره به اینکه طبق تحلیل جامعه شناسان در حال عبور از دوران مخاطره آمیز و با مخاطرات متعددي هستیم ادامه داد: از یک
طرف تحریم و فشارهاي اقتصادي علیه کشور، زندگی مردم را سخت کرده است، همچنین مخاطره کرونا تمام ابعاد زندگی مردم را تحت تاثیر قرار
داده و در کنار این مسائل مشکلات محیط زیستی و مخاطرات طبیعی نیز جامعه را با خطراتی روبرو کرده است که البته این کشور براي عبور از این
مخاطرات و دور زدن تنگناها نیازمند مجموعه از آموزش هاي مکمل است تا از دل تهدید فرصت بوجود آید و با کمک یکدیگر بتوانیم از این

 
مخاطرات با موفقیت عبور کنیم. 

معاون اول رییس جمهور خاطر نشان کرد: باید جهت گیري آموزش مهارت هاي فنی حرفه اي به این سمت رود تا انسانی توانمند بسازد تا بتواند در

 
زندگی فردي و اجتماعی تغییر بوجود آورد. 

وي همچنین بر اهمیت آموزش مهارت هاي قدیمی و سنتی در کنار آموزش هاي مدرن در دنیا تاکید کرد و گفت: مهارت هاي سنتی از جمله
ساختمان سازي، کارهاي فیزیکی و مکانیکی در یک جامعه مدرن همچنان یک نیاز جدي است اما مهمترین موضوعی که باید جهت گیري آموزش

 
هاي فنی و حرفه اي در دانشگاه ها و هنرستان هاي کشور باشد این مهم است که اقتصاد جهان به چه سمتی می رود و به چه نیرویی نیاز دارد. 

دکتر جهانگیري ضرورت کاهش اتکا به درآمدهاي نفتی را از سیاست هاي اصلی کشور خواند و با اشاره به کاهش درآمدهاي نفت پس از تحریم هاي
آمریکا، گفت: باید از همه ظرفیت هاي کشور براي توسعه و کاهش فقر در کشور استفاده شود. امکان ندارد که یک ایرانی دلسوز آینده ایران و مردم

 
کشورش باشد و نسبت به این مساله دغدغه نداشته باشد. نباید این پندار در جامعه بوجود آید که بر مردم با مشکلات معیشتی حکومت کنیم. 

معاون اول رییس جمهور در ابتداي سخنان خود با ابراز خرسندي از حضور در سازمان آموزش فنی و حرفه اي در روزهاي پایانی دولت از تمامی

 
دست اندرکاران و فعالان آموزش مهارت هاي فنی و حرفه اي در سراسر کشور قدردانی کرد. 

شریعتمداري وزیر کار، رفاه و تامین اجتماعی نیز در این مراسم با تاکید بر اینکه بکارگیري نیروهاي جوان و بانوان منشا خدمات گسترده اي در
سازمان فنی و حرفه اي شده است ادامه داد: نهضت مهارت افزایی که با همت دولت تدبیر و امید در کشور بوجود آمده است بدون همکاري

 
صنعتگران و کارآفرینان امکانپذیر نیست. 

وي همچنین تولید محصولات فرهنگی دییجیتال و الکترونیک، آموزش مهارت هاي فنی و حرفه اي در دانشگاه ها و مدارس علی رغم شروع کرونا،
بالا بردن سطح آموزش معلولان و بازتوانی مهارت آسیب دیدگان اجتماعی و همچنین توان افزایی روستاییان و عشایر را از جمله اقدامات وزارت کار،

 
رفاه و تامین اجتماعی و همچنین سازمان فنی و حرفه اي در دولت دوازدهم برشمرد. 

حاجی میرزایی وزیر آموزش و پرورش نیز با تاکید بر اینکه مهارت هاي فنی و حرفه اي مهمترین مهارت ها براي مشارکت موثر اجتماعی است،
افزود: آموزش مهارت هاي فنی و حرفه اي در هنرستان هاي کشور تا جایی که 50 درصد دانش آموزان دوره متوسطه قادر به گذراندن این آموزش
ها و مهارت ها باشند از اولویت هاي جدي این وزارتخانه است و خوشبختانه اقبال اجتماعی به یادگیري مهارت هاي فنی و حرفه اي در کشور در

 
حال افزایش است. 

همچنین در این مراسم با حضور دکتر جهانگیري و بصورت ویدئو کنفرانسی از 354 مرکز جوار و بین کارگاهی بهره برداري و همچنین از 500

 
استاندارد جهانی رونمایی شد. 

پیش از این مراسم نیز دکتر جهانگیري از نمایشگاهی که توانمندي هاي نیروهاي آموزش دیده در سازمان فنی و حرفه اي در بخش هاي رباتیک،

 
خراطی، جواهر سازي، طراحی مهندسی و مکانیک، مکاترونیک و تولیدات محصولات پزشکی و بهداشتی را به نمایش گذاشته بود، بازدید کرد. 

 
9 امَرداد 1400 14:20 

 
کد خبر : 243,040 

 
کلیدواژه ها: آموزش مهارت,مهارت آموزي,اسحاق جهانگیري,معاون اول,فنی و حرفه اي 

نظرات بینندگان



چرا کارخانه هاي تن ماهی سواحل مکران تعطیل شد؟

منبع: صراط نیوزشماره خبر:  27  |  تاریخ: 1400/05/10

 اکنون 13 کارخانه تن ماهی در «پسابندر» تعطیل هستند و در مناطق دیگر سواحل مکران

 
نیز وضعیت بهتر از این نیست؛ سئوال اینجاست آیا دولت نمی تواند با مانع زدایی براي تولیدکننده، این کارخانه ها را فعال کند؟ 

صراط: چندي پیش در گفت وگویی با احمد الهیاري مدیر سیاستگذاري و برنامه ریزي راهبردي دبیرخانه شوراي توسعه سواحل مکران از وي درباره
مشکلاتی که سر راه تولیدکنندگان و سرمایه گذاران در این خطه مهم وجود دارد، پرسیدیم و او با قبول بخشی از موانع، گفت تمام توان را براي رفع

 
موانع گذاشته ایم اگرچه بروکراسی هاي اداري با وجود الکترونیکی شدن دولت کماکان همچون گذشته وجود دارند. 

به گزارش تسنیم حالا مسئله مهمی که در سواحل مکران به چشم می خورد نه بروکراسی هاي اداري بلکه کسانی هستند که کارخانه اي تأسیس و
آن را به امان خدا رها کرده اند تا هر روز بیشتر از دیروز بر قیمت کارخانه شان افزوده شود و گواه این موضوع چندین کارخانه تن ماهی هستند که
در سواحل مکران زمانی مشغول به کار بودند اما صاحبان آن حالا ترجیح می دهند کار نکنند و فقط منتظر بمانند تا سرمایه شان یعنی قیمت زمین

 
کارخانه بیشتر از دیروز شود. 

در این باره صاحب کارخانه هایی که کارخانه شان را تعطیل کرده باشند راضی به گفت وگو نشدند اما توانستیم به یکی از فعال ترین جوانان حوزه

 
تولید تن ماهی در دشتیاري و چابهار برسیم که مدعی است قیمت تن ماهی نه 30 هزار تومان بلکه 22 هزار تومان است. 

وي در گفت وگو با خبرنگار تسنیم در سواحل مکران می گوید: اکنون شاید فکر کنید قیمتی که براي تن ماهی در ایران تعیین می شود کاملاً
عادلانه است اما من با یک حساب سرانگشتی و بدون احتیاج به ماشین حساب می توانم به شما اثبات کنم که بیشتر تن ماهی هاي ایرانی قیمتشان

 
باید حدوداً بین 20 الی 22 هزار تومان باشد. 

قیمت تن ماهی خیلی بالاست محسن رحمت پور افزود: چه بخواهیم و چه نخواهیم، قیمت تابعی از عوامل به کار گرفته شده در تولید و به عبارت
ساده تر هزینه هاي تولید است اما اکنون اگر توجه کرده باشید قیمت تن ماهی از 30 الی 35 هزار تومان و بعضاً بیشتر در حرکت است در حالی که
هیچ چیزي نمی تواند باعث شود تا این حد قیمت تن ماهی بالا برود مگر اینکه قیمت نهاده هاي تولید بالا برود و یا اینکه حقوق و مزایاي کارگران

 
به یک باره خیلی بالا برود در حالی که قیمت تن ماهی بیش از یک سال و نیم است به بالاي 30 هزار تومان رفته و دائم نیز بالاتر می رود. 

وي که کارآفرین حوزه صید و شیلات است، توضیح می دهد: به نظرم صنعت، معدن و تجارت باید در حوزه نظارت ها بر قیمت گذاري علی الخصوص
تن ماهی دقت ویژه اي داشته باشد، نکته دیگري که مهم می دانم با شما در میان بگذارم در مورد ورقه ظرف و همان قوطی تن ماهی است، این
ورقه مواد اولیه اش به صورت یارانه اي در اختیار شرکت هاي تولید کننده ظرف تن ماهی قرار می گیرد و عجیب اینکه آنها در بیشتر موارد با ما به

 
قیمت آزاد حساب می کنند. 

این جوان کارآفرین که بارها از سوي فرماندار شهرستان دشتیاري مورد تقدیر ویژه قرار گرفته است، با درخواست از دولت براي موانع زدایی در تولید،



ادامه می دهد: دولت در حوزه واردات نیز می تواند به ما کمک زیادي کند، باید جلوي واردات گرفته شود و از تولیدکننده ملی حمایت شود تا او نیز

 
از کارآفرینی و اشتغال زایی دلسرد نشود. 

حمایت از تولیدکننده ملی صورت نمی گیرد وي می افزاید: ما می توانیم در منطقه (خاورمیانه و آسیاي مرکزي) حرف اول را در حوزه صادرات تن
ماهی بزنیم اما این اتفاق نیفتاده است چون هیچ حمایتی از تولیدکننده ملی صورت نمی گیرد و مسئله مهم تر اینکه تن ماهی تنها غذاي لذیذي
است که بدون مواد نگهدارنده تا مدت ها کیفیت خود را حفظ می کند و در واقع ما در چابهار، سعی داریم از فاصله دریا تا سفره مردم را با کارخانه

 
هایی که در نگور و نزدیک ساحل زده ایم، کم کنیم. 

رحمت پور با اشاره به مشکلات زیاد در شهرك صنعتی «نگور» واقع در شهرستان دشتیاري می گوید: از برق و آب و تلفن و گاز گرفته تا زیرساخت
هاي دیگر براي ما فراهم نیست، پس شما بگویید واقعاً تولیدکننده به چه امیدي باید در این شهرك دست به تولید بزند البته اخیراً با همکاري
فرماندار دشتیاري سعی کرده ایم کمی از این مشکلات مانند تلفن و اینترنت را کاهش بدهیم اما خب باید دولت نگاه ویژه اي در این زمینه به ما

 
داشته باشد تا این کارخانه هایی که تعطیل کرده اند نیز فعال شوند. 

ارگان هاي دولتی با هم هماهنگ نیستند وي ادامه می دهد: جهاد کشاورزي، صنعت معدن و تجارت و غذا و دارو باید بیشتر با هم در ارتباط باشند و
اینکه تولیدکننده با توجه به نا هماهنگی هاي عدیده اینها به جاي هفت خان رستم باید هشت خان رستم را بگذراند تا بتواند یک محصول خود را

 
ثبت کند، واقعاً این نامردي است و اهتمام ویژه دولت را می طلبد تا موانع زدایی ها هر چه سریع تر اتفاق بیفتد. 



از گلخانه 200 متري تا صادرات به ترکمنستان

منبع: روزنامه خراسانشماره خبر:  28  |  تاریخ: 1400/05/10

از گلخانه 200 متري تا صادرات به ترکمنستان

سال 90 در جلسه دفاع از پایان نامه کارشناسی ارشد ایده ارتباط
بین صنعت و دانشگاه به ذهنش رسید و همان جا تصمیم گرفت با
راه اندازي گلخانه اي مجهز و صنعتی یکی از چالش هاي بخش
کشاورزي را رفع کند. از صفر شروع کرد و حالا یک گلخانه 10
هزار متري مجهز و صنعتی دارد که با کار و فعالیت 15 نیروي
ثابت و 50 نیروي فصلی خانم سالیانه 400 هزار دسته گل تولید و

 
روانه بازار می کند. 

به گزارش فارس ، نیمروز داغ مرداد در کیلومتر 7 جاده سبزوار به
گلخانه گلپاد می روم، عطر خاك رطوبت خورده و خنکاي نسیم
همراه با رنگ هاي چشم نواز و رایحه روح انگیز گل ها که در دل

کویر نشاط و سرزندگی را فریاد می زند، شعري را در خاطرم زنده می کند«گل نعمتی است هدیه فرستاده از بهشت » با خالق این بهشت زمینی به

 
گفت وگو نشستم تا از جزئیات موفقیت ها و گلایه هایش در حوزه کارآفرینی برایم بگوید . 

سمیه مختاري ،کارشناس ارشد علوم گیاهی با تولید سالیانه بیش از 400 هزار دسته گل در گلخانه مجهز و صنعتی براي 50 نفر به طور مستقیم و
غیرمستقیم اشتغال زایی کرده است و محصولاتش را روانه بازارهاي داخل و خارج کشور می کند.این بانوي کارآفرین نیشابوري می گوید: از دوران
دبستان به گل و گیاه علاقه داشتم، جالب این که هر چه می کاشتم خیلی زود سبز می شد، سال 90 در جلسه دفاع پایان نامه کارشناسی ارشد

 
جرقه ارتباط بین صنعت و دانشگاه به ذهنم زده شد و تصمیم گرفتم تا یکی از چالش هاي بخش کشاورزي را رفع کنم. 

مختاري تاکید می کند: پس از دانش آموختگی مهم ترین دغدغه ام ایجاد کسب وکار تولیدي بود، از آن جا که به واسطه رشته تحصیلی ام در مقطع
کارشناسی ارشد کارم با گیاهان بود و علاقه بسیار زیادي به گل ها داشتم بین محصولات کشاورزي که به صورت گلخانه اي تولید می شدند، گل را

 
انتخاب کردم. 

مختاري کارش را با یک وام سه میلیون تومانی، یک گلخانه 200 متر مربعی و تولید گل هاي گلدانی شروع کرد اما به تدریج کارش گل کرد و حالا
یک گلخانه 10 هزار متري مجهز و صنعتی را مدیریت می کند، گلخانه اي که با کار و فعالیت 15 نیروي ثابت و 50 نیروي فصلی خانم سالیانه 400

 
هزار دسته گل تولید و روانه بازار می کند. 

وي یادآور می شود: دو سال ابتداي کار به علت نداشتن تجربه کافی به سختی گذشت، اگرچه رشته تحصیلی ام وابسته به کارم بود اما تجربه عملی
در خصوص تولید محصول گلخانه اي نداشتم، از این رو به وضوح شکافی که بین صنعت و تحصیلات دانشگاهی وجود دارد، در عمل نمایان شد.
بدیهی بود که فقط با تکیه بر علم آکادمیک دانشگاهی نتوانم کار را درست پیش ببرم از این رو دو کشت اول تجربه سخت و زیان باري شد،
خوشبختانه بعد از کمک گرفتن از مشاوران و پس از یک دهه تلاش شبانه روزي 15 نوع گل شاخه بریده را به شکل خاکی در دو فصل بهار و پاییز

 
در گلخانه کشت و اواخر زمستان و تابستان برداشت می کنیم. 

 
بخشی از گل ها به عشق آباد ترکمنستان می رود 

همان طور که به گل هایش رسیدگی می کند، می گوید: محصولاتم به بازار گل مشهد، بازار گل فتح آباد و بخشی هم به شهرها و استان هاي هم
جوار ارسال می شود، بخشی از گل ها هم به عشق آباد ترکمنستان می رود ، در حقیقت محصول عمده به بازار گل می رود و بخشی هم در فروشگاه

 
آنلاین هر روز به مشتریان تحویل می شود؛ این ها را که می گوید برق شادي را در چشمانش به وضوح می توانی ببینی. 

 
600میلیون زیان در یک سال 

این تولیدکننده برتر خراسان رضوي می گوید: سال گذشته به علت شیوع ویروس کرونا و تعطیلی مطلق بازارهاي داخلی و خارجی حدود 600
میلیون تومان ضرر کردم و این بزرگ ترین خسارتی بود که در این یک دهه به گلخانه وارد شد؛ البته بزرگ ترین مشکلی که من و تولیدکنندگان



حوزه کشاورزي با آن روبه رو هستیم نرخ سود تسهیلات بانک کشاورزي است که در کشور ما با توجه به نرخ تورمی که شاهد آن هستیم و نیز پایین
بودن درآمدزایی در بخش تولید، توجیه اقتصادي ندارد و ما را در بازپرداخت ها دچار مشکل می کند، همین طور تعرفه بالاي کارمزد در سیستم هاي
بانکی که در تولید به خصوص تولیدات بخش کشاورزي این کارمزدها بالاست و پاسخ گو نیست.وي بیان می کند: در بخش فروش بازارهاي داخل
کشور هیچ مشکلی ندارم اما دغدغه بزرگ من صادرات گل به کشورهاي همسایه است، هم اکنون با کمک بازار گل مشهد صادرات گل ها تنها به
ترکمنستان انجام می شود.مختاري که عنوان تولیدکننده برتر را به خود اختصاص داده است، تأکید می کند: به دلیل تحریم و نبود واردات مجبوریم
بذر گل را به صورت قاچاق و با قیمت بسیار گران در بازار تهیه کنیم، از این رو ما به ناچار از نشاهاي قدیمی گلخانه استفاده می کنیم که متأسفانه
این نشاها به مرور زمان دچار بیماري می شود و کیفیت محصول را پایین می آورد ، سم و کود هم گران شده است از این رو قیمت تمام شده
محصول تولیدي افزایش زیادي دارد که این مشکل با صادرات بخشی از محصولات حل خواهد شد زیرا همان طور که نهاده را با ارز آزاد می خریم
باید محصول مان را صادر کنیم تا سیستم به طور مطلوب مدیریت شود و شاهد افزایش روز افزون تولید باشیم . وي با بیان این که پرورش گل کاري
پرنشاط و سودآور است، اضافه می کند: سال گذشته تولید کننده برتر استان خراسان رضوي و طی سه سال کار مدیریتی یک سال مدیر عامل برتر
شهرستان نیشابور شدم.این کارآفرین، سیستم مجهز گلخانه اش را مدیون مرکز رشد و پارك علم فناوري نیشابور می داند و می گوید: با همکاري
دانشکده کشاورزي نیشابور، دانشجویان یک دوره 240 ساعت آموزشی را در این گلخانه می گذرانند و وارد بازار کار می شوند، دانش آموزان هنرستان
رشته کشاورزي و فنی حرفه اي هم از این گلخانه براي گذراندن دوره هاي علمی و عملی استفاده می کنند؛ همچنین با هماهنگی سازمان جهاد
کشاورزي نیشابور، کسانی که تصمیم به ساخت گلخانه دارند، جهت الگوبرداري به این گلخانه می آیند.مختاري پس از سال ها کار در بین گل ها و
فروش این محصولات زیبا، حالا ذائقه مردم را هم در این زمینه می داند و می گوید: مردم علاقه زیادي به گل هاي بنفش دارند البته گل هایی با
رنگ هاي لیمویی، صورتی و سفید کاربرد بیشتري در بازار دارد؛ در فصل بهار گل هاي قرنفل، لیسیانتوس، گل عروس و هایپریکم را کشت و در
تابستان برداشت می کنم ، در فصل پاییز گل هاي آنمون، فریزیا، زنبق، داودي، سنبل، لاله و نرگس را کشت و در زمستان برداشت می کنم، البته
امسال گل جدیدي به نام لوپینوس هم کشت کردم.وي با بیان این که در کشور ما با این اقلیم خوب و زیبا جاي اکوتوریسم کشاورزي بسیار خالی
است، اضافه می کند: آرزویم ایجاد یک مجموعه چند هکتاري گلخانه با گیاهانی خاص و تلاش روي اکوتوریسم کشاورزي و جذب گردشگران داخلی
و خارجی است، همان اتفاقی که سال هاست در کشور گل ها هلند شاهد آن هستیم.این بانوي کارآفرین نیشابوري یادآور می شود: من عاشق کار و
حرفه ام هستم هر روز 5 صبح به امید دیدن شکفتن گل ها از خواب بیدار می شوم و روزي 14 ساعت در گلخانه مشغول کار هستم.کار در گلخانه
اما او را از وظایف مادري و همسري غافل نکرده است، تنها تفریح اش ورزش است و حاصل 24 سال زندگی اش دو فرزند پسر 20 ساله و 10 ساله

 
است و دختري 13 ساله که چهار سال قبل سرپرستی اش را پذیرفته است. 

وي می گوید: من وقت هاي مازادم را روي خانه داري و وظایف مادري و همسري تمرکز می کنم و کارهایی مثل رفتن به خیابان، گشتن در مغازه ها
و پاساژها، مهمانی رفتن هاي مداوم و تماشاي برنامه هاي تلویزیون برایم مفهومی ندارد، سال هاست که هیچ وقتی براي تماشاي برنامه هاي
تلویزیون ندارم .این کارشناس ارشد علوم گیاهی با اشاره به این که تمام افراد خانواده در این حرفه مشارکت دارند و در کنارم هستند، می گوید:
محل زندگی ما در کنار همین گلخانه است ، از این رو شرایط نظارت و رسیدگی به امور منزل در کنار کار شبانه روزي گلخانه برایم مهیاست، ضمن

این که مشارکت و همکاري تمامی افراد خانواده در این حرفه مشکلات را هموارتر می کند.



فقر و خشکسالی

منبع: اقتصاددانشماره خبر:  29  |  تاریخ: 1400/05/09

نویسنده : دکتر فاطمه پاسبان استاد موسسه پژوهش هاي برنامه ریزي، اقتصاد کشاورزي و توسعه روستایی تجربیات جهانی نشان می دهد
که خشکسالی مردم را به سوي ناامنی غذایی و از دست دادن شغلشان سوق می دهد. براي نمونه اطلاعات فائو نشان می دهد 6 درصد از

مردم گواتمالا به دلیل خشکسالی وارد ناامنی غذایی شدند و ...

نویسنده : دکتر فاطمه پاسبان استاد موسسه پژوهش هاي برنامه ریزي، اقتصاد کشاورزي و توسعه روستایی تجربیات جهانی نشان می دهد که
خشکسالی مردم را به سوي ناامنی غذایی و از دست دادن شغلشان سوق می دهد. براي نمونه اطلاعات فائو نشان می دهد 6 درصد از مردم گواتمالا

 
به دلیل خشکسالی وارد ناامنی غذایی شدند و بیش (...) 

 
نویسنده : دکتر فاطمه پاسبان استاد موسسه پژوهش هاي برنامه ریزي، اقتصاد کشاورزي و توسعه روستایی 

تجربیات جهانی نشان می دهد که خشکسالی مردم را به سوي ناامنی غذایی و از دست دادن شغلشان سوق می دهد. براي نمونه اطلاعات فائو نشان
می دهد 6 درصد از مردم گواتمالا به دلیل خشکسالی وارد ناامنی غذایی شدند و بیش از 49 هزار کشاورز در جنوب صحراي آفریقا شغل و کارشان را

 
از دست داده اند . 

ناامنی غذایی یعنی افراد به طور منظم به غذاي سالم و مغذي کافی براي رشد و نمو طبیعی و یک زندگی فعال و سالم دسترسی نداشته باشند که
ممکن است به دلیل در دسترس نبودن غذا و یا کمبود درآمد براي تهیه غذا باشد. افزایش قیمت غذا با توجه به ثابت بودن قدرت خرید واقعی و یا

 
کاهش آن نیز منجر به ناامنی غذایی می شود. 

سوال: براي استانهاي کشورمان که به شدت با خشکسالی و کمبود آب مواجه هستند همانند خوزستان، سیستان ، کرمان و ... براي امنیت غذایی و
معیشتی و درآمدي افراد چه اندیشیده ایم ؟ آیا مطالعه و تحقیق شده که چه بخشی از مردم در ناامنی غذایی قرار گرفتند و چه باید کرد ؟ چه تعداد
از کشاورزان و کارگران کشاورزي و کسب و کارهاي مرتبط با بخش کشاورزي شغل خود را از دست داده و یا با کاهش ظرفیت تولیدي مواجه شده و

 
چه برنامه اي براي اشتغال و ایجاد درآمد برایشان داریم ؟ چه باید کرد ؟ 

اعتراضات شکل گرفته براي آب در استانهاي کشور برخاسته از کوچک شدن سفره و جمع شدن سفره عده اي از مردم است .علاج کار توجه به
مشکلات و خردورزي براي حل آنهاست نه انکار و تهدید . دایم از حکمرانی خوب صحبت می کنیم، جلسه و گفتگو به راه است که ما می خواهیم
حکمرانی خوب را پیاده سازي کنیم و گاهی اغراق آمیز می گوییم پیاده سازي شده است. در بحث آب و خشکسالی، حکمرانی خوب چه به ما می
گوید چطور حاکمیت و دولت با مردم (بخش سوم اقتصاد همه سازمانهاي غیر دولتی و خصوصی و خیریه و انجمن ها و ...) وارد گفتگو شده است تا
از پیامدهاي نامطلوب پیش رو جلوگیري کند (پیشگیري) و آثار زیانبار کنونی را درمان کند ؟ چقدر اولویت و دغدغه حاکمیت و دولت است ؟
موضوع جنگ آب سالیان سال است توسط صاحبنظران هشدار داده شده است اما جدي گرفته نشد و در اولویت قرار نگرفت اما در شرایط کنونی و

 
آینده اگر در اولویت قرار نگیرد ، تمدنی با خطرات مختلف روبرو خواهد شد که قابل جبران نخواهد بود . 

 
مخاطب گرامی، ارسال نظر پیشنهاد و انتقاد نسبت به خبر فوق در بخش ثبت دیدگاه، موجب امتنان است. 

ع



شستا بر محور محرومیت زدایی

منبع: روزنامه رسالتشماره خبر:  30  |  تاریخ: 1400/05/09

شستا بر محور محرومیت زدایی

 
"رسالت" از پروژه هاي شستا در مناطق کم برخوردار کشور گزارش می دهد 

 
شستا بر محور محرومیت زدایی 

 
گروه اقتصادي 

شرکت سرمایه گذاري تأمین اجتماعی به عنوان یک بنگاه اقتصادي متعلق به بیمه شدگان سازمان تأمین اجتماعی و همچنین سهامداران خرد بازار
سرمایه است که رسالت ذاتی آن صیانت از حقوق سهامداران و حفظ سرمایه هاي بین نسلی است که به شهادت آمار و ارقام و صورت هاي مالی سه
سال گذشته حسابرسی شده توسط سازمان حسابرسی با نتیجه قابل قبول بوده و مهم ترین انتظار سهامداران را محقق کرده است و در کنار افزایش
مضاعف سود حاصل از سرمایه گذاري بیمه شدگان، ارزش دارایی هاي آنان نیز چند برابر شده و براساس برنامه ریزي و ریل گذاري صورت گرفته

 
پیشرفت ها و سودآوري ها تا سالیان متمادي تداوم خواهد یافت. 

موتور توسعه در کشورهاي توسعه یافته جهان را شرکت هاي سرمایه گذاري بزرگ داراي چند کسب وکار به حرکت درمی آورند و در برخی از
کشورها نام این شرکت ها حتی از نام کشور نیز شناخته شده تر است به عنوان مثال شرکت میتسوبیشی در ژاپن و یا سامسونگ در کره جنوبی،

 
نقشی اساسی در سازندگی، تولید و طرح هاي زیر بنایی کشورهاي داراي اقتصاد برتر بر عهده دارند. 

در بسیاري از کشورها که داراي نظام تأمین اجتماعی پیشرفته هستند سرمایه بیمه شدگان به سمت صنایع بزرگ و خدمات انحصاري سوق پیدا می
نماید و سرمایه مردم در بخش هاي دارو و درمان، انرژي و تأسیسات زیر بنایی متمرکز می گردد که این امر علاوه بر تضمین سودآوري سرمایه آحاد
افراد تحت پوشش این نظام ها و سودآوري قابل اطمینان، موجب توسعه ساختاري اقتصاد و افزایش امنیت و قدرت نرم اقتصادي کشور نیز می گردد
زیرا بخش وسیعی از مردم کشور در زیربناهاي اقتصادي شریک هستند و ساختارهاي اقتصادي را جزو اموال خود در نظر می گیرند که درنتیجه آن

 
مسئولیت پذیري اجتماعی نیز گسترده تر می شود. 

 
شستا؛ بزرگ ترین شرکت سرمایه گذاري چند کسب و کاره ایرانی 

شستا نیز بزرگ ترین شرکت سرمایه گذاري چند کسب و کاره در ایران است که بخش بزرگی از صنایع دارویی، پتروشیمی، سیمان و صنایع وابسته
ساختمانی و غیره کشور در اختیار این بنگاه قرار دارد که از سرمایه بیمه شدگان تشکیل شده است. بااین وجود شستا به عنوان یکی از بزرگ ترین و
قدرتمندترین بنگاه هاي اقتصادي ایران در سال هاي قبل تر، به دلیل تعویق در پرداخت سود سهام به سازمان تأمین اجتماعی و همچنین کیفیت
نامطلوب سودهاي شرکت هاي تابعه که اکثراً قابلیت تقسیم نداشت و شرکت ها هم از مشکل نقدینگی و فقدان سرمایه در گردش رنج می بردند،
امکان سرمایه گذاري در طرح هاي توسعه اي به صورت گسترده وجود نداشت و عمده سود اندك حاصله شرکت هاي سرمایه پذیر صرف حفظ

 
شرایط موجود و تعمیرات ماشین آلات می گردید. 

در سال هاي اخیر با جهش سودآوري عموم شرکت هاي تابعه شستا این امکان فراهم شد طرح هاي توسعه اي که اجراي آن ها ضامن بقا و از وظایف
ذاتی هلدینگ ها و بنگاه هاي اقتصادي است موردتوجه ویژه قرار بگیرد . بااین حال با توجه به نامتوازن بودن سرمایه گذاري در مناطق مختلف
جغرافیایی از ابتداي اجراي برنامه هاي توسعه در کشور، متأسفانه برخی مناطق محروم و کم برخوردار کماکان نتوانستند از شتاب مناسبی در توسعه

 
ساختاري بهره مند گردند. 

 
تمرکز شستا بر توسعه زیرساختی مناطق محروم 

تمرکز استراتژیک شستا در راستاي اهداف کلان نظام جمهوري اسلامی در جهت محرومیت زدایی، ایجاد اشتغال و توسعه زیرساخت هاي اساسی در
مناطق کم برخوردار و محروم بر توسعه سرمایه گذاري در این مناطق قرار گرفت و طرح هاي توسعه زیرساختی و ایجاد واحدهاي جدید صنعتی و

 
خدماتی در راستاي محرومیت زدایی از مناطق کم برخوردار موردتوجه قرار گرفت. 

با توجه و تمرکز ویژه مدیرعامل جوان شستا، طرح ها عمدتاً در مناطق محروم تعریف شد و در حال حاضر باقوت اجرا می شوند و پیشرفت هفتگی
پروژه ها به دقت پایش شده و بر اساس ساختارهاي مکانیزه تعریف شده گزارش می گردد و هرگونه مانع، اختلال یا تأخیري که باعث کند شدن روند

 
پیشرفت پروژه ها گردد در کمیته هایی که مستقیما زیر نظر مدیرعامل شستا قرار دارد به سرعت گزارش می شود و تا رفع کامل پیگیري می گردد. 
آنچه در ادامه می آید فهرست بخشی از پروژه هاي در دست اجراي شستا باهدف محرومیت زدایی در مناطق کم برخوردار کشور عزیزمان است که



کلیه این پروژه ها داراي مستندات کامل از زمان طرح توجیهی اولیه، گزارش پیشرفت و شرح کامل مانع زدایی مشکلات پیش آمده در جهت تا

 
خیرات احتمالی است. 

 
افتتاح 18 پروژه به ارزش بیش از 3 هزار میلیارد تومان 

محمد رضوانی فر، مدیرعامل شستا خبر از افتتاح 18 پروژه در کشور باارزش بیش از 3 هزار میلیارد تومان در شهرها و مناطق محروم و کمتر

 
برخوردار در هفته جاري داده است. 

رضوانی فر با اشاره به اقدامات صورت گرفته در شستا اظهار کرده است: امروز عرضه شرکت سرمایه گذاري هامون صبا در بازار سرمایه انجام شد. دو

 
سال و نیم قبل کمتر از 60 درصد پرتفوي شستا بورسی بود، اما امروز بیش از 

93 درصد پرتفوي شستا بورسی است. همچنین یکی از اقدامات مهم شستا از ابتداي سال 1400 مقیدسازي خود به عرضه کالا از طریق سازوکار و

 
ساختار بورس کالا بود. 

رضوانی فر ادامه می دهد: معنی و مفهوم این اقدامات شفافیت، پاسخگویی و مسئولیت پذیري بیشتر و قابلیت قیاس عملکرد مجموعه شستا با رقباي

 
مشابه در داخل بورس، خارج بورس و صنعت است. 

مدیرعامل شستا با اشاره به وجود رانت در مجموعه هاي تولیدي در حوزه فروش محصول و همچنین خرید مواد اولیه موردنیاز می گوید: شستا
افتخار دارد که در سه ماهه ابتداي امسال به نسبت سه ماهه سال 1399 تناژ محصولات عرضه شده در بورس کالا را از 230 هزار تُن به بیش از یک

 
میلیون تُن برساند که ارزش آن از 

 
800 میلیارد تومان به بیش از 4 هزار میلیارد تومان افزایش یافته است. 

وي تصریح می کند: در حال حاضر محصول سولفات شرکت معدنی املاح از طریق بورس کالا عرضه می شود. براي جلوگیري از ایجاد رانت در این

 
حوزه فروش در یک سازوکار رقابتی، قابل کنترل، قابل رصد و مبتنی بر یک بستر شفاف صورت می گیرد. 

رضوانی فر بابیان این که شرکت معدنی املاح سال گذشته بیش از 250 میلیارد تومان سود خالص به دست آورده است، می گوید: ایجاد این سود
خالص که وظیفه ذاتی یک هلدینگ اقتصادي است این توان را ایجاد می کند که پروژه هاي توسعه اي نیز در آن باقدرت پیش برود، ضمن اینکه از

 
ظرفیت گذشته نیز بهره می گیرد و خودش را بازسازي و نوسازي می کند وظرفیت هاي جدید نیز خلق می کند. 

 
ایجاد یک هزار شغل جدید توسط شستا 

مدیرعامل شستا با تأکید بر اینکه پروژه هاي عمرانی، توسعه اي و ایجادي با سرعت چند برابر نسبت به گذشته انجام گرفته است، می گوید: همزمان
با ایام مبارك عید غدیر و در هفته جاري 18 پروژه در کشور آماده افتتاح داریم که مجموع ارزش آن ها بیش از 3 هزار میلیارد تومان است و حدود
یک هزار شغل مستقیم هم ایجاد می شود. عموم این پروژه ها نیز در شهرها و مناطق محروم و کمتر برخوردار کشور است که موجب کمک به رشد و

 
توسعه این مناطق می شود. 

رضوانی فر در پایان خلق ظرفیت هاي جدید را شامل اشتغال جدید، تولید براي ایجاد درآمد و توسعه در منطقه و توسعه ملی عنوان می کند و می
افزاید: باید تشکر کنم از عزیزانی که در شرکت معدنی املاح تلاش کردند. روزي که دکتر سلیمانی به هلدینگ آمد سود خالص شرکت اصلی
هلدینگ کمتر از 600 میلیارد تومان بود، اما امسال در شرایطی مجمع شان برگزار می شود که سود خالص شرکت اصلی بیش از 3 هزار و 200
میلیارد تومان است و این تحول در همه هلدینگ ها و ارکان شستا در دو سال و نیم گذشته کاملا مشهود و واضح است. درواقع سود 32 هزار میلیارد

 
تومانی شستا با تلاش همه مدیران، کارکنان و کارگران محقق شده است. 



آمادگی 8 اندیشکده جهت تدوین «مرامنامه حافظ منافع عامه» براي دولت

منبع: خوز 24شماره خبر:  31  |  تاریخ: 1400/05/09

به گزارش خبرگزاري مهر، «پژوهشکده آیندگان، پژوهشکده چشم
انداز و آینده پژوهشی، اندیشکده معنا، مؤسسه فتوح، ایتان؛ شبکه
کانون هاي تفکر ایران، پژوهشکده سیاست گذاري شریف،
اندیشکده اقتصاد مقاومتی و بنیاد توسعه فردا» در نامه اي به سید
ابراهیم رئیسی آمادگی خود را براي «تدوین مرامنامه حافظ منافع
عامه» و «تعیین شاخص هاي سنجش پذیر متناظر با هر یک از

 
مدیران ارشد (...) 

به گزارش خبرگزاري مهر، «پژوهشکده آیندگان، پژوهشکده چشم
انداز و آینده پژوهشی، اندیشکده معنا، مؤسسه فتوح، ایتان؛ شبکه
کانون هاي تفکر ایران، پژوهشکده سیاست گذاري شریف،

اندیشکده اقتصاد مقاومتی و بنیاد توسعه فردا» در نامه اي به سید ابراهیم رئیسی آمادگی خود را براي «تدوین مرامنامه حافظ منافع عامه» و «تعیین

 
شاخص هاي سنجش پذیر متناظر با هر یک از مدیران ارشد مرتبط با رئیس جمهور» اعلام کردند. 

 
متن این نامه به شرح زیر است: 

 
باسمه تعالی 

 
جناب حجت الاسلام و المسلمین دکتر رئیسی زید عزه الشریف 

 
رئیس جمهور منتخب و محترم جمهوري اسلامی ایران 

با سلام و احترام و آرزوي توفقیات الهی براي حضرتعالی؛ مستحضرید که رأي مردم به جنابعالی بیانگر اعتماد ایشان به شما براي «سکانداري
پیشرفت کشور» است. پیشرفت کشور از یک سو در گرو عزم و اراده مدیران ارشد و از سوي دیگر منوط به اتخاذ تصمیمات اثربخش توسط ایشان
است. تجربه اندیشکده ها در بررسی مسائل اساسی کشور طی سال هاي اخیر نشان می دهد که نظام تصمیم گیري کشور را دو عامل مهم با اختلال

 
جدي مواجه ساخته است: 

1. عامل نخست «تعارض منافع» مدیران ارشد است؛ تعارض بین «منافع فردي / گروهی / صنفی» با «منافع عامه» عامل قدرتمندي است که به

 
صورت خودآگاه یا ناخودآگاه مسیر اتخاذ و اعمال تصمیمات صحیح را مسدود می کند. 

حکایت پُر کردن چاه آب منزل عالم جلیل القدر علامه حلّی براي صدور فتوا درباره نجاست یا طهارت آب چاهی که در آن حیوانی مرده است، مثال
بارزي از اثر ناخودآگاه تعارض منافع بر تصمیم گیري است. از جمله مصادیق بارز تعارض منافع می توان به «عضویت مدیران در هیئت مدیره شرکت
هاي خصوصی مرتبط پیش از تصدي مسئولیت دولتی»، «اشتغال همزمان یک مدیر در نهادهاي متعدد عمومی به ویژه در فعالیت هاي نیازمند کار

 
تمام وقت»، و «تابعیت مضاعف مدیران یا بستگان درجه یک ایشان» اشاره کرد. 

2. عامل دوم نیز «فقدان نظام مؤثر پایش و ارزیابی عملکرد مدیران ارشد» است. در نبود ساختار معتبر ارزیابی عملکرد، اگرچه گزارش عملکردهاي
متعدد و متنوع تولید می شوند؛ اما در واقع هیچ کس در قبال مسائل کشور پاسخگو نیست؛ از این رو مسائل اساسی کشور به صورت حقیقی مرتفع



 
نمی شوند. 

مبتنی بر مسئله شناسی فوق، به منظور تقویت و تسریع حرکت کشور در مدار پیشرفت و با توجه به اراده و انگیزه جنابعالی براي تحقق این مهم،

 
پیشنهاد می شود: 

&– اولاً «فقدان تعارض منافع» به عنوان شرط لازم در معرفی مدیران ارشد دولت به مجلس شوراي اسلامی و یا انتصاب ایشان مدنظر قرار گیرد و

 
تمامی ایشان نیز ملزم به امضا و انتشار عمومی «مرامنامه حافظ منافع عامه» باشند. 

هر مدیري در این مرامنامه باید عدم تعارض منافع خود را حین و پس از اتمام مسئولیت تأیید نموده و در صورت اثبات خلاف واقع بودن اظهارات،

 
مجازات هاي مشخصی را بپذیرد. 

&– ثانیاً پیش از معرفی مدیران ارشد دولت به مجلس شوراي اسلامی و یا انتصاب ایشان، انتظارات شما از ایشان تصریح شده، به صورت تعداد

 
محدودي «شاخص سنجش پذیر» با ایشان توافق و به صورت عمومی منتشر گردد. 

بدین ترتیب اهمّ وظایف هر مدیر مشخص می شود و در نتیجه به طور واقعی در برابر آن ها پاسخگو خواهد بود. بدیهی است همه گزارش هاي

 
عملکرد دستگاه ها نیز باید بر اعلام وضعیت این شاخص ها متمرکز شود. 

براي تحقق این مهم، اندیشکده هاي امضاکننده این نامه آمادگی خود را براي «تدوین مرامنامه حافظ منافع عامه» و «تعیین شاخص هاي سنجش

 
پذیر متناظر با هر یک از مدیران ارشد مرتبط با رئیس جمهور» اعلام می دارد. 

امید است دولت با اتخاذ نگرش هاي نو و با اراده اي راسخ در جهت اصلاح ساختارهاي معیوب حکمرانی، بتواند زمینه ساز حرکتی بی سابقه در تعالی

 
کشور باشد. 

منبع: مهر



پرداخت 6 هزارمیلیارد ریال تسهیلات بانک کشاورزي به مددجویان کمیته امداد

منبع: اقتصاد طلاییشماره خبر:  32  |  تاریخ: 1400/05/09

با اهتمام شعب بانک کشاورزي از ابتداي سال1399 تا پایان خرداد ماه سال جاري از محل اعتبارات بند ب تبصره 16 قانون بودجه، تعداد
13هزار و 502 فقره تسهیلات قرض الحسنه به مبلغ 5996 میلیارد ریال به مدد جویان معرفی شده از سوي کمیته امداد پرداخت شده

است. به گزارش اقتصادطلایی به نقل از روابط (...)

با اهتمام شعب بانک کشاورزي از ابتداي سال1399 تا پایان خرداد ماه سال جاري از محل اعتبارات بند ب تبصره 16 قانون بودجه، تعداد
13هزار و 502 فقره تسهیلات قرض الحسنه به مبلغ 5996 میلیارد ریال به مدد جویان معرفی شده از سوي کمیته امداد پرداخت شده است. به

 
گزارش اقتصادطلایی به نقل از روابط (...) 

با اهتمام شعب بانک کشاورزي از ابتداي سال1399 تا پایان خرداد ماه سال جاري از محل اعتبارات بند ب تبصره 16 قانون بودجه، تعداد 13هزار و

 
502 فقره تسهیلات قرض الحسنه به مبلغ 5996 میلیارد ریال به مدد جویان معرفی شده از سوي کمیته امداد پرداخت شده است. 

به گزارش اقتصادطلایی به نقل از روابط عمومی و همکاري هاي بین الملل بانک کشاورزي، این بانک علاوه بر ایجاد جریان مطمئن اعتباري براي
سرمایه گذاري و حمایت از فعالان بخش کشاورزي، درسال هاي اخیر باهدف اشتغال مددجویان کمیته امدادامام خمینی(ره)،تسهیلات قرض الحسنه

 
در اختیار مددجویان تحت پوشش معرفی شده از سوي این کمیته قرار داده است. 

بر اساس این گزارش، رئیس کمیته امداد امام خمینی «ره» نیز از اهتمام،همراهی و حمایت هاي مدیرعامل و کارکنان بانک کشاورزي در ترویج
فرهنگ کار و تلاش براي توانمندسازي و اشتغالزایی محرومان تشکر و قدردانی کرد.



اعلام آمادگی بانک مسکن براي تأمین مالی پروژه هاي مسکونی آستان قدس رضوي

منبع: اقتصاد طلاییشماره خبر:  33  |  تاریخ: 1400/05/09

عضو هیأت مدیره بانک در دیدار با قائم مقام آستان قدس رضوي از آمادگی بانک مسکن در جهت تأمین مالی پروژه هاي مسکونی این
آستان خبر داد. به گزارش اقتصادطلایی به نقل از هیبنا ، این مطلب را محسن فاضلیان عضو هیأت مدیره بانک مسکن در نشستی که به

منظور توسعه تعامل با قائم مقام (...)

عضو هیأت مدیره بانک در دیدار با قائم مقام آستان قدس رضوي از آمادگی بانک مسکن در جهت تأمین مالی پروژه هاي مسکونی این آستان
خبر داد. به گزارش اقتصادطلایی به نقل از هیبنا ، این مطلب را محسن فاضلیان عضو هیأت مدیره بانک مسکن در نشستی که به منظور توسعه

 
تعامل با قائم مقام (...) 

عضو هیأت مدیره بانک در دیدار با قائم مقام آستان قدس رضوي از آمادگی بانک مسکن در جهت تأمین مالی پروژه هاي مسکونی این آستان خبر

 
داد. 

به گزارش اقتصادطلایی به نقل از هیبنا ، این مطلب را محسن فاضلیان عضو هیأت مدیره بانک مسکن در نشستی که به منظور توسعه تعامل با قائم
مقام تولیت آستان قدس رضوي برگزار شد بیان کرد.فاضلیان در این جلسه با تأکید بر فعالیت بانک مسکن به عنوان تنها بانک دولتی و تخصصی در

 
حوزه مسکن و ساختمان، به نقش حوزه مسکن در ایجاد رونق اقتصادي و همچنین اشتغال اشاره کرد. 

وي در ادامه سخنان خود با اشاره به فعالیت هاي گروه مالی بانک و همچنین گروه سرمایه گذاري مسکن در تأمین مالی پروژه هاي کلان ساختمان ،
به ارائه گزارشی از عملکرد این گروه ها پرداخت. فاضلیان در بخش دیگري از سخنان خود به ظرفیت هاي شرکت سرمایه گذاري مسکن در حوزه

 
ساخت و ساز اشاره کرد. 

در ادامه این جلسه مالک رحمتی قائم مقام تولیت آستان قدس رضوي با تقدیر از اقدامات بانک مسکن در حوزه تأمین مالی مسکن و ساختمان،
توسعه تعامل فی مابین به ویژه در جهت تأمین مسکن پرسنل آستان قدس رضوي را خواستار شد.سپس مصطفی تقوي مدیر شعب استان طی
سخنانی از آمادگی این مدیریت شعب استان براي ارائه خدمات به مجموعه آستان قدس رضوي، کارکنان، همچنین شرکت هاي زیرمجموعه این

 
آستان خبر داد. 

وي در ادامه سخنان خود به سهم 9 درصدي مدیریت خراسان رضوي از مجموع تسهیلات پرداختی شبکه بانکی استان و همچنین سهم 60 درصدي
در تأمین مالی بخش مسکن و ساختمان استان اشاره کرد.



ضرورت مهار دلالان براي کنترل قیمت مسکن

منبع: 55 آنلاینشماره خبر:  34  |  تاریخ: 1400/05/09

یک کارشناس اقتصادي اقدامات دلالان زمین را مهمترین عامل افزایش قیمت مسکن دانست و بر مقابله با سوداگران زمین براي کاهش
قیمت مسکن تاکید کرد.

یک کارشناس اقتصادي اقدامات دلالان زمین را مهمترین عامل افزایش قیمت مسکن دانست و بر مقابله با سوداگران زمین براي کاهش قیمت

 
مسکن تاکید کرد. 

به گزارش سایت خبري تحلیلی نامه نیوز: محمد خوش چهره، کارشناس
مسائل اقتصادي و نماینده پیشین مجلس شوراي اسلامی، گفت: مشکل
مسکن سوداگري در زمین است به گونه ایکه برخی گروهها و جریان
هاي سازمان یافته با همکاري برخی بانک ها با ایجاد جنگ اقتصادي و
جنگ روانی براي بالا بردن قیمت مسکن اقدام می کنند و از طرفی
سیاست هاي غلط زمین شهري به سوداگري و افزایش قیمت زمین

 
دامن زده است. 

وي افزود: در کشورهاي پیشرفته قیمت زمین 10 تا 15 درصد آورده
براي سازنده است اما در کشور ما به دلیل غفلت و سیاست هاي غلط تصمیم گیران و افزایش سوداگري زمین، قیمت زمین بسیار بیشتر از حد
معمول بالا رفته و با وجود تولید انبوه مصالح ساختمانی مانند سیمان و فولاد اما به دلیل افزایش قیمت زمین هزینه و قیمت تمام شده مسکن

 
افزایش یافته است. 

این استاد اقتصاد در ادامه در رادیو گفت: سوداگران زمین موجب شده اند حتی در شرایط رکود، قیمت مسکن افزایش یابد بدون اینکه ساخت و ساز
رونق داشته باشد و این سوداگران با انجام دلال بازي در مناطق بالاي شهر قیمت زمین هاي مرغوب را افزایش می دهند و در نتیجه این موج به

 
سایر مناطق و دیگر شهرها نیز سرایت می کند. 

وي تاکید کرد: دولت جدید باید به صورت عملی و جدي ضمن مبارزه با فساد و مفسدان اقتصادي جلوي سوداگري زمین را بگیرد تا ساخت و ساز

 
رونق گیرد و قیمت مسکن کاهش یابد زیرا مسکن و اشتغال دو رکن مهم و اساسی در اقتصاد خانوارها است. 

خوش چهره، افزایش نرخ اجاره مسکن را ناشی از افزایش بی رویه و افسار گسیخته قیمت مسکن در کشور دانست و اظهار داشت: دولت جدید باید با

 
ایجاد رونق در ساخت و ساز و تولید زمینه کاهش قیمت مسکن را فراهم سازد تا به تبع آن نرخ اجاره مسکن نیز کاهش یابد. 

وي با اشاره عملکرد ضعیف اقتصادي دولت ها پس از پایان جنگ تحمیلی، گفت: در 4 دولت گذشته گرچه هرکدام شعار جدید و متفاوتی ارائه

 
کردند اما عملکرد ضعیف اقتصادي در همه این دولت ها مشابه بود. 

این کارشناس تصریح کرد: دولت هاي روي کار آمده پس از جنگ تحمیلی همگی در خام فروشی، وابستگی بودجه کشور به فروش نفت خام، افزایش

 
واردات و کاهش تولید، گوي سبقت را از یکدیگر ربودند و قاچاق کالا و فسادهاي مالی هرروز افزایش پیدا کرد. 



وي تاکید کرد: دولت جدید زمانی میتواند در مبارزه با فساد و رفع مشکلات اقتصادي موفق شود که با برنامه دقیق و تیم قوي اقتصادي هماهنگ و

 
منسجم، وابستگی بودجه به خام فروشی و فروش نفت خام را کاهش دهد و با حمایت از تولید و رفع موانع، تولید و کسب و کار را رونق دهد. 

خوش چهره درخصوص راه هاي درمان بیماري اقتصاد کشور، اظهار داشت: عملکرد غلط تصمیم گیران موجب متراکم شدن مشکلات اقتصادي در
کشور شده و براي درمان این اقتصاد بیمار دولتمردان باید عزم جدي و عملی خود را براي اصلاح ساختارهاي اداري، اقتصادي، بانکی و مالیاتی و

مبارزه بی امان با مفسدان اقتصادي و رانتخواران به کار گیرند تا تولید و سازندگی در کشور جان تازه اي یابد.



روحانی 7 بیمارستان و کلینیک تخصصی در 5 استان کشور را افتتاح کرد

منبع: تقریب نیوزشماره خبر:  35  |  تاریخ: 1400/05/09

به گزارش حوزه سیاست و اقتصاد خبرگزاري تقریب، حجت
الاسلام والمسلمین حسن روحانی، رئیس جمهور در هشتاد و
هفتمین هفته پویش ملی تدبیر و امید براي جهش تولید، فرمان
افتتاح رسمی 7 بیمارستان و کلینیک تخصصی را در استان هاي
سیستان و بلوچستان، آذربایجان شرقی، سمنان، کهکیلویه و بویر

 
اجمد و مازندران صادر کرد. 

براي احداث این 7 مرکز درمانی 3 هزار و 30 میلیارد تومان اعتبار
صرف شده است که با بهره برداري از آنها براي 2 هزار و 996 نفر

 
اشتغال پایدار و مستقیم ایجاد می شود. 

روحانی قبل از افتتاح طرح هاي بیمارستانی در استان سیستان و بلوچستان با ابراز خوشحالی از تحول ایجاد شده در بخش سلامت استان طی سال
هاي گذشته، گفت: 7 برابر شدن تخت هاي بیمارستانی استان سیستان و بلوچستان یک کار ارزشمند است البته جبران عقب ماندگی هاي تاریخی

 
استان مقداري سخت است. 

انتهاي پیام/



سیاستگذاري نوین نیاز بازار مسکن ایران

منبع: روزنامه اقتصاد سرآمدشماره خبر:  36  |  تاریخ: 1400/05/09

سیاستگذاري نوین نیاز بازار مسکن ایران

 
یک کارشناس بازار مسکن به" اقتصادسرآمد" می گوید 

 
سیاستگذاري نوین نیاز بازار مسکن ایران 

گروه راه و مسکن -فاطمه ملایی- در شرایط فعلی اقتصاد مسکن که رکود در آن هر روز عمیق تر می شود و همواره تامین مسکن براي مردم
دشوارتر می شود، اقدامات عملیاتی براي ساماندهی و توسعه این بخش به امري حیاتی تبدیل شده است. اقداماتی که با تصمیمات هدفمند و علمی
می تواند ابتدا موانع پیش روي تولید را برداشته و در نهایت تعادل را بین عرضه و تقاضا ایجاد کند. این در حالی است که در چند ماه اخیر، خرید
آپارتمان در سعادت آباد با کاهش جدي متقاضی مصرفی روبرو شده و مشکلاتی زیادي براي تولیدکننده و مشاغل مرتبط با ساخت و ساز در محله

 
هاي گران شهر ایجاد کرده است. 

به گزارش اقتصادسرآمد- ایجاد تعادل در عرضه و تقاضا، پس از رفع مشکلات کلان اقتصادي و کاهش قیمت مصالح و تجهیزات ساختمانی، امري
است که می تواند بازار مسکن را بهبود بخشیده و این بخش را ساماندهی کند. این مهم تا امروز به هیچ صورت در برنامه هاي متولیان تصمیم گیري

 
در بخش مسکن نبوده و این شرایط نابسمان را ایجاد کرده است. 

در حالی که یکی از نیازهاي سیاستگذاري هدفمند و برنامه ریزي برمبناي عرضه و تقاضاي واقعی در بازار مسکن، اطلاعات دقیق از نیاز بازار و
مشخصات کاربردي دیگر این بخش است که شفافیت و اطلاع رسانی گسترده، شرط کارا بودن آن است. گفتنی است این امر مدتهاست در دستور کار
متولیان تصمیم گیري در وزارت راه و شهرسازي قرار گرفته و آنها هم با ایجاد سامانه اطلاعات بازار مسکن این مهم را به مرحله اجرا درآوردند. اما
این سامانه به دلیل وجود یک منبع دریافت اطلاعات یعنی مشاورین املاك، نمی توانست مشخصات تمام املاك را دریافت کرده و پردازش کند. از
این رو اواخر سال گذشته، سامانه املاك و اسکان ایجاد شد و تمام مالکان موظف به درج اطلاعات ملکی شان در این سامانه شدند. نیاز است تا
بستري که تمام مردم به آن اعتماد داشته باشند و نیازي به درج اطلاعات ملکی اشخاص در آن وجود نداشته باشد، به ارائه آمار و اطلاعات پرداخته و
فقط روند نوسانات قیمت و میزان تقاضاي واقعی بازار مسکن را ارائه دهد. این بستر نیز باید با مدیریت بخش خصوصی فعالیت کرده و اطلاعات آن

 
براي فعالیت هاي مطالعاتی در اختیار سیاستگذاران قرار بگیرد. 

 
گذر از نگاه سنتی به مسکن دردولت سیزدهم 

محمدعلی دهقان کارشناس بازار مسکن کشورمان در خصوص بکارگیري سیاست هاي نوین در این بخش به روزنامه اقتصادسرآمد، گفت: اگرچه
تعدادي از مدیران و سیاستگذاران اقتصادي طی دهه هاي گذشته این اعتقاد را دارند که مسکن پیشران اقتصاد کشور است اما گروهی از کارشناسان

 
اقتصادي با رد این فرضیه عنوان می کنند مسیر سیاست گذاري براي بخش مسکن و ساختمان باید تغییر کند. 

 
سیاستگذاري نوین نیاز بازار مسکن ایران 

وي تصریح کرد: طی سال هاي گذشته گروهی از مدیران و سیاست گذاران عنوان می کردند که تولید مسکن خود پیشران اقتصاد کشور است پس
باید این پیشران به حرکت دربیاید تا هم اشتغال در کشور ایجاد شود و هم بتواند سرپناهی براي مردم ساخته شود.دهقان با یادآوري این مهم که
دولت سیزدهم باید کلیشه هاي گذشته در اقتصاد ایران را رها کند، ابراز داشت: براي رد این فرضیه که «مسکن پیشران اقتصاد ایران است و در
صورت حرکت می تواند شاخه هاي مختلف صنعتی را به تحرك بیندازد.»، دو دلیل وجود دارد. اول آنکه تحرك در هر بخش اقتصادي می توان آثار
خود را به بخش هاي دیگر سریز کند. دوم آنکه در اقتصادي که نرخ بیکاري بالایی دارد اولویت ها با تحرك در بخش هایی است که می تواند اشتغال

 
پایدار ایجاد کند. 

به گفته وي اشتغال ایجاد شده در بخش مسکن فصلی و موقت است. نکته مهم آن است که مسکن از نظر اقتصادي بخشی از سرمایه فیزیکی است و
ساخت مسکن به معنی سرمایه گذاري و ایجاد سرمایه جدید است. بعد از ساخت مسکن، مشاغل مرتبط با آن نیز ناپدید می شوند و مسکن ساخته
شده می تواند بدون نیاز به نیروي کار جدید، به دارندگان آن خدمت ارائه کند. در حالی که مصرف کنندگان براي خرید مسکن و پرداخت اقساط

 
ناشی از آن نیازمند اشتغال پایدار و بادوام هستند. 



این کارشناس بازار مسکن معتقد است: اگر دولت با تصور پیشرانگی بخش مسکن منابع بانکی و بودجه اي را به این بخش اختصاص دهد طبیعتا این
منابع را از سایر بخش هاي اقتصادي دریغ کرده است. در این حالت به جاي ایجاد اشتغال، مسکن ساخته می شود. اما اگر جامعه هدف مسکن
ساخته شده توان درآمدي براي پرداخت اقساط را نداشته باشد این تلاش نصیب کسانی می شود که بیش از آنان درآمد یا دسترسی به تسهیلات

 
بانکی دارد. بنابراین سیاستی که با هدف کاهش فاصله طبقاتی به اجرا درآمده در عمل به نتیجه متفاوتی خواهد رسید. 

دولت جدید باید منابع محدود جامعه را به سمت فعالیت هاي مولد و اشتغال زا هدایت کند. به عنوان مثال در این زمینه صنایعی که امکان صادارت
داشته باشند، می توانند از جمله بهترین گزینه ها باشند. زیرا صنایع صادرات محور، در بخش قابل تجارت قرار دارند و مولد بودن خود را در ایجاد
امکان رقابت با رقباي خارجی نشان داده اند. در این صورت، سرمایه گذاري در این بخش ها موجب ایجاد اشتغال مولد می شود.در سال جاري
سیاست خود را کاهش قیمت مسکن از طریق تشویق عرضه و نه تحریک تقاضا - قرار دهد. آنها عنوان می کنند در صورت بروز نشانه هاي از بین
رفتن ریسک غیراقتصادي، به دلیل ایجاد انتظارات مثبت امکان تعدیل قیمت اسمی فراهم می شود. در چنین وضعیتی افزایش اجاره نیز چاشنی
کاهش قیمت اسمی می شود تا نسبت قیمت مسکن به اجاره به حد طبیعی خود نزدیک شود. در این حالت فضاي سیاست گذاري در بخش مسکن

 
افزایش خواهد یافت. 

سیاست سمت تقاضا که باعث تثبیت قیمت هاي اسمی مسکن در سطح فعلی می شود باعث بروز نوسانات جدید در بازار اجاره می شود و در نتیجه
خانوارهاي مستاجر در شرایط نامناسبی قرار خواهند گرفت.



ارزبري 60 درصدي تولید خودرو در ایران

منبع: روزنامه اقتصاد سرآمدشماره خبر:  37  |  تاریخ: 1400/05/09

ارزبري 60 درصدي تولید خودرو در ایران

 
بررسی" اقتصادسرآمد" ازمشکلات ارزي صنعت خودروسازي 

 
ارزبري 60 درصدي تولید خودرو در ایران 

گروه خودرو - اهمیت صنعت قطعه سازي خودرو به عنوان تامین کننده اصلی مواد اولیه خودروسازان داخلی و در جایگاه یکی از اشتغال زا ترین
صنایع کشور بر کسی پوشیده نیست اما این اهمیت نتوانسته از میزان مشکلاتی که در دو، سه سال گذشته و به ویژه در 6 ماه اخیر گریبانگیر این
صنعت بوده، بکاهد. قطعه سازان در ماه هاي گذشته هم براي تامین مواد اولیه صنعت قطعه سازي با فولاد سازان و دیگر صنایع مادر دچار مشکل

 
بوده اند و هم مصرف کنندگان محصولاتشان یعنی خودروسازان نتوانسته اند با عمل به تعهدات مالی خود بخشی از مشکلات آنها را حل کنند. 

به گزارش اقتصادسرآمد، بی ثباتی نرخ ارز و تحریم هاي اقتصادي در 2سال گذشته بسیاري از صنایع کشور را گرفتار مشکلات زیادي کرده است.
تامین ارز براي صنایع وابسته به واردات، افزایش هزینه هاي تولید، کوچک شدن بازارهاي صادراتی به واسطه تحریم و بازار داخلی به دلیل کوچک
شدن اقتصاد کشور و کاهش قدرت خرید، بار سنگینی بر دوش بیشتر صنایع گذاشته که جز با تغییر سیاست هاي اقتصادي، سبک تر نمی شود. در
حالی که در بازار داخلی خودرو شاهد افزایش بیش از 50درصدي قیمت ها بوده ایم، قطعه سازان به عنوان نزدیک ترین صنعت به خودروسازي، بهره
اي از این افزایش قیمت نداشته اند.دولت ارز پایه واردات مواداولیه صنایع قطعه سازي را ارزي قرار داده که منشأ صادرات داشته باشد، آن هم به
صورت غیرنقدي، و تامین این ارز به آسانی میسر نیست. ضمن اینکه در تامین این نوع ارز باید به کسانی اطمینان کنیم که نمی دانیم چقدر می
شود به آنها اطمینان کرد. بسیاري از واردکنندگان و کارخانه داران با وجود مشکلات تامین ارز و انتقال پول، مواداولیه را با اتکا به اعتباري که طی
سال ها فعالیت تجاري بین المللی به دست آورده اند، به صورت مدت دار خریداري و وارد کشور کرده اند و امروز که مدت خرید آنها سرآمده هنوز
این کالاها در گمرك بلاتکلیف مانده اند. این شرایط نه تنها اعتبار فعالان اقتصادي را خدشه دار می کند، بلکه افزایش روزافزون نرخ ارز، واردات این

 
کالاها را غیراقتصادي کرده است. 

 
دلار براي همه تصمیم می گیرد 

بهرام شهریاري با پرداختن به این نکته که میزان افزایش در قیمت قطعات می تواند براي قطعه سازان کارگشا باشد، به روزنامه اقتصادسرآمد می
گوید: تأثیرگذاري تغییرات نرخ ارز بر قیمت کالاها در کشور به اندازه اي زیاد است که قطعه سازان و دیگر صنایع باید قیمت هاي خود را بر اساس
دلار تعیین کنند، چگونه می توان قرارداد یک ساله بست در شرایطی که نرخ دلار به روز تغییر می کند و همه هزینه ها را لحظه به لحظه افزایش
می دهد؟ به اعتقاد این فعال صنعتی، افزایش قیمت تولیدات قطعه سازان، در شرایطی که اطمینانی از وضعیت آینده نرخ ارز در کشور وجود ندارد،

 
نمی تواند مشکل زیادي از این صنعت حل کند. 

 
ارزبري شصت درصدي تولید خودرو 

وي بیان کرد: سی درصد از ارزبري خودروهاي داخلی مربوط به مواد اولیه و 30 درصد مربوط به قطعات الکترونیکی است که هیچ یک ارتباط

 
مستقیمی با خودروسازان داخلی ندارد. 

شهریاري معتقد است: از مشکلات قطعه سازان، بدقولی و بدحسابی خودروسازان است که پرداخت هاي آنها به قطعه سازان نه تنها 120 روزه نبوده و

 
نیست، بلکه بیشتر از این زمان تعیین شده تسویه حساب می کنند و همین موضوع فشار مضاعفی را بر قطعه سازان وارد می کند. 

 
پول دولتی به خودروساز هم نرسید 

عضو هیأت مدیره انجمن قطعه سازان مهمترین موانع توسعه صنعت قطعه سازي را کمبود نقدینگی و مدیریت دولتی صنعت خودروسازي عنوان کرد
و گفت: «قطعه سازان به طور معمول چند ماه تا چند سال پس از تحویل قطعه به خودروسازان به پول خود می رسند، در حالی که مجبور به خرید

 
نقدي مواد اولیه و ملزومات مورد نیازشان هستند.» 

شهریاري شرایط صنعت قطعه سازي را از جهت تامین منابع مالی نامناسب عنوان می کند و می افزاید: تا جایی که من اطلاع دارم از ابتداي امسال

 
ارزي براي تامین مواداولیه تخصیص نیافته و با وجود مذاکرات انجام شده با وزارت صمت، تاکنون گشایشی در این زمینه ایجاد نشده است. 



وي با اشاره به دپوي میزان زیادي از مواداولیه و قطعات مربوط به تمام صنایع در گمرکات کشور، سیاست عدم تامین ارز را مشکل ساز عنوان می
کند و ادامه می دهد: بسیاري از واردکنندگان و کارخانه داران با وجود مشکلات تامین ارز و انتقال پول، مواداولیه را با اتکا به اعتباري که طی سال ها
فعالیت تجاري بین المللی به دست آورده اند، به صورت مدت دار خریداري و وارد کشور کرده اند و امروز که مدت خرید آنها سرآمده هنوز این کالاها
در گمرك بلاتکلیف مانده اند. این شرایط نه تنها اعتبار فعالان اقتصادي را خدشه دار می کند، بلکه افزایش روزافزون نرخ ارز، واردات این کالاها را

 
غیراقتصادي کرده است. 

بی ثباتی نرخ ارز و تحریم هاي اقتصادي در 2سال گذشته بسیاري از صنایع کشور را گرفتار مشکلات زیادي کرده است. تامین ارز براي صنایع
وابسته به واردات، افزایش هزینه هاي تولید، کوچک شدن بازارهاي صادراتی به واسطه تحریم و بازار داخلی به دلیل کوچک شدن اقتصاد کشور و

 
کاهش قدرت خرید، بار سنگینی بر دوش بیشتر صنایع گذاشته که جز با تغییر سیاست هاي اقتصادي، سبک تر نمی شود. 

در حالی که در بازار داخلی خودرو شاهد افزایش بیش از 50درصدي قیمت ها بوده ایم، قطعه سازان به عنوان نزدیک ترین صنعت به خودروسازي،
بهره اي از این افزایش قیمت نداشته اند. قیمت گذاري، نقدینگی، تامین مواداولیه و افزایش نرخ ارز، 4مشکل اصلی قطعه سازان عنوان می شود؛
مشکلاتی که جز یکی از آنها، بقیه می تواند با تعاملاتی میان صنایع تامین کننده مواداولیه، خودروسازان و بانک مرکزي از سر راه این صنعتگران

برداشته شود اما به نظر می رسد اراده اي در این زمینه وجود ندارد.



سیاستگذاري نوین نیاز بازار مسکن ایران

منبع: روزنامه اقتصاد سرآمدشماره خبر:  38  |  تاریخ: 1400/05/09

سیاستگذاري نوین نیاز بازار مسکن ایران

 
یک کارشناس بازار مسکن به" اقتصادسرآمد" می گوید 

 
سیاستگذاري نوین نیاز بازار مسکن ایران 

گروه راه و مسکن -فاطمه ملایی- در شرایط فعلی اقتصاد مسکن که رکود در آن هر روز عمیق تر می شود و همواره تامین مسکن براي مردم
دشوارتر می شود، اقدامات عملیاتی براي ساماندهی و توسعه این بخش به امري حیاتی تبدیل شده است. اقداماتی که با تصمیمات هدفمند و علمی
می تواند ابتدا موانع پیش روي تولید را برداشته و در نهایت تعادل را بین عرضه و تقاضا ایجاد کند. این در حالی است که در چند ماه اخیر، خرید
آپارتمان در سعادت آباد با کاهش جدي متقاضی مصرفی روبرو شده و مشکلاتی زیادي براي تولیدکننده و مشاغل مرتبط با ساخت و ساز در محله

 
هاي گران شهر ایجاد کرده است. 

به گزارش اقتصادسرآمد- ایجاد تعادل در عرضه و تقاضا، پس از رفع مشکلات کلان اقتصادي و کاهش قیمت مصالح و تجهیزات ساختمانی، امري
است که می تواند بازار مسکن را بهبود بخشیده و این بخش را ساماندهی کند. این مهم تا امروز به هیچ صورت در برنامه هاي متولیان تصمیم گیري

 
در بخش مسکن نبوده و این شرایط نابسمان را ایجاد کرده است. 

در حالی که یکی از نیازهاي سیاستگذاري هدفمند و برنامه ریزي برمبناي عرضه و تقاضاي واقعی در بازار مسکن، اطلاعات دقیق از نیاز بازار و
مشخصات کاربردي دیگر این بخش است که شفافیت و اطلاع رسانی گسترده، شرط کارا بودن آن است. گفتنی است این امر مدتهاست در دستور کار
متولیان تصمیم گیري در وزارت راه و شهرسازي قرار گرفته و آنها هم با ایجاد سامانه اطلاعات بازار مسکن این مهم را به مرحله اجرا درآوردند. اما
این سامانه به دلیل وجود یک منبع دریافت اطلاعات یعنی مشاورین املاك، نمی توانست مشخصات تمام املاك را دریافت کرده و پردازش کند. از
این رو اواخر سال گذشته، سامانه املاك و اسکان ایجاد شد و تمام مالکان موظف به درج اطلاعات ملکی شان در این سامانه شدند. نیاز است تا
بستري که تمام مردم به آن اعتماد داشته باشند و نیازي به درج اطلاعات ملکی اشخاص در آن وجود نداشته باشد، به ارائه آمار و اطلاعات پرداخته و
فقط روند نوسانات قیمت و میزان تقاضاي واقعی بازار مسکن را ارائه دهد. این بستر نیز باید با مدیریت بخش خصوصی فعالیت کرده و اطلاعات آن

 
براي فعالیت هاي مطالعاتی در اختیار سیاستگذاران قرار بگیرد. 

 
گذر از نگاه سنتی به مسکن دردولت سیزدهم 

محمدعلی دهقان کارشناس بازار مسکن کشورمان در خصوص بکارگیري سیاست هاي نوین در این بخش به روزنامه اقتصادسرآمد، گفت: اگرچه
تعدادي از مدیران و سیاستگذاران اقتصادي طی دهه هاي گذشته این اعتقاد را دارند که مسکن پیشران اقتصاد کشور است اما گروهی از کارشناسان

 
اقتصادي با رد این فرضیه عنوان می کنند مسیر سیاست گذاري براي بخش مسکن و ساختمان باید تغییر کند. 

 
سیاستگذاري نوین نیاز بازار مسکن ایران 

وي تصریح کرد: طی سال هاي گذشته گروهی از مدیران و سیاست گذاران عنوان می کردند که تولید مسکن خود پیشران اقتصاد کشور است پس
باید این پیشران به حرکت دربیاید تا هم اشتغال در کشور ایجاد شود و هم بتواند سرپناهی براي مردم ساخته شود.دهقان با یادآوري این مهم که
دولت سیزدهم باید کلیشه هاي گذشته در اقتصاد ایران را رها کند، ابراز داشت: براي رد این فرضیه که «مسکن پیشران اقتصاد ایران است و در
صورت حرکت می تواند شاخه هاي مختلف صنعتی را به تحرك بیندازد.»، دو دلیل وجود دارد. اول آنکه تحرك در هر بخش اقتصادي می توان آثار
خود را به بخش هاي دیگر سریز کند. دوم آنکه در اقتصادي که نرخ بیکاري بالایی دارد اولویت ها با تحرك در بخش هایی است که می تواند اشتغال

 
پایدار ایجاد کند. 

به گفته وي اشتغال ایجاد شده در بخش مسکن فصلی و موقت است. نکته مهم آن است که مسکن از نظر اقتصادي بخشی از سرمایه فیزیکی است و
ساخت مسکن به معنی سرمایه گذاري و ایجاد سرمایه جدید است. بعد از ساخت مسکن، مشاغل مرتبط با آن نیز ناپدید می شوند و مسکن ساخته
شده می تواند بدون نیاز به نیروي کار جدید، به دارندگان آن خدمت ارائه کند. در حالی که مصرف کنندگان براي خرید مسکن و پرداخت اقساط

 
ناشی از آن نیازمند اشتغال پایدار و بادوام هستند. 



این کارشناس بازار مسکن معتقد است: اگر دولت با تصور پیشرانگی بخش مسکن منابع بانکی و بودجه اي را به این بخش اختصاص دهد طبیعتا این
منابع را از سایر بخش هاي اقتصادي دریغ کرده است. در این حالت به جاي ایجاد اشتغال، مسکن ساخته می شود. اما اگر جامعه هدف مسکن
ساخته شده توان درآمدي براي پرداخت اقساط را نداشته باشد این تلاش نصیب کسانی می شود که بیش از آنان درآمد یا دسترسی به تسهیلات

 
بانکی دارد. بنابراین سیاستی که با هدف کاهش فاصله طبقاتی به اجرا درآمده در عمل به نتیجه متفاوتی خواهد رسید. 

دولت جدید باید منابع محدود جامعه را به سمت فعالیت هاي مولد و اشتغال زا هدایت کند. به عنوان مثال در این زمینه صنایعی که امکان صادارت
داشته باشند، می توانند از جمله بهترین گزینه ها باشند. زیرا صنایع صادرات محور، در بخش قابل تجارت قرار دارند و مولد بودن خود را در ایجاد
امکان رقابت با رقباي خارجی نشان داده اند. در این صورت، سرمایه گذاري در این بخش ها موجب ایجاد اشتغال مولد می شود.در سال جاري
سیاست خود را کاهش قیمت مسکن از طریق تشویق عرضه و نه تحریک تقاضا - قرار دهد. آنها عنوان می کنند در صورت بروز نشانه هاي از بین
رفتن ریسک غیراقتصادي، به دلیل ایجاد انتظارات مثبت امکان تعدیل قیمت اسمی فراهم می شود. در چنین وضعیتی افزایش اجاره نیز چاشنی
کاهش قیمت اسمی می شود تا نسبت قیمت مسکن به اجاره به حد طبیعی خود نزدیک شود. در این حالت فضاي سیاست گذاري در بخش مسکن

 
افزایش خواهد یافت. 

سیاست سمت تقاضا که باعث تثبیت قیمت هاي اسمی مسکن در سطح فعلی می شود باعث بروز نوسانات جدید در بازار اجاره می شود و در نتیجه
خانوارهاي مستاجر در شرایط نامناسبی قرار خواهند گرفت.



بهره برداري از چندین پروژه عمرانی در پارك فناوري پردیس آغاز شد

منبع: خبرگزاري علم و فناوريشماره خبر:  39  |  تاریخ: 1400/05/09

آغاز عملیات عمرانی 4 شرکت فعال در حوزه تجهیزات پزشکی و بهره برداري از چندین پروژه توسعه عمرانی پارك فناوري پردیس با حضور
سورنا ستاري معاون علمی و فناوري ریاست جمهوري، فرماندار و شهردار شهر جدید پردیس و رئیس پارك برگزار شد.

با حضور معاون علمی و فناوري ریاست جمهوري؛ بهره برداري از
چندین پروژه عمرانی در پارك فناوري پردیس آغاز شد آغاز
عملیات عمرانی 4 شرکت فعال در حوزه تجهیزات پزشکی و بهره
برداري از چندین پروژه توسعه عمرانی پارك فناوري پردیس با
حضور سورنا ستاري معاون علمی و فناوري ریاست جمهوري،
فرماندار و شهردار شهر جدید پردیس و رئیس پارك برگزار شد. به
گزارش خبرگزاري علم و فناوري تهران بزرگ؛ ظهر امروز مراسم
آغاز عملیات عمرانی 4 شرکت فعال در حوزه تجهیزات پزشکی و
بهره برداري از چندین پروژه توسعه عمرانی پارك فناوري پردیس
با حضور سورنا ستاري معاون علمی و فناوري ریاست جمهوري،

 
فرماندار و شهردار شهر جدید پردیس و رئیس پارك برگزار شد. 

در این مراسم علاوه بر عملیات عمرانی 4 شرکت حوزه تجهیزات پزشکی، از پروژه هاي جاده کنارگذر پارك فناوري پردیس و سردر ورودي فاز 2،
پست فوق توزیع 20/63 کیلوولت، ساختمان چندمستاجره صندوق توسعه فناوري هاي نوین پارك و سالن چندمنظوره ورزشی پارك فناوري پردیس،

 
بهره برداري شد. 

 
آغاز به کار عملیات عمرانی شرکت ها در پردیس کارآفرینی؛ 

در ابتداي برنامه هاي امروز، عملیات عمرانی چهار شرکت پویندگان راه سعادت، داهیان پزشکی پیشرو، عالی پیام و الکترونیک برتر، جمعاً به مساحت
حدود 6 هزار مترمربع در فاز 3 پارك فناوري پردیس (پردیس کارآفرینی) آغاز شد. پروژه هاي مذکور قرار است حداکثر طی دو سال تکمیل و آماده

 
بهره برداري شوند. 

این شرکت ها در جریان فراخوان واگذاري اراضی فاز 3، کار خرید و طراحی ساختمان خود را آغاز کرده اند. نزدیک به 70 قطعه در فاز 3 در حوزه
هاي مختلف تاکنون واگذار شده است که از این تعداد قریب به 15 قطعه در حال حاضر با تکمیل کار طراحی ساختمان خود، امکان آغاز عملیات

 
عمرانی را خواهند داشت و این کلنگ زنی آغاز کار عملیات عمرانی شرکت ها در فاز 3 خواهد بود. 

 
جاده کنارگذر و سردر جدید، مسیري براي ورود به فاز 2 پارك؛ 

پارك فناوري پردیس در فاز دوم توسعه خود، نیاز به تعریف ورودي جدیدي داشت، ورودي اي که در فاصله اندك با سردرب فاز اول مجموعه قرار

 
داشته و مانند رویه معماري ساختمان هاي پارك از وجوه نوآورانه توام با فناوري هاي نوین برخوردار باشد. 

 
این سازه که شباهت زیادي به سازه سردر فاز یک پارك دارد، در مراسم امروز با حضور ستاري افتتاح شد. 

همچنین براي دسترسی آسان براي ورود به پارك از طریق این سردر، پروژه جاده کنارگذر پارك فناوري پردیس نیز امروز به بهره برداري رسید.



طول این جاده 350 متر و عرض آن 11 متر می باشد. بخش هاي جدول گذاري، فضاي سبز و ایستگاه مسافران این جاده انجام شده است و ورودي

 
پیاده رو آن نیز ساخته خواهد شد. 

 
مجموعه چندعملکردي ورزشی، فضایی براي فعالیت هاي ورزشی و فرهنگی پارك؛ 

با توجه به استقرار گروههاي مختلف کاري از قبیل شرکت هاي دانش بنیان، شتابدهنده ها، اســتارتاها و ... در پارك فناوري پردیس، نیاز به ایجاد

 
یک مجموعه ورزشی شکل گرفت و این مجتمع با زیربناي تقریبی 2566 مترمربع احداث شد. 

کاربري هاي فضـایی جهت ورزش هاي قهرمانی و تفریحی، سـاخت مجموعه اي چندعملکردي را ایجاب می کرد. مجموعه اي که تنها به مسائل

 
ورزشی و تفریحی محدود نمی شود و از آن جهت برگزاري گردهمایی ها، رویدادها و مراسم مختلف نیز استفاده می شود. 

این پروژه زیر ساخت لازم براي ورزش هاي قهرمانی مانند فوتسال، بسکتبال، والیبال، سالن بدنسازي و سایر امکانات ورزشی مورد نیاز پارك را

 
پوشش می دهد. 

 
حرکت پارك در مسیر تامین پایدار انرژي برق با مشارکت بخش خصوصی؛ 

از دیگر برنامه هاي امروز افتتاح پست 20/63 کیلوولت پارك فناوري پردیس با ظرفیت 80 مگاولت آمپر بود که در حال حاضر ظرفیت برق پارك را

 
تا 15 برابر افزایش می دهد. 

 
تامین مالی این پروژه از محل مشارکت بخش خصوصی و عمومی انجام گرفته است که میزان مشارکت بخش خصوصی حدود 75% می باشد. 

 
فاز توسعه این پست در سال جاري شروع شد و افزایش ظرفیت آن تا 120 مگاولت آمپر از دیگر برنامه هاي پیش روست. 

 
ساختمان چندمستاجره صندوق توسعه، محلی براي حضور شرکت هاي خلاق در عرصه تکنولوژي؛ 

در برنامه امروز، ساختمان چندمستاجره صندوق توسعه فناوري هاي نوین پارك نیز با مساحت 6هزار 500متر مربع به بهره برداري رسید. این

 
ساختمان داراي 35 واحد اداري و 5 واحد کارگاهی می باشد. 

گفتنی است هم اکنون 10شرکت در این ساختمان مستقر هستند و به زودي فراخوان واگذاري مالکیت براي شرکت هاي فناور، استارتاپ و دیگر

 
شرکت هاي خلاق اعلام خواهد شد که براي سهولت در واگذاري واحدها، مالکیت به صورت اقساط به شرکت هاي درخواست دهنده واگذار می شود. 

 
همچنین این صندوق، 6ساختمان دیگر با متراژ 20هزار مترمربع در دست احداث دارد که تا سال آینده به بهره برداري می رسد. 

 
پارك پردیس، محلی براي هم افزایی بخش خصوصی و دولت؛ 

معاون علمی و فناوري ریاست جمهوري در حاشیه افتتاح این پروژه ها گفت: شرکت هاي پارك فناوري پردیس به عنوان بزرگترین پارك فناوري
کشور، سال گذشته بیش از 15هزار میلیارد تومان فروش مالی داشته اند و تاکنون بیش از 13هزار میلیارد تومان سرمایه گذاري بخش خصوصی نیز

 
در این پارك محقق شده است. 

سورنا ستاري ادامه داد: مساحت پارك در فازهاي 3 و 4 حدود 50هکتار خواهد بود و با امضاي تفاهمنامه جدید با وزارت راه و شهرسازي 280هکتار
به فضاي پارك اضافه خواهد شد و این موضوع اثرات بسیار مهمی براي آینده شهر پردیس خواهد داشت و پیش بینی می شود با توسعه پارك، آینده

 
این شهر متحول شود. 



وي افزود: افزایش همکاري و سرمایه گذاري بخش خصوصی در کنار خدمات دولتی باعث می شود تا هزاران جوان با استعداد در این پارك به فعالیت

 
علمی بپردازند. 

انتهاي پیام/



با طرح صیانت به کجا خواهیم رفت؟

منبع: آخرین خبرشماره خبر:  40  |  تاریخ: 1400/05/09

 
با طرح صیانت به کجا خواهیم رفت؟ 

شرق/متن پیش رو در شرق منتشر شده و بازنشرش در آخرین

 
خبر به معناي تایید آن نیست 

احمدرضا سازگارنژاد/ اخیرا و با انتشار پیش نویس طرح قانون
حمایت از کاربران و خدمات پایه کاربردي فضاي مجازي موسوم به
طرح صیانت در مجلس شوراي اسلامی، بحث ها و نگرانی هاي
قابل توجهی در میان شهروندانی که از اینترنت استفاده می کنند،
از کسب وکارهاي دیجیتال گرفته تا مردم عادي و دانشجویان ابراز

شده است. این طرح را شاید بتوان یکی از واپس گرایانه ترین طرح هاي مجلس پس از انقلاب اسلامی نامید؛ طرحی که هم مانع پشتیبانی از بخش
زیادي از کسب وکارهاي داخلی می شود و هم موانع جدي بر سر راه فعالیتشان می گذارد و در یک کلام خلاف صریح شعار سال است. قبل از تحلیل
دلالت هاي سیاستی این طرح و سنجش اثرات آن بر زندگی روزانه فعالان اقتصادي و مردم، لازم است به چند مورد از نتایج عملی و فنی اجراي این

 
طرح به صورت خلاصه اشاره شود: 

1- در این طرح بیان شده است که خدمات کاربردي پایه ( خدماتی که متوسط داده مصرفی یا پهناي باند آن بیش از پنج درصد از حداقل حجم
پهناي باند مصرفی داخلی باشد) باید براي فعالیت اخذ مجوز کنند. ابتدایی ترین نتیجه این اقدام ایجاد یک فرایند چانه زنی پشت درهاي بسته میان
ارائه دهندگان خدمات پایه فنی و کمیسیون ارائه دهنده این مجوزها خواهد بود. چنین فرایندي عملا کمیسیون اعطاکننده مجوز را تبدیل به
جایگاهی براي توزیع رانت خواهد کرد و زمینه فاسد شدن کسب وکارهاي دیجیتال کشور را فراهم کرده و مانع بهره مندي مردم و حتی خود کسب

 
وکارها از یک بازار رقابتی کامل خواهد شد. 

2- از دیگر تبصره هاي این طرح، تعیین سقف ترافیک خدمات خارجی توسط کمیسیون ذي ربط خواهد بود. چنین اقدامی عملا منجر به قطع
استفاده از خدمات خارجی مفید خواهد شد. براي مثال با پایین آمدن سقف ترافیک خدمات خارجی به سطح سرویس هاي ارائه شده داخلی، عملا

 
استفاده از پیام رسان هاي خارجی یا شبکه هاي اجتماعی خارجی به دلیل سرعت بسیار پایین ممکن نخواهد بود. 

و این کمیسیون بدون پرداخت هزینه هاي سیاسی اجتماعی و حتی اقتصادي فیلترکردن و صرفا با تنظیم سرعت استفاده کاربران، دسترسی به این
سرویس ها را غیرممکن خواهد کرد، تجربه این کار در پیام رسان وایبر موجود است. همچنین براي مثال اگر سرویس داخلی مناسب که تشخیص
مناسب بودن با کمیسیون است و معیار روشنی براي آن پیش بینی نشده است، توسعه پیدا کرده باشد، این کمیسیون می تواند اینستاگرام را به
دلیل وجود مشابه مناسب فیلتر کند. مثال دیگر پیام رسان واتس اپ است که چون معادل داخلی مناسب مانند بله، سروش و ... دارد، به زودي فیلتر

 
خواهد شد. 

3- بسیاري از عبارات در این طرح کلی بوده و قابلیت تفسیرپذیري بالایی دارد و عملا باعث تبدیل شدن کمیسیون مربوطه به محلی براي تفسیر
قانون و همچنین اعمال سلیقه اي مقررات در هنگام بروز اختلافات درباره تفسیر قانون خواهد شد. براي مثال ارائه دهندگان خدمات پایه کاربردي
مکلف شده اند تا از دریافت داده هاي غیرضروري اجتناب ورزند و داده هاي ضروري داده اي است که نبود آن منجر به عدم ارائه یا ارائه نامطلوب
خدمت می شود. واژه هایی مانند «نامطلوب» ظرفیت تفسیرپذیري بسیار بالایی دارند و دست کمیسیون مربوطه را براي اعمال سلیقه شخصی باز می

 
گذارند. 



4- طبق این طرح ارائه دهندگان سرویس هاي خارجی مانند گوگل، واتس اپ، یاهو و ... باید از این کمیسیون مجوز دریافت کرده و به تمامی
درخواست هاي ایشان پایبند باشند. براي مثال اگر این کمیسیون از گوگل درخواست کرد تا داده هاي ایمیل یک نفر را که در سرویس جیمیل
(Gmail) ذخیره می شود، در اختیار قرار دهد، گوگل متعهد به انجام این کار خواهد بود. چنین بندي در عمل امکان پذیر نبوده و صرفا به این دلیل
در این طرح قرار داده شده است تا بدون دشواري و با یک توجیه به ظاهر موجه در موعد لازم اقدام به فیلتر یا از دسترس خارج کردن گوگل و مشابه

 
هاي آن کند. 

5- همچنین در این طرح اختیارات فراوانی براي کمیسیون ناظر در نظر گرفته شده است و عملا این کمیسیون بدون حضور تمامی ذي نفعان مانند

 
مردم و بخش خصوصی به صورت مستقیم تبدیل به تنظیم گر اختصاصی این حوزه خواهد شد. 

موارد متعدد دیگري نیز وجود دارد که کارشناسان و متخصصان امر به صورت دقیق تر به آن پرداخته اند. در اینجا تنها به چند مورد از مهم ترین این

 
نتایج اشاره شد. در ادامه به بررسی دلالت هاي سیاستی چنین طرحی پرداخته خواهد شد. 

 
آثار ضدتوسعه اي طرح 

جهان در آستانه انقلاب صنعتی چهارم است. انقلابی که بر بستر فناوري اطلاعات انجام خواهد شد و اساس آن ارتباطات جهانی پلتفرم ها و
زیرساخت هاي ارتباطی است، جهانی که در آن بسیاري از بنیادي ترین خدمات بر پایه اینترنت میسر خواهد بود و جریان خون این کالبدِ جدید
اینترنت است. این انقلاب صنعتی تمامی ابعاد اقتصادي اجتماعی سیاسی زندگی بشر را در بازه 15تا 25 سال آینده تغییر خواهد داد. چنین طرحی
که قصد محدود کردن ارتباطات بین المللی اینترنت و خدمات بر پایه آن را دارد، قطعا در مسیري خلاف الزامات انقلاب صنعتی چهارم حرکت خواهد
کرد و سبب عقب ماندگی روزافزون کشور در زمینه صنعت4 و اقتصاد مبتنی بر آن خواهد شد. انقلاب صنعتی چهارم یک فرصت استثنائی براي
کاهش فاصله اقتصادي با جهان اول است که چنین طرحی تبدیل به مانعی اصلی در این راه خواهد شد. اثرات ضدتوسعه اي این طرح را می توان به

 
دو دسته اقتصادي و اجتماعی تقسیم کرد: 

 
آثار اقتصادي 

1- افزایش دشواري فعالیت کسب وکارهاي آنلاین و کاهش انگیزه سرمایه گذاران براي سرمایه گذاري هاي با مقیاس بزرگ در اقتصاد دیجیتال: این
طرح شرایط ورود کسب وکارهاي داخلی نوپا به کسب وکارهاي پایه را با دشواري هاي فراوانی مواجه خواهد کرد. کسب وکارهایی با 600 هزار کاربر
مشمول این قانون خواهند شد (1 درصد جمعیت استفاده کننده از اینترنت در ایران بر اساس آمار بانک جهانی)، کسب وکارهایی که این تعداد کاربر
را دارند، در ادبیات اقتصاد دیجیتال و حتی نزدیک به مرحله بلوغ نیز نیستند و این خود نشان دهنده وسعت تأثیرگذاري طرح مذکور است. بسیاري
از الزامات پیش بینی شده در این طرح خواسته هایی هزینه زا و دشوار از نظر پیاده سازي اجرائی و فنی هستند و مانعی جدي در مسیر کسب
وکارهاي نوپاي دیجیتال خواهند بود. همچنین در بسیاري موارد ممکن است سختی اجرائی چنین طرحی به قدري بالا باشد که عملا کسب وکارها

 
قید انجام کار را بزنند. 

2- افزایش ریسک سرمایه گذاري در کسب وکارهاي آنلاین: این طرح و نتایج مطرح شده در بند نخست ریسک سرمایه گذاران خطرپذیر را به شدت
بالا خواهد برد و سبب خواهد شد تا سرمایه گذاران خطرپذیر دیگر انگیزه انجام چنین سرمایه گذاري هایی را نداشته باشند و در نهایت ورود سرمایه
گذار خارجی به اکوسیستم استارت آپی ایران را نیز با دشواري هاي حقوقی و انگیزه اي جدي مواجه کند. در بلندمدت این عدم ورود سرمایه گذاري
خارجی مانع سرریز دانش مدیریتی و کسب وکاري بین المللی نیز خواهد شد که تا پیش از این یکی از دلایل و ارکان موفقیت اکوسیستم استارت

 
آپی ما در سال هاي اخیر بودند. 

3- کاهش انگیزه فعالین کسب وکارهاي نوپا (استارت آپ ها): ایجاد یک کمیسیون بدون حضور تمامی ذي نفعان و فعالان و تعریف طیف گسترده
اي از اختیارات بدون مکانیسم هاي نظارتی همه جانبه و پویا، عملا این کمیسیون را تبدیل به جایگاهی براي توزیع رانت هاي اقتصادي در بخش
استارت آپی خواهد کرد. قوانین وضع شده در این کمیسیون می تواند پیش از تبدیل شدن یک کسب وکار به یک کسب وکار ارائه دهنده خدمات
پایه یا کاربردي بالغ مانع از فعالیت آنان شود و به دلیل باز بودن دست این کمیسیون در وضع چنین قوانینی عملا ریسک نوآوري بسیار بالا می رود.
در چنین فضایی نیروهاي فعال جوان و با انگیزه دیگر توانایی پذیرفتن چنین ریسکی را نخواهند داشت و در نتیجه علاقه ایشان به کارآفرینی و تولید

 
ثروت به شدت کاهش خواهد یافت. این موضوع سبب موج مهاجرت کارآفرینان و نیروهاي خلق کننده کسب وکارهاي دیجیتال خواهد شد. 



4- افزایش دشواري فعالیت هاي اقتصادي بین المللی: بخش قابل توجهی از بار رفع مصائب صادرات و واردات در دوره تحریم بر بستر پیام رسان هاي
خارجی مانند واتس اپ و اسکایپ امکان پذیر شد. بسترهایی که تمامی فعالان تجاري در دنیا از آن استفاده کرده و بستري امن براي بازرگانان و
فعالان اقتصادي در ایران بود تا با استفاده از آنها تحریم را شکسته و دور بزنند و فعالیت تجاري خود براي رفع نیازهاي اساسی مردم و کشور را ادامه
دهند. اقدام به مسدود کردن طیف گسترده اي از این خدمات مخصوصا خدمات ارتباطی مانند پیام رسان ها، شبکه هاي اجتماعی و سرویس هاي
ایمیل، ضربه بزرگی به ارتباطات تجاري کشور وارد خواهد کرد. پر واضح است که فعالان اقتصادي خارجی براي مبادله با ایران اقدام به استفاده از
پیام رسان هاي داخلی ما نخواهند کرد. همچنین از آنجا که افق رفع تحریم ها نیز هنوز روشن نیست، این اقدام به وضوح در امتداد مسیر تحریم

 
کننده خارجی است و نوعی از خودتحریمی است که تبعات آن بسیار فراتر از تصورات تصویب کننده این قانون است. 

 
آثار اجتماعی 

1- کاهش سرمایه اجتماعی در میان اقشار جوان: جوانان از عمده ترین عوامل تحرك اقتصاد، جامعه و سیاست هر جامعه اند. یکی از نخستین نتایج
این طرح سرخوردگی اقشار جوان جامعه و سوق دادن نخبگان به مهاجرت خواهد بود. عدم اعتماد جوانان به شبکه هاي اجتماعی و پیام رسان هاي
داخلی و محدودشدن این خدمات توسط ارائه دهندگان خارجی این خدمات سبب کاهش ارتباط اجتماعی خواهد شد. در جهان فناوري اطلاعات و

 
ارتباطات، این زیان بزرگ و جبران ناپذیري خواهد بود و حتی ظرفیت تبدیل به بحران هاي اجتماعی را نیز خواهد داشت. 

2- امنیتی شدن فضاي مجازي: این طرح به سبب امنیتی کردن فضاي مجازي به جاي مدیریت فضاي مجازي باعث سلب آرامش روانی مردم خواهد
شد و اصطلاح تیک سوم را که نشان دهنده واهمه مردم از رصد شدن ارتباطات شخصی ایشان است، رسمیت می بخشد. ارائه دهندگان این طرح
معتقدند که این طرح جلوي چنین اقدامی را خواهد گرفت اما نبود مکانیسم نظارتی دقیق و در لحظه و نبود امکان شکایت از نهادهایی که معمولا به
این اقدامات دست می زنند، عملا موضوع تیک سوم را در اذهان مردم جا خواهد انداخت. براي جمع بندي پیشنهاد می شود ابتدا بحث و بررسی این
طرح را به تأخیر انداخته و از دستور کار مجلس خارج شود، سپس رویکرد سیاست گذاري پشت این طرح تغییر کرده و با عینک مدیریت فضاي
مجازي(مدیریت پلتفرم ها و نه مدیریت مردم) این طرح بازنویسی شود. همچنین در تدوین پیش نویس این طرح نگاهی فراگیر اتخاذ شده و از
تمامی گروه ها و ذي نفعان فعال در سطح جامعه و کسب وکارها براي اعلام نظرات خود دعوت شود تا طرحی مطرح شود که مورد اتفاق گروه هاي

 
مختلف بوده و شرایطی را فراهم کند تا کشور در آغاز انقلاب صنعتی چهارم بتواند بیشترین منافع را از این فرصت شگرف کسب کند. 

 
به پیج اینستاگرامی «آخرین خبر» بپیوندید 
instagram.com/akharinkhabar



کاهش رعایت پروتکل ها در آستانه شیوع پیک پنجم کرونا در زنجان

منبع: ایسناشماره خبر:  41  |  تاریخ: 1400/05/09

استاندار زنجان، از کاهش رعایت پروتکل هاي بهداشتی از 78 درصد به 39 درصد در استان خبر داد.

فتح االله حقیقی عصر امروز (9 مردادماه) در جلسه شوراي اداري
استان زنجان، با اشاره به وضعیت بیماري کرونا در کشور و استان
زنجان، اظهار کرد: در حال حاضر 164 کشور درگیر کرونا ویروس
جهش یافته دلتا هستند و این در حالی است که در بسیاري از

 
کشورها واکسیناسیون انجام شده بود. 

وي با گلایه از کاهش رعایت پروتکل هاي بهداشتی از 78 درصد
به 39 درصد، افزود: در پیک چهارم، استان زنجان رتبه اول را در
زمینه رعایت پروتکل ها داشت که نتیجه آن با وجود چهار برابر
شدن میزان ابتلا، مرگ و میر 60 درصد کاهش داشت ولی امروز
که در آغاز پیک پنجم هستیم، رعایت ها پروتکل ها کاهش یافته

 
که اگر به روال قبل برگردد، پیک آرام تري را در استان شاهد خواهیم بود. 

این مسئول با بیان اینکه در استان زنجان بیشترین ابتلا در بین افراد مسن بوده و این در حالی است که 85 درصد افراد بالاي 70 سال استان
واکسینه شدند، ادامه داد: در حال حاضر 82 درصد افراد بالاي 65 سال، 70 درصد بازه سنی 60 تا 64 سال، 50 درصد افراد بالاي 55 تا 59 سال و
21 درصد افراد 51 تا 54 سال در استان زنجان واکسینه شدند و باید توجه داشت که واکسینه شدن به معناي قطع مرگ و میر نیست، بلکه میزان و

 
شدت ابتلا کاهش می یابد. 

استاندار زنجان، از کاهش سن ابتلا در نوع جدید ویروس کرونا در استان و کشور خبر داد و تصریح کرد: در این پیک حتی افراد واکسن زده نیز بین
مبتلایان وجود دارد، به همین دلیل باید مردم بر رعایت بیش از پیش پروتکل هاي بهداشتی توجه و تداوم کنند. از نظر تست PCR و تست سریع

 
نیز استان زنجان با توجه به پایلوت بودن، وضعیت خوبی دارد، به طوري که از هر 1000 نفر، 370 نفر تست داده اند. 

نماینده عالی دولت در استان زنجان یادآور شد: تنظیم و نظارت بر بازار در کنار نظارت بر رعایت پروتکل هاي بهداشتی ضروري است، به همین دلیل

 
باید مصوباتی براي کنترل و نظارت بر بازار داشت و اجازه احتکار، سوءاستفاده و چندگانگی قیمت را براي سوءاستفاده کنندگان نداد. 

حقیقی در رابطه با برگزاري کنگره 3535 شهید استان زنجان نیز عنوان کرد: در حال حاضر در پایان فرآیند اجرایی این کنگره هستیم و دو کار مهم
که یکی ساخت و پخش سریال شهید شهریاري و دیگري افتتاح 3535 واحد مسکونی محرومان در استان بود، انجام شده است. ساخت 2000 واحد
از این خانه ها از محل اعتبارات مسکن محرومان و 1535 واحد آن نیز از محل نوسازي و مقاوم سازي خانه هاي روستایی بود که انتظار می رود همه

 
مدیران، مشارکت حداکثري در برگزاري این کنگره داشته باشند. 

وي با اشاره به هفته دولت در شهریورماه، گفت: حجم واحدهایی که در هفته دولت سال گذشته به بهره برداري رسید، 8500 میلیارد تومان بود و
اشتغال بالایی داشت؛ به طوري که در یکی از شرکت ها 420 نفر مشغول به کار شدند و امسال نیز امکان اشتغال 420 نفر دیگر در همان شرکت

 
فراهم شده است. همچنین امسال واحدهایی پس از 16 سال تعطیلی به چرخه تولید بازمی گردد. 



این مسئول از رشد تجارت خارجی استان زنجان در سال جاري خبر داد و افزود: پارسال صادرات کشور کاهش 16 درصدي داشت و این در حالی بود
که در استان زنجان شاهد رشد 21 درصدي در این زمینه بودیم. در چهار ماه ابتدایی امسال نیز با ثبت 151 میلیون دلار، صادرات استان رشد 176
دارد و در صورت تداوم می تواند به بالاي 400 میلیون دلار برسد. همچنین ورود موقت و واردات نیز امسال به ترتیب 273 و 138 درصد رشد داشته

 
است. 

استاندار زنجان با اشاره به بهره برداري از پروژه دوخطه کردن راه آهن زنجان - قزوین، اظهار کرد: 106 کیلومتر از پروژه 144 کیلومتري این پروژه
به بهره برداري رسید و براي 38 کیلومتر باقی مانده نیز زیرسازي ها انجام و مختصات و تجهیزات آماده شده است و اگر با همین روند ادامه پیدا

 
کند، طی چند هفته آینده طرحی که عملیات اجرایی آن از سال 85 آغاز شده بود، به پایان می رسد و مزایاي بسیاري براي استان دارد. 

نماینده عالی دولت در استان زنجان، اتصال روستاها به اینترنت پرسرعت و رفع مشکلات ورزشگاه 15 هزار نفري را از دیگر اقدامات مدیریت استان
دانست و ادامه داد: در بحث مسکن ملی نیز سهمیه استان 3500 واحد بود که سهمیه اي بیش از 5000 واحدي جذب شد که 4650 واحد آن در

 
مرحله پایان اسکلت و 1000 واحد آن در مرحله نازك کاري است و با توجه به مشارکت مردم، رتبه اول را در کشور داریم. 

حقیقی در رابطه با مشکلات پیش آمده در خصوص سیمان در استان، خاطرنشان کرد: در استان زنجان دو کارخانه سیمان وجود دارد که برق آن
پس از 10 روز قطعی، مجدداً متصل شد. یکی از کارخانه هاي سیمان، شرکت بورسی بوده و معاملات آن در بازار بورس انجام می شود ولی شرکت
دیگر که حاضر به ارائه سیمان به بازار نبود، پس از پلمب شدن، انبارهاي آن بازگشایی و سیمان موجود بین پروژه ها با همان قیمت قبل توزیع شد.

 
همچنین در خصوص بحران آب 30 روستا نیز براي حل موقتی مشکل، 30 تانکر آب در محل نصب شده است. 

انتهاي پیام



مشوق ها براي به کارگیري مددجویان در صنایع کوچک و متوسط افزایش یابد

منبع: بازار کارشماره خبر:  42  |  تاریخ: 1400/05/09

دبیر کمیسیون صنایع مجلس خواستار افزایش مشوق ها براي به کارگیري مددجویان در صنایع کوچک و متوسط شد و گفت: با در نظر
گرفتن معافیت هاي مالیاتی و بیمه اي می توان صنایع را براي استخدام مددجویان تشویق کرد.

دبیر کمیسیون صنایع مجلس خواستار افزایش مشوق ها براي به کارگیري مددجویان در صنایع کوچک و متوسط شد و گفت: با در نظر گرفتن

 
معافیت هاي مالیاتی و بیمه اي می توان صنایع را براي استخدام مددجویان تشویق کرد. 

به گزارش بازارکار به نقل از پایگاه اطلاع رسانی کمیته امداد، بهزاد رحیمی با اشاره به اقدامات کمیته امداد در حوزه اشتغال و خودکفایی خانواده
هاي تحت حمایت، افزود: این نهاد سال گذشته حدود 200 هزار فرصت شغلی براي جامعه هدف خود ایجاد کرد که بیشتر آن از طریق راه اندازي

 
کارگاه هاي کوچک تولیدي و خدماتی بوده است. 

وي با بیان اینکه کاریابی یکی از زمینه هاي اشتغال به ویژه براي اقشار نیازمند و فاقد سرمایه براي ورود به بازار کار است، ادامه داد: با افزایش مشوق
ها در زمینه معافیت هاي بیمه اي و مالیاتی براي صنایع، می توان انتظار داشت که سهم مددجویان در نیروي کار بخش صنایع شاهد یک جهش

 
باشد. 

عضو کمیسیون صنایع مجلس با تاکید بر اهمیت مسئولیت اجتماعی در صنایع مختلف، خاطرنشان کرد: امروز در اثر فرهنگ سازي انجام شده،

 
صنایع به ضرورت انجام مسئولیت هاي اجتماعی خود واقف هستند و ضروري است از این فضا براي ایجاد اشتغال براي اقشار محروم استفاده کرد. 

رحیمی اظهار کرد: در کنار عمل به مسئولیت هاي اجتماعی از سوي صنایع، باید در حوزه تامین اجتماعی و قوانین و مقررات بیمه اي و حفاظت از

 
نیروها اقدامات جدي انجام شود تا شاهد اشتغال پایدار و درآمد ثابت براي مددجویان باشیم. 

وي به رشد اعتبارات اشتغال مددجویان در بودجه 1400 پرداخت و تاکید کرد: با اختصاص 10 میلیارد تومان اعتبار به کمیته امداد، این نهاد ایجاد
300 هزار فرصت شغلی براي سال جاري را پیش بینی کرده است که در صورت تحقق، می تواند نقش بسیاري در اشتغال محرومان داشته باشد.



اینترنت ابزار توسعه عدالت و بسترساز توسعه کسب و کارهاست

منبع: بازار کارشماره خبر:  43  |  تاریخ: 1400/05/09

معاون اول رییس جمهور با تاکید بر اینکه اتکا بر فناوریهایی نظیر آي تی و آي سی تی موجب افزایش شفافیت است، تصریح کرد: اینترنت
ابزار توسعه عدالت و بسترساز توسعه کسب و کارهاست

معاون اول رییس جمهور با تاکید بر اینکه اتکا بر فناوریهایی نظیر آي تی و آي سی تی موجب افزایش شفافیت است، تصریح کرد: اینترنت ابزار

 
توسعه عدالت و بسترساز توسعه کسب و کارهاست. 

به گزارش بازارکار، جهانگیري امروز (شنبه) در آیین افتتاح نوزدهمین دوره مسابقات ملی مهارت که در سازمان آموزش فنی-حرفه اي کشور و با
حضور روساي سازمانهاي فنی-حرفه اي سراسر کشور برگزار شد، به ورود دانش و فناوري هاي نوین در فضاي جدید جهانی و ورود به داخل کشور
اشاره و تصریح کرد: نباید زمانی که با یک پدیده جدید روبرو می شویم تنها به فکر عوارض سیاسی و اجتماعی و ممنوعیت استفاده از آن پدیده

 
باشیم. 

معاون اول رییس جمهور با تاکید بر اینکه باید از گذشته درس عبرت گرفت، به مقاومت در استفاده از همه پدیده هاي نو نظیر راه آهن، تلویزیون،
ویدیو و ماهواره اشاره کرد و گفت: در مقطعی از تلویزیون به عنوان اتاق شیطان یاد می شد. این در حالی است که امروز در همه روستاهاي کشور از
این تجهیزات دنیاي ارتباطات استفاده می شود. باید در نظر داشت که با علم و فناوري نمی توان مبارزه کرد البته این مباحث نیازمند قواعد و قوانین

 
حکمرانی دقیقی هستند که باید به درستی نوشته شود. 

وي افزود: ممکن است شبکه اي در فضاي مجازي ایجاد و تحت تاثیر سیاست هاي جایی از دنیا قرار داشته باشد و عوارضی براي کشور به وجود آورد
اما باید در نظر داشت که نمی توان با مردم خود مبارزه کرد و پیشرفت کشور در سازگاري، گفتگو و جلب مشارکت مردم براي وضع قوانین جدید

 
است. 

جهانگیري با تاکید بر اینکه اتکا بر فناوریهایی نظیر آي تی و آي سی تی موجب افزایش شفافیت است، تصریح کرد: امکانپذیر نیست که در دنیاي
امروز مطلبی را از مردم مخفی و یا بر آنها تحمیل کرد. امروز نمی توان به مردم دروغ گفت. کشور در مرحله اي قرار دارد که نمی توان به مردم

 
چیزي گفت ولی کار دیگري انجام داد. 

معاون اول رییس جمهور با اشاره به فعالیت اقتصادي چندین میلیون ایرانی در فضاي مجازي و اینترنت، ادامه داد: اینترنت از مواضع آشکار عدالت
خواهی در کشور است تا جایی که یک روستایی در منطقه خاش در سیستان بلوچستان با استفاده از اینترنت و ایجاد کسب و کار توانسته کالاهاي
خود را با جلب مشتري به سراسر دنیا بفروشد که این مهم از مزایاي بسیار زیاد گسترش اینترنت و پهناي باند در کشور است که با تلاش هاي دولت

 
تدبیر و امید فراهم شده است. 

وي همچنین با اشاره به شیوع بیماري کرونا تصریح کرد: اگر اینترنت، پهناي باند و امکانات و زیرساخت هاي فضاي مجازي در این دولت توسعه
نیافته بود کشور با مشکلات عدیده اي روبرو می شد. اگر پهناي باند در کشور ایجاد نمی شد 14 میلیون دانش آموز، 900 هزار معلم، 4 میلیون
دانشجو و اساتید دانشگاه نمی توانستند از طریق شبکه هاي مجازي و همچنین شبکه شاد در آموزش و پرورش کلاسها و آموزش هاي خود را برقرار

 
کنند. 

جهانگیري تاکید کرد: در حال حاضر 20 میلیون خانوار با بهره گیري از فضاي مجازي و اینترنتی می توانند وام قرض الحسنه دریافت و یا خرید

 
الکترونیکی داشته باشند. دنیاي مجازي و اینترنت و اقتصاد مرتبط با این بخش دنیاي متفاوتی خواهد بود. 

معاون اول رییس جمهور با تاکید بر اینکه هنر مراکز فنی و حرفه اي در کشور این است که تحلیلی دقیق نسبت به آینده اقتصاد کشور و جهان
داشته باشند، افزود: افراد باید متناسب با تحلیل هاي اقتصادي به روز آموزش ببینند تا منبع درآمد براي خود داشته باشند. به منظور تحقق این مهم

 
در جلسات اول شوراي آموزش فنی و حرفه اي سیاست هاي مبتنی بر آینده پژوهی و علم بروز، اقتصادي جهانی و حرکت اقتصادي کشور اتخاذ شد. 
وي با بیان اینکه اگر مهارت آموزي سنتی و مدرن متناسب با شرایط جدید جایگاه خود در کشور را پیدا کند مسائل کشور حل می شود، ادامه داد:
افراد داراي مهارت حتما می توانند شغل پیدا کنند و یا تبدیل به یک کارآفرین شوند. در یکی از بازدیدهاي خود از دانشگاه فنی و حرفه اي از رییس
سازمان فنی و حرفه اي پرسیدم که چند نفر از فارغ التحصیلان از دانشگاه هاي مرتبط با این سازمان می توانند بعد از فارغ التحصیلی صاحب شغل و
یا منبع درآمد شوند که رییس این سازمان با اطمینان بالایی اعلام کرد که درصد بالایی از فارغ التحصیلان از دانشگاه ها و هنرستان هاي مرتبط با

 
این سازمان می توانند صاحب شغل شوند. 



جهانگیري با بیان اینکه افرادي که در جامعه دوره هاي مهارت آموزي را در مراکز فنی حرفه اي طی کرده اند به درجه اي می رسند که با اعتماد به
نفس بالا می توانند در کشور کار ایجاد کنند، افزود: آموزش مهارت می تواند به بالا رفتن اعتماد به نفس فرد کمک بالایی نماید تا جایی که خود را

 
کارآفرین بداند و با ریسک بالا به ایجاد اشتغال در کشور و سرمایه گذاري مبادرت نماید. 

معاون اول رییس جمهور با تاکید بر اینکه توانمندي و بالندگی ملی کشور با ایجاد مهارت افزایش می یابد، ادامه داد: اگر نیروي بیکار در کشور وجود
داشته باشد، سرمایه بزرگی از کشور هدر می رود و نیروي انسانی سرمایه اي است که به وسیله آن می توان اقتصاد بزرگ کشور را به نقطه اي

 
برسانیم که بیکاري در کشور با توجه به مهارت افزایی کاهش یابد. 

وي تبدیل مهارت آموزي به فرهنگ عمومی و گفتمان غالب در جامعه را مهمترین رسالت سازمان فنی و حرفه اي توصیف و تاکید کرد: مقام معظم
رهبري دو مبناي توسعه و تولید علم و فناوري را در کشور بنا گذاشته اند که الان تبدل به گفتمان غالب در کشور شده است و توسعه و پیشرفت

 
ایران بدون توسعه علم امکانپذیر نیست. 

جهانگیري همچنین به تعداد بالاي فارغ التحصیلان در دانشگاه هاي کشور با مدارك بالاي تحصیلی اشاره کرد و افزود: زمانی در جامعه همه به دنبال
این بودند که در رشته هاي پزشکی و مهندسی تحصیل کنند و یا با مدارك دکتري فارغ التحصیل شوند بطوریکه امروز تعداد زیادي از افراد با
مدارك تحصیلی عالی در کشور وجود دارند اما نمی توانند با این مدارك منبع درآمدي براي خود و خانواده ایجاد کنند. متاسفانه در حال حاضر

 
شاهد هستیم که افراد با مدارك بالا و حتی دکتري و فوق لیسانس آزمون هاي مشاغل پایین شرکت می کنند. 

 
وي ادامه داد: عنوان دانشگاهی زمانی به کار می آید که براي تولید کار و بعنوان منبع درآمد استفاده شود. 

معاون اول رییس جمهور همچنین بر بروزرسانی دانش کارگران و مدیران خط تولید در کارخانه ها و بنگاه هاي اقتصادي تاکید کرد و افزود: باید
کسانی که در یک بنگاه اقتصادي مشغول به کار است بدانند دستگاهی که با آن کار می کنند در طول زمان چه تغییراتی داشته است و با بروز رسانی
و بهره وري به بنگاه اقتصادي خود کمک نمایند. مهمترین اتفاق براي نیروي انسانی در بنگاه اقتصادي آموزش هاي مداوم، بروز و مبتنی بر یافته

 
هاي جدید علمی است. 

وي در بخش دیگري از سخنان خود با تاکید بر اینکه تردیدي نیست مهمترین و اصلی ترین وظیفه مردم و مسئولان توسعه ایران است، اظهار داشت:
باید پیشرفت و توسعه ایران به جایگاهی برسد که مردم از اینکه در ایران زندگی می کنند و ایرانی هستند به خود افتخار کنند. تنها گذشته ایران

 
افتخارآمیز نیست بلکه باید امروز همه ایرانیان به جایگاهی رفیع از رفاه، توسعه و اشتغالزایی و زندگی آبرومندانه برسند. 

جهانگیري با بیان اینکه توسعه مسیر جدیدي نیست که خلق کنیم بلکه راهی است که همه دنیا با موفقیت طی کرده اند، ادامه داد: توسعه نیازمند

 
سیاست هاي عالمانه و منطبق با فرهنگ جامعه و مسائل محلی هر کشور است و باید در این مسیر از تجارب موفق سایر کشورها بهره بگیریم. 

معاون اول رییس جمهور با تاکید بر اینکه توسعه پایدار بدون توسعه علمی و فناوري ممکن نیست، افزود: هیچ کشوري نمی تواند تنها بر منابع
طبیعی خدادادي تکیه کند و شاید در برهه اي از زمان با استفاده از مواهب این منابع طبیعی اقتصادي بزرگ با رفاه و زیرساخت هاي توسعه اي
داشته باشد ولی اگر این کشور متکی به توسعه پایدار و توجه به مباحث انسانی و علم و براساس پیش بینی آینده از اقتصاد توسعه نباشد باید منتظر

 
روزي باشد که این منابع تمام می شود و مردم این کشور به چرخه فقر ورود پیدا می کنند. 

وي با تاکید بر اینکه باید توسعه مبتنی بر توسعه علمی، فناوري و آینده اقتصاد ایران باشد، ادامه داد: باید اقتصاد ایران از اتکا بر منابع طبیعی به

 
اقتصاد دانش بنیان، نخبه محور و با نگاه به دنیاي دیجیتال باشد. 

معاون اول رییس جمهور تصریح کرد: توسعه منابع انسانی اولویت نخست کشور است و کشوري که نیروي انسانی زبده که از هر نظر توانایی تولید کار

 
و ثروت دارد، مسیر توسعه را به سرعت به خوبی طی می کند. 

جهانگیري با اشاره به اینکه در چهل سال گذشته طبق شاخص هاي بین المللی جایگاه و رتبه خوبی در توسعه انسانی در جمهوري اسلامی ایران
بوجود آمده است، ادامه داد: نوآوري و خلاقیت مهمترین ویژگی ها در بحث توسعه انسانی است و دانشگاه هاي بزرگ به این سمت می روند که
دانشگاه هاي نسل جدید باید کارآفرین بوده و تنها به فارغ التحصیل دانشجویان خود فکر نکرده بلکه به دنبال پرورش کارآفرین و یک فرد توانا به

 
تولید و خلق کار باشند. 

وي همچنین به اهمیت آموزش و پرورش در شکل گیري پرورش نیروي انسانی در کشور اشاره و تصریح کرد: در کنار آموزش هاي کلاسیک در
وزارت خانه هاي آموزش و پرورش، علوم، تحقیقات و فناوري و بهداشت و درمان و آموزش پزشکی نیاز به آموزش هاي مکمل دیگري است که از
ضرورت هاي اجتناب ناپذیر براي زندگی فردي و اجتماعی آحاد جامعه است که در غیر اینصورت نمی تواند از توانمندي هاي شخصی و زندگی

 
اجتماعی بهره کامل را ببرد. 

جهانگیري با اشاره به اینکه طبق تحلیل جامعه شناسان در حال عبور از دوران مخاطره آمیز و با مخاطرات متعددي هستیم ادامه داد: از یک طرف
تحریم و فشارهاي اقتصادي علیه کشور، زندگی مردم را سخت کرده است، همچنین مخاطره کرونا تمام ابعاد زندگی مردم را تحت تاثیر قرار داده و
در کنار این مسائل مشکلات محیط زیستی و مخاطرات طبیعی نیز جامعه را با خطراتی روبرو کرده است که البته این کشور براي عبور از این
مخاطرات و دور زدن تنگناها نیازمند مجموعه از آموزش هاي مکمل است تا از دل تهدید فرصت بوجود آید و با کمک یکدیگر بتوانیم از این



 
مخاطرات با موفقیت عبور کنیم. 

معاون اول رییس جمهور خاطر نشان کرد: باید جهت گیري آموزش مهارت هاي فنی حرفه اي به این سمت رود تا انسانی توانمند بسازد تا بتواند در

 
زندگی فردي و اجتماعی تغییر بوجود آورد. 

وي همچنین بر اهمیت آموزش مهارت هاي قدیمی و سنتی در کنار آموزش هاي مدرن در دنیا تاکید کرد و گفت: مهارت هاي سنتی از جمله
ساختمان سازي، کارهاي فیزیکی و مکانیکی در یک جامعه مدرن همچنان یک نیاز جدي است اما مهمترین موضوعی که باید جهت گیري آموزش

 
هاي فنی و حرفه اي در دانشگاه ها و هنرستان هاي کشور باشد این مهم است که اقتصاد جهان به چه سمتی می رود و به چه نیرویی نیاز دارد. 

جهانگیري ضرورت کاهش اتکا به درآمدهاي نفتی را از سیاست هاي اصلی کشور خواند و با اشاره به کاهش درآمدهاي نفت پس از تحریم هاي
آمریکا، گفت: باید از همه ظرفیت هاي کشور براي توسعه و کاهش فقر در کشور استفاده شود. امکان ندارد که یک ایرانی دلسوز آینده ایران و مردم

 
کشورش باشد و نسبت به این مساله دغدغه نداشته باشد. نباید این پندار در جامعه بوجود آید که بر مردم با مشکلات معیشتی حکومت کنیم. 

معاون اول رییس جمهور در ابتداي سخنان خود با ابراز خرسندي از حضور در سازمان آموزش فنی و حرفه اي در روزهاي پایانی دولت از تمامی
دست اندرکاران و فعالان آموزش مهارت هاي فنی و حرفه اي در سراسر کشور قدردانی کرد.



اخبار
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اخبار 

 
بهره برداري از طرح هاي بیمارستانی با دستور روحانی 

بهره برداري از طرح هاي بیمارستانی با ارزش سرمایه گذاري سه هزار میلیاردتومانی و اشتغال زایی حدود سه هزار نفر با حضور ویدیوکنفرانسی

 
رییس جمهوري انجام شد. 

حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی در هشتادوهفتمین برنامه افتتاح طرح هاي ملی طرحی از طرح هاي بیمارستانی وزارت بهداشت، درمان و

 
آموزش پزشکی را جهت بهره برداري افتتاح کرد. 

این طرح شامل 7 بیمارستان با 1443 تخت بیمارستانی در استان هاي سیستان و بلوچستان، آذربایجان شرقی، مازندران، کهگیلویه و بویر احمد و

 
سمنان است. 

رییس جمهوري دستور افتتاح بیمارستان 320 تختخوابی علی بن ابیطالب (ع) زاهدان، بیمارستان 46 تختخوابی سل امام رضا(ع) زابل در استان
سیستان و بلوچستان، بیمارستان 700 تختخوابی کودکان زهرا مردانی آذر تبریز و بیمارستان 86 تختخوابی عجب شیر در استان آذربایجان شرقی،
بیمارستان 110 تختخوابی طبی کودکان ماهک ساري و کلینیک فوق تخصصی طوبی ساري در استان مازندران، بیمارستان 129 تختخوابی نرگسی
گچساران در استان کهگیلویه و بویر احمد، و بخش سوختگی و اورژانس سوانح 52 تختخوابی بیمارستان کوثر سمنان را براي بهره برداري این

 
بیمارستان ها صادر کرده است. 

 
بعد از 60 مرتبه نامه نگاري 15 میلیارد بابت استانداردسازي اتوبوس ها دریافت کردیم 

 
واکنش شهرداري به توقف فعالیت 800 دستگاه اتوبوس گازسوز 

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداري تهران با اشاره به بیش از 60 مرتبه نامه نگاري براي دریافت منابع لازم استانداردسازي مخازن اتوبوس گفت:

 
طی دو هفته گذشته توانستیم منابع مختصري، در حدود 15 میلیارد تومان از سازمان برنامه و وزارت کشور براي این منظور دریافت کنیم. 

«سید مناف هاشمی» معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداري تهران در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه چه اقدامی براي تامین مخزن گاز 800 دستگاه
اتوبوسی که اخیرا به دلیل انقضاي تاریخ مصرف واکسن از ناوگان حمل و نقل عمومی پایتخت خارج شدند انجام شد گفت: مخزن گاز این 800

 
دستگاه اتوبوس فرسوده شده است و جزو تعهدات دولت بود که هر سال بتواند مخازن جدید را با استانداردهاي مورد نیاز به شهرداري تحویل دهد. 

او ادامه داد: در طی شش ماه گذشته شاید بیش از 60 مرتبه براي دریافت منابع لازم پیگیري کردیم و در طی دو هفته گذشته توانستیم منابع

 
مختصري، در حدود 15 میلیارد تومان از سازمان برنامه و وزارت کشور براي این منظور دریافت کنیم. 

 
همکاري با سه دستگاه براي حل مشکل مخزن 800 دستگاه اتوبوس 

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداري تهران با بیان اینکه در تلاش هستیم تا با همکاري سازمان محیط زیست، سازمان استاندارد و وزارت صنعت

 
بتوانیم استانداردهاي لازم براي مخازن را دریافت کنیم، اضافه کرد: رقم تخصیص داده شده حدود 170 اتوبوس را وارد چرخه حمل و نقل می کند. 

هاشمی با تاکید بر اینکه استانداردها مساله مهم تري است، افزود: چرا که خودمان نمی توانیم تصمیم بگیریم و باید تاییدیه این دستگاه ها باشد تا

 
بتوانیم از مخازن استفاده کنیم. 

او گفت: شهرداري نیز در فعال کردن مخازن این اتوبوس ها در صورت اخذ تائیدیه همکاري خواهد کرد.اگر این دستگاه ها تاییدیه لازم را براي 170
اتوبوس بدهند، براي باقی اتوبوس ها که 600 دستگاه را شامل می شوند آمادگی داریم که از محل منابع شهرداري و معاونت حمل و نقل آن ها را نیز

 
فعال کنیم. 

 
واریز اوراق مشارکت سال 99 به حساب شهرداري 

هاشمی ابراز امیدواري کرد که سازمان محیط زیست و وزارت صنعت و سازمان استاندارد همکاري لازم را براي برطرف شدن مشکل استاندارد مخازن
گاز اتوبوس ها داشته باشند. همچنین امیدواریم بتوانیم تائیدیه این 800 دستگاه اتوبوس را که عمدتا فرسوده نیز هستند دریافت کنیم، چرا که حتما



 
باید مخازن استاندارد داشته باشند تا خطري براي مردم نداشته باشد. 

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداري تهران همچنین درباره حذف اعتبار مالی 630 دستگاه واگن مترو و پیگیري نامه ارسالی وزارت کشور به
سازمان برنامه و بودجه گفت: هم اکنون چند موضوع از جمله اوراق مشارکت را پیگیري می کنیم. روز گذشته مجوز بانک مرکزي براي اوراق
مشارکت سال 1399 را دریافت کردیم و امروز به حساب شهرداري واریز خواهد شد که منجر به تسریع در توسعه مترو و اتوبوسرانی خواهد شد. او
ادامه داد: حتما یک قرارداد جدید در اتوبوسرانی براي خرید اتوبوس در دستور خواهیم داشت. 250 دستگاه اتوبوس و مینی بوس در دستور است و با
مناقصه خرید این ادوات انجام خواهد شد. تامین اعتبار مالی 630 دستگاه واگن جزو تعهدات دولت بوده است و باید در قانون بودجه لحاظ می
کردند. البته 4 سال است که این جزو تعهدات دولت است اما متاسفانه به دلیل تحریم این اتفاق رخ نداده است و امیدواریم دولت با هماهنگی مجلس
تصمیم بگیرند و اصلاحاتی انجام دهند که قرارداد 630 دستگاه حتما محقق شود. او در واکنش به اینکه سازمان برنامه و بودجه پاسخی به درخواست

وزارت کشور داده است یا خیر گفت: در تلاش هستیم که پاسخ بگیریم.



یادداشت
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یادداشت

 
یادداشت 

 
دولت جدید و ویرانه هنر 

 
حسین هاشم پور 

 
روزنامه نگار و سردبیر ایران آرت 

صادق خرازي دیپلمات و مجموعه دار هنري شناخته شده، که قرابت هایش با دولت کنونی هویداست، تعارف را کنار گذاشته و گفته است: « در
دولت کنونی چیزي به نام فرهنگ نداریم. دولت روحانی را در امر فرهنگ و هنر حتی ضعیف تر از دولت اول محمود احمدینژاد می دانم، شاید دولت

 
کنونی آگاهانه نخواست اتفاقی در فرهنگ و هنر بیفتد زیرا این حوزه داراي حساسیتهاي خاص است.» 

اگر شعار دولت اول روحانی واگذاري مدیریت هنر به هنرمندان بود و وعده می داد فضاي امنیتی را از این عرصه دور می کند و پول و گشایش می
آورد و البته تکاپوهایی افتان و خیزان جریان داشت، دولت دوم روحانی چنان پسرفت و رکودي با خود آورد که کار به پناه بردن هنرمندان به جلوي
مجلس کشید و یارهاي گرمابه گلستان مانند خرازي و همه آنها که پاي لوگوي روحانی 1400 امضا گذاشتند را به اعتراف اشتباه کردم، وادار کرد! «

 
سال دو صفر، هنر از صفر « یادداشت من به مناسبت شب سال نو 1400 بود، در آن یادداشت منتشر شده نوشتم : 

«مردم ایران هر روز فقیرتر می شوند، اگر پاییز می گفتند طیف گسترده اي از مردم گوشت را از سفره شان حذف کرده اند، این روزها فهرستگان
حذفیات به میوه، لبنیات و ... رسیده، فهرستی بلند بالاتر از هر زمانی دیگري. دیدن صف هاي باورنکردنی مرغ در خیابان ها و یا ویدئوهاي تاثر

 
برانگیز هجوم توام با خشونت کلامی و جسمی جمعی از مردم براي خرید روغن مایع و نباتی ،نگرانی هاي ذهنی را به نقطه جوش رسانده است. 

ناگفته پیداست در چنین مهلکه هولناکی، آنچه قبل از همه از سبد خانوار ایرانی حذف شده است فرهنگ و هنر است.سال 99 براي اهل فرهنگ و
هنر خاطره خوش نداشت، کرونا ته مانده تلاش هاي فردي و خصوصی را ناکام گذاشت و پوسته ظاهري شیک و براق هنر را کنار زد تا روشن شود
80 درصد هنرمندان چه قدر فقیرند؛ اکثریت بزرگ شان که از راه آموزش هنر امرار معاش می کردند روزنه کسب درآمدشان به آنلاین هاي کم رونق
فتاد و با دامنه دار شدن گرانی ها و تورم و کوچک تر شدن سفره مردم، این روزنه نیز از پاییز به این سو تقریبا به محاق رفت. حالا نور به سهم
خجالت آور 6 دهم درصدي فرهنگ و هنر ایران از بودجه نفتی سالانه کشور تابیده شده و روشن شده دولت ها در تمام این سال ها، آهک پاي
درخت هنر ریخته اند؛ کافی ست عدد اختلاس ها را با بودجه هاي دولت ها در موسیقی، تجسمی، سینما، نمایش ،ادبیات ، کتاب ... مقایسه کنید تا
اگر دوزاري کج مانده، صاف و صوف شود!سال کرونا زده، پرده ها را بر انداخت تا عیان شود بودجه سالانه دولت براي هنر ، نه تنها هیچ کارکردي در
خلق گسترده آفرینش هاي هنري ندارد، بلکه هیچ نقشی در ترمیم وضعیت معیشتی اهل هنر نیز ایفا نمی کند. آنکه و آنچه هنر را زنده می داشت
طیفی از طبقه متوسط مردم و بخش هاي خصوصی سخاوتمند و روشن نگر بود که با به کما رفتن اقتصاد و بر هم خوردن همه ترازهاي زندگی ، هنر
را به ناچار از سبد خویش حذف کرده اند تا با تامین نیازهاي اولیه بشري این دوره وانفسا را پشت سر بگذرانند.»»اکنون اما پنجمین ماه از سال
1400 هست ، اندوه خوزستان، غصه آب، برق، اینترنت و انبوه کمبودها و بی تدبیري ها مردم را به ستوه آورده و گذران بسیار ساده زندگی را دشوار
؛ به طبع روزگار هنر و هنرمند نیز خاك سیاه است؛ حالا حال هنر، وخیم تر و اورژانسی تر از هر زمانه دیگري ست؛ مانند دولت هاي پیشین، همه
مشکلات تاریخی که هنرمندان داشتند روي هم تلنبار شده و دست نخورده به دولت بعد به ارث می رسد و علاوه بر آن به گفته وزیر ارشاد 9 هزار
میلیارد تومان خسارت کرونا هم به آن علاوه شده است؛ به قول این دولتی ها علی برکت االله. نکته ترسناك تر اما ناامیدي ست که در جامعه هنر
موج می زند، کسی باور ندارد بوي بهبودي از راه خواهد رسید و دولت جدید با رخوت و دلسردي عمومی غریبی مواجه است. هنرمندان می دانند
دامنه عقب ماندگی هاي دولت از سفره مردم فرسنگ هاست و بسیار بعید است دولت جدید حالا حالاها بتواند گشایشی در بدنه هنر ایجاد کند.البته
خوشبختانه این فضاي مه آلود و پرابهام همچنان یک تبصره رونق بخش هم دارد و آن تشویق بخش خصوصی، کارآفرین ها و خیرین به ورود جدي
به فرهنگ و هنر است؛ سال هاست بزرگان نظام بارها و بارها گفته اند از دولت در امر فرهنگ و هنر آبی گرم نمی شود و باید دولت زمینه حضور
حداکثري بخش خصوصی در این عرصه را فراهم کند. اگر دولت جدید خوش ندارد آموزه هاي توسعه بازار هنر در غرب را الگو قرار دهد، کافی ست
نگاهی به موج کره اي بیندازد که اکنون نه تنها نسل نوي ایرانی بلکه قلب اروپا و آمریکا را به تسخیر آورده است، « «هالی یو» عنوان موج کره اي



korea است که رویه فرهنگی و پیوست اقتصادي دارد و از سال 1999 کارش را کلید زد؛ هدف موج کره بهبود تصویر مردم دنیا از کره و ترویج
cool (باحالی کره) است. کشور کره از طریق محصولات موج کره اي محبوبیت فراوانی در دو دهه اخیر کسب کرده است. این بهبود تصویر و برند در
عرصه هاي مختلف اقتصادي، فرهنگی و سیاسی کره را مطرح نموده و منجر به صادرات محصولات تولید کره شده است. به همین دلیل است که
شرکتهاي هیونداي و سامسونگ از اسپانسرهاي مهم موج کره اي هستند . هالی یو در سال 2004 بالغ بر دو دهم درصد تولید ناخالص ملی کره را از
آن خود کرد و گفته می شود در سال 2014 بیش از 11 میلیارد دلار ارزآوري براي کره به ارمغان آورده است. « شکل گیري این تحول فرهنگی
یکسري پیش شرط دارد که باور دولت به حمایت تام و تمام از بخش هاي خصوصی نخستین قدم آن است. در شرایط فعلی ایران، فقط چنین
رویکردي می تواند از جامعه هنري فقرزدایی کند، اشتغال پایدار بیافریند و به ارزآوري کشور از راه هنر بینجامد. هنر نه تنها به کمیته امداد نیاز

ندارد بلکه خودش چاه نفت است.



بخش خصوصی خراسان جنوبی در اولویت سرمایه گذاري است
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بیرجند - ایرنا - استاندار خراسان جنوبی گفت: فعالان بخش خصوصی استان ابتدا در اولویت قرار دارند سپس از سرمایه گذاران داخل کشور
و علاقه مندان خارج از کشور دعوت به سرمایه گذاري می کنیم.

بیرجند - ایرنا - استاندار خراسان جنوبی گفت: فعالان بخش
خصوصی استان ابتدا در اولویت قرار دارند سپس از سرمایه گذاران
داخل کشور و علاقه مندان خارج از کشور دعوت به سرمایه گذاري

 
می کنیم. 

حمید ملانوري روز شنبه در سومین نشست شوراي گفت و گوي
دولت و بخش خصوصی استان در سال جاري افزود: عقیده، انگیزه
و تفکر ما بر فعال کردن هرچه بیشتر بخش خصوصی است و در
این زمینه از افرادي که در بخش خصوصی اهلیت و صلاحیت لازم

 
را دارند دعوت به سرمایه گذاري می کنیم. 

وي بیان کرد: خراسان جنوبی یکی از استان هاي برخوردار در ذخایر و منابع مختلف توسعه اي است از طرفی تجربه، علم، منطق و عقل همچنین
سیاست هاي جاري کشور به ویژه اقتصاد مقاومتی ثابت کرده باید توجه خود را به این معطوف کنیم که سرمایه هاي بخش خصوصی را به میدان

 
بیاوریم و با توجه به ظرفیت آنها استان را فعال کنیم. 

استاندار خراسان جنوبی اظهار داشت: همه توان دولت و امکاناتی که در اختیار ما است به لحاظ نیروي انسانی و سایر امکانات باید در مسیر کمک و

 
تسهیل کردن در مباحث مربوط به فعالیت بخش خصوصی قرار گیرد. 

وي گفت: مقام معظم رهبري بارها فرموده اند که توان و سرمایه اي که در بخش خصوصی قرار دارد از توان دولت بسیار بیشتر است و در صورتی

 
موفق می شویم که بتوانیم اقتصاد را مردمی و فعالیت و سرمایه گذاري ها را به سمت توان مردم برده و از این ظرفیت به خوبی استفاده کنیم. 

ملانوري افزود: با توجه به این اعتقاد، ستاد توسعه خاوران را راه اندازي کردیم تا کمک کنیم بخش خصوصی بیشتر فعال شود همچنین شوراي گفت
و گوي دولت و بخش خصوصی را باید فعال داشته باشیم تا دیدگاه و نظرات بخش خصوصی در کنار مسایل دولتی قرار گیرد و پیگیر مسایلی باشیم

 
که در اجرا مانع ایجاد می کند. 

وي عنوان کرد: بخشی از موانع و مشکلات ناشی از قوانینی است که به ناچار باید اجرا کنیم و تقاضا داریم دبیرخانه شوراي گفت و گوي دولت و
بخش خصوصی این مسایل را احصا و از طریق نمایندگان مجلس پیگیري کند چراکه اگر موضوعات به عنوان یک درد یا مشکل فقط مطرح شده و

 
چاره اندیشی نشود همچنان مشکلات ادامه خواهد داشت. 

استاندار خراسان جنوبی گفت: مسایلی که به عنوان مشکلات قانونی وجود دارد باید از طریق رییس مجمع نمایندگان استان پیگیري تا در مجلس

 
شوراي اسلامی پیگیري شود لذا استفاده از ظرفیت نمایندگان مجلس مهم است. 

وي تلاش براي جلوگیري از خام فروشی مواد معدنی را از دیگر اولویت هاي استان برشمرد و گفت: حیف است استان گران قیمتی مانند خراسان



 
جنوبی را ارزان بفروشیم و خام فروشی و قیمت ارزان موواد معدنی جفا در حق مردم استان است. 

ملانوري افزود: باید به گونه اي در حوزه معدن برنامه ریزي و سرمایه گذاري شود تا ابتدا مواد معدنی شناخته، معرفی، استخراج، بهره برداري و

 
فراوري شود و به سمتی برویم که واحدهاي تولیدي یا صنعتی وابسته به معادن در استان ایجاد شود. 

وي بیان کرد: آنچه به عنوان ذخیره مواد معدنی در استان وجود دارد باید به بالاترین قیمت و ارزش افزوده برسد که براي تحقق این مهم حوزه هاي

 
اقتصادي و دستگاه هاي اجرایی مرتبط پاي کار هستند و استان این ظرفیت را دارد. 

مقام عالی دولت در استان گفت: معتقدم در ستاد توسعه خاوران استان با این روش همه پاي کار می آیند و می توانیم استان را از رکود نسبی خارج

 
کنیم چون گروه هاي مختلف سرمایه گذاري وارد استان می شوند. 

وي افزود: ما حتما می توانیم و باید بتوانیم معادن را در حد خودش فعال کنیم، بخش کشاورزي را به ارزش واقعی خود برسانیم، محصولات تولیدي

 
را به ارزش واقعی برسانیم و از صنعت گردشگري که به کم آبی، اشتغال و حفظ محیط زیست می تواند کمک کند به خوبی بهره مند شویم. 

ملانوري عنوان کرد: همه آنچه به سمت حرکت متوازن، همه جانبه و توسعه پایدار استان لازم است در خراسان جنوبی وجود دارد فقط برنامه ریزي،
هماهنگی، تعامل، پشتکار، جدیت، انگیزه و حساسیت می خواهد که باید نسبت به منافع استان تعصب داشته باشیم و بخواهیم استان به جایگاه

 
واقعی خود برسد. 

وي گفت: به آینده خوب استان خوش بین هستم و امیدوارم همه به وُسع خود تلاش کنند ما نیز تلاش می کنیم ظرفیت و مسیر را آماده کنیم تا

 
بخش خصوصی بتواند سرمایه گذاري لازم را در استان داشته باشد و خراسان جنوبی به جایگاه واقعی خود برسد. 

استاندار خراسان جنوبی درخصوص رفع مشکل واحدهاي فراوري شیر به منظور فعالیت مجدد آنها گفت: در این جلسه ابلاغ می کنیم بانک ها براي
اخذ وثایق محل اجراي طرح را بپذیرند اما واحدها باید تلاش کنند و مقید باشند تا تسهیلات و منابع بانکی را برگردانند در غیر این صورت ادامه

 
حیات واحدها منوط به همین موضوع است. 

وي در ارتباط با مشکل جاده شهداد - نهبندان که بسته است اظهار داشت: بخشی از این محور سال 98 براثر بارندگی هاي سیل آسا تخریب شد که

 
در حوزه استان ما نیست اما بیشترین استفاده را ما می بریم. 

ملانوري اضافه کرد: براي احداث مجدد بخشی از این جاده پیگیري هاي متعدد و مکاتباتی انجام شده است و براي اینکه جاده با شرایط موجود

 
احداث شود 240 میلیارد تومان اعتبار نیاز دارد که مطالعات طرح در دستور کار قرار گرفته و همچنان پیگیري موضوع هستیم. 

وي با اشاره به مشکل حمل و نقل مواد معدنی گفت: فعال شدن معادن نیاز به توسعه حمل و نقل دارد که در این زمینه از لحاظ زمینی، هوایی و

 
ریلی در استان ضعف داریم. 

استاندار خراسان جنوبی افزود: موضوع کمبود سیستم حمل و نقل براي مواد معدنی را در ستاد توسعه خاوران مطرح خواهیم کرد تا از این طریق با

 
مشارکت بخش خصوصی زمینه توسعه حمل و نقل فراهم شود. 

 
برچسب ها 

 
- گفت و گوي دولت و بخش خصوصی 

 
- حمید ملانوري 

 
- اقتصاد مقاومتی 

 
- خراسان جنوبی 

- مواد معدنی 



 
- سرمایه گذاري 

 
پروندهٔ خبري 

- الگویی به نام ستاد توسعه خاوران
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اخبار

 
اخبار 

 
محمد دکامئی، رییس فرهنگ سراي معرفت : 

 
بازارچه فرهنگ سراي معرفت با ظرفیت 28 غرفه کارآفرینی، فرهنگی ، هنري ، آموزشی و ... افتتاح می شود 

با پایان عملیات بازسازي «بازارچه فرهنگ سراي معرفت»، روز دوشنبه 11 مردادماه، این بازارچه به همراه بازارچه سراي محله شهران جنوبی افتتاح

 
می شود. 

به گزارش امتیاز؛ دکامئی، رییس فرهنگ سراي معرفت در خصوص افتتاح این بازارچه گفت : این بازارچه که یکی از قدیمی ترین مراکزفرهنگی ،
تجاري محله شهران بوده پس از بازسازي و عملیات عمرانی دوشنبه 11 مرداد 1400 با حضور مدیران سازمان فرهنگی هنري و شهرداري منطقه 5
افتتاح می شود. دکامئی افزود: بازسازي این بازارچه با هدف رفع مشکلات قبلی غرفه ها از لحاظ تهویه ، امکانات آب و برق ، سازه و نماي نازیبا با
تمرکز بیشتر بر امر خوداشتغالی و کارآفرینی با حمایت ریاست سازمان فرهنگی هنري شهرداري تهران و شهرداري منطقه 5 به پایان رسیده که
آماده بهره برداري است.لازم به ذکر است این بازارچه با 31 غرفه از سال 1385 همسو با فعالیت هاي فرهنگی و هنري و در حوزه خوداشتغالی در
ضلع جنوبی و شرقی فرهنگ سرا فعالیت داشته، که پس از بازسازي و تجهیز در کنار غرفه هاي سراي محله شهران جنوبی با هدف ارائه خدمات بهتر

 
به شهروندان محله شهران بازگشایی می شود. 

 
با پیام حدادعادل؛ 

 
دوره تابستانه آموزش زبان فارسی در لاهور افتتاح شد 

همزمان با عید بزرگ غدیر خم، عید امامت و ولایت، مراسم افتتاحیه دوره هاي تابستانه یادگیري زبان فارسی، خطاطی و نقش نگاري روز جمعه 8
مرداد 1400 با حضور محمدرضا ناظري؛ سرکنسول جمهوري اسلامی ایران، جعفر روناس؛ وابسته فرهنگی و مسئول خانه فرهنگ سرکنسولگري
ایران در لاهور، پروفسور فلیحه زهرا کاظمی؛ رئیس بخش زبان وادبیات فارسی دانشگاه بانوان لاهور و جمعی از استادان دانشگاه و فارسی آموزان و

 
علاقه مندان به فرهنگ و هنر ایرانی و استادان خطاطی و نگارگري در سالن همایش خانه فرهنگ برگزار شد. 

در این مراسم پس از قرائت آیاتی چند از کلام االله مجید و پخش کلیپی درباره عید غدیر خم، جعفر روناس ضمن تبریک عید سعید غدیر به مردم

 
مسلمان پاکستان و بویژه عاشقان ولایت و امامت گفت: واقعه بزرگ غدیر، اکمال دین و اتمام نعمت بر عالمیان و جهان اسلام بود. 

وي با بیان رسالت اصلی خانه فرهنگ جمهوري اسلامی ایران در ترویج زبان و ادبیات فارسی و همچنین گسترش هنر ایرانی در میان کشورهاي
اسلامی و منطقه اي از جمله پاکستان به عنوان کشوري با اشتراکات فراوان گفت: در دوره تابستانه ما شاهد آموزش زبان فارسی در سه سطح نوآموز،

 
مقدماتی و فوق میانی خواهیم بود. 

مسئول خانه فرهنگ با بیان ضرورت آشنایی نسل جوان پاکستان با گنجینه هاي هنر غنی ایرانی گفت: همزمان کلاس هاي نگارگري و خوشنویسی

 
هم در این مدت آغاز خواهد شد. 

روناس اضافه کرد: کارگاه هاي رایگان آموزش و دانش افزایی زبان فارسی به منظور اصلاح و ارتقاء مکالمه زبان فارسی، بصورت رایگان براي عموم و
ایضاً کارگاه آموزش نگارگري و خوشنویسی براي عموم علاقمندان در خانه فرهنگ برپا می شود. همچنین در نظر داریم دوره هاي دانش افزایی را با

 
همکاري دانشگاه هایی که در آن اتاق ایران داریم بصورت فیلم کوتاه و داستان کوتاه و مشاعره برگزار کنیم. 

محمدرضا ناظري، سرکنسول ایران در لاهور نیز با بیان اهمیت بزرگداشت عید غدیر و آغاز امامت و ولایت گفت: کلید دستیابی به گنجینه فرهنگ
غنی ایران یادگیري زبان فارسی است و امیدوارم فارسی آموزان و علاقه مندان به فرهنگ ایرانی بتوانند با گذراندن دوره هاي متنوع فارسی آموزي،

 
این زبان شیرین را یاد گرفته و از این طریق ارتباطات فرهنگی دو کشور را تقویت کنند. 

در این مراسم پیام صوتی غلامعلی حداد عادل؛ رئیس بنیاد سعدي و فرهنگستان زبان و ادب فارسی به استماع حاضران رسید. وي در این پیام ضمن
تبریک و تقدیر از فارسی آموزان و استادان و خانه فرهنگ جمهوري اسلامی ایران درلاهور در گسترش زبان فارسی گفت: شهر لاهور از گذشته تا به



امروز با دارا بودن شاعران و ادیبان مشهور فارسی زبان مانند مسعود سعد سلمان و واقف لاهوري که قرار است دیوان این شاعر بزرگ در ایران منتشر

 
شود، چشم و چراغ شهرهاي شبه قاره در توجه به زبان و ادبیات فارسی بوده است. 

حداد عادل با بیان رابطه تنگاتنگ زبان اردو و فارسی گفت: مردم پاکستان اگر می خواهند بر زبان اردو تسلط داشته باشند باید زبان فارسی را نیز یاد

 
بگیرند. 

رئیس بنیاد سعدي ضمن قدردانی از زحمات استادان زبان فارسی در دانشگاه هاي شهر لاهور براي ترویج و آموزش زبان و ادبیات فارسی بویژه در
میان قشر جوان خاطرنشان کرد: فرهنگستان زبان و ادب فارسی و بنیاد سعدي آماده هر نوع همکاري و کمک براي گسترش و آموزش زبان فارسی
در لاهور است.فلیحه زهرا کاظمی؛ رئیس بخش زبان و ادبیات فارسی دانشگاه بانوان لاهور نیز در این مراسم به چالش هاي پیش روي زبان و ادبیات
فارسی در پاکستان اشاره کرد و گفت: براي ترویج زبان فارسی در سراسر پاکستان هر چند اقدامات مهمی صورت گرفته است اما دامنه این تلاش ها
باید گسترش یابد. عظمی زرین نازیه؛ شاعر و استاد زبان فارسی و همچنین برخی دیگر از استادان نیز در این مراسم سخنرانی کردند. در پایان
فارسی آموزان برنامه هاي متنوعی در پاسداشت و اهمیت غدیر اجرا کردند از جمله سرودي گروهی زیبا درباره واقعه تاریخی غدیر خم و شخصیت

امام علی (ع) با صداي رسا خواندند که مورد استقبال حضار در سالن قرار گرفت.



6 سال زندان براي طراح حمله تروریستی به مسلمانان در آلمان
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دادگاهی در شهر مونیخ آلمان یک زن را به دلیل ارسال تهدید به سیاستمداران محلی و برنامه ریزي براي حمله با بمب آتش زا به مسلمانان
به شش سال زندان محکوم کرد.

دادگاهی در شهر مونیخ آلمان یک زن را به دلیل ارسال تهدید به سیاستمداران محلی و برنامه ریزي براي حمله با بمب آتش زا به مسلمانان به

 
شش سال زندان محکوم کرد. 

به گزارش ایکنا به نقل از دویچه ولی عربی، دادگاهی در شهر مونیخ
آلمان یک زن را به دلیل ارسال تهدید به سیاستمداران محلی و برنامه
ریزي براي حمله با بمب آتش زا به مسلمانان به شش سال زندان
محکوم کرد. دادگاه در بررسی هاي انجام داده، دریافت که یک زن 55
ساله که به طب جایگزین اشتغال داشته، نامه هاي تهدیدآمیزي براي
شهردار شهر و یکی دیگر از مقامات محلی ارسال کرده و همچنین سلاح

 
و مواد لازم براي ساخت بمب آتش زا را خریداري کرده است. 

رئیس این دادگاه تصریح کرده است که این زن مصمم بوده که یک
وسیله انفجاري بسازد و با آن اقدام به حمله تروریستی کند. وي افزود که این زن براي حمله به یک روحانی مسلمان یا یکی از اعضاي جامعه

 
مسلمان برنامه ریزي کرده است. 

 
رئیس دادگاه با اشاره به رابطه متهم با حامیان جنبش راست افراطی تأکید کرد که شکی وجود ندارد که این زن متأثر از افکار نازي بوده است. 

یادآور می شود، وجود این جنبش در سال 2011 پس از پیگیري پلیس درباره قتل افراد بی سرپرست از اقلیت مسلمان ترك در آلمان کشف شد.

 
تحقیقات پلیس نشان می داد که اعضاي جنبش راست افراطی مرتکب این جنایت ها شده اند. 

انتهاي پیام



کربن؛ سرآمد سهروردي پژوهی معاصر در جهان
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حسین سیدعرب، پژوهشگر فلسفه گفت: مهم ترین بخش از اندیشه هاي سهروردي در غرب به آثار و اندیشه هاي هانري کربن مربوط است.
کربن سرآمد سهروردي پژوهی معاصر در جهان است و سهم عمده اي در شکل گیري نظر معرفت شناسی فلسفی به سهروردي در جهان

دارد.

حسین سیدعرب، پژوهشگر فلسفه گفت: مهم ترین بخش از اندیشه هاي سهروردي در غرب به آثار و اندیشه هاي هانري کربن مربوط است.

 
کربن سرآمد سهروردي پژوهی معاصر در جهان است و سهم عمده اي در شکل گیري نظر معرفت شناسی فلسفی به سهروردي در جهان دارد. 

به گزارش ایکنا، مراسم بزرگداشت سهروردي، امروز 9 مردادماه با
سخنرانی جمعی از اندیشمندان و به همت انجمن آثار و مفاخر فرهنگی
به صورت مجازي برگزار شد. در ادامه متن سخنان حسین سیدعرب،
پژوهشگر فلسفه را می خوانید که با موضوع «شرق شناسی و مواجهه آن

 
با سهروردي؛ جایگاه فلسفه اشراق در غرب» ایراد شده است. 

سهم عمده شناخت فلسفه اشراق در غرب، مربوط به کوشش ها و تلاش
هاي علمی ایرانیان اهل تحقیق و تألیف است که به واسطه آثار آنها
طیف وسیعی از غربیان با فلسفه اشراق آشنا شدند. از جمله دکتر

سیدحسین نصر که آثار انگلیسی ایشان در مورد اشراق مورد توجه زیادي قرار گرفت و به نحوي رویکرد غربیان به اندیشه هاي سهروردي را به این
فلسفه هدایت کرده است. باید از شادروان سیدحسین ضیایی تربتی یاد کنم که نقش مهمی در تصحیح و ترویج اندیشه هاي سهروردي داشت. ایشان

 
شرح حکمت الاشراق سهروردي را براي نخستین بار تصحیح کردند و در ایران، اروپا و آمریکا مورد توجه قرار گرفت. 

جریان شرق شناسی و تأثیر آن در درك غربیان از اندیشه هاي سهروردي اما رهیافت فکري غربیان به فلسفه اشراق بدون نسبت آن با جریان شرق
شناسی ممکن نیست؛ یعنی تمام درك غربیان از اندیشه هاي سهروردي مسبوق به جریان شرق شناسی است و این جریان هنوز هم متداول است و
امروزه بسیاري از آثار و کتاب ها و مقالات در مورد فلسفه سهروردي برگرفته از این جریان است. به نظر می رسد کارنامه شرق شناسی در رهیافت به

 
فلسفه اشراق بسیار مهم و قابل بررسی انتقادي نیز هست. 

به لحاظ منشأ زمانی و نخستین دوره اي که به فلسفه اشراق نظر شده است، می توانیم از شخصی به نام مکس فورتر یاد کنیم. اینکه عرض می کنم
شخصی به نام مکس فورتر به این سبب است که او را بسیار کم می شناسند، حتی کسانی که به تصحیح آراي سهروردي در غرب و در ایران اشتغال
دارند، با آرا و اندیشه هاي مکس فورتر درباره سهروردي ناآشنا هستند. او نخستین کسی است که شرح قطب الدین شیرازي بر حکمت الاشراق

 
سهروردي را به دست آورده است و مطالبی درباره آن نوشته و بخشی از اسفار ملاصدرا را به آلمانی خلاصه کرده است. 

در پایان اثري که به طور مشترك درباره سهروردي و ملاصدرا دارد، به بخش هایی از بررسی مقایسه اي این دو متفکر بزرگ مسلمان پرداخته است و
در واقع منشأ رویکرد او برگرفته از اندیشه اي است که ما امروزه آن را پدیدارشناسی می نامیم. او تلاش می کند کمتر از جریان هاي سطحی نگر
شرق شناسی به فلسفه، متأثر باشد و این تلاش او به ثمر نشسته است، به این دلیل که کسانی که به نوشته هاي او مراجعه می کنند به واقع درمی

 
یابند که تلاش او براي درك اصول فلسفه اشراق سهروردي و تا اندازه زیادي درك اصول حکمت متعالی ملاصدرا در واقع منشا فکري و فلسفی دارد. 



او نخستین جریان سهروردي پژوهی در اروپا را در آلمان آغاز می کند. در انگلستان هم فکستون آثاري از سهروردي را به انگلیسی ترجمه می کند و
همینطور آثاري از سهروردي به زبان ایتالیایی و هلندي ترجمه شده است و می توان گفت اقبال شرق شناسی به آثار سهروردي بیش از همه به

 
نوشته هاي رمزي و تمثیلی او است و آثار جدي او کمتر در بین مستشرقان و دوستداران اندیشه سهروردي در نظر گرفته شده است. 

کربن؛ سرآمد سهروردي پژوهی معاصر در جهان مهم ترین بخش از اندیشه هاي سهروردي در غرب به آثار و اندیشه هاي هانري کربن مربوط است.
کربن سرآمد سهروردي پژوهی معاصر در جهان است. در حقیقت امروزه فلسفه اشراق را در جهان با آثار او که عمدتاً به فرانسه نوشته شده و بخش
عمده آن به انگلیسی ترجمه شده و غالب این آثار در ایران نیز به اهتمام دوستداران اندیشه سهروردي به فارسی ترجمه شده است، شناخته می شود

 
و کربن سهم عمده اي در شکل گیري نظر معرفت شناسی فلسفی به سهروردي در جهان دارد. 

حتی تلاش هاي او جریان سهروردي پژوهی در ایران را متأثر کرد. به این دلیل که او نخستین کسی بود که آثار فلسفی سهروردي را از جمله حکمت
الاشراق و تلویحات و آثاري را که جزء نوشته هاي رمزي و تمثیلی او می دانند، تصحیح کرد و در اختیار محققان ایرانی قرار داد. تا قبل از کربن هنوز
این آثار منتشر نشده بود؛ لذا کربن در بخش دوم از آثار خود به تفسیر اندیشه هاي سهروردي می پردازد. این تفسیر از جهات متعددي مورد توجه
است و تاکنون بررسی عمیقی در مورد آن صورت نگرفته است. نگاه کربن به سهروردي کاملا فلسفی است و سهروردي را براساس منزلت او در تاریخ
فلسفه بررسی می کند و این بررسی نشان می دهد او پرسش هایی از این اندیشه را قابل طرح می داند که براي پاسخ یافتن آن باید به فلسفه یونان
و جریان فلسفه نوافلاطونیان و اندیشه هاي فلسفی در ایران کهن با عنوان حکمت خسروانی و همچنین جریان فلسفه اسلامی مراجعه کرد. کربن
براي تفسیر فلسفه سهروردي به این ادوار مختلف در تاریخ فلسفه اسلامی که قائل به تاریخ فلسفه عمومی است می پردازد و در واقع به وحدت ادوار

 
تاریخ فلسفه معتقد است. 

او سهروردي را به عنوان نماینده فلسفه ایرانی معرفی می کند و عقیده دارد همان نقشی را که افلاطون در تاریخ فلسفه عمومی دارد، سهروردي در
تاریخ فلسفه اسلامی دارد و او را افلاطونِ فلسفه جهان اسلامی می نامد. کربن در تفسیري که از فلسفه سهروردي می کند، کمتر به جنبه هاي

 
فلسفی اندیشه او یعنی اصول تفکر سهروردي می پردازد و بیشتر به جنبه هایی از اندیشه او نظر دارد که مورد علاقه کربن است. 

حاصل رهیافت او به اندیشه هاي سهروردي، در حقیقت گونه اي انطباق تفکر او با جریان فلسفه یونان است. کربن معتقد است که فلسفه در یونان
اصالت دارد و ادوار فلسفی به نحوي مقرب اندیشه هاي بزرگان در یونان بودند و همینطور جریان فلسفه اسلامی در ادوار نخست آن به نمایندگی از
فارابی و ابن سینا و ابن رشد و غزالی و سهروردي متاثر از این جریان است و کمتر به ابداعات آنها نظر دارد. مواجهه کربن موجب شده کمتر به
ابداعات سهروردي توجه کند و او را در نسبت با اندیشه هاي نو افلاطونی تلقی کند و بعدها که فلسفه اشراق را به جریان عظیم فلسفه اسلامی وصل

 
می کند، به نحوي او را با جریان هاي باطنی از جمله اسماعیلیه و شیخیه مربوط می کند. 

باید عرض کنم که شیوه مواجهه کربن دست کم در نتایج کمتر منطبق با اصول فلسفه اشراق، به نحوي که در تفسیر حکماي ایرانی از این فلسفه
آمده است، محسوب می شود. فلسفه اشراق در غرب هنوز هم از موضوعات اصلی جریان شرق شناسی است و استادان و دانشجویان بسیاري به
تحقیق و تصحیح آثار سهروردي اشتغال دارند. امیدواریم آثاري که از این جریان به دست می آید، اولاً موجب شکوفایی و رونق فلسفه اسلامی و

 
فلسفه اشراق در مرحله ثانی باشد. 

انتهاي پیام



راه اندازي سامانه کارآموزي و شبکه اشتغال دانش آموختگان دانشگاه شیراز

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  50  |  تاریخ: 1400/05/09

سامانه کارآموزي و شبکه دانش آموختگان دانشگاه شیراز، ویژه دانشجویان و دانش آموختگان این دانشگاه، به همت مدیریت دفتر امور
فناوري و طرح هاي کاربردي دانشگاه شیراز راه اندازي شد.

سامانه کارآموزي و شبکه دانش آموختگان دانشگاه شیراز، ویژه دانشجویان و دانش آموختگان این دانشگاه، به همت مدیریت دفتر امور فناوري

 
و طرح هاي کاربردي دانشگاه شیراز راه اندازي شد. 

به گزارش ایکنا از فارس، به نقل از روابط عمومی دانشگاه شیراز، افضلی،
مدیر امور فناوري و طرح هاي کاربردي دانشگاه شیراز امروز، 9 مردادماه
گفت: سامانه دانش آموختگان ازجمله سامانه هاي پورتال جامعی هست
که یکی از شرکت هاي خصوصی بین المللی براي تعدادي از دانشگاه
هاي بزرگ کشور طراحی و اجرا کرده و از نظر مالی، از سوي معاونت

 
علمی و فناوري ریاست جمهوري حمایت می شود. 

وي افزود: مخاطبان سامانه نام برده، دانش آموختگان دانشگاه شیراز
هستند؛ بدین ترتیب که داده هاي ورودي، از سمت دانشگاه شیراز به

این سیستم و سامانه وارد شده است و دانش آموختگانی که عضو این سامانه می شوند، اطلاعاتشان از سمت سامانه تأیید می شود و مشخص است

 
که به طور قطع از دانش آموختگان دانشگاه شیراز هستند. 

مدیر امور فناوري و طرح هاي کاربردي دانشگاه شیراز اظهار کرد: دانش آموختگان از طریق این سامانه یکدیگر را پیدا می کنند و دانشگاه هم می
تواند از خروجی هاي خاص خود برخی اطلاعات لازم را نیز به دست بیاورد. همچنین، دانش آموختگان برحسب رزومه اي که در این سامانه تکمیل

 
می کنند، می توانند از طرف شرکت ها پیشنهادهاي کاري و منابع اشتغال را دریافت کرده و در هر زمینه اي که مدنظر ایشان بود، اقدام کنند. 

افضلی، استفاده از این سامانه را در زمینه اشتغال دانش آموختگان دانشگاه شیراز گامی بسیار مهم دانست و گفت: کارفرمایانی که به طور خاص

 
هدفشان دانش آموختگان دانشگاه شیراز است نیز، از این طریق به هدف خود دست می یابند. 

وي ادامه داد: از طرف دیگر دانشگاه هم می تواند پس از مدتی، به این موضوع پی ببرد که چه تعداد از دانش آموختگان دانشگاه شیراز و در چه محل
هایی شاغل هستند. علاوه بر آن، شاغلین و دانش آموختگان دانشگاه شیراز هم می توانند هم افزایی ایجاد کنند و در صورت لزوم، براي دانشگاه

 
شیراز و حتی شهر شیراز مفید باشند و کمک هاي شایان توجهی را داشته باشند. 

افضلی در پایان لینک سامانه کارآموزي دانشگاه شیراز و سامانه اشتغال دانش آموختگان دانشگاه شیراز را اعلام کرد و گفت: سامانه کارآموزي
https://edu- :و سامانه اشتغال دانش آموختگان دانشگاه شیراز https://shirazu.talentcoach.ir دانشگاه شیراز به آدرس

 
shirazu.talentcoach.ir قرار دارد. 

انتهاي پیام



رمز موفقیت سپاه در مردمی بودن و محرومیت زدایی است

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  51  |  تاریخ: 1400/05/09

مدیرکل بهزیستی فارس با اشاره به فعالیت هاي سپاه از ابتداي تأسیس تاکنون، مردمی بودن و حضور در عرصه هاي مختلف براي
محرومیت زدایی را رمز موفقیت سپاه عنوان کرد.

مدیرکل بهزیستی فارس با اشاره به فعالیت هاي سپاه از ابتداي تأسیس تاکنون، مردمی بودن و حضور در عرصه هاي مختلف براي محرومیت

 
زدایی را رمز موفقیت سپاه عنوان کرد. 

به گزارش ایکنا از فارس، سیدمحمدصادق کشفی نژاد، مدیرکل بهزیستی
فارس امروز، 9 مردادماه در نشست مشترك با فرمانده سپاه فجر ضمن
تقدیر از فعالیت هاي سپاه در عرصه هاي مختلف به خصوص محرومیت
زدایی، مردمی بودن و حضور در عرصه هاي مختلف براي محرومیت

 
زدایی را رمز موفقیت سپاه عنوان کرد. 

وي با یادآوري ایثارگري هاي پاسداران در دوران دفاع مقدس و بعد از
آن گفت: سپاه در هشت سال دفاع مقدس و بعد از آن در میادین
مختلف ثابت کرد که بازوي توانمند نظام و رهبري است و در خط مقدم

 
کمک به مردم در حوادث و بحران ها است. 

کشفی نژاد همچنین به همکاري هاي مشترك سپاه فجر استان در برنامه هاي تامین مسکن مددجویان، ضیافت همدلی و کمک مومنانه اشاره کرد و

 
تداوم همکاري سپاه فجر با بهزیستی را گام مهمی در راستاي خدمت رسانی به جامعه هدف عنوان کرد. 

مدیرکل بهزیستی فارس با تأیید سخنان فرمانده سپاه فجر در خصوص هم افزایی سپاه و بهزیستی، بیان کرد: کمک هاي سازنده مجموعه سپاه در

 
تامین مسکن، اشتغال مددجویان، تامین جهیزیه توانخواهان و رصد آسیب هاي اجتماعی اثربخش خواهد بود. 

یادآور می شود، در این دیدار لوح سپاس مدیرکل بهزیستی فارس به سرتیپ دوم پاسدار یداالله بوعلی به واسطه مجاهدت هاي خالصانه و همراهی

 
ایشان با بهزیستی اهدا شد. 

انتهاي پیام



تغییرات در آموزش وپرورش به صورت محتوایی لازم و ضروري است

منبع: ایسناشماره خبر:  52  |  تاریخ: 1400/05/09

مدیر آموزش وپرورش بروجرد گفت: تغییرات در آموزش وپرورش به صورت محتوایی لازم و ضروري است.

محمد مهرافزون در گفت وگو با ایسنا، پیرامون چالش ها و مشکلات پیش روي آموزش
وپرورش، اظهار کرد: دست اندرکاران نظام تعلیم و تربیت نگاه جامع تر و واقع بینانه تري از
مفهوم تحول داشته باشند و آن را یک ضرورت بدانند و نسبت به تحول نیازمند نواندیشی
هایی در باز تعریف آرمان ها، اهداف، نتایج و دستاوردهاي آموزش وپرورش است که از طریق
استقرار یک نظام فلسفه دقیق، علمی و مبتنی بر هویت ملی و دینی کشور امکان پذیر می
شود ازاین رو در نظام آموزشی، پویایی نظام می تواند از یک سو، از تغییر و اصلاح و نوآوري
آغاز و با تأثیر بر ارتقاي نظام به نقطه غایی خود یعنی تحول در نظام آموزشی ختم شود و از
سوي دیگر، منجر به تغییر، اصلاح و نوآوري شود تا بدان وسیله ارتقاء نظام آموزشی حاصل

 
آید؛ زیرا با توجه به تحولات علمی و آموزشی در جهان امروز تغییرات در آموزش وپرورش به صورت محتوایی لازم و ضروري است. 

وي در خصوص مشکلات آموزش وپرورش، تصریح کرد: مشکلات به دو دسته تقسیم می شود مشکلات بیرونی و مشکلات درونی که می توان به
مشکلات بیرونی از جمله کمبود منابع مالی براي ساخت، تجهیز و اداره مدارس، پایین بودن سطح حقوق و دستمزد معلمان و عدم امکان جذب افراد
مستعد و با سطح هوش بالا براي این شغل مهم، سایه کنکور بر نظام آموزشی کشور که جزو مهمترین مشکلات بیرونی آموزش وپرورش محسوب می
شود، اشاره کرد و مشکلات درونی مثل نبود مشاوره در مدارس، کمبود نیروي انسانی متخصص، توزیع نامناسب کتب درسی در شروع سال تحصیلی،
کمبود خدمتگزار و سرایدار در مدارس، عدم چاپ ابلاغ نیروهاي آموزش وپرورش در سال تحصیلی گذشته، مشکلات ناشی از سامانه هاي نوظهور

 
سیدا و پادا، عدم فرهنگ سازي و ترویج روحیه کارآفرینی در بین دانش آموزان و توجه دقیق و کارآمد بر روي مسئله عدالت آموزشی اشاره کرد. 

مدیر آموزش وپرورش بروجرد ضمن اشاره به کمبود نیروي انسانی، خاطرنشان کرد: در مقوله کمبود نیرو، اولین مورد بسیار حساسی که برهمه موارد
کمبود نیرو ارجحیت دارد، نبود نیروي متخصص در هر قسمت کاري در آموزش وپرورش است در جرم شناسی پیشگیري، یکی از مهم ترین روش
ها، پیشگیري زودرس یا پیش از موعد است که به شناخت کودکان، نوجوانان و جوانان در معرض خطر و اقـدام مناسب براي دور کردن آنان از
وضعیت خطرناك مربوط می شود که در اینجا نیروي متخصص مشاوره در مدارس نقش پررنگی دارد که متأسفانه با کمبود این نیرو در آموزش
وپرورش مواجه هستیم و جاي اقدامات پیشگیرانه براي کودکان و نوجوانان و فراگیري مهارت هاي اجتماعی و سبک زندگی ایرانی-اسلامی طوري که

 
منجر به تغییر رفتار شود بسیار مهم بوده در آموزش فرزندان این مرز وبوم بسیار خالی است. 

مهرافزون درباره کمبود نیرو متخصص در مقطع حساس و سرنوشت ساز ابتدایی، اضافه کرد: هرساله بین 40 تا 60 هزار معلم بازنشسته و از گردونه
آموزش وپرورش خارج می شوند اما در سوي مقابل تعداد نیروي وارد شده به سیستم آموزش وپرورش بسیار کمتر بوده و این کمبود نیرو در مقطع
ابتدایی بیشتر است که هرساله با موافقت استمرار همکاران بازنشسته، دو شیفت کاري همکاران و یا با وارد کردن نیروهاي نهضتی و حق التدریسی
که شاید علم کافی براي آموزش در ابتدایی را نداشته باشند این مشکل مقطعی حل می شود، ولی می توان با افزایش سهمیه ورودي دانشگاه

 
فرهنگیان که یکی از بهترین مدخل هاي ورودي نیروي متخصص در آموزش وپرورش است این مشکل را به طور اساسی حل کرد. 

وي در خصوص توزیع کتب درسی بین دانش آموزان، بیان کرد: سامانه ثبت نام کتب درسی به والدین سپرده می شود ولی در امر توزیع کتب درسی
متولی امر آموزش وپرورش می شود که در برخی از مقاطع از جمله هنرستان ها تا پاسی از سال تحصیلی هنوز دانش آموز کتاب ندارد و یا در مناطق
محروم کلاً کتاب هنوز دست دانش آموز نرسیده است که براي رفع این مشکل یا کاملاً از صفر تا صد ثبت نام و توزیع کتاب را آموزش وپرورش
برعهده بگیرد و به طور کامل براي دانش آموزان کتاب را ارسال کنند یا اینکه کاملاً به والدین سپرده شود و متولی توزیع کتب به دانش آموزان کتاب



فروشی هاي معتبر در سطح شهرها شوند ولی باز هم در مناطق محروم و کمتر توسعه یافته به علت ضعف اینترنتی و عدم آگاهی والدین به خصوص
مقطع متوسطه دوم از ثبت به موقع و مشخص نبودن تکلیف بعضی دانش آموزان که نهایتاً چه رشته اي را انتخاب خواهند کرد، همچنین مشخص
نبودن تکلیف دانش آموزان شهریوري، بسیاري از آن ها جهت تهیه کتاب ثبت نام اینترنتی نشده اند و در اول سال تحصیلی با آماري که آن ها در
سامانه توزیع کتاب ثبت نشده اند مواجه هستیم که در این دو سال گذشته به علت عدم حضور دانش آموزان در مدارس این مشکل دوچندان شده

 
است. 

مدیر آموزش وپرورش بروجرد در راستاي تحقق شعار هر دانش آموزش یک مهارت، افزود: عدم فرهنگ سازي و ترویج روحیه کارآفرینی در سطوح
مختلف تحصیلی نظام آموزش وپرورش محسوس است که می توان با طراحی و گنجاندن دروسی در حوزه کارآفرینی براي مقاطع تحصیلی در حد
راهنمایی و دبیرستان با اتکا به حضور متخصصان این حوزه در مدارس و استفاده از ظرفیت کارآفرینان موفق براي حضور مؤثر آن ها در مدارس
کشور براي تهییج و ترغیب دانش آموزان به امر کارآفرینی و ایجاد و گسترش مدارس کارآفرینی و رهنمون دانش آموزان توانمند، خلاق و ایده پرداز

 
به این مدارس براي تربیت در محیطی متفاوت از مدارس معمولی بر این امر مهم اهتمام ورزید. 

مهرافزون ادامه داد: ولی در این بین کمبود هنرستان ها بیشتر از تجهیزات به روز، کمبود نیروي انسانی متخصص است همچنین عدم ارتباط صنعت
با هنرستان ها مزید بر علت شده است وگرچند اقدامات خوبی در خصوص تجهیزات و امکانات هنرستان هاي استان صورت گرفته اما با توجه به

 
شتاب فرآیند تکنولوژي تجهیزات هنرستان ها هم باید به روز شود و اعتبارات لازم به این امر به صورت ویژه اختصاص یابد. 

وي در خصوص مشکلانت ناشی از سامانه هاي نوظهور سیدا و پادا، اظهار کرد: پادا سامانه دانش آموزي نام دارد که مخفف سامانه پرونده دانش
آموزي آنلاین است، براي انجام مواردي همچون پیش ثبت نام، ثبت نام دانش آموزان جدیدالورود، ثبت نام پایه اول مدارس شاهد، دریافت کارت
ورود به جلسه امتحانات و از همه مهمتر مشاهده کارنامه در نظر گرفته شده است ولی زیرساخت هاي درستی براي آن در نظر نگرفته شده و علاوه
براینکه موجب تسهیل در امور آموزشی مدارس نشده است بلکه مشکلاتی را هم به وجود آورده است، سامانه پادا یک سایت نسبتاً نوپا به شمار می
رود و مطمئناً در گام هاي اول با مشکلاتی همراه است. براي مثال، برخی از والدین از به روز خطا در هنگام ثبت نام دانش آموز پایه اول خود گلایه
مند هستند و تعدادي از کاربران نیز براي نام نویسی پایه هاي مختلف، دریافت کارنامه و یا پرونده دانش آموزي ناموفق بوده اند. متأسفانه با وجود
اطلاع رسانی هاي بسیاري که در این زمینه شده است، اما هنوز برخی از لینک هاي لازم فعال نشده و یا حتی اطلاعات تعدادي از پایه هاي تحصیلی
مدارس مختلف به ثبت نرسیده است چون آموزش کافی و زمان مناسب براي این آموزش ها در نظر گرفته نشده است و آموزش همکاران در سطح

 
مدارس خلاصه در آموزش از طریق چند فیلم در فضاي مجازي است. 

مدیر آموزش وپرورش بروجرد تصریح کرد: سامانه سیدا همچون سامانه پادا نوپا و با باري از مشکلات وارد عرصه آموزش وپرورش شد سامانه یکپارچه
مدیریت ثبت اطلاعات و مشخصات فردي تا سوابق تحصیلی دانش آموزان در آن دقیق ثبت شود و در آینده تمامی سوابق دانش آموزان از اول
ابتدایی تا دیپلم به صورت نسل دار، تحت کد ملی آن ها در سامانه سیدا تجمیع خواهند شد ولی سیدا بدون زیرساخت هاي اساسی وارد شد و
اختلالاتی را در سطح گسترده اي به وجود آورد که شاید آموزش ضمن خدمت این دو سامانه براي مدیران و عوامل اجرایی مدارس می توانست
کمک بسیار شایانی در رفع مشکلات ناشی از این دو سامانه داشته باشد و قبل از تزریق این دو سامانه به پیکره آموزش وپرورش بسترسازي و

 
شناسایی و رفع مشکلات ناشی از آن می توانست این دو سامانه را بهتر در سرانجام رساندن به اهدافشان همراهی کند. 

انتهاي پیام



فقر و خشکسالی

منبع: شعار سالشماره خبر:  53  |  تاریخ: 1400/05/09

شعار سال: تجربیات جهانی نشان می دهد که خشکسالی مردم را به سوي ناامنی غذایی و از دست دادن شغلشان سوق می دهد. براي نمونه
اطلاعات فائو نشان می دهد 6 درصد از مردم گواتمالا به دلیل خشکسالی وارد ناامنی غذایی شدند و بیش از 49 هزار کشاورز در جنوب

صحراي آفریقا شغل و کارشان را از دست داده اند. ناامنی ...

شعار سال: تجربیات جهانی نشان می دهد که خشکسالی مردم را به سوي ناامنی غذایی و از دست دادن شغلشان سوق می دهد. براي نمونه
اطلاعات فائو نشان می دهد 6 درصد از مردم گواتمالا به دلیل خشکسالی وارد ناامنی غذایی شدند و بیش از 49 هزار کشاورز در جنوب صحراي

 
آفریقا شغل و کارشان را از دست داده اند. 

ناامنی غذایی یعنی افراد به طور منظم به غذاي سالم و مغذي کافی براي رشد و نمو طبیعی و یک زندگی فعال و سالم دسترسی نداشته باشند که
ممکن است به دلیل در دسترس نبودن غذا و یا کمبود درآمد براي تهیه غذا باشد. افزایش قیمت غذا با توجه به ثابت بودن قدرت خرید واقعی و یا

 
کاهش آن نیز منجر به ناامنی غذایی می شود. 

سوال: براي استان هاي کشورمان که به شدت با خشکسالی و کمبود آب مواجه هستند همانند خوزستان، سیستان، کرمان و ... براي امنیت غذایی و
معیشتی و درآمدي افراد چه اندیشیده ایم؟ آیا مطالعه و تحقیق شده که چه بخشی از مردم در ناامنی غذایی قرار گرفتند و چه باید کرد؟ چه تعداد
از کشاورزان و کارگران کشاورزي و کسب و کار هاي مرتبط با بخش کشاورزي شغل خود را از دست داده و یا با کاهش ظرفیت تولیدي مواجه شده و

 
چه برنامه اي براي اشتغال و ایجاد درآمد برایشان داریم؟ چه باید کرد؟ 

اعتراضات شکل گرفته براي آب در استان هاي کشور برخاسته از کوچک
شدن سفره و جمع شدن سفره عده اي از مردم است. علاج کار توجه به
مشکلات و خردورزي براي حل آنهاست نه انکار و تهدید. دایم از
حکمرانی خوب صحبت می کنیم، جلسه و گفتگو به راه است که ما می
خواهیم حکمرانی خوب را پیاده سازي کنیم و گاهی اغراق آمیز می
گوییم پیاده سازي شده است. در بحث آب و خشکسالی، حکمرانی خوب
چه به ما می گوید چطور حاکمیت و دولت با مردم (بخش سوم اقتصاد
همه سازمان هاي غیر دولتی و خصوصی و خیریه و انجمن ها و ...) وارد
گفتگو شده است تا از پیامد هاي نامطلوب پیش رو جلوگیري کند
(پیشگیري) و آثار زیانبار کنونی را درمان کند؟ چقدر اولویت و دغدغه
حاکمیت و دولت است؟ موضوع جنگ آب سالیان سال است توسط

صاحبنظران هشدار داده شده است، اما جدي گرفته نشد و در اولویت قرار نگرفت، اما در شرایط کنونی و آینده اگر در اولویت قرار نگیرد، تمدنی با

 
خطرات مختلف روبرو خواهد شد که قابل جبران نخواهد بود. 

پایگاه تحلیلی خبري شعار سال برگرفته از کانال فاطمه پاسبان



ضرورت افزایش مشوق ها براي به کارگیري مددجویان در صنایع کوچک و متوسط

منبع: روزنامه آرمان ملیشماره خبر:  54  |  تاریخ: 1400/05/09

دبیر کمیسیون صنایع مجلس خواستار افزایش مشوق ها براي به کارگیري مددجویان در صنایع کوچک و متوسط شد و گفت: با در نظر
گرفتن معافیت هاي مالیاتی و بیمه اي می توان صنایع را براي استخدام مددجویان تشویق کرد.

 
نسخه چاپی 

 
دبیر کمیسیون صنایع مجلس عنوان کرد: 

ضرورت افزایش مشوق ها براي به کارگیري مددجویان در صنایع کوچک
و متوسط دبیر کمیسیون صنایع مجلس خواستار افزایش مشوق ها براي
به کارگیري مددجویان در صنایع کوچک و متوسط شد و گفت: با در
نظر گرفتن معافیت هاي مالیاتی و بیمه اي می توان صنایع را براي

 
استخدام مددجویان تشویق کرد. 

آرمان ملی آنلاین -به گزارش پایگاه اطلاع رسانی کمیته امداد، بهزاد رحیمی با اشاره به اقدامات کمیته امداد در حوزه اشتغال و خودکفایی خانواده
هاي تحت حمایت، افزود: این نهاد سال گذشته حدود 200 هزار فرصت شغلی براي جامعه هدف خود ایجاد کرد که بیشتر آن از طریق راه اندازي

 
کارگاه هاي کوچک تولیدي و خدماتی بوده است. 

وي با بیان اینکه کاریابی یکی از زمینه هاي اشتغال به ویژه براي اقشار نیازمند و فاقد سرمایه براي ورود به بازار کار است، ادامه داد: با افزایش مشوق
ها در زمینه معافیت هاي بیمه اي و مالیاتی براي صنایع، می توان انتظار داشت که سهم مددجویان در نیروي کار بخش صنایع شاهد یک جهش

 
باشد. 

عضو کمیسیون صنایع مجلس با تاکید بر اهمیت مسئولیت اجتماعی در صنایع مختلف، خاطرنشان کرد: امروز در اثر فرهنگ سازي انجام شده،

 
صنایع به ضرورت انجام مسئولیت هاي اجتماعی خود واقف هستند و ضروري است از این فضا براي ایجاد اشتغال براي اقشار محروم استفاده کرد. 

رحیمی اظهار کرد: در کنار عمل به مسئولیت هاي اجتماعی از سوي صنایع، باید در حوزه تامین اجتماعی و قوانین و مقررات بیمه اي و حفاظت از

 
نیروها اقدامات جدي انجام شود تا شاهد اشتغال پایدار و درآمد ثابت براي مددجویان باشیم. 

وي به رشد اعتبارات اشتغال مددجویان در بودجه 1400 پرداخت و تاکید کرد: با اختصاص 10 میلیارد تومان اعتبار به کمیته امداد، این نهاد ایجاد
300 هزار فرصت شغلی براي سال جاري را پیش بینی کرده است که در صورت تحقق، می تواند نقش بسیاري در اشتغال محرومان داشته باشد.



مقام معظم رهبري: مسئله اصلی کشور  فضاي مجازي نیست

منبع: آرمان تبریزشماره خبر:  55  |  تاریخ: 1400/05/09

آرمان تبریز-رئیس و نمایندگان محترم مجلس شوراي اسلامی دوره یازدهم با سلام رهبري مسئله  اصلی امروز کشور را تعریف کردند ایشان
فرمودند: مسئله اصلی کشور  فضاي مجازي نیست و.... در کسوت شهروند معلم ایرانی در خواست می نماید به فوریت  طرح موهوم صیانت

ازفضاي مجازي  را که با هزینه  رهبري  مانور می دادید ...

آرمان تبریز-رئیس و نمایندگان محترم مجلس شوراي اسلامی
دوره یازدهم با سلام رهبري مسئله  اصلی امروز کشور را تعریف

 
کردند ایشان فرمودند: مسئله اصلی کشور  فضاي مجازي نیست. 

آرمان تبریز-رئیس و نمایندگان محترم مجلس شوراي اسلامی

 
دوره یازدهم 

 
با سلام 

 
رهبري مسئله  اصلی امروز کشور را تعریف کردند 

 
ایشان فرمودند: 

 
مسئله اصلی کشور  فضاي مجازي نیست 

 
و.... 

در کسوت شهروند معلم ایرانی در خواست می نماید به فوریت  طرح موهوم صیانت ازفضاي مجازي  را که با هزینه  رهبري  مانور می دادید از بر

 
نامه مجلس خارج کرده 

 
و بر #التهاب  جامعه  دامن نزنید 

 
لازم  است هر چه سریعتر  وقت  خانه ملت را  صرف اشتغال و گرانی و تولید 

 
نموده و ازاشتباه استراتژیکی طرح مباحث انحرافی تنش زا از مردم و موکلین خود عذر خواهی کنید. 

 
تبریز/9 مرداد  1400 

جلیل شمس



ضرورت مهار دلالان براي کنترل قیمت مسکن

منبع: فردا نیوزشماره خبر:  56  |  تاریخ: 1400/05/09

یک کارشناس اقتصادي اقدامات دلالان زمین را مهمترین عامل افزایش قیمت مسکن دانست و بر مقابله با سوداگران زمین براي کاهش
قیمت مسکن تاکید کرد.

یک کارشناس اقتصادي اقدامات دلالان زمین را مهمترین عامل افزایش قیمت مسکن دانست و بر مقابله با سوداگران زمین براي کاهش قیمت

 
مسکن تاکید کرد. 

به گزارش سایت خبري تحلیلی نامه نیوز: محمد خوش چهره، کارشناس
مسائل اقتصادي و نماینده پیشین مجلس شوراي اسلامی، گفت: مشکل
مسکن سوداگري در زمین است به گونه ایکه برخی گروهها و جریان
هاي سازمان یافته با همکاري برخی بانک ها با ایجاد جنگ اقتصادي و
جنگ روانی براي بالا بردن قیمت مسکن اقدام می کنند و از طرفی
سیاست هاي غلط زمین شهري به سوداگري و افزایش قیمت زمین

 
دامن زده است. 

وي افزود: در کشورهاي پیشرفته قیمت زمین 10 تا 15 درصد آورده
براي سازنده است اما در کشور ما به دلیل غفلت و سیاست هاي غلط

تصمیم گیران و افزایش سوداگري زمین، قیمت زمین بسیار بیشتر از حد معمول بالا رفته و با وجود تولید انبوه مصالح ساختمانی مانند سیمان و

 
فولاد اما به دلیل افزایش قیمت زمین هزینه و قیمت تمام شده مسکن افزایش یافته است. 

این استاد اقتصاد در ادامه در رادیو گفت: سوداگران زمین موجب شده اند حتی در شرایط رکود، قیمت مسکن افزایش یابد بدون اینکه ساخت و ساز
رونق داشته باشد و این سوداگران با انجام دلال بازي در مناطق بالاي شهر قیمت زمین هاي مرغوب را افزایش می دهند و در نتیجه این موج به

 
سایر مناطق و دیگر شهرها نیز سرایت می کند. 

وي تاکید کرد: دولت جدید باید به صورت عملی و جدي ضمن مبارزه با فساد و مفسدان اقتصادي جلوي سوداگري زمین را بگیرد تا ساخت و ساز

 
رونق گیرد و قیمت مسکن کاهش یابد زیرا مسکن و اشتغال دو رکن مهم و اساسی در اقتصاد خانوارها است. 

خوش چهره، افزایش نرخ اجاره مسکن را ناشی از افزایش بی رویه و افسار گسیخته قیمت مسکن در کشور دانست و اظهار داشت: دولت جدید باید با

 
ایجاد رونق در ساخت و ساز و تولید زمینه کاهش قیمت مسکن را فراهم سازد تا به تبع آن نرخ اجاره مسکن نیز کاهش یابد. 

وي با اشاره عملکرد ضعیف اقتصادي دولت ها پس از پایان جنگ تحمیلی، گفت: در 4 دولت گذشته گرچه هرکدام شعار جدید و متفاوتی ارائه

 
کردند اما عملکرد ضعیف اقتصادي در همه این دولت ها مشابه بود. 

این کارشناس تصریح کرد: دولت هاي روي کار آمده پس از جنگ تحمیلی همگی در خام فروشی، وابستگی بودجه کشور به فروش نفت خام، افزایش

 
واردات و کاهش تولید، گوي سبقت را از یکدیگر ربودند و قاچاق کالا و فسادهاي مالی هرروز افزایش پیدا کرد. 

وي تاکید کرد: دولت جدید زمانی میتواند در مبارزه با فساد و رفع مشکلات اقتصادي موفق شود که با برنامه دقیق و تیم قوي اقتصادي هماهنگ و

 
منسجم، وابستگی بودجه به خام فروشی و فروش نفت خام را کاهش دهد و با حمایت از تولید و رفع موانع، تولید و کسب و کار را رونق دهد. 

خوش چهره درخصوص راه هاي درمان بیماري اقتصاد کشور، اظهار داشت: عملکرد غلط تصمیم گیران موجب متراکم شدن مشکلات اقتصادي در
کشور شده و براي درمان این اقتصاد بیمار دولتمردان باید عزم جدي و عملی خود را براي اصلاح ساختارهاي اداري، اقتصادي، بانکی و مالیاتی و

مبارزه بی امان با مفسدان اقتصادي و رانتخواران به کار گیرند تا تولید و سازندگی در کشور جان تازه اي یابد.



راهکار کنترل قیمت مسکن

منبع: فردا نیوزشماره خبر:  57  |  تاریخ: 1400/05/09

یک کارشناس اقتصادي اقدامات سوداگران زمین را مهمترین عامل افزایش قیمت مسکن دانست و بر مقابله با سوداگران زمین براي کاهش
قیمت مسکن تاکید کرد.

یک کارشناس اقتصادي اقدامات سوداگران زمین را مهمترین عامل افزایش قیمت مسکن دانست و بر مقابله با سوداگران زمین براي کاهش

 
قیمت مسکن تاکید کرد. 

محمد خوش چهره، کارشناس مسائل اقتصادي و نماینده پیشین مجلس
شوراي اسلامی، گفت: مشکل مسکن سوداگري در زمین است به گونه
ایکه برخی گروهها و جریان هاي سازمان یافته با همکاري برخی بانک ها
با ایجاد جنگ اقتصادي و جنگ روانی براي بالا بردن قیمت زمین اقدام
می کنند و از طرفی سیاست هاي غلط زمین شهري به سوداگري و

 
افزایش قیمت زمین دامن زده است. 

وي افزود: در کشورهاي پیشرفته قیمت زمین 10 تا 15 درصد آورده
براي سازنده است اما در کشور ما به دلیل غفلت و سیاست هاي غلط

تصمیم گیران و افزایش سوداگري زمین، قیمت زمین بسیار بیشتر از حد معمول بالا رفته و با وجود تولید انبوه مصالح ساختمانی مانند سیمان و

 
فولاد اما به دلیل افزایش قیمت زمین هزینه و قیمت تمام شده مسکن افزایش یافته است. 

این استاد اقتصاد در ادامه در رادیو گفت: سوداگران زمین موجب شده اند حتی در شرایط رکود، قیمت مسکن افزایش یابد بدون اینکه ساخت و ساز
رونق داشته باشد و این سوداگران با انجام دلال بازي در مناطق بالاي شهر قیمت زمین هاي مرغوب را افزایش می دهند و در نتیجه این موج به

 
سایر مناطق و دیگر شهرها نیز سرایت می کند. 

وي تاکید کرد: دولت جدید باید به صورت عملی و جدي ضمن مبارزه با فساد و مفسدان اقتصادي جلوي سوداگري زمین را بگیرد تا ساخت و ساز

 
رونق گیرد و قیمت مسکن کاهش یابد زیرا مسکن و اشتغال دو رکن مهم و اساسی در اقتصاد خانوارها است. 

خوش چهره، افزایش نرخ اجاره مسکن را ناشی از افزایش بی رویه و افسار گسیخته قیمت مسکن در کشور دانست و اظهار داشت: دولت جدید باید با

 
ایجاد رونق در ساخت و ساز و تولید زمینه کاهش قیمت مسکن را فراهم سازد تا به تبع آن نرخ اجاره مسکن نیز کاهش یابد. 

وي با اشاره عملکرد ضعیف اقتصادي دولت ها پس از پایان جنگ تحمیلی، گفت: در 4 دولت گذشته گرچه هرکدام شعار جدید و متفاوتی ارائه

 
کردند اما عملکرد ضعیف اقتصادي در همه این دولت ها مشابه بود. 

این کارشناس تصریح کرد: دولت هاي روي کار آمده پس از جنگ تحمیلی همگی در خام فروشی، وابستگی بودجه کشور به فروش نفت خام، افزایش

 
واردات و کاهش تولید، گوي سبقت را از یکدیگر ربودند و قاچاق کالا و فسادهاي مالی هرروز افزایش پیدا کرد. 

وي تاکید کرد: دولت جدید زمانی میتواند در مبارزه با فساد و رفع مشکلات اقتصادي موفق شود که با برنامه دقیق و تیم قوي اقتصادي هماهنگ و



 
منسجم، وابستگی بودجه به خام فروشی و فروش نفت خام را کاهش دهد و با حمایت از تولید و رفع موانع، تولید و کسب و کار را رونق دهد. 

خوش چهره درخصوص راه هاي درمان بیماري اقتصاد کشور، اظهار داشت: عملکرد غلط تصمیم گیران موجب متراکم شدن مشکلات اقتصادي در
کشور شده و براي درمان این اقتصاد بیمار دولتمردان باید عزم جدي و عملی خود را براي اصلاح ساختارهاي اداري، اقتصادي، بانکی و مالیاتی و

مبارزه بی امان با مفسدان اقتصادي و رانتخواران به کار گیرند تا تولید و سازندگی در کشور جان تازه اي یابد./ایسنا



افتتاح بیمارستان 320 تختخوابی علی ابن ابی طالب (ع) زاهدان

منبع: تقریب نیوزشماره خبر:  58  |  تاریخ: 1400/05/09

به گزارش حوزه استان ها خبرگزاري تقریب، عصر امروز ساختمان
شماره2 بیمارستان علی ابن ابیطالب (ع) زاهدان "مجموعه درمانی
شهید حاج قاسم سلیمانی" به صورت ویدیو کنفرانس با حضور

 
رئیس جمهور افتتاح شد. 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی زاهدان در آیین افتتاح این پروژه
گفت: بیمارستان علی ابن ابیطالب(ع) زاهدان در 8 طبقه (یک
طبقه زیرزمین، یک طبقه همکف و طبقات 1 تا 6 ) با 33 هزار
مترمربع زیربنا عملیات ساختمانی آن از سال 1388 آغاز شده

 
است و در سال جاري تکمیل و مورد بهره برداري قرار گرفته است. 

 
وي افزود: براي ساخت این بیمارستان 200 میلیارد تومان صرف شده است که امروز 25 هزار و پانصد متر مربع مجموعه درمانی آن افتتاح می شود. 

سید محمد هاشمی شهري با اشاره به جزئیات فنی بیمارستان فوق تخصصی 320 تختخوابی علی ابن ابی طالب(ع) زاهدان گفت: این بیمارستان
داراي بخش هاي اورژانس، بخش هاي بستري جراحی و غیر جراحی، 7 اتاق عمل عمومی، 2 اتاق عمل جراحی قلب باز و یک اتاق عمل اورژانس
(مجموعا 10 اتاق عمل) بخش آنژیوگرافی، آزمایشگاه، واحدهاي تاسیساتی و نگهداشت شامل؛ استریل(CSR)، رخشویخانه، سردخانه، آشپزخانه، برق
اضطراري و اکسیژن ساز مراکز تصویر برداري پیشرفته رادیولوژي، سی تی اسکن، MRI و ماموگرافی درحال نصب می باشد و جبهه شمالی در حال

 
تکمیل و ساخت است. 

وي با بیان اینکه توسعه زیرساخت هاي بهداشت و درمان مهمترین اولویت دانشگاه علوم پزشکی زاهدان در طی چند سال اخیر بوده است گفت:
علیرغم تحریم هاي ظالمانه، مشکلات مالی و بحران کرونا، استان سیستان و بلوچستان رشد قابل توجه اي را در حوزه بهداشت و درمان به خود دیده

 
است 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی زاهدان ادامه داد: توسعه شاخص هاي سلامت در استان به عنوان مهمترین رویکرد دانشگاه علوم پزشکی مورد توجه ما
قرار داشته است و خوشبختانه موفق شدیم دو بیمارستان 320 تختخوابی علی ابن ابی طالب(ع) و بیمارستان 220 تختخوابی ایرانمهر سراوان را در

 
سال 1400 افتتاح کنیم و اندکی به متوسط کشوري نزدیک تر شویم. 

هاشمی هم اکنون با افتتاح ساختمان شماره 2 بیمارستان علی ابن ابی طالب (ع) زاهدان که به نام شهید حاج قاسم این مسؤول ادامه داد: این

 
بیمارستان اشتغال زدایی بیش از 700 نیروي انسانی جوان و متخصص را در بر خواهد شد. 

وي افزود: این بیمارستان یکی از بهترین و بروزترین بیمارستان هاي کشور مطابق استانداردهاي بین المللی و در شان و منزلت مردم نجیب استان

 
سیستان و بلوچستان به ویژه مردم زاهدان است 

وي گفت: در بحران کرونا این بیمارستان به صورت اضطراري براي بیماران کرونایی مورد استفاده قرار گرفت. 



انتهاي پیام/



7 هزار میلیارد ریال تسهیلات پرداختی شعب بانک توسعه تعاون در استان کرمان

منبع: فراسوشماره خبر:  59  |  تاریخ: 1400/05/09

عضو هیات مدیره بانک توسعه تعاون تسهیلات پرداختی شعب بانک طی سال 99 در استان کرمان را هفت میلیارد ریال اعلام نمود.

7 هزار میلیارد ریال تسهیلات پرداختی شعب بانک توسعه تعاون
در استان کرمانعضو هیات مدیره بانک توسعه تعاون تسهیلات
پرداختی شعب بانک طی سال 99 در استان کرمان را هفت هزار

 
میلیارد ریال اعلام نمود. 

به گزارش فراسو،  محمد جعفر ایرانی طی سفر به استان کرمان،
ضمن دیدار با استاندار ، نشستهایی با صنعتگران، تعاونگران،

واحدهاي تولیدي و نیز همکاران استان برگزار نمود. وي در بدو ورود به شهر کرمان با حضور بر مزار شهداي این شهر، به مقام شامخ سردار سپهبد

 
شهید قاسم سلیمانی اداي احترام نمود. 

محمد جعفر ایرانی عضو هیات مدیره بانک توسعه تعاون در دیدار با استاندار کرمان گفت: عملکرد بانک در چارچوب برنامه هاي اقتصادي ملی و در

 
جهت ارتقاي تولید و ایجاد اشتغال بوده است. 

ایرانی عضو هیات مدیره بانک توسعه تعاون گفت: شعب بانک در استان کرمان طی سال 99 مجموعا هفت هزار میلیارد ریال تسهیلات پرداخت نموده

 
اند که رشد 83 درصدي در این بخش محقق گردیده است. 

وي افزود: تعهد بانک توسعه تعاون استان کرمان تا پایان مرحله چهارم طرح اشتغال پایدار روستایی و عشایري به صورت صد درصدي ایفا گردیده

 
است و تا پایان مرحله پنجم پرداختی ها در مناطق روستایی استان کرمان به 1332 میلیارد ریال خواهد رسید. 

وي افزود: همکاران بانک تدابیر و تلاش گسترده اي براي گسترش دامنه خدمات بانک و گرفتن سهم مناسبتر بانک توسعه تعاون از شبکه بانکی به
اجرا در آورده اند و تلاش شده است سهم بانک در شبکه بانکی سهمی موثر و توسعه اي باشد و رفتار توسعه اي بانک نیز نشان دهنده این حقیقت

 
است که بانک جریان نقدینگی و موضوع تخصیص منابع را به گونه اي راهبري نماید که اثر مساعدي بر بخش هاي تولیدي و تعاونی داشته باشد. 

علی زینی وند استاندار کرمان در نشست با عضو هیات مدیره بانک توسعه تعاون گفت: تعاونی هاي موفقی در سطح استان کرمان با سابقه ایی
تاریخی و درخشان حضور دارند و بخش هاي مهمی از ارزش افزوده بخش هاي صنعت، معدن و کشاورزي استان کرمان از طریق بخش اقتصاد تعاونی

 
حاصل گردیده است. 

وي افزود: رویکرد و فعالیت بانک توسعه تعاون در استان کرمان به گونه اي بوده است که ذهنیتی مثبت از بانک در اذهان مردم شکل گرفته است و

 
ارکان برنامه ریزي و دستگاه هاي اقتصادي استان بر روي نقش عاملیتی بانک حسابی ویژه باز کرده اند. 

استاندار کرمان خاطر نشان کرد: واحدهاي صنعتی بسیار معتبر و ریشه داري در استان کرمان حضور دارند، با این وجود استان به لحاظ پهناوري و
گستردگی جغرافیایی نیازمند تدابیر و اقدامات توسعه اي در بخشهاي مختلف اقتصادي است که نقش آفرینی بانک توسعه تعاون در ایجاد اشتغال و

 
رفع محرومیت از مناطق مختلف استان بسیار حائز اهمیت است. 

گفتنی است در این نشست رسول ارجمند مدیر امور سرمایه انسانی، غلامرضا کافی زاده مدیر شعب استان کرمان و شهرام بخشا رییس اداره کل
روابط عمومی بانک نیز حضور داشتند.



ضرورت نظارت و مبارزه قاطع با مفاسد اقتصادي در دولت

منبع: نسیم نیوزشماره خبر:  60  |  تاریخ: 1400/05/09

حجت الاسلام والمسلمین علی عسکري نماینده پیشین مشهد در
مجلس شوراي اسلامی در مقاله اي بر ضرورت نظارت و مبارزه

 
قاطع با مفاسد اقتصادي در دولت تاکید کرد. 

 
به گزارش نسیم امروز، در این مقاله آمده است: 

امام علی علیه السلام در دوران حکومت خویش خطبه هاي اثر
گذاري ایراد فرمود و بخشنامه هاي تعیین کننده و ماندگاري

 
خطاب به کارگزاران حکومت از جمله مالک اشتر صادر کرد. 

 
بسیاري از این خطبه ها و نامه ها در کتاب شریف نهج البلاغه مرحوم سیدرضی جمع آوري و به چاپ رسیده است. 

مبارزه عملی آن حضرت در شرایط حکومت با مفسدان اقتصادي از یک سو و التزام به عدالت از سوي دیگر به گونه اي بود که پس از شهادت

 
مظلومانه ایشان در میان خاص و عام گفته می شد :《قتل علی فی المحراب لشده عدله》 او شهید راه عدالت شد. 

این امام عارف و دوراندیش که مولود کعبه و شهید محراب است، در واقع و حقیقت اسوه و چراغ راه محسوب گشته و خطبه ها و نامه هایش در
حوزه حکومت و زمامداري ارمغان مدیریتی تعیین کننده و انذار دهنده براي همه تاریخ است و بطور ویژه می توان گفت اصلاح وضعیت فعلی دولت و

 
حکومت در ایران و استمرار نظام جمهوري اسلامی به میزان پایبندي مسولان به فرمایشات و سیره این امام همام بستگی دارد. 

غیر از نامه به مالک اشتر استاندار وقت مصر، آن حضرت در فرازي از یکی خطبه هاي خود دردمندانه به کارگزاران حکومت فرمود:《فساد آشکار
شده ، انکار کننده اي نیست که تغییر دهنده باشد ، منع کننده اي نیست که منع از فساد کند. آیا شما باچنین وضع و حالی که دارید اراده کرده اید
که همنشین خدا در بهشت باشید و جز عزیزترین دوستان خدا در نزد او محسوب شوید؟ هیهات!!! هرگز به چنین فرجام خوب و شایسته اي دست
نخواهید یافت. رسیدن به بهشت و نعمت جاودان خدا از راه خدعه، مکر و ظاهر سازي میسور نیست و نمی توان به خشنودي و رضایت او دست یافت

 
مگر به طاعت و عمل》. 

 
از زیبایی هاي سخن مولا در این خطبه سلیس و روان، صراحت و استفاده از کلمه "هیهات" است. 

واژه تکان دهنده اي که سخن سید و سالار شهیدان انقلاب مرحوم آیت االله دکتر بهشتی براي کارگزاران انقلاب و حکومت در ایران، تداعی گر آن

 
است. آنجا که عاشقانه و متعهدانه اعلام کرد : بهشت را به بها می دهند و به بهانه نمی دهند. 

در هر حال، رهنمود حکیمانه علی علیه السلام و گفته فرزند شهیدش دکتر بهشتی، گویاي این مطلب است که ظاهرگرایی دینی در میان مدیران
دولت و حکومت خطري غیرقابل انکار است و امروزه چنین خطري نظام اجتماعی و امت واحده اسلامی در کشور ما را به مراتب بیش از گذشته

 
تهدید می کند. 



همه ما می دانیم چالش اصلی دولت و حکومت فساد است. راه برون رفت و رهایی از این فساد و خطر، بازگشت به خویشتن، عمل به اصول و

 
محکمات انقلاب به ویژه رجوع به حق و عدالت است. 

تکیه بر عزم ملی ، عمل به اصول قانون اساسی، التزام به رهنمودهاي رهبري از طرف مدیران و کارگزاران حکومت در این رابطه ضرورتی انکارپذیر

 
است. 

 
جلوه ي آشکار عزم ملی در این زمینه، حضور مردم در انتخابات آنهم در شرایط کرونا و راي به سیدي عدالت خواه و ضدفساد بود که به انجام رسید. 

لازم است رییس جمهور منتخب و دولت جهادي مورد نظر ش به فوریت، غفلت از رهنمودهاي رهبري را جبران نمایند و ضمن شناسایی واقع بینانه

 
تهدیدها و چالش هاي موجود، براي آنها راه حل در نظر گرفته و با بهره گیري از ظرفیت هاي فعلی، درصدد علاج برآیند. 

تجربه گذشته نشان دهنده این واقعیت است که ایران در طول بیش از چهل سال از پیروزي انقلاب ، بهترین رهبري و مردم را داشته است ولی مرکز

 
ثقل تهدید ها و فرصت سوزي ها و در موارد قابل توجهی سواستفاده ها و فسادهاي اقتصادي در گلوگاه هاي دولتی قرار داشته و دارد. 

 
فسادهایی که بلاي جان مردم و جامعه شده و سرمایه اجتماعی کشور و نظام را تحلیل برده است. 

این حرام خواري ها ، سواستفاده ها و مفاسد را قانون اساسی که میثاق ملی است نفی کرده و سالهاست که مردم و رهبري خواهان مبارزه با مفاسد

 
اقتصادي هستند. 

مردم و نخبگان دلسوز می دانند که در اجراي اصل 49 قانون اساسی دولت موظف بوده جلوي ثروت هاي ناشی از ربا، رشوه، اختلاس، سرقت،
سواستفاده از مقاطعه کاري ها و معاملات دولتی، فروش زمین هاي موات و سایر موارد غیرمشروع را بگیرد ولی چنین نشد. به همین جهت بود که
رهبري درسال 1380 فرمان هشت ماده اي صادر کرد و اعلام نمود حکومتی که مفتخر به الگو ساختن نظام علوي است باید در همه حال تکلیف

 
بزرگ خود را کم کردن فاصله طولانی خویش با نظام آرمانی علوي و اسلامی بداند و این جهادي از سر اخلاص و همتی سستی ناپذیر می طلبد. 

جمهوري اسلامی که جز خدمت به مردم و افراشتن پرچم عدالت اسلامی، هدف و فلسفه اي ندارد نباید در این راه دچار غفلت شود. رفتار قاطع و

 
منصفانه علوي را باید مدنظر داشته باشد و به کمک الهی و حمایت مردمی که عدالت و انصاف را قدر می دانند تکیه کند. 

معظم له در ادامه فرمودند اگر دست مفسدان و سواستفاده کنندگان از امکانات حکومتی قطع نشود و اگر امتیاز طلبان و زیاده خواهان پرمدعا و
انحصار جو طرد نشوند، سرمایه گذار و تولید کننده و اشتغال طلب، همه احساس ناامنی و ناامیدي خواهند کرد و کسانی از آنان به استفاده از راه

 
هاي نامشروع و غیرقانونی تشویق خواهند شد. 

متاسفانه در سالهاي اخیر به ویژه در دولت، حکم و فرمان هشت ماده اي رهبري از طریق ستاد مبارزه با مفاسد اقتصادي با رویکرد اصولی مواجه
نگشت و نتیجه همان شد که رهبري فرمود : دستی که می خواهد با ناپاکی دربیفتد باید خود پاك باشد و کسانی که می خواهند در مسیر اصلاح

 
حرکت کنند باید خود صالح باشند. 

امروزه بدون هیچ پیش قضاوتی می توان سوال کرد که نماینده عالی دولت و رییس ستاد مبارزه با مفاسد اقتصادي آیا همانگونه بود که رهبري

 
فرمود؟ 

رهبري بیست سال قبل فرمود : مشروعیت من و شما وابسته به مبارزه با فساد، تبعیض و نیز عدالت خواهی است این مایه مشروعیت ما است. تکلیف
ما این است که عدالت را در جامعه مستقر کنیم و این هم جز با مبارزه با فساد و افزون طلبی انسان هاي مفتخوار و سواستفاده گر امکان پذیر نیست،

 
ماموریتی که امروزه در درجه اول از اولویت قرار دارد. 

برمبناي مفاسد صورت گرفته در گلوگاه ها و حوزه هاي دولتی و ضعف آشکار ستاد مبارزه با مفاسد اقتصادي که رییس آن معاون اول رییس جمهور



در دولت هاي قبلی بوده است، حال این سوال در ذهن مردم و دلسوزان مطرح می گرد که رییس جمهور منتخب و جدید با چه کابینه و افراد
شناخته شده از چهره هاي ضدفساد میخواهد بر ناکامی ها و ناکارآمدي هاي گذشته فائق آید و به وضع نابسامان اقتصادي، وجود شبکه هاي فساد و

 
گرانی که ستون فقرات مردم را درهم شکسته پایان دهد. 

روشن است که در این رابطه ترکیب موثر و کارآمد کابینه به ویژه تیم اقتصادي دولت و از همه مهمتر نظارت موثر و سازمان دهی شده می تواند
تعیین کننده باشد.



تمدید مهلت ارسال آثار به چهاردهمین جشنواره کارآفرینان برتر تا 22 مرداد

منبع: پاناشماره خبر:  61  |  تاریخ: 1400/05/09

تهران (پانا) - مدیرکل دفتر تسهیلات و کارآفرینی وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی از تمدید مهلت ارسال آثار به
چهاردهمین جشنواره ملی کارآفرینان برتر سال 1399 ، تا 22 مرداد 1400 خبر داد.

تهران (پانا) - مدیرکل دفتر تسهیلات و کارآفرینی وزارت میراث
فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی از تمدید مهلت ارسال آثار به
چهاردهمین جشنواره ملی کارآفرینان برتر سال 1399 ، تا 22

 
مرداد 1400 خبر داد. 

به گزارش میراث آریا، جلسه بررسی فرآیند برگزاري چهاردهمین
جشنواره کارآفرینان برتر سال 1399 با حضور محمدحسین
عسگرپور مدیرکل دفتر تسهیلات و کارآفرینی، زاهد شفیعی

مدیرکل دفتر مطالعات، آموزش و برنامه ریزي گردشگري و محمدحسین دهقانی معاون دفتر حمایت از تولید معاونت صنایع دستی وزارت میراث
فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی همچنین رحیم سرهنگی مدیرکل دفتر توسعه امور کارآفرینان و بهره وري نیروي کار وزارت تعاون، کار و رفاه

 
اجتماعی امروز (شنبه نهم مرداد) در وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی برگزار شد. 

 
690 نفر از حوزه صنایع دستی و گردشگري ثبت نام کرده اند 

محمدحسین عسگرپور گفت: در این جلسه در خصوص چگونگی داوري و انتخاب داورها براي چهاردهمین جشنواره ملی کارآفرینان برتر سال 1399
سوالاتی مطرح و پس از بررسی قرار شد از تجربیات سال هاي گذشته کار وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی استفاده شود تا حداکثر دقت براي

 
انتخاب کارآفرینان برتر انجام شود. 

مدیرکل دفتر تسهیلات و کارآفرینی وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی افزود: سوالات مطرح شده براي ما بسیار مهم است و روي این

 
موضوع کار کارشناسی انجام خواهد شد تا انتخاب خوبی براي این جشنواره داشته باشیم. 

عسگرپور تصریح کرد: تا کنون 690 نفر در این جشنواره ثبت نام کردند، در حوزه صنایع دستی 453 نفر و در حوزه گردشگري 237 نفر، همچنین

 
تمام استان ها درگیر جشنواره هستند. 

مدیرکل دفتر تسهیلات و کارآفرینی بیان کرد: مقرر شد تا آثاري که به جشنواره ارسال می شود توسط داور استانی، داور تخصصی حوزه و داور

 
کارآفرین مورد ارزشیابی قرار بگیرد. 

 
با نظام ارزشگذاري بازار گردشگري درجه بندي می شود 

زاهد شفیعی گفت: طرح برند گردشگري جمهوري اسلامی ایران مأموریت آن متمایزسازي محصول گردشگري ایران بود. در فاز یک به هویت بصري
و کلامی رسیدیم تا بتواند محصول گردشگري جمهوري اسلامی ایران را عرضه کند. در فاز دوم نیز استانداردسازي زنجیره محصولات و خدمات
گردشگري کشور که منجر به تصویب آیین نامه در هیات دولت شد، این آیین نامه کمک می کند بتوانیم برند ملی را حمایت کنیم، که کار



 
ارزشمندي است. 

مدیرکل دفتر مطالعات، آموزش و برنامه ریزي گردشگري افزود: در بخش ارزشیابی نظام گردشگري چالش اساسی داریم، متاسفانه ساختار ارزش
گذاري مان دولتی و اداري بوده است. اما رویکردي را که ما ایجاد کردیم، این بود که ماموریت برند این است که نظام ارزشیابی ما به سمت بازار برود

 
تا بازار آن را درجه بندي کند و خروجی این جشنواره در امتداد طرح برند باشد تا ارتقاي کیفیت خدمات را داشته باشیم. 

مدیرکل دفتر مطالعات، آموزش و برنامه ریزي گردشگري تصریح کرد: سنجش هاي تخصصی باید براي این جشنواره داشته باشیم تا ارزیابی دقیقی

 
انجام شود. 

 
تجاري سازي محصولات صنایع دستی در دولت یازدهم و دوازدهم 

محمدحسین دهقانی بیان کرد: صنایع دستی با جامعه هدف گسترده رو به رو است. برگزاري چنین جشنواره ارزشمندي می تواند اقدام شایسته اي

 
باشد براي اینکه با یک تحول جدید در حوزه صنایع دستی روبرو باشیم. 

معاون دفتر حمایت از تولید معاونت صنایع دستی وزارت میراث فرهنگی افزود: حدود 295 رشته صنایع دستی در سطح کشور داریم که تنوع
محصولات را به دنبال دارد. شاهد تحول در رویکرد سنتی صنایع دستی هستیم. از جمله اتفاقات خوبی که در معاونت صنایع دستی افتاده است
تجاري سازي محصولات صنایع دستی در دولت یازدهم و دوازدهم است. کارآفرینان خوب و تأثیرگذاري در رشته هاي مختلف صنایع دستی وجود

 
دارند. 

دهقانی تصریح کرد: طی سال هاي گذشته اقدامات زیادي در خصوص ترویج صنایع دستی انجام شده و نگاه ما بیشتر تأکید بر کیفیت بوده است. در
حوزه صنایع دستی با توجه به تنوع رشته ها، نحوه سنجش آثار کارآفرینان صنایع دستی براي ما بسیار حائز اهمیت است تا بتوانیم به شکل کاملا

 
تخصصی این ارزشیابی را انجام دهیم. 

 
وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی پیشرو در کارآفرینی 

رحیم سرهنگی گفت: برگزاري چهاردهمین جشنواره ملی کارآفرینان برتر تجربه خوبی براي ما است. وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع
دستی جزو نخستین وزارتخانه هایی است که در بحث کارآفرینان پیشرو بوده و قبل از تصویب در هیئت دولت به این موضوع هوشمندانه ورود کرده

 
است. 

مدیرکل دفتر توسعه امور کارآفرینان و بهره وري نیروي کار وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی افزود: این مسیر را باید تمام وزارتخانه ها در حوزه هاي

 
تخصصی پیش ببرند و در سطح ملی کارآفرینان انتخاب و معرفی بشوند. 

سرهنگی تصریح کرد: وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی دبیرخانه و نقش هماهنگ کننده را در جشنواره ملی کارآفرینان برتر دارد، بنابراین باید به

 
یک روش و تکنولوژي برسیم که بتوانیم عملکرد رشته هاي مختلف را بررسی کنیم. 

مدیرکل دفتر توسعه امور کارآفرینان و بهره وري نیروي کار بیان کرد: سنجش هایی را که در ثبت نام گذاشتیم سنجش هاي عمومی بوده که میزان
نوآور بودن کارآفرین را مشخص می کند، البته در داوري ها سنجش هاي تخصصی خواهد شد. سنجش در حوزه گردشگري و صنایع دستی کاملا

 
متفاوت است. قصد داریم فضایی را باز کنیم تا بازیگر جدیدي که بتواند صنعت را تحت تأثیر قرار بدهد در سطح ملی معرفی شود.» 

ثبت نام چهاردهمین جشنواره کارآفرینان برتر با هدف توسعه و ترویج فرهنگ کارآفرینی در کشور همچنین شناسایی کارآفرینان موفق و معرفی آنها

 
به جامعه به عنوان الگو، از اول تیرماه جاري آغاز شده و تا 22مرداد ماه 1400 ادامه خواهد داشت. 

کارآفرینان براي شرکت در چهاردهمین جشنواره ملی کارآفرینان برتر سال 1399 می توانند با مراجعه به سامانه کارآفرین برتر فرآیند ثبت نام در



 
این جشنواره را تکمیل کنند. 

جشنواره کارآفرینان برتر مدیرکل دفتر تسهیلات و کارآفرینی وزارت میراث فرهنگی



اگر طرح تحول سلامت نبود نمی توانستیم با کرونا مقابله کنیم &– خبرگزاري مهر | اخبار ایران و جهان

منبع: تجهیز نیوزشماره خبر:  62  |  تاریخ: 1400/05/09

به گزارش خبرگزاري مهر، به نقل از پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوري، آیین افتتاح طرح هاي وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی
عصر امروز با حضور تصویري حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور آغاز شد. روحانی در این مراسم، طرح تحول سلامت را یکی از

اهداف مهم دولت یازدهم که از سال 93 آغاز و به رغم جنگ اقتصادي ...

اگر طرح تحول سلامت نبود نمی توانستیم با کرونا مقابله کنیم
&– خبرگزاري مهر | اخبار ایران و جهان به گزارش خبرگزاري
مهر، به نقل از پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوري، آیین افتتاح
طرح هاي وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی عصر امروز با
حضور تصویري حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور آغاز

 
شد. 

روحانی در این مراسم، طرح تحول سلامت را یکی از اهداف مهم
دولت یازدهم که از سال 93 آغاز و به رغم جنگ اقتصادي در
دولت دوازدهم با قدرت ادامه یافت عنوان کرد و گفت: اگر این

 
طرح بسیار مهم نبود، معلوم نبود که در سال 99 و امسال چگونه می توانستیم با بیماري کرونا مقابله کنیم. 

وي با بیان اینکه در این دولت، تحول بسیار بزرگی در بخش سلامت، چه از نظر زیرساختی و چه از نظر نیروي انسانی متخصص ایجاد شده است،
اظهار داشت: در این دولت در کنار بازسازي و نوسازي 110 هزار تخت بیمارستانی کشور، 40 هزار تخت بیمارستانی جدید به ظرفیت بیمارستانی

 
اضافه شد. 

رئیس جمهور با اشاره به افتتاح یک هزار و 443 تخت بیمارستانی در افتتاح هاي امروز استان هاي مختلف کشور، افزود: در کمتر از دو سال گذشته،

 
13 هزار تخت بیمارستانی در کشور افتتاح شده که بسیار افتخارآمیز است. 

وي با بیان اینکه اگر کسانی با کنار گذاشتن انصاف بتوانند خدمات این دولت را نادیده گرفته و انکار کنند، اقدامات انجام شده در بخش سلامت قابل
انکار نخواهد بود، گفت: در طرح تحول سلامت به جاي آوردن مریض از نقاط مختلف به مراکز درمانی، پزشکان متخصص را به مناطق دورافتاده و

 
محروم بردیم. 

رئیس جمهور با اشاره به گزارش هاي ارائه شده مبنی بر 7 برابر شدن تخت هاي بیمارستانی در سیستان و بلوچستان، اضافه کرد: این آمار نشان می
دهد که در این دولت براي مناطق محروم کارهاي بیشتري انجام شده است و اهتمام بیشتري هم براي محرومیت زدایی و هم عدالت و توسعه در

 
بخش سلامت داشته ایم. 

بیمارستان 320 تختخوابی علی ابن ابی طالب (ع) زاهدان، بیمارستان 46 تختخوابی ویژه بیماري سل به نام امام رضا (ع) زابل، بیمارستان 700
تختخوابی کودکان زهرا مردانی آذر تبریز، بیمارستان 86 تختخوابی عجب شیر، بیمارستان 110 تختخوابی طبی کودکان ماهک ساري، کلینیک فوق
تخصصی طوبی ساري، بیمارستان 129 تختخوابی نرگسی گچساران و بخش سوختگی و اورژانس سوانح 52 تختخوابی بیمارستان کوثر سمنان طرح

 
هایی هستند که با دستور رئیس جمهور بهره برداري از آن ها آغاز می شود. 

 
این طرح هاي بیمارستانی با سرمایه گذاري سه هزار و 30 میلیارد تومان براي دو هزار و 996 نفر اشتغال ایجاد کرده است. 



تکمیل می شود...



شرکت توسعه نیشکر نماد اشتغال، تولید و خودکفایی

منبع: شوشانشماره خبر:  63  |  تاریخ: 1400/05/09

 
شوشان - مصطفی حلالی: 

رهبر انقلاب اسلامی سال 1400 را سال «تولید؛ پشتیبانی ها، مانع زدایی ها» نامگذاري کردند؛ و تاکید داشتند که شعار انقلابی جهش تولید امسال،

 
باید با حمایت همه جانبه و رفع موانع کاملاً محقق شود. 

 
متاسفانه در سال گذشته کرونا زندگی مردم از جمله کسب وکارها و تولید را تحت تأثیر قرار داد و ضربه سختی به اشتغال در کشور زد. 

 
خوزستان هم از این قاعده مستثنی نبود و با وجود صنایع متعدد در استان، شیوع کرونا اشتغال و کسب و کارها را تحت الشعاع خود قرار داد. 

البته شرکت توسعه نیشکر و صنایع جانبی با وجود محدودیت ها و اثرات ناشی از شیوع ویروس کرونا، توانسته در سال هاي اخیر در راستاي تحقق

 
شعارها و منویات رهبر معظم انقلاب گام هاي بسیار ارزشمندي در حوزه تولید و اشتغال پایدار بردارد. 

بر همگان پوشیده نیست که ایجاد اشتغال در استان خوزستان یکی از نیازهاي اساسی کشور بوده که به واسطه اجراي طرح هاي نیشکر در این

 
استان، اشتغال زایی پایدار براي بیش از 18 هزار نفر را ایجاد کرده است. 

این شرکت حدود 40 درصد شکر تولیدي کشور را تامین می کند که تولید شکر در سال زراعی 1400- 1399 در واحدهاي هفت گانه نیشکري

 
خوزستان 18هزار و 250 تن بیش از میزان پیش بینی این محصول راهبردي بود. 

همچنین با پایان فصل برداشت نیشکر در این شرکت، پنج میلیون و 760هزار تن نیشکر از سطح 61هزار و 657هکتار برداشت شد که 618 هزار و

 
250 تن شکر از این میزان برداشت، در سال زراعی جاري در واحدهاي هفت گانه نیشکري خوزستان تولید شده است. 

خوشبختانه با حمایت ها و پشتیبانی هاي مدیران شرکت توسعه نیشکر، تولید شکر در واحدهاي هفت گانه نسبت به 2 سال گذشته 2 برابر افزایش
یافت و با پیش بینی کارشناسان در سال زراعی 1401-1400 حدود 700هزار تن شکر در واحدهاي نیشکري وابسته به شرکت توسعه نیشکر و

 
صنایع جانبی تولید شود، که این میزان تولید ، معادل ظرفیت اسمی این واحدها است. 

عملکرد شرکت توسعه نیشکر در سال هاي اخیر با فراهم ساختن زیر ساخت ها و امکانات توسعه اي در جهت ایجاد اشتغال پایدار و همچنین تامین
شکر مورد نیاز کشور قابل تقدیر است، زیرا این شرکت توانست در شرایط سخت اقتصادي و شیوع کرونا عملا و به معناي واقعی نماد تولید، اشتغال و

 
خودکفایی در کشور باشد. 

گفتنی است شرکت توسعه نیشکر با توجه به نیاز کشور به محصول استراتژیک شکر و جلوگیري از واردات بی رویه آن و نیز استعداد کم نظیر
زمینهاي استان خوزستان براي کشت نیشکر و بدنبال مطالعات صندوق شکر، در سال 1368 طرح توسعه نیشکر و صنایع جانبی که بزرگترین طرح
توسعه اي صنعتی -کشاورزي ایران می باشد در برنامه پنج ساله اول گنجانده شد و هفت واحد نیشکري به وسعت 84 هزار هکتار خالص کشت
نیشکر و احداث کارخانجات شکر، تصفیه شکر، خوراك دام، تخته صنعتی MDF، کاغذ و کارخانجات بیوتکنولوژي مورد نیاز کشور از قبیل خمیرمایه

 
و الکل با ظرفیت مناسب اقدام کند. 



 
کشت و صنعت هاي احداث شده عبارتند از: 

 
امام خمینی (ره) 

 
امیرکبیر 

 
دعبل خزاعی 

 
میرزاکوچک خان 

 
سلمان فارسی 

 
حکیم فارابی 

 
دهخدا 

کلیه واحدهاي مذکور راه اندازي کامل شده اند که این واحدها در مجموع شرکت توسعه نیشکر و صنایع جانبی را تشکیل می دهند.



رشد 14 رتبه اي آذربایجان غربی در خریدهاي آنلاین در یکسال گذشته

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  64  |  تاریخ: 1400/05/09

طبق گزارش دیجی کالا بزرگترین فروشگاه آنلاین کشور، استان آذربایجان غربی در یکسال گذشته 14 رتبه در خریدهاي اینترنتی رشد
داشته است.

رشد 14 رتبه اي آذربایجان غربی در خریدهاي آنلاین در یکسال
گذشته طبق گزارش دیجی کالا بزرگترین فروشگاه آنلاین کشور،
استان آذربایجان غربی در یکسال گذشته 14 رتبه در خریدهاي

 
اینترنتی رشد داشته است. 

به گزارش برنا آذربایجان غربی، رتبه بندي استانی خریداران دیجی
کالا در بین مناطق کشور، پایتخت کمافی السابق بیشترین
خریداران دیجی کالایی هستند و پس از آن ساکنین البرز، قم و
یزد قرار دارندودر این بین استان آذربایجان غربی با رشد 14 رتبه

 
اي از رتبه 28 به رتبه 14 در بین استانها ارتقاء پیدا کرده است. 

نکته ي حائز اهمیت در آمار فروش دیجی کالا حضور پرقدرت کالاهاي ایرانی بوده به طوري که بر اساس آماري که ذکر شده حدود 78 درصد فروش
کالاها در این وب سایت متعلق به اجناس ایرانی بوده است. دیجی کالا همچنین ذکر کرده که 6156 برند ایرانی در این مجموعه به فروش کالاهاي

 
خود می پردازند. 

 
آغاز پروژه کارآفرینی بومی و محلی یکی از اقدامات مهم دیجی کالا در سال 99 بوده که به موفقیت هاي خوبی دست یافته است. 

دیجی کالا امکان عرضه محصولات بومی روستاییان را در راستاي تحقق مسؤولیت اجتماعی خود در حالی فراهم کرده که بحران ناشی از بیماري
کرونا بسیاري از کسب وکارها را با مشکل مواجه کرده است. در این میان، فروش کالاهاي بومی و محلی در مارکت پِلیس دیجی کالا با بیش از 150
هزار فروشنده، علاوه بر اشتغال پایدار و توانمندسازي روستاییان، باعث تمرکززدایی و تسهیل دسترسی فروشندگان بالقوه در خارج از تهران و مراکز
استان ها می شود. در حال حاضر تعداد کالاهاي بومی و محلی در دیجی کالا از مرز 4 هزار کالا و تعداد فروشنده ها هم از یک هزار فروشنده عبور

کرده است.



اشتغال 140 هزار نفر در شهرك ها و نواحی صنعتی استان

منبع: روزنامه نصف جهانشماره خبر:  65  |  تاریخ: 1400/05/09

نصف جهان: مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان اصفهان گفت: بیش از 140 هزار نفر در شهرك ها و نواحی صنعتی فعال این استان

 
مشغول کار هستند. 

 
محمدجواد بگی افزود: این استان با بیش از 9 هزار واحد صنعتی و 76 شهرك و ناحیه صنعتی فعال، یکی از صنعتی ترین استان هاي کشور است. 

وي ادامه داد: اصفهان با 17 هزار هکتار از نظر تعداد و اراضی شهرك هاي صنعتی مقام نخست را در کشور دارد که این شهرك ها زمینه را براي

 
جذب سرمایه گذاري در استان بصورت ویژه فراهم کرده اند. 

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان اصفهان اظهار داشت: این استان رُتبه اول کشور را در جذب سرمایه گذار در شهرك هاي صنعتی در 2

 
سال گذشته کسب کرده و همچنین این شرکت براي نخستین بار رتبه نخست تحصیل منابع را در شهرك هاي صنعتی کشور بدست آورده است. 

 
وي گفت: اصفهان با برخورداري از هشت شهرك خصوصی داراي بیشترین تعداد شهرك خصوصی در کشور است. 

بگی افزود: علاوه بر این، هشت شهرك تخصصی در استان در حال اجراست که از جمله آن می توان به نخستین شیمی پارك تخصصی کشور در
حوزه تبدیلات گازي به عنوان شهرك تخصصی این حوزه، شهرك طلا و جواهر، شهرك تخصصی خودروسازي و نواحی صنعتی جندق و پادنا اشاره

 
کرد. 

وي همچنین با اشاره به برنامه ریزي براي توسعه شهرك ها و نواحی صنعتی استان گفت: طرح هاي توسعه 30 هکتاري هرند، 84 هکتاري اردستان،

 
70 هکتاري دهاقان و 40 هکتاري زواره اردستان در حال اجراست و تا پایان شهریور امکان واگذاري زمین به متقاضیان فراهم می شود. 

 
به گفته وي، احداث هشت شهرك صنعتی در استان نیز در دست پیگیریست که در آینده نزدیک به مرحله اجرایی می رسد. 

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی اصفهان تصریح کرد: در مجموع حدود یکصد شهرك و ناحیه صنعتی دولتی و خصوصی در استان اصفهان

 
وجود دارد که 90 مورد از آنها ایجاد شده یا منتظر دریافت مُصوبات شوراي برنامه ریزي استان هستند. 

 
اضافه شدن 14 تصفیه خانه جدید به شهرك هاي صنعتی اصفهان در سالجاري 

بگی همچنین گفت: 14 تصفیه خانه در سطح شهرك هاي صنعتی استان طی 35 سال گذشته به بهره برداري رسیده است و در سال جاري نیز 14

 
تصفیه خانه دیگر به شهرك هاي صنعتی اضافه خواهد شد. 

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان اصفهان خاطرنشان کرد: براي نخستین بار در کشور، پساب شهري شهرضا به میزان 60 لیتر در ثانیه با
25 کیلومتر خط انتقال و سرمایه 110 میلیارد تومان به شهرك صنعتی رازي، سپهرآباد و صنایع دستی منتقل شد و در حد آب آشامیدنی تصفیه

 
شده در اختیار صنعتگران قرار گرفت که مشکل بحران آب آنها را حل کرده است. 

به گفته وي، خط انتقال 87 کیلومتري نیز بین شهر اصفهان شهرك صنعتی مورچه خورت ایجاد و به بهره برداري رسیده که پساب اصفهان را به این
شهرك منتقل می کند و در مجموع این طرح ها 200 میلیارد تومان سرمایه گذاري شده است. 



 
بگی خاطرنشان کرد: امروز مشکل تأمین آب شهرك هاي صنعتی در استان حل و حتی در شهرك صنعتی خور نیز مشکل آب مرتفع شده است. 

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان اصفهان از افزایش 100 درصدي تصفیه خانه هاي صنعتی در شهرك هاي صنعتی استان خبر داد و
تصریح کرد: در 35سال گذشته در استان 14تصفیه خانه در سطح شهرك هاي صنعتی استان به بهره برداري رسیده است که این تعداد در سال

 
جاري به 28 تصفیه خانه خواهد رسید. 

وي از تامین آب همه شهرك ها و نواحی صنعتی استان خبر داد و گفت: تامین امکانات زیربنایی و زیرساخت هاي لازم براي شهرك ها و نواحی

 
صنعتی استان، مهمترین هدف شرکت شهرك هاي صنعتی این استان است. 

در حال حاضر 76 شهرك صنعتی مُصوب در استان اصفهان وجود دارد که از این تعداد70 شهرك صنعتی عملیاتی و در حال واگذاري است،
همچنین 50 درصد از شهرك هاي استان به ظرفیت نهایی خود رسیده اند.



کلاف سردرگم انتقال آب به اصفهان

منبع: روزنامه نصف جهانشماره خبر:  66  |  تاریخ: 1400/05/09

نماینده مردم نجف آباد و تیران و کرون در مجلس شوراي اسلامی گفت: پروژه اي در حال انجام است که آب را از خلیج فارس شیرین و با
اعتباري بالغ بر 200 هزار میلیارد تومان به اصفهان انتقال دهیم که هزینه نگهداري این پروژه ده ها برابر این 200 هزار میلیارد تومان است.

نصف جهان: نماینده مردم نجف آباد و تیران و کرون در مجلس شوراي اسلامی گفت: پروژه اي در حال انجام است که آب را از خلیج فارس
شیرین و با اعتباري بالغ بر 200 هزار میلیارد تومان به اصفهان انتقال دهیم که هزینه نگهداري این پروژه ده ها برابر این 200 هزار میلیارد تومان

 
است. 

ابوالفضل ابوترابی در خصوص انتقال آب اظهار داشت: آب شرب شیرین و با کیفیت از استان اصفهان به ویژه از شهرستان سمیرم و استان چهارمحال

 
و بختیاري باید 900 کیلومتر طی کند تا وارد کارون، خوزستان و بعد خلیج فارس شود. 

نماینده مردم نجف آباد و تیران و کرون در مجلس شوراي اسلامی افزود: پروژه اي در حال انجام است که آب را از خلیج فارس شیرین و با اعتباري
بالغ بر 200 هزار میلیارد تومان به اصفهان انتقال دهیم که هزینه نگهداري این پروژه ده ها برابر این 200 هزار میلیارد تومان است، به خصوص

 
پمپاژهایی که برق زیاد مصرف می کند و هزینه نگهداري بسیار بالایی دارد. 

وي بیان کرد: در این حالت باید از استان اصفهان آب شیرین به خلیج فارس برود و شور شود و دوباره هزینه کنیم آب را شیرین کنیم و هزار

 
کیلومتر به اصفهان انتقال دهیم. 

ابوترابی با اشاره به مضرات توسعه فولاد در استان اصفهان، بیان کرد: اگر نگاه مان به فولاد صادراتی است باید همه کارخانه هاي فولاد به لب آب
بروند، این نکته بسیار مهمی است که توسعه فولاد و پالایشگاه ها باید در استان اصفهان ممنوع شود و به لب مرزها منتقل شوند تا بتوانند صادرات

 
انجام دهند. 

نماینده مردم نجف آباد و تیران و کرون در مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: اینکه آب را از خلیج فارس و بعد سنگ آهن را از معادن کرمان بیاوریم

 
و بعد که آهن تولید شد آن را انتقال دهیم در کنار خلیج فارس و صادر کنیم، بهتر است این کارخانه ها را به همان منطقه انتقال دهند. 

وي گفت: اگر از 200 هزار میلیارد تومان، 50 هزار میلیارد تومان آن را به سمیرم براي انتقال آب اختصاص بدهیم و سد و تونل بسازیم و انتقال آب
را انجام دهیم و 50 هزار میلیارد تومان دیگر هم به مردم خوزستان براي آب شیرین کن اختصاص بدهیم و زیرساخت هاي آن را توسعه دهیم،

 
خوزستان آباد می شود و هزینه نگهداري هم ندارد. 

ابوترابی خاطرنشان کرد: خط انتقال آب هزار کیلومتر است و براي انتقال آب هزار و 200 متر اختلاف ارتفاع وجود دارد و پمپاژ و مصرف برق آن
بسیار می شود، همان جا در هورالعظیم آب شیرین کن بگذاریم و فولاد مبارکه به عنوان کارهاي مشارکت جمعی در خوزستان در طرح هاي

کشاورزي سرمایه گذاري کند که هم سبب ایجاد اشتغال و هم 100 هزار میلیارد تومان صرفه جویی می شود.



بررسی مشکلات ناوگان حمل و نقل شهري در حوزه تاکسیرانی
شهرستان سنندج

بررسی مشکلات ناوگان حمل و نقل شهري در حوزه تاکسیرانی شهرستان سنندج

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  67  |  تاریخ: 1400/05/09

بررسی مشکلات ناوگان حمل و نقل شهري در حوزه تاکسیرانی

 
شهرستان سنندج 

به گزارش روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید کردستان، جلسه اي به منظور بررسی مشکلات ناوگان حمل تاکسیرانی در شهرستان سنندج با

 
حضور مدیر صندوق کرستان و جمعی از مسئولین و رانندگان ناوگان حمل و نقل شهري در دفتر مدیر صندوق کارآفرینی امید استان برگزار شد. 

شهریار رحیمی مدیر صندوق کارآفرینی امید استان کردستان بیان کرد: ناوگان حمل و نقل عمومی، به دلیل تردد بالاي مسافران و ازدحام جمعیت
به عنوان یکی از کانون هاي شیوع بیماري کرونا شناخته شده است و با رعایت فاصله گذاري اجتماعی در زمان استفاده از وسایل حمل و نقل عمومی

 
و ضد عفونی کردن آنها، امکان انتقال بیماري در این مکان ها به حداقل خواهد رسید. 

مدیر صندوق کردستان گفت: از آنجائیکه تسهیلات کرونا براي ناوگان حمل و نقل در سایر بانک ها با شرایط ویژه و نرخ بهره بیش از 4% پرداخت می
شود، صندوق کارآفرینی امید می تواند در قالب ایجاد تفاهم نامه با ناوگان حمل و نقل شهري در حوزه تاکسیرانی تسهیلات ارزان قیمت پرداخت

 
نماید. 

وي افزود با سپرده گذاري ناوگان حمل و نقل تاکسیرانی در صندوق به میزان سه برابر وجوه تودیع شده به افراد معرفی شده تسهیلات براي خرید و
نوسازي ناوگان تاکسیرانی اعطا خواهد شد.



سامانه 141 راه ارتباطی مخاطبان و مدیریت حمل و نقل عمومی کیش

منبع: خبر داغشماره خبر:  68  |  تاریخ: 1400/05/09

ساکنان و گردشگران کیش در تیر امسال از طریق سامانه 141 شرکت عمران،آب و خدمات منطقه آزاد از حمل و نقل عمومی کیش خدمات
دریافت کردند

به گزارش خبرداغ به نقل از روابط عمومی و امور بین الملل سازمان منطقه آزاد کیش،
مدیریت حمل و نقل عمومی جزیره کیش از جمله بخش هاي این شرکت، که در زمینه حمل
و نقل ساکنان و گردشگران در نقاط مختلف جزیره کیش فعالیت می کند، سامانه 141را با
هدف بهبود خدمات و برقراري ارتباط موثر با مخاطبان به دریافت انتقادات، پیشنهادات،

 
شکایات مردمی و همچنین اشیاء گمشده اختصاص داده است. 

بر اساس این گزارش در تیر امسال 1488 تماس مردمی با سامانه 141برقرار شده است که
بیشترین تماس ها در این ماه، مفقودي اشیاء گمشده، مکشوفه در ناوگان حمل و نقل عمومی و تحویلی به صاحبان اشیاء مربوطه بوده است.
همچنین واحد صدور مجوز فعالیت مدیریت حمل و نقل عمومی کیش در این ماه با 428 مورد شامل تشکیل پرونده و صدور معرفی نامه جهت
استعلام ها، صدور پروانه اشتغال رانندگی و تمدید پروانه فعالیت در ناوگان حمل و نقل عمومی( اعم از تاکسیرانی و مینی بوس رانی، باربري ، تور

 
گردانی و ترانسفر هتل ها )، فعالیت موثري براي ارائه خدمات حمل و نقل در جزیره کیش داشته است . 

در این ماه به صاحبان تاکسی بابت خرید و فروش تعداد 16 دستگاه وسائط نقلیه عمومی و خودروهاي باربري براي نصب سیستم ناوبري (gps) از

 
واحد هاي نوسازي و نقل و انتقال، هوشمند سازي ناوگان مدیریت حمل و نقل عمومی خدمات ارائه شد. 

برگزاري دوره هاي آموزشی تخصصی براي 23 نفر از رانندگان با هدف آشنایی بیشتر آنها با شرایط فعالیت در ناوگان حمل و نقل شهري کیش و
ارتقاء سطح خدمات از دیگر فعالیت هاي مدیریت حمل و نقل عمومی کیش در تیر امسال بوده است.



مواد اولیه قطعه سازي با قیمت مناسب به تولید کننده نمی رسد/ تخمین خسارت قطعی

برق به خودروسازي ها

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  69  |  تاریخ: 1400/05/09

فصل اقتصاد - دبیر انجمن صنایع همگن نیرو محرکه و قطعه سازان خودروي کشور گفت: در شرایط فعلی نهاده هاي تولید با قیمت مناسب
به دست تولید کننده نمی رسد.

فصل اقتصاد - دبیر انجمن صنایع همگن نیرو محرکه و قطعه
سازان خودروي کشور گفت: در شرایط فعلی نهاده هاي تولید با

 
قیمت مناسب به دست تولید کننده نمی رسد. 

آرش محبی نژاد دبیر انجمن صنایع همگن نیرو محرکه و قطعه
سازان خودروي کشور در گفتگو با خبرنگار صنعت،تجارت و
کشاورزي گروه اقتصادي باشگاه خبرنگاران جوان ، گفت: یکی از
معضلات قطعه سازان کشور، تامین مواد اولیه انرژي و خدمات

 
داخلی است که اکثرا در تصدي گري دولت است. 

او بیان کرد: کارخانه هاي تامین کننده مواد اولیه مانند فولاد، آلومینیوم، مس و صنایع پتروشیمی عمدتا توسط دولت اداره می شوند بدین معنا که
مدیران آن دولتی هستند و تصدي گري در دست دولت است. از طرفی در ارائه خدمات هم بحث کاغذ بازي هاي اداري مطرح می شود که تقریبا

 
تمام آن ها دولتی است. 

دبیر انجمن صنایع همگن نیرو محرکه و قطعه سازان خودروي کشور گفت: در این بین مشکلی که وجود دارد خرید خدمات دولتی است که واقعا
طاقت فرساست. مشکل دیگر بحث تامین اجتماعی و مباحث دارایی و از همه بیشتر انرژي است که در انحصار و تصدي گري 100 درصدي دولت

 
است. 

محبی نژاد تشریح کرد: این روز ها شاهد این هستیم که صنعت قطعه سازي با قیمت بالاي فولاد، مس و آلومینیوم و … دست و پنجه نرم می کند و
عرضه هم کافی نیست. از طرفی دولت پروژه هاي کافی براي توسعه تعریف نکرده و بحث واردات هم به دلیل تحریم ها و ارز واقعا با مشکل جدي رو
به رو است، اما تاکنون در بحث انرژي مشکلی نداشتیم که امسال قطعی هاي مکرر برق و در بعضی مناطق آب و برعکس آن در زمستان قطعی هاي

 
گاز، باعث ضرر و زیان و خسارت شده است. 

دبیر انجمن صنایع همگن نیرو محرکه و قطعه سازان خودروي کشور گفت: قطعی هاي امروزه 2 نوع خسارت به صنعت خودروسازي و قطعه سازي
وارد کرده است که این خسارت ها مستقیم است و باعث می شود هم تولید متوقف شود و هم کارگران بیکار می مانند و هم قطعی ها و نوسانات برق

 
در بعضی از مناطق به تجهیزات الکترونیکی و الکتریکی آسیب می زند. 

او ادامه داد: با این قطعی هاي مکرر بسیاري از تجهیزات می سوزد و خسارت زیادي به این صنعت وارد می کند. به جرات می توان گفت که در کشور

 
ما زمانی که کالا، خدمات و انرژي که دولت تامین می کند ضعفی در ارائه داشته باشد، هیچ گونه جبران خسارتی نمی کند. 

محبی نژاد بیان کرد: از طرفی کیفیت هم مطلوب نیست و هر چه هست را باید در تمام حوزه ها قبول کنیم. این خسارت مستقیمی است که به

 
صنعت خودروسازي و قطعه سازي وارد شده است. 

او گفت: خسارت غیر مستقیم، خدمات عدم النفع است، وقتی برق نیست نمی توان کالایی را تولید کرد، اگر سود قابل پیش بینی یا کاهش زیان قابل
پیش بینی و سرشکن کردن هزینه هاي سربار را متصور باشیم، متاسفانه خسارت عدم النفع می زند و این خسارت غیر مستقیم و کاهش تولید نیز از

 
عوارض آن است. 

دبیر انجمن صنایع همگن نیرو محرکه و قطعه سازان خودروي کشور گفت: بخشی از نهاده هاي تولید به انرژي، بخشی به کار، مواد اولیه و در کلان
سرمایه گذاري اولیه با این نهاده هاي تولید و ورودي هاي تولید سرانجام به یک محصولی تبدیل می کند که داراي ارزش افزوده و سود مناسب باشد



 
که سرمایه گذاري ارزش داشته باشد. 

محبی نژاد گفت: متاسفانه در شرایط فعلی شاهد این هستیم که نهاده هاي تولید کافی و با قیمت مناسب به دست تولید کننده نمی رسد، بنابراین

 
سرمایه گذاري آن در خطر است و بعضا شاهد فرار سرمایه از صنعت قطعه سازي هستیم. 

او بیان کرد: اکنون کمتر سرمایه گذاري به سراغ تولید می رود و بیشتر ترجیح می دهند به سفته بازي و تجارت رو بیاورند، آن هم به صورت غیر

 
اشتغال زایی غیر مولد روي آورند چرا که بازدهی آن به مراتب بالاتر است. 

انتهاي پیام/



سهم اشتغال خدمات در بهار 1400 کاهش یافت

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  70  |  تاریخ: 1400/05/09

فصل اقتصاد - سهم شاغلان بخش کشاورزي و خدمات در بهار 1400 نسبت به فصل مشابه سال قبل به ترتیب 0.7 درصد و 0.9 درصد
کاهش و سهم شاغلان بخش صنعت 1.4 درصد افزایش داشته است.

فصل اقتصاد - سهم شاغلان بخش کشاورزي و خدمات در بهار
1400 نسبت به فصل مشابه سال قبل به ترتیب 0.7 درصد و 0.9
درصد کاهش و سهم شاغلان بخش صنعت 1.4 درصد افزایش

 
داشته است. 

به گزارش خبرنگاراقتصادي خبرگزاري تسنیم ، در بهار 1400، به
میزان 41,4 درصد جمعیت 15 ساله و بیش تر از نظر اقتصادي
فعال بوده اند، یعنی در گروه شاغلان یا بیکاران قرار گرفته اند.

 
بررسی تغییرات نرخ مشارکت اقتصادي حاکی از آن است که این نرخ نسبت به فصل مشابه در سال قبل (بهار 1399) 0.4 درصد افزایش یافته است. 
نتایج طرح آمارگیري نیروي کار در بهار 1400 حاکی از آن است که در مقایسه با فصل مشابه سال قبل، بیش از 499 هزار نفر به جمعیت فعال از
نظر اقتصادي (شاغل و بیکار) افزوده شده است. این میزان در فاصله بهار 1398 نسبت به بهار 1399 کاهشی معادل دو میلیون نفر داشته است. با
این وجود، جمعیت فعال 25 میلیون و 967 هزار نفري در بهار امسال، همچنان نسبت به جمعیت فعال 27 میلیون و 46 هزار نفري بهار 1398 از

 
فاصله قابل توجهی برخوردار می باشد. 

بررسی نرخ بیکاري افراد 15 ساله و بیش تر نشان می دهد که 8,8 درصد از جمعیت فعال (شاغل و بیکار)، بیکار بوده اند. بررسی روند تغییرات نرخ

 
بیکاري حاکی از آن است که این شاخص، نسبت به فصل مشابه در سال قبل ( بهار 1399) ، 1 درصد کاهش یافته است. 

در بهار 1400، به میزان 41,4 درصد جمعیت 15 ساله و بیش تر از نظر اقتصادي فعال بوده اند، یعنی در گروه شاغلان یا بیکاران قرار گرفته اند.

 
بررسی تغییرات نرخ مشارکت اقتصادي حاکی از آن است که این نرخ نسبت به فصل مشابه در سال قبل (بهار 1399) .4 درصد افزایش یافته است. 

جمعیت شاغلین 15 ساله و بیشتر در این فصل 23 میلیون و 676 هزار نفر بوده که نسبت به فصل مشابه سال قبل 713 هزار نفر افزایش داشته
است. بررسی اشتغال در بخش هاي عمده اقتصادي نشان می دهد که در بهار 1400، بخش خدمات با 48,8 درصد بیش  ترین سهم اشتغال را به

 
خود اختصاص داده است. در مراتب بعدي بخش هاي صنعت با 33,2 درصد و کشاورزي با 17.9 درصد قرار دارند. 

بررسی اشتغال در بخش هاي عمده اقتصادي نشان می دهد که بخش خدمات با48.8درصدبیشترین سهم اشتغال را به خود اختصاص داده است. در
مراتب بعدي بخش هاي صنعت با 33.2 و کشاورزي با 17.9 درصد قرار دارند. سهم شاغلان بخش کشاورزي و خدمات در بهار 1400 نسبت به فصل

 
مشابه سال قبل به ترتیب با 0.7 درصد و 0.9 درصد کاهش و سهم شاغلان بخش صنعت 1.4 درصد افزایش داشته است. 

انتهاي پیام/



بزرگترین فروشگاه هاي زنجیره اي پوشاك با برند استقلال راه اندازي می شود

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  71  |  تاریخ: 1400/05/09

فصل اقتصاد - بزرگترین شبکه فروشگاه هاي زنجیره اي پوشاك اسپرت با برند استقلال و حمایت و پشتیبانی صندوق کارآفرینی امید در
کشور راه اندازي می شود.

فصل اقتصاد - بزرگترین شبکه فروشگاه هاي زنجیره اي پوشاك
اسپرت با برند استقلال و حمایت و پشتیبانی صندوق کارآفرینی

 
امید در کشور راه اندازي می شود. 

به گزارش فصل اقتصاد، همزمان با فرارسیدن عید سعید غدیر،
مدیرعامل واعضاي هیات مدیره باشگاه استقلال با حضور در
صندوق کارآفرینی امید با مدیرعامل صندوق دیدار و گفتگو کردند.
در این دیدارکه با حضور مددي مدیرعامل، ملکیان رئیس هیات
مدیره و مظلومی پیشکسوت و عضو هیات مدیره باشگاه استقلال

برگزار شد، مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید ضمن آرزوي موفقیت براي تیم فوتبال استقلال درادامه دیدارهاي جام حذفی و مسابقات جام باشگاه
هاي آسیا گفت: صندوق کارآفرینی امید همواره یار و یاور افتخارآفرینان ورزشی، هنري، علمی و... بوده و در طول 4 سال گذشته از آنها و تولید

 
کنندگان تجهیزات و لوازم ورزشی و باشگاه هاي ورزشی در کشور حمایت هاي بسیاري انجام داده است 

نوراله زاده با بیان اینکه فوتبال می تواند یک صنعت پیشرو باشد، افزود: صندوق کارآفرینی امید و باشگاه استقلال بزودي با عقد تفاهم نامه همکاري
و با استفاده از برند و لوگو باشگاه استقلال و همکاري کسب وکارهاي مورد حمایت صندوق، بزرگترین شبکه فروشگاه هاي زنجیره اي پوشاك را با

 
تامین مالی و حمایت ها و پشتیبانی صندوق راه اندازي خواهند کرد. 

وي ادامه داد: دراین تفاهم نامه صندوق کارآفرینی امید در نظر دارد با تاسیس فروشگاه هاي زنجیره اي استقلال و ارائه کارت اعتباري خرید به
هواداران با همکاري اپلیکیشن به هواداران، بتوانند از امکانات و تولیدات موجود در فروشگاه هاي زنجیره اي استقلال از محصولات باکیفیت استفاده

 
کنند. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید گفت: صندوق با اعطاي تسهیلات تا سقف 5 میلیارد ریال براي راه اندازي فروشگاه استقلال کمک خواهد کرد تا

 
شبکه فروشگاهی پوشاك استقلال ایجاد شود وسپس براي کمک به هواداران اعتبار قرض الحسنه خرید محصولات از فروشگاه ها را شارژ نماید. 

درادامه مددي مدیرعامل باشگاه استقلال ضمن تشکر از صندوق کارآفرینی امید به جهت حمایت از افتخارآفرینان حوزه ورزشی گفت: کلیه امکانات

 
باشگاه استقلال در جهت حمایت از تولید وکسب و کارها در اختیارکارآفرینان است. 

انتهاي پیام/



دکتر روحانی 7 بیمارستان و کلینیک تخصصی در 5 استان کشور را افتتاح کرد

منبع: ریاست جمهوريشماره خبر:  72  |  تاریخ: 1400/05/09

بهره برداري از 7 بیمارستان و کلینیک تخصصی در 5 استان کشور با یک هزار و 443 تخت بیمارستانی روز شنبه با فرمان رئیس جمهور و
از طریق ویدئوکنفرانس آغاز شد.

 
در هشتاد و هفتمین پویش ملی تدبیر و امید براي جهش تولید؛ 

حجت الاسلام والمسلمین دکتر حسن روحانی، رئیس جمهور در هشتاد و هفتمین هفته پویش ملی تدبیر و امید براي جهش تولید، فرمان افتتاح
رسمی 7 بیمارستان و کلینیک تخصصی را در استان هاي سیستان و بلوچستان، آذربایجان شرقی، سمنان، کهکیلویه و بویر اجمد و مازندران صادر

 
کرد. 

براي احداث این 7 مرکز درمانی 3 هزار و 30 میلیارد تومان اعتبار صرف شده است که با بهره برداري از آنها براي 2 هزار و 996 نفر اشتغال پایدار و

 
مستقیم ایجاد می شود. 

دکتر روحانی قبل از افتتاح طرح هاي بیمارستانی در استان سیستان و بلوچستان با ابراز خوشحالی از تحول ایجاد شده در بخش سلامت استان طی
سال هاي گذشته، گفت: 7 برابر شدن تخت هاي بیمارستانی استان سیستان و بلوچستان یک کار ارزشمند است البته جبران عقب ماندگی هاي

 
تاریخی استان مقداري سخت است. 

شناسه خبر: 122382



نرخ بیکاري در زنجان 7.5 درصد است

منبع: آرا نیوزشماره خبر:  73  |  تاریخ: 1400/05/09

زنجان-سرپرست اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی زنجان با بیان اینکه نرخ بیکاري استان زنجان کاهش داشته است، گفت: نرخ بیکاري
در استان 7.5 درصد است.

به گزارش آرانیوز:محمدرضا انصاري با بیان اینکه نرخ بیکاري
استان زنجان کاهش داشته است، گفت: نرخ بیکاري در استان 7.5

 
درصد است. 

وي بر لزوم تقویت آموزش مهارت در استان تاکید کرد و ابراز
داشت: باید براي تحقق این مهم زیر ساخت هاي لازم محقق شود

 
و این مهم باعث می شود تا اشتغال خوبی هم ایجاد شود. 

سرپرست اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی زنجان با بیان اینکه
آموزش مهارت آموزش مهمترین مؤلفه در ایجاد اشتغال است،
گفت: یکی از عوامل مهم پشتیبانی ها و مانع زدایی ها در تولید،

 
تربیت نیروي انسانی ماهر است و در این میان ارتقاي مهارت شاغلان در واحدهاي تولیدي بسیار مهم است. 

انصاري با بیان اینکه استان زنجان طی سال گذشته به عنوان پایلوت سنجش صلاحیت حرفه اي در کشور تعیین شد، گفت: این مهم در جذب

 
نیروي کار براي شرکت ایران ترانسفو و شرکت پارس سوئیچ اجرا شد. 

 
وي تصریح کرد: در سال جاري براي تحقق شعار سال نامگذاري شده از سوي مقام معظم رهبري باید کلاسهاي مهارتی در استان تقویت خواهد شد. 

سرپرست اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی زنجان گفت: در سالجاري با بهره برداري چند واحد تولیدي اشتغال استان تقویت می شود.



نصب تجهیزات کنترلی در مرز ماهیرود تا پایان سال

منبع: آرا نیوزشماره خبر:  74  |  تاریخ: 1400/05/09

بیرجند- استاندار خراسان جنوبی از نصب تجهیزات کنترلی در مرز ماهیرود خبر داد و گفت: دستگاه تونل تصویري با سرمایه گذاري 700
میلیارد ریال تا پایان سال راه اندازي و به بهره برداري خواهد رسید.

به گزارش آرانیوز:حمید ملانوري عصر جمعه در بازدید از مرز
ماهیرود اظهارکرد: یکی از اقداماتی که به طور جدي در استان
دنبال می شود، نصب دستگاه XREY به منظور سرعت بخشیدن

 
به کارها در مرز است. 

وي ادامه داد: در این راستا عملیات اجرایی احداث سوله نصب
دستگاه تونل تصویربرداري(XREY) کانتینري در مرز ماهیرود

 
امروز آغاز شد. 

وي با بیان اینکه این سوله به مساحت حدود هزار مترمربع ساخته
می شود، بیان کرد: گمرکات استان قراداد ساخت دستگاه بازرسی

 
ایکس ري را با یک شرکت دانش بنیان منعقد کرده است. 

 
به گفته وي این سیستم با سرمایه گذاري 700 میلیارد ریال تا پایان سال در مرز ماهیرود نصب و راه اندازي می شود. 

استاندار خراسان جنوبی ادامه داد: این دستگاه، ضمن اینکه هزینه ها را کاهش می دهد، با کنترل 120 کامیون در ساعت، حجم مبادلات مرزي و

 
ترانزیت کالا را افزایش خواهد داد. 

وي در ادامه به پروژه ساختمان مرزبانی در مرز ماهیرود هم اشاره کرد و افزود: با همکاري و تعامل حوزه هاي راهداري و حمل و نقل جاده اي،

 
گمرك، سازمان همیاري شهرداري ها و منطقه ویژه اقتصادي، می بایست ساختمان مرزبانی تا هفته آینده تکمیل شده و به بهره برداري برسد. 

ملانوري ضمن تشکر از اقدامات انجام شده در این پروژه به نواقص موجود اشاره کرد و بیان داشت: با شتاب بخشیدن به روند اجراي کار، شاهد

 
استقرار سریع تر مرزبانی در این ساختمان خواهیم بود. 

 
استاندار خراسان جنوبی مرز را از محورهاي اقتصادي و توسعه استان خواند و گفت: همه باید تلاش کنیم از این پیشران، حداکثر استفاده را ببریم. 

ملانوري، از 331 کیلومتر مرز مشترك استان با افغانستان، به عنوان درگاهی براي توسعه مبادلات مرزي کشور نام برد و اظهار داشت: بر اساس
آمارهاي مستمر گمرکات استان، علیرغم همه مشکلات ناشی از تحریم ها، شیوع کرونا و اتفاقات افغانستان، حجم مبادلات مرزي در ماهیرود افزایشی

 
است. 

وي از همه دستگاه هاي متولی که در تحقق این توفیق دخیل بوده اند، تشکر کرد و متذکر شد: اصرار ما بر فعال شدن پیشران هاي توسعه از جمله

 
مرز، صرفاً به جهت انتفاع مردم استان است. 

به گفته وي؛ از جمله برنامه هاي جدي ما براي استفاده بهتر از منابع و ذخایر این است که اشتغال، معیشت، درآمد و رفاهیات مردم ارتقا یابد.





دفاع از پروژه فرهنگ سراي بیرجند/ موهایی که در شورا سپید شد

منبع: آرا نیوزشماره خبر:  75  |  تاریخ: 1400/05/09

بیرجند - اعضاي شوراي پنجم شهر بیرجند در آخرین جلسه شورا به دفاع از عملکرد گذشته خود پرداختند و به برخی از نقدها نیز پاسخ
دادند.

به گزارش آرانیوز:پیش از ظهر شنبه آخرین جلسه شوراي پنجم
شهر بیرجند برگزار شد و اعضاي شوراي شهر و شهردار به دفاع از
عملکرد گذشته خود پرداختند و به برخی از نقدها و اشکالات

 
منتقدان نیز پاسخ دادند. 

ابراهیم تقی زاده، رئیس شوراي پنجم شهر بیرجند در این جلسه
اظهار کرد: در طول چهار سال گذشته شوراي شهر 246 جلسه
داشته است که ثمره و نتیجه این جلسات 870 مصوبه در حوزه
هاي مختلف شهري اعم از عمرانی و فرهنگی و اجتماعی بوده

 
است. 

 
تأمین 300 میلیارد تومان اعتبار براي پروژه هاي عمرانی 

وي با اشاره به برخی از پروژه هاي عمرانی در بیرجند در سال هاي اخیر ادامه داد: براي این پروژه ها در مجموع 300 میلیارد تومان تأمین اعتبار

 
شده است و 50 پروژه شاخص را نیز در طول فعالیت شوراي پنجم اجرایی کردیم. 

رئیس شوراي پنجم شهر بیرجند گفت: احداث بوستان محبت، احداث فرهنگ سراي شهر بیرجند به عنوان یکی از مهمترین پروژه هاي فرهنگی،
پیشرفت 70 درصدي میدان اجتماعات شهر، ایجاد پارکینگ طبقاتی در خیابان حکیم نزاري، احداث بوستان کاجستان و پیشرفت 30 درصدي از

 
جمله کارهاي عمرانی در طول این سال ها بوده است. 

تقی زاده با بیان اینکه یکی از اقدامات توسط شوراي پنجم تصویب طرح جامع حمل و نقل و ترافیک بوده است، ادامه داد: این طرح در حال حاضر

 
قابلیت اجرایی دارد و می تواند در دوره جدید شوراي شهر نیز اجرایی شود. 

وي گفت: در بین هزار و 300 شهر کشور، بیرجند نوزدهمین شهري است که سایت پسماند و کارخانه بازیافت پسماند شهري و تولید کود و

 
کمپوست را دارد که ان شاء االله در هفته دولت سال جاري به بهره برداري خواهد رسید. 

رئیس شوراي پنجم شهر بیرجند در مورد میدان اجتماعات شهر نیز اظهار کرد: براي این پروژه نیز 12 میلیارد تومان تأمین اعتبار شده است و نسبت

 
به تملک برخی از املاك و تأمین زیر ساخت هاي آب و برق آن نیز اقدام شده است. 

 
احداث 12 میلیارد تومان 

تقی زاده با اشاره به اینکه در طول دوران فعالیت شوراي پنجم 12 بوستان نیز ایجاد شده است، بیان کرد: در حوزه بهسازي معابر نیز در مهر شهر و
معصومیه اقدامات بسیار ارزشمندي انجام شده و به جز کوچه هایی که هنوز شبکه آب و فاضلاب آن انجام نشده، آسفالت بقیه کوچه هاي مهر شهر

 
(100 هزار متر مکعب) صورت گرفته است. 



وي با تأکید بر اینکه شوراي شهر جدید باید ایجاد مشوق ها براي بهسازي بافت فرسوده را ادامه دهد، افزود: ما با پیگیري طرح فرزان توانستیم گره

 
بزرگی در سطح شهر را باز کنیم. 

تقی زاده تمایل براي اشتغال به کارهاي پژوهشی و علمی و ادامه فعالیت دانشگاهی را دلیل عدم ثبت نام خود براي دوره جدید شوراي شهر بیرجند

 
اعلام کرد. 

محمد علی جاوید، شهردار بیرجند نیز در این جلسه گفت: از ابتداي سال 96 تا سال 1400 بودجه شهرداري بیرجند 392 درصد افزایش پیدا کرد

 
که با توجه به این بودجه توانستیم بسیاري از پروژه ها را عملیاتی و اجرایی کنیم. 

جاوید در زمینه معوقه حقوق و مزایاي کارمندان شهرداري بیرجند اظهار کرد: در سال 96 و شروع فعالیت من در شهرداري کارکنان 6 ماه اضافه کار

 
معوقه داشته اند که این میزان در سال 1400 به صفر رسیده است. 

وي خرید بسیاري از ماشین آلات و اتوبوس و ... را نیز از دیگر اقدامات شهرداري عنوان کرد و تأکید کرد گزارش عملکرد را در مراسم تودیع و معارفه

 
شهرداران در آینده اعلام خواهد کرد. 

 
انجام برخی پروژه ها شهامت می خواست 

زهره موهبتی عضو شوراي پنجم شهرداري بیرجند که در دوره جدید شوراي شهر بیرجند حضور ندارد، گفت: پروژه هاي بزرگ عمرانی در دوران

 
چهارساله شهرداري بیرجند انجام شد که به واقع جرأت و شهامت و دلی بزرگ می خواست. 

وي اظهار کرد: ما براي به ثمر رسیدن بسیاري از پروژه ها از جمله همین فرهنگ سراي شهر بسیاري از تهمت ها و توهین ها را شنیدم ولی براي

 
رشد و تعالی شهر صبوري کردیم تا این پروژه ها به ثمر رسیده و هنرمندان ما بتوانند از آن استفاده کنند. 

عضو شوراي پنجم شهرداري بیرجند ادامه داد: ما نباید الان و شرایط کرونایی را مشاهده کنیم چرا که بعد از کرونا به چنین فرهنگ سرایی براي

 
برگزاري همایش ها، برنامه هاي هنري و فرهنگی به شدت نیاز خواهیم داشت. 

 
موهبتی افزود: هر چند در دوره جدید شوراي شهر جدید حضور ندارم ولی سال هاي آتی با قوتی جدید بازخواهم گشت. 

محمدعلی طاهري، عضو شوراي پنجم شهر بیرجند نیز در این جلسه گفت: تعامل مبتنی بر قانون بین شهرداري و شوراي شهر، اخلاق مداري و

 
نفوذناپذیري در خصوص مسائل مالی از جمله ویژگی هاي اعضاي دوره پنجم شوراي شهر بیرجند است. 

 
دفاع از پروژه فرهنگ سرا 

وي با اشاره به اینکه به واسطه حضور اساتید حقوق و حقوق دانان در شوراي شهر مسائل را از مسیر قانونی پیگیري می کردیم، افزود: برخی می
گویند شوراي پنجم در حوزه فرهنگی کار خاصی انجام ندارد در حالی که باید عملکردها و از جمله پروژه هاي فرهنگی در این مدت را با چشم باز

 
دید. 

 
عضو شوراي پنجم شهر بیرجند ادامه داد: بسیاري از مواریث فرهنگی خراسان جنوبی با همت شوراي شهر مجدد احیا شد که بسیار ارزشمند است. 

وي نیز انجام کار استادي دانشگاه، خداحافظی با شورا در مقطعی مناسب و ... را از دیگر دلایل عدم تمایل براي ادامه کار در شورا عنوان کرد و با

 
اشاره به سختی هاي کار شورا گفت که موهایش را در سال هاي حضور در شورا سپید کرده است. 



میري از دیگر اعضاي شوراي شهر بیرجند نیز بر اجراي طرح جامع حمل و نقل و ترافیک، انتقال آرامستان بیرجند به خارج از محدوده خدمات
شهري و ضرورت تدبیر براي جمع آوري آب هاي سطحی در هنگام بارندگی تأکید کرد.



تقدیر رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران از خدمات بانک ملی ایران

منبع: اقتصاد طلاییشماره خبر:  76  |  تاریخ: 1400/05/09

معاون رییس جمهور و رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران از اجراي قانون خدمات رسانی به ایثارگران در بانک ملی ایران تقدیر کرد. به
گزارش اقتصادطلایی به نقل از روابط عمومی بانک ملی ایران، در نشست امروز محمدرضا حسین زاده مدیرعامل بانک که محمود پاکدل

معاون تعاون و امور اجتماعی بنیاد شهید و امور ...

معاون رییس جمهور و رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران از اجراي قانون خدمات رسانی به ایثارگران در بانک ملی ایران تقدیر کرد. به گزارش
اقتصادطلایی به نقل از روابط عمومی بانک ملی ایران، در نشست امروز محمدرضا حسین زاده مدیرعامل بانک که محمود پاکدل معاون تعاون و امور

 
اجتماعی بنیاد شهید و امور ایثارگران، (...) 

 
معاون رییس جمهور و رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران از اجراي قانون خدمات رسانی به ایثارگران در بانک ملی ایران تقدیر کرد. 

به گزارش اقتصادطلایی به نقل از روابط عمومی بانک ملی ایران، در نشست امروز محمدرضا حسین زاده مدیرعامل بانک که محمود پاکدل معاون
تعاون و امور اجتماعی بنیاد شهید و امور ایثارگران، سردار حسن زاده مدیرکل اشتغال و کارآفرینی بنیاد، جعفر واحدي رییس اداره کل تسهیلات
رفاهی بنیاد، محمد رضایی رییس اداره کل سرمایه انسانی و نادر اکبري وند رییس اداره کل روابط عمومی بانک حضور داشتند، بر ترویج فرهنگ

 
ایثارگري و جهادي و خدمت رسانی مطلوب به ایثارگران تاکید شد. 

حسین زاده با تاکید بر اینکه کارکنان بانک ملی ایران از ابتداي انقلاب اسلامی و زمان جنگ در خط ولایت هستند، گفت: این بانک در میان سایر

 
دستگاه هاي کشور بیشترین تعداد نیروي ایثارگر را داراست و تلاش بانک بر ارایه خدمت مطلوب به این قشر است. 

همچنین پاکدل نیز ضمن تقدیر از خدمت رسانی ویژه بانک ملی ایران به ایثارگران گفت: این بانک طی سال هاي اخیر ارتباط شایسته اي با

 
ایثارگران داشته و خدمت رسانی آن می تواند الگوي سایر بانک ها باشد. 

در پایان نشست نیز معاون تعاون و امور اجتماعی بنیاد شهید و امور ایثارگران به نمایندگی از سعید اوحدي معاون رییس جمهور و رییس این بنیاد با
اهداي لوح سپاس به حسین زاده از خدمات بانک ملی ایران قدردانی کرد.



شیراز پیشرو در بهره برداري از صنایع کشاورزي

منبع: قلمناشماره خبر:  77  |  تاریخ: 1400/05/09

ذبیح االله سیروسی تصریح کرد: با بهره برداري از واحد هاي مذکور ورود بیش از 34 هزار تن ماده خام به چرخه صنایع این شهرستان افزوده
و زمینه اشتغال 48 نفر نیز فراهم شده است. این مقام مسوول اظهارداشت: صنایعی که در سه ماهه نخست سال جاري مجوز هاي لازم را

براي شروع فعالیت هاي خود دریافت کرده (...) نوشته ...

شیراز پیشرو در بهره برداري از صنایع کشاورزي فارس_ مدیر
جهاد کشاورزي شهرستان شیراز گفت: بر اساس آخرین آمار این
شهرستان در ایجاد صنایع بخش کشاورزي در استان فارس پیشرو
است و در فصل بهار سال جاري پنج واحد مختلف شروع به کار

 
کرده اند. 

ذبیح االله سیروسی تصریح کرد: با بهره برداري از واحد هاي مذکور
ورود بیش از 34 هزار تن ماده خام به چرخه صنایع این شهرستان

 
افزوده و زمینه اشتغال 48 نفر نیز فراهم شده است. 

این مقام مسوول اظهارداشت: صنایعی که در سه ماهه نخست سال
جاري مجوز هاي لازم را براي شروع فعالیت هاي خود دریافت کرده اند در زمینه هاي صنایع بسته بندي، گیاهان دارویی و سایر صنایع مشغول به

 
کار هستند. 

سیروسی با بیان اینکه تعهدات ابلاغی به مدیریت جهاد کشاورزي شهرستان شیراز در برخی از گروه هاي بخش صنایع به طور کامل محقق شده
است، ادامه داد: تلاش می کنیم تا ظرفیت صنایع در بخش کشاورزي این شهرستان را توسعه بخشیم و تعهدات خود در گروه سردخانه هاي نگهداري

 
نیز محقق سازیم. 

به گفته وي، در طول فصل بهار مدیریت جهاد کشاورزي شهرستان شیراز با هماهنگی سازمان متبوع خود موفق شده است با صدور چهار مجوز

 
جدید تاسیس بستر لازم براي افزایش واحد هاي صنایع کشاورزي را فراهم کند. 

مدیر جهاد کشاورزي شهرستان شیراز اعلام کرد: به منظور توسعه صنایع کشاورزي در این شهرستان برنامه هاي مختلفی مانند آموزش و مشاوره
هاي هاي انفرادي و گروهی براي علاقه مندان، برگزاري نمایشگاه با حضور واحد هاي تولیدي، زنان روستایی و شرکت هاي وابسته و اعزام به

 
نمایشگاه هاي تخصصی و بررسی جدیدترین تکنولوژي ها و ارتباط با تولید کنندگان بخش صنعت طرح ریزي و اجرا می شود. 

سیروسی تاکید کرد: تشویق به توسعه سرمایه گذاري در صنایع تبدیلی بخش کشاورزي، افزایش عرضه مواد بسته بندي و فرآوري شده نسبت به
مواد خام کشاورزي، ارتقاء دانش فنی در صاحبان صنایع تبدیلی بخش کشاورزي و ارتقاي سطح تکنولوژي هاي واحد هاي صنعتی موجود از اهداف

 
راهبردي صنایع کشاورزي در سال هاي پیش رو است. 

وي، افزایش فرآوري محصولات کشاورزي و کاهش ضایعات آن و بالا بردن سهم صنایع تبدیلی در تولید ناخالص ملی و افزایش سهم صادرات غیر

 
نفتی را ماحصل مورد انتظار از برنامه هاي راهبردي ابلاغی در بخش صنایع کشاورزي دانست. 

مدیر جهاد کشاورزي شهرستان شیراز اضافه کرد: رفع برخی مشکلات در نظام بانکی همچون پرداخت نکردن تسهیلات با نرخ سود پایین، سخت
گیري بانک هاي عامل براي اعطاي تسهیلات، کمبود وثیقه و ارزش گذاري پایین وثیقه ها توسط بانک و ایجاد امکان پرداخت تسهیلات جدید توسط

بانک به متقاضی می تواند توسعه صنایع کشاورزي را سرعت بخشد.



مهمترین عامل افزایش قیمت مسکن

شماره خبر:  78  |  تاریخ: 1400/05/09
منبع: گسترش صنعت معدن

تجارت

خوش چهره، اقدامات سوداگران زمین را مهمترین عامل افزایش قیمت مسکن دانست و بر مقابله با سوداگران زمین براي کاهش قیمت
مسکن تاکید کرد.

خوش چهره، اقدامات سوداگران زمین را مهمترین عامل افزایش قیمت مسکن دانست و بر مقابله با سوداگران زمین براي کاهش قیمت مسکن

 
تاکید کرد. 

 
راه و مسکن  

محمد خوش چهره استاد دانشگاه، کارشناس مسائل اقتصادي و نماینده پیشین مجلس شوراي اسلامی، گفت: مشکل مسکن سوداگري در زمین است
به گونه ایکه برخی گروهها و جریان هاي سازمان یافته با همکاري برخی بانک ها با ایجاد جنگ اقتصادي و جنگ روانی براي بالا بردن قیمت زمین

 
اقدام می کنند و از طرفی سیاست هاي غلط زمین شهري به سوداگري و افزایش قیمت زمین دامن زده است. 

وي افزود: در کشورهاي پیشرفته قیمت زمین 10 تا 15 درصد آورده براي سازنده است اما در کشور ما به دلیل غفلت و سیاست هاي غلط تصمیم
گیران و افزایش سوداگري زمین، قیمت زمین بسیار بیشتر از حد معمول بالا رفته و با وجود تولید انبوه مصالح ساختمانی مانند سیمان و فولاد اما به

 
دلیل افزایش قیمت زمین هزینه و قیمت تمام شده مسکن افزایش یافته است. 

این استاد برجسته علم اقتصاد کشورمان در ادامه گفت: سوداگران زمین موجب شده اند حتی در شرایط رکود، قیمت مسکن افزایش یابد بدون اینکه
ساخت و ساز رونق داشته باشد و این سوداگران با انجام دلال بازي در مناطق بالاي شهر قیمت زمین هاي مرغوب را افزایش می دهند و در نتیجه

 
این موج به سایر مناطق و دیگر شهرها نیز سرایت می کند. 

وي تاکید کرد: دولت جدید باید به صورت عملی و جدي ضمن مبارزه با فساد و مفسدان اقتصادي جلوي سوداگري زمین را بگیرد تا ساخت و ساز

 
رونق گیرد و قیمت مسکن کاهش یابد زیرا مسکن و اشتغال دو رکن مهم و اساسی در اقتصاد خانوارها است. 

خوش چهره، افزایش نرخ اجاره مسکن را ناشی از افزایش بی رویه و افسار گسیخته قیمت مسکن در کشور دانست و اظهار داشت: دولت جدید باید با

 
ایجاد رونق در ساخت و ساز و تولید زمینه کاهش قیمت مسکن را فراهم سازد تا به تبع آن نرخ اجاره مسکن نیز کاهش یابد. 

وي با اشاره عملکرد ضعیف اقتصادي دولت ها پس از پایان جنگ تحمیلی، گفت: در 4 دولت گذشته گرچه هرکدام شعار جدید و متفاوتی ارائه



 
کردند اما عملکرد ضعیف اقتصادي در همه این دولت ها مشابه بود. 

این استاد برجسته علم اقتصاد کشورمان تصریح کرد: دولت هاي روي کار آمده پس از جنگ تحمیلی همگی در خام فروشی، وابستگی بودجه کشور

 
به فروش نفت خام، افزایش واردات و کاهش تولید، گوي سبقت را از یکدیگر ربودند و قاچاق کالا و فسادهاي مالی هرروز افزایش پیدا کرد. 

وي تاکید کرد: دولت جدید زمانی میتواند در مبارزه با فساد و رفع مشکلات اقتصادي موفق شود که با برنامه دقیق و تیم قوي اقتصادي هماهنگ و

 
منسجم، وابستگی بودجه به خام فروشی و فروش نفت خام را کاهش دهد و با حمایت از تولید و رفع موانع، تولید و کسب و کار را رونق دهد. 

خوش چهره درخصوص راههاي درمان بیماري اقتصاد کشور، اظهار داشت: عملکرد غلط تصمیم گیران موجب متراکم شدن مشکلات اقتصادي در
کشور شده و براي درمان این اقتصاد بیمار دولتمردان باید عزم جدي و عملی خود را براي اصلاح ساختارهاي اداري، اقتصادي، بانکی و مالیاتی و

 
مبارزه بی امان با مفسدان اقتصادي و رانتخواران به کار گیرند تا تولید و سازندگی در کشور جان تازه اي یابد. 



ابراز تاسف بلینکن از منع بکارگیري 182 کارمند محلی آمریکا در روسیه

منبع: ایرناشماره خبر:  79  |  تاریخ: 1400/05/09

نیویورك- ایرنا- وزیر امور خارجه آمریکا از منع بکارگیري 182 کارمند محلی نهادهاي دیپلماتیک آمریکا در روسیه از اول ماه آگوست ابراز
تاسف کرد.

نیویورك- ایرنا- وزیر امور خارجه آمریکا از منع بکارگیري 182
کارمند محلی نهادهاي دیپلماتیک آمریکا در روسیه از اول ماه

 
آگوست ابراز تاسف کرد. 

آنتونی بلینکن در بیانیه اي اعلام کرد دولت روسیه از اول ماه
آگوست، واشنگتن را از نگه داشتن، استخدام یا عقد قرارداد با تبعه
هاي روس یا داراي تبعیت کشورهاي ثالث را به جز درخصوص

 
نیروهاي نگهبان، منع می کند. 

وزیر امور خارجه آمریکا افزود عمیقاً متأثر هستیم که این اقدام ما
را به مرخص کردن 182 کارمند محلی و ده ها پیمانکار در

 
ساختمان هاي دیپلماتیک آمریکا در مسکو، ولادیوستوك و یکاترینبورگ مجبور خواهد کرد. 

وي تصریح کرد این اقدامات ناگوار به شدت به مأموریت آمریکا در روسیه لطمه وارد می کند که از جمله آنها می توان به ایمنی کارکنان و توانایی ما

 
براي حفظ دیپلماسی با دولت روسیه اشاره کرد. 

وزیر امور خارجه آمریکا اظهار داشت اگرچه ما از اقدامات دولت روسیه براي کاهش خدمات خود متأسفیم اما واشنگتن به تعهدات خود عمل می کند

 
و در عین حال به دنبال روابط قابل پیش بینی و پایدار با روسیه است. 

 
وي اضافه کرد ما براي ارتباط عمیق خود با مردم روسیه ارزش قائل هستیم. روابط میان مردم بستر روابط دوجانبه است. 

تنش دیپلماتیک میان آمریکا و روسیه زمانی به اوج رسید که آمریکا با ادعاي تلاش روسیه براي مداخله در انتخابات 2020 آمریکا، تحریم هایی را

 
علیه این کشور اعمال کرد و در نهایت کار به اخراج سفرا کشید. 

مهلتی که روسیه به آمریکا براي اخراج 182 کارمند محلی مراکز دیپلماتیک آمریکایی در روسیه داده بود امروز به سر می رسد و این افراد از اول ماه

 
اگوست اجازه کار کردن در این مراکز را نخواهند داشت. 

روسیه روز 25 اردیبهشت ماه فهرست کشورهاي غیردوست براي این کشور را منتشر کرد که تاکنون آمریکا و چک دو کشور تشکیل دهنده این

 
فهرست هستند. 

 
به گزارش رسانه هاي روسیه، به آمریکا مهلت داده شد تا روز اول ماه آگوست سال جاري اتباع روسی را از سفارت خود در مسکو اخراج کند. 

ولادیمیر پوتین رییس جمهوري روسیه روز چهارم اردیبهشت ماه حکمی را صادر کرد که بر اساس آن فهرست کشورهاي متخاصم علیه مسکو به

 
منظور اعمال محدودیت ها و تحریم هایی در مورد این کشورها، مشخص شود. 

در بخشی از این حکم، دولت روسیه موظف شد مانع از امضاي قرارداد کاري و استخدام بین مراکز دیپلماتیک کشورهاي خصومت طلب با روسیه با
اتباع روس و اتباع سایر کشورها به منظور اشتغال بکار در این مراکز شود. اکنون شمار زیادي از کارکنان مراکز دیپلماتیک خارجی در روسیه را اتباع

 
روس یا اتباع سایر کشورهاي مقیم روسیه تشکیل می دهند. 

 
این افراد معمولا به کارهاي خدماتی، فنی و اداري و غیرمرتبط با فعالیت هاي دیپلماتیک مشغول هستند. 

 
برچسب ها 



 
- ولادیمیر پوتین 

 
- سفارت آمریکا 
- آنتونی بلینکن



اختصاص تسهیلات 217 میلیاردي به واحدهاي صنعتی استان یزد

منبع: تابناكشماره خبر:  80  |  تاریخ: 1400/05/09

 
اختصاص تسهیلات 217 میلیاردي به واحدهاي صنعتی استان یزد 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان یزد گفت: کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید استان یزد با اعطاي 217 میلیارد تومان تسهیلات به 47

 
واحد صنعتی استان موافقت کرد. 

 
محمدرضا علمدار یزدي اظهار داشت: این تسهیلات در قالب سرمایه در گردش، سرمایه ثابت و بازسازي و نوسازي پرداخت خواهد شد. 

وي عنوان کرد: از این میزان تسهیلات 148 میلیارد تومان براي سرمایه در گردش 30 واحد صنعتی و 69 میلیارد تومان براي سرمایه ثابت و

 
بازسازي و نوسازي 17 واحد صنعتی به کار گرفته می شود. 

علمدار یزدي خاطر یادآور شد: پرداخت این تسهیلات به ایجاد اشتغال براي 69 نفر و تثیبت اشتغال 855 نفر می انجامد.



واعظی: تلاش براي مقابله با فناوري محکوم به شکست است

واعظی: تلاش براي مقابله با فناوري محکوم به شکست است

منبع: بورس امروزشماره خبر:  81  |  تاریخ: 1400/05/09

به گزارش بورس امروز، محمود واعظی با بیان اینکه دسترسی به ارتباطات دیتا امروز جزء حقوق پایه شهروندي است، هر گونه تلاش براي
تحدید این حق را محکوم به شکست خواند و گفت: روشن است که مردم هنوز از آنچه طراحان این طرح درباره محتواي آن می گویند قانع

نشده اند و هنوز هم متن موثقی از (...) نوشته واعظی: ...

رئیس دفتر رئیس جمهور به بررسی طرح موسوم به صیانت از کاربران در

 
فضاي مجازي واکنش نشان داد. 

به گزارش بورس امروز، محمود واعظی با بیان اینکه دسترسی به ارتباطات دیتا امروز جزء حقوق پایه شهروندي است، هر گونه تلاش براي تحدید این
حق را محکوم به شکست خواند و گفت: روشن است که مردم هنوز از آنچه طراحان این طرح درباره محتواي آن می گویند قانع نشده اند و هنوز هم

 
متن موثقی از جزئیات طرح در اختیار افکار عمومی قرار نگرفته است. 

واعظی صیانت از کاربران فضاي مجازي و وضع قوانین در زمینه حفاظت از امنیت و اخلاق در این فضا را امري طبیعی و لازم در جوامع مختلف
دانست اما خاطرنشان کرد: آنچه در این زمینه اهمیت دارد، شفافیت کامل در مواجهه با مردم و اقناع کامل آنان در خصوص قانون است. مردم نامحرم

 
نیستند که ما در خفا براي آنها قانون بنویسم و دیوار هاي کوتا وبلند بسازیم. 

وزیر سابق ارتباطات کشور با بیان اینکه «فضاي مجازي فقط چند شبکه اجتماعی بین المللی نیست که براي عدم انتشار برخی اخبار و محتواي
نامناسب آن را ببندیم»، تاکید کرد: اگرچه من هم معتقدم که محتواي غیراخلاقی فضاي مجازي باید مدیریت شود، اما امروز جامعه ایران دانش
بنیان شده و از فضاي مجازي براي کسب علم و آموزش، مهارت یابی، کسب وکار، اشتغال و انواع فعالیت هاي دیگر استفاده می کند. بر همین اساس
هر گونه ایجاد محدودیت در این فضا پیامدهاي قابل توجهی در حوزه اقتصادي، اجتماعی و فرهنگی خواهد داشت و موجب تعطیل شدن کسب

 
وکارهاي فراوان خواهد شد و طراحان طرح صیانت باید به آن توجه کنند. 

واعظی در پایان تلاش براي مقابله با فناوري از طریق مسدود کردن را طبق تجربه هاي قبلی محکوم به شکست دانست و اذعان داشت: همه باید
بدانیم که اگر نیت مان صرفا ایجاد محدودیت یا مانع گذاشتن در مقابل توسعه زیرساخت هاي ارتباطاتی و فضاي مجازي باشد، موفق نخواهیم شد.
اما اگر نیت حقیقتا آنطور که عنوان می شود، صیانت از کاربران است، باید مفاد طرح با شفافیت با مردم درمیان گذشته شده و آنها در خصوص

 
محتواي آن اقناع شوند. 

 
 -

- منبع خبر : ایسنا



افتتاح چندین طرح وکلنگ زنی با حضور معاون عمرانی استاندار آذربایجانشرقی در

هشترود

منبع: رکناشماره خبر:  82  |  تاریخ: 1400/05/09

رکنا: با حضور رحمتی چندین طرح عمرانی وکلنگ زنی در شهرستان هشترود وبخش نظر کهریزي انجام شد

 
 

به گزارش رکنا افتتاح سالن جلسه واتاق کنفرانس فرمانداري هشترود امین امینیان در مراسم افتتاح این طرحها که با حضور جمعی از مسئولین
استانی وشهرستانی انجام شد گفت: براي تجهیز وساخت دکوراسیون وسیستم هاي صوتی وتصویري وکلیه امکانات مبلغ یک میلیارد وهفتصد ونود

 
میلیون تومان هزینه شده است واین سالن در حال حاضر تکمیل شده وهیچ مشکلی ندارد. 

 
 

 
افتتاح بیمارستان تامین اجتماعی هشترود 

امین امینیان در مراسم افتتاح این بیمارستان گفت:کلنگ احداث بیمارستان تامین اجتماعی در سال 96به زمین زده شد وعملیات ساختمانی آن

 
شروع شد ودرسال1399به بهره برداري رسید. 



فرماندار هشترود گفت:این بیمارستان مجهز وتکمیل است ولی فقط از نظر کادر درمانی وپزشک با کمبود مواجه می باشد ولی با رایزنی هایی که با

 
مسئولین تامین اجتماعی در تهران وخود تبریز انجام داده ایم قول مساعد داده اند که این مشکل به زودي حل شود. 

 
فرماندار هشترود متذکر شد:براي تامین  هزینه بیمارستان  تامین اجتماعی مبلغ 30میلیارد تومان هزینه شده است. 

وي اظهار امیدواري کرد:با تجهیز این بیمارستان تمام بیمه شدگان تامین اجتماعی که اکثرا از قشر ضعیف وکارگر می باشند در این بیمارستان

 
بصورت رایگان معاینه ودرمان خواهند شد. 

 
کلنگ زنی کارخانه آهن وفولاد سایا اشتاد 

این کارخانه با مالکیت 100درصد خصوصی با سرمایه گذاري خارجی 56درصد وعرصه طرح 135هزار متر مربع ومساحت زیر بناي پیش بینی شده

 
54هزار متر مربع ، 

 
طرح اول :مشتمل بر سه فاز برنامه ریزي شده شامل تولید انواع شمش هاي فولادي ساده کربنی وآلیاژي به میزان 300هزارتن درسال 

 
میزان سرمایه گزاري طرح اول 5هزار میلیارد ریال ،میزان اشتغال طرح اول 350نفر مستقیم ، 

 
آغاز عملیات ابتداي سال 1400فاز یک تا پایان سال 1400،فاز دوم در نیمه دوم سال 1401وفاز سوم در نیمه اول 1402به بهره برداري می رسد. 

 
طرح دوم نورد گرم ،مقاطع فولادي خاص ویا ورق هاي فولادي کلاف ، 

 
لازم به توضیح است که این کارخانه در مرحله امکان سنجی ومطالعات فنی ،مالی واقتصادي می باشد. 

دفتر شهرك صنعتی پروفسور هشترودي باحضور دکتر رحمتی معاون عمرانی استاندار,مهندس امین امینیان فرماندار هشترود ، نماینده مردم وجمعی

 
از مسئولین شهرستانی و استانی افتتاح و مورد بهره برداري رسید 

کلنگ احداث کارخانه ماسه شویی و آسفالت  شهرستان هشترود باحضور دکتر رحمتی معاون عمرانی استاندار,مهندس امین امینیان فرماندار

 
هشترود ،نماینده مردم  وجمعی از مسئولین شهرستانی و استانی به زمین زده شد . 

پست موبایل  پایاب سدسهند شهرستان هشترود باحضور دکتر رحمتی معاون عمرانی استاندار,مهندس امین امینیان فرماندار هشترود ، وجمعی از

 
مسئولین شهرستانی و استانی افتتاح و مورد بهره برداري رسید 

بازدید  دکتر رحمتی معاون عمرانی استاندار,مهندس امین امینیان فرماندار هشترود ،نماینده مردم  وجمعی از مسئولین شهرستانی و استانی از محل

 
عملیات اجرایی  ساختمان پمپاژ ps2,پایاب سدسهند 

تصفیه خانه آب شرب شهرنظرکهري شهرستان هشترود باحضور دکتر رحمتی معاون عمرانی استاندار,مهندس امین امینیان فرماندار هشترود ،
وجمعی از مسئولین شهرستانی و استانی افتتاح و مورد بهره برداري رسید



نخبگان را با خود تحریمی دفع می کنیم

منبع: شعار سالشماره خبر:  83  |  تاریخ: 1400/05/09

شعارسال: دکتر وحید احمدي ، با بیان این که «متاسفانه آن چیزي که در برخورد با پدیده هاي جدید غالب بوده است عمدتاً محدودسازي
است»، گفت: برخی دولت ها با نگرش غالب که نگرش ایجاد محدودیت در برخورد با فضاي مجازي بوده است، همراه بودند. در دولت آقاي

روحانی هرچند تلاش بر این بود که فضا باز شود، اما گروه ...

شعارسال: دکتر وحید احمدي ، با بیان این که «متاسفانه آن چیزي که در برخورد با پدیده هاي جدید غالب بوده است عمدتاً محدودسازي
است»، گفت: برخی دولت ها با نگرش غالب که نگرش ایجاد محدودیت در برخورد با فضاي مجازي بوده است، همراه بودند. در دولت آقاي روحانی
هرچند تلاش بر این بود که فضا باز شود، اما گروه هاي دیگري که در نظر داشتند فضاي مجازي کنترل شود، موقعیت بدبینی و بی اعتمادي را ایجاد

 
کردند. 

وي گفت: بعد از این که اینترنت در دنیا حاکم شد و اثرگذاري آن رشد زیادي در زندگی مردم پیدا کرد، بحث هاي اولیه در کشور ما عمدتاً مربوط به
کنترل و محدودیت و بستن پهناي باند می شد. بسیاري از این برنامه ها و اقدامات غیرعلمی بود و باعث ایجاد چالش هاي فراوانی شد. با این تجربه
هاي ناموفق مشاهده کردیم که دانشگاهیان و فعالان حوزه ي فرهنگی و اجتماعی و همچنین مردمی که تازه آموخته بودند در بستر فضاي مجازي،
اشتغال و مراودات اجتماعی داشته باشند، دچار مشکلات جدي شدند. این چالش، به طور مستمر ادامه پیدا کرد و اکنون در قالب این طرح بار دیگر

 
مطرح شده است. 

احمدي افزود: شیوع کرونا، خود عاملی بود که ارزش و جایگاه فضاي مجازي را نزد مردم روشن کرد. اگر فضاي مجازي، توسعه و گسترش نمی یافت
و در زندگی مردم جاري و ساري نمی شد، تمام فعالیت هاي اقتصادي، علمی و غیرعلمی متوقف می شد. الان می بینیم که کلاس هاي دانشگاهی
حتی در روز هاي تعطیل هم برقرار است. ضریب نفوذ فضاي مجازي در دانش آموزان، دانشجویان و کارمندان و بسیاري دیگر از مشاغل بسیار بالاست
و هیچ بخشی از زندگی روزمره نیست که فضاي مجازي در آن نقش اثرگذار نداشته باشد. با این گستردگی عظیم فضاي مجازي که همه ي شئونات
زندگی را در بر گرفته است، شاهد این هستیم که عملا مرزي بین جوامع مختلف وجود ندارد و اگر مرزبندي هاي تصنعی را ایجاد کنیم، جمع زیادي

 
متضرر و معترض می شوند. سیاست هاي ناپخته و نسنجیده ي سابق که مبناي آن ایجاد محدودیت بود، جوابگو نیست. 

معاون پژوهشی سابق وزارت علوم با اشاره به تاثیر فضاي مجازي در فعالیت هاي علمی دانشگاهی گفت: در حال حاضر عمده کتب درسی دانشگاهی،
همین مقالات و منابعی است که با سرچ کردن ها به دست می آید. ارتباطات بین دانشگاهیان داخلی با استادان و محققان خارجی و ارتباطات بین
دانشجو و استاد در داخل کشور هم در بستر فضاي مجازي شکل می گیرد. امروزه در دنیا، رقابت شدیدي میان ارائه دهندگان خدمات در فضاي
مجازي وجود دارد به صورتی که اگر هرکدام از این ارائه دهندگان نتوانند نیاز هاي مصرف کننده را برآورده کنند، حذف می شوند. حال اگر بخواهید
با یک نظام بخشنامه اي، همه ي مردم را مجبور کنید که از یک پیام رسان داخلی استفاده کنند، پاسخ مناسبی نمی گیرید. ممکن است افراد مخالف
دلیل این محدودیت ها و فیلترینگ را نظم دهی و حاکمیت قانون بر فضاي مجازي معرفی کنند، قطعا باید نظم و قانون بر فضاي مجازي حاکم باشد.
ما معتقدیم که باید از حقوق کاربران فضاي مجازي، صیانت شود. ما نیاز به نظم و پایبندي به مقررات داریم، اما نه با ناپختگی و عجله و دیدگاه هاي

 
احساسی که نهایتا موجب ضرر شود. 

 
ما تجربه هاي تلخ و ناموفقی از بستن و فیلتر کردن داریم 

عضو هیئت علمی دانشگاه تربیت مدرس با اشاره به فیلترینگ و ایجاد محدودیت در سال هاي گذشته بیان کرد: در گذشته برخی پیام رسان ها و
خدمات فضاي مجازي با بررسی کمیته تعیین مصادیق مجرمانه فضاي مجازي فیلتر شد و دیدیم که مردم از پیام رسانی به پیام رسان دیگر کوچ می
کنند؛ بنابراین اصل این موضوع که باید نظم بر فضاي مجازي حاکم باشد و خدمات دهنده هاي داخلی توسعه یابند کاملا پذیرفته است، اما ما تجربه
هاي تلخ و ناموفقی از بستن و فیلتر کردن داریم، مانند آن چه براي تلگرام رخ داد. برخی از افرادي که طرح صیانت از حقوق کاربران فضاي مجازي
را مطرح کردند می گویند قرار نیست گوگل یا پیام رسان هاي بزرگ بسته شود. این سخنان در حالی بیان می شود که پیام رسان هاي کوچک و کم



 
اهمیت خارجی کاربران زیادي ندارند که مسدود شدن آن ها اهمیت پیدا کند. 

احمدي ادامه داد: در ماده ي 33 این پیش نویس آمده است که استفاده از وي. پی. ان
جرم تلقی شده و مجازات شدیدي براي آن در نظر گرفته شده است. چنین برخورد هایی
موجب شکل گیري یک فضاي بسته و سرشار از بی اعتمادي می شود. ما در کنار تحریم
هاي سنگین خارجی، خودتحریمی را هم ایجاد کرده ایم که موجب دافعه شدید در بین

 
جامعه علمی و جوانان و حتی جامعه غیردانشگاهی می شود. 

 
در گذشته هم می گفتند محدودسازي نمی شود، اما شد! 

وي درباره ي مشکلات فعلی دانشگاهیان در استفاده از فضاي مجازي براي فعالیت هاي علمی خاطرنشان کرد: اکنون بسیاري از وب سایت هاي
علمی را خود آمریکایی ها یا اروپایی ها به روي ما بسته اند و مجبوریم براي دسترسی به آن ها از فیلترشکن استفاده کنیم. از سوي دیگر بسیاري از
ارتباطات دانشگاهی ما یا با اسکایپ است یا گوگل میت، آدوب، زوم و یا واتس اپ. با طرح صیانت از حقوق کاربران فضاي مجازي این ارتباطات هم
مختل می شود. هر چند که گفته می شود بناي مسدودسازي این اپلیکیشن ها را ندارند، اما بی اعتمادي جامعه دانشگاهی از این جا نشات می گیرد

 
که در گذشته نیز این سخنان بیان می شد، اما در عمل، نهایتاً با محدودسازي و حذف و مسدودیت مواجه شدیم. 

احمدي با انتقاد از شیوه ي مطرح کردن طرح صیانت از حقوق کاربران فضاي مجازي افزود: به جاي این که فضاسازي کنند و از دانشگاهیان بخواهند
نظرات خود را درباره ي این طرح بیان کنند و مشارکت فعال آن ها را بخواهند، طرح را به بررسی و تصویب در کمیسیون محدود می کنند. اگر

 
موضوع محدودیت و مسدودیت نیست چرا اجازه نمی دهند جامعه دانشگاهی در بررسی آن مشارکت علمی و فکري فعال داشته باشد؟ 

عضو هیئت علمی دانشگاه تربیت مدرس ادامه داد: این گونه روش هاست که باعث مهاجرت نخبگان می شود و به جاي این که براي آن ها فضاي
علمی و امکانات ایجاد کنیم، آن ها را با خودتحریمی دفع می کنیم. در حال حاضر، به دلیل تحریم هاي آمریکا به بسیاري از مقالات و وب سایت ها
دسترسی نداریم. در فضاي حقیقی به واسطه تحریم ها و مشکلات ارزي و اقتصادي محدودیت داریم، اما در فضاي مجازي به وسیله ي شبکه هاي
ارتباطی، با محققان کشور هاي دیگر علیرغم مشکلات موجود در ارتباط هستیم. به نظرم به جاي این که وارد مسیر اعمال محدودیت شویم، تعامل

 
قوي و سازنده با دانشگاه ها داشته باشیم و از آن ها نظرخواهی کنیم و زمان قابل ملاحظه اي صرف شود تا دیدگاه هاي مختلف بررسی شود. 

وي ادامه داد: این که فکر کنیم با یک بخشنامه و ممنوعیت می توانیم موفق شویم اشتباه است. حتی در صنعت هم در بخش هایی که جلوي ورود و
ایجاد رقابت سازنده صنایع خارجی گرفته شده و با عنوان حمایت از تولید داخل باعث شدیم فضاي رقابتی از بین برود، موفق نشدیم. صنعت خودرو
مثال بارز آن است. در فضاي مجازي هم اگر فرصت رقابت از بین برود، دچار بحران خواهیم شد. من به عنوان یک فرد دانشگاهی می گویم که این
روش هاي غیرعلمی نمی تواند به موفقیت برسد. وقتی گفته می شود آمریکا به دنبال این است که دانشمندان ایرانی را از فضاي علمی بین المللی

 
حذف کنند نباید خودمان نیز در راستاي اهداف آن ها کار کنیم. گاهی به نظر می رسد بعضی ازاین تندروي ها در راستاي منافع آمریکا است. 

 
نظام و. ي. پی. انی واقعاً سیستم دانشگاهی را فلج کرده است 

این استاد دانشگاه اظهار کرد: نظام وي پی انی واقعاً سیستم دانشگاهی را فلج کرده است. استفاده از فیلترشکن ها علاوه بر این که امکان آلودگی
سیستم هاي کامپیوتري را بالا می برد، فعالیت هاي علمی را هم با کندي روبه رو کرده است. شاید برخی در داخل دارند از صنعت وي پی ان و

 
فروش آن ها سود کسب می کنند که منفعتشان در بقاي آن است؟! 

وي در پاسخ به پرسشی درباره ي چالش هاي مسدودیت موتور هاي جست وجویی مانند گوگل بیان کرد: من طرفدار گوگل نیستم، اما اگر گوگل از
زندگی روزمره ي ما حذف شود، جستجو کردن و برقراري ارتباط دچار چه چالش هایی می شود؟ گوگل هم قطعا منافع خود را دارد. باید راه عالمانه
اي پیدا کنیم که باعث اختلال در زندگی عادي مردم نشود. اگر ماشین داخلی باکیفیت به مردم عرضه شود، مردم به سراغ ماشین خارجی که گران



 
تر است نمی روند. در حوزه ي فضاي مجازي هم اگر خدمات خوب، مطمئن و با کیفیت داخلی به مردم داده شود، مردم از آن استقبال می کنند. 

دکتر احمدي با بیان این که «جامعه ي علمی بسیار حساس است»، افزود: ما اکنون به دلیل تحریم ها و نوسانات ارز در دسترسی به مجلات و منابع

 
خارجی مشکل داریم و شاهدیم که دانشجو و استاد با سختی به مجلات خارجی دسترسی پیدا می کنند. 

عضو هیئت علمی دانشگاه تربیت مدرس در پایان بیان کرد: به خاطر دارم که مدتی حتی وب سایت لینکدین هم فیلتر بود. بعد که با اعتراض
دانشگاه ها مواجه شدند، فهمیدند که لینکدین یک شبکه ي اجتماعی علمی است و آن را از فیلترینگ خارج کردند. وقتی که اساس تصمیم گیري ها
حذف باشد، با همه چیز به صورت حذفی برخورد می شود. زندگی علمی با این رویکرد ها سخت می شود و نتیجه ي آن، مهاجرت دانشگاهیان است.
با وجود کرونا و تحریم ها، مشکلاتی مانند نبود تجهیزات و عدم امکان کار هاي آزمایشگاهی که پیش روي پژوهشگران وجود دارد؛ تصویب این طرح
مشکلی به مشکلات محققان ما می افزاید. بیشترین آسیب و بزرگترین ضربه از دست رفتن اعتماد و انگیزه جامعه علمی متشکل از اساتید، محققان،

 
صاحب نظران و دانشجویان است که متاسفانه از آن غفلت شده و می شود. 
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بررسی مسائل و راهکارهاي حمایت از تولید در صنعت نفت و گاز 

 
مرکز پژوهش هاي مجلس طی گزارشی به بررسی مسائل و راهکارهاي حمایت از تولید در صنعت نفت و گاز پرداخت. 

به گزارش روابط عمومی مرکز پژوهش هاي مجلس، معاونت مطالعات امور تولیدي مرکز پژوهش هاي مجلس در گزارشی به بررسی موانع و الزامات

 
پشتیبانی از تولید در صنعت نفت و گاز پرداخت. 

در ابتداي این گزارش با بیان این نکته که نام گذاري سال 1400 با عنوان «تولید؛ پشتیبانی ها و مانع زدایی ها» ازسوي مقام معظم رهبري نشان
دهنده تأکید قاطعانه ایشان بر اهمیت و حساسیت مسئله تولید در مقطع فعلی است و با توجه به بیانات ایشان نام گذاري امسال نیز براساس تأکید
بر روند جهش تولید است، آمده: در سالیان اخیر وضع تحریم هاي ظالمانه، عدم جذب سرمایه گذاري خارجی، اجراي نامناسب برخی قوانین،
محدودیت در واردات کالاها و تجهیزات مورد نیاز براي بخش هاي بالادستی و پایین دستی نفت و عدم توجه به داخلی سازي آنها، شرکت هاي

 
تولیدکننده انرژي را در دوران گذار از حیات وابسته خود به خارج از مرزها به استفاده از ظرفیت داخلی قرار داده است. 

در ادامه این گزارش بیان شده: بازار انرژي کشور نیاز به یک بازنگري اساسی دارد تا از منظر ساختاري، حاکمیتی، قیمت گذاري، اجرایی، یکپارچگی
در نهاد تصمیم گیري بخش انرژي، یارانه هاي کلان و بدون هدف مورد ارزیابی مجدد قرار گیرد. این بازنگري می تواند به مثابه تزریق جان دوباره به
فرصت هاي سرمایه گذاري در بخش نفت و گاز کشور باشد. وضع تحریم هاي ظالمانه و تشدید آن در سالیان اخیر واقعیت وابستگی بیش از حد این
صنعت به خارج از مرزها را نمایان ساخت و فرصتی براي تفکر براي حل دائم این معضل را به اندیشمندان و دلسوزان مملکت داد تا فکري اساسی

 
براي حل معضلات بیندیشند. 

در این گزارش تصریح شده: این شرایط، بخشی از ظرفیت تولید نفت خام کشور را بلااستفاده کرد و خسارت هایی را به میادین و چاه هاي در حال
تولید تحمیل کرده است. با کاهش صادرات، هرچند نقش نفت در تأمین منابع عمومی بودجه، کم رنگ شد، اما برطرف کردن کامل وابستگی بودجه
به نفت کار چندان آسانی نیست. با این وجود با داشتن نقشه راه مشخص می توان موانع را از سر راه برداشت. اگرچه وابستگی به مسیر طی شده و
عادات حاکم بر بروکراسی کشور به راحتی قابل تغییر نیست ولی سالیان تحریم، تمرینی براي خروج از وابستگی بودجه به نفت را براي دولت فراهم
کرد. درضمن، پایین یا منفی بودن نرخ رشد سرمایه گذاري در کشور در سالیان اخیر ضرورت تأمین منابع فوري براي سرمایه گذاري را تشدید کرده
که گذر از این شرایط نیازمند تدوین و اجراي یک برنامه محرك تولید و رشد اقتصادي است که بدون اجماع در همه ارکان کشور، عبور از این شرایط

 
به سهولت رخ نخواهد داد. 

گزارش مانع زدایی و پشتیبانی از تولید در صنعت نفت و گاز؛ مسائل و راهکارها در بخش توصیه اي خود آورده: ازجمله سیاست ها و راهکارهاي
پیشنهادي که براي رفع چالش هاي این صنعت در زمینه تولید می توان بیان کرد عبارت است از: تأمین مالی داخلی، گسترش بهره گیري از نفت
خام تولیدي کشور با افزایش ظرفیت پالایشگاه هاي میعانات گازي و نفت خام با استفاده از سرمایه گذاري مردمی، گسترش بازارهاي صادرات نفت

 
خام، گاز طبیعی و فراورده هاي نفتی و ایجاد مهارت هاي رقابت در عرصه بین المللی که باید مورد توجه قرار گیرد.، 

همچنین در این گزارش تصریح شده: حمایت واقعی از سازندگان داخلی (همراهی دولت با بخش خصوصی براي بهبود وضعیت تکنولوژیکی با
همراهی قطب هاي علمی و فناوري، پشتیبانی مالی طرح ها، اجراي مؤثر قانون حداکثر استفاده از توان تولیدي و خدماتی در تأمین نیازهاي کشور و
حمایت از کالاي ایرانی، تقویت دانش فنی، آموزش نیروي انسانی ماهر و کارآمد، به روز کردن تجهیزات تولید با دانش فنی روز، توسعه فرهنگ
کارگروهی میان شرکت هاي داخلی، جداسازي مسائل حاکمیتی از مالکیت شرکت ها، اشتغال زایی براي توسعه ملی، تسهیل در انجام امور گمرکی،
تسهیل و گشایش در اعتبارات اسنادي، کاهش هزینه مبادله، متقبل شدن ریسک تصمیمات توسط دولت که به بخش خصوصی تحمیل می شود و

 
پرداخت هزینه مبادله ناشی از این گونه تصمیمات ازسوي دولت به فعالان اقتصادي و کارآفرینان و کاهش زمینه هاي رانت جویی). 

تولید نفت اوپک رکورد 15ماهه را شکست 



 
طبق نظرسنجی ماهانه رویترز، تولید نفت اوپک در ژوییه افزایش یافت و به بالاترین میزان از آوریل سال 2020 تاکنون رسید. 

نظرسنجی رویترز نشان داد اوپک در ژوییه 26.72 میلیون بشکه در روز نفت تولید کرد که 610 هزار بشکه در روز از برآورد بازبینی شده براي ژوئن

 
بالاتر بوده است. تولید نفت این گروه از ژوئن سال 2020 به جز فوریه هر ماه افزایش داشته است. 

گروه اوپک پلاس که شامل اوپک و متحدانش از جمله روسیه است، در واکنش به بهبود تقاضا، سرگرم تسهیل محدودیت عرضه اي است که در
آوریل سال 2020 با آن موافقت کرده بود. صعود قیمتهاي نفت به بالاترین رکورد دو سال و نیم اخیر باعث شد اوپک پلاس ماه جاري با افزایش

 
بیشتر تولید از اوت موافقت کند. 

کارستن فریچ، تحلیلگر کومرس بانک اظهار کرد: اکثر پیش بینی کنندگان همچنان رشد قوي تقاضا در نیمه دوم سال را پیش بینی می کنند. راحت

 
است باور کنیم که بازار نفت باید یاد بگیرد با ویروس زندگی کند. 

تحت توافق اوپک پلاس، تولید اوپک در ژوییه نسبت به ژوئن 360 هزار بشکه در روز افزایش یافت در حالی که عربستان سعودي در گام نهایی
خاتمه کاهش تولید داوطلبانه یک میلیون بشکه در روز که در ماههاي فوریه، مارس و آوریل اجرا داده بود، 400 هزار بشکه در روز به تولیدش اضافه

 
کرد. 

طبق نظرسنجی رویترز، افزایش تولید ماهانه اوپک اندکی کمتر از حد انتظار بود. پایبندي اعضا به توافق محدودیت عرضه کاهش یافت اما این گروه
همچنان کمتر از سقف توافق شده نفت تولید می کند. نرخ پایبندي اوپک در ژوییه به 115 درصد رسید که در مقایسه با 118 درصد در ژوئن

 
کاهش داشت. 

عربستان سعودي در ژوییه بزرگترین افزایش تولید را در میان اعضاي اوپک داشت و تولیدش 460 هزار بشکه در روز بالاتر رفت. دومین افزایش
بزرگ تولید در اوپک مربوط به امارات متحده عربی بود که 40 هزار بشکه در روز به تولیدش اضافه کرد. کویت و نیجریه هر یک 30 هزار بشکه در

 
روز به تولیدشان اضافه کردند در حالی که تولید عراق که دومین تولیدکننده بزرگ اوپک است، 20 هزار بشکه در روز افزایش یافت. 

ایران از سه ماهه چهارم سال 2020 صادراتش را با وجود تحریمهاي آمریکا افزایش داده اما در ژوییه تولیدش را افزایش بیشتري نداد. ایران به دلیل

 
تحریمهاي آمریکا، از مشارکت در محدودیت عرضه اوپک معاف است. 

یک مقام آمریکایی هفته گذشته اعلام کرد آمریکا در حال بررسی مقابله با فروش نفت ایران به چین است. مذاکرات براي احیاي توافق هسته اي

 
2015 فعلا متوقف شده است. 

دو تولیدکننده دیگر عضو اوپک که از مشارکت در کاهش تولید معاف شده اند، ونزوئلا و لیبی هستند. ونزوئلا تولیدش را اندکی افزایش داد اما تولید
لیبی ثابت بود.نظرسنجی رویترز با هدف رصد عرضه نفت به بازار انجام می شود و بر مبناي آمار کشتیرانی فراهم شده از سوي منابع خارجی، آمار
رفینیتیو آیکان، اطلاعات شرکتهاي رصد نفتکشها مانند پترولجستیک و کپلر و اطلاعات فراهم شده از سوي منابع داخلی شرکتها، اوپک و شرکتهاي

 
مشاوره انرژي است. 

 
مشترکان پر مصرف همکاري بیشتري با صنعت برق داشته باشند 

 
سخنگوي صنعت برق گفت: مشترکان پر مصرف همکاري بیشتري با صنعت برق داشته باشند تا بتوان برق پایدار براي همه تامین کرد. 

«مصطفی رجبی مشهدي» روز شنبه در گفت و گویی افزود: همانطور که کارشناس هواشناسی اعلام کرد روند تدریجی افزایش دما را پیش رو داریم
و روزهاي سه شنبه، چهارشنبه و پنجشنبه روزهاي گرمی در کل کشور هستند و استمرار مدیریت مصرفی که مردم دارند می تواند کمک بسیاري در

 
گذر از این دوره داشته باشد. 

وي در باره میزان مصرف مشترکان خانگی ادامه داد: یک الگو براي مناطق عادي در فصل تابستان تعریف شده که بر اساس آن میزان مصرف حدود

 
300 کیلوات ساعت است و نباید ماهیانه از این عدد بیشتر شود. 

سخنگوي صنعت برق خاطرنشان کرد: در صورتی که مصرف مشترك از این میزان افزایش یابد، پرمصرف محسوب شده و 16 درصد تعرفه آن ها

 
افزایش می یابد. 

رجبی مشهدي گفت: آن دسته از مشترکانی که بیش از دو برابر الگو یعنی 600 کیلووات ساعت در ماه مصرف دارند میزان برق مازادي را که مصرف
می کنند، به طور متوسط نرخ خرید برق از نیروگاه هاي تجدیدپذیر محاسبه می شود، یعنی بهاي برق این مشترکان به ازاي هر کیلووات ساعت 800

 
تومان است. 

وي افزود: این دسته از مشترکان بدانند که باید در این دوره صورتحساب بیشتري را نسبت به دوره هاي قبل پرداخت کنند، شاید برخی نیز توانایی
مالی نیز داشته باشند، با این حال براي همراهی با مردم و تامین برق همه مشترکان از آن ها در خواست کردیم که مدیریت مصرف و همکاري لازم

 
را داشته باشند تا بتوانیم از این دوره که صنعت برق با ناترازي تولید و مصرف مواجه است عبور کنیم. 

سخنگوي صنعت برق کشور با بیان اینکه در هفته گذشته برق بیش از 200 دستگاه دولتی و اجرایی را که به اخطارهاي قبلی شرکت هاي توزیع کم
توجهی کرده بودند را قطع کردیم، گفت: قطعا این اقدام ادامه نخواهد داشت، به دلیل اینکه این دستگاه ها موظف و مکلف می شوند که چارچوب



هاي تعیین شده را رعایت کنند ما نیز پایش خواهیم کرد و امیدواریم در روزهاي آتی خبرهاي خوبی داشته باشیم که دستگاه هاي اجرایی رعایت

 
کرده اند. 

رجبی مشهدي با تاکید بر اینکه به طور خاص نمی توان گفت که کدام دستگاه ها پر مصرف هستند اما تمام دستگاه ها به طور روزانه رصد می شوند
و تاکنون از همه مجموعه ها نهادهاي عمومی، بانک ها، ادارات و دستگاه هاي ملی مواردي در این حوزه وجود داشته است، اظهار کرد: مسوول

 
دستگاه وظیفه پایش این موارد را برعهده دارد. 

به گفته وي بر اساس مصوبه دولت باید 50 درصد مصرف برق این دسته از مشترکان نسبت به دوره مشابه سال قبل کاهش پیدا کند و با توجه به
اینکه ساعات کار تغییر پیدا کرده می توانند دستگاه هاي سرمایشی را دیرتر روشن و رعایت مصرف کنند، گفت: در این حوزه توفیق زیادي نداشتیم

 
و تنها حدود 30 تا 40 درصدي مدیریت مصرف در این حوزه صورت گرفته است که لازم است بیشتر مورد توجه قرار بگیرد. 

 
موتوریکصدهزار کولر آبی کم بازده تعویض می شود 

 
موتورهاي الکتریکی یکصد هزار کولر آبی در اصفهان تعویض و آثار آن مورد بررسی قرار می گیرد. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی وزارت نیرو، با تصویب هیات مدیره توانیر، الکتروموتورهاي کم بازده یکصد هزار کولر آبی توسط شرکت توزیع نیروي

 
برق شهرستان اصفهان با هماهنگی مجري طرح بهینه سازي شرکت توانیر تعویض خواهد شد. 

A بر اساس این طرح، شرکت سرمایه گذار مکلف است براي موتورهاي جدید کولر آبی مورد استفاده در این طرح، تاییدیه نسبت بازدهی انرژي رده

 
(معادل رده 4IE بین المللی) را از آزمایشگاه هاي مرجع مستقل مورد تایید وزارت نیرو اخذ کند. 

این طرح مختص مشترکان مصارف خانگی داراي کولر آبی بوده و شرکت توزیع نیروي برق شهرستان اصفهان موظف است از طریق برگزاري مناقصه،

 
براي اجراي طرح به تعداد یکصد هزار دستگاه کولر آبی سرمایه گذار انتخاب کند. 

قیمت این کولرها در روند برگزاري مناقصه کشف و اعلام خواهد شد و در نهایت مشترکان داوطلب تنها 15 درصد از هزینه هاي تعویض موتورهاي

 
الکتریکی کولرهاي آبی را در اقساطی 36 ماهه پرداخت خواهند کرد. 

شرکت توزیع نیروي برق شهرستان اصفهان مکلف است براي حصول اطمینان از اسقاط موتور کولرهاي آبی فرسوده تعویض شده، تمهیدات لازم را
درنظر بگیرد.



اخبار
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اخبار

 
اخبار 

 
آراي مردمی، محبوبیت بانک شهر را افزایش داد 

 
بانک شهر با آراي شهروندان و مشتریان شبکه بانکی به عنوان دومین بانک محبوب در کشور معرفی شد. 

به گزارش روابط عمومی بانک شهر، بر اساس اعلام دبیرخانه جشنواره «بانک محبوب من»؛ بانک شهر با کسب آراي مردمی در هفتمین دوره این

 
جشنواره به عنوان دومین بانک محبوب کشور در میان بانک هاي دولتی و خصوصی انتخاب شد. 

در این دوره از جشنواره، دیدگاه 118 هزار نفر از شهروندان و مشتریان شبکه بانکی طی بازه زمانی 2 ماهه (ابتداي اردیبهشت تا پایان خرداد)
درخصوص عملکرد بانک هاي کشور در تمامی حوزه ها مورد بررسی قرار گرفت و بانک شهر باردیگر توانست ضمن معرفی خود به عنوان بانکی

 
محبوب؛ در هفتمین دوره این جشنواره محبوبیت خود را در میان هموطنان بیش از پیش افزایش دهد. 

ایجاد فرصتی براي نظر دادن مشتریان بانک ها در خصوص خدمات با یک جامعه آماري بالا، ارتباط بی واسطه میان مدیران ارشد بانک ها و
مشتریان، افزایش رضایتمندي مشتریان با آگاه کردن مدیران بانکی کشور از نظرات مردم، فرصت بیشتر دیده شدن دیدگاه هاي مشتریان در
فرآیندهاي تصمیم گیري نظام بانکداري، ایجاد فضاي رقابتی سالم میان بانک هاي کشور و ... از مهم ترین اهداف جشنواره سالانه "بانک محبوب
من" عنوان شده است.همچنین شاخص ارزیابی انتخاب برترین بانک در جشنواره «بانک محبوب من»؛نظرات و دیدگاه هاي شهروندان درباره خدمات

 
بانک هاست چرا که مردم به عنوان شاخص اصلی سنجش کیفیت و عملکرد، مهم ترین نقش را در این مسیر ایفا می کنند. 

 
لازم به یادآوري است، بانک شهر همواره در دوره هاي گذشته این جشنواره در میان پنج بانک محبوب کشور قرار داشته است. 

 
عضو هیات مدیره بانک ملی ایران عنوان کرد: 

 
تامین مالی زنجیره تامین، خدمتی نوین از بانک ملی ایران 

 
تعداد کارت هاي اعتباري بانک ملی ایران مبتنی بر زنجیره تامین صادر شده نیز از مرز 80 هزار فقره عبور کرده است. 

به گزارش روابط عمومی بانک ملی ایران، مسعود خاتونی، عضو هیات مدیره بانک ملی ایران از صدور بیش از 80 هزار سفته دیجیتال و بیش از یک
هزار میلیارد ریال برات دیجیتال بر روي پلتفرم زنجیره تامین مالی این بانک خبر داد و گفت: تعداد کارت هاي اعتباري مبتنی بر زنجیره تامین صادر

 
شده نیز از مرز 80 هزار فقره عبور کرده است. 

خاتونی با بیان این که بانک ملی ایران از سال 1396 پروژه زنجیره تامین مالی (SCF) را به صورت جدي و پس از طی مراحل مطالعاتی در دستور
کار قرار داد، گفت: این پروژه مراحل متعددي را پشت سر گذاشت و با یک نگاه کاملاً فناورانه و نوآورانه، مبتنی بر اصول بانکداري اسلامی، بر پایه

 
قوانین جاري کشور و با بهره گیري از اسناد تجاري تعریف شده در قانون تجارت عملیاتی شد. 

وي با اشاره به این که این پروژه با همراهی وزارت امور اقتصادي و دارایی و بانک مرکزي و با بهره گیري از پلتفرم هاي کاملاً بومی پیاده سازي شده

 
است، اظهار کرد: خدمت تامین مالی زنجیره تامین، مبحثی نوین در فناوري مالی است که براي نخستین بار در کشور ما راه اندازي شده است. 

عضو هیات مدیره بانک ملی ایران در ادامه با تاکید بر این که طی دو سال اخیر و در فاز پایلوت، اسناد تجاري دیجیتالی به صورت آزمایشی به همراه
نسخه کاغذي برات و سفته و تمبر بر روي زنجیره تامین واحدهاي تولیدي به گردش در آمده است، گفت: با همکاري وزارت امور اقتصادي و دارایی،
توانستیم ضمن طراحی اسناد تجاري دیجیتال، فاز عملیاتی برات، سفته و تمبر دیجیتال را ایجاد و در اپلیکیشن «نشان بانک» در دسترس مشتریان

 
قرار دهیم. 

خاتونی همچنین با اشاره به این که بانک ملی ایران به عنوان نخستین بانک کشور، طی فرایند کاملاً دیجیتالی و غیر حضوري و با وثیقه سپاري
آنلاین سهام عدالت، فعالیت خود را براي صدور کارت اعتباري آغاز کرد، ادامه داد: در این طرح، عملیات اعتبار سنجی، وثیقه سپاري، تشکیل پرونده

 
اعتباري و صدور کارت، به صورت کاملا آنلاین انجام می شود. 

به گفته وي، همه دارندگان سهام عدالت با مراجعه به اپلیکیشن هاي ایوا، شصت و بله می توانند درخواست خود براي دریافت کارت اعتباري را ثبت



 
و اعتبار مربوطه را دریافت کنند. 

عضو هیات مدیره بانک ملی ایران با اشاره به این که کارت هاي اعتباري جدید بر پایه ارائه اعتبار مدیریت شده طراحی و اجرایی شده اند، گفت: در
فاز اول، دارندگان سهام عدالت و در فازهاي آتی در صورت همکاري دیگر ارکان دست اندرکار، با وثیقه سپاري انواع یارانه ها و همچنین گواهی هاي

 
الکترونیک کسر از حقوق، کارت اعتباري مبتنی بر زنجیره تامین در اختیار مشتریان قرار خواهد گرفت. 

وي افزود: اعتبار ارائه شده در این کارت ها، مدیریت شده است و پس از مصرف در فروشگاه ها، این اعتبار از طریق اسناد تجاري دیجیتال در زنجیره

 
تامین واحدهاي تولیدي و خدماتی کشور قابلیت تزریق خواهد بود. 

خاتونی خاطرنشان کرد: با انتقال اعتبار مصرف شده، گام بلندي در تامین مالی واحدهاي تولیدي و خدماتی خرد، کوچک، متوسط و بزرگ کشور

 
برداشته می شود و ان شااالله ضمن حرکت چرخ تولید ملی، به اشتغال پایدار کشور نیز کمک خواهد شد. 

 
حجت اله صیدي در مراسم تکریم و معارفه مدیر شعب استان سمنان تشریح کرد: 

 
5 برنامه ویژه عملیاتی بانک صادرات ایران در 1400 

حجت اله صیدي گفت: بانک صادرات ایران تا پایان 1400 پنج برنامه ویژه خود را عملیاتی خواهد کرد. دستاوردهاي مجمع سال مالی 1399 بانک،
دستاوردهاي مطلوبی بود و با اصلاح ساختار مالی، بانک صادرات ایران به عنوان یک بانک پیشرو تا پایان 1400، در پنج مقطع زمانی، برنامه هاي

 
ویژه خود را عملیاتی خواهد کرد. 

به گزارش روابط عمومی بانک صادرات ایران، حجت اله صیدي با بیان این مطلب در مراسم تکریم و معارفه مدیر شعب بانک در استان سمنان، افزود:

 
تا پایان سال جاري پنج مقطع زمانی در نظر گرفته و برنامه ریزي شده و فعالیت هاي معینی با اهداف مشخص در دستور کار است. 

وي اظهار کرد: بانک صادرات ایران در 15 شهریور ماه و همزمان با هفتادمین سالروز تأسیس، رونمایی از چند محصول جدید و ارتقاي بانکداري
الکترونیکی را شاهد خواهد بود. همچنین 31 شهریور ماه صورت هاي مالی شش ماهه بانک به صورت تلفیقی و شرکت اصلی تنظیم خواهد شد و از

 
نظر بانک بسیار مهم است که صورت هاي مالی نشان دهنده پیشرفت بانک و دست یافتن به سود عملیاتی باشد. 

صیدي افزود: دوره جدیدي از کار آغاز شده و تلاش خواهیم کرد با کمک تمامی همکاران صورت هاي مالی مطلوب تري منتشر کنیم. مقطع بعدي
انتشار صورت هاي مالی، پایان آذرماه سال جاري است که باید اعداد و ارقام مناسب تري را گزارش کرده و همزمان مشکلات مطرح شده در گزارش

 
حسابرسی بانک را تا همین مقطع رفع کنیم. 

مدیرعامل بانک صادرات ایران مقطع زمانی بعدي مورد نظر را 26 بهمن ماه سال 1400 همزمان با ولادت حضرت امیرالمومنین علی علیه السلام
عنوان و اظهار کرد: شعب جدید بانک (شعب صاد) در این مقطع براي ارائه خدمات نوین، کاملاً تغییر یافته و جدید در قرن پانزدهم، افتتاح خواهند
شد و نهایتاً در 29 اسفندماه که همکاران عزم خود را براي ارتقاي بیشتر بانک جزم خواهند کرد، بانک صادرات ایران به عنوان یکی از سه بانک بزرگ

 
کشور خود را براي ورود به اولین سال قرن پانزدهم در سال 1401 آماده می کند. 

صیدي با قدردانی از زحمات همه همکاران بانک در این نشست، ضمن تبریک و برشمردن اهمیت عید غدیر براي مسلمانان، گفت: خداوند وجود
مقدس حضرت امیرالمومنین علی علیه السلام را به عنوان اسوه و الگویی براي هر انسان آزاده، آرمان خواه و مسئول خلق کرد و از این رو باید رفتار و
عدالت مالی آن حضرت مورد توجه همه ما قرار گیرد و در امور و چالش هاي روزمره از اخلاص، مسئولیت پذیري و تعهد به وظیفه آن حضرت درس

 
بگیریم. 

در این مراسم همچنین حجت اله صیدي از زحمات محسن دباغ، مدیر شعب سابق استان سمنان قدردانی کرده و براي حسین صفري مدیر شعب

 
جدید در دستیابی به اهداف بانک در این استان آرزوي موفقیت کرد. 

 
رییس هیأت مدیره بانک صنعت و معدن در نشست مجمع عمومی از سودآوري مطلوب این بانک خبر داد 

 
اصغر پاك طینت در نشست مجمع عمومی بانک صنعت و معدن، از رسیدن به نقطه سودآوري مطلوب در صورت هاي مالی این بانک سخن گفت. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی بانک صنعت و معدن، وي در جلسه مجمع عمومی عادي سالیانه این بانک که در تاریخ بیست و ششم تیرماه سال

 
جاري برگزار شد، اظهار داشت: در عملکرد سال مالی منتهی به پایان اسفند 99 این بانک با سود حساب هاي خود را بست. 

پاك طینت افزود: بانک صنعت و معدن اولین بانک دولتی است که در سال جاري موفق شد مجمع عمومی خود را برگزار کند و از این نظر مورد

 
توجه و تقدیر رئیس مجمع دکتر فرهاد دژپسند قرار گرفت. 

رییس هیأت مدیره بانک صنعت و معدن با اشاره به اهمیت و لزوم افزایش سرمایه این بانک گفت: در حال حاضر با تعهدات ارزي بالاي بانک لزوم

 
توجه به بهبود نسبت کفایت سرمایه بانک ضروري است. 

وي خاطرنشان کرد: سال 99 را در شرایطی پشت سرگذاشتیم که کشور درگیر بحران کرونا و افزایش تحریم هاي ظالمانه اقتصادي و بانکی بود اما
علی رغم همه این مشکلات موفق شدیم عملکرد قابل قبولی در شاخص هاي مالی و اعتباري داشته باشیم. 



پاك طینت ادامه داد: در سال گذشته در شاخص هایی مانند پرداخت تسهیلات، مصوبات و قراردادها در حدود 60 درصد و در شاخص هایی مانند

 
وصول مطالبات، اعتبارات اسنادي و صدور ضمانتنامه هاي ریالی در حدود 140 درصد، رشد را شاهد بودیم. 

پاك طینت عنوان داشت: با تلاش و کوشش تمامی همکاران در مجموعه بانک صنعت و معدن اقدامات و برنامه هاي مهمی مانند افزایش 72 درصدي
پرداخت تسهیلات، عدم ایجاد تعهدات ارزي جدید، عدم اضافه برداشت از حساب هاي بانک نزد بانک مرکزي و تأمین مالی 40 شرکت دارویی به

 
مبلغ 10 هزار و 762 میلیارد ریال در راستاي انجام مسئولیت اجتماعی این بانک جهت پیشگیري از شیوع ویروس کرونا تحقق یافت. 

وي بیان داشت: همچنین پیاده سازي حاکمیت شرکتی و بانکداري دیجیتال و تدوین و تصویب برنامه راهبردي پنج ساله این بانک، رخداد بزرگ

 
دیگري بود که به همت و تشریک مساعی همه کارکنان به انجام رسید. 

رییس هیأت مدیره این بانک اهم دیگر اقدامات صورت گرفته در سال 99 را تمرکز بر پرداخت تسهیلات سرمایه در گردش و تسهیلات تکمیلی طرح
هایی با پیشرفت فیزیکی بیشتر از 70 درصد، افزایش تمرکز بر وصول مطالبات، افتتاح 8 محصول و خدمت نوین دیجیتال شامل پذیرش اینترنتی
درخواست تسهیلات (پات)، سامانه دیجیتال فرایندي (سدف)، همراه دیجیتال فرایندي (هدف)، تفویض اختیار شرکتی (تاش)، سامانه اختیارات حد
(SOC) بانکی (ساحب)، اعتبارسنجی نشانی مشتریان، احراز هویت عینی غیرحضوري و امضاي الکترونیکی و بهره برداري از مرکز عملیات امنیت فاوا
، همکاري با دانشگاه هاي برتر کشور (امیرکبیر، صنعتی شریف، تربیت مدرس، جهاد دانشگاهی)، فروش سهام و دارایی هاي بانک در راستاي اجراي

 
مواد 16 و 17 قانون رفع موانع تولید رقابت پذیر دانست. 

پاك طینت همچنین افتتاح 22 طرح بزرگ تولیدي با حضور مقامات بلندپایه کشوري را دستاورد مهم دیگري دانست که در سال 99 با تأمین مالی

 
بانک صنعت و معدن به انجام رسید و در نتیجه بهره برداري از این طرح ها براي 7 هزار و 804 نفر به صورت مستقیم اشتغال ایجاد شد. 

رییس هیأت مدیره بانک صنعت و معدن افزود: در سال گذشته به 99 شرکت دانش بنیان چندین فقره تسهیلات پرداخت شد که نسبت به سال

 
پیش از آن 102 درصد افزایش داشت. 

وي در تشریح اقدامات این بانک در راستاي اجراي تکالیف مواد 16 و 17 قانون رفع موانع تولید رقابت پذیر گفت: در سال گذشته سهام تعدادي از

 
شرکت هاي بانک صنعت و معدن عرضه شد و تعداد 68 فقره از املاك مازاد بانک نیز به فروش رسید. 

پاك طینت اعلام داشت: سود سهام شرکت هاي تابعه بانک که مشتمل بر 5 شرکت می باشد در سال 99 به رقمی بیش از دو برابر نسبت به سال

 
98 افزایش یافت. 

وي با اشاره به تدوین و آغاز اجراي برنامه راهبردي پنجم بانک در سال 99 بیان داشت: تمرکز بر صنایع صادرات گرا، دانش بنیان و فناوریهاي نوین،
استقرار کامل حاکمیت شرکتی و بانکداري شرکتی و دیجیتال، تأمین مالی دوجانبه عرضه و تقاضا در بخش صنعت و معدن، ارتقاي فرهنگ سازمانی
و بهره وري نیروي انسانی، عملیات بانکداري سرمایه گذاري (تأمین از بازار سرمایه) و تأمین مالی پایدار منابع از استراتژیهاي این برنامه راهبردي می

 
باشد. 

اصغر پاك طینت در خصوص راهکارهاي برون رفت از چالش هاي پیش روي بانک اظهار داشت: افزایش سرمایه و بهبود کفایت سرمایه بانک، استمرار
کاهش پورتفوي ارزي بانک براي سال هاي آتی، اولویت دهی وصول مطالبات و به بهره برداري رساندن طرح هاي با پیشرفت مناسب و تعیین ساز
وکار متفاوت نظارتی و ارزیابی براي بانک هاي توسعه اي در مقایسه با سایر بانک ها از جمله راه حل هاي پیشنهادي براي عبور از مشکلات و موانعی

 
است که بانک صنعت و معدن با آنها مواجه است. 

وي در پایان از تلاش هاي بی شائبه تمامی کارکنان بانک به خصوص مدیرعامل، اعضاي هیأت مدیره و کارکنان بخش هاي مالی و حسابداري در
برگزاري مجمع عمومی این بانک تقدیر و تشکر نمود و تأکید کرد: امیدواریم امسال نیز در انجام مأموریت بانک و سیاست هاي ابلاغی و تحقق اهداف

و چشم اندازهاي تدوین شده به موفقیت هاي بیشتري نایل شویم.



اخبار

منبع: روزنامه اخبار صنعتشماره خبر:  86  |  تاریخ: 1400/05/09

اخبار

 
اخبار 

 
ارتقاي مهارت هاي فنی و حرفه اي از عوامل شکوفایی اقتصادي محسوب می شوند 

عضو هیات مدیره بانک توسعه تعاون ارتقاي مهارت هاي فنی و حرفه اي را از عوامل شکوفایی اقتصادي برشمرد.به گزارش روابط عمومی، عباس
نجفی عضو هیات مدیره بانک توسعه تعاون ضمن تبریک روز فنی و حرفه اي و کارآفرینی اظهار داشت: مهارت هاي فنی و حرفه اي در مشاغل و
حرف مختلف باعث ایجاد ایمنی بیشتر براي نیروي کار، ارتقاي کیفیت محصولات و خدمات و افزایش بهره وري نیروي کار می شود.وي افزود:
برخورداري جامعه از نیروهاي کاربلد، متخصص، خلاق و با انگیزه در بخش هاي گوناگون اقتصادي به ویژه جایگاه هاي صنعتی به عنوان مزیتی بزرگ
براي کشور تلقی می شود و موجبات ایجاد رونق و شکوفایی اقتصادي را فراهم می آورد.نجفی وجود سازمان فنی و حرفه اي کشور در مجموعه
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی را موجب ارتقاي کارآمدي نیروي کار و سرمایه انسانی در بخش هاي اقتصادي به ویژه صنعت دانست و گفت: این
سازمان طی دو دهه اخیر با ارائه آموزش هاي نوین و به روز و با بهره مندي از روش هاي مبتنی بر فناوري اطلاعات، نیاز مهارتی نیروي کار را تا حد
زیادي تامین نموده و همچنین آموزش هاي متنوعی براي علاقه مندان به کارآفرینی نیز به اجرا در آورده است.عضو هیات مدیره بانک توسعه تعاون
به ارتباط بانک با سازمان فنی و حرفه اي کشور از بدو تاسیس تا کنون اشاره نمود و گفت: همه سالها معرفی شدگان سازمان فنی و حرفه اي جهت
بهره مندي از تسهیلات کارآفرینی و اشتغال به شعب بانک معرفی می شوند و تلاش شده است نهایت مساعدت براي تسهیل در فعالیت تولیدي
عزیزان فراهم آید.وي حضور ارکان مختلف ساماندهی و ارتقاي وضعیت کار و اشتغال جامعه در مجموعه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی را بسیار
بااهمیت عنوان نمود و گفت: بانک تخصصی تعاونگران و کارآفرینان این افتخار را دارد که خدمات تخصصی خود را به بخش هاي تولیدي و تعاونی

 
ارائه دهد و سهم مهمی از ارزش افزوده اقتصادي با ایفاي نقش این عزیزان در کشور حاصل گردیده است. 

 
بازدید مدیرعامل 

 
پست بانک ایران از مرکز پاسخگویی به تماس مشتریان 

 
دکتر شیري مدیر عامل پست بانک ایران سوم مرداد ماه سال 1400از مرکز پاسخگویی به تماسهاي مشتریان بانک بازدید کرد . 

به گزارش از اداره کل روابط عمومی پست بانک ایران این بازدید بمنظور اهمیت جایگاه مشتریان و لزوم راهنمایی وتامین خواسته ها و پاسخگویی

 
بموقع نیازهاي آنان، برگزار شد. 

دکتر شیري درحین بازدیدازآن مرکز از نحوه پاسخگویی کارکنان به خواسته هاي مشتریان آشناو رهنمود هاي خود را مطرح وخاطر نشان کرد،تمام
تلاش و هدف بانک ارایه خدمات کیفی بر اساس الگوها واستانداردهاي حقوقی مشتریان است و انتظار می رود همکاران این مرکز با متانت و بردباري

 
هر چه بیشتر خواسته هاي مشتریان را ثبت و ضبط و ضمن راهنمایی هاي لازم به سوالات آنان پاسخ دقیق و علمی بدهند. 

.لازم بذکر است مدیر عامل بانک و هیات همراه در پایان بازدید از زحمات و خدمات ارزنده همکاران در این وضعیت و شرایط سخت کرونایی، قدر

 
دانی کردند. 

 
افتتاح حساب قرض الحسنه پس انداز غیرحضوري در بانک رفاه 

متقاضیان افتتاح حساب قرض الحسنه پس انداز در بانک رفاه کارگران می توانند در قالب طرح «جست و جوي رفاه» نسبت به افتتاح این حساب به
صورت غیرحضوري اقدام کنند.به گزارش برداشت روز، به نقل از روابط عمومی بانک رفاه کارگران، به منظور گسترش و توسعه فرهنگ و سنت قرض
الحسنه و حفظ سلامتی کارکنان و مشتریان در دوران شیوع بیماري کرونا، افتتاح حساب هاي قرض الحسنه پس انداز در قالب طرح "در جست و
جوي رفاه" به صورت غیر حضوري امکان پذیر است.بر اساس این گزارش، علاقه مندان و متقاضیان افتتاح حساب قرض الحسنه غیرحضوري در بانک
رفاه کارگران که فاقد حساب پس انداز نزد بانک هستند، می توانند براي این کار به نشانی اینترنتی hesab.refah-bank.ir مراجعه و با ثبت کد

 
ملی و شماره همراه خود نسبت به دریافت کد تایید، اقدام و وارد فرایند افتتاح حساب در قالب طرح "جست و جوي رفاه" شوند. 



 
آغاز واکسیناسیون سراسري کارکنان شبکه بانکی کشور 

همزمان با عید سعید غدیر خم طرح واکسیناسیون سراسري کارکنان شبکه بانکی کشور طی مراسمی با حضور علیرضا زالی رئیس ستاد مقابله با
کرونا استان تهران، محمد طالبی دبیر کل بانک مرکزي و جمعی از مدیران شبکه بانکی کشور برگزار شد.روابط عمومی بانک ایران زمین: صبح امروز
طی مراسم نمادین، واکسیناسیون صد نفر از کارکنان منتخب در شبکه بانکی از جمله دو نفر از همکاران شاغل در بانک ایران زمین انجام شد.زالی
در این مراسم کارکنان شبکه بانکی را به دلیل ماهیت شغلی شان، گروه پر ریسک در معرض ابتلا اعلام کرد و واکسیناسیون این گروه را براي
جلوگیري از شیوع ویروس در بین پرسنل و جامعه لازم و ضروري دانست.واکسیناسیون سایر پرسنل خانواده بزرگ نظام بانکی کشور از هفته آینده

آغاز خواهد شد.



کافه پاچنار محله فرحزاد احیا و بهره برداري شد

منبع: خبر ایرانشماره خبر:  87  |  تاریخ: 1400/05/09

خبرایران : کافه پاچنار به عنوان یکی از نمادهاي هویتی محله فرحزاد پس از سال ها احیا و به محلی براي کارآفرینی و درآمدزایی بانوان
سرپرست خانوار این محله تبدیل شد.

خبرایران : کافه پاچنار به عنوان یکی از نمادهاي هویتی محله فرحزاد پس از سال ها احیا و به محلی براي کارآفرینی و درآمدزایی بانوان

 
سرپرست خانوار این محله تبدیل شد. 

به گزارش خبرایران از روابط عمومی شهرداري منطقه2 ، درتداوم برنامه
هاي توسعه محله فرحزاد،کافه پاچنار به عنوان یکی از نمادهاي هویتی
محله فرحزاد و جاذبه هاي گردشگري شهرتهران احیا و همزمان با دهه
ولایت با حضور محمد رضا گلپایگانی،معاون معماري و شهرسازي ،علی
اکبري، مدیرعامل سازمان نوسازي،شهردار و مدیران منطقه 2 آغاز به کار

 
کرد. 

محمدرضا گلپایگانی، معاون شهرسازي و معماري شهرداري تهران در
این مراسم با اشاره به اینکه احیاي کافه پاچنار که به دلیل قدمت
طولانی و ریشه اجتماعی می تواند به عنوان پاتوق محلی براي اهالی

فرحزاد باشد، گفت: زندگی شهرنشینی خصوصا در کلانشهرها منجر به فرایند شهروندزدایی شده است و حس تعلق در بین شهروندان نسبت به شهر

 
و محل زندگی را تحت الشعاع قرار داده است. 

وي با بیان اینکه احیاي بافت هاي قدیمی باید به گونه اي کار شود که اهالی محله احساس تعلق خاطر بیشتري نسبت به محله اشان داشته باشند و
این سنگ بنا باید گذاشته شود افزود: احیاي نمادهاي قدیمی محلات که دردستور کار سازمان نوسازي قرار دارد، اتفاق ارزشمندي است که می تواند

 
کیفیت فضاهاي زیست شهري را افزایش دهد و حس خوب را به شهر و شهروندان بازگرداند. 

حسن صفات ،شهردار منطقه درحاشیه این مراسم گفت: محله فرحزاد یکی از محلات قدیمی شهر تهران است که در عین دارا بودن مسائل و
مشکلات کالبدي ، از ویژگی هاي اجتماعی ویژه اي برخوردار است،. بر این اساس مدیریت شهري منطقه طرح طراحی شهري محله فرحزاد را مطابق

 
با ویژگی هاي روستایی و بافت ارگانیک همراه با حفظ ملاحظات اکولوژیک در دستور کار قرارداده است. 

وي افزود: به دنبال رویکرد مدیریت شهري مبنی براحیاي شهر براي ایجاد شهري زیست پذیر براي شهروندان، طرح توسعه محله فرحزاد با همکاري

 
سازمان نوسازي شهر تهران و دفتر توسعه محله فرحزاد مطالعه و اجرایی شد 

شهردار منطقه2 تقویت حس تعلق و ارتقاي ظرفیت مشارکت مردمی را از دیگر اهداف این طرح برشمردو افزود: اقدامات توسعه محلی بهسازي
محیطی محله فرحزاد در چند بخش اجتماعی، اقتصادي،زیست محیطی و کالبدي طراحی شده است و احیاي کافه پاچنار به عنوان محرك توسعه

 
اقتصادي در این طرح پیش بینی شده بود که خوشبختانه با این اقدام ظرفیتی براي فعالیت زنان کارآفرین فراهم شده است. 

وي افزود: بهسازي محیطی محور فرحزادي حدفاصل بزرگراه یادگار امام تا خیابان آبشار ،طرح احیا حمام قدیمی فرحزاد و ...نیز از جمله اقدامات

 
پیش بینی شده در طرح توسعه محله فرحزاد است . 

براساس این گزارش کافه پاچنار که بیش از 85 سال قدمت دارد پس از سال ها تعطیلی ،باحمایت شهرداري،خیرین ومعتمدین محل مجددا احیا
وتوسط بانوان سرپرست خانوار اداره می شود.



21 درصد کرسی هاي استادي را بانوان تشکیل می دهند

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  88  |  تاریخ: 1400/05/09

کرج - نماینده مردم کرج، فردیس و اشتهارد در مجلس گفت: کرسی هاي استادي قبل از انقلاب براي بانوان یک درصد بود در حالی که
امروز 21 درصد کرسی هاي استادي را بانوان تشکیل می دهند.

کرج - نماینده مردم کرج، فردیس و اشتهارد در مجلس گفت:
کرسی هاي استادي قبل از انقلاب براي بانوان یک درصد بود در
حالی که امروز 21 درصد کرسی هاي استادي را بانوان تشکیل می

 
دهند. 

به گزارش خبرنگار مهر، علیرضا عباسی عصر شنبه در اولین
نشست هم اندیشی جمعی از بانوان استان البرز که در سالن
اجتماعات اداره کل ورزش و جوانان این استان برگزار شد با بیان
اینکه نیمی از جامعه بانوان هستند و در قانون گذاري ها به صورت
خاص مورد توجه قانون گذار قرار می گیرند، اظهار کرد: باید

دغدغه هاي بانوان در مسائل مختلف شنیده و متناسب با نقش ویژه آنها در اجتماع، کارگروه هاي مختص به امور بانوان فعال شود تا اینکه درصدد

 
رفع مشکلات در این حوزه باشیم. 

وي بیان کرد: نظر و دیدگاه اسلام در مورد مرد و زن به گونه اي است که ملاك برتري در مؤمن بودن است و هر فردي که مؤمن باشد، خواه مرد و

 
خواه زن، اگر عمل صالح انجام دهد براي ایشان حیاط طیبه محقق می شود. 

نماینده مردم کرج، فردیس و اشتهارد در مجلس با اشاره به این نکته که در اسلام حقوق زن و مسئولیت اجتماعی به صورت توأمان در نظر گرفته

 
شده است، تصریح کرد: دیدگاه هاي شرقی و فمینیستی فارغ از این نگاه کلی هستند و حقوق زن یا نقش مسئولیت گونه او را سلب می کنند. 

 
حدود 50 درصد فارغ التحصیلان دانشگاهی را بانوان تشکیل می دهند 

نایب رئیس کمیسیون کشاورزي مجلس با تأکید بر توجه ویژه انقلاب اسلامی به حوزه زنان، به ارائه آماري جهت انجام فعالیت هاي قابل قبول در بعد
از انقلاب اشاره کرد و افزود: تعداد فارغ التحصیل خانم در قبل از انقلاب 6 درصد بود ولی امروز حدود 50 درصد فارغ التحصیلان دانشگاهی را بانوان
تشکیل می دهند. کرسی هاي استادي قبل از انقلاب براي بانوان یک درصد بود در حالی که امروز 21 درصد کرسی هاي استادي را بانوان تشکیل

 
می دهند. 

وي ادامه داد: رشته هاي فعال ورزشی قبل از انقلاب 7 رشته و امروز 38 رشته فعال ورزشی براي بانوان وجود دارد. مربیان فعال 9 نفر بودند و امروز
35 هزار مربی فعال در حوزه بانوان وجود دارد. داوران فعال در قبل از انقلاب 7 نفر و امروز 16 هزار داور فعال در حوزه بانوان وجود دارد. ورزشگاه

 
هاي اختصاصی براي بانوان در قبل از انقلاب یک ورزشگاه و اکنون حدود 30 ورزشگاه اختصاصی براي بانوان موجود است. 

عباسی اقداماتی را که در حوزه زنان بعد از انقلاب صورت گرفته است، پسندیده دانست و افزود: با این اوصاف باید این را امر هم در نظر گرفت که با

 
وضع مطلوب فاصله زیادي داریم. 

 
اعضاي فراکسیون بانوان مجلس در نشست هاي ویژه امور بانوان البرز حضور می یابند 



وي این نوید را داد که بنا بر تقاضاي ما فراکسیون بانوان مجلس شوراي اسلامی پذیرفتند که با حضور در استان البرز در نشست هاي ویژه امور بانوان
شرکت داشته باشند و افزود: ما در حوزه بانوان نیاز به قانون گذاري، اصلاح قانون و تکمیل قانون داریم و در این راستا نقش خود بانوان باید پررنگ تر

 
باشد و پیش قدم شوند که نیاز به همکاري شما به عنوان جمعی از بانوان انقلابی استان را دارد. 

در این نشست جمعی از بانوان فرهیخته استان البرز نظرات خود را در مورد مسائلی نظیر توجه به کرامت و شخصیت انسانی زن، مسائل مربوط به
ازدواج و اشتغال بانوان، آموزش و تحصیلات عالی، ورزش و دیگر مسائل مربوط به حوزه زنان ارائه کردند.



تنها نماینده کرمان جزء سه نفر برتر مرحله کشوري «مهرواره محله همدل» شد

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  89  |  تاریخ: 1400/05/09

زهرا حسین زاده از ریگان کرمان تنها نماینده استان کرمان در مرحله کشوري مهرواره محله همدل جزء سه نفر برتر کشور شد و هدیه 200
میلیون تومانی این مهرواره را دریافت کرد.

زهرا حسین زاده از ریگان کرمان تنها نماینده استان کرمان در مرحله کشوري مهرواره محله همدل جزء سه نفر برتر کشور شد و هدیه 200

 
میلیون تومانی این مهرواره را دریافت کرد. 

به گزارش ایکنا از کرمان، حجت الاسلام مصطفی اژدري، مسئول طرح
مهرواره همدل اداره کل تبلیغات اسلامی استان کرمان گفت: خانم زهرا
حسینی زاده تنها نماینده استان کرمان در مرحله کشوري مهرواره محله

 
همدل جزء سه نفر برتر کشور شد. 

وي با بیان اینکه 14برگزیده به مرحله کشوري در طرح مهرواره همدل
معرفی شدند؛ اظهار کرد: زهرا حسین زاده از ریگان کرمان هدیه 200
میلیون تومانی این مهرواره را از دستان حجت الاسلام قمی، ریاست
محترم سازمان تبلیغات کشور دریافت کرد. این کار با استقبال زیاد

 
مردمی و رأي مردمی بوده و در این مهرواره هم قرار شده بخشی از این هدیه صرف کارهاي خیر و کمک به نیازمندان شود. 

مسئول طرح مهرواره همدل اداره کل تبلیغات اسلامی استان کرمان با اشاره به اینکه زهرا حسین زاده توانست با کار جهادي صداي محرومین ریگان

 
را به مسئولان برساند، تصریح کرد: او ثابت کرد که می توان با نیت خالص صداي مردم محروم ریگان را به گوش مردم کشور و مسئولان رساند. 

وي با بیان این که خدمت به محرومین و جهادي کار کردن از خصوصیات این بانو محسوب می شود، گفت: ساخت مسکن براي خانواده ها، ساخت
یک باب منزل مسکونی براي زن سرپرست خانوار، ساخت 8 باب حمام و سرویس بهداشتی، آموزش خیاطی به بانوان و هدیه 5 چرخ خیاطی، تامین
جهیزیه نوعروسان، حل مشکل آموزشی دانش آموزان نیازمند و خرید 20 تبلت، جمع آوري و هزینه بیش از یک میلیارد کمک هاي مردمی و

 
اشتغال زایی براي 6 خانواده با پرورش جوجه و گوسفند از اقدامات انجام شده زهرا حسینی زاده در ریگان کرمان شمرده می شود. 

مسئول طرح مهرواره همدل اداره کل تبلیغات اسلامی استان کرمان ادامه داد: زهرا حسینی زاده فی سبیل االله و جهادي به امورات شبکه جهادي و

 
امور نیازمندان رسیدگی کرد. 

حجت الاسلام اژدري تصریح کرد: از طریق شبکه اي که ایجاد شده و کمک خیرین به نیازمندان محلات، از طریق امام محله ها و امام روستا از

 
مهرماه گذشته تاکنون قریب به مبلغ 3 میلیارد تومان کمک شده است. 

انتهاي پیام



دکتر روحانی 7 بیمارستان و کلینیک تخصصی در 5 استان کشور را افتتاح کرد

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  90  |  تاریخ: 1400/05/09

بهره برداري از 7 بیمارستان و کلینیک تخصصی در 5 استان کشور با یک هزار و 443 تخت بیمارستانی روز شنبه با فرمان رئیس جمهور و
از طریق ویدئوکنفرانس آغاز شد.

در هشتاد و هفتمین پویش ملی تدبیر و امید براي جهش تولید؛
دکتر روحانی 7 بیمارستان و کلینیک تخصصی در 5 استان کشور
را افتتاح کرد بهره برداري از 7 بیمارستان و کلینیک تخصصی در
5 استان کشور با یک هزار و 443 تخت بیمارستانی روز شنبه با

 
فرمان رئیس جمهور و از طریق ویدئوکنفرانس آغاز شد. 

به گزارش برنا، حجت الاسلام والمسلمین دکتر حسن روحانی،
رئیس جمهور در هشتاد و هفتمین هفته پویش ملی تدبیر و امید

براي جهش تولید، فرمان افتتاح رسمی 7 بیمارستان و کلینیک تخصصی را در استان هاي سیستان و بلوچستان، آذربایجان شرقی، سمنان، کهکیلویه

 
و بویر اجمد و مازندران صادر کرد. 

براي احداث این 7 مرکز درمانی 3 هزار و 30 میلیارد تومان اعتبار صرف شده است که با بهره برداري از آنها براي 2 هزار و 996 نفر اشتغال پایدار و

 
مستقیم ایجاد می شود. 

دکتر روحانی قبل از افتتاح طرح هاي بیمارستانی در استان سیستان و بلوچستان با ابراز خوشحالی از تحول ایجاد شده در بخش سلامت استان طی
سال هاي گذشته، گفت: 7 برابر شدن تخت هاي بیمارستانی استان سیستان و بلوچستان یک کار ارزشمند است البته جبران عقب ماندگی هاي

تاریخی استان مقداري سخت است.



اختصاص 1300 میلیارد تومان اعتبار اشتغال روستایی در مازندران

منبع: ایسناشماره خبر:  91  |  تاریخ: 1400/05/09

سرپرست صندوق کارآفرینی امید استان مازندران از اختصاص 1300 میلیارد تومان اعتبار براي اشتغال روستایی در این استان خبر داد.

عکس تزیینی است محمدرضا حاتمی امروز در حاشیه افتتاح پروژه هاي اشتعالزایی
شهرستان بابل با بیان اینکه تاکنون 30 مزیت روستایی در استان اعم از گردشگري،
دامداري، کشاورزي، بوم گردي و صنایع دستی شناسایی شده است، اظهار کرد: این امر
در 15 روستاي مازندران به مرحله اجرا در آمده که این مبلغ اعتبار براي اشتغال روستایی

 
بالغ بر 2000 نفر اختصاص داده شده است. 

وي افزود: شرایط اولیه براي دریافت تسهیلات صندوق کارآفرینی امید برخورداري از

 
مهارت و توانمندي لازم، عدم اشتغال به کار است. 

حاتمی تصریح کرد: علاوه بر 15 روستاي اجرایی شده در این طرح، 15 روستاي دیگر در مرحله تحقیقات اولیه است و بالغ بر 50 میلیارد تومان

 
اعتبار اختصاص داده شد. 

انتهاي پیام



حل مشکل بیکاري جوانان از رسالت هاي اصلی مسئولان است

منبع: خبر آنلاینشماره خبر:  92  |  تاریخ: 1400/05/09

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قزوین گفت: رفع بیکاري از رسالت هاي اصلی مسئولان است ولی حل اساسی آن به تغییر در
فرهنگ کار نیاز دارد.

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قزوین گفت: رفع
بیکاري از رسالت هاي اصلی مسئولان است ولی حل اساسی آن به

 
تغییر در فرهنگ کار نیاز دارد. 

به گزارش خبرگزاري خبرآنلاین از قزوین؛ رضا گروسی، مدیرکل
تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قزوین گفت: رفع بیکاري از
رسالت هاي اصلی مسئولان است ولی حل اساسی آن به تغییر در

 
فرهنگ کار نیاز دارد. 

اوگفت: جویندگان کار در استان بیشتر جوانان تحصیل کرده اي
هستند که به دلیل فقدان مهارت کافی نمی توانند از فرصت هاي

 
شغلی ایجاد شده بهره مند شوند. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قزوین گفت: با توجه به این موضوع، تقویت مهارت آموزي گره گشاي ایجاد فرصت هاي شغلی در جامعه

 
است و باید نیروي جوان و بیکار به سمت فراگیري مهارت مورد نیاز بازار کار هدایت شوند. 

گروسی عنوان کرد: در این راستا با سازمان فنی و حرفه اي استان قزوین، برنامه ریزي هاي لازم براي توسعه آموزش هاي فنی و حرفه اي در سطح

 
استان صورت گرفته است تا جوانان با کسب مهارت هاي لازم براي تصدي فرصت هاي شغلی اقدام کنند. 

مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی قزوین با اشاره به فعالیت 20مرکز کاریابی در استان قزوین، گفت: در چهارماه سال جاري، سه هزار و 647نفر از
جویندگان کار در مراکز خدمات اشتغال و کاریابی استان ثبت نام کرده اند که از این تعداد 2هزار و 737نفر معادل 75درصد مرد و 910نفر معادل

 
25درصد زن بوده اند. 

او ادامه داد: از تعداد جویندگان ثبت نام شده، هزار و 35نفر معادل 28درصد داراي مهارت و 2هزار و 615نفر معادل 72درصد فاقد مهارت بوده اند

 
که این مهم، ضرورت توجه بیش از پیش جوانان جویاي کار به امر مهارت آموزي را نشان می دهد. 

 
گروسی گفت: در این مدت،هزار و 472نفر از ثبت نام کنندگان با همکاري دفاتر کاریابی و مراکز اشتغال استان به کار گمارده شده اند. 

46



افتتاح 7 بیمارستان و کلینیک تخصصی در 5 استان توسط رئیس جمهور

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  93  |  تاریخ: 1400/05/09

به گزارش خبرنگار حوزه دولت خبرگزاري فارس، حجت الاسلام
حسن روحانی، رئیس جمهور در هشتاد و هفتمین هفته پویش
ملی تدبیر و امید براي جهش تولید، فرمان افتتاح رسمی 7
بیمارستان و کلینیک تخصصی را در استان هاي سیستان و
بلوچستان، آذربایجان شرقی، سمنان، کهکیلویه و بویر اجمد و

 
مازندران صادر کرد. 

براي احداث این 7 مرکز درمانی 3 هزار و 30 میلیارد تومان اعتبار

 
صرف شده است که با بهره برداري از آنها براي 2 هزار و 996 نفر اشتغال پایدار و مستقیم ایجاد می شود. 

 این طرح ها شامل  7 بیمارستان با 1443 تخت بیمارستانی در استان هاي سیستان و بلوچستان، آذربایجان شرقی، مازندران، کهگیلویه و بویر احمد
و سمنان  است که شامل افتتاح بیمارستان 320 تختخوابی علی بن ابیطالب (ع) زاهدان، بیمارستان 46 تختخوابی سل امام رضا(ع) زابل در استان
سیستان و بلوچستان، بیمارستان 700 تختخوابی کودکان زهرا مردانی آذر تبریز و بیمارستان 86 تختخوابی عجب شیر در استان آذربایجان شرقی،
بیمارستان 110 تختخوابی طبی کودکان ماهک ساري و کلینیک فوق تخصصی طوبی ساري در استان مازندران، بیمارستان 129 تختخوابی نرگسی

 
گچساران در استان کهگیلویه و بویر احمد، و بخش سوختگی و اورژانس سوانح 52 تختخوابی بیمارستان کوثر سمنان است. 

انتهاي پیام/



رئیس جمهوري 2 طرح بیمارستانی مازندران را افتتاح کرد

منبع: ایرناشماره خبر:  94  |  تاریخ: 1400/05/09

ایرنا- دو طرح بهداشتی و درمانی دانشگاه علوم پزشکی مازندران عصر امروز با حضور ویدئوکنفرانسی رئیس جمهوري به بهره برداري رسید.

ایرنا- دو طرح بهداشتی و درمانی دانشگاه علوم پزشکی مازندران
عصر امروز با حضور ویدئوکنفرانسی رئیس جمهوري به بهره

 
برداري رسید. 

به گزارش ایرنا، طبق اعلام رسمی دانشگاه علوم پزشکی مازندران
فاز نخست بیمارستان 110 تختخوابی طبی کودکان ماهک ساري
و کلینیک فوق تخصصی طوبی ساري در مرکز استان با سرمایه

 
گذاري 2هزار و 600 میلیارد ریال افتتاح شد. 

بیمارستان 110 تختخوابی طبی کودکان ماهک ساري که از سال 1394 عملیات اجرایی آن آغاز شده بود، با زیر بناي 6 هزار متر مربع در 6 طبقه
شامل بخش هاي بستري، آزمایشگاه، آي سی یو، تالاسمی، همولوژي و آنکولوژي، ساختمان اداري و با اعتبار یک هزار و 800 میلیارد ریال به بهره

 
برداري رسیده است. 

همچنین ساختمان کلینیک فوق تخصصی طوبی ساري نیز در زیربنایی به مساحت 4 هزار و 800 متر مربع در چهار طبقه با 800 میلیارد ریال

 
اعتبار به بهره برداري رسید. عملیات اجرایی این پروژه درمانی سال 1394 آغاز شده بود. 

امروز در سی ونهمین پویش ره سلامت به طور همزمان از طرح هاي بیمارستانی با ارزش سرمایه گذاري سه هزار میلیارد تومانی و اشتغال زایی

 
حدود سه هزار نفر با حضور ویدئوکنفرانسی رییس جمهوري بهره برداري شد. 

بر اساس آمار رسمی در دولت هاي یازدهم مجموعا 351 هزار متر مربع فضاي بهداشتی و درمانی به مساحت فضاهاي موجود مازندران اضافه شد. در
حال حاضر نیز 95 طرح بهداشتی و درمانی به مساحت 38 هزار متر مربع در مازندران در حال اجرا است که 44 طرح از این تعداد مربوط به حوزه

 
بهداشتی و 51 طرح دیگر نیز در حوزه درمانی است. 

 
بنابر این گزارش از آغاز شیوع کرونا در مازندران تاکنون 774 تخت بیمارستانی جدید به ظرفیت بستري استان اضافه شد. 

 
برچسب ها 

 
- ساري 

 
- معاونت ارتباطات و اطلاع رسانی دفتر رئیس جمهوري 

 
- پویش ملی تدبیر و امید 

 
- مازندران 

 
- حسن روحانی 

- وزارت بهداشت درمان و آموزش پزشکی



برداشت خیار در نهاوند/ ایجاد اشتغال فصلی براي 20 هزار نفر

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  95  |  تاریخ: 1400/05/09

کریم حاج باباعلی امروز در گفت وگو با خبرنگار فارس در نهاوند
اظهار کرد: شهرستان نهاوند قطب اصلی صیفی کاري در سطح
استان است که در بین آنها کشت خیار از اهمیت فوق العاده اي

 
برخوردار است. 

وي افزود: در سال زراعی جاري بیش از 400 هکتار از مزارع این
شهرستان به کشت خیار اختصاص یافته که کار کشت آن از
اسفندماه آغاز و برداشت آن نیز از اواخر خرداد شروع شده و تا

 
پایان شهریور ماه ادامه می یابد. 

مدیر جهاد کشاورزي شهرستان نهاوند اضافه کرد: طی این مدت براي کاشت و برداشت محصول خیار که در مناطق مختلف شهرستان صورت میگیرد

 
نیروي انسانی زیادي به کار مشغول می شوند و خوشبختانه براي مدت حدود 6 ماه از سال اشتغال فصلی خوبی ایجاد می شود. 

وي افزود: محصول تولیدي این شهرستان به علت عطر و طعمی که دارد به جز در سطح شهرستان در سایر شهرها نیز از مشتریان خوبی برخوردار

 
است و علاوه بر تازه خوري حتی منبع اصلی تولید خیارشور برخی مناطق مانند سامن ملایر را تامین می کند. 

حاج باباعلی افزود: البته امسال با توجه به کمبود بارش هاي جوي میزان سطح کشت در مقایسه با سال گذشته افزایشی نداشته لذا پیش بینی می

 
شود تا پایان فصل برداشت بیش از 25 هزار تن خیار از مزارع نهاوند برداشت شود. 

وي گفت: اولین برداشت این محصول 60 الی 70 روز پس از کاشت انجام می شود که براي دستیابی به این هدف باید مرتب در مزرعه جستجو کرد

 
و خیارهاي سبز قلمی را چید. 

مدیر جهاد کشاورزي شهرستان نهاوند اجراي آبیاري تحت فشار، رعایت اصول صحیح کاشت و تغذیه به موقع و مناسب، مبارزه با آفات و بیماري ها و

 
علف هاي هرز و نظارت مستمر کارشناسان از مزارع را از عمده علت هاي بالا بودن کیفیت محصول تولیدي نهاوند دانست. 

انتهاي پیام/ 3140/



«ملی گرایی» و خانواده؛ دلیل ماندن

منبع: فرازشماره خبر:  96  |  تاریخ: 1400/05/09

یک جامعه شناس معتقد است بدون در نظر گرفتن سیاست هاي اقتصادي و اجتماعی از سوي دولت ها در ایران، انسجام و ملی گرایی
شهروندان را از مهاجرت باز می دارد و در این زمینه نباید به اخبار شبکه هاي خارجی توجهی کرد.

امیرمحمود حریرچی در گفت وگو با «فراز» مطرح کرد «ملی
گرایی» و خانواده؛ دلیل ماندن یک جامعه شناس معتقد است
بدون در نظر گرفتن سیاست هاي اقتصادي و اجتماعی از سوي
دولت ها در ایران، انسجام و ملی گرایی شهروندان را از مهاجرت
باز می دارد و در این زمینه نباید به اخبار شبکه هاي خارجی

 
توجهی کرد. 

در سال هاي اخیر یکی از مسایلی که در حوزه اجتماعی ایران
باعث نگرانی بسیاري شده «مهاجرت گروهی جوانان» به کشورهاي

اروپایی و آمریکایی است. در هفته هاي اخیر هم افزایش جست وجوي کلمه «مهاجرت» در فضاي مجازي به موضوعی بحث برانگیز تبدیل شده است
ولی اگر به این سوي ماجرا نگاه کنیم می بینیم هنوز بسیاري از افراد فرهیخته و متخصص ماندن در ایران را با همه مشکلات و چالش هاي سیاسی،

 
اقتصادي، محیط زیستی و ... به مهاجرت ترجیح می دهند. 

با افزایش ارتباط شهروندان داخل کشور با دوستان و اقوامی که کشور دیگري را براي مهاجرت انتخاب کرده اند، مشکلات آن سوي آب ها را بیشتر
نمایان شده است که همین موضوع باعث می شود بسیاري که قصد خروج از کشور را دارند از رفتن منصرف شوند. تنهایی، غربت، شهروند درجه دوم،
حقوق پایین پناهندگی، وضعیت نامناسب اردوگاه هاي مهاجرها، مسیر پر خطر و ... از جمله چالش هایی است که افرادي که قصد مهاجرت دارند

 
باید بیشتر در موردش مطالعه کنند. 

یکی از استادان جامعه شناسی دانشگاه علامه طباطبایی معتقد است وابستگی به خانواده، گرایش هاي ملی گرایانه، تعصب، امیدواري به آینده، مبارزه
براي ساختن ایرانی بهتر و ... را در کنار وابستگی هایی که افراد به زادگاه خود دارند را از جمله دلایلی می داند که بسیاري را از مهاجرت به

 
کشورهاي دیگر باز می دارد. 

امیرمحمود حریرچی، جامعه شناس و عضو هیات علمی دانشگاه علامه طباطبایی با اشاره به دلایلی که ایرانی ها را از مهاجرت به کشورهاي توسعه
یافته باز می دارد، به خبرنگار فراز می گوید: «مهاجرت از کشورهاي در حال توسعه به مقصد کشورهاي توسعه یافته در سال هاي اخیر به دلایل
مختلف مانند بحران هاي اقتصادي و بیماري هاي ویروسی وارد فاز جدیدي شده است. اگر مروري بر تجربه آنهایی که مهاجرت کرده اند بیندازیم می
بینیم آنهایی که رفته اند اگر راهی داشته باشند به سرزمین خود باز می گردند و هرگز نمی توانند کشور خود را فراموش کنند. ورود هر شهروند

 
مهاجر به جامعه جدید می تواند اختلالات روانی بسیاري را همراه داشته باشد.» 

او در همین مورد ادامه می دهد: «افزایش سن یکی از دلایلی است که بسیاري را از تغییر مکان زندگی منصرف می کند و با کمی دوراندیشی به این
نتیجه می رسند که ماندن در داخل کشور سود بیشتري دارد چون قالب کشورهاي مهاجرپذیر نیروهاي کار جوان را جذب می کنند و اگر فرد
تخصص لازم را نداشته باشد طبیعتا در بازار کار کشور مقصد جایی نخواهد داشت و باید با حقوق ناچیز پناهندگی زندگی خود را طی کند. عامل
دیگري که در این طیف سنی از مهاجرت جلوگیري می کند نداشتن توان مالی براي سرمایه گذاري به شرط اقامت است در ثانی عدم موقعیت

مطلوب و با اطمینان براي سرمایه گذاري از جمله نگرانی هاي موجود است.» 



این استاد جامعه شناسی با اشاره به نسل جوانی که قصد مهاجرت ندارند اضافه می کند: «بسیاري در سنین جوانی (حد فاصل 20 تا 25 سال) از
روي هیجان و به بهانه هایی مانند ادامه تحصیل و زندگی بهتر تصمیم به مهاجرت به کشور دیگري را می گیرند. در اینجا بسیاري از خانواده ها با
حمایت هایی که از آنها انجام می دهند و مراقبت هایی که صورت می دهند آنها را از مهاجرت منصرف می کنند و با تلاش اینکه خود را از دیدگاه
هاي سیاسی جدا کنند در ایران می مانند و با امیدواري به آینده نگاه می کنند. در اینجا به این موضوع هم باید اشاره کنیم که دولت ها در ایران

 
متاسفانه توجهی به جو روانی کشور ندارند و در این خصوص تنها «خانواده ها» هستند که در تلاش براي حفظ نفرات خود هستند.» 

حریرچی با اشاره به وضعیت کنونی کشورهاي اروپایی و آمریکایی که اغلب مهاجرپذیر هستند ادامه می دهد: «اگر از تبلیغات شبکه هاي خارجی
فاصله بگیریم و به گزارشات میدانی توجه کنیم می بینیم که مهاجران در خارج از کشور زندگی هاي به مراتب سخت تري را تجربه می کنند به
خصوص در سال هاي ابتدایی مهاجرت که در اردوگاه هاي پناهندگاي باید سپري کنند. در بسیاري از گزارشات تصویري می توانیم شرایط تاسف بار
اردوگاه ها را ببینیم که در شرایط کرونا مهاجران چگونه باید زندگی کنند. به نظر می آید که در شرایط اپیدمی کویید-19 مهاجرت کاهش

 
چشمگیري داشته است و نیازي نیست به آمارهایی که شبکه هاي خارجی با اهداف سیاسی بر روي آن تاکید می کنند توجهی داشته باشیم.» 

این آسیب شناس اجتماعی با تاکید بر اهمیت دادن حاکمیت به اشتغال و آینده جوانان اضافه می کند: «آن چیزي که باید مورد توجه قرار بگیرد
سلامت جامعه است که رکن اصل آن هم اقتصاد محسوب می شود. با ایجاد اشتغال و بهبود وضعیت اقتصادي می توانیم ماجرت جوانان شهروندان را
به دست فراموشی بسپاریم. توجه داشته باشید که انسجام جامعه ایران در قرن هاي گذشته به عنوان یکی از اصلی ترین خصوصیت هاي مردم این
سرزمین بوده است. در اعتراضات کنونی ایران دیدیم که همه شهروندان به هر نوعی که توانستند از مردم خوزستان حمایت کردند این نشان دهنده
آن است که پروژه «پان» و «تجزیه طلبی» در ایران شکست خورده است و اگر شهروندان اعتراضی هم داشته باشند تحت هر شرایطی در کنار هم

 
ایستاده اند. باید به این انسجام و وحدت بیش از پیش پرداخته شود تا از مهاجرت جوانان جلوگیري شود.» 

او با تاکید بر شکاف طبقاتی به وجود آمده در کشور می گوید: «نمی توان گفت آنهایی که مهاجرت می کنند تعصب ایرانی ندارند، زیرا در هرکجاي
جهان باشند تحولات داخل کشور را به اندازه ما و شما دنبال می کنند ولی عواملی مانند شکاف طبقاتی و عدم توجه به تخصص فرد یکی از اصلی
ترین دلایل مهاجرت است که شاید از نظر مالی به نفع فرد باشد ولی از نظر روانی وضعیت مطلوبی را تجربه نمی کنند. باید به این نکته هم در برابر
تبلیغات شبکه هاي خارجی اشاره کنم که جامعه ایران بدون اتکا به دولت ها و سیستم هاي آموزشی در حال بازیابی فرهنگ و ارزش هاي خودشان
هستند و حالا می بینیم که جوانان بیش از گذشته به حافظ، سعدي، مولانا و ... توجه می کنند. استخراج فرهنگ ایرانی از مهاجرت گروهی

جلوگیري می کند و انسجام جامعه را افزایش خواهد داد.»



فرصت هاي جدید شغلی بر مبناي دینامیک اشتغال ایجاد می شود

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  97  |  تاریخ: 1400/05/09

 
خبرگزاري آریا - مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان زنجان گفت: فرصت هاي جدید شغلی بر مبناي دینامیک اشتغال ایجاد می شود. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان زنجان، محمدرضا انصاري با بیان این مطلب افزود: اگر بخواهیم فرصت هاي
شغلی موجود در جامعه را با استانداردهایی که فنی و حرفه اي دارد مقایسه کنیم باید اذعان کرد که 6 هزار عنوان استاندارد شغل وجود دارد که بر

 
اساس سه طبقه بندي مشاغل ایسکو تدوین شده است و کدهاي بین المللی دارد و کدهاي کسب شده قابل ترجمه است. 

 
به گفته وي؛ کرونا فرصتی براي کسب مهارت هاي فضاي مجازي و ایجاد اشتغال در این زمینه فراهم آورد. 

افتتاح مدرسه مهارت وي با اشاره به افتتاح مدرسه مهارت ، مطرح کرد: این مدرسه بنا است که کودکان را از سن 4 تا 5 سالگی با مفهوم مهارت
آشنا کند. مطمئن باشید که اگر این سیاست ادامه دار باشد و کودکان از سنین 5 سالگی با مهارت آموزي آشنا شوند در آینده یک سري نیروي

 
کارآفرین خواهیم داشت که کارهاي بزرگی را به انجام خواهند رساند. 

وي با اشاره به این که یکی از راه هاي برون رفت ما از معضل بیکاري این است که هر یک از دانش آموزان حداقل یکی از مهارت هاي لازم را کسب
کند، عنوان کرد: متاسفانه ما هنوز حتی نتوانسته ایم مهارت نه گفتن را به فرزندان خود بیاموزیم و این مساله می تواند مشکلات عدیده اي را در

 
جهات مختلف ایجاد کند. 

به گفته مدیرکل فنی و حرفه اي استان زنجان؛ نرخ بیکاري در قشر دانشجویان بیشتر از همه گروه ها است و از همین جهت ما تفاهم نامه هایی را

 
در زمینه مهارت آموزي با دانشگاه آزاد اسلامی و دانشگاه زنجان داشتیم که بنا است که دانشجویان در کنار تحصیل مهارت هاي لازم را کسب کنند. 
انصاري گفت: یکی از مهم ترین وظایف ما جلوگیري از موازي کاري هاي موجود است که متاسفانه این موضوع همچنان وجود دارد، گفت: فلسفه

 
تشکیل شوراي مهارت هم که چندمین جلسه آن تاکنون تشکیل شده است همین موضوع است. 

 
9 امَرداد 1400 18:22 

 
اداره کل تعاون، کارورفاه اجتماعی استان زنجان | 

 
کد خبر : 243,036 

 
کلیدواژه ها: انصاري,مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي زنجان,فرصت هاي جدید شغلی 

نظرات بینندگان



محدودیت فضاي مجازي و چالش اقتصادي بزرگ در کشور

منبع: شعار سالشماره خبر:  98  |  تاریخ: 1400/05/09

شعارسال: این روز ها بسیاري تصور می کنند رأي چهارشنبه هفته گذشته مجلس به طرح صیانت از حقوق کاربران، تنها باعث محدودشدن
دسترسی شهروندان به شبکه هاي اجتماعی ازجمله اینستاگرام، تلگرام و توییتر خواهد شد، اما بررسی هاي دقیق تر نشان می دهد که با

تصویب این طرح، احتمالا در عمل بسیاري از سرمایه گذاري هاي ...

شعارسال: این روز ها بسیاري تصور می کنند رأي چهارشنبه هفته گذشته مجلس به طرح صیانت از حقوق کاربران، تنها باعث محدودشدن
دسترسی شهروندان به شبکه هاي اجتماعی ازجمله اینستاگرام، تلگرام و توییتر خواهد شد، اما بررسی هاي دقیق تر نشان می دهد که با تصویب این
طرح، احتمالا در عمل بسیاري از سرمایه گذاري هاي صورت گرفته براي پرتاب اقتصاد ایران از حالت اقتصادي متکی بر فروش ثروت، به سمت

 
اقتصاد دیجیتال، به مخاطره می افتد. 

 
اختلال در توسعه صنعت بانکداري 

به باور کارشناسان بیم آن می رود با محدودیت هاي احتمالی، فناوري هاي نوین مالی و بانکی و نوآوري هاي صورت گرفته، با اختلال شدید مواجه
شود، زیرا براساس الگو هاي بانکداري دیجیتال، سرمایه گذاري ها براساس فناوري یادگیري هوشمند و ماشینی صورت می گیرد و به بانک ها و
مؤسسات مالی اجازه می دهد از روي داده هاي مربوط به رفتار افراد و تراکنش هاي مالی آنها، نسبت به سنجش اعتبار آن ها اقدام کنند و حتی به

 
آن ها خدمات و تسهیلات بدهد. 

به گزارش همشهري، اگر روزگاري بانکداري الکترونیک به عنوان مکمل بانکداري سنتی شناخته می شد، اکنون بانک ها و مؤسسات مالی در حال
سرمایه گذاري براي ارتباط گرفتن، شناخت نیاز مشتریان و ارائه خدمات به آن ها بر بستر فناوري هاي نوین هستند و آینده مالی جهان، دنیاي پول

 
دیجیتال معرفی می شود، محدود شدن حق دسترسی شهروندان، موانع جدي بر سر توسعه اقتصاد دیجیتال به شمار می رود. 

تجربه تلخ و شکست خورده فیلتر شدن شبکه اجتماعی تلگرام، برخلاف باور مدافعان این تصمیم، که باعث رونق پلتفرم هاي بومی خواهد شد، در

 
عمل آن ها را از چشم مردم انداخت و سرمایه گذاري هاي صورت گرفته هم بی نتیجه ماند. 

شاید تنها پلتفرم به نسبت موفق در این عرصه، پیام رسان با قابلیت خدمات بانکی با عنوان «بله» مربوط به بانک ملی ایران بود که شاید اگر رقابت
واقعی و حق انتخاب شهروندان ملاك عمل قرار می گرفت، در تحولات بعدي موفق عمل می کرد، اما سیاستگذاري مبتنی بر محدودیت، در عمل

 
باعث مرگ رقابت و کاهش سطح اعتماد شهروندان به پلتفرم هاي بومی شد. 

 
افزایش ریسک در اقتصاد دیجیتال 

مطالعات انجام شده نشان می دهد که در سال هاي اخیر بسیاري از بانک ها، مؤسسات مالی و شرکت هاي بیمه، با تکیه بر رفتار کاربران شبکه هاي
اجتماعی و رصد آنها، در حال ارتباط گرفتن و معرفی خدمات خود هستند و اساساً نبض بانکداري دیجیتال در دنیا براساس تحلیل داده هاي رفتاري
مشتریان بالفعل و بالقوه صورت می گیرد، اما اگر درنهایت حاکمیت به اعمال محدودیت بر دسترسی به اینترنت و شبکه هاي اجتماعی رأي دهد، به
طور قطع تحت تأثیر واقعیت هاي اقتصادي و نارضایتی اجتماعی ناچار به پرداخت هزینه هاي سنگین تر براي ایجاد اشتغال مبتنی بر خدمات خواهد

 
شد. 

 
فراري دادن سرمایه گذاران 

تصور اشتباه نمایندگان این است که پلتفرم هاي بومی شده، جانشین تلگرام، اینستاگرام، توییتر، واتساپ و حتی فیسبوك خواهند شد درحالی که



گذشته از اشتباه بودن این تصور، تصمیم مجلس در همان آغاز اجراي آن ریسک حضور فعالان اقتصادي در زنجیره اقتصاد دیجیتال را افزایش می
دهد و راه را براي انحصار و شکل گیري اقتصاد زیرزمینی خارج از شبکه افزایش خواهد داد. تصمیم مجلس در سطح کلان راه را براي سرمایه گذاري

 
هاي خارجی، حتی با فرض برداشته شدن تحریم ها، ناهموار می سازد. 

در اقتصاد دنیا، سرمایه گذاران خارجی قبل از ورود به هر اقتصادي نخست به زیرساخت هاي ارتباطی آن، ازجمله کیفیت دسترسی شهروندان به

 
اینترنت، پهناي باند، اولویت ها و جهت گیري دولت ها در اجراي پروژه هاي مبتنی بر اقتصاد دیجیتال توجه دارند. 

در نتیجه تصور جذب سریع سرمایه گذاران خارجی، تنها با اتکا به این گزاره که اندازه بازار ایران بزرگ است، تصوري باطل خواهد بود. نه فقط
سرمایه گذاران و شرکت هاي خارجی، بلکه داخلی ها هم براي اینکه بتوانند به بازار هاي جهانی دسترسی پیدا کنند باید از فناوري هاي دیجیتال که

 
اطلاعات، محصولات و خدماتشان به صورت آنلاین در اختیار مشتریان قرار می گیرد، استفاده کنند. 

 
خاموشی شعله هاي کوچک اشتغال زایی 

دیگر تبعات تصمیم مجلس را می توان در خاموشی شعله هاي کوچک
اشتغال زایی جست وجو کرد. بسیاري از کارشناسان معتقدند که با
تصمیم مجلس کسب وکار هایی که با استفاده از حق دسترسی سریع و
آسان به اینترنت و از طریق شبکه هاي اجتماعی رونق گرفته اند به

 
همراه شاغلان ناپیداي آن ها در آینده خاموش می شوند. 

بر پایه زیرساخت اقتصاد دیجیتال، افرادي که در بخش هاي سنتی اقتصاد کمتر امکان رشد داشته اند، به چرخه کسب وکار و کارآفرینی وارد شده

 
اند، اما حالا آنان در معرض خطر از دست دادن سرمایه و شغل خود قرار دارند. 

 
بحران ندیدن واقعیت ها 

مرکز پژوهش هاي مجلس در دوره مجلس قبلی در سلسله گزارش هایی با محوریت اقتصاد دیجیتال به تحولات بخش کسب وکار ها و مرور تجربه
کشور هاي مختلف پرداخته و یادآوري کرده است: پس از انقلاب 38 سند مختلف در این حوزه تصویب شده که 32 مورد از آن ها به چند سال اخیر

 
مربوط بوده است. 

ازجمله اسناد خاص در حوزه فناوري اطلاعات در این سال ها می توان به سیاست کلی نظام در بخش شبکه هاي اطلاع رسانی رایانه اي (1377)،
مقررات و ضوابط شبکه هاي اطلاع رسانی رایانه (1380)، نحوه اجراي فعالیت هاي مشخص به منظور گسترش کاربرد فناوري اطلاعات و ارتباطات
(1381)، سیاست تجارت الکترونیک ایران (1381)، قانون تجارت الکترونیک ایران (1382)، سند نظام جامع فناوري اطلاعات (1387)، سند
راهبردي امنیت فضاي تبادل اطلاعات (1387)، سیاست هاي کلی نظام در بخش امنیت فضاي تولید و تبادل اطلاعات (1389) و سند راهبردي

 
توسعه و به کارگیري نرم افزار هاي آزاد/ متن باز ایران (1391) اشاره کرد. 

بازوي تحقیقاتی مجلس اذعان دارد: جمع بندي تجارب سایر کشور ها در توسعه اقتصاد دیجیتال و توجه به شرایط داخلی نشان می دهد که

 
نخستین اقدام هر کشوري تدوین یک برنامه بلندمدت و همه جانبه در سطح ملی در حوزه دیجیتال است. 

این برنامه باید به گونه اي باشد که تمام حوزه هاي اقتصادي از قبیل بهداشت و سلامت، خدمات دولتی، حمل ونقل، آموزش وپرورش و... را در

 
برداشته باشد و راهکار ها و روش هاي مشخصی را با هدف پیشروي به سمت جلو براي آن ها ارائه دهد. 

درحالی که پیش تر مرکز پژوهش ها توصیه کرده بود، باید زیرساخت ها یا توان دسترسی شهروندان به ابزار هاي ارتباطی تلفن، پهناي باند، رایانه و



اینترنت باهدف دیجیتال شدن اقتصاد افزایش یابد، نمایندگان مجلس در مسیري متفاوت با این توصیه ها حرکت می کنند؛ بهانه، حمایت از پلتفرم

 
هاي بومی است. 

آیا محدودیت باعث خلاقیت و ریسک افراد در حوزه فناوري هاي نوین و پلتفرم هاي بومی خواهد شد؟ از کجا معلوم که یک پلتفرم بومی موفق با

 
یک دستور یا اراده سیاسی و اشتباه سیاستگذاري با محدودیت مواجه نشود؟ 
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اصفهان میزبان همایش ملی" برنامه درسی و اشتغال" است

منبع: ایرناشماره خبر:  99  |  تاریخ: 1400/05/09

اصفهان - ایرنا - دومین همایش ملی " برنامه درسی و اشتغال " با محور برنامه درسی در آموزش عالی و اشتغال  پذیري، آبان امسال توسط
دانشگاه اصفهان بصورت مجازي برگزار خواهد شد.

اصفهان - ایرنا - دومین همایش ملی "" برنامه درسی و اشتغال
"" با محور برنامه درسی در آموزش عالی و اشتغال  پذیري، آبان

 
امسال توسط دانشگاه اصفهان بصورت مجازي برگزار خواهد شد. 

دبیر اجرایی دومین همایش ملی برنامه درسی و اشتغال روز شنبه
در گفت و گو با خبرنگار ایرنا اظهار داشت: این رویداد علمی با
هدف بررسی نقش برنامه  هاي درسی در اشتغال پذیري
دانشجویان، رسالت دانشگاه ها در اشتغال پذیري، آشنایی با تجربه
هاي جهانی در این زمینه و کاربرد آموزه هاي دانشگاهی در دنیاي

 
کسب و کار برگزار می شود. 

 
اشتغال پذیري، توانایی فرد براي بدست آوردن، حفظ، تغییر و انجام کارآمد و مطلوب وظایف شغلی است. 

فاطمه سمیعی افزود: این همایش بدنبال ایجاد دید واقع بینانه در باره آینده اشتغال در کشور و آشنایی با نقش دانشگاه ها بعنوان یک سرمایه مهم
در اشتغال پذیري جوانان در میان مخاطبان خود از جمله مدیران و استادان دانشگاه ها و آموزش عالی، پژوهشگران، صاحبان صنایع و دانشجویان

 
است. 

عضو هیات علمی دانشگاه اصفهان با اشاره به اهمیت نقش برنامه هاي درسی در اشتغال پذیري دانشجویان گفت: افرادي که در تدوین برنامه هاي
درسی دانشگاه ها نقش دارند، مسوولان وزارت علوم، تحقیقات و فناوري، مدیران صنایع، مراکز فنی و حرفه اي، مراکز رشد واحدهاي فناور و

 
کارآفرینی و دفاتر ارتباط با صنعت دانشگاه ها از مخاطبان اصلی این رویداد علمی هستند. 

وي با تاکید بر اینکه تلاش می شود با دعوت از سخنرانان خارجی از تجربه هاي کشورهاي دیگر نیز در این زمینه استفاده شود، خاطرنشان کرد:
ارتباط برنامه درسی با اشتغال موضوع نوپایی در کشورمان است و از زمانی که مسوولان آموزش عالی با بیکاري دانش آموختگان دانشگاهی مواجه
شدند این دغدغه ایجاد شد که برنامه هاي درسی در دانشگاه ها چگونه تدوین شود تا به دانشجویان براي اشتغال پذیري و جذب در بازار کار کمک

 
شود. 

سمیعی با بیان اینکه در زمان حاضر در دانشگاه هاي نسل سوم یعنی کارآفرین بر موضوع برنامه درسی و اشتغال تاکید زیادي می شود، افزود:
دانشگاه هاي کشور در این زمینه هنوز نواقصی دارند که امید است با برنامه ریزي مناسب و بهره گیري از نظر کارشناسان و استادان و تجربه هاي

 
دیگر کشورها در قالب رویدادهایی مانند همایش مذکور براي رفع آن گام هاي موثري برداشته شود. 

وي تاکید کرد: براي ارتباط هرچه بهتر برنامه درسی و اشتغال و کاهش نرخ بیکاري در میان دانش آموختگان دانشگاهی نیاز به برنامه هاي بلندمدت،

 
هماهنگی بخش هاي مختلف و ایجاد اعتقاد و باور درباره نقش دانشگاه ها در اشتغال پذیري داریم. 



دبیر اجرایی دومین همایش ملی برنامه درسی و اشتغال، دیگر برنامه هاي این رویداد را نشست  هاي تخصصی، کارگاه آموزشی و نمایشگاه اعلام کرد
و گفت: این جلسه ها با موضوع هاي مختلفی مانند نقش آفرینی صنعت و جامعه، اصول و روش هاي مربیگري در رشته تحصیلی، کارآفرینی

 
تحصیلی و برنامه ریزي درسی و مربیگري مسیر شغلی برگزار می شود. 

سمیعی، محورهاي این همایش را "برنامه درسی مقاطع و زیرنظام  هاي آموزش عالی و اشتغال  پذیري"،"رویکردها و تجارب جهانی برنامه درسی و
اشتغال پذیري"، "اشتغال  پذیري دانشجویان: بایسته  ها و شایسته ها، فرصت ها و چالش  ها" و "اشتغال  پذیري دانشجویان: نقش آفرینی صنعت و

 
جامعه" عنوان کرد. 

 
وي، مهلت ارسال اصل مقاله ها به دبیرخانه همایش را تا پایان شهریور و مهلت ثبت نام را تا دوازدهم آبان امسال اعلام کرد. 

 
دومین همایش ملی برنامه درسی و اشتغال از 18 تا 19 و از 25 تا 26 آبان امسال توسط دانشگاه اصفهان بصورت مجازي برگزار خواهد شد. 

 
نخستین همایش ملی برنامه درسی و اشتغال توسط دانشگاه فردوسی مشهد در آذر سال 1399 برگزار شد. 

بیش از سه میلیون دانشجو در دانشگاه ها و موسسه هاي آموزش عالی کشورمان تحصیل می کنند که حدود 60 درصد آنها در مقطع کارشناسی

 
هستند. 

 
اصفهان با حدود 200 هزار دانشجو دومین استان دانشگاهی کشور است. 

 
برچسب ها 

 
- برنامه درسی 

 
- دانشگاه اصفهان 

 
- اشتغال زایی 

- اصفهان



تمدید مهلت ارسال آثار به چهاردهمین جشنواره کارآفرینان برتر تا 22 مرداد

منبع: ایرناشماره خبر:  100  |  تاریخ: 1400/05/09

تهران- ایرنا- مدیرکل دفتر تسهیلات و کارآفرینی وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی از تمدید مهلت ارسال آثار به
چهاردهمین جشنواره ملی کارآفرینان برتر سال 1399 ، تا 22 مرداد 1400 خبر داد.

تهران- ایرنا- مدیرکل دفتر تسهیلات و کارآفرینی وزارت میراث
فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی از تمدید مهلت ارسال آثار به
چهاردهمین جشنواره ملی کارآفرینان برتر سال 1399 ، تا 22

 
مرداد 1400 خبر داد. 

به گزارش گروه فرهنگی ایرنا از میراث آریا، جلسه بررسی فرآیند
برگزاري چهاردهمین جشنواره کارآفرینان برتر سال 1399 با
حضور محمدحسین عسگرپور مدیرکل دفتر تسهیلات و
کارآفرینی، زاهد شفیعی مدیرکل دفتر مطالعات، آموزش و برنامه
ریزي گردشگري و محمدحسین دهقانی معاون دفتر حمایت از
تولید معاونت صنایع دستی وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و

صنایع دستی همچنین رحیم سرهنگی مدیرکل دفتر توسعه امور کارآفرینان و بهره وري نیروي کار وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی امروز (شنبه

 
نهم مرداد) در وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی برگزار شد. 

 
690 نفر از حوزه صنایع دستی و گردشگري ثبت نام کرده اند 

محمدحسین عسگرپور گفت: در این جلسه در خصوص چگونگی داوري و انتخاب داورها براي چهاردهمین جشنواره ملی کارآفرینان برتر سال 1399
سوالاتی مطرح و پس از بررسی قرار شد از تجربیات سال هاي گذشته کار وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی استفاده شود تا حداکثر دقت براي

 
انتخاب کارآفرینان برتر انجام شود. 

مدیرکل دفتر تسهیلات و کارآفرینی وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی افزود: سوالات مطرح شده براي ما بسیار مهم است و روي این

 
موضوع کار کارشناسی انجام خواهد شد تا انتخاب خوبی براي این جشنواره داشته باشیم. 

عسگرپور تصریح کرد: تا کنون 690 نفر در این جشنواره ثبت نام کردند، در حوزه صنایع دستی 453 نفر و در حوزه گردشگري 237 نفر، همچنین

 
تمام استان ها درگیر جشنواره هستند. 

مدیرکل دفتر تسهیلات و کارآفرینی بیان کرد: مقرر شد تا آثاري که به جشنواره ارسال می شود توسط داور استانی، داور تخصصی حوزه و داور

 
کارآفرین مورد ارزشیابی قرار بگیرد. 

 
با نظام ارزشگذاري بازار گردشگري درجه بندي می شود 

زاهد شفیعی گفت: طرح برند گردشگري جمهوري اسلامی ایران مأموریت آن متمایزسازي محصول گردشگري ایران بود. در فاز یک به هویت بصري
و کلامی رسیدیم تا بتواند محصول گردشگري جمهوري اسلامی ایران را عرضه کند. در فاز دوم نیز استانداردسازي زنجیره محصولات و خدمات



گردشگري کشور که منجر به تصویب آیین نامه در هیات دولت شد، این آیین نامه کمک می کند بتوانیم برند ملی را حمایت کنیم، که کار

 
ارزشمندي است. 

مدیرکل دفتر مطالعات، آموزش و برنامه ریزي گردشگري افزود: در بخش ارزشیابی نظام گردشگري چالش اساسی داریم، متاسفانه ساختار ارزش
گذاري مان دولتی و اداري بوده است. اما رویکردي را که ما ایجاد کردیم، این بود که ماموریت برند این است که نظام ارزشیابی ما به سمت بازار برود

 
تا بازار آن را درجه بندي کند و خروجی این جشنواره در امتداد طرح برند باشد تا ارتقاي کیفیت خدمات را داشته باشیم. 

مدیرکل دفتر مطالعات، آموزش و برنامه ریزي گردشگري تصریح کرد: سنجش هاي تخصصی باید براي این جشنواره داشته باشیم تا ارزیابی دقیقی

 
انجام شود. 

 
تجاري سازي محصولات صنایع دستی در دولت یازدهم و دوازدهم 

محمدحسین دهقانی بیان کرد: صنایع دستی با جامعه هدف گسترده رو به رو است. برگزاري چنین جشنواره ارزشمندي می تواند اقدام شایسته اي

 
باشد براي اینکه با یک تحول جدید در حوزه صنایع دستی روبرو باشیم. 

معاون دفتر حمایت از تولید معاونت صنایع دستی وزارت میراث فرهنگی افزود: حدود 295 رشته صنایع دستی در سطح کشور داریم که تنوع
محصولات را به دنبال دارد. شاهد تحول در رویکرد سنتی صنایع دستی هستیم. از جمله اتفاقات خوبی که در معاونت صنایع دستی افتاده است
تجاري سازي محصولات صنایع دستی در دولت یازدهم و دوازدهم است. کارآفرینان خوب و تأثیرگذاري در رشته هاي مختلف صنایع دستی وجود

 
دارند. 

دهقانی تصریح کرد: طی سال هاي گذشته اقدامات زیادي در خصوص ترویج صنایع دستی انجام شده و نگاه ما بیشتر تأکید بر کیفیت بوده است. در
حوزه صنایع دستی با توجه به تنوع رشته ها، نحوه سنجش آثار کارآفرینان صنایع دستی براي ما بسیار حائز اهمیت است تا بتوانیم به شکل کاملا

 
تخصصی این ارزشیابی را انجام دهیم. 

 
وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی پیشرو در کارآفرینی 

رحیم سرهنگی گفت: برگزاري چهاردهمین جشنواره ملی کارآفرینان برتر تجربه خوبی براي ما است. وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع
دستی جزو نخستین وزارتخانه هایی است که در بحث کارآفرینان پیشرو بوده و قبل از تصویب در هیئت دولت به این موضوع هوشمندانه ورود کرده

 
است. 

مدیرکل دفتر توسعه امور کارآفرینان و بهره وري نیروي کار وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی افزود: این مسیر را باید تمام وزارتخانه ها در حوزه هاي

 
تخصصی پیش ببرند و در سطح ملی کارآفرینان انتخاب و معرفی بشوند. 

سرهنگی تصریح کرد: وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی دبیرخانه و نقش هماهنگ کننده را در جشنواره ملی کارآفرینان برتر دارد، بنابراین باید به

 
یک روش و تکنولوژي برسیم که بتوانیم عملکرد رشته هاي مختلف را بررسی کنیم. 

مدیرکل دفتر توسعه امور کارآفرینان و بهره وري نیروي کار بیان کرد: سنجش هایی را که در ثبت نام گذاشتیم سنجش هاي عمومی بوده که میزان
نوآور بودن کارآفرین را مشخص می کند، البته در داوري ها سنجش هاي تخصصی خواهد شد. سنجش در حوزه گردشگري و صنایع دستی کاملا

 
متفاوت است. قصد داریم فضایی را باز کنیم تا بازیگر جدیدي که بتواند صنعت را تحت تأثیر قرار بدهد در سطح ملی معرفی شود.» 

ثبت نام چهاردهمین جشنواره کارآفرینان برتر با هدف توسعه و ترویج فرهنگ کارآفرینی در کشور همچنین شناسایی کارآفرینان موفق و معرفی آنها

 
به جامعه به عنوان الگو، از اول تیرماه جاري آغاز شده و تا 22مرداد ماه 1400 ادامه خواهد داشت. 



کارآفرینان براي شرکت در چهاردهمین جشنواره ملی کارآفرینان برتر سال 1399 می توانند با مراجعه به سامانه کارآفرین برتر فرآیند ثبت نام در

 
این جشنواره را تکمیل کنند. 

 
برچسب ها 

 
- جمهوري اسلامی ایران 

 
- صنایع دستی 

 
- دولت یازدهم 

 
- کار آفرینی 

 
- هیئت دولت 

- وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی



احیاي بناهاي تاریخی گامی براي توسعه گردشگري در استان سمنان است/ واگذاري

کاروانسراي دامغان به سرمایه گذار بخش خصوصی

منبع: تسنیمشماره خبر:  101  |  تاریخ: 1400/05/09

گروه استان ها- توسعه گردشگري در سمنان به عنوان استانی با ظرفیت هاي برجسته در این حوزه مستلزم احیاي بناهاي تاریخی است که
باید مورد توجه مسئولان امر باشد.

گروه استان ها- توسعه گردشگري در سمنان به عنوان استانی با
ظرفیت هاي برجسته در این حوزه مستلزم احیاي بناهاي تاریخی

 
است که باید مورد توجه مسئولان امر باشد. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از سمنان ، سمنان یکی از پهناورترین
و پرترددترین استان هاي کشور محسوب می شود؛ استانی که
برخوردار از جاذبه هاي فراوان تاریخی، فرهنگی، طبیعی و معنوي
برجسته اي است و اینها همه ظرفیت هایی براي توسعه هستند که

 
باید مورد توجه قرار گیرند. 

وجود بیش از یک هزار و 147 اثر تاریخی، فرهنگی، طبیعی و
معنوي در استان سمنان که بیش از نیمی از آنها در فهرست آثار ملی ثبت و ضبط شده است، خود گویاي ظرفیت بسیار بکر و بی نظیري است که

 
این استان در حوزه گردشگري از آن برخوردار است. 

پس لازم است این ظرفیت هاي برجسته را شناساند و گام ها را محکم به سوي تبدیل استان سمنان از یک معبر به مقصدي براي گردشگري

 
برداشت. 

در این میان اما احیاي بناهاي تاریخی و گردشگري خود یک الزام مهم و جدي در راستاي توسعه گردشگري محسوب می شود که هر چند در این

 
راستا اقداماتی انجام شده است؛ اما باید همچنان بیش از گذشته به این موضوع پرداخته و توجه شود. 

بناهاي تاریخی از دوره قاجار در سمنان شامل دروازه ارگ و خانه هاي تاریخی، آرامگاه بزرگان عرفان در شاهرود، مسجد تاریخانه بازمانده از اولین
دوران مسجدسازي در ایران، حضور زنجیروار کاروانسراهاي دست نخورده ازغرب تا شرق استان و در حاشیه جاده عبوري و وجود برج و محراب و
حمام و موزه هاي غنی و تاریخی همه و همه جاذبه هایی براي استان سمنان به وجود آورده است که نباید نادیده گرفته شود و براي احیا، مرمت و

 
شناساندن آن به صورت ویژه اي برنامه ریزي شود. 

یکی دیگر از مباحثی که در توسعه صنعت گردشگري و جذب توریسم باید بدان توجه شود واگذاري ظرفیت ها در این بخش به بخش خصوصی با

 
هدف احیاء مرمت و بهره برداري از این ظرفیت هاست. 

مهدي قاسمی، رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی دامغان در ارتباط با این موضوع اظهار می کند: یکی از اولویت هاي این اداره

 
در دامغان شهر صددروازه استان سمنان رویکرد توسعه صنعت گردشگري و جذب توریسم است. 

 
وي اضافه می کند: در این راستا اقداماتی نظیر واگذاري کاروانسراي تاریخی شاه عباسی دامغان به سرمایه گذار بخش خصوصی انجام شده است. 



رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی دامغان عنوان می کند: با واگذاري این کاروانسراي تاریخ به بخش خصوصی در حقیقت گامی

 
بلند براي احیا، مرمت و بهره برداري از این مکان برداشته می شود و قطعاً این مهم تأثیر بسیار زیادي در جذب گردشگر نیز دارد. 

قاسمی با اشاره به اینکه این کاروانسرا در مرکز شهر دامغان واقع شده است بیان می کند: مزایده کاروانسراي تاریخی دامغان از طریق صندوق توسعه
صنایع دستی و فرش دستباف و احیا و بهره برداري از اماکن تاریخی و فرهنگی کشور انجام و پس از طی مراحلی به سرمایه گذار جدید تحویل داده

 
شده است. 

وي با اشاره به اینکه براي احیاي کاروانسراي تاریخی دامغان 40 میلیارد ریال اعتبار در نظر گرفته شده است، گفت: این کاروانسرا پس از احیا به

 
مکانی با کاربري فرهنگی، اقامتی و پذیرایی تبدیل و مورد استفاده عموم مردم قرار خواهد گرفت. 

 
رئیس مجمع نمایندگان کردستان: مجلس از توسعه گردشگري حمایت می کند 

 
فضا براي توسعه گردشگري استان کردستان فراهم است 

 
توسعه گردشگري در استان سمنان و هزار راه نرفته؛ آینده صنعت توریسم در قلب ایران چه می شود؟ 

استان سمنان در سه بخش گردشگري، صنعتی و کشاورزي داراي ظرفیت هاي کم نظیري است که ضروري است برنامه ریزان امر براي بهره برداري
مطلوب آن با هدف توسعه اقتصادي و اشتغال زایی بیشتر در استان، برنامه ریزي کارشناسی اتخاذ کنند.



واردات دانه هاي روغنی صنعت این بخش را نجات می دهد| لزوم حذف ارز 4200

تومانی

منبع: فودناشماره خبر:  102  |  تاریخ: 1400/05/09

فعالان صنعت روغن کشور می گویند این صنعت به دلیل تحریم و مشکلات اقتصادي شرایط خوبی ندارد و دولت با وارد کردن دانه هاي
روغنی و آزادسازي ارز می تواند هم رونق تولید ایجاد کند و هم تعادل بازار را.

گلستان یکی از استان هاي تولید دانه هاي روغنی و صنعت روغن
کشی کشور است. هر ساله محصولاتی چون سویا، کلزا، آفتابگردان
و ... در گلستان کشت می شود تا نیاز صنایع را برطرف کند اما
طبق بررسی ها تولیدات دانه هاي کشور سهم اندکی در صنعت
روغن دارد و تنها حدود 10 درصد از نیاز روغن کشور توسط داخل

 
تامین می شود. 

وابستگی به خارج در شرایطی که کشور تحت تاثیر تحریم هاست
چالش هایی را براي صنایع تولیدي و حتی مصرف کنندگان ایجاد
کرد و به طوري که ماه هاي گذشته شاهد خالی شدن قفسه

 
فروشگاه ها و تعطیلی بعضی کارخانه هاي روغن بودیم. 

در همین رابطه و براي بررسی بیشتر چالش هاي حوزه صنعت با میثم دومهري، مدیرعامل شرکت بهاردانه پارس که بازرگانی غلات و دانه هاي
روغنی را انجام می دهد گفتگویی داشتیم. او که رئیس هیات مدیره شرکت روغن کشی توسکا هم هست و در سابقه خود بازرسی انجمن روغن کشی

 
کشور را هم دارد معقتد است دولت باید به جاي واردات روغن، فرآیند واردات دانه هاي روغنی را تسهیل کند. مشروح گفتگو را در ادامه می خوانید. 

 
وضعیت صنعت روغن و مصرف آن در کشور به چه صورت است؟ 

حدود 40 کارخانه روغن نباتی داریم که کارشان تصفیه روغن است و حدود 25 کارخانه روغن کشی هم داریم که دانه را تبدیل به روغن خام و

 
کنجاله می کنند. 

 
با این حال 90 درصد روغن کشور وارداتی است و حدود 10 درصد آن توسط تولیدات داخلی تامین می شود. 

سرانه مصرف روغن کشور 150 هزار تن در ماه است که شامل خانوار و صنعت می شود که مصرف سالانه حدود یک میلیون و 800 هزار تن خواهد

 
شد. 90 درصد این عدد یعنی حدود یک میلیون و 500 هزار تن روغن، از خارج وارد می شود. 

 
تولیدات داخل نیاز کشور را تامین نمی کند که مجبور به واردات هستیم؟ 

سویا داخلی حداکثر 17 درصد و خارجی ها تا 19 درصد هم روغن می دهد؛ کلزا هم حدود 37 درصد روغن می دهد و به طور میانگین 27 درصد

 
دانه هاي تولید داخل تبدیل به روغن می شود. 

اگر در کشور 600 هزار تن دانه روغنی کشت شود 200 هزار تن روغن خواهیم داشت که باز هم تامین کننده نیاز داخل نیست و مجبور به واردات

 
هستیم. 

 
با این وابستگی دلیل کمبود روغن در مقاطعی از سال چیست؟ 

یک چالش اینجاست که اکثر واردات به صورت روغن است. این باعث شده سرمایه هاي ملی و کارخانه هاي روغن کشی یا بیکار باشند یا با حداقل

 
ظرفیت کار کنند. 

دولت می گوید اگر می خواهید دانه وارد کنید خودتان اقدام کرده و دنبال ارز آن باشید در صورتی که واردات دانه به دلیل ظرفیت کشتی ها حجم

 
عظیمی می شود و توان مالی بالایی براي آن نیاز است. هر کسی از عهده واردات این حجم از دانه به دلیل مشکلات واردات و ارزي برنمی آید. 

دانه را باید دلار آزاد خرید و هر خن کشتی 60 هزار تنی حداقل 10 هزار تن می شود و که این عدد را محاسبه کنید واقعا درتوان هر کسی نیست و

 
رقم درشتی می شود؛ به همین دلیل اکثرا سمت خرید روغن می روند تا نیاز خود را تامین کند. 



 
راهکار برطرف کردن این چالش چیست؟ 

پیشنهاد دادیم دولت با توان خود دانه وارد کند و در اختیار کارخانه ها قرار دهد تا هم کارخانه هاي روغن کشیِ تعطیل شده فعال شوند و هم

 
ظرفیت سایر کارخانه ها تکمیل شود تا شاهد رونق تولید و اشتغال باشیم. 

 
دولت با بودجه هاي خود کارخانه هایی ایجاد کرده که اکنون تعطیل شده اند و این بهترین روش براي حیات مجدد آن هاست. 

 
در گلستان حدود پنج کارخانه روغن کشی داریم که ظرفیت آن ها تکمیل نیست. 

 
تاثیر تحریم ها بر کدام بخش صنعت روغن بیشتر بود؟ 

 
تحریم هاي ظالمانه باعث شده جابجایی پول به سختی انجام شود و رقم مورد نیاز براي واردات دانه هم بسیار سنگین تمام شود. 

قبل از تحریم خودمان وارد می کردیم و حتی چند شرکت ترکیب می شدیم تا حجم بیشتري وارد کنیم زیرا ال سی باز می شد و تبادلات مالی و ارز

 
به راحتی انجام می دادیم. 

 
علت کمبود روغن در ماه هاي گذشته که چالش جدي ایجاد کرد هم تحریم بود؟ 

در آن مقطع، واردکننده هاي خصوصی خودشان را به دلیل مشکلات کنار کشیدند. تحریم ها باعث دشواري نقل و انتقال پول شد و شرکت هاي

 
خصوصی دیگر توان انجام واردات نداشتند به همین دلیل در تامین روغن با چالش رو به رو شدیم. 

یک کشتی حداقل دو ماه طول می کشد تا سفارش را تحویل دهد و گاهی تا 6 ماه هم زمان می برد که بار ثبت سفارش، تحویل و تخلیه شود. این

 
گپی که مشکلات نقل و انتقال پول و تحریم ایجاد کرد باعث کاهش واردکننده ها شد ولی اکنون خدا را شکر مشکل حل شده است. 

 
حتی به جایی رسیده که عرضه از تقاضا پیشی گرفته و بعضی کارخانه ها ظرفیت ها را کاهش داده اند. 

دولت در آن مقطع از طریق منابع خودش واردات کرد و بیش از نیاز وارد شد و به همین دلیل مشتري ها کاهش یافته و تولیدات کارخانه ها فروش

 
نمی رود. 

 
آیا امکان تکرار شرایط فوق هست؟ 

این وضعیت حداقل چند ماه پایدار است و براي محرم هم که شاهد افزایش مصرف هستیم، مشکل خاصی نداریم. ولی اگر تدبیري اندیشیده نشود و
دولت ذخایر خود را در نظر نگیرد ممکن است دوباره با چالش رو به رو شویم. قبلا شرکت ما ثبت سفارش می کرد ولی اکنون در توان مالی شرکت

 
ما نیست. 

بخش خصوصی باید سیاست کاهش تولید را پیش رو بگیرد و در مقابل دولت هم باید ورودي و خروجی را کنترل کند تا تعادل و نیاز بازار بهم

 
نخورد. 

 
پیشنهاد شما براي تعادل بازار و واردات بدون چالش دانه چیست؟ 

دولت می تواند فرآیند و چرخه اي را ایجاد کند تا با کمک انجمنها دانه وارد شود. باید ظرفیت کارخانه ها را در نظر گرفت و سپس متناسب با نیاز

 
آن ها واردات انجام داد؛ باید به صورت ریالی نیاز آن ها تامین کرد تا کارخانه هاي روغن کشی فعال شوند. 

 
با این روش هم ثبت سفارش داخلی خواهیم داشت، هم کارخانه ها فعال می شود و هم نیاز بازار تامین می شود. 

راه برون رفت از این کار واردات جنسی است که براي کشور ارزش افزوده داشته باشد و واردات دانه رمزگشاي مشکل روغن است زیرا هم باعث رونق

 
کارخانه ها شده و هم ایجاد اشتغال می کند. 

همچنین برداشتن ارز 4200 تومان راهکاري بهتري براي ساماندهی بازار است. دولت باید کم کم به فکر برداشتن ارز 4200 تومانی باشد. نباید

 
یکباره باشد زیرا باعث شوك می شود. 

 
تاثیر حذف ارز 4200 تومانی روي بازار چیست؟ 

این کار هم هجمه روي دولت برداشته می شود، هم به صنعت فشار نمی آید، هم چرخ صنعت می شد و هم نهادهاي نظارتی دیگر درگیر قیمتگذاري

 
نخواهند شد زیرا عرضه و تقاضا خودش را پیدا می کند. 

 
الان روغن زیتون و کنجد به دلیل آزاد بودن مشکل خاصی نداشتند. 

 
نوسانات قیمت در یکسال گذشته چگونه بود؟ 

 
طی یک سال گذشته حدود 60 درصد افزایش قیمت را شاهد بودیم که عوامل مختلف مثل قیمت جهانی و کرایه روي آن تاثیرگذار است. 

 
کشتی که بار را از جنوب می آورد تنی 60 دلار بود ولی اکنون به حدود 80 دلار رسیده است. 

 
آیا محصولات خارجی اختلافی با دانه هاي داخلی دارند؟ 

کیفیت محصولات خارجی قطعا بیشتر است. زیرا هم خشک شده و هم بوجار شده است. رطوبت خارجی ها کمتر است و نیازي به دوباره کاري هم

 
ندارد. همچنین مواد اضافی هم ندارند. 

 
دانه داخلی ولی هم بد جمع می شود و هم کیفیت کمتري دارد و عملا چند مرحله باید اضافه تر انجام دهیم. 

کل دانه هاي روغنی کشور بیش از 600 هزار تن نمی شود که حدود 27 درصد روغن بگیریم خوشبینانه 200 هزار تن روغن می دهد و بخش



 
کوچکی از نیاز کشور را تامین می کند. 

 
اگر تحریم برداشته شود چه تاثیري در بازار روغن دارد؟ 

اگر تحریم برداشته شود به دلیل افزایش واردات، بازار تعادل خودش را پیدا خواهد کرد. علم تجارت بازار در این شرایط شکل می گیرد و تعادل در
بازار برقرار خواهد شد.



مرغداران در آستانه ورشکستگی| واحدها، تولید ندارند

منبع: فودناشماره خبر:  103  |  تاریخ: 1400/05/09

عدم حمایت لازم از مرغداري هاي استان ایلام از سوي مسئولان باعث شده هم اکنون بیشتر این واحدها دچار مشکل باشند و 100 واحد
مرغداري نیز از چرخه تولید خارج شده اند.

استان ایلام از گذشته تاکنون به عنوان یکی از قطب هاي تولید
مرغ در کشور به شمار می رود، چند سالی است که صنعت مرغ

 
استان با مشکلاتی دست و پنجه نرم می کند. 

طبق آمارها سالانه 50 هزار تن گوشت مرغ در استان ایلام تولید
می شود، این میزان تولید درحالی است که حداقل 2 برابر نیاز
مصرف استان است.با این وجود هر ساله مشکلات در بخش تولید

 
مرغ استان به وجود می آید. 

این مشکلات در سطح مرغداري هاي استان باعث کمبود مرغ در
بازار مصرفی استان می شود.در حال حاضر نیز مشکلات زیادي

 
دامن مرغداري هاي استان را گرفته و هم اکنون تولید مرغ به شدت در استان کاهش و مرغ در سطح استان با کمبود مواجه است. 

 
100 واحد مرغداري تولید ندارند 

نایب رئیس اتحادیه مرغداران ایلام اظهار داشت: در سال هاي گذشته تقریبا سه الی چهار برابر نیاز استان تولید مرغ در استان وجود داشت،اما هم

 
اکنون بیش از 100 واحد مرغداري از چرخه تولید خارج و جوجه ریزي انجام نداده اند. 

 
متاسفانه مسئولان نظارتی استان فقط بر مرغ نظارت می کنند، بر ملزوماتی که منجر به تولید مرغ می شود هیچ نظارتی ندارند 

یداالله سجادي فر افزود: مرغداران استان مشکلات زیادي دارند، هزینه هاي تزریقات واکسن، هزینه هاي بیمه تامین اجتماعی و کارگري افزایش پیدا

 
کرده، همچنین قیمت بارنامه هاي حمل و نقل به طور وحشتناکی افزایش پیدا کرده است. 

 
وي عنوان کرد: متاسفانه مسئولان نظارتی استان فقط بر مرغ نظارت می کنند، بر ملزوماتی که منجر به تولید مرغ می شود هیچ نظارتی ندارند. 

 
مرغداران از نبود حمایت ها و بی تفاتی مسئولان می گویند 

یکی از مرغداران استان ایلام اظهار داشت: کمبود نهاده هاي دامی یکی از مشکلات اصلی مرغداران استان است، هزینه نهاده ها از مرغداري ها گرفته

 
شده اما نهاده اي به مرغدار داده نشده است. 

 
سویایی که در اختیار مرغداري ها قرار داده اند بی کیفیت وغیرقابل استفاده است 

رضا صادقی گفت: حدود 20 هزار قطعه در مرغداري جوجه ریزي انجام داده ام که بیشتر مرغ 45 روزه هستند، هم اکنون میزان ذخیره نهاده در

 
مرغداري من در حدود یک تن ذرت فقط است. 

 
وي گفت: همچنین سویایی که در اختیار مرغداري ها قرار داده اند بی کیفیت و غیرقابل استفاده است. 

 
قیمت مرغ در ایلام ارزان است 

مدیر عامل کشتارگاه سپید مرغ مانشت اظهار داشت: در استان ایلام قیمت مرغ ارزان است، در استان ایلام مرغ کیلویی 25 هزار و 700 تومان به

 
دست مصرف کننده می رسد. 

قدرت االله کاظمی اضافه کرد: در خوزستان این قیمت 38 هزار و 400 هزار تومان است، در استان هاي همجوار قیمت مرغ گران تر است، به همین

 
علت مرغ هاي تولیدي استان به دیگر استان ها قاچاق می شود. 

 
عرضه و توزیع مرغ در ایلام مشکلی ندارد 

معاون اقتصادي استانداري ایلام نیز روز گذشته در جلسه ستاد تنظیم بازار استان اظهار کرد:با برنامه ریزي انجام شده، مدیریت، همفکري و همراهی



 
همه دستگاهها چالش خاصی در حوزه عرضه مرغ در بازار وجود ندارد. 

جهانگیر رستم زاده با اشاره به افزایش 15 درصدي جوجه ریزي نسبت به مدت مشابه سال قبل گفت: طبق برنامه ریزي بعمل آمده، توزیع مرغ در

 
ماه هاي آینده نه تنها نیاز استان را تامین می کند، بلکه می توان مازاد آن را نیز به استانهاي همجوار صادر کرد. 

وي با تاکید بر اینکه مزارع جوجه ریزي باید با قیمت مصوب جوجه مرغداري ها را تامین کنند، گفت: در استان هاي دیگر اتحادیه هاي مرغداران

 
پیگیر دریافت جوجه ریزي و نرخ هاي تعیین شده هستند، ضرورت دارد در استان نیز این ساز و کار فراهم آید. 

با وجود مشکلات موجود مسئولان از تامین مرغ موردنیاز بازار استان می گویند. با حمایت از مرغداران و رفع مشکلات آنها علاوه بر اشتغال می توان

 
شاهد تولید و صادرات مرغ به مناطق مختلف کشور بود. 

از سوي دیگر عدم نظارت کافی بر شبکه توزیع، چند نرخی شدن قیمت مرغ و وسوسه شدن دلالان باعث شده تا هر از چندگاهی مرغ را از بازار ایلام
به دیگر استان ها پر بکشد.



سرمایه گذاري صندوق کارآفرینی امید در طرحهاي اشتغالزایی

منبع: رکناشماره خبر:  104  |  تاریخ: 1400/05/09

رکنا:رسالت صندوق کارآفرینی امید با توجه به سابقه آن در حوزه اشتغال و کارآفرینی حمایت از کسب و کارها خرد و کوچک وحمایت از
صندوق هاي خرد محلی، هر روستا می باشد.

به گزارش خبرنگار رکنا در شهرکرد ،حسین بیرانوند مدیر صندوق
کارآفرینی امید در استان چهارمحال و بختیاري ضمن تبریک و
تهنیت دهه امامت و ولایت و عید غدیرخم ، به مناسبت هفته ي
کارآفرینی گفت: کارآفرینی فرآیندي است که طی آن افراد به
دنبال فرصت براي ارائه تولید کالا و خدمات در آینده هستند . به
بیان دیگر تبدیل فرصت و ایده به محصول را کارآفرینی می گویند.
و خصوصیات کارآفرینان عبارت است از: جرات ریسک پذیري بالا،
خلاقیت و پیشرو بودن و آینده نگري ، که با ایجاد اشتغال و خلق
پول و ثروت که از طریق ارایه کسب و کاري که در آن فعالیت

دارند بدست می آورند. و باید شرایطی را فراهم کنیم تا کارآفرینان، صاحبان سرمایه و متقاضیان اشتغال بتوانند با بهره گیري از تسهیلات صندوق

 
کارآفرینی امید و دیگر منابع اعتباري در عرصه تولید فعال شوند 

وي افزود: صندوق کارآفرینی امید از ابتداي سال 92 بالغ بر 12 هزار و 176 فقره تسهیلات اشتغال قرض الحسنه در سطح استان در حوزه هاي
مختلف اعم از کشاورزي،منابع طبیعی، خدمات فناوري اطلاعات، گردشگري و بوم گردي، صنایع دستی ، فعالیتهاي فرش دستباف و پوشاك پرداخت

 
کرده است. که در این راستا تقریباً 2/143 میلیارد ریال تسهیلات پرداخت شده و اشتغال بالغ بر 10 هزار نفر را در استان فراهم کرده است 

مدیر صندوق کارآفرینی امید تصریح نمود که در سال 97 صندوق توسعه ملی اعتباراتی را در حوزه محرومیت زدایی روستاهاي کشور و ایجاد اشتغال
در مناطق محروم به چهار بانک ، صندوق کارآفرینی امید ، بانک توسعه و تعاون ، بانک کشاورزي و همچنین پست بانک اختصاص داده است.که
صندوق کارآفرینی امید توانسته در این حوزه 1325 فقره تسهیلات را در این سه سال پرداخت نماید و بالغ بر 720 میلیارد ریال در حوزه هاي

 
مختلف تسهیلات پرداخت کرده است  

بیرانوند گفت : صندوق با انعقاد تفاهم نامه هاي مختلف با ادارات دولتی، بنیاد برکت، سازمان راهداري، آموزش فنی و حرفه اي، میراث فرهنگی،
سازمان فنی و حرفه اي ، معاونت امور زنان خانواده و بنیاد علوي ، توانسته عملکرد قابل رصد و چشمگیري در حوزه هاي فوق داشته باشد و توانسته

 
است خدمات خوبی را به مردم ارائه دهد. 

 
  

وي افزود: با توجه به اینکه رسالت صندوق ، حمایت از روستاهاي کم برخوردار و محروم می باشد .از زمانی که اعتبارات صندوق ملی اختصاص یافته
تا حمایتهاي بیشتري به سمت روستاهاي کم برخوردار سوق پیدا کند ، طبق برنامه ریزي صورت گرفته در آینده این خدمات به صورت گسترده به
روستاها ارائه می شود و با توجه به همدلی و همکاري خوبی که میان مدیران وجود دارد ، نتیجه این دستاورد ، موفقیت در حوزه اشتغال و جذب
سرمایه گذاري در بخش هاي مختلف بوده است. که در این راستا باز هم نیازمند حمایت سایر ارگان هاي دولتی و نهادهاي عمومی بالاخص اصحاب



 
رسانه استان می باشیم. 

 
مدیر صندوق کارآفرینی امید اظهار داشت این صندوق 

  آمادگی دارد پذیراي تمامی کارآفرینان در سطح استان به خصوص در روستاها باشد تا بتوانند در حوزه هاي مختلف به خصوص در حوزه بسته
بندي و فرآوري گیاهان دارویی و همچنین لبنیات و محصولات دامی و محصولات کشاورزي و همچنین محصولات آبزي پرور و شیلات و نیز با توجه
به اینکه 70% استان را سلسله جبال زاگرس تشکیل داده و طبیعت بسیار خوبی در استان فراهم شده است . در حوزه گردشگري از تمامی آحاد مردم
و همچنین تمامی کارآفرینان در این زمینه استقبال می کند.و از دستگاه هایی که می توانند ما را در حوزه ي شناسایی و ارزیابی طرح هاي بزرگ و

 
کوچک و متوسط یاري نمایند استقبال نموده تا بتوانیم خدمات صندوق را به دورترین نقاط استان ارائه دهیم. 

وي افزود : صندوق کارآفرینی امید پتانسیل این را دارد که از همه رسته ها حمایت کند و نسبت به قبل خدمات بهتر و بیشتري را به جوانان عزیز

 
این استان ارائه دهد. و مردم را تشویق و ترغیب کند تا در منطقه زندگی خود سرمایه گذاري کنند. 

مصیبی دهکردي، شهرکرد



اختصاص تسهیلات 217 میلیاردي به واحدهاي صنعتی استان یزد

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  105  |  تاریخ: 1400/05/09

یزد- رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان یزد گفت: کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید استان یزد با اعطاي 217 میلیارد تومان
تسهیلات به 47 واحد صنعتی استان موافقت کرد.

یزد- رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان یزد گفت:
کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید استان یزد با اعطاي 217

 
میلیارد تومان تسهیلات به 47 واحد صنعتی استان موافقت کرد. 

به گزارش خبرگزاري مهر به نقل از روابط عمومی سازمان صنعت،
معدن و تجارت استان یزد، محمدرضا علمدار یزدي اظهار داشت:
این تسهیلات در قالب سرمایه در گردش، سرمایه ثابت و بازسازي

 
و نوسازي پرداخت خواهد شد. 

وي عنوان کرد: از این میزان تسهیلات 148 میلیارد تومان براي
سرمایه در گردش 30 واحد صنعتی و 69 میلیارد تومان براي

 
سرمایه ثابت و بازسازي و نوسازي 17 واحد صنعتی به کار گرفته می شود. 

علمدار یزدي خاطر یادآور شد: پرداخت این تسهیلات به ایجاد اشتغال براي 69 نفر و تثیبت اشتغال 855 نفر می انجامد.



افتتاح 7 بیمارستان

منبع: شبکه خبرشماره خبر:  106  |  تاریخ: 1400/05/09

بهره برداري از طرح هاي بیمارستانی با ارزش سرمایه گذاري سه هزار میلیاردتومانی و اشتغال زایی حدود سه هزار نفر با حضور
ویدیوکنفرانسی رئیس جمهوري آغاز شد.

بهره برداري از طرح هاي بیمارستانی با ارزش سرمایه گذاري سه هزار میلیاردتومانی و اشتغال زایی حدود سه هزار نفر با حضور ویدیوکنفرانسی

 
رئیس جمهوري آغاز شد. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی شبکه خبر، حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی امروز شنبه در هشتاد و هفتمین برنامه افتتاح طرح ها با عنوان

 
تدبیر و امید، جهش تولید از طرح هاي بیمارستانی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی بهره برداري کرد. 

براساس این گزارش این 7 بیمارستان با 1443 تخت بیمارستانی در
استان هاي سیستان و بلوچستان، آذربایجان شرقی، مازندران، کهگیلویه

 
و بویر احمد و سمنان در حال بهره برداري است. 

رئیس جمهوري دستور گشایش بیمارستان 320 تختخوابی علی بن
ابیطالب (ع) زاهدان، بیمارستان 46 تختخوابی سل امام رضا (ع) زابل در
استان سیستان و بلوچستان، بیمارستان 700 تختخوابی کودکان زهرا
مردانی آذر تبریز و بیمارستان 86 تختخوابی عجب شیر در استان

آذربایجان شرقی، بیمارستان 110 تختخوابی طبی کودکان ماهک ساري و کلینیک فوق تخصصی طوبی ساري در استان مازندران، بیمارستان 129
تختخوابی نرگسی گچساران در استان کهگیلویه و بویر احمد، و بخش سوختگی و اورژانس سوانح 52 تختخوابی بیمارستان کوثر سمنان را براي بهره

برداري این بیمارستان ها صادر کرده است.



مصاحبه با مدیر استان سمنان بانک صنعت و معدن

منبع: صبح تهرانشماره خبر:  107  |  تاریخ: 1400/05/09

استان سمنان به دلیل دارا بودن شبکه ارتباطی مناسب و راه آهن با استان هاي تهران، خراسان،مازندران و جنوب کشور (به ویژه راه
جدیدالاحداث سمنان به اصفهان)و کشف ذخایر معدنی مهم از اهمیت ویژه اي برخوردار است.

به نقل از روابط عمومی بانک صنعت و معدن، این استان یکی از
قطب هاي صنعتی کشور است و در صنایع شیمیائی، خودروسازي
و قطعه سازي، داروئی، صنایع سلولزي، صنایع نساجی و چرم
داراي مزیت اقتصادي می باشد؛ همچنین از نظر تنوع مواد معدنی
یکی از مناطق غنی کشور به شمار می آید و معادن فعال استان را
ذغال سنگ، کرومیت، گچ، نمک، سیلیس، سولفات دوسود،
دولومیت، پتاس، خاك هاي صنعتی، مس، سرب، روي، بوکسیت،
منگنز، گوگرد، فسفات و غیره تشکیل می دهند و از این نظر داراي

 
ظرفیت مطلوبی براي سرمایه گذاري می باشد. 

بر همین اساس روابط عمومی بانک صنعت و معدن در مصاحبه با
مریم شاهی مدیر استانی و رئیس شعبه سمنان در خصوص راهکارهاي استفاده از ظرفیت هاي صنعتی و معدنی استان و بهره برداري از فرصت ها و

 
مزیت هاي اقتصادي آن، روند اجراي طرح هاي تولیدي این استان به گفتگو نشسته است که مشروح آن در ادامه می آید؛ 

 
1- در راستاي تحقق شعار سال"تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها" چه برنامه هایی دارید؟ 

بانک صنعت و معدن در استان همواره در ارائه تسهیلات و خدمات به صنایع و حمایت از تولید در راستاي رونق اقتصادي کشور پیشگام بوده و در
سال جاري نیز براي عملیاتی شدن منویات رهبر معظم انقلاب و تحقق این شعار راهبردي با برخورداري از کارشناسان مجرب استان و با شناسائی
واحدهاي تولیدي و مجموعه هایی که نیاز به حمایت و همراهی بیشتري دارند با در اولویت قراردادن واحدهاي تولیدي که در اشتغال زایی و تولید
ناخالص داخلی نقش پر رنگ تري دارند از ابتداي سال اقدامات لازم را با هدف تسهیل در فرآیند هاي اعطاي تسهیلات و ارائه خدمات جهت حمایت

 
بیشتر از آنها برنامه ریزي و اجرا نموده است. 

 
2- مهم ترین سیاست ها و استراتژي هاي شعبه در سال 1400 چیست؟ 

مهمترین استراتژي بانک در استان به عنوان تنها بانک تخصصی در حوزه صنعت و معدن ارائه خدمات کامل بانکی و تامین مالی جامع شرکت هاي
تولیدي مولد ، صادراتی و دانش بنیان در کوتاهترین زمان ممکن است. به عبارتی پاسخگویی به نیاز واقعی صنعتگران در زمان و مکان مناسب. ضمناً
این بانک تلاش دارد در سال جاري با اجراي کامل امکانات بانکداري شرکتی و استفاده از بسترهاي الکترونیک در راستاي بانکداري دیجیتال خدمات

 
مناسب تري را ارائه نماید. 

3- مهم ترین اقدامات انجام شده در سال 99 چه بوده است و چه میزان درتحقق برنامه هاي سال گذشته موفق بوده اید، دلایل موفقیت تان چه بوده

 
است ؟ 

در سال گذشته اعتماد ارزشمند هیات مدیره، معاونین و مدیران محترم ارشد بانک و همچنین تلاش هاي آگاهانه و دلسوزانه تمامی همکاران استان،

 
منجر به رشدي قابل توجه در بسیاري از شاخصها و گزینه هاي مورد نظر بانک گردید که در ادامه به بخشی از آنها اشاره خواهد شد: 

الف : ضمن تسهیل و تسریع در کلیه فرآیندهاي اجرایی با تامین و تخصیص منابع ارزان قیمت براي واحدهاي تولیدي (استفاده حداکثري از منابع
بند الف تبصره 18 در استان ، منابع صندوق توسعه ملی ، سایر منابع ) تمرکز ویژه اي بر حفظ اشتغال واحدهاي فعال و راه اندازي طرح هایی که
پیشرفت فیزیکی بالایی دارند صورت گرفته است و خوشبختانه این بانک موفق به کسب مقام اول در بین بانکهاي استان در پرداخت تسهیلات رونق



 
تولید و بند الف تبصره 18 گردیده است. 

ب : با تامین مالی و راه اندازي طرح هاي سرمایه گذاري ثابت در استان همگام با رسالت اصلی بانک صنعت و معدن موفق به کسب جایگاه نخست در

 
بخش سرمایه گذاري ثابت در بین بانکهاي استان گردید. 

ج : در کلیه پارامترهاي بانکی به خصوص صدور ضمانتنامه ( رشد 800درصدي ) و افزایش متوسط منابع (رشد 52 درصد ) و پرداخت تسهیلات ،

 
قرارداد و ... موفق به کسب رتبه برتر با توجه به پتانسیل استان گردیده است. 

 
د : ریسک اعتباري استان در سال 1399 به زیر %1 کاهش یافته که ناشی از توجه و دقت ویژة در انتخاب و تعامل با مشتریان استان می باشد. 

4- با توجه به مشکلات ناشی از تحریم هاي ظالمانه و شیوع ویروس کرونا چه اقدامات و راهکارهایی براي حمایت از تولیدکنندگان استان خود

 
دارید؟ 

در شرایط تحریم افزایش تولید راه حل گریز از شرایط موجود می باشد تا بتوان از فرصت تحریم ها براي خودکفایی در بخش هاي مختلف استفاده
کرد. قطعاً بانک صنعت و معدن با گره گشایی از مشکلات واحدهاي تولیدي و تسهیل و تسریع در روند تامین سرمایه همگام با سیاستهاي کلان
کشور نقش مهمی را در این زمینه داشته است. همچنین با عزم صنعتگران استان در ایجاد خطوط تولید مواد بهداشتی و ضدعفونی و سایر تجهیزات

 
لازم، این بانک نیز در جایگاه خود با حمایت به موقع نسبت به تامین مالی تعدادي از واحدهاي مزبور براي مقابله با بیماري کرونا اقدام نموده است. 

از سوي دیگر تلاش شد تا حداکثر استفاده از خدمات الکترونیکی در بانک صورت گیرد که این امر منجر به کاهش مراجعات حضوري مشتریان
گردید و همزمان با رعایت کامل نکات بهداشتی در شعب و اولویت حفظ سلامت مشتریان و همکاران، تاکنون تنها یک نفر از همکاران به بیماري

 
کووید مبتلا و خوشبختانه %96 از همکاران با مشکلی مواجه نگردیده اند. 

5- پس از تدوین سیاست هاي اعتباري و راهبردي بانک در سال1400، براي اجراي مؤثر سیاست ها و به منظور ایجاد هم افزایی و چابک سازي

 
سازمان، چه اقداماتی را مؤثر می دانید؟ 

خوشبختانه بانک صنعت و معدن در سال هاي اخیر موفق به جذب تعداد زیادي از برترین تولید کنندگان در شعب بانک گردیده است. به نظر می
رسد با توسعه روزافزون فناوري تنها با تکیه و تاکید بر افزایش خدمات نوین بانکداري( متناسب با نیاز واحدهاي تولیدي )منجر به کسب امتیاز ویژه

 
جهت افزایش و جذب سپرده هاي مشتریان فعلی و جدید خواهد شد که این بانک را متمایز از سایر بانکها خواهد کرد. 

این بانک در استان سمنان سعی دارد با به کارگیري فناوري مدرن درصنعت بانکداري، اجرائی نمودن طرح مشتري محوري با داشتن مهارت نیروي

 
انسانی و با پیروي از سیاستهاي اعتباري و راهبردي سال جاري اقدامات موثرتري را در استان به نتیجه برساند. 

 
6- براي اجراي حاکمیت شرکتی و بانکداري دیجیتال چه اقداماتی در شعبه تحت مدیریت شما صورت گرفته است؟ 

لیستی از بنگاههاي اقتصادي مشمول این طرح، تهیه و با هماهنگی ادارة بازاریابی و بانکداري شرکتی اطلاعات و نیازهاي مشتریان گردآوري شده
است و با برگزاري جلسات حضوري با مدیران واحدها و شناسایی نیاز آنها و ارائه بسته هاي خدماتی ، اعتباري ، تسهیلاتی به مشتریان و متناسب با

 
امکانات موجود در دستور کار می باشد. 

 
7- از چه روش هایی براي جذب منابع بیشتر در استان استفاده می کنید؟ 

در عصر کنونی عواملی که منجر به توفیق بانک در جذب سپرده ها در فضاي رقابتی فعلی می گردد استفاده از فناوري اطلاعات، بازاریابی و مشتري
مداري به معناي واقعی آن و پرهیز از شعار زدگی می باشد. بانک نیز با بهره مندي از نیروهاي انسانی تحصیل کرده و با دانش بالا می تواند ارتباط
دائمی با مشتریان و بازار داشته باشد و در نهایت با تسریع در امور و رضایت مشتریان سپرده هاي مازاد در دسترس صنعتگران را به عنوان منابع در
اختیار داشته باشد. قطعاً این مهم با ارائه خدمات بهتر و متنوع تر در بخش IT ، افزایش مهارت نیروي انسانی شعب ، تنوع و کیفیت خدمات بانکی

 
مطلوب، محیط داخلی و محل استقرار مکانی بانک، به نحو مطلوب تري تحقق خواهد یافت. 

 
8- طی یکسال گذشته به چند طرح صنعتی و به چه میزان تسهیلات پرداخت کرده اید؟ 

طی سال 99 به 15 طرح ثابت به مبلغ 1.335 میلیارد ریال و 177 طرح تسهیلات سرمایه در گردش به مبلغ 11.027 میلیارد ریال تسهیلات

 
پرداخت گردیده است. 

 
9- در این مدت چند طرح صنعتی با تسهیلات بانک در استان به بهره برداري رسیده و به چه میزان اشتغال ایجاد کرده است؟ 

طی سال 99 تعداد 6 طرح با میزان سرمایه گذاري 3.500 میلیارد ریال و اشتغال 330 نفر در زمینه طرحهاي فولادي ، پلیمري ، شیمیائی ، فرآوري



 
معدن و صنایع خودرو سازي ایجاد گردیده است. 

10- چه تعداد واحد صنعتی با تسهیلات بانک در استان در حال اجرا است، چه مقدار پیشرفت داشته است و با بهره برداري از آنها چه مقدار شغل

 
ایجاد شده است؟ 

تعداد 9 طرح با حجم سرمایه گذاري 4.700 میلیارد ریال و میزان پیشرفت فیزیکی 60 درصد و پیش بینی اشتغال بیش از 450 نفر در دست اجرا

 
می باشد. 

 
11- وضعیت استان از نظر توسعه صنعتی چگونه است و شما چه پتانسیل هایی را براي توسعه صنعتی و اقتصادي استان می شناسید؟ 

استان سمنان به دلیل برخورداري از موقعیت هاي استراتژیک و توانمندي هاي اقتصادي و دسترسی به بازارهاي هدف به یک قطب صنعتی تبدیل
شده است و با ایجاد و توسعه واحدهاي صنعتی بزرگ و متوسط و کوچک از سهم بالائی در توسعه صنعتی کشور برخوردار گردیده است. به عنوان
نمونه در بخش صنعت، سمنان در حوزة قطعه سازي و خودرو سازي یکی از قطب هاي صنعتی کشور محسوب می شود. در بخش معدن نیز به
برخورداري از ذخائر غنی و متنوع معدنی و وجود 42 کانسار معدنی از 72 کانسار موجود در کشور و رتبه ها ي اول در ذخیره و تولید گچ و نمک در
کشور می باشد که استان سمنان را یکی از قطب هاي اصلی معدن در کشور نموده است . توسعه صنایع کوچک با تاکید بر پیوند با صنایع بزرگ مادر
و شکل گیري خوشه هاي صنعتی در صنایع شیمیائی خودروسازي و قطعه سازي و داروئی با توجه به موقعیت مناسب منطقه و همجواري با قطب

 
صنعتی تهران می تواند از اهداف بلند مدت توسعه استان باشد. 

 
12- براي وصول مطالبات چه برنامه و راهکاري دارید؟ 

در حال حاضر ریسک مطالبات غیرجاري بانک در استان کمتر از یک درصد می باشد که اعتبار سنجی دقیق و انتخاب صحیح مشتریان از مهمترین
عوامل موثر در کاهش ریسک اعتباري استان می باشد. پرداخت حد اعتباري سرمایه در گردش و رصد فعالیت و رضایت مشتریان در طول سال باعث

 
جلوگیري از غیرجاري شدن مطالبات بانک می باشد. 

 
13- چه برنامه هایی براي ارائه خدمات هر چه بهتر به مشتریان دارید؟براي افزایش کارمزدها چه راهکارهایی دارید؟ 

یک عنصر کلیدي در استراتژي هاي اخیر بانک ، افزایش درآمد از طریق اخذ کارمزدها می باشد که همانگونه که در موارد قبل نیز بیان شد موفقیت
کنونی بانک ها در این مورد صرفاً در گرو ایجاد تعامل و رضایت مشتریان می باشد که امید است بتوان با ارائه خدمات مطلوب، شفاف، بی وقفه و

 
استفاده بهینه از خدمات الکترونیک بتوان به شکل شایسته اي به این مهم نیز دست یافت. 

 
14- با توجه به افزایش سطح اختیارات شعب، تعامل شما با ستاد بانک چگونه است و چه انتظاري از ستاد دارید؟ 

با توجه به اینکه متوسط تجربه و سوابق کاري همکاران برخی شعب در برخی موارد بالاتر از میانگین بانک می باشد لذا به نظر می رسد حسن اعتماد
هیات مدیره محترم بانک در افزایش سطح اختیارات کاملاً منطقی بوده و نتیجۀ کار نیز مؤید این موضوع می باشد و خوشبختانه با حسن اعتماد
موجود به همکاران این استان در ستاد، تعامل بسیار مطلوبی در انجام کلیه امور وجود دارد. تسریع در روند بررسی و پاسخگویی در برخی امور مربوط

 
به این استان توسط همکاران ستاد مورد درخواست می باشد. 

 
15- تعامل شما با مقامات ارشد استانی نظیر(استانداري، وزارت اموراقتصادي و دارائی و وزارت صنعت، معدن و تجارت) چگونه است؟ 

آنچه کاملاً مشهود است در سنوات گذشته تعامل بسیار خوبی با مقامات استانی توسط بانک صنعت و معدن برقرار شده به گونه اي که در خصوص
بنگاههاي صنعتی که در زمره مشتریان بانک نیستند نیز جهت یافتن راهکار از این بانک مشورت گرفته می شود. همچنین انتخاب مدیر استان به

 
عنوان یکی از اعضاي خبره بانکی و یکی از اعضاي کمیته بهره وري استان مؤید این موضوع می باشد. 

16- به نظر شما نقش نیروي انسانی کارآمد در موفقیت و برتري شعب چیست؟ برنامه شما براي افزایش سطح مهارت و دانش کارکنان مجموعه خود

 
و فرآیند جانشین پروري چیست؟ 

قطعاً فقدان نیروي انسانی کارآمد با انگیزه و داراي دانش روز برابر است با از دست دادن مشتریان بالفعل و بالقوه بانک، زیرا همکاران در صف با نوع
برخورد و نگرششان توانایی جذب مشتریان جدید براي کل مجموعه را دارا می باشند. بدیهی است چنانچه عملکرد نیروي صف نادرست، به دور از

 
آگاهی و غیر حرفه اي باشد نه تنها مشتري جدید جذب نخواهد شد بلکه مشتریان اعتباري فعلی نیز از بانک مهاجرت خواهند نمود. 

لذا بسیار حائز اهمیت است که مدیریت ارشد بانک بر افزایش مهارتهاي فنی و ارتباطی همکاران و بر فرآیند جانشین پروري تمرکز ویژه مبذول



 
نماید. 

 
17- روش هاي شما براي استفاده از ایده ها و پیشنهادات همکارانتان در جهت بهبود فعالیت هاي شعبه چیست؟ 

افزایش بهره وري و دسترسی به موفقیت ها در استان صرفاً با همکاري تنگاتنگ تمامی همکاران میسر گردیده است. بدیهی است تصمیماتی که با
مشارکت و رضایت همکاران اتخاذ می شود از حمایت و پشتیبانی بیشتري برخوردار بوده و لذا همکاران در تصمیم هایی که خود در آن نقش داشته

اند تعهد بیشتري نشان می دهند که منجر به اجراي بهتر امور خواهد شد.



خدمات مجازي بانک توسعه تعاون در سطح مطلوبی است

منبع: صبح تهرانشماره خبر:  108  |  تاریخ: 1400/05/09

با توجه به شیوع بیماري کرونا در سطح کشور،خدمات بانکی در سطح شعب و باجه هاي بانک توسعه تعاون به صورت مطلوب ارائه می شود.

به نقل از روابط عمومی بانک توسعه تعاون، حجت اله مهدیان در
تماس با همکاران شعب گفت:همکارانمان در شعب و باجه هاي
بانک توسعه تعاون به عنوان نیروهاي خط مقدم در دوران شیوع

 
کرونا به نحو مطلوبی به مشتریان خدمات رسانی کردند. 

وي افزود:زیر ساخت هاي فنی بانک به گونه اي طراحی شده است
که بخش زیادي از خدمات بانک قابلیت ارائه بدون حضور مشتري
در شعبه را دارد. مهدیان با اشاره به 26هزار میلیارد ریال تسهیلات
اشتغال زایی روستایی و عشایري گفت: این مهم با همکاري و

 
همت همه همکاران صف وستاد در سطح کشور انجام شده است. 

وي تاکید کرد :اقدامات توسعه اي بانک توسعه تعاون به تایید نهاد هاي بالا دستی رسیده است . همچنین با توجه به اهداف توسعه اي تعریف شده

 
بانک ،تسهیلات مناسبی به مددجویان نهادهاي حمایتی همچون کمیته امداد و سازمان بهزیستی پرداخت شده است. 

در این گفت و گوي تلفنی ماشااالله حسن زاده رئیس شعبه نایین اصفهان، حسن محسنی رئیس شعبه گناوه بوشهر، محمد مهدي جاست از باجه
شهید بابایی مهدیه قزوین و محسن سپاهی از باجه کنارك شعبه چابهار سیستان و بلوچستان به تشریح اقدامات انجام شده در محل فعالیت خود
پرداختند. مهدیان؛ مدیر عامل بانک توسعه تعاون نیز با تقدیر از فعالیت هاي انجام شده اظهار امیدواري کرد تا همکاران بانکی در اولویت تزریق

واکسن کرونا قرار گیرند.



ضرورت مهار سوداگران زمین براي کنترل قیمت مسکن

منبع: اقتصادگردانشماره خبر:  109  |  تاریخ: 1400/05/09

یک کارشناس اقتصادي اقدامات سوداگران زمین را مهمترین عامل افزایش قیمت مسکن دانست و بر مقابله با سوداگران زمین براي کاهش
قیمت مسکن تاکید کرد.

اقتصادگردان- محمد خوش چهره، کارشناس مسائل اقتصادي و نماینده پیشین مجلس شوراي اسلامی، گفت: مشکل مسکن سوداگري در
زمین است به گونه ایکه برخی گروهها و جریان هاي سازمان یافته با همکاري برخی بانک ها با ایجاد جنگ اقتصادي و جنگ روانی براي بالا بردن

 
قیمت زمین اقدام می کنند و از طرفی سیاست هاي غلط زمین شهري به سوداگري و افزایش قیمت زمین دامن زده است. 

وي افزود: در کشورهاي پیشرفته قیمت زمین 10 تا 15 درصد آورده براي سازنده است اما در کشور ما به دلیل غفلت و سیاست هاي غلط تصمیم
گیران و افزایش سوداگري زمین، قیمت زمین بسیار بیشتر از حد معمول بالا رفته و با وجود تولید انبوه مصالح ساختمانی مانند سیمان و فولاد اما به

 
دلیل افزایش قیمت زمین هزینه و قیمت تمام شده مسکن افزایش یافته است. 

این استاد اقتصاد در ادامه در رادیو گفت: سوداگران زمین موجب شده اند حتی در شرایط رکود، قیمت مسکن افزایش یابد بدون اینکه ساخت و ساز
رونق داشته باشد و این سوداگران با انجام دلال بازي در مناطق بالاي شهر قیمت زمین هاي مرغوب را افزایش می دهند و در نتیجه این موج به

 
سایر مناطق و دیگر شهرها نیز سرایت می کند. 

وي تاکید کرد: دولت جدید باید به صورت عملی و جدي ضمن مبارزه با فساد و مفسدان اقتصادي جلوي سوداگري زمین را بگیرد تا ساخت و ساز

 
رونق گیرد و قیمت مسکن کاهش یابد زیرا مسکن و اشتغال دو رکن مهم و اساسی در اقتصاد خانوارها است. 

خوش چهره، افزایش نرخ اجاره مسکن را ناشی از افزایش بی رویه و افسار گسیخته قیمت مسکن در کشور دانست و اظهار داشت: دولت جدید باید با

 
ایجاد رونق در ساخت و ساز و تولید زمینه کاهش قیمت مسکن را فراهم سازد تا به تبع آن نرخ اجاره مسکن نیز کاهش یابد. 

وي با اشاره عملکرد ضعیف اقتصادي دولت ها پس از پایان جنگ تحمیلی، گفت: در 4 دولت گذشته گرچه هرکدام شعار جدید و متفاوتی ارائه

 
کردند اما عملکرد ضعیف اقتصادي در همه این دولت ها مشابه بود. 

این کارشناس تصریح کرد: دولت هاي روي کار آمده پس از جنگ تحمیلی همگی در خام فروشی، وابستگی بودجه کشور به فروش نفت خام، افزایش

 
واردات و کاهش تولید، گوي سبقت را از یکدیگر ربودند و قاچاق کالا و فسادهاي مالی هرروز افزایش پیدا کرد. 

وي تاکید کرد: دولت جدید زمانی میتواند در مبارزه با فساد و رفع مشکلات اقتصادي موفق شود که با برنامه دقیق و تیم قوي اقتصادي هماهنگ و

 
منسجم، وابستگی بودجه به خام فروشی و فروش نفت خام را کاهش دهد و با حمایت از تولید و رفع موانع، تولید و کسب و کار را رونق دهد. 

خوش چهره درخصوص راه هاي درمان بیماري اقتصاد کشور، اظهار داشت: عملکرد غلط تصمیم گیران موجب متراکم شدن مشکلات اقتصادي در
کشور شده و براي درمان این اقتصاد بیمار دولتمردان باید عزم جدي و عملی خود را براي اصلاح ساختارهاي اداري، اقتصادي، بانکی و مالیاتی و

مبارزه بی امان با مفسدان اقتصادي و رانتخواران به کار گیرند تا تولید و سازندگی در کشور جان تازه اي یابد.



تلاش براي مقابله با فناوري محکوم به شکست است

منبع: اقتصادگردانشماره خبر:  110  |  تاریخ: 1400/05/09

رییس دفتر رییس جمهوري در واکنش به بررسی طرح موسوم به صیانت از کاربران در فضاي مجازي، تلاش براي مقابله با فناوري را محکوم
به شکست دانست.

اقتصادگردان- به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت، محمود واعظی در واکنش به طرح صیانت از کاربران در فضاي مجازي گفت: دسترسی به

 
ارتباطات دیتا امروز جزو حقوق پایه شهروندي است، هر گونه تلاش براي تحدید این حق محکوم به شکست است. 

رییس دفتر رییس جمهوري ادامه داد: روشن است که مردم هنوز از آنچه طراحان این طرح درباره محتواي آن می گویند قانع نشده اند و هنوز هم

 
متن موثقی از جزییات طرح در اختیار افکار عمومی قرار نگرفته است. 

واعظی، صیانت از کاربران فضاي مجازي و وضع قوانین در زمینه حفاظت از امنیت و اخلاق در این فضا را امري طبیعی و لازم در جوامع مختلف
دانست و گفت: آنچه در این زمینه اهمیت دارد، شفافیت کامل در مواجهه با مردم و اقناع کامل آنان درباره قانون است. مردم نامحرم نیستند که ما

 
در خفا براي آنها قانون بنویسم و دیوارهاي کوتا و بلند بسازیم. 

وي با بیان اینکه «فضاي مجازي فقط چند شبکه اجتماعی بین المللی نیست که براي عدم انتشار برخی اخبار و محتواي نامناسب آن را ببندیم»،
تاکید کرد: اگرچه معتقدم که محتواي غیراخلاقی فضاي مجازي باید مدیریت شود، اما امروز جامعه ایران دانش بنیان شده و از فضاي مجازي براي
کسب علم و آموزش، مهارت یابی، کسب وکار، اشتغال و انواع فعالیت هاي دیگر استفاده می کند. بر همین اساس هر گونه ایجاد محدودیت در این
فضا پیامدهاي قابل توجهی در حوزه اقتصادي، اجتماعی و فرهنگی خواهد داشت و موجب تعطیل شدن کسب وکارهاي فراوان خواهد شد و طراحان

 
طرح صیانت باید به آن توجه کنند. 

وزیر سابق ارتباطات، تلاش براي مقابله با فناوري از طریق مسدود کردن را طبق تجربه هاي قبلی محکوم به شکست دانست و افزود: همه باید بدانیم
که اگر نیت مان صرفا ایجاد محدودیت یا مانع گذاشتن در مقابل توسعه زیرساخت هاي ارتباطاتی و فضاي مجازي باشد، موفق نخواهیم شد. اما اگر
نیت حقیقتا آنطور که عنوان می شود، صیانت از کاربران است، باید مفاد طرح با شفافیت با مردم درمیان گذشته شده و آنها در خصوص محتواي آن

اقناع شوند.



220 هزار طرح اشتغالزایی با حمایت صندوق کارآفرینی امید افتتاح شد

منبع: اقتصادگردانشماره خبر:  111  |  تاریخ: 1400/05/09

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید کشور گفت: در چهار سال گذشته 220 هزار طرح حمایتی این صندوق در کشور به بهره برداري رسید که
ایجاد 200 هزار شغل دستاورد این طرح ها بود.

اقتصادگردان- اصغر نوراالله زاده روز شنبه در حاشیه مراسم افتتاح طرح هاي تولیدي روستاي رمنت بابل در جمع خبرنگاران اظهار کرد: طی
چهار سال اخیر براي 220 هزار طرح افتتاح شده مورد حمایت صندوق کارآفرینی امید 80 هزار میلیارد ریال سرمایه گذاري شد که با افتتاح این

 
طرح ها 200 هزار شغل به صورت مستقیم براي جوانان در کشور ایجاد شده است. 

وي با بیان این که محدودیت مکانی براي حمایت از این طرح ها نداریم، افزود: طرح هاي تولیدي و اشتغالزا در حوزه گل و گیاه، پوشاك، گردشگري

 
و دانش بنیان از جمله طرح هاي اولویت دار مورد حمایت این صندوق هستند که در روستاها و شهرهاي کشور به مرحله افتتاح رسید. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید کشور اظهار کرد: در حوزه شهري در بخش دانش بنیان و فناوري اطلاعات طرح هاي خوبی در کشور افتتاح شده

 
است. 

نوراالله زاده افزود: آن چیزي که باید مورد اولویت تولیدکنندگان باشد کامل بودن زنجیره تولید و توزیع است که صندوق براي هدایت کارآفرینان در

 
این مسیر نیز از آن ها حمایت می کند. 

این مسئول افزود: اگر محصولات تولیدي این واحدها صاحب برند باشند و شعبه اي در استان دیگر براي روند توزیع ایجاد کنند تسهیلات کم بهره

 
دریافت می کنند. 

وي گفت: با توجه به اینکه بیشتر تولیدکنندگان از نیروهاي تحصیل کرده جوان یا آموزش دیده فنی و حرفه اي هستند محصولات خوبی تولید می
کنند که قابلیت صادرات هم دارند. در استان گیلان یک واحد تولیدي گل و گیاه به درجه اي از توسعه و پیشرفت رسیده که محصولات تولیدي آن

 
به روسیه و کشورهاي آسیاي میانه صادر می شود. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید به منظور افتتاح 15 طرح هاي مشاغل خانگی و روستایی شهرستان بابل که در قالب طرح «هر روستا یک

 
محصول» به بهره برداري رسید امروز به این شهرستان سفر کرد. 

طرح «هر روستا یک محصول» با هدف اشتغالزایی روستایی و حمایت از زنان سرپرست خانوار در تولید محصولات خانگی و روستایی توسط صندوق

 
کارآفرینی امید اجرا می شود. 

 
صندوق کارآفرینی امید در دولت یازدهم نیز از 160 هزار طرح با ارائه از تسهیلات حمایت کرد. 

اجراي طرح «هر روستا یک محصول» در مازندران از فروردین سال 1396 و همزمان با سفر رئیس جمهوري به این استان با بهره برداري از 54
کارگاه خیاطی خانگی در روستاهاي مازندران آغاز شد و طی سال هاي اخیر گسترش یافت.



ایجاد 10 هزار صندوق خرد روستایی در کشور تا پایان امسال

منبع: داناشماره خبر:  112  |  تاریخ: 1400/05/09

اصغر نوراالله زاده گفت: 5 هزار صندوق خرد روستایی در کشور ایجاد شده که تا پایان سال به 10 هزار صندوق افزایش می یابد.

اصغر نوراالله زاده گفت: 5 هزار صندوق خرد روستایی در کشور

 
ایجاد شده که تا پایان سال به 10 هزار صندوق افزایش می یابد. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ به نقل از بلاغ، اصغر نوراالله
زاده عصر امروز در مراسم افتتاح طرح هاي تولیدي روستاي رمنت
بابل اظهار کرد: 220 میلیارد ریال اعتبار طی چهار سال اخیر در
قالب طرح هر روستا یک محصول و در راستاي رونق کارآفرینی به

 
روستا هاي کشور پرداخت شد. 

وي بیان کرد: تفاهم نامه چهارجانبه تامین تسهیلات مورد نیاز
براي توسعه کشت گیاهان دارویی اواخر سال گذشته میان وزارت
جهاد کشاورزي، سازمان برنامه و بودجه، بسیج سازندگی و صندوق
کارآفرینی امید منعقد شده است و گام بسیار بلندي در جهت رفع

 
چالش هاي تولید گیاهان دارویی برداشته است. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید بیان کرد: اعتبار ویژه اي از محل منابع صندوق به سازمان برنامه و بودجه و جهاد کشاورزي در بخش گیاهان

 
دارویی اختصاص یافته است که استان می تواند از آن استفاده کند. 

نوراالله زاده افزود: با توجه به اینکه استان مازندران از ظرفیت تولید گیاهان دارویی برخوردار است، می توان از این اعتبار در راستاي توسعه کشت

 
گیاهان دارویی و صنایع وابسته به آن استفاده کرد. 

وي ادامه داد: براي حمایت از کسب و کار ها، اصلاح اساسنامه صندوق کارآفرینی در هیات دولت تصویب شد و به تایید شوراي نگهبان رسید بر این

 
اساس صندوق کارآفرینی به عنوان نماد توسعه اي عمل می کند و به لایه هاي بالاتر از کسب و کار ها می پردازد. 

این مسئول با بیان اینکه صندوق چند منظوره ذیل صندوق کارآفرینی امید ایجاد شده است تا از این به بعد بحث هاي تامین مالی از این صندوق
چند شعبه اي انجام شود، اضافه کرد: براي کسب و کار هاي خانگی متولی خاصی در کشور وجود نداشت بر این اساس با اجازه دولت، این صندوق
متولی کمک به این کسب و کار ها شد تا خدماتی، چون کمک به بازاررسانی محصولات، تامین مواد اولیه و اتصال این کار ها با یکدیگر صورت گیرد

 
و جهش خوبی در حوزه کسب و کار هاي خانگی و روستایی در کشور ایجاد شود. 

وي ادامه داد: با اصلاح اساسنامه، صندوق کارآفرینی می تواند به مراکز شتاب دهی، نوآوري و کارآفرینی براي سرمایه گذاري و تامین مالی وارد شود

 
و با مشارکت واحد ها و بخش هاي خصوصی موتور محرك توسعه کارآفرینی در مناطق مختلف روشن شود. 

نوراله زاده افزود: اصلاح اساسنامه می تواند فعالیت هاي تکمیلی در حوزه کارآفرینی و کسب و کار هاي خرد و کوچک را ایجاد کند بطوریکه با
هماهنگی دانشگاه ها و مراکز نوآوري صندوق هاي محصولی ایجاد و سرمایه گذاري می کنیم بطور مثال در حوزه چرم ما مزیت هاي رقابتی خوبی
داریم و در این حوزه با هماهنگی ذینفعان اقدام به ایجاد صندوق محصولی چرم کردیم تا تامین مالی از این صندوق صورت گیرد. همچنین در حوزه

 
هاي کشاورزي نیز قابلیت ایجاد صندوق هاي محصولی وجود دارد تا محصول از ابتداي کشت تا انتها براي تامین مالی از این صندوق استفاده کنند. 



مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید گفت: 5 هزار صندوق خرد روستایی در کشور ایجاد کرده ایم که تا پایان سال به 10 هزار صندوق افزایش می

 
دهیم. 

وي افزود: در تلاش هستیم تا براي محصولات استراتژیکی، چون صنایع دستی و فرش صندوق هاي تامین مالی ایجاد کنیم تا تامین مالی این

 
محصولات از تولید تا توزیع در این صندوق ها انجام شود. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید گفت: بنیاد خیریه اي با مجوز وزارت کشور ذیل صندوق کارآفرینی امید تشکیل شده است که اقدام به کارآفرینی
و توانمندسازي افراد در مناطق مختلف کشور را انجام می دهد و با آموزش ها و مهارت هاي که نیاز است روستاییان فرا بگیرند آن ها را توانمند

 
کنند. 

انتهاي پیام/



چرا اقتصاد ایران سلطان پرور است؟

منبع: روزنامه کارونشماره خبر:  113  |  تاریخ: 1400/05/09

گروه اقتصادي: چند سالی می شود، که شاهد رونمایی از سلطان شکر، سلطان سکه و ...هستیم، آخرین مورد از این سلطان پروري نیز به
کشف سلطان سیمان ختم شده است، چه موضوعی باعث شده است که اقتصادي ایران به این حال و روز بیفتد، که یک نفر بتواند کنترل

یک بازار را در اختیار بگیرد و هر کاري که دلش می خواهد را ...

یک کارشناس اقتصادي با اشاره به اینکه اقتصاد دولتی دلیل به وجود آمدن سلطان هاي مختلف در بازار هاي کالایی ایران است، اظهار داشت:
به دلیل اینکه نظام اقتصادي ایران تکلیف خود را براي پاسخ به یک سئوال مشخص نکرده، این وضعیت آشفته و نابسامان اقتصادي که امروز مشاهده
می کنید، به وجود آمده، این پرسش مشخص این است که اقتصاد ایران همچنان مبتنی بر اقتصاد دولتی اداره می شود یا اینکه قرار است در آینده
بر اساس اقتصاد متکی بر بخش خصوصی اداره شود.مسعود دانشمند افرود: طی سالیان گذشته همواره در عمل اقتصاد ایران یک اقتصاد دولتی بوده
که دولت بیشترین حضور و دخالت را در تمامی شئون اقتصادي انجام داده و نتیجه آن نیز امروز در بازار هاي مختلف به وضوح قابل مشاهده است،
زمانی که دولت در کوچکترین مسائل دخالت کند طبیعتاً معضلات و مشکلات بسیار زیادي به وجود می آید، اوج این نوع از مدل اقتصادي را در
اتحاد جماهیر شوروي شاهد بودیم، آن ابر قدرت جهانی با آن همه تنوع زیستی و آب و هوایی و امکانات فراوان به دلیل اقتصاد بسته و تماماً دولتی
کاملاً فرو ریخت.بعد از فروپاشی شوروي نیز ما شاهد بودیم افرادي که آن در حکومت صاحب منصب بودند به ثروت هاي افسانه اي دست پیدا کردند
و در دهه هاي بعد در خود روسیه و یا در کشور هاي دیگر امپراطوري هاي عظیم اقتصادي را بنا کردند، در اقتصاد ایران نیز مشاهده می کنیم با
وجود دولتی بودن اوضاع بسیار نابسامانی حاکم است، در چنین شرایطی نیز قاعدتاً رانت هاي گسترده اي توزیع شده و در این وسط عده اي نیز
منتفع خواهند شد، بنابراین افراد از این رانت ها منتفع شده اند، سلطان نام می گیرند، ما از سلطان شکر، سلطان سکه و سلطان آهن تا به امروز

 
سلاطین زیادي را دیده ایم، که در آخرین مورد از سلطان سیمان رونمایی شده است. 

این فعال اقتصادي با اشاره به اینکه تا زمانیکه اقتصاد دولتی وجود داشته باشد، اقتصاد ایران سلطان پرور خواهد بود، اضافه کرد: زمانی که اقتصاد
دولتی باشد ما با پدیده امضا هاي طلایی، توزیع رانت و سوء استفاده هاي اطلاعاتی روبرو خواهیم بود، طبیعتاً در چنین وضعی افراد به منافع مالی
بسیار هنگفتی دست پیدا می کنند، اما اگر به سمت اقتصاد مبتنی بر بخش خصوصی حرکت کنیم، همه چیز شفاف خواهد شد و آن زمان است که

 
کسی رانتی نخواهد داشت و اگر هم سوء استفاده اي انجام شود، به دلیل شفافیت، خیلی زود همه چیز افشا می شود. 

دانشمند ادامه داد: زمانی که دولت به سمت واگذاري امور به بخش خصوصی واقعی حرکت کند، دولت بسیار چابک و کوچک شده و می تواند وظیفه
نظارتی، سیاست گذاري و هدایتگري خود را انجام دهد، از سویی تولید زمانیکه به بخش خصوصی سپرده شود، کیفی خواهد شد و می تواند ارزش
افزوده بسیار مناسبی را خلق کند، طبیعتاً دولت نیز از این موضوع منتفع خواهد شد و با افزایش درآمدي که نصیبش می شود می تواند کار هاي
بسیار بزرگی انجام دهند.در حال حاضر تولید کشور کیفی نیست، شاید از نظر کمی وضعیت خوبی داشته باشد، اما از لحاظ کیفیت اوضاع خوبی
ندارد و طبیعتاً در چنین شرایطی افزایش تولید و اشتغال امکان پذیر نیست، اگر تولید کیفی باشد طبیعتاً صادرات نیز رونق خواهد گرفت و نتیجه آن
افزایش ارز آوري کشور خواهد بود که این موضوع می تواند بسیاري از مشکلات اقتصادي را حل کنید، بنابراین دولت باید بسیاري از بنگاه هاي خود
را واگذار کرده و تنها شرکت هایی که بر اساس قانون باید دولتی بمانند، را نگه دارد، اما مابقی باید بلا استثنا همگی واگذار شوند.وي با اشاره به اینکه
در این زمینه خلأ قانونی وجود ندارد، تصریح کرد: اگر ابلاغیه اصل 44 توسط دولت اجرا شود بسیاري از مشکلات رفع خواهد شد، در مورد شرکت
هایی نیز که براساس اصل 44 واگذار کردند روش واگذاري بسیار غلط بوده، یعنی زمانی که مناقصه یک شرکت را برگزار کردند کسی که بیشترین
قیمت را اعلام کرده شرکت به او واگذار شده در صورتیکه به اهلیت لازم براي تولید را نداشته است، نتیجه چنین رویکردي در کارخانه هایی همچون
هپکو، هفت تپه نساجی مازندران به خوبی قابل مشاهده است. کسی که کارخانه دولتی را تملک می کند باید از اهلیت لازم برخوردار باشد تا بتواند
میزان تولید و اشتغال کارخانه را افزایش دهد نه اینکه شرکت را ورشکسته کند و کارگران را از کار بیکار، همین کارخانه نساجی مازندران زمانی که
واگذار شد، بعد از مدتی ماشین آلات صنعتی آن به عنوان قراضه آهن فروخته شد و در زمینش نیز آپارتمان سازي کرده ند، چنین برخوردي نتیجه

 
رویکرد غلط خصوصی سازي در اقتصاد کشور است. 

 
چه میزان ارز خارج از چرخه رسمی اقتصاد ایران وجود دارد؟ 

 
کسی ریال نمی خواهد 



 
با بروز بحران ارزي طی سال هاي اخیر، به طور مکرر گفته شده که ایرانی ها شروع به پس انداز میزان بسیار زیادي از ارزدر خانه هاي خود کرده اند. 
در این مورد، اعداد متفاوتی هم ذکر شده و صد البته، هیچ گاه در مورد چگونگی اعلام آمار مربوط به میزان ارز خانگی در دست شهروندان ایرانی،
اظهار نظر دقیقی صورت نگرفته است. اما ایرانی ها واقعاً چقدر ارز در خانه هاي خود دارند؟تراز تجاري ایران طی دهه هاي اخیر همواره منفی بوده و
چنانکه علم اقتصاد به ما می گوید، این یعنی ما طی این مدت، همواره به میزانی بیش از صادرات، واردات داشته ایم. در زمستان سال 1396 و پس از
بروز ناآرامی هاي اجتماعی، محمدرضا پورابراهیمی، رئیس وقت کمیسیون اقتصادي مجلس در اظهارنظري تکان دهنده، از خروج حدود 30 میلیارد
دلار ارز از کشور، طی تنها چند هفته خبر داد.خروج این میزان ارز از کشور، تنها با خروج ناگهانیِ ارز از اقتصادي ایران در سال 1357 خورشیدي و
کمی پیش از پیروزي انقلاب قابل مقایسه است. تخمین زده می شود که در آن زمان، حدود 13 میلیارد دلار ارز از اقتصاد ایران خارج شده باشد. اما
خروج، یا بهتر بگوییم فرار سرمایه از اقتصاد ایران، از سال 1396 به این سو حتی شدت هم گرفته است. هر چند باز هم آماري رسمی در این زمینه
وجود ندارد، اما برخی شواهد می توانند نشان دهنده فرار سیستماتیک سرمایه در قالب ارز هاي خارجی از اقتصاد ایران باشند.نخستین مورد که
بسیار مشهود است، خرید ملک در کشور هاي همسایه، همچون ترکیه است. در سال هاي اخیر که ترکیه اعلام کرده در قبال خرید ملک به ارزش
دست کم 250 هزار دلار (حدود 6 میلیارد تومان با احتساب دلار 25 هزار تومانی) به سرمایه گذار پاسپورت ترکیه اي می دهد، ایرانی ها همواره در
رده هاي بالاي خرید ملک در ترکیه قرار داشته اند. از آن سو، یونس ژائله، رئیس اتاق بازرگانی تبریز، در اردیبهشت ماه امسال گفته بود که وخامت
فضاي کسب و کار کشور به جایی رسیده که حدود 11 هزار و 900 سرمایه گذار ایرانی به ترکیه سرازیر شده اند.در مورد میزان سرمایه این بازرگانان
هم عدد و رقمی اعلام نشده، اما یک حساب و کتاب سرانگشتی، میزان خروج سرمایه از ایران تنها از این مسیر را ده ها هزار میلیارد تومان برآورد می

 
کند. 

 
آمار نداریم 

در بهمن ماه سال 1396، غلامحسین شافعی، رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي ایران، رقم دلار هاي خانگی را 20 تا 25 میلیارد دلار
اعلام کرد. رقم اعلامی بعدي براي دلار هاي خانگی در مهر ماه سال 1397 توسط هادي قوامی، نایب رئیس وقت کمیسیون برنامه، بودجه و

 
محاسبات مجلس، حدود 30 میلیارد دلار اعلام شد. 

 
کسی ریال نمی خواهد 

ریال ایران، اکنون پس از بولیوار ونزوئلا، کم ارزش ترین واحد پولی در جهان است. (رتبه هاي سوم تا پنجم هم به ترتیب به دونگ ویتنام، روپیه
اندونزي و سومِ ازبکستان تعلق دارند.) این در حالی است که ریال، تنها در همین چند سال اخیر تا این حد افت ارزش داشته و در واقع، شیب نزول
ارزش آن در مقابل ارز هاي خارجی، تنها همین اواخر تا این حد تند شده است.با وجود محرمانه بودن داده هاي مربوط به ذخایر ارزي در داخل
ایران، نهاد هاي خارجی همچون بانک جهانی و صندوق بین المللی پول که وضعیت ایران را رصد می کنند، تخمین می زنند که مجموع دارایی هاي
ارزي قابل دسترسی ایران از حدود 100 میلیارد دلار در سال هاي گذشته، اکنون به کمتر از 10 میلیارد دلار رسیده است.سرد شدن روابط میان
ایران و کره جنوبی بر سر 7 میلیارد دلار داراییِ ارزي بلوکه شده ایران در بانک هاي این کشور، سفر هاي متعدد مقامات ایرانی به عراق براي
آزادسازي دلار هاي بلوکه شده در بانک هاي عراقی و اظهارات رئیس کل پیشینِ بانک مرکزي ایران مبنی بر اینکه این بانک دیگر با عرضه ارز در
بازار به کنترل قیمت دلار نخواهد پرداخت، همه و همه موید این واقعیت هستند که کفگیر ارزي ایران، این اواخر واقعا به تهِ دیگ خورده است. به
این ترتیب، عجیب نیست که ریال، روز به روز ارزش خود را از دست بدهد و سرمایه ارزي ایران، به ویلا هایی براي ثروتمندان ایرانی در کشور هاي

 
همسایه تبدیل شود. 

 
رشد ناگهانی بازارهاي مالی؛ 

 
کدام سهامداران بیشتر سود کردند؟ 

 
بازارهاي مالی در هفته اول مرداد ماه با اقبال روبه رو شدند و همگی بازارها بازدهی مثبت را به ثبت رساندند. 

 
سکه طرح جدید با رشد بیش ازپنج درصدي در صدر جدول بازدهی هفتگی قرار گرفت. 

 
سکه 

درست مثل هفته اول تیر ماه، سکه پربازده ترین بازار هفته اول مرداد هم شد.خریداران سکه امامی که در روزهاي پایاین تیرماه می توانستند هر
سکه را به نرخ 10 میلیون و 596 هزار تومان بخرند، حالا تا پایان روز هفتم مردادماه باید 562 هزار تومان بیشتر هزینه کنند.قیمت سکه در هفته اي

 
که گذشت با رشد 5.3 درصدي نسبت به هفته قبل به نرخ 11 میلیون و 158 هزار تومان رسید. 

 
دلار 

دلار در صرافی ملی هزار و 80 تومان گران شد.دلار که هفته گذشته در میانه کانال 24 هزار تومان نوسان می کرد، در این هفته توانست خود را بالا
بکشد و با رشد 4.4 درصدي خودش را به کانال 25 هزار تومانی برساند.قیمت دلار در پایان معاملات این هفته به نرخ 25 هزار و 599 تومان رسید و



 
دومین بازار پربازده در اولین هفته مردادماه شد. 

 
طلا 

قیمت طلا 18 عیار نیز در این هفته بیش از 41 هزار تومان افزایش یافت.براساس داده هاي اقتباس شده از شبکه اطلاع رسانی طلا، سکه و ارز هر
گرم از این فلز ارزشمند در هفته گذشته یک میلیون و 56هزار تومان قیمت داشت که با رشد 3.9درصدي در این هفته به نرخ یک میلیون و 95 هزار

 
و 700 تومان رسید. 

 
بورس 

شاخص کل بازار سرمایه در این هفته بیش از پنج هزار واحد رشد کرد و بازدهی 0.3 درصدي داشت.طبق داده هاي سازمان بورس، شاخص کل که
در هفته قبل روي سطح یک میلیون و311 هزار واحدي قرار گرفته بود با تحرکات صعودي، خود را به سطح یک میلیون 316 هزار واحد
رساند.بنابراین در پایان معاملات چهارشنبه این هفته، شاخص کل بازار سرمایه با قرارگیري روي سطح یک میلیون و 316 هزار و 504 واحدي، اولین

هفته مرداد ماه را هم با بازدهی مثبت به پایان رساند.



تخت خالی نیست، بیمارستان ها را نگردید!

منبع: روزنامه کارونشماره خبر:  114  |  تاریخ: 1400/05/09

رئیس اورژانس تهران با اشاره به پر شدن بیمارستان هاي پایتخت گفته است: در هیچ کجاي تهران تخت خالی نیست. بهتر است در
بیمارستان ها دنبال تخت خالی نگردید.

چند هفته اي می شود که تهران در وضعیت قرمز است. روز سه شنبه هم محسن هاشمی، رئیس شوراي شهر تهران گفته فوتی هاي کرونا
بیش از مرز 150 نفر هم عبور کرده. وضعیتی که نشان از بحرانی بودن وضعیت کرونا در پایتخت می دهد.حالا پیمان صابري، رئیس اورژانس تهران با
اشاره به پر شدن بیمارستان هاي پایتخت گفته: در هیچ کجاي تهران تخت خالی نیست. بهتر است در بیمارستان ها دنبال تخت خالی نگردید. از
سوي دیگر علیرضا ناجی، عضو ستاد مقابله با کرونا نیز روز دوشنبه گفت: در روزهاي آینده باتوجه به چیزهایی که می بینیم احتمالا تعداد کشته
شدگان افزایش یابد. هفته گذشته نیز تجارت نیوز در گزارشی میدانی از کمبود تخت خالی در بیمارستان هاي تهران نوشت. بر اساس این گزارش
بیماران مبتلا به کرونا ساعت ها در صف می ماندند تا نوبت پذیرش آنها شود.اپراتور سامانه 6070 که براي بیماران کرونایی در تهران جایابی می کند
هم گفته بود: سراسر تهران را بگردید یک تخت خالی پیدا نمی شود. در ادامه این گزارش آمده که مسئول پذیرش یکی از بیمارستان ها به همراه

 
بیمار گفته در ازاي پرداخت 30 میلیون تومان تخت خالی براي پیدا می کنم! در ادامه نظر برخی از کاربران را نسبت به این موضوع می خوانید: 

چرا همه بیمارستان هاي خصوصی پذیرش بیماران کرونایی را ندارند؟ چرا به این بیمارستان ها در این وضعیت بحرانی ابلاغ نمی شود؟ زمان جنگ
تمام بیمارستان هاي خصوصی، مجروحان جنگی را بستري می کردند. همه کشورها دارند ماسک خود را بر می دارند. ما هنوز واکسینه نشدیم و
روزي 250 نفر دارند می میرند. با برگزاري آزمون هاي ارشد دیگه بیماران باید روي زمین دراز بکشند. وزیر بهداشت که هر جا پا می گذارد، می
گوید کلی تخت خالی هست. همه هم دروغ می گویند که تخت خالی نیست! کشورهاي دنیا از مدیریت ما در بهت و حیرت هستند! اشتغال زایی و
تولید سود خالص به این می گویند! دلالی در همه کارها نفوذ پیدا کرده. کل ایران شده دلالی. پذیرش در بیمارستان هاي خوب تهران از مهاجرت به
امریکا سخت تر است. باید آشنا داشته باشی یا زیر میزي بدهید! صد رحمت به بساز و بفروش ها و مشاوران املاك! باز آنها دلالی سیمان و آهن را
می کنند نه دلالی جان آدم ها را! تعداد مبتلایان و فوتی هاي کرونا براساس گفته هاي مسئولان مربوطه رو به افزایش است. در حال حاضر در پیک
پنجم کرونا هستیم و تاکنون مجموع جان باختگان این بیماري به 90 هزار و 74 نفر رسیده. اما همچنان روند واکسیناسیون در کشور کند است و

 
واردات واکسن هم کم. 

 
مبلغ مدعی درمان کرونا درگذشت! 

رئیس مرکز اطلاع رسانی وزارت بهداشت خبر داد که موسس پیک شفا و مدعی درمان قطعی کرونا با روش هاي ابداعی اصطلاحا طب سنتی در اثر

 
کرونا درگذشت. 

 
بخش خصوصی بالاخره واکسن کرونا وارد کرد 

نخستین محموله از واکسن کرونا خریداري شده از سوي بخش خصوصی، پس از چند ماه بحث و گمانه زنی در این مورد، سرانجام به ایران وارد
شد.هر چند از ابتداي تابستان اتاق بازرگانی تهران اعلام کرد که بحث خرید شش میلیون دوز واکسن کرونا را در دستور کار قرار داده تا با استفاده از
آن مقدمات واکسینه شدن کارگران فعال در خطوط تولید را فراهم کند اما در هفته هاي بعد مشخص شد با فراهم نشدن مقدمات لازم براي صدور
مجوز و تامین ارز، امکان واردات این واکسن ها فراهم نشده است.پس از آن رئیس اتحادیه واردکنندگان دارو خبر داد که بخش خصوصی واردات را
کنار نگذاشته و در چند محور مجزا فرایند خرید واکسن ادامه دارد و در صورت نهایی شدن فرایند صدور مجوز و تامین ارز، این واکسن ها به ایران
می رسند.پس از کش و قوس هاي فراوان سرانجام گمرك اعلام کرد که حدود 300 هزار دز واکسن از سوي بخش خصوصی به کشور وارد شده است

 
و وزارت بهداشت نیز این موضوع را تایید کرد. 

 
270 ایرانی دیگر جان باختند 

روز گذشته و بر اساس معیارهاي قطعی تشخیصی، 24 هزار و 715 بیمار جدید مبتلا به کووید 19 در کشور شناسایی شد که دو هزار و 856 نفر از
آنها بستري شدند.مجموع بیماران کووید 19 در کشور به سه میلیون و 851 هزار و 162 نفر رسید.در طول 24 ساعت گذشته، 270 بیمار کووید 19
جان خود را از دست دادند و مجموع جان باختگان این بیماري به 90 هزار و 344 نفر رسید.تا کنون سه میلیون و 348 هزار و 363 نفر از بیماران،
بهبود یافته و یا از بیمارستانها ترخیص شده اند.5 هزار و 384 نفر از بیماران مبتلا به کووید 19 در بخش هاي مراقبت هاي ویژه بیمارستان ها تحت

 
مراقبت قرار دارند. 



 
جایزه 100 دلاري بایدن به کسانی که واکسن بزنند! 

بنا به بیانیه وزارت دادگستري آمریکا، بایدن اعلام کرده است که به هرکسی که جدیداً واکسن کرونا تزریق کند، جایزه اي 100 دلاري دهند.شیوع

 
نوع جهش یافته کرونا در جهان به نام دلتا کرونا باعث پیک هاي جدید کرونا شده است. 

تزریق واکسن کرونا یکی از راه هاي جلوگیري از گسترش کرونا است. این اقدام از سوي جو بایدن، رئیس جمهوري آمریکا در میان افزایش نگرانی ها

 
بابت گسترش و شیوع نوع جدیدي از کرونا موسوم به واریانت دلتا انجام شده است. 

 
واکسیناسیون کودکان در اسرائیل 

با مجوز صادر شده از سوي وزارت بهداشت اسرائیل، کلیه کودکان آسیب پذیر 5 تا 11 ساله در این کشور از اول ماه اوت مجاز به دریافت واکسن
کرونا خواهند بود.در بخشنامه وزارت بهداشت اسرائیل آمده است که تدابیر لازم براي تامین هزینه واکسیناسیون کودکانی که در معرض خطر عوارض
شدید یا مرگ ناشی از ابتلا به بیماري کووید19 قرار دارند، در نظر گرفته شده و صندوق هاي بیمه درمانی نیز در جریان این دستورالعمل قرار گرفته

اند.



تسهیلات در زمینه هایی که اثرگذاري بیشتري دارند پرداخت می کنیم

منبع: روزنامه نصف جهانشماره خبر:  115  |  تاریخ: 1400/05/09

نصف جهان: فرماندار فریدن گفت: تسهیلات در زمینه هایی که اثرگذاري بیشتري دارند پرداخت می کنیم زیرا عمدتا مبالغ کاملا منطبق با

 
واقعیت نیاز بخشهاي مختلف نبوده و تاثیرگذاري بیشتر آنها از جمله با نظارت هاي بعد از پرداخت تسهیلات ارتباط مستقیم دارد 

رئیس کارگروه اشتغال شهرستان سیاست کلی جلسه را پرداخت تسهیلات در حوزه کارگاههاي کوچک و زودبازده با تنوع بالا عنوان نمود و تاکید
کرد اینکه کدام کارگاه با اقتضائات ما متناسب است باید در شهرستان اولویت بندي شود لذا از این به بعد مطلقا پراکنده کاري نشود و حتما مبالغی

 
که در اختیار دستگاهها قرار می گیرد را به دبیرخانه اعلام و مصادیق آنرا بصورت کلی براساس سیاست شهرستان پیگیري کنید 

رئیس کارگروه اشتغال و سرمایه گذاري شهرستان پس از تبریک اعیاد ماه ذي الحجه و دهه ولایت و امامت ، خطاب به حاضرین در جلسه اظهار
داشت ما در قالب این جلسه متولی امور اشتغال در شهرستان می باشیم و دغدغه اي که مردم در این زمینه به حد اعلا دارند ما نیز هم به اقتضاي
مسئولیتی که در این حوزه داریم و هم فراتر از آن مسئولیت اجتماعی و اخلاقی که در مورد جامعه داریم به اشتغال به عنوان یک معضل اصلی
جامعه امروز توجه می کنیم که الحمداالله طبق گزارشات ارائه شده توسط اعضا اقداماتی در این زمینه در شهرستان انجام شده که البته نیازمند نظم

 
و ساماندهی بیشتري می باشند تا نتیجه مطلوب ترحاصل شود. 

نماینده عالی دولت در شهرستان افزود اگر مشکلات سطح شهرستان را اولویت بندي نماییم ایجاد اشتغال به دلیل تبعات اقتصادي و فراتر از آن
اجتماعی در اولویت اول قرار دارد و حتی فراتر از مسائل اقتصادي است زیرا ایجاد اشتغال و مقابله با بیکاري جوانب مختلفی داشته و تنها بعد
اقتصادي ، تولید ثروت و درآمد نیست وي در تکمیل سخنانش گفت اگر به حوزه اقتصادي کم توجهی شود ضمن اینکه آسیبهاي آنرا در حوزه هاي
مختلف اقتصادي جامعه می بینیم آسیب هایی را در حوزه مسائل اجتماعی به وجود می آورد که تبعات آن بلند مدت بوده و فائق آمدن بر آن

 
سختیهاي خود را دارد 

فرماندار با تاکید بر اینکه ما در حوزه اقتصاد و مسائل عمرانی با تخصیص منابع و نیروي انسانی شاید بتوانیم یک پروژه عمرانی را در یک مدت کوتاه
و زمان بندي شده به نتیجه برسانیم و از تبعات اقتصادي جلوگیري کنیم گفت ولی در حوزه مسائل اجتماعی اگر بواسطه همین مسائل اقتصادي و
بی کاري آسیب دیدیم آسیب ها ماندگار بوده و مدیریت و اصلاح آن ممکن است حتی سالها به طول انجامد کمااینکه بسیاري از مواقع برخی آسیب

 
ها غیر قابل جبران می باشند. 

وي خاطر نشان نمود بنا به دلایل گفته شده فراتر از وظیفه اداري که اشاره شد از جهات اخلاقی هم همگی مکلف هستیم که نهایت تلاش خود را
انجام دهیم معین الدینی در ادامه به ابتداي سخنانش در خصوص انجام اقدامات پراکنده در حوزه اشتغال اشاره داشت و گفت علیرغم تلاشها اگر
همچنان با نقطه مطلوب فاصله داریم به دلیل عدم سازماندهی و برنامه ریزي می باشد خصوصا اینکه منابع نیز در این زمینه محدود بوده و باید

 
مدیریت بهتري در کارها باشد 

فرماندار هدف برگزاري جلسات اشتغال را سیاستگذاري ، برنامه ریزي و ساماندهی این حوزه اعلام نمود و گفت باید در خلال این جلسات برنامه
ریزي لازم انجام و همه امور بصورت منسجم پیگیري شود معین الدینی تاکید کرد تعهدات دستگاهها در حوزه اشتغال باید به حد اعلا پیگیري شود
خصوصا اینکه ادارات اگر در برنامه ریزي که دستگاه متبوع استانی برایشان انجام داده با توجه به امکانات شهرستان مشکلی دارند در ابتداي سال باید

 
پیگیري لازم را انجام و اصلاحات لازم را انجام دهند . 

نماینده عالی دولت در شهرستان با تاکید بر اینکه ما نمی خواهیم دستگاههاي اجرایی ما صرفاً از لحاظ کمی عملکرد ارائه دهند گفت با توجه به
اینکه تواناییها و امکانات محدود می باشد اگر تعهدي در قالب سازمانهاي مربوطه در دستگاههاي استانی می شود و آن را قبول کردید باید به تعهدات



 
خود پایبند بوده تا شهرستان مورد سوال و مواخذه قرار نگیرد که علت منطبق نبودن آمار با آمار استانی چیست. 

رئیس کارگروه اشتغال و سرمایه گذاري شهرستان پیگیري انجام تعهدات و ثبت در سامانه هاي مربوطه به منظور انعکاس عملکرد و اولویت گذاري
امور در حوزه اشتغال را با توجه به حداقل منابعی که در اختیار هر کدام از دستگاهها قرار داده شده را از جمله اقدامات مهم عنوان نمود و افزود اگر
با توجه به محدودیت منابع اعتباري ، آمار بالاي متقاضیان و تمایل به اشتغال اداري و پشت میز نشینی برخی افراد جویاي کار اولویت بندي و هم

 
افزایی لازم نباشد اتفاق خاصی در حوزه ایجاد اشتغال رقم نخواهد خورد 

نماینده عالی دولت در ادامه سخنانش به بررسی تسهیلات در قالب جلسات و اولویت گذاري آنها منطبق با شرایط شهرستان که منافی تصمیمات
سازمانی هم نبوده اشاره داشت و افزود هر دستگاه اجرایی ضمن پیگیري تکلیف استانی باید منطبق با شرایط شهرستان پیش رود که بعنوان نمونه به
نظر می رسد در شهرستان فریدن با توجه به خلق و خوي افراد جویاي کار که بیشتر مطالبه شان در حوزه کارگاههاي کوچک زودبازده است باید به

 
اینگونه اشتغالات توجه بیشتري شود. 

رئیس کارگروه اشتغال شهرستان سیاست کلی جلسه را پرداخت تسهیلات در حوزه کارگاههاي کوچک زودبازده با تنوع بالا عنوان نمود و تاکید کرد
اینکه کدام با اقتضائات ما متناسب است باید در شهرستان اولویت بندي شود لذا از این به بعد مطلقا پراکنده کاري نشود و حتما مبالغی که در اختیار

 
دستگاهها قرار می گیرد را به دبیرخانه اعلام و مصادیق آنرا بصورت کلی براساس سیاست شهرستان پیگیري کنید 

وي افزود تسهیلات را در زمینه هایی که اثرگذاري بیشتري دارند پرداخت کنیم زیرا عمدتا مبالغ کاملا منطبق با واقعیت نیاز بخشهاي مختلف نبوده
و تاثیرگذاري بیشتر آنها از جمله با نظارت هاي بعد از پرداخت تسهیلات ارتباط مستقیم دارد. وي خطاب به دبیر جلسه گفت تیمی تشکیل و نظارت

 
لازم از کارگاههاي شهرستان انجام و بررسی شود کدام کارگاهها علیرغم اخذ تسهیلات فعال نیستند. 

فرماندار همچنین اولویت اول اشتغال شهرستان را حوزه کشاورزي معرفی نمود و در خصوص راي عدم احداث گلخانه در فریدن و اتمام تسهیلات
کشاورزي گفت این دو مورد بر خلاف شرایط شهرستان می باشد زیرا بیشترین مطالبه شهرستانی براي اشتغال بر اساس کشاورزي بوده و گرایش در

 
حوزه هاي دیگر از جمله صنعت اینگونه نیست. 

استفاده از ظرفیت کارورزي و مشوقهاي بیمه اي راه اندازي تیم دو نفره کارشناس صمت و اداره کار و انجام فرهنگ سازي و اطلاع رسانی بصورت
چهره به چهره در خصوص استفاده کارفرمایان از این دو مزیت از دیگر تاکیدات فرماندار بود



طرح "هر روستا یک محصول" سبب کاهش بیکاري می شود

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  116  |  تاریخ: 1400/05/09

 
طرح "هر روستا یک محصول" سبب کاهش بیکاري می شود 

 
مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید گفت: اجراي طرح هر روستا یک محصول موجب کاهش بیکاري و افزایش تولید در روستاها می شود. 

نوراله زاده در حاشیه افتتاح پروژه هاي اشتعالزایی شهرستان بابل با عنوان اینکه اجراي طرح هر روستا یک محصول موجب کاهش بیکاري و افزایش
تولید در روستاها می شود، خاطرنشان کرد : در چهار سال گذشته 220 میلیارد ریال طرح اشتغالزایی با اعتبار 8 هزار میلیارد ریال مورد حمایت قرار
دادیم که تعدادي از این طرح ها بابت تثبیت اشتغال و تعدادي دیگر بابت ایجاد اشتغال جدید است، بنابراین این طرحی که امروز در روستاي رمنت

 
بابل مشاهده می کنیم و طرح هاي مشابه آن سبب تحول در روستاها می شود. 

 
وي افزود :اجراي این گونه طرح هاي مهم سبب درآمدزایی براي خانوارهاي روستایی می شود بنابراین باید مورد حمایت ویژه قرار گیرند. 

مدیر عامل صندوق کارآفرینی امید کشور تصریح کرد: توانمندسازي و افزایش مهارت روستائیان با اجراي این طرح ها عملیاتی می گردد و طرح هر

 
روستا یک محصول، یکی از اقدامات مهم صندوق کارآفرینی امید است. 

نوراله زاده یادآور شد : دو طرح افتتاحی شامل طرح گلخانه در روستاي اله چال بابل به تعداد 36 فقره و به میزان 56 میلیارد و 950 ریال و طرح
هاي تولیدي پوشاك و مصنوعات چوبی روستاي رمنت بابل به تعداد پرداختی 14 فقره به مبلغ 17 میلیارد و 800 میلیون ریال با اشتغال مستقیم و

 
غیر مستقیم 15 نفر است. 

وي همچنین در ادامه افتتاحیه طرح ها اظهار کرد : 400 شعبه در سراسر کشور براي توسعه روستاها فعالیت دارند بنابراین براي اشتغالزایی در

 
روستاها تمامی صنوف مجاز به فعالیت هستند. 

 
مدیر صندوق کارآفرینی امید کشور تصریح کرد : حوزه هاي فناوري اطلاعات، فرهنگ و هنر و انتشارات؛ جامعه هدف این صندوق در شهرها هستند. 



طرح "هر روستا یک محصول" سبب کاهش بیکاري می شود

طرح "هر روستا یک محصول" سبب کاهش بیکاري می شود

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  117  |  تاریخ: 1400/05/09

 
مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید گفت: اجراي طرح هر روستا یک محصول موجب کاهش بیکاري و افزایش تولید در روستاها می شود. 

نوراله زاده در حاشیه افتتاح پروژه هاي اشتعالزایی شهرستان بابل با عنوان اینکه اجراي طرح هر روستا یک محصول موجب کاهش بیکاري و افزایش
تولید در روستاها می شود، خاطرنشان کرد : در چهار سال گذشته 220 میلیارد ریال طرح اشتغالزایی با اعتبار 8 هزار میلیارد ریال مورد حمایت قرار
دادیم که تعدادي از این طرح ها بابت تثبیت اشتغال و تعدادي دیگر بابت ایجاد اشتغال جدید است، بنابراین این طرحی که امروز در روستاي رمنت

 
بابل مشاهده می کنیم و طرح هاي مشابه آن سبب تحول در روستاها می شود. 

 
وي افزود :اجراي این گونه طرح هاي مهم سبب درآمدزایی براي خانوارهاي روستایی می شود بنابراین باید مورد حمایت ویژه قرار گیرند. 

مدیر عامل صندوق کارآفرینی امید کشور تصریح کرد: توانمندسازي و افزایش مهارت روستائیان با اجراي این طرح ها عملیاتی می گردد و طرح هر

 
روستا یک محصول، یکی از اقدامات مهم صندوق کارآفرینی امید است. 

نوراله زاده یادآور شد : دو طرح افتتاحی شامل طرح گلخانه در روستاي اله چال بابل به تعداد 36 فقره و به میزان 56 میلیارد و 950 ریال و طرح
هاي تولیدي پوشاك و مصنوعات چوبی روستاي رمنت بابل به تعداد پرداختی 14 فقره به مبلغ 17 میلیارد و 800 میلیون ریال با اشتغال مستقیم و

 
غیر مستقیم 15 نفر است. 

وي همچنین در ادامه افتتاحیه طرح ها اظهار کرد : 400 شعبه در سراسر کشور براي توسعه روستاها فعالیت دارند بنابراین براي اشتغالزایی در

 
روستاها تمامی صنوف مجاز به فعالیت هستند. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید کشور تصریح کرد : حوزه هاي فناوري اطلاعات، فرهنگ و هنر و انتشارات؛ جامعه هدف این صندوق در شهرها هستند.



شکستن حلقه فقر با مهارت آموزي مقدور است

منبع: بسیج نیوزشماره خبر:  118  |  تاریخ: 1400/05/09

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: شکستن حلقه فقر و جلوگیري از افتادن در سیاه چاله آن با ایجاد اشتغال پایدار مبتنی بر مهارت هاي
آموزش هاي فنی و حرفه اي مقدور است.

به گزارش خبرگزاري بسیج، محمد شریعتمداري در آئین گشایش نوزدهمین دوره مسابقات ملی مهارت که با حضور معاون اول رئیس
جمهوري برگزار شد، اظهار داشت: شکستن حلقه فقر و جلوگیري از افتادن در سیاه چاله آن با ایجاد اشتغال پایدار مبتنی بر مهارت هاي آموزش
هاي فنی و حرفه اي مقدور است. توسعه انسانی و نیروي انسانی، مهمترین دارایی و سرمایه در جهان امروز است، توجه به جایگاه رفیع و بلند مربیان،

 
اساتید و معلمان این حوزه ضروري است. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی تاکید کرد: نهضت مهارت افزایی، بدون حضور صنعتگران، صاحبان کار و کارآفرینان امکان پذیر نیست و باید شرایط

 
مهیا شود تا بتوانند مهارت آموزي را به موضوعی ملی تبدیل کنند. 

وي با بیان اینکه حضور معاون اول در سازمان فنی و حرفه اي، نقطه عطفی در تاریخ این سازمان است، خطاب به وي گفت: حضور شما براي این

 
سازمان ارزشمند است و امیدوارم، منشأ خیر و برکت و اثر در توسعه مهارت باشد. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی اظهار داشت: در عصر حاضر، مهارت آموزي اهمیت زیادي دارد و واحدهاي صنعتی به این نتیجه رسیده اند که با

 
اداره سنتی واحد خود بدون استفاده از مهارت و فن امکان ادامه حیات امکانپذیر نیست. 

وي با بیان اینکه اهمیت اینترنت اشیا، بلاك چین و هوش مصنوعی توضیح داد: در کنار آموزش فنی حرفه اي به کمک بخش خصوصی، بنیادهاي

 
اینترنت اشیا، بلاك چین و هوش مصنوعی را تأسیس کرده و در حال توسعه آن هستیم. 

 
شریعتمداري تصریح کرد: در زمینه تولید محصولات الکترونیک مجازي و آي تی، اپلیکیشن ها و نرم افزارها قدم هاي بزرگی برداشته شده است. 

وزیر تعاون کار و رفاه اجتماعی به موضوع مهارت آموزي در مدارس، آموزشگاه ها و دانشگاه ها نیز پرداخت و گفت: به رغم اینکه کرونا باعث شد
آموزش مراکز فنی و حرفه اي در سال 99 که اوج کرونا بود از سال 98 کمتر باشد، ولی با آموزش 36 هزار نفر بیشتر در مراکز کار و دانش تا

 
حدودي این موضوع جبران شد و حدود 204 هزار نفر در سال 99 در کار و دانش، مهارت هاي فنی حرفه اي آموزش دیدند. 

 
شریعتمداري بر توسعه مهارت آموزي در دانشگاه ها نیز تاکید کرد. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی تصریح کرد: فعالیت هاي سازمان فنی و حرفه اي باید در سطوح پایین آموزش، به صورت ویژه به مردم سپرده شود و

 
سازمان در جایگاه مشاور، هادي و کمک کننده قرار بگیرد. 

وي گفت: نقش آموزش فنی حرفه اي در ارتقا بهره وري در کشور مهجور است، با داشتن مهارت در زندگی خانوادگی، اجتماعی و شغلی می توان

 
زندگی بهتري داشت. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در خصوص مهارت آموزي و مسئله آسیب هاي اجتماعی نیز گفت: استفاده از مهارت در آسیب هاي اجتماعی در
دستور کار قرار داشته؛ بالا بردن سطح آموزش ها و شکوفا کردن استعداد کسانی که داراي معلولیت ظاهري هستند اما توانایی فنی و مهارتی بالایی

 
دارند در این دوره با همکاري سازمان فنی حرفه اي و بهزیستی پیگیري شد و جریان بازتوانی مهارتی این مجموعه مورد توجه قرار گرفت. 



 
وي در خصوص آموزش مهارتی سربازان وظیفه، خاطر نشان کرد: با فراگیري آموزش فنی و حرفه اي این دوره با ارزش بیشتري سپري می شود. 

شریعتمداري افزود: آموزش مهارتی سربازان می تواند براي پیدا کردن شغل مناسب بعد از سربازي بسیار مؤثر باشد، هم در معاونت اشتغال و هم در

 
سازمان فنی و حرفه اي توسعه این آموزش ها به طور ویژه دنبال می شود. 

گفتنی است، نوزدهمین دوره مسابقات ملی مهارت، به صورت نمادین در رشته هاي لوله کشی و اجراي سیستم هاي گرمایشی با 8 رقابت کننده از
استان هاي سمنان، بوشهر، خراسان رضوي، اردبیل، ایلام، زنجان، یزد و کردستان در مرکز تربیت مربی کرج برگزار شد.



ساختمان شماره2 بیمارستان علی ابن ابیطالب(ع) زاهدان افتتاح شد

منبع: ایرناشماره خبر:  119  |  تاریخ: 1400/05/09

زاهدان- ایرنا- ساختمان شماره 2 بیمارستان علی ابن ابیطالب(ع) زاهدان به نام ساختمان «شهید حاج قاسم سلیمانی» با اعتبار 200
میلیارد تومان امروز/شنبه/ به صورت ویدئوکنفراسی توسط رئیس جمهوري به بهره برداري رسید.

زاهدان- ایرنا- ساختمان شماره 2 بیمارستان علی ابن ابیطالب(ع)
زاهدان به نام ساختمان «شهید حاج قاسم سلیمانی» با اعتبار
200 میلیارد تومان امروز/شنبه/ به صورت ویدئوکنفراسی توسط

 
رئیس جمهوري به بهره برداري رسید. 

به گزارش ایرنا رییس دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی
درمانی زاهدان در این مراسم گفت: عملیات ساخت این طرح
بهداشتی درمانی سیستان و بلوچستان با زیربناي 33 هزار متر

 
مربع از سال 88 آغاز شده بود. 

دکتر محمد هاشمی شهري افزود: با توجه به نیاز 25 هزار و 500

 
متر مربع از این طرح عمرانی به مجموعه درمانی اختصاص دارد. 

وي ادامه داد: ساختمان شماره2 بیمارستان علی ابن ابیطالب(ع) زاهدان داراي هشت طبقه است که بخش هاي درمانی آن شامل اورژانس، بخش
هاي بستري جراحی و غیر جراحی، هفت اتاق عمل عمومی، 2 اتاق عمل جراحی قلب باز و یک اتاق عمل اورژانس (مجموعا 10 اتاق عمل)، بخش

 
آنژیوگرافی، آزمایشگاه، واحدهاي تاسیساتی و نگه داشت است. 

رییس دانشگاه علوم پزشکی زاهدان تصریح کرد: همچنین به منظور ارائه خدمات به مردم شریف سیستان و بلوچستان مراکز تصویر برداري پیشرفته

 
رادیولوژي، سی تی اسکن، MRI و ماموگرافی در این ساختمان نیز در حال نصب است. 

وي تاکید کرد: با افتتاح ساختمان شماره2 بیمارستان علی ابن ابیطالب(ع) زاهدان زمینه اشتغال افزو بر 700 نفر در مرکز سیستان و بلوچستان

 
فراهم شد. 

 
برچسب ها 

 
- سیستان و بلوچستان 

 
- افتتاح طرح 

 
- دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی درمانی زاهدان 

- بهداشت و سلامت



جهانگیري: امروز نمی توان به مردم دروغ گفت

منبع: دیده بان ایرانشماره خبر:  120  |  تاریخ: 1400/05/09

معاون اول رییس جمهور با تاکید بر اینکه اتکا بر فناوریهایی نظیر آي تی و آي سی تی موجب افزایش شفافیت است، تصریح کرد: امکانپذیر
نیست که در دنیاي امروز مطلبی را از مردم مخفی و یا بر آنها تحمیل کرد. امروز نمی توان به مردم دروغ گفت. کشور در مرحله اي قرار

دارد که نمی توان به مردم چیزي گفت ولی کار ...

به گزارش سایت دیده بان ایران؛ جهانگیري صبح امروز (شنبه) در
آیین افتتاح نوزدهمین دوره مسابقات ملی مهارت که در سازمان
آموزش فنی-حرفه اي کشور و با حضور روساي سازمانهاي فنی-
حرفه اي سراسر کشور برگزار شد، به ورود دانش و فناوري هاي
نوین در فضاي جدید جهانی و ورود به داخل کشور اشاره و تصریح
کرد: نباید زمانی که با یک پدیده جدید روبرو می شویم تنها به
فکر عوارض سیاسی و اجتماعی و ممنوعیت استفاده از آن پدیده

 
باشیم. 

معاون اول رییس جمهور با تاکید بر اینکه باید از گذشته درس عبرت گرفت، به مقاومت در استفاده از همه پدیده هاي نو نظیر راه آهن، تلویزیون،
ویدیو و ماهواره اشاره کرد و گفت: در مقطعی از تلویزیون به عنوان اتاق شیطان یاد می شد. این در حالی است که امروز در همه روستاهاي کشور از
این تجهیزات دنیاي ارتباطات استفاده می شود. باید در نظر داشت که با علم و فناوري نمی توان مبارزه کرد البته این مباحث نیازمند قواعد و قوانین

 
حکمرانی دقیقی هستند که باید به درستی نوشته شود. 

وي افزود: ممکن است شبکه اي در فضاي مجازي ایجاد و تحت تاثیر سیاست هاي جایی از دنیا قرار داشته باشد و عوارضی براي کشور به وجود آورد
اما باید در نظر داشت که نمی توان با مردم خود مبارزه کرد و پیشرفت کشور در سازگاري، گفتگو و جلب مشارکت مردم براي وضع قوانین جدید

 
است. 

جهانگیري با تاکید بر اینکه اتکا بر فناوریهایی نظیر آي تی و آي سی تی موجب افزایش شفافیت است، تصریح کرد: امکانپذیر نیست که در دنیاي
امروز مطلبی را از مردم مخفی و یا بر آنها تحمیل کرد. امروز نمی توان به مردم دروغ گفت. کشور در مرحله اي قرار دارد که نمی توان به مردم

 
چیزي گفت ولی کار دیگري انجام داد. 

معاون اول رییس جمهور با اشاره به فعالیت اقتصادي چندین میلیون ایرانی در فضاي مجازي و اینترنت، ادامه داد: اینترنت از مواضع آشکار عدالت
خواهی در کشور است تا جایی که یک روستایی در منطقه خاش در سیستان بلوچستان با استفاده از اینترنت و ایجاد کسب و کار توانسته کالاهاي
خود را با جلب مشتري به سراسر دنیا بفروشد که این مهم از مزایاي بسیار زیاد گسترش اینترنت و پهناي باند در کشور است که با تلاش هاي دولت

 
تدبیر و امید فراهم شده است. 

وي همچنین با اشاره به شیوع بیماري کرونا تصریح کرد: اگر اینترنت، پهناي باند و امکانات و زیرساخت هاي فضاي مجازي در این دولت توسعه
نیافته بود کشور با مشکلات عدیده اي روبرو می شد. اگر پهناي باند در کشور ایجاد نمی شد 14 میلیون دانش آموز، 900 هزار معلم، 4 میلیون
دانشجو و اساتید دانشگاه نمی توانستند از طریق شبکه هاي مجازي و همچنین شبکه شاد در آموزش و پرورش کلاسها و آموزش هاي خود را برقرار

 
کنند. 



جهانگیري تاکید کرد: در حال حاضر 20 میلیون خانوار با بهره گیري از فضاي مجازي و اینترنتی می توانند وام قرض الحسنه دریافت و یا خرید

 
الکترونیکی داشته باشند. دنیاي مجازي و اینترنت و اقتصاد مرتبط با این بخش دنیاي متفاوتی خواهد بود. 

بنابر گزارش دیده بان ایران؛ معاون اول رییس جمهور با تاکید بر اینکه هنر مراکز فنی و حرفه اي در کشور این است که تحلیلی دقیق نسبت به
آینده اقتصاد کشور و جهان داشته باشند، افزود: افراد باید متناسب با تحلیل هاي اقتصادي به روز آموزش ببینند تا منبع درآمد براي خود داشته
باشند. به منظور تحقق این مهم در جلسات اول شوراي آموزش فنی و حرفه اي سیاست هاي مبتنی بر آینده پژوهی و علم بروز، اقتصادي جهانی و

 
حرکت اقتصادي کشور اتخاذ شد. 

وي با بیان اینکه اگر مهارت آموزي سنتی و مدرن متناسب با شرایط جدید جایگاه خود در کشور را پیدا کند مسائل کشور حل می شود، ادامه داد:
افراد داراي مهارت حتما می توانند شغل پیدا کنند و یا تبدیل به یک کارآفرین شوند. در یکی از بازدیدهاي خود از دانشگاه فنی و حرفه اي از رییس
سازمان فنی و حرفه اي پرسیدم که چند نفر از فارغ التحصیلان از دانشگاه هاي مرتبط با این سازمان می توانند بعد از فارغ التحصیلی صاحب شغل و
یا منبع درآمد شوند که رییس این سازمان با اطمینان بالایی اعلام کرد که درصد بالایی از فارغ التحصیلان از دانشگاه ها و هنرستان هاي مرتبط با

 
این سازمان می توانند صاحب شغل شوند. 

جهانگیري با بیان اینکه افرادي که در جامعه دوره هاي مهارت آموزي را در مراکز فنی حرفه اي طی کرده اند به درجه اي می رسند که با اعتماد به
نفس بالا می توانند در کشور کار ایجاد کنند، افزود: آموزش مهارت می تواند به بالا رفتن اعتماد به نفس فرد کمک بالایی نماید تا جایی که خود را

 
کارآفرین بداند و با ریسک بالا به ایجاد اشتغال در کشور و سرمایه گذاري مبادرت نماید. 

معاون اول رییس جمهور با تاکید بر اینکه توانمندي و بالندگی ملی کشور با ایجاد مهارت افزایش می یابد، ادامه داد: اگر نیروي بیکار در کشور وجود
داشته باشد، سرمایه بزرگی از کشور هدر می رود و نیروي انسانی سرمایه اي است که به وسیله آن می توان اقتصاد بزرگ کشور را به نقطه اي

 
برسانیم که بیکاري در کشور با توجه به مهارت افزایی کاهش یابد. 

وي تبدیل مهارت آموزي به فرهنگ عمومی و گفتمان غالب در جامعه را مهمترین رسالت سازمان فنی و حرفه اي توصیف و تاکید کرد: مقام معظم
رهبري دو مبناي توسعه و تولید علم و فناوري را در کشور بنا گذاشته اند که الان تبدل به گفتمان غالب در کشور شده است و توسعه و پیشرفت

 
ایران بدون توسعه علم امکانپذیر نیست. 

جهانگیري همچنین به تعداد بالاي فارغ التحصیلان در دانشگاه هاي کشور با مدارك بالاي تحصیلی اشاره کرد و افزود: زمانی در جامعه همه به دنبال
این بودند که در رشته هاي پزشکی و مهندسی تحصیل کنند و یا با مدارك دکتري فارغ التحصیل شوند بطوریکه امروز تعداد زیادي از افراد با
مدارك تحصیلی عالی در کشور وجود دارند اما نمی توانند با این مدارك منبع درآمدي براي خود و خانواده ایجاد کنند. متاسفانه در حال حاضر

 
شاهد هستیم که افراد با مدارك بالا و حتی دکتري و فوق لیسانس آزمون هاي مشاغل پایین شرکت می کنند. 

 
وي ادامه داد: عنوان دانشگاهی زمانی به کار می آید که براي تولید کار و بعنوان منبع درآمد استفاده شود. 

معاون اول رییس جمهور همچنین بر بروزرسانی دانش کارگران و مدیران خط تولید در کارخانه ها و بنگاه هاي اقتصادي تاکید کرد و افزود: باید
کسانی که در یک بنگاه اقتصادي مشغول به کار است بدانند دستگاهی که با آن کار می کنند در طول زمان چه تغییراتی داشته است و با بروز رسانی
و بهره وري به بنگاه اقتصادي خود کمک نمایند. مهمترین اتفاق براي نیروي انسانی در بنگاه اقتصادي آموزش هاي مداوم، بروز و مبتنی بر یافته

 
هاي جدید علمی است. 

وي در بخش دیگري از سخنان خود با تاکید بر اینکه تردیدي نیست مهمترین و اصلی ترین وظیفه مردم و مسئولان توسعه ایران است، اظهار داشت:
باید پیشرفت و توسعه ایران به جایگاهی برسد که مردم از اینکه در ایران زندگی می کنند و ایرانی هستند به خود افتخار کنند. تنها گذشته ایران

 
افتخارآمیز نیست بلکه باید امروز همه ایرانیان به جایگاهی رفیع از رفاه، توسعه و اشتغالزایی و زندگی آبرومندانه برسند. 

جهانگیري با بیان اینکه توسعه مسیر جدیدي نیست که خلق کنیم بلکه راهی است که همه دنیا با موفقیت طی کرده اند، ادامه داد: توسعه نیازمند



 
سیاست هاي عالمانه و منطبق با فرهنگ جامعه و مسائل محلی هر کشور است و باید در این مسیر از تجارب موفق سایر کشورها بهره بگیریم. 

معاون اول رییس جمهور با تاکید بر اینکه توسعه پایدار بدون توسعه علمی و فناوري ممکن نیست، افزود: هیچ کشوري نمی تواند تنها بر منابع
طبیعی خدادادي تکیه کند و شاید در برهه اي از زمان با استفاده از مواهب این منابع طبیعی اقتصادي بزرگ با رفاه و زیرساخت هاي توسعه اي
داشته باشد ولی اگر این کشور متکی به توسعه پایدار و توجه به مباحث انسانی و علم و براساس پیش بینی آینده از اقتصاد توسعه نباشد باید منتظر

 
روزي باشد که این منابع تمام می شود و مردم این کشور به چرخه فقر ورود پیدا می کنند. 

وي با تاکید بر اینکه باید توسعه مبتنی بر توسعه علمی، فناوري و آینده اقتصاد ایران باشد، ادامه داد: باید اقتصاد ایران از اتکا بر منابع طبیعی به

 
اقتصاد دانش بنیان، نخبه محور و با نگاه به دنیاي دیجیتال باشد. 

معاون اول رییس جمهور تصریح کرد: توسعه منابع انسانی اولویت نخست کشور است و کشوري که نیروي انسانی زبده که از هر نظر توانایی تولید کار

 
و ثروت دارد، مسیر توسعه را به سرعت به خوبی طی می کند. 

جهانگیري با اشاره به اینکه در چهل سال گذشته طبق شاخص هاي بین المللی جایگاه و رتبه خوبی در توسعه انسانی در جمهوري اسلامی ایران
بوجود آمده است، ادامه داد: نوآوري و خلاقیت مهمترین ویژگی ها در بحث توسعه انسانی است و دانشگاه هاي بزرگ به این سمت می روند که
دانشگاه هاي نسل جدید باید کارآفرین بوده و تنها به فارغ التحصیل دانشجویان خود فکر نکرده بلکه به دنبال پرورش کارآفرین و یک فرد توانا به

 
تولید و خلق کار باشند. 

وي همچنین به اهمیت آموزش و پرورش در شکل گیري پرورش نیروي انسانی در کشور اشاره و تصریح کرد: در کنار آموزش هاي کلاسیک در
وزارت خانه هاي آموزش و پرورش، علوم، تحقیقات و فناوري و بهداشت و درمان و آموزش پزشکی نیاز به آموزش هاي مکمل دیگري است که از
ضرورت هاي اجتناب ناپذیر براي زندگی فردي و اجتماعی آحاد جامعه است که در غیر اینصورت نمی تواند از توانمندي هاي شخصی و زندگی

 
اجتماعی بهره کامل را ببرد. 

جهانگیري با اشاره به اینکه طبق تحلیل جامعه شناسان در حال عبور از دوران مخاطره آمیز و با مخاطرات متعددي هستیم ادامه داد: از یک طرف
تحریم و فشارهاي اقتصادي علیه کشور، زندگی مردم را سخت کرده است، همچنین مخاطره کرونا تمام ابعاد زندگی مردم را تحت تاثیر قرار داده و
در کنار این مسائل مشکلات محیط زیستی و مخاطرات طبیعی نیز جامعه را با خطراتی روبرو کرده است که البته این کشور براي عبور از این
مخاطرات و دور زدن تنگناها نیازمند مجموعه از آموزش هاي مکمل است تا از دل تهدید فرصت بوجود آید و با کمک یکدیگر بتوانیم از این

 
مخاطرات با موفقیت عبور کنیم. 

معاون اول رییس جمهور خاطر نشان کرد: باید جهت گیري آموزش مهارت هاي فنی حرفه اي به این سمت رود تا انسانی توانمند بسازد تا بتواند در

 
زندگی فردي و اجتماعی تغییر بوجود آورد. 

وي همچنین بر اهمیت آموزش مهارت هاي قدیمی و سنتی در کنار آموزش هاي مدرن در دنیا تاکید کرد و گفت: مهارت هاي سنتی از جمله
ساختمان سازي، کارهاي فیزیکی و مکانیکی در یک جامعه مدرن همچنان یک نیاز جدي است اما مهمترین موضوعی که باید جهت گیري آموزش

 
هاي فنی و حرفه اي در دانشگاه ها و هنرستان هاي کشور باشد این مهم است که اقتصاد جهان به چه سمتی می رود و به چه نیرویی نیاز دارد. 

جهانگیري ضرورت کاهش اتکا به درآمدهاي نفتی را از سیاست هاي اصلی کشور خواند و با اشاره به کاهش درآمدهاي نفت پس از تحریم هاي
آمریکا، گفت: باید از همه ظرفیت هاي کشور براي توسعه و کاهش فقر در کشور استفاده شود. امکان ندارد که یک ایرانی دلسوز آینده ایران و مردم

 
کشورش باشد و نسبت به این مساله دغدغه نداشته باشد. نباید این پندار در جامعه بوجود آید که بر مردم با مشکلات معیشتی حکومت کنیم. 

معاون اول رییس جمهور در ابتداي سخنان خود با ابراز خرسندي از حضور در سازمان آموزش فنی و حرفه اي در روزهاي پایانی دولت از تمامی

 
دست اندرکاران و فعالان آموزش مهارت هاي فنی و حرفه اي در سراسر کشور قدردانی کرد. 



شریعتمداري وزیر کار، رفاه و تامین اجتماعی نیز در این مراسم با تاکید بر اینکه بکارگیري نیروهاي جوان و بانوان منشا خدمات گسترده اي در
سازمان فنی و حرفه اي شده است ادامه داد: نهضت مهارت افزایی که با همت دولت تدبیر و امید در کشور بوجود آمده است بدون همکاري

 
صنعتگران و کارآفرینان امکانپذیر نیست. 

وي همچنین تولید محصولات فرهنگی دییجیتال و الکترونیک، آموزش مهارت هاي فنی و حرفه اي در دانشگاه ها و مدارس علی رغم شروع کرونا،
بالا بردن سطح آموزش معلولان و بازتوانی مهارت آسیب دیدگان اجتماعی و همچنین توان افزایی روستاییان و عشایر را از جمله اقدامات وزارت کار،

 
رفاه و تامین اجتماعی و همچنین سازمان فنی و حرفه اي در دولت دوازدهم برشمرد. 

حاجی میرزایی وزیر آموزش و پرورش نیز با تاکید بر اینکه مهارت هاي فنی و حرفه اي مهمترین مهارت ها براي مشارکت موثر اجتماعی است،
افزود: آموزش مهارت هاي فنی و حرفه اي در هنرستان هاي کشور تا جایی که 50 درصد دانش آموزان دوره متوسطه قادر به گذراندن این آموزش
ها و مهارت ها باشند از اولویت هاي جدي این وزارتخانه است و خوشبختانه اقبال اجتماعی به یادگیري مهارت هاي فنی و حرفه اي در کشور در

 
حال افزایش است. 

همچنین در این مراسم با حضور جهانگیري و بصورت ویدئو کنفرانسی از 354 مرکز جوار و بین کارگاهی بهره برداري و همچنین از 500 استاندارد

 
جهانی رونمایی شد. 

پیش از این مراسم نیز دکتر جهانگیري از نمایشگاهی که توانمندي هاي نیروهاي آموزش دیده در سازمان فنی و حرفه اي در بخش هاي رباتیک،
خراطی، جواهر سازي، طراحی مهندسی و مکانیک، مکاترونیک و تولیدات محصولات پزشکی و بهداشتی را به نمایش گذاشته بود، بازدید کرد.



جزئیات افتتاح طرح هاي وزارت بهداشت با حضور تصویري رئیس جمهور

منبع: فردا نیوزشماره خبر:  121  |  تاریخ: 1400/05/09

آیین افتتاح طرح هاي وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی با حضور تصویري رئیس جمهور آغاز شد.

 
آیین افتتاح طرح هاي وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی با حضور تصویري رئیس جمهور آغاز شد. 

آیین افتتاح طرح هاي وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی عصر
امروز با حضور تصویري حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور آغاز

 
شد. 

بیمارستان 320 تختخوابی علی ابن ابی طالب (ع) زاهدان، بیمارستان
46 تختخوابی ویژه بیماري سل به نام امام رضا (ع) زابل، بیمارستان
700 تختخوابی کودکان زهرا مردانی آذر تبریز، بیمارستان 86 تختخوابی
عجب شیر، بیمارستان 110 تختخوابی طبی کودکان ماهک ساري،
کلینیک فوق تخصصی طوبی ساري، بیمارستان 129 تختخوابی نرگسی

گچساران و بخش سوختگی و اورژانس سوانح 52 تختخوابی بیمارستان کوثر سمنان طرح هایی هستند که با دستور رئیس جمهور بهره برداري از آن

 
ها آغاز می شود. 

 
این طرح هاي بیمارستانی با سرمایه گذاري سه هزار و 30 میلیارد تومان براي دو هزار و 996 نفر اشتغال ایجاد کرده است./مهر 

تکمیل می شود...



بهره برداري از طرح هاي بیمارستانی وزارت بهداشت و درمان آغاز شد

منبع: پاناشماره خبر:  122  |  تاریخ: 1400/05/09

تهران (پانا)- بهره برداري از طرح هاي بیمارستانی با ارزش سرمایه گذاري سه هزار میلیاردتومانی و اشتغال زایی حدود سه هزار نفر با حضور
ویدیوکنفرانسی رییس جمهوري آغاز شد.

تهران (پانا)- بهره برداري از طرح هاي بیمارستانی با ارزش سرمایه
گذاري سه هزار میلیاردتومانی و اشتغال زایی حدود سه هزار نفر با

 
حضور ویدیوکنفرانسی رییس جمهوري آغاز شد. 

حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی امروز شنبه در هشتاد و
هفتمین برنامه افتتاح طرح ها با عنوان تدبیر و امید، جهش تولید
از طرح هاي بیمارستانی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی

 
بهره برداري کرد. 

براساس این گزارش این 7 بیمارستان با 1443 تخت بیمارستانی در استان هاي سیستان و بلوچستان، آذربایجان شرقی، مازندران، کهگیلویه و بویر

 
احمد و سمنان در حال بهره برداري است. 

رییس جمهوري دستور گشایش بیمارستان 320 تختخوابی علی بن ابیطالب (ع) زاهدان، بیمارستان 46 تختخوابی سل امام رضا(ع) زابل در استان
سیستان و بلوچستان، بیمارستان 700 تختخوابی کودکان زهرا مردانی آذر تبریز و بیمارستان 86 تختخوابی عجب شیر در استان آذربایجان شرقی،
بیمارستان 110 تختخوابی طبی کودکان ماهک ساري و کلینیک فوق تخصصی طوبی ساري در استان مازندران، بیمارستان 129 تختخوابی نرگسی
گچساران در استان کهگیلویه و بویر احمد، و بخش سوختگی و اورژانس سوانح 52 تختخوابی بیمارستان کوثر سمنان را براي بهره برداري این

 
بیمارستان ها صادر کرده است. 

رییس جمهوري حسن روحانی طرح هاي بیمارستانی وزارت بهداشت و درمان



تمدید مهلت ارسال آثار به چهاردهمین دوره جشنواره کارآفرینان برتر تا 22 مرداد

منبع: میراث آریاشماره خبر:  123  |  تاریخ: 1400/05/09

به گزارش خبرنگار میراث آریا، جلسه بررسی فرآیند برگزاري
چهاردهمین جشنواره کارآفرینان برتر سال 1399 با حضور
مدیرکل دفتر تسهیلات و کارآفرینی وزارت میراث فرهنگی،
گردشگري و صنایع دستی و مدیرکل دفتر توسعه امور کارآفرینان
و بهره وري نیروي کار وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی امروز
شنبه نهم مرداد 1400 در وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و

 
صنایع دستی برگزار شد. 

محمدحسین عسگرپور مدیرکل دفتر تسهیلات و کارآفرینی وزارت
میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی گفت: «در این جلسه

در خصوص چگونگی داوري و انتخاب داورها براي چهاردهمین جشنواره ملی کارآفرینان برتر سال 1399 سوالاتی مطرح شد و پس از بررسی قرار

 
شد تا از تجربیات سال هاي گذشته کار وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی استفاده شود تا حداکثر دقت براي انتخاب کارآفرینان برتر انجام شود.» 

او افزود: «سوالات مطرح شده براي ما بسیار مهم است و بر روي این موضوع کار کارشناسی انجام خواهد شد تا انتخابات خوبی براي این جشنواره

 
داشته باشیم.» 

عسگرپور تصریح کرد: «تا کنون 690 نفر در این جشنواره ثبت نام کردند، در حوزه صنایع دستی 453 نفر و در حوزه گردشگري 237 نفر، همچنین

 
تمام استان ها درگیر جشنواره هستند.» 

مدیرکل دفتر تسهیلات و کارآفرینی بیان کرد: «مقرر شد تا آثاري که به جشنواره ارسال می شود توسط داور استانی، داور تخصصی حوزه و داور

 
کارآفرین مورد ارزشیابی قرار بگیرد.» 

 
نظام ارزشیابی در صنعت گردشگري به سمت مارکت برود تا بازار آن را درجه بندي کند 

زاهد شفیعی مدیرکل دفتر مطالعات، آموزش و برنامه ریزي گردشگري در ادامه گفت: «پروژه برند گردشگري جمهوري اسلامی ایران مأموریت آن
متمایزسازي محصول گردشگري ایران بود. در فاز یک به هویت بصري و کلامی رسیدیم تا بتواند محصول گردشگري جمهوري اسلامی ایران را عرضه
کند. در فاز دوم نیز استانداردسازي زنجیره محصولات و خدمات گردشگري کشور که منجر به تصویب آیین نامه در هیئت دولت شد، این آیین نامه

 
کمک می کند بتوانیم برند ملی را حمایت کنیم، که کار ارزشمندي است.» 

او افزود: « در بخش ارزشیابی نظام گردشگري چالش اساسی داریم، متاسفانه ساختار ارزش گذاري مان دولتی و اداري بوده است. اما رویکردي را که
ما ایجاد کردیم، این بود که ماموریت برند این است که نظام ارزشیابی ما به سمت مارکت برود تا بازار آن را درجه بندي کند و خروجی این جشنواره

 
در امتداد پروژه برند باشد تا ارتقاي کیفیت خدمات را داشته باشیم.» 

مدیرکل دفتر مطالعات، آموزش و برنامه ریزي گردشگري تصریح کرد: «سنجش هاي تخصصی باید براي این جشنواره داشته باشیم تا ارزیابی دقیقی
انجام شود.» 



 
نگاه ما بیشتر تأکید بر کیفیت بوده است 

محمدحسین دهقانی معاون دفتر حمایت از تولید معاونت صنایع دستی در ادامه بیان کرد: «صنایع دستی با جامعه هدف گسترده روبرو است.

 
برگزاري چنین جشنواره ارزشمندي می تواند اقدام شایسته اي باشد براي اینکه با یک تحول جدید در حوزه صنایع دستی روبرو باشیم.» 

او افزود: «حدود 295 رشته صنایع دستی در سطح کشور داریم که تنوع محصولات را به دنبال دارد. شاهد تحول در رویکرد سنتی صنایع دستی
هستیم. از جمله اتفاقات خوبی که در معاونت صنایع دستی افتاده است تجاري سازي محصولات صنایع دستی در دولت یازدهم و دوازدهم است.

 
کارآفرینان خوب و تأثیرگذاري در رشته هاي مختلف صنایع دستی وجود دارند.» 

دهقانی تصریح کرد: «طی سال هاي گذشته اقدامات زیادي در خصوص ترویج صنایع دستی انجام شده و نگاه ما بیشتر تأکید بر کیفیت بوده است.
در حوزه صنایع دستی با توجه به تنوع رشته ها، نحوه سنجش آثار کارآفرینان صنایع دستی براي ما بسیار حائز اهمیت است تا بتوانیم به شکل کاملا

 
تخصصی این ارزشیابی را انجام دهیم.» 

 
وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی در بحث کارآفرینان پیشرو بوده است 

رحیم سرهنگی مدیرکل دفتر توسعه امور کارآفرینان و بهره وري نیروي کار وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در ادامه بیان کرد: «برگزاري
چهاردهمین جشنواره ملی کارآفرینان برتر تجربه خوبی براي ما است. وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی جزو نخستین وزارتخانه

 
هایی است که در بحث کارآفرینان پیشرو بوده و قبل از تصویب در هیئت دولت به این موضوع هوشمندانه ورود کرده است.» 

 
او افزود: «این مسیر را باید تمامی وزارتخانه ها در حوزه هاي تخصصی پیش ببرند و در سطح ملی کارآفرینان انتخاب و معرفی بشوند.» 

سرهنگی تصریح کرد: «وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی دبیرخانه و نقش هماهنگ کننده را در جشنواره ملی کارآفرینان برتر دارد، بنابراین باید به

 
یک روش و تکنولوژي برسیم که بتوانیم عملکرد رشته هاي مختلف را بررسی کنیم.» 

مدیرکل دفتر توسعه امور کارآفرینان و بهره وري نیروي کار بیان کرد: «سنجش هایی را که در ثبت نام گذاشتیم سنجش هاي عمومی بوده که
میزان نوآور بودن کارآفرین را مشخص می کند، البته در داوري ها سنجش هاي تخصصی خواهد شد. سنجش در حوزه گردشگري و صنایع دستی

 
کاملا متفاوت است.» 

 
او ادامه داد: «قصد داریم فضایی را باز کنیم تا بازیگر جدیدي که بتواند صنعت را تحت تأثیر قرار بدهد در سطح ملی معرفی شود.» 

ثبت نام چهاردهمین جشنواره کارآفرینان برتر با هدف توسعه و ترویج فرهنگ کارآفرینی در کشور و همچنین شناسایی کارآفرینان موفق و معرفی

 
آنها به جامعه به عنوان الگو، از اول تیرماه جاري آغاز شده و تا 22مرداد ماه 1400 ادامه خواهد داشت. 

karafarinanebaeertar.mcls.ir یا karafarinanebaeertar.ir کارآفرینان براي شرکت در جشنواره می توانند با مراجعه به وبگاه
فرآیند ثبت نام در این جشنواره را تکمیل کنند.



چگونه در ایران می توان حساب پی پال داشت؟

منبع: تسنیمشماره خبر:  124  |  تاریخ: 1400/05/09

داشتن حساب پی پال، امر بسیار مهمی است که براي فریلنسرها و فعالیت در حوزه کسب و کارهاي بین المللی ضروري است.

 
 

 
داشتن حساب پی پال، امر بسیار مهمی است که براي فریلنسرها و فعالیت در حوزه کسب و کارهاي بین المللی ضروري است. - اخبار بازار - 

فارغ از آن، افراد عادي هم براي خرید کالا و خدمات از خارج از کشور به آن نیاز خواهند داشت. با توجه مشکلاتی که در داخل کشور وجود دارد،
شما به همین سادگی نمی توانید این حساب را مانند مردم سایر کشورها ایجاد کرده و از آن استفاده کنید. نوین پرداخت در این زمینه به کمک شما

 
آماده و افتتاح حساب پی پال را در کمترین زمان و ایمن ترین روش براي تان انجام می دهد. 

 
چگونگی نقد کردن پی پال در کشور 

پی پال از جمله پلتفرم هاي معتبر در زمینه پرداخت آنلاین است که فریلنسرها و صاحبان کسب و کار از آن استفاده می کنند. شما می توانید نقد
کردن حقوق و دریافتی خود را از این پلتفرم انجام داده و در سریع ترین زمان ممکن، آن را دریافت کنید. نوین پرداخت سرویس ویژه اي را براي این
منظور در نظر گرفته است و از طریق روش هاي مختلف مانند حواله هاي بانکی، حواله وسترن، پی پال، ارزهاي رمزپایه و وب مانی آن را در اختیار

 
شما می گذارد. کیفیت مناسبی براي این منظور در اختیار شما قرار گرفته و می توانید سریع و همراه با نرخ مناسب آن را دریافت کنید. 

نقد کردن پی پال در سریع ترین زمان ممکن انجام شده و می توانید تا 1 میلیون دلار هم از این سرویس ویژه استفاده کنید. باتوجه به اینکه پی
پال، از جمله سرویس هاي محبوب و همراه با امکانات عالی در زمینه پرداخت آنلاین محسوب می شود، نوین پرداخت امکانات جالبی را براي شما در
نظر گرفته و در کنار افتتاح حساب، می توانید درآمد ارزي خود را به صورت نقد از آن دریافت کنید. روش کار بدین صورت است که مبلغ مدنظر

 
شما به صورت ریالی در حساب بانکی داخل کشور واریز شده و می توانید از آن استفاده کنید. 



 
 

 
اگر قصد خرید ووچر پرفکت مانی دارید 

شاید براي تان جالب باشد که پرفکت مانی، از خدمات ووچر پشتیبانی می کند و می توانید از کد اعتباري اختصاص داده به شما، براي خرید کالا یا
خدمات در سایت هاي خارجی استفاده کنید. این موضوع بسیار حیاتی بوده و کار شما را در خرید و استفاده از خدمات پرفکت مانی بسیار راحت
خواهد کرد. می توانید با خرید ووچر پرفکت مانی، امکان انتقال پول به دوستان یا شرکاي تجاري خود در هر جاي دنیا را داشته باشید. سیستم
انتقال به صورت کاملا ایمن و سریع توسط نوین پرداخت در اختیار شما قرار گرفته و می توانید از صرافی هاي سراسر دنیا براي این منظور استفاده

 
کنید. 

با نوین پرداخت می توانید حتی بدون نیاز به افتتاح حساب در پرفکت مانی، اقدام به خریداري پرفکت مانی کرده و از آن در هر جاي دنیا استفاده
کنید. خدمات صدور و نقد ووچر نیز در کمترین زمان ممکن در اختیار شما قرار می گیرد. ووچر از جمله خدمات مهم و کاربردي در دنیاي پرداخت
آنلاین است که به صورت اختصاصی، توسط پرفکت مانی هم در اختیار شما قرار می گیرد. با ووچرهاي پرفکت مانی، می توانید ابزاري عالی خرید و

 
فروش کالا و خدمات در سرتاسر دنیا داشته باشید و از آن استفاده کنید. 

 
 

 
به چه سایتی براي پرداخت هاي ارزي مراجعه کنیم؟ 

نوین پرداخت از جمله سایت هاي معتبر در زمینه ارائه خدمات ارزي است و می توانید براي برخورداري از خدمات متنوع از آن بهره ببرید. با نوین
پرداخت، یک سیستم سریع و امن براي پرداخت هاي ارزي خواهید داشت و می توانید خرید کالا و خدمات را از سایت هاي بین المللی داشته باشید.
نوین پرداخت از پشتیبانی 24 ساعته براي مشتریان خود استفاده می کند و در هر لحظه از تراکنش ها و برخورداري از خدمات این سایت، می توانید
با کادر مجرب و متخصص سایت ارتباط داشته باشید. از بهترین ویژگی هاي این سایت می توانیم به تسویه حساب سریع و ایمن اشاره کنیم که بعد

 
از سال ها تجربه، به آن دست پیدا کرده اند. 

نوین پرداخت امکان پرداخت انواع آزمون هاي بین المللی را هم فراهم کرده است و دانشجویان و داوطلبین می توانند از آن استفاده کنند. ارزهاي



دیجیتال محبوب در این سایت پشتیبانی شده و می توانید از خدمات پرفکت مانی، پی پال و وب مانی استفاده کنید. با چنین خدماتی، می توانید در
سریع ترین و کامل ترین شکل ممکن، کارهاي ارزي و آنلاین خود را انجام داده و نیازي هم به ابزارهاي مشابه نداشته باشید. هدف نوین پرداخت،
تشکیل یک ارتباط انسانی سالم بوده و براي این منظور، از کادر متخصص و آموزش دیده استفاده می کند که سابقه کار در زمینه کارآفرینی و

 
تشکیل چندین استارتاپ را نیز داشته اند. 

"این مطلب تبلیغاتی است"



افتتاح هفت بیمارستان با دستور رئیس جمهور

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  125  |  تاریخ: 1400/05/09

مراسم بهره برداري از هفت بیمارستان با هزار و 443 تخت و یک کلینیک تخصصی، دقایقی پیش با حضور رئیس جمهور و به صورت
تصویري آغاز شد.

به گزارش خبرنگار خبرگزاري صدا و سیما؛ در هشتاد و هفتمین
برنامه از افتتاح طرح هاي کلان ملی ابتدا وزیر بهداشت، درمان و
آموزش پزشکی گزارشی از برنامه ها و طرح هاي این وزارتخانه
ارائه می کند و پس از پاسخ به سئوالات آقاي روحانی بهره برداري
از این طرح ها در استان هاي سیستان و بلوچستان، آذربایجان
شرقی، مازندران، کهگیلویه و بویر احمد و سمنان آغاز می شود. در

 
پایان این مراسم هم رئیس جمهور سخنرانی می کند. 

بیمارستان 320 تختخوابی علی ابن ابی طالب (ع) زاهدان،
بیمارستان 46 تختخوابی ویژه بیماري سل به نام امام رضا (ع)
زابل، بیمارستان 700 تختخوابی کودکان زهرا مردانی آذر تبریز،

بیمارستان 86 تختخوابی عجب شیر، بیمارستان 110 تختخوابی طبی کودکان ماهک ساري، کلینیک فوق تخصصی طوبی ساري، بیمارستان 129
تختخوابی نرگسی گچساران و بخش سوختگی و اورژانس سوانح 52 تختخوابی بیمارستان کوثر سمنان طرح هایی هستند که امروز با دستور رئیس

 
جمهور بهره برداري از آن ها آغاز می شود. 

این طرح هاي بیمارستانی با سرمایه گذاري سه هزار و 30 میلیارد تومان براي دو هزار و 996 نفر اشتغال ایجاد کرده است.



کافه پاچنار محله فرحزاد احیا و بهره برداري شد

منبع: شهر فرداشماره خبر:  126  |  تاریخ: 1400/05/09

کافه پاچنار به عنوان یکی از نمادهاي هویتی محله فرحزاد پس از سال ها احیا و به محلی براي کارآفرینی و درآمدزایی بانوان سرپرست
خانوار این محله تبدیل شد.

به گزارش پایگاه خبري - تحلیلی «شهر فردا»، در تداوم برنامه هاي توسعه محله فرحزاد،کافه پاچنار به عنوان یکی از نمادهاي هویتی محله
فرحزاد و جاذبه هاي گردشگري شهرتهران احیا و همزمان با دهه ولایت با حضور محمد رضا گلپایگانی،معاون معماري و شهرسازي ،علی اکبري،

 
مدیرعامل سازمان نوسازي،شهردار و مدیران منطقه 2 آغاز به کار کرد. 

محمدرضا گلپایگانی، معاون شهرسازي و معماري شهرداري تهران در این مراسم با اشاره به اینکه احیاي کافه پاچنار که به دلیل قدمت طولانی و
ریشه اجتماعی می تواند به عنوان پاتوق محلی براي اهالی فرحزاد باشد، گفت: زندگی شهرنشینی خصوصا در کلانشهرها منجر به فرایند

 
شهروندزدایی شده است و حس تعلق در بین شهروندان نسبت به شهر و محل زندگی را تحت الشعاع قرار داده است. 

او با بیان اینکه احیاي بافت هاي قدیمی باید به گونه اي کار شود که اهالی محله احساس تعلق خاطر بیشتري نسبت به محله اشان داشته باشند و
این سنگ بنا باید گذاشته شود افزود: احیاي نمادهاي قدیمی محلات که دردستور کار سازمان نوسازي قرار دارد، اتفاق ارزشمندي است که می تواند

 
کیفیت فضاهاي زیست شهري را افزایش دهد و حس خوب را به شهر و شهروندان بازگرداند. 

حسن صفات، شهردار منطقه درحاشیه این مراسم گفت: محله فرحزاد یکی از محلات قدیمی شهر تهران است که در عین دارا بودن مسائل و
مشکلات کالبدي ، از ویژگی هاي اجتماعی ویژه اي برخوردار است،. بر این اساس مدیریت شهري منطقه طرح طراحی شهري محله فرحزاد را مطابق

 
با ویژگی هاي روستایی و بافت ارگانیک همراه با حفظ ملاحظات اکولوژیک در دستور کار قرارداده است. 

او افزود: به دنبال رویکرد مدیریت شهري مبنی براحیاي شهر براي ایجاد شهري زیست پذیر براي شهروندان، طرح توسعه محله فرحزاد با همکاري

 
سازمان نوسازي شهر تهران و دفتر توسعه محله فرحزاد مطالعه و اجرایی شد. 

شهردار منطقه2 تقویت حس تعلق و ارتقاي ظرفیت مشارکت مردمی را از دیگر اهداف این طرح برشمردو افزود: اقدامات توسعه محلی بهسازي
محیطی محله فرحزاد در چند بخش اجتماعی، اقتصادي،زیست محیطی و کالبدي طراحی شده است و احیاي کافه پاچنار به عنوان محرك توسعه

 
اقتصادي در این طرح پیش بینی شده بود که خوشبختانه با این اقدام ظرفیتی براي فعالیت زنان کارآفرین فراهم شده است. 

او افزود: بهسازي محیطی محور فرحزادي حدفاصل بزرگراه یادگار امام تا خیابان آبشار ،طرح احیا حمام قدیمی فرحزاد و ...نیز از جمله اقدامات پیش

 
بینی شده در طرح توسعه محله فرحزاد است . 

براساس این گزارش کافه پاچنار که بیش از 85 سال قدمت دارد پس از سال ها تعطیلی ،باحمایت شهرداري،خیرین و معتمدین محل مجددا احیا
وتوسط بانوان سرپرست خانوار اداره می شود.



اهداي جهاز و لوازم اشتغال به نو عروسان زاهدانی

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  127  |  تاریخ: 1400/05/09

یک خانواده ي نیکوکاراراکی، در اقدامی خداپسندانه تعدادي جهیزیه و لوازم اشتغال به نو عروسان زاهدانی هدیه کردند.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز سیستان و بلوچستان، سردار الماسی فرمانده تیپ 110 سلمان فارسی گفت: قرارگاه شهید میر حسینی،

 
این تعداد جهیزیه را به میمنت عید غدیر خم بین خانواده هاي نیازمند هدیه توزیع کرد. 

 
 {sepehr_media_6780795_400_300$}

به همت گروه هاي جهادي تولیت دانشگاه عالی شهید مطهري، بسته هاي معیشتی ، ماسک و اقلام بهداشتی شامل تجهیزات پزشکی و کپسول
اکسیژن به ارزش 3 میلیارد ریال به بیماران مبتلا به کرونا در زابل اهداء شد.



تشکل هاي مردمی مهم ترین عنصر گره گشاي مشکلات جامعه هستند

منبع: خبر داغشماره خبر:  128  |  تاریخ: 1400/05/09

رئیس سازمان تبلیغات اسلامی در آئین اختتامیه نخستین «مهرواره محله همدل» تصریح کرد: شکل ها و نهادهاي مردمی و حلقه هاي
میانی مهم ترین و بهترین راه حل و عنصر گره گشا براي مشکلات امروز جامعه و حرکت به سمت پیشرفت هستند.

به گزارش خبرداغ به نقل از ایلنا، حجت الاسلام محمد قمی آئین
اختتامیه نخستین «مهرواره محله همدل» امروز شنبه نهم
مردادماه در سالن سوره مهر حوزه هنري با حضور حجت الاسلام
والمسلمین محمد قمی رئیس سازمان تبلیغات اسلامی، سید احمد
عبودتیان مدیرعامل بنیاد خاتم الاوصیاء کشور، سردار محمد
زهرایی رئیس بسیج سازندگی کشور و برگزیدگان این مهروراه

 
برگزار شد. 

حجت الاسلام غلامی دبیر برگزاري مهرواره محله همدل در مراسم
اختتامیه اظهار داشت: مهرواره محله همدل توسط یک جمع براي
تحقق امر ولی امر مسلمین با رمز یا زهرا از اول ماه مبارك رمضان

کار خود را آغاز کرد. این مهرواره باهدف به میدان آمدن ظرفیت هاي مردمی براي حل مشکلات مردم فعالیت خود را آغاز کرده و یک اقدام مهم

 
جهادي محسوب می شود. 

وي در ادامه بیان کرد: رسیدن به یک زبان مشترك عنصر مهم و دستاورد بزرگ مردم در این مهرواره بود که به سبب آن افراد بدون وجود قومیت

 
مشترك و حتی زبان خاص شرکت کردند تا مشکلات هر محله را بررسی و حل کنند. 

دبیر مهرواره محله همدل تصریح کرد: بیش از 57 هزار مسئله در این مهرواره از طریق سامانه ثبت شده و بیش از 16000 مسئله ثبت شده مربوط

 
به مسائل اقتصادي مردم بوده است بنابراین مسئله اقتصادي جزو مسائل اولویت مهم مردم محسوب می شود. 

وي افزود: 108 ریز مسئله در این سامانه ثبت شده که این مسائل مربوط به مسائل معیشتی، ازدواج، اشتغال و حتی درمان بیماران بوده است و در

 
سه لایه شهرستانی، استانی و ملی داوران به بررسی مسائل پرداختند. 

غلامی تأکید کرد: هیئت داوران هزار و 548 طرح را شناسایی کردند و در بخش استانی نیز 450 طرح باهم به رقابت پرداختند و درنهایت با تصمیم
هیئت داوران 14 مسئله به مرحله نهایی راه یافتند و سه طرح اصلی و نهایی معرفی شدند. استان هاي خوزستان، خراسان جنوبی و اصفهان پیشگام

 
در حل مسئله محسوب می شوند. 

در بخش بعدي مراسم از برخی برگزیدگان مردمی مهرواره محله همدل و مدیران برگزیده استانی سازمان تبلیغات اسلامی در این مهرواره توسط
حجت الاسلام والمسلمین قمی رئیس سازمان تبلیغات اسلامی، سید احمد عبودتیان مسئول بنیاد فرهنگی خاتم الاوصیا(عج) و دکتر سید مرتضی
میرباقري معاون سابق سیما جمهوري اسلامی ایران با نگین انگشتر حرم علوي، تندیس جشنواره، وام اشتغال زایی به میزان یک میلیارد ریال و یک

 
ربع سکه بهار آزادي تقدیر به عمل آمد. 

برگزیدگان این بخش شامل: حجت الاسلام رحمت االله عروجی مدیرکل تبلیغات اسلامی استان اصفهان، حجت الاسلام محمدمهدي نبی زاده
مدیرکل تبلیغات اسلامی خوزستان، حجت الاسلام غلامحسین حقانی مدیرکل تبلیغات اسلامی کرمان و حجت الاسلام احمدرضا رضایی مدیرکل



تبلیغات اسلامی خراسان جنوبی، حجت الاسلام مجید زرین برگزیده از آذربایجان شرقی، حسین اصغرروکی برگزیده از سیستان و بلوچستان،
محمدتقی حسینی پور برگزیده از خراسان رضوي، ولی نادعلی زاده برگزیده از مازندران، حمید توانا برگزیده از فارس و رضا آیت برگزیده از خوزستان

 
می شد. 

در ادامه این مراسم حجت الاسلام والمسلمین قمی با بیان اینکه ما اتفاقات و حافظه تاریخی خود را جدي می گیریم و میدانیم که اعتماد به غرب،
بیگانه و ابلیس گرهی از مشکلات ما را حل نمی کند، گفت: ما مردم ایران پیشرفت را جدي گرفتیم و در شرایط امروز مردم ایران دوباره می ایستیم
و قدرتمند به سمت موفقیت و پیشرفت منطقه اي با اتکا به حرکات مردمی جلو می رویم. حاکمیت هم باید حمایت کند. گرچه حلقه هاي ایمانی

 
گره گشاي این وضعیت پدید آمده هستند. 

عضو شوراي عالی انقلاب فرهنگی در ادامه بیان کرد: بر اساس تجربه هاي تاریخی، باید مردم، محله و مسجد را جدي بگیریم، چراکه در افق آینده

 
مساجد گام مهمی در پیشرفت مردم دارند و این مکان قدرتمند و مقدس، در تعالی رشد و موفقیت مردم نقش آفرینی خواهد کرد. 

حجت الاسلام والمسلمین قمی اظهار داشت: با اتکا به توان مردم و به امید لطف الهی این مهرواره سالانه برگزار می شود و تلاش می کند تا همواره

 
فرصتی ایجاد کند تا همدلی و هم افزایی در جهت پیشبرد اهداف محقق شود. حاکمیت نیز در این راستا تسهیل کننده و همراه خواهد بود. 

 
در ادامه مراسم از دیگر برگزیدگان مهرواره محله همدل تجلیل به عمل آمد. 

 
سه نفر برتر این مهرواره؛ اعظم محمدي از استان هرمزگان، سید غلام عباس موسوي مقدم از استان قم و زهرا حسینی زاده از استان کرمان بودند. 

 
شعرخوانی احمد بابایی در وصف مولاي متقیان و اجراي گروه تواشیح و مدیحه سرایی گروه اسرا از دیگر برنامه هاي این مراسم بود. 

همچنین در این آئین اختتامیه دکتر سید مرتضی میرباقري معاون سابق سیماي جمهوري اسلامی ایران به ایراد سخن پرداخت و گفت: خداوند را

 
شاکریم از این زحمات مردمی توسط سازمان تبلیغات اسلامی تقدیر به عمل آمد و ما بار دیگر بر ظرفیت و توان عظیم مردمی در کشور آگاه شدیم. 

وي در ادامه افزود: دونقطه تاریخی و اتفاق مهم در کشور ما انقلاب اسلامی و دفاع مقدس است که امام راحل (ره) با استفاده از همین ظرفیت عظیم

 
مردمی حماسه آفرینی کرده و آن را به جود آ<رد. 

رئیس سابق سیماي ملی تصریح کرد: امروز هم باید با مسئله محوري مسائل و مشکلات کشور بررسی و مشخص شدن ظرفیت مردمی نسبت به حل

 
این مشکلات اقدام کرد. 

وي در پایان خاطرنشان کرد: خطر بزرگ بر سر راه نهادها و تشکل هاي مردمی افزایش تنوع این حرکات بوده و لازم است در این راه یک انسجام و
نقشه را ه وجود داشته باشد تا منسجم نسبت مسائل موجود اقدامات لازم انجام شود.



جهانگیري: در مقطعی از تلویزیون به عنوان «اتاق شیطان یاد» می شد، اما امروز در همه

روستاها از تجهیزات دنیاي ارتباطات استفاده می شود

منبع: روز نوشماره خبر:  129  |  تاریخ: 1400/05/09

همچنین در این مراسم با حضور جهانگیري و بصورت ویدئو کنفرانسی از 354 مرکز جوار و بین کارگاهی بهره برداري و همچنین از 500
استاندارد جهانی رونمایی شد.

همچنین در این مراسم با حضور جهانگیري و بصورت ویدئو کنفرانسی از 354 مرکز جوار و بین کارگاهی بهره برداري و همچنین از 500

 
استاندارد جهانی رونمایی شد. 

روز نو :معاون اول رییس جمهور با تاکید بر اینکه اتکا بر فناوریهایی نظیر
آي تی و آي سی تی موجب افزایش شفافیت است، تصریح کرد:
امکانپذیر نیست که در دنیاي امروز مطلبی را از مردم مخفی و یا بر آنها
تحمیل کرد. امروز نمی توان به مردم دروغ گفت. کشور در مرحله اي

 
قرار دارد که نمی توان به مردم چیزي گفت ولی کار دیگري انجام داد. 

جهانگیري صبح امروز (شنبه) در آیین افتتاح نوزدهمین دوره مسابقات
ملی مهارت که در سازمان آموزش فنی-حرفه اي کشور و با حضور
روساي سازمانهاي فنی-حرفه اي سراسر کشور برگزار شد، به ورود دانش
و فناوري هاي نوین در فضاي جدید جهانی و ورود به داخل کشور اشاره
و تصریح کرد: نباید زمانی که با یک پدیده جدید روبرو می شویم تنها به

 
فکر عوارض سیاسی و اجتماعی و ممنوعیت استفاده از آن پدیده باشیم. 

معاون اول رییس جمهور با تاکید بر اینکه باید از گذشته درس عبرت گرفت، به مقاومت در استفاده از همه پدیده هاي نو نظیر راه آهن، تلویزیون،
ویدیو و ماهواره اشاره کرد و گفت: در مقطعی از تلویزیون به عنوان اتاق شیطان یاد می شد. این در حالی است که امروز در همه روستاهاي کشور از
این تجهیزات دنیاي ارتباطات استفاده می شود. باید در نظر داشت که با علم و فناوري نمی توان مبارزه کرد البته این مباحث نیازمند قواعد و قوانین

 
حکمرانی دقیقی هستند که باید به درستی نوشته شود. 

وي افزود: ممکن است شبکه اي در فضاي مجازي ایجاد و تحت تاثیر سیاست هاي جایی از دنیا قرار داشته باشد و عوارضی براي کشور به وجود آورد
اما باید در نظر داشت که نمی توان با مردم خود مبارزه کرد و پیشرفت کشور در سازگاري، گفتگو و جلب مشارکت مردم براي وضع قوانین جدید

 
است. 

جهانگیري با تاکید بر اینکه اتکا بر فناوریهایی نظیر آي تی و آي سی تی موجب افزایش شفافیت است، تصریح کرد: امکانپذیر نیست که در دنیاي
امروز مطلبی را از مردم مخفی و یا بر آنها تحمیل کرد. امروز نمی توان به مردم دروغ گفت. کشور در مرحله اي قرار دارد که نمی توان به مردم

 
چیزي گفت ولی کار دیگري انجام داد. 

معاون اول رییس جمهور با اشاره به فعالیت اقتصادي چندین میلیون ایرانی در فضاي مجازي و اینترنت، ادامه داد: اینترنت از مواضع آشکار عدالت
خواهی در کشور است تا جایی که یک روستایی در منطقه خاش در سیستان بلوچستان با استفاده از اینترنت و ایجاد کسب و کار توانسته کالاهاي
خود را با جلب مشتري به سراسر دنیا بفروشد که این مهم از مزایاي بسیار زیاد گسترش اینترنت و پهناي باند در کشور است که با تلاش هاي دولت

 
تدبیر و امید فراهم شده است. 



وي همچنین با اشاره به شیوع بیماري کرونا تصریح کرد: اگر اینترنت، پهناي باند و امکانات و زیرساخت هاي فضاي مجازي در این دولت توسعه
نیافته بود کشور با مشکلات عدیده اي روبرو می شد. اگر پهناي باند در کشور ایجاد نمی شد 14 میلیون دانش آموز، 900 هزار معلم، 4 میلیون
دانشجو و اساتید دانشگاه نمی توانستند از طریق شبکه هاي مجازي و همچنین شبکه شاد در آموزش و پرورش کلاسها و آموزش هاي خود را برقرار

 
کنند. 

جهانگیري تاکید کرد: در حال حاضر 20 میلیون خانوار با بهره گیري از فضاي مجازي و اینترنتی می توانند وام قرض الحسنه دریافت و یا خرید

 
الکترونیکی داشته باشند. دنیاي مجازي و اینترنت و اقتصاد مرتبط با این بخش دنیاي متفاوتی خواهد بود. 

معاون اول رییس جمهور با تاکید بر اینکه هنر مراکز فنی و حرفه اي در کشور این است که تحلیلی دقیق نسبت به آینده اقتصاد کشور و جهان
داشته باشند، افزود: افراد باید متناسب با تحلیل هاي اقتصادي به روز آموزش ببینند تا منبع درآمد براي خود داشته باشند. به منظور تحقق این مهم

 
در جلسات اول شوراي آموزش فنی و حرفه اي سیاست هاي مبتنی بر آینده پژوهی و علم بروز، اقتصادي جهانی و حرکت اقتصادي کشور اتخاذ شد. 

وي با بیان اینکه اگر مهارت آموزي سنتی و مدرن متناسب با شرایط جدید جایگاه خود در کشور را پیدا کند مسائل کشور حل می شود، ادامه داد:
افراد داراي مهارت حتما می توانند شغل پیدا کنند و یا تبدیل به یک کارآفرین شوند. در یکی از بازدیدهاي خود از دانشگاه فنی و حرفه اي از رییس
سازمان فنی و حرفه اي پرسیدم که چند نفر از فارغ التحصیلان از دانشگاه هاي مرتبط با این سازمان می توانند بعد از فارغ التحصیلی صاحب شغل و
یا منبع درآمد شوند که رییس این سازمان با اطمینان بالایی اعلام کرد که درصد بالایی از فارغ التحصیلان از دانشگاه ها و هنرستان هاي مرتبط با

 
این سازمان می توانند صاحب شغل شوند. 

جهانگیري با بیان اینکه افرادي که در جامعه دوره هاي مهارت آموزي را در مراکز فنی حرفه اي طی کرده اند به درجه اي می رسند که با اعتماد به
نفس بالا می توانند در کشور کار ایجاد کنند، افزود: آموزش مهارت می تواند به بالا رفتن اعتماد به نفس فرد کمک بالایی نماید تا جایی که خود را

 
کارآفرین بداند و با ریسک بالا به ایجاد اشتغال در کشور و سرمایه گذاري مبادرت نماید. 

معاون اول رییس جمهور با تاکید بر اینکه توانمندي و بالندگی ملی کشور با ایجاد مهارت افزایش می یابد، ادامه داد: اگر نیروي بیکار در کشور وجود
داشته باشد، سرمایه بزرگی از کشور هدر می رود و نیروي انسانی سرمایه اي است که به وسیله آن می توان اقتصاد بزرگ کشور را به نقطه اي

 
برسانیم که بیکاري در کشور با توجه به مهارت افزایی کاهش یابد. 

وي تبدیل مهارت آموزي به فرهنگ عمومی و گفتمان غالب در جامعه را مهمترین رسالت سازمان فنی و حرفه اي توصیف و تاکید کرد: مقام معظم
رهبري دو مبناي توسعه و تولید علم و فناوري را در کشور بنا گذاشته اند که الان تبدل به گفتمان غالب در کشور شده است و توسعه و پیشرفت

 
ایران بدون توسعه علم امکانپذیر نیست. 

جهانگیري همچنین به تعداد بالاي فارغ التحصیلان در دانشگاه هاي کشور با مدارك بالاي تحصیلی اشاره کرد و افزود: زمانی در جامعه همه به دنبال
این بودند که در رشته هاي پزشکی و مهندسی تحصیل کنند و یا با مدارك دکتري فارغ التحصیل شوند بطوریکه امروز تعداد زیادي از افراد با
مدارك تحصیلی عالی در کشور وجود دارند اما نمی توانند با این مدارك منبع درآمدي براي خود و خانواده ایجاد کنند. متاسفانه در حال حاضر

 
شاهد هستیم که افراد با مدارك بالا و حتی دکتري و فوق لیسانس آزمون هاي مشاغل پایین شرکت می کنند. 

 
وي ادامه داد: عنوان دانشگاهی زمانی به کار می آید که براي تولید کار و بعنوان منبع درآمد استفاده شود. 

معاون اول رییس جمهور همچنین بر بروزرسانی دانش کارگران و مدیران خط تولید در کارخانه ها و بنگاه هاي اقتصادي تاکید کرد و افزود: باید
کسانی که در یک بنگاه اقتصادي مشغول به کار است بدانند دستگاهی که با آن کار می کنند در طول زمان چه تغییراتی داشته است و با بروز رسانی
و بهره وري به بنگاه اقتصادي خود کمک نمایند. مهمترین اتفاق براي نیروي انسانی در بنگاه اقتصادي آموزش هاي مداوم، بروز و مبتنی بر یافته

 
هاي جدید علمی است. 

وي در بخش دیگري از سخنان خود با تاکید بر اینکه تردیدي نیست مهمترین و اصلی ترین وظیفه مردم و مسئولان توسعه ایران است، اظهار داشت:



باید پیشرفت و توسعه ایران به جایگاهی برسد که مردم از اینکه در ایران زندگی می کنند و ایرانی هستند به خود افتخار کنند. تنها گذشته ایران

 
افتخارآمیز نیست بلکه باید امروز همه ایرانیان به جایگاهی رفیع از رفاه، توسعه و اشتغالزایی و زندگی آبرومندانه برسند. 

جهانگیري با بیان اینکه توسعه مسیر جدیدي نیست که خلق کنیم بلکه راهی است که همه دنیا با موفقیت طی کرده اند، ادامه داد: توسعه نیازمند

 
سیاست هاي عالمانه و منطبق با فرهنگ جامعه و مسائل محلی هر کشور است و باید در این مسیر از تجارب موفق سایر کشورها بهره بگیریم. 

معاون اول رییس جمهور با تاکید بر اینکه توسعه پایدار بدون توسعه علمی و فناوري ممکن نیست، افزود: هیچ کشوري نمی تواند تنها بر منابع
طبیعی خدادادي تکیه کند و شاید در برهه اي از زمان با استفاده از مواهب این منابع طبیعی اقتصادي بزرگ با رفاه و زیرساخت هاي توسعه اي
داشته باشد ولی اگر این کشور متکی به توسعه پایدار و توجه به مباحث انسانی و علم و براساس پیش بینی آینده از اقتصاد توسعه نباشد باید منتظر

 
روزي باشد که این منابع تمام می شود و مردم این کشور به چرخه فقر ورود پیدا می کنند. 

وي با تاکید بر اینکه باید توسعه مبتنی بر توسعه علمی، فناوري و آینده اقتصاد ایران باشد، ادامه داد: باید اقتصاد ایران از اتکا بر منابع طبیعی به

 
اقتصاد دانش بنیان، نخبه محور و با نگاه به دنیاي دیجیتال باشد. 

معاون اول رییس جمهور تصریح کرد: توسعه منابع انسانی اولویت نخست کشور است و کشوري که نیروي انسانی زبده که از هر نظر توانایی تولید کار

 
و ثروت دارد، مسیر توسعه را به سرعت به خوبی طی می کند. 

جهانگیري با اشاره به اینکه در چهل سال گذشته طبق شاخص هاي بین المللی جایگاه و رتبه خوبی در توسعه انسانی در جمهوري اسلامی ایران
بوجود آمده است، ادامه داد: نوآوري و خلاقیت مهمترین ویژگی ها در بحث توسعه انسانی است و دانشگاه هاي بزرگ به این سمت می روند که
دانشگاه هاي نسل جدید باید کارآفرین بوده و تنها به فارغ التحصیل دانشجویان خود فکر نکرده بلکه به دنبال پرورش کارآفرین و یک فرد توانا به

 
تولید و خلق کار باشند. 

وي همچنین به اهمیت آموزش و پرورش در شکل گیري پرورش نیروي انسانی در کشور اشاره و تصریح کرد: در کنار آموزش هاي کلاسیک در
وزارت خانه هاي آموزش و پرورش، علوم، تحقیقات و فناوري و بهداشت و درمان و آموزش پزشکی نیاز به آموزش هاي مکمل دیگري است که از
ضرورت هاي اجتناب ناپذیر براي زندگی فردي و اجتماعی آحاد جامعه است که در غیر اینصورت نمی تواند از توانمندي هاي شخصی و زندگی

 
اجتماعی بهره کامل را ببرد. 

جهانگیري با اشاره به اینکه طبق تحلیل جامعه شناسان در حال عبور از دوران مخاطره آمیز و با مخاطرات متعددي هستیم ادامه داد: از یک طرف
تحریم و فشارهاي اقتصادي علیه کشور، زندگی مردم را سخت کرده است، همچنین مخاطره کرونا تمام ابعاد زندگی مردم را تحت تاثیر قرار داده و
در کنار این مسائل مشکلات محیط زیستی و مخاطرات طبیعی نیز جامعه را با خطراتی روبرو کرده است که البته این کشور براي عبور از این
مخاطرات و دور زدن تنگناها نیازمند مجموعه از آموزش هاي مکمل است تا از دل تهدید فرصت بوجود آید و با کمک یکدیگر بتوانیم از این

 
مخاطرات با موفقیت عبور کنیم. 

معاون اول رییس جمهور خاطر نشان کرد: باید جهت گیري آموزش مهارت هاي فنی حرفه اي به این سمت رود تا انسانی توانمند بسازد تا بتواند در

 
زندگی فردي و اجتماعی تغییر بوجود آورد. 

وي همچنین بر اهمیت آموزش مهارت هاي قدیمی و سنتی در کنار آموزش هاي مدرن در دنیا تاکید کرد و گفت: مهارت هاي سنتی از جمله
ساختمان سازي، کارهاي فیزیکی و مکانیکی در یک جامعه مدرن همچنان یک نیاز جدي است اما مهمترین موضوعی که باید جهت گیري آموزش

 
هاي فنی و حرفه اي در دانشگاه ها و هنرستان هاي کشور باشد این مهم است که اقتصاد جهان به چه سمتی می رود و به چه نیرویی نیاز دارد. 

جهانگیري ضرورت کاهش اتکا به درآمدهاي نفتی را از سیاست هاي اصلی کشور خواند و با اشاره به کاهش درآمدهاي نفت پس از تحریم هاي
آمریکا، گفت: باید از همه ظرفیت هاي کشور براي توسعه و کاهش فقر در کشور استفاده شود. امکان ندارد که یک ایرانی دلسوز آینده ایران و مردم

کشورش باشد و نسبت به این مساله دغدغه نداشته باشد. نباید این پندار در جامعه بوجود آید که بر مردم با مشکلات معیشتی حکومت کنیم. 



معاون اول رییس جمهور در ابتداي سخنان خود با ابراز خرسندي از حضور در سازمان آموزش فنی و حرفه اي در روزهاي پایانی دولت از تمامی

 
دست اندرکاران و فعالان آموزش مهارت هاي فنی و حرفه اي در سراسر کشور قدردانی کرد. 

شریعتمداري وزیر کار، رفاه و تامین اجتماعی نیز در این مراسم با تاکید بر اینکه بکارگیري نیروهاي جوان و بانوان منشا خدمات گسترده اي در
سازمان فنی و حرفه اي شده است ادامه داد: نهضت مهارت افزایی که با همت دولت تدبیر و امید در کشور بوجود آمده است بدون همکاري

 
صنعتگران و کارآفرینان امکانپذیر نیست. 

وي همچنین تولید محصولات فرهنگی دییجیتال و الکترونیک، آموزش مهارت هاي فنی و حرفه اي در دانشگاه ها و مدارس علی رغم شروع کرونا،
بالا بردن سطح آموزش معلولان و بازتوانی مهارت آسیب دیدگان اجتماعی و همچنین توان افزایی روستاییان و عشایر را از جمله اقدامات وزارت کار،

 
رفاه و تامین اجتماعی و همچنین سازمان فنی و حرفه اي در دولت دوازدهم برشمرد. 

حاجی میرزایی وزیر آموزش و پرورش نیز با تاکید بر اینکه مهارت هاي فنی و حرفه اي مهمترین مهارت ها براي مشارکت موثر اجتماعی است،
افزود: آموزش مهارت هاي فنی و حرفه اي در هنرستان هاي کشور تا جایی که 50 درصد دانش آموزان دوره متوسطه قادر به گذراندن این آموزش
ها و مهارت ها باشند از اولویت هاي جدي این وزارتخانه است و خوشبختانه اقبال اجتماعی به یادگیري مهارت هاي فنی و حرفه اي در کشور در

 
حال افزایش است. 

همچنین در این مراسم با حضور جهانگیري و بصورت ویدئو کنفرانسی از 354 مرکز جوار و بین کارگاهی بهره برداري و همچنین از 500 استاندارد

 
جهانی رونمایی شد. 

پیش از این مراسم نیز دکتر جهانگیري از نمایشگاهی که توانمندي هاي نیروهاي آموزش دیده در سازمان فنی و حرفه اي در بخش هاي رباتیک،
خراطی، جواهر سازي، طراحی مهندسی و مکانیک، مکاترونیک و تولیدات محصولات پزشکی و بهداشتی را به نمایش گذاشته بود، بازدید کرد.



مواد اولیه قطعه سازي با قیمت مناسب به تولید کننده نمی رسد

منبع: پدال نیوزشماره خبر:  130  |  تاریخ: 1400/05/09

پدال نیوز: دبیر انجمن صنایع همگن نیرو محرکه و قطعه سازان خودروي کشور گفت: در شرایط فعلی نهاده هاي تولید با قیمت مناسب به
دست تولید کننده نمی رسد.

به گزارش پایگاه خبري پدال نیوز؛ آرش محبی نژاد دبیر انجمن صنایع همگن نیرو محرکه و قطعه سازان خودروي کشور، گفت: یکی از

 
معضلات قطعه سازان کشور، تامین مواد اولیه انرژي و خدمات داخلی است که اکثرا در تصدي گري دولت است. 

او بیان کرد: کارخانه هاي تامین کننده مواد اولیه مانند فولاد، آلومینیوم، مس و صنایع پتروشیمی عمدتا توسط دولت اداره می شوند بدین معنا که
مدیران آن دولتی هستند و تصدي گري در دست دولت است. از طرفی در ارائه خدمات هم بحث کاغذ بازي هاي اداري مطرح می شود که تقریبا

 
تمام آن ها دولتی است. 

دبیر انجمن صنایع همگن نیرو محرکه و قطعه سازان خودروي کشور گفت: در این بین مشکلی که وجود دارد خرید خدمات دولتی است که واقعا
طاقت فرساست. مشکل دیگر بحث تامین اجتماعی و مباحث دارایی و از همه بیشتر انرژي است که در انحصار و تصدي گري 100 درصدي دولت

 
است. 

محبی نژاد تشریح کرد: این روز ها شاهد این هستیم که صنعت قطعه سازي با قیمت بالاي فولاد، مس و آلومینیوم و … دست و پنجه نرم می کند و
عرضه هم کافی نیست. از طرفی دولت پروژه هاي کافی براي توسعه تعریف نکرده و بحث واردات هم به دلیل تحریم ها و ارز واقعا با مشکل جدي رو
به رو است، اما تاکنون در بحث انرژي مشکلی نداشتیم که امسال قطعی هاي مکرر برق و در بعضی مناطق آب و برعکس آن در زمستان قطعی هاي

 
گاز، باعث ضرر و زیان و خسارت شده است. 

دبیر انجمن صنایع همگن نیرو محرکه و قطعه سازان خودروي کشور گفت: قطعی هاي امروزه 2 نوع خسارت به صنعت خودروسازي و قطعه سازي
وارد کرده است که این خسارت ها مستقیم است و باعث می شود هم تولید متوقف شود و هم کارگران بیکار می مانند و هم قطعی ها و نوسانات برق

 
در بعضی از مناطق به تجهیزات الکترونیکی و الکتریکی آسیب می زند. 

او ادامه داد: با این قطعی هاي مکرر بسیاري از تجهیزات می سوزد و خسارت زیادي به این صنعت وارد می کند. به جرات می توان گفت که در کشور

 
ما زمانی که کالا، خدمات و انرژي که دولت تامین می کند ضعفی در ارائه داشته باشد، هیچ گونه جبران خسارتی نمی کند. 

محبی نژاد بیان کرد: از طرفی کیفیت هم مطلوب نیست و هر چه هست را باید در تمام حوزه ها قبول کنیم. این خسارت مستقیمی است که به

 
صنعت خودروسازي و قطعه سازي وارد شده است. 

او گفت: خسارت غیر مستقیم، خدمات عدم النفع است، وقتی برق نیست نمی توان کالایی را تولید کرد، اگر سود قابل پیش بینی یا کاهش زیان قابل
پیش بینی و سرشکن کردن هزینه هاي سربار را متصور باشیم، متاسفانه خسارت عدم النفع می زند و این خسارت غیر مستقیم و کاهش تولید نیز از

 
عوارض آن است. 

دبیر انجمن صنایع همگن نیرو محرکه و قطعه سازان خودروي کشور گفت: بخشی از نهاده هاي تولید به انرژي، بخشی به کار، مواد اولیه و در کلان
سرمایه گذاري اولیه با این نهاده هاي تولید و ورودي هاي تولید سرانجام به یک محصولی تبدیل می کند که داراي ارزش افزوده و سود مناسب باشد

 
که سرمایه گذاري ارزش داشته باشد. 



محبی نژاد گفت: متاسفانه در شرایط فعلی شاهد این هستیم که نهاده هاي تولید کافی و با قیمت مناسب به دست تولید کننده نمی رسد، بنابراین

 
سرمایه گذاري آن در خطر است و بعضا شاهد فرار سرمایه از صنعت قطعه سازي هستیم. 

او بیان کرد: اکنون کمتر سرمایه گذاري به سراغ تولید می رود و بیشتر ترجیح می دهند به سفته بازي و تجارت رو بیاورند، آن هم به صورت غیر

 
اشتغال زایی غیر مولد روي آورند چرا که بازدهی آن به مراتب بالاتر است. 

باشگاه خبرگاران



اهمیت پشتیبانی و مانع زدایی از تولید در ایجاد ثبات اقتصادي

منبع: تیتر 20شماره خبر:  131  |  تاریخ: 1400/05/09

مهدي کریمی تفرشی - عضو هیات مدیره کنفدراسیون صنعت ایران

تیتر20 - مبحث فضاي اقتصاد، تولید و نوآوري چند سال است که توسط مقام
معظم رهبري مطرح می شود و این حاکی از اهمیت موضوع تولید در رونق
اقتصادي کشور است. حساسیت این موضوع در شرایط فعلی کشور به حدي
است که امسال پشتیبانی و مانع زدایی از تولید به عنوان شعار سال از سوي
ایشان مطرح شده و سمت وسوي برنامه ریزي و خط مشی اداره کشور براي

 
قواي سه گانه مشخص شد. 

در سال 99 اقدامات و تلاش هایی در جهت جهش تولید در کشور صورت
گرفت، ولی کافی نبود و نتوانست اهداف اصلی این طرح را محقق کند و
همچنان تولیدکنندگان با موانع متعددي دست وپنجه نرم می کنند که به

 
رویکرد جدید و بازنگري جدي تمامی دستگاه ها و قوا در این حوزه نیاز دارد. 

سرمایه گذاري در کشور در سایه تولید امکان پذیر است. عدم امنیت و ثبات اقتصادي همواره مهم ترین تهدید براي سرمایه گذاران و تولیدکنندگان
بوده است. قوانین متغیر، شرایط پیش بینی ناپذیر و بی ثباتی بازار ارز همواره انگیزه و اطمینان خاطر را از تولیدکنندگان و سرمایه گذاران می گیرد
و این یکی از عواملی است که اقتصاد دلالی را در کشور رونق می دهد. اقتصاد بیمار خود ضربه مهلکی براي تولید در کشور است و مهم ترین عامل
ایجاد تورم محسوب می شود. درمان این عارضه در کشور نظارت جدي و کنترل بی قیدوشرط تمام دستگاه هاي نظارتی و قواي سه گانه را می طلبد

 
و تا زمانی که این عارضه مهلک در کشور وجود دارد، نمی توان به ایجاد فضاي امن تولید و سرمایه گذاري چندان امیدوار بود. 

پشتیبانی و مانع زدایی از تولید نیاز به ایجاد زیرساخت هاي حمایتی و بازنگري جدي در قوانین و مقررات دارد و همکاري جدي قواي سه گانه و

 
تمامی دستگاه هاي نظارتی را می طلبد. 

قاچاق کالا همواره یکی از موانع مهم توسعه تولید در کشور بوده است که ضربه هاي جبران ناپذیري به تولیدکنندگان وارد می کند و یکی از مهم
ترین موانعی که در سال 1400 باید با همکاري قواي سه گانه با آن مقابله شود، مساله قاچاق در کشور است. براي حل این معضل قانون گذاري، اجرا

 
و نظارت هر سه باید اصلاح و بازنگري جدي شوند. 

ضعف نظام بانکداري کشور طی سال ها یکی از مهم ترین موانع تولید در کشور بوده است و همواره دست و پاي تولیدکنندگان را بسته و نوعی
حکمرانی ناعادلانه بر تولید وبنگاه هاي اقتصادي دارد. چه بسیار تولیدکنندگانی که با وجود تولید محصولات باکیفیت و نوآورانه و تلاش براي ایجاد
اشتغال پایدار مورد بی مهري نظام بانکی قرار گرفته و به تعطیلی کشیده شده اند. تامین سرمایه و ارائه تسهیلات با تعرفه تولید و بخشودگی هاي

 
عادلانه براي تولیدکنندگانی که به حمایت نیاز دارند باید در دستور کار بانک مرکزي قرار گیرد. 

سیستم مالیاتی ناعادلانه سال هاست که مورد انتقاد بسیاري از کارشناسان و فعالان اقتصادي بوده و عارضه یابی در این حوزه به بازنگري جدي در

 
شناسایی تولیدکنندگانی که نیازمند حمایت در این زمینه هستند و نیز شناسایی و برخورد با فرارکنندگان از پرداخت مالیات نیاز دارد. 

بسیاري از پروژه هاي عمرانی سال هاست بر زمین مانده است که فعال سازي آنها می تواند به اشتغال زایی و فعال شدن بسیاري از بنگاه هاي



اقتصادي کمک کند. هم اکنون بیش از 800هزار میلیارد تومان پروژه نیمه تمام در کشور داریم. تزریق 120هزار میلیارد تومان در پروژه هاي عمرانی

 
یکی دیگر از برنامه هاي امسال مجلس است که امید می رود اجرایی شود. 

بوروکراسی هاي اداري یکی از مهم ترین عوامل فرار سرمایه از بخش تولید، ایجاد بی انگیزگی و خوابیدن چرخ تولید در کشور است. برخی شرکت ها
محصولات بسیار خوبی دارند، اما چند سال است به دنبال گرفتن مجوز هستند و حتی بعد از گرفتن مجوز براي دریافت استانداردهاي لازم تا انتشار
محصول با موانع و بوروکراسی هاي متعددي مواجه می شوند که شاید سال ها کار تولید را با وقفه مواجه می کند. در چنین شرایطی چگونه می توان
انتظار داشت که سرمایه گذاران با انگیزه و رغبت به حوزه تولید ورود کنند. متاسفانه سال هاست که این مانع بزرگ مورد غفلت واقع شده و سرمایه

 
ها را به حوزه هایی غیر از تولید و گاه اقتصاد دلالی سوق داده است. 

نبود قوانین حمایتی از تولیدکنندگان یکی از موانع موجود است. در همه جاي دنیا براي تولیدکنندگان و کارآفرینان شرایط ویژه تسهیل کننده و
فرآیندهاي بخششی ویژه اي در نظر گرفته می شود که متاسفانه این موارد در کشور ما وجود ندارد، بنابراین زمانی که هزینه تمام شده تولید افزایش

 
می یابد تولیدکننده به سمت دلالی و واسطه گري سوق داده خواهد شد. 

از طرفی شبکه هاي توزیع در کشور ما بسیار ضعیف عمل می کنند. تولیدکنندگان نمی توانند محصولات تولیدي خود را به طور صحیح به دست
مصرف کننده برسانند. هنوز فرآیند توزیع و پخش در بسیاري از بنگاه هاي تولیدي به طور سنتی انجام می شود. سیاستگذاران باید فرآیند را به
سمتی پیش ببرند که هزینه تولید، زمان تولید و زمان رسیدن محصول به دست مصرف کننده را براساس قوانین و مقرراتی که وضع می کنند،

 
کاهش دهند. 

تولید و صادرات دو زنجیره مکمل متصل به هم هستند و صادرات رو به رشد موتور محرکه تولید است. قطعا رفع موانع صادراتی، شناسایی درست
بازارهاي صادراتی و حرکت اصولی در حوزه صادرات می تواند به رونق تولید و فعال شدن هر چه بیشتر این چرخه کمک کند. هم اکنون با 15 کشور

 
از مرز هاي خشکی و آبی مراودات اقتصادي داریم و باید صادرات به بازار هاي کشور هاي دور و منطقه را توسعه دهیم. 

امید که با عزم جدي و اراده جمعی به موازات نگاه کارشناسانه و عمل گرایانه بتوانیم در سال 1400 تحولی جدي در توسعه تولید در کشور ایجاد
کنیم و شاهد جهش واقعی در چرخه تولید و اقتصاد کشور باشیم./دنیاي اقتصاد



بهره برداري از طرح هاي بیمارستانی وزارت بهداشت و درمان آغاز شد

منبع: ایرناشماره خبر:  132  |  تاریخ: 1400/05/09

تهران- ایرنا- بهره برداري از طرح هاي بیمارستانی با ارزش سرمایه گذاري سه هزار میلیاردتومانی و اشتغال زایی حدود سه هزار نفر با
حضور ویدیوکنفرانسی رییس جمهوري آغاز شد.

تهران- ایرنا- بهره برداري از طرح هاي بیمارستانی با ارزش
سرمایه گذاري سه هزار میلیاردتومانی و اشتغال زایی حدود سه

 
هزار نفر با حضور ویدیوکنفرانسی رییس جمهوري آغاز شد. 

به گزارش خبرنگار سیاسی ایرنا، حجت الاسلام والمسلمین حسن
روحانی امروز شنبه در هشتاد و هفتمین برنامه افتتاح طرح ها با
عنوان تدبیر و امید، جهش تولید از طرح هاي بیمارستانی وزارت

 
بهداشت، درمان و آموزش پزشکی بهره برداري کرد. 

براساس این گزارش این 7 بیمارستان با 1443 تخت بیمارستانی
در استان هاي سیستان و بلوچستان، آذربایجان شرقی، مازندران،

 
کهگیلویه و بویر احمد و سمنان در حال بهره برداري است. 

رییس جمهوري دستور گشایش بیمارستان 320 تختخوابی علی بن ابیطالب (ع) زاهدان، بیمارستان 46 تختخوابی سل امام رضا(ع) زابل در استان
سیستان و بلوچستان، بیمارستان 700 تختخوابی کودکان زهرا مردانی آذر تبریز و بیمارستان 86 تختخوابی عجب شیر در استان آذربایجان شرقی،
بیمارستان 110 تختخوابی طبی کودکان ماهک ساري و کلینیک فوق تخصصی طوبی ساري در استان مازندران، بیمارستان 129 تختخوابی نرگسی
گچساران در استان کهگیلویه و بویر احمد، و بخش سوختگی و اورژانس سوانح 52 تختخوابی بیمارستان کوثر سمنان را براي بهره برداري این

 
بیمارستان ها صادر کرده است. 

 
برچسب ها 

 
- سیستان و بلوچستان 

 
- آذربایجان شرقی 

 
- سمنان 

 
- کهگیلویه و بویراحمد 

 
- مازندران 

 
- حسن روحانی 

- وزارت بهداشت درمان و آموزش پزشکی



220 هزار طرح اشتغالزایی با حمایت صندوق کارآفرینی امید افتتاح شد

منبع: مازنی خبرشماره خبر:  133  |  تاریخ: 1400/05/09

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید کشور گفت: در چهار سال گذشته 220 هزار طرح حمایتی این صندوق در کشور به بهره برداري رسید که
ایجاد 200 هزار شغل دستاورد این طرح ها بود.  اصغر نوراالله زاده در حاشیه مراسم افتتاح طرح هاي تولیدي روستاي رمنت بابل در جمع خبرنگاران

 
اظهار کرد: طی چهار سال اخیر براي 220 هزار طرح (...) 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید کشور گفت: در چهار سال گذشته
220 هزار طرح حمایتی این صندوق در کشور به بهره برداري رسید که

 
ایجاد 200 هزار شغل دستاورد این طرح ها بود. 

 اصغر نوراالله زاده در حاشیه مراسم افتتاح طرح هاي تولیدي روستاي
رمنت بابل در جمع خبرنگاران اظهار کرد: طی چهار سال اخیر براي
220 هزار طرح افتتاح شده مورد حمایت صندوق کارآفرینی امید 80
هزار میلیارد ریال سرمایه گذاري شد که با افتتاح این طرح ها 200 هزار

 
شغل به صورت مستقیم براي جوانان در کشور ایجاد شده است. 

وي با بیان این که محدودیت مکانی براي حمایت از این طرح ها نداریم،
افزود: طرح هاي تولیدي و اشتغالزا در حوزه گل و گیاه، پوشاك،
گردشگري و دانش بنیان از جمله طرح هاي اولویت دار مورد حمایت
این صندوق هستند که در روستاها و شهرهاي کشور به مرحله افتتاح

 
رسید. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید کشور اظهار کرد: در حوزه شهري در بخش دانش بنیان و فناوري اطلاعات طرح هاي خوبی در کشور افتتاح شده

 
است. 

نوراالله زاده افزود: آن چیزي که باید مورد اولویت تولیدکنندگان باشد کامل بودن زنجیره تولید و توزیع است که صندوق براي هدایت کارآفرینان در

 
این مسیر نیز از آن ها حمایت می کند. 

این مسئول افزود: اگر محصولات تولیدي این واحدها صاحب برند باشند و شعبه اي در استان دیگر براي روند توزیع ایجاد کنند تسهیلات کم بهره

 
دریافت می کنند. 

وي گفت: با توجه به اینکه بیشتر تولیدکنندگان از نیروهاي تحصیل کرده جوان یا آموزش دیده فنی و حرفه اي هستند محصولات خوبی تولید می
کنند که قابلیت صادرات هم دارند. در استان گیلان یک واحد تولیدي گل و گیاه به درجه اي از توسعه و پیشرفت رسیده که محصولات تولیدي آن

 
به روسیه و کشورهاي آسیاي میانه صادر می شود. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید به منظور افتتاح 15 طرح هاي مشاغل خانگی و روستایی شهرستان بابل که در قالب طرح «هر روستا یک

 
محصول» به بهره برداري رسید امروز به این شهرستان سفر کرد. 



طرح «هر روستا یک محصول» با هدف اشتغالزایی روستایی و حمایت از زنان سرپرست خانوار در تولید محصولات خانگی و روستایی توسط صندوق

 
کارآفرینی امید اجرا می شود. 

 
صندوق کارآفرینی امید در دولت یازدهم نیز از 160 هزار طرح با ارائه از تسهیلات حمایت کرد. 

اجراي طرح «هر روستا یک محصول» در مازندران از فروردین سال 1396 و همزمان با سفر رئیس جمهوري به این استان با بهره برداري از 54
کارگاه خیاطی خانگی در روستاهاي مازندران آغاز شد و طی سال هاي اخیر گسترش یافت./ایرنا



یارانه دستمزد در سال 1400 چیست؟

منبع: بورسانشماره خبر:  134  |  تاریخ: 1400/05/09

مطابق تازه ترین آمار عملکرد طرح یارانه دستمزد حدود 37 هزار نفر در این طرح ثبت نام کرده و بیش از 30 هزار نفر از کارجویان موفق به
بستن قرارداد با کارفرما شده اند.

مطابق تازه ترین آمار عملکرد طرح یارانه دستمزد حدود 37 هزار نفر در این طرح ثبت نام کرده و بیش از 30 هزار نفر از کارجویان موفق به
بستن قرارداد با کارفرما شده اند.طرح یارانه دستمزد یکی از طرح هاي موثر در زمینه توسعه اشتغال است که وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در

 
چند سال گذشته با هدف جذب فارغ التحصیلان به بازار کار و تشویق کارفرمایان به استفاده از نیروي کار شغل اولی اجرا در آورده است. 

این طرح در آغاز در استان ایلام، کردستان، لرستان، کرمانشاه، چهارمحال وبختیاري، کهگیلویه و بویراحمد، خراسان جنوبی و سیستان و بلوچستان
عملیاتی شد و مدتی بعد استانهاي آذربایجان غربی، اردبیل، خوزستان، بوشهر، خراسان شمالی، گلستان، مازندران و هرمزگان به این طرح پیوستند و

 
در مجموع 16 استان مشمول پرداخت یارانه دستمزد شناخته شدند. 

بر اساس تازه ترین گزارش آماري ازطرح یارانه دستمزد، تاکنون حدود 37 هزار نفر ثبت نام کرده که از این تعداد بیش از 30 هزار نفر موفق به انعقاد

 
قرارداد کار شده اند. 

 
همچنین بیش از 6500 کارفرما استقبال خود را نشان داده و در این طرح مشارکت داشته اند. 

این آمار در مقایسه با سال گذشته رشد قابل توجهی داشته و روند ثبت نام کارجویان و کارفرمایان از ابتداي امسال سرعت بیشتري به خود گرفته

 
است. 

بررسی توزیع جغرافیایی اجراي طرح حاکی از آن است که استان خوزستان با ثبت بیشترین تعداد داوطلب، کارفرما و قرارداد منعقده پیشتاز این

 
طرح بوده است. 

به موجب طرح یارانه دستمزد، آن دسته کارفرمایانی که از ظرفیت فارغ التحصیلان دانشگاهی در واحدهاي خود استفاده و زمینه جذب آنها را فراهم

 
کنند از 30 درصد حداقل دستمزد مصوب شوراي عالی کار به عنوان یارانه بهره مند می شوند. 

این طرح با هدف کاهش هزینه هاي بکارگماري نیروي کار جدید براي کارفرمایان و به منظور پایداري تولید، حفظ اشتغال، افزایش فرصتهاي شغلی
و حمایت از بنگاههاي خصوصی و تعاونی در استانهاي مشمول به اجرا درآمده و مناطق کم برخوردار از اشتغال و بنگاههاي به شدت آسیب دیده از
ویروس کرونا در اولویت اجراي این طرح قرار گرفته اند به نحوي که وزارت کار با اصلاح طرح پرداخت یارانه دستمزد، بنگاههاي به شدت آسیب دیده

 
از ویروس کرونا و فعال در یکی از 14 رسته مصوب شده را در اولویت اجراي این طرح قرار داد. 

جویندگان کار براي بهره مندي از این طرح باید مدرك تحصیلی دیپلم و بالاتر داشته باشند و سن آنها از 37 سال تمام بیشتر نباشد؛ شرط سنی

 
براي زنان سرپرست خانوار جوینده کار نیز تا سقف 45 سال تعیین شده است. 

 
متقاضیان و کارفرمایان در صورت تمایل به ثبت نام در این طرح به سامانه https: //pyd.mcls.gov.ir مراجعه کنند. 

منبع: ایسنا





بهره برداري از طرح هاي بیمارستانی وزارت بهداشت و درمان

منبع: شبکه خبرشماره خبر:  135  |  تاریخ: 1400/05/09

بهره برداري از طرح هاي بیمارستانی با ارزش سرمایه گذاري سه هزار میلیاردتومانی و اشتغال زایی حدود سه هزار نفر با حضور
ویدیوکنفرانسی رئیس جمهوري آغاز شد.

بهره برداري از طرح هاي بیمارستانی با ارزش سرمایه گذاري سه هزار میلیاردتومانی و اشتغال زایی حدود سه هزار نفر با حضور ویدیوکنفرانسی

 
رئیس جمهوري آغاز شد. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی شبکه خبر، حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی امروز شنبه در هشتاد و هفتمین برنامه افتتاح طرح ها با عنوان

 
تدبیر و امید، جهش تولید از طرح هاي بیمارستانی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی بهره برداري کرد. 

براساس این گزارش این 7 بیمارستان با 1443 تخت بیمارستانی در استان هاي سیستان و بلوچستان، آذربایجان شرقی، مازندران، کهگیلویه و بویر

 
احمد و سمنان در حال بهره برداري است. 

رئیس جمهوري دستور گشایش بیمارستان 320 تختخوابی علی بن
ابیطالب (ع) زاهدان، بیمارستان 46 تختخوابی سل امام رضا (ع) زابل در
استان سیستان و بلوچستان، بیمارستان 700 تختخوابی کودکان زهرا
مردانی آذر تبریز و بیمارستان 86 تختخوابی عجب شیر در استان
آذربایجان شرقی، بیمارستان 110 تختخوابی طبی کودکان ماهک ساري
و کلینیک فوق تخصصی طوبی ساري در استان مازندران، بیمارستان
129 تختخوابی نرگسی گچساران در استان کهگیلویه و بویر احمد، و

بخش سوختگی و اورژانس سوانح 52 تختخوابی بیمارستان کوثر سمنان را براي بهره برداري این بیمارستان ها صادر کرده است.



دکتر حامد حسینخانی مدیر شعبه کرمان بنیاد ایرانشناسی شد

منبع: روزنامه کرمان امروزشماره خبر:  136  |  تاریخ: 1400/05/09

 
دکتر حامد حسینخانی مدیر شعبه کرمان بنیاد ایرانشناسی شد 

سرویس فرهنگی کرمان امروز به نقل از سایت فرداي کرمان: با حضور معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار کرمان با تجلیل از تلاش هاي سی

 
ساله ي استاد محمدعلی گلاب زاده، دکتر حامد حسینخانی به عنوان مدیر جدید بنیاد ایرانشناسی شعبه ي کرمان معرفی شد. 

به گزارش فرداي کرمان به نقل از پایگاه اطلاع رسانی استانداري کرمان، در مراسمی با حضور معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار کرمان،
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی کرمان، مدیرکل کتابخانه هاي عمومی استان و شماري از اساتید و پیشکسوتان حوزه ي فرهنگ و ادبیات، دکتر

 
حامد حسینخانی به عنوان مدیر جدید شعبه ي بنیاد ایرانشناسی در کرمان معرفی و از خدمات سی ساله ي استاد محمدعلی گلاب زاده تقدیر شد. 

معاون استاندار کرمان در این آیین، استان کرمان را از استثنائات و نقاط درخشان تمدن ایرانی-اسلامی توصیف کرد و گفت: «از هر دوره تاریخی اثر

 
و سندي در استان کرمان به جاي مانده و این مطلب تعارف و گزافه نیست که کرمان شناسی در حقیقت ایران شناسی است». 

محمدصادق بصیري با بیان این که استان کرمان از حیث آثار میراث فرهنگی، اسناد تاریخی، ایرانشناسی و فرهنگی داراي ارزش هاي بی شمار است
که باید توسط مجموعه هایی چون مرکز کرمان شناسی حفظ و حراست شوند، بیان کرد: «به نوعی کرمان شناسی را در قالب ایران شناسی با بال و

 
پر بیشتري می بینیم». 

وي با تبریک حضور حامد حسینخانی در مسئولیت جدید مرکز کرمان شناسی، افزود: «ایشان از سرمایه هاي اجتماعی و فرهنگی هستند و باید به

 
توان این سرمایه کمک کرد». 

محمدعلی گلاب زاده نیز این روز را از روزهاي خوب زندگی خود دانست و گفت: «امروز از روزهاي خوبی است که انسان بعد از سی و چند سال

 
فرزند خود را سامان می دهد.» 

 
وي گفت: «از بزرگترین اشتباهات در زندگی هر فرد این است که به فکر فرداهاي دستاوردهاي خود نباشد.» 

گلاب زاده افزود: «سی و چند سال قبل مجموعه اي در استان کرمان سامان داده شد و تا امروز توفیقاتی داشته که الگویی براي دیگر استان ها شد و

 
هنوز هم ادامه دارد.» 

وي اظهار کرد: «سی سالگی مرکز کرمانشناسی را به نحو مطلوبی برگزار کردیم و در این مدت بیش از 340 عنوان کتاب در ارتباط با کرمان در مرکز

 
کرمانشناسی به چاپ رسیده است.» 

دکتر حامد حسینخانی، مدیر شعبه بنیاد ایرانشناسی در کرمان نیز فعالیت در حوزه ي پژوهشی اعم از جغرافیا و تمدن، آیین ها و ادیان، فرهنگ

 
عامه، زبان و ادبیات، معماري، مشاهیر و نام آوران و غیره را از برنامه ها و قدم هاي پیش روي بنیاد ایران شناسی در مرکز کرمان بیان کرد. 

وي با اشاره به ظرفیت غنی دانشگاهی استان و استادان و اندیشمندان توانمند، تاکید کرد که از ظرفیت هاي پژوهشی دانشگاه بیشتر باید استفاده

 
کرد. 

حسینخانی افزود: «در حوزه ي آموزشی نیز جاي کار براي بنیاد ایران شناسی وجود دارد و امیدواریم به زودي مقطع کارشناسی ارشد رشته ایران

 
شناسی با همکاري مسئولان در دانشگاه کرمان نیز برقرار شود.» 

 
وي گفت: «ایران شناسی از رشته هاي تحصیلی کاربردي و کارآفرینی است که افق روشنی براي زمینه فعالیت و کار دانشجویان آن می توان دید.» 

مدیر جدید شعبه بنیاد ایرانشناسی در کرمان، تعامل با سازمان ها، نهادها و مراکز هم راستا با فعالیت بنیاد و ادامه مسیر تدوین و انتشار کتاب ها را
از دیگر برنامه هاي کاري این مجموعه بیان کرد.



دکتر حامد حسینخانی مدیر شعبه کرمان بنیاد ایرانشناسی شد

منبع: روزنامه کرمان امروزشماره خبر:  137  |  تاریخ: 1400/05/09

 
دکتر حامد حسینخانی مدیر شعبه کرمان بنیاد ایرانشناسی شد 

سرویس فرهنگی کرمان امروز به نقل از سایت فرداي کرمان: با حضور معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار کرمان با تجلیل از تلاش هاي سی

 
ساله ي استاد محمدعلی گلاب زاده، دکتر حامد حسینخانی به عنوان مدیر جدید بنیاد ایرانشناسی شعبه ي کرمان معرفی شد. 

به گزارش فرداي کرمان به نقل از پایگاه اطلاع رسانی استانداري کرمان، در مراسمی با حضور معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار کرمان،
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی کرمان، مدیرکل کتابخانه هاي عمومی استان و شماري از اساتید و پیشکسوتان حوزه ي فرهنگ و ادبیات، دکتر

 
حامد حسینخانی به عنوان مدیر جدید شعبه ي بنیاد ایرانشناسی در کرمان معرفی و از خدمات سی ساله ي استاد محمدعلی گلاب زاده تقدیر شد. 

معاون استاندار کرمان در این آیین، استان کرمان را از استثنائات و نقاط درخشان تمدن ایرانی-اسلامی توصیف کرد و گفت: «از هر دوره تاریخی اثر

 
و سندي در استان کرمان به جاي مانده و این مطلب تعارف و گزافه نیست که کرمان شناسی در حقیقت ایران شناسی است». 

محمدصادق بصیري با بیان این که استان کرمان از حیث آثار میراث فرهنگی، اسناد تاریخی، ایرانشناسی و فرهنگی داراي ارزش هاي بی شمار است
که باید توسط مجموعه هایی چون مرکز کرمان شناسی حفظ و حراست شوند، بیان کرد: «به نوعی کرمان شناسی را در قالب ایران شناسی با بال و

 
پر بیشتري می بینیم». 

وي با تبریک حضور حامد حسینخانی در مسئولیت جدید مرکز کرمان شناسی، افزود: «ایشان از سرمایه هاي اجتماعی و فرهنگی هستند و باید به

 
توان این سرمایه کمک کرد». 

محمدعلی گلاب زاده نیز این روز را از روزهاي خوب زندگی خود دانست و گفت: «امروز از روزهاي خوبی است که انسان بعد از سی و چند سال

 
فرزند خود را سامان می دهد.» 

 
وي گفت: «از بزرگترین اشتباهات در زندگی هر فرد این است که به فکر فرداهاي دستاوردهاي خود نباشد.» 

گلاب زاده افزود: «سی و چند سال قبل مجموعه اي در استان کرمان سامان داده شد و تا امروز توفیقاتی داشته که الگویی براي دیگر استان ها شد و

 
هنوز هم ادامه دارد.» 

وي اظهار کرد: «سی سالگی مرکز کرمانشناسی را به نحو مطلوبی برگزار کردیم و در این مدت بیش از 340 عنوان کتاب در ارتباط با کرمان در مرکز

 
کرمانشناسی به چاپ رسیده است.» 

دکتر حامد حسینخانی، مدیر شعبه بنیاد ایرانشناسی در کرمان نیز فعالیت در حوزه ي پژوهشی اعم از جغرافیا و تمدن، آیین ها و ادیان، فرهنگ

 
عامه، زبان و ادبیات، معماري، مشاهیر و نام آوران و غیره را از برنامه ها و قدم هاي پیش روي بنیاد ایران شناسی در مرکز کرمان بیان کرد. 

وي با اشاره به ظرفیت غنی دانشگاهی استان و استادان و اندیشمندان توانمند، تاکید کرد که از ظرفیت هاي پژوهشی دانشگاه بیشتر باید استفاده

 
کرد. 

حسینخانی افزود: «در حوزه ي آموزشی نیز جاي کار براي بنیاد ایران شناسی وجود دارد و امیدواریم به زودي مقطع کارشناسی ارشد رشته ایران

 
شناسی با همکاري مسئولان در دانشگاه کرمان نیز برقرار شود.» 

 
وي گفت: «ایران شناسی از رشته هاي تحصیلی کاربردي و کارآفرینی است که افق روشنی براي زمینه فعالیت و کار دانشجویان آن می توان دید.» 

مدیر جدید شعبه بنیاد ایرانشناسی در کرمان، تعامل با سازمان ها، نهادها و مراکز هم راستا با فعالیت بنیاد و ادامه مسیر تدوین و انتشار کتاب ها را
از دیگر برنامه هاي کاري این مجموعه بیان کرد.



بازار انرژي کشور نیاز به یک بازنگري اساسی دارد

منبع: میزانشماره خبر:  138  |  تاریخ: 1400/05/09

مرکز پژوهش هاي مجلس طی گزارشی اعلام کرد: بازار انرژي کشور نیاز به یک بازنگري اساسی دارد تا از منظر ساختاري، حاکمیتی، قیمت
گذاري، اجرایی، یکپارچگی در نهاد تصمیم گیري بخش انرژي، یارانه هاي کلان و بدون هدف مورد ارزیابی مجدد قرار گیرد. این بازنگري می

تواند به مثابه تزریق جان دوباره به فرصت هاي ...

خبرگزاري میزان - بنا بر اعلام روابط عمومی مرکز پژوهش هاي مجلس، معاونت مطالعات امور تولیدي مرکز پژوهش هاي مجلس در گزارشی

 
به بررسی موانع و الزامات پشتیبانی از تولید در صنعت نفت و گاز پرداخت. 

در ابتداي این گزارش با بیان این نکته که نام گذاري سال 1400 با عنوان «تولید؛ پشتیبانی ها و مانع زدایی ها» از سوي مقام معظم رهبري نشان
دهنده تأکید قاطعانه ایشان بر اهمیت و حساسیت مسئله تولید در مقطع فعلی است. با توجه به بیانات ایشان نام گذاري امسال نیز براساس تأکید بر
روند جهش تولید است، آمده است؛ در سالیان اخیر وضع تحریم هاي ظالمانه، عدم جذب سرمایه گذاري خارجی، اجراي نامناسب برخی قوانین،
محدودیت در واردات کالاها و تجهیزات مورد نیاز براي بخش هاي بالادستی و پایین دستی نفت و عدم توجه به داخلی سازي آنها، شرکت هاي

 
تولیدکننده انرژي را در دوران گذار از حیات وابسته خود به خارج از مرزها به استفاده از ظرفیت داخلی قرار داده است. 

بازار انرژي کشور نیاز به یک بازنگري اساسی دارد تا از منظر ساختاري، حاکمیتی، قیمت گذاري، اجرایی، یکپارچگی در نهاد تصمیم گیري بخش
انرژي، یارانه هاي کلان و بدون هدف مورد ارزیابی مجدد قرار گیرد. این بازنگري می تواند به مثابه تزریق جان دوباره به فرصت هاي سرمایه گذاري
در بخش نفت و گاز کشور باشد. وضع تحریم هاي ظالمانه و تشدید آن در سالیان اخیر واقعیت وابستگی بیش از حد این صنعت به خارج از مرزها را
نمایان ساخت و فرصتی براي تفکر براي حل دائم این معضل را بین اندیشمندان و دلسوزان مملکت داد تا فکري اساسی براي حل معضلات

 
بیندیشند. 

این شرایط، بخشی از ظرفیت تولید نفت خام کشور را بلااستفاده کرد و خسارت هایی را به میادین و چاه هاي در حال تولید تحمیل کرده است. با
کاهش صادرات، هر چند نقش نفت در تأمین منابع عمومی بودجه، کم رنگ شد، اما برطرف کردن کامل وابستگی بودجه به نفت کار چندان آسانی

 
نیست. با این وجود با داشتن نقشه راه مشخص می توان موانع را از سر راه برداشت. 

اگر چه وابستگی به مسیر طی شده و عادات حاکم بر بوروکراسی کشور به راحتی قابل تغییر نیست اما سالیان تحریم، تمرینی براي خروج از وابستگی
بودجه به نفت را براي دولت فراهم کرد. در ضمن، پایین یا منفی بودن نرخ رشد سرمایه گذاري در کشور در سالیان اخیر ضرورت تأمین منابع فوري
براي سرمایه گذاري را تشدید کرده که گذر از این شرایط نیازمند تدوین و اجراي یک برنامه محرك تولید و رشد اقتصادي است که بدون اجماع در

 
همه ارکان کشور، عبور از این شرایط به سهولت رخ نخواهد داد. 

گزارش مانع زدایی و پشتیبانی از تولید در صنعت نفت و گاز؛ مسائل و راهکارها در بخش توصیه اي خود آورده؛ ازجمله سیاست ها و راهکارهاي
پیشنهادي که براي رفع چالش هاي این صنعت در زمینه تولید می توان بیان کرد عبارت است از، تأمین مالی داخلی، گسترش بهره گیري از نفت
خام تولیدي کشور با افزایش ظرفیت پالایشگاه هاي میعانات گازي و نفت خام با استفاده از سرمایه گذاري مردمی، گسترش بازارهاي صادرات نفت

 
خام، گاز طبیعی و فراورده هاي نفتی و ایجاد مهارت هاي رقابت در عرصه بین المللی که باید مورد توجه قرار گیرد. 

همچنین در این گزارش تصریح شده؛ حمایت واقعی از سازندگان داخلی (همراهی دولت با بخش خصوصی براي بهبود وضعیت تکنولوژیکی با
همراهی قطب هاي علمی و فناوري، پشتیبانی مالی طرح ها، اجراي مؤثر قانون حداکثر استفاده از توان تولیدي و خدماتی در تأمین نیازهاي کشور و
حمایت از کالاي ایرانی، تقویت دانش فنی، آموزش نیروي انسانی ماهر و کارآمد، به روز کردن تجهیزات تولید با دانش فنی روز، توسعه فرهنگ



کارگروهی میان شرکت هاي داخلی، جداسازي مسائل حاکمیتی از مالکیت شرکت ها، اشتغال زایی براي توسعه ملی، تسهیل در انجام امور گمرکی،
تسهیل و گشایش در اعتبارات اسنادي، کاهش هزینه مبادله، متقبل شدن ریسک تصمیمات توسط دولت که به بخش خصوصی تحمیل می شود و

 
پرداخت هزینه مبادله ناشی از این گونه تصمیمات ازسوي دولت به فعالان اقتصادي و کارآفرینان و کاهش زمینه هاي رانت جویی). 

 
متن کامل این گزارش را اینجا بخوانید 

 
بیشتر بخوانید: طرح «صیانت از کاربران فضاي مجازي» و لزوم رفع نارسایی هاي ارتباطی 

انتهاي پیام/



آیین افتتاح مرحله کشوري نوزدهمین دوره مسابقات ملی مهارت

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  139  |  تاریخ: 1400/05/09

آیین افتتاح مرحله کشوري نوزدهمین دوره مسابقات ملی مهارت، در محل سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور برگزار شد.

به گزارش حوزه دانشگاهی گروه علمی پزشکی باشگاه خبرنگاران
جوان، آیین افتتاح نوزدهمین دوره مسابقات ملی مهارت، شنبه
نهم مرداد ماه 1400، به صورت ارتباط وبیناري با مرکز تربیت

 
مربی برگزار شد. 

نوزدهمین دوره مسابقات ملی مهارت، به صورت نمادین در رشته
هاي لوله کشی و اجراي سیستم هاي گرمایشی با تعداد 8 رقابت
کننده از استان هاي سمنان، بوشهر، خراسان رضوي، اردبیل، ایلام،

 
زنجان، یزد و کردستان در مرکز تربیت مربی کرج برگزار شد. 

در این مراسم ویدئوکنفرانسی (وبیناري) به مناسبت هفته ملی مهارت و ششم مرداد روز ملی کارآفرینی و آموزش هاي فنی و حرفه اي، از 354 مرکز

 
جوار کارگاهی وبین کارگاهی بهره برداري و از 500 استاندارد مهارتی رونمایی شد. 

در حاشیه مراسم افتتاح نوزدهمین مسابقات ملی مهارت در مرکز تربیت مربی از نمایشگاه و دستاورد هاي رقابت کنندگان نوزدهمین دوره مسابقات

 
بین ملی مهارت بازدید شد.. 

 
نوزدهمین دوره مسابقات ملی مهارت تا 21 آبان در دو مرحله برگزار می شود.. 

 
نفر هاي برتر این مسابقه به مرحله بین المللی مسابقات جهانی مهارت صعود کرده و مهرماه 1401 به شانگ هاي چین اعزام می شوند. 

 
بیشتربخوانید 

- آغاز مرحله کشوري مسابقات ملی مناظره دانشجویان از 5 اسفند/ انجام بیش از 280مناظره در طول مسابقات



تسهیلاتی که کام تولید را شیرین کرد!

منبع: اعتبار نیوزشماره خبر:  140  |  تاریخ: 1400/05/09

عصر اعتبار- بانک ملی ایران با تخصیص تسهیلات سرمایه در گردش به شرکت شهد قند و چند شرکت تولیدي دیگر، کام بازار تولید را
شیرین کرد.

به گزارش پایگاه خبري«عصر اعتبار»، این بانک سرمایه موردنیاز بنگاه هاي تولیدي براي پرداخت هزینه هاي کوتاه مدت خود اعم از حقوق و
دستمزد کارکنان و هزینه هاي جاري نظیر آب، برق، گاز، خرید مواد اولیه، لوازم یدکی، ابزار کار و نقدینگی اتمام کالاي نیم ساخته یا در جریان

 
ساخت را در قالب تسهیلات سرمایه در گردش پرداخت می کند. 

بر همین اساس در یک سال گذشته بالغ بر 9 هزار و 37 میلیارد و 898 میلیون ریال تسهیلات سرمایه در گردش توسط شعبه مستقل مرکزي این
بانک به واحدهاي تولیدي پرداخت شده است. شرکت شهد قند یکی از این بنگاه هاست که در سال گذشته 320 میلیاد ریال تسهیلات سرمایه در

 
گردش از بانک ملی ایران دریافت کرده است. 

این شرکت که از سال 1377 تاسیس شده است، سهم ویژه اي از بازار قند کله شکسته شده، شکر تصفیه شده و تافی و نبات را تامین می کند و
جلوگیري از خوابیدن خط تولید این شرکت، علاوه بر رونق تولید، اشتغال کارگر ایرانی را تضمین می کند.



علل کاهش انگیزه بخش خصوصی براي سرمایه گذاري در صنعت برق

منبع: عصر بازارشماره خبر:  141  |  تاریخ: 1400/05/09

عصر بازار- طی سه دهه گذشته در بسیاري از کشورهاي توسعه یافته و در حال توسعه، تجدیـد سـاختار و سرمایه گذاري بخش خصوصی و
افزایش رقابت در صنعت بـرق مـورد توجـه قـرار گرفتـه اسـت.

عصر بازار- طی سه دهه گذشته در بسیاري از کشورهاي توسعه یافته و در حال توسعه، تجدیـد سـاختار و سرمایه گذاري بخش خصوصی و

 
افزایش رقابت در صنعت بـرق مـورد توجـه قـرار گرفتـه اسـت. 

به گزارش پایگاه خبري «عصربازار» به نقل از سنا؛ در ایران نیز از اوایل دهه 70، با تغییر الگوي مصرف و نقش تأثیرگذار صنعت برق در توسعه کشور،
لزوم تغییرات ساختاري در این صنعت بـه طـور جـدي احسـاس شـد. براسـاس قـانون برنامـه سـوم توسـعه اقتصـادي و اجتمـاعی، بحـث
خصوصـی سـازي صـنعت بـرق مطـرح شد، باوجود برخـی محـدودیت هـا، شرکت هاي غیر دولتی بـراي بهـره بـرداري از تأسیسـات توزیـع و
تولیـد تشـکیل شدنـد. عمـده اهـداف تشـکیل ایـن نـوع شـرکت ها، انجـام اصـلاحات، کـاهش مقـررات و جداسـازي مالکیـت از بهره برداري در

 
این صنعت بوده است. 

از آنجا کـه سـاختار فعلی بـرق ایـران همـواره بـا مشـکلاتی از قبیـل غیرکـارا بودن روش قیمـت گذاري، سهم ناچیز سرمایه گذاري بخش
خصوصی و عدم شفافیت عملکرد مـالی در بخـش هـاي مختلـف بـوده اسـت، بنـابراین تجدیـد سـاختار صـنعت بـرق و رفـع مشـکلات یـاد شـده

 
ضـروري است. 

موضوع مهمی که باید در نظر گرفته شود، این است که تجدید ساختار داراي دو بعد کاملا مجزا، ولی مکمل هم شامل خصوصی سازي و ایجاد

 
رقابـت است. 

در تجدید ساختار، «انرژي الکتریکی» یک کالا محسوب می شود و راه اندازي بازار برق، عملا مکانیزم داد و ستد این کالا را شفاف می کند. تجدیـد
سـاختار در هـر کشور بستگی به سیاست هاي داخلی آن کشور داشته و داراي یک نسخه واحـد نیسـت و بسـته بـه نوع صنعت برق (دولتی، نیمـه
خصوصـی، کـاملا خصوصـی) و یـا (انحصـاري، نیمـه انحصـاري، رقابتی) و یا ترکیبی از آنها متفاوت است؛ ولی نکته قابل توجه ایـن اسـت کـه در

 
بیشتر کشـورها ایجاد رقابت و حذف انحصار اهمیت ویژه دارد. 

در کشور ما، ساخت نیروگاه هاي جدید به دلیل تقاضاي فزاینده برق الزام دارد و از سوي دیگر نبود تکاپو در سرمایه گذاري دولتی، استفاده از مدل

 
هاي مختلف براي غلبه بر مشکل تامین مالی را در دستور کار تصمیم گیران دولتی قرار می دهد. 

یکی از این مدل ها، مدل BOT (ساخت-بهره برداري-انتقال) در قالب قراردادهاي مشارکت بخش خصوصی و دولتی است. در این مدل، تمام هزینه
ها و تامین مالی توسط بخش خصوصی انجام می شود. در مقابل بخش خصوصی، حق بهره برداري در یک دوره معین را که از ابتداي بهره برداري
آغاز شود، داراست. طی این دوره بخش خصوصی انرژي را که تولید کرده به دولت می فروشد و در انتهاي دوره بهره برداري معین شده، نیروگاه را به

 
دولت واگذار کرده و انتقال می دهد. 

یکی دیگر از موارد ورود بخش خصوصی در صنعت برق، احداث نیروگاه هاي کوچک مقیاس است. استفاده از نیروگاه هاي کوچک و پراکنده مزایاي
برجسته تري دارند به این نحو که با ایجاد مولدهاي مقیـاس کوچـک پراکنـده علاوه بر اینکه بخشی از نیاز جامعه با انرژي برق تأمین می شود،

 
بهینه سازي مصرف انرژي نیز محقق خواهـد شـد. 

در ایـن روش میزان راندمان تولید برق به نحو چشـمگیري افـزایش یافتـه و از تلفات انرژي جلوگیري می شود. در حال حاضر راندمان و بازده در
تولید متمرکز و نیروگاه هاي بزرگ بین 30 تا 45 درصد است کـه این رقم در مولدهاي مقیاس کوچک به 80 تا 95 درصد می رسد. همچنین حذف
تلفات پیک بار به میزان 30 درصد، تلفات انـرژي به میزان 18 درصد و کاهش نیاز به افـزایش ظرفیـت تولیـدهاي متمرکز از مزایاي دیگر مولدهاي

 
مقیاس کوچک است. 

در نظر داشته باشید افزایش امنیت صنعت برق به میزان پنج برابـر نیروگـاه هـاي متمرکز از دیگر مزایاي توسعه نیروگاه هاي مقیاس کوچک اسـت
که براساس موضوع پدافند غیرعامل در شرایطی که یک نیروگـاه بزرگ با آسیبی مواجه شـود بخـش مهمـی از تولیـد بـرق دچـار مخاطره می شود

 
ولـی در نیروگـاه هـاي کوچـک و پراکنـده ایـن مشکل وجود ندارد و به راحتی میتـوان انـرژي از دسـت رفتـه را جایگزین کرد. 

 
در ادامه سرانه مصرف خانگی ایران و کشورهاي همسایه را مشاهده می کنیم: 



بر همین اساس، مطابق آخرین آمار ارائه شده تحت عنوان ترازنامه انرژي سرانه مصرف برق خانگی در ایران معادل 1058 کیلووات ساعت براي هر
نفر برآورد می شود. این در حالی است که متوسط جهانی این آمار معادل 182 کیلووات ساعت است. به عبارت دیگر میزان سرانه مصرف برق خانگی
در ایران 6 برابر متوسط جهانی و 7 برابر سرانه مصرف برق هر نفر در کشور ترکیه است. همچنین میزان تولید سالانه برق درکشورهاي منتخب به

 
شرح زیر است: 

نکته بسیار مهم این است که صنعت برق با توجه به رشد مصرف در کشور هر روز نیاز به سرمایه گذاري بیشتري دارد و اگر از بحران امروز عبور

 
نکند، آینده روشنی نخواهد داشت. 

بی شک رونق تولید، توسعه و پایداري صنعت برق می تواند منجر به شکوفایی اقتصاد کشور شود که لازمه آن سرمایه گذاري بخش خصوصی در این
صنعت است. در حال حاضر با توجه به قیمت گذاري که در صنعت برق اتفاق افتاده است و با توجه به هزینه هاي جاري این صنعت، در عمل، هیچ
انگیزه اي براي ورود بخش خصوصی به این صنعت وجود ندارد. در سال هاي نه چندان دور با توجه به مشوق هایی که در این صنعت براي بخش
خصوصی وجود داشت، نرخ بازگشت سرمایه احداث یک نیروگاه حدود 3 سال بود که این میزان در حال حاضر به حدود 10 تا 12 سال افزایش پیدا
کرده است و در نتیجه با عدم سرمایه گذاري بخش خصوصی در این صنعت مواجه هستیم که آینده صنعت برق را با ابهامات زیادي مواجه می کند.
همچنین مطالبات نیروگاه ها موضوعی دیگر است که باعث شده است جریان کنترل هزینه در این صنعت با ملاحظاتی روبرو شود. در حال حاضر

 
مدت زمان وصول مطالبات حدود 10 ماه است که با توجه به شرایط تورمی کشور این میزان باید کاهش پیدا کند. 

ایجاد مشوق هاي مناسب به منظور ورود سرمایه گذاران بخش خصوصی به این صنعت و ساخت نیروگاه هاي کوچک مقیاس در مقصد مصرف،
سرعت بیشتر در پرداخت مطالبات نیروگاه ها، اصلاح قیمت گذاري برق و مطابق با واقعیت شدن، اصلاح سبک زندگی و استفاده از وسایل کم مصرف
از جمله راهکارهاي مدیریت برق در کشور در جهت افزایش تولید، راندمان و بازدهی و تبدیل شدن به فرصت در جهت افزایش اشتغال و تولید در

کشور است.



گزارشی جدید نفتی مرکز پژوهش ها

منبع: میز نفتشماره خبر:  142  |  تاریخ: 1400/05/09

مرکز پژوهش هاي مجلس طی گزارشی به بررسی مسائل و راهکارهاي حمایت از تولید در صنعت نفت و گاز پرداخت.

به گزارش میز نفت ، به نقل از روابط عمومی مرکز پژوهش هاي مجلس، معاونت مطالعات امور تولیدي مرکز پژوهش هاي مجلس در گزارشی

 
به بررسی موانع و الزامات پشتیبانی از تولید در صنعت نفت و گاز پرداخت. 

در ابتداي این گزارش با بیان این نکته که نام گذاري سال 1400 با عنوان «تولید؛ پشتیبانی ها و مانع زدایی ها» ازسوي مقام معظم رهبري نشان
دهنده تأکید قاطعانه ایشان بر اهمیت و حساسیت مسئله تولید در مقطع فعلی است و با توجه به بیانات ایشان نام گذاري امسال نیز براساس تأکید
بر روند جهش تولید است، آمده: در سالیان اخیر وضع تحریم هاي ظالمانه، عدم جذب سرمایه گذاري خارجی، اجراي نامناسب برخی قوانین،
محدودیت در واردات کالاها و تجهیزات مورد نیاز براي بخش هاي بالادستی و پایین دستی نفت و عدم توجه به داخلی سازي آنها، شرکت هاي

 
تولیدکننده انرژي را در دوران گذار از حیات وابسته خود به خارج از مرزها به استفاده از ظرفیت داخلی قرار داده است. 

در ادامه این گزارش بیان شده: بازار انرژي کشور نیاز به یک بازنگري اساسی دارد تا از منظر ساختاري، حاکمیتی، قیمت گذاري، اجرایی، یکپارچگی
در نهاد تصمیم گیري بخش انرژي، یارانه هاي کلان و بدون هدف مورد ارزیابی مجدد قرار گیرد. این بازنگري می تواند به مثابه تزریق جان دوباره به
فرصت هاي سرمایه گذاري در بخش نفت و گاز کشور باشد. وضع تحریم هاي ظالمانه و تشدید آن در سالیان اخیر واقعیت وابستگی بیش از حد این
صنعت به خارج از مرزها را نمایان ساخت و فرصتی براي تفکر براي حل دائم این معضل را به اندیشمندان و دلسوزان مملکت داد تا فکري اساسی

 
براي حل معضلات بیندیشند. 

در این گزارش تصریح شده: این شرایط، بخشی از ظرفیت تولید نفت خام کشور را بلااستفاده کرد و خسارت هایی را به میادین و چاه هاي در حال
تولید تحمیل کرده است. با کاهش صادرات، هرچند نقش نفت در تأمین منابع عمومی بودجه، کم رنگ شد، اما برطرف کردن کامل وابستگی بودجه
به نفت کار چندان آسانی نیست. با این وجود با داشتن نقشه راه مشخص می توان موانع را از سر راه برداشت. اگرچه وابستگی به مسیر طی شده و
عادات حاکم بر بروکراسی کشور به راحتی قابل تغییر نیست ولی سالیان تحریم، تمرینی براي خروج از وابستگی بودجه به نفت را براي دولت فراهم
کرد. درضمن، پایین یا منفی بودن نرخ رشد سرمایه گذاري در کشور در سالیان اخیر ضرورت تأمین منابع فوري براي سرمایه گذاري را تشدید کرده
که گذر از این شرایط نیازمند تدوین و اجراي یک برنامه محرك تولید و رشد اقتصادي است که بدون اجماع در همه ارکان کشور، عبور از این شرایط

 
به سهولت رخ نخواهد داد. 

گزارش مانع زدایی و پشتیبانی از تولید در صنعت نفت و گاز؛ مسائل و راهکارها در بخش توصیه اي خود آورده: ازجمله سیاست ها و راهکارهاي
پیشنهادي که براي رفع چالش هاي این صنعت در زمینه تولید می توان بیان کرد عبارت است از: تأمین مالی داخلی، گسترش بهره گیري از نفت
خام تولیدي کشور با افزایش ظرفیت پالایشگاه هاي میعانات گازي و نفت خام با استفاده از سرمایه گذاري مردمی، گسترش بازارهاي صادرات نفت

 
خام، گاز طبیعی و فراورده هاي نفتی و ایجاد مهارت هاي رقابت در عرصه بین المللی که باید مورد توجه قرار گیرد.، 

همچنین در این گزارش تصریح شده: حمایت واقعی از سازندگان داخلی (همراهی دولت با بخش خصوصی براي بهبود وضعیت تکنولوژیکی با
همراهی قطب هاي علمی و فناوري، پشتیبانی مالی طرح ها، اجراي مؤثر قانون حداکثر استفاده از توان تولیدي و خدماتی در تأمین نیازهاي کشور و
حمایت از کالاي ایرانی، تقویت دانش فنی، آموزش نیروي انسانی ماهر و کارآمد، به روز کردن تجهیزات تولید با دانش فنی روز، توسعه فرهنگ
کارگروهی میان شرکت هاي داخلی، جداسازي مسائل حاکمیتی از مالکیت شرکت ها، اشتغال زایی براي توسعه ملی، تسهیل در انجام امور گمرکی،
تسهیل و گشایش در اعتبارات اسنادي، کاهش هزینه مبادله، متقبل شدن ریسک تصمیمات توسط دولت که به بخش خصوصی تحمیل می شود و

 
پرداخت هزینه مبادله ناشی از این گونه تصمیمات ازسوي دولت به فعالان اقتصادي و کارآفرینان و کاهش زمینه هاي رانت جویی). 

منبع : ایسنا





مصاحبه با مدیر استانی بانک صنعت و معدن استان سمنان در خصوص اقدامات انجام شده

و برنامه هاي آتی این مدیریت

منبع: تجارت گردانشماره خبر:  143  |  تاریخ: 1400/05/09

استان سمنان به دلیل دارا بودن شبکه ارتباطی مناسب و راه آهن با استان هاي تهران، خراسان، مازندران و جنوب کشور (به ویژه راه
جدیدالاحداث استان سمنان به استان اصفهان) و کشف ذخایر معدنی مهم از اهمیت صنعتی ویژه اي برخوردار است. نوشته مصاحبه با مدیر

استانی بانک صنعت و معدن استان سمنان در خصوص اقدامات ...

استان سمنان به دلیل دارا بودن شبکه ارتباطی مناسب و راه آهن با
استان هاي تهران، خراسان، مازندران و جنوب کشور (به ویژه راه
جدیدالاحداث استان سمنان به استان اصفهان) و کشف ذخایر معدنی

 
مهم از اهمیت صنعتی ویژه اي برخوردار است. 

این استان یکی از قطب هاي صنعتی کشور است و در صنایع
شیمیائی، خودروسازي و قطعه سازي، داروئی، صنایع سلولزي، صنایع
نساجی و چرم داراي مزیت اقتصادي می باشد؛ همچنین از نظر تنوع
مواد معدنی یکی از مناطق غنی کشور به شمار می آید و معادن فعال
استان را ذغال سنگ، کرومیت، گچ، نمک، سیلیس، سولفات دوسود،

دولومیت، پتاس، خاك هاي صنعتی، مس، سرب، روي، بوکسیت، منگنز، گوگرد، فسفات و غیره تشکیل می دهند و از این نظر داراي ظرفیت مطلوبی

 
براي سرمایه گذاري می باشد. 

بر همین اساس روابط عمومی بانک صنعت و معدن در مصاحبه با مریم شاهی مدیر استانی و رئیس شعبه سمنان در خصوص راهکارهاي استفاده از
ظرفیت هاي صنعتی و معدنی استان و بهره برداري از فرصت ها و مزیت هاي اقتصادي آن، روند اجراي طرح هاي تولیدي این استان به گفتگو

 
نشسته است که مشروح آن در ادامه می آید؛ 

 
1- در راستاي تحقق شعار سال"تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها" چه برنامه هایی دارید؟ 

بانک صنعت و معدن در استان همواره در ارائه تسهیلات و خدمات به صنایع و حمایت از تولید در راستاي رونق اقتصادي کشور پیشگام بوده و در
سال جاري نیز براي عملیاتی شدن منویات رهبر معظم انقلاب و تحقق این شعار راهبردي با برخورداري از کارشناسان مجرب استان و با شناسائی
واحدهاي تولیدي و مجموعه هایی که نیاز به حمایت و همراهی بیشتري دارند با در اولویت قراردادن واحدهاي تولیدي که در اشتغال زایی و تولید
ناخالص داخلی نقش پر رنگ تري دارند از ابتداي سال اقدامات لازم را با هدف تسهیل در فرآیند هاي اعطاي تسهیلات و ارائه خدمات جهت حمایت

 
بیشتر از آنها برنامه ریزي و اجرا نموده است. 

 
2- مهمترین سیاست ها و استراتژیهاي شعبه در سال 1400 چیست؟ 

مهمترین استراتژي بانک در استان به عنوان تنها بانک تخصصی در حوزه صنعت و معدن ارائه خدمات کامل بانکی و تامین مالی جامع شرکت هاي
تولیدي مولد ، صادراتی و دانش بنیان در کوتاهترین زمان ممکن است. به عبارتی پاسخگویی به نیاز واقعی صنعتگران در زمان و مکان مناسب. ضمناً
این بانک تلاش دارد در سال جاري با اجراي کامل امکانات بانکداري شرکتی و استفاده از بسترهاي الکترونیک در راستاي بانکداري دیجیتال خدمات

 
مناسب تري را ارائه نماید. 

3- مهمترین اقدامات انجام شده در سال 99 چه بوده است و چه میزان درتحقق برنامه هاي سال گذشته موفق بوده اید، دلایل موفقیتتان چه بوده

 
است ؟ 



در سال گذشته اعتماد ارزشمند هیات مدیره، معاونین و مدیران محترم ارشد بانک و همچنین تلاش هاي آگاهانه و دلسوزانه تمامی همکاران استان،

 
منجر به رشدي قابل توجه در بسیاري از شاخصها و گزینه هاي مورد نظر بانک گردید که در ادامه به بخشی از آنها اشاره خواهد شد: 

الف : ضمن تسهیل و تسریع در کلیه فرآیندهاي اجرایی با تامین و تخصیص منابع ارزان قیمت براي واحدهاي تولیدي (استفاده حداکثري از منابع
بند الف تبصره 18 در استان ، منابع صندوق توسعه ملی ، سایر منابع ) تمرکز ویژه اي بر حفظ اشتغال واحدهاي فعال و راه اندازي طرح هایی که
پیشرفت فیزیکی بالایی دارند صورت گرفته است و خوشبختانه این بانک موفق به کسب مقام اول در بین بانکهاي استان در پرداخت تسهیلات رونق

 
تولید و بند الف تبصره 18 گردیده است. 

ب : با تامین مالی و راه اندازي طرح هاي سرمایه گذاري ثابت در استان همگام با رسالت اصلی بانک صنعت و معدن موفق به کسب جایگاه نخست در

 
بخش سرمایه گذاري ثابت در بین بانکهاي استان گردید. 

ج : در کلیه پارامترهاي بانکی به خصوص صدور ضمانتنامه ( رشد 800درصدي ) و افزایش متوسط منابع (رشد 52 درصد ) و پرداخت تسهیلات ،

 
قرارداد و ... موفق به کسب رتبه برتر با توجه به پتانسیل استان گردیده است. 

 
د : ریسک اعتباري استان در سال 1399 به زیر %1 کاهش یافته که ناشی از توجه و دقت ویژه در انتخاب و تعامل با مشتریان استان می باشد. 

4- با توجه به مشکلات ناشی از تحریم هاي ظالمانه و شیوع ویروس کرونا چه اقدامات و راهکارهایی براي حمایت از تولیدکنندگان استان خود

 
دارید؟ 

در شرایط تحریم افزایش تولید راه حل گریز از شرایط موجود می باشد تا بتوان از فرصت تحریم ها براي خودکفایی در بخش هاي مختلف استفاده
کرد. قطعاً بانک صنعت و معدن با گره گشایی از مشکلات واحدهاي تولیدي و تسهیل و تسریع در روند تامین سرمایه همگام با سیاستهاي کلان
کشور نقش مهمی را در این زمینه داشته است. همچنین با عزم صنعتگران استان در ایجاد خطوط تولید مواد بهداشتی و ضدعفونی و سایر تجهیزات

 
لازم، این بانک نیز در جایگاه خود با حمایت به موقع نسبت به تامین مالی تعدادي از واحدهاي مزبور براي مقابله با بیماري کرونا اقدام نموده است. 

از سوي دیگر تلاش شد تا حداکثر استفاده از خدمات الکترونیکی در بانک صورت گیرد که این امر منجر به کاهش مراجعات حضوري مشتریان
گردید و همزمان با رعایت کامل نکات بهداشتی در شعب و اولویت حفظ سلامت مشتریان و همکاران، تاکنون تنها یک نفر از همکاران به بیماري

 
کووید مبتلا و خوشبختانه %96 از همکاران با مشکلی مواجه نگردیده اند. 

5- پس از تدوین سیاستهاي اعتباري و راهبردي بانک در سال1400، براي اجراي مؤثر سیاست ها و به منظور ایجاد هم افزایی و چابک سازي

 
سازمان، چه اقداماتی را مؤثر می دانید؟ 

خوشبختانه بانک صنعت و معدن در سال هاي اخیر موفق به جذب تعداد زیادي از برترین تولید کنندگان در شعب بانک گردیده است. به نظر می
رسد با توسعه روزافزون فناوري تنها با تکیه و تاکید بر افزایش خدمات نوین بانکداري( متناسب با نیاز واحدهاي تولیدي )منجر به کسب امتیاز ویژه

 
جهت افزایش و جذب سپرده هاي مشتریان فعلی و جدید خواهد شد که این بانک را متمایز از سایر بانکها خواهد کرد. 

این بانک در استان سمنان سعی دارد با به کارگیري فناوري مدرن درصنعت بانکداري، اجرائی نمودن طرح مشتري محوري با داشتن مهارت نیروي

 
انسانی و با پیروي از سیاستهاي اعتباري و راهبردي سال جاري اقدامات موثرتري را در استان به نتیجه برساند. 

 
6- براي اجراي حاکمیت شرکتی و بانکداري دیجیتال چه اقداماتی در شعبه تحت مدیریت شما صورت گرفته است؟ 

لیستی از بنگاههاي اقتصادي مشمول این طرح، تهیه و با هماهنگی اداره بازاریابی و بانکداري شرکتی اطلاعات و نیازهاي مشتریان گردآوري شده
است و با برگزاري جلسات حضوري با مدیران واحدها و شناسایی نیاز آنها و ارائه بسته هاي خدماتی ، اعتباري ، تسهیلاتی به مشتریان و متناسب با

 
امکانات موجود در دستور کار می باشد. 

 
7- از چه روشهایی براي جذب منابع بیشتر در استان استفاده می کنید؟ 

در عصر کنونی عواملی که منجر به توفیق بانک در جذب سپرده ها در فضاي رقابتی فعلی می گردد استفاده از فناوري اطلاعات، بازاریابی و مشتري
مداري به معناي واقعی آن و پرهیز از شعار زدگی می باشد. بانک نیز با بهره مندي از نیروهاي انسانی تحصیل کرده و با دانش بالا می تواند ارتباط
دائمی با مشتریان و بازار داشته باشد و در نهایت با تسریع در امور و رضایت مشتریان سپرده هاي مازاد در دسترس صنعتگران را به عنوان منابع در
اختیار داشته باشد. قطعاً این مهم با ارائه خدمات بهتر و متنوع تر در بخش IT ، افزایش مهارت نیروي انسانی شعب ، تنوع و کیفیت خدمات بانکی

 
مطلوب، محیط داخلی و محل استقرار مکانی بانک، به نحو مطلوب تري تحقق خواهد یافت. 

8- طی یکسال گذشته به چند طرح صنعتی و به چه میزان تسهیلات پرداخت کرده اید؟ 



طی سال 99 به 15 طرح ثابت به مبلغ 1٫335 میلیارد ریال و 177 طرح تسهیلات سرمایه در گردش به مبلغ 11٫027 میلیارد ریال تسهیلات

 
پرداخت گردیده است. 

 
9- در این مدت چند طرح صنعتی با تسهیلات بانک در استان به بهره برداري رسیده و به چه میزان اشتغال ایجاد کرده است؟ 

طی سال 99 تعداد 6 طرح با میزان سرمایه گذاري 3٫500 میلیارد ریال و اشتغال 330 نفر در زمینه طرحهاي فولادي ، پلیمري ، شیمیائی ، فرآوري

 
معدن و صنایع خودرو سازي ایجاد گردیده است. 

10- چه تعداد واحد صنعتی با تسهیلات بانک در استان در حال اجرا است، چه مقدار پیشرفت داشته است و با بهره برداري از آنها چه مقدار شغل

 
ایجاد شده است؟ 

تعداد 9 طرح با حجم سرمایه گذاري 4٫700 میلیارد ریال و میزان پیشرفت فیزیکی 60 درصد و پیش بینی اشتغال بیش از 450 نفر در دست اجرا

 
می باشد. 

 
11- وضعیت استان از نظر توسعه صنعتی چگونه است و شما چه پتانسیل هایی را براي توسعه صنعتی و اقتصادي استان می شناسید؟ 

استان سمنان به دلیل برخورداري از موقعیت هاي استراتژیک و توانمندي هاي اقتصادي و دسترسی به بازارهاي هدف به یک قطب صنعتی تبدیل
شده است و با ایجاد و توسعه واحدهاي صنعتی بزرگ و متوسط و کوچک از سهم بالائی در توسعه صنعتی کشور برخوردار گردیده است. به عنوان
نمونه در بخش صنعت، سمنان در حوزه قطعه سازي و خودرو سازي یکی از قطب هاي صنعتی کشور محسوب می شود. در بخش معدن نیز به
برخورداري از ذخائر غنی و متنوع معدنی و وجود 42 کانسار معدنی از 72 کانسار موجود در کشور و رتبه ها ي اول در ذخیره و تولید گچ و نمک در
کشور می باشد که استان سمنان را یکی از قطب هاي اصلی معدن در کشور نموده است . توسعه صنایع کوچک با تاکید بر پیوند با صنایع بزرگ مادر
و شکل گیري خوشه هاي صنعتی در صنایع شیمیائی خودروسازي و قطعه سازي و داروئی با توجه به موقعیت مناسب منطقه و همجواري با قطب

 
صنعتی تهران می تواند از اهداف بلند مدت توسعه استان باشد. 

 
12- براي وصول مطالبات چه برنامه و راهکاري دارید؟ 

در حال حاضر ریسک مطالبات غیرجاري بانک در استان کمتر از یک درصد می باشد که اعتبار سنجی دقیق و انتخاب صحیح مشتریان از مهمترین
عوامل موثر در کاهش ریسک اعتباري استان می باشد. پرداخت حد اعتباري سرمایه در گردش و رصد فعالیت و رضایت مشتریان در طول سال باعث

 
جلوگیري از غیرجاري شدن مطالبات بانک می باشد. 

 
13- چه برنامه هایی براي ارائه خدمات هر چه بهتر به مشتریان دارید؟براي افزایش کارمزدها چه راهکارهایی دارید؟ 

یک عنصر کلیدي در استراتژي هاي اخیر بانک ، افزایش درآمد از طریق اخذ کارمزدها می باشد که همانگونه که در موارد قبل نیز بیان شد موفقیت
کنونی بانک ها در این مورد صرفاً در گرو ایجاد تعامل و رضایت مشتریان می باشد که امید است بتوان با ارائه خدمات مطلوب، شفاف، بی وقفه و

 
استفاده بهینه از خدمات الکترونیک بتوان به شکل شایسته اي به این مهم نیز دست یافت. 

 
14- با توجه به افزایش سطح اختیارات شعب، تعامل شما با ستاد بانک چگونه است و چه انتظاري از ستاد دارید؟ 

با توجه به اینکه متوسط تجربه و سوابق کاري همکاران برخی شعب در برخی موارد بالاتر از میانگین بانک می باشد لذا به نظر می رسد حسن اعتماد
هیات مدیره محترم بانک در افزایش سطح اختیارات کاملاً منطقی بوده و نتیجه کار نیز مؤید این موضوع می باشد و خوشبختانه با حسن اعتماد
موجود به همکاران این استان در ستاد، تعامل بسیار مطلوبی در انجام کلیه امور وجود دارد. تسریع در روند بررسی و پاسخگویی در برخی امور مربوط

 
به این استان توسط همکاران ستاد مورد درخواست می باشد. 

 
15- تعامل شما با مقامات ارشد استانی نظیر(استانداري، وزارت اموراقتصادي و دارائی و وزارت صنعت، معدن و تجارت) چگونه است؟ 

آنچه کاملاً مشهود است در سنوات گذشته تعامل بسیار خوبی با مقامات استانی توسط بانک صنعت و معدن برقرار شده به گونه اي که در خصوص
بنگاههاي صنعتی که در زمره مشتریان بانک نیستند نیز جهت یافتن راهکار از این بانک مشورت گرفته می شود. همچنین انتخاب مدیر استان به

 
عنوان یکی از اعضاي خبره بانکی و یکی از اعضاي کمیته بهره وري استان مؤید این موضوع می باشد. 

16- به نظر شما نقش نیروي انسانی کارآمد در موفقیت و برتري شعب چیست؟ برنامه شما براي افزایش سطح مهارت و دانش کارکنان مجموعه خود



 
و فرآیند جانشین پروري چیست؟ 

قطعاً فقدان نیروي انسانی کارآمد با انگیزه و داراي دانش روز برابر است با از دست دادن مشتریان بالفعل و بالقوه بانک، زیرا همکاران در صف با نوع
برخورد و نگرششان توانایی جذب مشتریان جدید براي کل مجموعه را دارا می باشند. بدیهی است چنانچه عملکرد نیروي صف نادرست، به دور از

 
آگاهی و غیر حرفه اي باشد نه تنها مشتري جدید جذب نخواهد شد بلکه مشتریان اعتباري فعلی نیز از بانک مهاجرت خواهند نمود. 

لذا بسیار حائز اهمیت است که مدیریت ارشد بانک بر افزایش مهارتهاي فنی و ارتباطی همکاران و بر فرآیند جانشین پروري تمرکز ویژه مبذول

 
نماید. 

 
17- روشهاي شما براي استفاده از ایده ها و پیشنهادات همکارانتان در جهت بهبود فعالیتهاي شعبه چیست؟ 

افزایش بهره وري و دسترسی به موفقیت ها در استان صرفاً با همکاري تنگاتنگ تمامی همکاران میسر گردیده است. بدیهی است تصمیماتی که با
مشارکت و رضایت همکاران اتخاذ می شود از حمایت و پشتیبانی بیشتري برخوردار بوده و لذا همکاران در تصمیم هایی که خود در آن نقش داشته

اند تعهد بیشتري نشان می دهند که منجر به اجراي بهتر امور خواهد شد.



واعظی: تلاش براي مقابله با فناوري محکوم به شکست است

منبع: تجارت گردانشماره خبر:  144  |  تاریخ: 1400/05/09

رییس دفتر رییس جمهوري در واکنش به بررسی طرح موسوم به صیانت از کاربران در فضاي مجازي، تلاش براي مقابله با فناوري را محکوم
به شکست دانست. نوشته واعظی: تلاش براي مقابله با فناوري محکوم به شکست است اولین بار در تجارت گردان. پدیدار شد.

رییس دفتر رییس جمهوري در واکنش به بررسی طرح موسوم به
صیانت از کاربران در فضاي مجازي، تلاش براي مقابله با فناوري را

 
محکوم به شکست دانست. 

 به گزارش تجارت گردان به نقل از پایگاه اطلاع رسانی دولت،
محمود واعظی در واکنش به طرح صیانت از کاربران در فضاي
مجازي گفت: دسترسی به ارتباطات دیتا امروز جزو حقوق پایه
شهروندي است، هر گونه تلاش براي تحدید این حق محکوم به

 
شکست است. 

رییس دفتر رییس جمهوري ادامه داد: روشن است که مردم هنوز از آنچه طراحان این طرح درباره محتواي آن می گویند قانع نشده اند و هنوز هم

 
متن موثقی از جزییات طرح در اختیار افکار عمومی قرار نگرفته است. 

واعظی،صیانت از کاربران فضاي مجازي و وضع قوانین در زمینه حفاظت از امنیت و اخلاق در این فضا را امري طبیعی و لازم در جوامع مختلف
دانست و گفت: آنچه در این زمینه اهمیت دارد، شفافیت کامل در مواجهه با مردم و اقناع کامل آنان درباره قانون است. مردم نامحرم نیستند که ما

 
در خفا براي آنها قانون بنویسم و دیوارهاي کوتا و بلند بسازیم. 

وي با بیان اینکه «فضاي مجازي فقط چند شبکه اجتماعی بین المللی نیست که براي عدم انتشار برخی اخبار و محتواي نامناسب آن را ببندیم»،
تاکید کرد: اگرچه معتقدم که محتواي غیراخلاقی فضاي مجازي باید مدیریت شود، اما امروز جامعه ایران دانش بنیان شده و از فضاي مجازي براي
کسب علم و آموزش، مهارت یابی، کسب وکار، اشتغال و انواع فعالیت هاي دیگر استفاده می کند. بر همین اساس هر گونه ایجاد محدودیت در این
فضا پیامدهاي قابل توجهی در حوزه اقتصادي، اجتماعی و فرهنگی خواهد داشت و موجب تعطیل شدن کسب وکارهاي فراوان خواهد شد و طراحان

 
طرح صیانت باید به آن توجه کنند. 

وزیر سابق ارتباطات، تلاش براي مقابله با فناوري از طریق مسدود کردن را طبق تجربه هاي قبلی محکوم به شکست دانست و افزود: همه باید بدانیم
که اگر نیت مان صرفا ایجاد محدودیت یا مانع گذاشتن در مقابل توسعه زیرساخت هاي ارتباطاتی و فضاي مجازي باشد، موفق نخواهیم شد. اما اگر
نیت حقیقتا آنطور که عنوان می شود، صیانت از کاربران است، باید مفاد طرح با شفافیت با مردم درمیان گذشته شده و آنها در خصوص محتواي آن

اقناع شوند.



سامانه 141 راه ارتباطی مخاطبان و مدیریت حمل و نقل عمومی کیش

منبع: شما و اقتصادشماره خبر:  145  |  تاریخ: 1400/05/09

 
سامانه 141 راه ارتباطی مخاطبان و مدیریت حمل و نقل عمومی کیش 

به گزارش شما و اقتصاد: ساکنان و گردشگران کیش در تیر امسال از
طریق سامانه 141 شرکت عمران،آب و خدمات منطقه آزاد از حمل و

 
نقل عمومی کیش خدمات دریافت کردند. 

 
آنچه دیگران میخوانند : 

 
- سحر قریشی موهایش را از ته تراشید + عکس 

 
- عکس لورفته از سحر قریشی و دوست تتلو + عکس 

 
- افشاگري جنجالی لیندا کیانی از پشت پرده شب هاي مافیا + عکس 

 
- مهریه سنگین سحر قریشی از مهدي طارمی | عکس 

به گزارش شما و اقتصاد: مدیریت حمل و نقل عمومی جزیره کیش از
جمله بخش هاي این شرکت، که در زمینه حمل و نقل ساکنان و گردشگران در نقاط مختلف جزیره کیش فعالیت می کند، سامانه 141را با هدف

 
بهبود خدمات و برقراري ارتباط موثر با مخاطبان به دریافت  انتقادات، پیشنهادات، شکایات مردمی و همچنین اشیاء گمشده اختصاص داده است. 

بر اساس این گزارش در تیر امسال 1488 تماس مردمی با سامانه 141برقرار شده است که بیشترین تماس ها در این ماه، مفقودي اشیاء گمشده،
مکشوفه در ناوگان حمل و نقل عمومی و تحویلی به صاحبان اشیاء مربوطه بوده است. همچنین واحد صدور مجوز فعالیت مدیریت حمل و نقل
عمومی کیش در این ماه با 428  مورد شامل تشکیل پرونده و صدور معرفی نامه جهت استعلام ها، صدور پروانه اشتغال رانندگی و تمدید پروانه
فعالیت در ناوگان حمل و نقل عمومی( اعم از تاکسیرانی و مینی بوس رانی، باربري ، تور گردانی و ترانسفر هتل ها )، فعالیت موثري براي ارائه

 
خدمات حمل و نقل در جزیره کیش داشته است . 

 در این ماه به صاحبان تاکسی بابت خرید و فروش تعداد 16 دستگاه وسائط نقلیه عمومی و خودروهاي باربري براي نصب سیستم ناوبري (gps) از

 
واحد هاي نوسازي و نقل و انتقال، هوشمند سازي ناوگان مدیریت حمل و نقل عمومی خدمات ارائه شد. 

برگزاري دوره هاي آموزشی تخصصی براي 23 نفر از رانندگان با هدف آشنایی بیشتر آنها با شرایط فعالیت در ناوگان حمل و نقل شهري کیش و

 
ارتقاء سطح خدمات از دیگر فعالیت هاي مدیریت حمل و نقل عمومی کیش در تیر امسال بوده است. 

 روابط عمومی و امور بین الملل سازمان منطقه آزاد کیش



تسهیلاتی که کام تولید را شیرین کرد!

منبع: شما و اقتصادشماره خبر:  146  |  تاریخ: 1400/05/09

 
تسهیلاتی که کام تولید را شیرین کرد! 

بانک ملی ایران با تخصیص تسهیلات سرمایه در گردش به شرکت
شهد قند و چند شرکت تولیدي دیگر، کام بازار تولید را شیرین

 
کرد. 

به گزارش شما و اقتصاد به نقل از  روابط عمومی بانک ملی ایران،
این بانک سرمایه موردنیاز بنگاه هاي تولیدي براي پرداخت هزینه
هاي کوتاه مدت خود اعم از حقوق و دستمزد کارکنان و هزینه
هاي جاري نظیر آب، برق، گاز، خرید مواد اولیه، لوازم یدکی، ابزار

 
کار و نقدینگی اتمام کالاي نیم ساخته یا در جریان ساخت را در قالب تسهیلات سرمایه در گردش پرداخت می کند. 

بر همین اساس در یک سال گذشته بالغ بر 9 هزار و 37 میلیارد و 898 میلیون ریال تسهیلات سرمایه در گردش توسط شعبه مستقل مرکزي این

 
بانک به واحدهاي تولیدي پرداخت شده است. 

 
شرکت شهد قند یکی از این بنگاه هاست که در سال گذشته 320 میلیاد ریال تسهیلات سرمایه در گردش از بانک ملی ایران دریافت کرده است. 

این شرکت که از سال 1377 تاسیس شده است، سهم ویژه اي از بازار قند کله شکسته شده، شکر تصفیه شده و تافی و نبات را تامین می کند و
جلوگیري از خوابیدن خط تولید این شرکت، علاوه بر رونق تولید، اشتغال کارگر ایرانی را تضمین می کند.



شرکت خدمات هوایی پیام به سوددهی رسیده است

منبع: روزنامه جام جمشماره خبر:  147  |  تاریخ: 1400/05/09

مدیر عامل منطقه ویژه اقتصادي و فرودگاه بین المللی پیام عنوان کرد: مجموع اقدامات مثبت صورت گرفته در منطقه به خصوص طی سال
هاي اخیر موجب شده تا این شرکت به سوددهی قابل توجهی رسیده و در واقع پیام از زیان دهی خارج شده است

به گزارش جام جم آنلاین البرز، نادر ثناگو مطلق با اشاره به فعالیت هاي پیام در بخش هایی از جمله امور گمرکی، ترانزیت کالا،جذب سرمایه

 
گذاري، اشتغال و هوانوردي افزود: این در حالی است که فعالیت در برخی از این بخش ها طی 30سال گذشته زیان ده بوده اند. 

وي اضافه کرد: به همین منظور و با مجموع اقدامات و فعالیت هاي صورت گرفته به خصوص در سال 99 شاهد سوددهی خوبی در شرکت خدمات

 
هوایی پیام بوده ایم به گونه اي که زیان انباشته پیام را پوشش و شرکت را از زیان دهی خارج شد. 

ثناگو مطلق تصریح کرد: اتخاذ رویکردهایی از جمله برنامه محور بودن فعالیت ها و اجرایی ساختن آنها طبق مطالعات و نقشه راه مهم ترین عامل
سوددهی شرکت خدمات هوایی پیام طی سال هاي اخیر شده است.



چادرملو، موتور محرکه اقتصاد استان یزد

منبع: روزنامه عصر اقتصادشماره خبر:  148  |  تاریخ: 1400/05/09

شرکت معدنی و صنعتی چادرملو را می توان یکی از پیشگامان عرصه تکمیل زنجیره ارزش فولاد دانست که از جایگاه قابل توجهی در اقتصاد
کشور برخوردار است. این شرکت، با توسعه فعالیت هاي خود در استان یزد، زنجیره تولید فولاد از اکتشاف سنگ آهن تا تولید محصول

نهایی را در بر گرفته و توانسته است نقش قابل ملاحظه اي ...

شرکت معدنی و صنعتی چادرملو را می توان یکی از پیشگامان عرصه تکمیل زنجیره ارزش فولاد دانست که از جایگاه قابل توجهی در اقتصاد کشور
برخوردار است. این شرکت، با توسعه فعالیت هاي خود در استان یزد، زنجیره تولید فولاد از اکتشاف سنگ آهن تا تولید محصول نهایی را در بر
گرفته و توانسته است نقش قابل ملاحظه اي در بهبود شاخص هاي اقتصادي این استان ایفا کند. توسعه ظرفیت ها و افزایش آمار تولیدات شرکت
معدنی و صنعتی چادرملو در سال هاي اخیر موجب شده است تا سهم این شرکت از تولید ناخالص داخلی استان یزد همواره روندي صعودي را طی

 
کند. 

به همین بهانه گفت و گویی انجام داده ایم با مهندس فرهاد آذرین فر، مدیر امور مالی و اقتصادي چادرملو تا دلایل موفقیت هاي و روند رو به رشد

 
شرکت را جویا شویم . 

آذرین فر با اشاره به اینکه شرکت معدنی و صنعتی چادرملو، با در اختیار داشتن یکی از بزرگ ترین معادن استان یزد، اقتصاد و اشتغال این منطقه را
تا حد زیادي تحت تاثیر قرار داده است گفت: وجود معادن بزرگ و باارزشی همچون چادرملو در این منطقه، یزد را به یکی از استان هاي معدنی
کشور تبدیل کرده است، به طوري که در حاضر بخش معادن و صنایع معدنی نقش مهمی در اقتصاد این استان ایفا می کند و سهم بالایی از تولید
ناخالص استان یزد را به خود اختصاص داده است . همچنین مشاغل تعداد زیادي از شهروندان و ساکنان این استان نیز به طور مستقیم و غیرمستقیم

 
به این بخش وابسته است. 

اقداماتی براي ارزش آفرینیمدیر امور مالی و اقتصادي چادرملو افزود: از آنجائی که معادن تأمین کننده ماده اولیه بسیاري از صنایع هستند، یکی از
بخش هاي استراتژیک و مهم اقتصاد شناخته می شود علاوه بر آن با توجه به نقش اساسی معدن در تولید ناخالص داخلی منطقه و کشور، ضرورت
توجه به مولفه هاي توسعه اقتصادي و حرکت به سمت ایجاد حداکثر ارزش افزوده از اهمیت ویژه اي در زمینه حفظ منابع ملی برخوردار است. این

 
مسئله در حوزه صنعت فولاد، که صنعتی استراتژیک و پایه محسوب می شود، اهمیت بیشتري دارد. 

وي تصریح کرد: یکی از مهم ترین اقدامات در راستاي توسعه ظرفیت هاي صنایع معدنی و ایجادارزش افزوده، تهیه و تامین پایدار مواد اولیه است.
شرکت ها فقط با اطمینان از تامین بدون مشکل مواد اولیه، این امکان را دارند که استراتژي خود را براي افزایش تولید و ارتقاي ارزش افزوده پیاده

 
سازي کنند. بنابراین سرمایه گذاري در امر اکتشاف می تواند یکی از مولفه هاي مهم در ایجاد ارزش افزوده شمرده شود. 

در همین راستا، شرکت معدنی و صنعتی چادرملو توانسته است در امر اکتشاف، به عنوان حلقه نخست زنجیره ارزش فولاد و مهم ترین تضمین رفع

 
چالش هاي تامین مواد اولیه، موفق عمل کند. 

آذرین فر با تاکید بر اینکه، تداوم عملیات اجراي اکتشافات تفصیلی پهنه معدنی آنومالی «D19» از اولویت هاي این مجموعه است گفت: در این
مجموعه طی سال هاي اخیر طرح هاي متعددي در راستاي توسعه تولیدات و افزایش بهره وري اجرا شده است. این شرکت، که فعالیت خود را از
تولید کنسانتره سنگ آهن آغاز کرد، در سال هاي گذشته علاوه بر تامین ماده اولیه واحدهاي فولادي کشور، به قطع زنجیره صادرات مواد معدنی
خام و تکمیل زنجیره هاي ارزش محصولات معدنی مبادرت نموده و توانسته است از طریق تکمیل زنجیره ارزش و متنوع سازي سبد محصولات خود،

 
نقش قابل توجهی در اقتصاد استان یزد ایفا کند. 



مدیر امور مالی و اقتصادي چادرملو افزود: استراتژي هاي مناسب اتخاذ شده در شرکت معدنی و صنعتی چادرملو باعث شدکه تحریم هاي بین الملی
خدشه اي در رشد صادرات، احداث طرح هاي توسعه و ایجاد واحدهاي جدید در این شرکت وارد نکند. این شرکت با ارزآوري در اوج تحریم ها،در
حالی که بسیاري از صنایع کشور با رکود مواجه بودند، توانست به اقتصاد کشور و به طور ویژه اقتصاد استان یزد کمک هاي شایان توجهی کند. ثبت
رکورد هاي متعدد تولید آنهم بیش از ظرفیت اسمی در سال گذشته بیانگر عزم و اراده تمامی ارکان مدیریت و کارکنان و کارگران این مجموعه

 
عظیم بوده که با مدیریت جسورانه و رو به جلوي مدیر عامل محترم شرکت جناب آقاي مهندس تقی زاده حاصل شده است . 

وي در عین حال افزود: اقدامات پیوسته شرکت معدنی و صنعتی چادرملو در زمینه توسعه ظرفیت هاي تولید و تکمیل زنجیره هاي ارزش فولاد
موجب شده است تا ارزش افزوده ایجادشده توسط این شرکت رشد قابل ملاحظه اي را تجربه کند. افزایش آمار تولیدات، در کنار مدیریت هزینه هاي
تامین مواد اولیه و قطعات و مواد مصرفی، دیگر عامل موثر در رشد ارزش افزوده این شرکت در گذشته بوده است. نمودار 1 ارزش افزوده ایجادشده
توسط شرکت معدنی و صنعتی چادرملو را نشان می دهد. چنان که مشاهده می شود، ارزش افزوده این شرکت از 19 هزار و 817 میلیارد ریال در

 
سال 1393 به 194 هزار و 295 میلیارد ریال در سال 1399 افزایش یافته است. 

مدیر امور مالی و اقتصادي چادرملو در پایان این گفت و گو اضافه کرد: قرارگیري شرکت معدنی و صنعتی چادرملو در استان یزد و مجاورت با استان
هاي اصفهان وخراسان زمینه اي فراهم ساخته است تا دسترسی فوق العاده اي به بازارهاي مصرف داخلی وجود داشته باشد. همچنین امکان
دسترسی به شبکه ریلی و جاده اي کشور موجب تبدیل این منطقه به یک مسیر ترانزیتی شده و با اشتغال زایی گسترده در عرصه حمل ونقل، تاثیر
زیادي بر تغییر سبک زندگی مردم داشته است. به طوري که در حال حاضر بیش از 7 هزار نفر به طور مستقیم در مجموع زنجیره تولید شرکت

 
معدنی و صنعتی چادرملو مشغول به کار هستند. 

بررسی ها نشان می دهند که همین عوامل منجر به کاهش چشمگیر مهاجرت از این منطقه گردیده و با افزایش واحدهاي صنعتی، رونق قابل توجهی
در اقتصاد و کسب وکارهاي استان یزد و شهر اردکان پدید آمده است . به علاوه، تاسیس چندین واحد صنعتی دیگر در این استان نیز در دستور کار

 
شرکت معدنی و صنعتی چادرملو قرار دارد که منجر به تحولی عظیم در توسعه اقتصادي استان یزد خواهد شد. 

 
وي اذعان داشت که به پشتوانه طرح ها و پروژه هاي این شرکت در استان یزد، زندگی در این استان جریانی رو به توسعه پیدا کرده است. 

امروز شرکت معدنی و صنعتی چادرملو به یک بنگاه اقتصادي نقش آفرین و تعیین کننده در اقتصاد یزد تبدیل شده است و سهم قابل توجهی از
تولید ناخالص داخلی استان یزد به شرکت چادرملو تعلق دارد.



تربیت نیروي انسانی ، مهمترین عامل در پشتیبانی و مانع زدایی از تولید

منبع: روزنامه جام جمشماره خبر:  149  |  تاریخ: 1400/05/09

نماینده ائتلاف فتح در پارلمان عراق بر لزوم خروج نظامیان آمریکایی از عراق تاکید کرد و آنرا غیرقابل چانه زنی دانست.

به گزارش جام جم آنلاین زنجان: محمدرضا انصاري گفت: تربیت
نیروي انسانی مورد نیاز بنگاه هاي اقتصادي، یکی از مهمترین
عوامل پشتیبانی و مانع زدایی از تولید است که در قوانین نیز به

 
آن اشاره شده است. 

وي با بیان اینکه مطمئناً افراد داراي گواهینامه آموزش مهارت
هاي فنی و حرفه اي، بیکار نخواهند ماند، گفت: 90 درصد افراد

 
داراي مهارت حرفه اي، اشتغال دارند. 

انصاري با بیان اینکه نیروهاي کار ماهر از میان کارگاه هاي فنی و
حرفه اي جذب می شوند، خاطرنشان کرد: سالانه بالغ بر 4 هزار
نفر از آموزش دیدگان فنی و حرفه اي در سطح استان به صورت

 
مستقیم جذب بازار کار می شوند. 

وي با بیان اینکه شعار سال 1400 به صورت هوشمندانه توسط رهبر معظم انقلاب اسلامی و با در نظر گرفتن شرایط اقتصادي، اجتماعی، تحریم و
بین المللی نامگذاري شده است، گفت: تسهیلگري، مانع زدایی براي جذب سرمایه گذاران، افزایش هوشمندانه و باکیفیت تولید، متعادل سازي عرضه
و تقاضا در جامعه، توسعه بخش غیردولتی، توسعه مشارکت ذي نفعان، برنامه ریزي و حکمرانی و توسعه آموزش هاي محلی فنی و حرفه اي و از بین

 
بردن یاس و ناامیدي در بین جوانان و دانشجویان از شروط تحقق شعار سال است. 

انصاري با اشاره به اینکه در بخش تجهیزات مراکز فنی و حرفه اي سعی کرده ایم که از تکنولوژِي روز بهره ببریم، اظهار کرد: در سه سال گذشته در
بحث مدیریت منابع آب تجهیزاتی را خریداري کردیم که جهت آموزش استفاده از این دستگاه ها به دستگاه هاي متولی بسیار اصرار داشتیم. در
رشته برق نیز پنل هاي خورشیدي را حتی در ماهنشان راه اندازي کردیم و به افراد آموزش هاي لازم در این زمینه را دادیم چرا که استفاده از انرژي
هاي تجدیدپذیر و منابع سبز بایستی مورد توجه قرار گیرد. ممکن است در زمینه دستگاه هاي تراشکاري چندان به روز نباشیم اما تمام فرآیندهاي
لازم را در آموزشگاه ها آموزش می دهیم و به طور قطع می توانم بگویم که کسی که دوره اي را در فنی و حرفه اي گذرانده باشد و مهارت کافی را

 
کسب کرده باشد، بیکار نخواهد ماند. 

وي با بیان اینکه آموزش یک پروسه کوتاه مدت نیست و قطعا اثرات این اقدامات در آینده خود را نشان خواهد داد، اظهار کرد: آخرین اقدام فنی و
حرفه اي براي استفاده از تکنولوژي هاي روز، آوردن تکنولوژي سی .ان.سی روي چوب است که دستگاهش در چند ماه آینده تحویل کارگاه می شود.
ضمن اینکه مسلما اثرگذاري آموزش ها و تحول آن به خصوص در زمینه آموزش هاي مهارتی زمان بر است و نشانگر این موضوع سهم ناچیز آموزش

 
هاي مهارتی فنی و حرفه اي در سبد خانوار است. 

انصاري با بیان اینکه در بحث کارآموزي و ترویج فرهنگ کارآفرینی به جاي کارجویی باید رسانه ها کمک حال ما باشند، اظهار کرد: به روز کردن
برنامه ها و آموزش ها، توسعه بخش غیردولتی، توسعه و مشارکت ذي نفعان و در راس امور حکمرانی و آموزش هاي فنی و حرفه اي؛ یکی از راه هاي

 
برون رفت از موضوع بیکاري جوانان جامعه است. 



انصاري با اشاره به اینکه یکی از عوامل مهم در بحث مانع زدایی و پشتیبانی تربیت نیروي انسانی بنگاه هاي اقتصادي است، اظهار کرد: ما براي اینکه

 
بتوانیم بنگاه اقتصادي با قدرت بالا داشته باشیم باید روي مهارت کاربران کار کنیم. 

مدیرکل اداره فنی و حرفه اي استان زنجان در زمینه قانون الزام فراگیري آموزش هاي مهارتی گفت: از سال گذشته در جلسه شوراي مهارت مصوب
شد که استان زنجان به عنوان پایلوت صلاحیت حرفه اي کشور شناخته شود و در این راستا من شخصا به دنبال این نبودم که مکانی را تحت عنوان
مرکز سنجش صلاحیت حرفه اي داشته باشیم و کمیته تشکیل بدهیم بلکه به دنبال کار عملی بودم و از همین جهت ما در آزمون شرکت پارس
سوئیج این کار را انجام دادیم و اگر سلامت برگزاري این آزمون را بررسی کنید، مشاهده خواهید کرد که کوچک ترین نقصی در این زمینه وجود

 
نداشت و آزمونی فوق تخصصی به صورت مکتوب و عملی از شرکت کنندگان آزمون گرفته شد. 

وي در مورد وضعیت آموزشگاه هاي فنی و حرفه اي آزاد در دوران کرونا اظهار کرد: در این دوران آموزشگاه هاي فنی وحرفه اي نیز مثل بخش هاي
مختلف اقتصادي آسیب دیدند. ما پیش بینی این موضوع را چند سال گذشته انجام داده بودم و در این زمینه براي دوستان دوره هاي آموزش
تخصصی گذاشتیم تا فرایند تولید محتوا و استفاده از واقعیت مجازي را فرا بگیرند چرا که هنر ما این است که اگر قرار است آموزشی را به دانش
آموزان و مردم بدهیم اول خود نسبت به مطالب تسلط داشته باشیم و بدانیم چه طور تهدیدها را به فرصت تبدیل کنیم. اگر چه خسارت هاي وارده
به بخش آموزشگاه هاي آزاد را خوب مدیریت نکردیم و کمک هزینه اي که به آنها اعطا شد با ضرر و زیانی که آ ن ها دیدند قابل مقایسه نبود ولی

 
این فرصت را به آن ها دادیم که در رنگبندي هاي مختلف فعالیت خود را قطع نکنند و در ساعت کمتري همچنان به فعالیت بپردازند. 

وي با اشاره به اینکه 90 درصد افرادي که داراي مهارت حرفه اي هستند و آموزش هاي لازم مهارتی را دارند قطعا شغل دارند، اظهار کرد: 35 درصد
افراد، از کارگاه هاي مهارتی ما جذب می شوند و این عدد رقم بالایی است به طوري که شاید سالانه بالغ بر 4 هزار نفر از سطح آموزشگاه هاي فنی و

 
حرفه اي (چه بخش دولتی و چه غیردولتی) جذب بازار کار می شوند. 

انصاري با بیان اینکه فرصت هاي جدید شغلی بر مبناي دینامیک اشتغال ایجاد می شود، اظهار کرد: اگر بخواهیم فرصت هاي شغلی موجود در
جامعه را با استانداردهایی که فنی و حرفه اي دارد مقایسه کنیم باید اذعان کرد که 6 هزار عنوان استاندارد شغل وجود دارد که بر اساس سه طبقه

 
بندي مشاغل ایسکو تدوین شده است و کدهاي بین المللی دارد و کدهاي کسب شده قابل ترجمه است. 

 
به گفته وي؛ کرونا فرصتی براي کسب مهارت هاي فضاي مجازي و ایجاد اشتغال در این زمینه فراهم آورد. 

وي با اشاره به اینکه روز گذشته مدرسه مهارت را افتتاح کردیم، اظهار کرد: این مدرسه بنا است که کودکان را از سن 4 تا 5 سالگی با مفهوم مهارت
آشنا کند. مطمئن باشید که اگر این سیاست ادامه دار باشد و کودکان از سنین 5 سالگی با مهارت آموزي آشنا شوند در آینده یک سري نیروي

 
کارآفرین خواهیم داشت که کارهاي بزرگی را به انجام خواهند رساند. 

این مسئول با اشاره به اینکه یکی از راه هاي برون رفت ما از معضل بیکاري این است که هر یک از دانش آموزان حداقل یکی از مهارت هاي لازم را
کسب کند، اظهار کرد: متاسفانه ما هنوز حتی نتوانسته ایم مهارت نه گفتن را به فرزندان خود بیاموزیم و این مساله می تواند مشکلات عدیده اي را

 
در جهات مختلف ایجاد کند. 

به گفته مدیرکل فنی و حرفه اي استان زنجان؛ نرخ بیکاري در قشر دانشجویان بیشتر از همه گروه ها است و از همین جهت ما تفاهم نامه هایی را

 
در زمینه مهارت آموزي با دانشگاه آزاد اسلامی و دانشگاه زنجان داشتیم که بنا است که دانشجویان در کنار تحصیل مهارت هاي لازم را کسب کنند. 

انصاري گفت: یکی از مهم ترین وظایف ما جلوگیري از موازي کاري هاي موجود است که متاسفانه این موضوع همچنان وجود دارد، اظهار کرد:

 
فلسفه تشکیل شوراي مهارت هم که چندمین جلسه آن تاکنون تشکیل شده است همین موضوع است. 

وي با بیان اینکه وظیفه تعاونی هاي مسکن طبق قانون، تامین زمین و مسکن براي اعضاي صنفی خود در حیطه شهرسازي و محدوده شهري است،
خاطرنشان کرد: از ابتداي تشکیل برخی تعاونی ها اقدامات غیرقانونی مبنی بر خرید زمین هاي غیرمحدوده شهري، استفاده از زمین هاي فاقد

 
کاربري مسکونی و همچنین زمین هاي فاقد طرح تفصیلی شهر انجام شده که مصداق کج نهادن خشت اول است. 



سرپرست اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان زنجان با اشاره به ارتباط گسترده وزارت متبوع با جامعه گفت: 85 درصد جامعه، مخاطب این

 
وزارتخانه و مجموعه هاي تحت نظر ان هستند. 

وي با تاکید بر اجراي دقیق قوانین و مقررات در سطح این اداره کل و دستگاه هاي تابعه اظهار داشت: هر انحرافی در اجراي قوانین و مقررات 85

 
درصد جامعه را به قهقرا می برد ضمن اینکه در این مجموعه باید مطالبه گري را به مخاطبین آموزش دهیم. 

وي با اشاره به اینکه با 64دستگاه تفاهم نامه امضا کردیم، گفت: دوره هاي آموزشی براي این دستگاه ها در راستاي مهارت آموزي و شناسایی فرصت
هاي شغلی اجرا می شود و تلاش شده مشاغل جدید شناسایی و استاندارد سازي شوند .



طرح نظام اشتغال دانش آموختگان تربیت بدنی و علوم ورزشی خاتمه یافت

منبع: بازار کارشماره خبر:  150  |  تاریخ: 1400/05/09

پژوهشگاه تربیت بدنی و علوم ورزشی نظام اشتغال دانش آموختگان تربیت بدنی و علوم ورزشی با رویکرد خصوصی سازي را در قالب یک
طرح پژوهشی با اتمام رساند.

پژوهشگاه تربیت بدنی و علوم ورزشی نظام اشتغال دانش آموختگان تربیت بدنی و علوم ورزشی با رویکرد خصوصی سازي را در قالب یک طرح

 
پژوهشی با اتمام رساند. 

به گزارش اداره کل روابط عمومی وزارت علوم به نقل از پژوهشگاه تربیت بدنی و علوم ورزشی، نبود بازار کار براي فارغ التحصیلان علوم ورزشی در
نظام آموزش عالی از یک طرف و ضعف هاي علمی و تکنولوژیک در صنعت ورزش و سازمان هاي ورزشی در کشور از سوي دیگر سبب شده است تا
توسعه علمی و اقتصادي ورزش به طور اعم و اشتغال فارغ التحصیلان در ورزش به صورت اخص، مساله اي مهم و راهبردي تلقی شود. از این رو

 
بازنگري در سیستم آموزش، هدایت و اشتغال فارغ التحصیلان علوم ورزشی و تحلیل محیط اشتغال در ورزش کشور ضرورت دارد. 

طرح پژوهشی "" نظام اشتغال دانش آموختگان تربیت بدنی و علوم ورزشی با رویکرد خصوصی سازي"" توسط دکتر سید محمدحسین رضوي عضو
هیات علمی دانشگاه مازندران و دکتر محمدرضا برومند عضو هیات علمی دانشگاه شهید بهشتی به عنوان مجریان طرح و دکتر اعظم فضلی درزي و

 
دکتر عادله عظیمی به عنوان همکاران طرح خاتمه یافت. 

این تحقیق از نوع مطالعات راهبردي مبتنی بر تحلیل اسنادي و پیمایش کیفی بود. جامعه پژوهش شامل دو جامعه اطلاعاتی (منابع علمی و کتابخانه
اي، اسناد اجرایی، محتواي رسانه اي) و جامعه انسانی (مدیران، کارشناسان، اساتید، کارآفرینان، دانشجویان و فارغ التحصیلان و صاحبان کسب وکار

 
در ورزش) بود. نمونه آماري به روش هدفمند و در دسترس انتخاب و بررسی ششد 

یافته هاي تحقیق محورهاي تحلیلی پژوهش شامل ابعاد تحصیلی- شغلی فارغ التحصیلان، ظرفیت هاي کارآفرینی و اشتغال زایی صنعت ورزش،
خصوصی سازي، تحلیل ساختاري راهبردي می باشد. ابعاد تحصیلی- شغلی فارغ التحصیلان شامل: مسیر تحصیلی – شغلی، گروه بندي به لحاظ
قابلیت هاي اشتغال و کارآفرینی، شایستگی هاي کانونی شغلی، امید به اشتغال، شاخص انتظار اشتغال، شاخص گذار از تحصیل به کار، روش هاي

 
اشتغال، ادراك دانشجویان از موانع اشتغال و مسیرهاي شغلی بود. 

ظرفیت هاي کارآفرینی و اشتغال زایی صنعت ورزش نیز در محورهاي: انواع مشاغل ورزشی، ظرفیت هاي اشتغال زایی در رشته هاي ورزشی، ظرفیت
هاي اشتغال زایی در رشته هاي علوم ورزشی، ظرفیت هاي اشتغال زایی در رشته گرایش هاي اصلی علوم ورزشی، ظرفیت هاي موجود در بخش
هاي مختلف بازار و صنعت ورزش، ظرفیت هاي موجود در سطوح ورزش کشور، ظرفیت هاي موجود در سطوح ورزش کشور، ظرفیت هاي موجود در

 
سازمان ها و نهادهاي ورزشی، ظرفیت هاي نهادي براي مجوزهاي انواع کسب وکارهاي مرتبط با ورزش مموردارزیابی قرار گرفت. 

یافته هاي بخش خصوصی سازي دربرگیرنده وضعیت انواع روش هاي خصوصی سازي در حوزه ورزش، محورهاي واگذاري و خصوصی سازي در
بخش هاي دولتی ورزش و چالش هاي مراحل خصوصی سازي در ورزش بود. تحلیل ساختاري راهبردي شامل سه بخش تحلیل ساختاري، تحلیل
راهبردي و الگوي تقسیم کار ملی و بین سازمانی بود. تحلیل راهبردي شامل محورها، قابلیت ها، چالش ها، اهداف و استراتژي هاي توسعه اشتغال

 
فارغ التحصیلان علوم ورزشی بود که به تفصیل ارائه شده است. 

یافته هاي کلی پژوهش بیانگر این بود که اکوسیستم اشتغال فارغ التحصیلان تربیت بدنی از نظام مندي و کارآمدي مناسبی برخوردار نیست.
خصوصی سازي علیرغم نداشتن سابقه مناسب در کشور، اما به عنوان بهترین راهبرد توسعه اشتغال زایی مورد ارزیابی قرار گرفت. به صورت کلی بر
مبانی چارچوب تحلیلی طرح و یافته ها می توان گفت که در توسعه اشتغال فارغ التحصیلان علوم ورزشی ابتدا باید به تغییر نقش ها در یک فرآیند
از دانشجویی به فارغ التحصیلی، جویاي کار و شاغل به صورت محوري توجه داشت. سپس باید ارتباط ساختاري-کارکردي بین محیط هاي مربوط به

هر یک از این نقش ها (از دانشگاه تا صنعت) تقویت ششو.





کتاب «مدیریت کارآفرینی سازمانی و نوآوري» انتشار یافت

منبع: بازار کارشماره خبر:  151  |  تاریخ: 1400/05/09

انتشارات سازمان جهاد دانشگاهی تهران کتاب «مدیریت کارآفرینی سازمانی و نوآوري»(از درون رشد کنید) اثر «رابرت ولکات» و «مایکل
لی پیتز» را ترجمه و منتشر کرد.

انتشارات سازمان جهاد دانشگاهی تهران کتاب "مدیریت کارآفرینی سازمانی و نوآوري"(از درون رشد کنید) اثر "رابرت ولکات" و "مایکل لی

 
پیتز" را ترجمه و منتشر کرد. 

به گزارش بازارکار، مترجمان این کتاب "سعید صفري"، دانشیار دانشگاه شاهد، "محمد اوتادي" و "روح االله حسینی مهرآبادي" در بخش پیش

 
گفتار آورده اند: 

در دنیاي به شدت بی ثبات و متغیر کنونی که در آن مشتریان و نیازهاي آن ها دگرگون شده و قواعد رقابت هر لحظه در حال تغییر است، رهبران و
مدیران کارآفرین براي بقا و رشد در محیط کسب و کار پویا و پیچیده، با رفتار و تفکري کارآفرینانه و از طریق طراحی کسب و کار جدید درون یک
سازمان موجود، در پی نظام مند کردن و تکرارپذیري نوآوري در سازمان خود هستند. این رهبران، از توانمندي هاي سازمان موجود به عنوان اهرمی
براي طراحی کسب و کار جدید استفاده می کنند و هدف آن ها دستیابی به رشد متعادل و بلند مدت از طریق نوآوري نظام مند در سازمان است. به
قول پیتر دراکر"دیگر زمان آن رسیده است تا کاري را که 30 سال پیش در زمینه مدیریت انجام دادیم اکنون در مورد نوآوري نیز انجام دهیم، یعنی

 
به تدوین اصول، شیوه هاي عملی و دستورالعمل ها بپردازیم. 

این کتاب به بحث درباره اخذ ایده هاي خلاقانه و تحقق آن ها همچنین تبدیل پروژه هاي نوآوري به مسیرهاي کاملاً جدید دستیابی به رشد در

 
سازمان هاي موجود می پردازد. 

 
در بخش مقدمه کتاب آورده شده است: 

کارآفرینی سازمانی، شیوه و راهبردي است براي درك، پرورش، راه اندازي و مدیریت کسب و کارهاي جدید(و نه فقط محصولات و خدمات جدید)

 
که گرچه از دارایی هاي اصلی، جایگاه سازمان در بازار و یا توانمندي هایش متمایز است، اما به طور قابل توجهی از آن ها بهره می گیرد. 

کارآفرینی سازمانی، پاسخی راهبردي به چالش رشد ارگانیک است و یکی از اجزاء اصلی رشد متعادل و بلند مدت به شمار می آید. بهترین برنامه
هاي کارآفرینی سازمانی، شریک برنامه هاي سنتی نوآوري سازمان و تلاش براي توسعه کسب و کار جدید، نظیر تحقیق و توسعه، سرمایه گذاري

 
خطرپذیر سازمانی و اکتساب هستند. 

 
کتاب در 6 فصل نوشته شده است. 

فصل اول، با عنوان درك مفهوم کارآفرینی سازمانی شامل تاریخچه مختصري از کارآفرینی سازمانی، کارآفرینی سازمانی دقیقاً چیست؟ کارآفرینان:

 
سرشت در برابر پرورش، داستان هایی از پیشاهنگان، آسیب هاي کار آفرینی سازمانی و ... است. 

فصل دوم، با موضوع طراحی کسب و کار جدید داراي مباحثی چون مبانی طراحی کسب و کار جدید، یک روایت از دو پمپ بنزین، نوآوري فراتر از

 
محصولات و خدمات، نمایی 360 درجه از کارآفرینی سازمانی ... است. 

فصل سوم، با عنوان مدل هاي کارآفرینی سازمانی مواردي چون سازمان دهی و منابع، چهار مدل کارآفرینی سازمانی، مدل فرصت طلب، زیمر: یک

 
مدل فرصت طلب موفق، مدل توانمند و ... را شامل می شود. 



فصل چهارم، با موضوع کدام مدل کارآفرینی سازمانی براي شما مناسب است؟ شامل مواردي چون کارآفرینی سازمانی و راهبرد، در مورد زمینه

 
سازمانتان بیندیشید، مسیر شرکت باکستر به سمت یک گروه کارآفرینی سازمانی و... است. 

فصل پنجم، با عنوان رهبري در تمام سطوح به مباحثی چون کاخ امپراتور، نقش مدیران ارشد در کارآفرینی سازمانی، دکتر ویلیام پري، سازمان

 
پروژه هاي تحقیقاتی پیشرفته دفاعی و توسعه جنگنده رادارگریز، رهبري برنامه کارآفرینی سازمانی و ... می پردازد. 

فصل ششم، با موضوع از درون رشد کنید، از همه جا یاد بگیرید داراي موضوعاتی چون نگاه به بیرون، گستره جهانی، نوآوري باز و واسطه گري

 
نوآوري، جهانی شدن و کارآفرینی سازمانی و ... شامل می شود. 

انتشارات سازمان جهاد دانشگاهی تهران کتاب "مدیریت کارآفرینی سازمانی و نوآوري"(از درون رشد کنید) را در 294 صفحه و به قیمت 75 هزار
تومان منتشر کرده است.



انتشار کتاب «مدیریت کارآفرینی سازمانی و نوآوري»

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  152  |  تاریخ: 1400/05/09

خبرگزاري آریا- انتشارات سازمان جهاد دانشگاهی تهران کتاب
«مدیریت کارآفرینی سازمانی و نوآوري» (از درون رشد کنید) اثر

 
«رابرت ولکات» و «مایکل لی پیتز» را چاپ و منتشر کرد. 

به گزارش خبرگزاري آریا به نقل از روابط عمومی جهاد دانشگاهی،
مترجمان این کتاب آقایان «سعید صفري»، دانشیار دانشگاه شاهد،
«محمد اوتادي» و «روح االله حسینی مهرآبادي» در بخش پیش

 
گفتار آورده اند: 

در دنیاي به شدت بی ثبات و متغیر کنونی که در آن مشتریان و
نیاز هاي آن ها دگرگون شده و قواعد رقابت هر لحظه در حال
تغییر است، رهبران و مدیران کارآفرین براي بقا و رشد در محیط
کسب و کار پویا و پیچیده، با رفتار و تفکري کارآفرینانه و از طریق
طراحی کسب و کار جدید درون یک سازمان موجود، در پی نظام
مند کردن و تکرارپذیري نوآوري در سازمان خود هستند. این
رهبران، از توانمندي هاي سازمان موجود به عنوان اهرمی براي
طراحی کسب و کار جدید استفاده می کنند و هدف آن ها
دستیابی به رشد متعادل و بلند مدت از طریق نوآوري نظام مند در
سازمان است. به قول پیتر دراکر «دیگر زمان آن رسیده است تا
کاري را که 30 سال پیش در زمینه مدیریت انجام دادیم اکنون در
مورد نوآوري نیز انجام دهیم، یعنی به تدوین اصول، شیوه هاي

 
عملی و دستورالعمل ها بپردازیم. 

این کتاب به بحث درباره اخذ ایده هاي خلاقانه و تحقق آن ها

 
همچنین تبدیل پروژه هاي نوآوري به مسیر هاي کاملاً جدید دستیابی به رشد در سازمان هاي موجود می پردازد. 

 
در بخش مقدمه کتاب آورده شده است: 

کارآفرینی سازمانی، شیوه و راهبردي است براي درك، پرورش، راه اندازي و مدیریت کسب و کار هاي جدید (و نه فقط محصولات و خدمات جدید)

 
که گرچه از دارایی هاي اصلی، جایگاه سازمان در بازار و یا توانمندي هایش متمایز است، اما به طور قابل توجهی از آن ها بهره می گیرد. 

کارآفرینی سازمانی، پاسخی راهبردي به چالش رشد ارگانیک است و یکی از اجزاء اصلی رشد متعادل و بلند مدت به شمار می آید. بهترین برنامه
هاي کارآفرینی سازمانی، شریک برنامه هاي سنتی نوآوري سازمان و تلاش براي توسعه کسب و کار جدید، نظیر تحقیق و توسعه، سرمایه گذاري

 
خطرپذیر سازمانی و اکتساب هستند. 

 
کتاب در 6 فصل نوشته شده است: 

فصل یک: با عنوان درك مفهوم کارآفرینی سازمانی شامل تاریخچه مختصري از کارآفرینی سازمانی، کارآفرینی سازمانی دقیقاً چیست؟ کارآفرینان:

 
سرشت در برابر پرورش، داستان هایی از پیشاهنگان، آسیب هاي کار آفرینی سازمانی و ... است. 

فصل دوم: با موضوع طراحی کسب و کار جدید داراي مباحثی، چون مبانی طراحی کسب و کار جدید، یک روایت از دو پمپ بنزین، نوآوري فراتر از



 
محصولات و خدمات، نمایی 360 درجه از کارآفرینی سازمانی ... است. 

فصل سوم: با عنوان مدل هاي کارآفرینی سازمانی مواردي، چون سازمان دهی و منابع، چهار مدل کارآفرینی سازمانی، مدل فرصت طلب، زیمر: یک

 
مدل فرصت طلب موفق، مدل توانمند و ... را شامل می شود. 

فصل چهارم: با موضوع کدام مدل کارآفرینی سازمانی براي شما مناسب است؟ شامل مواردي، چون کارآفرینی سازمانی و راهبرد، در مورد زمینه

 
سازمانتان بیندیشید، مسیر شرکت باکستر به سمت یک گروه کارآفرینی سازمانی و... است. 

فصل پنجم: با عنوان رهبري در تمام سطوح به مباحثی، چون کاخ امپراتور، نقش مدیران ارشد در کارآفرینی سازمانی، دکتر ویلیام پري، سازمان

 
پروژه هاي تحقیقاتی پیشرفته دفاعی و توسعه جنگنده رادارگریز، رهبري برنامه کارآفرینی سازمانی و ... می پردازد. 

فصل ششم: با موضوع از درون رشد کنید، از همه جا یاد بگیرید داراي موضوعاتی، چون نگاه به بیرون، گستره جهانی، نوآوري باز و واسطه گري

 
نوآوري، جهانی شدن و کارآفرینی سازمانی و ... شامل می شود. 

انتشارات سازمان جهاد دانشگاهی تهران کتاب «مدیریت کارآفرینی سازمانی و نوآوري» (از درون رشد کنید) را در 294 صفحه و به قیمت 75 هزار
تومان منتشر کرده است.



بهترین منابع براي یاد گیري

منبع: خط گیلانشماره خبر:  153  |  تاریخ: 1400/05/09

Categories: - اجتماعی - اقتصادي - یادداشتTags: اخبار گیلانافسانه هابراي یادگیریبهترین منابعجذابداستان هادر ذهندکتراي
کارآفرینی و مدرس دانشگاهکوروش ابومحبوبگیلان _ رشت _ خط گیلان کوروش ابومحبوب دکتراي کارآفرینی و مدرس دانشگاه داستان

ها و افسانه ها جزو بهترین منابع براي یادگیري هستند. چون هم ...

داستان ها و افسانه ها جزو بهترین منابع براي یادگیري هستند. چون هم
شنیدن شان جذاب است و هم درس ها را به گونه اي روایت می کنند که

 
براي همیشه در ذهن می نشیند. 

 
کوروش ابومحبوب 

 
دکتراي کارآفرینی و مدرس دانشگاه 

داستان ها و افسانه ها جزو بهترین منابع براي یادگیري هستند. چون هم
شنیدن شان جذاب است و هم درس ها را به گونه اي روایت می کنند که

 
براي همیشه در ذهن می نشیند. 

پیگمالیون یک مجسمه ساز متبحر وپیکر تراش افسانه اي است و در یک
پیکر تراشی مجسمه اي از بسیار زیبا از یک زن ساخت بطوریکه کسی قادر
نبود حتی به اندازه نوك سوزن یا دانه ارزن و...چیزي به زیبایی آن افزوده

کند و این نکته وادامه ماجراهاي این پیکر تراشی باعث مانایی این افسانه شد، واگویه ادامه این افسانه مورد بحث ما نیست چون اثر پیگمالیون در

 
عرصه هاي مختلف کار برد دارد ودر این یادداشت در نگاهی کوتاه دو مبحث مدیریت و کسب و کار واکاوي شد تا شاید مفید به فایده شود. 

پیگمالیون افسانه یونانی ، در مدیریت و کسب و کار می گوید: انسان ها تمایل دارند در نظر دیگران توانمند جلوه کنند و انتظاراتی که از آنها می رود
را برآورده سازند. به عبارت دیگر، هر انسانی دوست دارد تصویري که دیگران از او در ذهن دارند ، مثبت و توانمند باشد. مثلاً یک دانش آموز می

 
خواهد معلم اش او را دانش آموزي باهوش بداند یا یک کارمند می خواهد مدیرش او را به عنوان فردي کوشا و وظیفه شناس بشناسد. 

افراد نسبت به سطح انتظارات دیگران از خودشان ، واکنش هاي مستقیم نشان می دهند و بر مبناي این انتظارات و ذهنیت ها ، تغییر می کنند. این
یعنی هنگامی که شما از فردي انتظاري دارید ، این انتظار شما در نهایت منجر به توسعه توانمندي در آن فرد می شود تا جایی که بتواند آنچه از او

 
انتظار دارید را برآورده سازد. 

یک مدیر باید ابتدا از توانمندي هاي هر کدام از کارمندانش آگاه شود و آنها را به رسمیت بشناسد و براساس این شناخت ، تصویري مثبت و توانمند
از آنها داشته باشد. سپس آن تصویر را  (با کلام یا رفتار) به کارمندانش منتقل کند. آنچه در ذهن این کارمند بر اساس اثر پیگمالیون شکل می گیرد
این است که مدیر من، مرا فردي توانمند شناخته است ؛ من نباید کاري کنم که این دیدگاه مثبت ، منفی شود . من باید کاري کنم که این دیدگاه

 
بماند و تقویت هم بشود. 

برعکس اگر مدیري کارمندانش را یک مشت افراد نادان و بی عرضه بداند و مدام به آنها سرکوفت بزند ، حس ناتوانی را به آنها منتقل خواهد کرد .
چنین مدیري در واقع با دست خود راندمان کاري مجموعه تحت مدیریت اش را کاهش می دهد. در واقع اثر پیگمالیون یک شمشیر دولبه است که
می تواند افراد را به سمت بروز استعداد و توانمندي هایشان سوق دهد یا آنها را منفعل و بی عمل کند. لذا انتظارات یک شخص و مدیر او ، نقش
مهمی در آینده کاري اش ایفا می کند. تحقیقات مشابه  در حوزه ها و فعالیت هاي دیگر نشان داده که انتظارات بالاي مدیران به سطح موفقیت و

 
بهره وري بیشتر کارمندان منجر می شود. 

بر اساس اثر پیگمالیون مدیران باید بدانند که موفقیت و رشد کارمندان فقط به شرایط کار و توانمندي ها و صلاحیت فردي  بستگی ندارد . لذا بر
این اساس مدیران باید همواره کارمندانشان را باور داشته باشند و ازآنها انتظارات بالا و با بهترین نتایج را داشته باشند چرا که در این صورت ،

 
کارمندان این باور را احساس کرده و سعی می کنند بهترین مهارتها و تواناییهایشان را نشان دهند تا انتظارات مدیر برآورده شود. 



 
چهار قانون اصلی و نتایج مهم اثر پیگمالیون 

 
1٫  ما انتظاري را شکل می دهیم یا از وجود آن مطلع می شویم 

 
2٫ آن را به دیگري انتقال می دهیم 

 
3٫رفتار خود را با انتظارات تطبیق می دهیم 

 
4٫انتظارات به تحقق می پیوندد 

اثر پیگمالیون نه تنها در مدیریت و کسب و کار  ؛ که در همه عرصه ها ، از روابط شخصی گرفته تا تربیت فرزندان و ... کاربرد دارد. آن را هوشمندانه
به کار گیرید و از نتایج اش شگفت زده شوید.



پرداخت تسهیلات 22 میلیاردي رونق تولید در روستا هاي کشور

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  154  |  تاریخ: 1400/05/09

مدیر عامل صندوق کارآفرینی امید کشور در بابل:22 میلیارد تومان تسهیلات براي رونق تولید روستا هاي کشور پرداخت شد

به گزارش خبرگزاري صداوسیماي مرکز مازندران، طرح گلخانه در
روستاي اله چال بابل به تعداد 36 فقره و با اعتبار 5 میلیارد و
695 میلیون تومان و تولیدي پوشاك و مصنوعات چوبی روستاي
رمنت بابل به تعداد 14 فقره به مبلغ یک میلیارد و 780 میلیون

 
تومان امروز افتتاح شد. 

با بهره برداري از این دو طرح براي 15 نفر اشتغال مستقیم و غیر

 
مستقیم ایجاد شد. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید کشور در حاشیه افتتاح طرح هاي اشتغال زایی روستا هاي بابل گفت:22 میلیارد تومان اعتبار چهار سال اخیر در

 
قالب طرح هر روستا یک محصول و در راستاي رونق کارآفرینی به روستا هاي کشور پرداخت شد. 

 
نوراله زاده افزود: 400 شعبه صندوق کارآفرینی امید در سراسر کشور در راستاي توسعه روستا ها و رونق کارآفرینی در آن ها فعالیت می کنند. 

او گفت: حوزه هاي فناوري اطلاعات، فرهنگ و هنر و انتشارات؛ جامعه هدف این صندوق در شهر ها هستند.



آموزش مهارت می تواند منجر به افزایش اعتماد به نفس و کارآفرینی در جامعه شود

منبع: خبر داغشماره خبر:  155  |  تاریخ: 1400/05/09

معاون اول رییس جمهور با اشاره به اینکه اقتصاد دیجیتال، هآي تک و مبتنی بر آي تی و آي سی تی جهت گیري آینده اقتصاد دنیا است،
تاکید کرد: ایران می تواند با بهره گیري از نسل جوان زبده و تحصیلکرده در دانشگاه هاي داخل و خارج، اقتصادي مبتنی بر آي تی و آي

سی تی داشته باشد.

به گزارش خبرداغ به نقل از مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی به نقل از پایگاه اطلاع رسانی دولت، دکتر
جهانگیري در آیین افتتاح نوزدهمین دوره مسابقات ملی مهارت که در سازمان آموزش فنی-حرفه اي کشور و با حضور روساي سازمانهاي فنی-حرفه
اي سراسر کشور برگزار شد، به ورود دانش و فناوري هاي نوین در فضاي جدید جهانی و ورود به داخل کشور اشاره و تصریح کرد: نباید زمانی که با

 
یک پدیده جدید روبرو می شویم تنها به فکر عوارض سیاسی و اجتماعی و ممنوعیت استفاده از آن پدیده باشیم. 

معاون اول رییس جمهور با تاکید بر اینکه باید از گذشته درس عبرت گرفت، به مقاومت در استفاده از همه پدیده هاي نو نظیر راه آهن، تلویزیون،
ویدیو و ماهواره اشاره کرد و گفت: در مقطعی از تلویزیون به عنوان اتاق شیطان یاد می شد. این در حالی است که امروز در همه روستاهاي کشور از
این تجهیزات دنیاي ارتباطات استفاده می شود. باید در نظر داشت که با علم و فناوري نمی توان مبارزه کرد البته این مباحث نیازمند قواعد و قوانین

 
حکمرانی دقیقی هستند که باید به درستی نوشته شود. 

وي افزود: ممکن است شبکه اي در فضاي مجازي ایجاد و تحت تاثیر سیاست هاي جایی از دنیا قرار داشته باشد و عوارضی براي کشور به وجود آورد
اما باید در نظر داشت که نمی توان با مردم خود مبارزه کرد و پیشرفت کشور در سازگاري، گفتگو و جلب مشارکت مردم براي وضع قوانین جدید

 
است. 

دکتر جهانگیري با تاکید بر اینکه اتکا بر فناوریهایی نظیر آي تی و آي سی تی موجب افزایش شفافیت است، تصریح کرد: امکانپذیر نیست که در
دنیاي امروز مطلبی را از مردم مخفی و یا بر آنها تحمیل کرد. امروز نمی توان به مردم دروغ گفت. کشور در مرحله اي قرار دارد که نمی توان به

 
مردم چیزي گفت ولی کار دیگري انجام داد. 

معاون اول رییس جمهور با اشاره به فعالیت اقتصادي چندین میلیون ایرانی در فضاي مجازي و اینترنت، ادامه داد: اینترنت از مواضع آشکار عدالت
خواهی در کشور است تا جایی که یک روستایی در منطقه خاش در سیستان بلوچستان با استفاده از اینترنت و ایجاد کسب و کار توانسته کالاهاي
خود را با جلب مشتري به سراسر دنیا بفروشد که این مهم از مزایاي بسیار زیاد گسترش اینترنت و پهناي باند در کشور است که با تلاش هاي دولت

 
تدبیر و امید فراهم شده است. 

وي همچنین با اشاره به شیوع بیماري کرونا تصریح کرد: اگر اینترنت، پهناي باند و امکانات و زیرساخت هاي فضاي مجازي در این دولت توسعه
نیافته بود کشور با مشکلات عدیده اي روبرو می شد. اگر پهناي باند در کشور ایجاد نمی شد 14 میلیون دانش آموز، 900 هزار معلم، 4 میلیون
دانشجو و اساتید دانشگاه نمی توانستند از طریق شبکه هاي مجازي و همچنین شبکه شاد در آموزش و پرورش کلاسها و آموزش هاي خود را برقرار

 
کنند. 

دکتر جهانگیري تاکید کرد: در حال حاضر 20 میلیون خانوار با بهره گیري از فضاي مجازي و اینترنتی می توانند وام قرض الحسنه دریافت و یا خرید

 
الکترونیکی داشته باشند. دنیاي مجازي و اینترنت و اقتصاد مرتبط با این بخش دنیاي متفاوتی خواهد بود. 

معاون اول رییس جمهور با تاکید بر اینکه هنر مراکز فنی و حرفه اي در کشور این است که تحلیلی دقیق نسبت به آینده اقتصاد کشور و جهان
داشته باشند، افزود: افراد باید متناسب با تحلیل هاي اقتصادي به روز آموزش ببینند تا منبع درآمد براي خود داشته باشند. به منظور تحقق این مهم

 
در جلسات اول شوراي آموزش فنی و حرفه اي سیاست هاي مبتنی بر آینده پژوهی و علم بروز، اقتصادي جهانی و حرکت اقتصادي کشور اتخاذ شد. 
وي با بیان اینکه اگر مهارت آموزي سنتی و مدرن متناسب با شرایط جدید جایگاه خود در کشور را پیدا کند مسائل کشور حل می شود، ادامه داد:
افراد داراي مهارت حتما می توانند شغل پیدا کنند و یا تبدیل به یک کارآفرین شوند. در یکی از بازدیدهاي خود از دانشگاه فنی و حرفه اي از رییس
سازمان فنی و حرفه اي پرسیدم که چند نفر از فارغ التحصیلان از دانشگاه هاي مرتبط با این سازمان می توانند بعد از فارغ التحصیلی صاحب شغل و
یا منبع درآمد شوند که رییس این سازمان با اطمینان بالایی اعلام کرد که درصد بالایی از فارغ التحصیلان از دانشگاه ها و هنرستان هاي مرتبط با

 
این سازمان می توانند صاحب شغل شوند. 

دکتر جهانگیري با بیان اینکه افرادي که در جامعه دوره هاي مهارت آموزي را در مراکز فنی حرفه اي طی کرده اند به درجه اي می رسند که با



اعتماد به نفس بالا می توانند در کشور کار ایجاد کنند، افزود: آموزش مهارت می تواند به بالا رفتن اعتماد به نفس فرد کمک بالایی نماید تا جایی

 
که خود را کارآفرین بداند و با ریسک بالا به ایجاد اشتغال در کشور و سرمایه گذاري مبادرت نماید. 

معاون اول رییس جمهور با تاکید بر اینکه توانمندي و بالندگی ملی کشور با ایجاد مهارت افزایش می یابد، ادامه داد: اگر نیروي بیکار در کشور وجود
داشته باشد، سرمایه بزرگی از کشور هدر می رود و نیروي انسانی سرمایه اي است که به وسیله آن می توان اقتصاد بزرگ کشور را به نقطه اي

 
برسانیم که بیکاري در کشور با توجه به مهارت افزایی کاهش یابد. 

وي تبدیل مهارت آموزي به فرهنگ عمومی و گفتمان غالب در جامعه را مهمترین رسالت سازمان فنی و حرفه اي توصیف و تاکید کرد: مقام معظم
رهبري دو مبناي توسعه و تولید علم و فناوري را در کشور بنا گذاشته اند که الان تبدل به گفتمان غالب در کشور شده است و توسعه و پیشرفت

 
ایران بدون توسعه علم امکانپذیر نیست. 

دکتر جهانگیري همچنین به تعداد بالاي فارغ التحصیلان در دانشگاه هاي کشور با مدارك بالاي تحصیلی اشاره کرد و افزود: زمانی در جامعه همه به
دنبال این بودند که در رشته هاي پزشکی و مهندسی تحصیل کنند و یا با مدارك دکتري فارغ التحصیل شوند بطوریکه امروز تعداد زیادي از افراد با
مدارك تحصیلی عالی در کشور وجود دارند اما نمی توانند با این مدارك منبع درآمدي براي خود و خانواده ایجاد کنند. متاسفانه در حال حاضر

 
شاهد هستیم که افراد با مدارك بالا و حتی دکتري و فوق لیسانس آزمون هاي مشاغل پایین شرکت می کنند. 

 
وي ادامه داد: عنوان دانشگاهی زمانی به کار می آید که براي تولید کار و بعنوان منبع درآمد استفاده شود. 

معاون اول رییس جمهور همچنین بر بروزرسانی دانش کارگران و مدیران خط تولید در کارخانه ها و بنگاه هاي اقتصادي تاکید کرد و افزود: باید
کسانی که در یک بنگاه اقتصادي مشغول به کار است بدانند دستگاهی که با آن کار می کنند در طول زمان چه تغییراتی داشته است و با بروز رسانی
و بهره وري به بنگاه اقتصادي خود کمک نمایند. مهمترین اتفاق براي نیروي انسانی در بنگاه اقتصادي آموزش هاي مداوم، بروز و مبتنی بر یافته

 
هاي جدید علمی است. 

وي در بخش دیگري از سخنان خود با تاکید بر اینکه تردیدي نیست مهمترین و اصلی ترین وظیفه مردم و مسئولان توسعه ایران است، اظهار داشت:
باید پیشرفت و توسعه ایران به جایگاهی برسد که مردم از اینکه در ایران زندگی می کنند و ایرانی هستند به خود افتخار کنند. تنها گذشته ایران

 
افتخارآمیز نیست بلکه باید امروز همه ایرانیان به جایگاهی رفیع از رفاه، توسعه و اشتغالزایی و زندگی آبرومندانه برسند. 

دکتر جهانگیري با بیان اینکه توسعه مسیر جدیدي نیست که خلق کنیم بلکه راهی است که همه دنیا با موفقیت طی کرده اند، ادامه داد: توسعه
نیازمند سیاست هاي عالمانه و منطبق با فرهنگ جامعه و مسائل محلی هر کشور است و باید در این مسیر از تجارب موفق سایر کشورها بهره

 
بگیریم. 

معاون اول رییس جمهور با تاکید بر اینکه توسعه پایدار بدون توسعه علمی و فناوري ممکن نیست، افزود: هیچ کشوري نمی تواند تنها بر منابع
طبیعی خدادادي تکیه کند و شاید در برهه اي از زمان با استفاده از مواهب این منابع طبیعی اقتصادي بزرگ با رفاه و زیرساخت هاي توسعه اي
داشته باشد ولی اگر این کشور متکی به توسعه پایدار و توجه به مباحث انسانی و علم و براساس پیش بینی آینده از اقتصاد توسعه نباشد باید منتظر

 
روزي باشد که این منابع تمام می شود و مردم این کشور به چرخه فقر ورود پیدا می کنند. 

وي با تاکید بر اینکه باید توسعه مبتنی بر توسعه علمی، فناوري و آینده اقتصاد ایران باشد، ادامه داد: باید اقتصاد ایران از اتکا بر منابع طبیعی به

 
اقتصاد دانش بنیان، نخبه محور و با نگاه به دنیاي دیجیتال باشد. 

معاون اول رییس جمهور تصریح کرد: توسعه منابع انسانی اولویت نخست کشور است و کشوري که نیروي انسانی زبده که از هر نظر توانایی تولید کار

 
و ثروت دارد، مسیر توسعه را به سرعت به خوبی طی می کند. 

دکتر جهانگیري با اشاره به اینکه در چهل سال گذشته طبق شاخص هاي بین المللی جایگاه و رتبه خوبی در توسعه انسانی در جمهوري اسلامی
ایران بوجود آمده است، ادامه داد: نوآوري و خلاقیت مهمترین ویژگی ها در بحث توسعه انسانی است و دانشگاه هاي بزرگ به این سمت می روند که
دانشگاه هاي نسل جدید باید کارآفرین بوده و تنها به فارغ التحصیل دانشجویان خود فکر نکرده بلکه به دنبال پرورش کارآفرین و یک فرد توانا به

 
تولید و خلق کار باشند. 

وي همچنین به اهمیت آموزش و پرورش در شکل گیري پرورش نیروي انسانی در کشور اشاره و تصریح کرد: در کنار آموزش هاي کلاسیک در
وزارت خانه هاي آموزش و پرورش، علوم، تحقیقات و فناوري و بهداشت و درمان و آموزش پزشکی نیاز به آموزش هاي مکمل دیگري است که از
ضرورت هاي اجتناب ناپذیر براي زندگی فردي و اجتماعی آحاد جامعه است که در غیر اینصورت نمی تواند از توانمندي هاي شخصی و زندگی

 
اجتماعی بهره کامل را ببرد. 

دکتر جهانگیري با اشاره به اینکه طبق تحلیل جامعه شناسان در حال عبور از دوران مخاطره آمیز و با مخاطرات متعددي هستیم ادامه داد: از یک
طرف تحریم و فشارهاي اقتصادي علیه کشور، زندگی مردم را سخت کرده است، همچنین مخاطره کرونا تمام ابعاد زندگی مردم را تحت تاثیر قرار
داده و در کنار این مسائل مشکلات محیط زیستی و مخاطرات طبیعی نیز جامعه را با خطراتی روبرو کرده است که البته این کشور براي عبور از این
مخاطرات و دور زدن تنگناها نیازمند مجموعه از آموزش هاي مکمل است تا از دل تهدید فرصت بوجود آید و با کمک یکدیگر بتوانیم از این



 
مخاطرات با موفقیت عبور کنیم. 

معاون اول رییس جمهور خاطر نشان کرد: باید جهت گیري آموزش مهارت هاي فنی حرفه اي به این سمت رود تا انسانی توانمند بسازد تا بتواند در

 
زندگی فردي و اجتماعی تغییر بوجود آورد. 

وي همچنین بر اهمیت آموزش مهارت هاي قدیمی و سنتی در کنار آموزش هاي مدرن در دنیا تاکید کرد و گفت: مهارت هاي سنتی از جمله
ساختمان سازي، کارهاي فیزیکی و مکانیکی در یک جامعه مدرن همچنان یک نیاز جدي است اما مهمترین موضوعی که باید جهت گیري آموزش

 
هاي فنی و حرفه اي در دانشگاه ها و هنرستان هاي کشور باشد این مهم است که اقتصاد جهان به چه سمتی می رود و به چه نیرویی نیاز دارد. 

دکتر جهانگیري ضرورت کاهش اتکا به درآمدهاي نفتی را از سیاست هاي اصلی کشور خواند و با اشاره به کاهش درآمدهاي نفت پس از تحریم هاي
آمریکا، گفت: باید از همه ظرفیت هاي کشور براي توسعه و کاهش فقر در کشور استفاده شود. امکان ندارد که یک ایرانی دلسوز آینده ایران و مردم

 
کشورش باشد و نسبت به این مساله دغدغه نداشته باشد. نباید این پندار در جامعه بوجود آید که بر مردم با مشکلات معیشتی حکومت کنیم. 

معاون اول رییس جمهور در ابتداي سخنان خود با ابراز خرسندي از حضور در سازمان آموزش فنی و حرفه اي در روزهاي پایانی دولت از تمامی

 
دست اندرکاران و فعالان آموزش مهارت هاي فنی و حرفه اي در سراسر کشور قدردانی کرد. 

شریعتمداري وزیر کار، رفاه و تامین اجتماعی نیز در این مراسم با تاکید بر اینکه بکارگیري نیروهاي جوان و بانوان منشا خدمات گسترده اي در
سازمان فنی و حرفه اي شده است ادامه داد: نهضت مهارت افزایی که با همت دولت تدبیر و امید در کشور بوجود آمده است بدون همکاري

 
صنعتگران و کارآفرینان امکانپذیر نیست. 

وي همچنین تولید محصولات فرهنگی دییجیتال و الکترونیک، آموزش مهارت هاي فنی و حرفه اي در دانشگاه ها و مدارس علی رغم شروع کرونا،
بالا بردن سطح آموزش معلولان و بازتوانی مهارت آسیب دیدگان اجتماعی و همچنین توان افزایی روستاییان و عشایر را از جمله اقدامات وزارت کار،

 
رفاه و تامین اجتماعی و همچنین سازمان فنی و حرفه اي در دولت دوازدهم برشمرد. 

حاجی میرزایی وزیر آموزش و پرورش نیز با تاکید بر اینکه مهارت هاي فنی و حرفه اي مهمترین مهارت ها براي مشارکت موثر اجتماعی است،
افزود: آموزش مهارت هاي فنی و حرفه اي در هنرستان هاي کشور تا جایی که 50 درصد دانش آموزان دوره متوسطه قادر به گذراندن این آموزش
ها و مهارت ها باشند از اولویت هاي جدي این وزارتخانه است و خوشبختانه اقبال اجتماعی به یادگیري مهارت هاي فنی و حرفه اي در کشور در

 
حال افزایش است. 

همچنین در این مراسم با حضور دکتر جهانگیري و بصورت ویدئو کنفرانسی از 354 مرکز جوار و بین کارگاهی بهره برداري و همچنین از 500

 
استاندارد جهانی رونمایی شد. 

پیش از این مراسم نیز دکتر جهانگیري از نمایشگاهی که توانمندي هاي نیروهاي آموزش دیده در سازمان فنی و حرفه اي در بخش هاي رباتیک،
خراطی، جواهر سازي، طراحی مهندسی و مکانیک، مکاترونیک و تولیدات محصولات پزشکی و بهداشتی را به نمایش گذاشته بود، بازدید کرد.



ایجاد 10 هزار صندوق خرد روستایی در کشور تا پایان 1400

منبع: بلاغشماره خبر:  156  |  تاریخ: 1400/05/09

به گزارش بلاغ، اصغر نوراالله زاده در مراسم افتتاح طرح هاي
تولیدي روستاي رمنت بابل اظهار کرد: 220 میلیارد ریال اعتبار
طی چهار سال اخیر در قالب طرح هر روستا یک محصول و در

 
راستاي رونق کارآفرینی به روستا هاي کشور پرداخت شد. 

وي بیان کرد: تفاهم نامه چهارجانبه تامین تسهیلات مورد نیاز
براي توسعه کشت گیاهان دارویی اواخر سال 1399 میان وزارت
جهاد کشاورزي، سازمان برنامه و بودجه، بسیج سازندگی و صندوق
کارآفرینی امید منعقد شده است و گام بسیار بلندي در جهت رفع

 
چالش هاي تولید گیاهان دارویی برداشته است. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید بیان کرد: اعتبار ویژه اي از محل منابع صندوق به سازمان برنامه و بودجه و جهاد کشاورزي در بخش گیاهان

 
دارویی اختصاص یافته است که استان می تواند از آن استفاده کند. 

نوراالله زاده افزود: با توجه به اینکه استان مازندران از ظرفیت تولید گیاهان دارویی برخوردار است، می توان از این اعتبار در راستاي توسعه کشت

 
گیاهان دارویی و صنایع وابسته به آن استفاده کرد. 

وي ادامه داد: براي حمایت از کسب و کار ها، اصلاح اساسنامه صندوق کارآفرینی در هیات دولت تصویب شد و به تایید شوراي نگهبان رسید بر این

 
اساس صندوق کارآفرینی به عنوان نماد توسعه اي عمل می کند و به لایه هاي بالاتر از کسب و کار ها می پردازد. 

این مسئول با بیان اینکه صندوق چند منظوره ذیل صندوق کارآفرینی امید ایجاد شده است تا از این به بعد بحث هاي تامین مالی از این صندوق
چند شعبه اي انجام شود، اضافه کرد: براي کسب و کار هاي خانگی متولی خاصی در کشور وجود نداشت بر این اساس با اجازه دولت، این صندوق
متولی کمک به این کسب و کار ها شد تا خدماتی، چون کمک به بازاررسانی محصولات، تامین مواد اولیه و اتصال این کار ها با یکدیگر صورت گیرد

 
و جهش خوبی در حوزه کسب و کار هاي خانگی و روستایی در کشور ایجاد شود. 

وي ادامه داد: با اصلاح اساسنامه، صندوق کارآفرینی می تواند به مراکز شتاب دهی، نوآوري و کارآفرینی براي سرمایه گذاري و تامین مالی وارد شود

 
و با مشارکت واحد ها و بخش هاي خصوصی موتور محرك توسعه کارآفرینی در مناطق مختلف روشن شود. 

نوراله زاده افزود: اصلاح اساسنامه می تواند فعالیت هاي تکمیلی در حوزه کارآفرینی و کسب و کار هاي خرد و کوچک را ایجاد کند بطوریکه با
هماهنگی دانشگاه ها و مراکز نوآوري صندوق هاي محصولی ایجاد و سرمایه گذاري می کنیم بطور مثال در حوزه چرم ما مزیت هاي رقابتی خوبی
داریم و در این حوزه با هماهنگی ذینفعان اقدام به ایجاد صندوق محصولی چرم کردیم تا تامین مالی از این صندوق صورت گیرد. همچنین در حوزه

 
هاي کشاورزي نیز قابلیت ایجاد صندوق هاي محصولی وجود دارد تا محصول از ابتداي کشت تا انتها براي تامین مالی از این صندوق استفاده کنند. 



مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید گفت: 5 هزار صندوق خرد روستایی در کشور ایجاد کرده ایم که تا پایان سال به 10 هزار صندوق افزایش می

 
دهیم. 

وي افزود: در تلاش هستیم تا براي محصولات استراتژیکی، چون صنایع دستی و فرش صندوق هاي تامین مالی ایجاد کنیم تا تامین مالی این

 
محصولات از تولید تا توزیع در این صندوق ها انجام شود. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید گفت: بنیاد خیریه اي با مجوز وزارت کشور ذیل صندوق کارآفرینی امید تشکیل شده است که اقدام به کارآفرینی
و توانمندسازي افراد در مناطق مختلف کشور را انجام می دهد و با آموزش ها و مهارت هاي که نیاز است روستاییان فرا بگیرند آن ها را توانمند

 
کنند. 

انتهاي پیام/



علاج مشکلات کشور با تکیه بر توان متخصصان جهاددانشگاهی امکانپذیر است

منبع: ایسناشماره خبر:  157  |  تاریخ: 1400/05/09

رئیس پارك علم و فناوري چهارمحال و بختیاري گفت: متخصصان جهاد دانشگاهی قادر هستند با دیدگاه علمی خود به خوبی ضعف ها و
کاستی ها را شناسایی کرده و براي علاج آن نسخه علمی بپیچند.

اسماعیل پیرعلی در گفت وگو با ایسنا با بیان اینکه عمده فعالیت جهاد دانشگاهی در
زمینه هاي پروهشی و آموزشی است، اظهار کرد: این نهاد نیمه دولتی می تواند از ظرفیت
هاي موجود و در دسترس استفاده و در حوزه هاي فناوري و تحقیقاتی مانند سلول هاي

 
بنیادي، بیوتکنولوژي، واکسن سازي و پژوهشگاه رویان بیش از گذشته ورود پیدا کند. 

رئیس پارك علم و فناوري چهارمحال و بختیاري یادآور شد: تاکنون جهاد دانشگاهی
استان در زمینه تحقیقات و پژوهش ها در حوزه بانک خون بندناف نوزاد عملکرد موثري
داشته و همچنین در برگزاري آموزش هاي کوتاه مدت مهارتی، فعالیت هاي این نهاد

 
کاملا ملموس بوده است. 

وي خاطرنشان کرد: ورود جهاد دانشگاهی به مباحث مهارتی می تواند زمینه را براي فعالیت شتاب دهنده ها و کارآفرینی مهیا کند، بدین صورت که

 
پس تیم یابی، این تیم ها مشاوره دریافت کنند و سپس کسب و کارهاي نوپا راه اندازي شود. 

پیرعلی در خصوص نقش جهاد دانشگاهی در رفع موانع و مشکلات کشور، تصریح کرد: این نهاد می تواند نیازها را از بخش خصوصی احصا کرده و

 
سپس بر اساس آن نیازها، آموزش هاي کوتاه مدت را برگزار کند و از این طریق ارتباط جامعه و صنعت را رقم بزند. 

رئیس پارك علم و فناوري چهارمحال و بختیاري ادامه داد: متخصصان جهاد دانشگاهی که یک نهاد انقلابی در کشور محسوب می شود، قادر هستند
با دیدگاه علمی خود به خوبی ضعف ها و کاستی ها را شناسایی کرده و براي علاج آن نسخه علمی بپیچند، در این راستا به دلیل حضور اساتید

 
فرهیخته دانشگاهی و نخبگان علمی در عرصه هاي مختلف در نهاد جهاد دانشگاهی، امکان آزمون و خطا در پیشبرد امور به حداقل ممکن می رسد. 

وي با اشاره به مرکز شتاب دهی جهاد دانشگاهی چهارمحال و بختیاري، توضیح داد: این مرکز قرار است، براي برگزاري دوره ها در مباحث مربیگري،

 
مشاوره، تیم یابی، آموزش تیم ها، انتقال تجربه و دانش و آشنایی با فضاي کسب و کار با پارك علم و فناوري استان همکاري داشته باشد. 

پیرعلی در پایان گفت: چهارمحال و بختیاري استانی کوچک است، ارگان ها براي شتاب دهنده ها پیش قدم نمی شوند و ورود جهاد دانشگاهی به

 
این عرصه اقدامی موثر است. 

انتهاي پیام



انتقاد واعظی به طرح صیانت از کاربران در فضاي مجازي

منبع: بورس پرسشماره خبر:  158  |  تاریخ: 1400/05/09

رئیس دفتر رئیس جمهور در واکنش به طرح صیانت از کاربران در فضاي مجازي گفت: تلاش براي مقابله با فناوري محکوم به شکست است!

به گزارش پایگاه خبري بورس پرس، محمود واعظی با انتقاد از طرح صیانت از کاربران در فضاي مجازي به ایسنا گفت: دسترسی به ارتباطات
دیتا از حقوق پایه شهروندي است. هر گونه تلاش براي مقابله با فناوري محکوم به شکست است. مردم هنوز از محتواي این طرح قانع نشده اند و

 
هنوز هم متن موثقی از جزئیات آن در اختیار افکار عمومی قرار نگرفته است. 

وي افزود: صیانت از کاربران فضاي مجازي و وضع قوانین در زمینه حفاظت از امنیت و اخلاق در این فضا امري طبیعی و لازم است اما آنچه در این
زمینه اهمیت دارد، شفافیت کامل در مواجهه با مردم و اقناع کامل آنان در خصوص قانون است. مردم نامحرم نیستند که در خفا براي آنها قانون

 
نوشته و دیوار هاي کوتاه و بلند ساخته شود. 

این مقام مسئول ادامه داد: فضاي مجازي فقط چند شبکه اجتماعی بین المللی نیست که براي عدم انتشار برخی اخبار و محتواي نامناسب بسته
شود. البته مدیریت لازم است اما امروز جامعه دانش بنیان شده و از فضاي مجازي براي کسب علم و آموزش، مهارت یابی، کسب وکار، اشتغال و انواع

 
فعالیت هاي دیگر استفاده می کند. 

واعظی گفت: هر گونه ایجاد محدودیت در این فضا پیامدهاي قابل توجهی در حوزه اقتصادي، جتماعی و فرهنگی دارد و موجب تعطیل شدن کسب و

 
کارهاي فراوان خواهد شد. لذا طراحان طرح صیانت باید به آن توجه کنند. 

وي افزود: اگر نیت صرفا ایجاد محدودیت یا مانع گذاشتن در مقابل توسعه زیرساخت هاي ارتباطاتی و فضاي مجازي باشد، موفق نخواهیم شد اما اگر

 
هدف آنطور که ادعا می شود، صیانت از کاربران است، باید مفاد طرح با شفافیت با مردم درمیان گذشته شود. 

 
 t.me/boursepressir : تلگرام اصلی بورس پرس

انتهاي پیام



(بدون تیتر)

منبع: روزنامه خبر شمالشماره خبر:  159  |  تاریخ: 1400/05/09

 
در بخش دوم گفت وگوي خبرشمال با حنیف رضا گلزار پژوهشگر آب و خاك و فعال منابع طبیعی مطرح شد؛ 

 
سد زارم رود بزرگ ترین تهدید خاك و آب مازندران 

 
/ مائده مطهري زاده 

در شماره قبلی و در بخش اول گزارش (مرگ تجن جلوي جنازه کارون) سخن را با یک پژوهشگر آب و خاك تا آنجایی پی گرفته بودیم که عده اي
از طراحان و دست اندرکاران پروژه هاي سدسازي در ایران که در کلام حنیف رضا گلزار به عنوان (آب سالاران) از آنان نام برده شد، به دنبال توجیه
سدسازي در کشور هستند آن هم با این محمل که «آب شیرین رودهایی که به دریا می ریزد در واقع به هدر می رود!» و بعد گلزار به ما گفت که
این توجیه از اساس غلط است و ما اساسا در طبیعت چیزي به نام هدررفت نداریم! آبی که وارد دریا و تالاب و مرداب می شود، حق اکوسیستم است.

 
حقی که اگر پرداخت نشود و ضایع شود، گریبان همه ما را خواهد گرفت. 

بعد او براي ما توضیح داد:«رودخانه اي که به سمت دریا یا تالاب درجریان است سفره هاي آب زیرزمینی اطراف خود را تغذیه می کند. این آب حق
اکوسیستم و آبزیان مصب رودخانه است. اگر با سدسازي هاي متوالی این آب را جمع آوري کنیم هم از تغذیه سفره هاي آب زیرزمینی جلوگیري می
شود و هم زیستگاه آبزیان و محل تخم ریزي آنها به دلیل نفوذ بیش از اندازه آب شور دریا در دهانه رودخانه از بین می رود و زادآوري آبزیان را
مختل می کند. بنابراین باید با این تفکر غلط که آب رودخانه وارد شده به دریا به هدر می رود به مقابله پرداخت که رسانه ها در تبیین این حقیقت

 
وظیفه مهمی دارند. 

حالا در ادامه این پژوهشگر آب و خاك، از ناکارآزمودگی نمایندگان مجلس در این زمینه و اهمیت حفظ و نگهداشت طبیعت مازندران به عنوان

 
بزرگ ترین سرمایه مردم این دیار با ما سخن می گوید. 

 
ناکارآزمودگی نمایندگان مجلس بلاي جان کشور شده است 

از نظرگاه حنیف رضا گلزار فعال منابع طبیعی و پژوهشگر آب و خاك، یکی از مهم ترین گزاره هاي موثر بر تداوم این شیوه نادرست مدیریت منابع
آب در سراسر کشور ناکارآزمودگی یا سیاست بازي نمایندگان مجلس است. او می گوید:«متاسفانه نمایندگان ما در مجلس با شرح وظایف خود
آشنایی ندارند و یا چنین وانمود می کنند. در حالی که 37 اصل از اصول قانون اساسی ما به تبیین و شرح وظایف مجلس و نمایندگان پرداخته است.
در هیچ یک از این اصول اشاره نشده که نمایندگان موظف یا مکلف هستند اجراي پروژه هاي عمرانی را در حوزه هاي انتخابیه خود پیگیري یا
مطالبه کنند. وظیفه مشخص نمایندگان مجلس «وضع قانون» است اما آنچه در عمل اتفاق می افتد این است که نماینده مجلس در راستاي همراهی
با مطالبات موکلین خود از صبح تا شب از این وزارتخانه به آن وزارتخانه می رود تا پروژه هاي عمرانی را جذب کند. چه دلیلی دارد که هرجا کلنگی
قرار است زده شود نمایندگان یک پاي ثابت باشند؟ در مورد سد زارم رود که از آن به عنوان سد شماره 2 تجن هم نام می برند همین نمایندگان
ادوار قبلی و فعلی بودند که این جنایت بزرگ را به عنوان دستاوردي بزرگ بر حوضه تجن و مازندران تحمیل کردند. شما بروید مطالعات ارزیابی
زیست محیطی و مطالعات فنی و کارشناسی این سد را مطالعه کنید. یک جا نوشته اند که براي ساخت این سد 38 هکتار جنگل نابود می شود جاي
دیگر نوشته اند که 72 هکتار! شما قضاوت کنید که چطور باید به مطالعات فنی این سد اعتماد کرد؟ سد زارم رود بزرگترین تهدید زیستی در حوضه

 
خاك و آب براي آینده مرکز استان است که می طلبد گفت وگویی مستقل و مفصل پیرامون آن داشته باشیم.» 

 
تکرار فاجعه سد گتوند این بار در تجن؟ 

گلزار با بیان اینکه مردم و به ویژه کشاورزان تصور نکنند که با ساخت این سد منافعی نصیبشان می شود، توضیح داد:«اگر سدسازي هاي متوالی
سود و منفعتی داشت امروز وضعیت خوزستان اینگونه نبود. مافیاي آب براي ساخت این سد آنقدر عجله داشت که ساختگاه سد را در نقطه اي که
متاثر از زمین لرزه است انتخاب کرد. مسوولیت پیامدهاي آینده این سد پس از آبگیري با کیست؟ آقایان نمایندگانی که دیروز با افتخار این سد را

 
کلنگ زدند آیا دو فرداي دیگر که خداي ناکرده دیواره سد دچار گسست شد پاسخگوي صدها هزار نفر جمعیت پایین دست خواهند بود؟» 

این فعال برجسته منابع طبیعی تصریح کرد:«جداي از سستی سنگ هاي بستر ساخت این سد و اثرپذیري از زمین لرزه، موضوع انحلال حجم بالایی



از گچ در آب مخزن این سد مطرح است که می توانند با اثرگذاري روي منابع خاك پایین دست فاجعه سد گتوند را در حوضه تجن تکرار کند. اینکه

 
می گویم ناکارآزمودگی نمایندگان گریبان کشور را گرفته مبتنی بر چنین تحلیلی است.» 

 
مردم مازندران از داشتن نماینده هایی که دردهایشان را فریاد بزنند بی بهره اند 

او با اشاره به اینکه آقایان بدون اطلاع یا با دریافت اطلاعات غلط این سد را کلنگ زدند و اکنون پاسخگو نیستند، خاطرنشان کرد:«بر اساس کدام
منطق در حاشیه تالاب بین المللی میانکاله باید پتروشیمی احداث کنیم؟ کدام یک از نمایندگان استان تاکنون بازدید ساده اي از تالاب میانکاله براي
بررسی مشکلات آن داشتند؟ میانکاله در حال خشک شدن است و هرسال چندین هزار هکتار از تالاب به شوره زار و کانون گرد و غبار نمکی تبدیل
می شود اما نمایندگان و مدیران استان به فکر احداث پتروشیمی در حاشیه تالابِ رو به مرگ هستند. مردم خوزستان اینقدر خوش شانس بوده اند

 
که نمایندگان شان در مجلس لااقل دردهاي استان را فریاد بزنند. مردم مازندران از همین شانس هم بی بهره اند! 

 
افزایش 4.7 برابري بودجه پیشنهادي براي ساخت سد فینسک 

گلزار ضمن اشاره به این نکته که با سکوت مطلقِ همین نمایندگان در مجلس بار دیگر مطالعه و اجراي طرح انتقال آب دریاچه کاسپین به سمنان در
سال 1400 براي چهارمین بار بودجه 5 میلیاردي دریافت کرد، گفت:«بودجه پیشنهادي براي ساخت سد فینسک در لایحه بودجه 1400 کل کشور
140 هزار میلیون ریال بود که پس از اعتراضات مردم و آن همه نشست و برخاست و جلسه با وزیر نیرو و کمیسیون کشاورزي مجلس و... در کمال
ناباوري نه تنها حذف و یا حتی کاهش نیافت که در متن نهایی قانون بودجه سال 1400 کل کشور با 4.7 برابر افزایش به 660 هزار میلیون ریال
افزایش یافت! نمایندگان مازندران در مجلس چه می کردند؟ نمایندگان ما یا از پیامدهاي اجراي اینگونه طرح ها اطلاعی ندارند یا مساله برایشان

 
اهمیتی ندارد یا موافق اجراي اینگونه طرح ها هستند. به هر حال این سکوت از این سه حالت خارج نیست! 

 
طبیعت مازندران ثروت اصلی مردم این دیار است 

حنیف رضا گلزار در ادامه افزود:«ثروت و دارایی اصلی مازندران منابع طبیعی و محیط زیست این استان است. جنگل ها، رودخانه ها و تالاب ها ثروت
اصلی مازندران است که با بی مبالاتی و توسل به شعار توسعه و اشتغال در حال نابودي است. تراکم نسبی جمعیت در مازندران بالاست و این به
خودي خود فشار مضاعفی را بر منابع طبیعی به عنوان ثروت اصلی و پشتوانه زندگی در این ناحیه تحمیل می کند. با این وضع نباید اجازه داد تا این
منابع بیش از این قربانی اهداف شوم باندهاي مافیایی شود. سدسازان از یک سو، جاده سازان از یک سو، معدن کاران از یک سو، زمین خواران از یک

 
سو، همه و همه در حال بلعیدن این ثروت ملی و طبیعی هستند. 

 
نابودي دست کم 800 هکتار جنگل در صورت احداث سد کسیلیان 

گلزار ادامه داد:«فراموش نکنیم که جنگل هاي ما بزرگ ترین کارخانجات تولیدکننده آب شیرین هستند. شما ببینید در کجاي دنیا با شعار تامین
آب، کارخانه تولید آب که همان جنگل است را نابود می کنند؟! براي احداث سد کسیلیان دست کم 800 هکتار از جنگل هاي درجه یک منطقه که
بدون اغراق در جهان بی نظیر است نابود می شود. شما به عنوان خبرنگار بررسی کنید براي ساخت سدهاي گلورد و شهید رجایی و زارم رود و
فینسک چه سطحی از این جنگل هاي ارزشمند را از دست داده یا خواهیم داد؟ تحقیق کنید کدام نمایندگان مجلس در حال لابی براي احداث سد
کسیلیان و سایر سدهاي طراحی شده هستند؟ این پرسش را پیگیري کنید که چرا نمایندگانی که براي توقف ساخت سد فینسک آنچنان ژست

 
زیست محیطی می گرفتند براي کلنگ زنی سد زارم رود با هم رقابت می کردند؟ این تناقض ها و پارادوکس ها نیاز به پاسخ شفاف دارد. 

 
فردا دیر است! 

درست است. من و سایر همکاران خبرنگارم به توجه به رسالت سنگینی که در نمایندگی از افکار عمومی برعهده داریم، باید به معناي واقعی کلمه
خود را چشم بیدار جامعه بدانیم و در این میان براي شفاف سازي جریان هاي تاریک و مرموزي که تا بن دندان براي نابودي این آب و خاك مسلح

 
شده اند از هیچ تلاشی فروگذار نکنیم. 

همان ها که با طرح هاي مخرب و نابودکننده سدسازي و انتقال آب بین حوضه اي، در پی آن هستند تا سرنوشت ما و نسل هاي آینده را با مرگ و
نیستی گره بزنند و اگر امروز براي نقش بر آب کردن نقشه هاي شوم شان دست به کار نشویم، فردا دیر است!



(بدون تیتر)

منبع: روزنامه خبر شمالشماره خبر:  160  |  تاریخ: 1400/05/09

 
معاون امور اجتماعی بهزیستی مازندران: 

 
هدف از اجراي طرح دوستدار کودك توانمندسازي آنان است 

دومین جلسه اقدام و عمل حمایت هاي اجتماعی از کودکان کار و خیابان (طرح دوستدار کودك) با حضور عباسعلی رضایی فرماندار ساري، وحید

 
حسین زاده معاون امور اجتماعی بهزیستی مازندران و دیگر اعضاي کارگروه اجتماعی شهرستان ساري در فرمانداري برگزار شد. 

وحید حسین زاده، معاون امور اجتماعی بهزیستی مازندران با بیان اینکه آسیب هاي اجتماعی طیف هاي مختلفی دارد، گفت: یکی از معضلاتی که
جوامع مختلف با آن روبرو است کار کودکان کار و خیابان می باشد که براي کاهش آن باید به توانمندسازي خانواده ها توجه ویژه اي شود تا کودکان

 
براي امرار معاش در خیابان فعالیت نکنند. 

وي خواستگاه بسیاري از آسیب ها را مناطق حاشیه نشین دانست و افزود: طرح دوستدار کودکان کار و خیابان یکی از طرح هاي خوب سازمان
بهزیستی جهت توانمند سازي آنان است که در دو شهر ساري و آمل در حال اجرا می باشد که ساماندهی کودکان کار زمانی اتفاق می افتد که همه
دستگاه هاي اجرایی همراهی و همدلی را در این طرح داشته باشند. معاون امور اجتماعی بهزیستی مازندران هدف از اجراي این طرح را تغییر نگاه
جامعه نسبت به کودکان کار و خیابان و توانمندسازي آنان دانست و ادامه داد : رویکرد سازمان از اجراي این طرح ، پیشگیري ، کنترل آسیب و
تقویت پیوند اعضاي خانواده، حمایت اجتماعی، توانمندسازي و ارائه خدمات با توجه به نیاز کودکان و... می باشد. حسین زاده با بیان اینکه اگر برنامه
اي براي توانمندسازي و مهارت آموزي نداشته باشیم کودکان دوباره به فعالیت خود ادامه می دهند، گفت: اقدامات سازمان بهزیستی در حوزه
توانمندسازي مهارت آموزي ، کمک بلاعوض و اعطاي وام اشتغال به خانواده ها براي خودکفایی آنان است. وي با تاکید بر اینکه اعتیاد کودکان یکی
از آسیب هاي اجتماعی که جوامع با آن روبرو هستند، افزود: نخستین مرکز حمایتی مراقبتی کودکان دچار سوء مصرف مواد مخدر (امید) در ساري

 
که این کودکان مهارت هاي لازم را براي زندگی بهتر و بازگشت به جامعه در این مراکز فرامی گیرند. 

معاون امور اجتماعی بهزیستی مازندران یکی از اقدامات اساسی براي مناطق آسیب دیده و کودکان کار و خیابان را تحصیل کودکان برشمرد و بیان
کرد: یکی از معضلات ما در مناطق حاشیه نشین کودکان بازمانده از تحصیل است که امید است با اقدامات اساسی مشکلات پیش روي کودکان

 
برطرف شود و آنان نیز همانند سایر افراد جامعه بتوانند به تحصیل خود ادامه دهند. 

حسین زاده سواد آموزي و حرفه آموزي کودکان کار و خیابان را از اولویت هاي بهزیستی برشمرد و افزود: جشنواره فرهنگی ورزشی لبخند زندگی با
هدف حفظ نشاط و کشف استعدادهاي کودکان کار و خیابان براي نخستین بار در سراسر کشور برگزار شد. وي به اهمیت سلامت افراد در مناطق
حاشیه نشین و کودکان کار اشاره کرد و ادامه داد: سال گذشته طرح پروتکل بهداشتی کووید -19 در مناطق حاشیه و کودکان کاربراي نخستین بار
در استان مازندران اجرا شد که با اجرایی شدن این طرح، استان کمترین آسیب را در منطقه حاشیه نشین در این حوزه داشته است که سایر استان

ها نیز با تاسی از این طرح آن را اجرا کردند.



(بدون تیتر)

منبع: روزنامه خبر شمالشماره خبر:  161  |  تاریخ: 1400/05/09

 
فراخوان «چارقد» نخستین جشنواره منطقه اي مد و لباس ایرانی اسلامی 

معاون فرهنگی جهاددانشگاهی خراسان جنوبی از برگزاري جشنواره منطقه اي مجازي مد و لباس ایرانی ـ اسلامی چارقد در خراسان جنوبی خبر

 
داد. 

«حمید مرادي» اظهار کرد: لباس جزئی از فرهنگ هر قومیت محسوب می شود و بهترین راه براي معرفی و تبادل فرهنگی یک مکان است و در
تلاش هستیم تا فرهنگ، آداب و رسوم کمتر به یاد مانده منطقه شرق کشور به خصوص خراسان جنوبی را زنده و هرچه بهتر به آیندگان معرفی
کنیم از نظر فرهنگی خراسان جنوبی منطقه جغرافیایی پهناوري است که بخشی از قهستان تاریخی را شامل می شود . وي افزود: بر اساس اسناد
کهن این منطقه محل زندگی یکی از اقوام آریایی نژاد به نام ساگارت بوده است و به دلیل وضعیت آب و هوایی و اقلیمی خاص خود، چندان مورد
توجه و تاخت و تاز افراد بیگانه قرار نگرفته است و زبان و نژاد مردم این خطه کمتر دچار آمیختگی و اختلاط شده است؛ بنابراین از آنجایی که

 
قومیت قالب فارس است، زبان رسمی و اصلی مردم استان فارسی است. 

مرادي ادامه داد: لباس هاي سنتی بارزترین نماد فرهنگی، مشخص ترین نشانه اعتقادي ملی و راحت ترین وسیله انتقال فرهنگ مردم بوده و شاید
خراسان جنوبی به دلیل شرایط آب و هوایی و اقلیمی از تنوع خاصی در پوشش لباس برخوردار بوده است؛ پوشش مردان نیز در این منطقه نسبت به

 
مناطق دیگر از شرایط خاص و ویژه اي برخوردار است. 

وي افزود: در خراسان جنوبی چارقد (چهارقد یا چرقت) متناسب با نوع فصل استفاده می شده که معمولا در فصل سرما ضخیم تر و در فصل گرما
نازك تر و جنس آن نیز از پنبه بوده که به شکل مثلثی دوخته می شده و بر روي سر می انداختند. مرادي اظهار کرد: معمولاً زنان میانسال گوشه اي
از چارقد را روي سرشان می بستند و بانوان جوان با سنجاق هاي تزیینی در زیر گلو محکم می کردند؛ چارقد از پارچه هاي ساده و گلدار کرباس یا

 
نخ هاي زري دار و برقی استفاده می کردند و این نوع سرپوش به رنگ هاي مختلف استفاده می شده و رنگ خاصی براي آن تعریف نشده است. 

وي افزود: به طور کلی یکی از ابزارهایی که می توان فرهنگ منطقه را شناخت، لباس یا تن پوش است که در طول زمان نوع این لباس ها تغییر
کرده، اما نباید فرهنگ هاي سنتی را فراموش کرد. طبق تحقیقات به عمل آمده بیش از 80 درصد لباس سنتی برگرفته از سوزن دوزي هاي زنان
بلوچ، پته دوزي کرمان و جاهاي مختلف کشور است که بایستی شرایطی فراهم گردد تا تلفیقی از مجموعه لباس هاي ایرانی اسلامی با تلفیق سنت و

 
مدرنیته تولید گردد که هم سنت و هم مدرنیته در آن لحاظ شود. 

معاون فرهنگی جهاددانشگاهی خراسان جنوبی اظهار کرد: در این راستا و در راستاي اهداف معاونت فرهنگی جهادانشگاهی، با همکاري استانداري
خراسان جنوبی، فرهنگسراي ابن حسام ، اداره کل میراث فرهنگی گردشگري و صنایع دستی استان، دانشگاه ها و مراکز آموزش عالی استان، حوزه
هنري استان، اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان، جشنواره منطقه اي چارقد در سال 1400 برگزار می شود که معرفی پوشش محلی و قومیت
منطقه شرق کشور، ترویج و تعمیق الگوهاي عفاف و حجاب در سطح جامعه و ارتقاي فرهنگ مصرف کالاي ایرانی، ترویج نقش هاي ایرانی اسلامی
متناسب با فرهنگ و نیاز جامعه، ترغیب و تشویق هنرمندان دانشجو به خلق تصاویر زیبا بر روي لباس هاي سنتی و مدرنیته منطقه و رشد خلاقیت

 
و استعدادهاي هنري دانشجویان و شناسایی افراد مستعد و معرفی آن مراکز تولید از جمله اهداف آن است. 

مرادي بیان کرد: همچنین ترغیب و تشویق طراحان براي ارایه ایده ها و طرح هاي نوین جهت دست یابی به الگوهاي نوین در مد و لباس اسلامی
ایرانی، ارج نهادن به زحمات پیشکسوتان، چهره هاي ماندگار و فعالان حوزه مد و لباس منطقه، ایجاد فضاي مناسب براي انتقال و تبادل دانش
رسمی و بومی در حوزه مد و لباس منطقه، توسعه فضاي تعامل و همکاري در بین دست اندرکاران و فعالان حوزه مد و لباس منطقه، ایجاد فضاي
مناسب براي بهره مندي مخاطبان از ظرفیت ها و توانمندي هاي موجود در صنعت پوشاك بومی و ایجاد اشتغال پایدار در عرصه صنعت پوشاك و

 
نساجی منطقه از دیگر اهداف برگزاري است. 

وي با بیان اینکه این جشنواره در کمیته هاي تخصصی شامل طراحی، دانشگاهی و استان ها و اقوام فعالیت خواهد کرد، ادامه داد: شرکت در
جشنواره چارقد بر اساس بخش هاي مختلف، براي تمامی طراحان، تولیدکنندگان، عرضه کنندگان و فرهیختگان حوزه مد و لباس منطقه شرق کشور

 
آزاد است. 



وي افزود: تمامی متقاضیان باید با مراجعه به سایت و یا مراجعه حضوري به دبیرخانه جشنواره و با طی مراحل اقدام به ثبت نام کنند و طرح ها و

 
مدل هاي پوشش در بخش مسابقه باید ابداعی، ابتکاري، جدید و قابلیت تولید عمده داشته باشند. 

وي بیان کرد: طرح هاي ارایه شده در تمام بخش ها باید مطابق با موازین اسلامی، فرهنگ و هویت ایرانی باشند، هر طراح می تواند حداکثر با ارائه 5

 
اثر بدون تکرار رنگ و سایز در هر بخش از جشنواره شرکت کند. 

مرادي با بیان اینکه از هر هنرمند حداکثر 3 طرح به هریک از بخش هاي مسابقه راه پیدا خواهد کرد، تصریح کرد: از کلیه شرکت کنندگان که

 
آثارشان به جشنواره راه یابد گواهی شرکت در جشنواره تعلق خواهد گرفت. 

وي افزود: متقاضیان حضور در جشنواره می بایست نسبت به تکمیل فرم هاي ثبت نام در بخش مورد نظر اقدام کنند و واجدین شرایط دریافت غرفه
مستقل و یا عمومی و شرکت کنندگان باید سایر شرایط حضور در نمایشگاه را که پس از اعلام پذیرش و ثبت نام منعکس خواهد شد رعایت کنند.
معاون فرهنگی جهاددانشگاهی خراسان جنوبی اظهار کرد: لازم است شرکت کنندگان ارسال آثار و طرح هاي خود را به روزهاي پایان زمان بندي
موکول نکنند و در زمان بندي تعیین شده ثبت نام کنند. مرادي با بیان اینکه دبیرخانه جشنواره در بیرجند، خیابان معلم 47، پلاك 2، فرهنگسراي
ابن حسام جهاددانشگاهی واقع است، ادامه داد: کلیه شرکت کنندگان باید نسبت به تحویل آثار خود به دبیرخانه و دریافت آن در زمان بندي که
توسط دبیرخانه جشنواره اعلام می شود اقدام کنند؛ در غیر این صورت دبیرخانه جشنواره هیچ گونه مسئولیتی در قبال آثار تحویلی نخواهد داشت.
وي یادآور شد: علاقمندان تا 15 اردیبهشت ماه 1400 فرصت دارند تا آثار خود را به سایت www.jdkhd.ir ارسال کنند و برپایی نمایشگاه آثار راه

یافته به دبیرخانه جشنواره 6 مردادماه خواهد بود.



معدن در سرزمین کانگوروها

منبع: معدن نیوزشماره خبر:  162  |  تاریخ: 1400/05/09

پایگاه خبري معدن نیوز -شاید جالب باشد بدانیم که استرالیا در سال 2019، به عنوان دومین تولیدکننده بزرگ طلا در جهان، هشتمین
تولید کننده نقره، ششمین تولید کننده مس؛ بزرگترین تولید کننده سنگ آهن، بزرگترین تولید کننده بوکسیت؛ دومین تولید کننده

منگنز، دومین تولید کننده سرب، سومین تولید کننده روي، ...

 
احسان عزیزي؛مرکز تحقیقات مواد معدنی ایران-یزد 

نوشته شده توسط: شنبه 9 مرداد 1400 - 15:13:49 19 بازدید چاپ
پایگاه خبري معدن نیوز -شاید جالب باشد بدانیم که استرالیا در سال
2019، به عنوان دومین تولیدکننده بزرگ طلا در جهان، هشتمین تولید
کننده نقره، ششمین تولید کننده مس؛ بزرگترین تولید کننده سنگ
آهن، بزرگترین تولید کننده بوکسیت؛ دومین تولید کننده منگنز،
دومین تولید کننده سرب، سومین تولید کننده روي، سومین تولید
کننده کبالت؛ سوم تولیدکننده اورانیوم؛ ششمین تولیدکننده بزرگ
نیکل؛ هشتمین تولیدکننده قلع، چهاردهمین تولید کننده فسفات،
پانزدهمین تولید کننده گوگرد؛ پنجمین تولید کننده بزرگ نمک،
چهارمین در تولید و دومین صادر کننده بزرگ زغال سنگ در جهان
است. این کشور از لحاظ وسعت ششمین کشور پهناور در دنیا است که

 
32 برابر بزرگتر از انگلستان و تقریبا برابر با امریکا می باشد. 

 
بزرگنمایی: 

به گزارش معدن نیوز -شاید جالب باشد بدانیم که استرالیا در سال
2019، به عنوان دومین تولیدکننده بزرگ طلا در جهان، هشتمین تولید

کننده نقره، ششمین تولید کننده مس؛ بزرگترین تولید کننده سنگ آهن، بزرگترین تولید کننده بوکسیت؛ دومین تولید کننده منگنز، دومین تولید
کننده سرب، سومین تولید کننده روي، سومین تولید کننده کبالت؛ سوم تولیدکننده اورانیوم؛ ششمین تولیدکننده بزرگ نیکل؛ هشتمین
تولیدکننده قلع، چهاردهمین تولید کننده فسفات، پانزدهمین تولید کننده گوگرد؛ پنجمین تولید کننده بزرگ نمک، چهارمین در تولید و دومین
صادر کننده بزرگ زغال سنگ در جهان است. این کشور از لحاظ وسعت ششمین کشور پهناور در دنیا است که 32 برابر بزرگتر از انگلستان و تقریبا

 
برابر با امریکا می باشد. 

طبق داده هاي اداره آمار استرالیا، سهم معدن 10٫4 درصد از اقتصاد استرالیا در سال هاي 2019-2020 بوده است. این حوزه با ارزش 202 میلیارد
دلار از تولید ناخالص داخلی به عنوان بزرگترین عامل اقتصادي در این کشور بوده است. 240،000 نفر به طور مستقیم در بخش معدن و در مجموع
1٫1 میلیون شغل مستقیم و غیرمستقیم در بخش هاي معدن و تجهیزات نوین معدنکاري و فناوري هاي معدنی (METS) مشغول به کار هستند.
استرالیا به عنوان یکی از بزرگترین بازارهاي مواد معدنی دست نخورده در جهان، نزدیک به 80٪ از آن، هنوز تحت عملیات هاي اکتشافی قرار نگرفته

 
است. 

این کشور علیرغم عدم اجراي برنامه هاي اکتشافی سراسري، با معرفی کانسارهاي معدنی قابل توجه در غرب، جنوب و منطقه کوئینزلند خود داراي

 
موقعیتی مناسب، در رنک جهانی از فعالیت هاي معدنکاري قرار دارد. 

استرالیا همزمان با رشد به عنوان بخشی از کلاس جهانی معدن، فرصت هاي بسیار مغتنمی براي داشتن نقشی بزرگ تر به عنوان یک بازیگر مهم در



صحنه جهانی مواد معدنی با اکتشاف جدید در اختیار داشته است. در استرالیا تمرکز فعالیت هاي معدنکاري در بخش هاي 1- استرالیاي غربی
-Queensland(QLD)4 کوئینزلند -South Australia(SA) 3 استرالیا جنوبی -Western Australia(WA)2
ویکتوریاVictoria(VIC) 5- نیو ساوت ولز New South Wales(NSW) 6-تاسمانیا Tasmania(TAS) 6- سرزمین هاي شمالی

 
Northern Territory(NT) متمرکز می باشد که در ادامه به تشریح آنها پرداخته می شود. 

 
معدنکاري در استرالیاي غربی 

استرالیاي غربی قطب استخراج معادن استرالیا و یکی از بازیگران اصلی در معدنکاري جهان است. این ناحیه میزبان حجم عظیمی از منابع درجه یک
و شامل بزرگترین معادن استرالیاست. استرالیاي غربی بزرگترین تامین کننده سنگ آهن در جهان، با چندین پروژه سنگ آهن، به ویژه در منطقه
Pilbara در شمال این ایالت می باشد. اکتشاف مواد معدنی جدید با تاکید بر لیتیوم و وانادیوم براي پاسخ به تقاضاهاي روز افزون جهانی به این
مواد، به طور مداوم در این منطقه در حال انجام است. این ناحیه توسط موسسه Fraser به عنوان منطقه اي برتر، در جهان براي سرمایه گذاري در
معدن رتبه بندي شده است. همانگونه که ذکر شد این ایالت میزبان 98 درصد از سنگ آهن و 60 درصد از ذخایر طلاي کشور استرالیا با اشتغال

 
مستقیم 20000 نفر می باشد. 

 
معدنکاري در استرالیاي جنوبی 

BHP’s این ایالت معدنکاري مواد معدنی مهم بسیاري از جمله مس، اورانیوم و زیرکونیوم را به جهان صادر می کند. استرالیاي جنوبی با معدن
Olympic Dam به عنوان بزرگترین معدن استرالیا و بزرگترین ذخایر اورانیوم جهان و معدن Iluka’s Jacinth-Ambrosia به عنوان
بزرگترین معدن زیرکون در جهان و میزبانی از 25 درصد منابع طلاي استرالیا و اشتغال 10 هزار نفر از جذاب ترین مناطق در جهان براي سرمایه

 
گذاري در معدن رتبه بندي شده است. 

 
معدنکاري در کوئینزلند 

کوئینزلند یک ایالت مهم استخراج مواد معدنی است، بسیاري از معادن ذغال سنگ استرالیا در حوضه بوون این ایالت واقع شده است. همچنین این
ایالت بزرگترین تامین کننده نقره در جهان است. سهم بخش معدن از اشتغال در این ایالت معدنکاري بیش از 50،000 نفر بوده که در 2018-19،
فعالیت هاي معدنی 75 میلیارد دلار به اقتصاد این ایالت کمک کرده است. نکته قابل توجه اینکه علیرغم سهم عظیم بخش معدن از اقتصاد این
ناحیه، معادن تنها 0٫1٪ از سطح زمین هاي این ایالت را اشغال می کند. همچنین معادن این ایالت میزبان برخی از با کیفیت ترین گرافیت ها و

 
بالاترین درجه رسوب رنیوم در جهان است. 

 
معدن در ویکتوریا 

ویکتوریا سهم بزرگی در تاریخ استخراج معادن استرالیا داشته و امروزه نیز پتانسیل بسیار مهیجی، براي اکتشافات مواد معدنی فراهم می کند.
ویکتوریا به دلیل تولید طلا، آنتیموان و زغال سنگ قهوه اي در جهان معدن کاري شناخته شده است. این منطقه محل استقرار شرکت هاي بزرگ
استخراج از جمله بخش تجهیزات نوین معدنکاري و فناوري هاي معدنی (METS) است. سهم معدن در اقتصاد و اشتغال این ایالت به ترتیب بیش از
13 میلیارد دلار و 121000 شغل می باشد. در سال 1851، طلا در بالارات Ballarat کشف شد و ملبورن به یکی از ثروتمندترین شهرهاي جهان

 
تبدیل گردید. شرکت هاي معدنی مستقر در ملبورن 65 درصد سهام بورس استرالیا (ASX100) را در سال 2018 به خود اختصاص دادند. 

 
معدنکاري در نیو ساوت ولز 

نیو ساوت ولز سرشار از مواد معدنی مانند ذغال سنگ، طلا، مس، نقره، سرب و روي، کبالت و لیتیوم است. ذخایر عمده ذغال سنگ در حوضه
سیدنی-گننه یافت می شود. معدن طلاي روباز Cowal در منطقه Central Western Plains بزرگترین معدن نیوساوت ولز است. این ایالت
در حال حاضر پروژه هاي زیادي در دست اجرا دارد که پس از اجرا، عملکرد بخش معدن در اقتصاد و اشتغال ایالت را به میزان قابل توجهی افزایش
می دهد. اما در شرایط فعلی 40000 نفر در این ایالت در بخش معدن شاغل بوده که حقوق دولتی معدنکاري در این ایالت بیش از دو میلیارد دلار



می باشد. از بندر نیوکاسل این ایالت سالانه 160 میلیون تن زغال سنگ کک شو به کشور هاي دیگر صادر می شود که این مسئله، این بندر را به

 
بزرگترین بندر صادراتی زغال سنگ جهان تبدیل نموده است. 

 
استخراج معدن در تاسمانی 

تاسمانی بیش از یک قرن است که یک تولید کننده مواد معدنی قابل توجه است و از تنوع زمین شناسی بالایی برخوردار است. این ایالت میزبان
کانی هاي آهن، مس، سرب، روي، قلع، سیلیس با درجه بالا و تنگستن است. در سال 17-2016 ، بخش معدن 1٫8 میلیارد دلار ارزش براي دولت

 
تحت عنوان حقوق دولتی تولید کرد. معدن رنیسون در ساحل غربی تاسمانی بزرگترین کانسار قلع استرالیا است. 

 
معدنکاري درسرزمین هاي شمالی 

سرزمین هاي شمالی در استرالیا سرشار از مواد معدنی در کلاس جهانی از جمله، روي، مس، سرب، تنگستن، لیتیوم، وانادیوم، فسفات و پتاس، طلا و
اورانیوم است. در حال حاضر هفت معدن در کلاس جهانی در این ایالت در حال فعالیت هستند. بندر داروین که بسیار نزدیک به آسیا واقع شده
است، به سرزمین هاي شمالی یک مزیت جغرافیایی براي صادرات مواد معدنی و روابط قوي با بازارهاي عمده در چین، کره، ژاپن و هند می بخشد.
ارزش صنعت معدنکاري در این محدوده بیش از 4 میلیارد دلار است. از نکات قابل توجه در این محدود قرار گیري یک سوم ذخائر شناخته شده

اورانیوم استرالیا در این ناحیه و میزبانی از بزرگترین معدن منگنز جهان در خلیج کارپنتاریا می باشد.



مهلت آمریکا براي خروج کارمندان محلی مراکز دیپلماتیک در روسیه بسر رسید

منبع: ایرناشماره خبر:  163  |  تاریخ: 1400/05/09

مسکو- ایرنا- مهلتی که روسیه به آمریکا براي اخراج 182 کارمند محلی مراکز دیپلماتیک آمریکایی در روسیه داده بود امروز به سر می رسد
و این افراد از فردا (اول ماه اوت) اجازه کار کردن در این مراکز را نخواهند داشت.

مسکو- ایرنا- مهلتی که روسیه به آمریکا براي اخراج 182 کارمند
محلی مراکز دیپلماتیک آمریکایی در روسیه داده بود امروز به سر
می رسد و این افراد از فردا (اول ماه اوت) اجازه کار کردن در این

 
مراکز را نخواهند داشت. 

به گزارش ایرنا، شبکه تلویزیونی روسی ار. ب.کا روز شنبه اعلام
کرد: امروز آخرین روز مهلت روسیه به آمریکا براي اخراج 182
کارمند محلی روس و اتباع کشورهاي دیگر از مراکز دیپلماتیک
آمریکا شامل سفارتخانه در مسکو و سرکنسولگري در ولادي

 
وستوك و یکاترینبورگ است. 

رسانه روسی نوشت: انتونی بلینکن وزیر امور خارجه آمریکا با توجه به تصمیم روسیه براي ممنوعیت استفاده آمریکا از کارمندان محلی در مراکز

 
دیپلماتیک این کشور در توئیتی از این اقدام ابراز تاسف کرد. 

به گفته بلینکن، این ممنوعیت اعمال شده ازسوي روسیه، بر کار مراکز دیپلماتیک آمریکا در روسیه ازجمله امکان تامین امنیت کارکنان این مراکز و

 
گفت و گو با مقام هاي روسیه تاثیر منفی می گذارد. 

وي ادامه داد: هرچند که ما ازاین اقدام دولت روسیه ابراز تاسف می کنیم اما ایالات متحده به اجراي تعهدات خود ادامه می دهد و روابط قابل پیش

 
بینی و باثبات با روسیه را حفظ خواهد کرد. 

روسیه روز 25 اردیبهشت ماه فهرست کشورهاي غیردوست براي این کشور را منتشر کرد که تا اکنون آمریکا و چک دو کشور تشکیل دهنده این

 
فهرست هستند. 

 
به گزارش رسانه هاي روسیه، به آمریکا مهلت داده شد تا روز اول ماه اوت سال جاري اتباع روسی را از سفارت خود در مسکو اخراج کند. 

ولادیمیر پوتین رییس جمهوري روسیه روز چهارم اردیبهشت ماه حکمی را صادر کرد که بر اساس آن فهرست کشورهاي متخاصم علیه مسکو به

 
منظور اعمال محدودیت ها و تحریم هایی در مورد این کشورها، مشخص شود. 

شبکه دوم تلویزیون دولتی روسیه در ان زمان اعلام کرد که این حکم رییس جمهوري روسیه با عنوان دفاع از منافع و امنیت کشور صادر شد و بر

 
اساس آن، 

 
تدابیري براي مقابله با اقدامات خصمانه کشورها در مورد روسیه اتخاذ و بکار گرفته می شود. 



در بخشی از این حکم، دولت روسیه موظف شد مانع از امضاي قرارداد کاري و استخدام بین مراکز دیپلماتیک کشورهاي خصومت طلب با روسیه با

 
اتباع روس و اتباع سایر کشورها به منظور اشتغال بکار در این مراکز شود. 

 
در زمان حاضر شمار زیادي از کارکنان مراکز دیپلماتیک خارجی در روسیه را اتباع روس یا اتباع سایر کشورهاي مقیم روسیه تشکیل می دهند. 

 
این افراد معمولا به کارهاي خدماتی، فنی و اداري و غیرمرتبط با فعالیت هاي دیپلماتیک مشغول هستند. 

مطابق دستور پوتین، دولت روسیه موظف شده است فهرست کشورهاي با سیاست هاي خصمانه علیه روسیه و شمار کارکنان محلی مجاز براي کار

 
در سفارتخانه هاي خارجی در مسکو را تنظیم کند. 

روابط روسیه و آمریکا پرتنش و تیره است و پس از آنکه آمریکا 10 دیپلمات روس را اخراج و تحریم هاي جدیدي علاوه بر بیش از یک صد بسته

 
تحریم اعمال کرد، مسکو نیز 20 دیپلمات آمریکا را اخراج کرد. 

 
برچسب ها 

 
- مسکو 

 
- روسیه 

- ایالات متحده آمریکا



برداشت 16 هزار میلیارد تومانی بانک مسکن از جیب مردم

منبع: ریشهشماره خبر:  164  |  تاریخ: 1400/05/09

بر اساس اطلاعات وزارت راه و شهرسازي، خط اعتباري مسکن مهر در دولت دهم با مبلغ 45 هزار میلیارد تومان کار خود آغاز کرد.

 
بر اساس اطلاعات وزارت راه و شهرسازي، خط اعتباري مسکن مهر در دولت دهم با مبلغ 45 هزار میلیارد تومان کار خود آغاز کرد. 

پایگاه خبري ریشه:  بزرگترین پروژه ساخت مسکن در کشور با عنوان مسکن مهر فراز و نشیب هاي گسترده اي را در سال هاي اخیر تجربه کرده

 
است. 

این پروژه که با هدف صاحب خانه کردن 4.2 میلیون خانوار فاقد واحد مسکونی کلید، خورد از اوایل دهه نود به طور رسمی شروع به کار کرد و قرار

 
بود تا انتهاي سال 95 شاهد تکمیل این پروژه باشیم. 

با وجود اینکه پروژه مسکن مهر با پیشرفت 80 درصد به دولت یازدهم تحویل داده شد، اما در طول 8 سال گذشته همچنان وعده هاي تکمیل آن

 
ادامه دارد و حکایت واحدهاي مسکونی این پروژه باقی مانده است. 

یکی از چالش برانگیزترین اجزاي پروژه مسکن مهر مباحث مرتبط با تامین مالی این پروژه است که از محل خط اعتباري در نظر گرفته شده بانک
مرکزي تامین شد. بسیاري از مسئولان دولت یازدهم و دوازدهم، به دفعات تامین مالی این پروژه را سنگین و تورم زا خطاب کرده و آن را ریشه

 
افزایش قیمت هاي اوایل دهه 90 تلقی کردند. 

البته بخشی از بدنه کارشناس اقتصادي نیز شیوه تامین مالی پروژه مسکن مهر به واسطه افزایش قابل توجه رونق در صنایع مرتبط با ساختمان و
اشتغال ایجاد شده به عنوان ضربه گیر و لنگر تورمی بازه زمانی دهه 90 دانسته و معتقدند، افزایش نقدینگی به شرط تخلیه در تولید همانند پروژه

 
مسکن مهر به بزرگ شدن کیک اقتصاد و بهبود شرایط کمک می کند. 

 
  

 
بررسی سیر تاریخی خط اعتباري مسکن مهر 

تامین مالی پروژه ساخت 4.2 میلیون مسکن معادل حدود 20 درصد از واحدهاي مسکونی داراي سکنه کشور یک اتفاق نقطه اي و محدود در فضاي

 
اقتصادي کشور نیست، بلکه خط سیر طولانی مدت است که تحلیل درست پیرامون آن مستلزم آگاهی از این روند است. 

بر اساس اطلاعات وزارت راه و شهرسازي، خط اعتباري مسکن مهر در دولت دهم با مبلغ 45 هزار میلیارد تومان کار خود آغاز کرد. تا انتهاي دولت
دهم 39 هزار میلیارد تومان از 45 هزار میلیارد تومان در نظر گرفته شده، معادل 86 درصد از مبلغ مذکور در قالب تسهیلات ساخت مسکن به

 
خانوارهاي فاقد واحد مسکونی داده شد. 

 
پس از استقرار دولت یازدهم، مبلغ 10.5 هزار میلیارد تومان از محل اقساط بازگشتی به خط اعتباري 45 هزار میلیارد تومانی اضافه شد. 

با توجه به اینکه این مبلغ از محل اقساط بازگشتی تامین شد، لذا عنوان کردن این مسئله که خط اعتباري پروژه مسکن مهر 55.5 هزار میلیارد

 
تومان است، صحیح نبوده و میزان خط اعتباري همان مبلغ 45 هزار میلیار تومان است. 



با گذشت 8 سال از فعالیت دولت یازدهم و دوازدهم از 45 هزار میلیارد تومان خط اعتباري به اضافه 10.5 هزار میلیارد تومان اقساط بازگشتی،
تاکنون 54.5 هزار میلیارد تومن قرارداد تسهیلات با متقاضیان مسکن مهر منعقد شده و تا این لحظه 52.5 هزار میلیارد تومان از این تسهیلات به

 
خانوارهاي مذکور پرداخت شده است. 

 
انحراف 27.5 هزار میلیارد تومانی اقساط بازگشتی مسکن مهر 

نکته قابل توجه پیرامون تامین مالی پروژه مسکن مهر، اقساط بازگشتی 35 هزار میلیارد تومانی این پروژه است که بر اساس مصوبه هیئت وزیران در

 
دولت دهم قرار بود، بار دیگر در قالب تسهیلات ساخت مسکن به مردم پرداخت شود. 

توجه به آمار پرداخت تسهیلات توسط دولت یازدهم و دوازدهم، تاکنون تنها 7.5 هزار میلیارد تومان از اقساط بازگشتی مسکن مهر بار دیگر در قالب
تسهیلات ساخت به متقاضیان فاقد مسکن پرداخت شده و 27.5 هزار میلیارد تومان از اقساط بازگشتی پروژه مسکن مهر بر خلاف مصوبه هیئت

 
وزیران در محل هاي به غیر از تسهیلات ساخت واحد مسکونی توسط بانک عامل مسکن در دولت یازدهم و دوازدهم هزینه شده است. 

بر اساس اطلاعات موجود، دو مقصد پرداخت تسهیلات خرید مسکن در قالب صندوق پس انداز یکم و همچنین پرداخت تسهیلات بین بانکی به
عنوان مقصدهاي 27.5 هزار میلیارد تومان اقساط بازگشتی مسکن مهر معادل 80 درصد از کل اقساط بازگشتی این پروژه نام برده می شود، اما بانک

 
مسکن تاکنون اطلاعاتی پیرامون این مسئله منتشر نکرده است. 

 
  

 
فرصت خط اعتباري مسکن مهر توسط دولت تدبیر و امید به تهدید تبدیل شد 

در همین راستا کارشناسان اقتصادي اعتقاد دارند، خارج شدن اقساط بازگشتی مسکن مهر از مسیر تولید و تغییر جهت حرکت به سمت مقاصد غیر
تولیدي توسط دولت یازدهم و دوازدهم منجر به تورم زا شدن خط اعتباري این پروژه شده و متولیان مسکن دولت تدبیر و امید به دلیل تخطی از

 
مصوبه هیئت وزیران مسئول این موضوع هستند. 

فارغ از اینکه متولیان مسکن دولت تدبیر و امید فرصت خط اعتباري مسکن مهر براي ایجاد اشتغال و رونق اقتصادي را به شرایط تورمی و افزایش
قیمت ها تبدیل کردند، بررسی برخی گزارشات تاریخی از تصمیمات پیرامون این خط اعتباري از سوء مدیریت هاي دیگري در این حوزه پرده برداري

 
می کند. 

 
بدهی ساختگی 16 هزار میلیاردي بانک مسکن روي دست دولت 

براي مثال، یکی از تعجب برانگیزترین سوء مدیریت ها پیرامون خط اعتباري مسکن مهر در مرداد ماه سال 96 و در حد فاصل تغییر دولت یازدهم و

 
دوزادهم رخ داد. 

در همین ارتباط، به استناد قرارداد منعقد شده بین بانک مرکزي و بانک عامل مسکن، سود تسهیلات ساخت مسکن مهر از محل خط اعتباري و

 
اقساط بازگشتی معادل 5.23 درصد تعیین شد. از این نرخ سود 2 درصد براي بانک مسکن و 3.23 درصد براي بانک مرکزي در نظر گرفته شده بود. 

با وجود نرخ سود مصوب قرارداد، بانک عامل مسکن در ترازنامه منتهی به تابستان سال 96، در اقدام غیر قانونی و بر خلاف قرارداد با بانک مرکزي،

 
سود این تسهیلات را معادل 12  درصد تعیین کرد و با مد نظر قراردادن همین نرخ 12 درصدي در اسناد خود سود افشا کرد. 

به استناد اطلاعات بدست آمده، ما به تفاوت نرخ سود 5.23 درصد و نرخ سود 12 درصد در ترازنامه بانک مسکن مبلغی نزدیک به 16 هزار میلیارد
تومان برآورد می شود که برخلاف قانون در ترازنامه بانک مسکن تحت عنوان سود افشا شده بود. 



با وجود برگزاري جلسات چالشی میان، بانک مسکن، بانک مرکزي و دو وزارت خانه دولت در نهایت سود 16 هزار میلیارد تومانی ساختگی و بر

 
خلاف قرارداد بانک مسکن مورد تایید بانک مرکزي قرار گرفت و این مبلغ در قالب بدهی به بانک مسکن به دولت و جیب همه مردم تحمیل شد. 

به طور کلی خط اعتباري درنظر گرفته شده در دولت دهم زمینه بزرگ شدن کیک اقتصاد کشور و حرکت لوکوتیو اقتصادي به نام مسکن را مهیا
کرد اما اقدام و سوءمدیریت ها اتفاق افتاده در دولت تدبیر و امید سبب شد تا این فرصت به تهدید تبدیل شده و تسهیلاتی که می توانست زمینه

 
خانه دار شدن مردم را مهیا کند به بخش غیر مولد اقتصاد و در نهایت ایجاد تورم تبدیل شد. 

 
منبع: فارس 

 
منبع: خبرگزاري میزان 

انتهاي پیام



واعظی: تلاش براي مقابله با فناوري محکوم به شکست است

منبع: گیل خبرشماره خبر:  165  |  تاریخ: 1400/05/09

رییس دفتر رییس جمهوري در واکنش به بررسی طرح موسوم به
صیانت از کاربران در فضاي مجازي، تلاش براي مقابله با فناوري را

 
محکوم به شکست دانست. 

گیل خبر/ به گزارش ایرنا، محمود واعظی در واکنش به طرح
صیانت از کاربران در فضاي مجازي گفت: دسترسی به ارتباطات
دیتا امروز جزو حقوق پایه شهروندي است، هر گونه تلاش براي

 
تحدید این حق محکوم به شکست است. 

رییس دفتر رییس جمهوري ادامه داد: روشن است که مردم هنوز
از آنچه طراحان این طرح درباره محتواي آن می گویند قانع نشده

 
اند و هنوز هم متن موثقی از جزییات طرح در اختیار افکار عمومی قرار نگرفته است. 

واعظی،صیانت از کاربران فضاي مجازي و وضع قوانین در زمینه حفاظت از امنیت و اخلاق در این فضا را امري طبیعی و لازم در جوامع مختلف
دانست و گفت: آنچه در این زمینه اهمیت دارد، شفافیت کامل در مواجهه با مردم و اقناع کامل آنان درباره قانون است. مردم نامحرم نیستند که ما

 
در خفا براي آنها قانون بنویسم و دیوارهاي کوتا و بلند بسازیم. 

وي با بیان اینکه «فضاي مجازي فقط چند شبکه اجتماعی بین المللی نیست که براي عدم انتشار برخی اخبار و محتواي نامناسب آن را ببندیم»،
تاکید کرد: اگرچه معتقدم که محتواي غیراخلاقی فضاي مجازي باید مدیریت شود، اما امروز جامعه ایران دانش بنیان شده و از فضاي مجازي براي
کسب علم و آموزش، مهارت یابی، کسب وکار، اشتغال و انواع فعالیت هاي دیگر استفاده می کند. بر همین اساس هر گونه ایجاد محدودیت در این
فضا پیامدهاي قابل توجهی در حوزه اقتصادي، اجتماعی و فرهنگی خواهد داشت و موجب تعطیل شدن کسب وکارهاي فراوان خواهد شد و طراحان

 
طرح صیانت باید به آن توجه کنند. 

وزیر سابق ارتباطات، تلاش براي مقابله با فناوري از طریق مسدود کردن را طبق تجربه هاي قبلی محکوم به شکست دانست و افزود: همه باید بدانیم
که اگر نیت مان صرفا ایجاد محدودیت یا مانع گذاشتن در مقابل توسعه زیرساخت هاي ارتباطاتی و فضاي مجازي باشد، موفق نخواهیم شد. اما اگر
نیت حقیقتا آنطور که عنوان می شود، صیانت از کاربران است، باید مفاد طرح با شفافیت با مردم درمیان گذشته شده و آنها در خصوص محتواي آن

اقناع شوند.



مصاحبه با مدیر استان سمنان بانک صنعت و معدن

منبع: درآمد نیوزشماره خبر:  166  |  تاریخ: 1400/05/09

استان سمنان به دلیل دارا بودن شبکه ارتباطی مناسب و راه آهن با استان هاي تهران، خراسان،مازندران و جنوب کشور (به ویژه راه
جدیدالاحداث سمنان به اصفهان)و کشف ذخایر معدنی مهم از اهمیت ویژه اي برخوردار است. نوشته مصاحبه با مدیر استان سمنان بانک

صنعت و معدن اولین بار در درآمد نیوز. پدیدار شد.

استان سمنان به دلیل دارا بودن شبکه ارتباطی مناسب و راه آهن
با استان هاي تهران، خراسان،مازندران و جنوب کشور (به ویژه راه
جدیدالاحداث سمنان به اصفهان)و کشف ذخایر معدنی مهم از

 
اهمیت ویژه اي برخوردار است. 

به گزارش ایبِنا به نقل از روابط عمومی بانک صنعت و معدن، این
استان یکی از قطب هاي صنعتی کشور است و در صنایع شیمیائی،
خودروسازي و قطعه سازي، داروئی، صنایع سلولزي، صنایع نساجی
و چرم داراي مزیت اقتصادي می باشد؛ همچنین از نظر تنوع مواد
معدنی یکی از مناطق غنی کشور به شمار می آید و معادن فعال

استان را ذغال سنگ، کرومیت، گچ، نمک، سیلیس، سولفات دوسود، دولومیت، پتاس، خاك هاي صنعتی، مس، سرب، روي، بوکسیت، منگنز، گوگرد،

 
فسفات و غیره تشکیل می دهند و از این نظر داراي ظرفیت مطلوبی براي سرمایه گذاري می باشد. 

بر همین اساس روابط عمومی بانک صنعت و معدن در مصاحبه با مریم شاهی مدیر استانی و رئیس شعبه سمنان در خصوص راهکارهاي استفاده از
ظرفیت هاي صنعتی و معدنی استان و بهره برداري از فرصت ها و مزیت هاي اقتصادي آن، روند اجراي طرح هاي تولیدي این استان به گفتگو

 
نشسته است که مشروح آن در ادامه می آید؛ 

 
1- در راستاي تحقق شعار سال"تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها" چه برنامه هایی دارید؟ 

بانک صنعت و معدن در استان همواره در ارائه تسهیلات و خدمات به صنایع و حمایت از تولید در راستاي رونق اقتصادي کشور پیشگام بوده و در
سال جاري نیز براي عملیاتی شدن منویات رهبر معظم انقلاب و تحقق این شعار راهبردي با برخورداري از کارشناسان مجرب استان و با شناسائی
واحدهاي تولیدي و مجموعه هایی که نیاز به حمایت و همراهی بیشتري دارند با در اولویت قراردادن واحدهاي تولیدي که در اشتغال زایی و تولید
ناخالص داخلی نقش پر رنگ تري دارند از ابتداي سال اقدامات لازم را با هدف تسهیل در فرآیند هاي اعطاي تسهیلات و ارائه خدمات جهت حمایت

 
بیشتر از آنها برنامه ریزي و اجرا نموده است. 

 
2- مهم ترین سیاست ها و استراتژي هاي شعبه در سال 1400 چیست؟ 

مهمترین استراتژي بانک در استان به عنوان تنها بانک تخصصی در حوزه صنعت و معدن ارائه خدمات کامل بانکی و تامین مالی جامع شرکت هاي
تولیدي مولد ، صادراتی و دانش بنیان در کوتاهترین زمان ممکن است. به عبارتی پاسخگویی به نیاز واقعی صنعتگران در زمان و مکان مناسب. ضمناً
این بانک تلاش دارد در سال جاري با اجراي کامل امکانات بانکداري شرکتی و استفاده از بسترهاي الکترونیک در راستاي بانکداري دیجیتال خدمات

 
مناسب تري را ارائه نماید. 

3- مهم ترین اقدامات انجام شده در سال 99 چه بوده است و چه میزان درتحقق برنامه هاي سال گذشته موفق بوده اید، دلایل موفقیت تان چه بوده

 
است ؟ 

در سال گذشته اعتماد ارزشمند هیات مدیره، معاونین و مدیران محترم ارشد بانک و همچنین تلاش هاي آگاهانه و دلسوزانه تمامی همکاران استان،



 
منجر به رشدي قابل توجه در بسیاري از شاخصها و گزینه هاي مورد نظر بانک گردید که در ادامه به بخشی از آنها اشاره خواهد شد: 

الف : ضمن تسهیل و تسریع در کلیه فرآیندهاي اجرایی با تامین و تخصیص منابع ارزان قیمت براي واحدهاي تولیدي (استفاده حداکثري از منابع
بند الف تبصره 18 در استان ، منابع صندوق توسعه ملی ، سایر منابع ) تمرکز ویژه اي بر حفظ اشتغال واحدهاي فعال و راه اندازي طرح هایی که
پیشرفت فیزیکی بالایی دارند صورت گرفته است و خوشبختانه این بانک موفق به کسب مقام اول در بین بانکهاي استان در پرداخت تسهیلات رونق

 
تولید و بند الف تبصره 18 گردیده است. 

ب : با تامین مالی و راه اندازي طرح هاي سرمایه گذاري ثابت در استان همگام با رسالت اصلی بانک صنعت و معدن موفق به کسب جایگاه نخست در

 
بخش سرمایه گذاري ثابت در بین بانکهاي استان گردید. 

ج : در کلیه پارامترهاي بانکی به خصوص صدور ضمانتنامه ( رشد 800درصدي ) و افزایش متوسط منابع (رشد 52 درصد ) و پرداخت تسهیلات ،

 
قرارداد و ... موفق به کسب رتبه برتر با توجه به پتانسیل استان گردیده است. 

 
د : ریسک اعتباري استان در سال 1399 به زیر %1 کاهش یافته که ناشی از توجه و دقت ویژه در انتخاب و تعامل با مشتریان استان می باشد. 

4- با توجه به مشکلات ناشی از تحریم هاي ظالمانه و شیوع ویروس کرونا چه اقدامات و راهکارهایی براي حمایت از تولیدکنندگان استان خود

 
دارید؟ 

در شرایط تحریم افزایش تولید راه حل گریز از شرایط موجود می باشد تا بتوان از فرصت تحریم ها براي خودکفایی در بخش هاي مختلف استفاده
کرد. قطعاً بانک صنعت و معدن با گره گشایی از مشکلات واحدهاي تولیدي و تسهیل و تسریع در روند تامین سرمایه همگام با سیاستهاي کلان
کشور نقش مهمی را در این زمینه داشته است. همچنین با عزم صنعتگران استان در ایجاد خطوط تولید مواد بهداشتی و ضدعفونی و سایر تجهیزات

 
لازم، این بانک نیز در جایگاه خود با حمایت به موقع نسبت به تامین مالی تعدادي از واحدهاي مزبور براي مقابله با بیماري کرونا اقدام نموده است. 

از سوي دیگر تلاش شد تا حداکثر استفاده از خدمات الکترونیکی در بانک صورت گیرد که این امر منجر به کاهش مراجعات حضوري مشتریان
گردید و همزمان با رعایت کامل نکات بهداشتی در شعب و اولویت حفظ سلامت مشتریان و همکاران، تاکنون تنها یک نفر از همکاران به بیماري

 
کووید مبتلا و خوشبختانه %96 از همکاران با مشکلی مواجه نگردیده اند. 

5- پس از تدوین سیاست هاي اعتباري و راهبردي بانک در سال1400، براي اجراي مؤثر سیاست ها و به منظور ایجاد هم افزایی و چابک سازي

 
سازمان، چه اقداماتی را مؤثر می دانید؟ 

خوشبختانه بانک صنعت و معدن در سال هاي اخیر موفق به جذب تعداد زیادي از برترین تولید کنندگان در شعب بانک گردیده است. به نظر می
رسد با توسعه روزافزون فناوري تنها با تکیه و تاکید بر افزایش خدمات نوین بانکداري( متناسب با نیاز واحدهاي تولیدي )منجر به کسب امتیاز ویژه

 
جهت افزایش و جذب سپرده هاي مشتریان فعلی و جدید خواهد شد که این بانک را متمایز از سایر بانکها خواهد کرد. 

این بانک در استان سمنان سعی دارد با به کارگیري فناوري مدرن درصنعت بانکداري، اجرائی نمودن طرح مشتري محوري با داشتن مهارت نیروي

 
انسانی و با پیروي از سیاستهاي اعتباري و راهبردي سال جاري اقدامات موثرتري را در استان به نتیجه برساند. 

 
6- براي اجراي حاکمیت شرکتی و بانکداري دیجیتال چه اقداماتی در شعبه تحت مدیریت شما صورت گرفته است؟ 

لیستی از بنگاههاي اقتصادي مشمول این طرح، تهیه و با هماهنگی اداره بازاریابی و بانکداري شرکتی اطلاعات و نیازهاي مشتریان گردآوري شده
است و با برگزاري جلسات حضوري با مدیران واحدها و شناسایی نیاز آنها و ارائه بسته هاي خدماتی ، اعتباري ، تسهیلاتی به مشتریان و متناسب با

 
امکانات موجود در دستور کار می باشد. 

 
7- از چه روش هایی براي جذب منابع بیشتر در استان استفاده می کنید؟ 

در عصر کنونی عواملی که منجر به توفیق بانک در جذب سپرده ها در فضاي رقابتی فعلی می گردد استفاده از فناوري اطلاعات، بازاریابی و مشتري
مداري به معناي واقعی آن و پرهیز از شعار زدگی می باشد. بانک نیز با بهره مندي از نیروهاي انسانی تحصیل کرده و با دانش بالا می تواند ارتباط
دائمی با مشتریان و بازار داشته باشد و در نهایت با تسریع در امور و رضایت مشتریان سپرده هاي مازاد در دسترس صنعتگران را به عنوان منابع در
اختیار داشته باشد. قطعاً این مهم با ارائه خدمات بهتر و متنوع تر در بخش IT ، افزایش مهارت نیروي انسانی شعب ، تنوع و کیفیت خدمات بانکی

 
مطلوب، محیط داخلی و محل استقرار مکانی بانک، به نحو مطلوب تري تحقق خواهد یافت. 

 
8- طی یکسال گذشته به چند طرح صنعتی و به چه میزان تسهیلات پرداخت کرده اید؟ 

طی سال 99 به 15 طرح ثابت به مبلغ 1.335 میلیارد ریال و 177 طرح تسهیلات سرمایه در گردش به مبلغ 11.027 میلیارد ریال تسهیلات



 
پرداخت گردیده است. 

 
9- در این مدت چند طرح صنعتی با تسهیلات بانک در استان به بهره برداري رسیده و به چه میزان اشتغال ایجاد کرده است؟ 

طی سال 99 تعداد 6 طرح با میزان سرمایه گذاري 3.500 میلیارد ریال و اشتغال 330 نفر در زمینه طرحهاي فولادي ، پلیمري ، شیمیائی ، فرآوري

 
معدن و صنایع خودرو سازي ایجاد گردیده است. 

10- چه تعداد واحد صنعتی با تسهیلات بانک در استان در حال اجرا است، چه مقدار پیشرفت داشته است و با بهره برداري از آنها چه مقدار شغل

 
ایجاد شده است؟ 

تعداد 9 طرح با حجم سرمایه گذاري 4.700 میلیارد ریال و میزان پیشرفت فیزیکی 60 درصد و پیش بینی اشتغال بیش از 450 نفر در دست اجرا

 
می باشد. 

 
11- وضعیت استان از نظر توسعه صنعتی چگونه است و شما چه پتانسیل هایی را براي توسعه صنعتی و اقتصادي استان می شناسید؟ 

استان سمنان به دلیل برخورداري از موقعیت هاي استراتژیک و توانمندي هاي اقتصادي و دسترسی به بازارهاي هدف به یک قطب صنعتی تبدیل
شده است و با ایجاد و توسعه واحدهاي صنعتی بزرگ و متوسط و کوچک از سهم بالائی در توسعه صنعتی کشور برخوردار گردیده است. به عنوان
نمونه در بخش صنعت، سمنان در حوزه قطعه سازي و خودرو سازي یکی از قطب هاي صنعتی کشور محسوب می شود. در بخش معدن نیز به
برخورداري از ذخائر غنی و متنوع معدنی و وجود 42 کانسار معدنی از 72 کانسار موجود در کشور و رتبه ها ي اول در ذخیره و تولید گچ و نمک در
کشور می باشد که استان سمنان را یکی از قطب هاي اصلی معدن در کشور نموده است . توسعه صنایع کوچک با تاکید بر پیوند با صنایع بزرگ مادر
و شکل گیري خوشه هاي صنعتی در صنایع شیمیائی خودروسازي و قطعه سازي و داروئی با توجه به موقعیت مناسب منطقه و همجواري با قطب

 
صنعتی تهران می تواند از اهداف بلند مدت توسعه استان باشد. 

 
12- براي وصول مطالبات چه برنامه و راهکاري دارید؟ 

در حال حاضر ریسک مطالبات غیرجاري بانک در استان کمتر از یک درصد می باشد که اعتبار سنجی دقیق و انتخاب صحیح مشتریان از مهمترین
عوامل موثر در کاهش ریسک اعتباري استان می باشد. پرداخت حد اعتباري سرمایه در گردش و رصد فعالیت و رضایت مشتریان در طول سال باعث

 
جلوگیري از غیرجاري شدن مطالبات بانک می باشد. 

 
13- چه برنامه هایی براي ارائه خدمات هر چه بهتر به مشتریان دارید؟براي افزایش کارمزدها چه راهکارهایی دارید؟ 

یک عنصر کلیدي در استراتژي هاي اخیر بانک ، افزایش درآمد از طریق اخذ کارمزدها می باشد که همانگونه که در موارد قبل نیز بیان شد موفقیت
کنونی بانک ها در این مورد صرفاً در گرو ایجاد تعامل و رضایت مشتریان می باشد که امید است بتوان با ارائه خدمات مطلوب، شفاف، بی وقفه و

 
استفاده بهینه از خدمات الکترونیک بتوان به شکل شایسته اي به این مهم نیز دست یافت. 

 
14- با توجه به افزایش سطح اختیارات شعب، تعامل شما با ستاد بانک چگونه است و چه انتظاري از ستاد دارید؟ 

با توجه به اینکه متوسط تجربه و سوابق کاري همکاران برخی شعب در برخی موارد بالاتر از میانگین بانک می باشد لذا به نظر می رسد حسن اعتماد
هیات مدیره محترم بانک در افزایش سطح اختیارات کاملاً منطقی بوده و نتیجه کار نیز مؤید این موضوع می باشد و خوشبختانه با حسن اعتماد
موجود به همکاران این استان در ستاد، تعامل بسیار مطلوبی در انجام کلیه امور وجود دارد. تسریع در روند بررسی و پاسخگویی در برخی امور مربوط

 
به این استان توسط همکاران ستاد مورد درخواست می باشد. 

 
15- تعامل شما با مقامات ارشد استانی نظیر(استانداري، وزارت اموراقتصادي و دارائی و وزارت صنعت، معدن و تجارت) چگونه است؟ 

آنچه کاملاً مشهود است در سنوات گذشته تعامل بسیار خوبی با مقامات استانی توسط بانک صنعت و معدن برقرار شده به گونه اي که در خصوص
بنگاههاي صنعتی که در زمره مشتریان بانک نیستند نیز جهت یافتن راهکار از این بانک مشورت گرفته می شود. همچنین انتخاب مدیر استان به

 
عنوان یکی از اعضاي خبره بانکی و یکی از اعضاي کمیته بهره وري استان مؤید این موضوع می باشد. 

16- به نظر شما نقش نیروي انسانی کارآمد در موفقیت و برتري شعب چیست؟ برنامه شما براي افزایش سطح مهارت و دانش کارکنان مجموعه خود
و فرآیند جانشین پروري چیست؟ 



قطعاً فقدان نیروي انسانی کارآمد با انگیزه و داراي دانش روز برابر است با از دست دادن مشتریان بالفعل و بالقوه بانک، زیرا همکاران در صف با نوع
برخورد و نگرششان توانایی جذب مشتریان جدید براي کل مجموعه را دارا می باشند. بدیهی است چنانچه عملکرد نیروي صف نادرست، به دور از

 
آگاهی و غیر حرفه اي باشد نه تنها مشتري جدید جذب نخواهد شد بلکه مشتریان اعتباري فعلی نیز از بانک مهاجرت خواهند نمود. 

لذا بسیار حائز اهمیت است که مدیریت ارشد بانک بر افزایش مهارتهاي فنی و ارتباطی همکاران و بر فرآیند جانشین پروري تمرکز ویژه مبذول

 
نماید. 

 
17- روش هاي شما براي استفاده از ایده ها و پیشنهادات همکارانتان در جهت بهبود فعالیت هاي شعبه چیست؟ 

افزایش بهره وري و دسترسی به موفقیت ها در استان صرفاً با همکاري تنگاتنگ تمامی همکاران میسر گردیده است. بدیهی است تصمیماتی که با
مشارکت و رضایت همکاران اتخاذ می شود از حمایت و پشتیبانی بیشتري برخوردار بوده و لذا همکاران در تصمیم هایی که خود در آن نقش داشته

اند تعهد بیشتري نشان می دهند که منجر به اجراي بهتر امور خواهد شد.



حمایت از توسعه معادن و صنایع معدنی توسط بخش خصوصی

منبع: عصر معدنشماره خبر:  167  |  تاریخ: 1400/05/09

عصر معدن- دولت با راهبري شرکت هاي بزرگ و سرمایه گذاري، توانمندسازي از طریق هدایت منابع مالی به بانک هاي توسعه اي و
همچنین استفاده از ظرفیت صندوق بیمه فعالیت هاي معدنی، به حمایت از بخش خصوصی در توسعه معدن و صنایع معدنی می پردازد.

عصر معدن- دولت با راهبري شرکت هاي بزرگ و سرمایه گذاري، توانمندسازي از طریق هدایت منابع مالی به بانک هاي توسعه اي و همچنین

 
استفاده از ظرفیت صندوق بیمه فعالیت هاي معدنی، به حمایت از بخش خصوصی در توسعه معدن و صنایع معدنی می پردازد. 

به گزارش پایگاه خبري «عصر معدن» به نقل از ایرنا، معادن و صنایع معدنی به دلیل برخورداري از قابلیت تولید محصولات صادراتی در ارزش افزوده
صادراتی کشور سهیم بوده و به دلیل تنوع و پراکندگی ذخایر معدنی می تواند به برنامه هاي رشد در اغلب مناطق غیر برخوردار و دور افتاده کشور

 
کمک کند. 

از سال 1392 تاکنون براي 47 طرح معدنی به ارزش 7.2 میلیارد دلار با استفاده از منابع بخش خصوصی اقدام شده که از این رقم 2.5 میلیارد دلار

 
محقق شده است. 

 
راهبري شرکت هاي بزرگ و سرمایه گذاري 

برپایه این گزارش، طراحی نظام کنترل مدیریتی بر شرکت هاي بزرگ با هدف اولویت بندي در سرمایه گذاري و جهت دهی استراتژي هاي آنه

 
اجرایی شده است. 

 
سال گذشته برنامه افزایش سرمایه شرکت هاي بزرگ با هدف حفظ سرمایه و تکمیل طرح هاي توسعه بیش از 39 هزار میلیارد تومان بود. 

 
شناسایی طرح هاي سرمایه گذاري 

با هدف تنوع بخشی به تامین مالی طرح ها، اقدام به شناسایی 215 هزار میلیارد تومان (10 میلیارد دلار) طرح بزرگ و متوسط مقیاس در حوزه
معدن و صنایع معدنی (عموما واحدهاي تابعه) شده که به منظور تامین مالی بخش ریالی آن از روش تاسیس و راه اندازي""شرکت سهامی عام

 
پروژه"" استفاده می کند. 

در مدل یادشده، دست کم 6 شرکت سهامی عام پروژه زیرمجموعه شرکت هاي فولاد مبارکه، فولاد خوزستان، ملی صنایع مس ایران، گل گهر،
چادرملو و معادن تشکیل شده و طرح هاي مختلف موجود در قالب این شرکت ها دسته بندي و سهام شرکت هاي مذکور متناسب با پیشرفت مالی

 
پروژه ها، در بورس به مردم عرضه می شود. 

تاکنون طبق همکاري هایی که با سازمان بورس در جریان است، نخستین شرکت سهامی عام پروژه با نام ""تجلی"" در آستانه پذیرش در بورس

 
است. با این اقدام گامی نو در جهت استفاده از توان سرمایه هاي جامعه به منظور تامین مالی طرح هاي توسعه، رشد تولید و اشتغال انجام می شود. 

 
توانمندسازي از طریق هدایت منابع مالی به بانک هاي توسعه اي 

قرار است با همکاري بنگاه ها و بانک ها، بخشی از منابع حاصل از فروش به سمت بانک هاي توسعه اي، هدایت و منابع حاصله، صرف تامین منابع

 
مالی مورد نیاز تکمیل طرح هاي نیمه تمام کشور شود. 

در این باره، نخستین تفاهم نامه بهمن ماه سال گذشته با بانک صنعت و معدن به ارزش 12 هزار میلیارد تومان (در قالب سه مرحله) منعقد شد و در



ادامه طی 22 جلسه با بانک ها، تفاهم نامه هاي جدیدي در حال تهیه است و امید می رود تا سقف 200 هزار میلیارد تومان منبع مالی براي تکمیل

 
طرح هاي نیمه تمام توسعه کشور تجهیز شود. 

 
اردیبهشت ماه امسال نیز تفاهم نامه اي با بانک تجارت به ارزش 15 هزار میلیارد تومان مبادله و عملیاتی شد. 

 
صندوق بیمه فعالیت هاي معدنی 

 
یکی دیگر از ابزارها براي حمایت از بخش خصوصی در توسعه معدن و صنایع معدنی، صندوق بیمه سرمایه گذاري فعالیت هاي معدنی است. 

در این راستا پارسال سرمایه صندوق از 350 میلیارد به 500 میلیارد تومان افزایش یافت و در سال جاري، قرار است سرمایه صندوق بیمه با رشد

 
500 میلیارد تومانی به یک هزار میلیارد تومان افزایش یابد. 

برپایه این گزارش، سرمایه گذاري در طرح هاي معدن و صنایع معدنی، علاوه بر ایجاد اشتغال، از یک سو توسعه مناطق کم برخوردار، تقویت
زیرساخت هاي کشور و نیز کاهش وابستگی به درآمدهاي نفتی را در پی داشته و از دیگر سو، با اجراي برنامه هاي آموزشی و همکاري با دانشگاه ها

 
و مراکز علمی، سبب توانمند شدن بخش خصوصی شده است. 

به گزارش ایرنا، امروز افزون بر 60 میلیارد تن ذخیره معدنی در سطح کشور شناسایی شده که از این رقم حدود 37 میلیارد تن ذخیره قطعی و بقیه
احتمالی است. شمار مواد معدنی اکتشافی در کشور 68 ماده است که سهم مصالح ساختمانی نسبت به فلزي غالب است.



انتشار کتاب «مدیریت کارآفرینی سازمانی و نوآوري»

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  168  |  تاریخ: 1400/05/09

انتشارات سازمان جهاد دانشگاهی تهران کتاب «مدیریت کارآفرینی سازمانی و نوآوري» (از درون رشد کنید) اثر «رابرت ولکات» و «مایکل
لی پیتز» را چاپ و منتشر کرد.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما به نقل از روابط عمومی جهاد
دانشگاهی، مترجمان این کتاب آقایان «سعید صفري»، دانشیار
دانشگاه شاهد، «محمد اوتادي» و «روح االله حسینی مهرآبادي» در

 
بخش پیش گفتار آورده اند: 

در دنیاي به شدت بی ثبات و متغیر کنونی که در آن مشتریان و
نیاز هاي آن ها دگرگون شده و قواعد رقابت هر لحظه در حال
تغییر است، رهبران و مدیران کارآفرین براي بقا و رشد در محیط
کسب و کار پویا و پیچیده، با رفتار و تفکري کارآفرینانه و از طریق
طراحی کسب و کار جدید درون یک سازمان موجود، در پی نظام
مند کردن و تکرارپذیري نوآوري در سازمان خود هستند. این
رهبران، از توانمندي هاي سازمان موجود به عنوان اهرمی براي
طراحی کسب و کار جدید استفاده می کنند و هدف آن ها
دستیابی به رشد متعادل و بلند مدت از طریق نوآوري نظام مند در
سازمان است. به قول پیتر دراکر «دیگر زمان آن رسیده است تا
کاري را که 30 سال پیش در زمینه مدیریت انجام دادیم اکنون در
مورد نوآوري نیز انجام دهیم، یعنی به تدوین اصول، شیوه هاي

 
عملی و دستورالعمل ها بپردازیم. 

این کتاب به بحث درباره اخذ ایده هاي خلاقانه و تحقق آن ها
همچنین تبدیل پروژه هاي نوآوري به مسیر هاي کاملاً جدید

 
دستیابی به رشد در سازمان هاي موجود می پردازد. 

 
در بخش مقدمه کتاب آورده شده است: 

کارآفرینی سازمانی، شیوه و راهبردي است براي درك، پرورش، راه اندازي و مدیریت کسب و کار هاي جدید (و نه فقط محصولات و خدمات جدید)

 
که گرچه از دارایی هاي اصلی، جایگاه سازمان در بازار و یا توانمندي هایش متمایز است، اما به طور قابل توجهی از آن ها بهره می گیرد. 

کارآفرینی سازمانی، پاسخی راهبردي به چالش رشد ارگانیک است و یکی از اجزاء اصلی رشد متعادل و بلند مدت به شمار می آید. بهترین برنامه
هاي کارآفرینی سازمانی، شریک برنامه هاي سنتی نوآوري سازمان و تلاش براي توسعه کسب و کار جدید، نظیر تحقیق و توسعه، سرمایه گذاري

 
خطرپذیر سازمانی و اکتساب هستند. 

 
کتاب در 6 فصل نوشته شده است: 

فصل یک: با عنوان درك مفهوم کارآفرینی سازمانی شامل تاریخچه مختصري از کارآفرینی سازمانی، کارآفرینی سازمانی دقیقاً چیست؟ کارآفرینان:

 
سرشت در برابر پرورش، داستان هایی از پیشاهنگان، آسیب هاي کار آفرینی سازمانی و ... است. 

فصل دوم: با موضوع طراحی کسب و کار جدید داراي مباحثی، چون مبانی طراحی کسب و کار جدید، یک روایت از دو پمپ بنزین، نوآوري فراتر از

 
محصولات و خدمات، نمایی 360 درجه از کارآفرینی سازمانی ... است. 

فصل سوم: با عنوان مدل هاي کارآفرینی سازمانی مواردي، چون سازمان دهی و منابع، چهار مدل کارآفرینی سازمانی، مدل فرصت طلب، زیمر: یک



 
مدل فرصت طلب موفق، مدل توانمند و ... را شامل می شود. 

فصل چهارم: با موضوع کدام مدل کارآفرینی سازمانی براي شما مناسب است؟ شامل مواردي، چون کارآفرینی سازمانی و راهبرد، در مورد زمینه

 
سازمانتان بیندیشید، مسیر شرکت باکستر به سمت یک گروه کارآفرینی سازمانی و... است. 

فصل پنجم: با عنوان رهبري در تمام سطوح به مباحثی، چون کاخ امپراتور، نقش مدیران ارشد در کارآفرینی سازمانی، دکتر ویلیام پري، سازمان

 
پروژه هاي تحقیقاتی پیشرفته دفاعی و توسعه جنگنده رادارگریز، رهبري برنامه کارآفرینی سازمانی و ... می پردازد. 

فصل ششم: با موضوع از درون رشد کنید، از همه جا یاد بگیرید داراي موضوعاتی، چون نگاه به بیرون، گستره جهانی، نوآوري باز و واسطه گري

 
نوآوري، جهانی شدن و کارآفرینی سازمانی و ... شامل می شود. 

انتشارات سازمان جهاد دانشگاهی تهران کتاب «مدیریت کارآفرینی سازمانی و نوآوري» (از درون رشد کنید) را در 294 صفحه و به قیمت 75 هزار
تومان منتشر کرده است.



با طرح صیانت به کجا خواهیم رفت؟

منبع: 55 آنلاینشماره خبر:  169  |  تاریخ: 1400/05/09

احمدرضا سازگارنژاداخیرا و با انتشار پیش نویس طرح قانون حمایت از کاربران و خدمات پایه کاربردي فضاي مجازي موسوم به طرح صیانت
در مجلس شوراي اسلامی، بحث ها و نگرانی هاي قابل توجهی در میان شهروندانی که از اینترنت استفاده می کنند، از کسب وکارهاي

دیجیتال گرفته تا مردم عادي و دانشجویان ابراز شده است.

احمدرضا سازگارنژاد اخیرا و با انتشار پیش نویس طرح قانون حمایت از کاربران و خدمات پایه کاربردي فضاي مجازي موسوم به طرح صیانت
در مجلس شوراي اسلامی، بحث ها و نگرانی هاي قابل توجهی در میان شهروندانی که از اینترنت استفاده می کنند، از کسب وکارهاي دیجیتال

 
گرفته تا مردم عادي و دانشجویان ابراز شده است. 

این طرح را شاید بتوان یکی از واپس گرایانه ترین طرح هاي مجلس
پس از انقلاب اسلامی نامید؛ طرحی که هم مانع پشتیبانی از بخش
زیادي از کسب وکارهاي داخلی می شود و هم موانع جدي بر سر راه
فعالیتشان می گذارد و در یک کلام خلاف صریح شعار سال است. قبل از
تحلیل دلالت هاي سیاستی این طرح و سنجش اثرات آن بر زندگی
روزانه فعالان اقتصادي و مردم، لازم است به چند مورد از نتایج عملی و

 
فنی اجراي این طرح به صورت خلاصه اشاره شود: 

1- در این طرح بیان شده است که خدمات کاربردي پایه ( خدماتی که
متوسط داده مصرفی یا پهناي باند آن بیش از پنج درصد از حداقل حجم پهناي باند مصرفی داخلی باشد) باید براي فعالیت اخذ مجوز کنند. ابتدایی
ترین نتیجه این اقدام ایجاد یک فرایند چانه زنی پشت درهاي بسته میان ارائه دهندگان خدمات پایه فنی و کمیسیون ارائه دهنده این مجوزها
خواهد بود. چنین فرایندي عملا کمیسیون اعطاکننده مجوز را تبدیل به جایگاهی براي توزیع رانت خواهد کرد و زمینه فاسد شدن کسب وکارهاي
دیجیتال کشور را فراهم کرده و مانع بهره مندي مردم و حتی خود کسب وکارها از یک بازار رقابتی کامل خواهد شد. 2- از دیگر تبصره هاي این
طرح، تعیین سقف ترافیک خدمات خارجی توسط کمیسیون ذي ربط خواهد بود. چنین اقدامی عملا منجر به قطع استفاده از خدمات خارجی مفید
خواهد شد. براي مثال با پایین آمدن سقف ترافیک خدمات خارجی به سطح سرویس هاي ارائه شده داخلی، عملا استفاده از پیام رسان هاي خارجی

 
یا شبکه هاي اجتماعی خارجی به دلیل سرعت بسیار پایین ممکن نخواهد بود. 

و این کمیسیون بدون پرداخت هزینه هاي سیاسی اجتماعی و حتی اقتصادي فیلترکردن و صرفا با تنظیم سرعت استفاده کاربران، دسترسی به این
سرویس ها را غیرممکن خواهد کرد، تجربه این کار در پیام رسان وایبر موجود است. همچنین براي مثال اگر سرویس داخلی مناسب که تشخیص
مناسب بودن با کمیسیون است و معیار روشنی براي آن پیش بینی نشده است، توسعه پیدا کرده باشد، این کمیسیون می تواند اینستاگرام را به
دلیل وجود مشابه مناسب فیلتر کند. مثال دیگر پیام رسان واتس اپ است که چون معادل داخلی مناسب مانند بله، سروش و ... دارد، به زودي فیلتر

 
خواهد شد. 

3- بسیاري از عبارات در این طرح کلی بوده و قابلیت تفسیرپذیري بالایی دارد و عملا باعث تبدیل شدن کمیسیون مربوطه به محلی براي تفسیر
قانون و همچنین اعمال سلیقه اي مقررات در هنگام بروز اختلافات درباره تفسیر قانون خواهد شد. براي مثال ارائه دهندگان خدمات پایه کاربردي
مکلف شده اند تا از دریافت داده هاي غیرضروري اجتناب ورزند و داده هاي ضروري داده اي است که نبود آن منجر به عدم ارائه یا ارائه نامطلوب
خدمت می شود. واژه هایی مانند «نامطلوب» ظرفیت تفسیرپذیري بسیار بالایی دارند و دست کمیسیون مربوطه را براي اعمال سلیقه شخصی باز می



 
گذارند. 

4- طبق این طرح ارائه دهندگان سرویس هاي خارجی مانند گوگل، واتس اپ، یاهو و ... باید از این کمیسیون مجوز دریافت کرده و به تمامی
درخواست هاي ایشان پایبند باشند. براي مثال اگر این کمیسیون از گوگل درخواست کرد تا داده هاي ایمیل یک نفر را که در سرویس جیمیل
(Gmail) ذخیره می شود، در اختیار قرار دهد، گوگل متعهد به انجام این کار خواهد بود. چنین بندي در عمل امکان پذیر نبوده و صرفا به این دلیل
در این طرح قرار داده شده است تا بدون دشواري و با یک توجیه به ظاهر موجه در موعد لازم اقدام به فیلتر یا از دسترس خارج کردن گوگل و مشابه

 
هاي آن کند. 

5- همچنین در این طرح اختیارات فراوانی براي کمیسیون ناظر در نظر گرفته شده است و عملا این کمیسیون بدون حضور تمامی ذي نفعان مانند

 
مردم و بخش خصوصی به صورت مستقیم تبدیل به تنظیم گر اختصاصی این حوزه خواهد شد. 

موارد متعدد دیگري نیز وجود دارد که کارشناسان و متخصصان امر به صورت دقیق تر به آن پرداخته اند. در اینجا تنها به چند مورد از مهم ترین این

 
نتایج اشاره شد. در ادامه به بررسی دلالت هاي سیاستی چنین طرحی پرداخته خواهد شد. 

آثار ضدتوسعه اي طرح جهان در آستانه انقلاب صنعتی چهارم است. انقلابی که بر بستر فناوري اطلاعات انجام خواهد شد و اساس آن ارتباطات
جهانی پلتفرم ها و زیرساخت هاي ارتباطی است، جهانی که در آن بسیاري از بنیادي ترین خدمات بر پایه اینترنت میسر خواهد بود و جریان خون
این کالبدِ جدید اینترنت است. این انقلاب صنعتی تمامی ابعاد اقتصادي اجتماعی سیاسی زندگی بشر را در بازه 15تا 25 سال آینده تغییر خواهد
داد. چنین طرحی که قصد محدود کردن ارتباطات بین المللی اینترنت و خدمات بر پایه آن را دارد، قطعا در مسیري خلاف الزامات انقلاب صنعتی
چهارم حرکت خواهد کرد و سبب عقب ماندگی روزافزون کشور در زمینه صنعت4 و اقتصاد مبتنی بر آن خواهد شد. انقلاب صنعتی چهارم یک
فرصت استثنائی براي کاهش فاصله اقتصادي با جهان اول است که چنین طرحی تبدیل به مانعی اصلی در این راه خواهد شد. اثرات ضدتوسعه اي

 
این طرح را می توان به دو دسته اقتصادي و اجتماعی تقسیم کرد: 

آثار اقتصادي 1- افزایش دشواري فعالیت کسب وکارهاي آنلاین و کاهش انگیزه سرمایه گذاران براي سرمایه گذاري هاي با مقیاس بزرگ در اقتصاد
دیجیتال: این طرح شرایط ورود کسب وکارهاي داخلی نوپا به کسب وکارهاي پایه را با دشواري هاي فراوانی مواجه خواهد کرد. کسب وکارهایی با
600 هزار کاربر مشمول این قانون خواهند شد (1 درصد جمعیت استفاده کننده از اینترنت در ایران بر اساس آمار بانک جهانی)، کسب وکارهایی که
این تعداد کاربر را دارند، در ادبیات اقتصاد دیجیتال و حتی نزدیک به مرحله بلوغ نیز نیستند و این خود نشان دهنده وسعت تأثیرگذاري طرح مذکور
است. بسیاري از الزامات پیش بینی شده در این طرح خواسته هایی هزینه زا و دشوار از نظر پیاده سازي اجرائی و فنی هستند و مانعی جدي در
مسیر کسب وکارهاي نوپاي دیجیتال خواهند بود. همچنین در بسیاري موارد ممکن است سختی اجرائی چنین طرحی به قدري بالا باشد که عملا

 
کسب وکارها قید انجام کار را بزنند. 

2- افزایش ریسک سرمایه گذاري در کسب وکارهاي آنلاین: این طرح و نتایج مطرح شده در بند نخست ریسک سرمایه گذاران خطرپذیر را به شدت
بالا خواهد برد و سبب خواهد شد تا سرمایه گذاران خطرپذیر دیگر انگیزه انجام چنین سرمایه گذاري هایی را نداشته باشند و در نهایت ورود سرمایه
گذار خارجی به اکوسیستم استارت آپی ایران را نیز با دشواري هاي حقوقی و انگیزه اي جدي مواجه کند. در بلندمدت این عدم ورود سرمایه گذاري
خارجی مانع سرریز دانش مدیریتی و کسب وکاري بین المللی نیز خواهد شد که تا پیش از این یکی از دلایل و ارکان موفقیت اکوسیستم استارت

 
آپی ما در سال هاي اخیر بودند. 

3- کاهش انگیزه فعالین کسب وکارهاي نوپا (استارت آپ ها): ایجاد یک کمیسیون بدون حضور تمامی ذي نفعان و فعالان و تعریف طیف گسترده
اي از اختیارات بدون مکانیسم هاي نظارتی همه جانبه و پویا، عملا این کمیسیون را تبدیل به جایگاهی براي توزیع رانت هاي اقتصادي در بخش
استارت آپی خواهد کرد. قوانین وضع شده در این کمیسیون می تواند پیش از تبدیل شدن یک کسب وکار به یک کسب وکار ارائه دهنده خدمات
پایه یا کاربردي بالغ مانع از فعالیت آنان شود و به دلیل باز بودن دست این کمیسیون در وضع چنین قوانینی عملا ریسک نوآوري بسیار بالا می رود.
در چنین فضایی نیروهاي فعال جوان و با انگیزه دیگر توانایی پذیرفتن چنین ریسکی را نخواهند داشت و در نتیجه علاقه ایشان به کارآفرینی و تولید

 
ثروت به شدت کاهش خواهد یافت. این موضوع سبب موج مهاجرت کارآفرینان و نیروهاي خلق کننده کسب وکارهاي دیجیتال خواهد شد. 



4- افزایش دشواري فعالیت هاي اقتصادي بین المللی: بخش قابل توجهی از بار رفع مصائب صادرات و واردات در دوره تحریم بر بستر پیام رسان هاي
خارجی مانند واتس اپ و اسکایپ امکان پذیر شد. بسترهایی که تمامی فعالان تجاري در دنیا از آن استفاده کرده و بستري امن براي بازرگانان و
فعالان اقتصادي در ایران بود تا با استفاده از آنها تحریم را شکسته و دور بزنند و فعالیت تجاري خود براي رفع نیازهاي اساسی مردم و کشور را ادامه
دهند. اقدام به مسدود کردن طیف گسترده اي از این خدمات مخصوصا خدمات ارتباطی مانند پیام رسان ها، شبکه هاي اجتماعی و سرویس هاي
ایمیل، ضربه بزرگی به ارتباطات تجاري کشور وارد خواهد کرد. پر واضح است که فعالان اقتصادي خارجی براي مبادله با ایران اقدام به استفاده از
پیام رسان هاي داخلی ما نخواهند کرد. همچنین از آنجا که افق رفع تحریم ها نیز هنوز روشن نیست، این اقدام به وضوح در امتداد مسیر تحریم

 
کننده خارجی است و نوعی از خودتحریمی است که تبعات آن بسیار فراتر از تصورات تصویب کننده این قانون است. 

آثار اجتماعی 1- کاهش سرمایه اجتماعی در میان اقشار جوان: جوانان از عمده ترین عوامل تحرك اقتصاد، جامعه و سیاست هر جامعه اند. یکی از
نخستین نتایج این طرح سرخوردگی اقشار جوان جامعه و سوق دادن نخبگان به مهاجرت خواهد بود. عدم اعتماد جوانان به شبکه هاي اجتماعی و
پیام رسان هاي داخلی و محدودشدن این خدمات توسط ارائه دهندگان خارجی این خدمات سبب کاهش ارتباط اجتماعی خواهد شد. در جهان

 
فناوري اطلاعات و ارتباطات، این زیان بزرگ و جبران ناپذیري خواهد بود و حتی ظرفیت تبدیل به بحران هاي اجتماعی را نیز خواهد داشت. 

2- امنیتی شدن فضاي مجازي: این طرح به سبب امنیتی کردن فضاي مجازي به جاي مدیریت فضاي مجازي باعث سلب آرامش روانی مردم خواهد
شد و اصطلاح تیک سوم را که نشان دهنده واهمه مردم از رصد شدن ارتباطات شخصی ایشان است، رسمیت می بخشد. ارائه دهندگان این طرح
معتقدند که این طرح جلوي چنین اقدامی را خواهد گرفت اما نبود مکانیسم نظارتی دقیق و در لحظه و نبود امکان شکایت از نهادهایی که معمولا به
این اقدامات دست می زنند، عملا موضوع تیک سوم را در اذهان مردم جا خواهد انداخت. براي جمع بندي پیشنهاد می شود ابتدا بحث و بررسی این
طرح را به تأخیر انداخته و از دستور کار مجلس خارج شود، سپس رویکرد سیاست گذاري پشت این طرح تغییر کرده و با عینک مدیریت فضاي
مجازي(مدیریت پلتفرم ها و نه مدیریت مردم) این طرح بازنویسی شود. همچنین در تدوین پیش نویس این طرح نگاهی فراگیر اتخاذ شده و از
تمامی گروه ها و ذي نفعان فعال در سطح جامعه و کسب وکارها براي اعلام نظرات خود دعوت شود تا طرحی مطرح شود که مورد اتفاق گروه هاي

 
مختلف بوده و شرایطی را فراهم کند تا کشور در آغاز انقلاب صنعتی چهارم بتواند بیشترین منافع را از این فرصت شگرف کسب کند. 

 
پژوهشگر سیاست گذاري علم، فناوري و نوآوري 

احمدرضا سازگارنژاد



آمار قبولی هاي مرحله دوم المپیادهاي علمی 1400 به تفکیک استان، رشته، جنسیت و پایه

منبع: ایلناشماره خبر:  170  |  تاریخ: 1400/05/09

سازمان ملی پرورش استعدادهاي درخشان آمار قبولی هاي مرحله دوم المپیادهاي علمی 1400 را به تفکیک؛ استان، رشته، جنسیت و پایه
اعلام کرد.

 
 

سازمان ملی پرورش استعدادهاي درخشان آمار قبولی هاي مرحله دوم المپیادهاي علمی 1400 را به تفکیک؛ استان، رشته، جنسیت و پایه اعلام

 
کرد. 

به گزارش ایلنا، آزمون هاي المپیادهاي علمی 1400در دو مرحله، که مرحله اول آن تاریخ 15 تا 20 اسفند 1399 و مرحله دوم در تاریخ

 
24اردیبهشت 1400تا 25خرداد 1400برگزار شد. 

سازمان ملی استعدادهاي درخشان بر اساس مرحله دوم المپیادهاي علمی 1400، نتایج این المپیادها را به تفکیک استان؛ رشته، جنسیت و پایه

 
استخراج و منتشر کرد. 

بر اساس این نتایج استان هایی که بیشترین شرکت درعناوین مختلف المپیاد هاي علمی را استان هاي؛ اصفهان، تهران، خراسان رضوي و مازندران

 
داشته اند و در مجموع تعداد 454نفر پسر و 206نفر دختر در المپیادهاي توانسته اند رتبه کسب کنند. 

بیشترین آمار رتبه هاي دانش آموزان شرکت کننده در المپیاد هاي علمی را؛ شهر تهران با 276قبولی، رتبه اول قبولی در این المپیاد ها را داشته
است. پس از آن استان هاي خراسان رضوي با 95اصفهان 52، مازندران 23نفر به ترتیب در رتبه هاي دوم تا چهارم بیشترین قبولی دانش آموزان

 
بوده اند. 

شایان ذکر است؛ المپیادهاي علمی دانش آموزي در رشته هاي نجوم و اختر فیزیک، کامپیوتر، فیزیک، علوم زمین، شیمی، سلول هاي بنیادي و

 
پزشکی بازساختی، زیست شناسی، ریاضی، جغرافیا، تفکر و کارآفرینی، اقتصاد و مدیریت و ادبی برگزار می شود. 



 
 

انتهاي پیام/



حمایت شبکه توسعه اجتماعی رسالت و تنها تولیدکننده ورق گالوانیزه خودرو کشور از

مشاغل خرد و خانگی

منبع: فلزات آنلاینشماره خبر:  171  |  تاریخ: 1400/05/09

در آیین امضاي تفاهم نامه همکاري دبیرخانه شبکه توسعه اجتماعی رسالت و شرکت ورق خودرو چهارمحال و بختیاري، در راستاي منویات
مقام معظم رهبري مبنی بر توسعه اقتصاد مقاومتی و توانمندسازي اقشار آسیب پذیر جامعه، همچنین توسعه همیاري اجتماعی، قرض

الحسنه و کارآفرینی اجتماعی در شهرهاي کوچک و روستاها، با حضور ...

به گزارش پایگاه خبري و تحلیلی «فلزات آنلاین» و به نقل از روابط عمومی شرکت ورق خودرو چهارمحال و بختیاري، حسین زاده در این
مراسم با اشاره به فعالیت هاي سازمان هاي راهبري شبکه توسعه اجتماعی رسالت از جمله بانک قرض الحسنه رسالت اظهار داشت: از اهداف اصلی

 
شبکه توسعه اجتماعی رسالت، بهبود سبک زندگی با به کارگیري سه مولفه همیاري اجتماعی، قرض الحسنه و کارآفرینی اجتماعی است. 

در ادامه میرزایی مدیرعامل شرکت ورق خودرو بیان کرد: حمایت از اشتغال پایدار افراد در مناطق کم برخوردار و توسعه فرهنگ قرض الحسنه را
ازجمله مسئولیت هاي اجتماعی خود می دانیم و امیدوار هستیم با آغاز این فصل مشترك همکاري در قالب الگوي توسعه اجتماعی رسالت و در

 
راستاي توانمندسازي و رفع محرومیت ها گام برداریم. 

انتهاي پیام//



تفاهم نامه بنیاد نیکوکاري شهیدان محمدحسین و زینب اسدي لاري و معاونت تحقیقات

دانشگاه علوم پزشکی تهران امضا شد

منبع: وب داشماره خبر:  172  |  تاریخ: 1400/05/09

در راستاي حرکت دانشگاه علوم پزشکی تهران به سمت دانشگاه هاي نوآور و کارآفرین و به منظور پاسداشت یاد و راه جوانان نخبه و جهانی
دکتر محمدحسین و زینب اسدي لاري، تفاهم نامه اي بین دکتر محمدعلی صحرائیان، معاون تحقیقات و فناوري این دانشگاه به دکتر زهرا

مجد نماینده بنیاد نیکوکاري محمدحسین و زینب اسدي ...

 
تفاهم نامه بنیاد نیکوکاري شهیدان محمدحسین و زینب اسدي لاري و معاونت تحقیقات دانشگاه علوم پزشکی تهران امضا شد 

در راستاي حرکت دانشگاه علوم پزشکی تهران به سمت دانشگاه هاي نوآور و کارآفرین و به منظور پاسداشت یاد و راه جوانان نخبه و جهانی دکتر
محمدحسین و زینب اسدي لاري، تفاهم نامه اي بین دکتر محمدعلی صحرائیان، معاون تحقیقات و فناوري این دانشگاه به دکتر زهرا مجد نماینده
بنیاد نیکوکاري محمدحسین و زینب اسدي لاري براي برگزاري بخش فناوري و نوآوري دانشجویی هفته پژوهش در سطح دانشگاه علوم پزشکی

 
تهران امضا شد. 

 
اخبار مرتبطگالري عکس مرتبط 

به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، به موجب این
تفاهم نامه، هرسال حداکثر دو تن از دانشجویان پزشکی و دو تن از
دانشجویان دکتري تخصصی که حایز معیارهاي فناوري و نوآوري
شناخته شوند، انتخاب و در مراسم سالانه هفته پژوهش مورد تقدیر قرار

 
می گیرند. 

بر این اساس معاونت تحقیقات و فناوري دانشگاه علوم پزشکی تهران
معیارهاي «بخش ویژه فناوري و نوآوري دانشجویی» را تعیین و در

 
سطح دانشگاه اطلاع رسانی خواهد کرد. 

هیئت داوران متشکل از سه استاد برجسته دانشگاه، یک تن از اعضاي هیات امناي بنیاد به ریاست معاون تحقیقات و فناوري دانشگاه یا نماینده او

 
خواهد بود. 

 
تهیه جوایز، لوح تقدیر و تندیس جشنواره براي برگزیدگان برعهده بنیاد خواهد بود. 

شهید دکتر محمد حسین اسدي لاري در 23 سالگی علاوه بر اینکه جزو دانشجویان بسیار معدود دانشگاه تورنتو در دوره MD-PhD بود، با همین
سن کم توانسته بود تحول گرایی و نوآوري خود را با ایجاد چندین نهاد و موسسه در زمینه هاي گسترش روش هاي آموزشی خلاقانه، کارآفرینی و

 
مشارکت مدنی جوانان و دانشجویان به ظهور برساند. 

اجراي این تفاهم نامه بین دانشگاه و بنیاد علاوه بر معرفی شخصیت و زنده نگهداشتن یاد و نام این دو شهید بزرگوار، باعث ایجاد انگیزه بیشتر در
دانشجویان جوان دانشگاه براي تلاش در حوزه فناوري و نوآوري باشد.



لزوم توسعه مناطق آزاد /بهره برداري از سد کرم آباد امري ضروري است

منبع: داناشماره خبر:  173  |  تاریخ: 1400/05/09

نایب رییس مجلس شوراي اسلامی گفت: باید کمک کنیم تا مناطق آزاد براي صادرات محور بودن و ایجاد اشتغال بیش از پیش توسعه داده
شوند.

نایب رییس مجلس شوراي اسلامی گفت: باید کمک کنیم تا
مناطق آزاد براي صادرات محور بودن و ایجاد اشتغال بیش از پیش

 
توسعه داده شوند. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا به نقل از اروم نیوز، علی
نیکزاد روز شنبه در سفر یک روزه به منطقه آزاد ماکو گفت: در
این راستا توسعه راه ها و چهاربانده کردن جاده هاي مربوطه به
ویژه در منطقه آزاد ماکو در کنار توجه به خدماتی نظیر شبکه آب

 
و فاضلاب باید به صورت جدي مورد توجه مسوولان قرار گیرد. 

وي تصریح کرد: بزرگترین پروژه منطقه آزاد ماکو که باید به
سرانجام برسد، موضوع سد کرم آباد است که بهره برداري از آن،

 
ضروري است. 

 
وي اظهار کرد: در مجلس باید کمک کنیم تا مناطق آزاد را براي صادرات محور بودن و ایجاد اشتغال بیش از پیش توسعه دهیم. 

نایب رییس مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه در منطقه آزاد ماکو با 397 هکتار وسعت کارهاي خوبی انجام شده و توسعه خوبی را شاهد بوده ایم،

 
افزود: باید کمک کنیم تا منطقه آزاد بیشتر از این توسعه یابد. 

نیکزاد با اشاره به اینکه در بحث مناطق آزاد مشکل وجود دارد و بعضی از قوانین مانعی براي سرمایه گذاري بخش خصوصی در این مناطق است،
اظهار کرد: ما به واگذاري اقتصاد به بخش خصوصی اعتقاد داریم و باید با نظارت، هدایت و حمایت دولت در مناطق آزاد، بخش خصوصی به فعالیت

 
خود ادامه بدهد. 

علی نیکزاد، نائیب رییس مجلس در سفر یک روزه ضمن بازدید از پروژه هاي سد کرم آباد، کریدور غرب و سامانه فاضلاب از بیمارستانهاي شاهین دژ

 
و پروژه هاي میاندوآب و تکاب نیز بازدید خواهد کرد. 

انتهاي پیام/



لحظه شماري تجار و تولیدکنندگان براي آغاز دولت سیزدهم/ دولت روحانی چه بلایی بر

سر صادرات و تولید کشور آورد؟

منبع: داناشماره خبر:  174  |  تاریخ: 1400/05/09

فعالان اقتصادي توسعه کشور را در گروه توسعه صنعتی می دانند و تنها راه نجات کشور از دست مشکلات اقتصادي را توجه به مشکلات
صنایع و حرکت در مسیر تحقق شعار سال عنوان می کنند.

 فعالان اقتصادي توسعه کشور را در گروه توسعه صنعتی می دانند

 
و تنها راه نجات کشور از دست مشکلات اقتصادي را توجه به مشکلات صنایع و حرکت در مسیر تحقق شعار سال عنوان می کنند. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ به نقل از موج رسا; توسعه اقتصادي یکی از وعده هاي مهم دولت دوازدهم بود چرا که کابینه دولت دوازدهم
این وعده ها را در عرصه هاي مختلف به مردم دادند اما در عمل علاوه بر اینکه توسعه اقتصادي رخ نداد جلوي توسعه در بخش هاي مختلف اعم از

 
صادرات، تولید، واردات و غیره با ایجاد مانع گرفته شده و این کار باعث نارضایتی تولیدکنندگان داخلی شد. 

صادرات غیرنفتی یکی از مهمترین مولفه هایی است که به گفته فعالین اقتصادي در دولت دوازدهم مورد توجه قرار نگرفت و از مهمترین مواردي که

 
مورد غفلت واقع شده است. 

حوزه صادرات کشور در سه سال اخیر متحمل سختی هاي زیادي بوده و در این مدت صادرکنندگان در سراسر کشور به دلیل صدور بخشنامه هاي
مختلف دچار یک سردرگمی و بی برنامگی شدند. صدور بخشنامه هاي خلق الساعه در حوزه هاي ارزي و کسب و کار فعالین اقتصادي کشور را دچار

 
سردرگمی کرده است. 

در این شرایط حوزه تجارت خارجی بازار هاي هدف را از دست داده و از فرصت هایی که در منطقه وجود داشت براي بهبود اقتصادي کشور استفاده

 
اي نشد که فعالین این عرصه انتظار هموار کردن مسیر حوزه تجارت خارجی به منظور توسعه صادرات را از دولت سیزدهم دارند. 

مافیایی شدن اقتصاد، موضوع دیگري است که این روزها فعالین اقتصادي را در بخش هاي مختلف رنج می دهد و این موضوع مانع توسعه کشور و
استان زنجان در حوزه صنعت شده و فعالان این حوزه معتقد هستند که مافیایی شدن اقتصاد مانعی بزرگی براي توسعه صنعت بوده و باعث زمین
گیر شدن فعالین اقتصادي شده و از دولت آینده درخواست چاره اندیشی این موضوع را دارند چرا که به گفته فعالین حوزه صنعت با این اتفاق توسعه

 
صنعتی رخ نمی دهد. 

یکی از انتظارات فعالین اقتصادي این است که رویکرد نگاه به مسائل باید تغییر کرده و تصمیمات اقتصادي در بستر اقتصادي گرفته شده و ملاحظات
سیاسی نیز در تصمیمات اقتصادي به حداقل برسد. برنامه ها و قوانین خوبی در کشور وجود دارد اما نسبت به این برنامه ها خروجی مناسب، نظام



 
مدیریتی توانمند و ساختارمند نداریم و دولت آینده باید به ایجاد نظام مدیریتی ساختارمند و توانمند و پویا اقدام کند. 

 
صنعت تنها راه توسعه کشور و استان است 

سید سجاد نباتچیان رئیس خانه صنعت، معدن و تجارت استان زنجان نیز در گفت وگو با موج رسا صنعت را تنها راه توسعه و نجات کشور و استان

 
دانست و اظهار کرد: مهمترین مشکلی که در حال حاضر صنعتگران با آن مواجه هستند تامین مواد اولیه در داخل و خارج از کشور است. 

وي با تاکید براینکه دولت آینده براي اینکه مشکل تامین مواد اولیه واحدهاي تولیدي را برطرف کند باید مشکلات ارزي را برطرف کند ادامه داد:

 
تامین ارز براي واردات مواد اولیه توسط بانک مرکزي با مشکل اتفاق می افتد. 

رئیس خانه صنعت، معدن و تجارت استان زنجان با اشاره به اینکه صنعت گران با پاسکاري بانک مرکزي مواجه شده اند افزود: تامین ارز فوري براي

 
کارخانجات باید اتفاق بیفتد چرا که صنایع شرایط خوبی ندارند. 

وي با بیان اینکه اگر مشکلات به همین روال ادامه داشته باشد 80 درصد واحدهاي صنعتی در استان زنجان تعطیل می شود خاطر نشان کرد: واقعا

 
اگر این مشکلات برطرف نشود و به همین روال پیش برود وضعیت صنعت کشور نگران کننده خواهد بود. 

نباتچیان با تاکید براینکه 67 درصد ظرفیت اکثر واحدهاي تولیدي تعطیل است افزود: دولت بعدي براي اینکه مشکلات واحدهاي تولیدي را حل کند

 
باید معجزه کند. 

 
وي خاطر نشان کرد: امیدواریم که دولت آینده بتواند فکر به حال تولیدکنندگان کند و راه نجاتی بر سرراه تولیدکنندگان قرار دهد. 

 
 

 
توسعه صنعت در گرو افزایش صادرات است 

مهدي رنگرونا رئیس کمیسیون تجارت و روابط خارجی اتاق بازرگانی استان زنجان با اشاره به مشکلات فعلی اقتصادي کشور بی برنامگی و عدم
توانایی دولت در تدوین برنامه عودت ارز حاصل از صادرات اشاره و اظهار کرد: صدور بخشنامه هاي مختلف بدون در نظر گرفتن از فعالین اقتصادي

 
باعث سردرگم شدن فعالین اقتصادي شده است. 

وي با تاکید براینکه هنوز هم فعالین اقتصادي در حوزه صادرات بلاتکلیف هستند و صنایع روي استان زنجان واردات موقت دارند که طرح برگرداندن
ارز حاصل از صادرات فعالیت این واحدها را تحت تاثیر قرار داده است ابراز کرد: در قانون امور گمرکی در حوزه واردات اخذ هر گونه تعهد ارز براي
کالاهاي ورود موقت ممنوع اعلام شده است اما همچنان دولت در این حوزه تصمیم درستی نگرفته و این موضوع باعث بلاتکلیف ماندن فعالین

 
اقتصادي در سراسر کشور شده است. 



رنگرونا با بیان اینکه فعالان اقتصادي در این بخش در حوزه اخذ ضمانت نامه ها و مسائل بانکی همچنان در مشکل هستند اظهار داشت: به دلیل

 
عدم استفاده از معافیت هاي مالیاتی نیز در حوزه مالیات با مشکلات بسیار زیادي مواجه هستند. 

وي خاطر نشان کرد: متاسفانه دولت در 4 ساله دوم در حوزه کسب و کار و تجارت خارجی بسیار ضعیف عمل کرد و با این اقدام داد همه فعالین

 
اقتصادي و تجار را درآورده است. 

رئیس کمیسیون تجارت و روابط خارجی اتاق بازرگانی استان زنجان در ادامه در مورد انتظار فعالین اقتصادي از دولت آینده گفت: تسهیل در امر

 
واردات و صادرات از مهمترین انتظارات فعالین اقتصادي کشور است. 

وي با بیان اینکه اقتصاد به هیچ عنوان دستوري نمی شود و دولت نباید اقتصاد را به سمت دستوري هدایت کند افزود: اقتصاد با عرضه و تقاضا می

 
چرخد و تعادل بازار نیز با این مبنا اتفاق می افتد. 

وي با تاکید براینکه توسعه صنعت با صادرات اتفاق می افتد و اگر راه صادرات هموار شود تولید و اشتغال نیز به سمت بهبودي پیش می رود اما اگر
براي صادرات چاره اي اندیشیده نشود علاوه بر کاهش اشتغال تولید نیز به سمت تعطیلی می رود خاطر نشان کرد: اخلال در حوزه اقتصادي کشور

 
باعث بروز مشکلات بسیار زیادي می شود و در حوزه کالاهاي اساسی نیز شاهد این موضوع هستیم. 

رنگرونا با بیان اینکه مقررات و بخشنامه هاي مختلفی که در جلو راه فعالین اقتصادي قرار داده شده که این موضوع باعث اختلال حوزه اقتصادي شده
است افزود: انتظاري که از دولت آینده داریم این است که در حوزه اقتصاد تسهیل گري و مقررات زدایی انجام شود و دستورالعمل هاي دست و پاگیر

 
و بی خود را نیز بردارد و راه را براي فعالیت تولیدکنندگان و صادرکنندگان هموار سازد. 

 
 

 
بسیاري از ظرفیت هاي هم در کشور و استان مغفول مانده است 

مصطفی طاهري نیز نماینده مردم زنجان و طارم در مجلس شوراي اسلامی نیز در خصوص توجه به زمینه هاي توسعه استان زنجان به موج رسا

 
گفت: یکی از زمینه هاي توسعه استان زنجان توجه به فعالیت هاي شهرك هاي صنعتی است. 

وي با اشاره به اینکه ظرفیت هاي بالقوه اي در استان زنجان در حوزه شهرك هاي صنعتی وجود دارد که متاسفانه بالفعل نشده است بیان کرد:

 
توسعه کشور و استان در گرو تولید و صادرات غیرنفتی است که باید در این زمینه اتفاقات خوبی در استان و کشور بیفتد. 

نماینده مردم زنجان و طارم در مجلس شوراي اسلامی با اشاره به ایجاد منطقه ویژه اقتصادي در استان زنجان اشاره و عنوان کرد: خوشبختانه ایجاد

 
منطقه ویژه اقتصادي در مجمع تشخیص مصلحت نظام، مصوب و محقق شد که این امکان پتانسل خوبی براي توسعه استان به حساب می آید. 



وي تاکید کرد: منطقه ویژه اقتصادي در کنار سایر پتانسیل هاي اقتصادي استان می تواند زمینه ساز خوبی براي جذب سرمایه گذار از داخل و بیرون

 
استان و حتی خارج از کشور باشد. 

طاهري با اشاره به اینکه امیدواریم در سالی که از سوي رهبر معظم انقلاب اسلامی به عنوان «تولید؛ پشتیبانی ها؛ مانع زدایی ها» نامگذاري شده
بتواند براي توسعه اقتصادي استان کمک کند ادامه داد: منطقه ویژه اقتصادي، امتیازات خوبی براي سرمایه گذاري، تولید و توسعه استان زنجان

 
خواهد داشت. 

 
حل مشکلات اقتصادي و توسعه استان نیاز به مدیران میدانی دارد 

محسن حمیدي رئیس کمیسیون صنعت اتاق بازرگانی استان زنجان نیز در مورد توسعه استان و حل مشکلات اقتصادي به موج رسا گفت: براي حل

 
مشکلات امروز کشور نیاز به مدیرانی داریم که پاي کار باشند و مدیر باید مشکلات کارخانجات را از نزدیک لمس کند. 

وي با بیان اینکه امروز براي حل مشکلات حوزه صنعت نیاز به مدیرانی داریم که بحران را حل کنند نه اینکه خودشان بحران زا باشد ادامه داد: اگر به

 
این موارد توجه شود زمینه توسعه در سطح کشور و استان زنجان اتفاق می افتد. 

رئیس کمیسیون صنعت اتاق بازرگانی استان زنجان خاطر نشان کرد: ما به عنوان محور مقاومت در منطقه مطرح شدیم و وقتی که در حوزه مقاومت
در منطقه می توانیم حرفی براي گفتن داشته باشیم در سایر حوزه ها هم این توانایی ها را داریم و مدیران هم می توانند با حرکت جهادي همه

 
بحرانها را حل کنند. 

 
 

 
دولت حوزه اقتصادي را در اولویت خود قرار دهد 

علی یگانه فرد در مورد توجه دولت آینده به موضوع اقتصاد و حل مشکلات اقتصادي به موج رسا گفت: دولت باید اقتصاد را از سیاست جدا کند تا

 
بخش خصوصی بتوانند جداي از سیاست، فعالیت اقتصادي خود را داشته باشند. 

وي با تاکید براینکه گره خوردن سیاست با اقتصاد مشکلات زیادي را براي بخش خصوصی ایجاد کرده است افزود: اگر بر سر راه تولیدکننده و صادر

 
کنندگان مانع تراشی نکنند راه خود را می توانند طی کنند و از پس مشکلات و تحریم ها هم می توانند برآیند. 

رئیس اتاق بازرگانی استان زنجان با بیان اینکه دولت نفس بخش خصوصی را گرفته است افزود: رشد اقتصاد نیز در گرو جدا شدن سیاست با اقتصاد

 
است و مشکلات بخش خصوصی یکی دوتا نیست همه بخش خصوصی با مشکلات و تحریم هاي داخلی مواجه هستند. 

 
یگانه فرد با اشاره به مشکلات صادرات و تعهدات ارزي بیان کرد: تعهدات ارزي را طوري ایجاد کردند که مانع صادرات واحدهاي تولیدي شده است. 



وي در ادامه به عدم حمایت بانک ها از بخش خصوصی یادآور شد: دیدگاه بانک ها به بخش خصوصی حمایتی نیست و بانک ها با دیدگاه درآمدي به

 
بخش خصوصی نگاه می کنند. 

وي با اشاره به اینکه مافیایی شدن اقتصاد باعث شده تولیدکنندگان زمین گیر شوند اظهار داشت: در بحث هاي وارداتی و دریافت ارز هاي 4200

 
تومانی نیز تخلفات بسیاري اتفاق می افتد و این ارزها بین عده اي خاص توزیع شده و این ارز ها هیچ بهره اي براي ملت ایران ایران نداشت. 

وي با اشاره به اینکه صنایع روي زنجان یک سال است که درگیر بخشنامه هاي بانک مرکزي هستند ادامه داد: به راحتی یک بخشنامه بانک مرکزي

 
جلوي تولید چندین واحد صنعتی بزرگ را گرفته است. 

رئیس اتاق بازرگانی استان زنجان با بیان اینکه نقش بانک مرکزي در تولید پررنگ است تاکید کرد: بانک مرکزي یکسري شفاف سازي ها را آغاز

 
کرده بود اما نتوانست عملیاتی کند. 

 
وي خاطر نشان کرد: امیدواریم که وضع موجود با سرکار آمدن دولت جدید سامان یافته و مشکلات تولیدکنندگان نیز برطرف شود. 

دولت آینده راه سختی در پیش دارد و امید است راهی براي حل مشکلات اقتصادي و صنعت ترسیم کند تا امید در دل صنعتگران زنده شود چرا که

 
تنها راه توسعه کشور و استان زنجان توسعه حوزه صنعت است./ع 

انتهاي پیام/



بررسی مسائل و راهکارهاي حمایت از تولید در صنعت نفت و گاز

منبع: شبستانشماره خبر:  175  |  تاریخ: 1400/05/09

مرکز پژوهش هاي مجلس طی گزارشی به بررسی مسائل و راهکارهاي حمایت از تولید در صنعت نفت و گاز پرداخت.

مرکز پژوهش هاي مجلس طی گزارشی به بررسی مسائل و

 
راهکارهاي حمایت از تولید در صنعت نفت و گاز پرداخت. 

به گزارش خبرگزاري شبستان به نقل از روابط عمومی مرکز
پژوهش هاي مجلس، معاونت مطالعات امور تولیدي مرکز پژوهش
هاي مجلس در گزارشی به بررسی موانع و الزامات پشتیبانی از

 
تولید در صنعت نفت و گاز پرداخت. 

در ابتداي این گزارش با بیان این نکته که نام گذاري سال 1400 با عنوان «تولید؛ پشتیبانی ها و مانع زدایی ها» ازسوي مقام معظم رهبري نشان
دهنده تأکید قاطعانه ایشان بر اهمیت و حساسیت مسئله تولید در مقطع فعلی است و با توجه به بیانات ایشان نام گذاري امسال نیز براساس تأکید
بر روند جهش تولید است، آمده: در سالیان اخیر وضع تحریم هاي ظالمانه، عدم جذب سرمایه گذاري خارجی، اجراي نامناسب برخی قوانین،
محدودیت در واردات کالاها و تجهیزات مورد نیاز براي بخش هاي بالادستی و پایین دستی نفت و عدم توجه به داخلی سازي آنها، شرکت هاي

 
تولیدکننده انرژي را در دوران گذار از حیات وابسته خود به خارج از مرزها به استفاده از ظرفیت داخلی قرار داده است. 

در ادامه این گزارش بیان شده: بازار انرژي کشور نیاز به یک بازنگري اساسی دارد تا از منظر ساختاري، حاکمیتی، قیمت گذاري، اجرایی، یکپارچگی
در نهاد تصمیم گیري بخش انرژي، یارانه هاي کلان و بدون هدف مورد ارزیابی مجدد قرار گیرد. این بازنگري می تواند به مثابه تزریق جان دوباره به
فرصت هاي سرمایه گذاري در بخش نفت و گاز کشور باشد. وضع تحریم هاي ظالمانه و تشدید آن در سالیان اخیر واقعیت وابستگی بیش از حد این
صنعت به خارج از مرزها را نمایان ساخت و فرصتی براي تفکر براي حل دائم این معضل را به اندیشمندان و دلسوزان مملکت داد تا فکري اساسی

 
براي حل معضلات بیندیشند. 

در این گزارش تصریح شده: این شرایط، بخشی از ظرفیت تولید نفت خام کشور را بلااستفاده کرد و خسارت هایی را به میادین و چاه هاي در حال
تولید تحمیل کرده است. با کاهش صادرات، هرچند نقش نفت در تأمین منابع عمومی بودجه، کم رنگ شد، اما برطرف کردن کامل وابستگی بودجه
به نفت کار چندان آسانی نیست. با این وجود با داشتن نقشه راه مشخص می توان موانع را از سر راه برداشت. اگرچه وابستگی به مسیر طی شده و
عادات حاکم بر بروکراسی کشور به راحتی قابل تغییر نیست ولی سالیان تحریم، تمرینی براي خروج از وابستگی بودجه به نفت را براي دولت فراهم
کرد. درضمن، پایین یا منفی بودن نرخ رشد سرمایه گذاري در کشور در سالیان اخیر ضرورت تأمین منابع فوري براي سرمایه گذاري را تشدید کرده
که گذر از این شرایط نیازمند تدوین و اجراي یک برنامه محرك تولید و رشد اقتصادي است که بدون اجماع در همه ارکان کشور، عبور از این شرایط

 
به سهولت رخ نخواهد داد. 

گزارش مانع زدایی و پشتیبانی از تولید در صنعت نفت و گاز؛ مسائل و راهکارها در بخش توصیه اي خود آورده: ازجمله سیاست ها و راهکارهاي
پیشنهادي که براي رفع چالش هاي این صنعت در زمینه تولید می توان بیان کرد عبارت است از: تأمین مالی داخلی، گسترش بهره گیري از نفت
خام تولیدي کشور با افزایش ظرفیت پالایشگاه هاي میعانات گازي و نفت خام با استفاده از سرمایه گذاري مردمی، گسترش بازارهاي صادرات نفت

 
خام، گاز طبیعی و فراورده هاي نفتی و ایجاد مهارت هاي رقابت در عرصه بین المللی که باید مورد توجه قرار گیرد.، 



همچنین در این گزارش تصریح شده: حمایت واقعی از سازندگان داخلی (همراهی دولت با بخش خصوصی براي بهبود وضعیت تکنولوژیکی با
همراهی قطب هاي علمی و فناوري، پشتیبانی مالی طرح ها، اجراي مؤثر قانون حداکثر استفاده از توان تولیدي و خدماتی در تأمین نیازهاي کشور و
حمایت از کالاي ایرانی، تقویت دانش فنی، آموزش نیروي انسانی ماهر و کارآمد، به روز کردن تجهیزات تولید با دانش فنی روز، توسعه فرهنگ
کارگروهی میان شرکت هاي داخلی، جداسازي مسائل حاکمیتی از مالکیت شرکت ها، اشتغال زایی براي توسعه ملی، تسهیل در انجام امور گمرکی،
تسهیل و گشایش در اعتبارات اسنادي، کاهش هزینه مبادله، متقبل شدن ریسک تصمیمات توسط دولت که به بخش خصوصی تحمیل می شود و

 
پرداخت هزینه مبادله ناشی از این گونه تصمیمات ازسوي دولت به فعالان اقتصادي و کارآفرینان و کاهش زمینه هاي رانت جویی). 

متن کامل این گزارش را اینجا بخوانید.



نماینده مجلس : اولویت نمایندگان باید کمک به طرحهاي اشتغالزایی باشد

منبع: ایرناشماره خبر:  176  |  تاریخ: 1400/05/09

یاسوج- ایرنا- نماینده مردم بویراحمد دنا و مارگون در مجلس شوراي اسلامی با اشاره به اینکه با طرح صیانت از فضاي مجازي مخالفم اظهار
داشت: اولویت کاري در مجلس باید با تصویب طرحهایی باشد که به ایجاد اشتغال و بهبود معیشت مردم کمک کند.

یاسوج- ایرنا- نماینده مردم بویراحمد دنا و مارگون در مجلس
شوراي اسلامی با اشاره به اینکه با طرح صیانت از فضاي مجازي
مخالفم اظهار داشت: اولویت کاري در مجلس باید با تصویب
طرحهایی باشد که به ایجاد اشتغال و بهبود معیشت مردم کمک

 
کند. 

مهدي روشنفکر روز شنبه در گفت و گو با ایرنا افزود: هم در زمان
پیش نویس طرح صیانت از فضاي مجازي و هم در حال حاضر با
آن مخالف بوده ام چرا که اولویت ما باید طرحهایی باشد که به

 
اشتغال و معیشت مردم کمک می کند. 

روشنفکر تصریح کرد: در شرایط کنونی برخی با شیوه هاي مختلف

 
و دست گذاشتن بر روي مسائل حاشیه اي کذب، قصد مسموم کردن اذهان عمومی را دارند. 

وي ادامه داد: برخی تنگ نظري ها باعث کوچک شدن سفره مردم و سخت شدن معیشت آنها می شود و لذا با هر طرح و لایحه اي که چنین تبعاتی

 
داشته باشد مخالف هستم. 

طرح «حمایت از حقوق کاربران و خدمات پایه کاربردي فضاي مجازي» عنوان یکی از بحث برانگیزترین طرح هاي سال هاي اخیر ایران است که در
مجلس یازدهم بررسی می شود. طرحی که با واکنش گسترده کاربران، مسوولان و حتی برخی نمایندگان مجلس روبه رو شده و واکنش هایی عمدتا

 
منفی به همراه داشته است. مدافعان هدف طرح را نه محدودسازي که راهی براي ساماندهی فضاي اینترنت اعلام کرده اند. 

 
برچسب ها 

 
- کهگیلویه و بویراحمد 

 
- بویراحمد 

- مهدي روشنفکر



بی اعتمادي عمومی در نقطه صفر است

منبع: بهار نیوزشماره خبر:  177  |  تاریخ: 1400/05/09

گروه سیاسی: دولت دوازدهم با کارنامه اي خوب، بد یا متوسط،
بزودي جاي خود را به دولت سیزدهم می سپارد. این درحالی است
که مطالبات مردم از نظام سیاسی به کف خیابان ها کشیده شده
است. پاسخ فوري به مطالبات با وعده و یا آنچه به درستی «گفتار
درمانی» تعبیر شده ، دیگر کار ساز نیست. بی اعتمادي عمومی و
نبود ایده قدرتمند و راه گشا براي برون رفت از مشکلات خرد و

 
کلان، اصلی ترین موانع دولت «ابراهیم رئیسی» است. 

دولت «حسن روحانی» با ایده برجام و اعلام رویکرد تعامل سازنده
در سیاست خارجی به عنوان چاره عادي سازي اوضاع در کشور، توانست فرصتی هشت ساله را براي خود نزد مردم ابتیاع کند، اما سرخوردگی هاي
ناشی از ناکامی در دستیابی به امتیازهاي وعده داده شده در پی ایجاد بن بست در برجام و تشدید مشکلاتی که تا امنیت سفره هاي مردم دامن
گسترده، بار دیگر بی اعتمادي هاي عمومی را به نقطه صفر بازگردانده است.مردم در هشت سال گذشته، شاهد رقابت و نزاع میان دو رویکرد
تأثیرگذار بر اوضاع کشور بوده اند؛ رویکردي که به بازگشت به توافق هاي بین المللی، عادي سازي روابط خارجی و ایجاد تمهیدات لازم در این بستر
براي برون رفت از مشکلات ناشی از تحریم هاي شکننده باور داشته است. رویکرد دیگر که با نگاه تجدید نظرطلبانه به سیاست خارجی، چاره منطقی
و انقلابی را در اداره کشور به رغم وجود تحریم ها و با پرهیز از هرگونه انعطاف در سیاست خارجی جست وجو کرده و می کند. طرفه اینکه در مدت
یادشده، رویکردهاي رقیب بی وقفه در پی خنثی کردن نتایج عمل یکدیگر بوده اند. به عبارت روشن، نه هواداران سیاست تعامل با جامعه جهانی

 
دستاورد قابل قبولی را نزد مردم به عنوان پشتوانه اعتمادساز و کسب مشروعیت در سبد کارنامه خود دارند و نه مخالفان آنان. 

خاصه اینکه مخالفان رویکرد تعاملی به رغم ادعاي هم سویی با رئیس دولت سیزدهم، همچنان فاقد ایده قدرتمند و کارآمد براي جایگزین شدن
سیاست دولت حسن روحانی هستند. همین مهم است که مطالبه خواهی مردم را به کف خیابان ها کشانده است. در نگاه مردم، طی بیش از
چهاردهه گذشته، فرصت هاي لازم به دولتمردان از هر طیف و گرایش داده شد تا ابتکارها و برنامه هاي خود را به اجرا گذارند. این مدت، فرصت

 
هایی بود که سرمایه آن از ذخیره اعتبار نظام سیاسی هزینه شده است. 

ابراهیم رئیسی براي بازگشت اعتماد عمومی، دشواري هاي بسیاري را پیش رو دارد؛ به ویژه که از یک سو با کاهش منابع لازم براي برون رفت از

 
مشکلات در کوتاه و بلند مدت روبه روست. از سوي دیگر، زمان و فرصت براي او کوتاه تر از دولت هاي پیشین است. 

رئیس دولت سیزدهم با مجموعه اي از مشکلات تشدیدشده در بخش هاي مختلف اقتصادي، سیاسی و اجتماعی اعم از تحریم ها، کرونا، اشتغال،
مسکن، فقدان سرمایه... و بحران بی اعتمادي عمومی دست به گریبان خواهد بود. اگر رئیسی و تیم او در کابینه سیزدهم، چاره فوري، منطقی و
علمی براي آن نداشته باشند، بدون تعارف کف خیابان ها شلوغ تر از آن خواهد شد که هست. رئیسی لازم است به انتخاب هاي سخت با پرهیز
کردن از طمع کاري طیف هاي سیاسی سهم خواه از کیک قدرت عمل کند. به همان اندازه که مشکلات تشدید شده مردم واقعی و غیر قابل انکار و

 
توجیه ناپذیر شده، راه حل ها نیز باید به تناسب آن واقعی و به دور از نگرش هایی باشد که هر روز بیش از گذشته بازارش کساد شده است. 

برجام هنوز نقطه امیدي است که می تواند به دور از منازعه رقیبان، در این بزنگاه و در خدمت به حداقل، چاره هاي فوري به کار آید. مطالبات مردم،
پاسخ فوري می خواهد.



زیرساخت فضاي مجازي در دولت ما توسعه یافت/نمیتوان به مردم دروغ گفت

منبع: قم پرسشماره خبر:  178  |  تاریخ: 1400/05/09

به گزارش قم پرس، اسحاق جهانگیري صبح امروز (شنبه) در آئین افتتاح نوزدهمین دوره مسابقات ملی مهارت که در سازمان آموزش فنی-
حرفه اي کشور و با حضور رؤساي سازمانهاي فنی-حرفه اي سراسر کشور برگزار شد، به ورود دانش و فناوري هاي نوین در...

به گزارش قم پرس، اسحاق جهانگیري صبح امروز (شنبه) در آئین افتتاح نوزدهمین دوره مسابقات ملی مهارت که در سازمان آموزش فنی-
حرفه اي کشور و با حضور رؤساي سازمانهاي فنی-حرفه اي سراسر کشور برگزار شد، به ورود دانش و فناوري هاي نوین در فضاي جدید جهانی و
ورود به داخل کشور اشاره و تصریح کرد: نباید زمانی که با یک پدیده جدید روبرو می شویم تنها به فکر عوارض سیاسی و اجتماعی و ممنوعیت

 
استفاده از آن پدیده باشیم. 

معاون اول رئیس جمهور با تاکید بر اینکه باید از گذشته درس عبرت گرفت، به مقاومت در استفاده از همه پدیده هاي نو نظیر راه آهن، تلویزیون،
ویدئو و ماهواره اشاره کرد و گفت: در مقطعی از تلویزیون به عنوان اتاق شیطان یاد می شد. این در حالی است که امروز در همه روستاهاي کشور از
این تجهیزات دنیاي ارتباطات استفاده می شود. باید در نظر داشت که با علم و فناوري نمی توان مبارزه کرد البته این مباحث نیازمند قواعد و قوانین

 
حکمرانی دقیقی هستند که باید به درستی نوشته شود. 

وي افزود: ممکن است شبکه اي در فضاي مجازي ایجاد و تحت تأثیر سیاست هاي جایی از دنیا قرار داشته باشد و عوارضی براي کشور به وجود آورد
اما باید در نظر داشت که نمی توان با مردم خود مبارزه کرد و پیشرفت کشور در سازگاري، گفتگو و جلب مشارکت مردم براي وضع قوانین جدید

 
است. 

جهانگیري با تاکید بر اینکه اتکا بر فناوري هایی نظیر آي تی و آي سی تی موجب افزایش شفافیت است، تصریح کرد: امکانپذیر نیست که در دنیاي
امروز مطلبی را از مردم مخفی و یا بر آنها تحمیل کرد. امروز نمی توان به مردم دروغ گفت. کشور در مرحله اي قرار دارد که نمی توان به مردم

 
چیزي گفت ولی کار دیگري انجام داد. 

معاون اول رئیس جمهور با اشاره به فعالیت اقتصادي چندین میلیون ایرانی در فضاي مجازي و اینترنت، ادامه داد: اینترنت از مواضع آشکار عدالت
خواهی در کشور است تا جایی که یک روستایی در منطقه خاش در سیستان بلوچستان با استفاده از اینترنت و ایجاد کسب و کار توانسته کالاهاي
خود را با جلب مشتري به سراسر دنیا بفروشد که این مهم از مزایاي بسیار زیاد گسترش اینترنت و پهناي باند در کشور است که با تلاش هاي دولت

 
تدبیر و امید فراهم شده است. 

وي همچنین با اشاره به شیوع بیماري کرونا تصریح کرد: اگر اینترنت، پهناي باند و امکانات و زیرساخت هاي فضاي مجازي در این دولت توسعه
نیافته بود کشور با مشکلات عدیده اي روبرو می شد. اگر پهناي باند در کشور ایجاد نمی شد 14 میلیون دانش آموز، 900 هزار معلم، 4 میلیون
دانشجو و اساتید دانشگاه نمی توانستند از طریق شبکه هاي مجازي و همچنین شبکه شاد در آموزش و پرورش کلاس ها و آموزش هاي خود را

 
برقرار کنند. 

جهانگیري تاکید کرد: در حال حاضر 20 میلیون خانوار با بهره گیري از فضاي مجازي و اینترنتی می توانند وام قرض الحسنه دریافت و یا خرید

 
الکترونیکی داشته باشند. دنیاي مجازي و اینترنت و اقتصاد مرتبط با این بخش دنیاي متفاوتی خواهد بود. 

معاون اول رئیس جمهور با تاکید بر اینکه هنر مراکز فنی و حرفه اي در کشور این است که تحلیلی دقیق نسبت به آینده اقتصاد کشور و جهان
داشته باشند، افزود: افراد باید متناسب با تحلیل هاي اقتصادي به روز آموزش ببینند تا منبع درآمد براي خود داشته باشند. به منظور تحقق این مهم

 
در جلسات اول شوراي آموزش فنی و حرفه اي سیاست هاي مبتنی بر آینده پژوهی و علم بروز، اقتصادي جهانی و حرکت اقتصادي کشور اتخاذ شد. 



وي با بیان اینکه اگر مهارت آموزي سنتی و مدرن متناسب با شرایط جدید جایگاه خود در کشور را پیدا کند مسائل کشور حل می شود، ادامه داد:
افراد داراي مهارت حتماً می توانند شغل پیدا کنند و یا تبدیل به یک کارآفرین شوند. در یکی از بازدیدهاي خود از دانشگاه فنی و حرفه اي از رئیس
سازمان فنی و حرفه اي پرسیدم که چند نفر از فارغ التحصیلان از دانشگاه هاي مرتبط با این سازمان می توانند بعد از فارغ التحصیلی صاحب شغل و
یا منبع درآمد شوند که رئیس این سازمان با اطمینان بالایی اعلام کرد که درصد بالایی از فارغ التحصیلان از دانشگاه ها و هنرستان هاي مرتبط با

 
این سازمان می توانند صاحب شغل شوند. 

جهانگیري با بیان اینکه افرادي که در جامعه دوره هاي مهارت آموزي را در مراکز فنی حرفه اي طی کرده اند به درجه اي می رسند که با اعتماد به
نفس بالا می توانند در کشور کار ایجاد کنند، افزود: آموزش مهارت می تواند به بالا رفتن اعتماد به نفس فرد کمک بالایی نماید تا جایی که خود را

 
کارآفرین بداند و با ریسک بالا به ایجاد اشتغال در کشور و سرمایه گذاري مبادرت نماید. 

معاون اول رئیس جمهور با تاکید بر اینکه توانمندي و بالندگی ملی کشور با ایجاد مهارت افزایش می یابد، ادامه داد: اگر نیروي بیکار در کشور وجود
داشته باشد، سرمایه بزرگی از کشور هدر می رود و نیروي انسانی سرمایه اي است که به وسیله آن می توان اقتصاد بزرگ کشور را به نقطه اي

 
برسانیم که بیکاري در کشور با توجه به مهارت افزایی کاهش یابد. 

وي تبدیل مهارت آموزي به فرهنگ عمومی و گفتمان غالب در جامعه را مهمترین رسالت سازمان فنی و حرفه اي توصیف و تاکید کرد: مقام معظم
رهبري دو مبناي توسعه و تولید علم و فناوري را در کشور بنا گذاشته اند که الان تبدیل به گفتمان غالب در کشور شده است و توسعه و پیشرفت

 
ایران بدون توسعه علم امکانپذیر نیست. 

جهانگیري همچنین به تعداد بالاي فارغ التحصیلان در دانشگاه هاي کشور با مدارك بالاي تحصیلی اشاره کرد و افزود: زمانی در جامعه همه به دنبال
این بودند که در رشته هاي پزشکی و مهندسی تحصیل کنند و یا با مدارك دکتري فارغ التحصیل شوند بطوري که امروز تعداد زیادي از افراد با
مدارك تحصیلی عالی در کشور وجود دارند اما نمی توانند با این مدارك منبع درآمدي براي خود و خانواده ایجاد کنند. متأسفانه در حال حاضر

 
شاهد هستیم که افراد با مدارك بالا و حتی دکتري و فوق لیسانس آزمون هاي مشاغل پایین شرکت می کنند. 

 
وي ادامه داد: عنوان دانشگاهی زمانی به کار می آید که براي تولید کار و به عنوان منبع درآمد استفاده شود. 

معاون اول رئیس جمهور همچنین بر به روزرسانی دانش کارگران و مدیران خط تولید در کارخانه ها و بنگاه هاي اقتصادي تاکید کرد و افزود: باید
کسانی که در یک بنگاه اقتصادي مشغول به کار است بدانند دستگاهی که با آن کار می کنند در طول زمان چه تغییراتی داشته است و با بروز رسانی
و بهره وري به بنگاه اقتصادي خود کمک نمایند. مهمترین اتفاق براي نیروي انسانی در بنگاه اقتصادي آموزش هاي مداوم، بروز و مبتنی بر یافته

 
هاي جدید علمی است. 

وي در بخش دیگري از سخنان خود با تاکید بر اینکه تردیدي نیست مهمترین و اصلی ترین وظیفه مردم و مسئولان توسعه ایران است، اظهار داشت:
باید پیشرفت و توسعه ایران به جایگاهی برسد که مردم از اینکه در ایران زندگی می کنند و ایرانی هستند به خود افتخار کنند. تنها گذشته ایران

 
افتخارآمیز نیست بلکه باید امروز همه ایرانیان به جایگاهی رفیع از رفاه، توسعه و اشتغالزایی و زندگی آبرومندانه برسند. 

جهانگیري با بیان اینکه توسعه مسیر جدیدي نیست که خلق کنیم بلکه راهی است که همه دنیا با موفقیت طی کرده اند، ادامه داد: توسعه نیازمند

 
سیاست هاي عالمانه و منطبق با فرهنگ جامعه و مسائل محلی هر کشور است و باید در این مسیر از تجارب موفق سایر کشورها بهره بگیریم. 

معاون اول رئیس جمهور با تاکید بر اینکه توسعه پایدار بدون توسعه علمی و فناوري ممکن نیست، افزود: هیچ کشوري نمی تواند تنها بر منابع
طبیعی خدادادي تکیه کند و شاید در برهه اي از زمان با استفاده از مواهب این منابع طبیعی اقتصادي بزرگ با رفاه و زیرساخت هاي توسعه اي
داشته باشد ولی اگر این کشور متکی به توسعه پایدار و توجه به مباحث انسانی و علم و براساس پیش بینی آینده از اقتصاد توسعه نباشد باید منتظر

 
روزي باشد که این منابع تمام می شود و مردم این کشور به چرخه فقر ورود پیدا می کنند. 



وي با تاکید بر اینکه باید توسعه مبتنی بر توسعه علمی، فناوري و آینده اقتصاد ایران باشد، ادامه داد: باید اقتصاد ایران از اتکا بر منابع طبیعی به

 
اقتصاد دانش بنیان، نخبه محور و با نگاه به دنیاي دیجیتال باشد. 

معاون اول رئیس جمهور تصریح کرد: توسعه منابع انسانی اولویت نخست کشور است و کشوري که نیروي انسانی زبده که از هر نظر توانایی تولید کار

 
و ثروت دارد، مسیر توسعه را به سرعت به خوبی طی می کند. 

جهانگیري با اشاره به اینکه در چهل سال گذشته طبق شاخص هاي بین المللی جایگاه و رتبه خوبی در توسعه انسانی در جمهوري اسلامی ایران به
وجود آمده است، ادامه داد: نوآوري و خلاقیت مهمترین ویژگی ها در بحث توسعه انسانی است و دانشگاه هاي بزرگ به این سمت می روند که
دانشگاه هاي نسل جدید باید کارآفرین بوده و تنها به فارغ التحصیل دانشجویان خود فکر نکرده بلکه به دنبال پرورش کارآفرین و یک فرد توانا به

 
تولید و خلق کار باشند. 

وي همچنین به اهمیت آموزش و پرورش در شکل گیري پرورش نیروي انسانی در کشور اشاره و تصریح کرد: در کنار آموزش هاي کلاسیک در
وزارت خانه هاي آموزش و پرورش، علوم، تحقیقات و فناوري و بهداشت و درمان و آموزش پزشکی نیاز به آموزش هاي مکمل دیگري است که از
ضرورت هاي اجتناب ناپذیر براي زندگی فردي و اجتماعی آحاد جامعه است که در غیر این صورت نمی تواند از توانمندي هاي شخصی و زندگی

 
اجتماعی بهره کامل را ببرد. 

جهانگیري با اشاره به اینکه طبق تحلیل جامعه شناسان در حال عبور از دوران مخاطره آمیز و با مخاطرات متعددي هستیم ادامه داد: از یک طرف
تحریم و فشارهاي اقتصادي علیه کشور، زندگی مردم را سخت کرده است، همچنین مخاطره کرونا تمام ابعاد زندگی مردم را تحت تأثیر قرار داده و
در کنار این مسائل مشکلات محیط زیستی و مخاطرات طبیعی نیز جامعه را با خطراتی روبرو کرده است که البته این کشور براي عبور از این
مخاطرات و دور زدن تنگناها نیازمند مجموعه از آموزش هاي مکمل است تا از دل تهدید فرصت به وجود آید و با کمک یکدیگر بتوانیم از این

 
مخاطرات با موفقیت عبور کنیم. 

معاون اول رئیس جمهور خاطر نشان کرد: باید جهت گیري آموزش مهارت هاي فنی حرفه اي به این سمت رود تا انسانی توانمند بسازد تا بتواند در

 
زندگی فردي و اجتماعی تغییر به وجود آورد. 

وي همچنین بر اهمیت آموزش مهارت هاي قدیمی و سنتی در کنار آموزش هاي مدرن در دنیا تاکید کرد و گفت: مهارت هاي سنتی از جمله
ساختمان سازي، کارهاي فیزیکی و مکانیکی در یک جامعه مدرن همچنان یک نیاز جدي است اما مهمترین موضوعی که باید جهت گیري آموزش

 
هاي فنی و حرفه اي در دانشگاه ها و هنرستان هاي کشور باشد این مهم است که اقتصاد جهان به چه سمتی می رود و به چه نیرویی نیاز دارد. 

جهانگیري ضرورت کاهش اتکا به درآمدهاي نفتی را از سیاست هاي اصلی کشور خواند و با اشاره به کاهش درآمدهاي نفت پس از تحریم هاي
آمریکا، گفت: باید از همه ظرفیت هاي کشور براي توسعه و کاهش فقر در کشور استفاده شود. امکان ندارد که یک ایرانی دلسوز آینده ایران و مردم

 
کشورش باشد و نسبت به این مساله دغدغه نداشته باشد. نباید این پندار در جامعه به وجود آید که بر مردم با مشکلات معیشتی حکومت کنیم. 

معاون اول رئیس جمهور در ابتداي سخنان خود با ابراز خرسندي از حضور در سازمان آموزش فنی و حرفه اي در روزهاي پایانی دولت از تمامی

 
دست اندرکاران و فعالان آموزش مهارت هاي فنی و حرفه اي در سراسر کشور قدردانی کرد. 

شریعتمداري وزیر کار، رفاه و تأمین اجتماعی نیز در این مراسم با تاکید بر اینکه بکارگیري نیروهاي جوان و بانوان منشأ خدمات گسترده اي در
سازمان فنی و حرفه اي شده است ادامه داد: نهضت مهارت افزایی که با همت دولت تدبیر و امید در کشور به وجود آمده است بدون همکاري

 
صنعتگران و کارآفرینان امکانپذیر نیست. 

وي همچنین تولید محصولات فرهنگی دیجیتال و الکترونیک، آموزش مهارت هاي فنی و حرفه اي در دانشگاه ها و مدارس علی رغم شروع کرونا، بالا
بردن سطح آموزش معلولان و بازتوانی مهارت آسیب دیدگان اجتماعی و همچنین توان افزایی روستاییان و عشایر را از جمله اقدامات وزارت کار، رفاه

و تأمین اجتماعی و همچنین سازمان فنی و حرفه اي در دولت دوازدهم برشمرد. 



آپلود عکس

حاجی میرزایی وزیر آموزش و پرورش نیز با تاکید بر اینکه مهارت هاي فنی و حرفه اي مهمترین مهارت ها براي مشارکت مؤثر اجتماعی است،
افزود: آموزش مهارت هاي فنی و حرفه اي در هنرستان هاي کشور تا جایی که 50 درصد دانش آموزان دوره متوسطه قادر به گذراندن این آموزش
ها و مهارت ها باشند از اولویت هاي جدي این وزارتخانه است و خوشبختانه اقبال اجتماعی به یادگیري مهارت هاي فنی و حرفه اي در کشور در

 
حال افزایش است. 

همچنین در این مراسم با حضور دکتر جهانگیري و به صورت ویدئو کنفرانسی از 354 مرکز جوار و بین کارگاهی بهره برداري و همچنین از 500

 
استاندارد جهانی رونمایی شد. 

پیش از این مراسم نیز جهانگیري از نمایشگاهی که توانمندي هاي نیروهاي آموزش دیده در سازمان فنی و حرفه اي در بخش هاي رباتیک، خراطی،

 
جواهر سازي، طراحی مهندسی و مکانیک، مکاترونیک و تولیدات محصولات پزشکی و بهداشتی را به نمایش گذاشته بود، بازدید کرد. 

 
منبع : مهر 

 
قم پرس منتظر دریافت اخبار و پیام هاي هموطنان عزیز می باشد. 



مواد اولیه قطعه سازي با قیمت مناسب به تولید کننده نمی رسد

منبع: شهرآرا آنلاینشماره خبر:  179  |  تاریخ: 1400/05/09

یکی از معضلات قطعه سازان کشور، تامین مواد اولیه انرژي و خدمات داخلی است که اکثرا در تصدي گري دولت است.

به گزارش شهرآرانیوز، آرش محبی نژاد دبیر انجمن صنایع همگن نیرو محرکه و قطعه سازان خودروي کشور، گفت: یکی از معضلات قطعه

 
سازان کشور، تامین مواد اولیه انرژي و خدمات داخلی است که اکثرا در تصدي گري دولت است. 

او بیان کرد: کارخانه هاي تامین کننده مواد اولیه مانند فولاد، آلومینیوم، مس و صنایع پتروشیمی عمدتا توسط دولت اداره می شوند بدین معنا که
مدیران آن دولتی هستند و تصدي گري در دست دولت است. از طرفی در ارائه خدمات هم بحث کاغذ بازي هاي اداري مطرح می شود که تقریبا

 
تمام آن ها دولتی است. 

دبیر انجمن صنایع همگن نیرو محرکه و قطعه سازان خودروي کشور گفت: در این بین مشکلی که وجود دارد خرید خدمات دولتی است که واقعا
طاقت فرساست. مشکل دیگر بحث تامین اجتماعی و مباحث دارایی و از همه بیشتر انرژي است که در انحصار و تصدي گري 100 درصدي دولت

 
است. 

محبی نژاد تشریح کرد: این روز ها شاهد این هستیم که صنعت قطعه سازي با قیمت بالاي فولاد، مس و آلومینیوم و ... دست و پنجه نرم می کند و
عرضه هم کافی نیست. از طرفی دولت پروژه هاي کافی براي توسعه تعریف نکرده و بحث واردات هم به دلیل تحریم ها و ارز واقعا با مشکل جدي رو
به رو است، اما تاکنون در بحث انرژي مشکلی نداشتیم که امسال قطعی هاي مکرر برق و در بعضی مناطق آب و برعکس آن در زمستان قطعی هاي

 
گاز، باعث ضرر و زیان و خسارت شده است. 

دبیر انجمن صنایع همگن نیرو محرکه و قطعه سازان خودروي کشور گفت: قطعی هاي امروزه 2 نوع خسارت به صنعت خودروسازي و قطعه سازي
وارد کرده است که این خسارت ها مستقیم است و باعث می شود هم تولید متوقف شود و هم کارگران بیکار می مانند و هم قطعی ها و نوسانات برق

 
در بعضی از مناطق به تجهیزات الکترونیکی و الکتریکی آسیب می زند. 

او ادامه داد: با این قطعی هاي مکرر بسیاري از تجهیزات می سوزد و خسارت زیادي به این صنعت وارد می کند. به جرات می توان گفت که در کشور

 
ما زمانی که کالا، خدمات و انرژي که دولت تامین می کند ضعفی در ارائه داشته باشد، هیچ گونه جبران خسارتی نمی کند. 

محبی نژاد بیان کرد: از طرفی کیفیت هم مطلوب نیست و هر چه هست را باید در تمام حوزه ها قبول کنیم. این خسارت مستقیمی است که به

 
صنعت خودروسازي و قطعه سازي وارد شده است. 

او گفت: خسارت غیر مستقیم، خدمات عدم النفع است، وقتی برق نیست نمی توان کالایی را تولید کرد، اگر سود قابل پیش بینی یا کاهش زیان قابل
پیش بینی و سرشکن کردن هزینه هاي سربار را متصور باشیم، متاسفانه خسارت عدم النفع می زند و این خسارت غیر مستقیم و کاهش تولید نیز از

 
عوارض آن است. 

دبیر انجمن صنایع همگن نیرو محرکه و قطعه سازان خودروي کشور گفت: بخشی از نهاده هاي تولید به انرژي، بخشی به کار، مواد اولیه و در کلان
سرمایه گذاري اولیه با این نهاده هاي تولید و ورودي هاي تولید سرانجام به یک محصولی تبدیل می کند که داراي ارزش افزوده و سود مناسب باشد

 
که سرمایه گذاري ارزش داشته باشد. 

محبی نژاد گفت: متاسفانه در شرایط فعلی شاهد این هستیم که نهاده هاي تولید کافی و با قیمت مناسب به دست تولید کننده نمی رسد، بنابراین



 
سرمایه گذاري آن در خطر است و بعضا شاهد فرار سرمایه از صنعت قطعه سازي هستیم. 

او بیان کرد: اکنون کمتر سرمایه گذاري به سراغ تولید می رود و بیشتر ترجیح می دهند به سفته بازي و تجارت رو بیاورند، آن هم به صورت غیر

 
اشتغال زایی غیر مولد روي آورند چرا که بازدهی آن به مراتب بالاتر است. 

منبع: باشگاه خبرنگاران



فرماندار مهاباد: تسهیلات بانکی باید به افراد توانمند واگذار شود

منبع: ایرناشماره خبر:  180  |  تاریخ: 1400/05/09

مهاباد- ایرنا- فرماندار ویژه مهاباد گفت: تسهیلات بانکی در راستاي تحقق تعهدات اشتغالزایی باید به افراد توانمند و کارآفرین پرداخت شود.

مهاباد- ایرنا- فرماندار ویژه مهاباد گفت: تسهیلات بانکی در
راستاي تحقق تعهدات اشتغالزایی باید به افراد توانمند و کارآفرین

 
پرداخت شود. 

عارف خدرلو روز شنبه در جلسه کارگروه اشتغالزایی مهاباد افزود:
کمیته فنی بررسی طرح هاي تولیدي باید افراد واجد شرایط را که
قدرت و ایده سرمایه گذاري را داشته باشند، شناسایی کند تا
منابع مالی در جایگاه اصلی خود هزینه و براي منطقه مثمر ثمر

 
باشد. 

وي ادامه داد: بسیاري از تسهیلات پرداخت شده با هدف تصرف

 
زمین، تغییر کاربردي و استفاده از تسهیلات در سایر حوزه هاي دیگر هزینه شده است که منابع مالی دولت را به هدر می دهد. 

فرماندار ویژه مهاباد با اشاره به اینکه تاکنون 670 میلیارد ریال اعتبار از محل اشتغال پایدار روستایی در این شهرستان پرداخت شده است، گفت:
مهاباد با پرداخت این میزان تسهیلات رتبه نخست جذب اعتبار اشتغال پایدار روستایی را بین شهرستان هاي آذربایجان غربی به خود اختصاص داده

 
است. 

وي با بیان اینکه در کنار این میزان پرداختی به متقاضیان باید براي بیش از هزار نفر فرصت اشتغالزایی فراهم شده باشد، اضافه کرد: تعداد

 
اشتغالزایی واقعی و تعهدي که سرمایه گذار داده باید توسط یک کارگروه رصد و راستی آزمایی شود. 

خدرلو ایجاد اشتغال را یکی از دغدغه هاي اصلی دولت عنوان کرد و اظهار داشت: با توجه به شرایط موجود، شغل هاي سنتی دیگر جوابگوي معیشت

 
مردم نیست و گرایش به شغل هاي جدید به ویژه در زمینه فضاي مجازي، گردشگري و دانش بنیان باید بیشتر مورد توجه قرار گیرد. 

 
دورکاري کارمندان دستگاه هاي اجرایی نباید خللی در ارایه خدمات به مردم بوجود آورد 

فرماندار ویژه مهاباد در بخش دیگري از سخنان خود با اشاره به تغییر وضعیت مقابله با کرونا در مهاباد نیز گفت: شرایط قرمز کرونایی و همچنین

 
دورکاري برخی از مدیران دستگاه هاي اجرایی نباید خللی در ارایه خدمات به مردم داشته باشد. 

وي با اشاره به اینکه برخی از کارمندان دولت فلسلفه دورکاري را با تعطیل کاري اشتباه گرفته اند، تاکید کرد: همه دستگاه هاي اجرایی باید از اصل

 
خدمت به مردم در محل خدمت و یا منزل غافل نشوند. 

 
مهلت ثبت نام مشاغل آسیب دیده از کرونا تا پایان شهریور ماه 1400 تمدید شده است 

رییس اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی مهاباد نیز در این جلسه گفت: مهلت ثبت نام مشاغل و کسب و کارهاي به شدت آسیب دیده از کرونا که



 
متقاضی استفاده از تسهیلات هستند تا پایان شهریور ماه 1400 تمدید شده است. 

بارزان دانشمند افزود: بانک ها و مؤسسات اعتباري موظف به پرداخت تسهیلات کرونایی اعم از تسهیلات جدید یا تسهیلات مراحل قبل تا پایان آبان

 
ماه 1400 هستند. 

وي گفت: مشاغل و کسب و کارهاي به شدت آسیب دیده نظیر مهدکودك ها، تالارها، پارك هاي آبی و شهربازي ها که پیش از این مشمول
برخورداري از تسهیلات کرونایی نبوده اند مطابق دستورالعملی که از سوي کارگروه فوق ابلاغ خواهد شد، مشمول برخورداري از تسهیلات خواهند

 
شد. 

دانشمند اظهار داشت: فهرست مشاغل و کسب و کارهاي به شدت آسیب دیده مشمول حمایت اقتصادي سال 1400 مصوب کارگروه مقابله با

 
پیامدهاي اقتصادي ناشی از کرونا، به دستگاه هاي اجرایی براي اطلاع رسانی ارسال خواهد شد. 

 
در ادامه این جلسه مدیران تعدادي از بانک هاي عامل در خصوص میزان پرداختی و وصول مطالبات خود را ارایه دادند. 

 
شهرستان مهاباد با 240 هزار نفر در جنوب آذربایجان غربی واقع شده است. 

 
برچسب ها 

 
- مهاباد 

 
- آذربایجان غربی 

 
- تعاونی 

 
- اشتغال زایی 

- وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی



واکنش واعظی به طرح مجلس/ مردم نامحرم نیستند/در خفا قانون ننویسیم

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  181  |  تاریخ: 1400/05/09

رییس دفتر رییس جمهوري در واکنش به بررسی طرح موسوم به صیانت از کاربران در فضاي مجازي، تلاش براي مقابله با فناوري را محکوم
به شکست دانست.

واکنش واعظی به طرح مجلس/ مردم نامحرم نیستند/در خفا قانون
ننویسیم رییس دفتر رییس جمهوري در واکنش به بررسی طرح
موسوم به صیانت از کاربران در فضاي مجازي، تلاش براي مقابله با

 
فناوري را محکوم به شکست دانست. 

به گزارش برنا از پایگاه اطلاع رسانی دولت، محمود واعظی در
واکنش به طرح صیانت از کاربران در فضاي مجازي گفت:
دسترسی به ارتباطات دیتا امروز جزو حقوق پایه شهروندي است،

 
هر گونه تلاش براي تحدید این حق محکوم به شکست است. 

رییس دفتر رییس جمهوري ادامه داد: روشن است که مردم هنوز از آنچه طراحان این طرح درباره محتواي آن می گویند قانع نشده اند و هنوز هم

 
متن موثقی از جزییات طرح در اختیار افکار عمومی قرار نگرفته است. 

واعظی،صیانت از کاربران فضاي مجازي و وضع قوانین در زمینه حفاظت از امنیت و اخلاق در این فضا را امري طبیعی و لازم در جوامع مختلف
دانست و گفت: آنچه در این زمینه اهمیت دارد، شفافیت کامل در مواجهه با مردم و اقناع کامل آنان درباره قانون است. مردم نامحرم نیستند که ما

 
در خفا براي آنها قانون بنویسم و دیوارهاي کوتاه و بلند بسازیم. 

وي با بیان اینکه «فضاي مجازي فقط چند شبکه اجتماعی بین المللی نیست که براي عدم انتشار برخی اخبار و محتواي نامناسب آن را ببندیم»،
تاکید کرد: اگرچه معتقدم که محتواي غیراخلاقی فضاي مجازي باید مدیریت شود، اما امروز جامعه ایران دانش بنیان شده و از فضاي مجازي براي
کسب علم و آموزش، مهارت یابی، کسب وکار، اشتغال و انواع فعالیت هاي دیگر استفاده می کند. بر همین اساس هر گونه ایجاد محدودیت در این
فضا پیامدهاي قابل توجهی در حوزه اقتصادي، اجتماعی و فرهنگی خواهد داشت و موجب تعطیل شدن کسب وکارهاي فراوان خواهد شد و طراحان

 
طرح صیانت باید به آن توجه کنند. 

وزیر سابق ارتباطات، تلاش براي مقابله با فناوري از طریق مسدود کردن را طبق تجربه هاي قبلی محکوم به شکست دانست و افزود: همه باید بدانیم
که اگر نیت مان صرفا ایجاد محدودیت یا مانع گذاشتن در مقابل توسعه زیرساخت هاي ارتباطاتی و فضاي مجازي باشد، موفق نخواهیم شد. اما اگر
نیت حقیقتا آنطور که عنوان می شود، صیانت از کاربران است، باید مفاد طرح با شفافیت با مردم درمیان گذشته شده و آنها در خصوص محتواي آن

اقناع شوند.



ما نیازمند تصویب «طرح صیانت» از ایرانیم/ تصویب «طرح صیانت» گسست اجتماعی را

تشدید می کند/ طرح صیانت» در مقابل حقوق اساسی، حقوق شهروندي و حقوق ملت قرار

دارد

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  182  |  تاریخ: 1400/05/09

محمد حسین شیخ محمدي ضمن انتقاد از طرح «صیانت از حقوق کاربران فضاي مجازي» مجلس شوراي اسلامی گفت: مردم فریاد می
زنند ما خسته از بحران آب، بحران بیکاري، بحران معیشت، بحران سلامت هستیم، مجلس شوراي اسلامی طرح محدودیت اینترنت را

بررسی می کند. این طرح با متن و روح قانون اساسی همخوانی ندارد و طرح صیانت ...

یک استاد دانشگاه؛ ما نیازمند تصویب «طرح صیانت» از ایرانیم/
تصویب «طرح صیانت» گسست اجتماعی را تشدید می کند/ طرح
صیانت» در مقابل حقوق اساسی، حقوق شهروندي و حقوق ملت
قرار دارد محمد حسین شیخ محمدي ضمن انتقاد از طرح
«صیانت از حقوق کاربران فضاي مجازي» مجلس شوراي اسلامی
گفت: مردم فریاد می زنند ما خسته از بحران آب، بحران بیکاري،
بحران معیشت، بحران سلامت هستیم، مجلس شوراي اسلامی
طرح محدودیت اینترنت را بررسی می کند. این طرح با متن و روح
قانون اساسی همخوانی ندارد و طرح صیانت در مقابل حقوق

 
اساسی، حقوق شهروندي و حقوق ملت قرار دارد. 

محمد حسین شیخ محمدي، معاون سیاسی حزب نداي ایرانیان و
استاد دانشگاه در گفت وگو با خبرگزاري برنا درباره طرح «صیانت
از حقوق کاربران فضاي مجازي» مجلس شوراي اسلامی گفت:
بررسی طرح موسوم به صیانت در این روزها یعنی نمایندگان

 
مجلس شوراي اسلامی در تشخیص اولویت هاي اصلی کشور و بحران هایی که زندگی مردم و آینده ایران را تهدید می کند ناتوان اند. 

او افزود: مردم فریاد می زنند ما خسته از بحران آب، بحران بیکاري، بحران معیشت، بحران سلامت هستیم، مجلس شوراي اسلامی طرح محدودیت
اینترنت را بررسی می کند. این طرح با متن و روح قانون اساسی همخوانی ندارد. طرح صیانت در مقابل حقوق اساسی، حقوق شهروندي و حقوق

 
ملت قرار دارد. 

این استاد دانشگاه تصریح کرد: نمایندگان مجلس یازدهم در زمان تبلیغات انتخاباتی وعده تصویب طرح شفافیت آراي نمایندگان را می دهند ولی
پس از پیروزي در انتخابات، طرحی را که معیشت و روابط اجتماعی و انسانی 80 میلیون ایرانی را تحت تأثیر قرار می دهد پشت درب هاي بسته

 
بررسی می کنند. شاید تعریف از شفافیت در نگاه نمایندگان با مردم ایران متفاوت است. 

شیخ محمدي افزود: بیشتر از 400 روز از تشکیل مجلس یازدهم می گذرد. مجلسی که با شعار بهبود اقتصاد و معیشت تشکیل شد. مجلسی که قرار
بود دولت را وادار به کار کند. امروز به جاي آنکه گام هاي کارآمدي براي بهبود اقتصاد و معیشت مردم بردارد در پی نابودي چندین میلیون کسب

 
وکار اینترنتی و آنلاین و تضعیف وضعیت اقتصادي و معیشتی مردم است. 

رئیس شوراي سیاست گذاري حزب نداي ایرانیان در ادامه خاطرنشان کرد: امروز در شبکه هاي اجتماعی یک اقتصاد مردمی جاري است. اقتصاد و



معیشت تعداد قابل توجهی از خانوارهاي ایرانی به وجود شبکه هاي اجتماعی وابسته است. شبکه هاي مجازي به یکی از بسترهاي اصلی فعالیت
کسب وکارها تبدیل شده اند و چند میلیون ایرانی از طریق اینستاگرام و تلگرام کسب درآمد حداقلی و گاهی حداکثري دارند. آمارها نشان می دهد
حدود یک میلیون صفحه فارسی از طریق اینستاگرام کسب درآمد دارند. در این شرایط چرا باید دغدغه مجلس شوراي اسلامی محدودسازي فضاي

 
مجازي باشد؟ 

این فعال سیاسی ادامه داد: امروز شبکه هاي اجتماعی کاربردهاي اقتصادي، فرهنگی، سیاسی و اجتماعی دارند و مردم آن را فرصتی براي آموزش و
فضایی براي تجارت و کسب درآمد می دانند. در دوران بحران کرونا، شبکه هاي اجتماعی و فضاي مجازي به رشد و ارتقاي سطح علمی دانش آموزان
و دانشجویان کمک کردند. در دوران رکود اقتصادي ناشی از تحریم هاي ظالمانه و ناکارآمدي مدیران، به کارآفرینی و اشتغال مردم کمک کردند.

 
طرح مجلس شوراي اسلامی، زیان جبران ناپذیري به اقتصاد، معیشت، آموزش و روابط اجتماعی مردم وارد خواهد کرد. 

این استاد دانشگاه در ادامه تصریح کرد: نمایندگان باید بپذیرند که شبکه هاي اجتماعی تهدید نیستند. شبکه هاي اجتماعی را به عنوان فرصتی نگاه
کنند که نیاز به مدیریت کارآمد دارد. امروز فضاي مجازي امکان شفافیت و مبارزه با فساد را فراهم کرده است. آزادي اطلاعات در شبکه هاي

 
اجتماعی محقق شده است. گسترش فضاي مجازي و گردش آزاد اطلاعات به کاهش فساد کمک خواهد کرد. 

او افزود: مجلس شوراي اسلامی به جاي آنکه در پی حذف و ایجاد محدودیت در فضاي مجازي باشد، نگاه واقع بینانه اي به کارکردها، مزیت ها و

 
تهدیدهاي آن داشته باشد. به جاي برخورد سلبی با فضاي مجازي، به بررسی و ریشه یابی تهدیدها و اصلاح ها آن ها باید پرداخت. 

شیخ محمدي در پایان گفت: ما امروز نیازمند طرح صیانت از ایرانیم. حال مردم ایران، حال اقلیم ایران خوب نیست. من امیدوارم ابراهیم رئیسی
رئیس جمهور منتخب با این طرح مخالفت علنی کند زیرا اجراي این طرح در دولت سیزدهم هیچ گونه همخوانی با شعارهاي ایشان در تبلیغات
انتخاباتی ندارد، همچنین تبعات خطرناکی براي آینده ایران خواهد داشت. تصویب و اجراي چنین طرح هاي ضدمردمی اي، گسست اجتماعی را

تشدید می کند.



220 هزار طرح اشتغالزایی با حمایت صندوق کارآفرینی امید افتتاح
شد

220 هزار طرح اشتغالزایی با حمایت صندوق کارآفرینی امید افتتاح شد

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  183  |  تاریخ: 1400/05/09

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید کشور گفت: در چهار سال

 
گذشته 220 هزار طرح حمایتی صندوق کارآفرینی امید در کشور به بهره برداري رسید که ایجاد 200 هزار شغل دستاورد این طرح ها بود. 

نوراله زاده روز شنبه در حاشیه مراسم افتتاح طرح هاي تولیدي روستاي رمنت بابل واالله چال در گفت: طی چهار سال اخیر براي 220 هزار طرح
افتتاح شده مورد حمایت صندوق کارآفرینی امید 80 هزار میلیارد ریال سرمایه گذاري شد که با افتتاح این طرح ها 200 هزار شغل به صورت

 
مستقیم براي جوانان در کشور ایجاد شده است. 

وي با بیان این که محدودیت مکانی براي حمایت از این طرح ها نداریم، افزود: طرح هاي تولیدي و اشتغالزا در حوزه گل و گیاه، پوشاك، گردشگري

 
و دانش بنیان از جمله طرح هاي اولویت دار مورد حمایت این صندوق هستند که در روستاها و شهرهاي کشور به مرحله افتتاح رسید. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید کشور اظهار کرد: در حوزه شهري در بخش دانش بنیان و فناوري اطلاعات طرح هاي خوبی در کشور افتتاح شده

 
است. 

نوراله زاده افزود: آن چیزي که باید مورد اولویت تولیدکنندگان باشد کامل بودن زنجیره تولید و توزیع است که صندوق براي هدایت کارآفرینان در

 
این مسیر نیز از آن ها حمایت می کند. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید افزود: اگر محصولات تولیدي این واحدها صاحب برند باشند و شعبه اي در استان دیگر براي روند توزیع ایجاد

 
کنند تسهیلات کم بهره دریافت می کنند. 

وي در ادامه گفت: با توجه به اینکه بیشتر تولیدکنندگان از نیروهاي تحصیل کرده جوان یا آموزش دیده فنی و حرفه اي هستند محصولات خوبی
تولید می کنند که قابلیت صادرات هم دارند. در استان گیلان یک واحد تولیدي گل و گیاه به درجه اي از توسعه و پیشرفت رسیده که محصولات

تولیدي آن به روسیه و کشورهاي آسیاي میانه صادر می شود.



افتتاح دو طرح اشتغالزایی روستایی با اعتبار بیش از 74 میلیارد ریال در بابل
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افتتاح دو طرح اشتغالزایی روستایی با اعتبار بیش از 74 میلیارد ریال
در بابل

نوراله زاده مدیر عامل صندوق کارآفرینی امید صبح امروز درسفر به استان مازندران دو طرح اشتغال روستایی را افتتاح و از چند طرح درحال تکمیل

 
بازدید کرد. 

در حاشیه افتتاح پروژه هاي اشتعال زایی شهرستان بابل، با بیان اینکه طرح هر روستا یک محصول و روستاي بدون بیکار موجب کاهش بیکاري و
افزایش تولید در روستاها می شود، گفت: اجراي این گونه طرح هاي مهم سبب درآمدزایی براي خانوارهاي روستایی می گردد لذا باید مورد حمایت

 
ویژه قرار گیرند. 

وي افزود :توانمندسازي و افزایش مهارت روستائیان با اجراي این طرح ها عملیاتی می گردد و طرح هر روستا یک محصول و روستاي بدون بیکار از

 
اقدامات مهم صندوق کارآفرینی امید می باشد. 

در ادامه مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید از طرح تولیدي پوشاك و مصنوعات چوبی روستاي رمنت بابل بازدید و آنرا افتتاح کرد، این طرح با

 
دریافت 17 میلیارد و 800 میلیون ریال و اشتغال 14 نفر صبح امروز مورد بهره برداري قرار گرفت. 

 
 



 
 



بنام االله مراسم اهدا مدارك فنی حرفه اي دریافت کننده گان تسهیلات هرروستا یک

محصول (حصیربافی) روستاي گلشن بندرانزلی
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بنام االله مراسم اهدا مدارك فنی حرفه اي دریافت کننده گان تسهیلات
هرروستا یک محصول (حصیربافی) روستاي گلشن بندرانزلی

 
بنام االله 

 
مراسم اهدا مدارك فنی حرفه اي دریافت کننده گان تسهیلات هرروستا یک محصول (حصیربافی) روستاي گلشن بندرانزلی 

 
به گزارش روابط عمومی صندوق کار آفرینی امید استان گیلان درمورخه 1400/5/6 در مسجد روستاي گلشن 

طی مراسمی در روستاي گلشن منطقه آزاد انزلی با شهبازي مدیر استان صندوق کارآفرینی امید ، مهدوي معاونت فرهنگی ،اجتماعی منطقه آزاد و
حسینی مدیر فنی حرفه اي استان گیلان و با حضور مدیران شهرستانی، دهیاري و شوراي اسلامی روستاي گلشن و دریافت کننده گان تسهیلات

 
صنایع دستی از صندوق کارافرینی امید مدارك فنی حرفه اي شرکت کننده گان طراحی و بسته بندي دوره هاي فنی حرفه اي تحویل گردید. 

در این مراسم ابتدا مهدوي معاونت فرهنگی و اجتماعی و گردشگري منطقه آزاد اززحمات مدیران استانی صندوق و سازمان فنی حرفه اي تقدیر
نموده برگزاري دوره هاي اموزشی و پرداخت تسهیلات اشتغالزایی توسط صندوق را گامی بلند و مثبت در جهت ایجاد اشتغال درروستاها دانست و

 
اهداف منطقه آزاد را حمایت از هنرمندان صندوق در تمامی روستاها بیان نمود. 

سپس حسینی مدیر فنی حرفه اي استان گیلان برگزاري دوره هاي اموزشی درروستا هارا و افزایش مهارت درروستها را از اهداف سازمان فنی حرفه

 
اي بیان نموده و امادگی سازمان فنی حرفه اي براي برگزار در تمام دوره هاي فنی حرفه اي را اعلام نمود. 

در ادامه شهبازي مدیر صندوق کارافرینی امید استان گیلان به ایراد سخنرانی پرداخته و ضمن تبریک عید غدیرخم به بیان اهداف تسهیلات
اشتغالزایی درروستا هاي استان گیلان توسط صندوق کارافرینی امید پرداخت و اعلام نمون پرداخت تسهیلات روستایی در24 روستاي گیلان درحال
اجرا می باشد.و موضوع مهم درپرداخت تسهیلات علاوه بردوره هاي اموزشی چشم انداز بازار و تولید محصولات بازار محور بیان داشتن زمانی که ما
ذائقه بازار را شناسایی و محصولات بازار محور طراحی و تولید نمایم تا در زمینه فروش محصولات تولیدي وضعییت بهتري داشته باشیم که طراحی
محصولات جدید بازار محوررا باید جز اهداف همیشگی در تولیدات صنایع دستی باشد و پرداخت تسهیلات توسط صندوق را ابتداي کار صندوق

 
درحمایت از تولیدات روستایی بیان نموده و امادگی صندوق کارافرینی را این زمینه اعلام نمودن. 

درپایان مدارك فنی حرفه اي صادر شده توسط سازمان فنی حرف هاي به متقاضیان شرکت کننده درمراسم تحویل داده شد و سپس مدیر محترم

 
صندوق کارآفرینی امید استان با حضور در گلزار شهداي روستاي گلشن با خواندن فاتحه نسبت شهداي دفاع مقدس ادا احترام نمودن. 





افتتاح طرح اشتغال روستایی با حمایت صندوق کارآفرینی امید در شهرستان رشت
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افتتاح طرح اشتغال روستایی با حمایت صندوق کارآفرینی امید در
شهرستان رشت

 
به مناسبت روز کارآفرینی صورت گرفت : 

 
افتتاح طرح اشتغال روستایی با حمایت صندوق کارآفرینی امید در شهرستان رشت 

بهگزارش روابط عمومی صندوق کار آفرینی امید استان گیلان در مورخه 5 مرداد 1400 به مناسبت روز کارآفرینی و تقارن آن با اعیاد بزرگ قربان و
غدیر ، طرح اشتغال با حمایت صندوق کارآفرینی امید شهرستان رشت و با حضور سعیدي مدیر منطقه ، شهبازي مدیر استان گیلان و پیراعلایی
مدیرکل محترم دفتر امور روستائی و شوراهاي استانداري و جمعی از کارکنان صندوق بارعایت کامل دستورالعمل هاي بهداشتی ، مورد افتتاح و بهره

 
برداري قرار گرفت. 

طرح باشگاه ورزرشی با مدیریت آقاي رضا کاردوست با دریافت تسهیلات اشتغال روستایی پنج میلیارد ریالی از صندوق کارآفرینی امید ، براي10 نفر

 
ایجاد شغل نمود . 

 
این طرح در روستاي تخته پل بخش مرکزي به بهره برداري رسید . 





220 هزار طرح اشتغالزایی با حمایت صندوق کارآفرینی امید افتتاح شد
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220 هزار طرح اشتغالزایی با حمایت صندوق کارآفرینی امید افتتاح
شد

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید کشور گفت: در چهار سال گذشته 220 هزار طرح حمایتی صندوق کارآفرینی امید در کشور به بهره برداري رسید

 
که ایجاد 200 هزار شغل دستاورد این طرح ها بود. 

نوراله زاده روز شنبه در حاشیه مراسم افتتاح طرح هاي تولیدي روستاي رمنت بابل واالله چال در گفت: طی چهار سال اخیر براي 220 هزار طرح
افتتاح شده مورد حمایت صندوق کارآفرینی امید 80 هزار میلیارد ریال سرمایه گذاري شد که با افتتاح این طرح ها 200 هزار شغل به صورت

 
مستقیم براي جوانان در کشور ایجاد شده است. 

وي با بیان این که محدودیت مکانی براي حمایت از این طرح ها نداریم، افزود: طرح هاي تولیدي و اشتغالزا در حوزه گل و گیاه، پوشاك، گردشگري

 
و دانش بنیان از جمله طرح هاي اولویت دار مورد حمایت این صندوق هستند که در روستاها و شهرهاي کشور به مرحله افتتاح رسید. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید کشور اظهار کرد: در حوزه شهري در بخش دانش بنیان و فناوري اطلاعات طرح هاي خوبی در کشور افتتاح شده

 
است. 

نوراله زاده افزود: آن چیزي که باید مورد اولویت تولیدکنندگان باشد کامل بودن زنجیره تولید و توزیع است که صندوق براي هدایت کارآفرینان در

 
این مسیر نیز از آن ها حمایت می کند. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید افزود: اگر محصولات تولیدي این واحدها صاحب برند باشند و شعبه اي در استان دیگر براي روند توزیع ایجاد

 
کنند تسهیلات کم بهره دریافت می کنند. 

وي در ادامه گفت: با توجه به اینکه بیشتر تولیدکنندگان از نیروهاي تحصیل کرده جوان یا آموزش دیده فنی و حرفه اي هستند محصولات خوبی
تولید می کنند که قابلیت صادرات هم دارند. در استان گیلان یک واحد تولیدي گل و گیاه به درجه اي از توسعه و پیشرفت رسیده که محصولات

 
تولیدي آن به روسیه و کشورهاي آسیاي میانه صادر می شود. 



 
 



طرح نظام اشتغال دانش آموختگان تربیت بدنی و علوم ورزشی با رویکرد خصوصی سازي در پژوهشگاه

تربیت بدنی خاتمه یافت

منبع: خبر روزشماره خبر:  188  |  تاریخ: 1400/05/09

نبود بازار کار براي فارغ التحصیلان علوم ورزشی در نظام آموزش عالی ازیک طرف و ضعف هاي علمی و تکنولوژیک در صنعت ورزش و
سازمان هاي ورزشی در کشور از سوي دیگر سبب شده است تا توسعه علمی و اقتصادي ورزش به طور اعم و اشتغال فارغ التحصیلان در

ورزش به صورت اخص، مساله اي مهم و راهبردي تلقی شود. ازاین رو ...

پژوهشگاه تربیت بدنی و علوم ورزشی نظام اشتغال دانش آموختگان تربیت بدنی و علوم ورزشی با رویکرد خصوصی سازي در قالب یک طرح

 
پژوهشی با اتمام رساند 

نبود بازار کار براي فارغ التحصیلان علوم ورزشی در نظام آموزش عالی ازیک طرف و ضعف هاي علمی و تکنولوژیک در صنعت ورزش و سازمان هاي
ورزشی در کشور از سوي دیگر سبب شده است تا توسعه علمی و اقتصادي ورزش به طور اعم و اشتغال فارغ التحصیلان در ورزش به صورت اخص،
مساله اي مهم و راهبردي تلقی شود. ازاین رو بازنگري در سیستم آموزش، هدایت و اشتغال فارغ التحصیلان علوم ورزشی و تحلیل محیط اشتغال در

 
ورزش کشور ضرورت دارد. 

به گزارش خبر روز ، به همت پژوهشگاه تربیت بدنی و علوم ورزشی، طرح پژوهشی " نظام اشتغال دانش آموختگان تربیت بدنی و علوم ورزشی با
رویکرد خصوصی سازي" توسط دکتر سید محمدحسین رضوي عضو هیات علمی دانشگاه مازندران و دکتر محمدرضا برومند عضو هیات علمی

 
دانشگاه شهید بهشتی به عنوان مجریان طرح و دکتر اعظم فضلی درزي و دکتر عادله عظیمی به عنوان همکاران طرح خاتمه یافت. 

این تحقیق از نوع مطالعات راهبردي مبتنی بر تحلیل اسنادي و پیمایش کیفی بود. جامعه پژوهش شامل دو جامعه اطلاعاتی (منابع علمی و کتابخانه
اي، اسناد اجرایی، محتواي رسانه اي) و جامعه انسانی (مدیران، کارشناسان، اساتید، کارآفرینان، دانشجویان و فارغ التحصیلان و صاحبان کسب وکار

 
در ورزش) بود. نمونه آماري به روش هدفمند و در دسترس انتخاب و بررسی گردید.  

یافته هاي تحقیق محورهاي تحلیلی پژوهش شامل ابعاد تحصیلی- شغلی فارغ التحصیلان، ظرفیت هاي کارآفرینی و اشتغال زایی صنعت ورزش،
خصوصی سازي، تحلیل ساختاري راهبردي می باشد. ابعاد تحصیلی- شغلی فارغ التحصیلان شامل: مسیر تحصیلی – شغلی، گروه بندي به لحاظ
قابلیت هاي اشتغال و کارآفرینی، شایستگی هاي کانونی شغلی، امید به اشتغال، شاخص انتظار اشتغال، شاخص گذار از تحصیل به کار، روش هاي
اشتغال، ادراك دانشجویان از موانع اشتغال و مسیرهاي شغلی بود. ظرفیت هاي کارآفرینی و اشتغال زایی صنعت ورزش نیز در محورهاي: انواع
مشاغل ورزشی، ظرفیت هاي اشتغال زایی در رشته هاي ورزشی، ظرفیت هاي اشتغال زایی در رشته هاي علوم ورزشی، ظرفیت هاي اشتغال زایی در
رشته گرایش هاي اصلی علوم ورزشی، ظرفیت هاي موجود در بخش هاي مختلف بازار و صنعت ورزش، ظرفیت هاي موجود در سطوح ورزش کشور،
ظرفیت هاي موجود در سطوح ورزش کشور، ظرفیت هاي موجود در سازمان ها و نهادهاي ورزشی، ظرفیت هاي نهادي براي مجوزهاي انواع کسب

 
وکارهاي مرتبط با ورزش ارزیابی گردید. 

 یافته هاي بخش خصوصی سازي دربرگیرنده وضعیت انواع روش هاي خصوصی سازي در حوزه ورزش، محورهاي واگذاري و خصوصی سازي در
بخش هاي دولتی ورزش و چالش هاي مراحل خصوصی سازي در ورزش بود. تحلیل ساختاري راهبردي شامل سه بخش تحلیل ساختاري، تحلیل
راهبردي و الگوي تقسیم کار ملی و بین سازمانی بود. تحلیل راهبردي شامل محورها، قابلیت ها، چالش ها، اهداف و استراتژي هاي توسعه اشتغال

 
فارغ التحصیلان علوم ورزشی بود که به تفصیل ارائه شده است. 

یافته هاي کلی پژوهش بیانگر این بود که اکوسیستم اشتغال فارغ التحصیلان تربیت بدنی از نظام مندي و کارآمدي مناسبی برخوردار نیست.
خصوصی سازي علیرغم نداشتن سابقه مناسب در کشور، اما به عنوان بهترین راهبرد توسعه اشتغال زایی مورد ارزیابی قرار گرفت. به صورت کلی بر



مبانی چارچوب تحلیلی طرح و یافته ها می توان گفت که در توسعه اشتغال فارغ التحصیلان علوم ورزشی ابتدا باید به تغییر نقش ها در یک فرآیند
از دانشجویی به فارغ التحصیلی، جویاي کار و شاغل به صورت محوري توجه داشت. سپس باید ارتباط ساختاري-کارکردي بین محیط هاي مربوط به

 
هر یک از این نقش ها (از دانشگاه تا صنعت) تقویت گردد. 

نظر شما در مورد این مطلب چیست؟ نظرات خود را در پایین همین صفحه با ما در میان بگذارید.



بزرگترین فروشگاه هاي زنجیره اي پوشاك با برند استقلال راه اندازي می شود

منبع: ایلناشماره خبر:  189  |  تاریخ: 1400/05/09

بزرگترین شبکه فروشگاه هاي زنجیره اي پوشاك اسپرت با برند استقلال و حمایت و پشتیبانی صندوق کارآفرینی امید در کشور راه اندازي
می شود.

بزرگترین شبکه فروشگاه هاي زنجیره اي پوشاك اسپرت با برند
استقلال و حمایت و پشتیبانی صندوق کارآفرینی امید در کشور

 
راه اندازي می شود. 

به گزارش ایلنا، همزمان با فرارسیدن عید سعید غدیر، مدیرعامل
واعضاي هیات مدیره باشگاه استقلال با حضور در صندوق

 
کارآفرینی امید با مدیرعامل صندوق دیدار و گفتگو کردند. 

در این دیدارکه با حضور مددي مدیرعامل، ملکیان رئیس هیات
مدیره و مظلومی پیشکسوت و عضو هیات مدیره باشگاه استقلال

برگزار شد، مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید ضمن آرزوي موفقیت براي تیم فوتبال استقلال درادامه دیدارهاي جام حذفی و مسابقات جام باشگاه
هاي آسیا گفت: صندوق کارآفرینی امید همواره یار و یاور افتخارآفرینان ورزشی، هنري، علمی و... بوده و در طول 4 سال گذشته از آنها و تولید

 
کنندگان تجهیزات و لوازم ورزشی و باشگاه هاي ورزشی در کشور حمایت هاي بسیاري انجام داده است 

نوراله زاده با بیان اینکه فوتبال می تواند یک صنعت پیشرو باشد، افزود: صندوق کارآفرینی امید و باشگاه استقلال بزودي با عقد تفاهم نامه همکاري
و با استفاده از برند و لوگو باشگاه استقلال و همکاري کسب وکارهاي مورد حمایت صندوق، بزرگترین شبکه فروشگاه هاي زنجیره اي پوشاك را با

 
تامین مالی و حمایت ها و پشتیبانی صندوق راه اندازي خواهند کرد. 

وي ادامه داد: دراین تفاهم نامه صندوق کارآفرینی امید در نظر دارد با تاسیس فروشگاه هاي زنجیره اي استقلال و ارائه کارت اعتباري خرید به
هواداران با همکاري اپلیکیشن به هواداران، بتوانند از امکانات و تولیدات موجود در فروشگاه هاي زنجیره اي استقلال از محصولات باکیفیت استفاده

 
کنند. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید گفت: صندوق با اعطاي تسهیلات تا سقف 5 میلیارد ریال براي راه اندازي فروشگاه استقلال کمک خواهد کرد تا

 
شبکه فروشگاهی پوشاك استقلال ایجاد شود وسپس براي کمک به هواداران اعتبار قرض الحسنه خرید محصولات از فروشگاه ها را شارژ نماید. 

درادامه مددي مدیرعامل باشگاه استقلال ضمن تشکر از صندوق کارآفرینی امید به جهت حمایت از افتخارآفرینان حوزه ورزشی گفت: کلیه امکانات

 
باشگاه استقلال در جهت حمایت از تولید وکسب و کارها در اختیارکارآفرینان است. 

انتهاي پیام/



جهانگیري: هر کس مهارت داشته باشد، شغل پیدا می کند

منبع: سیتناشماره خبر:  190  |  تاریخ: 1400/05/09

 
 

به گزارش سیتنا، آیین افتتاح نوزدهمین دوره مسابقات ملی مهارت، شنبه نهم مرداد ماه 1400، با حضور اسحاق جهانگیري، معاون اول رئیس
جمهور، محمد شریعتمداري، وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی و محسن حاجی میرزایی، وزیر آموزش و پرورش، به طور ارتباط وبیناري و به صورت
نمادین در رشته هاي لوله کشی و اجراي سیستم هاي گرمایشی با تعداد هشت رقابت کننده از استانهاي سمنان، بوشهر، خراسان رضوي، اردبیل،

 
ایلام، زنجان، یزد و کردستان در مرکز تربیت مربی کرج، برگزار شد. 

لازم به ذکر است در این مراسم اسحاق جهانگیري با حضور در سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور از نمایشگاه رقابت کنندگان نوزدهمین دوره

 
مسابقات ملی مهارت بازدید کرد. 

همچنین در این مراسم ویدئوکنفرانسی(وبیناري) به مناسبت هفته ملی مهارت و ششم مرداد روز ملی کارآفرینی و آموزشهاي فنی و حرفه اي،

 
از354 مرکز جوار کارگاهی وبین کارگاهی بهره برداري و از 500 استاندارد مهارتی رونمایی شد. 

 
دستیابی به شغل از طریق مهارت هاي به روز و مدرن محقق می شود 

در مراسم آغاز رسمی نوزدهمین دوره مسابقات ملی مهارت اسحاق جهانگیري، معاون اول رئیس جمهور، با بیان اینکه مدرك و عنوان وقتی به درد
می خورد که با آن بتوان کاري کرد، گفت: دانشگاه هاي ما باید کارآفرین باشند و آموزش و پرورش نیز به عنوان رکن اصلی تربیت نیروي انسانی

 
نقش مهمی در افزایش مهارت دارد. 

جهانگیري با بیان اینکه اقتصاد باید متکی به فناوري اطلاعات و ارتباطات باشد، گفت: اگر مهارت آموزي مدرن متناسب با شرایط جدید جایگاه خود

 
را پیدا کند، تغییر می کند و هر کس هم مهارت داشته باشد شغل پیدا می کند. 



 
مهارت را تبدیل به یک موضوع ملی کنیم 

در ادامه این مراسم محمد شریعتمداري، وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، با بیان اینکه سرمایه انسانی بزرگترین سرمایه کشور است، گفت: مربیان
سازمان آموزش فنی و حرفه اي هم به لحاظ مادي و معنوي مظلوم ترین مربیان کشور هستند که از معاون اول رئیس جمهور می خواهیم در همین

 
روز هاي پایانی بحث استخدام آن ها ساماندهی شود. 

 
وي افزود: کار ترویجی و فرهنگی در حوزه مهارت بدون حضور صنعتگران امکان پذیر نیست تا بتوانیم مهارت را تبدیل به یک موضوع ملی کنیم. 

وزیر تعاون کار و رفاه اجتماعی با بیان اینکه مهارت در آموزشگاه ها، مدارس و دانشگاه ها بسیار مهم است، گفت: سال 99 حدود 203 هزار نفر در

 
مدارس فنی و حرفه اي و کار و دانش آموزش دیدند که به معنی توسعه مشارکت در مهارت آموزي است. 

وي به عملکرد هاي این وزارتخانه در حوزه مهارت آموزي اشاره کرد و افزود: استفاده از مهارت آموزي براي حل مشکل آسیب دیدگان اجتماعی و

 
شکوفا کردن استعداد هاي آن ها از برنامه هاي ما بوده است تا بتوانیم بازتوانی مهارتی آسیب دیدگان اجتماعی را در کشور فراهم کنیم. 

بر اساس این گزارش، علی اوسط هاشمی رئیس این سازمان در این مراسم با بیان اینکه 12 هزار و 200 نفر در مرحله مقدماتی مسابقات ملی مهارت

 
حضور پیداکرده اند، گفت: از این تعداد 485 نفر در 46 رشته به رقابت در عرصه بین المللی در شانگ هاي چین می پردازند. 

 
امروز مطالبه میزبانی مسابقات جهانی را داریم 

معاون وزیر تعاون کار و رفاه اجتماعی گفت: امروز وزن مهارت را در جامعه خود ضعیف می بینیم و هنوز گرایش قوي در جامعه نسبت به ارزش

 
مهارت نمی بینیم و بدون تعارف هم از نگاه حکومتی و هم از نگاه ملت ارزش مهارت دور مانده است.. 

وي با بیان اینکه 5400 استاندارد مهارتی در کشور وجود دارد، گفت: 1500 استاندار مهارتی در سال گذشته اضافه شد که تمام خبرگان و نخبگان و
صاحبان فن و نظر در هر رشته و حرفه اي براي تدوین استاندار هاي مهارتی دعوت می شوند و براي سال1400 یکهزار و 500 استاندارد جدید دیگر

 
در همین چهار ماهه اول آماده شده است که امروز در این مراسم رونمایی می شود. 



در حاشیه مراسم افتتاح نوزدهمین مسابقات ملی مهارت در مرکز تربیت مربی با حضور آقاي اسحاق جهانگیري معاون اول رئیس جمهور و آقاي
حاجی میرزایی وزیر آموزش و پرورش و آقاي شریعتمداري وزیر تعاون کار و رفاه اجتماعی از نمایشگاه و دستاورد هاي رقابت کنندگان نوزدهمین

 
دوره مسابقات بین ملی مهارت بازدید شد. 

 
نوزدهمین دوره مسابقات ملی مهارت تا 21 آبان در دو مرحله برگزار می شود. 

نفر هاي برتر این مسابقه به مرحله بین المللی مسابقات جهانی مهارت صعود کرده و مهرماه 1401 به شانگ هاي چین اعزام می شوند.



رسیدگی به راه هاي روستایی یکی از اولویت هاي اصلی دولت تدبیر و
امید بود

رسیدگی به راه هاي روستایی یکی از اولویت هاي اصلی دولت تدبیر و امید بود

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  191  |  تاریخ: 1400/05/09

فرماندار ویژه شهرستان ري با بیان اینکه یکی از اولویت هاي اصلی دولت تدبیر و امید رسیدگی به راه هاي روستایی بود، گفت: جاده ها و
ورودي روستاهاي شهرستان ري بهسازي شده است.

فرماندار ري خبر داد؛ رسیدگی به راه هاي روستایی یکی از اولویت
هاي اصلی دولت تدبیر و امید بود فرماندار ویژه شهرستان ري با

بیان اینکه یکی از اولویت هاي اصلی دولت تدبیر و امید رسیدگی به راه هاي روستایی بود، گفت: جاده ها و ورودي روستاهاي شهرستان ري بهسازي

 
شده است. 

به گزارش خبرگزاري برنا از تهران ؛ حسین توکلی کجانی معاون استاندار تهران و فرماندار ویژه شهرستان ري در آیین بهره برداري از بلوار شهید
حسین چله دوان باقرشهر، اظهار داشت: ورودي روستاهاي شهرستان اصلاح هندسی شدند و محل هاي حادثه خیز جاده هاي روستایی نیز تا حد

 
ممکن بهسازي و ایمن سازي شد. 

وي با اشاره به اینکه دولت تدبیر و امید از محل اعتبارات ارزش افزوده براي توسعه روستاها اعتبارات خوبی ارائه کرد، عنوان کرد: هرجایی که

 
مسئولان دلسوز و مدیران کارآمدي داشت در شهرستان ري طی هشت سال گذشته متحول شده است. 

توکلی با اشاره به اینکه وحدت و همدلی خوبی بین اعضاي شوراي شهر، شهرداران، بخشداران و دهیاران براي خدمات رسانی به مردم در شهرستان
ري وجود دارد، ابراز کرد: تخصیص اعتبارات از سوي دولت و همکاري خوب مسئولان شهري موجب تحولات زیادي در روستاها و شهرهاي ري شده

 
است. 

وي اضافه کرد: هم اکنون آب 21 روستاي شهرستان ري به آب شرب شهري (رینگ تهران) متصل شده و لوله گذاري براي آبرسانی به روستاهاي

 
جنوبی بخش کهریزك از جمله قمصر، دهنو و عظیم آباد نیز در حال انجام است. 

توکلی با اشاره به اینکه اجراي کارهاي عمرانی مستلزم هماهنگی و همکاري خوب بین بخشی در میان مسئولان است، خاطر نشان کرد: هم اکنون با
سیاست گذاري خوب دولت تمامی روستاهاي شهرستان ري با اعتباراتی که از محل ارزش افزوده دریافت کردند صاحب سوله هاي بحران و

 
کارآفرینی شده اند. 

این مسئول یادآور شد: احداث سوله هاي بحران و کارآفرینی در روستاهاي شهرستان ري موجب ایجاد کارگاه هاي خرد بخصوص براي زنان سرپرت

 
خانوار شده و این قشر ضعیف جامعه را صاحب کار و درآمد کرده است. 

توکلی خاطرنشان کرد: هم اکنون طرح هاي عمرانی مختلفی با اعتبار 70 میلیارد تومان از محل ارزش افزوده در روستاهاي فاقد دهیاري شهرستان
ري در حال انجام است که به زودي تمامی این طرح ها به بهره برداري خواهند رسید.



معدن در سرزمین کانگوروها

منبع: بورس و بانکشماره خبر:  192  |  تاریخ: 1400/05/09

شاید جالب باشد بدانیم که استرالیا در سال 2019، به عنوان
دومین تولیدکننده بزرگ طلا در جهان، هشتمین تولید کننده
نقره، ششمین تولید کننده مس؛ بزرگترین تولید کننده سنگ
آهن، بزرگترین تولید کننده بوکسیت؛ دومین تولید کننده منگنز،
دومین تولید کننده سرب، سومین تولید کننده روي، سومین تولید
کننده کبالت؛ سوم تولیدکننده اورانیوم؛ ششمین تولیدکننده
بزرگ نیکل؛ هشتمین تولیدکننده قلع، چهاردهمین تولید کننده
فسفات، پانزدهمین تولید کننده گوگرد؛ پنجمین تولید کننده
بزرگ نمک، چهارمین در تولید و دومین صادر کننده بزرگ زغال

 
سنگ در جهان است. 

به گزارش بورس و بانک و به نقل از روابط عمومی شرکت تهیه و
تولید مواد معدنی ایران ؛ این کشور از لحاظ وسعت ششمین کشور
پهناور در دنیا است که 32 برابر بزرگتر از انگلستان و تقریبا برابر با

امریکا می باشد. طبق داده هاي اداره آمار استرالیا، سهم معدن 10٫4 درصد از اقتصاد استرالیا در سال هاي 2019-2020 بوده است. این حوزه با
ارزش 202 میلیارد دلار از تولید ناخالص داخلی به عنوان بزرگترین عامل اقتصادي در این کشور بوده است. 240،000 نفر به طور مستقیم در بخش
(METS) معدن و در مجموع 1٫1 میلیون شغل مستقیم و غیرمستقیم در بخش هاي معدن و تجهیزات نوین معدنکاري و فناوري هاي معدنی
مشغول به کار هستند. استرالیا به عنوان یکی از بزرگترین بازارهاي مواد معدنی دست نخورده در جهان، نزدیک به 80٪ از آن، هنوز تحت عملیات
هاي اکتشافی قرار نگرفته است. این کشور علیرغم عدم اجراي برنامه هاي اکتشافی سراسري، با معرفی کانسارهاي معدنی قابل توجه در غرب، جنوب
و منطقه کوئینزلند خود داراي موقعیتی مناسب، در رنک جهانی از فعالیت هاي معدنکاري قرار دارد. استرالیا همزمان با رشد به عنوان بخشی از
کلاس جهانی معدن، فرصت هاي بسیار مغتنمی براي داشتن نقشی بزرگ تر به عنوان یک بازیگر مهم در صحنه جهانی مواد معدنی با اکتشاف جدید
در اختیار داشته است. در استرالیا تمرکز فعالیت هاي معدنکاري در بخش هاي 1- استرالیاي غربی Western Australia(WA)2- استرالیا
New South نیو ساوت ولز -Victoria(VIC) 5ویکتوریا-Queensland(QLD)4 کوئینزلند -South Australia(SA) 3 جنوبی
Wales(NSW) 6-تاسمانیا Tasmania(TAS) 6- سرزمین هاي شمالی Northern Territory(NT) متمرکز می باشد که در ادامه به

 
تشریح آنها پرداخته می شود. 

 
معدنکاري در استرالیاي غربی 

استرالیاي غربی قطب استخراج معادن استرالیا و یکی از بازیگران اصلی در معدنکاري جهان است. این ناحیه میزبان حجم عظیمی از منابع درجه یک
و شامل بزرگترین معادن استرالیاست. استرالیاي غربی بزرگترین تامین کننده سنگ آهن در جهان، با چندین پروژه سنگ آهن، به ویژه در منطقه
Pilbara در شمال این ایالت می باشد. اکتشاف مواد معدنی جدید با تاکید بر لیتیوم و وانادیوم براي پاسخ به تقاضاهاي روز افزون جهانی به این
مواد، به طور مداوم در این منطقه در حال انجام است. این ناحیه توسط موسسه Fraser به عنوان منطقه اي برتر، در جهان براي سرمایه گذاري در
معدن رتبه بندي شده است. همانگونه که ذکر شد این ایالت میزبان 98 درصد از سنگ آهن و 60 درصد از ذخایر طلاي کشور استرالیا با اشتغال

 
مستقیم 20000 نفر می باشد. 



 
معدنکاري در استرالیاي جنوبی 

BHP’s این ایالت معدنکاري مواد معدنی مهم بسیاري از جمله مس، اورانیوم و زیرکونیوم را به جهان صادر می کند. استرالیاي جنوبی با معدن
Olympic Dam به عنوان بزرگترین معدن استرالیا و بزرگترین ذخایر اورانیوم جهان و معدن Iluka’s Jacinth-Ambrosia به عنوان
بزرگترین معدن زیرکون در جهان و میزبانی از 25 درصد منابع طلاي استرالیا و اشتغال 10 هزار نفر از جذاب ترین مناطق در جهان براي سرمایه

 
گذاري در معدن رتبه بندي شده است. 

 
معدنکاري در کوئینزلند 

کوئینزلند یک ایالت مهم استخراج مواد معدنی است، بسیاري از معادن ذغال سنگ استرالیا در حوضه بوون این ایالت واقع شده است. همچنین این
ایالت بزرگترین تامین کننده نقره در جهان است. سهم بخش معدن از اشتغال در این ایالت معدنکاري بیش از 50،000 نفر بوده که در 2018-19،
فعالیت هاي معدنی 75 میلیارد دلار به اقتصاد این ایالت کمک کرده است. نکته قابل توجه اینکه علیرغم سهم عظیم بخش معدن از اقتصاد این
ناحیه، معادن تنها 0٫1٪ از سطح زمین هاي این ایالت را اشغال می کند. همچنین معادن این ایالت میزبان برخی از با کیفیت ترین گرافیت ها و

 
بالاترین درجه رسوب رنیوم در جهان است. 

 
معدن در ویکتوریا 

ویکتوریا سهم بزرگی در تاریخ استخراج معادن استرالیا داشته و امروزه نیز پتانسیل بسیار مهیجی، براي اکتشافات مواد معدنی فراهم می کند.
ویکتوریا به دلیل تولید طلا، آنتیموان و زغال سنگ قهوه اي در جهان معدن کاري شناخته شده است. این منطقه محل استقرار شرکت هاي بزرگ
استخراج از جمله بخش تجهیزات نوین معدنکاري و فناوري هاي معدنی (METS) است. سهم معدن در اقتصاد و اشتغال این ایالت به ترتیب بیش از
13 میلیارد دلار و 121000 شغل می باشد. در سال 1851، طلا در بالارات Ballarat کشف شد و ملبورن به یکی از ثروتمندترین شهرهاي جهان

 
تبدیل گردید. شرکت هاي معدنی مستقر در ملبورن 65 درصد سهام بورس استرالیا (ASX100) را در سال 2018 به خود اختصاص دادند. 

 
معدنکاري در نیو ساوت ولز 

نیو ساوت ولز سرشار از مواد معدنی مانند ذغال سنگ، طلا، مس، نقره، سرب و روي، کبالت و لیتیوم است. ذخایر عمده ذغال سنگ در حوضه
سیدنی-گننه یافت می شود. معدن طلاي روباز Cowal در منطقه Central Western Plains بزرگترین معدن نیوساوت ولز است. این ایالت
در حال حاضر پروژه هاي زیادي در دست اجرا دارد که پس از اجرا، عملکرد بخش معدن در اقتصاد و اشتغال ایالت را به میزان قابل توجهی افزایش
می دهد. اما در شرایط فعلی 40000 نفر در این ایالت در بخش معدن شاغل بوده که حقوق دولتی معدنکاري در این ایالت بیش از دو میلیارد دلار
می باشد. از بندر نیوکاسل این ایالت سالانه 160 میلیون تن زغال سنگ کک شو به کشور هاي دیگر صادر می شود که این مسئله، این بندر را به

 
بزرگترین بندر صادراتی زغال سنگ جهان تبدیل نموده است. 

 
استخراج معدن در تاسمانی 

تاسمانی بیش از یک قرن است که یک تولید کننده مواد معدنی قابل توجه است و از تنوع زمین شناسی بالایی برخوردار است. این ایالت میزبان
کانی هاي آهن، مس، سرب، روي، قلع، سیلیس با درجه بالا و تنگستن است. در سال 17-2016 ، بخش معدن 1٫8 میلیارد دلار ارزش براي دولت

 
تحت عنوان حقوق دولتی تولید کرد. معدن رنیسون در ساحل غربی تاسمانی بزرگترین کانسار قلع استرالیا است. 

 
معدنکاري درسرزمین هاي شمالی 

سرزمین هاي شمالی در استرالیا سرشار از مواد معدنی در کلاس جهانی از جمله، روي، مس، سرب، تنگستن، لیتیوم، وانادیوم، فسفات و پتاس، طلا و
اورانیوم است. در حال حاضر هفت معدن در کلاس جهانی در این ایالت در حال فعالیت هستند. بندر داروین که بسیار نزدیک به آسیا واقع شده
است، به سرزمین هاي شمالی یک مزیت جغرافیایی براي صادرات مواد معدنی و روابط قوي با بازارهاي عمده در چین، کره، ژاپن و هند می بخشد.



ارزش صنعت معدنکاري در این محدوده بیش از 4 میلیارد دلار است. از نکات قابل توجه در این محدود قرار گیري یک سوم ذخائر شناخته شده
اورانیوم استرالیا در این ناحیه و میزبانی از بزرگترین معدن منگنز جهان در خلیج کارپنتاریا می باشد.



تسهیلاتی که کام تولید را شیرین کرد!

منبع: بورس و بانکشماره خبر:  193  |  تاریخ: 1400/05/09

بانک ملی ایران با تخصیص تسهیلات سرمایه در گردش به شرکت
شهد قند و چند شرکت تولیدي دیگر، کام بازار تولید را شیرین
کرد. به گزارش بورس و بانک و به نقل از روابط عمومی بانک ملی
ایران ؛ این بانک سرمایه موردنیاز بنگاه هاي تولیدي براي پرداخت
هزینه هاي کوتاه مدت خود اعم از حقوق و دستمزد کارکنان و
هزینه هاي جاري نظیر آب، برق، گاز، خرید مواد اولیه، لوازم
یدکی، ابزار کار و نقدینگی اتمام کالاي نیم ساخته یا در جریان

 
ساخت را در قالب تسهیلات سرمایه در گردش پرداخت می کند. 

بر همین اساس در یک سال گذشته بالغ بر 9 هزار و 37 میلیارد و 898 میلیون ریال تسهیلات سرمایه در گردش توسط شعبه مستقل مرکزي این

 
بانک به واحدهاي تولیدي پرداخت شده است. 

 
شرکت شهد قند یکی از این بنگاه هاست که در سال گذشته 320 میلیاد ریال تسهیلات سرمایه در گردش از بانک ملی ایران دریافت کرده است. 

این شرکت که از سال 1377 تاسیس شده است، سهم ویژه اي از بازار قند کله شکسته شده، شکر تصفیه شده و تافی و نبات را تامین می کند و
جلوگیري از خوابیدن خط تولید این شرکت، علاوه بر رونق تولید، اشتغال کارگر ایرانی را تضمین می کند.



بهره برداري خط تولید مایع خوراکی لسیتین سویا در خرمشهر

منبع: آبادان نیوزشماره خبر:  194  |  تاریخ: 1400/05/09

خط تولید مایع خوراکی لسیتین سویا با استفاده از توان محققان و تکنولوژي داخلی در کارخانه روغن کشی خرمشهر وابسته به سازمان اتکا به

 
بهره برداري رسید. 

به گزارش آبادان خبر، مدیرعامل شرکت روغن کشی خرمشهر روز شنبه در آیین بهره برداري از این
خط تولیدي با بیان اینکه حدود 80 درصد از ماده لسیتین کشور که عمده مصرف آن در صنایع
غذایی ، آرایشی ، بهداشتی و همچنین خوراك آبزیان است از خارج تامین می شود گفت:نیاز کلی
کشور به لسیتین حدود2 هزار و 500 تن است و در کشور فقط 2 شرکت تولید کننده این محصول

 
فعالیت دارند. 

 
محمد عبدي افزود:با بهره برداري از این خط تولید حدود 40 درصد ماده لسیتین سویا مورد نیاز کشور تامین می شود. 

وي با بیان اینکه کیفیت محصول تولیدي در این کارخانه با نوع خارجی آن قابل رقابت است گفت: تاکنون خطوط تولیدي این صنعت متکی به
تکنولوژي وارداتی بود اما این خط تولیدي که امروز راه اندازي شد تماما متکی به توانمندي صنعتگران داخلی بوده و از لحاظ کیفیت هم قابل رقابت

 
با نمونه خارجی است. 

مدیر عامل شرکت روغن کشی خرمشهر ارزآوري را دستاورد دیگر این خط تولید عنوان کرد و افزود: این خط تولید منجر به اشتغالزایی و ارزش

 
افزوده خوبی براي فعالان این شرکت و کارخانه می شود. 

وي با بیان اینکه با راه اندازي این خط تولید براي 10 نفر به صورت مستقیم ایجاد اشتغال شد گفت: لسیتین ماده فوق العاده ارزشمندي است که در
صنایع آرایشی بهداشتی نیز مصرف می شود و به جاي ماده اولیه آن فقط به عنوان نهاده دامی در کنجاله استفاده خواهد شد ضمن انکه این ماده به

 
عنوان ماده فوق العاده ارزشمند جداگانه خالص سازي، بسته بندي و وارد بازار می شود. 

عبدي سرمایه گذاري انجام شده براي راه اندازي این خط تولید را حدود 90 میلیارد ریال عنوان کرد و گفت: در صورتیکه این خط با تکنولوژي

 
خارجی راه اندازي می شد حداقل 300 میلیارد ریال هزینه در بر داشت. 

وي گفت: ظرفیت تولید لسیتین در این کارخانه سالانه هزار تن می باشد و امکان افزایش ظرفیت تولید روزانه به نسبت ظرفیت روغنکشی میسر

 
است. 

مدیر عامل شرکت روغن کشی خرمشهر اظهار داشت: روزانه هزار تن روغن کشی از سویا داریم که حدود 2درصد مواد تشکیل دهنده این دانه ها

 
صمغ است که جداسازي و خالص سازي آن وارد بازار خواهد شد. 

شرکت روغن کشی خرمشهر پنج کارخانه زیر مجموعه دارد که شامل کارخانجات تصفیه روغن کشی شماره یک و 2 ورامین، روغن کشی گنجه

 
رودبار و کارخانجات شوینده اتکا و روغن کشی خرمشهر می باشد. 



این کارخانه براي کمک به محرومیت زدایی در شهرستان خرمشهر در سال 86 در شهرك صنعتی منطقه آزاد اروند با استفاده از تکنولوژي روز دنیا و

 
با توان تولید هزار تن از دانه هاي روغنی سویا به بهره برداري رسید. 

 
کارخانه روغن کشی خرمشهر حدود 11درصد کنجاله مورد نیاز کشور را تولید کرده و حدود 110 نفر در این کارخانه مشغول به کار هستند. 

 
خوزستان،خبر خوزستان،اخبار خوزستان،آبادان نیوز،آبادان خبر 

منبع:ایرنا



افتتاح اولین صندوق قرض الحسنه اشتغال کشور با مشارکت بانک تجارت

منبع: نود اقتصاديشماره خبر:  195  |  تاریخ: 1400/05/09

در آستانه عید سعید غدیر خم و با مشارکت بانک تجارت، صندوق قرض الحسنه توسعه اشتغال برکت توسط ستاد اجرایی فرمان حضرت
امام (ره) در مراسمی با حضور مخبر رییس این ستاد، دولت آبادي مدیر عامل بانک تجارت و حیدري مدیر عامل این صندوق افتتاح شد.

اخبار شرکتها-به گزارش روابط عمومی بانک تجارت، حیدري مدیر عامل
صندوق قرض الحسنه توسعه اشتغال برکت در ابتداي مراسم گزارشی از
چگونگی ایجاد این صندوق را ارائه کرد و با قدردانی از همکاري و تعامل
مدیر عامل، اعضاي هیات مدیره و عامل بانک تجارت براي راه اندازي این
صندوق گفت: وجود بسترهاي مناسب بانکداري دیجیتال در بانک تجارت
سبب شد که همزمان با پیگیري اخذ مجوز صندوق از بانک مرکزي و
شوراي پول و اعتبار، به صورت موازي هماهنگی لازم را با بانک تجارت
براي ایجاد بسترهاي لازم داشته باشیم تا متقاضیان دریافت تسهیلات

صندوق بتوانند از این طریق و بدون نیاز به حضور فیزیکی در شعبه مراحل افتتاح حساب، احراز هویت، تخصیص امضاي دیجیتال و در نهایت دریافت

 
تسهیلات را به صورت الکترونیک و دیجیتال انجام دهند. 

در ادامه دولت آبادي مدیر عامل بانک تجارت به ابعاد گسترده فعالیت این صندوق اشاره کرد و افزود: بانک تجارت افتخار دارد که با برخورداري از
1700 شعبه و باجه در سراسر کشور و با نگاه عمل به مسئولیت هاي اجتماعی و با امضاي تفاهمنامه با صندوق قرض الحسنه توسعه اشتغال برکت،

 
گامی بلند را براي اداي دین به اقشار آسیب پذیر و اعطاي تسهیلات در سریع ترین زمان به افراد معرفی شده از سوي صندوق بردارد. 

وي افزود: بموجب تفاهمنامه منعقد شده بانک با صندوق آمادگی داریم علاوه بر اعطاي تسهیلات خدمات دیگري همچون صدور ضمانتنامه و
گشایش اعتبارات اسنادي را براي معرفی شدگان از سوي صندوق به انجام رسانده و خدمات بیمه اي، کارگزاري و تامین سرمایه را نیز از طریق

 
شرکتهاي هلدینگ مالی بانک ارائه کنیم. 

مخبر رییس ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره) نیز با اشاره به این که طرح و ایده اجرایی تاسیس صندوق از دو سال پیش در بنیاد برکت شکل
گرفت تصریح کرد: قرض الحسنه، نماد بانکداري اسلامی است و امیدواریم با افتتاح صندوق قرض الحسنه توسعه اشتغال برکت، مردم بیش از همیشه
طعم دریافت تسهیلات قرض الحسنه را احساس کنند. افتتاح این صندوق در آینده منشاء یک تحول خواهد شد و بزودي برکات آن را در بحث ایجاد

 
اشتغال و حمایت از شرکت هاي دانش بنیان شاهد خواهیم بود. 

وي بخش قابل توجهی از اشتغال ایجاد شده در کشور را از طریق بنگاه هاي اقتصادي خرد ذکر کرد و افزود: ایجاد 500 هزار فرصت شغلی در هر

 
سال از طریق این صندوق در برنامه قرار دارد. 

در خاتمه این مراسم، تفاهمنامه همکاري بانک تجارت با صندوق توسعه و اشتغال برکت به امضاي دولت آبادي مدیر عامل بانک و حیدري مدیر

 
عامل این صندوق رسید. 

بموجب این تفاهمنامه بانک تجارت نسبت به افتتاح حساب و پرداخت تسهیلات به معرفی شدگان صندوق از طریق بسترهاي کاملا دیجیتال اقدام
خواهد کرد. پذیرش انواع تعهدات در چارچوب قوانین و مقررات بانک مرکزي و ارائه انواع خدمات بانکی الکترونیک به معرفی شدگان صندوق، از

دیگر مفاد این تفاهمنامه است.



انعقاد 11 تفاهم نامه همکاري با ادارات برخوار در سه ماهه اول سال

منبع: صاحب نیوزشماره خبر:  196  |  تاریخ: 1400/05/09

رئیس مرکز آموزش فنی و حرفه اي شهرستان برخوار با بیان اینکه در سه ماهه اول سال حدود 10 تفاهم نامه همکاري با ادارات شهرستان
منعقد شده است، گفت: انعقاد 4 تفاهم نامه آموزشی با دهیاري هاي شهرستان برخوار از جمله این تفاهم نامه ها است.

رئیس مرکز آموزش فنی و حرفه اي شهرستان برخوار با بیان اینکه در سه ماهه اول سال حدود 10 تفاهم نامه همکاري با ادارات شهرستان

 
منعقد شده است، گفت: انعقاد 4 تفاهم نامه آموزشی با دهیاري هاي شهرستان برخوار از جمله این تفاهم نامه ها است. 

به گزارش صاحب نیوز؛ علیرضا ملک پور رئیس مرکز آموزش فنی و
حرفه اي شهرستان برخوار در نشست خبري با اهالی رسانه و خبرنگاران
که به مناسبت هفته کارآفرینی و آموزش هاي فنی و حرفه اي برگزار
شد، با بیان اینکه در سه ماهه اول سال 1400 حدود 10 تفاهم نامه
همکاري با ادارات و نهادهاي شهرستان منعقد شده است، گفت: انعقاد 4
تفاهم نامه آموزشی با دهیاري هاي شهرستان برخوار از جمله این تفاهم

 
نامه ها است. 

وي افزود: این تفاهم نامه ها در راستاي توانمند سازي هاي این مرکز در استفاده از پتانسیل هاي آموزشی و پژوهشی با دهیاري هاي علی آباد

 
ملاعلی، محسن آباد، مرغ و دنبی و علی آبادچی و پروانه منعقد شد. 

رئیس مرکز آموزش فنی و حرفه اي شهرستان برخوار گفت : انعقاد تفاهم نامه همکاري با دانشگاه آزاد اسلامی واحد دولت آباد هم از دیگر تفاهم

 
نامه هاي سه ماهه اول سال 1400 است. 

ملک پور اظهار کرد: در جلسه اي که با حضور مسئولین اداره کار، رفاه و تعاون اجتماعی و مدیران آموزشگاه هاي آزاد شهرستان برگزار شد، مقرر شد
که آموزش هاي مهارتی در شهرستان برخوار تولید محور شوند. همچنین در این جلسه مسائل مربوط به اشتغال شهرستان و مشکلات بیمه اي

 
آموزشگاه هاي آزاد نیز مطرح و بررسی شد. 

رئیس مرکز آموزش فنی و حرفه اي شهرستان برخوار تصریح کرد: در راستاي توسعه همکاري هاي مشترك با کارخانجات و شهرك هاي صنعتی

 
شهرستان برخوار از یک کارگاه تولیدي صنایع دستی بازدید صورت گرفت. 

 
وي ادامه داد: هدف از این بازدید آغاز توسعه همکاري هاي مشترك با کارخانجات و شهرك هاي صنعتی شهرستان برخوار بود. 

علیرضا ملک پور همچنین به برگزاري جلسه اي با حضور رئیس اداره بهزیستی و معاون کمیته امداد امام خمینی (ره) شهرستان خبرداد داد و گفت:

 
این جلسه در راستاي معرفی نیروهاي مهارت آموخته و ماهر به شرکت هاي تولیدي شهرستان برخوار برگزار شد. 

رئیس مرکز آموزش فنی و حرفه اي شهرستان برخوار ادامه داد: هدف اصلی مرکز فنی و حرفه اي، آموزش و بالا بردن مهارت افراد قبل از اشتغال

 
است. 

وي با اشاره به برگزاري جلسه اي جهت بررسی مشکلات اشتغال و اشتغالزایی در روستاهاي شهرستان، عنوان کرد: این جلسه در راستاي توانمند
سازي روستاییان شهرستان برخوار و بررسی پتانسیل هاي مهارتی با حضور مسئولین بسیج سازندگی و مهندسین، نماینده بنیاد برکت و دهیاران



 
شهرستان برگزار شد. 

ملک پور اظهار کرد: همچنین در راستاي رفع موانع اشتغال در روستاهاي شهرستان برخوار جلسه اي در روستاي محسن آباد و بخشداري حبیب آباد

 
برگزار شد. 

 
وي افزود: در این جلسات بر آموزش ویژه اشتغال از طریق آموزش هاي دوگانه در شهرستان و برطرف نمودن موانع اشتغال روستاییان تاکید شد. 

رئیس مرکز آموز فنی و حرفه اي شهرستان برخوار با بیان اینکه جلسه اي با اداره جهاد کشاورزي بخش حبیب آباد برگزار شد، تشریح کرد: با توجه
به پتانسیل ها و امکانات موجود در بخش حبیب آباد، مقرر شد دوره هاي کشت و کار گلخانه اي گیاهان دارویی، پرورش گیاه هاي زینتی و آپارتمانی

 
و پرورش ماهیان زینتی انجام پذیرد. 

ملک پور در پایان ادامه داد: پیرو این جلسه، نخستین دوره آموزشی کشت و کار گلخانه اي در شهرستان برخوار با همکاري اداره جهاد کشاورزي

 
بخش حبیب آباد برگزار شد. 

انتهاي پیام/



استارت آپهاي فعال در حوزه اقتصاد دیجیتال شناسایی می شوند

منبع: ایستناشماره خبر:  197  |  تاریخ: 1400/05/09

استارت آپهاي فعال در حوزه اقتصاد دیجیتال با حمایت ستاد
اقتصاد دیجیتال و هوشمندسازي معاونت علمی و فناوري،

 
شناسایی می شوند و مراحل رشد خود را طی می کنند. 

ستاد توسعه اقتصاد دیجیتال از ایجاد بستري براي فعالیت استارت
آپ هاي فعال حوزه اقتصاد دیجیتال در راستاي توسعه فناوري

 
هاي نوین خبر داد. 

استارت آپ هاي فعالی که در مراحل اولیه رشد قرار دارند با
حمایت ستاد توسعه فناوري هاي اقتصاد دیجیتال و هوشمندسازي معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري، توسط مرکز نوآوري فینوداد در برج

 
فناوري دانشگاه امیرکبیر، شناسایی می شوند. 

این فراخوان مربوط به مجموعه هاي فعال حوزه فین تک، بانکداري باز، پردازش ابري، اینترنت اشیا، بلاکچین، هوش مصنوعی، بانکداري دیجیتال،

 
کلان داده، رباتیک و سایر حوزه هاي مرتبط با فین تک و بانکداري است. 

قرار است بستري فراهم شود تا استارت آپ ها، منتورها و مشاوران، شرکت هاي بزرگ و متخصص ملی و بین المللی و سرمایه گذاران خرد گرد هم
آیند و با مشارکت و هم افزایی در این اکوسیستم در جهت رشد و توسعه کسب و کار استارت آپ ها و همچنین توسعه فناوري هاي نوین و به روز

 
دنیا گام هاي بلندي بردارند. 

این مرکز نوآوري مستقر در برج فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر یک ساختار منسجم و مشخص در جهت حمایت و توسعه کارآفرینی نوآورانه و

 
دانش بنیان است که به منظور ایجاد کسب وکارهاي نوپاي ارزش آفرین، آنها را تحت پوشش و حمایت خود در می آورد. 

خدماتی چون فضاي کار اشتراکی، برگزاري دوره هاي آموزشی، حمایت هاي مالی، بازاریابی و تجاري سازي و مشاوره هاي تخصصی از جمله

 
تسهیلات این مرکز نوآوري است. 

تیم ها، هسته هاي نوآور و استارت آپهایی که در این حوزه فعالیت دارند می توانند براي بهره مندي از خدمات شتابدهی به سایت فینوداد مراجعه
کنند.



شکستن حلقه فقر با مهارت آموزي مقدور است

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  198  |  تاریخ: 1400/05/09

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: شکستن حلقه فقر و جلوگیري از افتادن در سیاه چاله آن با ایجاد اشتغال پایدار مبتنی بر مهارت هاي
آموزش هاي فنی و حرفه اي مقدور است.

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: شکستن حلقه فقر و
جلوگیري از افتادن در سیاه چاله آن با ایجاد اشتغال پایدار مبتنی

 
بر مهارت هاي آموزش هاي فنی و حرفه اي مقدور است. 

به گزارش خبرگزاري مهر به نقل از وزارت تعاون، کار و رفاه
اجتماعی، محمد شریعتمداري در آئین گشایش نوزدهمین دوره
مسابقات ملی مهارت که با حضور معاون اول رئیس جمهوري
برگزار شد، اظهار داشت: شکستن حلقه فقر و جلوگیري از افتادن
در سیاه چاله آن با ایجاد اشتغال پایدار مبتنی بر مهارت هاي
آموزش هاي فنی و حرفه اي مقدور است. توسعه انسانی و نیروي
انسانی، مهمترین دارایی و سرمایه در جهان امروز است، توجه به

 
جایگاه رفیع و بلند مربیان، اساتید و معلمان این حوزه ضروري است. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی تاکید کرد: نهضت مهارت افزایی، بدون حضور صنعتگران، صاحبان کار و کارآفرینان امکان پذیر نیست و باید شرایط

 
مهیا شود تا بتوانند مهارت آموزي را به موضوعی ملی تبدیل کنند. 

وي با بیان اینکه حضور معاون اول در سازمان فنی و حرفه اي، نقطه عطفی در تاریخ این سازمان است، خطاب به وي گفت: حضور شما براي این

 
سازمان ارزشمند است و امیدوارم، منشأ خیر و برکت و اثر در توسعه مهارت باشد. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی اظهار داشت: در عصر حاضر، مهارت آموزي اهمیت زیادي دارد و واحدهاي صنعتی به این نتیجه رسیده اند که با

 
اداره سنتی واحد خود بدون استفاده از مهارت و فن امکان ادامه حیات امکانپذیر نیست. 

وي با بیان اینکه اهمیت اینترنت اشیا، بلاك چین و هوش مصنوعی توضیح داد: در کنار آموزش فنی حرفه اي به کمک بخش خصوصی، بنیادهاي

 
اینترنت اشیا، بلاك چین و هوش مصنوعی را تأسیس کرده و در حال توسعه آن هستیم. 

 
شریعتمداري تصریح کرد: در زمینه تولید محصولات الکترونیک مجازي و آي تی، اپلیکیشن ها و نرم افزارها قدم هاي بزرگی برداشته شده است. 

وزیر تعاون کار و رفاه اجتماعی به موضوع مهارت آموزي در مدارس، آموزشگاه ها و دانشگاه ها نیز پرداخت و گفت: به رغم اینکه کرونا باعث شد
آموزش مراکز فنی و حرفه اي در سال 99 که اوج کرونا بود از سال 98 کمتر باشد، ولی با آموزش 36 هزار نفر بیشتر در مراکز کار و دانش تا

 
حدودي این موضوع جبران شد و حدود 204 هزار نفر در سال 99 در کار و دانش، مهارت هاي فنی حرفه اي آموزش دیدند. 

 
شریعتمداري بر توسعه مهارت آموزي در دانشگاه ها نیز تاکید کرد. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی تصریح کرد: فعالیت هاي سازمان فنی و حرفه اي باید در سطوح پایین آموزش، به صورت ویژه به مردم سپرده شود و
سازمان در جایگاه مشاور، هادي و کمک کننده قرار بگیرد. 



وي گفت: نقش آموزش فنی حرفه اي در ارتقا بهره وري در کشور مهجور است، با داشتن مهارت در زندگی خانوادگی، اجتماعی و شغلی می توان

 
زندگی بهتري داشت. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در خصوص مهارت آموزي و مسئله آسیب هاي اجتماعی نیز گفت: استفاده از مهارت در آسیب هاي اجتماعی در
دستور کار قرار داشته؛ بالا بردن سطح آموزش ها و شکوفا کردن استعداد کسانی که داراي معلولیت ظاهري هستند اما توانایی فنی و مهارتی بالایی

 
دارند در این دوره با همکاري سازمان فنی حرفه اي و بهزیستی پیگیري شد و جریان بازتوانی مهارتی این مجموعه مورد توجه قرار گرفت. 

 
وي در خصوص آموزش مهارتی سربازان وظیفه، خاطر نشان کرد: با فراگیري آموزش فنی و حرفه اي این دوره با ارزش بیشتري سپري می شود. 

شریعتمداري افزود: آموزش مهارتی سربازان می تواند براي پیدا کردن شغل مناسب بعد از سربازي بسیار مؤثر باشد، هم در معاونت اشتغال و هم در

 
سازمان فنی و حرفه اي توسعه این آموزش ها به طور ویژه دنبال می شود. 

گفتنی است، نوزدهمین دوره مسابقات ملی مهارت، به صورت نمادین در رشته هاي لوله کشی و اجراي سیستم هاي گرمایشی با 8 رقابت کننده از
استان هاي سمنان، بوشهر، خراسان رضوي، اردبیل، ایلام، زنجان، یزد و کردستان در مرکز تربیت مربی کرج برگزار شد.



خدمات مجازي بانک توسعه تعاون در سطح مطلوبی است

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  199  |  تاریخ: 1400/05/09

خبرگزاري آریا - با توجه به شیوع بیماري کرونا در سطح کشور،خدمات بانکی در سطح شعب و باجه هاي بانک توسعه تعاون به صورت مطلوب ارائه

 
می شود. 

به گزارش خبرگزاري آریا ، حجت اله مهدیان در تماس با همکاران شعب گفت:همکارانمان در شعب و باجه هاي بانک توسعه تعاون به عنوان

 
نیروهاي خط مقدم در دوران شیوع کرونا به نحو مطلوبی به مشتریان خدمات رسانی کردند. 

وي افزود:زیر ساخت هاي فنی بانک به گونه اي طراحی شده است که بخش زیادي از خدمات بانک قابلیت ارائه بدون حضور مشتري در شعبه را
دارد. مهدیان با اشاره به 26هزار میلیارد ریال تسهیلات اشتغال زایی روستایی و عشایري گفت: این مهم با همکاري و همت همه همکاران صف وستاد

 
در سطح کشور انجام شده است. 

وي تاکید کرد :اقدامات توسعه اي بانک توسعه تعاون به تایید نهاد هاي بالا دستی رسیده است . همچنین با توجه به اهداف توسعه اي تعریف شده

 
بانک ،تسهیلات مناسبی به مددجویان نهادهاي حمایتی همچون کمیته امداد و سازمان بهزیستی پرداخت شده است. 

در این گفت و گوي تلفنی ماشااالله حسن زاده رئیس شعبه نایین اصفهان، حسن محسنی رئیس شعبه گناوه بوشهر، محمد مهدي جاست از باجه
شهید بابایی مهدیه قزوین و محسن سپاهی از باجه کنارك شعبه چابهار سیستان و بلوچستان به تشریح اقدامات انجام شده در محل فعالیت خود
پرداختند. مهدیان؛ مدیر عامل بانک توسعه تعاون نیز با تقدیر از فعالیت هاي انجام شده اظهار امیدواري کرد تا همکاران بانکی در اولویت تزریق

 
واکسن کرونا قرار گیرند. 

<--



سامانه 141 راه ارتباطی مخاطبان و مدیریت حمل و نقل عمومی کیش

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  200  |  تاریخ: 1400/05/09

خبرگزاري آریا - ساکنان و گردشگران کیش در تیر امسال از طریق سامانه 141 شرکت

 
عمران،آب و خدمات منطقه آزاد از حمل و نقل عمومی کیش خدمات دریافت کردند 

به گزارش روابط عمومی و امور بین الملل سازمان منطقه آزاد کیش، مدیریت حمل و نقل
عمومی جزیره کیش از جمله بخش هاي این شرکت، که در زمینه حمل و نقل ساکنان و
گردشگران در نقاط مختلف جزیره کیش فعالیت می کند، سامانه 141را با هدف بهبود خدمات
و برقراري ارتباط موثر با مخاطبان به دریافت انتقادات، پیشنهادات، شکایات مردمی و همچنین

 
اشیاء گمشده اختصاص داده است. 

بر اساس این گزارش در تیر امسال 1488 تماس مردمی با سامانه 141برقرار شده است که بیشترین تماس ها در این ماه، مفقودي اشیاء گمشده،
مکشوفه در ناوگان حمل و نقل عمومی و تحویلی به صاحبان اشیاء مربوطه بوده است. همچنین واحد صدور مجوز فعالیت مدیریت حمل و نقل
عمومی کیش در این ماه با 428 مورد شامل تشکیل پرونده و صدور معرفی نامه جهت استعلام ها، صدور پروانه اشتغال رانندگی و تمدید پروانه
فعالیت در ناوگان حمل و نقل عمومی( اعم از تاکسیرانی و مینی بوس رانی، باربري ، تور گردانی و ترانسفر هتل ها )، فعالیت موثري براي ارائه

 
خدمات حمل و نقل در جزیره کیش داشته است . 

در این ماه به صاحبان تاکسی بابت خرید و فروش تعداد 16 دستگاه وسائط نقلیه عمومی و خودروهاي باربري براي نصب سیستم ناوبري (gps) از

 
واحد هاي نوسازي و نقل و انتقال، هوشمند سازي ناوگان مدیریت حمل و نقل عمومی خدمات ارائه شد. 

برگزاري دوره هاي آموزشی تخصصی براي 23 نفر از رانندگان با هدف آشنایی بیشتر آنها با شرایط فعالیت در ناوگان حمل و نقل شهري کیش و
ارتقاء سطح خدمات از دیگر فعالیت هاي مدیریت حمل و نقل عمومی کیش در تیر امسال بوده است.



افزایش 110 درصدي بودجه صید و صیادي سال 1400 در حوزه شیلات شهرستان ساري

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  201  |  تاریخ: 1400/05/09

خبرگزاري آریا- افزایش 110 درصدي بودجه صید و صیادي سال 1400 در

 
حوزه شیلات شهرستان ساري . 

به گزارش خبرنگارآریادفترمازندران درساري، ، صادقی رئیس شیلات
شهرستان ساري و میاندرود از افزایش 110 درصدي بودجه صیدو صیادي

 
در شهرستان ساري و افزایش 70 درصدي در شهرستان میاندرود خبر داد. 

رئیس شیلات شهرستان ساري و میاندرود تصریح کرد: با توجه به ظرفیت
هاي شهرستان ساري و میاندرود در حوزه صید و صیادي و اجراي طرح
هاي کمک به تکثیر طبیعی ماهیان سفید دریاي خزر، افزایش بودجه در

این بخش با برنامه ریزي می تواند موجب تثبیت اشتغال و کمک به بازسازي ذخایر گونه ارزشمند دریاي خزر گردد.



دلایل افزایش شکاف طبقاتی در جامعه

منبع: روزنامه تجارتشماره خبر:  202  |  تاریخ: 1400/05/09

سلامت نیوز:شکاف طبقاتی یکی از آسیب هاي مهم جوامع بشري به حساب می آید. اختلاف و شکاف هاي طبقاتی مساله اي است که از دیرباز

 
رواج داشته است، بااین حال پس از دوران مدرنیته بحث هایی در این زمینه وارد حوزه مطالعات اجتماعی و اقتصادي شد. 

به گزارش سلامت نیوز به نقل از روزنامه صبح نو ،مساله اختلاف و شکاف طبقاتی در بیشتر جوامع با میزان و اندازه اي متفاوت وجود دارد؛ کشور ما
نیز از این قاعده مستثنا نیست. شکاف طبقاتی در حالی به دلیل سیاست هاي غلط دولت به ثبت عدد 40/0 به بالاترین نرخ 16سال اخیر رسیده که
براساس برنامه ششم توسعه این نرخ باید به 34/0 کاهش می یافت. شکاف طبقاتی در طول دولت یازدهم و دوازدهم در حالی تشدید شده که ردپاي

 
سیاست هاي غلط و انفعال وزارت امور اقتصادي و دارایی به عنوان سکاندار اقتصادي دولت در آن بسیار چشمگیر است. 

از یک سو سیاست هاي حمایتی براي بهبود این شاخص به انجام نرسید و از سوي دیگر، سیاست هاي غلط در سایر بخش ها و بی عملی وزارت
اقتصاد به ویژه در حوزه اصلاح نظام مالیاتی منجر به بدتر شدن این شاخص شد. اما سوال اینجاست که چه عواملی باعث ایجاد افزایش شکاف
طبقاتی در جامعه خواهد شد؟ براي پاسخ به این سوال و جوانب اجتماعی این رخداد با «ناصر رضایی» پژوهشگر اجتماعی و جامعه شناس گفت و گو
کرده است.فقدان اشتغال کافی، توزیع نابرابر فرصت ها، انحصارها و امتیازهاي اهداشده به افراد خودي و شکاف هاي گسترده درآمدي؛ فاصله طبقاتی

 
میان حلقه قدرت و ثروت را با طبقات میانی و فرودست جامعه عمیق و عمیق تر کرده است. 

یکی از راه هاي سنجش وضعیت توزیع درآمد، استفاده شاخص ضریب جینی است که عددي بین صفر و یک است؛ عدد صفر اشاره به برابري کامل
در توزیع درآمدها و عدد یک، حاکی از نابرابري کامل در توزیع درآمدها یا مخارج استیکی از این نشانه هاي بی عدالتی می تواند توزیع ناهمگن
درآمد و وجود اختلاف طبقاتی در بهره مندي از دارایی ها در اقتصاد باشد. به این معنی که تفاوت دهک هاي مختلف درآمدي با هم به چه میزان

 
است. 

قطعا هرچه این تفاوت درآمدها بالاتر رود شاهد بی عدالتی بیشتري در یک اقتصاد خواهیم بود. براي به دست آوردن این تفاوت ها در بین دهک
هاي مختلف درآمدي، معروف ترین و پرکاربردترین شاخص، ضریب جینی است. ناصر رضایی دراین باره می گوید: «نابرابري اجتماعی پدیده اي است

 
به قدمت تاریخ. در نتیجه بسیاري از به اصطلاح متفکران از این گزاره این برداشت را می کنند که نابرابري طبیعی است. 

یعنی بین تداوم تاریخی یک چیز و طبیعی بودن آن، یک رابطه خیالی متصور می شوند؛ ایران معاصر الی ماشااالله پر است از این تیپ استدلال ها.
البته روشن نیست که چرا تداوم تاریخی یک چیز حتما باید به طبیعی بودن آن منجر شود. البته وقتی به این نتیجه برسیم که یک چیز طبیعی است
یعنی تغییر آن ضرورت ندارد و حتی مجاز نیست؛ لذا این استدلال که نابرابري را در معناي عام به طبیعی بودن پیوند بزنیم، خواه ناخواه خصلت

 
هایی سیاسی پیدا می کند. 

کسانی که به سمت طبیعی جلوه دادن انواع نابرابري پیش می روند به سوي انواعی از محافظه کاري گرایش دارند که روند فعلی امور را حفظ کنند و
هر نوع تغییر را همچون شورشی علیه آنچه طبیعی است، جلوه دهند.»این جامعه شناس می افزاید:«شکاف طبقاتی به معناي شکاف درآمدي را
داریم و همواره و همیشه هم داشته ایم و مربوط به بعد از انقلاب نمی شود یعنی قبل از انقلاب هم چنین بوده است. آمیزش ثروت و قدرت و عدم

 
شکل گیري عدالت و الگوي عادلانه در توزیع ثروت و قدرت، منجر به شکاف طبقاتی شد. 

این شکاف تنها در حوزه اقتصاد باقی نماند و به حوزه هاي اجتماعی و خانوادگی نیز کشیده شد. اختلاف طبقاتی در تهران به حدي رسیده است که
یک خانه با خانه دیگر می تواند زمین تا آسمان تفاوت داشته باشد و لازم نیست که چند محله و منطقه بالاتر باشد. در این مقوله قصد نداریم

 
فرهنگ پایین شهر و بالاي شهر را مقایسه کنیم یا به باد انتقاد بگیریم بلکه درباره این بحران جدي اجتماعی صحبت می کنیم. 



اختلاف طبقاتی مقوله اي نیست که نیاز به فرهنگ سازي داشته باشد، نیاز به این دارد که روند اقتصادي کشور رنگ و بویی ثابت به خود بگیرد و
گاهی مسوولان به جاي ساختن پاساژهاي شیک، مدارس چشم نواز و پارك هاي عاري از هرگونه مسمومیت در طبقات بالاي کلانشهر تهران، گوشه
چشمی به پایین شهر داشته باشند و بدون صدمه زدن به آثار تاریخی و باستانی این مناطق کمی طهران قدیم را نو کنند.بدبینی فرهنگی، اعتیاد، بی

 
بندوباري، طلاق و انقلاب هاي سیاسی و اجتماعی از اثرات فاصله طبقاتی در یک جامعه است.» 

 
شکاف طبقاتی نباید به نامساله تبدیل شود 

گفته می شود، شکاف طبقاتی به معناي دسترسی به امکانات است یعنی هر گروهی که دسترسی بیشتري به امکانات داشته باشد، در طبقات بالاي
اجتماع قرار دارد و آن هایی که دسترس هاي کمتري دارند، قاعدتا در طبقات پایین جامعه قرار می گیرند. رضایی توضیح می دهد: «درحال حاضر

 
افراد یک جامعه را به 10دهک تقسیم کرده و باتوجه به درآمد و هزینه هایی که دارند، آن ها را در هریک از این طبقات جایی می دهند. 

درحال حاضر پنج دهک درآمدشان به هیچ وجه تکافوي معاش شان را نمی دهد؛ بنابراین این ها را جزو طبقات پایین جامعه قرار داده اند. دومین
نکته دسترسی همه اقشار یک جامعه به حداقل امکانات است و امروزه این حداقل امکانات به عنوان حقوق اولیه افراد یک جامعه شناخته می شود.
این حداقل حقوق در درجه اول غذا بعد پوشاك و مسکن و سپس آموزش و بهداشت درمان و رفت و آمدهاست. کشورهاي توسعه یافته به این حقوق
حداقلی، تفریحات را هم اضافه کرده اند و دولت ها بابت آن یارانه می دهند.در یک دهه اخیر دسترسی به شبکه هاي اینترنتی و مجازي هم به این

 
حقوق افزوده شده است.» 

این جامعه شناس می افزاید: «متاسفانه غلبه اقتصادسنجی و فهم کمی از امر اقتصادي باعث شده است که براي فهم شکاف طبقاتی و انواع نابرابري،

 
صرفا به آمارها اکتفا کنند و احساس محرومیت و معانی ذهنی افراد را کنار بگذارند. 

در ایران معاصر اقتصاد را صرفا به عنوان امري کمی می فهمند و ذهنیت ها و معانی کنشگران را به عنوان اموري بیرون از اقتصاد تحلیل می کنند؛
بنابراین ممکن است با بازي هاي آماري به این سمت وسو هم حرکت کنند که کل مساله نابرابري را بدل به نامساله کنند. اینطور نیست که چون

 
علم آمار از ریاضیات مشتق می شود بري از خطا و دروغ و سفسطه باشد. 

براي مثال، وقتی شما از درآمد افراد یک اجتماع میانگین می گیرید، ممکن است میانگینی مطلوب هم حاصل شود بدون اینکه این مساله را لحاظ
کنید که درآمدهاي بالا را وقتی با درآمدهاي پایین جمع می زنیم و بعد به تعداد تقسیم می کنیم، ممکن است میانگینی نسبتا مطلوب براي درآمد

 
کل حاصل شود ولو اینکه اکثریت افراد درآمدي پایین داشته باشند. 

غالب آمارهاي ما به این شکل ارائه می شوند؛ براي مثال میانه یا نماي درآمدي کمتر اعلام می شود و غالبا میانگین ها بیان می شوند که یک
سفسطه تمام عیار است. در مورد سایر شاخص ها نیز چنین بازي هایی صورت می گیرد، بعد هم به استناد این بازي ها بخش بزرگی از مسائل و

بحران هاي زندگی به برداشت هاي ذهنی فروکاسته می شود.»



خلاقیت رکن کارآفرینی است

منبع: ایرناشماره خبر:  203  |  تاریخ: 1400/05/09

تهران-ایرنا- رییس سازمان پژوهش و برنامه ریزي آموزشی به مناسبت روز ملی کارآفرینی و آموزش هاي فنی و حرفه اي گفت: کارآفرینی
در محیط نامأنوس متولد نمی شود؛ لازم است بین انسان و محیط الفت ایجاد شود تا به خلاقیت و کارآفرینی برسد.

تهران-ایرنا- رییس سازمان پژوهش و برنامه ریزي آموزشی به
مناسبت روز ملی کارآفرینی و آموزش هاي فنی و حرفه اي گفت:
کارآفرینی در محیط نامأنوس متولد نمی شود؛ لازم است بین

 
انسان و محیط الفت ایجاد شود تا به خلاقیت و کارآفرینی برسد. 

به گزارش روز شنبه وزارت آموزش و پرورش، حسن ملکی اظهار
کرد: «کارآفرینی» به این معناست که انسان قدرت ساخت و

 
طراحی لوازم و ابزار جدید، بر اساس طرح و ایده هاي نو را دارد. 

وي کارآفرینی را عامل مهمی در رشد اقتصادي کشورها خواند و
گفت: کشورهاي پیشرفته در مسائل اقتصادي و فنی، به وسیله

 
انسان هایی پیشرفت کرده اند که قدرت آفرینندگی داشته اند. بدیهی است که «خلاقیت» ضلع بسیار مهم «کارآفرینی» است. 

ملکی بر لزوم توجه به برنامه ریزي آموزشی در شاخه فنی و حرفه اي تأکید کرد و افزود: برنامه ریزي هاي آموزشی باید به گونه اي انجام شود که

 
فارغ التحصیلان شاخه هاي فنی و حرفه اي، در پایان دوره تحصیلی توانایی کارآفرینی را در عرصه هاي مختلف داشته باشند 

وي افزود: نمی توانیم هر فرد را تنها براي یک کار معین، تربیت کنیم به این معنا که تنها براي یک حرفه معین، مهارت لازم را به دست آورد. بلکه
باید تلاش کنیم روحیه کارآفرینی را تقویت کنیم تا هر فرد بتواند شرایط کار را ایجاد کند. در این راستا باید شایستگی ها را افزایش دهیم زیرا

 
مشاغل در حال تغییر هستند. 

معاون وزیر آموزش و پرورش گفت: اگر در عرصه برنامه ریزي هاي کارآفرینی، تفاوت هاي منطقه اي را نیز لحاظ کنیم، شاهد تکثر گسترده اي
خواهیم بود که یک نیاز است. در واقع کارآفرینی باید در بستر و میدان بومی شکل گیرد و این باید یکی از رویکردهاي اصلی ما در این مسیر باشد

 
زیرا کارآفرینی محیط مانوس می طلبد. 

ملکی تأکید کرد: کارآفرینی در محیط نامأنوس متولد نمی شود بنابراین باید تفاوت استان هاي مختلف را مد نظر قرار دهیم تا با ایجاد الفت بین هر

 
فرد و محیط پیرامونش، به خلاقیت و کارآفرینی برسیم. 

 
برچسب ها 

 
- مدارس 

 
- هنرستان 

 
- سازمان پژوهش و برنامه ریزي آموزشی 

 
- سازمان پژوهش و برنامه ریزي آموزشی 



 
- کار آفرینی 

- وزارت آموزش و پرورش



طرح نظام اشتغال دانش آموختگان تربیت بدنی و علوم ورزشی با رویکرد خصوصی سازي

در پژوهشگاه تربیت بدنی خاتمه یافت

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  204  |  تاریخ: 1400/05/09

پژوهشگاه تربیت بدنی و علوم ورزشی نظام اشتغال دانش آموختگان تربیت بدنی و علوم ورزشی با رویکرد خصوصی سازي در قالب یک طرح
پژوهشی با اتمام رساند.

طرح نظام اشتغال دانش آموختگان تربیت بدنی و علوم ورزشی با
رویکرد خصوصی سازي در پژوهشگاه تربیت بدنی خاتمه یافت
پژوهشگاه تربیت بدنی و علوم ورزشی نظام اشتغال دانش
آموختگان تربیت بدنی و علوم ورزشی با رویکرد خصوصی سازي

 
در قالب یک طرح پژوهشی با اتمام رساند. 

به گزارش برنا، نبود بازار کار براي فارغ التحصیلان علوم ورزشی در
نظام آموزش عالی ازیک طرف و ضعف هاي علمی و تکنولوژیک در
صنعت ورزش و سازمان هاي ورزشی در کشور از سوي دیگر سبب
شده است تا توسعه علمی و اقتصادي ورزش به طور اعم و اشتغال
فارغ التحصیلان در ورزش به صورت اخص، مساله اي مهم و

راهبردي تلقی شود. ازاین رو بازنگري در سیستم آموزش، هدایت و اشتغال فارغ التحصیلان علوم ورزشی و تحلیل محیط اشتغال در ورزش کشور

 
ضرورت دارد. 

به گزارش روابط عمومی پژوهشگاه تربیت بدنی و علوم ورزشی، به همت پژوهشگاه تربیت بدنی و علوم ورزشی، طرح پژوهشی "" نظام اشتغال دانش
آموختگان تربیت بدنی و علوم ورزشی با رویکرد خصوصی سازي"" توسط دکتر سید محمدحسین رضوي عضو هیات علمی دانشگاه مازندران و دکتر
محمدرضا برومند عضو هیات علمی دانشگاه شهید بهشتی به عنوان مجریان طرح و دکتر اعظم فضلی درزي و دکتر عادله عظیمی به عنوان همکاران

 
طرح خاتمه یافت. 

این تحقیق از نوع مطالعات راهبردي مبتنی بر تحلیل اسنادي و پیمایش کیفی بود. جامعه پژوهش شامل دو جامعه اطلاعاتی (منابع علمی و کتابخانه
اي، اسناد اجرایی، محتواي رسانه اي) و جامعه انسانی (مدیران، کارشناسان، اساتید، کارآفرینان، دانشجویان و فارغ التحصیلان و صاحبان کسب وکار

 
در ورزش) بود. نمونه آماري به روش هدفمند و در دسترس انتخاب و بررسی گردید. 

یافته هاي تحقیق محورهاي تحلیلی پژوهش شامل ابعاد تحصیلی- شغلی فارغ التحصیلان، ظرفیت هاي کارآفرینی و اشتغال زایی صنعت ورزش،
خصوصی سازي، تحلیل ساختاري راهبردي می باشد. ابعاد تحصیلی- شغلی فارغ التحصیلان شامل: مسیر تحصیلی - شغلی، گروه بندي به لحاظ
قابلیت هاي اشتغال و کارآفرینی، شایستگی هاي کانونی شغلی، امید به اشتغال، شاخص انتظار اشتغال، شاخص گذار از تحصیل به کار، روش هاي
اشتغال، ادراك دانشجویان از موانع اشتغال و مسیرهاي شغلی بود. ظرفیت هاي کارآفرینی و اشتغال زایی صنعت ورزش نیز در محورهاي: انواع
مشاغل ورزشی، ظرفیت هاي اشتغال زایی در رشته هاي ورزشی، ظرفیت هاي اشتغال زایی در رشته هاي علوم ورزشی، ظرفیت هاي اشتغال زایی در
رشته گرایش هاي اصلی علوم ورزشی، ظرفیت هاي موجود در بخش هاي مختلف بازار و صنعت ورزش، ظرفیت هاي موجود در سطوح ورزش کشور،
ظرفیت هاي موجود در سطوح ورزش کشور، ظرفیت هاي موجود در سازمان ها و نهادهاي ورزشی، ظرفیت هاي نهادي براي مجوزهاي انواع کسب

 
وکارهاي مرتبط با ورزش ارزیابی گردید. 



یافته هاي بخش خصوصی سازي دربرگیرنده وضعیت انواع روش هاي خصوصی سازي در حوزه ورزش، محورهاي واگذاري و خصوصی سازي در
بخش هاي دولتی ورزش و چالش هاي مراحل خصوصی سازي در ورزش بود. تحلیل ساختاري راهبردي شامل سه بخش تحلیل ساختاري، تحلیل
راهبردي و الگوي تقسیم کار ملی و بین سازمانی بود. تحلیل راهبردي شامل محورها، قابلیت ها، چالش ها، اهداف و استراتژي هاي توسعه اشتغال

 
فارغ التحصیلان علوم ورزشی بود که به تفصیل ارائه شده است. 

یافته هاي کلی پژوهش بیانگر این بود که اکوسیستم اشتغال فارغ التحصیلان تربیت بدنی از نظام مندي و کارآمدي مناسبی برخوردار نیست.
خصوصی سازي علیرغم نداشتن سابقه مناسب در کشور، اما به عنوان بهترین راهبرد توسعه اشتغال زایی مورد ارزیابی قرار گرفت. به صورت کلی بر
مبانی چارچوب تحلیلی طرح و یافته ها می توان گفت که در توسعه اشتغال فارغ التحصیلان علوم ورزشی ابتدا باید به تغییر نقش ها در یک فرآیند
از دانشجویی به فارغ التحصیلی، جویاي کار و شاغل به صورت محوري توجه داشت. سپس باید ارتباط ساختاري-کارکردي بین محیط هاي مربوط به

هر یک از این نقش ها (از دانشگاه تا صنعت) تقویت گردد.



آمار قبولی هاي مرحله دوم المپیادهاي علمی 1400 به تفکیک استان

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  205  |  تاریخ: 1400/05/09

سازمان ملی پرورش استعدادهاي درخشان آمار قبولی هاي مرحله دوم المپیادهاي علمی 1400 را به تفکیک؛ استان، رشته، جنسیت و پایه
اعلام کرد.

سازمان ملی پرورش استعدادهاي درخشان آمار قبولی هاي مرحله
دوم المپیادهاي علمی 1400 را به تفکیک؛ استان، رشته، جنسیت

 
و پایه اعلام کرد. 

به گزارش خبرگزاري مهر، آزمون هاي المپیادهاي علمی 1400 در
دو مرحله، که مرحله اول آن تاریخ 15 تا 20 اسفند 1399 و
مرحله دوم در تاریخ 24 اردیبهشت 1400 تا 25 خرداد 1400

 
برگزار شد. 

سازمان ملی استعدادهاي درخشان بر اساس مرحله دوم
المپیادهاي علمی 1400، نتایج این المپیادها را به تفکیک استان؛

 
رشته، جنسیت و پایه استخراج و منتشر کرد. 

بر اساس این نتایج استان هایی که بیشترین شرکت در عناوین مختلف المپیاد هاي علمی را استان هاي؛ اصفهان، تهران، خراسان رضوي و مازندران

 
داشته اند و در مجموع تعداد 454 نفر پسر و 206 نفر دختر در المپیادهاي توانسته اند رتبه کسب کنند. 

بیشترین آمار رتبه هاي دانش آموزان شرکت کننده در المپیاد هاي علمی را؛ شهر تهران با 276 قبولی، رتبه اول قبولی در این المپیاد ها را داشته
است. پس از آن استان هاي خراسان رضوي با 95 اصفهان 52، مازندران 23 نفر به ترتیب در رتبه هاي دوم تا چهارم بیشترین قبولی دانش آموزان

 
بوده اند. 

المپیادهاي علمی دانش آموزي در رشته هاي نجوم و اختر فیزیک، کامپیوتر، فیزیک، علوم زمین، شیمی، سلول هاي بنیادي و پزشکی بازساختی،

 
زیست شناسی، ریاضی، جغرافیا، تفکر و کارآفرینی، اقتصاد و مدیریت و ادبی برگزار می شود. 

این نتایج را می توانید اینجا ببینید.



انتشار کتاب «مدیریت کارآفرینی سازمانی و نوآوري»

منبع: ایسناشماره خبر:  206  |  تاریخ: 1400/05/09

انتشارات سازمان جهاد دانشگاهی تهران کتاب «مدیریت کارآفرینی سازمانی و نوآوري»(از درون رشد کنید) اثر «رابرت ولکات» و «مایکل
لی پیتز» را ترجمه و منتشر کرد.

به گزارش ایسنا، مترجمان این کتاب «سعید صفري»، دانشیار
دانشگاه شاهد، «محمد اوتادي» و «روح االله حسینی مهرآبادي» در

 
بخش پیش گفتار آورده اند: 

در دنیاي به شدت بی ثبات و متغیر کنونی که در آن مشتریان و
نیازهاي آن ها دگرگون شده و قواعد رقابت هر لحظه در حال
تغییر است، رهبران و مدیران کارآفرین براي بقا و رشد در محیط
کسب و کار پویا و پیچیده، با رفتار و تفکري کارآفرینانه و از طریق
طراحی کسب و کار جدید درون یک سازمان موجود، در پی نظام
مند کردن و تکرارپذیري نوآوري در سازمان خود هستند. این
رهبران، از توانمندي هاي سازمان موجود به عنوان اهرمی براي
طراحی کسب و کار جدید استفاده می کنند و هدف آن ها
دستیابی به رشد متعادل و بلند مدت از طریق نوآوري نظام مند در
سازمان است. به قول پیتر دراکر«دیگر زمان آن رسیده است تا
کاري را که 30 سال پیش در زمینه مدیریت انجام دادیم اکنون در
مورد نوآوري نیز انجام دهیم، یعنی به تدوین اصول، شیوه هاي

 
عملی و دستورالعمل ها بپردازیم. 

این کتاب به بحث درباره اخذ ایده هاي خلاقانه و تحقق آن ها همچنین تبدیل پروژه هاي نوآوري به مسیرهاي کاملاً جدید دستیابی به رشد در

 
سازمان هاي موجود می پردازد. 

 
در بخش مقدمه کتاب آورده شده است: 

کارآفرینی سازمانی، شیوه و راهبردي است براي درك، پرورش، راه اندازي و مدیریت کسب و کارهاي جدید(و نه فقط محصولات و خدمات جدید)

 
که گرچه از دارایی هاي اصلی، جایگاه سازمان در بازار و یا توانمندي هایش متمایز است، اما به طور قابل توجهی از آن ها بهره می گیرد. 

کارآفرینی سازمانی، پاسخی راهبردي به چالش رشد ارگانیک است و یکی از اجزاء اصلی رشد متعادل و بلند مدت به شمار می آید. بهترین برنامه
هاي کارآفرینی سازمانی، شریک برنامه هاي سنتی نوآوري سازمان و تلاش براي توسعه کسب و کار جدید، نظیر تحقیق و توسعه، سرمایه گذاري

 
خطرپذیر سازمانی و اکتساب هستند. 

 
کتاب در 6 فصل نوشته شده است. 

فصل اول، با عنوان درك مفهوم کارآفرینی سازمانی شامل تاریخچه مختصري از کارآفرینی سازمانی، کارآفرینی سازمانی دقیقاً چیست؟ کارآفرینان:



 
سرشت در برابر پرورش، داستان هایی از پیشاهنگان، آسیب هاي کار آفرینی سازمانی و ... است. 

فصل دوم، با موضوع طراحی کسب و کار جدید داراي مباحثی چون مبانی طراحی کسب و کار جدید، یک روایت از دو پمپ بنزین، نوآوري فراتر از

 
محصولات و خدمات، نمایی 360 درجه از کارآفرینی سازمانی ... است. 

فصل سوم، با عنوان مدل هاي کارآفرینی سازمانی مواردي چون سازمان دهی و منابع، چهار مدل کارآفرینی سازمانی، مدل فرصت طلب، زیمر: یک

 
مدل فرصت طلب موفق، مدل توانمند و ... را شامل می شود. 

فصل چهارم، با موضوع کدام مدل کارآفرینی سازمانی براي شما مناسب است؟ شامل مواردي چون کارآفرینی سازمانی و راهبرد، در مورد زمینه

 
سازمانتان بیندیشید، مسیر شرکت باکستر به سمت یک گروه کارآفرینی سازمانی و... است. 

فصل پنجم، با عنوان رهبري در تمام سطوح به مباحثی چون کاخ امپراتور، نقش مدیران ارشد در کارآفرینی سازمانی، دکتر ویلیام پري، سازمان

 
پروژه هاي تحقیقاتی پیشرفته دفاعی و توسعه جنگنده رادارگریز، رهبري برنامه کارآفرینی سازمانی و ... می پردازد. 

فصل ششم، با موضوع از درون رشد کنید، از همه جا یاد بگیرید داراي موضوعاتی چون نگاه به بیرون، گستره جهانی، نوآوري باز و واسطه گري

 
نوآوري، جهانی شدن و کارآفرینی سازمانی و ... شامل می شود. 

انتشارات سازمان جهاد دانشگاهی تهران کتاب «مدیریت کارآفرینی سازمانی و نوآوري»(از درون رشد کنید) را در 294 صفحه و به قیمت 75 هزار

 
تومان منتشر کرده است. 

انتهاي پیام



تهران با 276 قبولی بیشترین قبولی المپیاد دانش آموزي را دارد

منبع: ایرناشماره خبر:  207  |  تاریخ: 1400/05/09

تهران-ایرنا- سازمان ملی پرورش  استعدادهاي درخشان  آمار قبولی هاي مرحله دوم المپیادهاي علمی 1400 را به تفکیک؛ استان، رشته،
جنسیت و پایه اعلام کرد که بیشترین آمار رتبه هاي دانش آموزان شرکت کننده در المپیاد هاي شهر تهران با 276 نفر قبولی است.

تهران-ایرنا- سازمان ملی پرورش  استعدادهاي درخشان  آمار
قبولی هاي مرحله دوم المپیادهاي علمی 1400 را به تفکیک؛
استان، رشته، جنسیت و پایه اعلام کرد که بیشترین آمار رتبه
هاي دانش آموزان شرکت کننده در المپیاد هاي شهر تهران

 
با 276 نفر قبولی است. 

به گزارش روز شنبه مرکز اطلاع رسانی و روابط عمومی وزارت
آموزش و پرورش، آزمون هاي المپیادهاي علمی 1400در 2
مرحله که مرحله اول آن تاریخ 15 تا 20 اسفند 1399 و مرحله

 
دوم در تاریخ 24اردیبهشت 1400تا 25خرداد 1400برگزار شد . 

سازمان ملی استعدادهاي درخشان بر اساس مرحله دوم المپیادهاي علمی 1400، نتایج این المپیادها را به تفکیک استان؛ رشته، جنسیت و پایه

 
استخراج و منتشر کرد. 

بر اساس این نتایج استان هایی که بیشترین شرکت درعناوین مختلف المپیاد هاي علمی را استان هاي؛ اصفهان، تهران، خراسان رضوي و مازندران

 
داشته اند و در مجموع تعداد 454نفر پسر و 206نفر دختر در المپیادهاي توانسته اند رتبه کسب کنند. 

بیشترین آمار رتبه هاي دانش آموزان شرکت کننده در المپیاد هاي علمی را؛ شهر تهران با 276قبولی ،رتبه اول قبولی در این المپیاد ها را داشته
است .پس از آن استان هاي خراسان رضوي با 95اصفهان 52،مازندران 23نفر به ترتیب در رتبه هاي دوم تا چهارم بیشترین قبولی دانش آموزان بوده

 
اند. 

المپیادهاي علمی دانش آموزي در رشته هاي نجوم و اختر فیزیک، کامپیوتر ،فیزیک، علوم زمین، شیمی، سلول هاي بنیادي و پزشکی بازساختی،

 
زیست شناسی، ریاضی، جغرافیا، تفکر و کارآفرینی، اقتصاد و مدیریت و ادبی برگزار می شود. 

 
برچسب ها 

 
- مدارس 

 
- المپیاد دانش آموزي 

- دانش آموزان



قزوین به عنوان استان برگزیده لیگ علمی پایا انتخاب شد

منبع: ایرناشماره خبر:  208  |  تاریخ: 1400/05/09

قزوین - ایرنا - رییس سازمان بسیج دانش آموزي استان قزوین از کسب عنوان برگزیده در لیگ علمی پایا براي دومین سال متوالی خبر داد.

قزوین - ایرنا - رییس سازمان بسیج دانش آموزي استان قزوین از
کسب عنوان برگزیده در لیگ علمی پایا براي دومین سال متوالی

 
خبر داد. 

سرهنگ محمد سرباز روز شنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا
ضمن اشاره به کسب رتبه برتر استان قزوین در زمینه برنامه هاي
مختلف سازمان بسیج دانش آموزي کشور از جمله، لیگ علمی
پایا، روابط عمومی، فضاي مجازي و بصیرت افزایی در انتخابات،
اظهار داشت: استان قزوین در چهارماه گذشته بار دیگر در حوزه
هاي مختلف سرآمد شد و مقام هاي مختلفی را در سطح کشور به

 
خود اختصاص داد. 

این مسوول گفت: سازمان بسیج دانش آموزي و حوزه هاي مقاومت استان قزوین با نزدیک شدن به انتخابات ریاست جمهوري و شوراها به صورت

 
تخصصی در فضاي مجازي و حقیقی در راستاي بصیرت افزایی دانش آموزان ورود پیدا کرد و با فعالیت شبانه روزي خود اتفاقات خوبی را رقم زد. 

وي افزود: در راس این اتفاقات خوب، مشارکت حداکثري دانش آموزان راي اولی، فرهنگیان و خانواده ها در پاي صندوق هاي راي و مشارکت در

 
پویش هاي انتخاباتی بود که این امر استان قزوین را به عنوان استان نمونه در بخش بصیرت افزایی در انتخابات در سطح کشور معرفی کرد. 

این مسوول افزود: با توجه به اینکه سازمان بسیج دانش آموزي کشور متولی و برگزار کننده بزرگترین مسابقات علمی در سطح جهان اسلام است و
هرساله دانش آموزان بسیاري از سراسر ایران و کشورهاي اسلامی در این مسابقات شرکت می کنند استان قزوین نیز همانند سال گذشته به عنوان

 
استان برگزیده در سطح کشور معرفی شد. 

سرباز ابراز کرد: حدود 218 تیم پنج نفره از استان قزوین در این مسابقات شرکت کردند که 78 تیم به مرحله نیمه نهایی راه پیدا کرده و از میان آنها
هشت تیم در رشته هاي کارآفرینی، پژوهش، علوم انسانی و ریاضی به مرحله نهایی چهاردهمین دوره مسابقات لیگ علمی پایا از حوزه هاي شهید

 
فهمیده یک، زینب کبري(س) و ام ابیها(س) راه پیدا کردند. 

این مسوول اضافه کرد: ضمن تشکیل گردان سایبري بسیج دانش آموزي توسط استان قزوین براي اولین بار در سطح کشور و تعامل خوب خبري و
رسانه اي این سازمان با رسانه هاي مکتوب، خبرگزاري ها و صدا و سیماي استان قزوین و همچنین برگزاري ویژه برنامه هاي بسیج دانش آموزي در
سیماي استان قزوین، سازمان بسیج دانش آموزي استان قزوین در بخش رسانه، روابط عمومی و فضاي مجازي به عنوان استان برتر در این حوزه نیز

 
معرفی شد. 

وي ضمن اشاره به اهمیت تشکیل گردان سایبري بسیج دانش آموزي در استان عنوان کرد: گردان سایبري بسیج دانش آموزي به جهت تسریع،
کیفیت افزایی و اثر بخشی به فعالیت دانش آموزان و همچنین جلوگیري از آسیب هاي به عمل آمده از این فضا تشکیل شد تا دانش آموزان در
راستاي فعالیت هاي هدفمند خود در این عرصه بتوانند از آسیب ها در امان مانده و از این فضا به بهترین نحو ممکن در راستاي مقابله با توطئه هاي



 
دشمن در فضاي مجازي و جنگ نرم استفاده کنند. 

رییس سازمان بسیج دانش آموزي استان قزوین گفت: دانش آموزان بسیجی و غیر بسیجی که به فعالیت در حوزه هاي مختلف فضاي مجازي از
جمله شبکه هاي اجتماعی، تولید محتوا و پایش علاقه مند هستند با ورود به لینک yun.ir/hzx9ag و انجام فرآیند گزینش می توانند به اعضاي

 
گردان سایبري بسیج دانش آموزي استان بپیوندند. 

 
برچسب ها 

 
- سازمان بسیج دانش آموزي 

 
- استان قزوین 

 
- قزوین 

 
- سازمان بسیج مستضعفان 

- سپاه صاحب الامر قزوین



پرداخت سود سهام شرکت «صنعتی مینو» در شعب بانک صادرات ایران

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  209  |  تاریخ: 1400/05/09

 بانک صادرات ایران طی اطلاعیه اي اعلام کرد تمامی سهامداران شرکت «صنعتی مینو» با نماد «غصینو» می توانند از روز شنبه نهم
مردادماه 1400 به مدت یک سال براي دریافت سود سهام این شرکت در سال مالی منتهی به 30 اسفندماه 99 به شعب بانک صادرات ایران

در سراسر کشور مراجعه کنند.

 
 بانک صادرات ایران 

 
 

 بانک صادرات ایران طی اطلاعیه اي اعلام کرد تمامی سهامداران شرکت «صنعتی مینو» با نماد «غصینو» می توانند از روز شنبه نهم مردادماه 1400
به مدت یک سال براي دریافت سود سهام این شرکت در سال مالی منتهی به 30 اسفندماه 99 به شعب بانک صادرات ایران در سراسر کشور مراجعه

 
کنند. 

به گزارش اقتصادآنلاین، در این اطلاعیه از سهامداران شرکت «صنعتی مینو» خواسته شده ضمن مراجعه حضوري به شعب بانک صادرات ایران در
سراسر کشور، با ارائه اصل کارت ملی یا شناسنامه و کد سهامداري (کد بورسی) نسبت به دریافت نقدي یا واریز آن به حساب هاي سپهري خود اقدام

 
کنند. 

 
علاوه بر این، پرداخت سود سهام افراد کمتر از 18 سال، پس از احراز هویت کامل و دریافت کپی شناسنامه، صرفاً به ولی (پدر) بلامانع خواهد بود. 

پرداخت سود سهام به نماینده قانونی سهامدار تنها با ارائه وکالت نامه رسمی معتبر به همراه اصل کارت ملی یا شناسنامه، گواهی نقل و انتقال سپرده

 
سهام سازمان بورس و یا اعلام شفاهی کد بورسی سهامدار امکان پذیر است. 

پربیننده ترین زمین سوخته اقتصادي؟ هشدار رییس کل پیشین بانک مرکزي تقدیر بانک گردشگري از بازیکنان تیم فوتبال پرسپولیس تهران نقش
آفرینی بانک گردشگري نتیجه داد / پرسپولیس براي پنجمین بار متوالی قهرمان لیگ برتر شد افتتاح اولین صندوق قرض الحسنه اشتغال کشور با

مشارکت بانک تجارت فراگیرتر شدن خدمات صنعت بیمه، زیرساخت آرامش و امنیت جامعه است



خدمات مجازي بانک توسعه تعاون در سطح مطلوبی است

منبع: تجارت گردانشماره خبر:  210  |  تاریخ: 1400/05/09

با توجه به شیوع بیماري کرونا در سطح کشور،خدمات بانکی در سطح شعب و باجه هاي بانک توسعه تعاون به صورت مطلوب ارائه می شود.
نوشته خدمات مجازي بانک توسعه تعاون در سطح مطلوبی است اولین بار در تجارت گردان. پدیدار شد.

با توجه به شیوع بیماري کرونا در سطح کشور،خدمات بانکی در سطح شعب و

 
باجه هاي بانک توسعه تعاون به صورت مطلوب ارائه می شود. 

به گزارش تجارت گردان به نقل از روابط عمومی بانک توسعه تعاون، حجت اله
مهدیان در تماس با همکاران شعب گفت:همکارانمان در شعب و باجه هاي بانک
توسعه تعاون به عنوان نیروهاي خط مقدم در دوران شیوع کرونا به نحو مطلوبی

 
به مشتریان خدمات رسانی کردند. 

وي افزود:زیر ساخت هاي فنی بانک به گونه اي طراحی شده است که بخش

 
زیادي از خدمات بانک قابلیت ارائه بدون حضور مشتري در شعبه را دارد. 

مهدیان با اشاره به 26هزار میلیارد ریال تسهیلات اشتغال زایی روستایی و عشایري گفت:این مهم با همکاري و همت همه همکاران صف وستاد در

 
سطح کشور انجام شده است. 

 
وي تاکید کرد :اقدامات توسعه اي بانک توسعه تعاون به تایید نهاد هاي بالا دستی رسیده است . 

همچنین با توجه به اهداف توسعه اي تعریف شده بانک ،تسهیلات مناسبی به مددجویان نهادهاي حمایتی همچون کمیته امداد و سازمان بهزیستی

 
پرداخت شده است. 

در این گفت و گوي تلفنی ماشااالله حسن زاده رئیس شعبه نایین اصفهان،حسن محسنی رئیس شعبه گناوه بوشهر، محمد مهدي جاست از باجه
شهید بابایی مهدیه قزوین و محسن سپاهی از باجه کنارك شعبه چابهار سیستان و بلوچستان به تشریح اقدامات انجام شده در محل فعالیت خود

 
پرداختند. 

مهدیان ،مدیر عامل بانک توسعه تعاون نیز با تقدیر از فعالیت هاي انجام شده اظهار امیدواري کرد تا همکاران بانکی در اولویت تزریق واکسن کرونا
قرار گیرند.



تسهیلاتی که کام تولید را شیرین کرد!

منبع: تجارت گردانشماره خبر:  211  |  تاریخ: 1400/05/09

بانک ملی ایران با تخصیص تسهیلات سرمایه در گردش به شرکت شهد قند و چند شرکت تولیدي دیگر، کام بازار تولید را شیرین کرد.
نوشته تسهیلاتی که کام تولید را شیرین کرد! اولین بار در تجارت گردان. پدیدار شد.

بانک ملی ایران با تخصیص تسهیلات سرمایه در گردش به شرکت
شهد قند و چند شرکت تولیدي دیگر، کام بازار تولید را شیرین

 
کرد. 

 به گزارش تجارت گردان به نقل از روابط عمومی بانک ملی ایران،
این بانک سرمایه موردنیاز بنگاه هاي تولیدي براي پرداخت هزینه
هاي کوتاه مدت خود اعم از حقوق و دستمزد کارکنان و هزینه
هاي جاري نظیر آب، برق، گاز، خرید مواد اولیه، لوازم یدکی، ابزار
کار و نقدینگی اتمام کالاي نیم ساخته یا در جریان ساخت را در

 
قالب تسهیلات سرمایه در گردش پرداخت می کند. 

بر همین اساس در یک سال گذشته بالغ بر 9 هزار و 37 میلیارد و 898 میلیون ریال تسهیلات سرمایه در گردش توسط شعبه مستقل مرکزي این

 
بانک به واحدهاي تولیدي پرداخت شده است. 

 
شرکت شهد قند یکی از این بنگاه هاست که در سال گذشته 320 میلیاد ریال تسهیلات سرمایه در گردش از بانک ملی ایران دریافت کرده است. 

این شرکت که از سال 1377 تاسیس شده است، سهم ویژه اي از بازار قند کله شکسته شده، شکر تصفیه شده و تافی و نبات را تامین می کند و
جلوگیري از خوابیدن خط تولید این شرکت، علاوه بر رونق تولید، اشتغال کارگر ایرانی را تضمین می کند.



سقف تسهیلات قرض الحسنه افزایش یافت

سقف تسهیلات قرض الحسنه افزایش یافت

منبع: تجارت گردانشماره خبر:  212  |  تاریخ: 1400/05/09

شوراي پول و اعتبار با پیشنهاد بانک مرکزي مبنی بر افزایش سقف تسهیلات قرض الحسنه ضروري و عادي بانک ها و بانک هاي قرض
الحسنه، تسهیلات قرض الحسنه اشتغال و نیز تسهیلات قرض الحسنه اعطائی بابت خرید انشعابات و توسعه خانگی و کارگشایی امور کسب و

کار خرد روستایی موافقت کرد. نوشته سقف تسهیلات قرض الحسنه ...

شوراي پول و اعتبار با پیشنهاد بانک مرکزي مبنی بر افزایش سقف تسهیلات قرض الحسنه
ضروري و عادي بانک ها و بانک هاي قرض الحسنه، تسهیلات قرض الحسنه اشتغال و نیز تسهیلات قرض الحسنه اعطائی بابت خرید انشعابات و

 
توسعه خانگی و کارگشایی امور کسب و کار خرد روستایی موافقت کرد. 

به گزارش تجارت گردان به نقل از روابط عمومی بانک مهر ایران به نقل از بانک مرکزي، در جلسه 1318 شوراي پول و اعتبار که به ریاست دکتر
کمیجانی، رئیس کل بانک مرکزي و با حضور اعضاي شورا برگزار شد، افزایش سقف تسهیلات قرض الحسنه ضروري و عادي بانک ها و بانک هاي
قرض الحسنه تا مبلغ 500 میلیون ریال و همچنین افزایش سقف فردي تسهیلات قرض الحسنه اشتغال (اعم از مشاغل خانگی، افراد تحت پوشش
کمیته امداد امام (ره) و بهزیستی، ایثارگران و …) و سقف فردي تسهیلات قرض الحسنه اعطائی بابت خرید انشعابات و توسعه خانگی و کارگشایی
امور کسب و کار خرد روستایی تا مبلغ هزار 1000 میلیون ریال مورد موافقت اعضاي شورا قرار گرفت. گفتنی است در این جلسه، شوراي پول و
اعتبار سقف فردي و مدت بازپرداخت تسهیلات قرض الحسنه مسکن محرومان شهري جهت مددجویان تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی (ره) و
سازمان بهزیستی کشور را نیز افزایش و مبلغ آن را 800 میلیون ریال براي شهرهاي کوچک کمتر از 200هزار نفر و 1000 میلیون ریال براي سایر

شهرها با بازپرداخت 10 سال تعیین کرد.



اصولگرایان از نظر مبنایی با توسعه مشکل دارند / طرح صیانت از فضاي مجازي نشان داد

در این وضع هم معیشت مردم اولویت نیست

منبع: سلام نوشماره خبر:  213  |  تاریخ: 1400/05/09

سید مرتضی افقه با اشاره به شرایط کشور می گوید: در مجموع به نظرم به خاطر شرایط کشور سناریوي خوشبینانه تحقق می یابد و به
سمت رفع تحریم می رویم. واقعیت این است که امروز آستانه صبر مردم از نظر اقتصادي به پایان رسیده و اگر مشکلات اقتصادي کاهش

پیدا نکند شاهد تنش هاي اجتماعی و سیاسی هم خواهیم بود.

سید مرتضی افقه با اشاره به شرایط کشور می گوید: در مجموع به نظرم به خاطر شرایط کشور سناریوي خوشبینانه تحقق می یابد و به سمت
رفع تحریم می رویم. واقعیت این است که امروز آستانه صبر مردم از نظر اقتصادي به پایان رسیده و اگر مشکلات اقتصادي کاهش پیدا نکند شاهد

 
تنش هاي اجتماعی و سیاسی هم خواهیم بود. 

سلام نو – سرویس اقتصادي: این روزها فعالین اقتصادي از چشم انداز
تاریک اقتصاد ایران در آینده نزدیک سخن می گویند؛ از توروم افسار

 
گسیخته، بیکاري و تضعیف بیش از پیش اقتصاد ایران. 

این تصویر تا چه اندازه واقعی است و راه علاج احتمالی آن چیست؟ سید
مرتضی افقه، اقتصاددان و استاد دانشگاه در گفت وگو با سلام نو تایید
می کند که در صورت عدم رفع تحریم ها پیش بینی فعالان اقتصادي
چندان دور از واقعیت نخواهد بود. با این استاد دانشگاه شهید چمران
اهواز از نگاه اصولگرایان به اقتصاد، ریشه مشکلات امروز کشور و چشم

 
اندازهاي اقتصاد ایران حرف زدیم. 

 
مشروح گفت وگوي سلام نو با سید مرتضی افقه را در ادامه می خوانید. 

این روزها فعالین اقتصادي و تجار چشم اندازهاي ترسناك و تاریکی از آینده اقتصاد ایران ارائه می کنند که با مواردي مثل تورم افسار گسیخته در

 
هم آمیخته است. این تصاویر تا چه اندازه واقعی و محتمل است؟ 

در خوشبینانه ترین حالت می توان گفت که تصویر مبهمی پیش روي اقتصاد ایران است. متاسفانه سه دهه سوء مدیریت در اقتصاد، ایران را در برابر
تحریم ها بسیار آسیب پذیر کرده است. به خصوص تحریم هاي بعد از سال 97 که شدیدترین تحریم هایی بود که با آن رو به رو بودیم و تقریبا

 
روابط ما با اقتصاد دنیا را قطع کرد. به دلیل وابسته بودن اقتصاد ما به این روابط، تحریم باعث مشکلات بسیار جدي شد. 

در سه سال گذشته نیز دولت براي پر کردن خلاء فروش نفت هر آن چه تواست استقراض کرد؛ چه از فروش اموال، چه استقراض از بانک مرکزي و
چه فروش اوراق به مردم، هرچند مردم از فروش اوراق استقبال نکردند. حالا بعد از سه سال این ظرفیت ها هم به اتمام رسیده است و دیگر امکان

 
استقراض هم چندان وجود ندارد. 

 
با این شرایط اگر نتوانیم مشکل تحریم ها را حل کنیم آن آینده اي که توسط فعالین اقتصادي پیش بینی می شود بی تردید به وجود خواهد آمد. 

 
با وجود اصولگرایان در راس هرم قدرت و نگاه خاص آن ها تحریم برداشته می شود؟ 



قسمت خوش بینانه ماجرا این است که با وجود نگرش منفی اصولگرایان به برجام، به دلیل وضعیت فعلی و شکنندگی اقتصاد، آن ها به سمت حل
مشکل تحریم ها پیش بروند. در نتیجه اگر پیش بینی هاي سیاسی ها را هم بپذیریم فکر می کنم دولت جدید ناچار می شود مذاکرات را به جایی
برساند که تحریم هاي لغو شود. البته باید دانست رفع تحریم ها شرط لازم است و شرط کافی این است که فکري به حال FATF هم بکنیم، چون

 
فروش نفت به شکل فیزیکی و عدم بازگشت وجوهش مشکلی را حل نمی کند. 

سناریو بدبینانه هم این است که دولت جدید مشکل تحریم را حل نکند، آن وقت حداقل به ذهن من نمی رسد که درآمدهاي نفتی را با چه جایگزین
می کنند. برخلاف تبلیغاتی که برخی افراد، که نام آن ها براي کابینه هم مطرح است، می کنند ساختارهاي اقتصادي به این سادگی قابل تغییر

 
نیستند که بتوانند مشکل تولید داخلی را، بدون رفع تحریم، در کوتاه مدت حل کنند. تازه این به شرطی است که اراده و همتی در میان باشد. 

در مجموع به نظرم به خاطر شرایط کشور به سناریوي خوشبینانه تحقق می یابد و به سمت رفع تحریم می رویم. واقعیت این است که امروز آستانه

 
صبر مردم از نظر اقتصادي به پایان رسیده و اگر مشکلات اقتصادي کاهش پیدا نکند شاهد تنش هاي اجتماعی و سیاسی هم خواهیم بود. 

ما سال ها است از ونزوئلایی شدن اقتصاد ایران حرف می زنیم. آیا امروز وضعیت ایران را می توان مثل ونزوئلا یک الگو دانست یا هنوز به آن نقطه

 
بحرانی نرسیده ایم؟ 

به نظر من وارد آن نقطه بحرانی شده ایم، به خصوص اگر مشکل تحریم حل نشود به نقطه جوش بحران می رسیم. بخش قابل توجهی از مشکل هم
به مشکلات دیرپا و ساختاري کشور و بی تدبیري ها و بی کفایتی ها باز می گردد که به دلیل درآمدهاي نفت پوشش پیدا می کرد و درست نمی

 
شد. 

با توجه به اعتیاد بودجه به درآمد نفت، اگر مسئله تحریم حل نشود ما در کوتاه مدت هیچ جایگزینی براي پول نفت نخواهیم داشت. شما می بینید
که بسیاري از ردیف هاي هزینه براي دوران وفور درآمد نفتی است. در آن دوران هر دستگاه و نهادي که نفوذ داشته یک ردیف بودجه گرفته است،

 
همان ردیف بودجه امروز منشا کسري بودجه، افزایش نقدینگی و در نهایت تورم شده است. 

 
در این وضعیت راهی براي تحول اقتصاد ایران و بهبود شرایط وجود دارد؟ 

اگر قرار است تحولی رخ دهد باید نگرش تصمیم گیران و تصمیم سازان به معیشت مردم عوض شود. من فکر می کنم رفاه و معیشت مردم جزو
اولویت هاي اولیه تصمیم گیران و تصمیم سازان نیست و همین نگرش ساختارهاي ضد تولید و ضد توسعه ایجاد کرده است که آثار منفی آن به

 
دلیل وجود درآمدهاي نفتی تا امروز مشخص نبوده است. 

من نشانه اي از تغییر در نگرش ها نمی بینم و به نظرم همه منتظر هستند تا مشکل تحریم و فروش نفت حل شود تا مشکلات فعلی کشور را تا

 
حدي کم کنند. اما در نهایت راه حل اساسی منوط به تغییر در نگرش و ساختارهاي ضد تولید و ضد توسعه است و چاره دیگري نیست. 

منتقدان دولت روحانی معتقد هستند در شرایط فعلی هم می شد اقتصاد را درون زا کرد ولی دولت لیبرال روحانی اراده چنین کاري را نداشت. در

 
این شرایط اقتصاد درون زاي مد نظر اصولگرایان عملیاتی است یا یک شعار سیاسی بیش نیست؟ 

این حرف یک شعار بسیار غلط انداز است. هشت سال آقاي احمدي نژاد که کاملا هم فکر و هم سوي دوستان بود و بهترین درآمد نفتی تاریخ ایران
را داشت رییس جمهور بود. اگر قرار بود تحولی در راستاي آن چه اقتصاد درون زا می نامند رخ دهد، رخ می داد. البته من متوجه منظورشان از
اقتصاد درون زا نمی شوم! مگر می شود اقتصادي بدون مراوده با خارج جامعه را به رفاه برساند؟ باز هم با توجه به همه این ها هر چه در ذهن آقایان

 
هست اگر قابل اجرا بود در هشت سال احمدي نژاد، که همه از او حمایت می کردند، اجرا می شد. 

من خودم مخالف تفکر لیبرال در اقتصاد هستم ولی اصولگرایان از نظر مبنایی با توسعه مشکل دارند. دلیل آن این است که این تفکر در روابط بین
الملل کارآموزده نیست و در داخل از تمام ظرفیت نیروهاي کارآمد استفاده نمی کند. از نظر من چنین تفکري قادر به عملیاتی کردن اقتصاد درون



 
زایی که می گوید نیست و این حرف یک بلوف است. 

 
اخیرا طرحی مشهور به صیانت از فضاي مجازي مطرح شده. تاثیر اجراي احتمالی این طرح بر اقتصاد را چگونه می بینید. 

همین مسئله طرح صیانت نشان می دهد که معیشت در اولویت بسیاري از تصمیم گیران و تصمیم سازان نیست. این طرح اگر عملیاتی شود از دو
بعُد موجب افزایش نارضایتی است. یک بعُد همان مسئله اقتصادي است که بر اساس گفته برخی کارشناسان تا دو میلیون شغل با خطر مواجه می

 
شود. 

 
مجلس با این اقدام به جاي اینکه کمکی به افزایش اشتغال بکند، به بیکاران اضافه و زمینه اعتراضات را تقویت می کند. 

مشکل بعدي محدود کردن آزادي ها سیاسی و افزایش ناراضایتی سیاسی است. امروز با این طرح صیانت هم نارضایتی سیاسی بین طبقات متوسط و

 
بالاتر از آن افزایش می یابد و هم نارضایتی اقتصادي تشدید می شود، به خصوص در حوزه بیکاري که یک مشکل جدي است. 

بسیار سوال برانگیز است که نمایندگان در این شرایط سخت چطور راضی شدند چنین طرحی را پیگیري کنند. اگر اجازه می دادند آقاي رییسی
دولت را دست بگیرد و یکی دو سال اقتصاد را مدیریت کند و بعد وارد چنین طرحی می شدند تصویر معقولانه تري از خود ارائه می کردند، ولی این

تصمیم اخیر نشان می دهد حتی در این وضع هم معیشت مردم در اولویت آقایان نیست.



جهانگیري: اینترنت از مواضع آشکار عدالت خواهی در کشور است/ امروز نمی توان به

مردم دروغ گفت

منبع: رویداد 24شماره خبر:  214  |  تاریخ: 1400/05/09

معاون اول رییس جمهوري، اینترنت را از مواضع آشکار عدالت خواهی در کشور توصیف کرد و گفت: اگر اینترنت، پهناي باند و امکانات و
زیرساخت هاي فضاي مجازي در این دولت توسعه نیافته بود کشور با مشکلات عدیده اي روبرو می شد.

رویداد24 اسحاق جهانگیري در آیین افتتاح نوزدهمین دوره
مسابقات ملی مهارت در سازمان آموزش فنی حرفه اي کشور، به
ورود دانش و فناوري هاي نوین در فضاي جدید جهانی و ورود به
داخل کشور اشاره و تصریح کرد: زمانی که با یک پدیده جدید
روبرو می شویم تنها به فکر عوارض سیاسی و اجتماعی و

 
ممنوعیت استفاده از آن پدیده نباشیم. 

معاون اول رییس جمهوري با تاکید بر اینکه باید از گذشته درس
عبرت گرفت، به مقاومت در استفاده از همه پدیده هاي نو نظیر راه

آهن، تلویزیون، ویدیو و ماهواره اشاره کرد و گفت: در مقطعی از تلویزیون به عنوان اتاق شیطان یاد می شد. این در حالی است که امروز در همه
روستا هاي کشور از این تجهیزات دنیاي ارتباطات استفاده می شود. باید در نظر داشت که با علم و فناوري نمی توان مبارزه کرد البته این مباحث

 
نیازمند قواعد و قوانین حکمرانی دقیقی هستند که باید به درستی نوشته شود. 

جهانگیري افزود: ممکن است شبکه اي در فضاي مجازي ایجاد و تحت تاثیر سیاست هاي جایی از دنیا قرار داشته باشد و عوارضی براي کشور به
وجود آورد، اما باید در نظر داشت که نمی توان با مردم خود مبارزه کرد و پیشرفت کشور در سازگاري، گفتگو و جلب مشارکت مردم براي وضع

 
قوانین جدید است. 

وي با تاکید بر اینکه اتکا بر فن آوري هایی نظیر آي تی و آي سی تی موجب افزایش شفافیت است، اظهارکرد: امکان پذیر نیست که در دنیاي امروز
مطلبی را از مردم مخفی و یا بر آن ها تحمیل کرد. امروز نمی توان به مردم دروغ گفت. کشور در مرحله اي قرار دارد که نمی توان به مردم چیزي

 
گفت، ولی کار دیگري انجام داد. 

معاون اول رییس جمهوري با اشاره به فعالیت اقتصادي چندین میلیون ایرانی در فضاي مجازي و اینترنت، ادامه داد: اینترنت از مواضع آشکار عدالت
خواهی در کشور است تا جایی که یک روستایی در منطقه خاش در سیستان بلوچستان با استفاده از اینترنت و ایجاد کسب و کار توانسته کالا هاي
خود را با جلب مشتري به سراسر دنیا بفروشد که این مهم از مزایاي بسیار زیاد گسترش اینترنت و پهناي باند در کشور است که با تلاش هاي دولت

 
تدبیر و امید فراهم شده است. 

جهانگیري درباره شیوع بیماري کرونا گفت: اگر اینترنت، پهناي باند و امکانات و زیرساخت هاي فضاي مجازي در این دولت توسعه نیافته بود کشور با
مشکلات عدیده اي روبرو می شد. اگر پهناي باند در کشور ایجاد نمی شد 14 میلیون دانش آموز، 900 هزار معلم، 4 میلیون دانشجو و اساتید

 
دانشگاه نمی توانستند از طریق شبکه هاي مجازي و همچنین شبکه شاد در آموزش و پرورش کلاس ها و آموزش هاي خود را برقرار کنند. 

جهانگیري تاکید کرد: در حال حاضر 20 میلیون خانوار با بهره گیري از فضاي مجازي و اینترنتی می توانند وام قرض الحسنه دریافت کرده یا خرید



 
الکترونیکی داشته باشند. دنیاي مجازي و اینترنت و اقتصاد مرتبط با این بخش دنیاي متفاوتی خواهد بود. 

معاون اول رییس جمهوري با تاکید بر اینکه هنر مراکز فنی و حرفه اي در کشور این است که تحلیلی دقیق نسبت به آینده اقتصاد کشور و جهان
داشته باشند، افزود: افراد باید متناسب با تحلیل هاي اقتصادي به روز آموزش ببینند تا منبع درآمد براي خود داشته باشند. به منظور تحقق این مهم

 
در جلسات اول شوراي آموزش فنی و حرفه اي سیاست هاي مبتنی بر آینده پژوهی و علم بروز، اقتصادي جهانی و حرکت اقتصادي کشور اتخاذ شد. 

وي با بیان اینکه اگر مهارت آموزي سنتی و مدرن متناسب با شرایط جدید جایگاه خود در کشور را پیدا کند مسائل کشور حل می شود، ادامه داد:
افراد داراي مهارت حتما می توانند شغل پیدا کنند و یا تبدیل به یک کارآفرین شوند. در یکی از بازدید هاي خود از دانشگاه فنی و حرفه اي از
رییس سازمان فنی و حرفه اي پرسیدم که چند نفر از فارغ التحصیلان از دانشگاه هاي مرتبط با این سازمان می توانند بعد از فارغ التحصیلی صاحب
شغل و یا منبع درآمد شوند که رییس این سازمان با اطمینان بالایی اعلام کرد که درصد بالایی از فارغ التحصیلان از دانشگاه ها و هنرستان هاي

 
مرتبط با این سازمان می توانند صاحب شغل شوند. 

جهانگیري اضافه کرد: افرادي که در جامعه دوره هاي مهارت آموزي را در مراکز فنی حرفه اي طی کرده اند به درجه اي می رسند که با اعتماد به
نفس بالا می توانند در کشور کار ایجاد کنند. آموزش مهارت می تواند به بالا رفتن اعتماد به نفس فرد کمک بالایی کند تا جایی که خود را کارآفرین

 
بداند و با ریسک بالا به ایجاد اشتغال در کشور و سرمایه گذاري مبادرت کند. 

معاون اول رییس جمهوري با تاکید بر اینکه توانمندي و بالندگی ملی کشور با ایجاد مهارت افزایش می یابد، ادامه داد: اگر نیروي بیکار در کشور
وجود داشته باشد، سرمایه بزرگی از کشور هدر می رود و نیروي انسانی سرمایه اي است که با آن می توان اقتصاد بزرگ کشور را به نقطه اي رساند

 
که بیکاري در کشور با توجه به مهارت افزایی کاهش یابد. 

 
بیشتر بخوانید: هشدار سیدمحمد خاتمی درباره هزینه هاي سنگین طرح ضداینترنت مجلس 

تبدیل مهارت آموزش به گفتمان غالب درجامعه مهمترین رسالت سازمان فنی حرفه اي است وي تبدیل مهارت آموزي به فرهنگ عمومی و گفتمان
غالب در جامعه را مهمترین رسالت سازمان فنی و حرفه اي توصیف و تاکید کرد: مقام معظم رهبري دو مبناي توسعه و تولید علم و فناوري را در

 
کشور بنا گذاشته اند که الان تبدل به گفتمان غالب در کشور شده است و توسعه و پیشرفت ایران بدون توسعه علم امکانپذیر نیست. 

جهانگیري همچنین به تعداد بالاي فارغ التحصیلان در دانشگاه هاي کشور با مدارك بالاي تحصیلی اشاره کرد و افزود: زمانی در جامعه همه به دنبال
این بودند که در رشته هاي پزشکی و مهندسی تحصیل کنند و یا با مدارك دکتري فارغ التحصیل شوند طوري که امروز تعداد زیادي از افراد با
مدارك تحصیلی عالی در کشور وجود دارند، اما نمی توانند با این مدارك منبع درآمدي براي خود و خانواده ایجاد کنند. متاسفانه در حال حاضر
شاهد هستیم که افراد با مدارك بالا و حتی دکتري و فوق لیسانس آزمون هاي مشاغل پایین شرکت می کنند. عنوان دانشگاهی زمانی به کار می آید

 
که براي تولید کار و به عنوان منبع درآمد استفاده شود. 

معاون اول رییس جمهوري همچنین بر به روزرسانی دانش کارگران و مدیران خط تولید در کارخانه ها و بنگاه هاي اقتصادي تاکید کرد و گفت:
کسانی که در یک بنگاه اقتصادي مشغول به کار هستند باید بدانند دستگاهی که با آن کار می کنند در طول زمان چه تغییراتی داشته است و با به
روز رسانی و بهره وري به بنگاه اقتصادي خود کمک کنند. مهمترین اتفاق براي نیروي انسانی در بنگاه اقتصادي آموزش هاي مداوم، بروز و مبتنی بر

 
یافته هاي جدید علمی است. 

وي در بخش دیگري از سخنان خود با تاکید بر اینکه بدون تردید مهمترین و اصلی ترین وظیفه مردم و مسوولان توسعه ایران است، بیان کرد: باید
پیشرفت و توسعه ایران به جایگاهی برسد که مردم از اینکه در ایران زندگی می کنند و ایرانی هستند به خود افتخار کنند. تنها گذشته ایران

 
افتخارآمیز نیست بلکه باید امروز همه ایرانیان به جایگاهی رفیع از رفاه، توسعه و اشتغال زایی و زندگی آبرومندانه برسند. 

جهانگیري با بیان اینکه توسعه مسیر جدیدي نیست که خلق کنیم بلکه راهی است که همه دنیا با موفقیت طی کرده اند، ادامه داد: توسعه نیازمند
سیاست هاي عالمانه و منطبق با فرهنگ جامعه و مسایل محلی هر کشور است و باید در این مسیر از تجارب موفق سایر کشور ها بهره بگیریم. 



معاون اول رییس جمهوري با تاکید بر اینکه توسعه پایدار بدون توسعه علمی و فناوري ممکن نیست، افزود: هیچ کشوري نمی تواند تنها بر منابع
طبیعی خدادادي تکیه کند و شاید در برهه اي از زمان با استفاده از مواهب این منابع طبیعی اقتصادي بزرگ با رفاه و زیرساخت هاي توسعه اي
داشته باشد، ولی اگر این کشور متکی به توسعه پایدار و توجه به مباحث انسانی و علم و براساس پیش بینی آینده از اقتصاد توسعه نباشد باید منتظر

 
روزي باشد که این منابع تمام می شود و مردم این کشور به چرخه فقر ورود پیدا می کنند. 

اقتصاد ایران متکی بر اقتصاد دانش بنیان و با نگاه به دنیاي دیجیتال باشد وي با تاکید بر اینکه باید توسعه مبتنی بر توسعه علمی، فناوري و آینده

 
اقتصاد ایران باشد، ادامه داد: باید اقتصاد ایران از اتکا بر منابع طبیعی به اقتصاد دانش بنیان، نخبه محور و با نگاه به دنیاي دیجیتال باشد. 

معاون اول رییس جمهور تصریح کرد: توسعه منابع انسانی اولویت نخست کشور است و کشوري که نیروي انسانی زبده که از هر نظر توانایی تولید کار

 
و ثروت دارد، مسیر توسعه را به سرعت به خوبی طی می کند. 

جهانگیري با بیان اینکه در چهل سال گذشته طبق شاخص هاي بین المللی جایگاه و رتبه خوبی در توسعه انسانی در جمهوري اسلامی ایران بوجود
آمده است، گفت: نوآوري و خلاقیت مهمترین ویژگی ها در بحث توسعه انسانی است و دانشگاه هاي بزرگ به این سمت می روند که دانشگاه هاي
نسل جدید باید کارآفرین بوده و تنها به فارغ التحصیل دانشجویان خود فکر نکرده بلکه به دنبال پرورش کارآفرین و یک فرد توانا به تولید و خلق کار

 
باشند. 

وي همچنین با تاکید بر اهمیت آموزش و پرورش در شکل گیري پرورش نیروي انسانی در کشور ادامه داد: در کنار آموزش هاي کلاسیک در وزارت
خانه هاي آموزش و پرورش، علوم، تحقیقات و فناوري و بهداشت و درمان و آموزش پزشکی نیاز به آموزش هاي مکمل دیگري است که از ضرورت
هاي اجتناب ناپذیر براي زندگی فردي و اجتماعی آحاد جامعه است که در غیر این صورت نمی تواند از توانمندي هاي شخصی و زندگی اجتماعی

 
بهره کامل را ببرد. 

جهانگیري اضافه کرد: طبق تحلیل جامعه شناسان در حال عبور از دوران مخاطره آمیز و با مخاطرات متعددي هستیم. از یک طرف تحریم و فشار
هاي اقتصادي علیه کشور، زندگی مردم را سخت کرده است، همچنین مخاطره کرونا تمام ابعاد زندگی مردم را تحت تاثیر قرار داده و در کنار این
مسایل مشکلات محیط زیستی و مخاطرات طبیعی نیز جامعه را با خطراتی روبرو کرده است که البته این کشور براي عبور از این مخاطرات و دور
زدن تنگنا ها نیازمند مجموعه از آموزش هاي مکمل است تا از دل تهدید فرصت به وجود آید و با کمک یکدیگر بتوانیم از این مخاطرات با موفقیت

 
عبور کنیم. 

معاون اول رییس جمهوري خاطر نشان کرد: باید جهت گیري آموزش مهارت هاي فنی حرفه اي به این سمت رود تا انسانی توانمند بسازد تا بتواند

 
در زندگی فردي و اجتماعی تغییر بوجود آورد. 

وي همچنین بر اهمیت آموزش مهارت هاي قدیمی و سنتی در کنار آموزش هاي مدرن در دنیا تاکید کرد و گفت: مهارت هاي سنتی از جمله
ساختمان سازي، کار هاي فیزیکی و مکانیکی در یک جامعه مدرن همچنان یک نیاز جدي است، اما مهمترین موضوعی که باید جهت گیري آموزش

 
هاي فنی و حرفه اي در دانشگاه ها و هنرستان هاي کشور باشد این مهم است که اقتصاد جهان به چه سمتی می رود و به چه نیرویی نیاز دارد. 

جهانگیري ضرورت کاهش اتکا به درآمد هاي نفتی را از سیاست هاي اصلی کشور خواند و با اشاره به کاهش درآمد هاي نفت پس از تحریم هاي
آمریکا، گفت: باید از همه ظرفیت هاي کشور براي توسعه و کاهش فقر در کشور استفاده شود. امکان ندارد که یک ایرانی دلسوز آینده ایران و مردم

 
کشورش باشد و نسبت به این مساله دغدغه نداشته باشد. نباید این پندار در جامعه به وجود آید که بر مردم با مشکلات معیشتی حکومت کنیم. 

همچنین در این مراسم با حضور جهانگیري و به صورت ویدیو کنفرانسی از 354 مرکز جوار و بین کارگاهی بهره برداري و همچنین از 500 استاندارد
جهانی رونمایی شد. پیش از این مراسم نیز معاون اول رییس جمهوري از نمایشگاهی که توانمندي هاي نیرو هاي آموزش دیده در سازمان فنی و
حرفه اي در بخش هاي رباتیک، خراطی، جواهر سازي، طراحی مهندسی و مکانیک، مکاترونیک و تولیدات محصولات پزشکی و بهداشتی را به

نمایش گذاشته بود، بازدید کرد.





مردم نامحرم نیستند که در خفا برایشان دیوارهاي کوتاه و بلند بسازید

منبع: رویداد 24شماره خبر:  215  |  تاریخ: 1400/05/09

رئیس دفتر رئیس جمهور به بررسی طرح موسوم به صیانت از کاربران در فضاي مجازي واکنش نشان داد.

رویداد24 محمود واعظی، با بیان اینکه دسترسی به ارتباطات دیتا
امروز جزء حقوق پایه شهروندي است، هر گونه تلاش براي تحدید
این حق را محکوم به شکست خواند و گفت: روشن است که مردم
هنوز از آنچه طراحان این طرح درباره محتواي آن می گویند قانع
نشده اند و هنوز هم متن موثقی از جزئیات طرح در اختیار افکار

 
عمومی قرار نگرفته است. 

واعظی صیانت از کاربران فضاي مجازي و وضع قوانین در زمینه
حفاظت از امنیت و اخلاق در این فضا را امري طبیعی و لازم در

جوامع مختلف دانست، اما خاطرنشان کرد: آنچه در این زمینه اهمیت دارد، شفافیت کامل در مواجهه با مردم و اقناع کامل آنان در خصوص قانون

 
است. مردم نامحرم نیستند که ما در خفا براي آن ها قانون بنویسم و دیوار هاي کوتاه و بلند بسازیم. 

وزیر سابق ارتباطات کشور با بیان اینکه «فضاي مجازي فقط چند شبکه اجتماعی بین المللی نیست که براي عدم انتشار برخی اخبار و محتواي
نامناسب آن را ببندیم»، تاکید کرد: اگرچه من هم معتقدم که محتواي غیراخلاقی فضاي مجازي باید مدیریت شود، اما امروز جامعه ایران دانش
بنیان شده و از فضاي مجازي براي کسب علم و آموزش، مهارت یابی، کسب وکار، اشتغال و انواع فعالیت هاي دیگر استفاده می کند. بر همین اساس
هر گونه ایجاد محدودیت در این فضا پیامد هاي قابل توجهی در حوزه اقتصادي، اجتماعی و فرهنگی خواهد داشت و موجب تعطیل شدن کسب وکار

 
هاي فراوان خواهد شد و طراحان طرح صیانت باید به آن توجه کنند. 

 
بیشتر بخوانید: هشدار سیدمحمد خاتمی درباره هزینه هاي سنگین طرح ضداینترنت مجلس 

واعظی در پایان تلاش براي مقابله با فناوري از طریق مسدود کردن را طبق تجربه هاي قبلی محکوم به شکست دانست و اذعان داشت: همه باید
بدانیم که اگر نیت مان صرفا ایجاد محدودیت یا مانع گذاشتن در مقابل توسعه زیرساخت هاي ارتباطاتی و فضاي مجازي باشد، موفق نخواهیم شد.
اما اگر نیت حقیقتا آنطور که عنوان می شود، صیانت از کاربران است، باید مفاد طرح با شفافیت با مردم درمیان گذشته شده و آن ها در خصوص

محتواي آن اقناع شوند.



نتیجه نشست معاونت زنان با بزرگان اهل سنت درباره کودك همسري

منبع: رویداد 24شماره خبر:  216  |  تاریخ: 1400/05/09

معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهوري گفت: کودك همسري خیلی مورد نگرانی از طرف بانوان اهل سنت، پیرانشهر و زاهدان و نقاط
مختلف بود و صحبت هاي خوبی جناب مولوي و همکاران در ارتباط با اصل احکام شریعت و برداشت هاي نادرست از آن داشتند.

رویداد24 معصومه ابتکار معاون امور زنان و خانواده رئیس
جمهوري در نشست «بررسی احوال شخصیه زنان اهل سنت کشور
در موضوعات فقهی، طلاق ثلاثه و اجرت المثل» اظهار کرد: این
نشست چهارمین نشست بررسی حقوقی احوال شخصیه زنان اهل
سنت است. اولین نشست در کردستان برگزار شد که نشست
تخصصی بسیار وسیعی با حضور صاحب نظران و حقوق دانان بود.
مباحث مفصلی در این زمینه شکل گرفت و نتایج آن این بود که
که قرار شد رایزنی هایی با علماء و مولوي هاي اهل سنت داشته

 
باشیم. 

وي با اشاره به نشست دوم در زاهدان و در خصوص موضوع یاد شده، ادامه داد: نشست زاهدان با حضور مولوي عبدالحمید و تعدادي از مولوي ها به
موضوعات و مطالبات اهل سنت و به طور خاص به بحث کودك همسري پرداخت. کودك همسري خیلی مورد نگرانی از طرف بانوان اهل سنت پیران
شهر و زاهدان و نقاط مختلف بود و صحبت هاي خوبی جناب مولوي و همکاران در ارتباط با اصل احکام شریعت و برداشت هاي نادرست از آن

 
داشتند. 

ابتکار با بیان اینکه جلسه سومی در استان گلستان و شهر آق قلا داشتیم، افزود: در این نشست با تعدادي از مولوي ها مشکلات اهل سنت گلستان
مطرح شد. موضوعاتی نظیر علاقه مندي بانوان براي حضور در مساجد هنگام نماز جماعت، کودك همسري و ترك تحصیل طرح شد که با رویکرد
مثبت مولوي آق قلا مواجه شدیم. قرار بود حدود شش ماه پیش نشست چهارمی نیز داشته باشیم که به دلیل پاندمی کووید 19 و بیماري خانم

 
رحمانی و در نهایت از دنیا رفتن و از دست دادن ایشان وقفه اي در این نشست افتاد و اکنون این نشست برگزار می شود. 

 
بیشتر بخوانید: ازدواج 7317 دختر 10 تا 14ساله در ایران فقط در 3 ماه/ چه تعداد از کودك همسري ها به طلاق ختم شد؟ 

معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهوري در ادامه به انتشار کتاب "بانوي اول" با تلاش این معاونت اشاره کرد و گفت: خداوند توفیق تدوین یک
پژوهش درباره زندگی بانوي اول اسلام یعنی حضرت خدیجه (س) را به ما داد. ابهامات زیاد در زندگی ایشان به دلیل برخی شبهات تاریخی وجود
دارد که با پژوهشی جامع و با بررسی بیش از 70 مورد کتاب اهل سنت، شیعه و به زبان هاي فارسی و عربی و انگلیسی پژوهش خوبی تدوین شد و

 
توسط یکی از پژوهشگران جوان داستان زندگی حضرت خدیجه (س) به عنوان یک داستان خوب براي تمام انسان ها تدوین شد. 

وي معتقد است که داستان زندگی حضرت خدیجه (س) می تواند الهام بخش براي تمام انسان ها باشد و به دختران امروز کمک و سرمشقی برایشان

 
قرار گیرد. 

ابتکار گفت: ما توجه کافی به این شخصیت بزرگ جهان اسلام نداشتیم که در دوره نوجوانی خود توانمندي و خلاقیت و توان کاري خود را نشان می
دهد. زن موفق و کارآفرینی که بزرگ ترین تاجر جزیره العرب می شود و تجارت حلال داشته است و به نحوه داد و ستد با حساسیت برخورد می



 
کرده است بنابراین باید پایه گذار تجارت حلال را شخصیت حضرت خدیجه (س) قرار داد. 

ابتکار همچنین این را هم گفت که انتخاب هاي حضرت خدیجه (س) نیز مورد توجه است چراکه با وجود خواستگار هاي زیادي که داشتند

 
انتخابشان حضرت محمد (ص) بود و پس از بعثت نیز پیام حق و حقانیت را خیلی زود دریافت و اسلام آوردند و مسلمان شدند. 

معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهوري در پایان سخنان خود گفت: حضرت خدیجه (س) کنار پیامبر ایستاد و ثروت خود را عاشقانه به پاي این
دین رهایی بخش ریخت و این ثروت خدیجه بود که در سختی هاي زیاد نهال اسلام را آبیاري کرد و در اوج سختی ها در شعب ابی طالب ایشان از
دنیا رفتند. پیامبر همواره تا آخر عمر از ذکر خیر خدیجه (س) و شخصیت ایشان کوتاهی نکردند. این کتاب بانوي اول مورد استقبال قرار گرفت. در
مسابقه آن از سوي آموزش و پرورش حدود 12 هزار نفر شرکت کردند، مسابقه اي هاي دیگري از سوي وزارت علوم، مرکز مدیریت دولتی و عمومی
نیز برگزار شد و قرار است بنیاد شهید و امور ایثارگران نیز براي آن مسابقه اي برگزار کند که لینک E_BOOK آن در پرتال معاونت زنان قرار دارد.



مهارت موجب اشتغال پایدار می شود

منبع: بازار کارشماره خبر:  217  |  تاریخ: 1400/05/09

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در آیین گشایش نوزدهمین دوره مسابقات ملی مهارت که با حضور معاون اول رئیس جمهوري برگزار شد
اظهار داشت: شکستن حلقه فقر و جلوگیري از افتادن در سیاه چاله آن با ایجاد اشتغال پایدار مبتنی بر مهارت هاي آموزش هاي فنی و

حرفه اي مقدور است.

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در آیین گشایش نوزدهمین دوره مسابقات ملی مهارت که با حضور معاون اول رئیس جمهوري برگزار شد
اظهار داشت: شکستن حلقه فقر و جلوگیري از افتادن در سیاه چاله آن با ایجاد اشتغال پایدار مبتنی بر مهارت هاي آموزش هاي فنی و حرفه اي

 
مقدور است. 

به گزارش بازارکار به نقل از مرکز روابط عمومی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، محمد شریعتمداري تصریح کرد: توسعه انسانی و نیروي انسانی،

 
مهمترین دارایی و سرمایه در جهان امروز است، توجه به جایگاه رفیع و بلند مربیان، اساتید و معلمان این حوزه ضروري است. 

شریعتمداري تاکید کرد: نهضت مهارت افزایی، بدون حضور صنعتگران، صاحبان کار و کارآفرینان امکان پذیر نیست و باید شرایط مهیا شود تا بتوانند

 
مهارت آموزي را به موضوعی ملی تبدیل کنند. 

محمد شریعتمداري با بیان اینکه حضور معاون اول در سازمان فنی و حرفه اي، نقطه عطفی در تاریخ این سازمان است، خطاب به وي گفت: حضور

 
شما براي این سازمان ارزشمند است و امیدوارم، منشاء خیر و برکت و اثر در توسعه مهارت باشد. 

وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی اظهار داشت: در عصر حاضر، مهارت آموزي اهمیت زیادي دارد و واحدهاي صنعتی به این نتیجه رسیده اند که با اداره

 
سنتی واحد خود بدون استفاده از مهارت و فن امکان ادامه حیات امکانپذیر نیست. 

وي با بیان اینکه اهمیت اینترنت اشیا، بلاك چین و هوش مصنوعی توضیح داد: در کنار آموزش فنی حرفه اي به کمک بخش خصوصی، بنیادهاي

 
اینترنت اشیا، بلاك چین و هوش مصنوعی را تاسیس کرده و در حال توسعه آن هستیم. 

 
شریعتمداري تصریح کرد: در زمینه تولید محصولات الکترونیک مجازي و آي تی، اپلیکیشن ها و نرم افزار ها قدم هاي بزرگی برداشته شده است. 

وزیر تعاون کار و رفاه اجتماعی به موضوع مهارت آموزي در مدارس، آموزشگاه ها و دانشگاه ها نیز پرداخت و گفت: به رغم اینکه کرونا باعث شد
آموزش مراکز فنی و حرفه اي در سال 99 که اوج کرونا بود از سال 98 کمتر باشد، ولی با آموزش36 هزار نفر بیشتر در مراکز کار و دانش تا حدودي

 
این موضوع جبران شد و حدود 204 هزار نفر در سال 99 در کار و دانش، مهارت هاي فنی حرفه اي آموزش دیدند. 

 
شریعتمداري بر توسعه مهارت آموزي در دانشگاه ها نیز تاکید کرد. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی تصریح کرد: فعالیت هاي سازمان فنی و حرفه اي باید در سطوح پایین آموزش، به صورت ویژه به مردم سپرده شود و

 
سازمان در جایگاه مشاور، هادي و کمک کننده قرار بگیرد. 

وي گفت: نقش آموزش فنی حرفه اي در ارتقاء بهره وري در کشور مهجور است، با داشتن مهارت در زندگی خانوادگی، اجتماعی و شغلی می توان

 
زندگی بهتري داشت. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در خصوص مهارت آموزي و مسئله آسیب هاي اجتماعی نیز گفت: استفاده از مهارت در آسیب هاي اجتماعی در
دستور کار قرار داشته؛ بالا بردن سطح آموزش ها و شکوفا کردن استعداد کسانی که داراي معلولیت ظاهري هستند اما توانایی فنی و مهارتی بالایی



 
دارند در این دوره با همکاري سازمان فنی حرفه اي و بهزیستی پیگیري شد و جریان بازتوانی مهارتی این مجموعه مورد توجه قرار گرفت. 

 
وي در خصوص آموزش مهارتی سربازان وظیفه، خاطر نشان کرد: با فراگیري آموزش فنی و حرفه اي این دوره با ارزش بیشتري سپري می شود. 

شریعتمداري افزود: آموزش مهارتی سربازان می تواند براي پیدا کردن شغل مناسب بعد از سربازي بسیار موثر باشد، هم در معاونت اشتغال و هم در

 
سازمان فنی و حرفه اي توسعه این آموزش ها به طور ویژه دنبال می شود. 

آیین گشایش نوزدهمین دوره مسابقات ملی مهارت، بهره برداري از 345 مرکز جوار و بین کارگاهی، رونمایی از 500 استاندارد آموزشی و بهار
آموزش هاي فنی و حرفه اي با توسعه اختیار نقش آفرینان در بخش خصوصی و آموزشگاه هاي آزاد، صبح امروز با حضور ""اسحاق جهانگیري""
معاون اول رئیس جمهور، ""محمد شریعتمداري"" وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، ""محسن حاجی میرزایی"" وزیر و آموزش و پرورش و ""علی

 
اوسط هاشمی"" رئیس سازمان فنی و حرفه اي کشور در این سازمان برگزار شد. 

در حاشیه مراسم، معاون اول رئیس جمهور، وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، وزیر و آموزش و پرورش و رئیس سازمان فنی و حرفه اي کشور از
نمایشگاه توانمندي مهارت آموزارن در حوزه هاي رباتیک، مکاترونیک، طراحی مهندسی مکانیک، جواهر سازي و خراطی بازدید و با مهارت آموزان

 
گفت و گو کردند. 

نوزدهمین دوره مسابقات ملی مهارت، به صورت نمادین در رشته هاي لوله کشی و اجراي سیستم هاي گرمایشی با 8 رقابت کننده از استان هاي
سمنان، بوشهر، خراسان رضوي، اردبیل، ایلام، زنجان، یزد و کردستان در مرکز تربیت مربی کرج برگزار شد



معدن در سرزمین کانگوروها

منبع: شما و اقتصادشماره خبر:  218  |  تاریخ: 1400/05/09

 
احسان عزیزي؛ مرکز تحقیقات مواد معدنی ایران-یزد معدن در سرزمین کانگوروها 

به گزارش شما و اقتصاد: شاید جالب باشد بدانیم که استرالیا در سال
2019، به عنوان دومین تولیدکننده بزرگ طلا در جهان، هشتمین تولید
کننده نقره، ششمین تولید کننده مس؛ بزرگترین تولید کننده سنگ
آهن، بزرگترین تولید کننده بوکسیت؛ دومین تولید کننده منگنز،
دومین تولید کننده سرب، سومین تولید کننده روي، سومین تولید
کننده کبالت؛ سوم تولیدکننده اورانیوم؛ ششمین تولیدکننده بزرگ
نیکل؛ هشتمین تولیدکننده قلع، چهاردهمین تولید کننده فسفات،
پانزدهمین تولید کننده گوگرد؛ پنجمین تولید کننده بزرگ نمک،
چهارمین در تولید و دومین صادر کننده بزرگ زغال سنگ در جهان

 
است. 

به گزارش شما و اقتصاد:  این کشور از لحاظ وسعت ششمین کشور
پهناور در دنیا است که 32 برابر بزرگتر از انگلستان و تقریبا برابر با
امریکا می باشد. طبق داده هاي اداره آمار استرالیا، سهم معدن 10٫4
درصد از اقتصاد استرالیا در سال هاي 2019-2020 بوده است. این
حوزه با ارزش 202 میلیارد دلار از تولید ناخالص داخلی به عنوان

بزرگترین عامل اقتصادي در این کشور بوده است. 240،000 نفر به طور مستقیم در بخش معدن و در مجموع 1٫1 میلیون شغل مستقیم و

 
غیرمستقیم در بخش هاي معدن و تجهیزات نوین معدنکاري و فناوري هاي معدنی (METS) مشغول به کار هستند. 

استرالیا به عنوان یکی از بزرگترین بازارهاي مواد معدنی دست نخورده در جهان، نزدیک به 80٪ از آن، هنوز تحت عملیات هاي اکتشافی قرار نگرفته
است. این کشور علیرغم عدم اجراي برنامه هاي اکتشافی سراسري، با معرفی کانسارهاي معدنی قابل توجه در غرب، جنوب و منطقه کوئینزلند خود

 
داراي موقعیتی مناسب، در رنک جهانی از فعالیت هاي معدنکاري قرار دارد. 

استرالیا همزمان با رشد به عنوان بخشی از کلاس جهانی معدن، فرصت هاي بسیار مغتنمی براي داشتن نقشی بزرگ تر به عنوان یک بازیگر مهم در

 
صحنه جهانی مواد معدنی با اکتشاف جدید در اختیار داشته است. 

South استرالیا جنوبی -Western Australia(WA)2 در استرالیا تمرکز فعالیت هاي معدنکاري در  بخش هاي 1- استرالیاي غربی
-New South Wales(NSW) 6 نیو ساوت ولز -Victoria(VIC) 5ویکتوریا-Queensland(QLD)4 کوئینزلند -Australia(SA) 3
تاسمانیا Tasmania(TAS) 6- سرزمین هاي شمالی Northern Territory(NT)  متمرکز می باشد که در ادامه به تشریح آنها پرداخته می

 
شود. 

 
معدنکاري در استرالیاي غربی 

استرالیاي غربی قطب استخراج معادن استرالیا و یکی از بازیگران اصلی در معدنکاري جهان است. این ناحیه میزبان حجم عظیمی از منابع درجه یک



و شامل بزرگترین معادن استرالیاست. استرالیاي غربی بزرگترین تامین کننده سنگ آهن در جهان، با چندین پروژه سنگ آهن، به ویژه در منطقه

 
Pilbara در شمال این ایالت می باشد. 

اکتشاف مواد معدنی جدید با تاکید بر لیتیوم و وانادیوم براي پاسخ به تقاضاهاي روز افزون جهانی به این مواد، به طور مداوم در این منطقه در حال

 
انجام است. 

  این ناحیه توسط موسسه Fraser به عنوان منطقه اي برتر، در جهان براي سرمایه گذاري در معدن رتبه بندي شده است. همانگونه که ذکر شد

 
این ایالت میزبان 98 درصد از سنگ آهن و 60 درصد از ذخایر طلاي کشور استرالیا با اشتغال مستقیم 20000 نفر می باشد. 

 
معدنکاري در استرالیاي جنوبی 

BHP’s این ایالت معدنکاري مواد معدنی مهم بسیاري از جمله مس، اورانیوم و زیرکونیوم را به جهان صادر می کند. استرالیاي جنوبی با معدن
Olympic Dam به عنوان بزرگترین معدن استرالیا و بزرگترین ذخایر اورانیوم جهان و معدن Iluka’s Jacinth-Ambrosia به عنوان
بزرگترین معدن زیرکون در جهان و میزبانی از 25 درصد منابع طلاي استرالیا و اشتغال 10 هزار نفر از جذاب ترین مناطق در جهان براي سرمایه

 
گذاري در معدن رتبه بندي شده است. 

 
معدنکاري در کوئینزلند 

کوئینزلند یک ایالت مهم استخراج مواد معدنی است، بسیاري از معادن ذغال سنگ استرالیا در حوضه بوون این ایالت واقع شده است. همچنین این
ایالت بزرگترین تامین کننده نقره در جهان است. سهم بخش معدن از اشتغال در این ایالت معدنکاري بیش از 50،000 نفر بوده که  در 2018-19،
فعالیت هاي معدنی 75 میلیارد دلار به اقتصاد این ایالت کمک کرده است. نکته قابل توجه اینکه علیرغم سهم عظیم بخش معدن از اقتصاد این
ناحیه، معادن تنها 0٫1٪ از سطح زمین هاي این ایالت را اشغال می کند. همچنین معادن این ایالت میزبان برخی از با کیفیت ترین گرافیت ها و

 
بالاترین درجه رسوب رنیوم در جهان است. 

 
معدن در ویکتوریا 

ویکتوریا سهم بزرگی در تاریخ استخراج معادن استرالیا داشته و امروزه نیز پتانسیل بسیار مهیجی، براي اکتشافات مواد معدنی فراهم می کند.
ویکتوریا به دلیل تولید طلا، آنتیموان و زغال سنگ قهوه اي در جهان معدن کاري شناخته شده است. این منطقه محل استقرار شرکت هاي بزرگ
استخراج از جمله بخش تجهیزات نوین معدنکاري و فناوري هاي معدنی (METS) است. سهم معدن در اقتصاد و اشتغال این ایالت به ترتیب بیش از
13 میلیارد دلار و 121000 شغل می باشد. در سال 1851، طلا در بالارات  Ballarat کشف شد و ملبورن به یکی از ثروتمندترین شهرهاي جهان

 
تبدیل گردید. شرکت هاي معدنی مستقر در ملبورن 65 درصد سهام بورس استرالیا (ASX100) را در سال 2018 به خود اختصاص دادند. 

 
معدنکاري در نیو ساوت ولز 

نیو ساوت ولز سرشار از مواد معدنی مانند ذغال سنگ، طلا، مس، نقره، سرب و روي، کبالت و لیتیوم است. ذخایر عمده ذغال سنگ در حوضه

 
سیدنی-گننه یافت می شود. 

معدن طلاي روباز Cowal در منطقه Central Western Plains بزرگترین معدن نیوساوت ولز است. این ایالت در حال حاضر پروژه هاي
زیادي در دست اجرا دارد که پس از اجرا، عملکرد بخش معدن در اقتصاد و اشتغال ایالت را به میزان قابل توجهی افزایش می دهد. اما در شرایط
فعلی 40000 نفر در این ایالت در بخش معدن شاغل بوده که حقوق دولتی معدنکاري در این ایالت بیش از دو میلیارد دلار می باشد. از بندر
نیوکاسل این ایالت سالانه 160 میلیون تن زغال سنگ کک شو به کشور هاي دیگر صادر می شود که این مسئله، این بندر را به بزرگترین بندر

 
صادراتی زغال سنگ جهان تبدیل نموده است. 



 
استخراج معدن در تاسمانی 

تاسمانی بیش از یک قرن است که یک تولید کننده مواد معدنی قابل توجه است و از تنوع زمین شناسی بالایی برخوردار است. این ایالت میزبان
کانی هاي آهن، مس، سرب، روي، قلع، سیلیس با درجه بالا و تنگستن است. در سال 17-2016 ، بخش معدن 1٫8 میلیارد دلار ارزش براي دولت

 
تحت عنوان حقوق دولتی تولید کرد. معدن رنیسون در ساحل غربی تاسمانی بزرگترین کانسار قلع استرالیا است. 

 
معدنکاري درسرزمین هاي شمالی 

سرزمین هاي شمالی در استرالیا سرشار از مواد معدنی در کلاس جهانی از جمله، روي، مس، سرب، تنگستن، لیتیوم، وانادیوم، فسفات و پتاس، طلا و
اورانیوم است. در حال حاضر هفت معدن در کلاس جهانی در این ایالت در حال فعالیت هستند. بندر داروین که بسیار نزدیک به آسیا واقع شده
است، به سرزمین هاي شمالی یک مزیت جغرافیایی براي صادرات مواد معدنی و روابط قوي با بازارهاي عمده در چین، کره، ژاپن و هند می بخشد.
ارزش صنعت معدنکاري در این محدوده بیش از 4 میلیارد دلار است. از نکات قابل توجه در این محدود قرار گیري یک سوم ذخائر شناخته شده

 
اورانیوم استرالیا در این ناحیه و میزبانی از بزرگترین معدن منگنز جهان در خلیج کارپنتاریا می باشد. 

روابط عمومی شرکت تهیه و تولید مواد معدنی ایران



جهانگیري: اینترنت از مواضع آشکار عدالت خواهی در کشور است/ در مقطعی از

تلویزیون به عنوان "اتاق شیطان یاد" می شد، اما امروز در همه روستاها از تجهیزات دنیاي

ارتباطات استفاده می شود

منبع: شبکه ایرانشماره خبر:  219  |  تاریخ: 1400/05/09

پیشرفت کشور در گرو سازگاري، گفتگو و جلب مشارکت مردم براي وضع قوانین جدید است/ آموزش مهارت می تواند منجر به افزایش
اعتماد به نفس و کارآفرینی در جامعه شود/ تبدیل مهارت آموزي به فرهنگ عمومی و گفتمان غالب در جامعه مهمترین رسالت سازمان فنی

و حرفه اي است/ باید پیشرفت و توسعه ایران به جایگاهی برسد که ...

پیشرفت کشور در گرو سازگاري، گفتگو و جلب مشارکت مردم
براي وضع قوانین جدید است/ آموزش مهارت می تواند منجر به
افزایش اعتماد به نفس و کارآفرینی در جامعه شود/ تبدیل مهارت
آموزي به فرهنگ عمومی و گفتمان غالب در جامعه مهمترین
رسالت سازمان فنی و حرفه اي است/ باید پیشرفت و توسعه ایران
به جایگاهی برسد که مردم به زندگی در ایران افتخار کنند/ نباید
زمانی که با یک پدیده جدید روبرو می شویم تنها به فکر عوارض

 
سیاسی و اجتماعی و ممنوعیت استفاده از آن باشیم 

معاون اول رییس جمهور با اشاره به اینکه اقتصاد دیجیتال، هآي
تک و مبتنی بر آي تی و آي سی تی جهت گیري آینده اقتصاد دنیا است، تاکید کرد: ایران می تواند با بهره گیري از نسل جوان زبده و تحصیلکرده

 
در دانشگاه هاي داخل و خارج، اقتصادي مبتنی بر آي تی و آي سی تی داشته باشد. 

دکتر جهانگیري صبح امروز(شنبه) در آیین افتتاح نوزدهمین دوره مسابقات ملی مهارت که در سازمان آموزش فنی-حرفه اي کشور و با حضور
روساي سازمانهاي فنی-حرفه اي سراسر کشور برگزار شد، به ورود دانش و فناوري هاي نوین در فضاي جدید جهانی و ورود به داخل کشور اشاره و

 
تصریح کرد: نباید زمانی که با یک پدیده جدید روبرو می شویم تنها به فکر عوارض سیاسی و اجتماعی و ممنوعیت استفاده از آن پدیده باشیم. 

معاون اول رییس جمهور با تاکید بر اینکه باید از گذشته درس عبرت گرفت، به مقاومت در استفاده از همه پدیده هاي نو نظیر راه آهن، تلویزیون،
ویدیو و ماهواره اشاره کرد و گفت: در مقطعی از تلویزیون به عنوان اتاق شیطان یاد می شد. این در حالی است که امروز در همه روستاهاي کشور از
این تجهیزات دنیاي ارتباطات استفاده می شود. باید در نظر داشت که با علم و فناوري نمی توان مبارزه کرد البته این مباحث نیازمند قواعد و قوانین

 
حکمرانی دقیقی هستند که باید به درستی نوشته شود. 

وي افزود: ممکن است شبکه اي در فضاي مجازي ایجاد و تحت تاثیر سیاست هاي جایی از دنیا قرار داشته باشد و عوارضی براي کشور به وجود آورد
اما باید در نظر داشت که نمی توان با مردم خود مبارزه کرد و پیشرفت کشور در سازگاري، گفتگو و جلب مشارکت مردم براي وضع قوانین جدید

 
است. 

دکتر جهانگیري با تاکید بر اینکه اتکا بر فناوریهایی نظیر آي تی و آي سی تی موجب افزایش شفافیت است، تصریح کرد: امکانپذیر نیست که در
دنیاي امروز مطلبی را از مردم مخفی و یا بر آنها تحمیل کرد. امروز نمی توان به مردم دروغ گفت. کشور در مرحله اي قرار دارد که نمی توان به

 
مردم چیزي گفت ولی کار دیگري انجام داد. 

معاون اول رییس جمهور با اشاره به فعالیت اقتصادي چندین میلیون ایرانی در فضاي مجازي و اینترنت، ادامه داد: اینترنت از مواضع آشکار عدالت
خواهی در کشور است تا جایی که یک روستایی در منطقه خاش در سیستان بلوچستان با استفاده از اینترنت و ایجاد کسب و کار توانسته کالاهاي
خود را با جلب مشتري به سراسر دنیا بفروشد که این مهم از مزایاي بسیار زیاد گسترش اینترنت و پهناي باند در کشور است که با تلاش هاي دولت

 
تدبیر و امید فراهم شده است. 



وي همچنین با اشاره به شیوع بیماري کرونا تصریح کرد: اگر اینترنت، پهناي باند و امکانات و زیرساخت هاي فضاي مجازي در این دولت توسعه
نیافته بود کشور با مشکلات عدیده اي روبرو می شد. اگر پهناي باند در کشور ایجاد نمی شد 14 میلیون دانش آموز، 900 هزار معلم، 4 میلیون
دانشجو و اساتید دانشگاه نمی توانستند از طریق شبکه هاي مجازي و همچنین شبکه شاد در آموزش و پرورش کلاسها و آموزش هاي خود را برقرار

 
کنند. 

دکتر جهانگیري تاکید کرد: در حال حاضر 20 میلیون خانوار با بهره گیري از فضاي مجازي و اینترنتی می توانند وام قرض الحسنه دریافت و یا خرید

 
الکترونیکی داشته باشند. دنیاي مجازي و اینترنت و اقتصاد مرتبط با این بخش دنیاي متفاوتی خواهد بود. 

معاون اول رییس جمهور با تاکید بر اینکه هنر مراکز فنی و حرفه اي در کشور این است که تحلیلی دقیق نسبت به آینده اقتصاد کشور و جهان
داشته باشند، افزود: افراد باید متناسب با تحلیل هاي اقتصادي به روز آموزش ببینند تا منبع درآمد براي خود داشته باشند. به منظور تحقق این مهم

 
در جلسات اول شوراي آموزش فنی و حرفه اي سیاست هاي مبتنی بر آینده پژوهی و علم بروز، اقتصادي جهانی و حرکت اقتصادي کشور اتخاذ شد. 
وي با بیان اینکه اگر مهارت آموزي سنتی و مدرن متناسب با شرایط جدید جایگاه خود در کشور را پیدا کند مسائل کشور حل می شود، ادامه داد:
افراد داراي مهارت حتما می توانند شغل پیدا کنند و یا تبدیل به یک کارآفرین شوند. در یکی از بازدیدهاي خود از دانشگاه فنی و حرفه اي از رییس
سازمان فنی و حرفه اي پرسیدم که چند نفر از فارغ التحصیلان از دانشگاه هاي مرتبط با این سازمان می توانند بعد از فارغ التحصیلی صاحب شغل و
یا منبع درآمد شوند که رییس این سازمان با اطمینان بالایی اعلام کرد که درصد بالایی از فارغ التحصیلان از دانشگاه ها و هنرستان هاي مرتبط با

 
این سازمان می توانند صاحب شغل شوند. 

دکتر جهانگیري با بیان اینکه افرادي که در جامعه دوره هاي مهارت آموزي را در مراکز فنی حرفه اي طی کرده اند به درجه اي می رسند که با
اعتماد به نفس بالا می توانند در کشور کار ایجاد کنند، افزود: آموزش مهارت می تواند به بالا رفتن اعتماد به نفس فرد کمک بالایی نماید تا جایی

 
که خود را کارآفرین بداند و با ریسک بالا به ایجاد اشتغال در کشور و سرمایه گذاري مبادرت نماید. 

معاون اول رییس جمهور با تاکید بر اینکه توانمندي و بالندگی ملی کشور با ایجاد مهارت افزایش می یابد، ادامه داد: اگر نیروي بیکار در کشور وجود
داشته باشد، سرمایه بزرگی از کشور هدر می رود و نیروي انسانی سرمایه اي است که به وسیله آن می توان اقتصاد بزرگ کشور را به نقطه اي

 
برسانیم که بیکاري در کشور با توجه به مهارت افزایی کاهش یابد. 

وي تبدیل مهارت آموزي به فرهنگ عمومی و گفتمان غالب در جامعه را مهمترین رسالت سازمان فنی و حرفه اي توصیف و تاکید کرد: مقام معظم
رهبري دو مبناي توسعه و تولید علم و فناوري را در کشور بنا گذاشته اند که الان تبدل به گفتمان غالب در کشور شده است و توسعه و پیشرفت

 
ایران بدون توسعه علم امکانپذیر نیست. 

دکتر جهانگیري همچنین به تعداد بالاي فارغ التحصیلان در دانشگاه هاي کشور با مدارك بالاي تحصیلی اشاره کرد و افزود: زمانی در جامعه همه به
دنبال این بودند که در رشته هاي پزشکی و مهندسی تحصیل کنند و یا با مدارك دکتري فارغ التحصیل شوند بطوریکه امروز تعداد زیادي از افراد با
مدارك تحصیلی عالی در کشور وجود دارند اما نمی توانند با این مدارك منبع درآمدي براي خود و خانواده ایجاد کنند. متاسفانه در حال حاضر

 
شاهد هستیم که افراد با مدارك بالا و حتی دکتري و فوق لیسانس آزمون هاي مشاغل پایین شرکت می کنند. 

 
وي ادامه داد: عنوان دانشگاهی زمانی به کار می آید که براي تولید کار و بعنوان منبع درآمد استفاده شود. 

معاون اول رییس جمهور همچنین بر بروزرسانی دانش کارگران و مدیران خط تولید در کارخانه ها و بنگاه هاي اقتصادي تاکید کرد و افزود: باید
کسانی که در یک بنگاه اقتصادي مشغول به کار است بدانند دستگاهی که با آن کار می کنند در طول زمان چه تغییراتی داشته است و با بروز رسانی
و بهره وري به بنگاه اقتصادي خود کمک نمایند. مهمترین اتفاق براي نیروي انسانی در بنگاه اقتصادي آموزش هاي مداوم، بروز و مبتنی بر یافته

 
هاي جدید علمی است. 

وي در بخش دیگري از سخنان خود با تاکید بر اینکه تردیدي نیست مهمترین و اصلی ترین وظیفه مردم و مسئولان توسعه ایران است، اظهار داشت:
باید پیشرفت و توسعه ایران به جایگاهی برسد که مردم از اینکه در ایران زندگی می کنند و ایرانی هستند به خود افتخار کنند. تنها گذشته ایران

 
افتخارآمیز نیست بلکه باید امروز همه ایرانیان به جایگاهی رفیع از رفاه، توسعه و اشتغالزایی و زندگی آبرومندانه برسند. 

دکتر جهانگیري با بیان اینکه توسعه مسیر جدیدي نیست که خلق کنیم بلکه راهی است که همه دنیا با موفقیت طی کرده اند، ادامه داد: توسعه
نیازمند سیاست هاي عالمانه و منطبق با فرهنگ جامعه و مسائل محلی هر کشور است و باید در این مسیر از تجارب موفق سایر کشورها بهره

 
بگیریم. 

معاون اول رییس جمهور با تاکید بر اینکه توسعه پایدار بدون توسعه علمی و فناوري ممکن نیست، افزود: هیچ کشوري نمی تواند تنها بر منابع
طبیعی خدادادي تکیه کند و شاید در برهه اي از زمان با استفاده از مواهب این منابع طبیعی اقتصادي بزرگ با رفاه و زیرساخت هاي توسعه اي
داشته باشد ولی اگر این کشور متکی به توسعه پایدار و توجه به مباحث انسانی و علم و براساس پیش بینی آینده از اقتصاد توسعه نباشد باید منتظر

 
روزي باشد که این منابع تمام می شود و مردم این کشور به چرخه فقر ورود پیدا می کنند. 

وي با تاکید بر اینکه باید توسعه مبتنی بر توسعه علمی، فناوري و آینده اقتصاد ایران باشد، ادامه داد: باید اقتصاد ایران از اتکا بر منابع طبیعی به



 
اقتصاد دانش بنیان، نخبه محور و با نگاه به دنیاي دیجیتال باشد. 

معاون اول رییس جمهور تصریح کرد: توسعه منابع انسانی اولویت نخست کشور است و کشوري که نیروي انسانی زبده که از هر نظر توانایی تولید کار

 
و ثروت دارد، مسیر توسعه را به سرعت به خوبی طی می کند. 

دکتر جهانگیري با اشاره به اینکه در چهل سال گذشته طبق شاخص هاي بین المللی جایگاه و رتبه خوبی در توسعه انسانی در جمهوري اسلامی
ایران بوجود آمده است، ادامه داد: نوآوري و خلاقیت مهمترین ویژگی ها در بحث توسعه انسانی است و دانشگاه هاي بزرگ به این سمت می روند که
دانشگاه هاي نسل جدید باید کارآفرین بوده و تنها به فارغ التحصیل دانشجویان خود فکر نکرده بلکه به دنبال پرورش کارآفرین و یک فرد توانا به

 
تولید و خلق کار باشند. 

وي همچنین به اهمیت آموزش و پرورش در شکل گیري پرورش نیروي انسانی در کشور اشاره و تصریح کرد: در کنار آموزش هاي کلاسیک در
وزارت خانه هاي آموزش و پرورش، علوم، تحقیقات و فناوري و بهداشت و درمان و آموزش پزشکی نیاز به آموزش هاي مکمل دیگري است که از
ضرورت هاي اجتناب ناپذیر براي زندگی فردي و اجتماعی آحاد جامعه است که در غیر اینصورت نمی تواند از توانمندي هاي شخصی و زندگی

 
اجتماعی بهره کامل را ببرد. 

دکتر جهانگیري با اشاره به اینکه طبق تحلیل جامعه شناسان در حال عبور از دوران مخاطره آمیز و با مخاطرات متعددي هستیم ادامه داد: از یک
طرف تحریم و فشارهاي اقتصادي علیه کشور، زندگی مردم را سخت کرده است، همچنین مخاطره کرونا تمام ابعاد زندگی مردم را تحت تاثیر قرار
داده و در کنار این مسائل مشکلات محیط زیستی و مخاطرات طبیعی نیز جامعه را با خطراتی روبرو کرده است که البته این کشور براي عبور از این
مخاطرات و دور زدن تنگناها نیازمند مجموعه از آموزش هاي مکمل است تا از دل تهدید فرصت بوجود آید و با کمک یکدیگر بتوانیم از این

 
مخاطرات با موفقیت عبور کنیم. 

معاون اول رییس جمهور خاطر نشان کرد: باید جهت گیري آموزش مهارت هاي فنی حرفه اي به این سمت رود تا انسانی توانمند بسازد تا بتواند در

 
زندگی فردي و اجتماعی تغییر بوجود آورد. 

وي همچنین بر اهمیت آموزش مهارت هاي قدیمی و سنتی در کنار آموزش هاي مدرن در دنیا تاکید کرد و گفت: مهارت هاي سنتی از جمله
ساختمان سازي، کارهاي فیزیکی و مکانیکی در یک جامعه مدرن همچنان یک نیاز جدي است اما مهمترین موضوعی که باید جهت گیري آموزش

 
هاي فنی و حرفه اي در دانشگاه ها و هنرستان هاي کشور باشد این مهم است که اقتصاد جهان به چه سمتی می رود و به چه نیرویی نیاز دارد. 

دکتر جهانگیري ضرورت کاهش اتکا به درآمدهاي نفتی را از سیاست هاي اصلی کشور خواند و با اشاره به کاهش درآمدهاي نفت پس از تحریم هاي
آمریکا، گفت: باید از همه ظرفیت هاي کشور براي توسعه و کاهش فقر در کشور استفاده شود. امکان ندارد که یک ایرانی دلسوز آینده ایران و مردم

 
کشورش باشد و نسبت به این مساله دغدغه نداشته باشد. نباید این پندار در جامعه بوجود آید که بر مردم با مشکلات معیشتی حکومت کنیم. 

معاون اول رییس جمهور در ابتداي سخنان خود با ابراز خرسندي از حضور در سازمان آموزش فنی و حرفه اي در روزهاي پایانی دولت از تمامی

 
دست اندرکاران و فعالان آموزش مهارت هاي فنی و حرفه اي در سراسر کشور قدردانی کرد. 

شریعتمداري وزیر کار، رفاه و تامین اجتماعی نیز در این مراسم با تاکید بر اینکه بکارگیري نیروهاي جوان و بانوان منشا خدمات گسترده اي در
سازمان فنی و حرفه اي شده است ادامه داد: نهضت مهارت افزایی که با همت دولت تدبیر و امید در کشور بوجود آمده است بدون همکاري

 
صنعتگران و کارآفرینان امکانپذیر نیست. 

وي همچنین تولید محصولات فرهنگی دییجیتال و الکترونیک، آموزش مهارت هاي فنی و حرفه اي در دانشگاه ها و مدارس علی رغم شروع کرونا،
بالا بردن سطح آموزش معلولان و بازتوانی مهارت آسیب دیدگان اجتماعی و همچنین توان افزایی روستاییان و عشایر را از جمله اقدامات وزارت کار،

 
رفاه و تامین اجتماعی و همچنین سازمان فنی و حرفه اي در دولت دوازدهم برشمرد. 

حاجی میرزایی وزیر آموزش و پرورش نیز با تاکید بر اینکه مهارت هاي فنی و حرفه اي مهمترین مهارت ها براي مشارکت موثر اجتماعی است،
افزود: آموزش مهارت هاي فنی و حرفه اي در هنرستان هاي کشور تا جایی که 50 درصد دانش آموزان دوره متوسطه قادر به گذراندن این آموزش
ها و مهارت ها باشند از اولویت هاي جدي این وزارتخانه است و خوشبختانه اقبال اجتماعی به یادگیري مهارت هاي فنی و حرفه اي در کشور در

 
حال افزایش است. 

همچنین در این مراسم با حضور دکتر جهانگیري و بصورت ویدئو کنفرانسی از 354 مرکز جوار و بین کارگاهی بهره برداري و همچنین از 500

 
استاندارد جهانی رونمایی شد. 

پیش از این مراسم نیز دکتر جهانگیري از نمایشگاهی که توانمندي هاي نیروهاي آموزش دیده در سازمان فنی و حرفه اي در بخش هاي رباتیک،
خراطی، جواهر سازي، طراحی مهندسی و مکانیک، مکاترونیک و تولیدات محصولات پزشکی و بهداشتی را به نمایش گذاشته بود، بازدید کرد./ پایگاه

اطلاع رسانی معاون اول رئیس جمهوري



استارت آپهاي فعال در حوزه اقتصاد دیجیتال شناسایی می شوند

منبع: شبکه ایرانشماره خبر:  220  |  تاریخ: 1400/05/09

استارت آپهاي فعال در حوزه اقتصاد دیجیتال با حمایت ستاد اقتصاد دیجیتال و هوشمندسازي معاونت علمی و فناوري، شناسایی می شوند
و مراحل رشد خود را طی می کنند.

استارت آپهاي فعال در حوزه اقتصاد دیجیتال با حمایت ستاد
اقتصاد دیجیتال و هوشمندسازي معاونت علمی و فناوري،

 
شناسایی می شوند و مراحل رشد خود را طی می کنند. 

ستاد توسعه اقتصاد دیجیتال از ایجاد بستري براي فعالیت استارت
آپ هاي فعال حوزه اقتصاد دیجیتال در راستاي توسعه فناوري

 
هاي نوین خبر داد. 

استارت آپ هاي فعالی که در مراحل اولیه رشد قرار دارند با
حمایت ستاد توسعه فناوري هاي اقتصاد دیجیتال و هوشمندسازي
معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري، توسط مرکز نوآوري

 
فینوداد در برج فناوري دانشگاه امیرکبیر، شناسایی می شوند. 

این فراخوان مربوط به مجموعه هاي فعال حوزه فین تک، بانکداري باز، پردازش ابري، اینترنت اشیا، بلاکچین، هوش مصنوعی، بانکداري دیجیتال،

 
کلان داده، رباتیک و سایر حوزه هاي مرتبط با فین تک و بانکداري است. 

قرار است بستري فراهم شود تا استارت آپ ها، منتورها و مشاوران، شرکت هاي بزرگ و متخصص ملی و بین المللی و سرمایه گذاران خرد گرد هم
آیند و با مشارکت و هم افزایی در این اکوسیستم در جهت رشد و توسعه کسب و کار استارت آپ ها و همچنین توسعه فناوري هاي نوین و به روز

 
دنیا گام هاي بلندي بردارند. 

این مرکز نوآوري مستقر در برج فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر یک ساختار منسجم و مشخص در جهت حمایت و توسعه کارآفرینی نوآورانه و

 
دانش بنیان است که به منظور ایجاد کسب وکارهاي نوپاي ارزش آفرین، آنها را تحت پوشش و حمایت خود در می آورد. 

خدماتی چون فضاي کار اشتراکی، برگزاري دوره هاي آموزشی، حمایت هاي مالی، بازاریابی و تجاري سازي و مشاوره هاي تخصصی از جمله

 
تسهیلات این مرکز نوآوري است. 

تیم ها، هسته هاي نوآور و استارت آپهایی که در این حوزه فعالیت دارند می توانند براي بهره مندي از خدمات شتابدهی به سایت فینوداد مراجعه
کنند./مهر



کافه پاچنار محله فرحزاد احیا و بهره برداري شد

منبع: شهرشماره خبر:  221  |  تاریخ: 1400/05/09

کافه پاچنار به عنوان یکی از نمادهاي هویتی محله فرحزاد پس از سال ها احیا و به محلی براي کارآفرینی و درآمدزایی بانوان سرپرست
خانوار این محله تبدیل شد.

کافه پاچنار به عنوان یکی از نمادهاي هویتی محله فرحزاد پس از سال ها
احیا و به محلی براي کارآفرینی و درآمدزایی بانوان سرپرست خانوار این

 
محله تبدیل شد. 

به گزارش شهر به نقل از روابط عمومی شهرداري منطقه 2، در تداوم برنامه
هاي توسعه محله فرحزاد،کافه پاچنار به عنوان یکی از نمادهاي هویتی
محله فرحزاد و جاذبه هاي گردشگري شهرتهران احیا و همزمان با دهه
ولایت با حضور محمد رضا گلپایگانی،معاون معماري و شهرسازي ،علی
اکبري، مدیرعامل سازمان نوسازي،شهردار و مدیران منطقه 2 آغاز به کار

 
کرد. 

محمدرضا گلپایگانی، معاون شهرسازي و معماري شهرداري تهران در این مراسم با اشاره به اینکه احیاي کافه پاچنار که به دلیل قدمت طولانی و
ریشه اجتماعی می تواند به عنوان پاتوق محلی براي اهالی فرحزاد باشد، گفت: زندگی شهرنشینی خصوصا در کلانشهرها منجر به فرایند

 
شهروندزدایی شده است و حس تعلق در بین شهروندان نسبت به شهر و محل زندگی را تحت الشعاع قرار داده است. 

او با بیان اینکه احیاي بافت هاي قدیمی باید به گونه اي کار شود که اهالی محله احساس تعلق خاطر بیشتري نسبت به محله اشان داشته باشند و
این سنگ بنا باید گذاشته شود افزود: احیاي نمادهاي قدیمی محلات که دردستور کار سازمان نوسازي قرار دارد، اتفاق ارزشمندي است که می تواند

 
کیفیت فضاهاي زیست شهري را افزایش دهد و حس خوب را به شهر و شهروندان بازگرداند. 

حسن صفات، شهردار منطقه درحاشیه این مراسم گفت: محله فرحزاد یکی از محلات قدیمی شهر تهران است که در عین دارا بودن مسائل و
مشکلات کالبدي ، از ویژگی هاي اجتماعی ویژه اي برخوردار است،. بر این اساس مدیریت شهري منطقه طرح طراحی شهري محله فرحزاد را مطابق

 
با ویژگی هاي روستایی و بافت ارگانیک همراه با حفظ ملاحظات اکولوژیک در دستور کار قرارداده است. 

او افزود: به دنبال رویکرد مدیریت شهري مبنی براحیاي شهر براي ایجاد شهري زیست پذیر براي شهروندان، طرح توسعه محله فرحزاد با همکاري

 
سازمان نوسازي شهر تهران و دفتر توسعه محله فرحزاد مطالعه و اجرایی شد 

شهردار منطقه2 تقویت حس تعلق و ارتقاي ظرفیت مشارکت مردمی را از دیگر اهداف این طرح برشمردو افزود: اقدامات توسعه محلی بهسازي
محیطی محله فرحزاد در چند بخش اجتماعی، اقتصادي،زیست محیطی و کالبدي طراحی شده است و احیاي کافه پاچنار به عنوان محرك توسعه

 
اقتصادي در این طرح پیش بینی شده بود که خوشبختانه با این اقدام ظرفیتی براي فعالیت زنان کارآفرین فراهم شده است. 

او افزود: بهسازي محیطی محور فرحزادي حدفاصل بزرگراه یادگار امام تا خیابان آبشار ،طرح احیا حمام قدیمی فرحزاد و ...نیز از جمله اقدامات پیش

 
بینی شده در طرح توسعه محله فرحزاد است . 

براساس این گزارش کافه پاچنار که بیش از 85 سال قدمت دارد پس از سال ها تعطیلی ،باحمایت شهرداري،خیرین و معتمدین محل مجددا احیا
وتوسط بانوان سرپرست خانوار اداره می شود.



نتیجه نشست معاونت زنان با بزرگان اهل سنت درباره کودك همسري

منبع: همشهريشماره خبر:  222  |  تاریخ: 1400/05/09

معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهوري گفت: کودك همسري خیلی مورد نگرانی از طرف بانوان اهل سنت، پیرانشهر و زاهدان و نقاط
مختلف بود و صحبت هاي خوبی جناب مولوي و همکاران در ارتباط با اصل احکام شریعت و برداشت هاي نادرست از آن داشتند.

به گزارش همشهري آنلاین به نقل از ایسنا، معصومه ابتکار معاون
امور زنان و خانواده رئیس جمهوري در نشست «بررسی احوال
شخصیه زنان اهل سنت کشور در موضوعات فقهی، طلاق ثلاثه و
اجرت المثل» اظهار کرد: این نشست چهارمین نشست بررسی
حقوقی احوال شخصیه زنان اهل سنت است. اولین نشست در
کردستان برگزار شد که نشست تخصصی بسیار وسیعی با حضور
صاحب نظران و حقوق دانان بود. مباحث مفصلی در این زمینه
شکل گرفت و نتایج آن این بود که که قرار شد رایزنی هایی با

 
علماء و مولوي هاي اهل سنت داشته باشیم. 

وي با اشاره به نشست دوم در زاهدان و در خصوص موضوع یاد
شده، ادامه داد: نشست زاهدان با حضور مولوي عبدالحمید و

تعدادي از مولوي ها به موضوعات و مطالبات اهل سنت و به طور خاص به بحث کودك همسري پرداخت. کودك همسري خیلی مورد نگرانی از طرف
بانوان اهل سنت پیران شهر و زاهدان و نقاط مختلف بود و صحبت هاي خوبی جناب مولوي و همکاران در ارتباط با اصل احکام شریعت و برداشت

 
هاي نادرست از آن داشتند. 

ابتکار با بیان اینکه جلسه سومی در استان گلستان و شهر آق قلا داشتیم، افزود: در این نشست با تعدادي از مولوي ها مشکلات اهل سنت گلستان
مطرح شد. موضوعاتی نظیر علاقه مندي بانوان براي حضور در مساجد هنگام نماز جماعت، کودك همسري و ترك تحصیل طرح شد که با رویکرد
مثبت مولوي آق قلا مواجه شدیم. قرار بود حدود شش ماه پیش نشست چهارمی نیز داشته باشیم که به دلیل پاندمی کووید 19 و بیماري خانم

 
رحمانی و در نهایت از دنیا رفتن و از دست دادن ایشان وقفه اي در این نشست افتاد و اکنون این نشست برگزار می شود. 

معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهوري در ادامه به انتشار کتاب "بانوي اول" با تلاش این معاونت اشاره کرد و گفت: خداوند توفیق تدوین یک
پژوهش درباره زندگی بانوي اول اسلام یعنی حضرت خدیجه (س) را به ما داد. ابهامات زیاد در زندگی ایشان به دلیل برخی شبهات تاریخی وجود
دارد که با پژوهشی جامع و با بررسی بیش از 70 مورد کتاب اهل سنت، شیعه و به زبانهاي فارسی و عربی و انگلیسی پژوهش خوبی تدوین شد و

 
توسط یکی از پژوهشگران جوان داستان زندگی حضرت خدیجه (س) به عنوان یک داستان خوب براي تمام انسانها تدوین شد. 

وي معتقد است که داستان زندگی حضرت خدیجه (س) می تواند الهام بخش براي تمام انسانها باشد و به دختران امروز کمک و سرمشقی برایشان

 
قرار گیرد. 

ابتکار گفت: ما توجه کافی به این شخصیت بزرگ جهان اسلام نداشتیم که در دوره نوجوانی خود توانمندي و خلاقیت و توان کاري خود را نشان می
دهد. زن موفق و کارآفرینی که بزرگ ترین تاجر جزیره العرب می شود و تجارت حلال داشته است و به نحوه داد و ستد با حساسیت برخورد می

 
کرده است بنابراین باید پایه گذار تجارت حلال را شخصیت حضرت خدیجه (س) قرار داد. 

ابتکار همچنین این را هم گفت که انتخاب هاي حضرت خدیجه (س) نیز مورد توجه است چراکه با وجود خواستگارهاي زیادي که داشتند انتخابشان
حضرت محمد (ص) بود و پس از بعثت نیز پیام حق و حقانیت را خیلی زود دریافت و اسلام آوردند و مسلمان شدند. 



معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهوري در پایان سخنان خود گفت: حضرت خدیجه (س) کنار پیامبر ایستاد و ثروت خود را عاشقانه به پاي این
دین رهایی بخش ریخت و این ثروت خدیجه بود که در سختی هاي زیاد نهال اسلام را آبیاري کرد و در اوج سختی ها در شعب ابی طالب ایشان از
دنیا رفتند. پیامبر همواره تا آخر عمر از ذکر خیر خدیجه (س) و شخصیت ایشان کوتاهی نکردند. این کتاب بانوي اول مورد استقبال قرار گرفت. در
مسابقه آن از سوي آموزش و پرورش حدود 12 هزار نفر شرکت کردند، مسابقه اي هاي دیگري از سوي وزارت علوم، مرکز مدیریت دولتی و عمومی
نیز برگزار شد و قرار است بنیاد شهید و امور ایثارگران نیز براي آن مسابقه اي برگزار کند که لینک E_BOOK آن در پرتال معاونت زنان قرار دارد.



مساجد، مردم و محله مهم ترین کانون در پیشرفت جامعه/ اعتماد به غرب گره گشایی نمی

کند

منبع: خبرگزاري دفاع مقدسشماره خبر:  223  |  تاریخ: 1400/05/09

به گزارش خبرنگار فرهنگ و هنر دفاع پرس، آئین اختتامیه
نخستین «مهرواره ملی محله همدل» با حضور حجت الاسلام
محمد قمی رئیس سازمان تبلیغات اسلامی، سیداحمد عبودتیان
مدیرعامل بنیاد خاتم الاوصیاء، سردار محمد زهرایی رئیس بسیج
سازندگی کشور، سید مرتضی میرباقري معاون سابق رئیس صدا و

 
سیما برگزار شد. 

 
قمی: اعتماد به غرب گره گشایی نمی کند 

حجت الاسلام قمی در ابتدا با تاکید بر اینکه ما از تاریخ باید عبرت بگیریم، اظهار داشت: براي همه روشن شده است که اعتماد به غرب و ابلیس و
دنباله هاي آن ها گره هایمان را باز نمی کند لذا یاد حرف پدر و مادرهایمان می افتیم که می گفتند خودتان دست به زانو بگیرید و یاعلی بگوید و

 
روي پاي خودتان بیاستید. 

رئیس سازمان تبلغات اسلامی توجه به توانمندي داخلی و عدم وابسته به دشمن را مبتنی و متناسب با نظام آموزشی قرآنی دانست و ادامه داد: در
دورانی که شرایط بر مسلمانان سخت شد و در مقطعی که دشمن با رسانه خود تبلیغ می کرد و شرایط معلوم نبود، پیامبر (ص) وعده فتوحات می

 
داد و امیرالمومین لبیک گفت و این وعده محقق شد. 

حجت الاسلام قمی ادامه داد: ما پیشرفت را جدي گرفته ایم و ما مردم ایران روي پا می ایستیم و قدرتمند پیشرفت می کنیم چراکه پیشرفت محله
محور و منطقه اي را جدي گرفته ایم. حلقه هاي مردمی گره گشایی در این مسیر کمک خواهند کرد چراکه براساس تجربه هاي تاریخی، هرگاه
مردم و حلقه هاي میانی محله و مسجد را جدي گرفتیم و آنجا که درب مساجد باز بود و گره گشایی از مردم باز شد، پیشرفت کردیم. فردا مسجد

 
قدرتمندتر حضور در تعالی و پیشرقت مردم خواهد داشت. 

وي بر برگزاري سالانه مهرواره ملی محله همدل اشاره و تصریح کرد: ما مردم ایران پیشرفت را جدي گرفته ایم و با توجه به اوضاع امروز مردم ایران
دوباره می ایستیم و قدرتمند به سمت موفقیت و پیشرفت منطقه اي جلو می رویم. حاکمیت هم باید حمایت کند؛ گرچه حلقه هاي ایمانی گره

 
گشاي این وضعیت پدید آمده خواهند بود اما دستگاه هاي دولتی و حاکمیتی نیز وظیفه دارند کمک کننده باشند. 

 
غلامی: سرمایه اي که پاي کار مهرواره آمد 

در ادامه، حجت الاسلام رضا غلامی دبیر جشنواره محله همدل اظهار داشت: طرح محله همدل از جمله طرح هایی بود که از ابتداي ماه مبارك
رمضان آغاز شد و چند ماه بعد از اجراي آن خادمان این طرح متوجه شدند با سرمایه عظیم انسانی روبرو هستند. به طوري که 2 هزار و 969 ارزیاب

 
و داوران استانی و شهرستانی طرح ها را مطالعه کرده و از بین آنها هزار و 457 طرح برتر شهرستانی راه پیدا کرده و در پایان 456 طرح انتخاب شد. 

وي با تاکید براینکه داوران 11 آیتم شاخص را براي سنجش بهترین طرح ها در این مهروآره نظر گرفتند، افزود: آنچه در این رقابت اهمیت بیشتري



داشت نوع روایت و دفاع از طرح بود. از بین 456 نفر منتخب استانی 48 نفر به لایه استانی رسیدند و باز هم در بین منتخبان ملی 14 نفر انتخاب

 
شدند. سخت ترین بخش انتخاب به عهده مردم و بینندگان رسانه ملی بود. 

دبیر جشنواره محله همدل با اشاره به اینکه برگزاري طرح مهرواره باعث ثبت مساله ها و نیازهاي یک محله و دغدغه هاي آنها شد، گفت: در برگزاري

 
مهرآوره یک سرمایه بزرگ انسانی پا به میدان گذاشت که انگیزه حل مساله داشت و این فکر و ایده عزیزان بسیار با ارزش است. 

به گزارش دفاع پرس، اعظم محمدي از هرمزگان با ایجاد اشتغال خانگی براي بسیاري از زنان سرپرست خانوار و راه اندازي صندوق کانون همیاري،
زهرا حسینی زاده از کرمان با تأمین پنج جهیزیه کامل براي نوعروسان، مجید قنواتی با جلوگیري از 16 مورد خودکشی، حجت الاسلام مجید زرین با
ایجاد کارگاه هاي قالی بافی، فاطمه بیاتی از اصفهان با تأمین هزینه 350 میلیون تومان براي مددکاري بیماران، حجت الاسلام حسین کارگر از یزد با
اجراي طرح رحماء و ارائه خدمات به فقراي اهل سنت افغانستانی، سید مجتبی حسینی نسب از کردستان با طرح تفکیک زباله و بازیافت و مشارکت
76 درصدي مردم روستا در این طرح، محمد تلواري از خراسان جنوبی با جمع آوري 55 میلیون تومان براي درمان بیماري هاي خاص، حسین اصغر
رودکی با اهدا پمپ فشار قوي و تابلو برق به 20 روستا، محمدتقی حسینی پور از خراسان رضوي با آزادي 12 زندانی در ماه مبارك رمضان، ولی
نادعلی زاده از مازندران با ابتکار عمل ویژه در کارآفرینی، سید عباس موسوي مقدم با عقد قرار داد سه جانبه خرید 30 دستگاه میوه خشک کن به
اعتبار یک میلیارد تومان با کمیته امداد و حمید توانا از فارس تعمیر اساسی یک مدرسه و ساخت پنج باب منزل مسکونی براي نیازمندان از جمله

 
افرادي بودند که در این اختتامیه تجلیل شدند. 

 
شعر خوانی احمد بابایی در وصف مولاي متقیان و اجراي گروه تواشیح و مدیحه سرایی گروه اسرا از دیگر برنامه هاي این مراسم بود. 
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بیوگرافی ماکان آریا پارسا از زبان خودش و چند راز موفقیت

منبع: ایمناشماره خبر:  224  |  تاریخ: 1400/05/09

دانستن اینکه افراد موفق و کارآفرین هاي بزرگ چگونه بحران هاي زندگی شان را رتق و فتق کرده اند و چگونه در مسیر شغلی شان
پیشرفت کردند، خیلی آموزنده خواهد بود.

 
رپورتاژ آگهی بیوگرافی ماکان آریا پارسا از زبان خودش و چند راز موفقیت 

 دانستن اینکه افراد موفق و کارآفرین هاي بزرگ چگونه بحران هاي

 
زندگی شان را رتق و فتق کرده اند و چگونه در مسیر شغلی شان پیشرفت کردند، خیلی آموزنده خواهد بود. 

 
می گویند براي موفقیت راه میان بري وجود ندارد؛ اما می توان مسیر رسیدن به خواسته ها، آرزوها و رویاها را کوتاه تر و هموارتر کرد. چگونه؟ 

با الگو داشتن و الهام گرفتن از زندگینامه افراد بزرگ و موفق. بیوگرافی افراد موفق پر از درس هستند. کسانی که بیوگرافی خود را می نویسند،

 
معمولاً داستانی براي گفتن دارند که بیانگر سعی و تلاش ها و مصائبی است که در زندگی شان متحمل بوده اند. 

دانستن اینکه افراد موفق و کارآفرین هاي بزرگ چگونه بحران هاي زندگی شان را رتق و فتق کرده اند و چگونه در مسیر شغلی شان پیشرفت کردند،

 
خیلی آموزنده خواهد بود. 

این افراد می توانند بازرگان، نویسنده، هنرمند، شاعر، سیاستمدار، نظامی، بازیگر، وکیل، مخترع، دانشمند، مهندس، پزشک، پرستار، معلم یا صاحب

 
هر حرفه دیگري که می توانید به آن فکر کنید، باشند. 

حال زمانی که شما تخصص مشخصی را به عنوان حرفه خود پیش می گیرید، می توانید با مطالعه بیوگرافی اشخاص حرفه اي در صنعت خود، روشی

 
که آنها براي پیشرفت طی کردند را بیاموزید و از آن «الگو» بگیرید. 

به خاطر داشته باشید که هر شخصی در زندگی خودش اهدافی دارد. اگر بتوانید اشخاصی را بیابید که اهداف آنها در زندگی با اهداف شما یکی است،

 
می توانید ببینید که حرکت به سمت آن اهداف زندگی شما را بهتر خواهد کرد یا نه. 

سختی کشیده ي دیروز؛ کارآفرین امروز…! من ماکان آریا پارسا کارآفرینی ایرانی هستم. می خواهم در این نوشته، رازهایی کوتاه از زندگی شخصی
و کاري خودم به شما بگویم. به این خاطر که شاید با دانستن این نکات، الگو بگیرید، ببینید که کارآفرین ها هم کم سختی نکشیده اند و شما هم اگر

 
راه هاي مشابه را دنبال کنید، می توانید به موفقیت هاي بزرگ برسید. 



 
راز اول: رویاها و آرزوهایی که از بچگی با من بوده…! 

من در خانواده اي سرشناس و پولدار زاده نشدم. خانواده من بسیار معمولی بودند. پدرم در ارتش خدمت می کرد و مادرم معلم بود. سطح زندگی

 
متوسطی داشتیم. اما من دوست داشتم کارهاي بزرگ تري انجام بدهم و به فرد تأثیرگذاري تبدیل شوم. 

 
این نخستین دوراهی زندگی من بود. 

 
اینکه فردي معمولی بمانم یا اینکه بتوانم تأثیرات بزرگ تري در این دنیا از خودم برجاي بگذارم. 

 
در واقع یکی از اعتقاداتی که همیشه بر آن اصرار داشتم این بوده که: 

 
«من یا عالی هستم؛ یا هیچی نیستم…!» 

 
 

 
این شروع یک فلسفه وجودي برایم بود. تلاش کردم ابتدا تجربه کسب کنم و چندین شغل مختلف را امتحان کنم. 

 
از همان دوران نوجوانی همزمان با درس خواندن، کار هم می کردم. 

 
راز دوم: شغل هاي مختلف و متفاوتی که تجربه کردم... 

از کار ساختمانی تا کتاب فروختن، از تدریس خصوص تا کار فروش براي شرکت هاي مختلف، چندین شغل متفاوت را تجربه کردم و کم کم به یک

 
پختگی نسبی رسیدم. 

همزمان با دوران دانشجویی، تدریس خصوص را که همیشه به آن علاقه داشتم به عنوان یک شغل پاره وقت دنبال کردم و خرج روزانه و همچنین

 
شهریه هاي دانشگاه را از این راه به دست آوردم. 

اما افکار بزرگ همیشه در مغزم می چرخید.. به زندگی این چنینی راضی نبودم. اگرچه درآمدم مناسب بود، اما موضوعی که مغزم را همیشه قلقلک

 
می داد این بوده که: 

 
«تو باید کارهاي بزرگ تري کنی…! تو رسالت مهم تري در زندگی داري…!» 

 
راز سوم: نقطه عطف بزرگ زندگی در دوران دانشجویی…! 



روزي در محوطه دانشگاه، فردي را دیدم که به دنبال آدرس انجمن مهندسی صنایع می گشت. سرگرم گفتگو شدیم و دیدم او می خواهد کلاس
هایی براي دانشجویان برگزار کند. به دنبال فردي می گشت که بتواند کلاس هایش را پر کند. من به او پیشنهاد دادم اگر بتوانم برایش تبلیغ کنم و
دانشجو جذب کنم، درصدي از درآمدش را دریافت می کنم. او قبول کرد. به فاصله اي کوتاه با تبلیغاتی که بین کلاس هایم انجام می دادم، ظرفیت

 
کلاسش را تکمیل کردم. 

 
او حسابی متعجب شده بود از قدرت متقاعدسازي و فروش من! 

 
من هم بعد ازاین اتفاق اعتماد به نفسی عالی گرفتم و فهمیدم در فروش، ترغیب دیگران و بازاریابی مهارت و استعداد خوبی دارم! 

من از فرصتی که در خانه من را زده بود نهایت استفاده را بردم و اتفاقاً طی همکاري هاي درازمدتی که با آن فرد داشتم، پول بسیار خوبی به دست

 
آوردم به گونه اي که طی چندین ماه به اندازه پول یک «سوناتاي صفر» را جمع کردم. عددي نزدیک به 36 میلیون تومان سال ها قبل... 

 
انگیزه کارآفرینی در من تقویت شد و دیگر به کارمندي فکر نمی کردم! 

 
راز چهارم: وقتی شکست ها جلوي راهم سبز می شد... 

 
اگر بخواهم یک راز بزرگ زندگی موفق را به شما بگویم این است: 

«شکست ها نه تنها افراد بزرگ را متوقف نمی کند، بلکه برایشان انگیزه و پلی به سوي موفقیت می سازد. اگر و تنها اگر یاد بگیرند چطور در دل

 
بحران ها، فرصت ها را کشف کنند…! 

 
 

من بعد از نقطه عطف قبلی، مؤسسه اي را اجاره کرده بودم. ده ها استاد و صدها دانشجو در مؤسسه من مشغول آموزش یا تدریس بودند. اما ناگهان
به دلایل مختلف، مؤسسه من پلمپ شد و این اولین شکست بزرگ زندگی من بود. اگر همان موقع ناامید شده بودم، هرگز به جایگاه کنونی نمی
رسیدم. اما فوراً به دنبال راه جایگزین گشتم. با یک مؤسسه بزرگ آموزشی مذاکره کردم و پیشنهادي براي تشکیل دپارتمان آموزشی خودم به آن ها

 
دادم و مورد پذیرش واقع شد. به زودي با سیستمی که تشکیل دادم روال زندگی و کارم خوشبختانه شکل گرفت و به درآمدهاي بالایی رسیدم. 

 
راز پنجم: شکست بعدي و این بار سکوي پرش…! 

شکست بعدي من موقعی بود که مؤسسه حاضر به تمدید قرارداد نشد. این بار با خود گفتم براي اینکه این مشکل پیش نیاید، مؤسسه خودم را

 
تشکیل می دهم. 



 
یکی از رمزو موفقیت هر کارآفرین این است که جلوتر از بازار و جامعه حرکت کند. 

در دورانی که هنوز آموزش مجازي سر زبان ها نیفتاده بود و کسی به آن فکر نمی کرد، آموزش مجازي را آغاز کردم و با توجه به فراگیر شدن موبایل

 
و اینترنت، خوشبختانه فهمیدم تصمیم درستی گرفته ام. 

 
این راز آخر بسیار مهم است. 

همواره به فکر کشف فرصت هاي آتی زندگی باشید و از جامعه جلوتر حرکت کنید. ببینید در آینده مردم به چه چیزهایی نیاز بیشتري پیدا می
کنند. من فهمیدم که در آینده اي نزدیک، آموزش مجازي حسابی فراگیر می شود. گسترش اینترنت و موبایل هم به من کمک کرد که بیشتر و

 
سریع تر رشد کنم. در دورانی که هنوز کسی به آموزش مجازي فکر نمی کرد… 

 
و نکته پایانی آموزش ماکان آریا پارسا... 

 
نکاتی که در بالا خواندید از دل بیوگرافی ماکان آریا پارسا استخراج شده بود. 

 
این نکته پایانی و مهم را هم از زبان ایشان می خوانیم: 

 
ببینید چطور می توانید ارزش آفرینی و خدمت کنید... 

همواره در طول زندگی ام به فکر تأثیرگذاري بیشتر، ارزش آفرینی و خدمت بوده ام. اگر هدف شما صرفاً پول درآوردن باشد، بسیار بعید است که

 
فوري به آن برسید. اما اگر هدفتان روي ارزش آفرینی باشد، ارزش هاي خلق شده ي شما برایتان پول می آورد. شک نکنید... 

امیدوارم همین چند راز ساده از زندگی من، بتواند چراغی براي مسیر پر پیچ و خم زنندگی تان باشد..



ایجاد اشتغال پایدار در کشور با شکستن حلقه فقر

منبع: فرازشماره خبر:  225  |  تاریخ: 1400/05/09

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: شکستن حلقه فقر تنها با ایجاد اشتغال و البته اشتغال پایدار تنها با استفاده از آموزش هاي فنی و
حرفه اي مقدور است.

ایجاد اشتغال پایدار در کشور با شکستن حلقه فقر وزیر تعاون، کار و رفاه
اجتماعی گفت: شکستن حلقه فقر تنها با ایجاد اشتغال و البته اشتغال

 
پایدار تنها با استفاده از آموزش هاي فنی و حرفه اي مقدور است. 

«محمد شریعتمداري» با حضور در سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور
درباره اقدامات انجام شده در این سازمان طی سال گذشته، اعلام کرد:

یکی از خصوصیات سازمان فنی و حرفه اي این است که معاونان آن را بانوان تشکیل می دهند و در واقع تحول اساسی سازمان استفاده از جوانان

 
شایسته و بانوان است. 

وي تصریح کرد: کار ترویجی و فرهنگی در زمینه مهارت با توجه به اینکه شعار اصلی ما بحث نهضت مهارت افزایی است، بدون حضور صنعتگران و

 
کارآفرینان که داراي مهارت هستند امکان پذیر نیست و آموزش هاي ما در زمینه هاي گوناگون نیز روند مهارت را طی می کند. 

وزیر تعاون با اشاره به تغییر بازار کار در جهان بیان کرد: پوست اندازي بازار کار در جهان ما را به سمت مهارت افزایی هدایت می کند و مراکز

 
صنعتی متوجه شدند که با اداره سنتی و بدون مهارت افزایی امکان ادامه کار ندارند. 

وي افزود: بحث اینترنت اشیاء، بلک چین و هوش مصنوعی از مسائلی است که امروزه براي پیشرفت فعالیت ها و کارها نمی توان انکار کرد و ما تلاش
کردیم در کنار فعالیت هاي آموزش فنی و حرفه اي درحوزه بخش آي تی و بخش هاي بلک چین و هوش مصنوعی را نیز تاسیس کنیم و در این

 
خصوص بنیاد هاب را راه اندازي کردیم. 

شریعمتداري در خصوص اقدامات انجام شده در زمینه مهارت افزایی در آموزشگاه ها، مدارس و دانشگاه ها گفت: با وجود شیوع بیماري کرونا میزان
آموزش در مراکز آموزش فنی و حرفه اي با 36 هزار نفر آموزش بیشتر در مراکز آموزش و پرورش و کاردانش انجام شد و در مجموع 204 هزار نفر

 
در آموزش و پرورش در بخش هاي کاردانش و فنی و حرفه اي آموزش دیدند. 

وي تاکید کرد: توسعه مشارکت در مهارت آموزي موضوع مهمی است، و باید تلاش کنیم فعالیت هاي سازمان در سطوح پایین و خاص و ویژه به

 
مردم سپرده شود و دولت به عنوان مشوق، ناظر و هادي نقش خود را ایفا کند. 

وزیر تعاون گفت: نقش آموزش فنی و حرفه اي و مهارت در افزایش بهره وري کشور امر مهجوري در کشور است و اینکه در سازمان اداري با داشتن
مهارت می توان بهره وري بالایی داشته باشیم و باید به این موضوع توجه شود و در کنار آن ارتقاي بهره وري، توجه به فعالیت حرفه اي و

 
استانداردهاي آن امر مهمی است که در این دولت انجام شد. 

وي با اشاره به مساله استفاده از امر مهارت در حل مشکلات بازنشستگان اجتماعی گفت: این موضوع در دستور کار وزارت تعاون بود، همچنین تلاش
کردیم افرادي که داراي معلولیت هستند با بالا بردن سطح آموزش ها و شکوفا کردن استعدادهاي درون آنها با همکاري سازمان فنی و حرفه اي و

بهزیستی از اهدافی بود که پیگیري کردیم. 



شریعتمداري گفت: بحث مهارت در روستاها و عشایر امر مهمی است که به آن نیز پرداخته شده است و امیدواریم در دولت آینده نیز به این موضوع

 
توجه شود و در این زمینه همکاري خوبی بین وزارت تعاون و صندوق عشایر و روستایی برقرار است. 

وي درزمینه مهارت آموزي سربازان نیز گفت: سربازان بخشی از دوره زندگی خود را در دوره آموزش نظامی در پادگان ها می گذرانند و چنانچه
علاوه بر آموزش هاي نظامی، آموزش مهارت نداشته باشند زمان آنها به بطالت گذرانده شده است و در این دوره سازمان آموزش فنی و حرفه اي با
ارائه آموزش مهارتی امکان یافتن شغل مناسب را براي آنها فراهم می کند و این اقدام در حال انجام است و توسعه آموزش ها در این بخش ادامه

 
دارد. 

وزیر تعاون اظهارداشت: موضوع نقش فعالیت هاي فنی و حرفه اي در توسعه کارآفرینی نیز مغفول نمانده است و باید به این موضوع توجه ویژه اي

 
داشته باشیم. 

 
وي تاکید کرد : شکستن حلقه فقر تنها با ایجاد اشتغال و البته اشتغال پایدار تنها با استفاده از آموزش هاي فنی و حرفه اي مقدور است. 

 
شریعتمداري تصریح کرد: اگر نگاه بخشی در دولت به نگاه عمومی تر تبدیل شود در آینده قدم هاي خوبی برداشته می شود. 

وي در پایان گفت: مهمترین بخش توسعه در جهان توسعه انسانی است و توجه به نیروي انسانی امر لازمی است و در دانشگاه ها این اقدام انجام می
شود اما باید به صورت ویژه به این موضوع بپردازیم. با وجود همه تلاش ها و کمک ها در زمینه کادر و مربیان فنی و حرفه اي امیدوارم قدم هاي

 
مثبتی را برداریم 

منبع: ایرنا



آموزش اشتغال محور ضامن ایجاد و پایداري مشاغل است

منبع: روزنامه شیراز نوینشماره خبر:  226  |  تاریخ: 1400/05/09

رئیس شوراي هماهنگی دستگاه هاي زیرمجموعه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان فارس گفت: توجه به انتقال انواع مهارت ها از جمله
مهارت فنی، اخلاقی، حرفه اي و فرهنگ کار در روند آموزش امري مهم است که ضامن ایجاد شغل و پایداري مشاغل خواهد بود. به گزارش روابط
عمومی اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان فارس، سهراب مختاري در جلسه شوراي هماهنگی دستگاه هاي زیرمجموعه وزارت تعاون، کار و
رفاه اجتماعی استان فارس که همزمان با هفته ملی مهارت به میزبانی اداره کل آموزش فنی و حرفه اي این استان برگزار شد، افزود: شاه کلید رفع
بسیاري از مشکلات اقتصادي کنونی جامعه، آموزش اصولی و اشتغال محور است. مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان فارس ادامه داد: آموزش
فنی و حرفه اي در سطح استان فارس ظرفیت ممتازي براي کسانی است که می خواهند مهارت کسب کنند. مختاري انتقال مهارت هاي فنی،
اخلاقی و حرفه اي را 3 رکن اصلی این حوزه دانست که در آموزش فنی و حرفه اي نیز باید موردتوجه قرار داشته باشد و گفت: در حین انتقال
آموزش و مهارت باید فرهنگ کار نیز به دانشجویان و مهارت آموزان انتقال داده شود. رئیس شوراي هماهنگی دستگاه هاي زیرمجموعه وزارت تعاون،
کار و رفاه اجتماعی استان فارس بیان کرد: آیین نامه انضباطی در کارگاه ها و نحوه تعامل افراد با یکدیگر نیز باید به مهارت آموزان و دانشجویان
آموزش داده شود. وي بر لزوم افزایش مدت اشتغال به کار افراد تأکید و عنوان کرد که با انتقال انواع مهارت ها این مهم میسر خواهد شد. مدیرکل
تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان فارس معتقد است که در کنار مهارت هاي فنی و دانش، باید مهارت هاي حرفه اي و اخلاقی نیز به افراد آموزش
داده شود تا میزان پایداري مشاغل افزایش یابد. وي خاطرنشان کرد: آموزش فنی و حرفه اي فارس ظرفیت هاي بسیاري براي انتقال مهارت ها در
سطح این استان ایجاد کرده که باید توسعه پیدا کند. مختاري در بخش پایانی سخنان خود بر ایجاد تعامل و هم افزایی میان دستگاه هاي اجرایی
زیرمجموعه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در سطح استان فارس نیز تأکید کرد و افزود: این باور در سطح استان به وجود آمده که ارگان ها و
مجموعه هاي زیرمجموعه این وزارتخانه بزرگ در فارس یک واحد منسجم و یکپارچه اند و این انتظار وجود دارد که این روند در آینده نیز تداوم یابد.



افزایش اعتبارات براي محرومیت زدایی

منبع: روزنامه شیراز نوینشماره خبر:  227  |  تاریخ: 1400/05/09

جلال رشیدي کوچی درباره برخی اقدامات انجام شده در زمان بازدید نظارتی از حوزه انتخابیه خود گفت: احداث مجتمع عظیم ذخیره سازي
پروپیلن در مرودشت با اشتغال زایی مستقیم حدود هزار و 500 نفر، با پیگیري هاي مداوم در حال انجام است. نماینده مردم مرودشت، پاسارگاد و
ارسنجان در مجلس شوراي اسلامی در ادامه با اشاره به تأمین اعتبار پارك بانوان شهرهاي مرودشت، ارسنجان و سعادت شهر گفت: براي بازسازي
خانه کشتی مرودشت نیز تأمین اعتبار شده؛ همچنین جلسه اي با رئیس فدراسیون تکواندو در خصوص اعلام آمادگی جهت برگزاري مسابقات بین
المللی به میزبانی مرودشت و پاسارگاد داشته ایم. وي همچنین به جلسه با وزیر نیرو جهت پیگیري مشکلات در زمینه آب شرب و قطعی برق چاه
هاي کشاورزي و تخصیص بودجه جهت حل مشکلات آب شرب هر سه شهرستان خبر داد و گفت: قرار است حقابه بخش پاسارگاد از آب چشمه

 
تنگ حنا تخصیص یابد. 

رشیدي کوچی در ادامه با بیان اینکه اقدامات و پیگیري هایی سریع در جریان آتش سوزي جنگل هاي ارسنجان و کامفیروز صورت گرفته است،
عنوان کرد: همچنین جلسه اي با مدیرعامل بانک کشاورزي کشور براي پیگیري امهال، بخشش سود، بخشش جریمه مربوط به وام هاي کشاورزي
تشکیل شد. این عضو مجمع نمایندگان استان فارس در ادامه به دیداري با قالیباف رئیس مجلس شوراي اسلامی جهت پیگیري مشکلات و چالش
هاي حوزه انتخابیه، اشاره و بیان کرد: مقرر شد بودجه محرومیت زدایی شهرستان هاي ارسنجان و پاسارگاد افزایش یابد؛ ضمن اینکه کارگروه
اشتغال بنیاد برکت در مرودشت براي اولین بار صورت گرفت و تلاش هایی براي حضور بنیاد برکت در پروژه هاي اشتغال زایی حوزه انتخابیه در حال
انجام است. وي همچنین خبر از تخصیص اعتبار براي تکمیل بیمارستان هاي ارسنجان و سعادت شهر و تکمیل درمانگاه هاي شوراب و شرق آباد

ارسنجان داد و گفت: جهت استقرار پایگاه اورژانس در دهستان سرپنیران شهرستان پاسارگاد نیز پیگیري هایی انجام شده است.



3 هزار و 550 میلیارد تومان در معدن خراسان جنوبی سرمایه گذاري شد

منبع: دنیاي معدنشماره خبر:  228  |  تاریخ: 1400/05/09

دنیاي معدنرییس سازمان صنعت، معدن و تجارت خراسان جنوبی گفت: از ابتداي تشکیل ستاد توسعه خاوران در خراسان جنوبی تاکنون
سه هزار و 550 میلیارد تومان تفاهم نامه سرمایه گذاري در حوزه معدنی و صنعتی استان منعقد شده است.

به گزارش دنیاي معدن، عباس جرجانی روز شنبه در گفت و گویی افزود: تاکنون 14 تفاهم نامه سرمایه گذاري به ارزش بیش از چهار هزار

 
میلیارد تومان در چارچوب ستاد توسعه خاوران به امضا رسیده است. 

وي گفت: از این تعداد 10 تفاهم نامه در حوزه صنعت، معدن و تجارت به ویژه صنایع معدنی امضا شده است که در بازه زمانی 2، سه و پنج ساله

 
اجرایی خواهند شد. 

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت خراسان جنوبی میزان اشتغال پیش بینی شده در این طرح ها را 6 هزار و 536 نفر اعلام کرد و افزود: در
ستاد توسعه خاوران، تمامی طرح ها را به سمت فرآوري هاي معدنی برده ایم و با توجه به کمبود منابع آبی در خراسان جنوبی با طرح هاي آب بر

 
موافقت نمی کنیم. 

وي با اشاره به تفاهم نامه احیاي معادن راکد و نیمه فعال استان تصریح کرد: این تفاهم نامه با شرکت هلدینگ معدنی عمران خاوران به مبلغ 12

 
هزار میلیارد ریال و اشتغال قابل پیش بینی پنج هزار نفر در استان امضا شد. 

جرجانی گفت: با امضاي این تفاهم نامه سرمایه گذاري در دوره کوتاه مدت 30 ماهه و بلندمدت 60 ماهه، 229 معدن نیمه فعال خراسان جنوبی به

 
چرخه فعالیت کامل بر می گردد. 

 
وي افزود: در قالب این تفاهم نامه در دوره اول 600 میلیارد تومان و در دوره دوم هزار و 200 میلیارد تومان سرمایه گذاري می شود. 

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت خراسان جنوبی عنوان کرد: همچنین عملیات اجرایی کارخانه فروسیلیس با اعتبار 550 میلیارد تومان و

 
اشتغالزایی براي 220 نفر، در مدت 2 سال به بهره برداري خواهد رسید. 

وي با اشاره به انعقاد تفاهم نامه تولید کیسه هاي پلی پروپلین توسط بخش خصوصی گفت: در این تفاهم دوره اجراي طرح مربوطه 18 ماه با سرمایه

 
گذاري 2 هزار و 100 میلیارد ریال و اشتغال 170 نفر در محل ناحیه صنعتی شهر مود در نظر گرفته شده است. 

جرجانی گفت: طرح استیل کورد با سرمایه گذاري هشت هزار میلیارد ریال، فرآوري کائولن با سرمایه 350 میلیارد ریال، 2 تفاهم نامه دولومیت
کلسینه و زینتره با سرمایه گذاري 2 هزار و 80 میلیارد ریال، کنسانتره مس اسیدي و سولفیدي با 900 میلیارد ریال و بسته بندي آب آشامیدنی با

 
70 میلیارد ریال از دیگر تفاهم نامه هایی است که تاکنون منعقد شده است. 

ستاد توسعه خاوران با هدف به کارگیري همه ظرفیت هاي بخش دولتی و خصوصی در فضایی هم افزا براي دستیابی به توسعه پایدار، همه جانبه و
متوازن خراسان جنوبی، 17 دي 99 با حضور استاندار، نمایندگان مردم استان در مجلس شوراي اسلامی و جمعی از مسوولان استانی در محل

 
استانداري به طور رسمی راه اندازي و از سند توسعه خاوران هم رونمایی شد. 

ستاد توسعه خاوران از ابتداي امسال فعالیت جدي و اجرایی خود را آغاز کرد و صدور مجوز بی نام سرمایه گذاري اولین بار در کشور از دستاوردهاي

 
این ستاد بوده است. 



تفاهم نامه سرمایه گذاري و بهره برداري از معادن و صنایع معدنی خراسان جنوبی با تولیدکننده کنسانتره سرب و روي کشور به ارزش 500 میلیارد
تومان دوشنبه هفته گذشته در سیزدهمین نشست ستاد توسعه خاوران بین استاندار خراسان جنوبی و سرمایه گذار بخش خصوصی امضا و مبادله

شد.



معدن در سرزمین کانگوروها

منبع: دنیاي معدنشماره خبر:  229  |  تاریخ: 1400/05/09

دنیاي معدن -شاید جالب باشد بدانیم که استرالیا در سال 2019، به عنوان دومین تولیدکننده بزرگ طلا در جهان، هشتمین تولید کننده
نقره، ششمین تولید کننده مس؛...

شاید جالب باشد بدانیم که استرالیا در سال 2019، به عنوان دومین تولیدکننده بزرگ طلا در جهان، هشتمین تولید کننده نقره، ششمین
تولید کننده مس؛ بزرگترین تولید کننده سنگ آهن، بزرگترین تولید کننده بوکسیت؛ دومین تولید کننده منگنز، دومین تولید کننده سرب، سومین
تولید کننده روي، سومین تولید کننده کبالت؛ سوم تولیدکننده اورانیوم؛ ششمین تولیدکننده بزرگ نیکل؛ هشتمین تولیدکننده قلع، چهاردهمین
تولید کننده فسفات، پانزدهمین تولید کننده گوگرد؛ پنجمین تولید کننده بزرگ نمک، چهارمین در تولید و دومین صادر کننده بزرگ زغال سنگ
در جهان است. این کشور از لحاظ وسعت ششمین کشور پهناور در دنیا است که 32 برابر بزرگتر از انگلستان و تقریبا برابر با امریکا می باشد. طبق
داده هاي اداره آمار استرالیا، سهم معدن 10٫4 درصد از اقتصاد استرالیا در سال هاي 2019-2020 بوده است. این حوزه با ارزش 202 میلیارد دلار
از تولید ناخالص داخلی به عنوان بزرگترین عامل اقتصادي در این کشور بوده است. 240،000 نفر به طور مستقیم در بخش معدن و در مجموع 1٫1
میلیون شغل مستقیم و غیرمستقیم در بخش هاي معدن و تجهیزات نوین معدنکاري و فناوري هاي معدنی (METS) مشغول به کار هستند.
استرالیا به عنوان یکی از بزرگترین بازارهاي مواد معدنی دست نخورده در جهان، نزدیک به 80٪ از آن، هنوز تحت عملیات هاي اکتشافی قرار نگرفته
است. این کشور علیرغم عدم اجراي برنامه هاي اکتشافی سراسري، با معرفی کانسارهاي معدنی قابل توجه در غرب، جنوب و منطقه کوئینزلند خود
داراي موقعیتی مناسب، در رنک جهانی از فعالیت هاي معدنکاري قرار دارد. استرالیا همزمان با رشد به عنوان بخشی از کلاس جهانی معدن، فرصت
هاي بسیار مغتنمی براي داشتن نقشی بزرگ تر به عنوان یک بازیگر مهم در صحنه جهانی مواد معدنی با اکتشاف جدید در اختیار داشته است. در
South استرالیا جنوبی -Western Australia(WA)2 استرالیا تمرکز فعالیت هاي معدنکاري در بخش هاي 1- استرالیاي غربی
-New South Wales(NSW) 6 نیو ساوت ولز -Victoria(VIC) 5ویکتوریا-Queensland(QLD)4 کوئینزلند -Australia(SA) 3
تاسمانیا Tasmania(TAS) 6- سرزمین هاي شمالی Northern Territory(NT) متمرکز می باشد که در ادامه به تشریح آنها پرداخته می

 
شود. 

 
معدنکاري در استرالیاي غربی 

استرالیاي غربی قطب استخراج معادن استرالیا و یکی از بازیگران اصلی در معدنکاري جهان است. این ناحیه میزبان حجم عظیمی از منابع درجه یک
و شامل بزرگترین معادن استرالیاست. استرالیاي غربی بزرگترین تامین کننده سنگ آهن در جهان، با چندین پروژه سنگ آهن، به ویژه در منطقه
Pilbara در شمال این ایالت می باشد. اکتشاف مواد معدنی جدید با تاکید بر لیتیوم و وانادیوم براي پاسخ به تقاضاهاي روز افزون جهانی به این
مواد، به طور مداوم در این منطقه در حال انجام است. این ناحیه توسط موسسه Fraser به عنوان منطقه اي برتر، در جهان براي سرمایه گذاري در
معدن رتبه بندي شده است. همانگونه که ذکر شد این ایالت میزبان 98 درصد از سنگ آهن و 60 درصد از ذخایر طلاي کشور استرالیا با اشتغال

 
مستقیم 20000 نفر می باشد. 

 
معدنکاري در استرالیاي جنوبی 

BHP’s این ایالت معدنکاري مواد معدنی مهم بسیاري از جمله مس، اورانیوم و زیرکونیوم را به جهان صادر می کند. استرالیاي جنوبی با معدن
Olympic Dam به عنوان بزرگترین معدن استرالیا و بزرگترین ذخایر اورانیوم جهان و معدن Iluka’s Jacinth-Ambrosia به عنوان
بزرگترین معدن زیرکون در جهان و میزبانی از 25 درصد منابع طلاي استرالیا و اشتغال 10 هزار نفر از جذاب ترین مناطق در جهان براي سرمایه

 
گذاري در معدن رتبه بندي شده است. 

 
معدنکاري در کوئینزلند 



کوئینزلند یک ایالت مهم استخراج مواد معدنی است، بسیاري از معادن ذغال سنگ استرالیا در حوضه بوون این ایالت واقع شده است. همچنین این
ایالت بزرگترین تامین کننده نقره در جهان است. سهم بخش معدن از اشتغال در این ایالت معدنکاري بیش از 50،000 نفر بوده که در 2018-19،
فعالیت هاي معدنی 75 میلیارد دلار به اقتصاد این ایالت کمک کرده است. نکته قابل توجه اینکه علیرغم سهم عظیم بخش معدن از اقتصاد این
ناحیه، معادن تنها 0٫1٪ از سطح زمین هاي این ایالت را اشغال می کند. همچنین معادن این ایالت میزبان برخی از با کیفیت ترین گرافیت ها و

 
بالاترین درجه رسوب رنیوم در جهان است. 

 
معدن در ویکتوریا 

ویکتوریا سهم بزرگی در تاریخ استخراج معادن استرالیا داشته و امروزه نیز پتانسیل بسیار مهیجی، براي اکتشافات مواد معدنی فراهم می کند.
ویکتوریا به دلیل تولید طلا، آنتیموان و زغال سنگ قهوه اي در جهان معدن کاري شناخته شده است. این منطقه محل استقرار شرکت هاي بزرگ
استخراج از جمله بخش تجهیزات نوین معدنکاري و فناوري هاي معدنی (METS) است. سهم معدن در اقتصاد و اشتغال این ایالت به ترتیب بیش از
13 میلیارد دلار و 121000 شغل می باشد. در سال 1851، طلا در بالارات Ballarat کشف شد و ملبورن به یکی از ثروتمندترین شهرهاي جهان

 
تبدیل گردید. شرکت هاي معدنی مستقر در ملبورن 65 درصد سهام بورس استرالیا (ASX100) را در سال 2018 به خود اختصاص دادند. 

 
معدنکاري در نیو ساوت ولز 

نیو ساوت ولز سرشار از مواد معدنی مانند ذغال سنگ، طلا، مس، نقره، سرب و روي، کبالت و لیتیوم است. ذخایر عمده ذغال سنگ در حوضه
سیدنی-گننه یافت می شود. معدن طلاي روباز Cowal در منطقه Central Western Plains بزرگترین معدن نیوساوت ولز است. این ایالت
در حال حاضر پروژه هاي زیادي در دست اجرا دارد که پس از اجرا، عملکرد بخش معدن در اقتصاد و اشتغال ایالت را به میزان قابل توجهی افزایش
می دهد. اما در شرایط فعلی 40000 نفر در این ایالت در بخش معدن شاغل بوده که حقوق دولتی معدنکاري در این ایالت بیش از دو میلیارد دلار
می باشد. از بندر نیوکاسل این ایالت سالانه 160 میلیون تن زغال سنگ کک شو به کشور هاي دیگر صادر می شود که این مسئله، این بندر را به

 
بزرگترین بندر صادراتی زغال سنگ جهان تبدیل نموده است. 

 
استخراج معدن در تاسمانی 

تاسمانی بیش از یک قرن است که یک تولید کننده مواد معدنی قابل توجه است و از تنوع زمین شناسی بالایی برخوردار است. این ایالت میزبان
کانی هاي آهن، مس، سرب، روي، قلع، سیلیس با درجه بالا و تنگستن است. در سال 17-2016 ، بخش معدن 1٫8 میلیارد دلار ارزش براي دولت

 
تحت عنوان حقوق دولتی تولید کرد. معدن رنیسون در ساحل غربی تاسمانی بزرگترین کانسار قلع استرالیا است. 

 
معدنکاري درسرزمین هاي شمالی 

سرزمین هاي شمالی در استرالیا سرشار از مواد معدنی در کلاس جهانی از جمله، روي، مس، سرب، تنگستن، لیتیوم، وانادیوم، فسفات و پتاس، طلا و
اورانیوم است. در حال حاضر هفت معدن در کلاس جهانی در این ایالت در حال فعالیت هستند. بندر داروین که بسیار نزدیک به آسیا واقع شده
است، به سرزمین هاي شمالی یک مزیت جغرافیایی براي صادرات مواد معدنی و روابط قوي با بازارهاي عمده در چین، کره، ژاپن و هند می بخشد.
ارزش صنعت معدنکاري در این محدوده بیش از 4 میلیارد دلار است. از نکات قابل توجه در این محدود قرار گیري یک سوم ذخائر شناخته شده

 
اورانیوم استرالیا در این ناحیه و میزبانی از بزرگترین معدن منگنز جهان در خلیج کارپنتاریا می باشد. 

احسان عزیزي؛مرکز تحقیقات مواد معدنی ایران-یزد



چادرملو، موتور محرکه اقتصاد استان یزد
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دنیاي معدن -شرکت معدنی و صنعتی چادرملو را می توان یکی از پیشگامان عرصه تکمیل زنجیره ارزش فولاد دانست که از جایگاه قابل
توجهی در اقتصاد کشور برخوردار است.

به گزارش دنیاي معدن، این شرکت، با توسعه فعالیت هاي خود در استان یزد، زنجیره تولید فولاد از اکتشاف سنگ آهن تا تولید محصول
نهایی را در بر گرفته و توانسته است نقش قابل ملاحظه اي در بهبود شاخص هاي اقتصادي این استان ایفا کند. توسعه ظرفیت ها و افزایش آمار
تولیدات شرکت معدنی و صنعتی چادرملو در سال هاي اخیر موجب شده است تا سهم این شرکت از تولید ناخالص داخلی استان یزد همواره روندي

 
صعودي را طی کند. 

به همین بهانه گفت و گویی انجام داده ایم با مهندس فرهاد آذرین فر، مدیر امور مالی و اقتصادي چادرملو تا دلایل موفقیت هاي و روند رو به رشد

 
شرکت را جویا شویم . 

آذرین فر با اشاره به اینکه شرکت معدنی و صنعتی چادرملو، با در اختیار داشتن یکی از بزرگ ترین معادن استان یزد، اقتصاد و اشتغال این منطقه را
تا حد زیادي تحت تاثیر قرار داده است گفت: وجود معادن بزرگ و باارزشی همچون چادرملو در این منطقه، یزد را به یکی از استان هاي معدنی
کشور تبدیل کرده است، به طوري که در حاضر بخش معادن و صنایع معدنی نقش مهمی در اقتصاد این استان ایفا می کند و سهم بالایی از تولید
ناخالص استان یزد را به خود اختصاص داده است . همچنین مشاغل تعداد زیادي از شهروندان و ساکنان این استان نیز به طور مستقیم و غیرمستقیم

 
به این بخش وابسته است. 

 
اقداماتی براي ارزش آفرینی 

مدیر امور مالی و اقتصادي چادرملو افزود: از آنجائی که معادن تأمین کننده ماده اولیه بسیاري از صنایع هستند، یکی از بخش هاي استراتژیک و مهم
اقتصاد شناخته می شود علاوه بر آن با توجه به نقش اساسی معدن در تولید ناخالص داخلی منطقه و کشور، ضرورت توجه به مولفه هاي توسعه
اقتصادي و حرکت به سمت ایجاد حداکثر ارزش افزوده از اهمیت ویژه اي در زمینه حفظ منابع ملی برخوردار است. این مسئله در حوزه صنعت

 
فولاد، که صنعتی استراتژیک و پایه محسوب می شود، اهمیت بیشتري دارد. 

وي تصریح کرد: یکی از مهم ترین اقدامات در راستاي توسعه ظرفیت هاي صنایع معدنی و ایجادارزش افزوده، تهیه و تامین پایدار مواد اولیه است.
شرکت ها فقط با اطمینان از تامین بدون مشکل مواد اولیه، این امکان را دارند که استراتژي خود را براي افزایش تولید و ارتقاي ارزش افزوده پیاده

 
سازي کنند. بنابراین سرمایه گذاري در امر اکتشاف می تواند یکی از مولفه هاي مهم در ایجاد ارزش افزوده شمرده شود. 

در همین راستا، شرکت معدنی و صنعتی چادرملو توانسته است در امر اکتشاف، به عنوان حلقه نخست زنجیره ارزش فولاد و مهم ترین تضمین رفع

 
چالش هاي تامین مواد اولیه، موفق عمل کند. 

آذرین فر با تاکید بر اینکه، تداوم عملیات اجراي اکتشافات تفصیلی پهنه معدنی آنومالی «D19» از اولویت هاي این مجموعه است گفت: در این
مجموعه طی سال هاي اخیر طرح هاي متعددي در راستاي توسعه تولیدات و افزایش بهره وري اجرا شده است. این شرکت، که فعالیت خود را از
تولید کنسانتره سنگ آهن آغاز کرد، در سال هاي گذشته علاوه بر تامین ماده اولیه واحدهاي فولادي کشور، به قطع زنجیره صادرات مواد معدنی
خام و تکمیل زنجیره هاي ارزش محصولات معدنی مبادرت نموده و توانسته است از طریق تکمیل زنجیره ارزش و متنوع سازي سبد محصولات خود،

 
نقش قابل توجهی در اقتصاد استان یزد ایفا کند. 

مدیر امور مالی و اقتصادي چادرملو افزود: استراتژي هاي مناسب اتخاذ شده در شرکت معدنی و صنعتی چادرملو باعث شدکه تحریم هاي بین الملی
خدشه اي در رشد صادرات، احداث طرح هاي توسعه و ایجاد واحدهاي جدید در این شرکت وارد نکند. این شرکت با ارزآوري در اوج تحریم ها،در
حالی که بسیاري از صنایع کشور با رکود مواجه بودند، توانست به اقتصاد کشور و به طور ویژه اقتصاد استان یزد کمک هاي شایان توجهی کند. ثبت
رکورد هاي متعدد تولید آنهم بیش از ظرفیت اسمی در سال گذشته بیانگر عزم و اراده تمامی ارکان مدیریت و کارکنان و کارگران این مجموعه

 
عظیم بوده که با مدیریت جسورانه و رو به جلوي مدیر عامل محترم شرکت جناب آقاي مهندس تقی زاده حاصل شده است . 

وي در عین حال افزود: اقدامات پیوسته شرکت معدنی و صنعتی چادرملو در زمینه توسعه ظرفیت هاي تولید و تکمیل زنجیره هاي ارزش فولاد
موجب شده است تا ارزش افزوده ایجادشده توسط این شرکت رشد قابل ملاحظه اي را تجربه کند. افزایش آمار تولیدات، در کنار مدیریت هزینه هاي



تامین مواد اولیه و قطعات و مواد مصرفی، دیگر عامل موثر در رشد ارزش افزوده این شرکت در گذشته بوده است. نمودار 1 ارزش افزوده ایجادشده
توسط شرکت معدنی و صنعتی چادرملو را نشان می دهد. چنان که مشاهده می شود، ارزش افزوده این شرکت از 19 هزار و 817 میلیارد ریال در

سال 1393 به 194 هزار و 295 میلیارد ریال در سال 1399 افزایش یافته است.



جهانگیري: اینترنت از مواضع آشکار عدالت خواهی است/ باید از همه ظرفیت هاي کشور

براي کاهش فقر استفاده کرد
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شفقنا- معاون اول رئیس جمهور گفت: اینترنت از مواضع آشکار عدالت خواهی در کشور است تا جایی که یک روستایی در منطقه خاش در
سیستان بلوچستان با استفاده از اینترنت و ایجاد کسب و کار توانسته کالاهاي خود را با جلب مشتري به سراسر دنیا بفروشد. به گزارش

شفقنا، اسحاق جهانگیري صبح امروز (شنبه) در آئین افتتاح ...

شفقنا- معاون اول رئیس جمهور گفت: اینترنت از مواضع آشکار عدالت خواهی در کشور است تا جایی که یک روستایی در منطقه خاش در سیستان

 
بلوچستان با استفاده از اینترنت و ایجاد کسب و کار توانسته کالاهاي خود را با جلب مشتري به سراسر دنیا بفروشد. 

به گزارش شفقنا، اسحاق جهانگیري صبح امروز (شنبه) در آئین افتتاح نوزدهمین دوره مسابقات ملی مهارت که در سازمان آموزش فنی-حرفه اي
کشور و با حضور رؤساي سازمانهاي فنی-حرفه اي سراسر کشور برگزار شد، به ورود دانش و فناوري هاي نوین در فضاي جدید جهانی و ورود به
داخل کشور اشاره و تصریح کرد: نباید زمانی که با یک پدیده جدید روبرو می شویم تنها به فکر عوارض سیاسی و اجتماعی و ممنوعیت استفاده از

 
آن پدیده باشیم. 

معاون اول رئیس جمهور با تاکید بر اینکه باید از گذشته درس عبرت گرفت، به مقاومت در استفاده از همه پدیده هاي نو نظیر راه آهن، تلویزیون،
ویدئو و ماهواره اشاره کرد و گفت: در مقطعی از تلویزیون به عنوان اتاق شیطان یاد می شد. این در حالی است که امروز در همه روستاهاي کشور از
این تجهیزات دنیاي ارتباطات استفاده می شود. باید در نظر داشت که با علم و فناوري نمی توان مبارزه کرد البته این مباحث نیازمند قواعد و قوانین

 
حکمرانی دقیقی هستند که باید به درستی نوشته شود. 

وي افزود: ممکن است شبکه اي در فضاي مجازي ایجاد و تحت تأثیر سیاست هاي جایی از دنیا قرار داشته باشد و عوارضی براي کشور به وجود آورد
اما باید در نظر داشت که نمی توان با مردم خود مبارزه کرد و پیشرفت کشور در سازگاري، گفتگو و جلب مشارکت مردم براي وضع قوانین جدید

 
است. 

جهانگیري با تاکید بر اینکه اتکا بر فناوري هایی نظیر آي تی و آي سی تی موجب افزایش شفافیت است، تصریح کرد: امکانپذیر نیست که در دنیاي
امروز مطلبی را از مردم مخفی و یا بر آنها تحمیل کرد. امروز نمی توان به مردم دروغ گفت. کشور در مرحله اي قرار دارد که نمی توان به مردم

 
چیزي گفت ولی کار دیگري انجام داد. 

معاون اول رئیس جمهور با اشاره به فعالیت اقتصادي چندین میلیون ایرانی در فضاي مجازي و اینترنت، ادامه داد: اینترنت از مواضع آشکار عدالت
خواهی در کشور است تا جایی که یک روستایی در منطقه خاش در سیستان بلوچستان با استفاده از اینترنت و ایجاد کسب و کار توانسته کالاهاي
خود را با جلب مشتري به سراسر دنیا بفروشد که این مهم از مزایاي بسیار زیاد گسترش اینترنت و پهناي باند در کشور است که با تلاش هاي دولت

 
تدبیر و امید فراهم شده است. 

وي همچنین با اشاره به شیوع بیماري کرونا تصریح کرد: اگر اینترنت، پهناي باند و امکانات و زیرساخت هاي فضاي مجازي در این دولت توسعه
نیافته بود کشور با مشکلات عدیده اي روبرو می شد. اگر پهناي باند در کشور ایجاد نمی شد 14 میلیون دانش آموز، 900 هزار معلم، 4 میلیون
دانشجو و اساتید دانشگاه نمی توانستند از طریق شبکه هاي مجازي و همچنین شبکه شاد در آموزش و پرورش کلاس ها و آموزش هاي خود را

 
برقرار کنند. 



جهانگیري تاکید کرد: در حال حاضر 20 میلیون خانوار با بهره گیري از فضاي مجازي و اینترنتی می توانند وام قرض الحسنه دریافت و یا خرید

 
الکترونیکی داشته باشند. دنیاي مجازي و اینترنت و اقتصاد مرتبط با این بخش دنیاي متفاوتی خواهد بود. 

معاون اول رئیس جمهور با تاکید بر اینکه هنر مراکز فنی و حرفه اي در کشور این است که تحلیلی دقیق نسبت به آینده اقتصاد کشور و جهان
داشته باشند، افزود: افراد باید متناسب با تحلیل هاي اقتصادي به روز آموزش ببینند تا منبع درآمد براي خود داشته باشند. به منظور تحقق این مهم

 
در جلسات اول شوراي آموزش فنی و حرفه اي سیاست هاي مبتنی بر آینده پژوهی و علم بروز، اقتصادي جهانی و حرکت اقتصادي کشور اتخاذ شد. 

وي با بیان اینکه اگر مهارت آموزي سنتی و مدرن متناسب با شرایط جدید جایگاه خود در کشور را پیدا کند مسائل کشور حل می شود، ادامه داد:
افراد داراي مهارت حتماً می توانند شغل پیدا کنند و یا تبدیل به یک کارآفرین شوند. در یکی از بازدیدهاي خود از دانشگاه فنی و حرفه اي از رئیس
سازمان فنی و حرفه اي پرسیدم که چند نفر از فارغ التحصیلان از دانشگاه هاي مرتبط با این سازمان می توانند بعد از فارغ التحصیلی صاحب شغل و
یا منبع درآمد شوند که رئیس این سازمان با اطمینان بالایی اعلام کرد که درصد بالایی از فارغ التحصیلان از دانشگاه ها و هنرستان هاي مرتبط با

 
این سازمان می توانند صاحب شغل شوند. 

جهانگیري با بیان اینکه افرادي که در جامعه دوره هاي مهارت آموزي را در مراکز فنی حرفه اي طی کرده اند به درجه اي می رسند که با اعتماد به
نفس بالا می توانند در کشور کار ایجاد کنند، افزود: آموزش مهارت می تواند به بالا رفتن اعتماد به نفس فرد کمک بالایی نماید تا جایی که خود را

 
کارآفرین بداند و با ریسک بالا به ایجاد اشتغال در کشور و سرمایه گذاري مبادرت نماید. 

معاون اول رئیس جمهور با تاکید بر اینکه توانمندي و بالندگی ملی کشور با ایجاد مهارت افزایش می یابد، ادامه داد: اگر نیروي بیکار در کشور وجود
داشته باشد، سرمایه بزرگی از کشور هدر می رود و نیروي انسانی سرمایه اي است که به وسیله آن می توان اقتصاد بزرگ کشور را به نقطه اي

 
برسانیم که بیکاري در کشور با توجه به مهارت افزایی کاهش یابد. 

وي تبدیل مهارت آموزي به فرهنگ عمومی و گفتمان غالب در جامعه را مهمترین رسالت سازمان فنی و حرفه اي توصیف و تاکید کرد: مقام معظم
رهبري دو مبناي توسعه و تولید علم و فناوري را در کشور بنا گذاشته اند که الان تبدیل به گفتمان غالب در کشور شده است و توسعه و پیشرفت

 
ایران بدون توسعه علم امکانپذیر نیست. 

جهانگیري همچنین به تعداد بالاي فارغ التحصیلان در دانشگاه هاي کشور با مدارك بالاي تحصیلی اشاره کرد و افزود: زمانی در جامعه همه به دنبال
این بودند که در رشته هاي پزشکی و مهندسی تحصیل کنند و یا با مدارك دکتري فارغ التحصیل شوند بطوري که امروز تعداد زیادي از افراد با
مدارك تحصیلی عالی در کشور وجود دارند اما نمی توانند با این مدارك منبع درآمدي براي خود و خانواده ایجاد کنند. متأسفانه در حال حاضر

 
شاهد هستیم که افراد با مدارك بالا و حتی دکتري و فوق لیسانس آزمون هاي مشاغل پایین شرکت می کنند. 

 
وي ادامه داد: عنوان دانشگاهی زمانی به کار می آید که براي تولید کار و به عنوان منبع درآمد استفاده شود. 

معاون اول رئیس جمهور همچنین بر به روزرسانی دانش کارگران و مدیران خط تولید در کارخانه ها و بنگاه هاي اقتصادي تاکید کرد و افزود: باید
کسانی که در یک بنگاه اقتصادي مشغول به کار است بدانند دستگاهی که با آن کار می کنند در طول زمان چه تغییراتی داشته است و با بروز رسانی
و بهره وري به بنگاه اقتصادي خود کمک نمایند. مهمترین اتفاق براي نیروي انسانی در بنگاه اقتصادي آموزش هاي مداوم، بروز و مبتنی بر یافته

 
هاي جدید علمی است. 

وي در بخش دیگري از سخنان خود با تاکید بر اینکه تردیدي نیست مهمترین و اصلی ترین وظیفه مردم و مسئولان توسعه ایران است، اظهار داشت:
باید پیشرفت و توسعه ایران به جایگاهی برسد که مردم از اینکه در ایران زندگی می کنند و ایرانی هستند به خود افتخار کنند. تنها گذشته ایران

 
افتخارآمیز نیست بلکه باید امروز همه ایرانیان به جایگاهی رفیع از رفاه، توسعه و اشتغالزایی و زندگی آبرومندانه برسند. 

جهانگیري با بیان اینکه توسعه مسیر جدیدي نیست که خلق کنیم بلکه راهی است که همه دنیا با موفقیت طی کرده اند، ادامه داد: توسعه نیازمند
سیاست هاي عالمانه و منطبق با فرهنگ جامعه و مسائل محلی هر کشور است و باید در این مسیر از تجارب موفق سایر کشورها بهره بگیریم. 



معاون اول رئیس جمهور با تاکید بر اینکه توسعه پایدار بدون توسعه علمی و فناوري ممکن نیست، افزود: هیچ کشوري نمی تواند تنها بر منابع
طبیعی خدادادي تکیه کند و شاید در برهه اي از زمان با استفاده از مواهب این منابع طبیعی اقتصادي بزرگ با رفاه و زیرساخت هاي توسعه اي
داشته باشد ولی اگر این کشور متکی به توسعه پایدار و توجه به مباحث انسانی و علم و براساس پیش بینی آینده از اقتصاد توسعه نباشد باید منتظر

 
روزي باشد که این منابع تمام می شود و مردم این کشور به چرخه فقر ورود پیدا می کنند. 

وي با تاکید بر اینکه باید توسعه مبتنی بر توسعه علمی، فناوري و آینده اقتصاد ایران باشد، ادامه داد: باید اقتصاد ایران از اتکا بر منابع طبیعی به

 
اقتصاد دانش بنیان، نخبه محور و با نگاه به دنیاي دیجیتال باشد. 

معاون اول رئیس جمهور تصریح کرد: توسعه منابع انسانی اولویت نخست کشور است و کشوري که نیروي انسانی زبده که از هر نظر توانایی تولید کار

 
و ثروت دارد، مسیر توسعه را به سرعت به خوبی طی می کند. 

جهانگیري با اشاره به اینکه در چهل سال گذشته طبق شاخص هاي بین المللی جایگاه و رتبه خوبی در توسعه انسانی در جمهوري اسلامی ایران به
وجود آمده است، ادامه داد: نوآوري و خلاقیت مهمترین ویژگی ها در بحث توسعه انسانی است و دانشگاه هاي بزرگ به این سمت می روند که
دانشگاه هاي نسل جدید باید کارآفرین بوده و تنها به فارغ التحصیل دانشجویان خود فکر نکرده بلکه به دنبال پرورش کارآفرین و یک فرد توانا به

 
تولید و خلق کار باشند. 

وي همچنین به اهمیت آموزش و پرورش در شکل گیري پرورش نیروي انسانی در کشور اشاره و تصریح کرد: در کنار آموزش هاي کلاسیک در
وزارت خانه هاي آموزش و پرورش، علوم، تحقیقات و فناوري و بهداشت و درمان و آموزش پزشکی نیاز به آموزش هاي مکمل دیگري است که از
ضرورت هاي اجتناب ناپذیر براي زندگی فردي و اجتماعی آحاد جامعه است که در غیر این صورت نمی تواند از توانمندي هاي شخصی و زندگی

 
اجتماعی بهره کامل را ببرد. 

جهانگیري با اشاره به اینکه طبق تحلیل جامعه شناسان در حال عبور از دوران مخاطره آمیز و با مخاطرات متعددي هستیم ادامه داد: از یک طرف
تحریم و فشارهاي اقتصادي علیه کشور، زندگی مردم را سخت کرده است، همچنین مخاطره کرونا تمام ابعاد زندگی مردم را تحت تأثیر قرار داده و
در کنار این مسائل مشکلات محیط زیستی و مخاطرات طبیعی نیز جامعه را با خطراتی روبرو کرده است که البته این کشور براي عبور از این
مخاطرات و دور زدن تنگناها نیازمند مجموعه از آموزش هاي مکمل است تا از دل تهدید فرصت به وجود آید و با کمک یکدیگر بتوانیم از این

 
مخاطرات با موفقیت عبور کنیم. 

معاون اول رئیس جمهور خاطر نشان کرد: باید جهت گیري آموزش مهارت هاي فنی حرفه اي به این سمت رود تا انسانی توانمند بسازد تا بتواند در

 
زندگی فردي و اجتماعی تغییر به وجود آورد. 

وي همچنین بر اهمیت آموزش مهارت هاي قدیمی و سنتی در کنار آموزش هاي مدرن در دنیا تاکید کرد و گفت: مهارت هاي سنتی از جمله
ساختمان سازي، کارهاي فیزیکی و مکانیکی در یک جامعه مدرن همچنان یک نیاز جدي است اما مهمترین موضوعی که باید جهت گیري آموزش

 
هاي فنی و حرفه اي در دانشگاه ها و هنرستان هاي کشور باشد این مهم است که اقتصاد جهان به چه سمتی می رود و به چه نیرویی نیاز دارد. 

جهانگیري ضرورت کاهش اتکا به درآمدهاي نفتی را از سیاست هاي اصلی کشور خواند و با اشاره به کاهش درآمدهاي نفت پس از تحریم هاي
آمریکا، گفت: باید از همه ظرفیت هاي کشور براي توسعه و کاهش فقر در کشور استفاده شود. امکان ندارد که یک ایرانی دلسوز آینده ایران و مردم

 
کشورش باشد و نسبت به این مساله دغدغه نداشته باشد. نباید این پندار در جامعه به وجود آید که بر مردم با مشکلات معیشتی حکومت کنیم. 

معاون اول رئیس جمهور در ابتداي سخنان خود با ابراز خرسندي از حضور در سازمان آموزش فنی و حرفه اي در روزهاي پایانی دولت از تمامی

 
دست اندرکاران و فعالان آموزش مهارت هاي فنی و حرفه اي در سراسر کشور قدردانی کرد. 

شریعتمداري وزیر کار، رفاه و تأمین اجتماعی نیز در این مراسم با تاکید بر اینکه بکارگیري نیروهاي جوان و بانوان منشأ خدمات گسترده اي در



سازمان فنی و حرفه اي شده است ادامه داد: نهضت مهارت افزایی که با همت دولت تدبیر و امید در کشور به وجود آمده است بدون همکاري

 
صنعتگران و کارآفرینان امکانپذیر نیست. 

وي همچنین تولید محصولات فرهنگی دیجیتال و الکترونیک، آموزش مهارت هاي فنی و حرفه اي در دانشگاه ها و مدارس علی رغم شروع کرونا، بالا
بردن سطح آموزش معلولان و بازتوانی مهارت آسیب دیدگان اجتماعی و همچنین توان افزایی روستاییان و عشایر را از جمله اقدامات وزارت کار، رفاه

 
و تأمین اجتماعی و همچنین سازمان فنی و حرفه اي در دولت دوازدهم برشمرد. 

حاجی میرزایی وزیر آموزش و پرورش نیز با تاکید بر اینکه مهارت هاي فنی و حرفه اي مهمترین مهارت ها براي مشارکت مؤثر اجتماعی است،
افزود: آموزش مهارت هاي فنی و حرفه اي در هنرستان هاي کشور تا جایی که 50 درصد دانش آموزان دوره متوسطه قادر به گذراندن این آموزش
ها و مهارت ها باشند از اولویت هاي جدي این وزارتخانه است و خوشبختانه اقبال اجتماعی به یادگیري مهارت هاي فنی و حرفه اي در کشور در

 
حال افزایش است. 

همچنین در این مراسم با حضور دکتر جهانگیري و به صورت ویدئو کنفرانسی از 354 مرکز جوار و بین کارگاهی بهره برداري و همچنین از 500

 
استاندارد جهانی رونمایی شد. 

پیش از این مراسم نیز جهانگیري از نمایشگاهی که توانمندي هاي نیروهاي آموزش دیده در سازمان فنی و حرفه اي در بخش هاي رباتیک، خراطی،

 
جواهر سازي، طراحی مهندسی و مکانیک، مکاترونیک و تولیدات محصولات پزشکی و بهداشتی را به نمایش گذاشته بود، بازدید کرد. 

 
انتهاي پیام 

fa.shafaqna.com شفقنا در شبکه هاي اجتماعی: توییتر | اینستاگرام | تلگرام



آموزش مهارت می تواند منجر به افزایش اعتماد به نفس و کارآفرینی در جامعه شود/

تبدیل مهارت آموزي به فرهنگ عمومی و گفتمان غالب در جامعه مهمترین رسالت سازمان

فنی و حرفه اي است/ باید پیشرفت و توسعه ...

منبع: پایگاه دولتشماره خبر:  232  |  تاریخ: 1400/05/09

معاون اول رییس جمهور با اشاره به اینکه اقتصاد دیجیتال، هآي تک و مبتنی بر آي تی و آي سی تی جهت گیري آینده اقتصاد دنیا است،
تاکید کرد: ایران می تواند ب...

معاون اول رییس جمهور با اشاره به اینکه اقتصاد دیجیتال، هآي تک و مبتنی بر آي تی و آي سی تی جهت گیري آینده اقتصاد دنیا است، تاکید
کرد: ایران می تواند با بهره گیري از نسل جوان زبده و تحصیلکرده در دانشگاه هاي داخل و خارج، اقتصادي مبتنی بر آي تی و آي سی تی داشته

 
باشد. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت، دکتر جهانگیري صبح امروز (شنبه) در آیین افتتاح نوزدهمین دوره مسابقات ملی مهارت که در سازمان آموزش
فنی-حرفه اي کشور و با حضور روساي سازمانهاي فنی-حرفه اي سراسر کشور برگزار شد، به ورود دانش و فناوري هاي نوین در فضاي جدید جهانی
و ورود به داخل کشور اشاره و تصریح کرد: نباید زمانی که با یک پدیده جدید روبرو می شویم تنها به فکر عوارض سیاسی و اجتماعی و ممنوعیت

 
استفاده از آن پدیده باشیم. 

معاون اول رییس جمهور با تاکید بر اینکه باید از گذشته درس عبرت گرفت، به مقاومت در استفاده از همه پدیده هاي نو نظیر راه آهن، تلویزیون،
ویدیو و ماهواره اشاره کرد و گفت: در مقطعی از تلویزیون به عنوان اتاق شیطان یاد می شد. این در حالی است که امروز در همه روستاهاي کشور از
این تجهیزات دنیاي ارتباطات استفاده می شود. باید در نظر داشت که با علم و فناوري نمی توان مبارزه کرد البته این مباحث نیازمند قواعد و قوانین

 
حکمرانی دقیقی هستند که باید به درستی نوشته شود. 

وي افزود: ممکن است شبکه اي در فضاي مجازي ایجاد و تحت تاثیر سیاست هاي جایی از دنیا قرار داشته باشد و عوارضی براي کشور به وجود آورد
اما باید در نظر داشت که نمی توان با مردم خود مبارزه کرد و پیشرفت کشور در سازگاري، گفتگو و جلب مشارکت مردم براي وضع قوانین جدید

 
است. 

دکتر جهانگیري با تاکید بر اینکه اتکا بر فناوریهایی نظیر آي تی و آي سی تی موجب افزایش شفافیت است، تصریح کرد: امکانپذیر نیست که در
دنیاي امروز مطلبی را از مردم مخفی و یا بر آنها تحمیل کرد. امروز نمی توان به مردم دروغ گفت. کشور در مرحله اي قرار دارد که نمی توان به

 
مردم چیزي گفت ولی کار دیگري انجام داد. 

معاون اول رییس جمهور با اشاره به فعالیت اقتصادي چندین میلیون ایرانی در فضاي مجازي و اینترنت، ادامه داد: اینترنت از مواضع آشکار عدالت
خواهی در کشور است تا جایی که یک روستایی در منطقه خاش در سیستان بلوچستان با استفاده از اینترنت و ایجاد کسب و کار توانسته کالاهاي
خود را با جلب مشتري به سراسر دنیا بفروشد که این مهم از مزایاي بسیار زیاد گسترش اینترنت و پهناي باند در کشور است که با تلاش هاي دولت

 
تدبیر و امید فراهم شده است. 

وي همچنین با اشاره به شیوع بیماري کرونا تصریح کرد: اگر اینترنت، پهناي باند و امکانات و زیرساخت هاي فضاي مجازي در این دولت توسعه
نیافته بود کشور با مشکلات عدیده اي روبرو می شد. اگر پهناي باند در کشور ایجاد نمی شد 14 میلیون دانش آموز، 900 هزار معلم، 4 میلیون
دانشجو و اساتید دانشگاه نمی توانستند از طریق شبکه هاي مجازي و همچنین شبکه شاد در آموزش و پرورش کلاسها و آموزش هاي خود را برقرار

 
کنند. 

دکتر جهانگیري تاکید کرد: در حال حاضر 20 میلیون خانوار با بهره گیري از فضاي مجازي و اینترنتی می توانند وام قرض الحسنه دریافت و یا خرید

 
الکترونیکی داشته باشند. دنیاي مجازي و اینترنت و اقتصاد مرتبط با این بخش دنیاي متفاوتی خواهد بود. 

معاون اول رییس جمهور با تاکید بر اینکه هنر مراکز فنی و حرفه اي در کشور این است که تحلیلی دقیق نسبت به آینده اقتصاد کشور و جهان
داشته باشند، افزود: افراد باید متناسب با تحلیل هاي اقتصادي به روز آموزش ببینند تا منبع درآمد براي خود داشته باشند. به منظور تحقق این مهم

 
در جلسات اول شوراي آموزش فنی و حرفه اي سیاست هاي مبتنی بر آینده پژوهی و علم بروز، اقتصادي جهانی و حرکت اقتصادي کشور اتخاذ شد. 



وي با بیان اینکه اگر مهارت آموزي سنتی و مدرن متناسب با شرایط جدید جایگاه خود در کشور را پیدا کند مسائل کشور حل می شود، ادامه داد:
افراد داراي مهارت حتما می توانند شغل پیدا کنند و یا تبدیل به یک کارآفرین شوند. در یکی از بازدیدهاي خود از دانشگاه فنی و حرفه اي از رییس
سازمان فنی و حرفه اي پرسیدم که چند نفر از فارغ التحصیلان از دانشگاه هاي مرتبط با این سازمان می توانند بعد از فارغ التحصیلی صاحب شغل و
یا منبع درآمد شوند که رییس این سازمان با اطمینان بالایی اعلام کرد که درصد بالایی از فارغ التحصیلان از دانشگاه ها و هنرستان هاي مرتبط با

 
این سازمان می توانند صاحب شغل شوند. 

دکتر جهانگیري با بیان اینکه افرادي که در جامعه دوره هاي مهارت آموزي را در مراکز فنی حرفه اي طی کرده اند به درجه اي می رسند که با
اعتماد به نفس بالا می توانند در کشور کار ایجاد کنند، افزود: آموزش مهارت می تواند به بالا رفتن اعتماد به نفس فرد کمک بالایی نماید تا جایی

 
که خود را کارآفرین بداند و با ریسک بالا به ایجاد اشتغال در کشور و سرمایه گذاري مبادرت نماید. 

معاون اول رییس جمهور با تاکید بر اینکه توانمندي و بالندگی ملی کشور با ایجاد مهارت افزایش می یابد، ادامه داد: اگر نیروي بیکار در کشور وجود
داشته باشد، سرمایه بزرگی از کشور هدر می رود و نیروي انسانی سرمایه اي است که به وسیله آن می توان اقتصاد بزرگ کشور را به نقطه اي

 
برسانیم که بیکاري در کشور با توجه به مهارت افزایی کاهش یابد. 

وي تبدیل مهارت آموزي به فرهنگ عمومی و گفتمان غالب در جامعه را مهمترین رسالت سازمان فنی و حرفه اي توصیف و تاکید کرد: مقام معظم
رهبري دو مبناي توسعه و تولید علم و فناوري را در کشور بنا گذاشته اند که الان تبدل به گفتمان غالب در کشور شده است و توسعه و پیشرفت

 
ایران بدون توسعه علم امکانپذیر نیست. 

دکتر جهانگیري همچنین به تعداد بالاي فارغ التحصیلان در دانشگاه هاي کشور با مدارك بالاي تحصیلی اشاره کرد و افزود: زمانی در جامعه همه به
دنبال این بودند که در رشته هاي پزشکی و مهندسی تحصیل کنند و یا با مدارك دکتري فارغ التحصیل شوند بطوریکه امروز تعداد زیادي از افراد با
مدارك تحصیلی عالی در کشور وجود دارند اما نمی توانند با این مدارك منبع درآمدي براي خود و خانواده ایجاد کنند. متاسفانه در حال حاضر

 
شاهد هستیم که افراد با مدارك بالا و حتی دکتري و فوق لیسانس آزمون هاي مشاغل پایین شرکت می کنند. 

 
وي ادامه داد: عنوان دانشگاهی زمانی به کار می آید که براي تولید کار و بعنوان منبع درآمد استفاده شود. 

معاون اول رییس جمهور همچنین بر بروزرسانی دانش کارگران و مدیران خط تولید در کارخانه ها و بنگاه هاي اقتصادي تاکید کرد و افزود: باید
کسانی که در یک بنگاه اقتصادي مشغول به کار است بدانند دستگاهی که با آن کار می کنند در طول زمان چه تغییراتی داشته است و با بروز رسانی
و بهره وري به بنگاه اقتصادي خود کمک نمایند. مهمترین اتفاق براي نیروي انسانی در بنگاه اقتصادي آموزش هاي مداوم، بروز و مبتنی بر یافته

 
هاي جدید علمی است. 

وي در بخش دیگري از سخنان خود با تاکید بر اینکه تردیدي نیست مهمترین و اصلی ترین وظیفه مردم و مسئولان توسعه ایران است، اظهار داشت:
باید پیشرفت و توسعه ایران به جایگاهی برسد که مردم از اینکه در ایران زندگی می کنند و ایرانی هستند به خود افتخار کنند. تنها گذشته ایران

 
افتخارآمیز نیست بلکه باید امروز همه ایرانیان به جایگاهی رفیع از رفاه، توسعه و اشتغالزایی و زندگی آبرومندانه برسند. 

دکتر جهانگیري با بیان اینکه توسعه مسیر جدیدي نیست که خلق کنیم بلکه راهی است که همه دنیا با موفقیت طی کرده اند، ادامه داد: توسعه
نیازمند سیاست هاي عالمانه و منطبق با فرهنگ جامعه و مسائل محلی هر کشور است و باید در این مسیر از تجارب موفق سایر کشورها بهره

 
بگیریم. 

معاون اول رییس جمهور با تاکید بر اینکه توسعه پایدار بدون توسعه علمی و فناوري ممکن نیست، افزود: هیچ کشوري نمی تواند تنها بر منابع
طبیعی خدادادي تکیه کند و شاید در برهه اي از زمان با استفاده از مواهب این منابع طبیعی اقتصادي بزرگ با رفاه و زیرساخت هاي توسعه اي
داشته باشد ولی اگر این کشور متکی به توسعه پایدار و توجه به مباحث انسانی و علم و براساس پیش بینی آینده از اقتصاد توسعه نباشد باید منتظر

 
روزي باشد که این منابع تمام می شود و مردم این کشور به چرخه فقر ورود پیدا می کنند. 

وي با تاکید بر اینکه باید توسعه مبتنی بر توسعه علمی، فناوري و آینده اقتصاد ایران باشد، ادامه داد: باید اقتصاد ایران از اتکا بر منابع طبیعی به

 
اقتصاد دانش بنیان، نخبه محور و با نگاه به دنیاي دیجیتال باشد. 

معاون اول رییس جمهور تصریح کرد: توسعه منابع انسانی اولویت نخست کشور است و کشوري که نیروي انسانی زبده که از هر نظر توانایی تولید کار

 
و ثروت دارد، مسیر توسعه را به سرعت به خوبی طی می کند. 

دکتر جهانگیري با اشاره به اینکه در چهل سال گذشته طبق شاخص هاي بین المللی جایگاه و رتبه خوبی در توسعه انسانی در جمهوري اسلامی
ایران بوجود آمده است، ادامه داد: نوآوري و خلاقیت مهمترین ویژگی ها در بحث توسعه انسانی است و دانشگاه هاي بزرگ به این سمت می روند که
دانشگاه هاي نسل جدید باید کارآفرین بوده و تنها به فارغ التحصیل دانشجویان خود فکر نکرده بلکه به دنبال پرورش کارآفرین و یک فرد توانا به

 
تولید و خلق کار باشند. 

وي همچنین به اهمیت آموزش و پرورش در شکل گیري پرورش نیروي انسانی در کشور اشاره و تصریح کرد: در کنار آموزش هاي کلاسیک در
وزارت خانه هاي آموزش و پرورش، علوم، تحقیقات و فناوري و بهداشت و درمان و آموزش پزشکی نیاز به آموزش هاي مکمل دیگري است که از



ضرورت هاي اجتناب ناپذیر براي زندگی فردي و اجتماعی آحاد جامعه است که در غیر اینصورت نمی تواند از توانمندي هاي شخصی و زندگی

 
اجتماعی بهره کامل را ببرد. 

دکتر جهانگیري با اشاره به اینکه طبق تحلیل جامعه شناسان در حال عبور از دوران مخاطره آمیز و با مخاطرات متعددي هستیم ادامه داد: از یک
طرف تحریم و فشارهاي اقتصادي علیه کشور، زندگی مردم را سخت کرده است، همچنین مخاطره کرونا تمام ابعاد زندگی مردم را تحت تاثیر قرار
داده و در کنار این مسائل مشکلات محیط زیستی و مخاطرات طبیعی نیز جامعه را با خطراتی روبرو کرده است که البته این کشور براي عبور از این
مخاطرات و دور زدن تنگناها نیازمند مجموعه از آموزش هاي مکمل است تا از دل تهدید فرصت بوجود آید و با کمک یکدیگر بتوانیم از این

 
مخاطرات با موفقیت عبور کنیم. 

معاون اول رییس جمهور خاطر نشان کرد: باید جهت گیري آموزش مهارت هاي فنی حرفه اي به این سمت رود تا انسانی توانمند بسازد تا بتواند در

 
زندگی فردي و اجتماعی تغییر بوجود آورد. 

وي همچنین بر اهمیت آموزش مهارت هاي قدیمی و سنتی در کنار آموزش هاي مدرن در دنیا تاکید کرد و گفت: مهارت هاي سنتی از جمله
ساختمان سازي، کارهاي فیزیکی و مکانیکی در یک جامعه مدرن همچنان یک نیاز جدي است اما مهمترین موضوعی که باید جهت گیري آموزش

 
هاي فنی و حرفه اي در دانشگاه ها و هنرستان هاي کشور باشد این مهم است که اقتصاد جهان به چه سمتی می رود و به چه نیرویی نیاز دارد. 

دکتر جهانگیري ضرورت کاهش اتکا به درآمدهاي نفتی را از سیاست هاي اصلی کشور خواند و با اشاره به کاهش درآمدهاي نفت پس از تحریم هاي
آمریکا، گفت: باید از همه ظرفیت هاي کشور براي توسعه و کاهش فقر در کشور استفاده شود. امکان ندارد که یک ایرانی دلسوز آینده ایران و مردم

 
کشورش باشد و نسبت به این مساله دغدغه نداشته باشد. نباید این پندار در جامعه بوجود آید که بر مردم با مشکلات معیشتی حکومت کنیم. 

معاون اول رییس جمهور در ابتداي سخنان خود با ابراز خرسندي از حضور در سازمان آموزش فنی و حرفه اي در روزهاي پایانی دولت از تمامی

 
دست اندرکاران و فعالان آموزش مهارت هاي فنی و حرفه اي در سراسر کشور قدردانی کرد. 

شریعتمداري وزیر کار، رفاه و تامین اجتماعی نیز در این مراسم با تاکید بر اینکه بکارگیري نیروهاي جوان و بانوان منشا خدمات گسترده اي در
سازمان فنی و حرفه اي شده است ادامه داد: نهضت مهارت افزایی که با همت دولت تدبیر و امید در کشور بوجود آمده است بدون همکاري

 
صنعتگران و کارآفرینان امکانپذیر نیست. 

وي همچنین تولید محصولات فرهنگی دییجیتال و الکترونیک، آموزش مهارت هاي فنی و حرفه اي در دانشگاه ها و مدارس علی رغم شروع کرونا،
بالا بردن سطح آموزش معلولان و بازتوانی مهارت آسیب دیدگان اجتماعی و همچنین توان افزایی روستاییان و عشایر را از جمله اقدامات وزارت کار،

 
رفاه و تامین اجتماعی و همچنین سازمان فنی و حرفه اي در دولت دوازدهم برشمرد. 

حاجی میرزایی وزیر آموزش و پرورش نیز با تاکید بر اینکه مهارت هاي فنی و حرفه اي مهمترین مهارت ها براي مشارکت موثر اجتماعی است،
افزود: آموزش مهارت هاي فنی و حرفه اي در هنرستان هاي کشور تا جایی که 50 درصد دانش آموزان دوره متوسطه قادر به گذراندن این آموزش
ها و مهارت ها باشند از اولویت هاي جدي این وزارتخانه است و خوشبختانه اقبال اجتماعی به یادگیري مهارت هاي فنی و حرفه اي در کشور در

 
حال افزایش است. 

همچنین در این مراسم با حضور دکتر جهانگیري و بصورت ویدئو کنفرانسی از 354 مرکز جوار و بین کارگاهی بهره برداري و همچنین از 500

 
استاندارد جهانی رونمایی شد. 

پیش از این مراسم نیز دکتر جهانگیري از نمایشگاهی که توانمندي هاي نیروهاي آموزش دیده در سازمان فنی و حرفه اي در بخش هاي رباتیک،
خراطی، جواهر سازي، طراحی مهندسی و مکانیک، مکاترونیک و تولیدات محصولات پزشکی و بهداشتی را به نمایش گذاشته بود، بازدید کرد.



خریداري بیش از 170 هزار تن گندم در همدان

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  233  |  تاریخ: 1400/05/09

معاون بهبود تولیدات گیاهی جهاد کشاورزي استان همدان گفت: تاکنون 170 هزار و 329 تن گندم مازاد بر نیاز کشاورزان در این استان
خریداري شده است.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
همدان؛ محمدشهرام پرورش, معاون بهبود تولیدات گیاهی جهاد
کشاورزي استان همدان بیان کرد: 68 هزار و 500 هکتار از اراضی
این استان در سال زارعی جاري به صورت آبی و 333 هزار هکتار
نیز به صورت دیم به کشت محصول گندم اختصاص داده شده

 
است. 

او ادامه داد: پیش بینی می شود امسال از این سطح اراضی زیرکشت در مجموع حدود 300 هزار تن محصول گندم برداشت شود که میزان خرید

 
تضمینی به 200 هزار تن می رسد. 

معاون بهبود تولیدات گیاهی جهاد کشاورزي استان همدان با اشاره به اینکه سال گذشته حدود 600 هزار تن گندم مازاد بر نیاز از کشاورزان استان
همدان خریداري شده است بیان کرد: فعالیت 50 مرکز براي خرید گندم به صورت تضمینی پیش بینی شده و کشاورزان می توانند گندم تولیدي را

 
به نزدیکترین مرکز تحویل دهند. 

 
پرورش گفت: برداشت گندم از 25 خرداد ماه آغاز شده و کار برداشت محصول به زودي به پایان می رسد. 

 
اواظهار داشت: بیش از 22 درصد از ارزش افزوده و 26 درصد اشتغال استان همدان مربوط به بخش کشاورزي است. 

معاون بهبود تولیدات گیاهی جهاد کشاورزي استان همدان گفت: سالانه 918 هزار هکتار از اراضی استان همدان زیرکشت محصولات کشاورزي می
رود که از این مقدار 26 درصد کشت آبی و 74 درصد نیز کشت دیم است.



جلسه کارگروه اشتغالزایی مهاباد برگزار شد

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  234  |  تاریخ: 1400/05/09

جلسه کارگروه اشتغالزایی شهرستان مهاباد با حضور جمعی از اعضاء این کمیسیون در سالن جلسات فرمانداري برگزار شد.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
مهاباد، صبح امروز شنبه 9 مرداد 1400 جلسه کارگروه اشتغالزایی
شهرستان با ریاست خدرلو معاون استاندار و فرماندار ویژه مهاباد و
جمعی از اعضاء این کمیسیون در سالن جلسات فرمانداري برگزار

 
شد. 

عارف خدرلو فرماندار مهاباد در جلسه کارگروه اشتغالزایی مهاباد
گفت: کمیته فنی بررسی طرح هاي تولیدي باید افراد مدیر و اهلیت فرد سرمایه گذار را بررسی و تایید کند تا منابع مالی در جایگاه اصلی خود هزینه

 
و براي منطقه مثمر ثمر باشد. 

خدرلو افزود: بسیاري از تسهیلات پرداخت شده به با هدف تصرف زمین، تغییر کاربردي و استفاده از تسهیلات در سایر حوزه هاي دیگر هزینه شده

 
که منابع مالی دولت را به هدر می دهد. 

فرماندار ویژه مهاباد با اشاره به اینکه 670 میلیارد رایل اعتبار از محل اشتغال پایداري روستایی در این شهرستان پرداخت شده است، گفت: مهاباد با

 
پرداخت این میزان تسهیلات رتبه نخست جذب اعتبار اشتغال پایدار روستایی را بین شهرستان هاي آذربایجان غربی به خود اختصاص داده است. 

او با بیان اینکه در کنار پرداخت این میزان پرداختی به متقاضیان باید براي بیش از هزار نفر فرصت اشتغالزایی فراهم شده باشد، اضافه کرد: تعداد

 
اشتغالزایی واقعی و تعهدي که سرمایه گذار داده باید توسط یک کارگروه رصد و راستی آزمایی شود. 

خدرلو با اشاره به اینکه ایجاد اشتغال دغدغه اصلی دولت است، اظهار داشت: با توجه به شرایط موجود، شغل هاي سنتی دیگر جوابگوي معیشت

 
مردم نیست و گرایش به شغل هاي جدید به ویژه در زمینه فضاي مجازي، گردشگري و دانش بنیان باید بیشتر مورد توجه قرار گیرد. 

او با اشاره به تغییر وضعیت مقابله با کرونا در مهاباد نیز گفت: شرایط قرمز کرونایی و همچنین دورکاري برخی از مدیران دستگاه هاي اجرایی نباید

 
خللی در ارایه خدمات به مردم داشته باشد. 

این مقام مسئول با اشاره به اینکه برخی از کارمندان دولت فلسلفه دورکاري را تعطیل کاري اشتباه گرفته، تاکید کرد: همه دستگاه هاي اجرایی باید

 
از اصل خدمت به مردم در محل خدمت و یا منزل غافل نشوند. 

رئیس اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی مهاباد در این جلسه گفت: مهلت ثبت نام مشاغل و کسب و کار هاي به شدت آسیب دیده از کرونا که

 
متقاضی استفاده از تسهیلات هستند تا پایان شهریور ماه 1400 تمدید شده است. 

بارزان دانشمند افزود: بانک ها و مؤسسات اعتباري موظف به پرداخت تسهیلات کرونایی اعم از تسهیلات جدید یا تسهیلات مراحل قبل تا پایان آبان



 
ماه 1400 هستند. 

او گفت: مشاغل و کسب و کار هاي به شدت آسیب دیده نظیر مهدکودك ها، تالارها، پارك هاي آبی و شهربازي ها که پیش از این مشمول
برخورداري از تسهیلات کرونایی نبوده اند مطابق دستورالعملی که از سوي کارگروه فوق ابلاغ خواهد شد، مشمول برخورداري از تسهیلات خواهند

 
شد. 

فهرست مشاغل و کسب و کار هاي به شدت آسیب دیده مشمول حمایت اقتصادي سال 1400 مصوب کارگروه مقابله با پیامد هاي اقتصادي ناشی از

 
کرونا، به دستگاه هاي اجرایی براي اطلاع رسانی ارسال خواهد شد. 

 
در ادامه جلسه مدیران تعدادي از بانک هاي عامل در خصوص میزان پرداختی و وصول مطالبات خود را ارائه دادند. 

انتهاي پیام / س خ



نقطه سر خط

منبع: ایران نیوز 24شماره خبر:  235  |  تاریخ: 1400/05/09

در هیاهوي « طرح صیانت از حقوق کاربران در فضاي مجازي» که در روز چهارشنبه طبق اصل 85 قانون اساسی به کمیسیون مشترك
سپرده شد بدون اینکه خبرگزاري ها و روزنامه ها آنچنان حساسیتی نشان دهند وکلاي ملت با کلیات طرح تفکیک وزارت راه و شهرسازي

به دو وزارت راه و ترابري و مسکن و شهرسازي با (...)

 
 

 
 

ایران نیوز 24: از سال 1396 تا کنون برخی نمایندگان مجلس و حتی دولت به دنبال تفکیک وزارت راه و شهرسازي و جداسازي حوزه مسکن از راه
هستند که هنوز این موضوع محقق نشده است؛ با این حال نمایندگان اخیرا در جلسه علنی روز چهارشنبه با طرح تفکیک وزارت راه و شهرسازي به

 
وزارت حمل و نقل و وزارت ساختمان، شهرسازي و آمایش سرزمین موافقت کردند. 

در هیاهوي « طرح صیانت از حقوق کاربران در فضاي مجازي» که در روز چهارشنبه طبق اصل 85 قانون اساسی به کمیسیون مشترك سپرده شد
بدون اینکه خبرگزاري ها و روزنامه ها آنچنان حساسیتی نشان دهند وکلاي ملت با کلیات طرح تفکیک وزارت راه و شهرسازي به دو وزارت راه و
ترابري و مسکن و شهرسازي با 120 رأي از 197 رأي مأخوذه موافقت کردند تا پس از چندین بار رفت و برگشت لایحه و طرح براي جداسازي این

 
وزارتخانه دوباره بحث تفکیک آن در مجلس به صورت جدي پیگیري شود. 

طرح انتزاع وزارت راه و شهرسازي از اواسط سال 1396 کلید خورد. در آن زمان کمیسیون هاي بودجه و عمران به این طرح راي مثبت دادند و
کمیسیون صنایع با آن مخالفت کرد. این موضوع که با مخالفت عباس آخوندي وزیر وقت راه و شهرسازي همراه شد در ادامه مسکوت ماند تا اینکه از

 
تابستان سال گذشته مجددا روي میز بهارستان نشینان قرار گرفت. 

اوایل امسال طرح تولید و تامین مسکن با هدف احداث سالیانه یک میلیون واحد به تصویب مجلس رسید. در ادامه، سید ابراهیم رئیسی رئیس
جمهوري منتخب دوره سیزدهم وعده داد که احداث چهار میلیون واحد مسکونی طی چهار سال را محقق می کند. سپس 22 تیرماه 1400 اقبال



شاکري عضو کمیسیون عمران مجلس با بیان اینکه تا 8 سال آینده باید سالانه حداقل یک میلیون واحد مسکونی احداث شود، گفت: اقدام دیگر
کمیسیون عمران مجلس براي کنترل بازار مسکن پیگیري طرح تفکیک وزارت راه و شهرسازي به دو وزارتخانه مسکن و شهرسازي و حمل و نقل و

 
لجستیک است. 

 
تاریخچه ادغام دو وزارتخانه 

موضوع تلفیق وزارت راه و ترابري با وزارت مسکن از جریان یک استیضاح در سال 1389 در دولت احمدي نژاد شروع شد؛ زمانی که مجلس قصد
داشت حمید بهبهانی را استیضاح کند و او در مجلس حاضر نشد.به دنبال آن مجلس به استیضاح وزیر راه و ترابري وقت راي مثبت داد و رئیس
دولت قبل نیز در واکنش به این مساله براي هر دو وزارتخانه راه و ترابري و مسکن، یک سرپرست معرفی کرد و به نوعی این دو وزارتخانه در هم

 
ادغام شدند. سپس عنوان «وزارت راه و شهرسازي» را به خود گرفت که این روند تا کنون هم ادامه دارد. 

بر اساس طرح جامع مسکن باید سالیانه حدود یک میلیون واحد مسکونی در کشور احداث شود اما طی سال هاي اخیر این میزان از 300 تا 400
هزار واحد فراتر نرفته است. برخی کارشناسان از دلایل افت ساخت و ساز را بی توجهی وزارت راه و شهرسازي، تعدد مسئولیت ها در حوزه راه و
تحت تاثیر قرار گرفتن حوزه مسکن در این فرآیند می دانند.وزارت راه و شهرسازي 15 معاونت و زیرمجموعه دارد که فقط یکی از آنها تحت عنوان
«معاونت مسکن و ساختمان» به طور مستقیم در حوزه مسکن فعالیت دارد. سایر زیرمجموعه ها یا به طور مشخص مربوط به حوزه هاي راه و ترابري

 
است یا مثل شرکت عمران شهرهاي جدید در هر دو حوزه راه و مسکن فعالیت دارد. 

اما محمد اسلامی، وزیر راه و شهرسازي نیز همانند عباس آخوندي با تفکیک مسکن از راه مخالف است. او 27تیرماه 1400 در این خصوص گفت:
«افرادي که به تفکیک دامن بزنند خدمتی به وزارتخانه نخواهند کرد.هم اکنون زیرساخت هاي حمل و نقل وعمران و شهرسازي با هم آمیخته شده
اند و در راستاي وظایف هم نقش آفرینی می کنند. تفکیک وزارتخانه ها سبب به تاخیر افتادن تمامی وظایف این بخش ها می شود. همچنین هم

 
اکنون تمامی زیرساخت هاي شهري با هم همخوانی دارند و بنابراین 100 درصد مخالف تکفیک وزارتخانه هستم.» 

با این که گفته می شود بعضی افراد در دولت به طور جد خروج از رکود بخش مسکن را به عنوان بخش پیشرو و اشتغال زا دنبال می کنند و به
همین دلیل موافق بحث انتزاع هستند، جدایی پیکره راه از مسکن مخالفانی هم دارد؛ مخالفانی که معتقدند به دلیل نگاه جزیره اي در دو حوزه راه و

 
مسکن که قبلا وجود داشت، خطوط جاده اي و ریلی بعضا ده ها کیلومتر با شهر فاصله داشتند که در این دوره آن رویکرد اصلاح شده است. 

 
طرفداران و مخالفان تفکیک وزارتخانه 

طرح مذکور موافقان و مخالفان بسیاري دارد و هر کدام از این دو گروه براي نظر خود دلایلی می آورند که سید منصور محمودي کارشناس حوزه

 
امور زیربنائی و مشاور انجمن شرکت هاي حمل ونقل ریلی و خدمات وابسته در یادداشتی این دلایل را گردآورده اس. او در این باره نوشته است: 

 
«الف- موافقان تفکیک وزارتخانه 2 گروه هستند: 

1- عده اي به طرفداري از مسکن و شهرسازي معتقدند که گران شدن شدید خانه هاي مسکونی(فراتر از میانگین نرخ تورم قیمت ها) تا حدود زیادي
ناشی از این ادغام نامتناجس و شتابزده بوده است. آنها عنوان می کنند بر اثر بی توجهی وزراي راه و شهرسازي و ازدیاد اجاره بهاي منازل، سهم
هزینه هاي اجاره ي منازل از کل هزینه هاي خانوارهاي آسیب پذیر در مناطق شهري مستمراً افزایش یافته و در عین حال به مهاجرت عظیم اجاره
نشین ها از نقاط مرکزي به حاشیه شهرهاي بزرگ منجر شده است.آنها هشدار می دهند که تداوم ادغام موجود این 2 بخش در وزارتخانه، ممکن

 
است که عواقب بسیار ناخوشایندي را در پی داشته باشد. 

2- عده اي به طرفداري از راه و ترابري اظهار می دارند که اگر قرار باشد که که در برنامه هفتم نیز هدف ساخت سالانه یک میلیون مسکن دنبال
شود، 2 مشکل عمده ایجاد می گردد:اولاً بخش بزرگی از وقت و توجه وزیر آتی معطوف به ساخت مسکن شده و بالطبع امور راه و ترابري مورد غفلت
قرار می گیرد. ثانیاً احیاناً بخش مهمی از منابع مختص راهسازي کشور هم به سمت مسکن هدایت می شود. پس چه بهتر که این تفکیک حتماً

صورت پذیرد. 



 
ب- مخالفان نیز چند دلیل را مطرح می کنند: 

1- موضوعی که باید به آن توجه کرد، تبعیت بخش مسکن از شهر سازیست و اینکه راهسازي یکی از عوامل اصلی مرتبط با شهرسازي است. بدین
ترتیب با وجود راهبرد کاملاً اشتباه انتخاب شده براي دستیابی به یک هدف سیاسی میان مدت در گذشته، پس از تغییر دولت و رفع فشار بخش
مسکن بر بخش راه، هم اینک به دلیل متمرکز شدن امر سیاستگذاري در کارهاي شهرسازي و راهسازي و هماهنگ شدن آنها، جدا شدن 2 بخش

 
مزبور را غیر ضروري می پندارند. 

2- همواره امر گران شدن اجاره مسکن نه به دلیل بی توجهی وزرا یا حتی کمبود عرضه، بلکه به سبب گران شدن مصالح، وسایل و دستمزد ساخت

 
و دقیقاً هماهنگ با رشد نقدینگی و تورم صورت می پذیرد. در این صورت به جاي توجه به معلول باید عامل اصلی اصلاح شود. 

3- به دلیل ضعف مزمن اجرایی دولت، هدف گذاري دست نیافتنی ساخت یک میلیون مسکن در سال طی برنامه هفتم توسعه کشور، به معنی انتقال

 
بخش عظیمی از منابع مملکت از کانال بسیار محدود یک وزارتخانه ضعیف، همچون بار قبل تالی فاسدهاي زیادي را در بر خواهد داشت. 

4- سیاست درست اینست که دولت زمین شهرك هاي مورد نظر را از محل منابع عمومی طراحی، افراز و تسطیح، خیابان بندي و محوطه سازي
کند. همزمان امور زیربنایی نظیر گاز، تلفن، برق، آب و فاضلاب (که به هماهنگی هاي زیادي نیاز دارند) را تأمین نماید. سپس اراضی مزبور را همراه
با وام (داراي سود بانکی اندك) به اقشار آسیب پذیر ارائه کند. واگذاري ساخت و ساز به مردم، بار بزرگ اجرایی را از دوش دولت بر می دارد و کارها
به طرز بسیار بهتري پیش می رود. اما دولت از انجام سرمایه گذاري در امور آماده سازي اراضی مزبور طفره رفته و فقط به عقد قرارداد ساخت با انبوه

 
سازان بسنده می کند که عواقب ناگواري به دنبال دارد.» 

 
 -
-



شناسایی استارت آپ هاي فعال در حوزه اقتصاد دیجیتال

منبع: سیتناشماره خبر:  236  |  تاریخ: 1400/05/09

به گزارش سیتنا، ستاد توسعه اقتصاد دیجیتال از ایجاد بستري براي فعالیت استارت آپ هاي فعال حوزه اقتصاد دیجیتال در راستاي توسعه فناوري

 
هاي نوین خبر داد. 

استارت آپهاي فعال در حوزه اقتصاد دیجیتال با حمایت ستاد اقتصاد دیجیتال و هوشمندسازي معاونت علمی و فناوري، شناسایی می شوند و مراحل

 
رشد خود را طی می کنند. 

این فراخوان مربوط به مجموعه هاي فعال حوزه فین تک، بانکداري باز، پردازش ابري، اینترنت اشیا، بلاکچین، هوش مصنوعی، بانکداري دیجیتال،

 
کلان داده، رباتیک و سایر حوزه هاي مرتبط با فین تک و بانکداري است. 

قرار است بستري فراهم شود تا استارت آپ ها، منتورها و مشاوران، شرکت هاي بزرگ و متخصص ملی و بین المللی و سرمایه گذاران خرد گرد هم
آیند و با مشارکت و هم افزایی در این اکوسیستم در جهت رشد و توسعه کسب و کار استارت آپ ها و همچنین توسعه فناوري هاي نوین و به روز

 
دنیا گام هاي بلندي بردارند. 

این مرکز نوآوري مستقر در برج فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر یک ساختار منسجم و مشخص در جهت حمایت و توسعه کارآفرینی نوآورانه و

 
دانش بنیان است که به منظور ایجاد کسب وکارهاي نوپاي ارزش آفرین، آنها را تحت پوشش و حمایت خود در می آورد. 

خدماتی چون فضاي کار اشتراکی، برگزاري دوره هاي آموزشی، حمایت هاي مالی، بازاریابی و تجاري سازي و مشاوره هاي تخصصی از جمله

 
تسهیلات این مرکز نوآوري است. 

تیم ها، هسته هاي نوآور و استارت آپهایی که در این حوزه فعالیت دارند می توانند براي بهره مندي از خدمات شتابدهی به سایت فینوداد مراجعه
کنند.



رادیو فرهنگ روایتگر دیپلماسی هنر در داستان فرش می شود

منبع: رادیو فرهنگشماره خبر:  237  |  تاریخ: 1400/05/09

برنامه « قلمرو فرهنگ» شنبه 9 مردادماه با موضوع بررسی دیپلماسی هنر و روایت فرش از زندگی تا بافندگی از رادیو فرهنگ پخش می
شود .

 
رادیو فرهنگ روایتگر دیپلماسی هنر در داستان فرش می شود 

 
برنامه « قلمرو فرهنگ» شنبه 9 مردادماه با موضوع بررسی دیپلماسی هنر و روایت فرش از زندگی تا بافندگی از رادیو فرهنگ پخش می شود . 

محمدرضا حاج حیدري تهیه کننده این برنامه ضمن اعلام این خبر ، درخصوص موضوع و محورهاي آن گفت :صنایع دستی، هنر و کارآفرینی زنان

 
محور اصلی این برنامه است که در قالب داستان فرش به آن می پردازیم . 

وي ادامه داد :این برنامه به دلیل وضعیت شیوع کرونا در کشور با محدودیت هاي حضور مهمان مواجه شده است و علی رغم میل ما به حضور

 
هنرمندان فرش نمی توانیم میزبان این عزیزان باشیم . 

حاج حیدري تصریح کرد: هنر یکی از ابزارهاي مهم دیپلماسی است و می تواند در مواقعی، موثرتر از تلاش هاي سیاسی واقع شوند چنانکه یک
هنرمند پیام کشورهاي مسلمان را در یک محفل هنري مهم با اثرش بیان می کند پس در این برنامه ذیل پرداختن به دیپلماسی هنر از نقش و

 
نگارهاي فرش ایرانی به عنوان هنري گویا صحبت می شود . 

تهیه کننده « قلمرو فرهنگ» به دیگر بخش هاي این برنامه اشاره کرد و گفت: از هفت جلد کتاب آموزشی و پژوهشی درباره فرش ایران همچنین از

 
بانک زنان کارآفرین ایران در این برنامه رونمایی می شود. 

گفتنی است ، این برنامه با رعایت دستورالعمل هاي بهداشتی میزبان سفیر کنیا ، نماینده استان سیستان و بلوچستان و نماینده استان البرز در

 
مجلس شوراي اسلامی ، عابد اکبري، مدیر عامل موسسه ابرار معاصر تهران، دکتر نیرومند(نویسنده) ، مهندس مختاري(کارآفرین) است. 

برنامه « قلمرو فرهنگ» به تهیه کنندگی محمدرضا حاج حیدري ساعت 10:00 روز شنبه از رادیو فرهنگ پخش می شود .



آنچه در هفته دستاوردهاي دانشگاه کاشان گذشت

منبع: صبجانه پرسشماره خبر:  238  |  تاریخ: 1400/05/09

به گزارش ایرنا، دانشگاه کاشان به عنوان نخستین مرکز آموش عالی این منطقه سال 1352 با تلاش ها و پیگیري هاي مستمر محمود
اسلامی دیزچه مجوز تأسیس گرفت و از مهر 1353، 200 (...)

به گزارش ایرنا، دانشگاه کاشان به عنوان نخستین مرکز آموش عالی این منطقه سال 1352 با تلاش ها و پیگیري هاي مستمر محمود اسلامی

 
دیزچه مجوز تأسیس گرفت و از مهر 1353، 200 (...) 

به گزارش ایرنا، دانشگاه کاشان به عنوان نخستین مرکز آموش عالی این منطقه سال 1352 با تلاش ها و پیگیري هاي مستمر محمود اسلامی دیزچه
مجوز تأسیس گرفت و از مهر 1353، 200 دانشجو در 2 رشته ریاضی و فیزیک تحصیلشان را آغاز کردند؛ البته نخستین جرقه هاي تشکیل این مرکز

 
حدود 10 سال قبل از آن یعنی در سال 1343 زده شد. 

سال 1373 با تصویب جامعیت دانشگاه کاشان روند توسعه اي دانشگاه شتابان شد و فضاهاي فیزیکی، امکانات آموزشی و کمک آموزشی، رفاهی و

 
تجهیزاتی، تعداد رشته ها و دانشجویان، جذب و ارتقاي مرتبه علمی اعضاي هیأت علمی گسترش یافت. 

سرپرستی و ریاست دانشگاه کاشان از بدو تاسیس تا سال 1392 بر عهده سیداحسان االله احدیت، سیداحمد آرام فر (امام)، فیروز خوش ضمیر،
سرمدي، محمود رهنما، حسین پور زاهد، غلامحسین ریاضی، علی شریف، تقی شامخی، محمدمهدي معرفت، مجتبی شریعتی نیاسر، حسن دقیق،

 
سیدجواد ساداتی نژاد و عباس کتابی و از این سال تاکنون (هشت سال) عباس زراعت به عنوان رییس این دانشگاه فعالیت می کند. 

دانشگاه کاشان با تلاش هاي صورت گرفته، اکنون به عنوان یکی از دانشگاه هاي مطرح محسوب می شود به طوري که رییس این دانشگاه اعلام

 
کرده از بین 17 دانشگاه برتر براي قرار گرفتن در تراز بین المللی در رده دهم قرار دارد. 

برگزاري هفته دستاوردها و افتخارات این دانشگاه از دوم تا هفتم مرداد ماه فرصتی شد تا فعالیت هاي این مرکز علمی بیش از پیش تبیین و اطلاع

 
رسانی شود؛ این هفته با برگزاري نشست مطبوعاتی رییس و هیات رییسه دانشگاه در پارك علم و فناوري غیاث الدین کاشانی آغاز شد. 

اجراي آیین روز بین الملل دانشگاه، اعطاي دکتراي افتخاري به علی سعیدي کارآفرین نمونه کشور و حامی آموزش عالی، گردهمایی شرکت هاي
دانش بنیان و خلاق مستقر در پارك علم و فناوري غیاث الدین کاشانی، مرکز نوآوري و تجاري سازي دانشگاه کاشان و مرکزهاي رشد این دانشگاه و
علوم پزشکی، گردهمایی مهرورزان، افتتاح کتابخانه مرکزي به مساحت 4500 متر مربع در چهار طبقه و پنج مخزن کتاب به مساحت 2 هزار متر
مربع، سالن مطالعه، انتشارات و صحافی، امضاي تفاهم نامه کارآفرینی با شرکت پترونیرو صبا مستقر در پارك علم و فناوري، بهره برداري از مرحله
نخست آزمایشگاه مرکزي پارك علم و فناوري به وسعت 350 متر مربع، گردهمایی بازنشستگان دانشگاه و آیین اختتامیه در شام عید غدیر خم از

 
دیگر برنامه هاي هفته دستاوردها و افتخارات دانشگاه کاشان بود. 

 
آنچه در هفته دستاوردهاي دانشگاه کاشان گذشت 

 
رتبه هاي برتر بین المللی 

رییس دانشگاه کاشان در آیین اختتامیه هفته دستاوردها و افتخارات این دانشگاه در فرهنگسراي دانش شهرستان مهمترین دستاوردهاي دانشگاه

 
کاشان در مدت هشت سال را کسب پی در پی رتبه هاي برتر دانشگاه کاشان در نظام هاي مختلف علمی بین المللی عنوان کرد. 



عباس زراعت با اشاره به تدوین برنامه دوم راهبردي دانشگاه کاشان افزود: دانشگاه کاشان بر پایه این برنامه در تراز بین المللی مطرح و جامعه محور

 
خواهد بود. 

وي به طرح 200+5 اشاره کرد و اظهار داشت: دانشگاه کاشان جزو 17 دانشگاه برتر است که باید با رقابت علمی در ردیف پنج دانشگاه برتر قرار گیرد

 
و هم اکنون در رتبه دهم در تراز بین المللی قرار دارد. 

رییس دانشگاه کاشان مهمترین شاخص دانشگاه در این طرح را کسب رتبه در نظام هاي رتبه بندي تایمز، لایدن، شانگ هاي و غیره عنوان و اضافه
کرد: نظام رتبه بندي تایمز از مهمترین نظام هاي بین المللی است که خوشبختانه دانشگاه کاشان در سه سال رتبه نخست را در بین دانشگاه هاي

 
جامع کشور و سه سال نیز رتبه اول دانشگاه هاي جوان را کسب کرد و در آسیا جزء 100 دانشگاه برتر آسیا قرار گرفته است. 

زراعت با تاکید بر اینکه دانشگاه کاشان از سال 1395تا 1400 جزء یک درصد دانشگاه هاي برتر جهان بوده است خاطر نشان کرد: این دانشگاه در

 
نظام لایدن نیز رتبه اول و رتبه 304 جهان را کسب کرده و در شانگهاي جزء 500 دانشگاه برتر قرار گرفته است. 

وي افزود: دانشگاه کاشان رتبه زیر 100 گرین متریک را در سال گذشته بدست آورده و از 100 دنشگاه برتر جهان شده است که این نشان می دهد

 
دانشگاه کاشان در تراز بین المللی شاخص خوبی داشته است. 

 
فعالیت هاي بین المللی 

رییس دانشگاه کاشان به فعالیت هاي این دانشگاه در ابعاد بین المللی اشاره کرد و گفت: 9 استاد دانشگاه کاشان در هفت رشته جزو یک درصد برتر

 
دانشمندان بین المللی و 21 استاد دانشگاه در ردیف 2 درصد برتر دانشمندان جهانی قرار دارند. 

وي با یادآوري ثبت 9 جایزه و پتنت بین المللی از سوي دانشگاه کاشان خاطر نشان کرد: راه اندازي آزمایشگاه بین المللی باستان شناسی، استاد
همکار، کارگاه هاي بین المللی، جز پنج دانشگاه برتر در جذب دانشجوي خارجی، استقرار دبیرخانه دایمی گفتگوهاي ایران و جهان عرب، ایجاد دفتر
کنسولی دانشجویان غیر ایرانی، برگزاري 10همایش بین المللی و انعقاد 20 تفاهم نامه همکاري با دانشگاه هاي خارجی از جمله فعالیت هاي بین

 
المللی این دانشگاه بوده است. 

زراعت ادامه داد: در هشت سال اخیر 75 هزار و 31 مقاله ارجاع، 21 مقاله پر ارجاع و چهار کتاب بین المللی و یکهزار و 200 مقاله مشترك و در

 
ساینس پنج هزار و 774 مقاله از استادان دانشگاه ارایه شده است. 

وي، ارتباط دانشگاه کاشان با جامعه را از مهترین رسالت هاي این دانشگاه عنوان کرد و اظهار داشت: راه اندازي میز آینده پژوهی، برگزاري همایش
دفاع مقدس، دیدار با خانواده شهدا، راه اندازي فرهنگسراي دانش، ایجاد مرکز تربیت فرزند و خانواده، تشکیل بیناد حامیان، راه اندازي دبیرخانه
دایمی نهج البلاغه، ایجاد مرکز مهدویت، برگزاري زنگ اندیشگاه، راه اندازي مرکز نوآوري و تجاري سازي، پژوهشگاه نانو ایران در دانشگاه کاشان،
ساخت دستگاه تصفیه پساب، و ساخت باطري قلب، ایجاد آزمایشگاه مرکزي، کرسی هاي علمی، مرکز آي سی تی پی، اجراي طرح شهاب سنگ ها،
طرح چرخه حیات در کویر لوت، پژوهشکده سیاس، دستگاه ان ام آر، آزمایشگاه استاندارد و طرح هر دانشجو یک مهارت از فعالیت هاي این دانشگاه

 
با جامعه بوده است. 

 
مبارزه با کرونا 

رییس دانشگاه کاشان خاطر نشان کرد: اهداي دستگاه ونتیلاتور، تهیه ماسک و مواد بهداشتی و در اخیتار دادن کلینیک سلامت دانشگاه به طرح
واکسیناسیون، کمک حدود 70 میلیارد تومانی خیران براي کمک به طرح واکسیناسیون براي درمان کرونا، برقراري ایستگاه آب میوه و ساخت

 
دستگاه هاي تهویه هوا و ضد عفونی از جمله فعالیت هاي دانشگاه کاشان براي مبارزه با کرونا بوده است. 



 
آنچه در هفته دستاوردهاي دانشگاه کاشان گذشت 

زراعت، افتتاح مرحله نخست و دوم دانشکده حقوق ساختمان مهندس سعیدي، افتتاح خوابگاه هاي مبینی، هاشمیان، مسچی، ترکیان، دانشکده
مهندسی، کلینیک سلامت، مرکز بهداشت و درمان، آزمایشگاه بیوتکنولوژي، سالن همایش هاي بین المللی، کتابخانه مرکزي، مرکز مطالعات قرآن و
حدیث، پردیس شهداي گمنام، زمین چمن مصنوعی، مرکز آي تی، بهسازي خوابگاه ها، تاسیس صندوق فاطمه الزهرا(س)، صندوق سرمایه گذاري

 
نیک ونچرز و کرسی هاي علمی وقفی را از جمله فعالیت هاي دانشگاه در زمینه جذب خیرین در این مدت اعلام کرد. 

وي همچنین به تاسیس فرهنگسراي دانش و مرکز مهتاب تربیت فرزندان اشاره و اظهار امیدواري کرد: این 2 مرکز پیوند هر چه بیشتر جامعه با
محیط علمی دانشگاه را فراهم سازد تا با استفاده از توان علمی استادان و متخصصان این دانشگاه بتوان مشکلات شهر را مرتفع ساخت و نسل آینده

 
بهتري را تحویل جامعه داد. 

 
دانشگاه جامعه محور در عمل محقق شود 

رییس هیات مدیره بنیاد حامیان داشگاه کاشان نیز گفت: دانشگاه هاي کشورمان نتوانسته اند در ایجاد «دانشگاه جامعه محور» به رسالت خود عمل

 
کنند و این شعار فقط در بلندگوها و تریبون ها مطرح است. 

حمیدرضا فهیمی تبار در آیین اختتامیه هفته دستاوردها و افتخارات دانشگاه کاشان با بیان اینکه یکی از شعارهاي مطرح شده چند سال گذشته در
کشور، شعار جادویی بسیار جذاب «دانشگاه جامعه محور» است، افزود: تاکید می کند، کنایه ندارد و با صراحت می گوید که این شعار در برهه کنونی

 
فقط در بلندگوها و تریبون ها مطرح می شود. 

وي شعار دانشگاه جامع محور را به معناي دانشگاه تربیت کننده نیروي انسانی پژوهشگر و محقق کشور داراي توجه به جامعه و نیازمندي هاي آن

 
دانست و اضافه کرد: چنین دانشگاهی مورد انتظار مردم، مشکل گشا، درد آشنا و توانمند در گشودن گره هاي مردم است. 

 
رفتار و گفتار مدیران دانشگاه مردمی باشد 

عضو هیات علمی دانشگاه کاشان با ارایه راهکارهایی در راستاي تحقق «دانشگاه جامعه محور» تاکید کرد: نخست اینکه مدیران دانشگاه باید چهره
مردمی در رفتار و گفتار خود داشته باشند، به طوري که حتی اگر رییس اداره اي به سراغ مسوولان دانشگاه نمی آید آنان به سراغ او بروند، چرا که
دست کم عامل اشتغالزایی براي اعضاي هیات علمی می شود؛ هر چند حرکت هاي خوشایندي نیز از سوي رییس دانشگاه کاشان در این سال ها

 
انجام و از پیشنهاد مواجهه با خیران و مردم استقبال شده که نتیجه همراهی با آنان را نیز در دانشگاه دیده است. 

به گفته وي، تا زمانی که مدیران در اتاق ها روي صندلی چرخان بنشینند و از انتظار مردم پشت در خوششان بیاید آنان با رفع هیچ مشکلی از جامعه

 
پیوند نخواهند خورد. 

عضو هیات علمی گروه معارف دانشگاه کاشان تبعیت امتیازهاي هیات علمی دانشگاه از مصوبات آن به عنوان دومین راهکار وي در پیدایش دانشگاه
جامعه محور خاطر نشان کرد: این شاخصه کمرنگ شد و روي کاغذ اعضاي هیات جذب باقی ماند، درگیري جامعه با مشکل ها روي کاغذ برطرف

 
نمی شود باید براي استاد دانشگاه ملموس شود. 

 
ارایه نقد منصفانه اي و راهکار با تشکیل تیم هاي علمی 

استاد دانشگاه کاشان، در سومین راهکار خود براي دانشگاه جامعه محور ارایه نقد منصفانه دانشگاه نسبت به مدیریت شهري در منطقه خود را عنوان
و اضافه کرد: ارایه نقد منصفانه نه نقد مگس وار، نقد منصفانه اي با لحاظ کردن تمامی مثبت و منفی ها، گفتن دردها و ارایه راهکارها و درمان از

 
طریق تشکیل تیم هاي مختلف علمی ضروري است. 



فهیمی تبار با اشاره به وجود مشکلاتی نظیر آلودگی هوا و صوت، مدیریت آب و انرژي و لزوم ارایه راهکار علمی جامعه دانشگاهی گفت: آیا براي رفع

 
مشکل ها باید منتظر ورود استادان از خارج از کشور و پیچیدین نسخه از بیرون بود؟ پس مردم براي چه خرج ما دانشگاهیان کردند؟ 

وي با بیان اینکه امتیازهاي علمی استاد دانشگاه مثل وي که عمر 30 ساله آن تمام شده است باید بخشی از آن تابع تحول هاي در جامعه و مشکلی
که رفع کرده است ادامه داد: دانشگاه باید نسبت به آنچه در شهر می گذرد نقد منصفانه را ارایه کند مثل آن همه حرف و سخنانی که براي طرح
زیرگذر شهرداري کاشان بعنوان بزرگترین پروژه مطرح شد آیا هیچ تیم دانشگاهی اجراي این طرح را مثبت یا منفی نقد و کمک کرد؟ شاید جایی

 
که صحبت منافع من بوده پشت تریبون رفتم چرا که موضع منفی داشتم و براي سخنان من کف زدند. 

به گفته وي نقد منصفانه اي وجود ندارد چرا که قایل به هزینه شدن آن هستند اما اینگونه نبوده است که تمامی مدیران هزینه شما را در نقد

 
منصفانه بالا ببرند. 

 
استفاده از امکانات دانشگاه به نفع مردم 

استاد دانشگاه کاشان استفاده از امکانات دانشگاه و آموزش و پرورش به نفع مردم را راهکار چهارم خود براي ایجاد دانشگاه جامعه محور برشمرد و
افزود: بچه اي که در کوچه بازي می کند چرا نباید با ضوابطی از امکانات مدرسه اي که والدینش مالیات آن را دادند و ساخته شده استفاده کند، در
مورد امکانات رفاهی و پژوهشی دانشگاه نیز از طریق ضوابطی باید اتفاق بیفتد چرا که منع قانونی در این مورد ندارد بلکه باید ذهنیت و باورهاي ما

 
تغییر کند چرا که اگر از امکانات دانشگاه براي مردم استفاده شود پیوند دانشگاه و جامعه بیشتر خواهد شد. 

 
آنچه در هفته دستاوردهاي دانشگاه کاشان گذشت 

فهیمی تبار در مورد ارتباط صنعت و دانشگاه نیز که باید دید چقدر از خلاقیت و ابتکار بومی ما در صنعت است تصریح کرد: چرا اعطاي تسهیلات
دولتی به صنایع تابع استفاده از ظرفیت بومی دانشگاه محلی نمی شود و چقدر صنایع مشکلات علمی خود را با دانشگاه هاي منطقه مطرح می کنند.

 
سمن ها و خیران بازوي حمایتی دانشگاه جامعه محور 

رییس هیات مدیره بنیاد حامیان دانشگاه کاشان با تاکید بر اینکه سمن ها(سازمان هاي مردم نهاد) نیز جاده ناهموار ارتباط دانشگاه با مردم و
نهادهاي مردمی را می توانند صاف کنند گفت: دانشگاه نباید از همکاري و بستن قرارداد با سمن ها ننگ و عار کند بلکه باید باور کند گزینه هاي
مطالعاتی داخل همین سمن ها است مثل 2 تفاهم نامه اي که دانشگاه کاشان با جامعه نابینایان و کاشانه مهر توان یابان امضا کرد باید این روند

 
ادامه یابد 

به گفته وي، خیران بخشی دیگر از بازوهاي حمایتی در ایجاد جامعه محور هستند همانگونه که بعضی از جاها نیز در دانشگاه کاشان ورود کردند پس

 
انگیزه اصلی را باید در دانشگاه احیا کرد تا از این برزخ بیرون بیاید. 

وي با تاکید بر اینکه زمان همکاري و حمایت خیران را عضو هیات علمی دانشگاه تعیین می کند اظهار داشت: تا زمانی که دانشگاه به انتظارات
خیران و نهادهاي شهري بتوانند پاسخگو باشد همکاري خواهند داشت اما وقتی بفهمند سرمایه هاي آنها هدر رفته است دیگر همکاري نخواهند کرد.

 
شرط تداوم همکاري خیران با دانشگاه 

فهیمی تبار همکاري و دقت هوشمندانه خیران را در همکاري با دانشگاه از طریق طرح سوالاتی نظیر اینکه مشکل و اثر رفع آن کمبود یا نیاز دانشگاه
چیست و چه کسی این امکان را هدایت و اداره خواهد کرد گفت: جاي تاسف دارد که برخی خیران ابراز نگرانی کردند و قصد بیرون بردن امکانات

 
خود را دارند و می گویند شما براي رفع نیازتان بیرون بیایید. 



وي با تاکید بر اینکه دولت باید به طرفی برود که اگر کسی پولی هزینه می کند پاي آن پول خرج کرده و نهاد بایستد یادآورشد: وي به حکم آموزش
و پرورش که عضو هیات امناي چهار مدرسه خیرساز است اعلام می کند فقط چند نشست این اعضا با حضور وي و ارایه سخنانش برگزار شده است
اما او را دیگر دعوت نکردند و حتی نشست را تشکیل ندادند پس کلاه سر مردم نگذارید و آنها را فریب ندهید، دروغ به مردم نگویید مدرسه هاي
خیرساز هیات امنایی اجرا نمی شود و وي حتی به خیران گفته زیر بار چنین قراردادهایی نروید بلکه خیر باید بداند نقش خود را به صراحت در نوع

 
همکاري بداند. 

به گفته وي، همانگونه که خیر مرکز آموزش قرآن و حدیث دانشگاه کاشان را با شرط نقش کلیدي خود در اداره این مرکز ساخت، که حمایت محکم
حقوقی دکتر زراعت در این راستا جاي تقدیر دارد و براي نخستین بار حضور خیر با نقش اجرایی خودش در تأسیس مرکز قرآن و حدیث اتفاق افتاد.

 
رفع معضلات شهري با تولید دانش  

همچنین شهردار کاشان در آیین اختتامیه هفته دستاوردها و افتخارات دانشگاه کاشان با اشاره به مسایل، موضوع ها و مشکلات زیاد گریبانگیر این

 
شهر گفت: این مشکل ها با تولید دانش و همکاري دانشگاه باید مرتفع شود. 

سعید ابریشمی راد هفته دستاوردها و افتخارات دانشگاه کاشان را مهمترین رویکرد این دانشگاه دانست و افزود: دانشگاه در حوزه مدیریت شهري

 
بعنوان ظرفیت مهمی است که باید با ارتباط هر چه بیشتر دانشگاه با جامعه بتواند مشکلات شهري را حل کرد. 

وي، هدف از راه اندازي فرهنگسراي دانش را محفل و مکانی براي گردهمایی جامعه علمی و استادان با مردم و انجمن هاي مختلف عنوان کرد و

 
افزود: امید است با اجراي برنامه هاي مختلف موضوع هاي مختلف شهري با دانش حل شود. 

شهردار کاشان خدمت به خلق را بسیار مهم ارزیابی کرد و با اظهار تاسف گفت: امروز خدمت، ارزش محسوب نمی شود و قدرت و ثروت ارزش

 
هستند. 

ابریشمی راد صداقت را مهم ترین کلید موفقیت در عرصه خدمت عنوان و اضافه کرد: باید به گونه اي رفتار شود که همه ما را باور داشته باشند و

 
صداقت در گفتار در بین مسوولان و فرزندان نهادینه شود. 

 
اعطاي دکتراي افتخاري  

در آیین اختتامیه هفته دستاوردها و افتخارات دانشگاه کاشان که در فرهنگسراي دانش شهرداري این شهر برگزار شد، با اعطاي دکتراي افتخاري از

 
خدمات ارزشمند علی سعیدي کارآفرین نمونه کشور و حامی آموزش عالی تجلیل به عمل آمد. 

 
آنچه در هفته دستاوردهاي دانشگاه کاشان گذشت 

سعیدي متولد 1329 تهران، دانش آموخته دیپلم ریاضی، کارشناسی اقتصاد از دانشگاه ملی (شهید بهشتی) ایران و کارشناسی ارشد مدیریت

 
بازرگانی از دانشگاه میشیگان امریکاست. 

این کارآفرین نمونه به عنوان کارشناس امور تحلیل و بررسی اقتصادي پروژه هاي صنعتی، خدماتی در بانک هاي کشور، کارشناس عالی در تجارت
بین الملل و قراردادهاي بین المللی، مدیریت شرکت هاي تولیدي و پتروشیمیایی و سلولزي، مدیریت شرکت هاي تولیدي، خدماتی و مهندسی،
مدیریت گروه صنعتی آرین سعید به عنوان هلدینگ سرمایه گذاري با حدود 20 شرکت زیر مجموعه و مدرس در حوزه هاي اقتصاد، بازرگانی و
کارآفرینی فعالیت دارد و علاوه برآن، به عنوان یکی از خیّران ممتاز و مبرز آموزش عالی کشور در مجموعه وزارت علوم و به ویژه دانشگاه کاشان

 
خدمات شایانی انجام و طرح هاي بزرگی را به ثمر رسانده است. 



بدون شک توجه به حوزه هاي علمی و فرهنگی از جمله دانشگاه کاشان در شهرستانی که به دارالمومنین مشهور است می تواند به توسعه متوازن و
ارتقاي این خطه در تمامی بخش ها بیانجامد؛ موضوعی که انتظار می رود مسوولان ارشد این شهرستان بیش از پیش به آن اهمیت و مورد حمایت

 
قرار دهند.  

 
نزدیک به 9 هزار نفر دانشجو در 200 رشته گرایش در 11 دانشکده و 12 پژوهشکده دانشگاه کاشان تحصیل می کنند. 

شهرستان کاشان با جمعیت افزون بر 364 هزار نفر در فاصله نزدیک به 200 کیلومتري شمال اصفهان واقع شده است.



آموزش مهارت می تواند منجر به افزایش اعتماد به نفس و کارآفرینی در جامعه شود

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  239  |  تاریخ: 1400/05/09

خبرگزاري آریا - معاون اول رییس جمهور با اشاره به اینکه اقتصاد دیجیتال، هآي تک و مبتنی بر آي تی و آي سی تی جهت گیري آینده اقتصاد
دنیا است، تاکید کرد: ایران می تواند با بهره گیري از نسل جوان زبده و تحصیلکرده در دانشگاه هاي داخل و خارج، اقتصادي مبتنی بر آي تی و آي

 
سی تی داشته باشد. 

به گزارش مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی به نقل از پایگاه اطلاع رسانی دولت، دکتر جهانگیري در آیین افتتاح
نوزدهمین دوره مسابقات ملی مهارت که در سازمان آموزش فنی-حرفه اي کشور و با حضور روساي سازمانهاي فنی-حرفه اي سراسر کشور برگزار
شد، به ورود دانش و فناوري هاي نوین در فضاي جدید جهانی و ورود به داخل کشور اشاره و تصریح کرد: نباید زمانی که با یک پدیده جدید روبرو

 
می شویم تنها به فکر عوارض سیاسی و اجتماعی و ممنوعیت استفاده از آن پدیده باشیم. 

معاون اول رییس جمهور با تاکید بر اینکه باید از گذشته درس عبرت گرفت، به مقاومت در استفاده از همه پدیده هاي نو نظیر راه آهن، تلویزیون،
ویدیو و ماهواره اشاره کرد و گفت: در مقطعی از تلویزیون به عنوان اتاق شیطان یاد می شد. این در حالی است که امروز در همه روستاهاي کشور از
این تجهیزات دنیاي ارتباطات استفاده می شود. باید در نظر داشت که با علم و فناوري نمی توان مبارزه کرد البته این مباحث نیازمند قواعد و قوانین

 
حکمرانی دقیقی هستند که باید به درستی نوشته شود. 

وي افزود: ممکن است شبکه اي در فضاي مجازي ایجاد و تحت تاثیر سیاست هاي جایی از دنیا قرار داشته باشد و عوارضی براي کشور به وجود آورد
اما باید در نظر داشت که نمی توان با مردم خود مبارزه کرد و پیشرفت کشور در سازگاري، گفتگو و جلب مشارکت مردم براي وضع قوانین جدید

 
است. 

دکتر جهانگیري با تاکید بر اینکه اتکا بر فناوریهایی نظیر آي تی و آي سی تی موجب افزایش شفافیت است، تصریح کرد: امکانپذیر نیست که در
دنیاي امروز مطلبی را از مردم مخفی و یا بر آنها تحمیل کرد. امروز نمی توان به مردم دروغ گفت. کشور در مرحله اي قرار دارد که نمی توان به

 
مردم چیزي گفت ولی کار دیگري انجام داد. 

معاون اول رییس جمهور با اشاره به فعالیت اقتصادي چندین میلیون ایرانی در فضاي مجازي و اینترنت، ادامه داد: اینترنت از مواضع آشکار عدالت
خواهی در کشور است تا جایی که یک روستایی در منطقه خاش در سیستان بلوچستان با استفاده از اینترنت و ایجاد کسب و کار توانسته کالاهاي
خود را با جلب مشتري به سراسر دنیا بفروشد که این مهم از مزایاي بسیار زیاد گسترش اینترنت و پهناي باند در کشور است که با تلاش هاي دولت

 
تدبیر و امید فراهم شده است. 

وي همچنین با اشاره به شیوع بیماري کرونا تصریح کرد: اگر اینترنت، پهناي باند و امکانات و زیرساخت هاي فضاي مجازي در این دولت توسعه
نیافته بود کشور با مشکلات عدیده اي روبرو می شد. اگر پهناي باند در کشور ایجاد نمی شد 14 میلیون دانش آموز، 900 هزار معلم، 4 میلیون
دانشجو و اساتید دانشگاه نمی توانستند از طریق شبکه هاي مجازي و همچنین شبکه شاد در آموزش و پرورش کلاسها و آموزش هاي خود را برقرار

 
کنند. 

دکتر جهانگیري تاکید کرد: در حال حاضر 20 میلیون خانوار با بهره گیري از فضاي مجازي و اینترنتی می توانند وام قرض الحسنه دریافت و یا خرید

 
الکترونیکی داشته باشند. دنیاي مجازي و اینترنت و اقتصاد مرتبط با این بخش دنیاي متفاوتی خواهد بود. 

معاون اول رییس جمهور با تاکید بر اینکه هنر مراکز فنی و حرفه اي در کشور این است که تحلیلی دقیق نسبت به آینده اقتصاد کشور و جهان
داشته باشند، افزود: افراد باید متناسب با تحلیل هاي اقتصادي به روز آموزش ببینند تا منبع درآمد براي خود داشته باشند. به منظور تحقق این مهم

 
در جلسات اول شوراي آموزش فنی و حرفه اي سیاست هاي مبتنی بر آینده پژوهی و علم بروز، اقتصادي جهانی و حرکت اقتصادي کشور اتخاذ شد. 
وي با بیان اینکه اگر مهارت آموزي سنتی و مدرن متناسب با شرایط جدید جایگاه خود در کشور را پیدا کند مسائل کشور حل می شود، ادامه داد:
افراد داراي مهارت حتما می توانند شغل پیدا کنند و یا تبدیل به یک کارآفرین شوند. در یکی از بازدیدهاي خود از دانشگاه فنی و حرفه اي از رییس
سازمان فنی و حرفه اي پرسیدم که چند نفر از فارغ التحصیلان از دانشگاه هاي مرتبط با این سازمان می توانند بعد از فارغ التحصیلی صاحب شغل و
یا منبع درآمد شوند که رییس این سازمان با اطمینان بالایی اعلام کرد که درصد بالایی از فارغ التحصیلان از دانشگاه ها و هنرستان هاي مرتبط با



 
این سازمان می توانند صاحب شغل شوند. 

دکتر جهانگیري با بیان اینکه افرادي که در جامعه دوره هاي مهارت آموزي را در مراکز فنی حرفه اي طی کرده اند به درجه اي می رسند که با
اعتماد به نفس بالا می توانند در کشور کار ایجاد کنند، افزود: آموزش مهارت می تواند به بالا رفتن اعتماد به نفس فرد کمک بالایی نماید تا جایی

 
که خود را کارآفرین بداند و با ریسک بالا به ایجاد اشتغال در کشور و سرمایه گذاري مبادرت نماید. 

معاون اول رییس جمهور با تاکید بر اینکه توانمندي و بالندگی ملی کشور با ایجاد مهارت افزایش می یابد، ادامه داد: اگر نیروي بیکار در کشور وجود
داشته باشد، سرمایه بزرگی از کشور هدر می رود و نیروي انسانی سرمایه اي است که به وسیله آن می توان اقتصاد بزرگ کشور را به نقطه اي

 
برسانیم که بیکاري در کشور با توجه به مهارت افزایی کاهش یابد. 

وي تبدیل مهارت آموزي به فرهنگ عمومی و گفتمان غالب در جامعه را مهمترین رسالت سازمان فنی و حرفه اي توصیف و تاکید کرد: مقام معظم
رهبري دو مبناي توسعه و تولید علم و فناوري را در کشور بنا گذاشته اند که الان تبدل به گفتمان غالب در کشور شده است و توسعه و پیشرفت

 
ایران بدون توسعه علم امکانپذیر نیست. 

دکتر جهانگیري همچنین به تعداد بالاي فارغ التحصیلان در دانشگاه هاي کشور با مدارك بالاي تحصیلی اشاره کرد و افزود: زمانی در جامعه همه به
دنبال این بودند که در رشته هاي پزشکی و مهندسی تحصیل کنند و یا با مدارك دکتري فارغ التحصیل شوند بطوریکه امروز تعداد زیادي از افراد با
مدارك تحصیلی عالی در کشور وجود دارند اما نمی توانند با این مدارك منبع درآمدي براي خود و خانواده ایجاد کنند. متاسفانه در حال حاضر

 
شاهد هستیم که افراد با مدارك بالا و حتی دکتري و فوق لیسانس آزمون هاي مشاغل پایین شرکت می کنند. 

 
وي ادامه داد: عنوان دانشگاهی زمانی به کار می آید که براي تولید کار و بعنوان منبع درآمد استفاده شود. 

معاون اول رییس جمهور همچنین بر بروزرسانی دانش کارگران و مدیران خط تولید در کارخانه ها و بنگاه هاي اقتصادي تاکید کرد و افزود: باید
کسانی که در یک بنگاه اقتصادي مشغول به کار است بدانند دستگاهی که با آن کار می کنند در طول زمان چه تغییراتی داشته است و با بروز رسانی
و بهره وري به بنگاه اقتصادي خود کمک نمایند. مهمترین اتفاق براي نیروي انسانی در بنگاه اقتصادي آموزش هاي مداوم، بروز و مبتنی بر یافته

 
هاي جدید علمی است. 

وي در بخش دیگري از سخنان خود با تاکید بر اینکه تردیدي نیست مهمترین و اصلی ترین وظیفه مردم و مسئولان توسعه ایران است، اظهار داشت:
باید پیشرفت و توسعه ایران به جایگاهی برسد که مردم از اینکه در ایران زندگی می کنند و ایرانی هستند به خود افتخار کنند. تنها گذشته ایران

 
افتخارآمیز نیست بلکه باید امروز همه ایرانیان به جایگاهی رفیع از رفاه، توسعه و اشتغالزایی و زندگی آبرومندانه برسند. 

دکتر جهانگیري با بیان اینکه توسعه مسیر جدیدي نیست که خلق کنیم بلکه راهی است که همه دنیا با موفقیت طی کرده اند، ادامه داد: توسعه
نیازمند سیاست هاي عالمانه و منطبق با فرهنگ جامعه و مسائل محلی هر کشور است و باید در این مسیر از تجارب موفق سایر کشورها بهره

 
بگیریم. 

معاون اول رییس جمهور با تاکید بر اینکه توسعه پایدار بدون توسعه علمی و فناوري ممکن نیست، افزود: هیچ کشوري نمی تواند تنها بر منابع
طبیعی خدادادي تکیه کند و شاید در برهه اي از زمان با استفاده از مواهب این منابع طبیعی اقتصادي بزرگ با رفاه و زیرساخت هاي توسعه اي
داشته باشد ولی اگر این کشور متکی به توسعه پایدار و توجه به مباحث انسانی و علم و براساس پیش بینی آینده از اقتصاد توسعه نباشد باید منتظر

 
روزي باشد که این منابع تمام می شود و مردم این کشور به چرخه فقر ورود پیدا می کنند. 

وي با تاکید بر اینکه باید توسعه مبتنی بر توسعه علمی، فناوري و آینده اقتصاد ایران باشد، ادامه داد: باید اقتصاد ایران از اتکا بر منابع طبیعی به

 
اقتصاد دانش بنیان، نخبه محور و با نگاه به دنیاي دیجیتال باشد. 

معاون اول رییس جمهور تصریح کرد: توسعه منابع انسانی اولویت نخست کشور است و کشوري که نیروي انسانی زبده که از هر نظر توانایی تولید کار

 
و ثروت دارد، مسیر توسعه را به سرعت به خوبی طی می کند. 

دکتر جهانگیري با اشاره به اینکه در چهل سال گذشته طبق شاخص هاي بین المللی جایگاه و رتبه خوبی در توسعه انسانی در جمهوري اسلامی
ایران بوجود آمده است، ادامه داد: نوآوري و خلاقیت مهمترین ویژگی ها در بحث توسعه انسانی است و دانشگاه هاي بزرگ به این سمت می روند که
دانشگاه هاي نسل جدید باید کارآفرین بوده و تنها به فارغ التحصیل دانشجویان خود فکر نکرده بلکه به دنبال پرورش کارآفرین و یک فرد توانا به

 
تولید و خلق کار باشند. 

وي همچنین به اهمیت آموزش و پرورش در شکل گیري پرورش نیروي انسانی در کشور اشاره و تصریح کرد: در کنار آموزش هاي کلاسیک در
وزارت خانه هاي آموزش و پرورش، علوم، تحقیقات و فناوري و بهداشت و درمان و آموزش پزشکی نیاز به آموزش هاي مکمل دیگري است که از
ضرورت هاي اجتناب ناپذیر براي زندگی فردي و اجتماعی آحاد جامعه است که در غیر اینصورت نمی تواند از توانمندي هاي شخصی و زندگی

 
اجتماعی بهره کامل را ببرد. 

دکتر جهانگیري با اشاره به اینکه طبق تحلیل جامعه شناسان در حال عبور از دوران مخاطره آمیز و با مخاطرات متعددي هستیم ادامه داد: از یک
طرف تحریم و فشارهاي اقتصادي علیه کشور، زندگی مردم را سخت کرده است، همچنین مخاطره کرونا تمام ابعاد زندگی مردم را تحت تاثیر قرار



داده و در کنار این مسائل مشکلات محیط زیستی و مخاطرات طبیعی نیز جامعه را با خطراتی روبرو کرده است که البته این کشور براي عبور از این
مخاطرات و دور زدن تنگناها نیازمند مجموعه از آموزش هاي مکمل است تا از دل تهدید فرصت بوجود آید و با کمک یکدیگر بتوانیم از این

 
مخاطرات با موفقیت عبور کنیم. 

معاون اول رییس جمهور خاطر نشان کرد: باید جهت گیري آموزش مهارت هاي فنی حرفه اي به این سمت رود تا انسانی توانمند بسازد تا بتواند در

 
زندگی فردي و اجتماعی تغییر بوجود آورد. 

وي همچنین بر اهمیت آموزش مهارت هاي قدیمی و سنتی در کنار آموزش هاي مدرن در دنیا تاکید کرد و گفت: مهارت هاي سنتی از جمله
ساختمان سازي، کارهاي فیزیکی و مکانیکی در یک جامعه مدرن همچنان یک نیاز جدي است اما مهمترین موضوعی که باید جهت گیري آموزش

 
هاي فنی و حرفه اي در دانشگاه ها و هنرستان هاي کشور باشد این مهم است که اقتصاد جهان به چه سمتی می رود و به چه نیرویی نیاز دارد. 

دکتر جهانگیري ضرورت کاهش اتکا به درآمدهاي نفتی را از سیاست هاي اصلی کشور خواند و با اشاره به کاهش درآمدهاي نفت پس از تحریم هاي
آمریکا، گفت: باید از همه ظرفیت هاي کشور براي توسعه و کاهش فقر در کشور استفاده شود. امکان ندارد که یک ایرانی دلسوز آینده ایران و مردم

 
کشورش باشد و نسبت به این مساله دغدغه نداشته باشد. نباید این پندار در جامعه بوجود آید که بر مردم با مشکلات معیشتی حکومت کنیم. 

معاون اول رییس جمهور در ابتداي سخنان خود با ابراز خرسندي از حضور در سازمان آموزش فنی و حرفه اي در روزهاي پایانی دولت از تمامی

 
دست اندرکاران و فعالان آموزش مهارت هاي فنی و حرفه اي در سراسر کشور قدردانی کرد. 

شریعتمداري وزیر کار، رفاه و تامین اجتماعی نیز در این مراسم با تاکید بر اینکه بکارگیري نیروهاي جوان و بانوان منشا خدمات گسترده اي در
سازمان فنی و حرفه اي شده است ادامه داد: نهضت مهارت افزایی که با همت دولت تدبیر و امید در کشور بوجود آمده است بدون همکاري

 
صنعتگران و کارآفرینان امکانپذیر نیست. 

وي همچنین تولید محصولات فرهنگی دییجیتال و الکترونیک، آموزش مهارت هاي فنی و حرفه اي در دانشگاه ها و مدارس علی رغم شروع کرونا،
بالا بردن سطح آموزش معلولان و بازتوانی مهارت آسیب دیدگان اجتماعی و همچنین توان افزایی روستاییان و عشایر را از جمله اقدامات وزارت کار،

 
رفاه و تامین اجتماعی و همچنین سازمان فنی و حرفه اي در دولت دوازدهم برشمرد. 

حاجی میرزایی وزیر آموزش و پرورش نیز با تاکید بر اینکه مهارت هاي فنی و حرفه اي مهمترین مهارت ها براي مشارکت موثر اجتماعی است،
افزود: آموزش مهارت هاي فنی و حرفه اي در هنرستان هاي کشور تا جایی که 50 درصد دانش آموزان دوره متوسطه قادر به گذراندن این آموزش
ها و مهارت ها باشند از اولویت هاي جدي این وزارتخانه است و خوشبختانه اقبال اجتماعی به یادگیري مهارت هاي فنی و حرفه اي در کشور در

 
حال افزایش است. 

همچنین در این مراسم با حضور دکتر جهانگیري و بصورت ویدئو کنفرانسی از 354 مرکز جوار و بین کارگاهی بهره برداري و همچنین از 500

 
استاندارد جهانی رونمایی شد. 

پیش از این مراسم نیز دکتر جهانگیري از نمایشگاهی که توانمندي هاي نیروهاي آموزش دیده در سازمان فنی و حرفه اي در بخش هاي رباتیک،

 
خراطی، جواهر سازي، طراحی مهندسی و مکانیک، مکاترونیک و تولیدات محصولات پزشکی و بهداشتی را به نمایش گذاشته بود، بازدید کرد. 
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نظرات بینندگان



چرا صندوق هاي جسورانه شکست خوردند؟

منبع: روزنامه گسترش صمتشماره خبر:  240  |  تاریخ: 1400/05/09

مبحث تامین مالی شرکت هاي دانش بنیان و استارت آپ ها در چند سال اخیر به یکی از گره هاي نظام پولی و بانکی ایران تبدیل شده و به
همین دلیل بانک ها نیز از زیر بار وظیفه تسهیلات دهی به این نوع شرکت ها شانه خالی کردند.

مبحث تامین مالی شرکت هاي دانش بنیان و استارت آپ ها در چند سال اخیر به یکی از گره هاي نظام پولی و بانکی ایران تبدیل شده و به

 
همین دلیل بانک ها نیز از زیر بار وظیفه تسهیلات دهی به این نوع شرکت ها شانه خالی کردند. 

اما به دلیل گسترش و توسعه اقتصاد دانش بنیان در جهان، ضرورت تقویت این بخش در کشورمان نیز احساس شد و به همین دلیل دولت تلاش کرد
بازار سهام را براي تامین مالی این بخش جایگزین نظام بانکی کند. در ابتدا این طرح موردتوجه بسیاري از فعالان و کارشناسان اقتصاد قرار گرفت اما
با گذر زمان و البته تحولات اقتصادي کشور، اوضاع به گونه اي پیش رفت که در نهایت ابزارهایی مانند صندوق هاي جسورانه که با هدف تقویت
استارت آپ ها ایجادشده بود با بازدهی فوق العاده اندك تبدیل به طرحی شکست خورده در حوزه بورس اوراق بهادار شد. البته بعدها موضوع عرضه
سهام استارت آپ هاي سرشناسی مانند دیجی کالا، اسنپ، تپ سی و... در بازار سرمایه نیز مطرح شد که قرار بود تا پایان سال 99 اجرایی شود اما

 
همان طور که می دانیم چنین اتفاقی رخ نداد و بازار سرمایه ایران همچنان جاي خالی دانش بنیان ها را به روشنی احساس می کند. 

دولت ها تصور می کنند بهترین حمایت از کسب وکارها تزریق پول است، زیرا استنباط شان این است که یک کارآفرین براي راه اندازي یک کسب وکار

 
به تنها چیزي که احتیاج دارد، پول است 

فعالیت شرکت هاي دانش بنیان در ایران به جز چند استثناء با انسدادي مواجه است که به نظر می رسد چشم انداز روشنی براي بازشدن راه براي
فعالان بخش استارت آپی وجود ندارد. البته بسیاري از کارشناسان معتقدند ذات کسب وکارهاي دانش بنیان در تعارض مستقیم با دخالت هاي
دولتی و حکمرانی سنتی و مداخله محور است که همین موضوع باعث شده استارت آپ هاي موفق ایرانی هم با انبوهی از موانع مواجه شوند و تداوم
فعالیت شان چیزي شبیه به یک معجزه است. مهدي سوري، کارشناس و مدرس بازارهاي مالی و یکی از این کارشناسانی است که ضمن تاکید بر
مخالفت خود با مداخله دولت در بخش هاي مختلف اقتصاد، باور دارد اقتصاد دانش بنیان با وجود دولتی بودن ساخت اقتصادي کشور امکان تحقق
نداشته و ایران نیز دقیقا به همین دلیل (به جز چند مورد انگشت شمار) نمی تواند بدون بازنگري در روش ها در جهت توسعه شرکت هاي دانش
بنیان گام بردارد. سوري بر این باور است که تلقی دولت ها از حمایت در بخش تولید بی بروبرگرد در تخصیص تسهیلات خلاصه می شود در حالی
که نظام هاي اقتصادي توسعه یافته به کلی الگوي متفاوتی را در پیش گرفته و به موفقیت دست یافته اند. در ادامه مشروح گفت وگوي با مهدي

 
سوري را می خوانید. 

 
به نظر شما دلیل شکست خوردن صندوق هاي جسورانه در بورس تهران چیست؟ 

در زمینه هاي کارآفرینی در کشورمان مداخلاتی از سوي دولت داشته ایم که با عنوان حمایت از تولید و کارآفرینی، کار را براي بخش هاي مولد
اقتصاد بسیار دشوار کرده در حالی که قرار بود این طرح هاي حمایتی منجر به شکوفایی تولید و افزایش آمار اشتغالزایی شود. این رویه باعث شده

 
کسب وکارهاي نوپا و نوآورانه را در کشور ما مخدوش کند، صندوق هاي جسورانه هم یکی از مصادیق این نقیصه است. 

 
عملکردمان در بازار دارایی فکري چطور بوده است؟ 

متاسفانه در این زمینه به هیچ عنوان کارنامه قابل قبولی از خود برجاي نگذاشته ایم، زیرا در همه ابعاد این بازار از مشاغل کوچک و خانگی گرفته تا

 
استارت آپ هاي بزرگ و معروف، تقریبا همگی شکست خوردند و مواردي که بتوان آنها را موفق نامید، انگشت شمار هستند. 

 
ظاهرا تصویري که از این حوزه ترسیم می کنید، چندان امیدوارکننده نیست! 



امیدوارم اما نباید عنصر واقع گرایی را نادیده بگیریم، موضوع به قدري گسترده و زیربنایی است که نمی توان فقط روي صندوق هاي جسورانه
متمرکز شد. به طور کلی، استارت آپ ها در کشورمان با موانع عدیده اي مواجه هستند و همان طور که گفته شد حمایتی که دولت در نظر دارد فقط

 
در تزریق پول خلاصه می شود. 

 
دقیقا دولت باید به چه نحوي حمایت خود را از اقتصاد دانش بنیان و کارآفرینان این حوزه عملیاتی کند؟ 

بار دیگر تاکید می کند موانعی که در مسیر پیش روي این دسته از فعالان وجود دارد به قدري زیاد هستند که دیگر جایی براي حمایت باقی نمی
ماند، باید این ذهنیت را اصلاح کنیم که تنها با در اختیار گذاشتن پول می توان این بخش ها را تقویت کرد. تسهیلات در شرایطی که انبوهی از
قوانین دست وپاگیر در مسیر فعالان استارت آپی وجود دارد، کارآیی نخواهد داشت و این عده از کارآفرینان را به فعالیت در بازارهاي مالی مانند بورس،
ارز و... ترغیب می کند. به اعتقاد من بهترین حمایتی که حاکمیت می تواند از استارت آپ ها و کارآفرینان این بخش انجام دهد از میان برداشتن
قوانینی است که مدام سعی دارد در کار آنها دخالت کند و در اغلب موارد هم تصور می شود این مداخلات حمایت است در حالی که نتایج عکس

 
داشته است. 

 
یعنی قوانین را لغو کنیم؟ 

نمی گویم لغو یا حذف کنیم، بلکه باید قوانین را در چارچوبی تعریف کرد که یکسري «نباید»ها را براي فعالان اقتصادي در حوزه هاي گوناگون اعم
از دانش بنیان ها وضع کند، نه اینکه دولت تلاش کند مجموعه اي از «باید»ها را در اقتصاد اعمال کند. جالب اینجاست که حتی همان بایدها هم

 
اهدافی را که دولت در سر دارد، نمی تواند محقق کند. 

 
می توانید مثالی بزنید؟ 

بار دیگر به موضوع سیاست هاي حمایتی بازمی گردم، دولت ها تصور می کنند بهترین حمایت از کسب وکارها تزریق پول است، زیرا استنباط شان از
راه اندازي مثلا استارت آپ ها این است که یک کارآفرین براي راه اندازي یک کسب وکار به تنها چیزي که احتیاج دارد، پول است، در حالی که این

 
تصور کاملا اشتباه است. 

 
پس چرا به این نوع اقدامات ادامه می دهد؟ 

بارها دیده و شنیده ایم که مدیران دولتی وقتی در مقابل پرسش هایی در زمینه حمایت از کسب وکارها مواجه می شوند به سرعت آمار و ارقامی مبنی
بر ارائه تسهیلات را روي میز می گذارند و آن را به عنوان کارنامه درخشان خود می انگارند که هرچه اعداد و رقم هایش بزرگ تر باشد، کارنامه هم
درخشان تر خواهد بود. این چرخه باطل باعث می شود تصور غلطی که درباره چیستی «حمایت» وجود دارد، نه تنها اصلاح نشود، بلکه روز به روز

 
تقویت شود. 

البته ممکن است مدیري در این زمینه هم عملکرد خوبی داشته باشد و منابع گسترده اي را هم در اختیار استارت آپ ها یا کارآفرینان در هر حوزه
اي قرار داده باشد اما وقتی به خروجی کار نگاه می کنیم، هیچ یک از وام هاي پرداخت شده اثر مثبتی در راستاي توسعه کسب وکارهاي دانش بنیان و
کاهش نرخ بیکاري نداشته است. براي مثال، بارها شنیده ایم فلان کارآفرین وام سنگینی را از بانک ها با عنوان تسهیلات حمایت از تولید دریافت

 
کرده است اما وقتی رد این پول را می گیریم متوجه سرمایه گذاري همان فرد در بازارهایی مانند مسکن می شویم. 

 
آیا این موضوع مستند است؟ 

فقط کافی است آمار تسهیلات حمایتی از کسب وکارها را که شامل نکول شده اند با آمار رکود در بازار ملک مقایسه کرد، البته نمی توان به آماري
که در این زمینه وجود دارد اشاره کرد اما می توانم گواهی دهم به طرز معناداري هرگاه بازار مسکن دچار رکود شده، بازپرداخت همان وام ها نیز با
مشکل مواجه شده است. دلیل آن هم این است که افراد با عنوان کارآفرین تسهیلات را دریافت می کنند اما به دلیل بازدهی اندك تولید پول را به

 
سمت بازارهاي پربازده تري مانند مسکن می برند. 

 
در بازار فرابورس چطور؟ بسیاري معتقدند تسهیلات حمایتی بازار دارایی فکري را تقویت کرده است. 

برخی از این افراد هم منابع را در بازار فرابورس صرف خرید دارایی فکري می کنند که می توانست تاثیر به نسبت خوبی هم داشته باشد اما زمانی که



 
وام هاي حمایت از کارآفرینان متوقف شد، شاهد رکود در این حوزه بودیم. 

 
پس براي تامین منابع چه باید کرد؟ 

اصلا براي تامین منابع نیازي به قانون گذاشتن نیست، ذاتا کسب وکاري که سودده باشد می تواند منابع را هم جذب کند اما وقتی که کسب وکاري

 
مانند دانش بنیان ها با ده ها ریسک اعم از سیاسی، اقتصادي، تقنینی و... مواجه است به طور طبیعی نمی تواند با بازار املاك رقابت کند. 

 سرمایه گذاران یا دریافت کنندگان تسهیلات نیز ترجیح می دهند براي کسب منفعت بیشتر، دارایی خود را به جاي تاسیس یک واحد تولیدي یا
خدماتی که می تواند چندین شغل ایجاد کند به سمت بازارهایی هدایت کند که نقشی در مولد شدن اقتصاد ندارند. به عبارتی هیچ نیازي به تزریق
دستوري و زوري پول به یک حوزه نیست، اگر یک کسب وکار پولساز و پرمنفعت باشد می تواند به راحتی منابع لازم را جذب کند، حالا ممکن است
از طریق بانک، بورس یا سرمایه گذاران حقیقی باشد و تفاوتی نمی کند، زیرا در نهایت اتفاقی که رخ می دهد اشتغالزایی و رشد اقتصادي کشور

 
است. 

 
آیا موارد موفقی در زمینه کارآفرینی در حوزه دانش بنیان ها سراغ داریم؟ 

 
بله اما تعدادشان بسیار اندك است. 

 
پس چرا سرمایه گذاري روي این شرکت ها در بورس رونق ندارد؟ 

باید توجه داشت مواردي که بسیار رشد کرده اند، نیازي به تامین مالی ندارند و به همین دلیل کسی که در این زمینه سرمایه گذاري کرده، عرصه را
بر خود تنگ می بیند، مواردي هم که تلاش می کنند از نمونه موفق الگوبرداري کنند، به اندازه اي با ریسک هاي سرمایه گذاري و کسب وکار مواجه
می شوند که اصلا سرمایه گذاري از طریق صندوق هاي بورس یا همان جسورانه ها توجیه اقتصادي ندارد. منطقا وقتی کسب وکاري ریسک بالایی
دارد، سرمایه گذاري بورسی روي آن مشاغل هم غیرعقلانی خواهد بود. به همین دلیل صندوق هاي جسورانه به کلی در بورس موفقیت چندانی

 
حاصل نکردند و در واقع تبدیل به طرحی شکست خورده شدند. 

 
صندوقي که براي حمایت از استارت آپ ها ایجاد شد 

با جهت گیري اقتصاد به سمت فعالیت هاي مبتنی بر فناوري و بهره گیري از مزیت هاي رقابتی، زمینه پیدایش استارت آپ ها در اقتصادهاي توسعه
یافته فراهم شد. استارت آپ ها نه تنها به خلق ارزش و ایجاد صنایع جدید می پردازند، بلکه به رشد اشتغال، درآمد ملی و رفاه جامعه کمک شایانی
می کنند. اما مهم ترین بخش راه اندازي یک کسب وکار، تأمین مالی آن است. کسب وکارهاي نوپا و جدید براي شروع به کار و تأمین هزینه فعالیت
هاي خود نمی توانند از تسهیلات بانک ها و نهادهاي مالی استفاده کنند، چون هنوز به اندازه کافی اعتبار ندارند و براي پیش برد فعالیت هاي خود
نیاز به سرمایه دارند؛ بنابراین نیاز به بازاري کارآ داریم که متشکل از سرمایه گذاران خطرپذیر بوده و سرمایه موردنظر را فراهم کند. صندوق هاي
جسورانه نوعی صندوق سرمایه گذاري هستند که از کسب وکارهاي نوپا حمایت می کنند. در واقع این صندوق ها، سرمایه لازم براي شرکت ها و
کسب وکارهاي نوپا (استارت آپ) و کارآفرین که مستعد جهش و رشد ارزش بوده و با ریسک بالایی همراه هستند را فراهم می کند. صندوق ها بدین
منظور، پروژه موردنظر را مورد ارزیابی قرار داده و پس از تایید واجد شرایط بودن، منابع مالی به آن تخصیص می دهند. بنابراین صندوق جسورانه
نوعی صندوق سرمایه گذاري مشترك است که پول را از سرمایه گذارانی که قصد مشارکت دارند، گردآوري کرده و مبالغ موردنظر را در کسب

 
وکارهاي نوپاي کوچک و متوسط که ظرفیت رشد بالایی دارند، سرمایه گذاري می کند. در واقع این صندوق ها، نوعی سبد دارایی تشکیل می دهند. 

انتظار این است که صندوق هاي جسورانه بازدهی بالایی داشته باشند، زیرا یک کسب وکار آنلاین نوپا در بدو امر رشد بالایی دارد. اما در نقطه مقابل،

 
این سرمایه گذاري می تواند ریسک بالایی داشته باشد، چون به همان نسبت ممکن است پروژه شکست بخورد و سرمایه گذار هم ضرر کند. 

 بنابراین برخلاف سرمایه گذار فعال در سهام که تنها در معرض ریسک هاي سیستماتیک مربوط به اقتصاد کلان، تورم یا ریسک بازار است، سرمایه
گذار خطرپذیر در معرض انواع مختلفی از ریسک هاي سیستماتیک و غیر سیستماتیک از قبیل ریسک هاي اندازه بازار در دسترس، شدت رقابت،

 
قوانین و مقررات، مقیاس پذیري، مدل درآمدي، خروج از سرمایه گذاري و... خواهد بود. 

 بنابراین ویژگی خطرپذیر بودن علاوه بر ریسک هاي بسیار در این نوع سرمایه گذاري، به احتمال بسیار کمِ موفقیت هاي بسیار بزرگ در استارت آپ



ها برمی گردد. صندوق هاي سرمایه گذاري جسورانه معمولا بین 50 تا 60 درصد دارایی خود را روي سهام پروژه هاي نوپا سرمایه گذاري می کنند و

 
مابقی سرمایه شان در اوراق با درآمد ثابت یا سپرده بانکی سرمایه گذاري می شود. 

براي سرمایه گذاري در صندوق هاي جسورانه مشابه اغلب صندوق هاي سرمایه گذاري باید از طریق دفاتر موردتایید این صندوق ها یا وب سایت
رسمی صندوق اقدام شود. بعضی از صندوق هاي جسورانه به صورت (ETF) یا قابل معامله در بازار بورس فعالیت می کنند؛ یعنی براي سرمایه

 
گذاري در این صندوق ها باید پس از اخذ کد معاملاتی حتما از طریق یک کارگزاري واحد سرمایه گذاري آن صندوق را تهیه کنید. 

صندوق جسورانه نوعی از صندوق هاي تأمین مالی است که با جذب سرمایه عمومی هزینه هاي چندین کسب وکار نوپا را تأمین می کند. با این حال
همان طور که از نام آن پیداست این صندوق ها ریسک پذیري بالایی دارند، زیرا سرمایه را در کسب وکارهایی سرمایه گذاري می کنند که تضمینی
بر سودده بودن یا نبودن آنها وجود ندارد. تجارب مختلف در زمینه سرمایه گذاري خطرپذیر نشان می دهد در صورت فراهم بودن زیرساخت هاي
مناسب، این گونه سرمایه گذاري ها مناسب ترین راه براي توسعه طرح هاي خلاقانه و نو است. بانک ها و دیگر مراکز اعطاي تسهیلات به دلیل ریسک
هاي موجود، از این طرح ها حمایت نکرده اند. حمایت نکردن از این طرح ها موجب ازدست رفتن موقعیت هاي مستعد براي توسعه فناوري و
اشتغالزایی در کشور می شود. نکته مهم در ساختارهاي تأمین مالی این گونه طرح ها، وجود سرمایه ابتدایی و راه اندازي کسب وکار است. ازاین رو،
اگر صاحب طرح یا ایده پرداز اصلی نتواند منابع مالی ضروري و اولیه و حتی ضمانت هاي لازم براي سرمایه گذار را فراهم آورد، با چالش جدي روبه

رو خواهد شد.



220 هزار طرح اشتغالزایی با حمایت صندوق کارآفرینی امید افتتاح شد

منبع: ایرناشماره خبر:  241  |  تاریخ: 1400/05/09

ساري - ایرنا - مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید کشور گفت: در چهار سال گذشته 220 هزار طرح حمایتی این صندوق در کشور به بهره
برداري رسید که ایجاد 200 هزار شغل دستاورد این طرح ها بود.

itemprop="image" "صندوق کارآفرینی امید افتتاح شد
class="" title=" 220 هزار طرح اشتغالزایی با حمایت صندوق
کارآفرینی امید افتتاح شد" /> ساري - ایرنا - مدیرعامل صندوق
کارآفرینی امید کشور گفت: در چهار سال گذشته 220 هزار طرح
حمایتی این صندوق در کشور به بهره برداري رسید که ایجاد 200

 
هزار شغل دستاورد این طرح ها بود. 

به گزارش ایرنا؛ اصغر نوراالله زاده روز شنبه در حاشیه مراسم افتتاح
طرح هاي تولیدي روستاي رمنت بابل در جمع خبرنگاران اظهار
کرد: طی چهار سال اخیر براي 220 هزار طرح افتتاح شده مورد
حمایت صندوق کارآفرینی امید 80 هزار میلیارد ریال سرمایه
گذاري شد که با افتتاح این طرح ها 200 هزار شغل به صورت

 
مستقیم براي جوانان در کشور ایجاد شده است. 

وي با بیان این که محدودیت مکانی براي حمایت از این طرح ها نداریم، افزود: طرح هاي تولیدي و اشتغالزا در حوزه گل و گیاه، پوشاك، گردشگري

 
و دانش بنیان از جمله طرح هاي اولویت دار مورد حمایت این صندوق هستند که در روستاها و شهرهاي کشور به مرحله افتتاح رسید. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید کشور اظهار کرد: در حوزه شهري در بخش دانش بنیان و فناوري اطلاعات طرح هاي خوبی در کشور افتتاح شده

 
است. 

نوراالله زاده افزود: آن چیزي که باید مورد اولویت تولیدکنندگان باشد کامل بودن زنجیره تولید و توزیع است که صندوق براي هدایت کارآفرینان در

 
این مسیر نیز از آن ها حمایت می کند. 

این مسئول افزود: اگر محصولات تولیدي این واحدها صاحب برند باشند و شعبه اي در استان دیگر براي روند توزیع ایجاد کنند تسهیلات کم بهره

 
دریافت می کنند. 

وي گفت: با توجه به اینکه بیشتر تولیدکنندگان از نیروهاي تحصیل کرده جوان یا آموزش دیده فنی و حرفه اي هستند محصولات خوبی تولید می
کنند که قابلیت صادرات هم دارند. در استان گیلان یک واحد تولیدي گل و گیاه به درجه اي از توسعه و پیشرفت رسیده که محصولات تولیدي آن

 
به روسیه و کشورهاي آسیاي میانه صادر می شود. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید به منظور افتتاح 15 طرح هاي مشاغل خانگی و روستایی شهرستان بابل که در قالب طرح «هر روستا یک

 
محصول» به بهره برداري رسید امروز به این شهرستان سفر کرد. 



طرح «هر روستا یک محصول» با هدف اشتغالزایی روستایی و حمایت از زنان سرپرست خانوار در تولید محصولات خانگی و روستایی توسط صندوق

 
کارآفرینی امید اجرا می شود. 

 
صندوق کارآفرینی امید در دولت یازدهم نیز از 160 هزار طرح با ارائه از تسهیلات حمایت کرد. 

اجراي طرح «هر روستا یک محصول» در مازندران از فروردین سال 1396 و همزمان با سفر رئیس جمهوري به این استان با بهره برداري از 54

 
کارگاه خیاطی خانگی در روستاهاي مازندران آغاز شد و طی سال هاي اخیر گسترش یافت. 

 
برچسب ها 

 
- مازندران 

 
- اشتغال زایی 

 
- کارآفرینی 

 
- توسعه روستایی 

- بابل



منافع قشر ضعیف، قربانی رضایت طبقه اي خاص

منبع: نسیمشماره خبر:  242  |  تاریخ: 1400/05/09

51 کارشناس اقتصادي در نامه اي به مسئولین اقتصادي کشور تاکید کردند: دومینوي افزایش هزینه هاي جاري اگرچه در هر مرحله و هر
لایه، ذي نفعانی دارد، اما تکرار و استمرار آن به نفع هیچ کس نیست

51 کارشناس اقتصادي در نامه اي به مسئولین اقتصادي کشور تاکید کردند: دومینوي افزایش هزینه هاي جاري اگرچه در هر مرحله و هر

 
لایه، ذي نفعانی دارد، اما تکرار و استمرار آن به نفع هیچ کس نیست 

نسیم آنلاین: 51 کارشناس اقتصادي در نامه اي به مسئولین کشور با
انتقاد از سیاست هایی که منجر به افزایش هزینه هاي دولت می شود
خواستار آن شدند تا اقتصاد و معیشت مردم در شرایط فعلی قربانی

 
اقشار خاص نشود. مشروح این نامه را در ادامه می خوانید: 

در آستانه آغاز دولت سیزدهم، امیدها به اصلاح اقتصاد کشور و توجه به
معیشت مردم احیا شده است، لیکن باید به خوبی به این نکته توجه
نمود که اصلاح وضعیت با تداوم شیوه هاي شکست خورده پیشین و

روش هاي مسبوق به سابقه ممکن نیست. یکی از مهمترین دلایل ناکارآمدي وضعیت موجود، بقا و تشدید تورم است که بخشی از آن ریشه در

 
کسري شدید بودجه و تحقق نیافتن منابع درآمدي پایدار براي دولت، و به عکس، توسعه مخارج پایدار و جاري دولت دارد. 

تلاش هاي دلسوزانه کارشناسان براي متقاعد کردن دولت و مجلس به کاهش هزینه هاي دولت در بودجه 1400 به جایی نرسید و گویا رقابتی براي
توسعه هزینه ها میان دولتی که آخرین سالش را سپري می کرد و مجلسی که سال نخستش را تجربه می نمود وجود داشت که نتیجه آن تصویب
بودجه ي عمومی 1400 با کسري تراز عملیاتی حدود یک سومی بود. میراث دولت دوازدهم براي دولت نوپا، تنها عدم امکان استفاده از درآمدهاي
نفتی نبوده بلکه حجم سنگینی از بدهی ها که باید طی سه سال بازپرداخت شود، زمین سوخته بازار سرمایه اي که هرگونه بهره برداري دولت براي
فروش دارایی منجر به اختلال مجددش خواهد شد، نسبت مالیات به تولید ناخالص داخلی که بر اساس برنامه ششم باید به رقم ده درصدي می
رسید، اما به دلیل سیاست هاي غلط دولت دوازدهم در پایان سال 1399 به کمتر از شش درصد رسیده نیز از جمله مواردي است که دولت دوازدهم

 
به یادگار می گذارد. 

در چنین وضعیتی مثل روز روشن است که «هر گونه سیاستی که به افزایش هزینه هاي جاري پایدار دولت دامن بزند، مولد و تشدیدکننده تورم

 
پایدار است». 

بر هر تحلیلگر اقتصادي دلسوز و آگاهی این نکته روشن تر از روز است که تلاش هاي دولت و مجلس براي کسب رضایت اقشار مختلف مردم و
کارمندان و بازنشستگان از طریق راه حل هاي تسکینی مستقیم، به طور عمیقی به تشدید تورم، بصورت غیرمستقیم دامن می زند. اگرچه جبران
توان خرید کارکنان دولت را با جبران اثر تورم توجیه می کنند اما جبران این کاهش توان خرید از طرقی که خود منجر به تشدید تورم شود به هیچ
وجه عقلانی و پذیرفتنی نیست. در واقع این قبیل اقدامات، منافع عموم و بخصوص قشر ضعیف را قربانی رضایت طبقه اي خاص کرده و در نهایت امر

 
نیز نارضایتی عمومی را تشدید می کنند. 

نتیجه عدم اهتمام دولت ها و مجالس در دوره هاي مختلف به اصلاح ساختار بودجه، تامین درآمدهاي پایدار، کنترل هزینه هاي دولت و اصلاح نظام
بانکی، چیزي جز بروز و ظهور تورمی کمرشکن و توقف تولید و کاهش چشمگیر سرمایه گذاري نبوده است. وقتی دولت اهتمام کافی به ایجاد رشد
اقتصادي، و کسب درآمد پایدار بیشتر به منظور کسب توان پرداخت به کارکنانش نداشت، و نیاز به انعطاف پذیري پرداخت ها در مشاغل مختلف



دولتی و بخش عمومی در چارچوب شوراي حقوق و دستمزد و در درون قالب هاي قانونی پیش بینی شده در قانون مدیریت خدمات کشوري صورت
نگرفت، دستگاه هاي اجرایی و اقشار مختلف کارمندي در رقابت براي خروج از شمول قوانین فراگیر و یکپارچه از یکدیگر پیشی گرفتند و هر قشري
بنا بر قدرت چانه زنی سیاسی خود سهم بیشتري از مخارج دولتی را طلب نمود و هزینه هاي دولت اندك اندك از کنترل خارج شد. رقابت دومینووار
براي طراحی، قانونی سازي و استفاده از درآمدهاي اختصاصی براي هر دستگاه، اخذ بخشی از هزینه هاي وزارتخانه هاي زیربنایی از شرکت هاي
زیرمجموعه، تلاش براي هیئت امنایی شدن و خروج از شمول قوانین نظارتی، و دست آخر رقابت بر سر برخورداري بیشتر از مزایاي فصل دهم قانون
مدیریت خدمات کشوري و فوق العاده هاي ویژه، همگی موجب کاهش یکپارچگی و افزایش رقابت درونی لایه هاي مختلف بدنه ي دولت و حتی
سایر قوا براي افزایش حقوق ها شد. در چنین فضایی، تقاضا براي همسان سازي حقوق براي دستگاه هاي اجرایی داراي منابع کمتر، نظیر
بازنشستگان و معلمان نیز فشار را بر مخارج دولت بیشتر و بیشتر نموده و مجدداً تقاضا براي افزایش در دستگاه هاي داراي منابع درآمدي را نیز
تشدید می کند و این دور باطل را دیگر پایانی نخواهد بود. دومینوي افزایش هزینه هاي جاري اگرچه در هر مرحله و هر لایه، ذي نفعانی دارد، اما

 
تکرار و استمرار آن به نفع هیچ کس نیست. 

از سویی، مداخلات مستمر و مکرر مجالس در الگوي جبران خدمت دولت، لبه ي مقابل قیچی ناکارآمدي دولت در تنظیم و کاهش شکاف پرداخت
به کارکنان بوده است و این دو لبه ي قیچی، هر روز بیش از گذشته از یکپارچگی و انضباط پذیري نظام جبران خدمت دولت که بخش عمده ي

 
هزینه هاي جاري دولت را شکل می دهد کاسته است. 

مسئله ي دیگر، رقابت لایه هاي مختلف کارمندي براي تبدیل وضعیت است. در حالی که اندازه ي دولت در همین وضع حاضر نیز تناسبی با توان
پرداخت دولت ندارد، رقابت دومینووار اقشار براي تبدیل وضعیت در لایه هاي مختلف اعم از معلمان حق التدریس، پرستاران، ایثارگران و نظائر آن در
جریان است. در کنار این رقابت قشري، تلاشی براي تبدیل وضعیت تمامی کارمندان شرکتی و قراردادي نیز در جریان است که نتیجه ي آن افزایش
چسبندگی ساختار و نیروي انسانی دولت و دشوارتر شدن اصلاح آن در آینده است. ضمن آن که وقتی مسیر جذب پیمانی و رسمی از طریق حق
التدریس شدن یا شرکتی شدن باز باشد، وجود آزمون هاي استخدامی فراگیر که به منظور عدالت استخدامی ایجاد شده بودند از فایده خواهد افتاد و
کیفیت نیروي انسانی دولت تا سی سال آینده تحت تاثیر تصمیماتی نظیر فرستادن نیروهاي خدماتی تبدیل وضعیت شده ي آموزش و پرورش به
مدارس ابتدایی به عنوان آموزگار قرار خواهد گرفت. چنین تصمیماتی که هر بار با هدف جلب رضایت یک قشر در مجلس و دولت تصویب می شوند

 
نتیجه اي جر رسوب ناکارآمدي و بی عدالتی در جذب و به کارگیري نیروي انسانی دولت نخواهند داشت. 

بر خود لازم می دانیم از سران محترم قوا، از نمایندگان مجلس شوراي اسلامی، و از دولت سیزدهم مصرانه بخواهیم مسیر تحول اقتصادي را مانند
بسیاري از کشورهایی که تجربه موفقی در اصلاحات اقتصادي داشته اند، به گونه اي آغاز و طی کنند که در بردارنده ي اصلاح نظام اداري، و شامل
نگاه کارشناسی به آن و به دور از سیاست زدگی در تصمیمات مرتبط با آن حوزه بوده و اصلاح رویه هاي حکمرانی در آن به نحوي طراحی شود که

 
آثار بلندمدت و غیرمستقیم تصمیمات را بر آثار عاجل و مستقیم و جنبه هاي نمایشی و سیاست زده ي تصمیمات مرحج بدارد. 

مقصود از این مرقومه صرفاً توقف رقابت اقشار در افزایش حقوق نیست؛ بلکه توقف رشد حقوق صرفاً فرصتی موقت براي اصلاحات اساسی تر فراهم
می کند. در این میان اقداماتی نظیر کاهش حقوق هاي بسیار بالا و کاهش شکاف پرداخت دولت، شفاف سازي جبران خدمات کارکنان و مدیران و
مقامات دولت و سایر قوا، اصلاح نظام اداري خصوصاً اصلاح نظام مدیریت عملکرد دولت به منظور ارزیابی کیفیت خدمات دولت بر اساس پایش
مستمر رضایت مردم، و اتصال جبران خدمت به عملکرد افراد، ساماندهی صندوق هاي بازنشستگی و اصلاحات پارامتریک نظام بازنشستگی و لغو
کلیه طرح هاي منجر به افزایش قشري حقوق و یا تبدیل وضعیت در مجلس، و ملغی کردن مصوبات هزینه زاي اخیر هیئت دولت می توانند

 
راهگشاي اصلاح امور باشند. 

لازم است بر این نکته تاکید شود که هر گونه افزایش دستمزد کارکنان باید در نظامی یکپارچه و براي کلیه کارکنان دولت، و البته در محدوده توان
پرداخت واقعی دولت بدون ایجاد تورم اجرا شود و ایجاد رقابت درون دستگاه ها براي افزایش حقوق و یا تبدیل وضعیت باید سریعاً متوقف شود.
هرگونه افزایش هزینه ي جدید باید ما به ازایی در کاهش هزینه هاي دیگر داشته باشد یا درآمد واقعی پایداري برایش مشخص شده باشد. بدیهی
است بدون این تغییر رویکرد، مسیر دولت سیزدهم نیز تکراري بر مسیر دولت هاي پیشین خواهد بود و گام دوم انقلاب اسلامی به اهداف طراحی
شده توسط مقام معظم رهبري نخواهد رسید و تورم افسارگسیخته ي فعلی کنترل نخواهد شد و میراث ناکارآمدي ایجاد شده توسط تصمیمات

 
عاجل لااقل تا سی سال بر گرده ي دولت هاي پیش رو باقی خواهد ماند. 



 
امضاکنندگان: 

 
1. سید حسین رضوي پور، پژوهشگر اقتصاد ایران 

 
2. مجتبی عربی، پژوهشگر نظام اداري 

 
3. محسن رضائی صدرآبادي، مدرس و آینده پژوه اقتصاد فضاي مجازي 

 
4. هادي طالبیان مقدم، کارشناس و پژوهشگر اقتصاد انرژي و توسعه سرمایه گذاري و کسب و کار 

 
5. میثم پیله فروش، پژوهشگر اقتصاد ایران 

 
6. محمد شیریجیان، پژوهشگر اقتصاد انرژي 

 
7. محمد جواد نظرزاده، پژوهشگر اقتصاد ایران و مدرس دانشگاه 

 
8. سیدمحمد رضا حسینی، پژوهشگر حقوق و اقتصاد 

 
9. صمد عزیزنژاد، کارشناس حوزه پولی و بازرگانی 

 
10. سید مرتضی حسینی، پژوهشگر اقتصاد ایران 

 
11. سید امیر سیاح، پژوهشگر اقتصاد ایران 

 
12. داود منظور، عضو هیئت علمی دانشگاه امام صادق 

 
13. مجید کریمی، پژوهشگر اقتصاد و بازار هاي مالی 

 
14. احمد صالحی، پژوهشگر اقتصادي 

 
15. موسی شهبازي غیاثی، کارشناس اقتصادي و مدرس دانشگاه 

 
16. مینا مهرنوش کارشناس اقتصاد دیجیتال و کسب و کار 

 
17. سید مجتبی حسینی پژوهشگر اقتصاد و مدرس دانشگاه 

 
18. سید جمال الدین حسینی، پژوهشگر توسعه کسب و کار 

 
19. مصطفی طاهري، نماینده زنجان در مجلس شوراي اسلامی 

 
20. محمد نعمتی، عضو هیئت علمی دانشگاه امام صادق ع 

 
21. سید مازیار علوي، دکتري کارآفرینی گرایش توسعه و مدرس دانشگاه 

 
22. روح االله ابوجعفري، عضو هیأت علمی و پژوهشگر اقتصاد دانش بنیان 

 
23. احمد کارگر مطلق، کارشناس و پژوهشگر حوزه پول و بانکداري 

 
24. مهدي موحدي بکنظر، عضو هیات علمی دانشگاه شاهد و پژوهشگر اقتصادي 

 
25. پیمان حدادي، کارشناس اقتصاد مالی و بازار سرمایه 

 
26. سید احسان خاندوزي، نماینده مردم تهران در مجلس شوراي اسلامی 

 
27. سید مهدي بنی طبا، پژوهشگر اقتصادي 

 
28. ناصر یارمحمدیان، پژوهشگر اقتصادي 

 
29. ابوذر سروش، دکتري مدیریت مالی 

 
30. جواد نامجومنش،کارشناس و پژوهشگر حوزه کشاورزي 

 
31. سید مجتبی شهرآیینی، کارشناس مرکز پژوهشهاي مجلس 

 
32. محمد جواد شریف زاده، عضو هیئت علمی دانشگاه امام صادق علیه السلام 

 
33. محمد جواد رضایی، عضو هیئت علمی دانشگاه شاهد 

 
34. اصغر بالسینی، پژوهشگر اقتصاد ایران 

 
35.سید عباس پرهیزکاري، کارشناس اقتصاد 

 
36. سید علی روحانی، عضو هیأت علمی مرکز پژوهش هاي مجلس 

 
37. داریوش ابوحمزه، کارشناس اقتصادي 

 
38. مهدي رزم آهنگ؛ پژوهشگر اقتصادي 

 
39. محمد جلیلی، کارشناس مالی و بانکی 

 
40. فرهاد علی نژاد، کارشناس اقتصاد پول و بانکداري 

41. مهدي طغیانی، نماینده مردم اصفهان در مجلس شوراي اسلامی 



 
42. مصطفی زمانیان، مدیر پژوهشکده سیاستگذاري آیندگان 

 
43. سجاد پادام، پژوهشگر اقتصاد 

 
44. سعید توتونچی ملکی، پژوهشگر اقتصاد ایران 

 
45. مجتبی رضا خواه نماینده مردم تهران در مجلس شوراي اسلامی 

 
46. روح االله ایزدخواه نماینده مردم تهران در مجلس شوراي اسلامی 

 
47. سیدمحمدهادي سبحانیان، عضو هیات علمی دانشگاه خوارزمی 

 
48. عادل پیغامی، عضو هیئت علمی دانشگاه امام صادق (ع) 

 
49. محمدرضا زین الدینی، پژوهشگر مدیریت فناوري اطلاعات 

 
50. علی رضایی، پژوهشگر اقتصاد ایران 

51.امید ابراهیمی، پژوهشگر نظام اداري



مقبره هاي صحن امامزاده عبداالله(ع) شهرري به کارگاه تبدیل می شود

منبع: ایرناشماره خبر:  243  |  تاریخ: 1400/05/09

شهرري ـ ایرنا ـ مدیر آستان امامزاده عبداالله (ع) گفت: مقبره هاي صحن اصلی امامزاده عبداالله(ع) در شهرري پس از همسطح سازي توسط
گروه هاي جهادي اشتغال تبدیل به کارگاه هاي کارآفرینی بانوان سرپرت خانوار شده اند.

شهرري ـ ایرنا ـ مدیر آستان امامزاده عبداالله (ع) گفت: مقبره هاي
صحن اصلی امامزاده عبداالله(ع) در شهرري پس از همسطح سازي
توسط گروه هاي جهادي اشتغال تبدیل به کارگاه هاي کارآفرینی

 
بانوان سرپرت خانوار شده اند. 

حجت الاسلام علی رضایی روز شنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا،
اظهار داشت: تاکنون زمینه اشتغال 60 بانوي سرپرست خانوار در
زمینه هاي مختلف از جمله خیاطی، تولید مسنوعات چرمی،
صنایع دستی، گوهر تراشی، گلیم بافی و سایر رشته ها فراهم شده

 
است. 

وي با بیان اینکه تبدیل مقبره هاي خانوادگی به کارگاه هاي تولیدي با رضایت کامل خانواده هاي متوفیان و همچنین احترام به متوفی ها صورت
گرفته است، عنوان کرد: اداره اوقاف و امور خیریه و مدیریت امامزاده عبدالله(ع) بدون هیچگونه چشمدات مادي این کارگاه ها را در اختیار نیازمندان

 
قرار می دهد. 

رضایی ادامه داد: اداره اوقاف و امور خیریه شهرستان ري در جهت تسهیل مشکلات بهره برداران کارگاه ها وسایل تولید را نیز توسط خیرین با عنوان

 
"وقف اشتغال" تامین کرده و در اختیار بهره برداران قرار داده است. 

وي با بیان اینکه آستان مقدس امامزاده عبداالله(ع) با مساحت 15 هکتار و 18 حیاط مزار که از 90 سال تا 50 سال قبل ایجاد شده اند در یکی از
بهترین نقاط شهرري قرار گرفته است، افزود: اکثر مقبره هاي خانوادگی به مرور زمان دچار فرسودگی و خرابی شده بود و محل تجمع معتادان

 
متجاهر بود که با اجراي این طرح تمامی مقبره هاي صحن اصلی بازسازي شدند. 

رضایی یادآور شد: کار شناسایی زنان سرپرست خانوار نیازمند به اشتغال کاملا توسط گروه هاي جهادي اشتغال صورت می گیرد و همچنین این

 
محل فقط براي بانوان برنامه ریزي نشده است بلکه اگر مرد نیازمندي هم به دنبال اشتغال باشد می توان در این محل کارگاه ایجاد کند. 

وي با اشاره به اینکه همسطح سازي صحن اصلی آستان امامزاده عبداالله(ع) و بازسازي مقبره هاي آن در طول هشت ماه انجام شد، ابراز کرد: هم

 
اکنون عملیات همسطح سازي سایر حیاط مزارها نیز در دستور کار قرار گرفته است. 

رضایی خاطرنشان کرد: ایجاد حیاط مزار سلامت با حضور پزشکان متخصص و ساخت کتابخانه اي با هشت هزار جلد کتاب از جمله اقدامات در

 
دست احداث است. 

به گزارش ایرنا، امامزاده عبداالله امامزاده اي در منطقه شهرري در جنوب تهران است. نسب این امامزاده به امام سجاد می رسد. همچنین تعداد زیادي
از مشاهیر مذهبی، علمی، ادبی و سیاسی در آنجا مدفون هستند. دفن مردگان مگر در گورهاي از پیش خریداري شده در آنجا از دههٔ پنجاه متوقف



 
شده است. مجموعه گورستان امامزاده عبداالله در چهارده اردیبهشت 1378 در فهرست آثار ملی کشور ثبت شد. 

 
برچسب ها 

 
- سازمان اوقاف و امور خیریه 

 
- زنان سرپرست خانواده 

 
- اشتغال زایی 

- امامزاده عبداالله



15 طرح تولیدي روستایی در بابل افتتاح شد

منبع: ایرناشماره خبر:  244  |  تاریخ: 1400/05/09

ساري - ایرنا - 15 طرح تولیدي روستایی با محوریت اشتغال و کارآفرینی بانوان تولیدکننده در قالب طرح «هر روستا یک محصول» در بابل
به بهره برداري رسید.

ساري - ایرنا - 15 طرح تولیدي روستایی با محوریت اشتغال و
کارآفرینی بانوان تولیدکننده در قالب طرح «هر روستا یک

 
محصول» در بابل به بهره برداري رسید. 

به گزارش ایرنا، تعدادي از طرح هاي مشاغل خانگی و روستایی
امروز در قالب طرح «هر روستا یک محصول» که با هدف
اشتغالزایی روستایی و حمایت از زنان سرپرست خانوار در تولید
محصولات خانگی و روستایی توسط صندوق کارآفرینی امید اجرا
می شود، در بابل با حضور مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید

 
کشور افتتاح شد. 

فرماندار بابل روز شنبه در حاشیه افتتاح این طرح ها به خبرنگار ایرنا گفت: براي افتتاح این 15 طرح حدود 20 میلیارد ریال سرمایه گذاري صورت

 
گرفته که از سوي صندوق کارآفرینی امید تأمین شده است. 

قربانعلی ولیزاده بورا افزود: این تسهیلات ارزان قیمت در اختیار بانوان تولیدکننده روستایی قرار گرفت و با افتتاح این طرح ها به صورت مستقیم

 
براي حدود 30 نفر اشتغال ایجاد شده است. 

وي اظهار کرد: طرح هایی که امروز در روستاهاي بابل به بهره برداري رسید در حوزه تولیدات گلخانه اي، صنایع چوبی، تزئینی و گردشگري و

 
همچنین تولیدات پوشاك بوده است. 

وي افزود: همه کارآفرینان و شاغلان فعال در این طرح هاي افتتاح شده، جوان و از دانش آموختگان رشته هاي مرتبط هستند که این مزیت سبب

 
تعهد کاري و ارتقاء کیفیت محصولات تولیدي آن ها خواهد شد. 

فرماندار بابل گفت: نیروهاي تحصیل کرده نیازهاي روز بازار را به خوبی درك کرده و با خلاقیت در کار زمینه ایجاد رونق اقتصادي و اشتغال پایدار را

 
فراهم می کنند. 

اجراي طرح «هر روستا یک محصول» در مازندران از فروردین سال 1396 و همزمان با سفر رئیس جمهوري به این استان با بهره برداري از 54

 
کارگاه خیاطی خانگی در روستاهاي مازندران آغاز شد و طی سال هاي اخیر گسترش یافت. 

 
برچسب ها 

 
- مازندران 

 
- اشتغال زایی 

 
- کارآفرینی 



 
- توسعه روستایی 

- بابل



زیرساخت فضاي مجازي در دولت ما توسعه یافت/نمیتوان به مردم دروغ گفت

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  245  |  تاریخ: 1400/05/09

معاون اول رئیس جمهور گفت: اگر اینترنت، پهناي باند و امکانات و زیرساخت هاي فضاي مجازي در این دولت توسعه نیافته بود کشور با
مشکلات عدیده اي روبرو می شد.

معاون اول رئیس جمهور گفت: اگر اینترنت، پهناي باند و امکانات
و زیرساخت هاي فضاي مجازي در این دولت توسعه نیافته بود

 
کشور با مشکلات عدیده اي روبرو می شد. 

به گزارش خبرگزاري مهر، جهانگیري صبح امروز (شنبه) در آئین
افتتاح نوزدهمین دوره مسابقات ملی مهارت که در سازمان آموزش
فنی-حرفه اي کشور و با حضور رؤساي سازمانهاي فنی-حرفه اي
سراسر کشور برگزار شد، به ورود دانش و فناوري هاي نوین در
فضاي جدید جهانی و ورود به داخل کشور اشاره و تصریح کرد:

 
نباید زمانی که با یک پدیده جدید روبرو می شویم تنها به فکر عوارض سیاسی و اجتماعی و ممنوعیت استفاده از آن پدیده باشیم. 

معاون اول رئیس جمهور با تاکید بر اینکه باید از گذشته درس عبرت گرفت، به مقاومت در استفاده از همه پدیده هاي نو نظیر راه آهن، تلویزیون،
ویدئو و ماهواره اشاره کرد و گفت: در مقطعی از تلویزیون به عنوان اتاق شیطان یاد می شد. این در حالی است که امروز در همه روستاهاي کشور از
این تجهیزات دنیاي ارتباطات استفاده می شود. باید در نظر داشت که با علم و فناوري نمی توان مبارزه کرد البته این مباحث نیازمند قواعد و قوانین

 
حکمرانی دقیقی هستند که باید به درستی نوشته شود. 

وي افزود: ممکن است شبکه اي در فضاي مجازي ایجاد و تحت تأثیر سیاست هاي جایی از دنیا قرار داشته باشد و عوارضی براي کشور به وجود آورد
اما باید در نظر داشت که نمی توان با مردم خود مبارزه کرد و پیشرفت کشور در سازگاري، گفتگو و جلب مشارکت مردم براي وضع قوانین جدید

 
است. 

جهانگیري با تاکید بر اینکه اتکا بر فناوري هایی نظیر آي تی و آي سی تی موجب افزایش شفافیت است، تصریح کرد: امکانپذیر نیست که در دنیاي
امروز مطلبی را از مردم مخفی و یا بر آنها تحمیل کرد. امروز نمی توان به مردم دروغ گفت. کشور در مرحله اي قرار دارد که نمی توان به مردم

 
چیزي گفت ولی کار دیگري انجام داد. 

معاون اول رئیس جمهور با اشاره به فعالیت اقتصادي چندین میلیون ایرانی در فضاي مجازي و اینترنت، ادامه داد: اینترنت از مواضع آشکار عدالت
خواهی در کشور است تا جایی که یک روستایی در منطقه خاش در سیستان بلوچستان با استفاده از اینترنت و ایجاد کسب و کار توانسته کالاهاي
خود را با جلب مشتري به سراسر دنیا بفروشد که این مهم از مزایاي بسیار زیاد گسترش اینترنت و پهناي باند در کشور است که با تلاش هاي دولت

 
تدبیر و امید فراهم شده است. 

وي همچنین با اشاره به شیوع بیماري کرونا تصریح کرد: اگر اینترنت، پهناي باند و امکانات و زیرساخت هاي فضاي مجازي در این دولت توسعه
نیافته بود کشور با مشکلات عدیده اي روبرو می شد. اگر پهناي باند در کشور ایجاد نمی شد 14 میلیون دانش آموز، 900 هزار معلم، 4 میلیون
دانشجو و اساتید دانشگاه نمی توانستند از طریق شبکه هاي مجازي و همچنین شبکه شاد در آموزش و پرورش کلاس ها و آموزش هاي خود را

 
برقرار کنند. 

جهانگیري تاکید کرد: در حال حاضر 20 میلیون خانوار با بهره گیري از فضاي مجازي و اینترنتی می توانند وام قرض الحسنه دریافت و یا خرید



 
الکترونیکی داشته باشند. دنیاي مجازي و اینترنت و اقتصاد مرتبط با این بخش دنیاي متفاوتی خواهد بود. 

معاون اول رئیس جمهور با تاکید بر اینکه هنر مراکز فنی و حرفه اي در کشور این است که تحلیلی دقیق نسبت به آینده اقتصاد کشور و جهان
داشته باشند، افزود: افراد باید متناسب با تحلیل هاي اقتصادي به روز آموزش ببینند تا منبع درآمد براي خود داشته باشند. به منظور تحقق این مهم

 
در جلسات اول شوراي آموزش فنی و حرفه اي سیاست هاي مبتنی بر آینده پژوهی و علم بروز، اقتصادي جهانی و حرکت اقتصادي کشور اتخاذ شد. 

وي با بیان اینکه اگر مهارت آموزي سنتی و مدرن متناسب با شرایط جدید جایگاه خود در کشور را پیدا کند مسائل کشور حل می شود، ادامه داد:
افراد داراي مهارت حتماً می توانند شغل پیدا کنند و یا تبدیل به یک کارآفرین شوند. در یکی از بازدیدهاي خود از دانشگاه فنی و حرفه اي از رئیس
سازمان فنی و حرفه اي پرسیدم که چند نفر از فارغ التحصیلان از دانشگاه هاي مرتبط با این سازمان می توانند بعد از فارغ التحصیلی صاحب شغل و
یا منبع درآمد شوند که رئیس این سازمان با اطمینان بالایی اعلام کرد که درصد بالایی از فارغ التحصیلان از دانشگاه ها و هنرستان هاي مرتبط با

 
این سازمان می توانند صاحب شغل شوند. 

جهانگیري با بیان اینکه افرادي که در جامعه دوره هاي مهارت آموزي را در مراکز فنی حرفه اي طی کرده اند به درجه اي می رسند که با اعتماد به
نفس بالا می توانند در کشور کار ایجاد کنند، افزود: آموزش مهارت می تواند به بالا رفتن اعتماد به نفس فرد کمک بالایی نماید تا جایی که خود را

 
کارآفرین بداند و با ریسک بالا به ایجاد اشتغال در کشور و سرمایه گذاري مبادرت نماید. 

معاون اول رئیس جمهور با تاکید بر اینکه توانمندي و بالندگی ملی کشور با ایجاد مهارت افزایش می یابد، ادامه داد: اگر نیروي بیکار در کشور وجود
داشته باشد، سرمایه بزرگی از کشور هدر می رود و نیروي انسانی سرمایه اي است که به وسیله آن می توان اقتصاد بزرگ کشور را به نقطه اي

 
برسانیم که بیکاري در کشور با توجه به مهارت افزایی کاهش یابد. 

وي تبدیل مهارت آموزي به فرهنگ عمومی و گفتمان غالب در جامعه را مهمترین رسالت سازمان فنی و حرفه اي توصیف و تاکید کرد: مقام معظم
رهبري دو مبناي توسعه و تولید علم و فناوري را در کشور بنا گذاشته اند که الان تبدل به گفتمان غالب در کشور شده است و توسعه و پیشرفت

 
ایران بدون توسعه علم امکانپذیر نیست. 

جهانگیري همچنین به تعداد بالاي فارغ التحصیلان در دانشگاه هاي کشور با مدارك بالاي تحصیلی اشاره کرد و افزود: زمانی در جامعه همه به دنبال
این بودند که در رشته هاي پزشکی و مهندسی تحصیل کنند و یا با مدارك دکتري فارغ التحصیل شوند بطوریکه امروز تعداد زیادي از افراد با
مدارك تحصیلی عالی در کشور وجود دارند اما نمی توانند با این مدارك منبع درآمدي براي خود و خانواده ایجاد کنند. متأسفانه در حال حاضر

 
شاهد هستیم که افراد با مدارك بالا و حتی دکتري و فوق لیسانس آزمون هاي مشاغل پایین شرکت می کنند. 

 
وي ادامه داد: عنوان دانشگاهی زمانی به کار می آید که براي تولید کار و بعنوان منبع درآمد استفاده شود. 

معاون اول رئیس جمهور همچنین بر بروزرسانی دانش کارگران و مدیران خط تولید در کارخانه ها و بنگاه هاي اقتصادي تاکید کرد و افزود: باید
کسانی که در یک بنگاه اقتصادي مشغول به کار است بدانند دستگاهی که با آن کار می کنند در طول زمان چه تغییراتی داشته است و با بروز رسانی
و بهره وري به بنگاه اقتصادي خود کمک نمایند. مهمترین اتفاق براي نیروي انسانی در بنگاه اقتصادي آموزش هاي مداوم، بروز و مبتنی بر یافته

 
هاي جدید علمی است. 

وي در بخش دیگري از سخنان خود با تاکید بر اینکه تردیدي نیست مهمترین و اصلی ترین وظیفه مردم و مسئولان توسعه ایران است، اظهار داشت:
باید پیشرفت و توسعه ایران به جایگاهی برسد که مردم از اینکه در ایران زندگی می کنند و ایرانی هستند به خود افتخار کنند. تنها گذشته ایران

 
افتخارآمیز نیست بلکه باید امروز همه ایرانیان به جایگاهی رفیع از رفاه، توسعه و اشتغالزایی و زندگی آبرومندانه برسند. 

جهانگیري با بیان اینکه توسعه مسیر جدیدي نیست که خلق کنیم بلکه راهی است که همه دنیا با موفقیت طی کرده اند، ادامه داد: توسعه نیازمند

 
سیاست هاي عالمانه و منطبق با فرهنگ جامعه و مسائل محلی هر کشور است و باید در این مسیر از تجارب موفق سایر کشورها بهره بگیریم. 



معاون اول رئیس جمهور با تاکید بر اینکه توسعه پایدار بدون توسعه علمی و فناوري ممکن نیست، افزود: هیچ کشوري نمی تواند تنها بر منابع
طبیعی خدادادي تکیه کند و شاید در برهه اي از زمان با استفاده از مواهب این منابع طبیعی اقتصادي بزرگ با رفاه و زیرساخت هاي توسعه اي
داشته باشد ولی اگر این کشور متکی به توسعه پایدار و توجه به مباحث انسانی و علم و براساس پیش بینی آینده از اقتصاد توسعه نباشد باید منتظر

 
روزي باشد که این منابع تمام می شود و مردم این کشور به چرخه فقر ورود پیدا می کنند. 

وي با تاکید بر اینکه باید توسعه مبتنی بر توسعه علمی، فناوري و آینده اقتصاد ایران باشد، ادامه داد: باید اقتصاد ایران از اتکا بر منابع طبیعی به

 
اقتصاد دانش بنیان، نخبه محور و با نگاه به دنیاي دیجیتال باشد. 

معاون اول رئیس جمهور تصریح کرد: توسعه منابع انسانی اولویت نخست کشور است و کشوري که نیروي انسانی زبده که از هر نظر توانایی تولید کار

 
و ثروت دارد، مسیر توسعه را به سرعت به خوبی طی می کند. 

جهانگیري با اشاره به اینکه در چهل سال گذشته طبق شاخص هاي بین المللی جایگاه و رتبه خوبی در توسعه انسانی در جمهوري اسلامی ایران
بوجود آمده است، ادامه داد: نوآوري و خلاقیت مهمترین ویژگی ها در بحث توسعه انسانی است و دانشگاه هاي بزرگ به این سمت می روند که
دانشگاه هاي نسل جدید باید کارآفرین بوده و تنها به فارغ التحصیل دانشجویان خود فکر نکرده بلکه به دنبال پرورش کارآفرین و یک فرد توانا به

 
تولید و خلق کار باشند. 

وي همچنین به اهمیت آموزش و پرورش در شکل گیري پرورش نیروي انسانی در کشور اشاره و تصریح کرد: در کنار آموزش هاي کلاسیک در
وزارت خانه هاي آموزش و پرورش، علوم، تحقیقات و فناوري و بهداشت و درمان و آموزش پزشکی نیاز به آموزش هاي مکمل دیگري است که از
ضرورت هاي اجتناب ناپذیر براي زندگی فردي و اجتماعی آحاد جامعه است که در غیر اینصورت نمی تواند از توانمندي هاي شخصی و زندگی

 
اجتماعی بهره کامل را ببرد. 

جهانگیري با اشاره به اینکه طبق تحلیل جامعه شناسان در حال عبور از دوران مخاطره آمیز و با مخاطرات متعددي هستیم ادامه داد: از یک طرف
تحریم و فشارهاي اقتصادي علیه کشور، زندگی مردم را سخت کرده است، همچنین مخاطره کرونا تمام ابعاد زندگی مردم را تحت تأثیر قرار داده و
در کنار این مسائل مشکلات محیط زیستی و مخاطرات طبیعی نیز جامعه را با خطراتی روبرو کرده است که البته این کشور براي عبور از این
مخاطرات و دور زدن تنگناها نیازمند مجموعه از آموزش هاي مکمل است تا از دل تهدید فرصت بوجود آید و با کمک یکدیگر بتوانیم از این

 
مخاطرات با موفقیت عبور کنیم. 

معاون اول رئیس جمهور خاطر نشان کرد: باید جهت گیري آموزش مهارت هاي فنی حرفه اي به این سمت رود تا انسانی توانمند بسازد تا بتواند در

 
زندگی فردي و اجتماعی تغییر بوجود آورد. 

وي همچنین بر اهمیت آموزش مهارت هاي قدیمی و سنتی در کنار آموزش هاي مدرن در دنیا تاکید کرد و گفت: مهارت هاي سنتی از جمله
ساختمان سازي، کارهاي فیزیکی و مکانیکی در یک جامعه مدرن همچنان یک نیاز جدي است اما مهمترین موضوعی که باید جهت گیري آموزش

 
هاي فنی و حرفه اي در دانشگاه ها و هنرستان هاي کشور باشد این مهم است که اقتصاد جهان به چه سمتی می رود و به چه نیرویی نیاز دارد. 

جهانگیري ضرورت کاهش اتکا به درآمدهاي نفتی را از سیاست هاي اصلی کشور خواند و با اشاره به کاهش درآمدهاي نفت پس از تحریم هاي
آمریکا، گفت: باید از همه ظرفیت هاي کشور براي توسعه و کاهش فقر در کشور استفاده شود. امکان ندارد که یک ایرانی دلسوز آینده ایران و مردم

 
کشورش باشد و نسبت به این مساله دغدغه نداشته باشد. نباید این پندار در جامعه بوجود آید که بر مردم با مشکلات معیشتی حکومت کنیم. 

معاون اول رئیس جمهور در ابتداي سخنان خود با ابراز خرسندي از حضور در سازمان آموزش فنی و حرفه اي در روزهاي پایانی دولت از تمامی

 
دست اندرکاران و فعالان آموزش مهارت هاي فنی و حرفه اي در سراسر کشور قدردانی کرد. 

شریعتمداري وزیر کار، رفاه و تأمین اجتماعی نیز در این مراسم با تاکید بر اینکه بکارگیري نیروهاي جوان و بانوان منشأ خدمات گسترده اي در
سازمان فنی و حرفه اي شده است ادامه داد: نهضت مهارت افزایی که با همت دولت تدبیر و امید در کشور بوجود آمده است بدون همکاري



 
صنعتگران و کارآفرینان امکانپذیر نیست. 

وي همچنین تولید محصولات فرهنگی دییجیتال و الکترونیک، آموزش مهارت هاي فنی و حرفه اي در دانشگاه ها و مدارس علی رغم شروع کرونا،
بالا بردن سطح آموزش معلولان و بازتوانی مهارت آسیب دیدگان اجتماعی و همچنین توان افزایی روستاییان و عشایر را از جمله اقدامات وزارت کار،

 
رفاه و تأمین اجتماعی و همچنین سازمان فنی و حرفه اي در دولت دوازدهم برشمرد. 

حاجی میرزایی وزیر آموزش و پرورش نیز با تاکید بر اینکه مهارت هاي فنی و حرفه اي مهمترین مهارت ها براي مشارکت مؤثر اجتماعی است،
افزود: آموزش مهارت هاي فنی و حرفه اي در هنرستان هاي کشور تا جایی که 50 درصد دانش آموزان دوره متوسطه قادر به گذراندن این آموزش
ها و مهارت ها باشند از اولویت هاي جدي این وزارتخانه است و خوشبختانه اقبال اجتماعی به یادگیري مهارت هاي فنی و حرفه اي در کشور در

 
حال افزایش است. 

همچنین در این مراسم با حضور دکتر جهانگیري و بصورت ویدئو کنفرانسی از 354 مرکز جوار و بین کارگاهی بهره برداري و همچنین از 500

 
استاندارد جهانی رونمایی شد. 

پیش از این مراسم نیز جهانگیري از نمایشگاهی که توانمندي هاي نیروهاي آموزش دیده در سازمان فنی و حرفه اي در بخش هاي رباتیک، خراطی،
جواهر سازي، طراحی مهندسی و مکانیک، مکاترونیک و تولیدات محصولات پزشکی و بهداشتی را به نمایش گذاشته بود، بازدید کرد.



شکستن حلقه فقر با مهارت آموزي مقدور است

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  246  |  تاریخ: 1400/05/09

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: شکستن حلقه فقر و جلوگیري از افتادن در سیاه چاله آن با ایجاد اشتغال پایدار مبتنی بر مهارت هاي
آموزش هاي فنی و حرفه اي مقدور است.

به گزارش گروه اجتماعی باشگاه خبرنگاران جوان،محمد
شریعتمداري وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در آیین گشایش
نوزدهمین دوره مسابقات ملی مهارت که با حضور معاون اول
رئیس جمهوري برگزار شد اظهار داشت: شکستن حلقه فقر و
جلوگیري از افتادن در سیاه چاله آن با ایجاد اشتغال پایدار مبتنی

 
بر مهارت هاي آموزش هاي فنی و حرفه اي مقدور است. 

وي گفت: توسعه انسانی و نیروي انسانی، مهمترین دارایی و سرمایه در جهان امروز است، توجه به جایگاه رفیع و بلند مربیان، اساتید و معلمان این

 
حوزه ضروري است. 

شریعتمداري تاکید کرد: نهضت مهارت افزایی، بدون حضور صنعتگران، صاحبان کار و کارآفرینان امکان پذیر نیست و باید شرایط مهیا شود تا بتوانند

 
مهارت آموزي را به موضوعی ملی تبدیل کنند. 

شریعتمداري با بیان اینکه حضور معاون اول در سازمان فنی و حرفه اي، نقطه عطفی در تاریخ این سازمان است، خطاب به وي گفت: حضور شما

 
براي این سازمان ارزشمند است و امیدوارم، منشاء خیر و برکت و اثر در توسعه مهارت باشد. 

وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی اظهار داشت: در عصر حاضر، مهارت آموزي اهمیت زیادي دارد و واحدهاي صنعتی به این نتیجه رسیده اند که با اداره

 
سنتی واحد خود بدون استفاده از مهارت و فن امکان ادامه حیات امکانپذیر نیست. 

وي با بیان اینکه اهمیت اینترنت اشیا، بلاك چین و هوش مصنوعی توضیح داد: در کنار آموزش فنی حرفه اي به کمک بخش خصوصی، بنیادهاي

 
اینترنت اشیا، بلاك چین و هوش مصنوعی را تاسیس کرده و در حال توسعه آن هستیم. 

 
شریعتمداري تصریح کرد: در زمینه تولید محصولات الکترونیک مجازي و آي تی، اپلیکیشن ها و نرم افزار ها قدم هاي بزرگی برداشته شده است. 

وزیر تعاون کار و رفاه اجتماعی به موضوع مهارت آموزي در مدارس، آموزشگاه ها و دانشگاه ها نیز پرداخت و گفت: به رغم اینکه کرونا باعث شد
آموزش مراکز فنی و حرفه اي در سال 99 که اوج کرونا بود از سال 98 کمتر باشد، ولی با آموزش36 هزار نفر بیشتر در مراکز کار و دانش تا حدودي

 
این موضوع جبران شد و حدود 204 هزار نفر در سال 99 در کار و دانش، مهارت هاي فنی حرفه اي آموزش دیدند. 

 
شریعتمداري بر توسعه مهارت آموزي در دانشگاه ها نیز تاکید کرد. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی تصریح کرد: فعالیت هاي سازمان فنی و حرفه اي باید در سطوح پایین آموزش، به صورت ویژه به مردم سپرده شود و



 
سازمان در جایگاه مشاور، هادي و کمک کننده قرار بگیرد. 

وي گفت: نقش آموزش فنی حرفه اي در ارتقاء بهره وري در کشور مهجور است، با داشتن مهارت در زندگی خانوادگی، اجتماعی و شغلی می توان

 
زندگی بهتري داشت. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در خصوص مهارت آموزي و مسئله آسیب هاي اجتماعی نیز گفت: استفاده از مهارت در آسیب هاي اجتماعی در
دستور کار قرار داشته؛ بالا بردن سطح آموزش ها و شکوفا کردن استعداد کسانی که داراي معلولیت ظاهري هستند اما توانایی فنی و مهارتی بالایی

 
دارند در این دوره با همکاري سازمان فنی حرفه اي و بهزیستی پیگیري شد و جریان بازتوانی مهارتی این مجموعه مورد توجه قرار گرفت. 

 
وي در خصوص آموزش مهارتی سربازان وظیفه، خاطر نشان کرد: با فراگیري آموزش فنی و حرفه اي این دوره با ارزش بیشتري سپري می شود. 

شریعتمداري افزود: آموزش مهارتی سربازان می تواند براي پیدا کردن شغل مناسب بعد از سربازي بسیار موثر باشد، هم در معاونت اشتغال و هم در

 
سازمان فنی و حرفه اي توسعه این آموزش ها به طور ویژه دنبال می شود. 

آیین گشایش نوزدهمین دوره مسابقات ملی مهارت، بهره برداري از 345 مرکز جوار و بین کارگاهی، رونمایی از 500 استاندارد آموزشی و بهار
آموزش هاي فنی و حرفه اي با توسعه اختیار نقش آفرینان در بخش خصوصی و آموزشگاه هاي آزاد، صبح امروز با حضور "اسحاق جهانگیري" معاون
اول رئیس جمهور، "محمد شریعتمداري" وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، "محسن حاجی میرزایی" وزیر و آموزش و پرورش و "علی اوسط

 
هاشمی" رئیس سازمان فنی و حرفه اي کشور در این سازمان برگزار شد. 

در حاشیه مراسم، معاون اول رئیس جمهور، وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، وزیر و آموزش و پرورش و رئیس سازمان فنی و حرفه اي کشور از
نمایشگاه توانمندي مهارت آموزارن در حوزه هاي رباتیک، مکاترونیک، طراحی مهندسی مکانیک، جواهر سازي و خراطی بازدید و با مهارت آموزان

 
گفت و گو کردند. 

نوزدهمین دوره مسابقات ملی مهارت، به صورت نمادین در رشته هاي لوله کشی و اجراي سیستم هاي گرمایشی با 8 رقابت کننده از استان هاي
سمنان، بوشهر، خراسان رضوي، اردبیل، ایلام، زنجان، یزد و کردستان در مرکز تربیت مربی کرج برگزار شد.



روایتی از ترند شدن هشتگ «در دانشگاه آزاد چه خبر است»

منبع: ایسکاشماره خبر:  247  |  تاریخ: 1400/05/09

موج توییتري که این روزها علیه دانشگاه آزاد شکل گرفته ظاهراً آنچنان هم صداي استادان و کارکنان نیست.

 موج توییتري که این روزها علیه دانشگاه آزاد شکل گرفته ظاهراً

 
آنچنان هم صداي استادان و کارکنان نیست. 

به گزارش خبرنگار گروه دانشگاه خبرگزاري ایسکانیوز؛ گذران معیشت در دوران 8 ساله «تدبیر و امید» سخت شده است. افزایش حقوق ها در تورم
هاي 40 و 50 درصدي گم می شود و اثرخود را از دست می دهند. این سختی مختص یک قشر و یک طبقه نیست تقریبا تمام اقشار با این مشکل

 
دست به گریبان اند. کارمند و معلم و استاد دانشگاه در گیر و دار معیشت و دانشجو هم درپی راهی براي تامین شهریه. 

دانشگاه آزاد که از بودجه نفت بی بهره است از یک سو باید پاسخگوي دانشجویان باشد که در بحبوحه کرونا مثل همه دانشجوها نسبت به برخی
سامانه ها و آموزش هاي مجازي معترض اند و از سوي دیگر معیشت در معرض خطر کارکنان دانشگاه را بهبود بخشد. دانشجوها می گویند: «شهریه
زیاد است؛ ما این همه پول می دهیم اما استاد کم فروشی می کند.» حرف دانشجوها این است که چرا برخی استادان کلاس هاي خود را تشکیل

 
نمی دهند؟ چرا براي راهنمایی پایان نامه، دسترسی به استاد سخت است؟ چرا استاد براي سواد دانشجو دل نمی سوزاند؟ 

 
استاد هم اعتراض دارد. دغدغه معیشت دارد و معترض که چرا حقوقش کم است. حقوق خود را با استادان دانشگاه هاي دولتی مقایسه می کنند. 

این وسط مدیران دانشگاه هم باید دانشجوها را به عنوان خدمت گیرنده سازمان خود راضی نگه دارند و هم باید کاري کنند که استادان به عنوان
کارکنان سازمان، نسبت به وظیفه خود متعهد بمانند. انتظار اینکه دانشگاه آزاد اسلامی بدون توجه به مشکلات اقتصادي جامعه، شهریه را بدون

 
حساب و کتاب بالا ببرد تا بتواند حقوق استادان را بالاتر ببرد؛ انتظار به جایی نیست. 

وضعیت فعلی در مجموعه اي با بیش از 40 سال قدمت قطعا برآیند تصمیمات امروز مدیران نیست؛ مجموعه اي که زمانی با وجود وفور دانشجو و
درآمد حاصل از شهریه می توانست براي این روزهاي سخت هم پیش بینی داشته باشد تا کار به شرایط سخت اقتصادي نرسد. به هرحال باید در

 
شرایط فعلی هم مدیریت دانشگاه آزاد اسلامی به نفع خانواده دانشگاه که کارمندان و استادان و دانشجویان هستند تصمیم بگیرد. 

به اذعان کارشناسان اداره دانشگاه آزاد اسلامی با روند گذشته قطعا تا کمتر از یک دهه این دانشگاه را به تعطیلی می کشاند به همین دلیل هم براي
افزایش بهره وري اقتصادي از یک سو؛ بهره وري علمی و پژوهشی که تقریبا به فراموشی سپرده شده بود از سوي دیگر و از همه مهم تر حفظ حیات

 
خود به تحول نیاز داشت. 



مسأله محور شدن، تغییرات گسترده در سیستم هاي آموزشی، توجه به اشتغال دانشجویان، توجه به سراهاي فناوري و نوآوري و افزایش درآمدهاي
غیرشهریه اي از مهمترین اهداف دانشگاه در دوره مدیریت جدید است. تحولی که صرفا با تغییر سیاستگذار و تصمیم گیر اتفاق نمی افتد و مهم تر از

 
مدیر نیازمند تغییر نگرش و همراهی کارکنان و استادان این دانشگاه است. 

درهرحال تغییر و تحولات مطابق میل همه نبود و واکنش برخی افراد در بدنه دانشگاه و بیش از آن بیرون دانشگاه را به دنبال داشت. این واقعیت که
منافع برخی افراد با این نگاه مدیریتی جدید به خطر افتاده غیرقابل انکار است. البته در این بین نباید اعتراضات کارکنان و استادان دانشگاه نادیده

 
گرفته شود و باید به دغدغه هاي این افراد به عنوان سرمایه هاي انسانی دانشگاه توجه شود. 

در ماه هاي اخیر و در کنار برخی اعتراضات واقعی کارکنان و استادان دانشگاه، برخی از این موقعیت سواستفاده کرده اند و هجمه هاي تخریبی خود
را علیه مدیران دانشگاه و برنامه هاي تحولی آن آغاز کرده اند. این موج هاي تخریبی در فضاي مجازي هم بسیار پررنگ بوده و از انتشار فیش هاي

 
حقوقی دروغین براي مدیران دانشگاه تا ترند کردن هشتگ علیه دانشگاه آزاد در توییتر ادامه داشته است. 

در موج توییتري اخیر علیه دانشگاه آزاد که از ابتداي خرداد 1400 شروع شده است؛ هشتگ هاي «عزل طهرانچی و معاونین»، «به داد اساتید

 
دانشگاه آزاد برسید»، «در دانشگاه آزاد چه خبر است» و «همسان سازي حقوق دانشگاه آزاد با وزارتین»؛ توسط کاربران استفاده شده است. 

طبق آمار موسسه پژوهشی «بتا»، در این مدت نزدیک به 700 هزار توییت با هشتگ هایی علیه دانشگاه آزاد منتشر شده است که تنها 3.5 درصد

 
آنها توییت اصلی و مابقی ریتوییت است. 

مرکز پژوهشی بتا با استفاده از «علم داده و شبکه» (data science) و «تحلیل داده» (data analysis) داده هاي خام یا همان اطلاعات را
مورد تجزیه و تحلیل قرار می دهد و از آنجا که این براي تحلیل هاي خود از سامانه هاي مختلف جمع آوري داده ها استفاده می کند، دقیقترین

 
نتایج را در میان شرکت هاي تحلیل داده ارایه می کند. 

تحلیل هاي این موسسه نشان می دهد که کل توییت هاي که در این موج ایجاد شده توسط 316 کاربر بوده است. البته مشارکت کننده ها در این
موج توییتري فقط همین 316 کاربر نبوده اند و مابقی کاربران که به رقمی حدود 2 هزار نفر می رسد صرفا ریتوییت کننده بوده اند. عجیب تر آنکه
تنها 316 اکانت در مجموع 90 درصد کل توییت ها و ریتوییت هاي این موج را منتشر کرده اند و 2هزار نفر دیگر تنها 10 درصد مشارکت داشته اند.

 
 

چند نکته مهم در این آمار توجه را جلب می کند که گمانه زنی درباره سازماندهی بودن رباتی یا انسانی براي ترند کردن این موج را تقویت می کند.
یک اینکه بخش عمده کاربران در چند ماه اخیر ایجاد شده اند که به گفته کارشناسان تحلیل محتوا و داده در یک موج توییتري طبیعی کاربران



قدیمی نیز حضور دارند. دوم فعالیت 300 اکانت اصلی به صورت انحصاري فقط توییت زدن درباره دانشگاه آزاد بوده است و سوم اینکه تعداد توییت

 
منتشر شده توسط برخی از این اکانت ها به بیش از 600 توییت می رسد که نشان دهنده سازماندهی رباتی یا انسانی بوده است. 

فعال ترین کاربر در این موج توییتري کاربري با نام «F2256» است. اکانت این کاربر اردیبهشت 1400 (ماه می 2021) ایجاد شده است و در همین
دو ماه فعالیت، 29 هزار و 500 توییت منتشر کرده است. بررسی صفحه این اکانت نشان می دهد که تمام توییت هاي منتشر شده وي حاوي هشتگ

 
هایی علیه دانشگاه آزاد است. 

 
 

در این بین اما توییت یک سلبریتی سیاسی اجتماعی اقتصادي فرهنگی روانشناسی و ... بیش از دیگر کاربران جلب توجه می کند چرا که پرلایک
ترین پست بوده است. علی اکبر رائفی پور که رسانه و موج ها و استفاده از آنها را به خوبی می شناسد در حالی از این هشتگ استفاده کرده است و
اتفاقات در حال رخداد دانشگاه آزاد را افتضاح عنوان کرده که در برابر پرسش مخاطبان خود که پرسیده اند: چه اتفاقی در دانشگاه آزاد صورت
گرفته؛ سکوت کرده است و هیچ توضیحی نداده است. ضمن اینکه بعد از این هم، توییت دیگري درباره این منتشر نکرده و به قول خودش این

 
افتضاح را پیگیري نکرده است. 



 
 



 
 

 
 



آمارها و بررسی اکانت ها نشان میدهد این موج صرفا یک حرکت رباتی نبوده و سازماندهی انسانی و ایجاد تعداد زیادي اکانت هاي با نام هاي مشابه
توسط تعداد اندکی از کاربران نیز در این موج دخالت داشته اند اما سوال مهمی که پیش می آید؛ این است که چرا افرادي باید با صرف هزینه ، سعی

 
در ایجاد جو رسانه اي علیه دانشگاه آزاد و تغییرات آن دارند؟ 

البته ورود برخی افراد به این موضوع، آن هم بدون داشتن اطلاعات دقیق، باعث شده که درصد پایینی از موج سازي توسط کاربران واقعی شکل
بگیرد مثلا در بین توییت هایی که از این هشتگ ها استفاده کرده اند؛ توییت علی اکبر رائفی پور بیش از 7 هزار لایک دریافت کرده است؛ در حالی
که طبق آمار تحلیلی موسسه «بتا»، میانگین لایک گرفتن هر توییت در این موج توییتري کمتر از یک است. اتفاقی که با توجه به موارد و اطلاعات

 
ذکر شده کمتر از 10 درصد موج را به خود اختصاص داده اند. 

نحوه فضاسازي انجام شده علیه دانشگاه آزاد در فضاي توییتر نشان می دهد که یک فعالیت سازماندهی شده رباتی و انسانی براي ایجاد موج توییتري
علیه دانشگاه آزاد استفاده شده است. برخی از افراد حاضر در بدنه دانشگاه آزاد هم بدون اینکه از نیت واقعی افرادي که این سازماندهی را انجام داده

 
اند به خاطر دغدغه هاي خود با این موج همراه شده اند. 

اعتراض نه تنها بد نیست که اثرات مثبتی هم دارد اساسا بخشی از مشکلات امروز دانشگاه آزاد به خاطر سکوتی است که در سال هاي گذشته نسبت
به حیف و میل سرمایه هاي دانشگاه صورت گرفت. فضاي بسته و مدیریت آن زمان به اعضاي هیأت علمی این اجازه را نمی داد که اساتید خود را
شریک در مدیریت دانشگاه بدانند. امروز این فضا به وجود آمده است و باید از آن براي ترمیم برند دانشگاه آزاد در جامعه استفاده کرد؛ چرا که چنین

 
چیزي اثر آن را به صورت دائمی در زندگی همه کارکنان دانشگاه خواهد گذاشت. 

انتهاي پیام/



جوان تبریزي، مدال برنز مسابقات بین المللی اختراعات و نوآوري را کسب کرد

منبع: ایسناشماره خبر:  248  |  تاریخ: 1400/05/09

مخترع جوان تبریزي با اختراع "معجون سلامتی، درمانی و تغذیه اي عسل" در مسابقات بین المللی اختراعات و نوآوري هاي سوئیس ویژه
اعضاي فدراسیون جهانی مخترعان، مدال برنز را کسب کرد.

 جواد دستیافته متولد سال 1362 داراي مدرك تحصیلی

 
کارشناسی ارشد مدیریت بازرگانی بین الملل است که برنده ي سه مدال طلا و نقره در مسابقات جهانی اختراعات شده است. 

او یکی از تولیدکننده هاي عسل طبیعی است که توانسته پنج محصول درمانی شامل معجون درمانی، تغذیه اي، ورزشی، جنسی و ماسک زیبایی و

 
سلامتی را با استفاده از عسل تولید کند. 

جواد دستیافته در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به شرکت معجون سلامتی، درمانی و تغذیه اي در مسابقات بین المللی اختراعات و نوآوري هاي

 
سوئیس، گفت: توانستم در این مسابقه با معجون عسل در قالب محصول دارویی و درمانی، مدال برنز را کسب کنم. 

وي با بیان این که فدراسیون جهانی مخترعان یکی از سازمان هاي پیشرو در حوزه اختراع و نوآوري درجهان است، گفت: یکی از مهم ترین اهداف
اصلی فدراسیون، بسترسازي و قدردانی از جامعه مخترعان و نوآوان بوده است. برهمین اساس فدراسیون پس از دریافت مصوبات لازم با اعمال

 
تمهیدات ویژه فرصت عضویت در بخش INV را براي مخترعان سراسر جهان فراهم کرده است. 

 
 



وي بیان کرد: در جریان این مسابقات، 650 اختراع از 35 کشور جهان در این رویداد ثبت نام کرده بودند، کشورهایی مانند آمریکا، کانادا، استرالیا،

 
مراکش، ایران، قطر، بحرین، انگلستان، لبنان، لهستان، چین و غیره در این عرصه حضور داشتند. 

این مخترع با اشاره به اعلام نتایج اولین دوره مسابقات آنلاین بین المللی اختراعات و نوآوري ها ویژه اعضاء فدراسیون جهانی مخترعان، گفت: اولین
دوره مسابقات بین المللی مخترعان و مبتکران، ویژه اعضاي INV ، از تاریخ 18 تا 20 ژوئیه 2021 برابر با 27 الی 29 تیر ماه 1400 به صورت
مجازي و آنلاین برگزار شدو مخترعان ایرانی حائز شرایط عضویت در این بخش نیز مانند سایر مخترعان از سراسر جهان حضور پررنگی داشتند و

 
اکثرا موفق به دریافت گواهی عضویت شدند. 

وي با اشاره به فعالیت طولانی مدت خود در زمینه تولید عسل طبیعی، اظهار کرد: علی رغم حجم بالاي تولید عسل در ایران و داشتن رتبه بالاي

 
جهانی، در زمینه صادرات این محصول نسبت به سایر کشورها بسیار ضعیف عمل می کنیم. 

وي محافظت از محیط زیست و رونق اقتصادي در جامعه را از اهداف تولید کالاي معجون سلامتی، درمانی و تغذیه اي عسل خود عنوان کرد و گفت:
اگر زنبور عسلی در جهان وجود نداشته باشد کره ي زمین در مدت سه سال به مکانی تاریک، خشک و بدون اکوسیستم دامی تبدیل می شود،
تمامی گردافشانی ها در جهان توسط زنبور عسل انجام می شود برهمین اساس دنیاي بدون زنبور عسل به دنیایی بدون گیاه و درخت تبدیل خواهد

 
شد. 

دستیافته ادامه داد: با توجه به این که جوامع جهانی درگیر محیط زیست و بیماري هاي خاص مانند سرطان هستند، طی چند سال گذشته با انجام

 
مطالعات گسترده در مورد عسل، توانستم چند کالاي فرآوري شده تلفیق با عسل طبیعی، مواد کانی، آلی، معدنی و گیاهی تولید کنم. 

وي با اشاره به تولید معجون سلامتی، درمانی و تغذیه اي از عسل طبیعی، بیان کرد: این کالاي درمانی به پنج قسمت مختلف تقسیم شده که شامل

 
معجون درمانی، تغذیه اي، ورزشی، جنسی و ماسک زیبایی و سلامتی است. 

این مخترع با اشاره به مزایاي معجون تولید شده از عسل، افزود: ماسک زیبایی عسل با مخلوط موادي در درمان سینوزیت و میگرن نیز موثر است،

 
همچنین با تغییر ترکیبات، معجون درمانی در رفع مشکل تنبلی تخمدان بانوان و سرعت و مقدار اسپرم آقایان تاثیر مثبت دارد. 

وي با بیان این که هدف اصلی از تولید معجون درمانی عسل، درمان سرطان و کاهش دوره ي درمان بیماران سرطانی بود، گفت: محافظت بدن در
برابر سرطان ها، افزایش ایمنی بدن، درمان تنبلی تخمدان بانوان، افزایش مقدار و تحرك اسپرم هاي آقایان از جمله مزایاي تولید این معجون درمانی

 
است. 

دست یافته با بیان این که معجون عسل براي درمان بیماران دیابتی نیز موثر است، گفت: استفاده از ترکیب داروي عسل همراه با مقداري گیاه، سایر

 
کالاهاي زنبور عسل و یک فلز خاص، باعث کاهش 150 واحد قند خون بیمار دیابتی می شود. 

وي در بخش دیگر سخنان خود با اشاره به فعالیت مجموعه تولیدي عسل، گفت: در مجموعه ي تولیدي عسل، براي بیش از 120 نفر اشتغال زایی

 
شده است. 



 
 

انتهاي پیام



جهانگیري: در مقطعی از تلویزیون به عنوان «اتاق شیطان یاد» می شد، اما امروز در همه

روستاها از تجهیزات دنیاي ارتباطات استفاده می شود / نباید زمانی که با یک پدیده جدید

روبرو می شویم تنها به فکر عوارض ...

منبع: انتخابشماره خبر:  249  |  تاریخ: 1400/05/09

معاون اول رییس جمهور با تاکید بر اینکه اتکا بر فناوریهایی نظیر آي تی و آي سی تی موجب افزایش شفافیت است، تصریح کرد: امکانپذیر
نیست که در دنیاي امروز مطلبی را از مردم مخفی و یا بر آنها تحمیل کرد. امروز نمی توان به مردم دروغ گفت. کشور در مرحله اي قرار

دارد که نمی توان به مردم چیزي گفت ولی کار ...

معاون اول رییس جمهور با تاکید بر اینکه اتکا بر فناوریهایی نظیر
آي تی و آي سی تی موجب افزایش شفافیت است، تصریح کرد:
امکانپذیر نیست که در دنیاي امروز مطلبی را از مردم مخفی و یا
بر آنها تحمیل کرد. امروز نمی توان به مردم دروغ گفت. کشور در
مرحله اي قرار دارد که نمی توان به مردم چیزي گفت ولی کار

 
دیگري انجام داد. 

به گزارش «انتخاب»، جهانگیري صبح امروز (شنبه) در آیین
افتتاح نوزدهمین دوره مسابقات ملی مهارت که در سازمان آموزش
فنی-حرفه اي کشور و با حضور روساي سازمانهاي فنی-حرفه اي
سراسر کشور برگزار شد، به ورود دانش و فناوري هاي نوین در
فضاي جدید جهانی و ورود به داخل کشور اشاره و تصریح کرد:

 
نباید زمانی که با یک پدیده جدید روبرو می شویم تنها به فکر عوارض سیاسی و اجتماعی و ممنوعیت استفاده از آن پدیده باشیم. 

معاون اول رییس جمهور با تاکید بر اینکه باید از گذشته درس عبرت گرفت، به مقاومت در استفاده از همه پدیده هاي نو نظیر راه آهن، تلویزیون،
ویدیو و ماهواره اشاره کرد و گفت: در مقطعی از تلویزیون به عنوان اتاق شیطان یاد می شد. این در حالی است که امروز در همه روستاهاي کشور از
این تجهیزات دنیاي ارتباطات استفاده می شود. باید در نظر داشت که با علم و فناوري نمی توان مبارزه کرد البته این مباحث نیازمند قواعد و قوانین

 
حکمرانی دقیقی هستند که باید به درستی نوشته شود. 

وي افزود: ممکن است شبکه اي در فضاي مجازي ایجاد و تحت تاثیر سیاست هاي جایی از دنیا قرار داشته باشد و عوارضی براي کشور به وجود آورد
اما باید در نظر داشت که نمی توان با مردم خود مبارزه کرد و پیشرفت کشور در سازگاري، گفتگو و جلب مشارکت مردم براي وضع قوانین جدید

 
است. 

جهانگیري با تاکید بر اینکه اتکا بر فناوریهایی نظیر آي تی و آي سی تی موجب افزایش شفافیت است، تصریح کرد: امکانپذیر نیست که در دنیاي
امروز مطلبی را از مردم مخفی و یا بر آنها تحمیل کرد. امروز نمی توان به مردم دروغ گفت. کشور در مرحله اي قرار دارد که نمی توان به مردم

 
چیزي گفت ولی کار دیگري انجام داد. 

معاون اول رییس جمهور با اشاره به فعالیت اقتصادي چندین میلیون ایرانی در فضاي مجازي و اینترنت، ادامه داد: اینترنت از مواضع آشکار عدالت
خواهی در کشور است تا جایی که یک روستایی در منطقه خاش در سیستان بلوچستان با استفاده از اینترنت و ایجاد کسب و کار توانسته کالاهاي
خود را با جلب مشتري به سراسر دنیا بفروشد که این مهم از مزایاي بسیار زیاد گسترش اینترنت و پهناي باند در کشور است که با تلاش هاي دولت

 
تدبیر و امید فراهم شده است. 



وي همچنین با اشاره به شیوع بیماري کرونا تصریح کرد: اگر اینترنت، پهناي باند و امکانات و زیرساخت هاي فضاي مجازي در این دولت توسعه
نیافته بود کشور با مشکلات عدیده اي روبرو می شد. اگر پهناي باند در کشور ایجاد نمی شد 14 میلیون دانش آموز، 900 هزار معلم، 4 میلیون
دانشجو و اساتید دانشگاه نمی توانستند از طریق شبکه هاي مجازي و همچنین شبکه شاد در آموزش و پرورش کلاسها و آموزش هاي خود را برقرار

 
کنند. 

جهانگیري تاکید کرد: در حال حاضر 20 میلیون خانوار با بهره گیري از فضاي مجازي و اینترنتی می توانند وام قرض الحسنه دریافت و یا خرید

 
الکترونیکی داشته باشند. دنیاي مجازي و اینترنت و اقتصاد مرتبط با این بخش دنیاي متفاوتی خواهد بود. 

معاون اول رییس جمهور با تاکید بر اینکه هنر مراکز فنی و حرفه اي در کشور این است که تحلیلی دقیق نسبت به آینده اقتصاد کشور و جهان
داشته باشند، افزود: افراد باید متناسب با تحلیل هاي اقتصادي به روز آموزش ببینند تا منبع درآمد براي خود داشته باشند. به منظور تحقق این مهم

 
در جلسات اول شوراي آموزش فنی و حرفه اي سیاست هاي مبتنی بر آینده پژوهی و علم بروز، اقتصادي جهانی و حرکت اقتصادي کشور اتخاذ شد. 

وي با بیان اینکه اگر مهارت آموزي سنتی و مدرن متناسب با شرایط جدید جایگاه خود در کشور را پیدا کند مسائل کشور حل می شود، ادامه داد:
افراد داراي مهارت حتما می توانند شغل پیدا کنند و یا تبدیل به یک کارآفرین شوند. در یکی از بازدیدهاي خود از دانشگاه فنی و حرفه اي از رییس
سازمان فنی و حرفه اي پرسیدم که چند نفر از فارغ التحصیلان از دانشگاه هاي مرتبط با این سازمان می توانند بعد از فارغ التحصیلی صاحب شغل و
یا منبع درآمد شوند که رییس این سازمان با اطمینان بالایی اعلام کرد که درصد بالایی از فارغ التحصیلان از دانشگاه ها و هنرستان هاي مرتبط با

 
این سازمان می توانند صاحب شغل شوند. 

جهانگیري با بیان اینکه افرادي که در جامعه دوره هاي مهارت آموزي را در مراکز فنی حرفه اي طی کرده اند به درجه اي می رسند که با اعتماد به
نفس بالا می توانند در کشور کار ایجاد کنند، افزود: آموزش مهارت می تواند به بالا رفتن اعتماد به نفس فرد کمک بالایی نماید تا جایی که خود را

 
کارآفرین بداند و با ریسک بالا به ایجاد اشتغال در کشور و سرمایه گذاري مبادرت نماید. 

معاون اول رییس جمهور با تاکید بر اینکه توانمندي و بالندگی ملی کشور با ایجاد مهارت افزایش می یابد، ادامه داد: اگر نیروي بیکار در کشور وجود
داشته باشد، سرمایه بزرگی از کشور هدر می رود و نیروي انسانی سرمایه اي است که به وسیله آن می توان اقتصاد بزرگ کشور را به نقطه اي

 
برسانیم که بیکاري در کشور با توجه به مهارت افزایی کاهش یابد. 

وي تبدیل مهارت آموزي به فرهنگ عمومی و گفتمان غالب در جامعه را مهمترین رسالت سازمان فنی و حرفه اي توصیف و تاکید کرد: مقام معظم
رهبري دو مبناي توسعه و تولید علم و فناوري را در کشور بنا گذاشته اند که الان تبدل به گفتمان غالب در کشور شده است و توسعه و پیشرفت

 
ایران بدون توسعه علم امکانپذیر نیست. 

جهانگیري همچنین به تعداد بالاي فارغ التحصیلان در دانشگاه هاي کشور با مدارك بالاي تحصیلی اشاره کرد و افزود: زمانی در جامعه همه به دنبال
این بودند که در رشته هاي پزشکی و مهندسی تحصیل کنند و یا با مدارك دکتري فارغ التحصیل شوند بطوریکه امروز تعداد زیادي از افراد با
مدارك تحصیلی عالی در کشور وجود دارند اما نمی توانند با این مدارك منبع درآمدي براي خود و خانواده ایجاد کنند. متاسفانه در حال حاضر

 
شاهد هستیم که افراد با مدارك بالا و حتی دکتري و فوق لیسانس آزمون هاي مشاغل پایین شرکت می کنند. 

 
وي ادامه داد: عنوان دانشگاهی زمانی به کار می آید که براي تولید کار و بعنوان منبع درآمد استفاده شود. 

معاون اول رییس جمهور همچنین بر بروزرسانی دانش کارگران و مدیران خط تولید در کارخانه ها و بنگاه هاي اقتصادي تاکید کرد و افزود: باید
کسانی که در یک بنگاه اقتصادي مشغول به کار است بدانند دستگاهی که با آن کار می کنند در طول زمان چه تغییراتی داشته است و با بروز رسانی
و بهره وري به بنگاه اقتصادي خود کمک نمایند. مهمترین اتفاق براي نیروي انسانی در بنگاه اقتصادي آموزش هاي مداوم، بروز و مبتنی بر یافته

 
هاي جدید علمی است. 



وي در بخش دیگري از سخنان خود با تاکید بر اینکه تردیدي نیست مهمترین و اصلی ترین وظیفه مردم و مسئولان توسعه ایران است، اظهار داشت:
باید پیشرفت و توسعه ایران به جایگاهی برسد که مردم از اینکه در ایران زندگی می کنند و ایرانی هستند به خود افتخار کنند. تنها گذشته ایران

 
افتخارآمیز نیست بلکه باید امروز همه ایرانیان به جایگاهی رفیع از رفاه، توسعه و اشتغالزایی و زندگی آبرومندانه برسند. 

جهانگیري با بیان اینکه توسعه مسیر جدیدي نیست که خلق کنیم بلکه راهی است که همه دنیا با موفقیت طی کرده اند، ادامه داد: توسعه نیازمند

 
سیاست هاي عالمانه و منطبق با فرهنگ جامعه و مسائل محلی هر کشور است و باید در این مسیر از تجارب موفق سایر کشورها بهره بگیریم. 

معاون اول رییس جمهور با تاکید بر اینکه توسعه پایدار بدون توسعه علمی و فناوري ممکن نیست، افزود: هیچ کشوري نمی تواند تنها بر منابع
طبیعی خدادادي تکیه کند و شاید در برهه اي از زمان با استفاده از مواهب این منابع طبیعی اقتصادي بزرگ با رفاه و زیرساخت هاي توسعه اي
داشته باشد ولی اگر این کشور متکی به توسعه پایدار و توجه به مباحث انسانی و علم و براساس پیش بینی آینده از اقتصاد توسعه نباشد باید منتظر

 
روزي باشد که این منابع تمام می شود و مردم این کشور به چرخه فقر ورود پیدا می کنند. 

وي با تاکید بر اینکه باید توسعه مبتنی بر توسعه علمی، فناوري و آینده اقتصاد ایران باشد، ادامه داد: باید اقتصاد ایران از اتکا بر منابع طبیعی به

 
اقتصاد دانش بنیان، نخبه محور و با نگاه به دنیاي دیجیتال باشد. 

معاون اول رییس جمهور تصریح کرد: توسعه منابع انسانی اولویت نخست کشور است و کشوري که نیروي انسانی زبده که از هر نظر توانایی تولید کار

 
و ثروت دارد، مسیر توسعه را به سرعت به خوبی طی می کند. 

جهانگیري با اشاره به اینکه در چهل سال گذشته طبق شاخص هاي بین المللی جایگاه و رتبه خوبی در توسعه انسانی در جمهوري اسلامی ایران
بوجود آمده است، ادامه داد: نوآوري و خلاقیت مهمترین ویژگی ها در بحث توسعه انسانی است و دانشگاه هاي بزرگ به این سمت می روند که
دانشگاه هاي نسل جدید باید کارآفرین بوده و تنها به فارغ التحصیل دانشجویان خود فکر نکرده بلکه به دنبال پرورش کارآفرین و یک فرد توانا به

 
تولید و خلق کار باشند. 

وي همچنین به اهمیت آموزش و پرورش در شکل گیري پرورش نیروي انسانی در کشور اشاره و تصریح کرد: در کنار آموزش هاي کلاسیک در
وزارت خانه هاي آموزش و پرورش، علوم، تحقیقات و فناوري و بهداشت و درمان و آموزش پزشکی نیاز به آموزش هاي مکمل دیگري است که از
ضرورت هاي اجتناب ناپذیر براي زندگی فردي و اجتماعی آحاد جامعه است که در غیر اینصورت نمی تواند از توانمندي هاي شخصی و زندگی

 
اجتماعی بهره کامل را ببرد. 

جهانگیري با اشاره به اینکه طبق تحلیل جامعه شناسان در حال عبور از دوران مخاطره آمیز و با مخاطرات متعددي هستیم ادامه داد: از یک طرف
تحریم و فشارهاي اقتصادي علیه کشور، زندگی مردم را سخت کرده است، همچنین مخاطره کرونا تمام ابعاد زندگی مردم را تحت تاثیر قرار داده و
در کنار این مسائل مشکلات محیط زیستی و مخاطرات طبیعی نیز جامعه را با خطراتی روبرو کرده است که البته این کشور براي عبور از این
مخاطرات و دور زدن تنگناها نیازمند مجموعه از آموزش هاي مکمل است تا از دل تهدید فرصت بوجود آید و با کمک یکدیگر بتوانیم از این

 
مخاطرات با موفقیت عبور کنیم. 

معاون اول رییس جمهور خاطر نشان کرد: باید جهت گیري آموزش مهارت هاي فنی حرفه اي به این سمت رود تا انسانی توانمند بسازد تا بتواند در

 
زندگی فردي و اجتماعی تغییر بوجود آورد. 

وي همچنین بر اهمیت آموزش مهارت هاي قدیمی و سنتی در کنار آموزش هاي مدرن در دنیا تاکید کرد و گفت: مهارت هاي سنتی از جمله
ساختمان سازي، کارهاي فیزیکی و مکانیکی در یک جامعه مدرن همچنان یک نیاز جدي است اما مهمترین موضوعی که باید جهت گیري آموزش

 
هاي فنی و حرفه اي در دانشگاه ها و هنرستان هاي کشور باشد این مهم است که اقتصاد جهان به چه سمتی می رود و به چه نیرویی نیاز دارد. 

جهانگیري ضرورت کاهش اتکا به درآمدهاي نفتی را از سیاست هاي اصلی کشور خواند و با اشاره به کاهش درآمدهاي نفت پس از تحریم هاي
آمریکا، گفت: باید از همه ظرفیت هاي کشور براي توسعه و کاهش فقر در کشور استفاده شود. امکان ندارد که یک ایرانی دلسوز آینده ایران و مردم



 
کشورش باشد و نسبت به این مساله دغدغه نداشته باشد. نباید این پندار در جامعه بوجود آید که بر مردم با مشکلات معیشتی حکومت کنیم. 

معاون اول رییس جمهور در ابتداي سخنان خود با ابراز خرسندي از حضور در سازمان آموزش فنی و حرفه اي در روزهاي پایانی دولت از تمامی

 
دست اندرکاران و فعالان آموزش مهارت هاي فنی و حرفه اي در سراسر کشور قدردانی کرد. 

شریعتمداري وزیر کار، رفاه و تامین اجتماعی نیز در این مراسم با تاکید بر اینکه بکارگیري نیروهاي جوان و بانوان منشا خدمات گسترده اي در
سازمان فنی و حرفه اي شده است ادامه داد: نهضت مهارت افزایی که با همت دولت تدبیر و امید در کشور بوجود آمده است بدون همکاري

 
صنعتگران و کارآفرینان امکانپذیر نیست. 

وي همچنین تولید محصولات فرهنگی دییجیتال و الکترونیک، آموزش مهارت هاي فنی و حرفه اي در دانشگاه ها و مدارس علی رغم شروع کرونا،
بالا بردن سطح آموزش معلولان و بازتوانی مهارت آسیب دیدگان اجتماعی و همچنین توان افزایی روستاییان و عشایر را از جمله اقدامات وزارت کار،

 
رفاه و تامین اجتماعی و همچنین سازمان فنی و حرفه اي در دولت دوازدهم برشمرد. 

حاجی میرزایی وزیر آموزش و پرورش نیز با تاکید بر اینکه مهارت هاي فنی و حرفه اي مهمترین مهارت ها براي مشارکت موثر اجتماعی است،
افزود: آموزش مهارت هاي فنی و حرفه اي در هنرستان هاي کشور تا جایی که 50 درصد دانش آموزان دوره متوسطه قادر به گذراندن این آموزش
ها و مهارت ها باشند از اولویت هاي جدي این وزارتخانه است و خوشبختانه اقبال اجتماعی به یادگیري مهارت هاي فنی و حرفه اي در کشور در

 
حال افزایش است. 

همچنین در این مراسم با حضور جهانگیري و بصورت ویدئو کنفرانسی از 354 مرکز جوار و بین کارگاهی بهره برداري و همچنین از 500 استاندارد

 
جهانی رونمایی شد. 

پیش از این مراسم نیز دکتر جهانگیري از نمایشگاهی که توانمندي هاي نیروهاي آموزش دیده در سازمان فنی و حرفه اي در بخش هاي رباتیک،
خراطی، جواهر سازي، طراحی مهندسی و مکانیک، مکاترونیک و تولیدات محصولات پزشکی و بهداشتی را به نمایش گذاشته بود، بازدید کرد.



با علم و فناوري نمی توان مبارزه کرد / نمی شود به مردم چیزي گفت ولی کار دیگري

انجام داد

منبع: سلام نوشماره خبر:  250  |  تاریخ: 1400/05/09

اسحاق جهانگیري، معاون اول رییس جمهور گفت: در حال حاضر 20 میلیون خانوار با بهره گیري از فضاي مجازي و اینترنتی می توانند وام
قرض الحسنه دریافت کرده یا خرید الکترونیکی داشته باشند. دنیاي مجازي و اینترنت و اقتصاد مرتبط با این بخش دنیاي متفاوتی خواهد

بود.

اسحاق جهانگیري، معاون اول رییس جمهور گفت: در حال حاضر 20 میلیون خانوار با بهره گیري از فضاي مجازي و اینترنتی می توانند وام

 
قرض الحسنه دریافت کرده یا خرید الکترونیکی داشته باشند. دنیاي مجازي و اینترنت و اقتصاد مرتبط با این بخش دنیاي متفاوتی خواهد بود. 

به گزارش سلام نو به نقل از پایگاه اطلاع رسانی معاون اول ریاست
جمهوري، اسحاق جهانگیري در آیین افتتاح نوزدهمین دوره مسابقات
ملی مهارت در سازمان آموزش فنی حرفه اي کشور، به ورود دانش و
فناوري هاي نوین در فضاي جدید جهانی و ورود به داخل کشور اشاره و
تصریح کرد: زمانی که با یک پدیده جدید روبرو می شویم تنها به فکر

 
عوارض سیاسی و اجتماعی و ممنوعیت استفاده از آن پدیده نباشیم. 

معاون اول رییس جمهوري با تاکید بر اینکه باید از گذشته درس عبرت
گرفت، به مقاومت در استفاده از همه پدیده هاي نو نظیر راه آهن،
تلویزیون، ویدیو و ماهواره اشاره کرد و گفت: در مقطعی از تلویزیون به

عنوان اتاق شیطان یاد می شد. این در حالی است که امروز در همه روستاهاي کشور از این تجهیزات دنیاي ارتباطات استفاده می شود. باید در نظر

 
داشت که با علم و فناوري نمی توان مبارزه کرد البته این مباحث نیازمند قواعد و قوانین حکمرانی دقیقی هستند که باید به درستی نوشته شود. 

جهانگیري افزود: ممکن است شبکه اي در فضاي مجازي ایجاد و تحت تاثیر سیاست هاي جایی از دنیا قرار داشته باشد و عوارضی براي کشور به
وجود آورد اما باید در نظر داشت که نمی توان با مردم خود مبارزه کرد و پیشرفت کشور در سازگاري، گفتگو و جلب مشارکت مردم براي وضع

 
قوانین جدید است. 

وي با تاکید بر اینکه اتکا بر فن آوري هایی نظیر آي تی و آي سی تی موجب افزایش شفافیت است، اظهارکرد: امکان پذیر نیست که در دنیاي امروز
مطلبی را از مردم مخفی و یا بر آنها تحمیل کرد. امروز نمی توان به مردم دروغ گفت. کشور در مرحله اي قرار دارد که نمی توان به مردم چیزي

 
گفت ولی کار دیگري انجام داد. 

معاون اول رییس جمهوري با اشاره به فعالیت اقتصادي چندین میلیون ایرانی در فضاي مجازي و اینترنت، ادامه داد: اینترنت از مواضع آشکار عدالت
خواهی در کشور است تا جایی که یک روستایی در منطقه خاش در سیستان بلوچستان با استفاده از اینترنت و ایجاد کسب و کار توانسته کالاهاي
خود را با جلب مشتري به سراسر دنیا بفروشد که این مهم از مزایاي بسیار زیاد گسترش اینترنت و پهناي باند در کشور است که با تلاش هاي دولت

 
تدبیر و امید فراهم شده است. 

جهانگیري درباره شیوع بیماري کرونا گفت: اگر اینترنت، پهناي باند و امکانات و زیرساخت هاي فضاي مجازي در این دولت توسعه نیافته بود کشور با
مشکلات عدیده اي روبرو می شد. اگر پهناي باند در کشور ایجاد نمی شد 14 میلیون دانش آموز، 900 هزار معلم، 4 میلیون دانشجو و اساتید



 
دانشگاه نمی توانستند از طریق شبکه هاي مجازي و همچنین شبکه شاد در آموزش و پرورش کلاس ها و آموزش هاي خود را برقرار کنند. 

جهانگیري تاکید کرد: در حال حاضر 20 میلیون خانوار با بهره گیري از فضاي مجازي و اینترنتی می توانند وام قرض الحسنه دریافت کرده یا خرید

 
الکترونیکی داشته باشند. دنیاي مجازي و اینترنت و اقتصاد مرتبط با این بخش دنیاي متفاوتی خواهد بود. 

معاون اول رییس جمهوري با تاکید بر اینکه هنر مراکز فنی و حرفه اي در کشور این است که تحلیلی دقیق نسبت به آینده اقتصاد کشور و جهان
داشته باشند، افزود: افراد باید متناسب با تحلیل هاي اقتصادي به روز آموزش ببینند تا منبع درآمد براي خود داشته باشند. به منظور تحقق این مهم

 
در جلسات اول شوراي آموزش فنی و حرفه اي سیاست هاي مبتنی بر آینده پژوهی و علم بروز، اقتصادي جهانی و حرکت اقتصادي کشور اتخاذ شد. 

وي با بیان اینکه اگر مهارت آموزي سنتی و مدرن متناسب با شرایط جدید جایگاه خود در کشور را پیدا کند مسائل کشور حل می شود، ادامه داد:
افراد داراي مهارت حتما می توانند شغل پیدا کنند و یا تبدیل به یک کارآفرین شوند. در یکی از بازدیدهاي خود از دانشگاه فنی و حرفه اي از رییس
سازمان فنی و حرفه اي پرسیدم که چند نفر از فارغ التحصیلان از دانشگاه هاي مرتبط با این سازمان می توانند بعد از فارغ التحصیلی صاحب شغل و
یا منبع درآمد شوند که رییس این سازمان با اطمینان بالایی اعلام کرد که درصد بالایی از فارغ التحصیلان از دانشگاه ها و هنرستان هاي مرتبط با

 
این سازمان می توانند صاحب شغل شوند. 

جهانگیري اضافه کرد: افرادي که در جامعه دوره هاي مهارت آموزي را در مراکز فنی حرفه اي طی کرده اند به درجه اي می رسند که با اعتماد به
نفس بالا می توانند در کشور کار ایجاد کنند. آموزش مهارت می تواند به بالا رفتن اعتماد به نفس فرد کمک بالایی کند تا جایی که خود را کارآفرین

 
بداند و با ریسک بالا به ایجاد اشتغال در کشور و سرمایه گذاري مبادرت کند. 

معاون اول رییس جمهوري با تاکید بر اینکه توانمندي و بالندگی ملی کشور با ایجاد مهارت افزایش می یابد، ادامه داد: اگر نیروي بیکار در کشور
وجود داشته باشد، سرمایه بزرگی از کشور هدر می رود و نیروي انسانی سرمایه اي است که با آن می توان اقتصاد بزرگ کشور را به نقطه اي رساند

 
که بیکاري در کشور با توجه به مهارت افزایی کاهش یابد. 

 
تبدیل مهارت آموزش به گفتمان غالب درجامعه مهمترین رسالت سازمان فنی حرفه اي است 

وي تبدیل مهارت آموزي به فرهنگ عمومی و گفتمان غالب در جامعه را مهمترین رسالت سازمان فنی و حرفه اي توصیف و تاکید کرد: مقام معظم
رهبري دو مبناي توسعه و تولید علم و فناوري را در کشور بنا گذاشته اند که الان تبدل به گفتمان غالب در کشور شده است و توسعه و پیشرفت

 
ایران بدون توسعه علم امکانپذیر نیست. 

جهانگیري همچنین به تعداد بالاي فارغ التحصیلان در دانشگاه هاي کشور با مدارك بالاي تحصیلی اشاره کرد و افزود: زمانی در جامعه همه به دنبال
این بودند که در رشته هاي پزشکی و مهندسی تحصیل کنند و یا با مدارك دکتري فارغ التحصیل شوند طوري که امروز تعداد زیادي از افراد با
مدارك تحصیلی عالی در کشور وجود دارند اما نمی توانند با این مدارك منبع درآمدي براي خود و خانواده ایجاد کنند. متاسفانه در حال حاضر
شاهد هستیم که افراد با مدارك بالا و حتی دکتري و فوق لیسانس آزمون هاي مشاغل پایین شرکت می کنند. عنوان دانشگاهی زمانی به کار می آید

 
که براي تولید کار و به عنوان منبع درآمد استفاده شود. 

معاون اول رییس جمهوري همچنین بر به روزرسانی دانش کارگران و مدیران خط تولید در کارخانه ها و بنگاه هاي اقتصادي تاکید کرد و گفت:
کسانی که در یک بنگاه اقتصادي مشغول به کار هستند باید بدانند دستگاهی که با آن کار می کنند در طول زمان چه تغییراتی داشته است و با به
روز رسانی و بهره وري به بنگاه اقتصادي خود کمک کنند. مهمترین اتفاق براي نیروي انسانی در بنگاه اقتصادي آموزش هاي مداوم، بروز و مبتنی بر

 
یافته هاي جدید علمی است. 

وي در بخش دیگري از سخنان خود با تاکید بر اینکه بدون تردید مهمترین و اصلی ترین وظیفه مردم و مسوولان توسعه ایران است، بیان کرد: باید
پیشرفت و توسعه ایران به جایگاهی برسد که مردم از اینکه در ایران زندگی می کنند و ایرانی هستند به خود افتخار کنند. تنها گذشته ایران

افتخارآمیز نیست بلکه باید امروز همه ایرانیان به جایگاهی رفیع از رفاه، توسعه و اشتغال زایی و زندگی آبرومندانه برسند. 



جهانگیري با بیان اینکه توسعه مسیر جدیدي نیست که خلق کنیم بلکه راهی است که همه دنیا با موفقیت طی کرده اند، ادامه داد: توسعه نیازمند

 
سیاست هاي عالمانه و منطبق با فرهنگ جامعه و مسایل محلی هر کشور است و باید در این مسیر از تجارب موفق سایر کشورها بهره بگیریم. 

معاون اول رییس جمهوري با تاکید بر اینکه توسعه پایدار بدون توسعه علمی و فناوري ممکن نیست، افزود: هیچ کشوري نمی تواند تنها بر منابع
طبیعی خدادادي تکیه کند و شاید در برهه اي از زمان با استفاده از مواهب این منابع طبیعی اقتصادي بزرگ با رفاه و زیرساخت هاي توسعه اي
داشته باشد ولی اگر این کشور متکی به توسعه پایدار و توجه به مباحث انسانی و علم و براساس پیش بینی آینده از اقتصاد توسعه نباشد باید منتظر

 
روزي باشد که این منابع تمام می شود و مردم این کشور به چرخه فقر ورود پیدا می کنند. 

 
اقتصاد ایران متکی بر اقتصاد دانش بنیان و با نگاه به دنیاي دیجیتال باشد 

وي با تاکید بر اینکه باید توسعه مبتنی بر توسعه علمی، فناوري و آینده اقتصاد ایران باشد، ادامه داد: باید اقتصاد ایران از اتکا بر منابع طبیعی به

 
اقتصاد دانش بنیان، نخبه محور و با نگاه به دنیاي دیجیتال باشد. 

معاون اول رییس جمهور تصریح کرد: توسعه منابع انسانی اولویت نخست کشور است و کشوري که نیروي انسانی زبده که از هر نظر توانایی تولید کار

 
و ثروت دارد، مسیر توسعه را به سرعت به خوبی طی می کند. 

جهانگیري با بیان اینکه در چهل سال گذشته طبق شاخص هاي بین المللی جایگاه و رتبه خوبی در توسعه انسانی در جمهوري اسلامی ایران بوجود
آمده است، گفت: نوآوري و خلاقیت مهمترین ویژگی ها در بحث توسعه انسانی است و دانشگاه هاي بزرگ به این سمت می روند که دانشگاه هاي
نسل جدید باید کارآفرین بوده و تنها به فارغ التحصیل دانشجویان خود فکر نکرده بلکه به دنبال پرورش کارآفرین و یک فرد توانا به تولید و خلق کار

 
باشند. 

وي همچنین با تاکید بر اهمیت آموزش و پرورش در شکل گیري پرورش نیروي انسانی در کشور ادامه داد: در کنار آموزش هاي کلاسیک در وزارت
خانه هاي آموزش و پرورش، علوم، تحقیقات و فناوري و بهداشت و درمان و آموزش پزشکی نیاز به آموزش هاي مکمل دیگري است که از ضرورت
هاي اجتناب ناپذیر براي زندگی فردي و اجتماعی آحاد جامعه است که در غیر این صورت نمی تواند از توانمندي هاي شخصی و زندگی اجتماعی

 
بهره کامل را ببرد. 

جهانگیري اضافه کرد: طبق تحلیل جامعه شناسان در حال عبور از دوران مخاطره آمیز و با مخاطرات متعددي هستیم. از یک طرف تحریم و
فشارهاي اقتصادي علیه کشور، زندگی مردم را سخت کرده است، همچنین مخاطره کرونا تمام ابعاد زندگی مردم را تحت تاثیر قرار داده و در کنار
این مسایل مشکلات محیط زیستی و مخاطرات طبیعی نیز جامعه را با خطراتی روبرو کرده است که البته این کشور براي عبور از این مخاطرات و دور
زدن تنگناها نیازمند مجموعه از آموزش هاي مکمل است تا از دل تهدید فرصت به وجود آید و با کمک یکدیگر بتوانیم از این مخاطرات با موفقیت

 
عبور کنیم. 

معاون اول رییس جمهوري خاطر نشان کرد: باید جهت گیري آموزش مهارت هاي فنی حرفه اي به این سمت رود تا انسانی توانمند بسازد تا بتواند

 
در زندگی فردي و اجتماعی تغییر بوجود آورد. 

وي همچنین بر اهمیت آموزش مهارت هاي قدیمی و سنتی در کنار آموزش هاي مدرن در دنیا تاکید کرد و گفت: مهارت هاي سنتی از جمله
ساختمان سازي، کارهاي فیزیکی و مکانیکی در یک جامعه مدرن همچنان یک نیاز جدي است اما مهمترین موضوعی که باید جهت گیري آموزش

 
هاي فنی و حرفه اي در دانشگاه ها و هنرستان هاي کشور باشد این مهم است که اقتصاد جهان به چه سمتی می رود و به چه نیرویی نیاز دارد. 

جهانگیري ضرورت کاهش اتکا به درآمدهاي نفتی را از سیاست هاي اصلی کشور خواند و با اشاره به کاهش درآمدهاي نفت پس از تحریم هاي
آمریکا، گفت: باید از همه ظرفیت هاي کشور براي توسعه و کاهش فقر در کشور استفاده شود. امکان ندارد که یک ایرانی دلسوز آینده ایران و مردم

کشورش باشد و نسبت به این مساله دغدغه نداشته باشد. نباید این پندار در جامعه به وجود آید که بر مردم با مشکلات معیشتی حکومت کنیم. 



همچنین در این مراسم با حضور جهانگیري و به صورت ویدیو کنفرانسی از 354 مرکز جوار و بین کارگاهی بهره برداري و همچنین از 500 استاندارد
جهانی رونمایی شد. پیش از این مراسم نیز معاون اول رییس جمهوري از نمایشگاهی که توانمندي هاي نیروهاي آموزش دیده در سازمان فنی و
حرفه اي در بخش هاي رباتیک، خراطی، جواهر سازي، طراحی مهندسی و مکانیک، مکاترونیک و تولیدات محصولات پزشکی و بهداشتی را به

نمایش گذاشته بود، بازدید کرد.



موافقت کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید با تسهیلات اشتغالزایی

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  251  |  تاریخ: 1400/05/09

علمدار یزدي گفت: کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید استان یزد با اعطاي 217 میلیارد تومان تسهیلات به 47 واحد صنعتی استان موافقت
کرد.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
یزد، محمدرضا علمدار یزدي رئیس سازمان صنعت، معدن و
تجارت استان یزد گفت: کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید استان
یزد با اعطاي 217 میلیارد تومان تسهیلات در قالب سرمایه در
گردش، سرمایه ثابت و نوسازي و بازسازي به 47 واحد صنعتی

 
استان موافقت کرد. 

او افزود: از این میزان تسهیلات 148 میلیارد تومان براي سرمایه در گردش 30 واحد صنعتی و 69 میلیارد تومان براي سرمایه ثابت و بازسازي و

 
نوسازي 17 واحد صنعتی به کار گرفته می شود. 

علمدار یزدي خاطر نشان کرد: پرداخت این تسهیلات به ایجاد اشتغال براي 69 نفر و تثبیت اشتغال 855 نفر کمک می کند.



ایجاد اشتغال با راه اندازي خط تولید مایع خوراکی لسیتین سویا در خرمشهر

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  252  |  تاریخ: 1400/05/09

با راه اندازي خط تولید مایع خوراکی لسیتین سویا براي 10 نفر به صورت مستقیم ایجاد اشتغال شد .

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
آبادان،محمد عبدي مدیرعامل شرکت روغن کشی خرمشهر روز
شنبه در آیین بهره برداري از خط تولید مایع خوراکی لسیتین
سویا با بیان اینکه حدود 80 درصد از ماده لسیتین کشور که عمده
مصرف آن در صنایع غذایی ، آرایشی ، بهداشتی و همچنین
خوراك آبزیان است از خارج تامین می شود گفت:نیاز کلی کشور
به لسیتین حدود2 هزار و 500 تن است و در کشور فقط 2 شرکت

 
تولید کننده این محصول فعالیت دارند. 

 
او افزود:با بهره برداري از این خط تولید حدود 40 درصد ماده لسیتین سویا مورد نیاز کشور تامین می شود. 

مدیرعامل شرکت روغن کشی خرمشهر با بیان اینکه کیفیت محصول تولیدي در این کارخانه با نوع خارجی آن قابل رقابت است گفت: تاکنون
خطوط تولیدي این صنعت متکی به تکنولوژي وارداتی بود اما این خط تولیدي که امروز راه اندازي شد تماما متکی به توانمندي صنعتگران داخلی

 
بوده و از لحاظ کیفیت هم قابل رقابت با نمونه خارجی است. 

او ارزآوري را دستاورد دیگر این خط تولید عنوان کرد و افزود: این خط تولید منجر به اشتغالزایی و ارزش افزوده خوبی براي فعالان این شرکت و

 
کارخانه می شود. 

مدیر عامل شرکت روغن کشی خرمشهر با بیان اینکه با راه اندازي این خط تولید براي 10 نفر به صورت مستقیم ایجاد اشتغال شد گفت: لسیتین
ماده فوق العاده ارزشمندي است که در صنایع آرایشی بهداشتی نیز مصرف می شود و به جاي ماده اولیه آن فقط به عنوان نهاده دامی در کنجاله

 
استفاده خواهد شد ضمن انکه این ماده به عنوان ماده فوق العاده ارزشمند جداگانه خالص سازي، بسته بندي و وارد بازار می شود. 

عبدي سرمایه گذاري انجام شده براي راه اندازي این خط تولید را حدود 90 میلیارد ریال عنوان کرد و گفت: در صورتیکه این خط با تکنولوژي

 
خارجی راه اندازي می شد حداقل 300 میلیارد ریال هزینه در بر داشت. 

او گفت: ظرفیت تولید لسیتین در این کارخانه سالانه هزار تن می باشد و امکان افزایش ظرفیت تولید روزانه به نسبت ظرفیت روغن کشی میسر

 
است. 

مدیر عامل شرکت روغن کشی خرمشهر اظهار داشت: روزانه هزار تن روغن کشی از سویا داریم که حدود 2درصد مواد تشکیل دهنده این دانه ها

 
صمغ است که جداسازي و خالص سازي آن وارد بازار خواهد شد. 

شرکت روغن کشی خرمشهر پنج کارخانه زیر مجموعه دارد که شامل کارخانجات تصفیه روغن کشی شماره یک و 2 ورامین، روغن کشی گنجه
رودبار و کارخانجات شوینده اتکا و روغن کشی خرمشهر است.



تلاش براي مقابله با فناوري محکوم به شکست است

منبع: ناطقانشماره خبر:  253  |  تاریخ: 1400/05/09

محمود واعظی رئیس دفتر رئیس جمهور به بررسی طرح موسوم به صیانت از کاربران در فضاي مجازي واکنش نشان داد و تلاش براي مقابله
با فناوري از طریق مسدود کردن را طبق تجربه هاي قبلی محکوم به شکست دانست و اذعان داشت: همه باید بدانیم که اگر نیت مان صرفا

ایجاد محدودیت یا مانع گذاشتن در مقابل توسعه زیرساخت ...

ناطقان: محمود واعظی با بیان اینکه دسترسی به ارتباطات دیتا امروز جزء حقوق پایه شهروندي است، هر گونه تلاش براي تحدید این حق را
محکوم به شکست خواند و گفت: روشن است که مردم هنوز از آنچه طراحان این طرح درباره محتواي آن می گویند قانع نشده اند و هنوز هم متن

 
موثقی از جزئیات طرح در اختیار افکار عمومی قرار نگرفته است. 

واعظی صیانت از کاربران فضاي مجازي و وضع قوانین در زمینه حفاظت
از امنیت و اخلاق در این فضا را امري طبیعی و لازم در جوامع مختلف
دانست اما خاطرنشان کرد: آنچه در این زمینه اهمیت دارد، شفافیت
کامل در مواجهه با مردم و اقناع کامل آنان در خصوص قانون است. مردم
نامحرم نیستند که ما در خفا براي آنها قانون بنویسم و دیوار هاي کوتا

 
وبلند بسازیم. 

وزیر سابق ارتباطات کشور با بیان اینکه «فضاي مجازي فقط چند شبکه اجتماعی بین المللی نیست که براي عدم انتشار برخی اخبار و محتواي
نامناسب آن را ببندیم»، تاکید کرد: اگرچه من هم معتقدم که محتواي غیراخلاقی فضاي مجازي باید مدیریت شود، اما امروز جامعه ایران دانش
بنیان شده و از فضاي مجازي براي کسب علم و آموزش، مهارت یابی، کسب وکار، اشتغال و انواع فعالیت هاي دیگر استفاده می کند. بر همین اساس
هر گونه ایجاد محدودیت در این فضا پیامدهاي قابل توجهی در حوزه اقتصادي، اجتماعی و فرهنگی خواهد داشت و موجب تعطیل شدن کسب

 
وکارهاي فراوان خواهد شد و طراحان طرح صیانت باید به آن توجه کنند. 

واعظی در پایان تلاش براي مقابله با فناوري از طریق مسدود کردن را طبق تجربه هاي قبلی محکوم به شکست دانست و اذعان داشت: همه باید
بدانیم که اگر نیت مان صرفا ایجاد محدودیت یا مانع گذاشتن در مقابل توسعه زیرساخت هاي ارتباطاتی و فضاي مجازي باشد، موفق نخواهیم شد.
اما اگر نیت حقیقتا آنطور که عنوان می شود، صیانت از کاربران است، باید مفاد طرح با شفافیت با مردم درمیان گذشته شده و آنها در خصوص

محتواي آن اقناع شوند.



کارت بازرگانی براي شرکت هاي دانش بنیان با مدیریت اعضاي هیات علمی صادر می شود

منبع: ایسناشماره خبر:  254  |  تاریخ: 1400/05/09

بر اساس مصوبه جدید هیات وزیران شرکت هایی که به مدیریت عامل اعضاي هیات علمی تشکیل شده اند، می توانند نسبت به اخذ یا
تمدید کارت بازرگانی اقدام کنند.

به گزارش ایسنا، این اقدام با استناد بر اصل یکصد و سی و هشتم
قانون اساسی جمهوري اسلامی ایران مصوب شد. تقویت ارتباط
صنعت و دانشگاه یکی از سیاست هاي دولت است تا پژوهش هاي
علمی به سوي تولید محصولات فناورانه و تجاري سازي آنها سوق
داده شود. این اقدام نیز با حمایت از حضور اعضاي هیات علمی در

 
شرکت هاي دانش بنیان انجام می شود. 

با این تصویب براي اعضاي هیات علمی شاغل در شرکت ها به
ویژه شرکت هاي دانش بنیان کارت بازرگانی صادر می شود. از
آنجا که یکی از شروط براي دریافت کارت بازرگانی عدم اشتغال
تمام وقت در وزارتخانه ها و سازمان هاي دولتی و قواي سه گانه

 
است، این ممنوعیت براي اعضاي هیات علمی برداشته شد. 

البته توسعه فعالیت اعضاي هیات علمی در قوانین کشور مد نظر قرار گرفته شده است. از جمله آنکه سمت هاي آموزشی در دانشگاه ها و موسسات

 
تحقیقاتی از اصل یکصد و چهل و یکم قانون اساسی (قانون ممنوعیت تصدي بیش از یک شغل) مستثنی شده است. 

همچنین بر اساس تبصره 7 ماده 1 قانون احکام دائمی برنامه هاي توسعه کشور مصوب سال 1395 اعضاي هیات علمی می توانند نسبت به تشکیل

 
موسسات و شرکت هاي صد در صد خصوصی دانش بنیان اقدام یا در این موسسات و شرکت ها مشارکت کنند. 

به نقل از معاونت علمی ریاست جمهوري، زیست بوم فناوري و نوآوري با فعالیت بیش از 7 هزار شرکت دانش بنیان و خلاق گام هاي موثري را براي
رهایی از اقتصاد نفتی در کشور برداشته است. حمایت از فعالیت این زیست بوم و توسعه محصولات فناورانه باعث گسترش این زیست بوم و حرکتی

 
قدرتمند به سوي پیشرفت، آبادانی و اشتغال می شود. 

انتهاي پیام



برترین هاي نخستین مهرواره محله همدل مشخص شدند/ درخشش بچه هاي مسجد در

گره گشایی هاي مومنانه

منبع: شبستانشماره خبر:  255  |  تاریخ: 1400/05/09

همزمان با سالروز ولادت امام کاظم (ع) نخستین مهرواره محله همدل برترین هاي خود را شناخت که در میان آنها مدیران کانون هاي
فرهنگی هنري مساجد و بچه هاي مسجد نیز سهمی بسزا داشتند.

همزمان با سالروز ولادت امام کاظم (ع) نخستین مهرواره محله
همدل برترین هاي خود را شناخت که در میان آنها مدیران کانون
هاي فرهنگی هنري مساجد و بچه هاي مسجد نیز سهمی بسزا

 
داشتند. 

به گزارش خبرنگار گروه مسجد و کانون هاي مساجد خبرگزاري
شبستان، برگزیدگان نخستین مهرواره محله همدل صبح امروز شنبه (9 مرداد ماه) همزمان با سالروز ولادت حضرت موسی بن جعفر (ع) معرفی و

 
تقدیر شدند. 

بنا بر این گزارش، حجت الاسلام «سید غلامعباس موسوي مقدم» از استان قم و خانم ها اعظم محمدي از استان هرمزگان و زهرا حسینی زاده از
استان کرمان به عنوان سه برنده اصلی مهرواره که جوایز 200 میلیون تومانی به آنها به تعلق می گیرد با حضور رییس سازمان تبلیغات اسلامی مورد

 
تقدیر قرار گرفتند. 

این گزارش می افزاید، حجج اسلام فعالی از مازندران با ثبت 500 مسئله، هاشمی از کهگیلویه و بویراحمد با ثبت 620 مسئله، حاتمی از گیلان با
ثبت 580 مسئله، محمدلو از آذربایجان شرقی با ثبت 500 مسئله و صفی زاده از شهرستان گنبد کاووس با ثبت 595 مسئله در این آیین مورد

 
تقدیر قرار گرفتند. 

حجج اسلام رحمت االله عروجی از اصفهان با ثبت 3900 مسئله، محمد مهدي نبی زاده از خوزستان با ثبت سه هزار و 448 مسئله، غلامحسین
حقانی از کرمان با ثبت سه هزار و 200 مسئله و احمدرضا رضایی از خراسان جنوبی با ثبت دو هزار و 805 مسئله در بخش مدیران استانی مهرواره

 
محله همدل مورد تقدیر قرار گرفتند. 

همچنین، در بخش استان هاي برگزیده رضا آیت از خوزستان، حجت الاسلام مجید زرین از استان آذربایجان شرقی، حسین اصغر روکی از استان
سیستان و بلوچستان، حجت الاسلام محمدتقی حسین پور از خراسان رضوي، ولی نادعلی زاده از استان مازندران که مدیر کانون فرهنگی هنري

 
شهید علی گراییلی نیز است و نیز حمید توانا از استان فارس در بخش نخست تقدیر از استان هاي برگزیده معرفی و تجلیل شدند. 

در بخش دوم، محمد تلواري از خراسان جنوبی، فاطمه بیاتی از اصفهان، مجید قنواتی از خوزستان، سید مجتبی حسینی نسب از کردستان و حجت

 
الاسلام کارگر از یزد که مدیریت کانون فرهنگی هنري شهید سلیمانی را نیز به عهده دارد، مورد تقدیر قرار گرفتند. 

بنا بر این گزارش، به استان هاي برگزیده علاوه بر انگشتري متبرك حرم امیرالمومنین علی (ع) تندیس مهرواره، لوح تقدیر و وام اشتغالزایی به مبلغ

 
یک میلیارد و 200 میلیون ریال همراه با یک ربع سکه اعطا شد. 



این گزارش می افزاید، بنیاد علوي و بنیاد امید نیز به برگزیدگان وام پنج میلیارد ریالی به منظور اشتغالزایی و کارآفرینی اعطا می کند.



آموزش مهارت می تواند منجر به افزایش اعتماد به نفس و کارآفرینی در جامعه شود/

تبدیل مهارت آموزي به فرهنگ عمومی و گفتمان غالب در جامعه مهمترین رسالت سازمان

فنی و حرفه اي است/ باید پیشرفت و توسعه ...

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  256  |  تاریخ: 1400/05/09

معاون اول رییس جمهور با اشاره به اینکه اقتصاد دیجیتال، هآي تک و مبتنی بر آي تی و آي سی تی جهت گیري آینده اقتصاد دنیا است،
تاکید کرد: ایران می تواند با بهره گیري از نسل جوان زبده و تحصیلکرده در دانشگاه هاي داخل و خارج، اقتصادي مبتنی بر آي تی و آي

سی تی داشته باشد.

معاون اول رییس جمهور: آموزش مهارت می تواند منجر به
افزایش اعتماد به نفس و کارآفرینی در جامعه شود/ باید پیشرفت
و توسعه ایران به جایگاهی برسد که مردم به زندگی در ایران
افتخار کنند معاون اول رییس جمهور با اشاره به اینکه اقتصاد
دیجیتال، هآي تک و مبتنی بر آي تی و آي سی تی جهت گیري
آینده اقتصاد دنیا است، تاکید کرد: ایران می تواند با بهره گیري از
نسل جوان زبده و تحصیلکرده در دانشگاه هاي داخل و خارج،

 
اقتصادي مبتنی بر آي تی و آي سی تی داشته باشد. 

به گزارش برنا، اسحاق جهانگیري صبح امروز (شنبه) در آیین
افتتاح نوزدهمین دوره مسابقات ملی مهارت که در سازمان آموزش فنی-حرفه اي کشور و با حضور روساي سازمانهاي فنی-حرفه اي سراسر کشور
برگزار شد، به ورود دانش و فناوري هاي نوین در فضاي جدید جهانی و ورود به داخل کشور اشاره و تصریح کرد: نباید زمانی که با یک پدیده جدید

 
روبرو می شویم تنها به فکر عوارض سیاسی و اجتماعی و ممنوعیت استفاده از آن پدیده باشیم. 

معاون اول رییس جمهور با تاکید بر اینکه باید از گذشته درس عبرت گرفت، به مقاومت در استفاده از همه پدیده هاي نو نظیر راه آهن، تلویزیون،
ویدیو و ماهواره اشاره کرد و گفت: در مقطعی از تلویزیون به عنوان اتاق شیطان یاد می شد. این در حالی است که امروز در همه روستاهاي کشور از
این تجهیزات دنیاي ارتباطات استفاده می شود. باید در نظر داشت که با علم و فناوري نمی توان مبارزه کرد البته این مباحث نیازمند قواعد و قوانین

 
حکمرانی دقیقی هستند که باید به درستی نوشته شود. 

وي افزود: ممکن است شبکه اي در فضاي مجازي ایجاد و تحت تاثیر سیاست هاي جایی از دنیا قرار داشته باشد و عوارضی براي کشور به وجود آورد
اما باید در نظر داشت که نمی توان با مردم خود مبارزه کرد و پیشرفت کشور در سازگاري، گفتگو و جلب مشارکت مردم براي وضع قوانین جدید

 
است. 

دکتر جهانگیري با تاکید بر اینکه اتکا بر فناوریهایی نظیر آي تی و آي سی تی موجب افزایش شفافیت است، تصریح کرد: امکانپذیر نیست که در
دنیاي امروز مطلبی را از مردم مخفی و یا بر آنها تحمیل کرد. امروز نمی توان به مردم دروغ گفت. کشور در مرحله اي قرار دارد که نمی توان به

 
مردم چیزي گفت ولی کار دیگري انجام داد. 

معاون اول رییس جمهور با اشاره به فعالیت اقتصادي چندین میلیون ایرانی در فضاي مجازي و اینترنت، ادامه داد: اینترنت از مواضع آشکار عدالت
خواهی در کشور است تا جایی که یک روستایی در منطقه خاش در سیستان بلوچستان با استفاده از اینترنت و ایجاد کسب و کار توانسته کالاهاي
خود را با جلب مشتري به سراسر دنیا بفروشد که این مهم از مزایاي بسیار زیاد گسترش اینترنت و پهناي باند در کشور است که با تلاش هاي دولت

 
تدبیر و امید فراهم شده است. 



وي همچنین با اشاره به شیوع بیماري کرونا تصریح کرد: اگر اینترنت، پهناي باند و امکانات و زیرساخت هاي فضاي مجازي در این دولت توسعه
نیافته بود کشور با مشکلات عدیده اي روبرو می شد. اگر پهناي باند در کشور ایجاد نمی شد 14 میلیون دانش آموز، 900 هزار معلم، 4 میلیون
دانشجو و اساتید دانشگاه نمی توانستند از طریق شبکه هاي مجازي و همچنین شبکه شاد در آموزش و پرورش کلاسها و آموزش هاي خود را برقرار

 
کنند. 

دکتر جهانگیري تاکید کرد: در حال حاضر 20 میلیون خانوار با بهره گیري از فضاي مجازي و اینترنتی می توانند وام قرض الحسنه دریافت و یا خرید

 
الکترونیکی داشته باشند. دنیاي مجازي و اینترنت و اقتصاد مرتبط با این بخش دنیاي متفاوتی خواهد بود. 

معاون اول رییس جمهور با تاکید بر اینکه هنر مراکز فنی و حرفه اي در کشور این است که تحلیلی دقیق نسبت به آینده اقتصاد کشور و جهان
داشته باشند، افزود: افراد باید متناسب با تحلیل هاي اقتصادي به روز آموزش ببینند تا منبع درآمد براي خود داشته باشند. به منظور تحقق این مهم

 
در جلسات اول شوراي آموزش فنی و حرفه اي سیاست هاي مبتنی بر آینده پژوهی و علم بروز، اقتصادي جهانی و حرکت اقتصادي کشور اتخاذ شد. 

وي با بیان اینکه اگر مهارت آموزي سنتی و مدرن متناسب با شرایط جدید جایگاه خود در کشور را پیدا کند مسائل کشور حل می شود، ادامه داد:
افراد داراي مهارت حتما می توانند شغل پیدا کنند و یا تبدیل به یک کارآفرین شوند. در یکی از بازدیدهاي خود از دانشگاه فنی و حرفه اي از رییس
سازمان فنی و حرفه اي پرسیدم که چند نفر از فارغ التحصیلان از دانشگاه هاي مرتبط با این سازمان می توانند بعد از فارغ التحصیلی صاحب شغل و
یا منبع درآمد شوند که رییس این سازمان با اطمینان بالایی اعلام کرد که درصد بالایی از فارغ التحصیلان از دانشگاه ها و هنرستان هاي مرتبط با

 
این سازمان می توانند صاحب شغل شوند. 

دکتر جهانگیري با بیان اینکه افرادي که در جامعه دوره هاي مهارت آموزي را در مراکز فنی حرفه اي طی کرده اند به درجه اي می رسند که با
اعتماد به نفس بالا می توانند در کشور کار ایجاد کنند، افزود: آموزش مهارت می تواند به بالا رفتن اعتماد به نفس فرد کمک بالایی نماید تا جایی

 
که خود را کارآفرین بداند و با ریسک بالا به ایجاد اشتغال در کشور و سرمایه گذاري مبادرت نماید. 

معاون اول رییس جمهور با تاکید بر اینکه توانمندي و بالندگی ملی کشور با ایجاد مهارت افزایش می یابد، ادامه داد: اگر نیروي بیکار در کشور وجود
داشته باشد، سرمایه بزرگی از کشور هدر می رود و نیروي انسانی سرمایه اي است که به وسیله آن می توان اقتصاد بزرگ کشور را به نقطه اي

 
برسانیم که بیکاري در کشور با توجه به مهارت افزایی کاهش یابد. 

وي تبدیل مهارت آموزي به فرهنگ عمومی و گفتمان غالب در جامعه را مهمترین رسالت سازمان فنی و حرفه اي توصیف و تاکید کرد: مقام معظم
رهبري دو مبناي توسعه و تولید علم و فناوري را در کشور بنا گذاشته اند که الان تبدل به گفتمان غالب در کشور شده است و توسعه و پیشرفت

 
ایران بدون توسعه علم امکانپذیر نیست. 

دکتر جهانگیري همچنین به تعداد بالاي فارغ التحصیلان در دانشگاه هاي کشور با مدارك بالاي تحصیلی اشاره کرد و افزود: زمانی در جامعه همه به
دنبال این بودند که در رشته هاي پزشکی و مهندسی تحصیل کنند و یا با مدارك دکتري فارغ التحصیل شوند بطوریکه امروز تعداد زیادي از افراد با
مدارك تحصیلی عالی در کشور وجود دارند اما نمی توانند با این مدارك منبع درآمدي براي خود و خانواده ایجاد کنند. متاسفانه در حال حاضر

 
شاهد هستیم که افراد با مدارك بالا و حتی دکتري و فوق لیسانس آزمون هاي مشاغل پایین شرکت می کنند. 

 
وي ادامه داد: عنوان دانشگاهی زمانی به کار می آید که براي تولید کار و بعنوان منبع درآمد استفاده شود. 

معاون اول رییس جمهور همچنین بر بروزرسانی دانش کارگران و مدیران خط تولید در کارخانه ها و بنگاه هاي اقتصادي تاکید کرد و افزود: باید
کسانی که در یک بنگاه اقتصادي مشغول به کار است بدانند دستگاهی که با آن کار می کنند در طول زمان چه تغییراتی داشته است و با بروز رسانی
و بهره وري به بنگاه اقتصادي خود کمک نمایند. مهمترین اتفاق براي نیروي انسانی در بنگاه اقتصادي آموزش هاي مداوم، بروز و مبتنی بر یافته

 
هاي جدید علمی است. 



وي در بخش دیگري از سخنان خود با تاکید بر اینکه تردیدي نیست مهمترین و اصلی ترین وظیفه مردم و مسئولان توسعه ایران است، اظهار داشت:
باید پیشرفت و توسعه ایران به جایگاهی برسد که مردم از اینکه در ایران زندگی می کنند و ایرانی هستند به خود افتخار کنند. تنها گذشته ایران

 
افتخارآمیز نیست بلکه باید امروز همه ایرانیان به جایگاهی رفیع از رفاه، توسعه و اشتغالزایی و زندگی آبرومندانه برسند. 

دکتر جهانگیري با بیان اینکه توسعه مسیر جدیدي نیست که خلق کنیم بلکه راهی است که همه دنیا با موفقیت طی کرده اند، ادامه داد: توسعه
نیازمند سیاست هاي عالمانه و منطبق با فرهنگ جامعه و مسائل محلی هر کشور است و باید در این مسیر از تجارب موفق سایر کشورها بهره

 
بگیریم. 

معاون اول رییس جمهور با تاکید بر اینکه توسعه پایدار بدون توسعه علمی و فناوري ممکن نیست، افزود: هیچ کشوري نمی تواند تنها بر منابع
طبیعی خدادادي تکیه کند و شاید در برهه اي از زمان با استفاده از مواهب این منابع طبیعی اقتصادي بزرگ با رفاه و زیرساخت هاي توسعه اي
داشته باشد ولی اگر این کشور متکی به توسعه پایدار و توجه به مباحث انسانی و علم و براساس پیش بینی آینده از اقتصاد توسعه نباشد باید منتظر

 
روزي باشد که این منابع تمام می شود و مردم این کشور به چرخه فقر ورود پیدا می کنند. 

وي با تاکید بر اینکه باید توسعه مبتنی بر توسعه علمی، فناوري و آینده اقتصاد ایران باشد، ادامه داد: باید اقتصاد ایران از اتکا بر منابع طبیعی به

 
اقتصاد دانش بنیان، نخبه محور و با نگاه به دنیاي دیجیتال باشد. 

معاون اول رییس جمهور تصریح کرد: توسعه منابع انسانی اولویت نخست کشور است و کشوري که نیروي انسانی زبده که از هر نظر توانایی تولید کار

 
و ثروت دارد، مسیر توسعه را به سرعت به خوبی طی می کند. 

دکتر جهانگیري با اشاره به اینکه در چهل سال گذشته طبق شاخص هاي بین المللی جایگاه و رتبه خوبی در توسعه انسانی در جمهوري اسلامی
ایران بوجود آمده است، ادامه داد: نوآوري و خلاقیت مهمترین ویژگی ها در بحث توسعه انسانی است و دانشگاه هاي بزرگ به این سمت می روند که
دانشگاه هاي نسل جدید باید کارآفرین بوده و تنها به فارغ التحصیل دانشجویان خود فکر نکرده بلکه به دنبال پرورش کارآفرین و یک فرد توانا به

 
تولید و خلق کار باشند. 

وي همچنین به اهمیت آموزش و پرورش در شکل گیري پرورش نیروي انسانی در کشور اشاره و تصریح کرد: در کنار آموزش هاي کلاسیک در
وزارت خانه هاي آموزش و پرورش، علوم، تحقیقات و فناوري و بهداشت و درمان و آموزش پزشکی نیاز به آموزش هاي مکمل دیگري است که از
ضرورت هاي اجتناب ناپذیر براي زندگی فردي و اجتماعی آحاد جامعه است که در غیر اینصورت نمی تواند از توانمندي هاي شخصی و زندگی

 
اجتماعی بهره کامل را ببرد. 

دکتر جهانگیري با اشاره به اینکه طبق تحلیل جامعه شناسان در حال عبور از دوران مخاطره آمیز و با مخاطرات متعددي هستیم ادامه داد: از یک
طرف تحریم و فشارهاي اقتصادي علیه کشور، زندگی مردم را سخت کرده است، همچنین مخاطره کرونا تمام ابعاد زندگی مردم را تحت تاثیر قرار
داده و در کنار این مسائل مشکلات محیط زیستی و مخاطرات طبیعی نیز جامعه را با خطراتی روبرو کرده است که البته این کشور براي عبور از این
مخاطرات و دور زدن تنگناها نیازمند مجموعه از آموزش هاي مکمل است تا از دل تهدید فرصت بوجود آید و با کمک یکدیگر بتوانیم از این

 
مخاطرات با موفقیت عبور کنیم. 

معاون اول رییس جمهور خاطر نشان کرد: باید جهت گیري آموزش مهارت هاي فنی حرفه اي به این سمت رود تا انسانی توانمند بسازد تا بتواند در

 
زندگی فردي و اجتماعی تغییر بوجود آورد. 

وي همچنین بر اهمیت آموزش مهارت هاي قدیمی و سنتی در کنار آموزش هاي مدرن در دنیا تاکید کرد و گفت: مهارت هاي سنتی از جمله
ساختمان سازي، کارهاي فیزیکی و مکانیکی در یک جامعه مدرن همچنان یک نیاز جدي است اما مهمترین موضوعی که باید جهت گیري آموزش

 
هاي فنی و حرفه اي در دانشگاه ها و هنرستان هاي کشور باشد این مهم است که اقتصاد جهان به چه سمتی می رود و به چه نیرویی نیاز دارد. 

دکتر جهانگیري ضرورت کاهش اتکا به درآمدهاي نفتی را از سیاست هاي اصلی کشور خواند و با اشاره به کاهش درآمدهاي نفت پس از تحریم هاي
آمریکا، گفت: باید از همه ظرفیت هاي کشور براي توسعه و کاهش فقر در کشور استفاده شود. امکان ندارد که یک ایرانی دلسوز آینده ایران و مردم

کشورش باشد و نسبت به این مساله دغدغه نداشته باشد. نباید این پندار در جامعه بوجود آید که بر مردم با مشکلات معیشتی حکومت کنیم. 



معاون اول رییس جمهور در ابتداي سخنان خود با ابراز خرسندي از حضور در سازمان آموزش فنی و حرفه اي در روزهاي پایانی دولت از تمامی

 
دست اندرکاران و فعالان آموزش مهارت هاي فنی و حرفه اي در سراسر کشور قدردانی کرد. 

شریعتمداري وزیر کار، رفاه و تامین اجتماعی نیز در این مراسم با تاکید بر اینکه بکارگیري نیروهاي جوان و بانوان منشا خدمات گسترده اي در
سازمان فنی و حرفه اي شده است ادامه داد: نهضت مهارت افزایی که با همت دولت تدبیر و امید در کشور بوجود آمده است بدون همکاري

 
صنعتگران و کارآفرینان امکانپذیر نیست. 

وي همچنین تولید محصولات فرهنگی دییجیتال و الکترونیک، آموزش مهارت هاي فنی و حرفه اي در دانشگاه ها و مدارس علی رغم شروع کرونا،
بالا بردن سطح آموزش معلولان و بازتوانی مهارت آسیب دیدگان اجتماعی و همچنین توان افزایی روستاییان و عشایر را از جمله اقدامات وزارت کار،

 
رفاه و تامین اجتماعی و همچنین سازمان فنی و حرفه اي در دولت دوازدهم برشمرد. 

حاجی میرزایی وزیر آموزش و پرورش نیز با تاکید بر اینکه مهارت هاي فنی و حرفه اي مهمترین مهارت ها براي مشارکت موثر اجتماعی است،
افزود: آموزش مهارت هاي فنی و حرفه اي در هنرستان هاي کشور تا جایی که 50 درصد دانش آموزان دوره متوسطه قادر به گذراندن این آموزش
ها و مهارت ها باشند از اولویت هاي جدي این وزارتخانه است و خوشبختانه اقبال اجتماعی به یادگیري مهارت هاي فنی و حرفه اي در کشور در

 
حال افزایش است. 

همچنین در این مراسم با حضور دکتر جهانگیري و بصورت ویدئو کنفرانسی از 354 مرکز جوار و بین کارگاهی بهره برداري و همچنین از 500

 
استاندارد جهانی رونمایی شد. 

پیش از این مراسم نیز دکتر جهانگیري از نمایشگاهی که توانمندي هاي نیروهاي آموزش دیده در سازمان فنی و حرفه اي در بخش هاي رباتیک،
خراطی، جواهر سازي، طراحی مهندسی و مکانیک، مکاترونیک و تولیدات محصولات پزشکی و بهداشتی را به نمایش گذاشته بود، بازدید کرد.



افتتاح دو طرح اشتغالزایی روستایی با اعتبار بیش از 74 میلیارد ریال در بابل
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افتتاح دو طرح اشتغالزایی روستایی با اعتبار بیش از 74 میلیارد ریال
در بابل

نوراله زاده مدیر عامل صندوق کارآفرینی امید صبح امروز درسفر به استان مازندران دو طرح اشتغال روستایی را افتتاح و از چند طرح درحال تکمیل

 
بازدید کرد. 

در حاشیه افتتاح پروژه هاي اشتعال زایی شهرستان بابل، با بیان اینکه طرح هر روستا یک محصول و روستاي بدون بیکار موجب کاهش بیکاري و
افزایش تولید در روستاها می شود، گفت: اجراي این گونه طرح هاي مهم سبب درآمدزایی براي خانوارهاي روستایی می گردد لذا باید مورد حمایت

 
ویژه قرار گیرند. 

وي افزود :توانمندسازي و افزایش مهارت روستائیان با اجراي این طرح ها عملیاتی می گردد و طرح هر روستا یک محصول و روستاي بدون بیکار از

 
اقدامات مهم صندوق کارآفرینی امید می باشد. 

در ادامه مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید از طرح تولیدي پوشاك و مصنوعات چوبی روستاي رمنت بابل بازدید و آنرا افتتاح کرد، این طرح با

 
دریافت 17 میلیارد و 800 میلیون ریال و اشتغال 14 نفر صبح امروز مورد بهره برداري قرار گرفت. 

 
 



 
 

 
 

 
 





انتصاب حسن پور به عنوان مدیر منطقه 9 کشوري

انتصاب حسن پور به عنوان مدیر منطقه 9 کشوري
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حسن پور طی حکم نوراله زاده مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید به عنوان مدیر منطقه 9 کشوري صندوق منصوب شد. 

 
جهت تسریع و سهولت در فرایند حمایت از اشتغال و تمرکز زدایی از مرکز، مناطق 10 گانه کشوري ایجاد شده است. 

 
منطقه 9 شامل استانهاي همدان، کرمانشاه، ایلام، کردستان و لرستان می باشد. 

به دنبال این انتصاب حسن پور مدیر منطقه 9 و افروخته مدیر صندوق استان همدان طی برگزاري جلسه اي در خصوص تبیین و تشریح ظایف
مدیران منطقه اي، آشنایی با استان و توانمندي ها، آخرین عملکرد استان در حوزه تسهیلات و وصول مطالبات و سایر فعالیت هاي مربوطه به بحث و

 
تبادل نظر پرداختند. 

 
افروخته آخرین وضعیت طرح هاي بزرگ استان را تشریح نمود و بیان داشت 120 درصدتسهیلات ابلاغ شده به استان جذب شده است. 

وي خاطر نشان شد به بیش از 120 صندوق خرد محلی تسهیلات پرداخت شده است، همچنین پرونده هاي حقوقی استان طی 2سال گذشته از

 
1200 به حدود 500 پرونده کاهش داشته است. 

وي ادامه داد در بحث وصول مطالبات یکی از استان هاي پیشرو هستیم به نحوي که طبق آخرین گزارش ارسالی از مرکز بیش از 100درصد وصولی
داشته ایم.



ایجاد 5 هزار صندوق کسب و کار خُرد روستایی در کشور

ایجاد 5 هزار صندوق کسب و کار خُرد روستایی در کشور
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به گزارش روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید نوراله زاده در گفتگو با خبرنگار خبرگزاري صدا و سیما با بیان اینکه در طی 8 سال گذشته یک
میلیون و 50 هزار فقره تسهیلات پرداخت شده است افزود: در طی 8 سال گذشته بیش از 113 هزار میلیارد تومان تسهیلات به بیش از 800 هزار

 
طرح در حوزه کارآفرینی پرداخت شده است. 

وي ادامه داد: براي حمایت از کسب و کار ها، اصلاح اساسنامه صندوق کارآفرینی در هیات دولت تصویب شد و به تایید شوراي نگهبان رسید بر این

 
اساس صندوق کارآفرینی به عنوان نماد توسعه اي عمل می کند و به لایه هاي بالاتر از کسب و کار ها می پردازد. 

نوراله زاده با بیان اینکه صندوق چند منظوره ذیل صندوق کارآفرینی امید ایجاد شده است تا از این به بعد بحث هاي تامین مالی از این صندوق چند
شعبه اي انجام شود، اضافه کرد: براي کسب و کار هاي خانگی متولی خاصی در کشور وجود نداشت بر این اساس با اجازه دولت، این صندوق متولی
کمک به این کسب و کار ها شد تا خدماتی، چون کمک به بازاررسانی محصولات، تامین مواد اولیه و اتصال این کار ها با یکدیگر صورت گیرد و

 
جهش خوبی در حوزه کسب و کار هاي خانگی و روستایی در کشور ایجاد شود. 

وي ادامه داد: با اصلاح اساسنامه، صندوق کارآفرینی می تواند به مراکز شتاب دهی، نوآوري و کارآفرینی براي سرمایه گذاري و تامین مالی وارد شود

 
و با مشارکت واحد ها و بخش هاي خصوصی موتور محرك توسعه کارآفرینی در مناطق مختلف روشن شود. 

نوراله زاده افزود: اصلاح اساسنامه می تواند فعالیت هاي تکمیلی در حوزه کارآفرینی و کسب و کار هاي خرد و کوچک را ایجاد کند بطوریکه با
هماهنگی دانشگاه ها و مراکز نوآوري صندوق هاي محصولی ایجاد و سرمایه گذاري می کنیم بطور مثال در حوزه چرم ما مزیت هاي رقابتی خوبی
داریم و در این حوزه با هماهنگی ذینفعان اقدام به ایجاد صندوق محصولی چرم کردیم تا تامین مالی از این صندوق صورت گیرد. همچنین در حوزه

 
هاي کشاورزي نیز قابلیت ایجاد صندوق هاي محصولی وجود دارد تا محصول از ابتداي کشت تا انتها براي تامین مالی از این صندوق استفاده کنند. 

 
نوراله زاده گفت: 5 هزار صندوق خرد روستایی در کشور ایجاد کرده ایم که تا پایان سال به 10 هزار صندوق افزایش می دهیم. 

وي افزود: در تلاش هستیم تا براي محصولات استراتژیکی، چون صنایع دستی و فرش صندوق هاي تامین مالی ایجاد کنیم تا تامین مالی این

 
محصولات از تولید تا توزیع در این صندوق ها انجام شود. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید گفت: بنیاد خیریه اي با مجوز وزارت کشور ذیل صندوق کارآفرینی امید تشکیل شده است که اقدام به کار آفرینی
و توانمندسازي افراد در مناطق مختلف کشور را انجام می دهد و با آموزش ها و مهارت هاي که نیاز است روستاییان فرا بگیرند آن ها را توانمند

 
کنند. 

نوراله زاده مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید درباره طرح کارت اعتباري خرید گفت: براي حمایت از تولید داخل و به منظور توانمند سازي قشر

 
حقوق بگیران، تفاهم نامه اي با شرکت هاي دولتی و خصوصی بسته ایم تا کارت اعتباري خرید به کارمندان این شرکت ها تعلق بگیرد. 

وي ادامه داد: اعتبار کارت از 5 میلیون تا 10 میلیون تومان است و اگر تا پایان 30 روز مبلغ پرداخت شود بدون کارمزد است، اما بعد از 30 روز

 
ماهانه با کارمزد تسهیلات قرض الحسنه باید مبلغ تسهیلات پرداخت شود. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید گفت: مشمولان با کارت اعتباري می توانند از فروشگاه ها و مراکز خرید، مواد غذایی و یا هر کالاي ایرانی

 
خریداري کنند. 

وي افزود:در مرحله اول پرداخت کارت هاي اعتباري با هزار میلیارد تومان اعتبار آغاز شد و اگر تقاضا وجود داشته باشد براي پرسنل ها اعتبارمجدد

 
شارژ می کنیم. 

نوراله زاده ادامه داد: تفاهم نامه اي در استان خوزستان در حوزه مسئولیت اجتماعی با کارخانه ها و شرکت هاي بزرگ امضا کردیم و قرار شد شرکت
هاي بزرگ 200 میلیارد تومان اعتبار و ما نیز 400 میلیارد تومان اعتبار دهیم تا در مجموع با 600 میلیارد تومان در شهر هاي استان خوزستان

 
کسب و کار راه اندازي شود و یا اگر افرادي نیاز به رونق کسب و کارشان دارند از آن ها حمایت شود. 

وي افزود: این اقدام با شهر ماهشهر آغاز شده است و امیدواریم تا پایان سال 10 هزار میلیارد تومان اعتبار براي توسعه کسب و کار در مناطق کمتر
برخوردار پرداخت شود.





محمد-شریعمتداري

شعار اصلی ما توسعه مهار ت افزایی است/ ضرورت شکستن حلقه فقر براي ایجاد اشتغال

پایدار
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وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی بر لزوم شکستن حلقه فقر براي ایجاد اشتغال و همچنین توسعه مهار ت افزایی تاکید کرد.

 
وزیر تعاون: 

 
شعار اصلی ما توسعه مهار ت افزایی است/ ضرورت شکستن حلقه فقر براي ایجاد اشتغال پایدار 

 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی بر لزوم شکستن حلقه فقر براي ایجاد اشتغال و همچنین توسعه مهار ت افزایی تاکید کرد. 

 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی بر لزوم شکستن حلقه فقر براي ایجاد اشتغال و همچنین توسعه مهار ت افزایی تاکید کرد. 

 
  

 
خصوصیات سازمان فنی و حرفه اي 

به گزارش صنایع، محمد شریعتمداري با حضور در سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور درباره اقدامات انجام شده در این سازمان طی سال گذشته،

 
اعلام کرد: 

یکی از خصوصیات سازمان فنی و حرفه اي این است که معاونان آن را بانوان تشکیل می دهند و در واقع تحول اساسی سازمان استفاده از جوانان

 
شایسته و بانوان است. 

 
مهار ت افزایی 

 
وي در ادامه، تصریح کرد: 

کار ترویجی و فرهنگی در زمینه مهارت با توجه به اینکه شعار اصلی ما بحث نهضت مهارت افزایی است، بدون حضور صنعتگران و کارآفرینان که

 
داراي مهارت هستند امکان پذیر نیست و آموزش هاي ما در زمینه هاي گوناگون نیز روند مهارت را طی می کند. 

 پوست اندازي بازار کار در جهان ما را به سمت مهارت افزایی هدایت می کند و مراکز صنعتی متوجه شدند که با اداره سنتی و بدون مهارت افزایی

 
امکان ادامه کار ندارند. 

 
  

 
 وزیر تعاون در ادامه، افزود: 

بحث اینترنت اشیاء، بلک چین و هوش مصنوعی از مسائلی است که امروزه براي پیشرفت فعالیت ها و کارها نمی توان انکار کرد و ما تلاش کردیم در
کنار فعالیت هاي آموزش فنی و حرفه اي درحوزه بخش آي تی و بخش هاي بلک چین و هوش مصنوعی را نیز تاسیس کنیم و در این خصوص بنیاد



 
هاب را راه اندازي کردیم. 

 
مهارت افزایی در آموزشگاه ها، مدارس و دانشگاه ها 

 
شریعمتداري در خصوص اقدامات انجام شده در زمینه مهارت افزایی در آموزشگاه ها، مدارس و دانشگاه ها خاطر نشان کرد: 

با وجود شیوع بیماري کرونا میزان آموزش در مراکز آموزش فنی و حرفه اي با 36 هزار نفر آموزش بیشتر در مراکز آموزش و پرورش و کاردانش

 
انجام شد و در مجموع 204 هزار نفر در آموزش و پرورش در بخش هاي کاردانش و فنی و حرفه اي آموزش دیدند. 

 توسعه مشارکت در مهارت آموزي موضوع مهمی است، و باید تلاش کنیم فعالیت هاي سازمان در سطوح پایین و خاص و ویژه به مردم سپرده شود

 
و دولت به عنوان مشوق، ناظر و هادي نقش خود را ایفا کند. 

 نقش آموزش فنی و حرفه اي و مهارت در افزایش بهره وري کشور امر مهجوري در کشور است و اینکه در سازمان اداري با داشتن مهارت می توان
بهره وري بالایی داشته باشیم و باید به این موضوع توجه شود و در کنار آن ارتقاي بهره وري، توجه به فعالیت حرفه اي و استانداردهاي آن امر مهمی

 
است که در این دولت انجام شد. 

 
  

 
اخبار مهم صنایع: 

 
رشد 47 درصدي تجارت خارجی ایران در 4 ماه نخست سال 1400 

 
مخالفت وزیر ارتباطات با طرح صیانت از حقوق کاربران در فضاي مجازي 

 
دستگاه قضا به پرونده دلالان بزرگ سیمان ورود کند 

 
    حل مشکلات بازنشستگان اجتماعی   

 
وزیر تعاون با اشاره به مساله استفاده از امر مهارت در حل مشکلات بازنشستگان اجتماعی، اشاره کرد: 

این موضوع در دستور کار وزارت تعاون بود، همچنین تلاش کردیم افرادي که داراي معلولیت هستند با بالا بردن سطح آموزش ها و شکوفا کردن

 
استعدادهاي درون آنها با همکاري سازمان فنی و حرفه اي و بهزیستی از اهدافی بود که پیگیري کردیم. 

 بحث مهارت در روستاها و عشایر امر مهمی است که به آن نیز پرداخته شده است و امیدواریم در دولت آینده نیز به این موضوع توجه شود و در این

 
زمینه همکاري خوبی بین وزارت تعاون و صندوق عشایر و روستایی برقرار است. 

 
  

 
مهارت آموزي سربازان   

 
وي در زمینه مهارت آموزي سربازان نیز، اضافه کرد: 

سربازان بخشی از دوره زندگی خود را در دوره آموزش نظامی در پادگان ها می گذرانند و چنانچه علاوه بر آموزش هاي نظامی، آموزش مهارت



نداشته باشند زمان آنها به بطالت گذرانده شده است و در این دوره سازمان آموزش فنی و حرفه اي با ارائه آموزش مهارتی امکان یافتن شغل مناسب

 
را براي آنها فراهم می کند و این اقدام در حال انجام است و توسعه آموزش ها در این بخش ادامه دارد. 

 
 موضوع نقش فعالیت هاي فنی و حرفه اي در توسعه کارآفرینی نیز مغفول نمانده است و باید به این موضوع توجه ویژه اي داشته باشیم. 

 
 شکستن حلقه فقر تنها با ایجاد اشتغال و البته اشتغال پایدار تنها با استفاده از آموزش هاي فنی و حرفه اي مقدور است. 

 
  

 
توسعه انسانی   

 
 به گزارش صنایع، وزیر تعاون در پایان، تصریح کرد: 

 
اگر نگاه بخشی در دولت به نگاه عمومی تر تبدیل شود در آینده قدم هاي خوبی برداشته می شود. 

 مهمترین بخش توسعه در جهان توسعه انسانی است و توجه به نیروي انسانی امر لازمی است و در دانشگاه ها این اقدام انجام می شود اما باید به

 
صورت ویژه به این موضوع بپردازیم. 

 
با وجود همه تلاش ها و کمک ها در زمینه کادر و مربیان فنی و حرفه اي امیدوارم قدم هاي مثبتی را برداریم. 

 
  

انتهاي پیام///



کافه پاچنار محله فرحزاد احیا و بهره برداري شد

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  261  |  تاریخ: 1400/05/09

خبرگزاري آریا - کافه پاچنار به عنوان یکی از نمادهاي هویتی محله فرحزاد پس از سال ها احیا و به محلی براي کارآفرینی و درآمدزایی بانوان

 
سرپرست خانوار این محله تبدیل شد. 

به گزارش شهر به نقل از روابط عمومی شهرداري منطقه 2، در تداوم برنامه هاي توسعه محله فرحزاد،کافه پاچنار به عنوان یکی از نمادهاي هویتی
محله فرحزاد و جاذبه هاي گردشگري شهرتهران احیا و همزمان با دهه ولایت با حضور محمد رضا گلپایگانی،معاون معماري و شهرسازي ،علی

 
اکبري، مدیرعامل سازمان نوسازي،شهردار و مدیران منطقه 2 آغاز به کار کرد. 

محمدرضا گلپایگانی، معاون شهرسازي و معماري شهرداري تهران در این مراسم با اشاره به اینکه احیاي کافه پاچنار که به دلیل قدمت طولانی و
ریشه اجتماعی می تواند به عنوان پاتوق محلی براي اهالی فرحزاد باشد، گفت: زندگی شهرنشینی خصوصا در کلانشهرها منجر به فرایند

 
شهروندزدایی شده است و حس تعلق در بین شهروندان نسبت به شهر و محل زندگی را تحت الشعاع قرار داده است. 

او با بیان اینکه احیاي بافت هاي قدیمی باید به گونه اي کار شود که اهالی محله احساس تعلق خاطر بیشتري نسبت به محله اشان داشته باشند و
این سنگ بنا باید گذاشته شود افزود: احیاي نمادهاي قدیمی محلات که دردستور کار سازمان نوسازي قرار دارد، اتفاق ارزشمندي است که می تواند

 
کیفیت فضاهاي زیست شهري را افزایش دهد و حس خوب را به شهر و شهروندان بازگرداند. 

حسن صفات، شهردار منطقه درحاشیه این مراسم گفت: محله فرحزاد یکی از محلات قدیمی شهر تهران است که در عین دارا بودن مسائل و
مشکلات کالبدي ، از ویژگی هاي اجتماعی ویژه اي برخوردار است،. بر این اساس مدیریت شهري منطقه طرح طراحی شهري محله فرحزاد را مطابق

 
با ویژگی هاي روستایی و بافت ارگانیک همراه با حفظ ملاحظات اکولوژیک در دستور کار قرارداده است. 

او افزود: به دنبال رویکرد مدیریت شهري مبنی براحیاي شهر براي ایجاد شهري زیست پذیر براي شهروندان، طرح توسعه محله فرحزاد با همکاري

 
سازمان نوسازي شهر تهران و دفتر توسعه محله فرحزاد مطالعه و اجرایی شد 

شهردار منطقه2 تقویت حس تعلق و ارتقاي ظرفیت مشارکت مردمی را از دیگر اهداف این طرح برشمردو افزود: اقدامات توسعه محلی بهسازي
محیطی محله فرحزاد در چند بخش اجتماعی، اقتصادي،زیست محیطی و کالبدي طراحی شده است و احیاي کافه پاچنار به عنوان محرك توسعه

 
اقتصادي در این طرح پیش بینی شده بود که خوشبختانه با این اقدام ظرفیتی براي فعالیت زنان کارآفرین فراهم شده است. 

او افزود: بهسازي محیطی محور فرحزادي حدفاصل بزرگراه یادگار امام تا خیابان آبشار ،طرح احیا حمام قدیمی فرحزاد و ...نیز از جمله اقدامات پیش

 
بینی شده در طرح توسعه محله فرحزاد است . 

براساس این گزارش کافه پاچنار که بیش از 85 سال قدمت دارد پس از سال ها تعطیلی ،باحمایت شهرداري،خیرین و معتمدین محل مجددا احیا
وتوسط بانوان سرپرست خانوار اداره می شود.



طرح "هر روستا یک محصول" سبب کاهش بیکاري می شود

منبع: ایسناشماره خبر:  262  |  تاریخ: 1400/05/09

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید کشور گفت: اجراي طرح هر روستا یک محصول موجب کاهش بیکاري و افزایش تولید در روستاها می
شود.

اصغر نوراله زاده در حاشیه افتتاح پروژه هاي اشتعالزایی شهرستان
بابل با عنوان اینکه اجراي طرح هر روستا یک محصول موجب
کاهش بیکاري و افزایش تولید در روستاها می شود، خاطرنشان
کرد : در چهار سال گذشته 220 میلیارد ریال طرح اشتغالزایی با
اعتبار 8 هزار میلیارد ریال مورد حمایت قرار دادیم که تعدادي از
این طرح ها بابت تثبیت اشتغال و تعدادي دیگر بابت ایجاد اشتغال
جدید است، بنابراین این طرحی که امروز در روستاي لمنت بابل
مشاهده می کنیم و طرح هاي مشابه آن سبب تحول در روستاها

 
می شود. 

وي افزود :اجراي این گونه طرح هاي مهم سبب درآمدزایی براي

 
خانوارهاي روستایی می شود بنابراین باید مورد حمایت ویژه قرار گیرند. 

مدیر عامل صندوق کارآفرینی امید کشور تصریح کرد: توانمندسازي و افزایش مهارت روستائیان با اجراي این طرح ها عملیاتی می گردد و طرح هر

 
روستا یک محصول، یکی از اقدامات مهم صندوق کارآفرینی امید است. 

نوراالله زاده یادآور شد : دو طرح افتتاحی شامل طرح گلخانه در روستاي اله چال بابل به تعداد 36 فقره و به میزان 56 میلیارد و 950 ریال و طرح
هاي تولیدي پوشاك و مصنوعات چوبی روستاي رمنت بابل به تعداد پرداختی 14 فقره به مبلغ 17 میلیارد و 800 میلیون ریال با اشتغال مستقیم و

 
غیر مستقیم 15 نفر است. 

وي همچنین در ادامه افتتاحیه طرح ها اظهار کرد : 400 شعبه در سراسر کشور براي توسعه روستاها فعالیت دارند بنابراین براي اشتغالزایی در

 
روستاها تمامی صنوف مجاز به فعالیت هستند. 

 
مدیر صندوق کارآفرینی امید کشور تصریح کرد : حوزه هاي فناوري اطلاعات، فرهنگ و هنر و انتشارات؛ جامعه هدف این صندوق در شهرها هستند. 

انتهاي پیام



این مشکلات را رفع کنید تا صنایع کشاورزي توسعه یابد

منبع: تابناكشماره خبر:  263  |  تاریخ: 1400/05/09

 
این مشکلات را رفع کنید تا صنایع کشاورزي توسعه یابد 

سیروسی اضافه کرد: رفع برخی مشکلات در نظام بانکی همچون عدم پرداخت تسهیلات با نرخ سود پایین، سخت گیري بانک هاي عامل براي اعطاي
تسهیلات، کمبود وثیقه و ارزش گذاري پایین وثیقه ها توسط بانک و ایجاد امکان پرداخت تسهیلات جدید توسط بانک به متقاضی می تواند توسعه

 
صنایع کشاورزي را سرعت بخشد. 

تابناك فار س به نقل از باشگاه خبرنگاران: ذبیح االله سیروسی مدیر جهاد کشاورزي شهرستان شیراز گفت: بر اساس آخرین آمار این شهرستان در

 
ایجاد صنایع بخش کشاورزي پیشرو است و در فصل بهار امسال پنج واحد مختلف شروع به کار کرده اند. 

او تصریح کرد: با بهره برداري از واحد هاي مذکور ورود بالغ بر 34 هزار تن ماده خام به چرخه صنایع این شهرستان افزوده و زمینه اشتغال 48 نفر

 
نیز فراهم شده است. 

این مقام مسئول اظهار کرد: صنایعی که در سه ماهه نخست امسال مجوز هاي لازم را براي شروع فعالیت هاي خود دریافت کرده اند در زمینه هاي

 
صنایع بسته بندي، گیاهان دارویی و سایر صنایع مشغول به کار هستند. 

سیروسی با بیان اینکه تعهدات ابلاغی به مدیریت جهاد کشاورزي شهرستان شیراز در برخی از گروه هاي بخش صنایع به طور کامل محقق شده
است، ابراز کرد: تلاش می کنیم تا ظرفیت صنایع در بخش کشاورزي این شهرستان را توسعه بخشیم و تعهدات خود در گروه سردخانه هاي نگهداري

 
نیز محقق سازیم. 

به گفته او؛ در طول فصل بهار مدیریت جهاد کشاورزي شهرستان شیراز با هماهنگی سازمان متبوع خود موفق شده است با صدور چهار مجوز جدید

 
تاسیس بستر لازم براي افزایش واحد هاي صنایع کشاورزي را فراهم کند. 

مدیر جهاد کشاورزي شهرستان شیراز ابراز کرد: به منظور توسعه صنایع کشاورزي در این شهرستان برنامه هاي مختلفی مانند آموزش و مشاوره هاي
هاي انفرادي و گروهی براي علاقه مندان، برگزاري نمایشگاه با حضور واحد هاي تولیدي، زنان روستایی و شرکت هاي وابسته و اعزام به نمایشگاه

 
هاي تخصصی و بررسی جدیدترین تکنولوژي ها و ارتباط با تولید کنندگان بخش صنعت طرح ریزي و اجرا می شود. 

او تاکید کرد: تشویق به توسعه سرمایه گذاري در صنایع تبدیلی بخش کشاورزي، افزایش عرضه مواد بسته بندي و فرآوري شده نسبت به مواد خام
کشاورزي، ارتقاء دانش فنی در صاحبان صنایع تبدیلی بخش کشاورزي و ارتقاء سطح تکنولوژي هاي واحد هاي صنعتی موجود از اهداف راهبردي

 
صنایع کشاورزي در سال هاي پیش رو است. 

مدیر جهاد کشاورزي شهرستان شیراز، افزایش فرآوري محصولات کشاورزي و کاهش ضایعات آن و بالا بردن سهم صنایع تبدیلی در تولید ناخالص

 
ملی و افزایش سهم صادرات غیر نفتی را ماحصل مورد انتظار از برنامه هاي راهبردي ابلاغی در بخش صنایع کشاورزي دانست. 

سیروسی اضافه کرد: رفع برخی مشکلات در نظام بانکی همچون عدم پرداخت تسهیلات با نرخ سود پایین، سخت گیري بانک هاي عامل براي اعطاي
تسهیلات، کمبود وثیقه و ارزش گذاري پایین وثیقه ها توسط بانک و ایجاد امکان پرداخت تسهیلات جدید توسط بانک به متقاضی می تواند توسعه

صنایع کشاورزي را سرعت بخشد.



اینترنت از مواضع آشکار عدالت خواهی در کشور است

منبع: پاناشماره خبر:  264  |  تاریخ: 1400/05/09

نمی توان به مردم چیزي گفت ولی کار دیگري انجام داد/ نمی توان به مردم دروغ گفت/ با علم و فناوري نمی توان مبارزه کرد/نمی توان با
مردم خود مبارزه کرد، پیشرفت کشور در گرو سازگاري، گفت وگو و جلب مشارکت مردم براي وضع قوانین جدید است/ باید پیشرفت و

توسعه ایران به جایگاهی برسد که مردم به زندگی در ایران ...

تهران (پانا) - معاون اول رئیس جمهوري با اشاره به اینکه اقتصاد
دیجیتال، هآي تک و مبتنی بر آي تی و آي سی تی جهت گیري
آینده اقتصاد دنیا است، تاکید کرد ایران می تواند با بهره گیري از
نسل جوان زبده و تحصیلکرده در دانشگاه هاي داخل و خارج،

 
اقتصادي مبتنی بر آي تی و آي سی تی داشته باشد. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی معاون اول رئیس جمهوري،
جهانگیري صبح امروز (شنبه) در آیین افتتاح نوزدهمین دوره

مسابقات ملی مهارت که در سازمان آموزش فنی-حرفه اي کشور و با حضور روساي سازمان هاي فنی-حرفه اي سراسر کشور برگزار شد، به ورود
دانش و فناوري هاي نوین در فضاي جدید جهانی و ورود به داخل کشور اشاره و تصریح کرد: نباید زمانی که با یک پدیده جدید روبرو می شویم تنها

 
به فکر عوارض سیاسی و اجتماعی و ممنوعیت استفاده از آن پدیده باشیم. 

معاون اول رئیس جمهوري با تاکید بر اینکه باید از گذشته درس عبرت گرفت، به مقاومت در استفاده از همه پدیده هاي نو نظیر راه آهن، تلویزیون،
ویدیو و ماهواره اشاره کرد و گفت: در مقطعی از تلویزیون به عنوان اتاق شیطان یاد می شد. این در حالی است که امروز در همه روستاهاي کشور از
این تجهیزات دنیاي ارتباطات استفاده می شود. باید در نظر داشت که با علم و فناوري نمی توان مبارزه کرد البته این مباحث نیازمند قواعد و قوانین

 
حکمرانی دقیقی هستند که باید به درستی نوشته شود. 

وي افزود: ممکن است شبکه اي در فضاي مجازي ایجاد و تحت تاثیر سیاست هاي جایی از دنیا قرار داشته باشد و عوارضی براي کشور به وجود آورد
اما باید در نظر داشت که نمی توان با مردم خود مبارزه کرد و پیشرفت کشور در سازگاري، گفت وگو و جلب مشارکت مردم براي وضع قوانین جدید

 
است. 

 
امکانپذیر نیست که در دنیاي امروز مطلبی را از مردم مخفی و یا بر آنها تحمیل کرد 

جهانگیري با تاکید بر اینکه اتکا بر فناوري هایی نظیر آي تی و آي سی تی موجب افزایش شفافیت است، تصریح کرد: امکانپذیر نیست که در دنیاي
امروز مطلبی را از مردم مخفی و یا بر آنها تحمیل کرد. امروز نمی توان به مردم دروغ گفت. کشور در مرحله اي قرار دارد که نمی توان به مردم

 
چیزي گفت ولی کار دیگري انجام داد. 

معاون اول رئیس جمهوري با اشاره به فعالیت اقتصادي چندین میلیون ایرانی در فضاي مجازي و اینترنت، ادامه داد: اینترنت از مواضع آشکار عدالت
خواهی در کشور است تا جایی که یک روستایی در منطقه خاش در سیستان بلوچستان با استفاده از اینترنت و ایجاد کسب و کار توانسته کالاهاي
خود را با جلب مشتري به سراسر دنیا بفروشد که این مهم از مزایاي بسیار زیاد گسترش اینترنت و پهناي باند در کشور است که با تلاش هاي دولت

 
تدبیر و امید فراهم شده است. 



وي همچنین با اشاره به شیوع بیماري کرونا تصریح کرد: اگر اینترنت، پهناي باند و امکانات و زیرساخت هاي فضاي مجازي در این دولت توسعه
نیافته بود کشور با مشکلات عدیده اي روبرو می شد. اگر پهناي باند در کشور ایجاد نمی شد 14 میلیون دانش آموز، 900 هزار معلم، 4 میلیون
دانشجو و اساتید دانشگاه نمی توانستند از طریق شبکه هاي مجازي و همچنین شبکه شاد در آموزش و پرورش کلاسها و آموزش هاي خود را برقرار

 
کنند. 

جهانگیري تاکید کرد: در حال حاضر 20 میلیون خانوار با بهره گیري از فضاي مجازي و اینترنتی می توانند وام قرض الحسنه دریافت و یا خرید

 
الکترونیکی داشته باشند. دنیاي مجازي و اینترنت و اقتصاد مرتبط با این بخش دنیاي متفاوتی خواهد بود. 

معاون اول رئیس جمهوري با تاکید بر اینکه هنر مراکز فنی و حرفه اي در کشور این است که تحلیلی دقیق نسبت به آینده اقتصاد کشور و جهان
داشته باشند، افزود: افراد باید متناسب با تحلیل هاي اقتصادي به روز آموزش ببینند تا منبع درآمد براي خود داشته باشند. به منظور تحقق این مهم

 
در جلسات اول شوراي آموزش فنی و حرفه اي سیاست هاي مبتنی بر آینده پژوهی و علم بروز، اقتصادي جهانی و حرکت اقتصادي کشور اتخاذ شد. 

وي با بیان اینکه اگر مهارت آموزي سنتی و مدرن متناسب با شرایط جدید جایگاه خود در کشور را پیدا کند مسائل کشور حل می شود، ادامه داد:
افراد داراي مهارت حتما می توانند شغل پیدا کنند و یا تبدیل به یک کارآفرین شوند. در یکی از بازدیدهاي خود از دانشگاه فنی و حرفه اي از رییس
سازمان فنی و حرفه اي پرسیدم که چند نفر از فارغ التحصیلان از دانشگاه هاي مرتبط با این سازمان می توانند بعد از فارغ التحصیلی صاحب شغل و
یا منبع درآمد شوند که رییس این سازمان با اطمینان بالایی اعلام کرد که درصد بالایی از فارغ التحصیلان از دانشگاه ها و هنرستان هاي مرتبط با

 
این سازمان می توانند صاحب شغل شوند. 

جهانگیري با بیان اینکه افرادي که در جامعه دوره هاي مهارت آموزي را در مراکز فنی حرفه اي طی کرده اند به درجه اي می رسند که با اعتماد به
نفس بالا می توانند در کشور کار ایجاد کنند، افزود: آموزش مهارت می تواند به بالا رفتن اعتماد به نفس فرد کمک بالایی نماید تا جایی که خود را

 
کارآفرین بداند و با ریسک بالا به ایجاد اشتغال در کشور و سرمایه گذاري مبادرت کند. 

معاون اول رئیس جمهوري با تاکید بر اینکه توانمندي و بالندگی ملی کشور با ایجاد مهارت افزایش می یابد، ادامه داد: اگر نیروي بیکار در کشور
وجود داشته باشد، سرمایه بزرگی از کشور هدر می رود و نیروي انسانی سرمایه اي است که به وسیله آن می توان اقتصاد بزرگ کشور را به نقطه اي

 
برسانیم که بیکاري در کشور با توجه به مهارت افزایی کاهش یابد. 

 
عنوان دانشگاهی زمانی به کار می آید که براي تولید کار و بعنوان منبع درآمد استفاده شود 

وي تبدیل مهارت آموزي به فرهنگ عمومی و گفتمان غالب در جامعه را مهمترین رسالت سازمان فنی و حرفه اي توصیف و تاکید کرد: مقام معظم
رهبري دو مبناي توسعه و تولید علم و فناوري را در کشور بنا گذاشته اند که الان تبدل به گفتمان غالب در کشور شده است و توسعه و پیشرفت

 
ایران بدون توسعه علم امکانپذیر نیست. 

جهانگیري همچنین به تعداد بالاي فارغ التحصیلان در دانشگاه هاي کشور با مدارك بالاي تحصیلی اشاره کرد و افزود: زمانی در جامعه همه به دنبال
این بودند که در رشته هاي پزشکی و مهندسی تحصیل کنند و یا با مدارك دکتري فارغ التحصیل شوند بطوریکه امروز تعداد زیادي از افراد با
مدارك تحصیلی عالی در کشور وجود دارند اما نمی توانند با این مدارك منبع درآمدي براي خود و خانواده ایجاد کنند. متاسفانه در حال حاضر

 
شاهد هستیم که افراد با مدارك بالا و حتی دکتري و فوق لیسانس آزمون هاي مشاغل پایین شرکت می کنند. 

 
وي ادامه داد: عنوان دانشگاهی زمانی به کار می آید که براي تولید کار و بعنوان منبع درآمد استفاده شود. 

معاون اول رئیس جمهوري همچنین بر بروزرسانی دانش کارگران و مدیران خط تولید در کارخانه ها و بنگاه هاي اقتصادي تاکید کرد و افزود: باید
کسانی که در یک بنگاه اقتصادي مشغول به کار است بدانند دستگاهی که با آن کار می کنند در طول زمان چه تغییراتی داشته است و با بروز رسانی
و بهره وري به بنگاه اقتصادي خود کمک نمایند. مهمترین اتفاق براي نیروي انسانی در بنگاه اقتصادي آموزش هاي مداوم، بروز و مبتنی بر یافته



 
هاي جدید علمی است. 

وي در بخش دیگري از سخنان خود با تاکید بر اینکه تردیدي نیست مهمترین و اصلی ترین وظیفه مردم و مسئولان توسعه ایران است، اظهار داشت:
باید پیشرفت و توسعه ایران به جایگاهی برسد که مردم از اینکه در ایران زندگی می کنند و ایرانی هستند به خود افتخار کنند. تنها گذشته ایران

 
افتخارآمیز نیست بلکه باید امروز همه ایرانیان به جایگاهی رفیع از رفاه، توسعه و اشتغالزایی و زندگی آبرومندانه برسند. 

جهانگیري با بیان اینکه توسعه مسیر جدیدي نیست که خلق کنیم بلکه راهی است که همه دنیا با موفقیت طی کرده اند، ادامه داد: توسعه نیازمند

 
سیاست هاي عالمانه و منطبق با فرهنگ جامعه و مسائل محلی هر کشور است و باید در این مسیر از تجارب موفق سایر کشورها بهره بگیریم. 

معاون اول رئیس جمهوري با تاکید بر اینکه توسعه پایدار بدون توسعه علمی و فناوري ممکن نیست، افزود: هیچ کشوري نمی تواند تنها بر منابع
طبیعی خدادادي تکیه کند و شاید در برهه اي از زمان با استفاده از مواهب این منابع طبیعی اقتصادي بزرگ با رفاه و زیرساخت هاي توسعه اي
داشته باشد ولی اگر این کشور متکی به توسعه پایدار و توجه به مباحث انسانی و علم و براساس پیش بینی آینده از اقتصاد توسعه نباشد باید منتظر

 
روزي باشد که این منابع تمام می شود و مردم این کشور به چرخه فقر ورود پیدا می کنند. 

وي با تاکید بر اینکه باید توسعه مبتنی بر توسعه علمی، فناوري و آینده اقتصاد ایران باشد، ادامه داد: باید اقتصاد ایران از اتکا بر منابع طبیعی به

 
اقتصاد دانش بنیان، نخبه محور و با نگاه به دنیاي دیجیتال باشد. 

معاون اول رئیس جمهوري تصریح کرد: توسعه منابع انسانی اولویت نخست کشور است و کشوري که نیروي انسانی زبده که از هر نظر توانایی تولید

 
کار و ثروت دارد، مسیر توسعه را به سرعت به خوبی طی می کند. 

جهانگیري با اشاره به اینکه در چهل سال گذشته طبق شاخص هاي بین المللی جایگاه و رتبه خوبی در توسعه انسانی در جمهوري اسلامی ایران
بوجود آمده است، ادامه داد: نوآوري و خلاقیت مهمترین ویژگی ها در بحث توسعه انسانی است و دانشگاه هاي بزرگ به این سمت می روند که
دانشگاه هاي نسل جدید باید کارآفرین بوده و تنها به فارغ التحصیل دانشجویان خود فکر نکرده بلکه به دنبال پرورش کارآفرین و یک فرد توانا به

 
تولید و خلق کار باشند. 

وي همچنین به اهمیت آموزش و پرورش در شکل گیري پرورش نیروي انسانی در کشور اشاره و تصریح کرد: در کنار آموزش هاي کلاسیک در
وزارت خانه هاي آموزش و پرورش، علوم، تحقیقات و فناوري و بهداشت و درمان و آموزش پزشکی نیاز به آموزش هاي مکمل دیگري است که از
ضرورت هاي اجتناب ناپذیر براي زندگی فردي و اجتماعی آحاد جامعه است که در غیر اینصورت نمی تواند از توانمندي هاي شخصی و زندگی

 
اجتماعی بهره کامل را ببرد. 

جهانگیري با اشاره به اینکه طبق تحلیل جامعه شناسان در حال عبور از دوران مخاطره آمیز و با مخاطرات متعددي هستیم ادامه داد: از یک طرف
تحریم و فشارهاي اقتصادي علیه کشور، زندگی مردم را سخت کرده است، همچنین مخاطره کرونا تمام ابعاد زندگی مردم را تحت تاثیر قرار داده و
در کنار این مسائل مشکلات محیط زیستی و مخاطرات طبیعی نیز جامعه را با خطراتی روبرو کرده است که البته این کشور براي عبور از این
مخاطرات و دور زدن تنگناها نیازمند مجموعه از آموزش هاي مکمل است تا از دل تهدید فرصت بوجود آید و با کمک یکدیگر بتوانیم از این

 
مخاطرات با موفقیت عبور کنیم. 

معاون اول رئیس جمهوري خاطرنشان کرد: باید جهت گیري آموزش مهارت هاي فنی حرفه اي به این سمت رود تا انسانی توانمند بسازد تا بتواند در

 
زندگی فردي و اجتماعی تغییر بوجود آورد. 

وي همچنین بر اهمیت آموزش مهارت هاي قدیمی و سنتی در کنار آموزش هاي مدرن در دنیا تاکید کرد و گفت: مهارت هاي سنتی از جمله
ساختمان سازي، کارهاي فیزیکی و مکانیکی در یک جامعه مدرن همچنان یک نیاز جدي است اما مهمترین موضوعی که باید جهت گیري آموزش

 
هاي فنی و حرفه اي در دانشگاه ها و هنرستان هاي کشور باشد این مهم است که اقتصاد جهان به چه سمتی می رود و به چه نیرویی نیاز دارد. 



 
نباید این پندار در جامعه بوجود آید که بر مردم با مشکلات معیشتی حکومت کنیم 

جهانگیري ضرورت کاهش اتکا به درآمدهاي نفتی را از سیاست هاي اصلی کشور خواند و با اشاره به کاهش درآمدهاي نفت پس از تحریم هاي
آمریکا، گفت: باید از همه ظرفیت هاي کشور براي توسعه و کاهش فقر در کشور استفاده شود. امکان ندارد که یک ایرانی دلسوز آینده ایران و مردم

 
کشورش باشد و نسبت به این مساله دغدغه نداشته باشد. نباید این پندار در جامعه بوجود آید که بر مردم با مشکلات معیشتی حکومت کنیم. 

معاون اول رئیس جمهوري در ابتداي سخنان خود با ابراز خرسندي از حضور در سازمان آموزش فنی و حرفه اي در روزهاي پایانی دولت از تمامی

 
دست اندرکاران و فعالان آموزش مهارت هاي فنی و حرفه اي در سراسر کشور قدردانی کرد. 

محمد شریعتمداري وزیر کار، رفاه و تامین اجتماعی نیز در این مراسم با تاکید بر اینکه بکارگیري نیروهاي جوان و بانوان منشا خدمات گسترده اي
در سازمان فنی و حرفه اي شده است ادامه داد: نهضت مهارت افزایی که با همت دولت تدبیر و امید در کشور بوجود آمده است بدون همکاري

 
صنعتگران و کارآفرینان امکانپذیر نیست. 

وي همچنین تولید محصولات فرهنگی دییجیتال و الکترونیک، آموزش مهارت هاي فنی و حرفه اي در دانشگاه ها و مدارس علی رغم شروع کرونا،
بالا بردن سطح آموزش معلولان و بازتوانی مهارت آسیب دیدگان اجتماعی و همچنین توان افزایی روستاییان و عشایر را از جمله اقدامات وزارت کار،

 
رفاه و تامین اجتماعی و همچنین سازمان فنی و حرفه اي در دولت دوازدهم برشمرد. 

 
وزیر آموزش و پرورش: اقبال اجتماعی به یادگیري مهارت هاي فنی و حرفه اي در کشور در حال افزایش است 

محسن حاجی میرزایی وزیر آموزش و پرورش نیز با تاکید بر اینکه مهارت هاي فنی و حرفه اي مهمترین مهارت ها براي مشارکت موثر اجتماعی
است، افزود: آموزش مهارت هاي فنی و حرفه اي در هنرستان هاي کشور تا جایی که 50 درصد دانش آموزان دوره متوسطه قادر به گذراندن این
آموزش ها و مهارت ها باشند از اولویت هاي جدي این وزارتخانه است و خوشبختانه اقبال اجتماعی به یادگیري مهارت هاي فنی و حرفه اي در

 
کشور در حال افزایش است. 

همچنین در این مراسم با حضور اسحاق جهانگیري و بصورت ویدئو کنفرانسی از 354 مرکز جوار و بین کارگاهی بهره برداري و همچنین از 500
استاندارد جهانی رونمایی شد. پیش از این مراسم نیز جهانگیري از نمایشگاهی که توانمندي هاي نیروهاي آموزش دیده در سازمان فنی و حرفه اي
در بخش هاي رباتیک، خراطی، جواهرسازي، طراحی مهندسی و مکانیک، مکاترونیک و تولیدات محصولات پزشکی و بهداشتی را به نمایش گذاشته

 
بود، بازدید کرد. 

اسحاق جهانگیري معاون اول رئیس جمهوري فضاي مجازي سازمان فنی و حرفه اي



چادرملو، موتور محرکه اقتصاد استان یزد

منبع: صنعت کارشماره خبر:  265  |  تاریخ: 1400/05/09

به گزارش صنعت کار، این شرکت، با توسعه فعالیت هاي خود در استان یزد، زنجیره تولید فولاد از اکتشاف سنگ آهن تا تولید محصول
نهایی را در بر گرفته و توانسته است نقش قابل ملاحظه اي در بهبود شاخص هاي اقتصادي این استان ایفا کند. توسعه ظرفیت ها و افزایش

آمار...

به گزارش صنعت کار، این شرکت، با توسعه فعالیت هاي خود در استان یزد، زنجیره
تولید فولاد از اکتشاف سنگ آهن تا تولید محصول نهایی را در بر گرفته و توانسته
است نقش قابل ملاحظه اي در بهبود شاخص هاي اقتصادي این استان ایفا کند.
توسعه ظرفیت ها و افزایش آمار تولیدات شرکت معدنی و صنعتی چادرملو در سال
هاي اخیر موجب شده است تا سهم این شرکت از تولید ناخالص داخلی استان یزد

 
همواره روندي صعودي را طی کند. 

به همین بهانه گفت و گویی انجام داده ایم با مهندس فرهاد آذرین فر، مدیر امور
مالی و اقتصادي چادرملو تا دلایل موفقیت هاي و روند رو به رشد شرکت را جویا

 
شویم . 

آذرین فر با اشاره به اینکه شرکت معدنی و صنعتی چادرملو، با در اختیار داشتن یکی
از بزرگ ترین معادن استان یزد، اقتصاد و اشتغال این منطقه را تا حد زیادي تحت تاثیر قرار داده است گفت: وجود معادن بزرگ و باارزشی همچون
چادرملو در این منطقه، یزد را به یکی از استان هاي معدنی کشور تبدیل کرده است، به طوري که در حاضر بخش معادن و صنایع معدنی نقش
مهمی در اقتصاد این استان ایفا می کند و سهم بالایی از تولید ناخالص استان یزد را به خود اختصاص داده است . همچنین مشاغل تعداد زیادي از

 
شهروندان و ساکنان این استان نیز به طور مستقیم و غیرمستقیم به این بخش وابسته است. 

 
اقداماتی براي ارزش آفرینی 

مدیر امور مالی و اقتصادي چادرملو افزود: از آنجائی که معادن تأمین کننده ماده اولیه بسیاري از صنایع هستند، یکی از بخش هاي استراتژیک و مهم
اقتصاد شناخته می شود علاوه بر آن با توجه به نقش اساسی معدن در تولید ناخالص داخلی منطقه و کشور، ضرورت توجه به مولفه هاي توسعه
اقتصادي و حرکت به سمت ایجاد حداکثر ارزش افزوده از اهمیت ویژه اي در زمینه حفظ منابع ملی برخوردار است. این مسئله در حوزه صنعت

 
فولاد، که صنعتی استراتژیک و پایه محسوب می شود، اهمیت بیشتري دارد. 

وي تصریح کرد: یکی از مهم ترین اقدامات در راستاي توسعه ظرفیت هاي صنایع معدنی و ایجادارزش افزوده، تهیه و تامین پایدار مواد اولیه است.
شرکت ها فقط با اطمینان از تامین بدون مشکل مواد اولیه، این امکان را دارند که استراتژي خود را براي افزایش تولید و ارتقاي ارزش افزوده پیاده

 
سازي کنند. بنابراین سرمایه گذاري در امر اکتشاف می تواند یکی از مولفه هاي مهم در ایجاد ارزش افزوده شمرده شود. 

در همین راستا، شرکت معدنی و صنعتی چادرملو توانسته است در امر اکتشاف، به عنوان حلقه نخست زنجیره ارزش فولاد و مهم ترین تضمین رفع

 
چالش هاي تامین مواد اولیه، موفق عمل کند. 

آذرین فر با تاکید بر اینکه، تداوم عملیات اجراي اکتشافات تفصیلی پهنه معدنی آنومالی «D19» از اولویت هاي این مجموعه است گفت: در این
مجموعه طی سال هاي اخیر طرح هاي متعددي در راستاي توسعه تولیدات و افزایش بهره وري اجرا شده است. این شرکت، که فعالیت خود را از
تولید کنسانتره سنگ آهن آغاز کرد، در سال هاي گذشته علاوه بر تامین ماده اولیه واحدهاي فولادي کشور، به قطع زنجیره صادرات مواد معدنی
خام و تکمیل زنجیره هاي ارزش محصولات معدنی مبادرت نموده و توانسته است از طریق تکمیل زنجیره ارزش و متنوع سازي سبد محصولات خود،

 
نقش قابل توجهی در اقتصاد استان یزد ایفا کند. 

مدیر امور مالی و اقتصادي چادرملو افزود: استراتژي هاي مناسب اتخاذ شده در شرکت معدنی و صنعتی چادرملو باعث شدکه تحریم هاي بین الملی
خدشه اي در رشد صادرات، احداث طرح هاي توسعه و ایجاد واحدهاي جدید در این شرکت وارد نکند. این شرکت با ارزآوري در اوج تحریم ها،در
حالی که بسیاري از صنایع کشور با رکود مواجه بودند، توانست به اقتصاد کشور و به طور ویژه اقتصاد استان یزد کمک هاي شایان توجهی کند. ثبت
رکورد هاي متعدد تولید آنهم بیش از ظرفیت اسمی در سال گذشته بیانگر عزم و اراده تمامی ارکان مدیریت و کارکنان و کارگران این مجموعه

 
عظیم بوده که با مدیریت جسورانه و رو به جلوي مدیر عامل محترم شرکت جناب آقاي مهندس تقی زاده حاصل شده است . 



وي در عین حال افزود: اقدامات پیوسته شرکت معدنی و صنعتی چادرملو در زمینه توسعه ظرفیت هاي تولید و تکمیل زنجیره هاي ارزش فولاد
موجب شده است تا ارزش افزوده ایجادشده توسط این شرکت رشد قابل ملاحظه اي را تجربه کند. افزایش آمار تولیدات، در کنار مدیریت هزینه هاي
تامین مواد اولیه و قطعات و مواد مصرفی، دیگر عامل موثر در رشد ارزش افزوده این شرکت در گذشته بوده است. نمودار 1 ارزش افزوده ایجادشده
توسط شرکت معدنی و صنعتی چادرملو را نشان می دهد. چنان که مشاهده می شود، ارزش افزوده این شرکت از 19 هزار و 817 میلیارد ریال در

 
سال 1393 به 194 هزار و 295 میلیارد ریال در سال 1399 افزایش یافته است. 

مدیر امور مالی و اقتصادي چادرملو در پایان این گفت و گو اضافه کرد: قرارگیري شرکت معدنی و صنعتی چادرملو در استان یزد و مجاورت با استان
هاي اصفهان وخراسان زمینه اي فراهم ساخته است تا دسترسی فوق العاده اي به بازارهاي مصرف داخلی وجود داشته باشد. همچنین امکان
دسترسی به شبکه ریلی و جاده اي کشور موجب تبدیل این منطقه به یک مسیر ترانزیتی شده و با اشتغال زایی گسترده در عرصه حمل ونقل، تاثیر
زیادي بر تغییر سبک زندگی مردم داشته است. به طوري که در حال حاضر بیش از 7 هزار نفر به طور مستقیم در مجموع زنجیره تولید شرکت

 
معدنی و صنعتی چادرملو مشغول به کار هستند. 

بررسی ها نشان می دهند که همین عوامل منجر به کاهش چشمگیر مهاجرت از این منطقه گردیده و با افزایش واحدهاي صنعتی، رونق قابل توجهی
در اقتصاد و کسب وکارهاي استان یزد و شهر اردکان پدید آمده است . به علاوه، تاسیس چندین واحد صنعتی دیگر در این استان نیز در دستور کار

 
شرکت معدنی و صنعتی چادرملو قرار دارد که منجر به تحولی عظیم در توسعه اقتصادي استان یزد خواهد شد. 

 
وي اذعان داشت که به پشتوانه طرح ها و پروژه هاي این شرکت در استان یزد، زندگی در این استان جریانی رو به توسعه پیدا کرده است. 

امروز شرکت معدنی و صنعتی چادرملو به یک بنگاه اقتصادي نقش آفرین و تعیین کننده در اقتصاد یزد تبدیل شده است و سهم قابل توجهی از

 
تولید ناخالص داخلی استان یزد به شرکت چادرملو تعلق دارد. 

انتهاي پیام/



اولین تفاهمنامه منعقد شده بانک تجارت با صندوق قرض الحسنه

منبع: شبکه بانک و بیمهشماره خبر:  266  |  تاریخ: 1400/05/09

به گزارش شبکه خبري بانک و بیمه "بینا" به نقل از شبکه خبري اقتصاد و بانک ایران به نقل از روابط عمومی بانک تجارت، حیدري مدیر
عامل صندوق قرض الحسنه توسعه اشتغال برکت در ابتداي مراسم گزارشی از چگونگی ایجاد این صندوق را ارائه کرد و با قدردانی از

همکاري و تعامل مدیر عامل، ...

در آستانه عید سعید غدیر خم و با مشارکت بانک تجارت، صندوق قرض
الحسنه توسعه اشتغال برکت توسط ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره)

 
افتتاح شد . 

به گزارش شبکه خبري بانک و بیمه "بینا" به نقل از شبکه خبري اقتصاد و

 
بانک ایران 

به نقل از روابط عمومی بانک تجارت، حیدري مدیر عامل صندوق قرض الحسنه توسعه اشتغال برکت در ابتداي مراسم گزارشی از چگونگی ایجاد این
صندوق را ارائه کرد و با قدردانی از همکاري و تعامل مدیر عامل، اعضاي هیات مدیره و عامل بانک تجارت براي راه اندازي این صندوق گفت: وجود
بسترهاي مناسب بانکداري دیجیتال در بانک تجارت باعث شد که همزمان با پیگیري اخذ مجوز صندوق از بانک مرکزي و شوراي پول و اعتبار، به
صورت موازي هماهنگی لازم را با بانک تجارت براي ایجاد بسترهاي لازم داشته باشیم تا متقاضیان دریافت تسهیلات صندوق بتوانند از این طریق و
بدون نیاز به حضور فیزیکی در شعبه مراحل افتتاح حساب، احراز هویت، تخصیص امضاي دیجیتال و در نهایت دریافت تسهیلات را به صورت

 
الکترونیک و دیجیتال انجام دهند. 

در ادامه دولت آبادي مدیر عامل بانک تجارت به ابعاد گسترده فعالیت این صندوق اشاره کرد و افزود: بانک تجارت افتخار دارد که با برخورداري از
1700 شعبه و باجه در سراسر کشور و با نگاه عمل به مسئولیت هاي اجتماعی و با امضاي تفاهمنامه با صندوق قرض الحسنه توسعه اشتغال برکت،

 
گامی بلند را براي اداي دین به اقشار آسیب پذیر و اعطاي تسهیلات در سریع ترین زمان به افراد معرفی شده از سوي صندوق بردارد. 

وي افزود:با توجه به تفاهمنامه منعقد شده بانک با صندوق آمادگی داریم علاوه بر اعطاي تسهیلات خدمات دیگري همچون صدور ضمانتنامه و
گشایش اعتبارات اسنادي را براي متقاضیان از سوي صندوق به انجام رسانده و خدمات بیمه اي، کارگزاري و تامین سرمایه را نیز از طریق شرکتهاي

 
هلدینگ مالی بانک ارائه کنیم. 

مخبر رییس ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره) نیز با اشاره به این که طرح و ایده اجرایی تاسیس صندوق از دو سال پیش در بنیاد برکت شکل
گرفت تصریح کرد: قرض الحسنه، نماد بانکداري اسلامی است و امیدواریم با افتتاح صندوق قرض الحسنه توسعه اشتغال برکت، مردم بیش از همیشه
طعم دریافت تسهیلات قرض الحسنه را احساس کنند. افتتاح این صندوق در آینده منشاء یک تحول خواهد شد و بزودي برکات آن را در بحث ایجاد

 
اشتغال و حمایت از شرکت هاي دانش بنیان شاهد خواهیم بود. 

وي بخش قابل توجهی از اشتغال ایجاد شده در کشور را از طریق بنگاه هاي اقتصادي خرد ذکر کرد و افزود: ایجاد 500 هزار فرصت شغلی در هر
سال از طریق این صندوق در برنامه قرار دارد.در پایان ، این توافقنامه با امضاي دولت آبادي مدیر عامل بانک و حیدري مدیر عامل این صندوق به

 
سرانجام رسید . 



بموجب این تفاهمنامه بانک تجارت نسبت به افتتاح حساب و پرداخت تسهیلات به معرفی شدگان صندوق از طریق بسترهاي کاملا دیجیتال اقدام
خواهد کرد. پذیرش انواع تعهدات در چارچوب قوانین و مقررات بانک مرکزي و ارائه انواع خدمات بانکی الکترونیک به معرفی شدگان صندوق، از

دیگر مفاد این تفاهمنامه است.



نایب رییس مجلس: توسعه صادرات محور مناطق آزاد براي رشد اشتغال ضروري است

منبع: ایرناشماره خبر:  267  |  تاریخ: 1400/05/09

ارومیه- ایرنا- نایب رییس مجلس شوراي اسلامی گفت: در مجلس باید کمک کنیم تا مناطق آزاد را براي صادرات محور بودن و ایجاد
اشتغال بیش از پیش توسعه دهیم.

ارومیه- ایرنا- نایب رییس مجلس شوراي اسلامی گفت: در مجلس باید کمک کنیم تا مناطق آزاد را براي صادرات محور بودن و ایجاد اشتغال

 
بیش از پیش توسعه دهیم. 

علی نیکزاد روز شنبه در سفر یکروزه به منطقه آزاد ماکو اظهار داشت: در این راستا توسعه راه ها و چهاربانده کردن جاده هاي مربوط به ویژه در

 
منطقه آزاد ماکو در کنار توجه به خدماتی نظیر شبکه آب و فاضلاب باید به صورت جدي مورد توجه مسوولان قرار گیرد. 

 
وي ادامه داد: بزرگترین پروژه منطقه آزاد ماکو که باید به سرانجام برسد، موضوع سد کرم آباد است که بهره برداري از آن، ضروري است. 

نایب رییس مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه در منطقه آزاد ماکو با 397 هکتار وسعت کارهاي خوبی انجام شده و توسعه خوبی را شاهد بوده ایم،

 
اضافه کرد: باید کمک کنیم تا منطقه آزاد بیشتر از این توسعه یابد. 

نیکزاد با اشاره به اینکه در بحث مناطق آزاد مشکل حاکمیتی وجود دارد و بعضی از قوانین مانعی براي سرمایه گذاري بخش خصوصی در این مناطق
است، اظهار کرد: ما به واگذاري اقتصاد به بخش خصوصی اعتقاد داریم و باید با نظارت، هدایت و حمایت دولت در مناطق آزاد، بخش خصوصی به

 
فعالیت خود ادامه بدهد. 

علی نیکزاد، نائیب رییس مجلس در سفر یکروزه ضمن بازدید از پروژه هاي سد کرم آباد، کریدور غرب و سامانه فاضلاب از بیمارستانهاي شاهین دژ و
پروژه هاي میاندوآب و تکاب نیز بازدید خواهد کرد.



تورم بالاي 40 درصد؛ چالش دولت سیزدهم/ تاکتیک ضدتورمی دولت چیست؟

منبع: شبکه بانک و بیمهشماره خبر:  268  |  تاریخ: 1400/05/09

به گزارش شبکه خبري بانک و بیمه "بینا" به نقل از شبکه خبري اقتصاد و بانک ایران  ، تورم کلمه آشنایی براي مردم است، اما با این حال
 بر پایه نظریه هاي گوناگون، تعریف هاي متفاوتی ازآن ارائه می شود که تمامی آن ها به روند فزاینده و نامنظم افزایش قیمت ها اشاره دارد.

نرخ تورم به معناي ...

کارشناسان اقتصادي می گویند مهار نرخ تورم و یافتن راهکاري
عملی براي جلوگیري از ادامه روند افزایش نرخ تورم در ماه هاي
آینده، مهم ترین چالش اقتصاي دولت سیزدهم خواهد بود که باید

 
در اولویت امور قرار گیرد. 

به گزارش شبکه خبري بانک و بیمه "بینا" به نقل از شبکه خبري

 
اقتصاد و بانک ایران 

، تورم کلمه آشنایی براي مردم است، اما با این حال بر پایه نظریه هاي گوناگون، تعریف هاي متفاوتی ازآن ارائه می شود که تمامی آن ها به روند
فزاینده و نامنظم افزایش قیمت ها اشاره دارد. نرخ تورم به معناي امروزي نشان دهنده افزایش، کاهش یا ثبات در قیمت مصرف کننده کالاها و

 
خدمات است. 

براي اندازه گیري تورم معمولا در بازه هاي زمانی هفتگی، ماهانه و سالانه، قیمت انواع کالاها و خدمات در سراسر کشور اندازه گیري و اعلان عمومی
می شود و کالاها و خدماتی که قیمت شان در نرخ تورم مورد محاسبه قرار می گیرد معمولا از کالاها و خدمات ضروري زندگی مردم به شمار می

 
رود. 

مرکز آمار ایران، آماري را از خرداد 1396 تا خرداد 1400 منتشر کرده که در آن کمترین نرخ تورم سالانه دوازده ماهه مربوط به خرداد 1396 با
ثبت نرخ 7.2 و بیشترین نرخ تورم سالانه دوازده ماهه متعلق به خرداد 1400 با ثبت نرخ 43 درصد بوده، ولی تیرماه 1400 با ثبت نرخ تورم 44.2

 
درصدي رکورد بیشترین نرخ سالانه تورم در سال هاي اخیر را زده که تاثیر تحریم ها، شیوع بیماري کرونا و نقش اقتصادي آن بسیار آشکار است. 

همچنین روند صعودي نرخ تورم سالانه کشور را نیز در آمار به انتشار درآمده شاهد هستیم، به گونه اي که در آبان ماه سال 99 این شاخص 29
درصد بود، اما این رقم در تیرماه 1400 به 44.2 درصد رسیده و در واقع نرخ تورم در این مدت نه چندان طولانی افزایشی نزدیک به 15 درصدي را

 
تجربه کرد. 

نرخ تورم نقطه اي کل کشور نیز در بازه زمانی خرداد 1396 تا پایان تیرماه سال جاري، بیانگر روند صعودي از نرخ تک رقمی به محدوده 50 درصد
است. به گونه اي که کمترین نرخ تورم نقطه اي کل کشور (که بیانگر درصد تغییر نسبت به ماه مشابه سال قبل است) در نخستین ماه سال 1397 با
ثبت نرخ 7 درصد (زمانی که هنوز خبري از کرونا نبود و برجام وارد فاز اجرایی شده بود) و بیشترین نرخ نیز مربوط به اردیبهشت ماه 1398 با ثبت

 
رقم 52.1 درصد بوده است. 

بنابراین یکی از مهم ترین چالش هاي دولت سیزدهم پیدا کردن راهکار عملی براي توقف روند افزایش نرخ تورم و افت ارزش ریال باید باشد. اما چه
کارهایی مورد توجه قرار گیرد تا کمی از مشکلات مردم کاسته شود؟ اولین بحثی که به نظر می رسد نباید دور از نظر باشد، تغییر شکل بودجه ریزي



 
از سنتی به عملیاتی است تا هم ناترازي آن برطرف شود و هم جایی براي چانه زنی هنگام بررسی باقی نماند. 

مسئله دیگر ناترازي بانک ها است که بخش مهم آن به عدم استقلال بانک مرکزي بر می گردد. بانک مرکزي ایران یک نهاد تحت نفوذ دولت به
حساب می آید، البته شرایط کشور نرمال نیست و گاهی باید براساس نیاز پیش رفت، اما حداقل کاري که در این میان می توان مورد توجه قرار داد،

 
تقویت نظارت بانک مرکزي بر سایر بانک ها است تا حداقل از خلق پول و رشد نقدینگی ممانعت به عمل آید. 

روشن است که رشد نقدینگی بر تورم تاثیر بسیار زیادي دارد، به طوري که در صورت کنترل آن تورم هم به کنترل در خواهد آمد و برعکس. با این
حال چنانچه در کنار این موارد از تولید ملی هم حمایت به عمل آید و اشتغال شکوفا شود، به این معنا نخواهد بود که تورم نخواهیم داشت، بلکه از

 
میزان آن کاسته می شود و این همان انتظاري است که مردم از دولت آینده دارند. 

در واقع مردم از دولت جدید توقعاتی در حوزه ها مختلف در سر دارند که قطعا تحقق آن ها به برنامه دقیق و منظم و صد البته انتخاب افراد متعهد و
متخصص بستگی دارد. شکی وجود ندارد که تیم اقتصادي دولت جدید باید جزو اولین اقداماتش حل چالش تورم بالاي 40 درصد باشد، تورمی که
پیش بینی می شود به دلیل رشد بالاي نقدینگی، در ماه هاي آینده بدتر هم خواهد شد، اما چنانچه افرادي در راس کار قرار گیرند که درصدد برآیند

مجدد آزموده ها را بیازمایند، ایران و ایرانی سرنوشت نامعلومی پیدا خواهد کرد.



چادرملو، موتور محرکه اقتصاد استان یزد

منبع: روزنامه آرمان ملیشماره خبر:  269  |  تاریخ: 1400/05/09

شرکت معدنی و صنعتی چادرملو را می توان یکی از پیشگامان عرصه تکمیل زنجیره ارزش فولاد دانست که از جایگاه قابل توجهی در اقتصاد
کشور برخوردار است.

 
نسخه چاپی 

چادرملو، موتور محرکه اقتصاد استان یزد شرکت معدنی و صنعتی
چادرملو را می توان یکی از پیشگامان عرصه تکمیل زنجیره ارزش فولاد

 
دانست که از جایگاه قابل توجهی در اقتصاد کشور برخوردار است. 

آرمان ملی آنلاین - این شرکت، با توسعه فعالیت هاي خود در استان
یزد، زنجیره تولید فولاد از اکتشاف سنگ آهن تا تولید محصول نهایی را
در بر گرفته و توانسته است نقش قابل ملاحظه اي در بهبود شاخص

هاي اقتصادي این استان ایفا کند. توسعه ظرفیت ها و افزایش آمار تولیدات شرکت معدنی و صنعتی چادرملو در سال هاي اخیر موجب شده است تا

 
سهم این شرکت از تولید ناخالص داخلی استان یزد همواره روندي صعودي را طی کند. 

به همین بهانه گفت و گویی انجام داده ایم با مهندس فرهاد آذرین فر، مدیر امور مالی و اقتصادي چادرملو تا دلایل موفقیت هاي و روند رو به رشد

 
شرکت را جویا شویم . 

آذرین فر با اشاره به اینکه شرکت معدنی و صنعتی چادرملو، با در اختیار داشتن یکی از بزرگ ترین معادن استان یزد، اقتصاد و اشتغال این منطقه را
تا حد زیادي تحت تاثیر قرار داده است گفت: وجود معادن بزرگ و باارزشی همچون چادرملو در این منطقه، یزد را به یکی از استان هاي معدنی
کشور تبدیل کرده است، به طوري که در حاضر بخش معادن و صنایع معدنی نقش مهمی در اقتصاد این استان ایفا می کند و سهم بالایی از تولید
ناخالص استان یزد را به خود اختصاص داده است . همچنین مشاغل تعداد زیادي از شهروندان و ساکنان این استان نیز به طور مستقیم و غیرمستقیم

 
به این بخش وابسته است. 

 
اقداماتی براي ارزش آفرینی 

مدیر امور مالی و اقتصادي چادرملو افزود: از آنجائی که معادن تأمین کننده ماده اولیه بسیاري از صنایع هستند، یکی از بخش هاي استراتژیک و مهم
اقتصاد شناخته می شود علاوه بر آن با توجه به نقش اساسی معدن در تولید ناخالص داخلی منطقه و کشور، ضرورت توجه به مولفه هاي توسعه
اقتصادي و حرکت به سمت ایجاد حداکثر ارزش افزوده از اهمیت ویژه اي در زمینه حفظ منابع ملی برخوردار است. این مسئله در حوزه صنعت

 
فولاد، که صنعتی استراتژیک و پایه محسوب می شود، اهمیت بیشتري دارد. 

وي تصریح کرد: یکی از مهم ترین اقدامات در راستاي توسعه ظرفیت هاي صنایع معدنی و ایجادارزش افزوده، تهیه و تامین پایدار مواد اولیه است.
شرکت ها فقط با اطمینان از تامین بدون مشکل مواد اولیه، این امکان را دارند که استراتژي خود را براي افزایش تولید و ارتقاي ارزش افزوده پیاده

 
سازي کنند. بنابراین سرمایه گذاري در امر اکتشاف می تواند یکی از مولفه هاي مهم در ایجاد ارزش افزوده شمرده شود. 

در همین راستا، شرکت معدنی و صنعتی چادرملو توانسته است در امر اکتشاف، به عنوان حلقه نخست زنجیره ارزش فولاد و مهم ترین تضمین رفع

 
چالش هاي تامین مواد اولیه، موفق عمل کند. 

آذرین فر با تاکید بر اینکه، تداوم عملیات اجراي اکتشافات تفصیلی پهنه معدنی آنومالی «D19» از اولویت هاي این مجموعه است گفت: در این
مجموعه طی سال هاي اخیر طرح هاي متعددي در راستاي توسعه تولیدات و افزایش بهره وري اجرا شده است. این شرکت، که فعالیت خود را از
تولید کنسانتره سنگ آهن آغاز کرد، در سال هاي گذشته علاوه بر تامین ماده اولیه واحدهاي فولادي کشور، به قطع زنجیره صادرات مواد معدنی
خام و تکمیل زنجیره هاي ارزش محصولات معدنی مبادرت نموده و توانسته است از طریق تکمیل زنجیره ارزش و متنوع سازي سبد محصولات خود،



 
نقش قابل توجهی در اقتصاد استان یزد ایفا کند. 

مدیر امور مالی و اقتصادي چادرملو افزود: استراتژي هاي مناسب اتخاذ شده در شرکت معدنی و صنعتی چادرملو باعث شدکه تحریم هاي بین الملی
خدشه اي در رشد صادرات، احداث طرح هاي توسعه و ایجاد واحدهاي جدید در این شرکت وارد نکند. این شرکت با ارزآوري در اوج تحریم ها،در
حالی که بسیاري از صنایع کشور با رکود مواجه بودند، توانست به اقتصاد کشور و به طور ویژه اقتصاد استان یزد کمک هاي شایان توجهی کند. ثبت
رکورد هاي متعدد تولید آنهم بیش از ظرفیت اسمی در سال گذشته بیانگر عزم و اراده تمامی ارکان مدیریت و کارکنان و کارگران این مجموعه

 
عظیم بوده که با مدیریت جسورانه و رو به جلوي مدیر عامل محترم شرکت جناب آقاي مهندس تقی زاده حاصل شده است . 

وي در عین حال افزود: اقدامات پیوسته شرکت معدنی و صنعتی چادرملو در زمینه توسعه ظرفیت هاي تولید و تکمیل زنجیره هاي ارزش فولاد
موجب شده است تا ارزش افزوده ایجادشده توسط این شرکت رشد قابل ملاحظه اي را تجربه کند. افزایش آمار تولیدات، در کنار مدیریت هزینه هاي
تامین مواد اولیه و قطعات و مواد مصرفی، دیگر عامل موثر در رشد ارزش افزوده این شرکت در گذشته بوده است. نمودار 1 ارزش افزوده ایجادشده
توسط شرکت معدنی و صنعتی چادرملو را نشان می دهد. چنان که مشاهده می شود، ارزش افزوده این شرکت از 19 هزار و 817 میلیارد ریال در

 
سال 1393 به 194 هزار و 295 میلیارد ریال در سال 1399 افزایش یافته است. 

مدیر امور مالی و اقتصادي چادرملو در پایان این گفت و گو اضافه کرد: قرارگیري شرکت معدنی و صنعتی چادرملو در استان یزد و مجاورت با استان
هاي اصفهان وخراسان زمینه اي فراهم ساخته است تا دسترسی فوق العاده اي به بازارهاي مصرف داخلی وجود داشته باشد. همچنین امکان
دسترسی به شبکه ریلی و جاده اي کشور موجب تبدیل این منطقه به یک مسیر ترانزیتی شده و با اشتغال زایی گسترده در عرصه حمل ونقل، تاثیر
زیادي بر تغییر سبک زندگی مردم داشته است. به طوري که در حال حاضر بیش از 7 هزار نفر به طور مستقیم در مجموع زنجیره تولید شرکت

 
معدنی و صنعتی چادرملو مشغول به کار هستند. 

بررسی ها نشان می دهند که همین عوامل منجر به کاهش چشمگیر مهاجرت از این منطقه گردیده و با افزایش واحدهاي صنعتی، رونق قابل توجهی
در اقتصاد و کسب وکارهاي استان یزد و شهر اردکان پدید آمده است . به علاوه، تاسیس چندین واحد صنعتی دیگر در این استان نیز در دستور کار

 
شرکت معدنی و صنعتی چادرملو قرار دارد که منجر به تحولی عظیم در توسعه اقتصادي استان یزد خواهد شد. 

 
وي اذعان داشت که به پشتوانه طرح ها و پروژه هاي این شرکت در استان یزد، زندگی در این استان جریانی رو به توسعه پیدا کرده است. 

امروز شرکت معدنی و صنعتی چادرملو به یک بنگاه اقتصادي نقش آفرین و تعیین کننده در اقتصاد یزد تبدیل شده است و سهم قابل توجهی از
تولید ناخالص داخلی استان یزد به شرکت چادرملو تعلق دارد.



زنان روستایی مرودشت در تولید کمپوست توانمند می شوند

منبع: ایاناشماره خبر:  270  |  تاریخ: 1400/05/09

مدیر جهاد کشاورزي شهرستان مرودشت گفت: با اجراي طرح تولید کمپوست توسط زنان روستایی این شهرستان 30 نفر از بانوان آموزش

 
هاي عملی لازم را در دوره مهارتی فرا گرفتند. 

به گزارش خبرنگار ایانا در استان فارس، کاووس همتی با اشاره به اینکه این طرح
توسط واحد امور زنان روستایی در اداره آموزش و ترویج جهاد کشاورزي شهرستان
مرودشت پیشنهاد، تامین اعتبار و اجرا شده است، تصریح کرد: در این طرح از
ضایعات گیاه دارویی شیرین بیان و کود حیوانی براي تولید کمپوست استفاده شده

 
است. 

وي با بیان این که کمپوست تولیدي مقرر است در سایت هاي گیاهان دارویی،
باغچه محصول سالم زنان روستایی و طرح تولید محصول استاندارد زعفران در
مزارع شهرستان مرودشت مصرف شود، افزود: تولید این نوع کودها علاوه بر کمک
به احیا و حفظ محیط زیست موجب استفاده مطلوب از ضایعات کشاورزي، بقایاي

 
گیاهی و دامی می شود. 

همتی؛ افزایش دانش و مهارت زنان روستایی، افزایش بهره وري و درآمد زنان
روستایی، ایجاد و توسعه اشتغال در روستاها، توسعه سلامت افراد جامعه با تولید

 
غذاي سالم تر و افزایش ماده آلی خاك ها را از دیگر اهداف این طرح دانست. 

مدیر جهاد کشاورزي شهرستان مرودشت تاکید کرد: تولید کودهاي آلی به عنوان یکی از اهداف مهم خصوصا در تولید محصولات استاندارد
بسیارحائز اهمیت و مورد توجه است.



نگرانی بانوان اهل سنت درخصوص «کودك همسري»

منبع: پاناشماره خبر:  271  |  تاریخ: 1400/05/09

تهران (پانا) - معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهوري با اشاره به نشست هاي این معاونت با علماي اهل سنت در خصوص بررسی «احوال
شخصیه زنان اهل سنت کشور در موضوعات فقهی» نظیر کودك همسري و ترك تحصیل برخی دختران دانش آموز گفت در این نشست ها

علماء اهل سنت و مولوي ها رویکرد مثبت و تلاش براي حل معضلات و ...

تهران (پانا) - معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهوري با اشاره
به نشست هاي این معاونت با علماي اهل سنت در خصوص بررسی
«احوال شخصیه زنان اهل سنت کشور در موضوعات فقهی» نظیر
کودك همسري و ترك تحصیل برخی دختران دانش آموز گفت در
این نشست ها علماء اهل سنت و مولوي ها رویکرد مثبت و تلاش

 
براي حل معضلات و مشکلات بانوان اهل سنت داشتند. 

معصومه ابتکار پیش از ظهر امروز در نشست بررسی احوال
شخصیه زنان اهل سنت کشور در موضوعات فقهی، طلاق ثلاثه و اجرت المثل اظهار کرد: این نشست چهارمین نشست بررسی حقوقی احوال
شخصیه زنان اهل سنت است. اولین نشست در کردستان برگزار شد که نشستی تخصصی با حضور صاحب نظران و حقوق دانان بود. مباحث مفصلی

 
در این زمینه شکل گرفت و نتایج آن این بود که که قرار شد رایزنی هایی با علماء و مولوي هاي اهل سنت صورت بگیرد. 

معاون رئیس جمهوري در امور زنان و خانواده گفت: نشست دوم در شهر زاهدان و با حضور مولوي عبدالحمید و تعدادي از مولوي ها برگزار شد، به
موضوعات و مطالبات اهل سنت و به طور خاص به بحث کودك همسري پرداخته شد. کودك همسري خیلی مورد نگرانی از طرف بانوان اهل سنت
پیرانشهر و زاهدان و نقاط مختلف بود و صحبت هاي خوبی جناب مولوي و همکاران در ارتباط با اصل احکام شریعت و برداشت هاي نادرست از آن

 
داشتند. 

ابتکار ادامه داد: جلسه سوم در استان گلستان و شهر آق قلا برگزار شد. موضوعاتی همچون علاقه مندي بانوان براي حضور در مساجد هنگام نماز
جماعت، کودك همسري و ترك تحصیل طرح شد که با رویکرد مثبت مولوي آق قلا مواجه شدیم. قرار بود حدود شش ماه پیش نشست چهارمی نیز
داشته باشیم که به دلیل پاندمی کووید 19 و بیماري خانم رحمانی و در نهایت از دنیا رفتن و از دست دادن ایشان وقفه اي در این نشست افتاد و

 
اکنون این نشست برگزار می شود. 

معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهوري با اشاره به کتاب «بانوي اول» کهبا تلاش این معاونت منتشر شده است، گفت:خداوند توفیق تدوین یک
پژوهش درباره زندگی بانوي اول اسلام یعنی حضرت خدیجه (س) را به ما داد. ابهامات زیاد در زندگی ایشان به دلیل برخی شبهات تاریخی وجود
دارد که با پژوهشی جامع و با بررسی بیش از 70 مورد کتاب اهل سنت، شیعه و به زبانهاي فارسی و عربی و انگلیسی پژوهش خوبی تدوین شد و
توسط یکی از پژوهشگران جوان داستان زندگی حضرت خدیجه (س) به عنوان یک داستان خوب براي تمام انسانها تدوین شد. داستان زندگی

 
حضرت خدیجه (س) می تواند الهام بخش براي تمام انسانها باشد و به دختران امروز کمک و سرمشقی برایشان قرار گیرد. 

ابتکار گفت: ما توجه کافی به این شخصیت بزرگ جهان اسلام نداشتیم که در دوره نوجوانی خود توانمندي و خلاقیت و توان کاري خود را نشان می
دهد. زن موفق و کارآفرینی که بزرگ ترین تاجر جزیره العرب می شود و تجارت حلال داشته است و به نحوه داد و ستد با حساسیت برخورد می

 
کرده است بنابراین باید پایه گذار تجارت حلال را شخصیت حضرت خدیجه (س) قرار داد. 



معصومه ابتکار زنان اهل سنت کودك همسري



ضرورت مهار سوداگران زمین براي کنترل قیمت مسکن

منبع: رادیو اقتصادشماره خبر:  272  |  تاریخ: 1400/05/09

دکتر خوش چهره اقدامات سوداگران زمین را مهمترین عامل افزایش قیمت مسکن دانست و بر مقابله با سوداگران زمین براي کاهش قیمت
مسکن تاکید کرد.

 
دکتر خوش چهره: ضرورت مهار سوداگران زمین براي کنترل قیمت مسکن 

دکتر خوش چهره اقدامات سوداگران زمین را مهمترین عامل افزایش قیمت مسکن دانست و بر مقابله با سوداگران زمین براي کاهش قیمت مسکن

 
تاکید کرد. 

به گزارش رادیو اقتصاد، دکتر محمد خوش چهره استاد دانشگاه، کارشناس مسائل اقتصادي و نماینده پیشین مجلس شوراي اسلامی، در گفتگو با
برنامه رهیافت گفت: مشکل مسکن سوداگري در زمین است به گونه ایکه برخی گروهها و جریان هاي سازمان یافته با همکاري برخی بانک ها با
ایجاد جنگ اقتصادي و جنگ روانی براي بالا بردن قیمت زمین اقدام می کنند و از طرفی سیاست هاي غلط زمین شهري به سوداگري و افزایش

 
قیمت زمین دامن زده است. 

وي افزود: در کشورهاي پیشرفته قیمت زمین 10 تا 15 درصد آورده براي سازنده است اما در کشور ما به دلیل غفلت و سیاست هاي غلط تصمیم
گیران و افزایش سوداگري زمین، قیمت زمین بسیار بیشتر از حد معمول بالا رفته و با وجود تولید انبوه مصالح ساختمانی مانند سیمان و فولاد اما به

 
دلیل افزایش قیمت زمین هزینه و قیمت تمام شده مسکن افزایش یافته است. 

این استاد برجسته علم اقتصاد کشورمان در ادامه گفت: سوداگران زمین موجب شده اند حتی در شرایط رکود، قیمت مسکن افزایش یابد بدون اینکه
ساخت و ساز رونق داشته باشد و این سوداگران با انجام دلال بازي در مناطق بالاي شهر قیمت زمین هاي مرغوب را افزایش می دهند و در نتیجه

 
این موج به سایر مناطق و دیگر شهرها نیز سرایت می کند. 

وي تاکید کرد: دولت جدید باید به صورت عملی و جدي ضمن مبارزه با فساد و مفسدان اقتصادي جلوي سوداگري زمین را بگیرد تا ساخت و ساز

 
رونق گیرد و قیمت مسکن کاهش یابد زیرا مسکن و اشتغال دو رکن مهم و اساسی در اقتصاد خانوارها است. 

دکتر خوش چهره، افزایش نرخ اجاره مسکن را ناشی از افزایش بی رویه و افسار گسیخته قیمت مسکن در کشور دانست و اظهار داشت: دولت جدید

 
باید با ایجاد رونق در ساخت و ساز و تولید زمینه کاهش قیمت مسکن را فراهم سازد تا به تبع آن نرخ اجاره مسکن نیز کاهش یابد. 

وي با اشاره عملکرد ضعیف اقتصادي دولت ها پس از پایان جنگ تحمیلی، گفت: در 4 دولت گذشته گرچه هرکدام شعار جدید و متفاوتی ارائه

 
کردند اما عملکرد ضعیف اقتصادي در همه این دولت ها مشابه بود. 

این استاد برجسته علم اقتصاد کشورمان تصریح کرد: دولت هاي روي کار آمده پس از جنگ تحمیلی همگی در خام فروشی، وابستگی بودجه کشور

 
به فروش نفت خام، افزایش واردات و کاهش تولید، گوي سبقت را از یکدیگر ربودند و قاچاق کالا و فسادهاي مالی هرروز افزایش پیدا کرد. 

وي تاکید کرد: دولت جدید زمانی میتواند در مبارزه با فساد و رفع مشکلات اقتصادي موفق شود که با برنامه دقیق و تیم قوي اقتصادي هماهنگ و

 
منسجم، وابستگی بودجه به خام فروشی و فروش نفت خام را کاهش دهد و با حمایت از تولید و رفع موانع، تولید و کسب و کار را رونق دهد. 



دکتر خوش چهره درخصوص راههاي درمان بیماري اقتصاد کشور، اظهار داشت: عملکرد غلط تصمیم گیران موجب متراکم شدن مشکلات اقتصادي
در کشور شده و براي درمان این اقتصاد بیمار دولتمردان باید عزم جدي و عملی خود را براي اصلاح ساختارهاي اداري، اقتصادي، بانکی و مالیاتی و

مبارزه بی امان با مفسدان اقتصادي و رانتخواران به کار گیرند تا تولید و سازندگی در کشور جان تازه اي یابد.



توسعه اینترنت و دنیاي ماتریکسی آدم ها

منبع: توسعه پویاشماره خبر:  273  |  تاریخ: 1400/05/09

توسعه پویا، باراك اوباما عصر جمعه چهارم تیر ماه در گردهمایی جهانی کارآفرینان با حضور کارآفرینان جوان از بیست کشور جهان در
«سیلیکون ولی» کالیفرنیا شرکت کرد. وي در یک... نوشته توسعه اینترنت و دنیاي ماتریکسی آدم ها اولین بار در سایت خبري و تحلیلی

توسعه پویا. پدیدار شد.

 
مسعود صادقی؛ 

توسعه اینترنت و دنیاي ماتریکسی آدم ها توسعه پویا، باراك اوباما
عصر جمعه چهارم تیر ماه در گردهمایی جهانی کارآفرینان با
حضور کارآفرینان جوان از بیست کشور جهان در «سیلیکون ولی»
کالیفرنیا شرکت کرد. وي در یک نشست صمیمی به سبک مناظره
به گفتگو با چهار کارآفرین جوان از سراسر دنیا پرداخت. در این
نشست مارك زاکربرگ، بنیانگذار شبکه اجتماعی فیس بوك، ماي
مدحت، بنیانگذار مصري سایت معروف ایونتوس ویژه فروش بلیت
رویدادهاي مختلف، بوسکو نزیمانا، اهل روآندا و بانی هابانا، شرکتی
که با تغییر زباله به سوخت مصرفی و پاك گامی بزرگ و انقلابی
در جهت تولید سوخت کشور خود برداشته و موستا چکا، اهل پرو

 
که با راه اندازي سایت لابوراتوریا کمک شایانی به تقویت مهارت هاي دیجیتالی زنان معلول کشور خود کرده است، حضور داشتند. 

زوکربرگ از طریق سرویس پخش ویدیویی زنده فیس بوك و از صفحه شخصی خود در این شبکه اجتماعی، یک جلسه پرسش و پاسخ با کاربران

 
فیس بوکی راه انداخت تا آنها بتوانند پرسش هاي خود را از جمع کارآفرینان این نشست بپرسند. 

این سبک از حضور رییس جمهوري امریکا در این نشست بسیار در خور تامل است، به طوریکه از یک سو اهمیت موضوع نشست و جایگاه شیوه هاي
کارآفرینی و مدل هاي کسب و کار نوین را نشان می دهد و از سوي دیگر دریچه اي تازه از اصول رفتاري سیاستمداران بزرگ را پیش روي جهانیان
باز می کند. کارآفرینان جوان از سراسر دنیا در این نشست، ایده هاي نوآورانه و تجربیات ناب خود را درزمینه مدل هاي خلاقه کسب و کار و شرکت
هاي نوپا یا اصطلاحا استارت آپ ها (Startup company)مطرح کردند. اوباما و زوکربرگ در این نشست خواستار حمایت بیشتر از استارت آپ
ها شدند که این حمایت ها شامل گسترش ارتباطات مبتنی بر وب و همچنین دسترسی آنها به ابزار جدید و فرصت هاي بیشتر است. می دانیم لفظ
استارت آپ یا کارنوپا اغلب براي شرکت هایی به کار می رود که سرعت رشد بالایی دارند و در زمینه فن آوري فعالیت می کنند، با این تعریف

 
استارت آپ ها دراقتصاد دانش بنیان جایگاه ویژه اي دارند. 

رئیس جمهوري آمریکا در این جمع گفت: «جهان کوچک و تو در تو شده است، همه شما به نوعی نماینده این ارتباط تو در تو هستید، ارتباطی که

 
با هدف بهره وري بی نهایت گسترده صورت می گیرد و البته چالش ها و بیم هاي خود را دارد.» 

مارك زوکر برگ، بنیانگذار فیس بوك، یکی از بزرگترین موانع برقراري ارتباط با تمام جهان را کمبود دسترسی به اینترنت دانست و گفت: «در حال

 
حاضر شخصاً تمامی تمرکزم بر چگونگی ایجاد ارتباط و افزایش دسترسی به اینترنت است.» 

اگرچه مباحث این نشست هریک در جاي خود نیازمند تامل و بررسی است، آنچه موضوع این گفتار است، ناظر بر همین دو جمله بالا است. یعنی
تمرکز راهبردي براي توسعه شبکه اینترنت و دوم بیم ها و امیدهاي توسعه شبکه هاي الکترونیک ارتباطی که زندگی آدمیان را در یک فضاي

 
ماتریکسی شکل می دهد. 



اینترنت از حقوق اولیه بشر نقش تعیین کننده ارتباطات الکترونیک در مناسبات کنونی کمیسیون حقوق بشر سازمان ملل متحد دوشنبه 7تیر95
(26 جون 2016) قطعنامه اي را به تصویب رساند که بر اساس آن دسترسی به اینترنت جزئی از حقوق اولیه بشر شناخته می شود و هرگونه
جلوگیري از دسترسی به اینترنت مصداق «نقض حقوق بشر» به شمار می آید. بر این پایه دولت هایی که عمدا دسترسی شهروندان خود به اینترنت
را قطع یا محدود کنند، به عنوان دولت ناقض حقوق بشر محکوم خواهند شد. این قطعنامه بر مبناي ماده 19 میثاق بین المللی حقوق مدنی و
سیاسی است که در 16 دسامبر 1966 میلادي (مطابق با 29 آذر ماه سال 1345شمسی ) در مجمع سازمان ملل متحد تصویب شد و ایران نیز از

 
امضا کنندگان آن است. 

در ماده 19 این میثاق بین المللی حقوق مدنی و سیاسی به روشنی آمده است: «هیچ کس را نمی توان به دلیل عقایدش مورد مزاحمت و آزار و
اذیت قرار داد، هر کس حق آزادي بیان دارد و این حق شامل آزادي جستجو، تحصیل، انتشار و بیان اطلاعات و افکار بدون محدودیت مرزي است که

 
می تواند به صورت شفاهی و یا کتبی باشد» 

کمیسیون حقوق بشر سازمان ملل متحد در این قطعنامه همچنین خواستار احترام به آزادي بیان در اینترنت شده و از کشور هاي جهان خواسته

 
است تا دسترسی آزادانه شهروندان به اینترنت را تضمین کنند. 

این قطعنامه فاقد ضمانت اجرایی است و نمی تواند کشورهاي عضو سازمان را مجبور به رعایت آن کند، اما تصویب آن می تواند ابزار فشاري بر دولت
ها باشد. گفتنی است این قطعنامه با وجود مخالفت کشورهاي روسیه، عربستان سعودي، چین و حتی برخی کشورهاي دموکراتیک از جمله آفریقاي
جنوبی و هند با راي اکثریت کشورها تصویب شد . این کشورها خواستار حذف بخشی از این قطعنامه بودند که بر پایه آن «هرگونه جلوگیري براي

 
دسترسی به اطلاعات آنلاین یا انتشار اطلاعات به صورت آنلاین محکوم است.» 

این مصوبه نتیجه درك جامعه جهانی از نقش عمیق اینترنت در زندگی امروز آدمی است. حجم رویدادهایی که تنها در طول یک دقیقه در اینترنت
رخ می دهد آماري شگفت انگیزي را نشان می دهد. ثبت 70 عنوان دامنه جدید، راه اندازي 571 وب سایت جدید، ارسال 204 میلیون ایمیل،
2میلیون جستجو در گوگل، بارگذاري 72ساعت ویدئو در یوتیوب، در طول همین 1 دقیقه در فیسبوك تقریبا 2.5میلیون پست، 1.8میلیون لایک،
350 گیگابایت اطلاعات بارگذاري می شود، 104هزار عکس در اسنپ شات و 216هزار عکس در اینستاگرام بارگذاري می شود، 11هزار جستجوي
حرفه اي در لینک دین انجام می شود، 347 پست وبلاگی جدید در وبلاگ هاي وردپرس گذاشته می شود، 21 میلیون پیام در واتس اپ مبادله می
شود، 15هزار ترَِك فایل موسیقی از آي تون دانلود می شود و.... اینها تنها گوشه اي از اتفاقات اینترنتی در طول 1دقیقه است. کاربران برنامه گپ
موبایلی واتس اپ روزانه بیش از 100 میلیون تماس صوتی برقرار می کنند. این به معناي برقراري 1100 تماس در ثانیه است. با وجود اینکه این
خدمات از آوریل سال گذشته ارایه شده است، در همین مدت شمار کاربران برنامه واتس اپ در سراسر جهان به بیش از یک میلیارد نفر رسیده است.
شبکه هاي اجتماعی اینترنتی شمار چشمگیري از مردم دنیا را جذب کرده اند، در این زمینه فیس بوك با 1.6میلیارد کاربر پیشتاز است، پس از آن
یوتیوب با 1میلیارد کاربر، گوگل پلاس با 440 میلیون کاربر ، اینستاگرام با 430 میلیون کاربر ، لینک دین با 429میلیون کاربر ، توییتر با 325

 
میلیون کاربر عنوان پرمخاطب ترین شبکه هاي اجتماعی را به خود اختصاص داده اند. 

کشورهاي توسعه یافته از سال ها پیش براي بهره برداري از این ابزار و امکان بی نظیر برنامه ریزي کرده اند، کشور هلند سال 1992 وزارت اینترنت
را تشکیل داد. امروزه 70درصد امور اداري کشورهاي توسعه یافته به فضاي مجازي منتقل شده است. در سال 2025 حدود 91 درصد از کشورهاي
توسعه یافته و 69 درصد اقتصادهاي نوظهور از اینترنت استفاده می کنند. در حال حاضر حجم تولید ناخالص داخلی(GDP) دنیا 107 تریلیون دلار
است که 14.7 تریلیون دلار مربوط به اینترنت می شود. اینترنت اینقدر در فرهنگ رفتاري جوامع نفوذ کرده که طبق آمار 94 درصد نوجوانان درباره

 
هر موضوعی پیش از اینکه به پدر و مادر خود مراجعه کنند از اینترنت کمک می گیرند. 

اینتر نت خیلی از درگیري ها، دشواري ها و هزینه ها را از زندگی امروز آدمی کنار زده است و سطحی از رفاه را براي شهروندان فراهم کرده امروز با
اینترنت صف بی معنا شده، خیلی از مراکز تفریحی، اقامتی، ورزشی، خدمات مسافرتی، حمل و نقل، مراکز هنري اعم از سینماها، سالن هاي تئاتر و...
بلیت هاي خود را اینترنتی می فروشند، خریداران بدون نیاز به حضور فیزیکی در فروشگاه کالاها را می بینند و اقدام به خرید می کنند، خیلی از

 
فروشگاه ها صرفا ماهیت مجازي دارند و از هزینه هاي تاسیس و نگهداري فروشگاه رها شده اند. 



امکانات بی نظیر ارتباطی شبکه اینترنت، قالب هاي کلاسیک رسانه اي را کنار زده است، بسیاري از نشریات ریشه دار، معتبر و بزرگ انتشار نسخه

 
چاپی را از دستور کار خارج کرده اند. 

امروز در کشورهاي توسعه یافته اینترنت پرسرعت و البته رایگان در هر مکان عمومی اعم از دولتی و غیر دولتی در دسترس شهروندان است.
«اینترنت عمومی» بی سیم در رستوران ها، ایستگاه هاي مترو، سینما، تئاتر، مراکز تفریحی و ورزشی، سالن هاي انتظار، هتل ها و مراکز اقامتی،
ایستگاه قطار، فرودگاه، پایانه هاي حمل و نقل کالا و مسافر و حتی در بوستان ها در دسترس مردم است. در نقشه هاي راهنماي شهرهاي بزرگ
ناحیه هایی که اینترنت عمومی برقرار است مشخص شده است، یعنی اینترنت جایگاهی یافته که در نقشه ها هم ردیف مراکز مختلف تفریحی و

 
خدماتی براي آن نشانگر تعریف شده است. 

Internet of Things) IOT) «اینترنت، شکل جدیدي از پیوند انسان امروز با پدیده هاي محیط را رقم زده است که با عنوان «اینترنت اشیا
شناخته می شود. مفهوم اینترنت اشیا ناظر بر امکانی است که اینترنت براي کنترل و مدیریت اشیا در اختیار آدمی قرار می دهد. در این شرایط
بسیاري از اشیا و وسایل محیط پیرامون انسان به شبکه اینترنت متصل می شوند و بوسیله اپلیکیشن هاي موجود در تلفن هاي هوشمند و تبلت،
کنترل و مدیریت می شوند. به دیگر سخن «اینترنت اشیاء» فناوري مدرنی است که در آن براي هر موجودي (انسان، حیوان و یا اشیاء) قابلیت ارسال
داده از طریق شبکه هاي ارتباطی، اعم از اینترنت یا اینترانت، فراهم می شود . اینترنت اشیا با شتاب فزاینده اي رو به رشد است به طوري که امسال

 
حدود 23 میلیارد دستگاه به اینترنت وصل است و تا سال 2020 تعداد دستگاه هاي متصل به اینترنت به 50 میلیارد دستگاه می رسد. 

جایگاه کنونی ایران در بهره گیري از اینترنت وجه فنی (سرعت، قیمت، اینترنت عمومی) بر اساس آخرین گزارش موسسه بین المللی
آکاماي(Akamai) که ماه گذشته منتشر شد، در زمینه سرعت اینترنت در میان 192کشور جهان، ایران در رتبه 162 قرارگرفته است، بدین ترتیب
سرعت اینترنت ایران از سرعت اینترنت در عراق، افغانستان و عربستان هم کمتر است. در دولت قبل وضعیت سرعت اینترنت در اسفناك ترین وضع

 
ممکن بود، به طوریکه طبق آمار همین موسسه، ایران در چهارماه نخست سال 2013 میلادي داراي کندترین اینترنت در دنیا بوده است. 

متوسط سرعت اینترنت در ایران 2 و در جهان 17.5 مگابیت بر ثانیه است، یعنی متوسط سرعت اینترنت در ایران 12.5درصد متوسط سرعت

 
اینترنت در جهان است. 

بر اساس آخرین گزارش بنیاد نوآوري و فن آوري اطلاعات (ITIF) از دید هزینه اینترنت به نسبت سرعت نیز ایران در رتبه 171 قرار دارد، این
گزارش بر اساس قیمت اینترنت ماهانه 1مگابیت بر ثانیه تنظیم شده است که کره جنوبی با 0.88 دلار یعنی زیر 1دلار در جایگاه نخست قرار دارد و

 
ارزان ترین اینترنت را داراست و ایران با 224 دلار در رتبه 171 قرار گرفته است و در دسته گران ترین اینترنت هاي دنیا به شمار می رود. (تصویر) 

از دید گستردگی و عمومیت استفاده از اینترنت اگرچه در سال هاي اخیر گام هاي خوبی برداشته شده است، اما هنوز «اینترنت عمومی» در ایران
معنایی ندارد، به طوریکه اگر در یک مکان عمومی مثل یک سینماي لوکس یا یک رستوران، اینترنت رایگان به مشتریان عرضه می شود، یک اتفاق
نادر و استثنایی به شمار می آید، چندان که اینترنت عمومی براي بازدیدکنندگان نمایشگاه قرآن کریمِ امسال، یک امتیاز ویژه و استثنایی به شمار
آمد. در اماکن عمومی دولتی مثل ایستگاه هاي مترو، بوستان ها، اماکن ورزشی، تفریحی، سیاحتی و پایانه هاي حمل و نقل کالا و مسافر و... نیز هیچ

 
خبري از اینترنت عمومی نیست. 

مروري بر نوشته هاي مردم در صفحه منتسب به وزیر ارتباطات در شبکه هاي اجتماعی گویاي آن است که عدم دسترسی به خدمات مناسب
اپراتورهاي تلفن همراه، اینترنت حجمی و مباحث مربوط به آنتن دهی از عمده ترین خواسته هاي مردم به شمار می روند. دولت یازدهم گام هاي

 
امیدوارکننده اي در راستاي افزایش سرعت و کاهش قیمت و بهبود وضعیت آزادي بیان برداشته است. 

کمیسیون تنظیم مقررات ارتباطات، روز شنبه 22خرداد 95، با حضور وزیر ارتباطات، کاهش قیمت 30 درصدي پهناي باند اینترنت را تصویب کرد و
براین اساس مقرر شد قیمت اینترنت براي کاربران نهایی 15 درصد کاهش یابد. این مصوبه از روز اول امَرداد ماه1395 اجرایی شد. درباره اینترنت
حجمی هم معاون سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی 30 تیر 1395 گفت: با توجه به اینکه در نورم جهانی نیز ارائه اینترنت حجمی مرسوم
نیست، از این پس محاسبه اینترنت به صورت سرعت خواهد بود. البته ارائه اینترنت موبایل را همچنان به صورت حجمی و مطابق با استاندارد سایر

کشورها محاسبه خواهیم کرد. 



از دید دسترسی به اینترنت (پهن باند) شکاف هایی میان گروه هاي مختلف جوامع وجود دارد. یکی از این شکاف ها، فاصله ي میان ضریب نفوذ
اینترنت در مناطق روستایی و شهري در کشورهاي مختلف است. بر پایه یافته هاي طرح مرکز آمار ایران در سال 92 با عنوان «استفاده خانوارهاي
ایرانی از فناوري اطلاعات و ارتباطات»، ضریب نفوذ اینترنت در مناطق شهري ایران تقریباً سه برابر مناطق روستایی است. در این زمینه هم دولت
کنونی گام هاي خوبی برداشته است. طرح خدمات عمومی اجباري روستایی (USO) باهدف ارائه خدمات دسترسی به اینترنت پرسرعت در
روستاهاي سراسر کشور به کارفرمایی وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات تعریف شده است. دولت اجراي دو طرح بزرگ را در این زمینه برنامه ریزي
کرده است در طرح نخست 25 هزار و در مرحله دوم 18 هزار روستا از اینترنت برخوردارمی شوند. تا پایان سال 94 تعداد 25 هزار روستا از شبکه
اینترنت بهره مند شده اند. در آخرین مورد تا این لحظه بهره برداري از اینترنت پرسرعت یک هزار و 625 روستاي خراسان رضوي عصر پنجشنبه 24

 
تیر صورت گرفت. 

وجه اجتماعی و فرهنگی آمارهاي غیررسمی از ضریب نفوذ 80 درصدي اینترنت در ایران حکایت دارد درحالی که متوسط استفاده از اینترنت در دنیا

 
46 درصد است. بر پایه این آمارها 40 میلیون گوشی هوشمند در ایران استفاده می شود. 

مرتضی موسویان، رئیس مرکز فناوري اطلاعات و رسانه هاي دیجیتال وزارت فرهنگ این آمارها را روز شنبه 2 امرداد 1395 اعلام کرد و افزود: 53
درصد مردم ایران دست کم عضو یک شبکه اجتماعی هستند و 72 درصد جوانان 18 تا 29 سال در این شبکه هاي اجتماعی عضویت دارند. بررسی
ها نشان می دهد که به صورت میانگین ایرانی ها 5 تا 9 ساعت در روز در شبکه هاي اجتماعی حضور دارند و میانگین این حضور در دنیا 16 ساعت

 
در ماه است. 

موسویان درباره محتواي مورد علاقه کاربران ایرانی گفت: «کاربران ایرانی به ترتیب از وبگاه هاي ارائه کننده خبر، تبلیغات، بازي و نرم افزار، شبکه
هاي اجتماعی و محتواي آموزشی، استقبال می کنند.» این در حالی است که در گزارش سالانه خانه آزادي (فریدام هاوس) که در سال 2015 منتشر
شد از ایران پس از چین و سوریه به عنوان کشوري که بیشترین سانسور اینترنت را اجرا کرده، نام برده شده است. در این گزارش با اشاره به بهبود

 
اندك وضعیت اینترنت در دولت یازدهم آمده که همچنان آزادي اجتماعی در استفاده از اینترنت با محدودیت همراه است. 

 
سانسور اینترنت در ایران، گاه صورت طنز می یابد، به طوریکه چند روز پیش غزل پنجم حافظ در سایت گنجور فیلتر شد! 

با این همه هنوز هم اینترنت راه گریزي از سانسور شدیدتر در حوزه هاي دیگر جامعه ایرانی است، یک جمله طنز در فضاي مجازي این موضوع را به
خوبی بیان می کند: « پرسش : سانسور چیست؟ پاسخ: قسمتی از یک فیلم یا مستند که بجاي پخش در تلویزیون در اینترنت براي دانلود گذاشته

 
می شود.» 

اینترنت در ایران بخش مهم و فعال از جامعه مدنی به شمار می آید. واکنش کاربران به رویدادها و موقعیت هاي گوناگون از ناهنجاري ها و آسیب
هاي اجتماعی تا واکنش هاي سیاسی تنها در اینترنت صورت جدي پیدا می کند. کمپین هاي حمایتی یا اعتراضی در فضاي اینترنت شکل می گیرد.
حضور چشمگیر مردم در مراسم خاکسپاري یک خواننده جوان، اعتراض به رفتار تحقیرآمیز یک مجري تلویزیون با یکی از شهروندان در یک مسابقه
تلویزیونی، حساسیت جامعه نسبت به اشتباهات و تخلفات پزشکی در مرگ عباس کیارستمی، کمپین انتشار فیش هاي حقوقی مسؤولان، انتشار

 
فیلم جنایتی در میدان کاج سعادت آباد و نمونه هایی از این دست همگی گویاي نقش انحصاري اینترنت در جامعه مدنی ایران است. 

این فضا هم مثل تمام حوزه هاي اجتماعی از ناهنجاري بی نصیب نیست. حمله کاربران ایرانی به صفحات افراد مشهور و شخصیت هاي مختلف در
سراسر دنیا و ناسزا گویی به آنها یک نمونه از این دست ناهنجاري هاي فرهنگی کاربران ایرانی است. حمله به صفحه دیمیتري پایت در شبکه هاي
اجتماعی فیس بوك و اینستاگرام نمونه اخیر از این ناهنجاري هاي مدنی است. (پایت بازیکن تیم ملی فوتبال فرانسه بود که باعث مصدومیت
کریستیانو رونالدو ستاره تیم ملی پرتغال در بازي فینال جام ملت هاي اروپا 2016 شد.) یک گراف نشان می دهد این رفتار غیر اخلاقی چگونه در

 
حوزه هاي موضوعی گوناگون شامل شخصیت هاي مختلف از سراسر دنیا شده است. 

وابستگی افراطی آدم ها به اینترنت، پیوند ها و ارتباطات واقعی و ابوژکتیو را کم رنگ کرده است، دور شدن آدم ها از ارتباط رو در رو و اتمیزه شدن
جامعه نیاز به روابط انسانی را تهدید می کند و باعث فشارهاي روحی و روانی می شود. شتاب فزاینده توسعه اینترنت هم مثل سایر مظاهر تکنولوژي



به شکاف نسل ها ژرفاي بیشتري داده است. آسیب دیگر استفاده غیر هدفمند و افسارگسیخته، اعتیاد به اینترنت و اتلاف وقت است. به گفته دبیر
شوراي عالی فضاي مجازي، بیش از 60 درصد استفاده کاربران ایرانی از اینترنت براي سرگرمی بهره می گیرند. بنابراین در این حوزه نیز نیازمند

 
فرهنگ سازي و تقویت الگوهاي رفتار اخلاقی هستیم، تا از این ابزار نیرومند به شیوه اي بهینه در راستاي رشد و تعالی جامعه مدنی بهره مند شویم. 

برخی کشورها با این موضوع منطقی و هدفمند برخورد می کنند و اما برخی دیگر مثل چین با هر موضوعی پادگانی و نظامی برخورد می کنند در
همین زمینه چین کمپ هاي ترك اعتیاد به اینترنت راه اندازي کرده است که با شیوه هاي میکانیکی و نظامی شهروندان را وادار به ترك اینترنت

 
کند. 

سوءاستفاده و فساد اخلاقی و اقتصادي از دیگر آسیب هاي فضاي مجازي است که مختص فضاي مجازي ایران نیست، اما وقتی این خطر کودکان را
نیز تهدید می کند، توجه و اهتمام بیشتري می طلبد. صندوق کودکان ملل متحد اواسط خرداد امسال اعلام کرد از هر 10 جوان 18 ساله هشت نفر
معتقدند که افراد جوان با خطر سوء استفاده هاي جنسی آنلاین روبرو هستند. در این طرح پژوهشی بیش از 10 هزار جوان 18 ساله از 25 کشور
شرکت کرده اند، یافته هاي به دست آمده در این نظرسنجی نگرش مهمی از افراد جوان و نوجوان ارائه می دهد. در سطح جهان از هر سه کاربر

اینترنتی یک نفر کودك است.



تثبیت کانون هاي گرد و غبار نمکی دریاچه ارومیه در محور تمرکز دولت ها

منبع: هفته نامه راهبردنامهشماره خبر:  274  |  تاریخ: 1400/05/09

به گزارش راهبردنیوز، طرح احیاي دریاچه ارومیه از مهم ترین وعده هاي انتخاباتی حجت الاسلام و المسلمین روحانی در مقام رییس دولت
هاي یازدهم و دوازدهم بود که پس از وي نیز در اظهارات حجت الاسلام والمسلمین رییسی، رییس جمهوري منتخب جاي ویژه اي یافته

است.  اقدامات و مطالعات انجام شده براي احیاي دریاچه ...

به گزارش راهبردنیوز، طرح احیاي دریاچه ارومیه از مهم ترین وعده هاي انتخاباتی حجت الاسلام و المسلمین روحانی در مقام رییس دولت
هاي یازدهم و دوازدهم بود که پس از وي نیز در اظهارات حجت الاسلام والمسلمین رییسی، رییس جمهوري منتخب جاي ویژه اي یافته است. 

 
اقدامات و مطالعات انجام شده براي احیاي دریاچه ارومیه از دولت (...) 

 
 

تثبیت کانون هاي گرد و غبار نمکی دریاچه ارومیه در محور تمرکز
دولت ها

به گزارش راهبردنیوز، طرح احیاي دریاچه ارومیه از مهم ترین وعده هاي انتخاباتی حجت الاسلام و المسلمین روحانی در مقام رییس دولت هاي

 
یازدهم و دوازدهم بود که پس از وي نیز در اظهارات حجت الاسلام والمسلمین رییسی، رییس جمهوري منتخب جاي ویژه اي یافته است.  

اقدامات و مطالعات انجام شده براي احیاي دریاچه ارومیه از دولت دهم آغاز شد، ولی با شدت و راهکارهاي جدید در دولت هاي یازدهم و دوازدهم
پی گیري شد و اکنون بنا بر اعلام مجامع بین المللی و کارشناسان داخلی، این پهنه آبی اکنون به شرایط تثبیت رسیده، از خشک شدن نجات پیدا

 
کرده و خطر طوفان هاي نمکی فروکش کرده است.  

در سال 1393 با آغاز اقدامات جدید دولت یازدهم براي احیاي دریاچه ارومیه، کارگروه نجات دریاچه شکل گرفت و سپس ستاد احیا  از بطن آن
متولد و با عضویت سازمان هاي حفاظت محیط زیست، منابع طبیعی، جنگلبانی، وزارت جهاد کشاورزي و تعدادي از دانشگاه هاي کشور آغاز بکار

 
کرد.  

یکی از طرح هاي حیاتی براي احیاي دریاچه ارومیه و حفظ سلامت و معیشت اجتماعات پیرامونی آن، تثبیت کانون هاي گرد و غبار نمکی و

 
غیرنمکی توسط سازمان جنگل ها، مراتع و آبخیزداري کشور براي جلوگیري از انتشار آن به اطراف بود. 

در شرایطی که شعاع دربرگیري گرد و غبارهاي نمکی دریاچه ارومیه، بنا به اعلام کارشناسان محیط زیست، می توانست تا تهران را نیز شامل شود،
این خطر با اجراي طرح تثبیت تا حدود زیادي برطرف شده است؛ البته طرح تثبیت خاك پیرامون دریاچه ارومیه در دو سه سال گذشته، به دلیل

 
تشدید تحریم ها و ضیق مالی دولت، کاهش داشته است. 

 
مهدي مردمی مدیرطرح مقابله با فرسایش بادي و گرد و غبار حاشیه دریاچه ارومیه در آذربایجان شرقی 

 
تامین اعتبار، ضرورت حیاتی ادامه طرح هاي احیاي دریاچه ارومیه 

مدیرطرح مقابله با فرسایش بادي و گرد و غبار حاشیه دریاچه ارومیه در آذربایجان شرقی در گفت و گو با خبرنگار راهبردنیوز گفت: موضوع دریاچه
ارومیه در واقع احیاي سرزمینی، تثبیت جوامع محلی و بهبود معیشت مردم به حساب می آید بر این اساس از دولت جدید انتظار می رود اقدامات
خود در حوضه دریاچه ارومیه را حتی قوي تر از دولت قبلی و با حساسیت بیشتري از دولت دوازدهم انجام و به موضوع وارد شود به طوري که بحث

 
ها کارشناسی تر شده و نقاط ضعف و قدرت اجراي طرح ها احصا شود. 



مهدي مردمی اظهار کرد: مطالبات مردمی نیز همین است که در این حوزه شاهد موفقیت بیشتري نسبت به حتی گذشته باشیم و تحقیقات و

 
اقدامات انجام شده به دیگر نقاط بحرانی حوضه دریاچه ارومیه در سطح آذربایجان شرقی و کشور تعمیم داده شود. 

وي افزود: تاثیر احیاي دریاچه ارومیه و تثبیت نقاط بحرانی و ممانعت از طوفان هاي نمکی و غیره نمکی در حوزه اشتغال و مهاجرت نیز بسیار تاثیر
گذار بوده طوري که در تولید محصولات باغی، حاصلخیزي زمین هاي کشاورزي در استان هاي آذربایجان شرقی و غربی که به عنوان بهره بردارهاي

 
مستقیم و حاشیه اي به شمار می آیند، سهم قابل توجهی را در اشتغال، معیشت و صادرات دارد. 

مردمی گفت: سهم آذربایجان شرقی در صادرات محصولات کشاورزي مثل خشکبار و محصولات باغی بسیار است بر این اساس از کار افتادن بخش
کشاورزي در حوضه دریاچه ارومیه به عنوان قوه محرکه توسعه، تاثیرات نامناسبی را در بخش اقتصادي و معیشت مردم بر جاي می گذارد بر این

 
اساس اعتبارات و توجه به طرح هاي تثبیت باید ادامه یابد. 

وي افزود: بنا به اعلام کارشناسان محیط زیست، علوم پزشکی و سایر کارشناسان حوضه دریاچه ارومیه پیش از این ملموس بوده و تا بیش از 600
کیلومتر قابلیت انتشار دارد که البته در نتیجه اجراي طرح هاي مختلف تثبیت کانون هاي روان نمکی و غیر نمکی این خطر محدود شده در نتیجه
توقع داریم دولت جدید نیز با در نظر گرفتن حساسیت هاي زیست محیطی که جزو مطالبات مردم در این بخش است طوري که اعتبارات اجراي

 
طرح هاي تثبیت خاك حاشیه دریاچه و احیاي این دریاچه استمرار و حتی افزایش یابد. 

 
طرح مقابله با فرسایش و گرد و غبار نمکی آذربایجان شرقی در حدود 32هزار هکتار حوضه دریاچه ارومیه اجرا شد 

 مدیرطرح مقابله با فرسایش بادي و گرد و غبار حاشیه دریاچه ارومیه در آذربایجان شرقی گفت: در هفت سال گذشته 15هزار هکتار براي طرح

 
تثبیت خاك پیش بینی شده بود اما این مقدار اکنون در 31هزار و 725 هکتار اجرا شده و امسال به 220هزار هکتار افزایش یافته است.  

مردمی یادآور شد: در مجموع اجراي طرح با 80درصد موفقیت ادامه دارد اما نیازمند اعتبارات لازم است که در چند سال اخیر بسیار کاهش یافته

 
است. در مجموع اجراي طرح با 80درصد موفقیت ادامه دارد اما نیازمند اعتبارات لازم است که در چند سال اخیر بسیار کاهش یافته است.  

 
اعتبارت تثبیت خاك حاشیه دریاچه ارومیه 57درصد کاهش دارد 

مدیر طرح مقابله با فرسایش بادي و گرد و غبار حاشیه دریاچه ارومیه در آذربایجان شرقی همچنین با بیان اینکه اعتبارات این طرح در سال 1398
نسبت به سال 1397 پنجاه و هفت درصد کاهش دارد، گفت:اعتبار 14میلیارد تومانی در سال 1397 به 6میلیارد تومان به صورت نقد در سال 1398
رسید و این مقدار در سال 1399 نیز به 4میلیارد تومان اوراق 2ساله کاهش یافت. اعتبار 14میلیارد تومانی در سال 1397 به 6میلیارد تومان به

 
صورت نقد در سال 1398 رسید و این مقدار در سال 1399 نیز به 4میلیارد تومان اوراق 2ساله کاهش یافت. 

وي خاطر نشان کرد: تاکنون نیز در سال 1400 اعتباري نرسیده است و براي چراي دام و تامین نهاده نیز سال گذشته هم اعتبار نداشتیم البته در

 
حال حاضر بین پنج تا 10 میلیارد تومان براي تامین نهاده و چراي دام لازم است.  

وي همچنین گفت: از سال 1393 تاکنون سه هزار و 800 هکتار از اراضی حاشیه این دریاچه با هدف تثبیت کانون هاي گرد و غبار نمکی و

 
غیرنمکی دریاچه، نهال کاري و بوته کاري شد. 

مردمی در محل اجراي طرح مقابله با فرسایش خاك حاشیه دریاچه ارومیه اظهار کرد: از این مقدار در مدت یاد شده 800 هکتار با درخت «گَز»

 
نهال کاري و سه هزار هکتار توسط گونه هاي قره داغ، هالکنمون و آتریپلکس بوته کاري شده است.  

وي افزود: براي تثبیت ریزگردها 10 کیلومتر نیز بادشکن زنده با کاشت گونه هاي آتریپلکس و هالکنمون، ایجاد و 41 کیلومتر دیگر نیز بادشکن
غیرزنده توسط سرشاخه ها اجرا شده است.  



مردمی همچنین گفت: در سال 1393 با توجه به اینکه موضوع احیاي دریاچه ارومیه به صورت جدي مطرح شد، ابتدا منجر به تشکیل کارگروه
نجات دریاچه ارومیه و سپس ستاد احیاي این پهنه آبی با مشارکت سازمان جنگل ها، محیط زیست، منابع طبیعی، وزارت جهاد کشاورزي و دانشگاه

 
هاي مختلف شد. 

وي افزود: بر این اساس سازمان جنگل ها و مراتع نیز عهده دار تثبیت کانون هاي بحرانی و فرسایشی پیرامون دریاچه ارومیه شد که در مطالعات
اولیه حدود 15 هزار هکتار کانون فعال در سه شهرستان عجب شیر، آذرشهر و بناب شناسایی شد که این کانون ها محل برداشت و حمل رسوبات و

 
گرد و غبار نمکی و غیرنمکی از دریاچه ارومیه است.  

وي ادامه داد: در 12 شهرستان حوضه آبخیز دریاچه ارومیه در آذربایجان شرقی نیز که از شهرستان سراب در شمال شرق استان، آغاز و به شهرستان
ملکان در جنوب آن ختم می شود، 350 هزار هکتار براي چراي دام سامان دهی شد و در شهرستان هاي ساحلی بناب، عجب شیر، آذرشهر، اسکو و

 
شبستر نیز این موضوع سامان یافت. 

وي اضافه کرد: بر این اساس در ادامه طرح هاي تثبیت خاك پیرامون دریاچه ارومیه در آذربایجان شرقی 31 هزار و 725 هکتار نیز به حالت سیستم

 
چرایی و قرق ساماندهی شد تا سه هزار و 800 هکتار بوته کاري و نهال کاري پوشش داده شده و حفاظت شود.  

مردمی خاطر نشان کرد: حدود یکهزار و 500 تن جو علوفه اي نیز تولید و در منطقه توزیع شد، چون جوامع محلی دام هایشان را به عرصه طرح وارد

 
نمی کردند.  

مدیر طرح مقابله با فرسایش بادي و گرد و غبار حاشیه دریاچه ارومیه در آذربایجان شرقی یادآوري کرد: در این مدت ذخیره گاه هاي بنه و گز نیز

 
در حاشیه دریاچه به طول 10 کیلومتر حصارکشی و سه ایستگاه سنجش گرد و غبار نیز در آذربایجان شرقی راه اندازي شده است.  

وي اظهار کرد: داده هاي ایستگاه سنجش گرد و غبار شهرستان عجب شیر در سال 1393 در هر هکتار 37 تن گرد و غبار برخاسته را نشان می داد
و با سنتز داده ها در اواخر سال 1399 مشخص شد که این مقدار به 1.7 تن به ازاي هر هکتار کاهش یافته است که اثربخشی افزایش پوشش خاك

 
را نشان می دهد.  

 سیدجعفر رضوي رییس اداره منابع طبیعی و آبخیزداري شهرستان
تثبیت کانون هاي گرد و غبار نمکی دریاچه ارومیه در محور تمرکز

دولت ها

 
آذرشهر 

 
یکهزار و 512 هکتار بوته کاري در شهرستان آذرشهر  

رییس اداره منابع طبیعی و آبخیزداري شهرستان آذرشهر نیز به خبرنگار راهبردنیوز گفت: یکهزار و 512 هکتار بوته کاري در عرصه این شهرستان و

 
طرح تثبیت انجام شده و پنج هزار و 600 هکتار نیز قرق شده و تحت پوشش طرح چرا قرار گرفته است.  

سیدجعفر رضوي ادامه داد: کاشت گَز، قره داغ، آتري پلکس و هالکنموم در این عرصه انجام شده که خاصیت دارویی نیز دارند و تولید بذر مقاوم نیز

 
درآمد زایی به همراه داشته و در حال حاضر دور دوم آبیاري این طرح در حال انجام است که البته 3 دور سالانه این آبیاري ادامه می یابد.  

وي همچنین گفت: تامین جو علوفه اي رایگان براي دامداران درخواستی است که داریم البته درسال هاي قبل این درخواست محقق شده بود در
صورت تامین علوفه به صورت رایگان در اختیار دامداران قرار می گیرد چون ورود دام به عرصه ممنوع است بر این اساس باید این علوفه به صورت

 
تشویقی در اختیار راهبردنامهن قرار بگیرد.  



 آبیاري بوته کاري ها در منطقه خاصلو بخش گوگان شهرستان آذرشهر 
تثبیت کانون هاي گرد و غبار نمکی دریاچه ارومیه در محور تمرکز

دولت ها

 
روزانه 9 تانکر گونه هاي کاشته شده طرح تثبیت در عرصه خاصلو را آبیاري می کنند 

رییس کارگاه طرح مقابله با فرسایش بادي و گرد و غبار حاشیه دریاچه ارومیه در شهرستان آذرشهر نیز که بومی روستاي خاصلو در منطقه است، به
خبرنگار راهبردنیوز گفت: چند سال قبل کل منطقه تا چشم کار می کرد شن بود و نمک اما اکنون با اجراي طرح مقابله با فرسایش و با کاشت گونه
هاي گیاهی مقاوم به نمک و کم آبی توانستیم به کمک گونه هایی مثل قره داغ و گونه محلی لوََر از طوفان هاي نمکی و گرد و غبار جلوگیري کنیم. 

حسن نادري اظهار کرد: اکنون روزانه 9 کامیون با تانکر گونه هاي کاشته شده در عرصه را آبیاري می کنند و براي حدود 20 نفر نیز اشتغال ایجاد

 
شده است.  

 
سه ایستگاه سنجش آلودگی هوا در اطراف دریاچه ارومیه ایجاد شده است 

معاون اداره کل حفاظت محیط زیست آذربایجان شرقی نیز به راهبردنیوز گفت: از جمله اقدامات این اداره کل در راستاي احیاي دریاچه ارومیه،
تقویت زیرساخت هاي حفاظتی، ایجاد سیستم پایش گرد و غبار و تجهیز مرکز هماهنگی، پایش و آینده پژوهی دریاچه ارومیه و حفاظت فیزیکی

 
بخش هاي خشک شده دریاچه ارومیه در راستاي جلوگیري از تخریب است. 

میرمحسن حسینی قمی اضافه کرد: همچنین در این راستا سه ایستگاه سنجش آلودگی هوا در اطراف دریاچه ارومیه در عجب شیر، جزیره اسلامی و

 
شرفخانه استقرار یافته که جنوب، مرکز و شمال دریاچه را پوشش می دهند. 

وي ادامه داد: با توجه به اینکه آذربایجان شرقی مستعد ریزگرد ها است، از این رو ایستگاه هاي سنجش آلودگی ایجاد شده و این قابلیت وجود دارد

 
تا از طریق آزمایشگاه میزان نمک منطقه نیز سنجش شود. 

 
دریاچه ارومیه نام دریاچه اي در شمال غربی کشورمان است که میان دو استان آذربایجان غربی و استان آذربایجان شرقی قرار گرفته است. 

 
به گزارش راهبردنیوز، دریاچهٔ ارومیه، بزرگ ترین دریاچهٔ داخلی ایران و دومین دریاچهٔ بزرگ آب شور دنیا محسوب می شد. 

 
آب این دریاچه بسیار شور بوده و بیشتر از رودخانه هاي زرینه رود، سیمینه رود، تلخه رود، گادر، باراندوز، شهرچاي، نازلو و زولا تغذیه می شود. 

راهبردنامه



به کارگیري روش ایمن اجرا در طرح گوره - جاسک

منبع: نبض نفتشماره خبر:  275  |  تاریخ: 1400/05/09

مدیر تلمبه خانه شماره 2 و 4 طرح انتقال نفت خام گوره - جاسک گفت: با توجه به شیوع ویروس کرونا و در عین حال ملی بودن پروژه و
نبود امکان تعطیلی آن، روشی با عنوان «ایمن اجرا» در پیش گرفته شدتا افزون بر حفظ ایمنی و سلامت کارگران، اجراي به موقع طرح نیز

تضمین شود.

مدیر تلمبه خانه شماره 2 و 4 طرح انتقال نفت خام گوره - جاسک گفت: با توجه به شیوع ویروس کرونا و در عین حال ملی بودن پروژه و نبود

 
امکان تعطیلی آن، روشی با عنوان «ایمن اجرا» در پیش گرفته شدتا افزون بر حفظ ایمنی و سلامت کارگران، اجراي به موقع طرح نیز تضمین شود. 

به گزارش نبض نفت، سیدرضا علوي یکی از مزیت هاي اصلی رقابتی
طرح گوره - جاسک را بالا رفتن دانش جمعی پیمانکاران و سازندگان
دانست و تصریح کرد: به همین دلیل این طرح از پایه و اساس، ایرانی و
متناسب با اقلیم و زیست بوم منطقه بوده است و پس از نیازسنجی

 
طرح، گروه هاي زیادي در آن آغاز به کار کردند. 

وي افزود: در بخش اجرا، کار مقداري سخت تر و در بخش خرید باز هم
این مشکلات عدیده تر بود. سازندگان در فاصله اي اندك باید به سرعت
به توانایی ساخت می رسیدند، بنابراین در مقوله ساخت کمک بسیاري
به سازندگان شد. درباره ارتباط بین سازنده و پیمانکار به عنوان یکی از

 
نقاط اصلی طرح نیز اقدام هاي مطلوبی انجام شد. 

مدیر تلمبه خانه شماره 2 و 4 طرح گوره - جاسک تصریح کرد: پارسال و ابتداي کار به دلیل شیوع ویروس کرونا با مشکلاتی روبه رو شدیم که به
دلیل ملی بودن طرح امکان تعطیلی آن وجود نداشت، بنابراین روشی با عنوان ایمن اجرا در پیش گرفته شد تا هم موجب ایمنی کارگران شود و هم
ضامن اجراي پروژه باشد. به عبارت دیگر، هم تعداد نفرات پروژه حین کار کاهش نیابد و هم ایمنی کار تضمین شود. بر این اساس ابتدا مناطقی
مشخص و افراد متخصص در آنها تقسیم شدند که خوشبختانه با پایش رفتار افراد، فرهنگ سازي، آموزش اجتماعی و اعمال قوانین سختگیرانه براي

 
تردد، توانستیم با کمترین درصد ابتلا به کرونا طرح را تکمیل کنیم. 

وي درباره اقدام ها در زمینه مسئولیت اجتماعی حین اجراي طرح در مناطق میزبان گفت: بعضی اقدام ها از جمله کارآفرینی، خرید اقلام، حل بعضی
مشکلات افراد بومی و... انجام شده و از هر 120 ساعت کار، یک ساعت زمان به آموزش اختصاص یافته است.



شریعتمداري اعلام کرد: شکستن حلقه فقر با ایجاد اشتغال پایدار در کشور

منبع: روزنامه عصر اقتصادشماره خبر:  276  |  تاریخ: 1400/05/09

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: شکستن حلقه فقر تنها با ایجاد اشتغال و البته  اشتغال پایدار تنها با استفاده از آموزش هاي فنی و
حرفه اي مقدور است. به گزارش ایرنا، «محمد شریعتمداري» با حضور در سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور درباره اقدامات انجام شده

در این سازمان طی سال گذشته، اعلام کرد: یکی ...

 
شریعتمداري 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: شکستن حلقه فقر تنها با ایجاد اشتغال و البته  اشتغال پایدار تنها با استفاده از آموزش هاي فنی و حرفه اي

 
مقدور است. 

به گزارش ایرنا، «محمد شریعتمداري» با حضور در سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور درباره اقدامات انجام شده در این سازمان طی سال گذشته،
اعلام کرد: یکی از خصوصیات سازمان فنی و حرفه اي این است که معاونان آن را بانوان تشکیل می دهند و در واقع تحول اساسی سازمان استفاده از

 
جوانان شایسته و بانوان است. 

وي تصریح کرد: کار ترویجی و فرهنگی در زمینه مهارت با توجه به اینکه شعار اصلی ما بحث نهضت مهارت افزایی است، بدون حضور صنعتگران و

 
کارآفرینان که داراي مهارت هستند امکان پذیر نیست و آموزش هاي ما در زمینه هاي گوناگون نیز روند مهارت را طی می کند. 

وزیر تعاون با اشاره به تغییر بازار کار در جهان بیان کرد: پوست اندازي بازار کار در جهان ما را به سمت مهارت افزایی هدایت می کند و مراکز

 
صنعتی متوجه شدند که با اداره سنتی و بدون مهارت افزایی امکان ادامه کار ندارند. 

وي افزود: بحث اینترنت اشیاء، بلک چین و هوش مصنوعی از مسائلی است که امروزه براي پیشرفت فعالیت ها و کارها نمی توان انکار کرد و ما تلاش
کردیم در کنار فعالیت هاي آموزش فنی و حرفه اي درحوزه بخش آي تی و بخش هاي بلک چین و هوش مصنوعی را نیز تاسیس کنیم و در این

 
خصوص بنیاد هاب را راه اندازي کردیم. 

شریعمتداري در خصوص اقدامات انجام شده در زمینه مهارت افزایی در آموزشگاه ها، مدارس و دانشگاه ها گفت: با وجود شیوع بیماري کرونا میزان
آموزش در مراکز آموزش فنی و حرفه اي با 36 هزار نفر آموزش بیشتر در مراکز آموزش و پرورش و کاردانش انجام شد و در مجموع 204 هزار نفر

 
در آموزش و پرورش در بخش هاي کاردانش و فنی و حرفه اي آموزش دیدند. 

وي تاکید کرد: توسعه مشارکت در مهارت آموزي موضوع مهمی است، و باید تلاش کنیم فعالیت هاي سازمان در سطوح پایین و خاص و ویژه به

 
مردم سپرده شود و دولت به عنوان مشوق، ناظر و هادي نقش خود را ایفا کند. 

وزیر تعاون گفت: نقش آموزش فنی و حرفه اي و مهارت در افزایش بهره وري کشور امر مهجوري در کشور است و اینکه در سازمان اداري با داشتن
مهارت می توان بهره وري بالایی داشته باشیم و باید به این موضوع توجه شود و در کنار آن ارتقاي بهره وري، توجه به فعالیت حرفه اي و

 
استانداردهاي آن امر مهمی است که در این دولت انجام شد. 

وي با اشاره به مساله استفاده از امر مهارت در حل مشکلات بازنشستگان اجتماعی گفت: این موضوع در دستور کار وزارت تعاون بود، همچنین تلاش
کردیم افرادي که داراي معلولیت هستند با بالا بردن سطح آموزش ها و شکوفا کردن استعدادهاي درون آنها با همکاري سازمان فنی و حرفه اي و

 
بهزیستی از اهدافی بود که پیگیري کردیم. 



شریعتمداري گفت: بحث مهارت در روستاها و عشایر امر مهمی است که به آن نیز پرداخته شده است و امیدواریم در دولت آینده نیز به این موضوع

 
توجه شود و در این زمینه همکاري خوبی بین وزارت تعاون و صندوق عشایر و روستایی برقرار است. 

وي درزمینه مهارت آموزي سربازان نیز گفت: سربازان بخشی از دوره زندگی خود را در دوره آموزش نظامی در پادگان ها می گذرانند و چنانچه
علاوه بر آموزش هاي نظامی، آموزش مهارت نداشته باشند زمان آنها به بطالت گذرانده شده است و در این دوره سازمان آموزش فنی و حرفه اي با
ارائه آموزش مهارتی امکان یافتن شغل مناسب را براي آنها فراهم می کند و این اقدام در حال انجام است و توسعه آموزش ها در این بخش ادامه

 
دارد. 

وزیر تعاون اظهارداشت: موضوع نقش فعالیت هاي فنی و حرفه اي در توسعه کارآفرینی نیز مغفول نمانده است و باید به این موضوع توجه ویژه اي

 
داشته باشیم. 

 
وي تاکید کرد : شکستن حلقه فقر تنها با ایجاد اشتغال و البته  اشتغال پایدار تنها با استفاده از آموزش هاي فنی و حرفه اي مقدور است. 

 
شریعتمداري تصریح کرد: اگر نگاه بخشی در دولت به نگاه عمومی تر تبدیل شود در آینده قدم هاي خوبی برداشته می شود. 

وي در پایان گفت: مهمترین  بخش توسعه در جهان توسعه انسانی است و توجه به نیروي انسانی امر لازمی است و در دانشگاه ها این اقدام انجام می
شود اما باید به صورت ویژه به این موضوع بپردازیم. با وجود همه تلاش ها و کمک ها در زمینه کادر و مربیان فنی و حرفه اي امیدوارم قدم هاي

مثبتی را برداریم.



برگزاري سومین کارگاه آموزشی دانشگاه نسل سوم و چهارم و نقش آن در اشتغال

کارآفرینی

شماره خبر:  277  |  تاریخ: 1400/05/09
منبع: دانشگاه علوم پزشکی

تهران

دفتر امور ایثارگران دانشگاه علوم پزشکی تهران سومین کارگاه آموزشی دانشگاه نسل سوم و چهارم و نقش آن در اشتغال کارآفرینی را
برگزار کرد.

 
برگزاري سومین کارگاه آموزشی دانشگاه نسل سوم و چهارم و نقش آن در اشتغال کارآفرینی 

 
دفتر امور ایثارگران دانشگاه علوم پزشکی تهران سومین کارگاه آموزشی دانشگاه نسل سوم و چهارم و نقش آن در اشتغال کارآفرینی را برگزار کرد. 

 
mp3.195069 برگزاري سومین کارگاه آموزشی دانشگاه نسل سوم و چهارم و نقش آن در اشتغال کارآفرینی 

 
اخبار مرتبط گالري عکس مرتبط گالري فیلم مرتبط گالري صوت مرتبط 

به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران دفتر امور ایثارگران، دکتر ابوالفضل صلواتی زاده در سومین جلسه از کارگاه مجازي دانشگاه
نسل سوم و چهارم و نقش آن در اشتغال کارآفرینی گفت: هدف اصلی در فنون مذاکره این است که با کمترین هزینه و کمترین حاشیه به نتایج

 
مورد نطر خود برسیم. 

 
در این کارگاه که روز پنج شنبه هفتم مردادماه 1400 به صورت مجازي برگزار شد بیش از 80 عضو هیئت علمی و کارمند و دانشجو حضور داشتند. 

 
دکتر صلواتی زاده در مورد باید ها و نباید ها حین مذاکره مطالبی را بیان و مهمترین رئوس این مطالب را بشرح ذیل اعلام نمود: 

داشتن استراتژي هدف و برنامه در مذاکره-عدم عکس العمل به رفتار و بیان نامناسب افراد، عدم بیان و طرح موضوعات تنش زا- صحبت نکردن در
موضوعی که در آن تخضص نداریم - التماس نکردن و بیقرار نشان ندادن در حین مذاکره- بیان مسائل مهم در زمانی که وقت کم و محدود است-
عدم تخریب رقباي خود - اشتباهات طرف مذاکره را در جمع بیان نکردن- استفاده از مطالعات قدیمی- عم اعتماد یه صحبت هاي دیگران- صحبت
نکردن به زبانی که به آن تسلط نداریم - عدم تحمیل نظرات -ریسک نکردن و قول ندادن بیجا - صحبت نکردن در زمانی که توجه به آن نمیشود-
عدم خنده بیجا -در جمع به یک نفر خطاب نکردن- خیره نشدن به طرف مقابل- سوگند نخوردن- شوخی نکردن- در نظر گرفتن زمان و مکان
مناسب براي مذاکره- اعتماد به نفس داشتن- فاصله مناسب را طی مصاحبه حفظ کردن-سیگار نکشیدن- آدامس نجویدن-احترام به وقت دیگران و

 
حضور در سر زمان مقرر- جمع بندي کردن در انتهاي مذاکرات. 

توضح اینکه این برنامه هر هفته روزهاي پنج شنبه از ساعت 21 تا 22 برگزار می شود. علاقه مندان میتوانند از طریق نشانی اینجا و از گزینه میهمان

 
وارد شوند. 

 
گروه خبري : دفتر امور ایثارگران کد خبر : 195069 

 
کپی لینک کوتاه 

 
 -
-



در افق آینده مساجد گام مهمی در پیشرفت کشور دارند

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  278  |  تاریخ: 1400/05/09

آئین اختتامیه نخستین «مهرواره محله همدل» امروز شنبه نهم مرداد ماه در سالن سوره مهر حوزه هنري با حضور رییس سازمان تبلیغات
اسلامی و تجلیل از برگزیدگان برگزار شد.

آئین اختتامیه نخستین «مهرواره محله همدل» امروز شنبه نهم
مرداد ماه در سالن سوره مهر حوزه هنري با حضور رییس سازمان

 
تبلیغات اسلامی و تجلیل از برگزیدگان برگزار شد. 

به گزارش خبرنگار مهر، آئین اختتامیه نخستین «مهرواره محله
همدل» امروز شنبه نهم مرداد ماه در سالن سوره مهر حوزه هنري
با حضور حجت الاسلام محمد قمی رئیس سازمان تبلیغات
اسلامی، سیداحمد عبودتیان مدیرعامل بنیاد خاتم الاوصیاء کشور،
سردار محمد زهرایی رئیس بسیج سازندگی کشور و برگزیدگان

 
برگزار شد. 

 
این مراسم با تلاوت آیاتی از قرآن مجید و اجراي رسالت بوذري آغاز شد. 

سپس حجت الاسلام رضا غلامی دبیر برگزاري جشنواره محله همدل به بیان آماري از این جشنواره پرداخت و گفت: طرح محله همدل از جمله طرح
هایی بود که از ابتداي ماه مبارك رمضان آغاز شد و چند ماه بعد از اجراي آن خادمان این طرح متوجه شدند با سرمایه عظیم انسانی روبرو هستند.
به طوري که 2 هزار و 969 ارزیاب و داوران استانی و شهرستانی طرح ها را مطالعه کرده و از بین آنها هزار و 457 طرح برتر شهرستانی راه پیدا کرده

 
و در پایان 456 طرح انتخاب شد. 

وي ادامه داد: داوران 11 آیتم شاخص را براي سنجش بهترین طرح ها در نظر گرفتند. آنچه در این رقابت اهمیت بیشتري داشت نوع روایت و دفاع
از طرح بود. از بین 456 نفر منتخب استانی 48 نفر به لایه استانی رسیدند و باز هم در بین منتخبان ملی 14 نفر انتخاب شدند. سخت ترین بخش

 
انتخاب به عهده مردم و بینندگان رسانه ملی بود. 

حجت الاسلام غلامی با اشاره به اینکه برگزاري طرح مهرواره یا محله همدل سبب شد مساله هایی که نیازهاي یک محله و دغدغه هاي آنها بود ثبت

 
شود، گفت: یک سرمایه بزرگ انسانی پا به میدان گذاشت که انگیزه حل مساله داشت و این فکر و ایده عزیزان بسیار با ارزش است. 

 
مساجد، مردم و محله از مهمترین کانون هایی است که در پیشرفت و تعالی نقش دارند 

در ادامه این مراسم حجت الاسلام قمی در سخنانی گفت: ما از تاریخ باید عبرت بگیریم و متوجه شویم ایادي شیطان براي دوري ما با اهل بیت آمده

 
اند. ما این سخنان را مطابق واقعیت و متناسب با نظام محاسباتی قرآن میدانیم. 

وي ادامه داد: ما مردم ایران پیشرفت را جدي گرفتیم و با توجه به اوضاع امروز مردم ایران دوباره می ایستیم و قدرتمند به سمت موفقیت و پیشرفت

 
منطقه اي جلو می رویم. حاکمیت هم باید حمایت کند. گرچه حلقه هاي ایمانی گره گشاي این وضعیت پدید آمده هستند. 

رئیس سازمان تبلیغات اسلامی افزود: بر اساس تجربه هاي تاریخی، باید مردم، محله و مسجد را جدي بگیریم، چرا که در افق آینده مساجد گام
مهمی در پیشرفت مردم دارند و این مکان قدرتمند در تعالی رشد و موفقیت مردم نقش آفرینی خواهد کرد. 



وي اظهار داشت: این مهرواره سالانه برگزار می شود و همواره باید فرصتی ایجاد کند تا همدلی و هم افزایی در جهت پیشبرد اهداف محقق

 
شود.حاکمیت نیز در این راستا تسهیل کننده و همراه خواهد بود. 

در ادامه مراسم از برگزیدگان این مهرواره با نگین انگشتر حرم علوي، تندیس جشنواره، وام اشتغال زایی به میزان یک میلیارد ریال و یک ربع سکه

 
بهار آزادي تجلیل به عمل آمد. 

بر همین اساس اعظم محمدي از هرمزگان با ایجاد اشتغال خانگی براي بسیاري از زنان سرپرست خانوار و راه اندازي صندوق کانون همیاري، زهرا
حسینی زاده از کرمان با تأمین 5 جهیزیه کامل براي نوعروسان، مجید قنواتی با جلوگیري از 16 مورد خودکشی، حجت الاسلام مجید زرین با ایجاد
کارگاه هاي قالی بافی، فاطمه بیاتی از اصفهان با تأمین هزینه 350 میلیون تومان براي مددکاري بیماران، حجت الاسلام حسین کارگر از یزد با
اجراي طرح رحماء و ارائه خدمات به فقراي اهل سنت افغانستانی، سید مجتبی حسینی نسب از کردستان با طرح تفکیک زباله و بازیافت و مشارکت
76 درصدي مردم روستا در این طرح، محمد تلواري از خراسان جنوبی با جمع آوري 55 میلیون تومان براي درمان بیماري هاي خاص، حسین اصغر
رودکی با اهدا پمپ فشار قوي و تابلو برق به 20 روستا، محمدتقی حسینی پور از خراسان رضوي با آزادي 12 زندانی در ماه مبارك رمضان، ولی
نادعلی زاده از مازندران با ابتکار عمل ویژه در کارآفرینی، سید عباس موسوي مقدم با عقد قرار داد سه جانبه خرید 30 دستگاه میوه خشک کن به
اعتبار یک میلیارد تومان با کمیته امداد و حمید توانا از فارس تعمیر اساسی یک مدرسه و ساخت 5 منزل مسکونی براي نیازمندان از جمله افرادي

 
بودند که در این اختتامیه تجلیل شدند. 

شعر خوانی احمد بابایی در وصف مولاي متقیان و اجراي گروه تواشیح و مدیحه سرایی گروه اسرا از دیگر برنامه هاي این مراسم بود.



کافه پاچنار محله فرحزاد احیا و بهره برداري شد

منبع: ایران نیوز 24شماره خبر:  279  |  تاریخ: 1400/05/09

به گزارش روابط عمومی شهرداري منطقه2 ، درتداوم برنامه هاي توسعه محله فرحزاد،کافه پاچنار به عنوان یکی از نمادهاي هویتی محله
فرحزاد و جاذبه هاي گردشگري شهرتهران احیا و همزمان با دهه ولایت با حضور محمد رضا گلپایگانی،معاون معماري و شهرسازي ،علی

اکبري، مدیرعامل سازمان نوسازي،شهردار و مدیران منطقه 2 ...

 
 

 
 

ایران نیوز 24: کافه پاچنار به عنوان یکی از نمادهاي هویتی محله فرحزاد پس از سال ها احیا و به محلی براي کارآفرینی و درآمدزایی بانوان

 
سرپرست خانوار این محله تبدیل شد. 

به گزارش روابط عمومی شهرداري منطقه2 ، درتداوم برنامه هاي توسعه محله فرحزاد،کافه پاچنار به عنوان یکی از نمادهاي هویتی محله فرحزاد و
جاذبه هاي گردشگري شهرتهران احیا و همزمان با دهه ولایت با حضور محمد رضا گلپایگانی،معاون معماري و شهرسازي ،علی اکبري، مدیرعامل

 
سازمان نوسازي،شهردار و مدیران منطقه 2 آغاز به کار کرد. 

محمدرضا گلپایگانی، معاون شهرسازي و معماري شهرداري تهران در این مراسم با اشاره به اینکه احیاي کافه پاچنار که به دلیل قدمت طولانی و
ریشه اجتماعی می تواند به عنوان پاتوق محلی براي اهالی فرحزاد باشد، گفت: زندگی شهرنشینی خصوصا در کلانشهرها منجر به فرایند

 
شهروندزدایی شده است و حس تعلق در بین شهروندان نسبت به شهر و محل زندگی را تحت الشعاع قرار داده است. 

وي با بیان اینکه احیاي بافت هاي قدیمی باید به گونه اي کار شود که اهالی محله احساس تعلق خاطر بیشتري نسبت به محله اشان داشته باشند و
این سنگ بنا باید گذاشته شود افزود: احیاي نمادهاي قدیمی محلات که دردستور کار سازمان نوسازي قرار دارد، اتفاق ارزشمندي است که می تواند

 
کیفیت فضاهاي زیست شهري را افزایش دهد و حس خوب را به شهر و شهروندان بازگرداند. 

حسن صفات ،شهردار منطقه درحاشیه این مراسم گفت: محله فرحزاد یکی از محلات قدیمی شهر تهران است که در عین دارا بودن مسائل و
مشکلات کالبدي ، از ویژگی هاي اجتماعی ویژه اي برخوردار است،. بر این اساس مدیریت شهري منطقه طرح طراحی شهري محله فرحزاد را مطابق
با ویژگی هاي روستایی و بافت ارگانیک همراه با حفظ ملاحظات اکولوژیک در دستور کار قرارداده است.وي افزود: به دنبال رویکرد مدیریت شهري
مبنی براحیاي شهر براي ایجاد شهري زیست پذیر براي شهروندان، طرح توسعه محله فرحزاد با همکاري سازمان نوسازي شهر تهران و دفتر توسعه

محله فرحزاد مطالعه و اجرایی شد 



شهردار منطقه2 تقویت حس تعلق و ارتقاي ظرفیت مشارکت مردمی را از دیگر اهداف این طرح برشمردو افزود: اقدامات توسعه محلی بهسازي
محیطی محله فرحزاد در چند بخش اجتماعی، اقتصادي،زیست محیطی و کالبدي طراحی شده است و احیاي کافه پاچنار به عنوان محرك توسعه

 
اقتصادي در این طرح پیش بینی شده بود که خوشبختانه با این اقدام ظرفیتی براي فعالیت زنان کارآفرین فراهم شده است. 

وي افزود: بهسازي محیطی محور فرحزادي حدفاصل بزرگراه یادگار امام تا خیابان آبشار ،طرح احیا حمام قدیمی فرحزاد و …نیز از جمله اقدامات
پیش بینی شده در طرح توسعه محله فرحزاد است .براساس این گزارش کافه پاچنار که بیش از 85 سال قدمت دارد پس از سال ها تعطیلی

 
،باحمایت شهرداري،خیرین ومعتمدین محل مجددا احیا وتوسط بانوان سرپرست خانوار اداره می شود. 

 
 -
-



ضرورت شتابدهی به استارت آپ هاي معدنی

منبع: روزنامه گسترش صمتشماره خبر:  280  |  تاریخ: 1400/05/09

استارت آپ تجارتی تازه تاسیس است که در حوزه فناوري فعالیت می کند. در دنیاي کنونی استارت آپ ها نقش بسیار پررنگی در توسعه و
رشد صنعت در کشورهاي گوناگون ایفا کرده و می کنند. با این وجود، استارت آپ ها هنوز در بخش معدن و صنایع معدنی، جایگاهی را که

باید و شایسته است، کسب نکرده اند.

استارت آپ تجارتی تازه تاسیس است که در حوزه فناوري فعالیت می کند. در دنیاي کنونی استارت آپ ها نقش بسیار پررنگی در توسعه و
رشد صنعت در کشورهاي گوناگون ایفا کرده و می کنند. با این وجود، استارت آپ ها هنوز در بخش معدن و صنایع معدنی، جایگاهی را که باید و

 
شایسته است، کسب نکرده اند. 

در همین حال باید خاطرنشان کرد که ظرفیت عظیمی براي توسعه فناوري و نوآوري در این حوزه وجود دارد. شرکت هاي فعال در بخش معدن و
صنایع وابسته به آن می توانند در مسیر بهره گیري از این ظرفیت ها گام بردارند و بدین ترتیب توسعه پایدار را تسریع کنند و از راه حل هاي جدید
و خلاقانه براي رفع مشکلات موجود بهره بگیرند. در این میان، استارت آپ هاي متعدد معدنی در سطح بین المللی طی سال هاي اخیر آغاز به کار
کرده اند و بهره گیري از تجارب سایر کشورها در این حوزه، کمک شایانی به موفقیت کسب وکارهاي نوپا و تداوم فعالیت آنها در بخش معدن و

 
صنایع وابسته به آن خواهد کرد. 

 
کسب وکارهاي کوچکی که دوام ندارند 

کیوان جعفري طهرانی، کارشناس ارشد بازار بین الملل در گفت وگو با و در پاسخ به سوالی درباره اهمیت و اثرگذاري استارت آپ هاي معدنی، گفت:
استارت آپ ها اغلب کسب وکارهاي کوچکی هستند که ازسوي عده اي کارآفرین ایجاد و اغلب این کسب وکارها در ایران در مدت زمان بسیار
کوتاهی بعد از تاسیس منحل می شوند. بسیاري از این کسب وکارها پس از تشکیل با کمبود منابع مالی یا سرمایه براي تداوم فعالیت خود مواجه می
شوند یا در مواردي با هدف اشتباهی شکل گرفته اند و براساس یک نیاز واقعی ایجاد نشده اند، بنابراین در مرحله عمل با موفقیت همراه نیستند.
طهرانی افزود: ایران از ظرفیت هاي غنی معدنی برخوردار است و صنایع متعددي نیز بر پایه بهره گیري از این ظرفیت ها در کشور احداث شده اند؛
بنابراین ایجاد استارت آپ ها در این حوزه باید بیشتر موردتوجه قرار گیرد. به عنوان نمونه، در موارد متعددي استارت آپ هاي بسیاري براي حمل
ونقل جاده اي در حوزه حمل مواد معدنی طراحی شده اند و به نوعی کسب وکاري ایجادشده اما بهتر است این کسب وکارها به طور تخصصی به

 
نحوي طراحی شوند که نیاز جامعه و کشور را تامین کنند. البته رونق این گونه فعالیت هاي کارآفرینی به حمایت دولت هم نیاز دارد. 

 
الزامات توسعه صنعت فولاد 

جعفري طهرانی با اشاره به اهداف توسعه اي صنعت فولاد گفت: با تحقق اهداف توسعه اي در صنعت فولاد در افق 1404، ذخایر سنگ آهن
شناسایی شده تاکنون، فقط کفاف نیاز 10 ساله کشور را می دهد و بر همین اساس توسعه فعالیت هاي اکتشافی ضروري به نظر می رسد. این یکی
از مهم ترین مواردي است که می تواند زمینه ایجاد و توسعه استارت آپ ها را فراهم کند. استارت آپ ها اغلب کسب وکارهاي کوچکی هستند که با
سرمایه و همت بخش خصوصی ایجاد شده اند. این کسب وکارها در موقعیت کنونی حاکم بر جامعه که اشتغالزایی اهمیت ویژه اي دارد، موقعیت
هاي شغلی متعددي را ایجاد می کنند. در همین حال می توان از تخصص جوانان در حوزه آي تی بهره گرفت و سود کلانی را به دست آورد. جعفري
طهرانی در ادامه خاطرنشان کرد: در فعالیت استارت آپ ها موضوعی با عنوان Crowd Funding یا جمع کردن بودجه مطرح می شود، بدین
معنی که نیازي نیست شما براي ایجاد یک کار سبد بزرگ مالی داشته باشید، بلکه از طریق سبدگردانی می توانید نیازهاي مالی پروژه خود را تامین
کنید. در چنین موقعیتی، افرادي به غیر از اعضاي اصلی، سرمایه اي را در اختیار پروژه قرار می دهند و پس از بهره برداري از امتیازات ویژه اي
برخوردار خواهند شد. البته تداوم فعالیت این استارت آپ ها به حمایت هاي دولتی نیز نیاز دارد. چنانچه در موارد متعددي مشاهده کرده ایم که

 
فعالیت آنها به دلایل گوناگونی و در نبود حمایت کافی متوقف شده است. 



 
نمونه هاي موفق بهره گیري از توان استارت آپی 

جعفري طهرانی گفت: بررسی استارت آپ هاي معدنی جهان حکایت از آن دارد که حدود 37 درصد آنها به بخش فناوري تعلق دارند، 26 درصد این
استارت آپ ها در اداره فعالیت هاي معدنی کاربرد دارند، 10 درصد در حوزه مسائل محیط زیستی معدنی فعالیت می کنند، 10 درصد دیگر براي
مسائل مالی طراحی شده اند، 7 درصد استارت آپ ها به فعالیت هاي زیربنایی اختصاص دارند، 8 درصد براي موارد مرتبط با منابع انسانی طراحی
شده اند و 2 درصد باقیمانده نیز سایر استارت آپ هاي متفرقه هستند. بدون تردید طراحی یادشده و پیشرفت استارت آپ ها در هر حوزه براساس
نیاز هر بخش تعریف شده است. در مجموع 194 استارت آپ معدنی مطرح در سطح جهانی فعالیت می کنند. از مجموع 194 استارت آپ معدنی
یادشده، 43 مورد یعنی 41 درصد کل استارت آپ هاي معدنی جهان ازسوي کشور استرالیا ساخته و اجرا شده اند. 41 استارت آپ معدنی یعنی 21
درصد کل آنها از سوي ایالات متحده امریکا و 26 استارت آپ معدنی یعنی 13 درصد از سوي کانادا، 24 استارت آپ معدنی یعنی 12 درصد ازسوي
شیلی و 11 استارت آپ معدنی یعنی 6 درصد ازسوي افریقاي جنوبی طراحی شده اند و مشغول فعالیت هستند. هندوستان با 6 استارت آپ در
جایگاه ششم جهان از منظر تعداد استارت آپ هاي معدنی قرار گرفته است. روسیه، مکزیک، غنا، انگلیس و ایرلند هم هرکدام با ساخت 3 استارت
آپ معدنی 2 درصد سهم استارت آپ هاي معدنی جهان را در اختیار دارند. سایرکشورهاي جهان نیز در مجموع 28 استارت آپ معدنی برابر با 15

 
درصد سهم جهانی را به خود اختصاص داده اند. 

 
استارت آپ ها و توسعه فولاد هند 

جعفري طهرانی درباره نقش استارت آپ ها در توسعه صنایع فولاد در دنیا با اشاره به تجربه هند در این زمینه گفت: در رشد ظرفیت تولید فولاد
هند، استارت آپ ها نقش ویژه اي داشته اند. بهره گیري از این کارآفرینی هاي نوپا تاثیر بسزایی بر تحقق اهداف از پیش تعیین شده دارد. گفتنی
است میزان تولید سنگ آهن و زغال سنگ هند در سال 2015 به ترتیب برابر 200 و 400 میلیون تن در سال گزارش شده بود. در طرح توسعه اي
مرتبط با افزایش ظرفیت تولید فولاد این کشور، مقرر شد ظرفیت تولید سنگ آهن و زغال سنگ این کشور در سال 2025 دوبرابر شود و به ترتیب
به 400 و 800 میلیون تن در سال افزایش یابد. براي تحقق هدف یادشده استارت آپ هاي بسیاري شروع به کار کردند. شرکت هاي بزرگ
فولادسازي هند نیز قدم پیش گذاشتند و از پروژه هاي مورد بحث حمایت مالی کردند. به عنوان نمونه، کارخانه فولاد اسار هندوستان با وجود اینکه
از شرایط مالی مساعدي برخوردار نبود اما به عنوان سرمایه گذار در فعالیت استارت آپ هاي معدنی حضور پیدا کرد. در ادامه فعالیت هاي متعددي
در زمینه هاي گوناگون مانند مدیریت معدن، مشاوره، اکتشاف، ممیزي، احیا و انتخاب ماشین آلات با موفقیت اجرایی شد. این اقدامات حتی این
شرکت را در مدیریت و پیشبرد شرایط مالی هم کمک کرد. گفتنی است هندوستان در رده ششمین کشور معدنی جهان قرار دارد که در حوزه

 
استارت آپ معدنی رشد کرده است. 

 
استارت آپ و کارآفرینی 

سعید برزگر، کارشناس صنایع معدنی در گفت وگو با و درباره اهمیت و اثرگذاري نقش استارت آ پ ها در حوزه کارآفرینی اظهارکرد: ایران از ظرفیت
هاي ویژه اي در حوزه ذخایر معدنی برخوردار است. وجود منابع غنی انرژي در کنار این ذخایر، زمینه رشد و توسعه صنایع معدنی را در کشور فراهم
می آورد، بنابراین این حوزه امتیازات ویژه اي براي توسعه کارآفرینی دارد. ایجاد استارت آپ هاي معدنی از یک سو زمینه کارآفرینی را فراهم کرده و
از سوي دیگر، به رشد و توسعه این بخش کمک می کند. درواقع می توان با بهره گیري از ظرفیت هاي این حوزه و سرمایه هاي ملی، ارزش هاي

 
جدید مادي و معنوي را خلق کرد. 

وي گفت: تداوم فعالیت استارت آپ ها به الزاماتی نیاز دارد. اغلب این کسب وکارها با همت فعالان بخش خصوصی شکل می گیرند و تداوم فعالیت
آنها به حمایت هاي مالی نیاز دارد. فعالیت هاي استارت آپی اغلب دربردارنده ایده هاي نوین هستند؛ بنابراین سیاست گذاران از آنها حمایت کنند.

 
در همین حال، با اعلام فراخوان عمومی زمینه جذب افراد متخصص را فراهم می کنند. 

وي افزود: استارت آپ هاي معدنی در حوزه هاي مختلفی همچون مدیریت پروژه و اداره معدن، شناسایی جانمایی ذخایر و... کارآیی دارند. بهره
گیري از توان استارت آپ ها کمک ویژه اي به تسهیل و توسعه اکتشاف خواهد کرد. هرچند فعالیت این بخش به توان مالی نیاز دارد و خود استارت
آپ ها از عهده تامین آن برنمی آیند. به علاوه آنکه ایجاد استارت آپ ها قرار نیست به معجزه اقتصادي در کشور منجر شود و تمام چالش هاي

 
اقتصادي یک بخش را برطرف کند. 

این کارشناس اقتصاد با اشاره به تجربه عملکردي استارت آپ هاي معدنی گفت: بررسی عملکرد استارت آپ ها در کشورهاي گوناگون در حوزه معدن



و صنایع معدنی به شناخت هرچه بیشتر و قوي تر فعالان و سیاست گذاران این حوزه منجر می شود. الگوبرداري از سابقه سایر کشورها در بهره

 
گیري از این کارآفرینی نوین در حوزه معدن، کمک بسزایی در موفقیت کسب وکارهاي نوپا می کند. 

 
توسعه معدن با کارآفرینان جدید 

برزگر افزود: ایجاد و توسعه استارت آپ هاي معدنی تاثیر بسزایی بر توسعه بخش معدن دارد. در همین حال می توان از برقراري ارتباط ماشین آلات
با کمک سیستم بی سیم و کنترل اطلاعات، نظارت معدن با کمک پهپاد، استفاده از ماشین آلات معدنی بدون راننده، دستگاه هاي نوین اکتشاف
کنترل از راه دور، مدل سازي عددي براي کشف ذخایر عظیم معدنی و... به عنوان اقداماتی نام برد که در سایه فعالیت استارت آپ ها رایج شده اند.
تصویرسازي سه بعدي، حفاري براساس تحلیل تکنیکال بازار و... از دیگر فعالیت هاي استارت آپی است که در ادامه بهره گیري از نرم افزارهاي
معدنی نیز موردتوجه قرار دارد. این نرم افزارها آنالیز پیشرفته انجام می دهند؛ یعنی به کمک آنها می توان اطلاعات جامعی را در زمینه ذخایر معدنی

 
و تطابق این ذخایر با وضعیت بازار جهانی به دست آورد. 

 درواقع به شما پیشنهاد می شود با توجه به شرایط موجود، روند قیمت ها، نیاز بازار و سایر شاخصه هاي لازم، اکتشاف و استخراج کدام منابع در
اولویت قرار دارند. هوش مصنوعی هم از دیگر مواردي است که کاربرد فراوانی را در فعالیت هاي بخش معدن و صنایع معدنی داشته است. تولید
معدنی با هوش مصنوعی در ارتباط با لاستیک ماشین آلات معدنی مانند کامیون و دامپتراك و... کاربرد دارد. به عنوان مثال، چنانچه سنگ بزرگی در
مسیر این ماشین آلات قرار گیرد، گزارش آن به مرکز ارسال می شود تا با برداشتن آن سنگ یا هر مانع دیگري، مانع آسیب رسانی به تایرها شود. در
همین حال مانیتور کردن سیستم بازیافت، تصفیه آب و مدیریت پسماندها نیز با بهره گیري از این کارآفرینی جدید و در قالب استارت آپ ها ممکن

 
شده است. 

 
سخن پایانی 

حمایت از شرکت هاي استارت آپی در حوزه معدن و صنایع وابسته به آن از یک سو رشد و توسعه اقتصادي را در این بخش تسهیل می کند و از
سوي دیگر، زمینه ساز ایجاد موقعیت هاي شغلی جدید بر پایه بهره گیري از توان و فناوري هاي جدید خواهد شد؛ بنابراین انتظار می رود ضمن

بهره گیري از توان دولت و بخش خصوصی براي رشد و توسعه عملکرد شرکت هاي استارت آپی گام برداشت.



بستر کارآفرینی فراهم نیست

منبع: روزنامه گسترش صمتشماره خبر:  281  |  تاریخ: 1400/05/09

ایجاد اشتغال با نام اجتماعی کارآفرینی یکی از بسترهاي خودکفایی و توسعه به شمار می رود. امروز یکی از معیارهاي مهاجرت و سکنی در
یک کشور دیگر، میزان کارآفرینی و توانمندي است. کارآفرینی بار کاري دولت را در اشتغالزایی کاهش می دهد و علاوه بر این، از معضلات

اجتماعی می کاهد.

ایجاد اشتغال با نام اجتماعی کارآفرینی یکی از بسترهاي خودکفایی و توسعه به شمار می رود. امروز یکی از معیارهاي مهاجرت و سکنی در
یک کشور دیگر، میزان کارآفرینی و توانمندي است. کارآفرینی بار کاري دولت را در اشتغالزایی کاهش می دهد و علاوه بر این، از معضلات اجتماعی

 
می کاهد. 

هر فردي به جاي اینکه در انتظار شغلی باشد که بتواند استخدام شود و کسب درآمد کند، می تواند با پرورش ایده هایش و براساس توانمندي ها و
علایقی که دارد، بستري براي اشتغال خود و دیگران به وجود آورد. اما مشکلات علمی و عملی براي تحقق این مهم در کشور چیست؟ در حوزه

 
کارآفرینی بخش هاي گوناگون به ویژه صنعت و دانشگاه چه نقشی می توانند داشته باشند؟ با همراه باشید. 

 
چرا کارآفرینی رونق ندارد؟ 

مسلم خانی، مدرس دانشگاه و مشاور کسب وکار و کارآفرینی: روز جهانی مهارت آموزي نشان از نقش و جایگاه مهارت در نهادها و الگوهاي تصمیم
گیر و تصمیم ساز جهانی دارد. چند نکته براي کارآفرینی همراه با بیان چالش ها و راهکارها نیاز است که به آنها اشاره می شود. نخست اینکه،
کارآفرینی موتور محرك اقتصاد، اجتماع و فرهنگ به عنوان واقعیتی غیرقابل انکار است. در تمام کشورها اگر جهشی اتفاق افتاده و پیشرفتی روي
داده از مسیر توجه به کارآفرینان و پروبال دادن به آنها و نیز مهیاسازي زمینه فعالیت براي نوآوران و افراد خلاق بوده است. اگر در فنلاند یا اتحادیه
اروپا جایگاهی در حوزه رشد و توسعه به وجود آمده یا در امریکا به عنوان یکی از قطب هاي کارآفرینی در جهان، اتفاقاتی رخ داده، به همین دلیل
بوده است. بنابراین اگر جایگاهی در حوزه رشد و توسعه در کشورهاي گوناگون شاهد هستیم یکی از مهم ترین دلایل آن، توجه و حمایت بهینه،
نهادینه و نظام مند به کارآفرینان بوده است. کشور ما هم براي رشد و توسعه راهی ندارد جز اینکه جایگاه و پایگاهی براي نوآفرینان و کارآفرینان و

 
کسب وکارهاي دانش بنیان ها و استارت آپ ها که با رویکرد خلاقانه به مسائل پیرامون می نگرند، ایجاد کند. 

در سال هاي اخیر و به ویژه در یک دهه گذشته، در ادبیات ایران، موضوع کار و به ویژه کارآفرینی زیاد مطرح شده است؛ هم در قوانین و هم در
بخشنامه ها و مقررات گوناگون به ویژه در ارائه تسهیلات، اما به نظر می رسد کارآفرینان در کشور آن گونه که بایدوشاید جایگاه خود را پیدا نکرده
اند. درحال حاضر حتی یک سازمان مشخص به عنوان متولی امور کارآفرینی در ایران نداریم و وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی فقط بخش کوچکی

 
از فعالیت هاي خود را به موضوع کارآفرینی تخصیص می دهد. 

 
ضرورت ساختارسازي و نهادسازي 

نخستین نکته مهمی که در حوزه بسترسازي براي رشد و توسعه کار و کارآفرینی در کشور لازم است به آن توجه شود، ساختارسازي و نهادسازي در
حوزه کارآفرینی است. جاي خالی یک سازمان و نظام ملی کارآفرینی در کشور محسوس است که البته گرداننده این نظام هم باید کارآفرینان باشند
تا براساس واقعیت هاي حوزه کسب وکار، این سازمان و نهاد بتواند برنامه ریزي و سیاست گذاري داشته باشد و علاوه بر این به سیاست گذاران

 
کمک هاي موثري کند. 

 
خلأ قانونی 

اصولا ما در ایران قانونی به نام قانون کارآفرینی نداریم. درست است در حوزه بخشنامه و آیین نامه، شیوه نامه و... در نهاد دولت وجود دارد اما اینکه



قانونی داشته باشیم به عنوان قانون کارآفرینی که اصولا کارآفرین را تعریف و مصادیق کارآفرینی را معین کند یا مشوق ها و حمایت هایی که نهاد
دولت و حکومت باید داشته باشد را نداریم. معمولا فعالیت کارآفرینان تابعی از سیاست هاي دولت ها بوده که برخی از آنها به کارآفرینان بیشتر توجه
می کنند و در دولت یا نزد وزیري دیگر، اعتقادي به موضوع کارآفرینی وجود ندارد و کارآفرینان عملا در محاق قرار می گیرند. کشور به قانونی مدون
در حوزه کارآفرینی نیاز دارد تا فارغ از اینکه چه دولتی و با چه دیدگاهی، سر کار است، مشوق و حمایت ها از آن انجام شود. پس بحث دوم درباره
چالش ها در حوزه کارآفرینی، ریل گذاري قانونی و نهاد حمایت از کارآفرینان در حوزه قانون است که امیدواریم در مجلس یازدهم با کمک دولت به

 
عنوان موضوعی مهم در دستور کار قرار گیرد. 

 
جایگاه کارآفرینی در آموزش 

نکته سوم که از اهمیت ویژه اي برخوردار است، جایگاه کارآفرینی در نظام آموزش رسمی کشور است. مدرسه و دانشگاه تاثیر شگرفی در پرورش
کارآفرینان امروز و فردا و آموزش الگوها و مدل هاي کارآفرینی دارند. در این حوزه در حد پوسته اقداماتی انجام شده است. به عنوان مثال، در
دانشگاه چند واحد درسی محدود کارآفرینی گنجانده شده که اختیاري است و در مدرسه دانش آموزان با موضوع کارآفرینی در حد چند درس آشنا
می شوند اما ضرورت دارد این اقدامات گسترده شده و نظام آموزشی به سمت کارآفرینی سوق پیدا کند. چنانچه در بسیاري از کشورها موضوع
مدرسه و دانشگاه کارآفرین کاملا عملیاتی شده است. اگر به این سمت حرکت کنیم، می توانیم امیدوار باشیم که نسلی از دانش آموزها و دانشجویان
خلاق را پرورش می دهیم که به جاي اندیشیدن به کارمندي، مزدبگیري و استخدام، به خلق کسب وکار و ایجاد الگوهاي نوین کارآفرینی می

 
اندیشند. 

ISI نکته مهم تر در این بخش، توجه به شاخص هاي ارزیابی معلمان و مدرسان است و به جاي اینکه توجه شود یک استاد دانشگاه چقدر مقالات
دارد یا چه تعداد پایان نامه مشاوره کرده، به این موضوع توجه شود که چقدر کارآفرینی را در مدرسه و دانشگاه گسترش داده است. اگر این امر
محقق شود به این ترتیب می توان گفت استادان و معلمانی که در حوزه کارآفرینی تدریس دارند، خودشان هم به بازار کار متصل هستند، با صنعت
ارتباط داشته و به طور قطع، با یک مرکز کسب وکار در تعامل هستند. بنابراین کارآموزي، کارورزي و تشکیل شرکت هاي دانشجویی و دانش آموزي
به یک رویه و نظام آموزشی به یک نظام خودگردان به لحاظ مالی تبدیل می شود که درحال حاضر در بیشتر کشورهاي توسعه یافته شاهد این
رویکرد هستیم؛ یعنی یک سوم واحدهاي درسی دانش آموزان و دانشجویان در محیط کار واقعی می گذرد. البته براي این ارتباط، هزینه هایی در نظر

 
گرفته شده تا کارفرماها و صاحبان صنایع بتوانند از محل آن با نظام آموزشی همکاري کنند. 

 
ضرورت شبکه سازي 

موضوع دیگر شبکه سازي از کارآفرینان است. زمانی که می گویم کارآفرینان ما در یک نظام یا شبکه بهم پیوسته کار نمی کنند، این یک ضعف
است. حال اگر در این زمینه یک شبکه ایجاد شود، قدرت و هم افزایی قوي به وجود می آید که در نظام تصمیم گیري، تعرفه گذاري و خلق
محصولات جدید در الگوي نوآوري باز و نیز ده ها موضوع کارآفرینانه دیگر تاثیر خواهد داشت که می تواند ما را به یک قطب در منطقه تبدیل کند.

 
باید براي آن بستري دیده شده و حمایت هاي لازم در این حوزه هم انجام شود. 

 
صادرات خدمات 

نکته دیگر که هم چالش است و هم راهکار، این است که ما باید نظام رشد و توسعه اي شرکت هاي دانش بنیان را به فوریت در کشور ایجاد کنیم. با
وجود اینکه قانون حمایت از شرکت هاي دانش بنیان را داریم که چندین سال از وضع آن گذشته اما درحال حاضر تعداد شرکت دانش بنیان به 6
هزار شرکت هم نمی رسد. لازم است هم تعداد و هم تنوع شرکت هاي دانش بنیان در کشور افزایش پیدا کند و این شرکت ها به ویژه در حوزه
صادرات خدمات فنی مهندسی، نمود معنی داري داشته باشند که ارزآوري فراوان براي کشور به دنبال خواهد داشت. اگر توجه معناداري به شرکت
هاي دانش بنیان و کسب وکارهاي استارت آپی و نوبنیان داشته باشیم، از طریق صادرات خدمات فنی مهندسی به کشور عراق و سایر کشورهاي
همسایه دست کم 5.5 تا 6 برابر درآمد فعلی نفت ارزآوري براي کشور رقم می خورد. با اجراي این الگو از حلقه تحریم ها هم عبور می کنیم. در این
میان، توسعه کارآفرینی دانش بنیان، یکی از راهکارهاي علمی و عملی دور زدن تحریم هاست که به شدت براي کشور سودآور، ارزآور و عزت آفرین

 
خواهد بود. 

خانواده، کانون اولیه پرورش 



اصولا در راستاي ترویج و توسعه کار و کارآفرینی و فرهنگ نوآفرینی باید به سمت خانواده هاي کارآفرین و حامی کارآفرینی حرکت کنیم. کارآفرینی
در خانواده هاي ایرانی مظلوم واقع شده و اصولا ادبیات خانواده ها، برخی ضرب المثل ها و لالایی ها و نیز اشعار ضدکارآفرینی است. به عنوان نمونه
«همان راهی را برو که دیگران می روند»، «خواهی نشوي رسوا همرنگ جماعت باش»، «آهسته برو آهسته بیا که گربه شاخت نزنه» و... در مقابل
کارآفرینی است، زیرا کارآفرینی یعنی خلق یک ایده و طرح جدید؛ بنابراین لازم است نهاد خانواده هم از طریق رسانه ها و به شیوه هاي دیگر با

 
موضوع کارآفرینی آشنا شود. 

این فرهنگ غالب بر خانواده ها موجب شده دست کم درحال حاضر 68 تا 70 درصد کارجویان ایران فقط استخدام و مزدبگیري را به عنوان گزینه
اول در بازار کار انتخاب کنند. کسانی که به سمت خوداشتغالی، ایجاد شغل، کارآفرینی و راه اندازي کسب وکار حرکت می کنند، از 20 تا 25 درصد
به ندرت تا 27 درصد می رسد. از این رو نهاد خانواده آن گونه که بایدوشاید پشتیبان نیست و اگر فرزندي ایده جدیدي مطرح کند در نخستین

 
برخورد تمام اعضاي خانواده با او مخالفت می کنند. 

 
ایجاد بانک جامع ایده ها 

آخرین نکته این است که ما به یک بانک جامع ایده هاي کارآفرینی نیاز داریم. شاید لازم باشد بنیاد ملی نخبگان یا صندوق نوآوري و شکوفایی یا
حتی وزارت کار و سازمان ملی کارآفرینی به صورت معنی دار براي ایجاد این بانک اقدام کنند، به گونه اي که هر کسی از هر جاي ایران بتواند وارد
آن شده و ایده هاي خود را به ثبت برساند و به این ترتیب مالکیت معنوي ایده را از آن خود کند. در مثلث طلایی کارآفرینی، ایده نقش بسیار مهمی

 
دارد و بعد هم عامل انسانی و در ادامه ابزار و امکانات قرار دارند. 

اگر بانک جامع ایده هاي کارآفرینی به وجودآید، براي بسیاري مشکلات کنونی کشور راهکارهایی از سوي کارآفرینان، جوانان و ذهن هاي خلاق ارائه
می شود که می تواند در حوزه هاي اقتصاد، سیاست، صنعت، فرهنگ و... بوده و طبقه بندي ایده ها می تواند محور خلاقیت هاي نوین در حوزه هاي
گوناگون باشد. با این بانک اطلاعاتی الگوي حکمرانی شرکتی، دولتی، آموزشی، سیاسی و ده هاي الگوي دیگر که برگرفته از آن است را می توانیم

 
داشته باشیم. 

 
سخن پایانی 

سرمایه گذار براي هزینه کرد پول خود در حوزه کارآفرینی یا امور مولد نیاز دارد افقی روشن از وضعیت کسب وکار داشته باشد. همان گونه که
کارشناسان حوزه هاي کارآفرینی و صنعت در گزارش اشاره کردند این موضوع باید از ابتدا آموزش داده شود و نیاز به همراهی تمام نهادها دارد و
علاوه بر این براي موفقیت نیاز به بانک اطلاعاتی جامع از نیازها و کاستی ها داریم. البته براساس سخنان این کارشناسان در این بخش هم، ارتباطات،

سهم افراد کارآفرین را از تسهیلات و کمک هاي مالی دولتی متفاوت می کند.



اتمام طرح نظام اشتغال دانش آموختگان تربیت بدنی و علوم ورزشی با رویکرد خصوصی

سازي در پژوهشگاه تربیت بدنی

منبع: جوان آنلاینشماره خبر:  282  |  تاریخ: 1400/05/09

پژوهشگاه تربیت بدنی و علوم ورزشی نظام اشتغال دانش آموختگان تربیت بدنی و علوم ورزشی با رویکرد خصوصی سازي در قالب یک طرح
پژوهشی با اتمام رساند

به گزارش جوان آنلاین ؛ نبود بازار کار براي فارغ التحصیلان علوم ورزشی در نظام آموزش عالی ازیک طرف و ضعف هاي علمی و تکنولوژیک
در صنعت ورزش و سازمان هاي ورزشی در کشور از سوي دیگر سبب شده است تا توسعه علمی و اقتصادي ورزش به طور اعم و اشتغال فارغ
التحصیلان در ورزش به صورت اخص، مساله اي مهم و راهبردي تلقی شود. ازاین رو بازنگري در سیستم آموزش، هدایت و اشتغال فارغ التحصیلان

 
علوم ورزشی و تحلیل محیط اشتغال در ورزش کشور ضرورت دارد. 

به گزارش روابط عمومی پژوهشگاه تربیت بدنی و علوم ورزشی، به همت پژوهشگاه تربیت بدنی و علوم ورزشی، طرح پژوهشی " نظام اشتغال دانش
آموختگان تربیت بدنی و علوم ورزشی با رویکرد خصوصی سازي" توسط دکتر سید محمدحسین رضوي عضو هیات علمی دانشگاه مازندران و دکتر
محمدرضا برومند عضو هیات علمی دانشگاه شهید بهشتی به عنوان مجریان طرح و دکتر اعظم فضلی درزي و دکتر عادله عظیمی به عنوان همکاران

 
طرح خاتمه یافت. 

این تحقیق از نوع مطالعات راهبردي مبتنی بر تحلیل اسنادي و پیمایش کیفی بود. جامعه پژوهش شامل دو جامعه اطلاعاتی (منابع علمی و کتابخانه
اي، اسناد اجرایی، محتواي رسانه اي) و جامعه انسانی (مدیران، کارشناسان، اساتید، کارآفرینان، دانشجویان و فارغ التحصیلان و صاحبان کسب وکار

 
در ورزش) بود. نمونه آماري به روش هدفمند و در دسترس انتخاب و بررسی گردید. 

یافته هاي تحقیق محور هاي تحلیلی پژوهش شامل ابعاد تحصیلی- شغلی فارغ التحصیلان، ظرفیت هاي کارآفرینی و اشتغال زایی صنعت ورزش،
خصوصی سازي، تحلیل ساختاري راهبردي می باشد. ابعاد تحصیلی- شغلی فارغ التحصیلان شامل: مسیر تحصیلی - شغلی، گروه بندي به لحاظ
قابلیت هاي اشتغال و کارآفرینی، شایستگی هاي کانونی شغلی، امید به اشتغال، شاخص انتظار اشتغال، شاخص گذار از تحصیل به کار، روش هاي
اشتغال، ادراك دانشجویان از موانع اشتغال و مسیر هاي شغلی بود. ظرفیت هاي کارآفرینی و اشتغال زایی صنعت ورزش نیز در محورهاي: انواع
مشاغل ورزشی، ظرفیت هاي اشتغال زایی در رشته هاي ورزشی، ظرفیت هاي اشتغال زایی در رشته هاي علوم ورزشی، ظرفیت هاي اشتغال زایی در
رشته گرایش هاي اصلی علوم ورزشی، ظرفیت هاي موجود در بخش هاي مختلف بازار و صنعت ورزش، ظرفیت هاي موجود در سطوح ورزش کشور،
ظرفیت هاي موجود در سطوح ورزش کشور، ظرفیت هاي موجود در سازمان ها و نهاد هاي ورزشی، ظرفیت هاي نهادي براي مجوز هاي انواع کسب

 
وکار هاي مرتبط با ورزش ارزیابی گردید. 

یافته هاي بخش خصوصی سازي دربرگیرنده وضعیت انواع روش هاي خصوصی سازي در حوزه ورزش، محور هاي واگذاري و خصوصی سازي در
بخش هاي دولتی ورزش و چالش هاي مراحل خصوصی سازي در ورزش بود. تحلیل ساختاري راهبردي شامل سه بخش تحلیل ساختاري، تحلیل
راهبردي و الگوي تقسیم کار ملی و بین سازمانی بود. تحلیل راهبردي شامل محورها، قابلیت ها، چالش ها، اهداف و استراتژي هاي توسعه اشتغال

 
فارغ التحصیلان علوم ورزشی بود که به تفصیل ارائه شده است. 

یافته هاي کلی پژوهش بیانگر این بود که اکوسیستم اشتغال فارغ التحصیلان تربیت بدنی از نظام مندي و کارآمدي مناسبی برخوردار نیست.
خصوصی سازي علیرغم نداشتن سابقه مناسب در کشور، اما به عنوان بهترین راهبرد توسعه اشتغال زایی مورد ارزیابی قرار گرفت. به صورت کلی بر
مبانی چارچوب تحلیلی طرح و یافته ها می توان گفت که در توسعه اشتغال فارغ التحصیلان علوم ورزشی ابتدا باید به تغییر نقش ها در یک فرآیند
از دانشجویی به فارغ التحصیلی، جویاي کار و شاغل به صورت محوري توجه داشت. سپس باید ارتباط ساختاري-کارکردي بین محیط هاي مربوط به

هر یک از این نقش ها (از دانشگاه تا صنعت) تقویت گردد.



راه اندازي سامانه کارآموزي و شبکه اشتغال دانش آموختگان دانشگاه شیراز

منبع: ایسناشماره خبر:  283  |  تاریخ: 1400/05/09

مدیر امور فناوري و طرح هاي کاربردي دانشگاه شیراز گفت: سامانه کارآموزي و شبکه دانش آموختگان، ویژه ي دانشجویان و دانش
آموختگان این دانشگاه، راه اندازي شد.

افضلی شنبه 9 مرداد به خبرنگاران گفت: سامانه دانش آموختگان
از سامانه هاي پورتال جامعی هست که یکی از شرکت هاي
خصوصی بین المللی براي تعدادي از دانشگاه هاي بزرگ کشور
طراحی و اجرا کرده و از نظر مالی، ازسوي معاونت علمی و فناوري

 
ریاست جمهوري حمایت می شود. 

وي افزود: مخاطبان سامانه نام برده، دانش آموختگان دانشگاه
شیراز هستند؛ بدین ترتیب که داده هاي ورودي، از سمت دانشگاه
شیراز به این سیستم و سامانه وارد شده است و دانش آموختگانی
که عضو این سامانه می شوند، اطلاعاتشان از سمت سامانه تأیید

 
می شود و مشخص است که به طور قطع از دانش آموختگان دانشگاه شیراز هستند. 

مدیر امور فناوري و طرح هاي کاربردي دانشگاه شیراز افزود: دانش آموختگان از طریق این سامانه یکدیگر را پیدا می کنند و دانشگاه هم می تواند از
خروجی هاي خاص خود برخی اطلاعات لازم را نیز به دست بیاورد. همچنین، دانش آموختگان برحسب رزومه اي که در این سامانه تکمیل می

 
کنند، می توانند از طرف شرکت ها پیشنهادهاي کاري و منابع اشتغال را دریافت کرده و در هر زمینه اي که مدنظر ایشان بود، اقدام نمایند. 

افضلی استفاده از این سامانه را در زمینه ي اشتغال دانش آموختگان دانشگاه شیراز گامی بسیارمهم دانست و گفت: کارفرمایانی که به طور خاص

 
هدفشان دانش آموختگان دانشگاه شیراز است نیز از این طریق به هدف خود دست می یابند. 

مدیر امور فناوري و طرح هاي کاربردي دانشگاه شیراز گفت: با اجراي این طرح دانشگاه هم می تواند پس از مدتی، به این موضوع پی ببرد که چه
تعداد از دانش آموختگان دانشگاه شیراز و در چه محل هایی شاغل هستند. علاوه بر آن، شاغلین و دانش آموختگان دانشگاه شیراز هم می توانند هم

 
افزایی ایجاد کنند و درصورت لزوم، براي دانشگاه شیراز و حتی شهر شیراز مفید باشند و کمک هاي شایان توجهی را داشته باشند. 

انتهاي پیام



نماینده مجلس: به دنبال قانونمند کردن فضاي مجازي هستیم نه فیلترینگ

منبع: فردا نیوزشماره خبر:  284  |  تاریخ: 1400/05/09

یک عضو کمیسیون فرهنگی مجلس شوراي اسلامی گفت: نمایندگان با طرح صیانت از کاربران در فضاي مجازي به دنبال قانونمند کردن
این فضا و نه فیلترینگ هستند و محور این طرح حمایت از کاربران است و هیچ قصدي براي فیلتر کردن شبکه هاي اجتماعی نداریم.

یک عضو کمیسیون فرهنگی مجلس شوراي اسلامی گفت: نمایندگان با طرح صیانت از کاربران در فضاي مجازي به دنبال قانونمند کردن این

 
فضا و نه فیلترینگ هستند و محور این طرح حمایت از کاربران است و هیچ قصدي براي فیلتر کردن شبکه هاي اجتماعی نداریم. 

امیرحسین بانکی پور در خصوص طرح مجلس درباره صیانت از کاربران
در فضاي مجازي، اظهار کرد: طراحان طرح به طور مرتب درباره چگونگی
اجراي آن شفاف سازي می کنند و برنامه هاي مختلفی را در رسانه ملی
به منظور تنویر افکار عمومی در نظر گرفته اند، اما آنچه که در متن طرح
وجود دارد درباره فیلترینگ شبکه هاي اجتماعی نیست، بلکه به دنبال

 
آن است که فضاي مجازي قانون و ضابطه داشته باشد. 

وي افزود: با وجودي که فضاي مجازي در سایر کشورها تابع قوانین خاصی است، اما در ایران هیچ قانونی در این باره وجود ندارد که به همین دلیل

 
هر زمانی مردم از فضاي مجازي شکایتی داشتند نمی توانستیم طبق قانون به شکایت آنان رسیدگی کنیم. 

نماینده مردم اصفهان ادامه داد: طرح مجلس درباره صیانت از کاربران در فضاي مجازي بیشتر به دنبال حمایت از اشتغال در فضاي مجازي است. در
بخشی از طرح آمده اگر پلتفرم هاي خارجی با درخواست ایران مبنی بر دایر کردن دفتر در کشورمان موافقت نکردند ممکن است فیلتر شوند. در این
طرح توضیح داده شده که اگر این شبکه هاي اجتماعی خارجی حاضر به تأسیس دفتر در ایران نشدند در وهله اول وظیفه وزارت ارتباطات است که
پلتفرم هاي داخلی را جایگزین آنان کند و اگر هم نتوانست بودجه اي در اختیار شوراي عالی فضاي مجازي قرار بگیرد تا جایگزین پلتفرم هاي

 
خارجی را طراحی کند. 

بانکی پور، گفت: اگر شوراي عالی فضاي مجازي هم نتوانست جایگزین مناسبی تعیین کند در طرح تصریح شده که هیچ محدودیتی براي شبکه هاي
اجتماعی خارجی ایجاد نخواهد شد. این طرح هنوز در مجلس به تصویب نهایی نرسیده است و مراحل اولیه خود را طی می کند، منتها طبق بررسی
که انجام دادیم به این نتیجه رسیدیم که اگر طرح صیانت را بخواهیم به صحن علنی مجلس بیاوریم وقت زیادي را از صحن مجلس می گیرد و چون

 
نیاز به بحث تخصصی دارد باید متخصصان هم در آن شرکت داشته باشند که در صحن مجلس این امر میسر نبود. 

 
از کسب و کارها در فضاي مجازي حمایت می شود 

وي تصریح کرد: به همین دلیل اصل 85 قانون اساسی را مبنا قرار دادیم تا کمیسیونی مشترك و ویژه براي این منظور تشکیل شود و در این
کمیسیون متخصصان حضور داشته باشند و با رأي دو سوم اعضا تصویب شود. معناي دو سوم اعضا این است که اگر کسانی غایب باشند رأي آنان

 
منفی تلقی خواهد شد و در عمل باید 90 درصد اعضا رأي مثبت بدهند تا طرح صیانت از کاربران در فضاي مجازي تصویب شود. 

نماینده مردم اصفهان در مجلس ادامه داد: مخالفان این طرح کسانی هستند که نمی خواهند هیچ قانونی در فضاي مجازي وجود داشته باشد تا
بتوانند به کارهاي خلاف خود ادامه دهند. به همین دلیل چند روز است که تبلیغات زیادي را علیه طرح مجلس به راه انداخته اند و به مردم این طور



 
القا می کنند که مجلس به دنبال مسدودسازي فضاي مجازي است که به هیچ وجه این موضوع صحت ندارد. 

بانکی پور گفت: در این طرح از تمام کسانی که در فضاي مجازي داراي کسب و کار هستند حمایت خواهیم کرد و به صراحت اعلام کرده ایم تا

 
جایگزین مناسبی براي پلتفرم هاي خارجی تعیین نشود هیچ شبکه اجتماعی خارجی مسدود نمی شود. 

وي تصریح کرد: کسانی که به طرح معترض هستند در وهله اول مفاد آن را با دقت مطالعه کنند و اگر به ماده اي از آن اعتراض داشتند با مجلس در
میان بگذارند. در واقع نمایندگان با طرح صیانت از کاربران در فضاي مجازي به دنبال قانونمند کردن این فضا و نه فیلترینگ هستند و محور این

طرح حمایت از کاربران است و هیچ قصدي براي فیلتر کردن شبکه هاي اجتماعی نداریم.



واعظی: محتواي غیراخلاقی فضاي مجازي باید مدیریت شود /مردم بایداقناع شوند
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رئیس دفتر رئیس جمهور به بررسی طرح موسوم به صیانت از کاربران در فضاي مجازي واکنش نشان داد.

 
رئیس دفتر رئیس جمهور به بررسی طرح موسوم به صیانت از کاربران در فضاي مجازي واکنش نشان داد. 

محمود واعظی با بیان اینکه دسترسی به ارتباطات دیتا امروز جزء حقوق
پایه شهروندي است، هر گونه تلاش براي تحدید این حق را محکوم به
شکست خواند و گفت: روشن است که مردم هنوز از آنچه طراحان این
طرح درباره محتواي آن می گویند قانع نشده اند و هنوز هم متن موثقی

 
از جزئیات طرح در اختیار افکار عمومی قرار نگرفته است. 

واعظی صیانت از کاربران فضاي مجازي و وضع قوانین در زمینه حفاظت
از امنیت و اخلاق در این فضا را امري طبیعی و لازم در جوامع مختلف
دانست اما خاطرنشان کرد: آنچه در این زمینه اهمیت دارد، شفافیت
کامل در مواجهه با مردم و اقناع کامل آنان در خصوص قانون است. مردم
نامحرم نیستند که ما در خفا براي آنها قانون بنویسم و دیوار هاي کوتا

 
وبلند بسازیم. 

وزیر سابق ارتباطات کشور با بیان اینکه «فضاي مجازي فقط چند شبکه اجتماعی بین المللی نیست که براي عدم انتشار برخی اخبار و محتواي
نامناسب آن را ببندیم»، تاکید کرد: اگرچه من هم معتقدم که محتواي غیراخلاقی فضاي مجازي باید مدیریت شود، اما امروز جامعه ایران دانش
بنیان شده و از فضاي مجازي براي کسب علم و آموزش، مهارت یابی، کسب وکار، اشتغال و انواع فعالیت هاي دیگر استفاده می کند. بر همین اساس
هر گونه ایجاد محدودیت در این فضا پیامدهاي قابل توجهی در حوزه اقتصادي، اجتماعی و فرهنگی خواهد داشت و موجب تعطیل شدن کسب

 
وکارهاي فراوان خواهد شد و طراحان طرح صیانت باید به آن توجه کنند. 

واعظی در پایان تلاش براي مقابله با فناوري از طریق مسدود کردن را طبق تجربه هاي قبلی محکوم به شکست دانست و اذعان داشت: همه باید
بدانیم که اگر نیت مان صرفا ایجاد محدودیت یا مانع گذاشتن در مقابل توسعه زیرساخت هاي ارتباطاتی و فضاي مجازي باشد، موفق نخواهیم شد.
اما اگر نیت حقیقتا آنطور که عنوان می شود، صیانت از کاربران است، باید مفاد طرح با شفافیت با مردم درمیان گذشته شده و آنها در خصوص

محتواي آن اقناع شوند./ ایسنا



واکنش واعظی به طرح جنجالی مجلس در مورد فضاي مجازي
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واکنش واعظی به طرح جنجالی مجلس در مورد فضاي مجازي 

ایسنا/ رئیس دفتر رئیس جمهور به بررسی طرح موسوم به صیانت از کاربران در فضاي

 
مجازي واکنش نشان داد. 

محمود واعظی با بیان اینکه دسترسی به ارتباطات دیتا امروز جزء حقوق پایه شهروندي
است، هر گونه تلاش براي تحدید این حق را محکوم به شکست خواند و گفت: روشن است

که مردم هنوز از آنچه طراحان این طرح درباره محتواي آن می گویند قانع نشده اند و هنوز هم متن موثقی از جزئیات طرح در اختیار افکار عمومی

 
قرار نگرفته است. 

واعظی صیانت از کاربران فضاي مجازي و وضع قوانین در زمینه حفاظت از امنیت و اخلاق در این فضا را امري طبیعی و لازم در جوامع مختلف
دانست اما خاطرنشان کرد: آنچه در این زمینه اهمیت دارد، شفافیت کامل در مواجهه با مردم و اقناع کامل آنان در خصوص قانون است. مردم نامحرم

 
نیستند که ما در خفا براي آنها قانون بنویسم و دیوار هاي کوتا وبلند بسازیم. 

وزیر سابق ارتباطات کشور با بیان اینکه «فضاي مجازي فقط چند شبکه اجتماعی بین المللی نیست که براي عدم انتشار برخی اخبار و محتواي
نامناسب آن را ببندیم»، تاکید کرد: اگرچه من هم معتقدم که محتواي غیراخلاقی فضاي مجازي باید مدیریت شود، اما امروز جامعه ایران دانش
بنیان شده و از فضاي مجازي براي کسب علم و آموزش، مهارت یابی، کسب وکار، اشتغال و انواع فعالیت هاي دیگر استفاده می کند. بر همین اساس
هر گونه ایجاد محدودیت در این فضا پیامدهاي قابل توجهی در حوزه اقتصادي، اجتماعی و فرهنگی خواهد داشت و موجب تعطیل شدن کسب

 
وکارهاي فراوان خواهد شد و طراحان طرح صیانت باید به آن توجه کنند. 

واعظی در پایان تلاش براي مقابله با فناوري از طریق مسدود کردن را طبق تجربه هاي قبلی محکوم به شکست دانست و اذعان داشت: همه باید
بدانیم که اگر نیت مان صرفا ایجاد محدودیت یا مانع گذاشتن در مقابل توسعه زیرساخت هاي ارتباطاتی و فضاي مجازي باشد، موفق نخواهیم شد.
اما اگر نیت حقیقتا آنطور که عنوان می شود، صیانت از کاربران است، باید مفاد طرح با شفافیت با مردم درمیان گذشته شده و آنها در خصوص

 
محتواي آن اقناع شوند. 

 
به پیج اینستاگرامی «آخرین خبر» بپیوندید 
instagram.com/akharinkhabar



چادرملو، موتور محرکه اقتصاد استان یزد

چادرملو، موتور محرکه اقتصاد استان یزد
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شرکت معدنی و صنعتی چادرملو را می توان یکی از پیشگامان عرصه تکمیل زنجیره ارزش فولاد دانست که از جایگاه قابل توجهی در اقتصاد
کشور برخوردار است. این شرکت، با توسعه فعالیت هاي خود در استان یزد، زنجیره تولید فولاد از اکتشاف سنگ آهن تا تولید محصول

نهایی را در بر گرفته و توانسته است نقش قابل ملاحظه اي ...

شرکت معدنی و صنعتی چادرملو را می توان یکی از پیشگامان عرصه تکمیل زنجیره ارزش فولاد
دانست که از جایگاه قابل توجهی در اقتصاد کشور برخوردار است. این شرکت، با توسعه فعالیت هاي خود در استان یزد، زنجیره تولید فولاد از
اکتشاف سنگ آهن تا تولید محصول نهایی را در بر گرفته و توانسته است نقش قابل ملاحظه اي در بهبود شاخص هاي اقتصادي این استان ایفا کند.

به گزارش درآمد نیوز: توسعه ظرفیت ها و افزایش آمار تولیدات شرکت معدنی و صنعتی چادرملو در سال هاي اخیر موجب شده است تا سهم این

 
شرکت از تولید ناخالص داخلی استان یزد همواره روندي صعودي را طی کند. 

به همین بهانه گفت و گویی انجام داده ایم با مهندس فرهاد آذرین فر، مدیر امور مالی و اقتصادي چادرملو تا دلایل موفقیت هاي و روند رو به رشد

 
شرکت را جویا شویم . 

آذرین فر با اشاره به اینکه شرکت معدنی و صنعتی چادرملو، با در اختیار داشتن یکی از بزرگ ترین معادن استان یزد، اقتصاد و اشتغال این منطقه را
تا حد زیادي تحت تاثیر قرار داده است گفت:  وجود معادن بزرگ و باارزشی همچون چادرملو در این منطقه، یزد را به یکی از استان هاي معدنی
کشور تبدیل کرده است، به طوري که در حاضر بخش معادن و صنایع معدنی نقش مهمی در اقتصاد این استان ایفا می کند و سهم بالایی از تولید
ناخالص استان یزد را به خود اختصاص داده است . همچنین مشاغل تعداد زیادي از شهروندان و ساکنان این استان نیز به طور مستقیم و غیرمستقیم

 
به این بخش وابسته است.  

 
اقداماتی براي ارزش آفرینی 

مدیر امور مالی و اقتصادي چادرملو افزود: از آنجائی که معادن تأمین کننده ماده اولیه بسیاري از صنایع هستند، یکی از بخش هاي استراتژیک و مهم
اقتصاد شناخته می شود علاوه بر آن با توجه به نقش اساسی معدن در تولید ناخالص داخلی منطقه و کشور، ضرورت توجه به مولفه هاي توسعه
اقتصادي و حرکت به سمت ایجاد حداکثر ارزش افزوده از اهمیت ویژه اي در زمینه حفظ منابع ملی برخوردار است. این مسئله در حوزه صنعت

 
فولاد، که صنعتی استراتژیک و پایه  محسوب می شود، اهمیت بیشتري دارد. 

وي تصریح کرد: یکی از مهم ترین اقدامات در راستاي توسعه ظرفیت هاي صنایع معدنی و ایجادارزش افزوده، تهیه و تامین پایدار مواد اولیه است.
شرکت ها فقط با اطمینان از تامین بدون مشکل مواد اولیه، این امکان را دارند که استراتژي خود را براي افزایش تولید و ارتقاي ارزش افزوده پیاده

 
سازي کنند. بنابراین سرمایه گذاري در امر اکتشاف می تواند یکی از مولفه هاي مهم در ایجاد ارزش افزوده شمرده شود. 

در همین راستا، شرکت معدنی و صنعتی چادرملو توانسته است در امر اکتشاف، به عنوان حلقه نخست زنجیره ارزش فولاد و مهم ترین تضمین رفع

 
چالش هاي تامین مواد اولیه، موفق عمل کند.  

آذرین فر با تاکید بر اینکه، تداوم عملیات اجراي اکتشافات تفصیلی پهنه معدنی آنومالی «D19» از اولویت هاي این مجموعه است گفت:  در این
مجموعه طی سال هاي اخیر طرح هاي متعددي در راستاي توسعه تولیدات و افزایش بهره وري اجرا شده است. این شرکت، که فعالیت خود را از



تولید کنسانتره سنگ آهن آغاز کرد، در سال هاي گذشته علاوه بر تامین ماده اولیه واحدهاي فولادي کشور، به قطع زنجیره صادرات مواد معدنی
خام و تکمیل زنجیره هاي ارزش محصولات معدنی مبادرت نموده  و توانسته است از طریق تکمیل زنجیره ارزش و متنوع سازي سبد محصولات

 
خود، نقش قابل توجهی در اقتصاد استان یزد ایفا کند. 

مدیر امور مالی و اقتصادي چادرملو افزود: استراتژي هاي مناسب اتخاذ شده در شرکت معدنی و صنعتی چادرملو باعث شدکه تحریم هاي بین الملی
خدشه اي در رشد صادرات، احداث طرح هاي توسعه و ایجاد واحدهاي جدید در این شرکت وارد نکند. این شرکت با ارزآوري در اوج تحریم ها،در
حالی که بسیاري از صنایع کشور با رکود مواجه بودند، توانست به اقتصاد کشور و به طور ویژه اقتصاد استان یزد کمک هاي شایان توجهی کند. ثبت
رکورد هاي متعدد تولید آنهم بیش از ظرفیت اسمی در سال گذشته بیانگر عزم و اراده تمامی ارکان مدیریت و کارکنان و کارگران این مجموعه

 
عظیم بوده که با مدیریت جسورانه و رو به جلوي مدیر عامل محترم شرکت جناب آقاي مهندس تقی زاده حاصل شده است . 

وي در عین حال افزود: اقدامات پیوسته شرکت معدنی و صنعتی چادرملو در زمینه توسعه ظرفیت هاي تولید و تکمیل زنجیره هاي ارزش فولاد
موجب شده است تا ارزش افزوده ایجادشده توسط این شرکت رشد قابل ملاحظه اي را تجربه کند. افزایش آمار تولیدات، در کنار مدیریت هزینه هاي
تامین مواد اولیه و قطعات و مواد مصرفی، دیگر عامل موثر در رشد ارزش افزوده این شرکت در گذشته بوده است. نمودار 1 ارزش افزوده ایجادشده
توسط شرکت معدنی و صنعتی چادرملو را نشان می دهد. چنان که مشاهده می شود، ارزش افزوده این شرکت از 19 هزار و 817 میلیارد ریال در

 
سال 1393 به 194 هزار و 295 میلیارد ریال در سال 1399 افزایش یافته است.  

 
  

مدیر امور مالی و اقتصادي چادرملو در پایان این گفت و گو اضافه کرد:  قرارگیري شرکت معدنی و صنعتی چادرملو در استان یزد و مجاورت با استان
هاي اصفهان وخراسان زمینه اي فراهم ساخته است تا دسترسی فوق العاده اي به بازارهاي مصرف داخلی وجود داشته باشد. همچنین امکان
دسترسی به شبکه ریلی و جاده اي کشور موجب تبدیل این منطقه به یک مسیر ترانزیتی شده و با اشتغال زایی گسترده در عرصه حمل ونقل، تاثیر
زیادي بر تغییر سبک زندگی مردم داشته است. به طوري که در حال حاضر بیش از 7 هزار نفر به طور مستقیم در مجموع زنجیره تولید شرکت

 
معدنی و صنعتی چادرملو مشغول به کار هستند.  

بررسی ها نشان می دهند که همین عوامل منجر به کاهش چشمگیر مهاجرت از این منطقه گردیده  و با افزایش واحدهاي صنعتی، رونق قابل
توجهی در اقتصاد و کسب وکارهاي استان یزد و شهر اردکان پدید آمده است . به علاوه، تاسیس چندین واحد صنعتی دیگر در این استان نیز در

 
دستور کار شرکت معدنی و صنعتی چادرملو قرار دارد که منجر به تحولی عظیم در توسعه اقتصادي استان یزد خواهد شد.  

 
وي اذعان داشت که به پشتوانه طرح ها و پروژه هاي این شرکت در استان یزد، زندگی در این استان جریانی رو به توسعه  پیدا کرده است.  

امروز شرکت معدنی و صنعتی چادرملو به یک بنگاه اقتصادي نقش آفرین و تعیین کننده در اقتصاد یزد تبدیل شده است و سهم قابل توجهی از
تولید ناخالص داخلی استان یزد به شرکت چادرملو تعلق دارد.



50 درصد جبران خسارات خشکسالی در خوزستان پرداخت شده است

منبع: دیار کارونشماره خبر:  288  |  تاریخ: 1400/05/09

مهر:رئیس مجمع نمایندگان خوزستان با بیان اینکه خسارت هاي ناشی از خشکسالی حدود هزار و 150 میلیارد تومان برآورد شده است، گفت:

 
50 درصد این مبلغ اخیرا به صورت نقدي به حساب استانداري واریز شده است. 

عبداالله ایزدپناه رئیس مجمع نمایندگان خوزستان با بیان اینکه خوزستان سال هاست که با مشکلات عدیده اي دست و پنجه نرم می کند، گفت:
بدترین مشکلی که مردم طی سال هاي اخیر با آن مواجه بودند، بحران آب است، خشکسالی و کاهش بارش ها موجب کاهش آب کارون، کرخه و دز

 
شده و در نتیجه تالاب هورالعظیم نیز خشک شد. 

نماینده مردم ایذه در مجلس با بیان اینکه مردم منطقه خوزستان از کشاورزي امرار معاش می کنند، گفت: بحران آب علاوه بر مشکلات زیست

 
محیطی معیشت کشاورزان و دامداران را با مشکلات عدیده اي مواجه کرد. 

وي تصریح کرد: مردم حق دارند که مطالبات خود را به صورت مسالمت آمیز و با راهکارهاي قانونی پیگیري کنند اما متأسفانه آرام آرام مطالبات به

 
حق مردم توسط عده اي به آشوب کشیده شد. 

ایزدپناه با اشاره به تشکیل جلسه ستاد بحران استان خوزستان اظهار داشت: در این جلسه نماینده ولی فقیه، نمایندگانی از دولت، نمایندگان مجلس

 
و همچنین نمایندگانی از قوه قضائیه حضور یافتند و خسارت هاي ناشی از خشکسالی مورد بررسی قرار گرفت. 

وي با بیان اینکه خسارت هاي ناشی از خشکسالی حدود هزار و 150 میلیارد تومان برآورد شده است، گفت: 50 درصد این مبلغ نقداً اخیرا به حساب

 
استانداري خوزستان واریز شده است و 50 درصد بعدي پس از هزینه کردن این مبلغ، واریز خواهد شد. 

رئیس مجمع نمایندگان خوزستان با اشاره به سفر معاون اول رئیس جمهور به استان خوزستان، افزود: درخواست مردم رسیدگی به مشکلات

 
آنهاست. پروژه هاي انتقال آب به نارضایتی هاي مردم دامن زد. 

وي با اشاره به جلسه رئیس جمهور منتخب براي بررسی وضعیت خوزستان تصریح کرد: پنج شنبه دو هفته گذشته بنده به عنوان رئیس مجمع
نمایندگان خوزستان، وزیر نیرو، امام جمعه اهواز با رئیس جمهور منتخب براي بررسی مشکلات استان خوزستان جلسه اي برگزار کردیم. مقرر شد به

 
صورت ویژه و فوري مشکلات خوزستان مورد بررسی قرار گیرد و براي حل بحران اشتغال، مشکلات زیرساختی استان اقدامات فوري انجام شود. 

وي تأکید کرد: مردم خوزستان صف خود را از اغتشاشگران جدا کردند و متوجه شدند آنان به دنبال سوءاستفاده و ماهی گرفتن از آب گل آلود
هستند.



چادرملو، موتور محرکه اقتصاد استان یزد

منبع: معدن نیوزشماره خبر:  289  |  تاریخ: 1400/05/09

پایگاه خبري معدن نیوز -شرکت معدنی و صنعتی چادرملو را می توان یکی از پیشگامان عرصه تکمیل زنجیره ارزش فولاد دانست که از
جایگاه قابل توجهی در اقتصاد کشور برخوردار است.

نوشته شده توسط: شنبه 9 مرداد 1400 - 12:37:34 1 بازدید چاپ پایگاه خبري معدن نیوز -شرکت معدنی و صنعتی چادرملو را می توان
یکی از پیشگامان عرصه تکمیل زنجیره ارزش فولاد دانست که از جایگاه

 
قابل توجهی در اقتصاد کشور برخوردار است. 

 
بزرگنمایی: 

به گزارش معدن نیوز -شرکت معدنی و صنعتی چادرملو را می توان یکی
از پیشگامان عرصه تکمیل زنجیره ارزش فولاد دانست که از جایگاه قابل

 
توجهی در اقتصاد کشور برخوردار است. 

این شرکت، با توسعه فعالیت هاي خود در استان یزد، زنجیره تولید
فولاد از اکتشاف سنگ آهن تا تولید محصول نهایی را در بر گرفته و
توانسته است نقش قابل ملاحظه اي در بهبود شاخص هاي اقتصادي این

 
استان ایفا کند. 

توسعه ظرفیت ها و افزایش آمار تولیدات شرکت معدنی و صنعتی چادرملو در سال هاي اخیر موجب شده است تا سهم این شرکت از تولید ناخالص

 
داخلی استان یزد همواره روندي صعودي را طی کند. 

آذرین فر با اشاره به اینکه شرکت معدنی و صنعتی چادرملو، با در اختیار داشتن یکی از بزرگ ترین معادن استان یزد، اقتصاد و اشتغال این منطقه را
تا حد زیادي تحت تاثیر قرار داده است گفت: وجود معادن بزرگ و باارزشی همچون چادرملو در این منطقه، یزد را به یکی از استان هاي معدنی
کشور تبدیل کرده است، به طوري که در حاضر بخش معادن و صنایع معدنی نقش مهمی در اقتصاد این استان ایفا می کند و سهم بالایی از تولید
ناخالص استان یزد را به خود اختصاص داده است. همچنین مشاغل تعداد زیادي از شهروندان و ساکنان این استان نیز به طور مستقیم و غیرمستقیم

 
به این بخش وابسته است. 

 
اقداماتی براي ارزش آفرینی 

شرکت معدنی و صنعتی چادرملوافزود: از آنجائی که معادن تأمین کننده ماده اولیه بسیاري از صنایع هستند، یکی از بخش هاي استراتژیک و مهم
اقتصاد شناخته می شود علاوه بر آن با توجه به نقش اساسی معدن در تولید ناخالص داخلی منطقه و کشور، ضرورت توجه به مولفه هاي توسعه
اقتصادي و حرکت به سمت ایجاد حداکثر ارزش افزوده از اهمیت ویژه اي در زمینه حفظ منابع ملی برخوردار است. این مسئله در حوزه صنعت

 
فولاد، که صنعتی استراتژیک و پایه محسوب می شود، اهمیت بیشتري دارد. 

وي تصریح کرد: یکی از مهم ترین اقدامات در راستاي توسعه ظرفیت هاي صنایع معدنی و ایجادارزش افزوده، تهیه و تامین پایدار مواد اولیه است.
شرکت ها فقط با اطمینان از تامین بدون مشکل مواد اولیه، این امکان را دارند که استراتژي خود را براي افزایش تولید و ارتقاي ارزش افزوده پیاده

 
سازي کنند. بنابراین سرمایه گذاري در امر اکتشاف می تواند یکی از مولفه هاي مهم در ایجاد ارزش افزوده شمرده شود. 



در همین راستا، شرکت معدنی و صنعتی چادرملو توانسته است در امر اکتشاف، به عنوان حلقه نخست زنجیره ارزش فولاد و مهم ترین تضمین رفع

 
چالش هاي تامین مواد اولیه، موفق عمل کند. 

آذرین فر با تاکید بر اینکه، تداوم عملیات اجراي اکتشافات تفصیلی پهنه معدنی آنومالی «D19» از اولویت هاي این مجموعه است گفت: در این
مجموعه طی سال هاي اخیر طرح هاي متعددي در راستاي توسعه تولیدات و افزایش بهره وري اجرا شده است. این شرکت، که فعالیت خود را از
تولید کنسانتره سنگ آهن آغاز کرد، در سال هاي گذشته علاوه بر تامین ماده اولیه واحدهاي فولادي کشور، به قطع زنجیره صادرات مواد معدنی
خام و تکمیل زنجیره هاي ارزش محصولات معدنی مبادرت نموده و توانسته است از طریق تکمیل زنجیره ارزش و متنوع سازي سبد محصولات خود،

 
نقش قابل توجهی در اقتصاد استان یزد ایفا کند. 

مدیر امور مالی و اقتصادي چادرملو افزود: استراتژي هاي مناسب اتخاذ شده در شرکت معدنی و صنعتی چادرملو باعث شدکه تحریم هاي بین الملی
خدشه اي در رشد صادرات، احداث طرح هاي توسعه و ایجاد واحدهاي جدید در این شرکت وارد نکند. این شرکت با ارزآوري در اوج تحریم ها، در
حالی که بسیاري از صنایع کشور با رکود مواجه بودند، توانست به اقتصاد کشور و به طور ویژه اقتصاد استان یزد کمک هاي شایان توجهی کند. ثبت
رکوردهاي متعدد تولید آنهم بیش از ظرفیت اسمی در سال گذشته بیانگر عزم و اراده تمامی ارکان مدیریت و کارکنان و کارگران این مجموعه عظیم

 
بوده که با مدیریت جسورانه و رو به جلوي مدیر عامل شرکت حاصل شده است. 

وي در عین حال افزود: اقدامات پیوسته شرکت معدنی و صنعتی چادرملو در زمینه توسعه ظرفیت هاي تولید و تکمیل زنجیره هاي ارزش فولاد
موجب شده است تا ارزش افزوده ایجادشده توسط این شرکت رشد قابل ملاحظه اي را تجربه کند. افزایش آمار تولیدات، در کنار مدیریت هزینه هاي
تامین مواد اولیه و قطعات و مواد مصرفی، دیگر عامل موثر در رشد ارزش افزوده این شرکت در گذشته بوده است. ارزش افزوده این شرکت از 19

 
هزار و 817 میلیارد ریال در سال 1393 به 194 هزار و 295 میلیارد ریال در سال 1399 افزایش یافته است. 

مدیر امور مالی و اقتصادي چادرملو در پایان این گفت و گو اضافه کرد: قرارگیري شرکت معدنی و صنعتی چادرملو در استان یزد و مجاورت با استان
هاي اصفهان و خراسان زمینه اي فراهم ساخته است تا دسترسی فوق العاده اي به بازارهاي مصرف داخلی وجود داشته باشد. همچنین امکان
دسترسی به شبکه ریلی و جاده اي کشور موجب تبدیل این منطقه به یک مسیر ترانزیتی شده و با اشتغال زایی گسترده در عرصه حمل ونقل، تاثیر
زیادي بر تغییر سبک زندگی مردم داشته است. به طوري که در حال حاضر بیش از 7 هزار نفر به طور مستقیم در مجموع زنجیره تولید شرکت

 
معدنی و صنعتی چادرملو مشغول به کار هستند. 

بررسی ها نشان می دهند که همین عوامل منجر به کاهش چشمگیر مهاجرت از این منطقه گردیده و با افزایش واحدهاي صنعتی، رونق قابل توجهی

 
در اقتصاد و کسب وکارهاي استان یزد و شهر اردکان پدید آمده است. 

به علاوه، تاسیس چندین واحد صنعتی دیگر در این استان نیز در دستور کار شرکت معدنی و صنعتی چادرملو قرار دارد که منجر به تحولی عظیم در

 
توسعه اقتصادي استان یزد خواهد شد. 

 
وي اذعان داشت که به پشتوانه طرح ها و پروژه هاي این شرکت در استان یزد، زندگی در این استان جریانی رو به توسعه پیدا کرده است. 

امروز شرکت معدنی و صنعتی چادرملو به یک بنگاه اقتصادي نقش آفرین و تعیین کننده در اقتصاد یزد تبدیل شده است و سهم قابل توجهی از
تولید ناخالص داخلی استان یزد به شرکت چادرملو تعلق دارد.



چادرملو، موتور محرکه اقتصاد استان یزد

منبع: تجارت گردانشماره خبر:  290  |  تاریخ: 1400/05/09

شرکت معدنی و صنعتی چادرملو را می توان یکی از پیشگامان عرصه تکمیل زنجیره ارزش فولاد دانست که از جایگاه قابل توجهی در اقتصاد
کشور برخوردار است. این شرکت، با توسعه فعالیت هاي خود در استان یزد، زنجیره تولید فولاد از اکتشاف سنگ آهن تا تولید محصول

نهایی را در بر گرفته و توانسته است نقش قابل ملاحظه اي ...

شرکت معدنی و صنعتی چادرملو را می توان یکی از پیشگامان
عرصه تکمیل زنجیره ارزش فولاد دانست که از جایگاه قابل
توجهی در اقتصاد کشور برخوردار است. این شرکت، با توسعه
فعالیت هاي خود در استان یزد، زنجیره تولید فولاد از اکتشاف
سنگ آهن تا تولید محصول نهایی را در بر گرفته و توانسته است
نقش قابل ملاحظه اي در بهبود شاخص هاي اقتصادي این استان
ایفا کند. توسعه ظرفیت ها و افزایش آمار تولیدات شرکت معدنی و
صنعتی چادرملو در سال هاي اخیر موجب شده است تا سهم این
شرکت از تولید ناخالص داخلی استان یزد همواره روندي صعودي

 
را طی کند. 

به همین بهانه گفت و گویی انجام داده ایم با مهندس فرهاد آذرین فر، مدیر امور مالی و اقتصادي چادرملو تا دلایل موفقیت هاي و روند رو به رشد

 
شرکت را جویا شویم . 

آذرین فر با اشاره به اینکه شرکت معدنی و صنعتی چادرملو، با در اختیار داشتن یکی از بزرگ ترین معادن استان یزد، اقتصاد و اشتغال این منطقه را
تا حد زیادي تحت تاثیر قرار داده است گفت: وجود معادن بزرگ و باارزشی همچون چادرملو در این منطقه، یزد را به یکی از استان هاي معدنی
کشور تبدیل کرده است، به طوري که در حاضر بخش معادن و صنایع معدنی نقش مهمی در اقتصاد این استان ایفا می کند و سهم بالایی از تولید
ناخالص استان یزد را به خود اختصاص داده است . همچنین مشاغل تعداد زیادي از شهروندان و ساکنان این استان نیز به طور مستقیم و غیرمستقیم

 
به این بخش وابسته است. 

 
اقداماتی براي ارزش آفرینی 

مدیر امور مالی و اقتصادي چادرملو افزود: از آنجائی که معادن تأمین کننده ماده اولیه بسیاري از صنایع هستند، یکی از بخش هاي استراتژیک و مهم
اقتصاد شناخته می شود علاوه بر آن با توجه به نقش اساسی معدن در تولید ناخالص داخلی منطقه و کشور، ضرورت توجه به مولفه هاي توسعه
اقتصادي و حرکت به سمت ایجاد حداکثر ارزش افزوده از اهمیت ویژه اي در زمینه حفظ منابع ملی برخوردار است. این مسئله در حوزه صنعت

 
فولاد، که صنعتی استراتژیک و پایه محسوب می شود، اهمیت بیشتري دارد. 

وي تصریح کرد: یکی از مهم ترین اقدامات در راستاي توسعه ظرفیت هاي صنایع معدنی و ایجادارزش افزوده، تهیه و تامین پایدار مواد اولیه است.
شرکت ها فقط با اطمینان از تامین بدون مشکل مواد اولیه، این امکان را دارند که استراتژي خود را براي افزایش تولید و ارتقاي ارزش افزوده پیاده

 
سازي کنند. بنابراین سرمایه گذاري در امر اکتشاف می تواند یکی از مولفه هاي مهم در ایجاد ارزش افزوده شمرده شود. 

در همین راستا، شرکت معدنی و صنعتی چادرملو توانسته است در امر اکتشاف، به عنوان حلقه نخست زنجیره ارزش فولاد و مهم ترین تضمین رفع

 
چالش هاي تامین مواد اولیه، موفق عمل کند. 

آذرین فر با تاکید بر اینکه، تداوم عملیات اجراي اکتشافات تفصیلی پهنه معدنی آنومالی «D19» از اولویت هاي این مجموعه است گفت: در این
مجموعه طی سال هاي اخیر طرح هاي متعددي در راستاي توسعه تولیدات و افزایش بهره وري اجرا شده است. این شرکت، که فعالیت خود را از
تولید کنسانتره سنگ آهن آغاز کرد، در سال هاي گذشته علاوه بر تامین ماده اولیه واحدهاي فولادي کشور، به قطع زنجیره صادرات مواد معدنی
خام و تکمیل زنجیره هاي ارزش محصولات معدنی مبادرت نموده و توانسته است از طریق تکمیل زنجیره ارزش و متنوع سازي سبد محصولات خود،



 
نقش قابل توجهی در اقتصاد استان یزد ایفا کند. 

مدیر امور مالی و اقتصادي چادرملو افزود: استراتژي هاي مناسب اتخاذ شده در شرکت معدنی و صنعتی چادرملو باعث شدکه تحریم هاي بین الملی
خدشه اي در رشد صادرات، احداث طرح هاي توسعه و ایجاد واحدهاي جدید در این شرکت وارد نکند. این شرکت با ارزآوري در اوج تحریم ها،در
حالی که بسیاري از صنایع کشور با رکود مواجه بودند، توانست به اقتصاد کشور و به طور ویژه اقتصاد استان یزد کمک هاي شایان توجهی کند. ثبت
رکورد هاي متعدد تولید آنهم بیش از ظرفیت اسمی در سال گذشته بیانگر عزم و اراده تمامی ارکان مدیریت و کارکنان و کارگران این مجموعه

 
عظیم بوده که با مدیریت جسورانه و رو به جلوي مدیر عامل محترم شرکت جناب آقاي مهندس تقی زاده حاصل شده است . 

وي در عین حال افزود: اقدامات پیوسته شرکت معدنی و صنعتی چادرملو در زمینه توسعه ظرفیت هاي تولید و تکمیل زنجیره هاي ارزش فولاد
موجب شده است تا ارزش افزوده ایجادشده توسط این شرکت رشد قابل ملاحظه اي را تجربه کند. افزایش آمار تولیدات، در کنار مدیریت هزینه هاي
تامین مواد اولیه و قطعات و مواد مصرفی، دیگر عامل موثر در رشد ارزش افزوده این شرکت در گذشته بوده است. نمودار 1 ارزش افزوده ایجادشده
توسط شرکت معدنی و صنعتی چادرملو را نشان می دهد. چنان که مشاهده می شود، ارزش افزوده این شرکت از 19 هزار و 817 میلیارد ریال در

 
سال 1393 به 194 هزار و 295 میلیارد ریال در سال 1399 افزایش یافته است. 

مدیر امور مالی و اقتصادي چادرملو در پایان این گفت و گو اضافه کرد: قرارگیري شرکت معدنی و صنعتی چادرملو در استان یزد و مجاورت با استان
هاي اصفهان وخراسان زمینه اي فراهم ساخته است تا دسترسی فوق العاده اي به بازارهاي مصرف داخلی وجود داشته باشد. همچنین امکان
دسترسی به شبکه ریلی و جاده اي کشور موجب تبدیل این منطقه به یک مسیر ترانزیتی شده و با اشتغال زایی گسترده در عرصه حمل ونقل، تاثیر
زیادي بر تغییر سبک زندگی مردم داشته است. به طوري که در حال حاضر بیش از 7 هزار نفر به طور مستقیم در مجموع زنجیره تولید شرکت

 
معدنی و صنعتی چادرملو مشغول به کار هستند. 

بررسی ها نشان می دهند که همین عوامل منجر به کاهش چشمگیر مهاجرت از این منطقه گردیده و با افزایش واحدهاي صنعتی، رونق قابل توجهی
در اقتصاد و کسب وکارهاي استان یزد و شهر اردکان پدید آمده است . به علاوه، تاسیس چندین واحد صنعتی دیگر در این استان نیز در دستور کار

 
شرکت معدنی و صنعتی چادرملو قرار دارد که منجر به تحولی عظیم در توسعه اقتصادي استان یزد خواهد شد. 

 
وي اذعان داشت که به پشتوانه طرح ها و پروژه هاي این شرکت در استان یزد، زندگی در این استان جریانی رو به توسعه پیدا کرده است. 

امروز شرکت معدنی و صنعتی چادرملو به یک بنگاه اقتصادي نقش آفرین و تعیین کننده در اقتصاد یزد تبدیل شده است و سهم قابل توجهی از
تولید ناخالص داخلی استان یزد به شرکت چادرملو تعلق دارد.



شکست حلقه فقر با آموزش هاي فنی و حرفه اي

منبع: تجارت گردانشماره خبر:  291  |  تاریخ: 1400/05/09

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی: شکستن حلقه فقر و ایجاد اشتغال فقط با استفاده از آموزش هاي مهارتی سازمان آموزش فنی و حرفه اي
مقدور است. نوشته شکست حلقه فقر با آموزش هاي فنی و حرفه اي اولین بار در تجارت گردان. پدیدار شد.

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی: شکستن حلقه فقر و ایجاد اشتغال
فقط با استفاده از آموزش هاي مهارتی سازمان آموزش فنی و

 
حرفه اي مقدور است. 

 به گزارش تجارت گردان به نقل از صدا و سیما، آقاي محمد
شریعتمداري با بیان اینکه سرمایه انسانی بزرگترین سرمایه کشور
است، گفت: مربیان سازمان آموزش فنی و حرفه اي هم به لحاظ
مادي و معنوي مظلوم ترین مربیان کشور هستند که از معاون اول
رئیس جمهور می خواهیم در همین روز هاي پایانی بحث استخدام

 
آن ها ساماندهی شود. 

وي افزود: کار ترویجی و فرهنگی در حوزه مهارت بدون حضور

 
صنعتگران امکان پذیر نیست تا بتوانیم مهارت را تبدیل به یک موضوع ملی کنیم. 

وزیر تعاون کار و رفاه اجتماعی با بیان اینکه مهارت در آموزشگاه ها، مدارس و دانشگاه ها بسیار مهم است، گفت: سال 99 حدود 203 هزار نفر در

 
مدارس فنی و حرفه اي و کار و دانش آموزش دیدند که به معنی توسعه مشارکت در مهارت آموزي است. 

وي به عملکرد هاي این وزارتخانه در حوزه مهارت آموزي اشاره کرد و افزود: استفاده از مهارت آموزي براي حل مشکل آسیب دیدگان اجتماعی و
شکوفا کردن استعداد هاي آن ها از برنامه هاي ما بوده است تا بتوانیم بازتوانی مهارتی آسیب دیدگان اجتماعی را در کشور فراهم کنیم.



مدیریت مزارع با پهپاد سیرنگ

منبع: روزنامه جام جمشماره خبر:  292  |  تاریخ: 1400/05/09

کارشناسان می گویند کشور ما روي کمربند نواحی خشک و نیمه خشک جهان قرار گرفته است و با بروز پیامدهاي تغییر اقلیم و بسیاري از
مسائل دیگر، روز به روز وضعیت کم آبی و مواجهه با تنش هاي آبی در مناطق مختلف کشور تشدید می شود.

در این میان، بخش عمده مصرف آب صرف بخش کشاورزي می شود به همین دلیل دانشمندان و محققان به دنبال ارائه راهکارهایی هستند که
بتوانند میزان بالاي مصرف آب در این بخش را کاهش دهند. در این میان کارشناسان شرکت خلاق «پرواز یاران سیرنگ» از چند سال پیش موفق به

 
طراحی و تولید نوعی پهپاد کشاورزي شده است که تا 98 درصد باعث صرفه جویی در مصرف آب می شود. 

 
 

با نگاهی به تاریخچه شرکت خلاق «پرواز یاران سیرنگ» می بینیم سال 96 بود که ایده راه اندازي پهپاد کشاورزي شکل گرفت و کار شرکت آغاز و

 
در سال 97 به طور رسمی ثبت شد. 

هادي شریفیان، مدیرعامل و مؤسس شرکت خلاق «پرواز یاران سیرنگ» دانش آموخته کارشناسی هوافضا و کارشناسی ارشد هوش مصنوعی بوده که

 
اکنون نیز دانشجوي دکتري رشته هوش مصنوعی است. 

او درباره چگونگی شکل گیري ایده ساخت این پهپاد و احساس نیاز به آن در کشور می گوید: «پیش از این، پهپاد کشاورزي در کشور وجود داشت
اما نه با این قابلیت ها. ایده ساخت این پهپاد را پسر عمه من داد و من هم پیگیري کردم و ایده را به بلوغ رساندم و عملیاتی کردم. مزایایی که
استفاده از پهپادهاي کشاورزي در کشور دارد، بسیار کاربردي است؛ استفاده از این پهپادها مصرف آب را تا 98 درصد و مصرف سم را حدود 50
درصد کاهش می دهد. لهیدگی محصول هم تا حد قابل توجهی کاهش می یابد. به علاوه زمانی که تراکتور وارد مزرعه می شود، بسیاري از
محصولات زیر چرخ این دستگاه ها و ماشین آلات له می شود. ما هم با حساب و کتابی که کردیم، متوجه شدیم چه ارقام زیادي از محصولات با

 
همین موضوع در کشور تلف می شود.» 

شریفیان تصریح می کند: «در حال حاضر که کشور با کاهش شدید منابع آبی روبروست، حدود 95 درصد از آب کشور صرف مصارف کشاورزي می
شود که بخش عمده اي از آن نیز در واقع صرف سمپاشی و کودپاشی و غیره می شود. استفاده از پهپادهاي کشاورزي، این ارقام را به شکل قابل
توجی کاهش می دهد و این گونه کمبود آب را بهتر می توان مدیریت کرد. یا زمانی که درباره لهیدگی محصول صحبت می کنیم، سالانه 8 میلیون
تن فقط دورریز محصولات کشاورزي مزارع را در کشور داریم و اگر مانع آن شویم، هزاران هزار میلیارد تومان صرفه جویی خواهیم داشت. در حال

 
حاضر، از یک طرف محصولات زیر ادوات کشاورزي له می شوند و از طرف دیگر، واردات محصول انجام می دهیم!» 



 
 

علاوه بر مزایاي استفاده از پهپاد در بخش کشاورزي، می توان به استفاده از خود پهپاد نیز اشاره کرد. استفاده از همین پهپاد باعث اشتغال زایی می
شود، به طوري که به کارگیري هر پهپاد سه شغل مستقیم ایجاد می کند، باعث مهاجرت معکوس شده و به جاي این که نخبگان از روستاها به
شهرها مهاجرت کنند، از شهرهاي بزرگ به سمت روستاها و شهرهاي کوچک می روند. بافت اجتماعی تغییر می کند و به همین دلیل، توسعه این

 
بخش کار جدي را می طلبد. 

 
جلوگیري از ارزبري 

زمانی که با استفاده از پهپادهاي کشاورزي واردات محدود می شود، تا حد زیادي می تواند مانع ارزبري شود. تنها در گندم، سال گذشته 200
میلیون دلار واردات به کشور وجود داشته است اما اگر این مسأله را در همه محصولات در نظر بگیریم، جلوگیري از ارزبري میلیارد دلاري است و با
یک قیمت سرانگشتی، می توان عنوان کرد بالاي یک میلیارد دلار مانع ارزبري می شود. سالیانه حدود 400 میلیون دلار سم و کود وارد کشور می

 
شود که به گفته شریفیان، با این حساب حدود 200 میلیون دلار صرفه جویی ارزي در این مورد انجام می شود. 

 
پهپادهاي کشاورزي نوین 

پهپادهاي نوینی که در بخش کشاورزي مورد استفاده قرار می گیرد، ابعاد مختلفی دارد. پهپادها در ظرفیت مخازن مختلف 5، 10، 15، 20 و 25
لیتر ساخته شده اند. به عبارتی، یک پهپاد با ظرفیت مخزن 10 لیتري با یک بار پرواز قادر است یک هکتار زمین را پوشش دهد. پهپادها هم بسته به
مخزنی که حمل می کنند کوچک تر و بزرگ تر می شوند. پهپادهاي بزرگ تر، موتورهاي قوي تري داشته و اندازه بزرگ تري دارند. قیمت این

 
پهپادها در زمان انتشار این رپرتاژ از 150 میلیون تا حدود 600 میلیون تومان متغیر است. 

 
گروه هدف پهپادها 

معمولا دو گروه از افراد مشتري این پهپادها هستند؛ یا اشخاص جویاي کار بوده که با گذراندن دوره، آموزش دیده و مدارك مربوطه را دریافت می
کنند و ضمن اخذ مجوزهاي لازم با این پهپادها کار می کنند و براي مزارع دیگران سمپاشی انجام می دهند. عده اي هم هستند که صاحب زمین
هاي کشاورزي بوده و پهپاد را خریداري و از آن استفاده می کنند. استفاده از این پهپادها، به آموزش و یادگیري مقررات و کسب مجوز نیاز دارد. در
واقع، افراد براي استفاده از این پهپادهاي کشاورزي هم مانند خودرو، حتما باید آموزش استفاده از آن را ببینند و مقررات پرواز را یاد گرفته باشند،
مجوزهاي لازم را از منابع امنیتی و غیره کسب کنند و هماهنگی با فرودگاه ها، پدافند و غیره را نیز باید انجام دهند. البته در مورد افرادي که قرار
است زیرنظر شرکت هاي مجوزدار فعالیت کنند، این هماهنگی ها از طریق همین شرکت ها انجام می شود. در حال حاضر، تعداد کل پهپادهاي
کشاورزي که در کشور موجود است 350 پهپاد است اما کشور به بیش از 35 هزار پهپاد نیاز دارد که تنها چیزي حدود یک درصد نیاز کشور را
برآورده می کند. بنابراین، می توان در این حوزه کارهاي زیادي انجام داد. با افزایش نفوذ پهپاد در مکانیسم کشاورزي، منافعی که براي کشور حاصل

 
می شود، به مراتب بیشتر می شود. 



 
مزایاي رقابتی پهپادهاي سیرنگ 

مؤسس شرکت خلاق «پرواز یاران سیرنگ» ضمن اشاره به مزیت هاي رقابتی محصولات این شرکت می گوید: «ما پهپادها را سم پا ش هاي هوایی
در نظر می گیریم. بنابراین کارکرد اصلی آنها پریدن نبوده و سم پاشی است. نکته اي که در این پهپادها، آنها را نسبت به رقباي داخلی منحصربه فرد
می کنند، نازل هاي پهپادهاست. ما در ساخت این پهپادها از نازل هاي «میکرونر» استفاده کرده ایم که مصرف سم را بسیار کاهش می دهد.
پهپادهاي تولید شرکت هاي دیگر، تأثیري در کاهش حجم مصرف سم ندارد زیرا نازل آنها به صورت «تی جت» است و به رغم کم کردن حجم آب تا
مرز 98 درصد، مصرف سم را کاهش نمی دهد. اما نازل «میکرونر» پهپادهاي شرکت ما علاوه بر این که مصرف سم را کم می کنند، برخی سموم و
کودهاي پودري را هم که با حل شدن در آب ویسکوزیته زیادي پیدا می کنند، از خود عبور می دهند. این سموم و کودها با نازل هاي معمولی قادر

 
به اسپري نیستند اما ما با استفاده از نازل هاي این پهپاد می توانیم به راحتی آنها را اسپري کنیم.» 

 
افزایش تولید محصولات کشاورزي ضمن صرفه جویی با پهپادها 

مدیرعامل شرکت «پرواز یاران سیرنگ» با اشاره به اینکه این پهپاد کشاورزي عملکردهاي مختلفی دارد به برخی کاربردهاي آن اشاره کرده و می
گوید: «یکی از کاربردها محلول پاشی است که شامل سم پاشی و کودپاشی می شود. جامدپاشی (براي عملیات کودپاشی جامد حاوي گرانول)،
بذرپاشی، مه پاشی، طیف سنجی و پایش، تغذیه شیلات و غیره است. زمانی که کشاورز به روش سنتی اقدام به سمپاشی می کند، یک لیتر سم را در
400 لیتر آب حل می کند اما با استفاده از پهپاد، دیگر یک لیتر سم استفاده نمی شود بلکه تنها 500 سی سی سم، در 9 لیتر آب محلول می شود و
به این روش مصرف آب 98 تا 99 درصد و مصرف سم تا 50درصد کمتر می شود و درواقع، آب را در جهت محلول پاشی و سم پاشی کاهش می
دهیم.» شریفیان همچنین عنوان می کند: «این پهپاد در جلوگیري از له شدگی و هدررفت محصولات کشاورزي نیز مؤثر است. زمانی که تراکتور
براي سمپاشی وارد مزرعه می شود، حدود 10 درصد محصولات زیر چرخ تراکتور از بین می روند. به عبارتی، می توان هدف اصلی از تولید این پهپاد
با این ویژگی هاي منحصربه فرد را تأمین امنیت غذایی کشور و افزایش صادرات و بهره وري کشاورزي دانست. براي مثال، اگر از مزرعه اي با روش

 
سنتی 3 تن برداشت محصول داشته باشیم، با به کارگیري پهپاد حداقل 4 تن برداشت خواهیم کرد.» 

 
 

 
راه هاي ارتباط با شرکت «پرواز یاران سیرنگ» 

 
 siranguav.ir :وبسایت

 
 info@siranguav.ir :ایمیل

 
 sirangco:اینستاگرام

 
 pahpad :تلگرام

 
تلفن همراه: 09020399031 

 
تلفن ثابت: 44166975 و 02144166955 

 
آدرس: تهران، میدان المپیک، خیابان 27، پلاك 11، طبقه دوم، شرکت پرواز یاران سیرنگ 



ندا اظهري - نشان ایرانی 2 / روزنامه جام جم



داوران مسابقه تلویزیونی «کارویا» معرفی شدند

منبع: موجشماره خبر:  293  |  تاریخ: 1400/05/09

داوران فصل نخست مسابقه تلویزیونی «کارویا» با هدف شناسایی
و حمایت از مزیت هاي رقابتی دانش بنیان ها در قاب تلویزیون

 
معرفی شدند. 

به گزارش خبرگزاري موج، علی ناظمی معاون سرمایه گذاري
صندوق نوآوري و شکوفایی، دکتر مهدي محمدي دبیر ستاد
توسعه فناوري هاي اقتصاد دیجیتال و هوشمند سازي معاونت

علمی و فناوري ریاست جمهوري،ویدا سینا مدیرعامل و عضو هیات مدیره مرکز تحقیقات صنایع انفورماتیک، فاطمه جعفري بنیان گذار و مدیرمسول
سایت سهام یاب و دکتر علی اصغر سعدآبادي رئیس مرکز رشد و کارآفرینی دانشگاه شهید بهشتی داوران فصل اول مسابقه تلویزیونی کارویا هستند

 
که با پایان مراحل تولید قرار است از رسانه ملی روي آنتن برود. 

این مسابقه با محوریت ارائه هاي آسانسوري (بسیار کوتاه) درصدد است تا با شناساندن ایده ها و طرح هایی که به محصول یا خدمات رسیده اند،

 
علاوه بر حمایت مالی از آنها، فرصت سرمایه گذاري مردمی را نیز فراهم کند. 

مسابقه تلویزیونی «کارویا» به همت استودیو نوبین و با حمایت صندوق نوآوري و شکوفایی ریاست جمهوري ساخته می شود و در آن بیش از 100
شرکت دانش بنیان و استارتاپ به رقابت با یکدیگر می پردازند تا طرح هاي برتر شناسایی و مورد حمایت قرار گیرند.



زنجیر کرونا بر دست و پاي بازار فروش صنایع دستی

منبع: بازار کارشماره خبر:  294  |  تاریخ: 1400/05/09

یک پیشران طرح توسعه مشاغل خانگی گفت: بازار فروش سنتی محصولات صنایع دستی تحت الشعاع شیوع بیماري کروناویروس قرار
گرفت.

 
یک پیشران طرح توسعه مشاغل خانگی گفت: بازار فروش سنتی محصولات صنایع دستی تحت الشعاع شیوع بیماري کروناویروس قرار گرفت. 

به گزارش بازارکار، مریم نوروزي که به عنوان پیشران طرح ملی توسعه مشاغل خانگی در حوزه چرم طبیعی دست دوز فعالیت می کند، در گفت وگو
با ایسنا، اظهار کرد: در حال حاضر 9 نفر از بانوان به صورت تخصصی و حرفه اي در این طرح فعالیت دارند گرچه قبل از شیوع کرونا این تعداد 20

 
نفر بودند ولی به دلیل شیوع کرونا و ترس خانواده ها از این ویروس، تعدیل نیرو داشتیم و هم اکنون 9 نفر فعالیت دارند. 

وي بیان کرد: میزان تولید، بستگی به تقاضاي بازار دارد. قبل از شیوع کرونا، بازار فروش سنتی در بوستان سرچشمه محلات بود، اما پس از شیوع
این بیماري در حال حاضر از طریق فضاي مجازي و بنا به سفارش مشتري تولیدات خود را عرضه می کنیم و در حال حاضر با دیجی کالا همکاري

 
می کنم. نزدیک به 40 مدل محصول تولیدي از این طریق به بازار عرضه می شود. 

نوروزي با اشاره به ارائه آموزش هاي تخصصی و رایگان براي جذب افراد مستعد و علاقمند گفت: با ارائه آموزش ها توانستیم افراد با استعداد و علاقه

 
مند به این رشته را دور هم جمع کنیم تا دوباره این رشته هنري خاموش در شهرستان محلات احیا شود. 

وي در خصوص فروش اینترنتی محصولات تولیدي نیز گفت: علاوه بر فروش سنتی، از فضاي مجازي و پیام رسان ها براي معرفی و عرضه محصول

 
استفاده کردیم، البته پیام رسان هاي داخلی بازخورد مناسبی براي معرفی کالا ندارند. 

نوروزي در خصوص همکاري این طرح با جهاددانشگاهی گفت: بالغ بر 6 ماه است که درخصوص اجرایی شدن این طرح با جهاددانشگاهی همکاري
داریم و مقرر شد که در سمینارها، وبینارها و... که از سوي جهاددانشگاهی معرفی می شود، همچنین نمایشگاه هاي عرضه کالا شرکت کنیم و در

 
بازار مکان هاي اینترنتی نیز براي محصول ما، فروشگاه اینترنتی راه اندازي شود. 

وي بیان کرد: همکاري با یک نهاد علمی نظیر جهاددانشگاهی می تواند مشکلات فعالان در حوزه صنایع دستی را برطرف کند چرا که حوزه صنایع
دستی مدتی است که مورد غفلت قرار گرفته است و جهاددانشگاهی می تواند با اتصال تولیدکننده به بازار، بخشی از مشکلات و موانع پیش روي

 
عرضه کالا را برطرف کند و قطعا بازار مصرف خوبی در انتظار فعالان صنایع دستی خواهد بود. 

این پیشران طرح توسعه مشاغل خانگی تصریح کرد: استمرار این طرح با برطرف کردن نقاط ضعف و موانع می تواند منجر به افزایش تولید و میزان
اشتغالزایی شود و صنایع دستی در کشور رونق می گیرد. امروزه بیشتر فعالیت تولید صنایع دستی در منازل مردم انجام می شود و اگر بتوانیم هر

 
منزل را به یک کارگاه تبدیل کنیم علاوه بر افزایش آمار اشتغال به اقتصاد و معیشت تولید کننده کمک شایانی خواهد کرد. 

وي در خصوص میزان رضایت خود از درآمد حاصله ناشی از فعالیت در حوزه صنایع دستی گفت: چنانچه بازار عرضه محصول فراهم شود قطعا از
درآمد حاصله رضایت داریم، اما به دلیل تعطیلی مراکز تفریحی و تفرجگاهی و کاهش حضور گردشگران در شهر گردشگري و توریستی محلات، بازار
عرضه محصول با مشکلاتی مواجه شده است، گرچه این مشکلات موجب نشده که تولید متوقف شود بلکه با استفاده از فضاي مجازي محصولات

 
تولیدي را به علاقمندان عرضه کردیم. 

نوروزي در ادامه، عدم برگزاري نمایشگاه هاي عرضه صنایع دستی را از مهمترین مشکلات دانست و افزود: در طول فعالیت در قالب طرح مشاغل

 
خانگی آموخته ایم که از مشکلات براي خود پله و نردبان ترقی درست کنیم و با برنامه ریزي و تدبیر از موانع و مشکلات عبور کنیم. 

وي بیان کرد: با تعطیلی نمایشگاه هاي عرضه صنایع دستی با فعال کردن پیج اینستاگرام فضاي کسب و کار را به سمت و سوي فروش محصول از

 
طریق فضاي مجازي و به صورت تخصصی هدایت کردیم که خوشبختانه نتایج خوبی در برداشت. 

او تصریح کرد: صنایع دستی جزو رشته هایی است که عرضه محصولات در آن با حضور گردشگر و توریست جان می گیرد و در شرایط کرونایی که
شاهد کاهش حضور گردشگران و توریست ها در نقاط توریستی کشور نظیر شهرستان محلات هستیم، عملا بازار فروش روند نزولی به خود می گیرد.
به گفته این پیشران طرح مشاغل خانگی، مواد اولیه مورد نیاز براي فعالیت در حوزه صنایع دستی از تهران تهیه می شود، اما برخی ابزار و یراق آلات

 
مرغوب به دلیل تحریم ها به کشور وارد نمی شود که مشکل بزرگی پیش روي فعالان صنایع دستی است. 

گفتنی است، طرح ملی توسعه مشاغل خانگی در دبیرخانه ستاد ساماندهی و حمایت از مشاغل خانگی معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت

 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی پس از آسیب شناسی طرح هاي قبلی و انجام مطالعات داخلی و خارجی در سال 1396 طراحی شد و به تصویب رسید. 



به منظور اجرا و پیاده سازي این طرح، جهاددانشگاهی به عنوان یک نهاد توسعه اي، واسطه اي و تسهیلگر، مکلف به شناسایی و توانمندسازي
(آموزش و مشاوره) اشخاص حقیقی و حقوقی و پایدارسازي مشاغل خانگی با اتصال به بازار با بهره مندي از شبکه هاي افقی و عمودي شد.



آیین افتتاح مرحله کشوري نوزدهمین دوره مسابقات ملی مهارت

منبع: بازار کارشماره خبر:  295  |  تاریخ: 1400/05/09

آیین افتتاح مرحله کشوري نوزدهمین دوره مسابقات ملی مهارت، با حضور اسحاق جهانگیري، معاون اول رئیس جمهور، در محل سازمان
آموزش فنی و حرفه اي کشور به صورت ارتباط وبیناري با مرکز تربیت مربی کرج برگزار شد.

آیین افتتاح مرحله کشوري نوزدهمین دوره مسابقات ملی مهارت، با حضور اسحاق جهانگیري، معاون اول رئیس جمهور، در محل سازمان

 
آموزش فنی و حرفه اي کشور به صورت ارتباط وبیناري با مرکز تربیت مربی کرج برگزار شد. 

به گزارش بازارکار، آیین افتتاح نوزدهمین دوره مسابقات ملی مهارت، شنبه نهم مرداد ماه 1400، با حضور اسحاق جهانگیري، معاون اول رئیس
جمهور، محمد شریعتمداري، وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی و محسن حاجی میرزایی، وزیر آموزش و پرورش، به صورت ارتباط وبیناري با مرکز

 
تربیت مربی برگزار شد. 

براساس این گزارش، نوزدهمین دوره مسابقات ملی مهارت، به صورت نمادین در رشته هاي لوله کشی و اجراي سیستم هاي گرمایشی با تعداد 8

 
رقابت کننده از استانهاي سمنان، بوشهر، خراسان رضوي، اردبیل، ایلام، زنجان، یزد و کردستان در مرکز تربیت مربی کرج برگزار شد. 

لازم به ذکر است در این مراسم اسحاق جهانگیري با حضور در سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور از نمایشگاه رقابت کنندگان نوزدهمین دوره

 
مسابقات ملی مهارت بازدید کرد. 

همچنین در این مراسم ویدئوکنفرانسی(وبیناري) به مناسبت هفته ملی مهارت و ششم مرداد روز ملی کارآفرینی و آموزشهاي فنی و حرفه اي،

 
از354 مرکز جوار کارگاهی وبین کارگاهی بهره برداري و از 500 استاندارد مهارتی رونمایی شد. 

اسحاق جهانگیري در مراسم آغاز رسمی نوزدهمین دوره مسابقات ملی
مهارت با بیان اینکه مدرك و عنوان وقتی به درد می خورد که با آن
بتوان کاري کرد، گفت: دانشگاه هاي ما باید کارآفرین باشند و آموزش و
پرورش نیز به عنوان رکن اصلی تربیت نیروي انسانی نقش مهمی در

 
افزایش مهارت دارد. 

جهانگیري با بیان اینکه اقتصاد باید متکی به فناوري اطلاعات و
ارتباطات باشد، گفت: اگر مهارت آموزي مدرن متناسب با شرایط جدید جایگاه خود را پیدا کند، تغییر می کند و هر کس هم مهارت داشته باشد

شغل پیدا می کند.



رویکرد علماي اهل سنت به «کودك همسري»

منبع: روزنامه روزانشماره خبر:  296  |  تاریخ: 1400/05/09

به گزارش ایسنا، معصومه ابتکار در نشست "بررسی احوال شخصیه زنان اهل سنت کشور در موضوعات فقهی، طلاق ثلاثه و اجرت المثل"،
اظهار کرد: این نشست چهارمین نشست بررسی حقوقی احوال شخصیه زنان اهل سنت است. اولین نشست در کردستان برگزار شد که

نشست تخصصی بسیار وسیعی با حضور صاحب نظران و حقوق دانان بود. مباحث ...

به گزارش ایسنا، معصومه ابتکار در نشست "بررسی احوال شخصیه
زنان اهل سنت کشور در موضوعات فقهی، طلاق ثلاثه و اجرت
المثل"، اظهار کرد: این نشست چهارمین نشست بررسی حقوقی
احوال شخصیه زنان اهل سنت است. اولین نشست در کردستان
برگزار شد که نشست تخصصی بسیار وسیعی با حضور صاحب
نظران و حقوق دانان بود. مباحث مفصلی در این زمینه شکل
گرفت و نتایج آن این بود که که قرار شد رایزنی هایی با علماء و

 
مولوي هاي اهل سنت داشته باشیم. 

وي با اشاره به نشست دوم در زاهدان و در خصوص موضوع یاد
شده، ادامه داد: نشست زاهدان با حضور مولوي عبدالحمید و تعدادي از مولوي ها به موضوعات و مطالبات اهل سنت و به طور خاص به بحث کودك
همسري پرداخت. کودك همسري خیلی مورد نگرانی از طرف بانوان اهل سنت پیران شهر و زاهدان و نقاط مختلف بود و صحبت هاي خوبی جناب

 
مولوي و همکاران در ارتباط با اصل احکام شریعت و برداشت هاي نادرست از آن داشتند. 

ابتکار با بیان اینکه جلسه سومی در استان گلستان و شهر آق قلا داشتیم، افزود: در این نشست با تعدادي از مولوي ها مشکلات اهل سنت گلستان
مطرح شد. موضوعاتی نظیر علاقه مندي بانوان براي حضور در مساجد هنگام نماز جماعت، کودك همسري و ترك تحصیل  طرح شد که با رویکرد
مثبت مولوي آق قلا مواجه شدیم. قرار بود حدود شش ماه پیش نشست چهارمی نیز داشته باشیم که به دلیل پاندمی کووید 19 و بیماري خانم

 
رحمانی و در نهایت از دنیا رفتن و از دست دادن ایشان وقفه اي در این نشست افتاد و اکنون این نشست برگزار می شود. 

معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهوري در ادامه به انتشار کتاب "بانوي اول" با تلاش این معاونت اشاره کرد و گفت: خداوند توفیق تدوین یک
پژوهش درباره زندگی بانوي اول اسلام یعنی حضرت خدیجه (س) را به ما داد. ابهامات زیاد در زندگی ایشان به دلیل برخی شبهات تاریخی وجود
دارد که با پژوهشی جامع و با بررسی بیش از 70 مورد کتاب اهل سنت، شیعه و به زبانهاي فارسی و عربی و انگلیسی پژوهش خوبی تدوین شد و

 
توسط یکی از پژوهشگران جوان داستان زندگی حضرت خدیجه (س) به عنوان یک داستان خوب براي تمام انسانها تدوین شد. 

وي معتقد است که داستان زندگی حضرت خدیجه (س) می تواند الهام بخش براي تمام انسانها باشد و به دختران امروز کمک و سرمشقی برایشان

 
قرار گیرد. 

ابتکار گفت: ما توجه کافی به این شخصیت بزرگ جهان اسلام نداشتیم که در دوره نوجوانی خود توانمندي و خلاقیت و توان کاري خود را نشان می
دهد. زن موفق و کارآفرینی که بزرگ ترین تاجر جزیره العرب می شود و تجارت حلال داشته است و به نحوه داد و ستد با حساسیت برخورد می

 
کرده است بنابراین باید پایه گذار تجارت حلال را شخصیت حضرت خدیجه (س) قرار داد. 

ابتکار همچنین این را هم گفت که انتخاب هاي حضرت خدیجه (س) نیز مورد توجه است چراکه با وجود خواستگارهاي زیادي که داشتند انتخابشان



 
حضرت محمد (ص) بود و پس از بعثت نیز پیام حق و حقانیت را خیلی زود دریافت و اسلام آوردند و مسلمان شدند. 

معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهوري در پایان سخنان خود گفت: حضرت خدیجه (س) کنار پیامبر ایستاد و ثروت خود را عاشقانه به پاي این
دین رهایی بخش ریخت و این ثروت خدیجه بود که در سختی هاي زیاد نهال اسلام را آبیاري کرد و در اوج سختی ها در شعب ابی طالب ایشان از
دنیا رفتند. پیامبر همواره تا آخر عمر از ذکر خیر خدیجه (س) و شخصیت ایشان کوتاهی نکردند. این کتاب بانوي اول مورد استقبال قرار گرفت. در
مسابقه آن از سوي آموزش و پرورش حدود 12 هزار نفر شرکت کردند، مسابقه اي هاي دیگري از سوي وزارت علوم، مرکز مدیریت دولتی و عمومی

 
نیز برگزار شد و قرار است بنیاد شهید و امور ایثارگران نیز براي آن مسابقه اي برگزار کند که لینک E_BOOK آن در پرتال معاونت زنان قرار دارد. 

انتهاي پیام



راه اندازي کارگاه قالیبافی و برپایی 60 دار قالی در نصرت آباد شهرستان البرز

منبع: بسیج نیوزشماره خبر:  297  |  تاریخ: 1400/05/09

سرهنگ شیخ گفت: به همت بسیج سازندگی سپاه شهرستان البرز، کارگاه قالیبافی با زمینه اشتغال 20 نفر به طور مستقیم به بهره داري
رسید و 60 دار قالی در شهرك نصرت آباد برپا شد.

سرهنگ حسینعلی شیخ جانشین فرمانده سپاه امام رضا(ع) شهرستان البرز در گفتگو با خبرنگار خبرگزاري بسیج قزوین بیان کرد: سپاه ناحیه
امام رضا(ع) شهرستان البرز در راستاي خدمت رسانی به مردم شریف شهرستان البرز با کمک خیرین و بسیجیان اقدام به ایجاد مشاغل پایدار نموده

 
است. 

وي با اشاره به برپایی کارگاه بافت قالی در نصرت آباد شهرستان البرز گفت: ایجاد صندوق هاي قرض الحسنه اشتغالزایی یکی از اقدامات ما می باشد

 
که تا کنون 67 صندوق قرض الحسنه در سطح شهرستان البرز ایجاد کردیم که با این اقدام 109 کارآفرین موفق به دریافت وام اشتغالزایی شده اند. 

جانشین سپاه امام رضا(ع) شهرستان البرز عنوان کرد: همچنین علاوه بر این صندوق ها یک وام 60 میلیون تومانی نیز توسط سازمان بسیج استان

 
قزوین اختصاص داده شده که ویژه افرادي است که نیازمند بوده و با این اعتبار می توانند کارآفرینی کرده و اشتغال ایجاد نمایند. 

سرهنگ شیخ اضافه کرد: در این طرح براي افراد بدون شغل که هیچ درآمدي نداشته و سرپرست خانواده می باشند اعم از آقا و خانم، تا مبلغ 50

 
میلیون تومان وام اشتغالزایی تخصیص داده شده است. 

وي افزود: براي افزایش خدمات دهی در شهرستان البرز، چهار منطقه طرح کرامت شامل منطقه اي در شهر الوند، یک منطقه در شهر شریفیه، یک
منطقه در روستاي حسن آباد و یک منطقه در شهرك نصرت آباد شناسایی شده است که با ایجاد کارگاه هاي خیاطی و قالیبافی و سایر مشاغل

 
زودبازده خدمات گسترده اي ارایه شده است. 

جانشین سپاه شهرستان البرز اضافه کرد: طی روزهاي اخیر با راه اندازي و بهره برداري از کارگاه قالیبافی زمینه اشتغال 20 نفر به طور مستقیم ایجاد

 
شد و 60 دار قالی در شهرك نصرت آباد ایجاد شد که این میزان می تواند افزایش یابد. 

 
گفتنی است این کارگاه قالیبافی در هر دوره به ده نفر آموزش می دهد و اعتبار سرمایه گذاري این خدمت، 300 میلیون تومان می باشد. 

انتهاي پیام/1010



ثبت 25 وقف برمبناي نیازهاي جدید در اصفهان

منبع: تابناكشماره خبر:  298  |  تاریخ: 1400/05/09

 
ثبت 25 وقف برمبناي نیازهاي جدید در اصفهان 

معاون فرهنگی، اجتماعی اوقاف و امور خیریه اصفهان از ثبت 25 وقف جدید براساس نیازهاي جدید جامعه به ویژه در حوزه امور عام المنفعه از

 
ابتداي سالجاري تاکنون در استان خبر داد. 

حجت الاسلام والمسلمین ولی االله روان با اشاره به اینکه وقف هاي جدید با توجه به کمبودهاي موجود در جامعه انجام می شود افزود: سال گذشته

 
نیز 100 فقره وقف در موضوعات جدید از جمله در حوزه بهداشتی و درمانی، آموزشی، قرآنی و فرهنگی به ثبت رسید. 

وي با تاکید بر اینکه وقف هاي جدید باید براساس الزامات و ضروریات جامعه باشد گفت: نیاز است که نیکوکاران استان و واقفان خیراندیش، براي

 
وقف در حوزه اشتغال، مسکن و تحصیل جوانان و ایتام وارد میدان شوند. 

حجت الاسلام روان افزود: اصفهان جزو استان هاي پیشگام در حوزه وقف هاي جدید و نوظهور است که با همت مسوولان و مردم نیکوکار استان این

 
مهم محقق شده است. 

وي با تاکید بر اهمیت موضوع وقف، گفت: وقف باعث پایداري زندگی انسان ها می شود و صالحات و باقیاتی برراي زندگی دنیوي و اخروي مردم

 
محسوب می شود. 

معاون فرهنگی، اجتماعی اوقاف و امور خیریه اصفهان افزود: نهاد وقف یک نهاد پرخیر و برکت است که واقفان در پیش از اسلام و پس از اسلام و در
کشورهاي اسلامی این کار انسانی و اسلامی را براي کمک به خلق خدا انجام می دهند.



فرش تبریز بهشت فرش ایران

منبع: خبر صبحشماره خبر:  299  |  تاریخ: 1400/05/09

گروه فرهنگ: نام ایران در عرصه بین المللی با صنعت فرش عجین شده است و امکان ندارد که از فرش مرغوب دستباف، کلامی بر زبان آید
و نام ایران در اذهان نقش نبندد. شهر یکی از مهم ترین مراکز بافت قالی در ایران است و قالی هاي بافت آن از تنوع و گوناگونی بسیاري

برخوردارند. صنعت اصیل و ارزشمند (...)

گروه فرهنگ: نام ایران در عرصه بین المللی با صنعت فرش عجین شده
است و امکان ندارد که از فرش مرغوب دستباف، کلامی بر زبان آید و نام
ایران در اذهان نقش نبندد. شهر یکی از مهم ترین مراکز بافت قالی در
ایران است و قالی هاي بافت آن از تنوع و گوناگونی بسیاري برخوردارند.

 
صنعت اصیل و ارزشمند (...) 

گروه فرهنگ: نام ایران در عرصه بین المللی با صنعت فرش عجین شده
است و امکان ندارد که از فرش مرغوب دستباف، کلامی بر زبان آید و نام
ایران در اذهان نقش نبندد. شهر یکی از مهم ترین مراکز بافت قالی در

 
ایران است و قالی هاي بافت آن از تنوع و گوناگونی بسیاري برخوردارند. 

صنعت اصیل و ارزشمند فرش ده ها شغل را در خود جاي داده است و علاوه بر اشتغال زایی به دلیل صادرات و کسب درآمد ارزي باعث افزایش
درآمد ملی کشور می شود. شهر تبریز، قلب تپنده فرش ایران است که در سال 1394 به عنوان شهر جهانی فرش انتخاب شد و امروزه جهانیان، این
شهر را به عنوان پایتخت فرش دستباف می شناسند. می توان گفت حدود 35 درصد تولید و صادرات فرش کشور بر عهده آذربایجان شرقی است. در

 
واقع فرش دستباف تبریز سفیر فرهنگی ایران در اقصی نقاط جهان است. 

هر سال نمایشگاه بین المللی تخصصی فرش دستبافت، در شهر تبریز برگزار می شود. برگزاري این نمایشگاه ها بهانه اي است که از هنرمندان این
حوزه تجلیل شود، حضور و نقش پررنگ آن ها در هنر ایران و تبریز یادآوري شود و فرش هاي دستباف تبریزي، این بوستان هاي ابریشمی، به

 
نمایش همگان در بیاید. 

می توان گفت "امپراطوري" فرش دستباف ایران از زمان صفویان و انتخاب تبریز به عنوان پایتخت آنها آغاز شد. در دوران صفویه و با

 
اوج گیري فرهنگ و هنر و به صورت خاص تر نگارگري، نگارگران بزرگی در تبریز تربیت شدند و کم کم شروع به فعالیت در صنعت فرش کردند. 

نقش و نگارهاي منحصر به فرد از آنجایی که در آن زمان نقشه کاغذي فرش وجود نداشت، بافندگان طرحی خاص و منحصر به فرد را در ذهن خود
تصور کرده و پرورش داده سپس آن را پیاده می کردند. البته هنر فرش بافی پیش از این دوره نیز در تبریز وجود داشت، اما به همت پادشاهان

 
صفوي و علاقه آنها به فرهنگ و هنر بود که این صنعت از حالتی روستایی، جنبه اي پیشرفته و درباري گرفت. 

خلاقیت هنرمندان تبریزي در نقوش، رنگ و بافت نمود یافته و سبب به وجود آمدن آثار نفیسی شده است که تا به حال در دنیا سابقه نداشته و از

 
خاك زرین ایران برخاسته است. 

فرش هاي تبریز در صد سال اخیر اغلب با طرح هاي گلدانی، درختی، محرابی، قندیل دار، حیوان دار، شکارگاه، هراتی، شاخ و برگی، گل فرنگ،
بندي خشتی یا قاب قابی، منظره بافی، قاب قرآنی و نقش هاي هندسی از کوچک ترین تا بزرگ ترین اندازه هاي ممکن بافته شده است. فرش هایی



 
که در تار و پودشان زحمت و عشق و هنر رخنه کرده است. 

این نقش و نگارها و طرح ها همچنین کیفیت مرغوب فرش هاي تبریز، این شهر را به یک برند جهانی فرش تبدیل کرده است. این واقعیتی بدیهی و

 
در عین حال افتخارآفرین است که فرش هاي هیچ کجاي دنیا از لحاظ کیفیت و زیبایی به پاي فرش هاي تبریزي نمی رسد. 

تبریز شهر جهانی فرش کسب عنوان "شهر جهانی فرش" توسط تبریز، رویدادي بود که در آن زمان امیدها را در صنعت نابسامان فرش زنده کرد و
باعث شد اهالی و هنرمندان این صنعت، در واقع هنرمندان این امپراطوري، خیال کنند که بعد از این رویداد جهانی، صنعت فرش ایران دوباره جان

 
می گیرد، بازارهاي آن رونق می یابد و صادرات افزایش پیدا می کند. 

اما با وجود تمامی اینها، حضور این صنعت در عرصه بین المللی و صادرات فرش ایرانی در سال هاي اخیر دچار تزلزل شده است. گفتنی است،
صادرات این صنعت که روزي از اساس هاي درآمد ملی ایران به شمار می رفت و بعد از نفت دومین راه کسب درآمد کشور بود هر سال با کاهشی

 
چشمگیر نسبت به سال قبل مواجه بوده است. 

حرف دل هنرمندان فرش ایران حرف دل فعالان این حوزه و هنرمندان صنعت فرش نیز شنیدنی است. برخی از آن هامی گویند: درآمدهاي کم باعث
شده با چندین سال سابقه کار در صنعت فرش، دست به دامن حرفه دیگري براي گذران زندگی شوند، گله می کنند چرا که سبک زندگی ها تغییر
کرده و دیگر کسی خریدار فرش دستباف نیست. اگر هم کسی میل به خرید داشته باشد جیب خالی اش سر سخت تر از هر دلیل دیگري، این میل و

 
علاقه را سرکوب می کند. 

بسیاري از این هنرمندان نیز دچار مشکلات بینایی یا ریوي می شوند و با بی پناهی و موانعی از این قبیل مواجه هستند. برخی هم از قیمت بالاي
مواد اولیه فرش گله می کنند و معتقدند اگر نظارتی بر روي این قیمت ها انجام شود، می توان فرش ها را در داخل کشور به فروش رساند. اما حالا

این بوستان هاي ابریشمی در مغازه ها سکان گزیدند و گویا کسی قصد ندارد که آن ها را آزاد کند.



معضل تبانی پزشک و داروساز

منبع: بولتن نیوزشماره خبر:  300  |  تاریخ: 1400/05/09

احتکار مجوزها، احتکار دارو و تبانی پزشک و داروساز می تواند با این تسهیل و همچنین با نظارت هاي مردم بر مردم و داروساز بر داروساز و
داروخانه بر ...

به گزارش بولتن نیوز، در آیین نامه جدید تاسیس داروخانه ها ابلاغیه 8 خرداد 1400 توسط وزارت بهداشت، دو قانون انحصارگرایانه حدنصاب
جمعیتی و نیز حدفاصله از داروخانه دایر تاحدودي برداشته شده که از موانع جدي بر سرراه داروسازان براي ورود به بازار دارویی است، حذف انحصار
سبب ایجاد رقابت و در نتیجه افزایش کیفیت ارائه خدمات و نیز سهولت دسترسی به امکانات بهداشتی و دارویی در این شرایط خاص و بحران
کرونایی است که پیش روي کشور است، پیرامون بررسی آیین نامه جدید تاسیس داروخانه ها با دکتر کیوان لطفی کارشناس حوزه بهداشت و

 
سلامت و داروساز جوانی که سرمنشاء انحصار شکنی در مجوز داروخانه هاست به گفتگو پرداختیم که مشروح این گفتو در زیر آمده است. 

کیوان لطفی کارشناس سلامت و شاکی پرونده انحصار در مجوز داروخانه ها در گفت وگو با خبرنگار سلامت خبرگزاري فارس، در خصوص مزایاي
آیین نامه جدید تاسیس داروخانه ها گفت: در آیین نامه ي جدید داروخانه ها قرار بود که دو محدودیت در تاسیس داروخانه ها برداشته شود که
یکی سقف جمعیتی و دیگري محدودیت جغرافیایی بود که سقف جمعیتی برداشته ولی محدودیت جغرافیایی به شکل جدیدي حفظ شده است و
انحصار آن پابرجاست و تنها حدفاصله از داروخانه دایر از حالت الزام آور به حالت امتیازي تغییر کرده است، درحالیکه این مورد یک محدودیت بی

 
معنا و بی ربط است و ربطی به تأسیس داروخانه و فعالیت حرفه اي در این حوزه ندارد. 

وي در ادامه با اشاره به اهمیت حذف انحصار در داروخانه ها افزود: مسلماً در هر شغلی که مانعی در ورود رقبا نباشد، خود به خود ایجاد رقابت می
کند و این رقابت می تواند باعث افزایش کیفیت ارائه محصول و خدمات شود. حذف سقف جمعیتی سبب خواهد شد تا افرادي سریع تر وارد حوزه
داروخانه داري شوند و با افرادي رقابت کنند که به صورت انحصاري پشت پرده داروخانه ها قرار دارند که خیلی از آن ها داروساز نبوده و داروخانه ها
را به نام داروسازان دیگري می زنند و بعضا داروساز مؤسس در داروخانه حضور ندارد و به جاي خود مسئول فنی می گذارد که او نیز گاهی حضور
نداشته و براي خود قائم مقام قرار می دهد که این مسائل بعد علمی داروخانه ها را تا پایین ترین سطح تنزل داده که اینها همه ناشی از وجود

 
انحصار است. 

این کارشناس سلامت در ادمه تاکید کرد: باوجود انحصار در داروخانه ها قیمت مجوزها بعضا تا ده میلیارد تومان رسیده است ولی با تسهیل مجوز
داروخانه ها با وجود آیین نامه جدید، امید است که مجوزها این چینین قیمت هایی نخواهند داشت و احتکار مجوزها برطرف می شود و بحث احتکار
دارو و تبانی پزشک و داروساز می تواند با این تسهیل و همچنین با نظارت هاي مردم بر مردم و داروساز بر داروساز و داروخانه بر داروخانه برطرف

 
شود، و با یاري خدا یک رقابت سالم بوجود آید تا بالاخره خدمات دارویی کشور ما توسعه پیدا کرده و وضعیت از اینکه هست بهتر شود. 

وي با اشاره به فروش کروکی مکان مناسب به داروخانه ها، عنوان کرد: باوجود انحصار و این مانع تراشی ها از جمله حدفاصله، مسلماً مکان هاي در
دسترس براي تاسیس داروخانه با قیمت مناسب کمتر خواهد بود و خود مالکین هم این را می دانند که قیمت ماهانه ي ملک آنها شاید پنج میلیون
تومان باشد ولی چون می داند تنها این مکان است که با آن داروخانه اي موجود دویست متر فاصله دارد و نزدیک مجتمع پزشکان است قیمت خود
را بالا می برد. حال داروسازي که با این موانع روبه رو می شود باید چه کند؟ یا باید سال هاي سال منتظر مجوز بماند یا با گرفتن وام و فروش ملک

 
این پول را تهیه کرده تا از عهده ي هزینه ها برآید. 

لطفی با بیان خطرات انحصار موجود در بازار دارویی تصریح کرد: با این انحصار هر داروخانه حکم یک چاه نفت را براي موسس یا مالک داروخانه بازي
می کند. برخی از آن ها در کشورهاي دیگر سکونت دارند و از آن جا مدیریت می کنند و داروخانه هایی که در اینجا درآمدزایی می کنند بواسطه
حضور موسس یا مالک اصلی داروخانه در خارج از کشور همچون کانادا و آمریکا و غیره این پول ها از کشور خارج می شود که نتیجه انحصار فعلی در

 
داروخانه ها آسیب به اقتصاد کشور، اشتغال داروسازان و نیز رفاه مردم است. 



وي در خاتمه افزود: باتوجه به بحران کرونا، در داروخانه هایی که انحصاري هستند و مدیریت تنگ نظرانه و انحصارطلبانه اي دارند، می بینیم
داروخانه اي که به اندازه ي ده الی بیست داروخانه فروش دارد، تنها یک مسئول فنی فعالیت کرده و بالتبع مردم در این داروخانه بدون دیدن مسئول
فنی، تنها براي خرید دارو هم صف می کشند. در حالی که اگر این انحصار جغرافیایی برداشته شود، می تواند دو الی سه داروخانه در این محدوده
دایر شود و متقاضی تاسیس داروخانه نیز وجود دارد اما مجوز داده نمی شود، حتی براي مناطق دور و شهرهاي مرزي که مردم نیاز دارند. مانع
تراشی ها آنقدر است که یکی از موارد شیوع کرونا در مراکز درمانی، داروخانه هایی هستند که مردم در آن جا صف می بندند، درحالیکه اگر این

محدودیت و انحصار برداشته شود، سهولت دسترسی مردم بیش تر خواهد شد و ازدحام در یک داروخانه را نخواهیم داشت.



دولت باید حقوق ایامی را که برق قطع می شود و کارگر بیکار می ماند را پرداخت می

کرد

منبع: میزانشماره خبر:  301  |  تاریخ: 1400/05/09

دبیر شوراي راهبردي اشتغال و تامین اجتماعی دبیرخانه شوراي عالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادي گفت: دولت باید حقوق ایامی را که برق
قطع می شود و کارگر بیکار می ماند را پرداخت می کرد تا تحمیل بر قیمت کالا نشود.

مرادخان مرادپور در گفت وگو بامیزان، در خصوص تأثیر قطع برق بر تولید و اشتغال در کشور گفت: ما در سال هاي اخیر به خصوص در دولت
دوازدهم همواره با تأکید مقام معظم رهبري براي حمایت و افزایش تولید و سوق دادن سرمایه ها به سوي سرمایه گذاري مولد در کشور مواجه بودیم

 
که بی دلیل هم نبوده است. 

وي افزود: تنها راه برون رفت ما از این وضعیت وخیم اقتصادي افزایش تولید سرانه در کشور است؛ نه افزایش سرمایه و ثروت، این افزایش به معناي

 
توسعه نیست بلکه ما نیاز به توسعه اقتصادي داریم. 

مراد پور ادامه داد: به عنوان مثال درآمد سرانه در کشور عربستان به صورت حدودي بالغ بر 300 هزار دلار در سال است که از محل فروش نفت و
سایر موارد تأمین می شود. با این حجم سرمایه و ثروت، ما کشور عربستان را جزکشورهاي توسعه یافته نمی دانیم و طبق تعاریف بین المللی هم جز

 
این دسته از کشورها قرار نمی گیرد. 

دبیر شوراي راهبردي اشتغال و تأمین اجتماعی دبیرخانه شوراي عالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادي افزود: اما کشور هندوستان با درآمد سرانه 31 دلار
در سال جزو کشورهاي توسعه یافته محسوب می شود، اگر به شاخص هاي تولید در این 2 کشور دقت کنید. مشخص می شود که هندوستان از

 
محل افزایش تولید سرانه خودش را در باشگاه کشورهاي توسعه یافته قرار داده است. 

 
وي ادامه داد: لذا تأکید مقام معظم رهبري بر تولید ثروت از محل توجه به تولید داخلی کاملاً موضوعی علمی است. 

مرادپور گفت: در کشور ما بزرگ ترین هزینه درهر واحد تولیدي پرداخت حقوق و دستمزد کارگران است زیرا سیستم هاي خطوط اتوماتیک که
کاملاً مکانیزه هستند در ایران وجود ندارد، و عموماً تولید ما مبنی بر فعالیت نیروي انسانی است، یعنی در قیمت تمام شده هر کالا بیشترین سهم را

 
پرداخت هزینه دستمزد کارگران دارد. 

این مقام مسئول ادامه داد: قانون کار ما می گوید اگر کارگري توسط کارفرما به کار گرفته شود اما زمینه هاي موردنیاز جهت تولید براي او فراهم

 
نباشد و از این محل فعالیت نداشته باشد کارفرما مکلف است حقوق و دستمزد کارگر را کامل بپردازد. 

وي گفت: با توجه به موارد ذکرشده در حال حاضر معضلی به نام قطعی برق داریم که در زمان قطع برق کارفرما بدون این که از کارگر کار بگیرد و
کارگر خروجی براي او داشته باشد باید حقوق و دستمزد او را بپردازد. با این حساب بیشترین هزینه یعنی پرداخت حقوق و دستمزد به کارفرما
تحمیل می شود و این مستقیماً روي قیمت تمام شده کالاهاي تولیدي اثر می گذارد و وقتی این قیمت افزایش بی رویه پیدا می کند، کالاي تولیدي

 
قدرت رقابت پذیري را در بازار از دست می دهد. 

مراد پور گفت: کالاي گران در مقایسه با کالاي چینی ارزان قیمتی که در بازار به وفور یافت می شود دیگر نایی براي رقابت ندارد بنابراین کالاي
تولیدي کارفرما روي دستش مانده و کارفرما با مشکلاتی از قبیل انباشت بدهی ها، حقوق معوقه، بحران مالی مواجه شده و نهایتاً از مدار تولید خارج

 
می شود. 

دبیر شوراي راهبردي اشتغال و تامین اجتماعی دبیرخانه شوراي عالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادي ادامه داد: واحد تولیدي پس از تعطیل شدن،

 
هزاران نفر کارگر شاغل آواره می شوند، حالا دیگر تبعات اجتماعی و ... بماند. 



وي گفت: در میدان عمل شاهد تعطیلی واحدهاي تولیدي هستیم و دستگاه اجرایی کشور اولویت بندي درست ندارد، و مسائل مربوط به وین در

 
اولویت اول است.. 

مرادرپور ادامه داد: براي آن ها مهم بود که چگونه نفت بیشتري بفروشند. خام فروشی نفت که افتخار ندارد کشورهایی مثل چین نفت خام ما را می

 
خرند و به صنایع پتروشیمی و موادي تبدیل می کنند که دوباره 10 برابر قیمت نفت خام به خودمان می فروشند. 

وي بیان کرد: این ها آن چیزهایی است که مغفول مانده و کتمان شده بود و حاصل آن بحران هاي موجود در کشور است بنابراین قطعی برق صرفاً

 
این که ما مصرف بیش از نیاز داریم نیست و همه می دانیم که بیشترین مصرف برق در واحدهاي صنعتی و تولیدي است. 

مرادپور گفت: سرمایه گذاري بخش خصوصی در امر تولید برق را برنتافتند، چند شرکت بزرگ و شخصیت حقوقی داخلی کشور براي تاسیس نیروگاه

 
هاي برق اعلام آمادگی کردند، اما نگذاشتند این اتفاق بیفتد. 

 
بیشتر بخوانید: افزایش 2.5 برابري تولید برق به میزان 713 مگاوات 

انتهاي پیام/



یک قرن فاصله تا خانه دار شدن دهک اولی ها

منبع: میزانشماره خبر:  302  |  تاریخ: 1400/05/09

آثار تورمی و اقتصادي یک دهه اخیر باعث شده است دهک هاي یک و دو جامعه 101 سال تا صاحب خانه شدن فاصله پیدا کنند.

خبرگزاري میزان _ روزنامه جوان نوشت: فاصله 100 ساله دهک اول تا خانه دار شدن بیانگر آن است که اشتغال سیاستگذار عمومی به مقوله

 
بنگاهداري، شرکت داري و مسائل جناحی، حزبی، صنفی و گروهی وضعیت بغرنجی براي مردم پدید آورده است. 

دولتی که مسکن مهر را مزخرف و قوطی کبریت می خواند، به شکلی اقتصاد داري کرد که به گفته یکی از مدیران بانکی دهک اول براي خانه دار
شدن باید یک قرن پس انداز کند، با چنین وضعیتی این سؤال ذهن را مشغول می کند که سیاستگذار اقتصادي براي چه اشخاصی سیاستگذاري می

 
کند، زیرا در بسیاري از بخش ها مردم در حال حذف شدن از بازار و فعالیت هاي اقتصادي هستند. 

دولتی که از سال 92 تا کنون تمام تخم مرغ هایش را در سبد برجام گذاشت تا به تصور دستیابی به سرمایه خارجی علاوه بر ترمیم استهلاك اقتصاد
ایران و تأمین هزینه هاي جاري کشور، پیشرفت و توسعه نیز براي مردم به همراه آورد، چنان تورم، بدهی و خروج سرمایه از کشور و همچنین خروج
سرمایه از بخش هاي مولد تولیدي براي کشور رقم زد که به فرض عملیاتی شدن سیاست هاي صحیح در اقتصاد و تأمین سرمایه لازم و کافی براي
این منظور حداقل هشت سال زمان می برد تا به سال 92 بازگردیم، از این رو برخی از کارشناسان به مزاح می گویند دولت روحانی 16 ساله بود و
هزینه فرصت از دست رفته در این دولت 16 سال است تا اقتصاد به وضعیت سال 92 بازگردد. براي درك آنچه در این سال ها گذشت باید گفت
مسکن مهري که می توانست با یک آورده نقدي اندك و تسهیلات بانکی آرزوي خانه دار شدن مردم را محقق کند، هم اکنون بین 500 میلیون

 
تومان تا یک میلیارد تومان قیمت دارد و با نرخ هاي کنونی مسکن خانه دار شدن براي بسیاري از خانوار ها آرزویی دست نیافتی است. 

آثار سیاست هاي روحانی می ماند سیاست هایی هم که به تولید تورم و رکود در اقتصاد می انجامید نیز نشان از آن دارد که تبعات منفی سیاست
هاي دولت حسن روحانی در بعد افزایش هزینه هاي جاري کشور بدون تأمین منابع مناسب و همچنین انحراف در بانکداري و پرداخت سود هاي
محقق نشده در بانک ها و اشتغال بیش از اندازه دولت، بانک ها، بیمه ها و برخی از مجموعه هاي عمومی غیر دولتی به مقوله بنگاهداري و شرکت
داري عملاً در ماه هاي ابتدایی دولت سیزدهم جاري و ساري می باشد. از این رو از دولت سیزدهم نباید انتظار داشت که به یکباره بتواند به شکل
معجزه آسا تغییري در وضعیت اقتصاد ایران پدید آورد، زیرا هزینه استهلاك و بدهی هاي برجاي مانده از دولت حسن روحانی آنقدر قابل ملاحظه

 
است که تأمین هزینه هاي جاري کشور از محل هاي غیر تورمی به مثابه شکستن شاخ غول است. 

برنامه آیت االله رئیسی براي مسکن واقع بینانه است در این بین مدیرعامل بانک مسکن با اشاره به برنامه دولت سیزدهم براي ساخت سالانه یک

 
میلیون مسکن گفت: این برنامه با توجه به ظرفیت هاي داخلی به راحتی عملیاتی می شود. 

محمود شایان در گفتگو با تسنیم اظهار کرد: یکی از اقدامات خوبی که در دولت نهم و دهم در خصوص تأمین مسکن اقشار محروم صورت گرفت،

 
اجراي طرح مسکن مهر بود. در این طرح 8/2 میلیون واحد مسکونی ساخته شد. 

مدیر عامل بانک مسکن با اشاره به اینکه این نوع نگاه ضرر زیادي به مسکن مهر و اقشار هدف وارد کرد، گفت: در یک مقطعی می شد مسکن مهر را
با متري 500 هزار تومان تکمیل کرد و تحویل داد. در واقع یک فرصت خوب و طلایی براي ورود مسکن مهر به بازار بود که آن را از دست دادیم.

 
وقتی این اتفاق نیفتاد، تکمیل مسکن مهر به تأخیر افتاد. 

یک قرن پس انداز براي خرید مسکن وي یادآور شد: طبق آمار براي دهک هاي یک و دو جامعه 101 سال زمان نیاز است تا بتوانند خانه دار شوند.
به عبارت دیگر با قیمت کنونی مسکن این دهک ها باید بیش از یک قرن درآمد هاي خود را پس انداز کنند تا بتوانند صاحبخانه شوند. براي برآورده



کردن آرزوي این اقشار، طبق قانون اساسی دولت باید ورود کند و شهرداري ها وظایف خود را انجام دهند و براي این اقشار واحد مسکونی متناسب

 
ساخته شود. 

ناتوانی وزارت راه در صاحبخانه کردن 2/1 میلیون خانوار با گذشت پنج ماه از سال 1400، عملکرد وزارت راه و شهرسازي براي معرفی 2/1 میلیون
متقاضی تسهیلات ساخت مسکن به نظام بانکی صفر مطلق است. به گزارش فارس، کاهش سهم ساخت مسکن از سبد تسهیلات پرداختی بانک هاي
کشور، یکی از دلایل تشدید رکود ساخت و ساز در بازار این کالاي مورد نیاز مردم است. در شرایطی که سهم مسکن از تسهیلات پرداختی نظام
بانکی در سال 90 به بیشتر از 17 درصد می رسید، این سهم در سه ماهه ابتدایی سال 1400 به 4 درصد کاهش پیدا کرده است. این در حالی است
که سهم بخش ساخت مسکن در قالب رده ایجاد از کل تسهیلات پرداختی بهار سال 1400 از یک درصد فراتر نمی رود. بی توجهی مطلق نظام
بانکی به پرداخت سهم ساخت مسکن از تسهیلات در شرایطی اتفاق می افتد که مجلس شوراي اسلامی در قالب بند «الف» تبصره 18 قانون بودجه
سال 1400، نظام بانکی را به پرداخت 360 هزار میلیارد تومان تسهیلات براي حوزه ساخت مسکن مکلف کرده بود. بنابر جزئیات بند «الف» تبصره
18 قانون بودجه سال 1400، کلیه بانک ها و مؤسسات اعتباري غیربانکی موظفند، براي احداث و نوسازي 400 هزار واحد مسکن روستایی و شهر
هاي کمتر از 25 هزار نفر جمعیت و همچنین 800 هزار واحد مسکن شهري (با اولویت محلات و مناطق محروم) نسبت به پرداخت 360 هزار

 
میلیارد تومان تسهیلات ساخت مسکن معادل 20 درصد تسهیلات نظام بانکی به افراد واجد شرایط اقدام کنند. 

اقدام غیرقانونی شوراي پول و اعتبار و بی تفاوتی وزارت راه به تسهیلات مسکن بر اساس آخرین اطلاعات رسیده خبرگزاري فارس، بانک مرکزي در
تاریخ 15 فروردین سال 1400 سهمیه هر بانک براي اخذ تسهیلات را مشخص کرد. علاوه بر این به استناد متن قانون، بانک مرکزي مکلف بود، تا
انتهاي فروردین ماه نسبت به راه اندازي سامانه برخط گزارش عملکرد بانک در ارتباط با پرداخت این تسهیلات اقدام کند، اما تا کنون اخباري مبنی

 
بر راه اندازي این سامانه به گوش نرسیده است. 

پس از تعیین سهم هر بانک براي پرداخت تسهیلات 360 هزار میلیاردي ساخت مسکن، در 15 خرداد 1400 شوراي پول و اعتبار در قالب مصوبه اي
سقف پرداخت تسهیلات در مناطق شهري را 250 میلیون تومان و سقف تسهیلات پرداختی در مناطق روستایی را 100 میلیون تومان تعیین کرد.
تعیین سقف تسهیلات ساخت مسکن موضوع قانون بودجه 1400 در شرایطی تعیین می شود که بر اساس متن صریح قانون، سقف تسهیلات 300

 
میلیون تومان تعیین شده و شوراي پول و اعتبار با تعیین سقف جدید برخلاف قانون عمل کرده است. 

عملکرد وزارت راه در تأمین مالی ساخت مسکن موضوع قانون بودجه علاوه بر تخلف آشکار شوراي پول و اعتبار از متن صریح قانون و همچنین
اهمال بانک مرکزي از اجراي دقیق این بند از تبصره 18 بودجه 1400 از جمله تخلف در راه اندازي سامانه برخط گزارش عملکرد، دولت و در رأس

 
آن وزارت راه و شهرسازي به عنوان وزارتخانه مجري این طرح عملکرد بسیار نامطلوبی در این حوزه از خود به جا گذاشت. 

بر اساس اطلاعات موجود وزارت راه و شهرسازي با گذشت پنج ماه از ابتداي سال 1400، هنوز یک متقاضی واجد شرایط براي دریافت تسهیلات

 
ساخت مسکن موضوع بند «الف» تبصره 18 قانون بودجه به بانک ها معرفی نکرده است. 

به عبارت دیگر در شرایطی که این تسهیلات در یک سال باید به 2/1 میلیون خانوار تعلق بگیرد، اما آمار وزارت راه و شهرسازي در پنج ماه ابتدایی

 
سال جاري در این حوزه صفر مطلق است. 

 
- بیشتر بخوانید: بازار مسکن؛ چالشی سنگین براي دولت سیزدهم انتهاي پیام/ 

خبرگزاري میزان: انتشار مطالب و اخبار تحلیلی سایر رسانه هاي داخلی و خارجی لزوماً به معناي تایید محتواي آن نیست و صرفاً جهت اطلاع
کاربران از فضاي رسانه اي منتشر می شود.



آزادسازي منابع بلوکه شده؛ فرصت یا تهدید

منبع: روزنامه آراز آذربایجانشماره خبر:  303  |  تاریخ: 1400/05/09

گروه اقتصادي: آزاد سازي منابع بلوکه شده ایران در برخی از کشورها درحالی مطرح است که نگرانی برخی کارشناسان در خصوص نحوه
مصرف این دارایی شدت گرفته است.اخیراً مقامات آمریکایی اعلام کرده اند معافیت قبلی براي ازادسازي منابع بلوکه شده ایران در کره و

ژاپن را براي 90 روز دیگر تمدید کرده اند.منابع آگاه ...

گروه اقتصادي: آزاد سازي منابع بلوکه شده ایران در برخی از کشورها درحالی مطرح است که نگرانی برخی کارشناسان در خصوص نحوه

 
مصرف این دارایی شدت گرفته است. 

 
اخیراً مقامات آمریکایی اعلام کرده اند معافیت قبلی براي ازادسازي منابع بلوکه شده ایران در کره و ژاپن را براي 90 روز دیگر تمدید کرده اند. 

منابع آگاه میزان منابع بلوکه شده ایران در این دو کشور را 15 میلیارد دلار برآورد می کنند. اگرچه این معافیت در سه ماه گذشته نیز بی اثر بود و
منجر به آزاد شدن منابع ایران نشد، اما با این وجود کارشناسان درباره نحوه هزینه کرد آن نکات قابل تأملی مطرح می کنند. عموماً نحوه مواجه
دولت با منابع ارزي دچار ناکارآمدي و بی تدبیري بوده و نتایجی، چون رکود اقتصادي را به ارمغان آورده است. با نگاهی به پیشینه عملکرد دولت در
این زمینه می توان شاهد نمونه هایی از این دست مدیریت شد. در سال هاي گذشته منابع آزاد شده کشور به چند روش مورد بهره برداري قرار
گرفته است. این منابع عموماً در جهت واردات کالا هاي مصرفی (از گوشت و مرغ تا پوشاك و …) جهت تنظیم و تعدیل قیمت ها در بازار داخلی،
سرکوب نرخ ارز در بازار با ارز پاشی هاي گسترده و یا تسعیر منابع ارزي به ریال در قالب بودجه عمومی و اجبار بانک مرکزي براي خلق ریال مورد

 
استفاده قرار گرفته است. 

 
آزادسازي منابع بلوکه شده؛ فرصت یا تهدید؟! 

بازگشت دارایی هایی که عموماً با فروشِ نفت و میعانات گازي، حاصل و در کشور مقصد بلوکه شده است، حسن اتفاقی در جهت افزایش درآمد هاي
ارزي کشور به حساب می آید. اما بهره برداري غیراصولی از این منابع در جهت اقدامات نمایشی موجب شکل گیري معضلات جدید در اقتصاد کشور

 
می شود. 

عدم تکرار تجربه بهره برداري غیر اصولی از منابع ارزي حاصل از فروش نفت و گاز در دو دوره مختلف در دوران معاصر یکی در سال هاي دهه هشتاد
به ویژه از نیمه این دهه به بعد و دیگري نیز در سال هاي ابتدایی دهه 90 به بعد بسیار حائز اهمیت است. دولت دهم و یازدهم و دوازدهم سرمست
از وفور درآمد هاي ارزي و فروش فراوان و بدون دردسر منابع فرانسلی نفت و گاز و میعانات گازي، به گونه اي منابع ارزي حاصل شده را هزینه
کردند که نه تنها معضلات ریشه اي اقتصاد کشور درمان نشد بلکه جهش نقدینگی؛ جهش تورم و شوك هاي ریالی بزرگی را در سال 91 (در نتیجه
اقدامات دهه 80) و نیز سال 96 تا 1400 (در نتیجه اقدامات ابتداي دهه 90) شاهد بودیم در حالی که هزینه کرد درست و اصولی تنها بخشی از این

 
منابع در راستاي جهش سرمایه ثابت در کشور و توسعه زیرساختها، براي رشد اقتصادي پایدار یک ملت کافی بود. 

 
راهبرد غلط دولت ها در هزینه کرد عوائد ارزي صادرات نفت چه بود و چه خساراتی به بار آورد؟ 

دولت ها غالباً عوائد حاصل از فروش گسترده نفت و گاز و به صورت کلی منابع ارزي حاصل شده از خام فروشی را در یک یا چند مورد از سرفصل

 
هاي ذیل هزینه می کنند: 

1٫ اعطاي ارز ترجیحی به واردکنندگان در قالب ارز 1226 تومانی انتهاي دهه 80 و یا ارز 4200 تومانی اواسط دهه 90 به بعد، در حالی که نرخ ارز
در بازار چند برابر این نرخ هاست: بدیهی است چنین نرخ گذاري براي ارز علاوه بر اینکه رانت بزرگی را در اختیار واردکننده قرار می دهد و فعالان
اقتصادي را براي بهره مندي از این رانت بزرگ به سمت "واردکننده شدن" و خروج از بخش واقعی اقتصادي یعنی تولید داخلی سوق می دهد،

 
موجب می شود رقابت پذیري تولید داخلی از بین رفته و تولیدکننده داخلی را با رکود مواجه می کند. 

2٫ استفاده از منابع ارزي حاصل شده در بودجه عمومی کشور، که این مورد هم علاوه بر انکه در بسیاري از موارد بانک مرکزي را ناگزیر به خلق پایه
پولی و به تبع آن رشد نقدینگی و ایجاد تورم می کند، موجب وابستگی بیشتر بودجه به نفت شده و اثرگذاري تحریم هاي خارجی را بر اقتصاد کشور

 
عمیق تر می کند. 

3٫ واردات بی رویه کالا هاي مصرفی جهت تعدیل پوپولیستی قیمت ها در داخل: این مدل هزینه کرد نیز علاوه بر اینکه رکودي عمیق بر تولید
داخل تحمیل و سرمایه گذاري در جهت رونق تولید داخلی را از صرفه اقتصادي خارج می کند، موجب ایجاد ناپایداري در قیمت ها و پرتاب جهش
هاي قیمتی به آینده اي نزدیک شود چراکه هرگونه کاهش در درآمد هاي نفتی و به تبع ان منابع ارزي کشور، واردات کالاي مصرفی را با چالش



 
روبرو کرده و با توجه به رکود داخلی موجب بروز پدیده رکود تورمی پایدار در کشور می شود. 

4٫ سرکوب پوپولیستی نرخ ارز در داخل: این سیاست سراسر غلط که با هدف کاهش نرخ ارز و به تبع آن کنترل تورم با لنگر کردن نرخ ارز توسط
دولت ها در دستور کار قرار گرفت، به دلیل وابسته بودن به ارز هاي نفتی ناپایدار و تحریم پذیر، نه تنها باعث تثبیت پایدار نرخ ارز نشد بلکه جهش
هاي بزرگ ارزي و به تبع آن شوك هاي بزرگ تورمی را به آینده پرتاب کرد و علاوه بر آن صادرات غیر نفتی و رقابت پذیري تولید داخل در مقابل
تولیدکننده خارجی را هم به شدت تضعیف کرد و بستر مناسبی را براي دلالان فراهم نمود تا با تبدیل منابع ریالی خود به ارز سرکوب شده (ارزان)

 
خروج سرمایه سنگینی را از کشور رقم بزنند تا جایی که ایرانیان به رتبه اول خرید ملک در برخی کشور هاي همسایه دست یابند! 

اگرچه به اذعان یک منبع آگاه، دارایی هایی که در این فرصت 90 روزه شامل معافیت هستند سابقا براي واردات کشور مورد استفاده قرار گرفته اند و
ایران می تواند صرفاً از این منابع در جهت بازپرداخت بدهی هاي قبلی استفاده کند، اما تصمیم گیري و برنامه ریزي دولت در جهت بهره مندي

 
اصولی از فرصت هاي این چنینی و عدم اتلاف این منابع با اتخاذ راهبرد هاي غلط 4 گانه فوق، اهمیت فراوانی دارد. 

 
یک راهبرد اشتباه و صد ها معضل اقتصادي 

تمامی راهبرد هاي اشتباه فوق و آثار آن، خود را در کاهش نرخ سرمایه گذاري داخلی و به تبع آن کاهش تشکیل سرمایه ثابت (مانند ماشین آلات و
ساختمان و کارخانه و تجهیزات سرمایه اي) در کشور نشان می دهد. وقتی سرمایه گذاري به معناي تشکیل سرمایه ثابت روند نزولی را طی کند،
طبیعی است که رکود، بیکاري تورم ناشی از کمبود عرضه و کاهش سطح تولید و به تبع آن خروج سرمایه از بخش هاي واقعی اقتصاد را به بار

 
خواهد آورد. 

نکته جالب اینکه آمار ها نشان می دهد در سال هایی که با وفور درآمد هاي ارزي مواجه بوده ایم یعنی سال هاي دهه 80، به دلیل اتخاذ راهبرد
هاي اشتباه ذکر شده، روند نزولی در نسبت تشکیل سرمایه جدید به موجودي سرمایه در کشور را مشاهده کردیم. طبق بررسی هاي صورت گرفته،

 
نسبت سرمایه گذاري جدید به موجودي سرمایه کشور طی سال هاي اخیر از حدود 9 درصد، به کمتر از 5 درصد در سال 98 تنزل پیدا کرده است. 
اما تبعات این بی تدبیري ها به همینجا خلاصه نمی شود. سبقت گرفتن بی سابقه نرخ استهلاك از نرخ تشکیل سرمایه ثابت در سال 98، در کنار

 
رخداد هاي دیگر موجب رکود مزمن اقتصادي، بیکاري و عدم دستیابی به رشد پایدار اقتصادي در کشور شده است. 

 
راهبرد هایی براي دولت 13 ام در جهت استفاده صحیح از منابع ارزي 

به عقیده بسیاري از صاحب نظران می توان از این درآمد هاي به دست آمده در جهت تقویت اقتصاد کشور و توسعه زیرساختها، به خوبی بهره برد.
یکی از پیشنهاد هاي مطرح شده، صرف درامد هاي ارزي حاصل از صادرات نفت و گاز و منابع فرانسلی، در راستاي سرمایه گذاري در تولید و
همچنین تشکیل سرمایه ثابت به عنوان لازمه ارتقاي تولید در بخش واقعی اقتصاد و ایجاد اشتغال است. راهکار دیگر نیز پرهیز از صرف درآمد هاي
حاصل از صادرات منابع فرانسلی در جهت اعطاي رانت هاي ارزي 4200 تومانی، واردات کالا هاي مصرفی و ارزپاشی مورد تاکید قرار گرفته
است.یکی دیگر از راهبرد هاي مغفول مانده که دولت 13 ام باید آن را احیا کند، جدایی بودجه ارزي از بودجه ریالی و به تبع آن جلوگیري از تحت
تأثیر قرارگرفتن سیاست هاي پولی نظیر خلق پایه پولی توسط بانک مرکزي از میزان درامد هاي ارزي حاصل از فروش منابع فرانسلی نظیر نفت و
گاز است که لازمه استقلال بانک مرکزي و به تبع آن کنترل رشد نقدینگی و مهار تورم می باشد، ضمن انکه دولت را نیز ناگزیر به هزینه کرد منابع
ارزي براي رشد سرمایه ثابت در راستاي رشد تولید، به جاي هزینه کرد و اتلاف این منابع فرانسلی جهت مخارج جاري خواهد کرد و به دنبال آن

 
دولت را به سمت پایدار سازي منابع بودجه ریالی با اصلاح در سیستم هاي مالیاتی و … سوق خواهد داد. 

در این رابطه. مهدي خوشخوي، کارشناس مرکز مطالعات راهبردي مجمع تشخیص مصلحت نظام در گفتگو با خبرنگار مهر در خصوص اقدامات لازم
در جهت بهره برداري صحیح از منابع ارزي گفت: اولین اتفاق این است که ما باید نظام ارزي کشورمان را اصلاح کنیم. براي این هدف نیز باید
سیاست گذاري ارزي که اکنون دست بانک مرکزي است را از سیاست_گذاري پولی که ازقضا وظیفه بانک مرکزي است، تفکیک کنیم. یعنی از
اساس مقوله اي به نام دارایی هاي خارجی دولت نزد بانک مرکزي که بخش عمده اي از پایه پولی ما را تشکیل داده است، براي همیشه از ترازنامه

 
بانک مرکزي خارج شود تا تداخل سیاست گذاري ارزي و پولی از بین برود. 

وي ادامه داد: زمانی که این اقدام صورت گرفته باشد، اما دولت همچنان دنبال ریالی سازي ارز ها باشد، به جاي بانک مرکزي به بازار روي می آورد و

 
سرکوب نرخ ارز تبعات حاصل از آن را ایجاد می کند. در گام دوم باید بودجه ارزي تعریف کنیم. 

زمانی که به عنوان قائده مطرح می کنیم که نباید ارز نفت به ریال تبدیل شود، پس باید راهکاري براي مصرف آن ارائه دهیم و آن هم تعریف بودجه
ارزي است. یعنی شرایطی ایجاد شود که لزومی براي تبدیل ارز به ریال وجود نداشته باشد. این بودجه ارزي نیز به دو بخش بودجه ارزي جاري و

 
بودجه ارزي عمرانی، توسعه اي و زیرساختی تقسیم می شود. 

بودجه ارزي را باید فقط در حوزه عمران و توسعه اي تعریف کنیم، زیرا این منابع باید همه نسل هارا منتفع کند و از طرفی مصرف آن ها در مصارف

 
جاري به معناي تکرار اشتباهات گذشته در سطح کوچک تر است. 

به گزارش آراز آذربایجان به نقل از شعار سال، خوشخوي در رابطه با نهادي که مسئول انجام این اقدامات باشد تشریح کرد: سازمان برنامه و صندوق
توسعه هیچکدام نقش اصلی خود را ایفا نکرده و کارایی لازم را ندارند؛ بنابراین نیازمند یک نهاد متولی امور عمرانی و توسعه اي در کشور هستیم.



نکته جالب این است که ما سابقا در دهه 60 قانون بودجه ارزي داشتیم، اما متأسفانه اوایل دهه 70 شوراي نگهبان به واسطه یک سوءبرداشت این
قانون را لغو کرد با این توجیه که استقلال کشور اقتضا می کند که ما بر اساس پول ملی خودمان بودجه ریالی تعریف کنیم و پول ارزي با استقلال ما

 
منافات دارد؛ بنابراین به نظر می رسد ضرورت دارد قانون بودجه ارزي دوباره مورد توجه قرار گیرد. 

Arazazarbaijan.aghtesadi@gmail.com



آیا از "تبلیغات وقت گیر بین سریال ها" هم سهم رایگانی به تولید ایرانی می رسد

منبع: روزنامه آراز آذربایجانشماره خبر:  304  |  تاریخ: 1400/05/09

گروه فرهنگی: مردم در کنار نقد محتوایی که به برخی از برنامه ها و سریال هاي تلویزیون دارند، به خاطر آگهی هاي بازرگانی طولانی و
خسته کننده، در اکثر اوقات تصمیم می گیرند آن برنامه و سریال مورد علاقه شان را هم به خاطر تعددِ آگهی هاي بازرگانی نبینند. علی

عسکري رئیس صدا و سیما در دیدار با اعضاي ...

گروه فرهنگی: مردم در کنار نقد محتوایی که به برخی از برنامه ها و سریال هاي تلویزیون دارند، به خاطر آگهی هاي بازرگانی طولانی و خسته
کننده، در اکثر اوقات تصمیم می گیرند آن برنامه و سریال مورد علاقه شان را هم به خاطر تعددِ آگهی هاي بازرگانی نبینند. علی عسکري رئیس
صدا و سیما در دیدار با اعضاي کمیسیون صنایع و معادن مجلس شوراي اسلامی حرف هاي قابل توجهی را درباره حمایتِ رسانه ملّی از تولید ملی و
حمایت از کالاي ایرانی مطرح کرده است. او با اشاره به اینکه در این چند سال بهترین تولیدات رسانه ملی به موضوع تولید و صنعت پرداخته اند،
گفته است: در همه برنامه ها و حتی در خبرها، جلوه اي از پیشرفت کشور به تصویر کشیده می شود و سعی می کنیم رسانه ملی همواره تصویرگر

 
حرکت روبه جلوي کشور باشد. 

علی عسکري با تأکید بر اینکه برنامه هاي رسانه ملّی براي بالا بردن انگیزه تولیدکنندگان داخلی است، گفت: رسانه ملی برنامه هاي متعددي در این
زمینه در نظر گرفته است؛ مثلاً در برنامه »میدان« افرادي نظیر پرورش دهندگان کرم ابریشم یا صیفی کارها و... را که در کارشان موفق بودند،
معرفی کردیم که این کار نشان می دهد بدون دخالت کشور خارجی هم می توان به تولید و فعالیت پرداخت؛ مثلاً در شبکه ایران کالا تولیدکنندگان
طی یک رقابت سالم براي یکدیگر رجز می خوانند و تولید خود را در معرض دید مردم قرار می دهند که خیلی ها طی همین فرایند دیده شده و

 
رشد کرده اند، کسانی که از یک تولیدي کوچک آغاز کرده و امروز به جایگاه هاي خوبی رسیده اند. 

رئیس صداوسیما همچنین به تبلیغات رایگان اشاره کرد که بارها مورد سؤال خیلی از رسانه ها بوده که به چه شرکت ها و کارخانجات و مؤسسه هاي
تولیدي تعلق می گیرد. او در این دیدار با اشاره به این تبلیغ رایگان، گفت: براي این کارخانه ها آنونس تبلیغاتی رایگان ساختیم و با مدیرانشان گفت
وگو کردیم، تولیدکنندگانی که به علت محدودیت مالی، حتی قادر نبودند در روزنامه یک صفحه تبلیغات بکنند. انصافاً رسانه ملی در بحث تولیدات

 
داخلی کارهاي بسیاري کرده است، چون اعتقادم این است که ایران باید به یک کشور پیشرفته صنعتی تبدیل شود. 

او با اشاره به گزارش هاي تحقیقی که در خبر تلویزیون پخش می شود، گفت: این روزها رسانه ملی برنامه اي با نام »خبرنگاري تحقیقی« دارد که
هفته اي دو بار پخش می شود، مثلاً موضوع صادرات سنگ به چین یا صادرات گازوئیل به فلان کشور را بررسی می کند. شما با تعیین کردن یک
رابط می توانید در این زمینه به ما کمک کنید که موضوعات را به ما اطلاع دهید تا دوستان خبرنگار تحقیقی ما بیایند و شما هم شواهد و مستندات
خود را عرضه کنید و با همکاري هم به تولید بسته هاي گزارشی برسیم تا بتوانیم مؤثر باشیم و گرهی از مشکلات کشور باز کنیم.علی عسکري با
اشاره به اثرگذاري تبلیغات رسانه ملی در زمینه تولید گفت: خیلی از کارخانه ها در حال کارند، اما به محض تبلیغ در رسانه ملی یک خیزش بلند

 
براي آن ها رخ می دهد و این نشان دهنده اثر بالاي تبلیغ در رسانه ملی است. 

وي از دو برنامه ویژه رسانه ملی در زمینه تولید که قرار است پخش شود، خبر داد و افزود: رسانه ملی در این زمینه دو برنامه ویژه دارد؛ نخست
پرداختن به شرکت هاي دانش بنیان که در شبکه 3 پخش خواهد شد و دوم شبکه هاي علم و فناوري که به زودي شاهد آن ها خواهیم بود.رئیس

 
رسانه ملی سپس توصیه کرد: در زمینه پشتیبانی از تولید شبکه هاي استانی نیز فعال باشند. 

وي با تأکید بر اهمیت کیفیت در تولید گفت: نکته اي که بسیار مهم است و باید به آن توجه شود، کیفیت است، هرچند تاکنون زیاد روي موضوع
کیفیت تمرکز نکرده ایم، اما اگر کیفیت کالاها بالا برود، صادرات رشد می کند؛ پس باید روي تولیدات تمرکز کنیم تا تولیدات در سطح و تراز جهانی

 
باشد، زیرا در این صورت به بلوغ کامل خواهیم رسید. 

صحبت هاي رئیس صداوسیما در حمایت از تولید و تولیدکنندگان و شعار سال (تولید پشتیبانی ها، مانع زدایی ها) قابل توجه و تأمل است. چرا که
او از حمایتِ تولیدکنندگان و آنونس رایگان و دامنه تبلیغاتی می گوید که دربِ آن به رويِ تولیدکنندگان باز است. اما بسیاري از تولیدکنندگان و
صاحبان سرمایه داخلی اند که نسبت به تبلیغات گسترده برخی از برندهاي تبلیغاتی گلایه دارند و از رسانه ملّی درخواست می کنند در به روي شان

 
باز کند و بتوانند آن ها هم کالایشان را در معرضِ نگاه مخاطبان قرار دهند. 

مردم وقتی تلویزیون را روشن می کنند و در کنار نقد محتوایی به برخی از برنامه ها و سریال ها آگهی هاي بازرگانی مشاهده می شود که نه تنها به
تعبیر برخی رنگ آمیزي و تنوع روي آنتن ایجاد نمی کند بلکه مردم را خسته و آزرده کرده و در اکثر اوقات تصمیم می گیرند آن برنامه و سریال



مورد علاقه شان را هم به خاطر تعددِ پخش آگهی هاي بازرگانی، نبینند. البته این انتقاد بارها از سويِ شوراي نظارت بر صدا و سیما هم مطرح شده
که چرا آنتنِ سیما یکسره در اختیار آگهی هاي بازرگانی است؟ البته بحثِ آگهی بازرگانی، حمایت از تولید و تولیدکننده در رسانه ملّی نیازمند شفاف
سازي بیشتري است که تا امروز هیچ کدام از مسئولین مربوطه درباره قراردادها و نوعِ تبلیغات و آژانس هاي تبلیغاتی منتسب به رسانه ملّی صحبتی

 
نکرده اند؛ از طرفی هم باید خروجی آنتن را بررسی کرد که چقدر با بودجه هاي تخصیص داده شده، همخوانی دارند. 

البته در کنار این صحبت ها، باید توجه داشت که "دولت بخشی از بودجه سازمان صداوسیما را منوط به تبلیغات کرده، حال باید این سؤال را پاسخ
داد که از تولید داخل با تبلیغات رایگان حمایت کنیم یا اینکه نگاه اقتصادي به تبلیغات داشته باشیم؟" در عین حال مسئولین مربوطه باید بیشتر
حواس شان به مخاطب باشد؛ اغواگري و گستردگی تبلیغات، مخاطب را خسته کرده است. واقعاً مردم از تعدد پخشِ آگهی بازرگانی مخصوصاً برخی
از تبلیغات اصطلاحاً روي اعصابِ بیننده، ناراحت اند و می گویند "حق ندارید وقت مخاطب را با تبلیغات بگیرید، بلکه باید برنامه با محتوا به مخاطب

 
نشان دهید." 

تلویزیون باید جاي امنی براي خانواده ها باشد برنامه ها و سریال هایش را درست پیش ببرد و از همه مهم تر ناظرین و کارشناسان اندیشه ورزي
داشته باشد که نگذارند رسانه ملّی به جاي دانشگاه شدن به سمت بازار شدن پیش برود. عباس مهدوي مهر مدیرکل بازرگانی صداوسیما در این
جلسه به قراردادهاي تبلیغاتی 100 درصد رایگان اشاره کرد و گفت: از سال 1396 تاکنون بر اساس دستور رئیس رسانه ملی براي تمامی
تولیدکنندگان کشور به میزان حقوق و مزایایی که پرداخت می کنند تا سقف 20 میلیارد تومان قراردادهاي تبلیغاتی 100 درصد رایگان منعقد می
شود و بخش زیادي از همین تبلیغاتی که این روزها پخش می شود، آن هم بدون هیچ گونه آرم و علامت، خود یک نوع حمایت از تولید داخل است

 
که این بودجه هرساله در اختیار تولیدکنندگان قرار می گیرد. 

وي با اشاره به تسهیلات ویژه رسانه ملی براي تولیدکنندگان گفت: به همه صادرکنندگان نمونه کشوري علاوه بر امتیازات، تبلیغات رایگان اعطا می

 
شود و انتظار داریم که به کمک مجلس بتوانیم به برندسازي و به تولیدکنندگان و صادرکنندگان کمک کنیم. 

مهدوي مهر با بیان اینکه در حوزه بازرگانی می کوشیم تولیدکنندگان از همه ظرفیت ها استفاده کنند، گفت: رسانه ملی سالانه 3700 تولیدکننده را

 
حمایت می کند و قراردادهاي کاملاً رایگان با آن ها می بندد. 

صحبت هاي مهدوي مهر هم بحثِ ماجراي طرح تبلیغات رایگان در صداوسیما را یک بار دیگر مطرح می کند. فراخوانی که براي پخش رایگان آگهی
هاي محصولات و خدمات ایرانی در شبکه هاي صداوسیما پخش می شود؛ صاحبان کالا و خدمات ملی براي استفاده از این طرح و براي تولید
تیزرهاي تبلیغاتی و شرکت در طرح حمایت از کار و خدمات ایرانی می توانند به آژانس ها و کانون هاي تبلیغاتی که داراي مجوزهاي لازم و پروانه

 
فعالیت در حوزه تبلیغات اند، مراجعه کنند. 

هدف از این طرح که توسط اداره کل بازرگانی صداوسیما انجام می شود حمایت از کالا و خدمات ایرانی عنوان و در مقدمه آن به نامگذاري سال
1396 با عنوان »اقتصاد مقاومتی- تولید- اشتغال« اشاره شد.به گزارش آراز آذربایجان به نقل از تسنیم، البته با صحبت هاي امروزِ مهدوي مهر که به

 
چه کسانی اعطا می شود و با چه تسهیلاتی، مقداري از ابهامات گذشته برطرف شد. 

اما لازم است مسئولین مربوطه در بخش آگهی ها و تبلیغات بازرگانی صداوسیما درباره نحوه درآمدزایی رسانه ملی، طرح تبلیغات رایگان، قرارداد
درصد از فروش و خیلی از موارد دیگر به ابهامات موجود پاسخ دهند تا شاید بخشی از این شائبه هاي موجود در آگهی هاي بازرگانی و حضور پررنگِ

اسپانسرها برطرف شود.



غفلت از کار جهادي ناکامی به دنبال دارد

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  305  |  تاریخ: 1400/05/09

به گزارش خبرگزاري فارس از شیراز، حجت رحیمی در حضور
جمعی از مردم شیراز با اشاره به آیه اي از قرآن پیرامون جهاد و
مجاهدت در راه خدا، اظهار داشت: امروز با دلی سرشار از امید به
آینده و به نمایندگی از گروه هاي جهادي استان فارس سخن می
گویم; به برکت خون جهادگران آسمانی، هزاران نفر از جوانان این
مرز و بوم در جاي جاي کشور عزیزمان ایران، در حال مجاهدت و
تلاش براي پیشرفت و آبادانی کشور هستند و روز به روز به عمق و
دامنه حرکت هاي جهادي افزوده می شود تا جایی که جوانان

سایر کشورها در اقصی نقاط دنیا نیز با الگوگیري از جوانان مؤمن انقلابی ایران اسلامی می کوشند تا پرچم «لا اله الاّ االله» را به واسطه ي خدمت بی

 
منت به اهتزاز درآورند. 

مدیر گروه جهادي شهید مالکوم ایکس افزود: جهاد و شهادت دو واژه ناگسستنی از یکدیگر هستند و چه عظمتی بالاتر از اینکه در جهاد فی سبیل

 
االله و خدمت به محرومان، به فیض بزرگ شهادت نائل آییم. 

وي گفت: با صدور پیام 9ماده اي مقام عظماي ولایت (مدظله العالی) در سال 1398 خطاب به آحاد جهادگران ایران اسلامی، روح و جان تازه اي به
کالبد جوانان و عموم جهادگران کشور دمیده شد که در آن به جهادگران توصیه شد در کنار ارتقاء فکري و عملی، از خدمت رسانی یدي مانند تعمیر

 
دیوار و بامِ خانه ي پیرزن روستایی غفلت نکنند، عملی که به کارهاي بزرگ، برکت و نورانیت می دهد. 

رحیمی اظهار داشت: همچون امیر المومنین علی (علیه السلام) که روزها از امور مهم گذشتگان و آیندگان و جهان هستی سخن می گفتند و همان
وجود عظیم، شب ها کیسه هاي نان و خرما به دوش می کشیدند و به همسایگان و نیازمندان رسیدگی می کردند یعنی نه غفلت از خدمت به

 
همسایگان و نه غفلت از آرمانهاي بلند. 

وي تاکید کرد: در این پیام، رهبر معظم انقلاب کارِ جهادي را بدون نقطه پایان دانستند چرا که برخواسته از ایمان و به کار گیرنده ي ظرفیت
وجودي انسان است، پیامی که در آن، خدمت رسانی براي تحقق عدالت و پیشرفت و نیز اخلاق نیکو در خدمت رسانی، مطالبه رهبر انقلاب از گروه
هاي جهادي بود و در نهایت به گروه هاي جهادي نیز توصیه فرمودند که با یکدیگر و همین طور با دستگاه هاي پشتیبان ارتباط داشته باشند بی

 
آنکه دچار روابط اداري مرسوم و دست و پاگیر شوند. 

 
  

مدیر گروه جهادي مالکوم ایکس بیان کرد: تعداد گروه هاي جهادي با توجه به همین پیام 9 ماده اي، طی دو سال از 700 گروه به بیش از چهار هزار
گروه افزایش یافت و افزایش سطح کیفی گروه هاي جهادي در دستور کار مجمع جهادي و بسیج سازندگی استان قرار گرفت و ارتباط با مدیران

 
استان و کشور جهت تسهیل خدمت رسانی تسریع شد. 

 
  

رحیمی اضافه کرد: گروه هاي جهادي استان فارس، در حل بحران هاي طبیعی مانند زلزله کرمانشاه و سرپل ذهاب ، سیل سال 98 در شهرك
سعدي و سایر محله هاي شیراز و نیز سیل خوزستان ، لرستان، شمال کشور و سیستان و بلوچستان، به نمایندگی از آحاد مردم دلسوز استان فارس
حضور یافتند و اکنون، بسیاري از مردم آسیب دیده از بحران ها، مردم خطه فارس را به دستگیري از نیازمندان و دلسوزي مجاهدانه براي آسیب

دیدگان می شناسند. 



وي گفت: مردمی که 135هزار جهادگر را در مقابله با ویروس منحوس کرونا در قالب گروه هاي جهادي، بسیج کردند، از پایش ورودي هاي شهر تا
ضدعفونی معابر و آموزش همگانی گرفته تا انجام کمک هاي مومنانه و تامین و توزیع بسته هاي معیشتی، پرداخت بدهی هاي دفتري نیازمندان و
پرداخت اجاره بهاي منازل اقشار آسیب دیده از ویروس کرونا فرزندان شما در گروه هاي جهادي و بسیج سازندگی، 260 کارگاه تولید دستکش ، مواد

 
ضدعفونی و ماسک برپا کردند در روزهایی که حتی تحریم ماسک بودیم. 

این فعال جهادي بیان کرد: اگر بخواهم از خط مقدم مبارزه با این ویروس منحوس بگویم، باید از حضورگروه هاي جهادي با 650 نیروي جهادي  در
بیمارستان ها و کمک به کادر درمانی در 30 بیمارستان سطح استان که دوشادوش کادر درمان مفتخر به خدمت رسانی بی منت بودند بگویم
همچنین از تغسیل و تدفین متوفیان کرونایی در سطح استان که همه ما داغدار آنها هستیم  و البته در یوم الحساب، شهادت خواهند داد که 250

 
نیروي جهادگر چگونه با ایثار و اشک، آنان را با احترام در آخرین لحظات بدرقه نمودند. 

رحیمی گفت: گروه هاي جهادي در بسیج سازندگی استان فارس، طی سال گذشته در ساخت، تکمیل، بهسازي و مرمت 1000 پروژه عمرانی در
مناطق محروم مشارکت داشتند که این پروژه ها شامل ساخت خانه محرومین، حمام و سرویس بهداشتی، پروژه هاي آب رسانی، راه روستایی و امثال

 
اینها است. 

وي خاطرنشان کرد: رهبر معظم انقلاب، در پیام خود به گروه هاي جهادي، این گروه ها را محلی براي سود رساندن به خود جهادگران نیز دانستند و
دل کندن از بهره هاي شخصی براي بهره رساندن به دیگران را مایه ي روشنی دل، ذهن و اندیشه خود خدمت رسان ها دانستند که موجبات رضاي

 
الهی را جلب می کند. 

مدیر گروه جهادي مالکوم ایکس افزود: در تاریخ انقلاب اسلامی در مسائل گوناگون هر زمان که عمل جهادي صورت گرفت، پیروزي به دست آمد و
هر زمان که از حرکت جهادي غافل شد، ناکامی حاصل شد چرا که این گروه ها، ضمن ساختن کشور، در حال ساختن نسلی مومن و شاداب و دلسوز

 
براي کشور است. 

رحیمی ضمن تقدیر از مدیران نهادهاي گوناگون خطاب به برخی از آنها از طرف گروه هاي جهادي، گفته مدافعان خرمشهر را بازگو کرد و افزود:
آقایان! ما در گروه هاي جهادي و در تنگناهاي اقتصادي و تنوع فعالیت ها و با ظرفیت هاي فراوان تخصصی در حوزه هاي پزشکی، کارآفرینی،

 
فرهنگی، عمرانی و آب رسانی، جان براي دادن داریم، اما امکاناتِ جان دادن نداریم! 

 
وي ادامه داد: ما گاهی مشغولیم به باز کردن گره هایی که می تواند ایجاد نشود!  گره هایی که گشودنش با مجاهدت شما ممکن تر و سهل تر است. 

رحیمی گفت: ما کنار شما هستیم پس براي ساختن میهن اسلامی مان همت کنید و همت کنیم تا ریشه هاي برخی نابسامانی ها بخشکد و روزي
فرا رسد که گروه هاي جهادي به جاي توزیع ارزاق (که البته افتخار ماست) و رسیدگی به مشکلات مردم، به توسعه زیرساخت هاي تخصصی کشور

 
بپردازند. 

انتهاي پیام/س



حاکمیت یکدست اصولگرا و چالش هاي پیش روي رئیسی

منبع: انطباقشماره خبر:  306  |  تاریخ: 1400/05/09

به گزارش انطباق، ابراهیم رئیسی با کوهی از چالش ها براي صعود مواجه خواهد بود از بن بست در مذاکرات هسته اي تا تیره شدن روابط
ایران با امریکا و اروپا و اعتراضات مردم در داخل ایران.  هفته نامه مصري "اهرام ویکلی" در مقاله اي تحلیلی درباره چالش هاي پیش روي

رئیسی پس از برگزاري مراسم تحلیف می نویسد: ...

به گزارش انطباق، ابراهیم رئیسی با کوهی از چالش ها براي صعود
مواجه خواهد بود از بن بست در مذاکرات هسته اي تا تیره شدن
روابط ایران با امریکا و اروپا و اعتراضات مردم در داخل ایران.
 هفته نامه مصري "اهرام ویکلی" در مقاله اي تحلیلی درباره
چالش هاي پیش روي رئیسی پس از برگزاري مراسم تحلیف می

 
نویسد: "پس (...) 

به گزارش انطباق، ابراهیم رئیسی با کوهی از چالش ها براي صعود
مواجه خواهد بود از بن بست در مذاکرات هسته اي تا تیره شدن

 
روابط ایران با امریکا و اروپا و اعتراضات مردم در داخل ایران. 

 هفته نامه مصري "اهرام ویکلی" در مقاله اي تحلیلی درباره چالش هاي پیش روي رئیسی پس از برگزاري مراسم تحلیف می نویسد: "پس از مراسم
تحلیف ابراهیم رئیسی در تاریخ 3 آگوست تمام نهاد هاي سیاسی ایران تحت کنترل اصولگرایان خواهند بود. در نتیجه رئیس جمهوري تازه ایران

 
جایی براي پنهان شدن نخواهد داشت. 

او در شرایط فوق العاده و خاصی قدرت را در دست می گیرد؛ ایران درگیر کرونا است، بحران کمبود بی سابقه آب و وخیم شدن اوضاع اقتصادي با

 
نرخ تورم بالا، بیکاري و کاهش ارزش ریال کماکان ادامه دارد. 

علاوه بر چالش هاي داخلی، مذاکرات هسته اي متوقف شده و واشنگتن و کشور هاي اروپایی از ایران ناراضی هستند. دولت رئیسی با موانع بی
شماري مواجه خواهد بود؛ در مورد دستیابی به توافق هسته اي مشکل زمان بندي آن است، چرا که مذاکرات پیش از سپتامبر آینده برگزار نخواهد

 
شد. 

اگر کل تیم مذاکره کننده ایران تغییر کنند و رئیسی سرسختی نشان دهد، مذاکرات ممکن است تا 2022 میلادي ادامه یابد که سال برگزاري
انتخابات میان دوره اي کنگره خواهد بود. در آن برهه زمانی هر دو حزب جمهوري خواه و دموکرات در قبال ایران سخت گیري خواهند کرد. آن
زمان هر دو حزب خود را براي انتخابات ریاست جمهوري 2024 آماده خواهند کرد. یک دیپلمات اروپایی می گوید نگرانی اروپایی ها از نابودي برجام
است. به دلایل سیاسی داخلی، ایران با تاخیر در بازگشت به برجام قمار می کند. دولت بایدن با شور و شوق زیادي براي از سرگیري توافق هسته اي
وارد کارزار شد این اشتیاق او در حال سرد شدن است. اکنون براي اروپایی ها و امریکا اولویت هاي دیگري وجود دارند به خصوص مقابله با چین و

 
روسیه. ایران در آن زمان احتمالا در موضعی قرار خواهد گرفت که نتواند به آسانی جلب توجه کند. 

این نشریه در پایان می نویسد: " رئیس جمهوري تازه ایران به دنبال کم ترین میزان مشارکت در انتخابات ریاست جمهوري از سال 1979 میلادي
به این سو به قدرت می رسد. پایگاه راي دهندگان به رئیسی را مستضعفان محافظه کار تشکیل می دهند که از برنامه انتخاباتی او براي مبارزه با
فساد، بهبود وضعیت اقتصادي و اشتغال زایی حمایت کرده اند. چالش پیش روي رئیسی علاوه بر لزوم موفقیت در توافق هسته اي و لغو تحریم ها

چگونگی جلب حمایت طبقه متوسط شهري، بهبود اقتصاد و مقابله با کرونا و خشکسالی خواهد بود".





با حضور در دوره جامع تربیت مربی سواد رسانه اي، کد مدرسی دریافت کنید

منبع: ایسناشماره خبر:  307  |  تاریخ: 1400/05/09

نماینده انجمن سواد رسانه اي در استان قزوین گفت: انجمن سواد رسانه اي و دانشگاه سوره دوره جامع تربیت مربی سواد رسانه اي برگزار
می کند، نام شرکت کنندگان در دوره بعد از قبولی در آزمون، در بانک اطلاعاتی جامع اساتید، معلمان و مربیان سواد رسانه اي کشور در

سایت انجمن سواد رسانه اي ایران و سایت دانشگاه ...

آرزو یارکه سلخوري، با اشاره به دوره جامع تربیت مربی سواد
رسانه اي، تصریح کرد: در عصر جدید که عصر اطلاعاتی نام دارد
افراد جامعه تحت تأثیر بمباران هاي رسانه اي قرار دارند و رسانه
ها نقشی عمده در شکل گیري رفتار، عقاید، عواطف افراد به
خصوص روابط فردي و اجتماعی بازي می کنند، در این میان سواد
رسانه اي به عنوان یک مهارت یکی از کارآمدترین ابزارهاي

 
نظارتی هر کشور محسوب می شود. 

وي افزود: می توان گفت رسانه ها به نوبه خود، پایه و اساس
رفتارهاي جمعی را رقم می زنند و به طور ناخودآگاه بر سواد رسانه
اي مردم تأثیر می گذارند، مدیران رسانه ها در مواجهه با مخاطبان
خود باید در جهت افزایش و ارتقا سواد رسانه اي آن ها تلاش

 
کنند تا به عنوان یک رسانه قابل اعتماد شناخته شوند. 

نماینده انجمن سواد رسانه اي در استان قزوین اظهار کرد: با به کارگیري سواد رسانه اي، تسلط فرد در فهم خروجی رسانه افزایش پیدا می کند و
فرد به خوبی می داند از رسانه چه می خواهد و فعالانه به ارزیابی نقادانه محتواي آن می پردازد؛ به این منظور یادگیري و افزایش سواد رسانه اي به

 
عنوان مهارت و استفاده از رسانه هاي دیجیتال به عنوان یکی از تکنیک هاي نوین ارتباطی ضروري است. 

سلخوري یادآور شد: امروزه علاوه بر تربیت شهروندي براي یک جامعه ملی، نیاز آماده سازي شهروندان براي زندگی در جامعه جهانی به صورت یک
ضرورت تربیتی درآمده است، سواد رسانه اي مهارتی چندبعدي است که همه شهروندان، دانش آموزان، دانشجویان، اساتید دانشگاهی و اهالی رسانه

 
به آن نیاز دارند. 

وي افزود: در حال حاضر سواد رسانه اي به عنوان یکی از دروس اصلی در مدارس کشور آموزش داده می شود اما یکی از مشکلات موجود کمبود
مربی متخصص در حوزه سواد رسانه اي است، گاهی در مدارس از معلمان رشته هایی نظیر جغرافیا براي تدریس سواد رسانه استفاده می کنند، یا
برخی از مؤسسات خصوصی با استفاده از افرادي که بهره کمی از سواد رسانه اي دارند دوره هاي آموزشی سواد رسانه اي برگزار می کنند، ازاین رو

 
انجمن سواد رسانه اي ایران به همراه دانشگاه سوره اقدام به برگزاري دوره جامع تربیت مربی سواد رسانه اي کرده است. 

نماینده انجمن سواد رسانه اي در استان قزوین بیان کرد: هدف از برگزاري این دوره آموزش مجازي، پرورش و توانمندسازي مربیان، معلمان و اساتید
سواد رسانه اي به منظور تأمین نیاز کشور و استان هاي مختلف است، این دوره آموزشی شامل دو ترم است، ترم اول دوره افزایش مهارت هاي سواد

 
رسانه اي و ترم دوم دوره پیشرفته و تخصصی باهدف آماده سازي افراد براي تدریس سواد رسانه اي است. 

نماینده انجمن سواد رسانه اي در استان قزوین اظهار کرد: رسانه شناسی، مبانی تحلیل پیام هاي رسانه اي، مهارت هاي سواد رسانه اي و تفکر



انتقادي، سواد بصري، آشنایی با طراحی و تولید محتواي رسانه اي، سواد خبري، شیوه هاي اقناعی، جریان شناسی رسانه اي و تکنیک هاي عملیاتی
روانی، رسانه و سبک زندگی، کارگاه فناوري هاي نوین، خانواده و امنیت سایبري، کودك و رسانه و اخلاق کنشگري در شبکه هاي اجتماعی سرفصل

 
هاي ترم اول این دوره آموزشی را تشکیل می دهد. 

وي یادآور شد: همه شرکت کنندگان در دوره تربیت مربی سواد رسانه اي که موفق به گذراندن آزمون جامع و مصاحبه پایان این دوره شوند، علاوه
بر دریافت گواهی نامه معتبر از انجمن سواد رسانه اي ایران و دانشگاه سوره، کد مدرسی دریافت می کنند و می توانند با استفاده از این کد در دوره

 
هاي استانی انجمن سواد رسانه اي ایران تدریس کنند. 

سلخوري بیان کرد: نام افراد داراي کد مدرسی در بانک اطلاعاتی جامع اساتید، معلمان و مربیان سواد رسانه اي کشور در سایت انجمن سواد رسانه
اي ایران و سایت دانشگاه سوره باهدف ایجاد امکان اشتغال در دانشگاه ها، مدارس و ادارات به عنوان استاد و معلم سواد رسانه اي ثبت خواهد شد و
همه مراکزي که متقاضی مدرس سواد رسانه اي هستند می توانند با مراجعه به این فهرست از مدرسان مطمئن این مجموعه براي آموزش مهارت

 
هاي سواد رسانه اي بهره مند شوند. 

وي خاطرنشان کرد: امکان معادل سازي دروس این دوره با برخی دروس دوره کارشناسی ارشد دانشکده فرهنگ و ارتباطات دانشگاه سوره فراهم
شده است و این امر باعث کوتاه شدن دوره آموزشی کارشناسی ارشد و کاهش هزینه هاي دانشجویان دانشکده فرهنگ و ارتباطات دانشگاه سوره

 
خواهد شد. 

نماینده انجمن سواد رسانه اي در استان قزوین اظهار کرد: دوره جامع تربیت مربی سواد رسانه اي ایران 17 مردادماه 1400 آغاز و تا 21 شهریور
1400 ادامه خواهد داشت، علاقه مندان به شرکت در این دوره آموزشی می توانند با مراجعه به نشانی اینترنتی http://sooretc.com در این

 
دوره ثبت نام کنند. 

انتهاي پیام



تسهیلاتی که کام تولید را شیرین کرد!

منبع: بانکداري ایرانیشماره خبر:  308  |  تاریخ: 1400/05/09

بانک ملی ایران با تخصیص تسهیلات سرمایه در گردش به شرکت شهد قند و چند شرکت تولیدي دیگر، کام بازار تولید را شیرین کرد.

 
بانک ملی ایران با تخصیص تسهیلات سرمایه در گردش به شرکت شهد قند و چند شرکت تولیدي دیگر، کام بازار تولید را شیرین کرد. 

این بانک سرمایه موردنیاز بنگاه هاي تولیدي براي پرداخت هزینه هاي کوتاه مدت خود اعم از حقوق و دستمزد کارکنان و هزینه هاي جاري نظیر
آب، برق، گاز، خرید مواد اولیه، لوازم یدکی، ابزار کار و نقدینگی اتمام کالاي نیم ساخته یا در جریان ساخت را در قالب تسهیلات سرمایه در گردش

 
پرداخت می کند. 

بر همین اساس در یک سال گذشته بالغ بر 9 هزار و 37 میلیارد و 898 میلیون ریال تسهیلات سرمایه در گردش توسط شعبه مستقل مرکزي این

 
بانک به واحدهاي تولیدي پرداخت شده است. 

 
شرکت شهد قند یکی از این بنگاه هاست که در سال گذشته 320 میلیاد ریال تسهیلات سرمایه در گردش از بانک ملی ایران دریافت کرده است. 

این شرکت که از سال 1377 تاسیس شده است، سهم ویژه اي از بازار قند کله شکسته شده، شکر تصفیه شده و تافی و نبات را تامین می کند و
جلوگیري از خوابیدن خط تولید این شرکت، علاوه بر رونق تولید، اشتغال کارگر ایرانی را تضمین می کند.



اختتامیه مسابقات گفتمان دانشجویی دانشگاه در خراسان رضوي/ درخشش تیم دختران

دانشجو

شماره خبر:  309  |  تاریخ: 1400/05/09
منبع: دانشگاه جامع علمی

کاربردي

واحد استان خراسان رضوي - تیم دانشجویان دختر جهاد دانشگاهی مشهد برنده نهایی مرحله استانی چهارمین دوره مسابقات گفتمان
دانشجویی دانشگاه جامع علمی کاربردي دراستان خراسان رضوي شد

تیم دانشجویان دختر جهاد دانشگاهی مشهد برنده نهایی مرحله استانی چهارمین دوره مسابقات گفتمان دانشجویی دانشگاه جامع علمی

 
کاربردي دراستان خراسان رضوي شد 

 
 

به گزارش روابط عمومی دانشگاه جامع علمی کاربردي واحد استانی خراسان رضوي، مرحله نهایی استانی چهارمین دوره مسابقات گفتمان دانشجویی
دانشگاه جامع علمی کاربردي روز چهارشنبه 6 مردادماه با برتري تیم دختران دانشجو در سالن همایش هاي مرکز آموزش علمی کاربردي جهاد

 
دانشگاهی مشهد برگزار شد. 

در این دوره از مسابقات که با موضوع مهارت، کارآفرینی وجهش تولید برگزار شد حضور بانوان در بازار و فرصت اشتغال مردان، راهکار هاي جهش
تولید، تعامل بین المللی در حوزه هاي تجاري و اقتصادي و برگزاري آزمون هاي متمرکز دانشگاه از جمله موضوعاتی است که درباره آنها توسط

 
دانشجویان مناظره برگزار شد. 

در اولین مرحله این دوره از مسابقات گفتمان دانشجویی، 14 تیم از مراکز آموزش علمی کاربردي استان روز یکشنبه سوم مرداد به رقابت پرداختند
که در پایان هفت برنده به همراه بهترین تیم گروه بازنده به مرحله بعدي راه یافتند و روزهاي دوشنبه و سه شنبه  در رقابت براي راهیابی به مرحله
نهایی بین این هشت تیم ، تیم هاي تصمیم یار توس، تیم دختران جهاد دانشگاهی، تیم شکوه مهر و تیم پسران جهاد دانشگاهی  راهی مرحله نهایی
شدند تا براي  رقابت نهایی آماده شوند و سرانجام دانشگاه جامع علمی کاربردي  استان خراسان رضوي روز چهارشنبه 6 مرداد و در رقابت نهایی تیم
ها، با برتري تیم دانشجویان دختر جهاد دانشگاهی با عنوان برگزیده این دوره از مسابقات، تیم قهرمان چهارمین دوره مسابقات گفتمان دانشجویی
 خود را شناخت و تیم هاي تصمیم یار توس و تیم پسران جهاد دانشگاهی دوم و سوم شدند شایان ذکر است این دوره از مسابقات با رعایت کلیه
ضوابط و مقررات بهداشتی برگزار شد و درپایان با حضور تعدادي از روساي مراکز آموزش علمی کاربردي استان از تیم هاي منتخب تقدیر شد. تیم



 
هاي برنده راهی  مسابقات کشوري دانشگاه و مسابقات ملی گفتمان دانشجویی خواهند شد 

 
 

 
 

 
 



طرح صیانت ازحقوق کاربران یا مخالفت با کارآفرینی هاي نوین

منبع: اکونا پرسشماره خبر:  310  |  تاریخ: 1400/05/09

ناصر بزرگمهر

 
ناصر بزرگمهر 

 
به نام او که هرچه بخواهد همان می شود 

تعدادي از نمایندگان مجلس در اقدامی کم سابقه با استفاده از اصل 85
قانون اساسی، طرح صیانت از حقوق کاربران در فضاي مجازي را پشت

 
درهاي بسته و در کمیسیون تخصصی مربوطه بررسی خواهند کرد. 

طرح صیانت از حقوق کاربران در فضاي مجازي که در فهرست طرح
هاي مورد بررسی صحن علنی مجلس شوراي اسلامی بود، با انتقادات
گسترده کاربران فضاي مجازي و رسانه ها روبه رو شد و بسیاري از
فعالان رسانه اي و مدنی این طرح را در راستاي ایجاد محدودیت

دسترسی به شبکه ها و پیام رسان هاي اجتماعی تلقی کردند، اعتراضات گسترده کاربران فضاي مجازي به این طرح باعث شد، بهارستان نشینان ،

 
بررسی این طرح را از دستور کار صحن علنی مجلس خارج کنند. 

اما طراحان طرح تصمیم گرفتند با تنظیم درخواستی تازه بررسی آن را به دور از چشم کارشناسان و کاربران فضاي مجازي به کمیسیون خاص ارجاع
دهند وبراي همین منظور در دستور کار جلسه علنی هفته پیش مجلس مشخص شد که برخی نمایندگان درخصوص رسیدگی به این طرح، خواستار

 
اجراي اصل 85 قانون اساسی شدند و نهایتاً نمایندگان مجلس روز گذشته با بررسی طرح ساماندهی فضاي مجازي موافقت کردند. 

اصل 85 قانون اساسی می گوید: سمت نمایندگی قائم به شخص است و قابل واگذاري به دیگري نیست. مجلس نمی تواند اختیار قانون گذاري را به
شخص یا هیئتی واگذار کند ولی در موارد ضروري می تواند اختیار وضع بعضی از قوانین را با رعایت اصل هفتاد و دوم به کمیسیون هاي داخلی خود

 
تفویض کند. 

درمتن پیش نویس قانون صیانت از حقوق کاربران در فضاي مجازي نوشته شده است:توسعه فناوري هاي نوین اطلاعاتی و ارتباطی و به خصوص پیام
رسان هاي اجتماعی و تحولات مرتبط با آن موجب ایجاد خلأ قانونی در این حوزه شده است. لزوم حمایت از تولیدات داخلی و صیانت از حقوق
کاربران که به دلیل خلأ قانونی در معرض آسیب و نقض شدید قرار دارد و نیز تأثیرات مختلف اقتصادي، اجتماعی، امنیتی، فرهنگی و سیاسی پیام
رسان هاي اجتماعی به عنوان یک زیرساخت نرم افزاري، ارائه طرح قانونی صیانت از حقوق کاربران در فضاي مجازي و ساماندهی پیام رسان هاي
اجتماعی با هدف اعمال حاکمیت و حمایت از حقوق کاربران را ضروري ساخته است. البته پیام رسان هم باید که متعلق به شخص حقوقی غیردولتی

 
بوده و شرکت آن در ایران به ثبت رسیده و حداقل 51 درصد سهام آن ایرانی باشد و فعالیت آن در چارچوب قوانین جمهوري اسلامی ایران باشد. 

تقریبا همه کسانی که با این طرح مخالف هستند در یک نکته متفق القول هستند، که با تکنولوژي و پیشرفت هاي آن نمی توان به سادگی و با
فیلترکردن و طرح و ماده و نر و تصویب اینگونه قوانین جنگید، خاطره مبارزه با ویدیو و ماهواره و همین برنامه تلگرام هنوز زنده و در ذهن ها جاري

 
است. 



در همین رابطه از یکی از آیات اعظام خواندم که فرموده اند در رانندگی احتمال دارد تصادف کنیم پس رانندگی را هم باید ممنوع کنیم؟ فضاي

 
مجازي فضاي حقیقی است چون جایی براي انتقال اندیشه و تفکر است. 

دیگري نوشته است که این اینترنت نیست که جامعه را به فساد کشیده است این فساد بعضی ازمسئولین کشور است که اینترنت آن را به تصویر

 
کشیده است و به جاي قطع اینترنت دست مسئولین اختلاسگر را قطع کنید. 

دیگري نوشته است که مجلس انقلابی به واکسن هاي بی نوبت، وام هاي چند هزار میلیونی، هواپیماي اختصاصی، سیلی زدن به سرباز،گرفتن دنا
پلاس وتشنگی مردم خوزستان و فقر سیستان و سیل و سدسازي و گرانی ارز و نان و پنیر و پیاز و بی ارزش شدن پول ملی و ده ها مورد دیگر توجه

 
کند. 

عده اي هم که بدبین تر هستند معتقدند که این طرح ها و مصوبه ها براي برخی اگر آب ندارد، نان دارد و جریان هایی هستند که از این طرح ها

 
بهره مالی می برند و رقم هایی که حتی صفرهایش را نمی توان شمرد، در صورت تصویب، نصیبشان خواهد شد. 

در سال 1362 چند هزاردستگاه ویدیو وارد و بعد از آن و در همان سال استفاده از آن ممنوع شد،حجم پول در گردش شبکه زیر زمینی ویدئو در
سال هاي پایانی ممنوعیت در 1372 حدود 45 میلیارد تومان بوده است. در همان سالها کل سرمایه در گردش سینما حدود 3 میلیارد تومان برآورد

 
شده است 

 
حالاچند میلیون کاربر با امضاکردن و پیام گذاشتن مخالفت خود را با طرح صیانت ابراز کرده اند، که از تعدادکل آراي نمایندگان بیشتر است. 

همه استارتاپ هاي بزرگ و کوچک کشور وانجمن هاي صنفی وکسب و کارهاي آنلاین و سازمان نظام صنفی یارانه اي کشور و انجمن هاي مرتبط با

 
اینترنت مخالف این طرح هستند. حقوق دان هاي بسیاري این طرح را ناقض اصول قانون اساسی می دانند. 

اکثراساتید وکارشناسان ارتباطات و فضاي مجازي و بسیاري از احزاب و نیروهاي سیاسی و رسانه ها با دیدگاه هاي مخالف و متضاد و حتی وزارت

 
ارتباطات و دولت هم با تصویب این طرح مخالفت کرده اند. 

این تعداد مخالفت با یک طرح، و گستردگی آن در میان عموم شهروندان ونهادهاي مدنی و صنفی و کسب وکارهاي مرتبط و اساتید و نیروهاي

 
سیاسی و رسانه ها، کم سابقه است. 

 
به طوري که جلیل رحیمی جهان آبادي، عضو کمیسیون امنیت ملی هم در مخالفت با طرح ضداینترنت مجلس می گوید: 

باید به معیشت مردم و مشکلات اقتصادي شان پرداخت نه اینکه حق آزادي ارتباطات که حق قانونی مردم است را نقض کنیم، طرح مجلس نه تنها
فضاي مجازي را ساماندهی نمی کند بلکه یک هرج و مرج و بی نظمی عجیبی در ارتباط ما با دنیا و در ارتباط مردم با هم را بوجود می آورد، ما در

 
مجلس در جایگاهی نیستیم که حق آزادي ارتباطات مردم را نقض کنیم. 

عده اي در کشور بدون کارشناسی و نگاه صحیح تلگرام را فیلتر کردند و میلیاردها تومان صرف شبکه هاي مشابه تلگرام در داخل کشور شد اما

 
استقبالی از آن نشد. 

 
طرح مجلس به حقوق مردم و کسب و کار آسیب می زند و به نوعی خلاف منطق و عقلانیت است. 

مگر توانستند تلگرام را فیلتر کنند یا ماهواره را از سطح جامعه جمع کنند؟! تقابل با تکنولوژي منطقی و عقلانی نیست.



آکادمی مهندسی سامسونگ محلی براي آموزش نیروي انسانی ماهر

منبع: اکونا پرسشماره خبر:  311  |  تاریخ: 1400/05/09

روزهاي ابتدایی مرداد ماه هر سال به نام هفته مهارت نام گذاري شده و روز ششم مرداد به عنوان روز ملی کارآفرینی و ترویج آموزش هاي
فنی وحرفه اي به ثبت رسیده است.

روزهاي ابتدایی مرداد ماه هر سال به نام هفته مهارت نام گذاري شده و روز ششم مرداد به عنوان روز ملی کارآفرینی و ترویج آموزش هاي فنی

 
وحرفه اي به ثبت رسیده است. 

به گزارش اکونا پرس، این ایام فرصت و بهانه مناسبی است تا اهمیت و
ضرورت توسعه آموزش هاي فنی و حرفه اي یادآوري شود. آموزش هاي
فنی وحرفه اي به عنوان آموزش هاي مهارت محور و عملی نقش مهمی
در تربیت نیروي انسانی ماهر و کارآمد یک جامعه یا کشور دارد. طبق
آمارهاي سازمان آموزش فنی وحرفه اي در ایران نزدیک به 13 هزار
آموزشگاه در دو بخش دولتی و آزاد فعالیت می کنند. با این وجود براي
گسترش هر چه بیشتر فرهنگ مهارت آموزي لازم است تا این مراکز

 
توسعه یابند. 

اهمیت این موضوع باعث شد تا سامسونگ به عنوان یکی از فعالیت هاي
مسئولیت اجتماعی خود در ایران، آکادمی مهندسی سامسونگ را تاسیس کند. آکادمی مهندسی سامسونگ دي ماه سال 93 با همکاري سازمان
آموزش فنی وحرفه اي ایران و با هدف آموزش و اشتغال زایی از طریق بهبود سطح مهارت جوانان راه اندازي شد. در این مرکز داوطلبان پس از
قبولی در آزمون ورودي، بدون پرداخت هیچ گونه هزینه اي یکی از دوره هاي مورد نظر خود را فرا می گیرند. آکادمی مهندسی سامسونگ دوره هاي
تعمیر موبایل و تبلت، نصب و تعمیر سیستم هاي صوتی خانگی و تلویزیون هاي پیشرفته، ماشین هاي لباسشویی و ظرفشویی، کولرهاي گازي سبک

 
و سرد کننده هاي خانگی (یخچال) را به علاقه مندان آموزش می دهد. 

این آکادمی در حالی که هفتمین سال فعالیت خود را پشت سر می گذارد تاکنون بیش از 3 هزار فارغ التحصیل را با اعطاي گواهینامه معتبر روانه

 
بازار کار کرده است. از این تعداد بیش از 400 نفر آنها از خانم هایی هستند که توانسته اند دور ه هاي آکادمی را با موفقیت به پایان برسانند. 

فرهاد هجرت مدیر ارشد بازاریابی سامسونگ در مورد اهداف این شرکت از راه اندازي آکادمی مهندسی می گوید : «زمانی که این آکادمی در سال
93 افتتاح شد چشم انداز همکاران من در سامسونگ ایجاد مرکزي بود که در حد خودش به آموزش و البته اشتغال جوانان عزیز ایرانی کمک کند.
اما استقبال قابل توجهی که جوانان ایرانی از مرکز ما داشتند و البته توانایی این مرکز در آموزش مناسب این عزیزان، نهایتا کار را بسیار گسترده تر از

 
چشم انداز اولیه ما کرد.» 

ارائه رشته هاي مرتبط با نیازهاي بازار کار، آموزش هاي مبتنی بر فناوري هاي روز، انتقال تکنیک هاي پیشرفته عیب یابی به هنرجویان، استفاده از
دستگاه هاي سالم و مدل هاي جدید در کلاس هاي عملی عیب یابی، بهره مندي از اساتید مجرب و حرفه اي و اعزام هنرجویان به محیط هاي کار
واقعی جهت کارورزي در پایان دوره ها از ویژگی هایی است که از سوي فارغ التحصیلان این مرکز به عنوان مزیت هاي آکادمی مهندسی سامسونگ

 
عنوان شده است. 

آکادمی مهندسی سامسونگ به منظور حفظ سلامتی کارآموزان و مربیان آکادمی از اسفند ماه 98 و همزمان با شیوع ویروس کرونا، کلاس ها و



فعالیت هاي حضوري خود را به حالت تعلیق درآورد. اما این موضوع باعث توقف آموزش نشد و آکادمی مهندسی ویدیوهاي آموزش فنی محصولات

 
الکترونیکی را در شبکه اجتماعی اینستاگرام به کارآموزان و سایر علاقه مندان ارائه داد. 

SAMSUNGEA با گذشت نزدیک به دو سال همچنان انتشار این ویدیوهاي آموزشی در صفحه اینستاگرام آکادمی مهندسی سامسونگ به نشانی
ادامه دارد. این ویدیوها با اهداف دوسویه جلب رضایت کارآموزان و مصرف کنندگان ساخته شده است و اکثر موضوعات انتخاب شده هم براي مصرف

 
کنندگان خدمات الکترونیک و هم براي کارآموزان مرکز بسیار کاربردي و راهگشا است. 

آکادمی مهندسی یکی از فعالیت هاي مسئولیت اجتماعی سامسونگ به شمار می رود. این فعالیت ها در قالب 4 موضوع اشتغال، سلامت، آموزش و
محیط زیست طراحی و اجرا می شوند. تاسیس کتابخانه هاي صوتی براي نابینایان و کم بینایان و راه اندازي مرکز فناوري سامسونگ-امیرکبیر براي

 
کمک به کسب و کارهاي نوپا از دیگر فعالیت هاي مسئولیت اجتماعی سامسونگ ایران، در حوزه آموزش است. 

آکادمی مهندسی سامسونگ در طول هفت سال فعالیت خود توانسته زمینه مناسبی را فراهم کند تا کارآموزان پس از کسب مهارت هاي لازم راحت
تر از همیشه کسب وکار مورد علاقه شان را راه اندازي کنند.



داوران مسابقه تلویزیونی "کارویا" معرفی شدند/ رقابت دانش بنیان ها در قاب تلویزیون

منبع: داناشماره خبر:  312  |  تاریخ: 1400/05/09

داوران فصل نخست مسابقه تلویزیونی "کارویا" با هدف شناسایی و حمایت از مزیت هاي رقابتی دانش بنیان ها در قاب تلویزیون معرفی
شدند.

داوران فصل نخست مسابقه تلویزیونی "کارویا" با هدف شناسایی و
حمایت از مزیت هاي رقابتی دانش بنیان ها در قاب تلویزیون

 
معرفی شدند. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ علی ناظمی معاون سرمایه
گذاري صندوق نوآوري و شکوفایی، دکتر مهدي محمدي دبیر
ستاد توسعه فناوري هاي اقتصاد دیجیتال و هوشمند سازي
معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري،ویدا سینا مدیرعامل و
عضو هیات مدیره مرکز تحقیقات صنایع انفورماتیک، فاطمه
جعفري بنیان گذار و مدیرمسول سایت سهام یاب و دکتر علی
اصغر سعدآبادي رئیس مرکز رشد و کارآفرینی دانشگاه شهید
بهشتی داوران فصل اول مسابقه تلویزیونی «کارویا» هستند که با

 
پایان مراحل تولید قرار است از رسانه ملی روي آنتن برود. 

این مسابقه با محوریت ارائه هاي آسانسوري (بسیار کوتاه) درصدد است تا با شناساندن ایده ها و طرح هایی که به محصول یا خدمات رسیده اند،

 
علاوه بر حمایت مالی از آنها، فرصت سرمایه گذاري مردمی را نیز فراهم کند. 

مسابقه تلویزیونی «کارویا» به همت استودیو نوبین و با حمایت صندوق نوآوري و شکوفایی ریاست جمهوري ساخته می شود و در آن بیش از 100

 
شرکت دانش بنیان و استارتاپ به رقابت با یکدیگر می پردازند تا طرح هاي برتر شناسایی و مورد حمایت قرار گیرند. 

انتهاي پیام/



معدن، آغازگر کسب وکارهاي تازه

منبع: روزنامه گسترش صمتشماره خبر:  313  |  تاریخ: 1400/05/09

معدن و صنایع معدنی آغازگر بسیاري از کسب وکارها و توسعه اقتصادي هستند؛ بنابراین فعالیت در این حوزه و تلاش براي ارتقاي بهره
گیري از ظرفیت هاي معدنی به منزله رشد اشتغالزایی و کارآفرینی در سطح کشور است.

معدن و صنایع معدنی آغازگر بسیاري از کسب وکارها و توسعه اقتصادي هستند؛ بنابراین فعالیت در این حوزه و تلاش براي ارتقاي بهره گیري

 
از ظرفیت هاي معدنی به منزله رشد اشتغالزایی و کارآفرینی در سطح کشور است. 

چنانچه رشد اشتغالزایی و بهبود کارآفرینی مورد توجه سیاست گذاران باشد باید زمینه تسهیل تولید و توسعه عملکردي صنایع فراهم شود؛ یعنی

 
موانع موجود در مسیر تولید برطرف و ضمن توجه به بازارهاي صادراتی و ارتقاي فروش محصولات در بازار جهانی، این مسیر را تسهیل کرد. 

 
اشتغالزایی در 50 حوزه 

محمد حیدرزاده، فعال صنعت سرب و روي در گفت وگو با ضمن تاکید بر اثربخشی فعالیت هاي معدنی و صنایع وابسته به آن در اشتغالزایی گفت:
معدن آغازگر بسیاري از فعالیت هاي صنعتی و اقتصادي است. بهره برداري از ظرفیت هاي معدنی امکان ایجاد حدود 50 حیطه کسب وکار و جایگاه
شغلی را فراهم می کند. معدن نخستین حلقه در زنجیره تولید است. محصول تولید شده در این حلقه در ادامه زنجیره مصرف می شود و ضامن تداوم

 
تولید در سایر حلقه ها و ارزش آفرینی هرچه بیشتر است. 

حیدرزاده گفت: کشور ما از ذخایر قابل توجه معدنی برخوردار است. در این میان گاه شاهد هستیم فعالان معدن و صنایع معدنی در صدد بهره گیري
از این ذخایر با هدف توسعه کسب وکار خود برمی آیند اما با چالش هاي جدي در مسیر اجراي آن روبه رو می شوند. به عنوان مثال، سازمان
حفاظت محیط زیست یا منابع طبیعی موانع جدي در مسیر کسب وکارهاي معدنی ایجاد می کنند. این موانع همچون سدي در مقابل کارآفرینی،
توسعه تولید و به دنبال آن اشتغالزایی واقع شده اند. در چنین شرایطی مدیران ارشد باید اولویت میان توسعه کسب وکارهاي معدنی و صنایع وابسته
به آن و محیط زیست را انتخاب کنند. این انتخاب و دیدگاه هاي متفاوتی که درباره آن وجود دارد در طول سال هاي گذشته شروع فعالیت هاي

 
جدید معدنی را بسیار دشوار کرده است. 

وي افزود: بررسی تجربه جهانی حکایت از آن دارد که کشورهاي توسعه یافته، ابتدا رونق تولید، درآمدزایی و ایجاد کسب وکارهاي تازه را هدف قرار

 
داده اند؛ در ادامه نیز براي حفاظت از محیط زیست قدم هاي مثبتی برداشته اند. 

اما در کشور ما قبل از اینکه اثرات یک فعالیت معدنکاري بر محیط زیست بررسی شود، سازمان ها و نهادهاي مربوط از صدور هر نوع مجوزي براي
آغاز به کار یک کسب وکار جدید خودداري می کنند چراکه به صورت پیش فرض اعتقاد دارند هر نوع فعالیت معدنی یا فرآوري به منزله وارد آوردن
خطرات جدي براي طبیعت است. این تفکرات در طول سال هاي گذشته زمینه معطل شدن سرمایه هاي قابل توجهی را فراهم کرده، تولید را به
تعویق انداخته، نرخ بیکاري را افزایش داده و از سهم معدن و صنایع معدنی در تولید ناخالص داخلی کاسته است. این فعال صنعت سرب و روي گفت:
رفع موانع یادشده در مسیر کارآفرینان بخش معدن و صنایع وابسته به آنها ضروري به نظر می رسد. رفع این چالش ها قدم نخست براي شروع کسب

 
وکاري تازه در حوزه معدن و صنایع معدنی است. 

به علاوه آنکه می توان با برآوردي میان هزینه و منفعت یک کار، راه حلی درست اتخاذ کرد. تجربه آغاز به کار فعالیت هاي معدنی و احداث واحدهاي
فرآوري حکایت از ایجاد تحول و بهبود در زندگی مردم محلی آن منطقه دارد. در سایه بهره گیري از این ظرفیت ها و شروع کسب وکارهاي تازه،

 
بسیاري از مردم منطقه مشغول به کار می شوند و رفاه عمومی بهبود می یابد. 

 
رونق تولید، ضامن اشتغالزایی 



رضا شهرستانی، عضو هیات مدیره انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران در گفت وگو با اظهار کرد: صنایع فولاد در کشور ما بر پایه بهره گیري از ظرفیت
هاي غنی معدنی و انرژي احداث شده اند. تولید فولاد در رده صنایع استراتژیک قرار دارد. این صنعت از معدن و اکتشاف و به دنبال آن استخراج
سنگ آهن آغاز می شود. سپس با هدف فرآوري مواد معدنی، واحدهایی براي تولید کنسانتره، گندله، آهن اسفنجی احداث می شود. در ادامه این
زنجیره نیز شاهد تولید شمش فولاد و به دنبال آن ساخت محصولات مختلف پایین دستی در این زنجیره هستیم. بنابراین بهره گیري از ذخایر
معدنی زمینه توسعه اجتماعی و اشتغالزایی را فراهم می کند. این فعال صنعت فولاد گفت: به ازاي هر موقعیت شغلی که در زنجیره فولاد ایجاد می

 
شود؛ موقعیت هاي شغلی متعددي به صورت غیرمستقیم ایجاد خواهد شد. 

بدین ترتیب فعالیت در این زنجیره فرصتی مغتنم براي کارآفرینی و رونق کسب وکارهاي مختلف را فراهم می کند. شهرستانی با اشاره به موفقیت
روزافزون صنایع فولاد کشور در مسیر تولید و صادرات گفت: این عملکرد موفق در حالی ثبت شده که صنایع فولاد کشور در طول یک سال گذشته با
همه گیري ویروس کرونا و محدودیت هاي تجاري ناشی از تحریم روبه رو بوده اند. بنابراین چنانچه توسعه در فعالیت هاي این زنجیره و رشد
کارآفرینی در این حوزه مطرح باشد، باید از عملکرد فعالان این زنجیره حمایت شود. منظور از حمایت از صنایع فولادي و توسعه اشتغالزایی در این

 
بخش، تسهیل صادرات است. 

صادرات به منزله تداوم و توسعه تولید است. در همین حال با ورود ارز صادراتی، امکان کاهش نرخ دلار در برابر ریال فراهم خواهد شد. از این رو، می
توان به توسعه کسب وکارها، کارآفرینی و به دنبال آن اشتغالزایی امید داشت. این عضو هیات مدیره انجمن تولیدکنندگان فولاد در پایان تاکید کرد:
چنانچه طرح هاي توسعه در صنعت فولاد با جدیت دنبال شود، شاهد رشد کارآفرینی در این حوزه خواهیم بود. براي مثال، تولید فولاد با ظرفیت
درنظر گرفته شده در افق 1404، مستلزم جابه جایی 300 میلیون تن محصول است. در چنین شرایطی فعالیت در حوزه حمل ونقل به شدت توسعه
خواهد یافت. علاوه بر این فرصتی براي توسعه این بخش فراهم می شود. یا در ادامه امکانی براي توسعه سایر صنایع از نیروگاه تا ساخت تجهیزات

 
معدنی، استارت آپ ها، ماشین سازي و ... فراهم می شود. 

 
سخن پایانی 

بهره گیري از ذخایر معدنی زمینه توسعه کسب وکارهاي مختلف را ایجاد می کند. با وجود این، موانع متعددي در این مسیر هست که ازجمله آنها
می توان به سازمان حفاظت محیط زیست، معارضان محلی، تغییر قوانین و مقررات و... اشاره کرد. چنانچه موانع موجود برطرف شوند، امکان بهبود
در شرایط ایجاد کسب وکارهاي جدید و رونق اشتغالزایی و کارآفرینی فراهم می شود. درنتیجه از متولیان امر انتظار می رود ضمن توجه به نیازهاي

کشور در مسیر تحقق اهداف یاد شده گام بردارند.



ضرورت کارآفرینی فناورانه

منبع: روزنامه گسترش صمتشماره خبر:  314  |  تاریخ: 1400/05/09

ایده و خلاقیت در دل خود توسعه و پیشرفت را به همراه دارد. با پرورش هر ایده اي نیازي رفع یا زمینه رفاهی به وجود می آید. پیش تر در
حوزه صنعت برخی از افراد براي کارآفرینی و راه اندازي یک کسب وکار، خود سرمایه لازم را در اختیار داشتند و فعالیت اقتصادي را آغاز می

کردند اما امروز این روند تغییر کرده و ...

ایده و خلاقیت در دل خود توسعه و پیشرفت را به همراه دارد. با پرورش هر ایده اي نیازي رفع یا زمینه رفاهی به وجود می آید. پیش تر در
حوزه صنعت برخی از افراد براي کارآفرینی و راه اندازي یک کسب وکار، خود سرمایه لازم را در اختیار داشتند و فعالیت اقتصادي را آغاز می کردند

 
اما امروز این روند تغییر کرده و افراد به طور معمول با حداقل سرمایه و با تکیه بر توان مالی سیستم بانکی به دنبال کارآفرینی می روند. 

در این میان، بخشی از تسهیلات در نظر گرفته شده براي کارآفرینی و ایجاد اشتغال هم هرزرفته و براي امور غیرتولیدي هزینه می شود. آیا شرایط

 
فعلی کارآفرینی را به این سمت و سو سوق داده یا اینکه روش فعلی کارآمد نیست؟ 

 
انواع کارآفرینی 

حسنعلی ازگلی، معاون پشتیبانی امور فناوري پارك علم و فناوري سازمان پژوهش هاي علمی صنعتی ایران درباره کارآفرین واقعی به گفت: اگر از
دیدگاه کلان به موضوع بنگریم، دو نوع کارآفرینی وجود دارد؛ کارآفرینی که وابسته به ایده افراد بوده و به تجربه تخصصی افراد برمی گردد. این افراد
نیز یا تخصص لازم را در دانشگاه کسب کرده اند یا در مراکز فنی و حرفه اي. نوع دوم هم کارآفرینی است که طبق نیازهاي مقطعی کشور ایجاد می

 
شود. 

ازگلی با اشاره به کارآفرینی براساس نیازهاي مقطعی ادامه داد: اگر شرایط 2 سال اخیر کشور را در نظر بگیریم در حوزه بهداشت تولید محصولاتی
مانند الکل، مواد ضدعفونی کننده یا تجهیزات پزشکی خیلی رایج و بدون فناوري مانند ماسک، دستکش و... از آن جمله هستند. در حوزه صنایع
غذایی ساده هم همین گونه است. او افزود: کارآفرینی در این بخش ها هم انجام می شود اما نیاز به ایده هاي فناورانه نداشته و براساس نیاز کشور

 
انجام می شود و به احتمال زیاد به لحاظ اقتصادي هم پربازده است. 

این کارشناس حوزه فناوري در صنعت با بیان اینکه کارآفرینی از این نوع طی سال هاي گذشته کم نشده، گفت: افرادي که دست به این نوع فعالیت
هاي اقتصادي می زنند و در این حوزه کارآفرینی دارند در هر سطحی زیاد بوده و معمولا هم فعالیت این مجموعه ها در طولانی مدت پایدار نیست.
امروز ماسک تولید می کنند و فردا ممکن است دمنوش گیاهی تولید کنند. زمانی که نیاز مقطعی آن محصول رفع شود، کارآفرین در این گروه تولید

 
محصول دیگري را آغاز می کند. 

او گفت: در گذشته ممکن بود افراد شغل آزاد داشته باشند و در حوزه هاي مختلف هر قدر می توانستند کار ایجاد می کردند. ازگلی با بیان اینکه این
نوع کارآفرینی با توجه به شرایط موجود در جهان که صحبت از کارآفرینی فناورانه می شود، مدنظر ما و صنعت نیست و گفت: این نوع کارآفرینی که
توضیح داده شد در هر مقطعی بدون نیاز به زیرساخت ها شدنی است و کارآفرین براي تامین مالی خود ممکن است وام دریافت کرده یا از سرمایه

 
شخصی خود استفاده کند. 

 
کارآفرینی فناورانه 

معاون پشتیبانی امور فناوري پارك علم و فناوري سازمان پژوهش هاي علمی صنعتی ایران اظهارکرد: این نوع کارآفرینان فقط نیاز کشور را رفع می
کنند اما کارآفرینی فناورانه بلند مدت بوده و شغل دائمی و حرفه زاینده ایجاد می کند. او گفت: این نوع کارآفرینی، متناسب با زمان و فرصت هایی
که ایجاد می شود، منجر به پیشرفت خواهد شد. ازگلی تاکید کرد: توسعه اقتصادي کشور از دل کارآفرینی فناورانه بیرون می آید، زیرا در این نوع



کارآفرینی، نگاه بلندمدت است و در حوزه اشتغال، تعداد افرادي که مشغول به کار می شوند، زیاد است. همچنین در جذب سرمایه هاي سرگردانی

 
که در کشور وجود دارد، کارآمدتر هستند. 

 
تفاوت استارت آپ و دانش بنیان 

معاون پشتیبانی امور فناوري پارك علم و فناوري سازمان پژوهش هاي علمی صنعتی ایران یادآور شد: به این تیپ کارها در بسترهاي کوچک
استارت آپ گفته می شود و در بسترهاي بزرگ، شرکت هاي فناور یا دانش بنیان و غیردانش بنیان. ازگلی با بیان اینکه استارت آپ ها در کدام
بخش ها موفق بوده اند، گفت: در این باره می توان به حوزه فناوري اطلاعات، خدمات و تجارت اشاره کرد. درحال حاضر حمل ونقل هاي اینترنتی

 
زیاد شده است. 

وي ادامه داد: استارت آپ ها در حوزه نانو در شرکت هایی که داراي ایده هاي برتر بوده اند هم موفق عمل کرده اند. از دیگر شرکت هاي استارت آپ
موفق می توان به صنایع غذایی و دارویی خاص اشاره کرد. انواع مکمل ها که در دانشگاه ها، پژوهشگاه و پارك هاي فناوري در حال تولید است،
نمونه اي از این استارت آپ هاي موفق در کشور به شمار می روند. او ادامه داد: استارت آپ هاي فعال در بخش تولید مواد اولیه مانند انواع پلیمرها،

 
آلیاژها و... هم جزو شرکت هاي موفق هستند. 

 
خلأهاي کارآفرینی 

معاون پشتیبانی امور فناوري پارك علم و فناوري سازمان پژوهش هاي علمی صنعتی ایران با بیان اینکه در برخی از حوزه ها نتوانسته ایم موفق عمل
کنیم، گفت: در حوزه انرژي شرکت هاي استارت آپ چندان نقشی نداشته و هنوز هم براي آنها بستر رقابتی وجود ندارد، زیرا خریداران آنها مشتري
خوبی نیستند. یا مثلا در حوزه آب و پسماند کارآفرینی فناورانه نداشته ایم. ازگلی در ادامه سخنان خود گفت: باید به دنبال تجربه هاي موفق در

 
جهان باشیم. البته در برخی بخش ها تقریبا مابه ازاي آنها در کشور محقق شده است. 

وي گفت: در برخی حوزه ها عقب هستیم و باید خود را به کشورهاي موفق جهان برسانیم. به عنوان مثال در حوزه آب یا پسماندها کشورهاي
اسکاندیناوي، امریکا و کانادا بسیار موفق عمل کرده اند. شرکت هاي استارت آپ و فناور در این کشورها، صاحب تجارت هاي موفقی بوده اند. برخی

 
کشورها مانند ایران در این حوزه ها که جدید است و می تواند در آینده پیش رو باشد، هنوز جاي خودشان را باز نکرده اند. 

 
کارآفرینی و توسعه پایدار 

در ادامه معاون پشتیبانی امور فناوري پارك علم و فناوري سازمان پژوهش هاي علمی صنعتی ایران با اشاره به توسعه پایدار در حوزه صنعت گفت:
یکی از حوزه هایی که براي کشور ما بسیار اهمیت دارد، این است که کمتر از منابع طبیعی و نعمت هاي خدادادي استفاده کنیم؛ نعمت هایی مانند
منابع زیرزمین اعم از نفت و گاز و مواد معدنی یا منابع زیست محیطی مانند آب و خاك و جنگل ها. باید به سمتی برویم که کمترین آسیب به منابع

 
طبیعی وارد شود؛ از این رو باید از فناوري خاصی که سود زیادي دارند، شروع کنیم؛ یعنی کارآفرینی در حوزه هایی که درآمدزایی بالایی دارند. 

او گفت: در دو سال گذشته در جهان با بحرانی به نام بحران فناوري تولید چیپ ست (تراش هاي الکترونیکی) روبه رو هستیم. در گذشته این قطعه
در کالاهاي محدودي مورداستفاده قرار می گرفت اما امروز با گسترش وسایل الکترونیکی بازار گسترده اي پیدا کرده و در هر وسیله اي که برد

 
الکترونیکی به کار رفته، وجود این قطعه ضروري است. 

این کارشناس حوزه فناوري ادامه داد: امروز در جهان با کمبود شدید تولید تراشه هاي الکترونیک روبه رو هستیم. علت آن هم این است که این
قطعه داراي فناوري پیش رو بوده وفقط چند کشور روي آن سرمایه گذاري کرده و توانسته اند زیرساخت هاي لازم براي تولید انبوه آن را ایجاد

 
کنند. در این باره تولید در مقیاس کوچک نمی تواند موفقیت آمیز باشد. 

ازگلی با مقایسه صادرات تراشه الکترونیک با محصولات معدنی در داخل کشور افزود: با یک محاسبه ساده تفاوت ارزآوري و ارزش آفرینی صادرات
این محصول را می توان به دست آورد. درآمد صادرات یک کانتینر فولاد با یک کانتینر چیپ ست بسیار متفاوت است. به طور قطع، صادرات یک
کانتینر چیپ ست یا تراشه هاي الکترونیک چند میلیون برابر ارزش صادرات فولاد است. علاوه بر اینکه در محصولات معدنی به راحتی منابع انرژي
استفاده می شود درحالی که سودآوري زیادي براي کشور ندارد. او ادامه داد: کارآفرینی باید به این سو سوق پیدا کند؛ یعنی کارآفرینی که منجر به

 
ارزش افزوده و جذب شرکت هاي کوچک تر می شود. 

او یادآور شد: در همین بخش ها هم فناوري نداشته و برخی از شرکت هاي دانش بنیان که نیاز به آلیاژ دارند ناچار باید آن را وارد کنند. این امر هم
سود این شرکت هاي فناور را ناچیز می کند، هر چند خلاقیت دارند و کارآفرینی می کنند. ازگلی در پایان سخنان خود اظهارکرد: باید از کارآفرینی



سنتی و تولید محصولات رایج بازار به سوي کارآفرینی فناورارنه که داراي ارزش اقتصادي زیادي است، حرکت کنیم. این امر منجر به افزایش رفاه

 
اجتماعی می شود و گردش مالی بین مراکز علمی و فناورانه را بالا می برد. علاوه بر اینکه بازار ایجاد کرده و زمینه اشتغال بیشتر را فراهم می کند. 

 
ویژگی هاي کارآفرینی واقعی 

در ادامه نادر روان یکی از تولیدکنندگان صنعتی درباره کارآفرینی در صنعت به گفت: نخستین شاخص کارآفرینی حمایت دولت از بنگاه هاي
اقتصادي صنعتی است. این امر به ویژه در شرایط فعلی که قیمت ها ثبات نداشته و نوسان قیمتی داریم، بسیار داراي اهمیت است. وي افزود: در حال
حاضر کمبود کالا داریم و مواد اولیه به اندازه نیاز وجود ندارد. او اظهارکرد: اگر دولت بتواند این اطمینان را به کارآفرین بدهد که فراز و نشیب هاي
موجود از بین می رود و بتواند آینده اي روشن براي کارآفرین و ایده پرداز ترسیم کند، ایده ها عملیاتی شده و در کشور شاهد کارآفرینان واقعی

 
خواهیم بود. 

این فعال صنعت با اشاره به پرداخت برخی تسهیلات بانکی به افراد براي راه اندازي بنگاه هاي صنعتی گفت: برخی به بهانه راه اندازي کسب وکار و
ایجاد اشتغال و کارآفرینی وام دریافت کرده اند اما این پول در جهت اهداف مورد نظر هزینه نشده و صرف امور غیرمولد شده است؛ از این رو بسیاري
از وام هایی که دولت براي حوزه کارآفرینی اختصاص داده بود به بیراهه رفت و برنامه هاي تدوین شده براي حوزه کارآفرینی و ایجاد اشتغال محقق

 
نشد. این فعال صنعت خاطرنشان کرد: در این باره خلأ نظارتی داریم و کنترل لازم براي این هزینه کردها وجود ندارد. 

 
تضمین سرمایه گذاري 

پیش تر این گونه بود که افراد، خود سرمایه لازم را در اختیار داشتند و براي استفاده از آن سرمایه به دنبال ایده اي براي سود بودند و کارآفرینی می
کردند. روان در این باره گفت: یکی از مولفه هاي مهم در حوزه سرمایه گذاري این است که امنیت سرمایه ها تضمین شود. در حال حاضر با توجه به
شرایط کشور و وضعیت صنعت، تولید توجیه اقتصادي ندارد و در نتیجه سرمایه گذار تمایلی به کارآفرینی در حوزه تولید ندارد و ترجیح می دهد در

 
جایی ورود کند که سود سرمایه اش تضمین شود یا حداقل سرمایه اش دچار آب رفت نشود. در این راستا، چه جایی بهتر از بازار مسکن است؟ 

او ادامه داد: امروز سرمایه گذاران بیش از آنکه کارآفرین بوده و فعالیت تولیدي داشته باشند، وارد بخش هاي غیرمولد اما زودبازده شده اند. به این
ترتیب با خرید ملک سرمایه از گردش می افتد فقط به امید اینکه امنیت و ارزش پولی سرمایه حفظ شود. این فعال صنعت اظهارکرد: کارآفرینی در
حوزه صنعت تضعیف شده و ترجیح بر فعالیت در امور غیرمولد است. وي ادامه داد: اگر انتظار داشته باشیم در شرایط فعلی بخش خصوصی در این
زمینه سرمایه گذاري کند، اشتباه است و دولت هم با توجه به تنگناهایی که دارد در سرمایه گذاري دچار ضعف شده است. روان گفت: این تغییراتی
که در حوزه کارآفرینی شاهد آنها هستیم اینکه افراد بدون سرمایه و با تکیه به تسهیلات بانکی می خواهند کارآفرینی داشته باشند، برآیند وضعیت
کشور است. این فعال صنعت خاطرنشان کرد: بخش دولتی توان ندارد و بخش خصوصی تمایل؛ از این رو کارآفرینی و رشد اقتصادي در بنگاه هاي

 
تولیدي را شاهد نیستیم. 

 
تمایل و توان سرمایه گذاري نیست 

روان در پاسخ به این پرسش که داشتن ایده با توجه به آنچه عنوان شد نمی تواند حتی در استارت آپ ها هم عملیاتی شود، گفت: استارت آپ ها
براي اقتصاد می توانند مولفه اي خوبی باشند اما شاخصی صد درصد تاثیرگذاري به شمار نمی روند. به عنوان نمونه، چند استارت آپ موفق در کشور
وجود دارد؟ حتی به اندازه انگشتان دست هم نیستند. این نشان می دهد ظرفیت اقتصادي کشور، نیاز این شرکت ها را پوشش نمی دهد. پس باید
سرمایه گذار پیدا کرد و در ادامه او احساس امنیت کند. او اظهارکرد: تا زمانی که نتوانیم تنش هاي اقتصادي را از بین ببریم و فضاي آرام براي کسب
وکار به وجود آوریم، کسی حاضر به کمک براي پرورش ایده ها نخواهد بود. روان در پاسخ به این پرسش که در صنعت خودرو چقدر شاهد کارآفرینی

 
هستیم، گفت: شاید به شکل خیلی محدود این اتفاق رخ داده باشد اما این امر نمی تواند در حوزه اشتغالزایی و پرورش ایده ها خیلی تاثیرگذار باشد. 

 
سخن پایانی 

بنابر این گزارش کارشناسان معتقدند در حوزه کارآفرینی کشور بیشتر در بخش سنتی باقی مانده و در حوزه کارآفرینی فناورانه به طور جدي وارد
نشده است. برخی از صنایع نوظهور در جهان هستند که جزو صنایع فناورانه پیش رو بوده و علاوه بر سود زیاد، توسعه را به همراه دارند. ایران بیشتر

در بخش هاي ساده کارآفرینی موفق عمل کرده اما هنوز با نقطه مطلوب فاصله دارد.





دولت کارآفرین، نیاز فوري کشور

منبع: روزنامه گسترش صمتشماره خبر:  315  |  تاریخ: 1400/05/09

کارآفرینی مفهومی است که در ایران امروزه یکسره به بخش خصوصی مرتبط می شود؛ گویی در یک اقتصاد، تنها سرمایه داران هستند که
می توانند مسیر توسعه را مشخص و اشتغال ایجاد کنند. حال آنکه چنین نیست و آمارها و تجارب متعددي وجود دارند که نشان می دهد

دولت نه تنها مانعی براي توسعه نبوده بلکه در کشورهایی چون ...

کارآفرینی مفهومی است که در ایران امروزه یکسره به بخش خصوصی مرتبط می شود؛ گویی در یک اقتصاد، تنها سرمایه داران هستند که می
توانند مسیر توسعه را مشخص و اشتغال ایجاد کنند. حال آنکه چنین نیست و آمارها و تجارب متعددي وجود دارند که نشان می دهد دولت نه تنها

 
مانعی براي توسعه نبوده بلکه در کشورهایی چون ژاپن، کره جنوبی و چین رهبري توسعه صنعتی را هم برعهده داشته است. 

 از آنجا که به طور تاریخی، بورژوازي یا همان سرمایه دارهاي وطنی تمایلی به فعالیت هاي مولدانه ندارند و بیشتر ترجیح می دهند بازرگان باشند تا

 
صنعتگر، نقش دولت در ایجاد شغل براي مردم دوچندان می شود. 

باید توجه کنیم بنا بر تحلیل هاي متعددي که از وضعیت اشتغال کشور در میانه دهه 90 صورت گرفته، مشاغل ایجادشده میان سال هاي 92 تا 97
اغلب در بخش خرد و به شکل خویش فرما بوده است؛ مشاغلی که مصداق بارز اشتغال ناپایدار هستند. این در حالی است که بیشتر مشاغل پایدار هم

 
از آن کارمندان بخش دولتی است و کارگران بخش خصوصی با وجود مزد ناچیزي که دریافت می کنند، حتی امنیت شغلی هم ندارند. 

 
خلق ثروت همزمان با توزیع آن 

پرسش اصلی آن است که دولت در ایران صرفا باید نظاره گر باشد یا اینکه باید در مقابل موانع واقعی، نقب بزند و مسیر را بگشاید؟ آنچه تردیدي به
آن نمی توان داشت، این است که اگر دولت با توان بزرگ اقتصادي که دارد فکري براي اشتغال کشور نکند، در مدتی کوتاه بیکاري نیز می توان چون

 
شیوع کرونا، جامعه را زمین گیر 

 
کند. 

اقتصاد ایران بیش از آنکه نیاز به خیال پردازي داشته باشد و در ذهن خود سرمایه داران مولد را به تصویر بکشد، نیاز به عملکردي دارد که همزمان با
توزیع بهتر ثروت، خلق آن را هم ممکن کند. دولت در ایران با توجه به منابع انبوه زیرزمینی، نمی تواند دولتی بی طرف باشد، پس چه بهتر که

 
نقشی بالنده و مولد را برعهده گیرد و هزینه فعالیت هاي نامولد را هم افزایش دهد. 

 اما گفته هاي برخی از مسئولان نشان می دهد همواره دولت ها بر تداوم مسیري که تاکنون پیموده شده اصرار دارند؛ یعنی خصوصی سازي بیشتر و
تعدیل گسترده تر نیروي کار. پس در شرایطی که بخش خصوصی ایران نمی تواند چشم بر سودهاي هنگفت فعالیت هاي نامولد ببندد، دولت نیز

 
ترجیح می دهد هرچه بیشتر از زیر بار مسئولیت هاي اجتماعی خود شانه خالی کند. 

 
افرادي که با ریسک پذیري فرصت ها را غنیمت می شمارند. 

به گزارش براساس یک پژوهش، گروهی از صاحب نظران معتقدند عبارت کارآفرینی برگرفته از زبان فرانسه و به معناي برعهده گرفتن است.
پژوهشگران کلمه کارآفرینی را با استفاده از منطق خود و رشته علمی خودشان تعریف می کنند. هیچ دیدگاه عمومی وجود ندارد تا چشم اندازهاي
مختلف را با هم ترکیب کنند. بنیان گذاران این مبحث، مدعی هستند اختصاص دوباره منابع از حوزه کم بهره ور به حوزه هاي با بهره وري بیشتر
عاملی تسهیل کننده براي توسعه اقتصادي به شمار می آید. کارآفرینان افرادي هستند که با پذیرش ریسک، فرصت ها را غنیمت می شمارند و در
صدد بررسی راهی براي کسب سود هستند. پس می توان گفت کارآفرینان همان سرمایه دارانی هستند که به دنبال سود بیشتر وارد عرصه تولید

 
شده اند. 

برخی از صاحب نظران معتقدند وجود کارآفرینی عامل هوشیاري در مقابل فرصت هاي منافع استفاده نشده است. سر آخر هم تاکید می شود که

 
کارآفرینی درك کردن براي تغییر است و افرادي کارآفرین هستند که به دنبال تغییر می گردند. 



کارآفرینی پدیده استراتژیکی است، رفتار نیست بلکه فعالیت به حساب می آید و با وجود اینکه این پدیده به عنوان نیروي هدایت کننده تحول
مدیریت به شمار می رود اما روش خاصی در مدیریت دولتی مطرح نشده و بیشتر در موسسات بازرگانی کوچک به کار گرفته می شود. اما نتایج یک
تحقیق نشان می دهد متغیرهاي کارآفرینی در شرکت هاي بازرگانی نیز به کار برده شده است. اما از اواسطه دهه 90 میلادي موضوع کاربرد

 
کارآفرینی در بخش دولتی متفاوت از بخش بازرگانی مطرح شد که به ایجاد چارچوب هاي ظهور کارآفرینی بخش دولتی انجامید. 

 
دولت یا بخش خصوصی؛ کدام یک کارآفرین هستند؟ 

بخش دولتی تعهدات، پاسخگویی و اهداف متفاوت از بخش خصوصی دارد و مفروضات تقلیدي از بخش خصوصی در معرض مناظره جدي است. پایه
و اساس این مفهوم و گسترش آن را افرادي چون گراهام فراهم آوردند. اغلب تصور می شود بخش عمومی مجموعه اي بروکراتیک، محافظه کار و
غیرشفاف است. این تصویر سبب می شود نتیجه گرفته شود که بخش دولتی نمی تواند کارآفرین باشد. گرچه بخش دولتی مخالف کارآفرینی نیست
اما ساختار سنتی و بروکراسی، ارزش ها و کاربردهاي سنتی دارد. اصلاحات اخیر کاربردهاي بروکراتیک این امکان را فراهم ساخته است که اقدام
هاي کارآفرینانه به طور منطقی شبیه سازي شود زیرا دولت ها در سراسر جهان در بخش هاي عمومی از فقدان رفتارهاي کارآفرین اظهار تاسف می

 
کنند. نوشته هایی که در این زمینه وجود دارد پراکنده و فاقد هرگونه توسعه و ترکیب پارادایم هاي تحقیقی چندرشته اي هستند. 

در پژوهشی که در ابتداي دهه 80 علی جهانگیري در نشریه مدیریت دولتی منتشر کرد، تصریح می شود: بعضی از نویسندگان معتقد بودند
کارآفرینی بخش عمومی به طور مشخص همانند بخش بازرگانی است و رفتار کارآفرینی در بخش عمومی مترادف با رفتار تجاري است. اما نظر دیگر
این است که کارآفرینی در بخش عمومی با کارآفرینی تجاري تفاوت دارد. کارآفرینی بخش عمومی ضرورتا در جست وجوي ثروت نبوده و هدف

 
نهایی آن همیشه به دست آوردن پول نیست. 

در نوامبر 1996، معاون وزیر خدمات عمومی دولت استرالیا اذعان کرد که ابتکار در مدیریت عمومی و پیگیري براي ایجاد فرهنگی خلاق، به ارتقاي
عملکرد و ابتکار منجر می شود. به نظر او دولت لزوما باید ساختار کاري، سیستم و فرهنگی را ایجاد کند که بر نوآوري تاکید کند. برخی نیز معتقدند
ابتکارهاي اجتماعی بزرگ مستلزم همزمان شدن با اقتصاد مدرن است که بتوان سیاست هاي اجتماعی و موسسات قدیمی ارائه دهنده خدمات

 
عمومی را به طور منظم براي واگذاري سازماندهی کرد. به همین دلیل کارآفرینی را بیشتر محصول بخش عمومی باید دانست تا بخش خصوصی. 

ایجاد منابع بالقوه نوآوري به دلیل فرصت هاي مبتکرانه شامل موفقیت هاي غیرمنتظره، عدم توفیق و تغییر در ادراك و دانش جدید بوده است. از
نظر بازرگانی این فرصت ها ممکن است به صرفه نباشد اما می تواند به یک ارزش جدید تبدیل و به عنوان مجموعه اهداف نوپا براي موسسات علمی
درنظر گرفته شود. این امر تا آنجاست که عده اي از پژوهشگران معتقدند کاربرد رفتار کارآفرینانه نیازمند تناسب و تطبیق با محیط بخش عمومی
است. تلاش براي کارآفرینی در بخش عمومی منجر به غلبه بر موانع خاص این بخش خواهد شد. فووست که از صاحب نظران مباحث مرتبط با
کارآفرینی است، باور دارد باید عوامل دیگري را کنار انگیزه هاي مرتبط با سود شناسایی کرد که منجر به برانگیختن تعهد کارآفرینی عمومی می
شود. این نظریه معتقد است نگرش کارآفرینی در بخش عمومی مانند بخش خصوصی نیست و متکی به گرایش رفتار فردي نیست اما مبتنی بر
خواست گروهی در سازمان ها براي تغییر، سازگاري، نوآوري و استقبال از ریسک است و کیفیت و انگیزه هاي شخصی نسبت به انگیزه هاي سطح

 
جمعی و نهادي اهمیت کمتري دارد. 

اقتصاددانان نئوکلاسیک و طرفدار نظام طبقاتی سرمایه داري، دولت را موسسه عرضه کننده مهم در ارائه خدمات و کالاهاي عمومی و قوانین می
دانستند و معتقد بودند موسسات دولتی حق دارند که اقتصاد را تعدیل و در راستی افزودن بودجه هاي خود تلاش کنند. بر این اساس، رفتار «دولت
بهره جو» منجر به افزایش ناتوانی دولت می شود. همچنین هنگام پیدایش مکتب نئوکلاسیک ها، از این امر غفلت شد که شناخت، مشکل اطلاعات
در تصمیم گیري است. این موضوع را نخستین بار سایمون با عنوان عقلانیت محدود به میان کشید. به این ترتیب از نظر آنها دولت موسسه اي است
که تلاش می کند مشکلات هماهنگی در بازار را رفع کند اما دیدگاه هماهنگ کننده بودن دولت، حداقلی از وظایف را نشان می دهد و مداخله زمانی

 
ضرورت دارد که بازار در هماهنگی با اقتصاد ناتوان عمل می کند. 

جنبه خلاق، پویا و بیش کنشی رهبري دولت را نئوکلاسیک ها به فراموشی سپرده اند. آنها معتقدند کارآفرینی دولت آثاري منفی چون به هم زدن
مکانیسم قیمت، تشویق تولید ناموثر و رشوه خواري را به همراه دارد. نکته قابل توجه این است که پس از ظهور غول هاي صنعتی آسیا چون چین و
کره جنوبی، برخی از اندیشمندان سیاسی چون جانسون مفاهیمی از قبل دولت توسعه، اقتصاد جهت دار شده بازار و اقتصاد منطقی برنامه ریزي شده
را براي نقش این دولت ها به کار برد. اما این مفاهیم براي نشان دادن ویژگی هاي مهم اقتصادهاي موفق آسیایی که دولت در آنها نقش رهبري

 
صنعتی را داشت، کافی نیست. 

زمینه ایجاد یک دولت کارآفرین 



اجزاي تئوري دولت کارآفرین مبتنی بر فعالیت انسانی، کشف فرصت ها، یادگیري، بررسی و تجدیدنظر برنامه ها و حذف اشتباهات است. حتی برخی
اقتصاددانان نئوکلاسیک، به ویژه در میان استرالیایی ها وضعیت نااطمینانی کامل را نیز اضافه کرده و می گویند کارآفرینان حوادث خارجی را درك و

 
برنامه هایی را مطابق تجربه و دانش خود فرموله می کنند و پس از تجدیدنظر اشتباهات را کاهش می دهند. 

کارآفرینی دولت به ویژه در زمان بحران، ناتوانی بخش خصوصی از پاسخگویی و جلوگیري از پس روي اقتصاد اهمیت فراوانی دارد. مثلا در بحران
بزرگ سال 1930 امریکا، موسسات خصوصی اعتماد خود را از دست دادند اما دولت روزولت برنامه ریزي کارآفرینانه اي را براي حفظ و اعتماد

 
عمومی در پیش گرفت. 

دولت میجی ژاپن نمونه بارز دولت کارآفرین است. از دیدگاه برخی از صاحب نظران، دولت ها با وجود اطلاع از اهمیت کارآفرینی آن را به طور
انحصاري به بخش خصوصی محدود می کنند. این امر سبب شد تا یکی از صاحب نظران در سال 1988 میلادي بگوید دولت نه تنها منبع سیاست
اقتصادي است بلکه کارآفرین، اپراتور و مالک موسسات بازرگانی و صنعتی است و وقتی کارآفرینی را برعهده می گیرد به آن دولت کارآفرین گفته می
شود. دولت توجه خاصی به مسائل و فرصت هاي صنعتی خاص براساس چشم انداز بلندمدت دارد و بر خلاف بخش خصوصی بر مسائل عمومی از

 
جمله رفاه، توسعه و ایجاد موفقیت بین المللی تاکید می کند. 

باید توجه کرد موسسات دولتی وقتی کارآفرین هستند که نسبت به تغییر هوشیار باشند، فرصت ها را کشف و با اقدام خلاقانه از آنها بهره برداري
کنند. بخش دولتی هم به دلایل ظاهري به خلاقیت و مدرنیزاسیون تن نمی دهد زیرا مسئله اصلی پاسخگویی به تغییرات محیطی است. به همین
دلیل می توان ادعا کرد کارآفرینی ممکن است از راه بروکراسی دولتی محقق شود و نمی توان براي دستیابی به موفقیت همه تسهیلات را به نیروهاي
بازاري و بخش بازرگانی تخصیص داد. بلکه باید به طرف شهروندان سازمان یافته حرکت کند و به رأس هرم کشور نزدیک شود تا بتوان در اقتصاد

 
جهانی رقابت کرد. 

در دولت کارآفرین، هدف جست وجوي راه هاي مدیریت کارآ است و تنها استراتژي منطقی براي حکمرانی خوب، جهت دهی به فعالیت هاي
کارآفرینانه است. رفتار کارآفرینی و رفتار بروکراتیک هر یک در یک طرف پیوستار با ویژگی هاي خاص خود قرار دارد اما دولت می تواند موقعیت
خود را به طرف رفتار کارآفرینانه تغییر دهد. دولت قبل از هر چیز باید بر سبک مدیریت، سیاست گذاري و ارائه خدمات به سمت کارآفرینی میل

کند.



شریعتمداري: شکستن حلقه فقر با ایجاد اشتغال پایدار مقدور است

منبع: ایران اکونومیستشماره خبر:  316  |  تاریخ: 1400/05/09

ایران اکونومیست- وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: شکستن حلقه فقر تنها با ایجاد اشتغال و البته اشتغال پایدار تنها با استفاده از
آموزش هاي فنی و حرفه اي مقدور است.

«محمد شریعتمداري» با حضور در سازمان آموزش فنی و حرفه
اي کشور درباره اقدامات انجام شده در این سازمان طی سال
گذشته، اعلام کرد: یکی از خصوصیات سازمان فنی و حرفه اي این
است که معاونان آن را بانوان تشکیل می دهند و در واقع تحول

 
اساسی سازمان استفاده از جوانان شایسته و بانوان است. 

وي تصریح کرد: کار ترویجی و فرهنگی در زمینه مهارت با توجه
به اینکه شعار اصلی ما بحث نهضت مهارت افزایی است، بدون
حضور صنعتگران و کارآفرینان که داراي مهارت هستند امکان

 
پذیر نیست و آموزش هاي ما در زمینه هاي گوناگون نیز روند مهارت را طی می کند. 

وزیر تعاون با اشاره به تغییر بازار کار در جهان بیان کرد: پوست اندازي بازار کار در جهان ما را به سمت مهارت افزایی هدایت می کند و مراکز

 
صنعتی متوجه شدند که با اداره سنتی و بدون مهارت افزایی امکان ادامه کار ندارند. 

وي افزود: بحث اینترنت اشیاء، بلک چین و هوش مصنوعی از مسائلی است که امروزه براي پیشرفت فعالیت ها و کارها نمی توان انکار کرد و ما تلاش
کردیم در کنار فعالیت هاي آموزش فنی و حرفه اي درحوزه بخش آي تی و بخش هاي بلک چین و هوش مصنوعی را نیز تاسیس کنیم و در این

 
خصوص بنیاد هاب را راه اندازي کردیم. 

شریعمتداري در خصوص اقدامات انجام شده در زمینه مهارت افزایی در آموزشگاه ها، مدارس و دانشگاه ها گفت: با وجود شیوع بیماري کرونا میزان
آموزش در مراکز آموزش فنی و حرفه اي با 36 هزار نفر آموزش بیشتر در مراکز آموزش و پرورش و کاردانش انجام شد و در مجموع 204 هزار نفر

 
در آموزش و پرورش در بخش هاي کاردانش و فنی و حرفه اي آموزش دیدند. 

وي تاکید کرد: توسعه مشارکت در مهارت آموزي موضوع مهمی است، و باید تلاش کنیم فعالیت هاي سازمان در سطوح پایین و خاص و ویژه به

 
مردم سپرده شود و دولت به عنوان مشوق، ناظر و هادي نقش خود را ایفا کند. 

وزیر تعاون گفت: نقش آموزش فنی و حرفه اي و مهارت در افزایش بهره وري کشور امر مهجوري در کشور است و اینکه در سازمان اداري با داشتن
مهارت می توان بهره وري بالایی داشته باشیم و باید به این موضوع توجه شود و در کنار آن ارتقاي بهره وري، توجه به فعالیت حرفه اي و

 
استانداردهاي آن امر مهمی است که در این دولت انجام شد. 

وي با اشاره به مساله استفاده از امر مهارت در حل مشکلات بازنشستگان اجتماعی گفت: این موضوع در دستور کار وزارت تعاون بود، همچنین تلاش
کردیم افرادي که داراي معلولیت هستند با بالا بردن سطح آموزش ها و شکوفا کردن استعدادهاي درون آنها با همکاري سازمان فنی و حرفه اي و

 
بهزیستی از اهدافی بود که پیگیري کردیم. 



شریعتمداري گفت: بحث مهارت در روستاها و عشایر امر مهمی است که به آن نیز پرداخته شده است و امیدواریم در دولت آینده نیز به این موضوع

 
توجه شود و در این زمینه همکاري خوبی بین وزارت تعاون و صندوق عشایر و روستایی برقرار است. 

وي درزمینه مهارت آموزي سربازان نیز گفت: سربازان بخشی از دوره زندگی خود را در دوره آموزش نظامی در پادگان ها می گذرانند و چنانچه
علاوه بر آموزش هاي نظامی، آموزش مهارت نداشته باشند زمان آنها به بطالت گذرانده شده است و در این دوره سازمان آموزش فنی و حرفه اي با
ارائه آموزش مهارتی امکان یافتن شغل مناسب را براي آنها فراهم می کند و این اقدام در حال انجام است و توسعه آموزش ها در این بخش ادامه

 
دارد. 

وزیر تعاون اظهارداشت: موضوع نقش فعالیت هاي فنی و حرفه اي در توسعه کارآفرینی نیز مغفول نمانده است و باید به این موضوع توجه ویژه اي

 
داشته باشیم. 

 
وي تاکید کرد : شکستن حلقه فقر تنها با ایجاد اشتغال و البته اشتغال پایدار تنها با استفاده از آموزش هاي فنی و حرفه اي مقدور است. 

 
شریعتمداري تصریح کرد: اگر نگاه بخشی در دولت به نگاه عمومی تر تبدیل شود در آینده قدم هاي خوبی برداشته می شود. 

وي در پایان گفت: مهمترین بخش توسعه در جهان توسعه انسانی است و توجه به نیروي انسانی امر لازمی است و در دانشگاه ها این اقدام انجام می
شود اما باید به صورت ویژه به این موضوع بپردازیم. با وجود همه تلاش ها و کمک ها در زمینه کادر و مربیان فنی و حرفه اي امیدوارم قدم هاي

 
مثبتی را برداریم. 

ایرنا



آدرس غلط روحانی درباره عملکرد مناطق آزاد/ سکوي صادرات یا قاچاق؟!

منبع: اترك نیوزشماره خبر:  317  |  تاریخ: 1400/05/09

کارشناس اقتصادي در واکنش به سخنان رئیس جمهور مبنی بر تبدیل مناطق آزاد به سکوهاي صادراتی گفت: مناطق آزاد در حوزه صادرات
غیر نفتی عملکرد خوبی نداشتند .

کارشناس اقتصادي در واکنش به سخنان رئیس جمهور مبنی بر تبدیل مناطق آزاد به سکوهاي صادراتی گفت: مناطق آزاد در حوزه صادرات

 
غیر نفتی عملکرد خوبی نداشتند . 

به گزارش خبرنگار مهر، حسن روحانی رئیس جمهور، روز 4 مردادماه در
حاشیه جلسه افتتاح طرح هاي مناطق آزاد با بیان اینکه، دولت مناطق
آزاد را به مراکز صادراتی و جذب سرمایه تبدیل کرده است، گفته بود که
مناطق آزادي که اخیراً تصویب شدند، در آینده نزدیک باید فعال شوند و
مانند مناطق آزاد فعلی می توانند کشور را در مسیر تعامل سازنده با

 
کشورهاي همسایه و کشورهاي جهان قرار دهند. 

این اظهارات در حالی مطرح می شود که بنابر گزارش مرکز پژوهش
هاي مجلس، عملکرد مناطق آزاد ایران طی سال هاي 1392 تا 1398

مناسب نبوده است؛ به طوري که سهم این مناطق از صادرات غیرنفتی کشور تنها حدود %1، از میزان تولید نیز یک درصد، از تعداد واحدهاي تولیدي

 
فعال در کشور کمتر از %3، از جذب سرمایه گذاري مستقیم خارجی حدود %10 و از اشتغال زایی کل کشور تنها 4 درصد است. 

در گزارش مرکز پژوهش هاي مجلس به این مسئله اشاره شده که میزان واردات کالا از طریق مناطق آزاد نیز حدود 2 برابر صادرات کالا از این
مناطق به خارج از کشور در طول دوره مذکور بوده است. همچنین وسعت مناطق آزاد بیش از 3 برابر وسعت شهرك ها و نواحی صنعتی کشور بوده،

 
اما میزان اشتغال در شهرك هاي صنعتی بیش از 3 برابر اشتغال در مناطق آزاد کشور است! 

 
ایجاد مناطق آزاد جدید بر خلاف مصالح کشور 

وحید شقاقی شهري، کارشناس اقتصادي، در گفت وگو با خبرنگار مهر با اشاره به عملکرد منفی مناطق آزاد در صادرات کالا، گفت: متأسفانه در
صادرات غیر نفتی این مناطق عملکرد خوبی نداشتند و عملاً به سکویی براي واردات غیر رسمی و قاچاق تبدیل شده اند، این در حالی است که هدف

 
از تشکیل این مناطق توسعه صادرات کالا بوده است. 

وي افزود: قانون مناطق آزاد در سال 1371 با ایجاد 3 منطقه قشم، کیش و چابهار در کشور تصویب شد و به مرور زمان تعداد و گستره این مناطق

 
به دلیل منافع بسیاري زیادي که براي برخی از گروه ها به دنبال داشت، به تدریج افزایش یافت. 

شقاقی با بیان اینکه در شرایط فعلی ایجاد مناطق آزاد جدید هزینه بسیاري نسبت به منافع آن دارد و تصویب آن ها به صلاح کشور نیست، افزود:
هدف از تشکیل مناطق آزاد در اکثر کشورهاي جهان، افزایش صادرات و صادرات مجدد، جذب تکنولوژي و سرمایه هاي خارجی و نیز جذب گردشگر

 
است که تجربه 30 ساله تشکیل این مناطق در ایران نشان می دهد که مناطق آزاد در کشور همواره بر خلاف این اهداف عمل کرده اند. 

این کارشناس اقتصادي با اشاره به تأسیس شرکت هاي صوري در مناطق آزاد به قصد دور زدن قوانین مالیاتی، گفت: متأسفانه دولت و نمایندگان



 
مجلس در دروه هاي گوناگون به دنبال افزایش مناطق آزاد در کشور بوده و توجهی به عملکرد نامناسب این مناطق نداشته اند. 

 
ورود کالاهاي قاچاق به کشور از طریق مناطق آزاد 

این عضو هیئت علمی دانشگاه خوارزمی ادامه داد: کالاها از کشورهاي همجوار به مناطق آزاد قاچاق و از آن جا نیز به راحتی به سرزمین اصلی منتقل
می شوند. همچنین بعضاً برخی از کالاهاي داخلی نیز که در خارج از کشور داراي ارزش قابل توجهی است، از روزنه مناطق آزاد به سایر کشورها

 
قاچاق می شود. 

وي با انتقاد از وضعیت نامناسب مناطق آزاد در کشور افزود: انبارداري غیر استاندارد، وجود سکوهاي باري غیر اصولی، وضعیت نامناسب جاده اي و
فرودگاهی و همچنین عدم بهره مندي کافی این مناطق از زیرساخت هاي فناوري باعث شده است تا عملکرد مناطق آزاد کاملاً بر خلاف انتظارات

 
باشد. 

 
زیرساخت مناسب براي مناطق آزاد ایجاد نشده است 

شقاقی در پایان با بیان اینکه ایجاد منطقه آزاد الزامات و پیش نیازهاي گوناگونی دارد، گفت: در صورت عدم تأمین این پیش نیازها، اهداف پیش
بینی شده براي این مناطق آزاد محقق نخواهد شد و متأسفانه در طول 30 سال اخیر این الزامات نظیر زیرساخت هاي فناوري، حمل ونقل و ترانزیت

 
و نیز زیرساخت هاي آب و برق و بسیاري از الزامات دیگر به درستی تحقق نیافته است و مناطق آزاد به اهداف پیش بینی شده دست پیدا نکرده اند. 

به گزارش خبرنگار مهر، اظهار نظر رئیس جمهور واکنش هاي بسیاري را از سوي مخالفان افزایش مناطق آزاد در رسانه ها به دنبال داشت. این افراد
بر این باورند که در شرایط فعلی و با بررسی عملکرد این مناطق، باید گفت که مناطق آزاد و ویژه اقتصادي در طول سال هاي گذشته روزنه اي براي

واردات غیر رسمی و قاچاق کالا بوده اند و با افزایش مناطق آزاد جدید، آمار قاچاق کالا روز به روز افزایش خواهد یافت



چرا کارخانه هاي تن ماهی سواحل مکران تعطیل شد؟

منبع: آخرین خبرشماره خبر:  318  |  تاریخ: 1400/05/09

 
چرا کارخانه هاي تن ماهی سواحل مکران تعطیل شد؟ 

تسنیم/ اکنون 13 کارخانه تن ماهی در «پسابندر» تعطیل هستند
و در مناطق دیگر سواحل مکران نیز وضعیت بهتر از این نیست؛
سوال اینجاست آیا دولت نمی تواند با مانع زدایی براي تولیدکننده،

 
این کارخانه ها را فعال کند؟ 

چندي پیش در گفت وگویی با احمد الهیاري مدیر سیاستگذاري و
برنامه ریزي راهبردي دبیرخانه شوراي توسعه سواحل مکران از وي درباره مشکلاتی که سر راه تولیدکنندگان و سرمایه گذاران در این خطه مهم
وجود دارد، پرسیدیم و او با قبول بخشی از موانع، گفت: تمام توان را براي رفع موانع گذاشته ایم اگرچه بروکراسی هاي اداري با وجود الکترونیکی

 
شدن دولت کماکان همچون گذشته وجود دارند. 

حالا مسئله مهمی که در سواحل مکران به چشم می خورد نه بروکراسی هاي اداري، بلکه کسانی هستند که کارخانه اي تأسیس و آن را به امان خدا
رها کرده اند تا هر روز بیشتر از دیروز بر قیمت کارخانه شان افزوده شود و گواه این موضوع چندین کارخانه تن ماهی هستند که در سواحل مکران
زمانی مشغول به کار بودند؛ اما صاحبان آن حالا ترجیح می دهند کار نکنند و فقط منتظر بمانند تا سرمایه شان یعنی قیمت زمین کارخانه بیشتر از

 
دیروز شود. 

در این باره صاحب کارخانه هایی که کارخانه شان را تعطیل کرده باشند راضی به گفت وگو نشدند؛ اما توانستیم به یکی از فعال ترین جوانان حوزه

 
تولید تن ماهی در دشتیاري و چابهار برسیم که مدعی است قیمت تن ماهی نه 30 هزار تومان بلکه 22 هزار تومان است. 

وي می گوید: اکنون شاید فکر کنید قیمتی که براي تن ماهی در ایران تعیین می شود کاملاً عادلانه است؛ اما من با یک حساب سرانگشتی و بدون

 
احتیاج به ماشین حساب می توانم به شما اثبات کنم که بیشتر تن ماهی هاي ایرانی قیمتشان باید حدوداً بین 20 الی 22 هزار تومان باشد. 

 
قیمت تن ماهی خیلی بالاست 

محسن رحمت پور افزود: چه بخواهیم و چه نخواهیم، قیمت تابعی از عوامل به کار گرفته شده در تولید و به عبارت ساده تر هزینه هاي تولید است؛
اما اکنون چنانچه توجه کرده باشید قیمت تن ماهی از 30 الی 35 هزار تومان و بعضاً بیشتر در حرکت است در حالی که هیچ چیزي نمی تواند باعث
شود تا این حد قیمت تن ماهی بالا برود مگر اینکه قیمت نهاده هاي تولید بالا برود و یا اینکه حقوق و مزایاي کارگران به یک باره خیلی بالا برود در

 
حالی که قیمت تن ماهی بیش از یک سال و نیم است به بالاي 30 هزار تومان رفته و دائم نیز بالاتر می رود. 

وي که کارآفرین حوزه صید و شیلات است، توضیح می دهد: به نظرم صنعت، معدن و تجارت باید در حوزه نظارت ها بر قیمت گذاري علی الخصوص
تن ماهی دقت ویژه اي داشته باشد، نکته دیگري که مهم می دانم با شما در میان بگذارم در مورد ورقه ظرف و همان قوطی تن ماهی است، این
ورقه مواد اولیه اش به صورت یارانه اي در اختیار شرکت هاي تولید کننده ظرف تن ماهی قرار می گیرد و عجیب اینکه آنها در بیشتر موارد با ما به

 
قیمت آزاد حساب می کنند. 

این جوان کارآفرین که بارها از سوي فرماندار شهرستان دشتیاري مورد تقدیر ویژه قرار گرفته است، با درخواست از دولت براي موانع زدایی در تولید،
ادامه می دهد: دولت در حوزه واردات نیز می تواند به ما کمک زیادي کند، باید جلوي واردات گرفته شود و از تولیدکننده ملی حمایت شود تا او نیز

 
از کارآفرینی و اشتغال زایی دلسرد نشود. 

 
حمایت از تولیدکننده ملی صورت نمی گیرد 

وي می افزاید: ما می توانیم در منطقه(خاورمیانه و آسیاي مرکزي) حرف اول را در حوزه صادرات تن ماهی بزنیم؛ اما این اتفاق نیفتاده است چون



هیچ حمایتی از تولیدکننده ملی صورت نمی گیرد و مسئله مهم تر اینکه تن ماهی تنها غذاي لذیذي است که بدون مواد نگهدارنده تا مدت ها
کیفیت خود را حفظ می کند و در واقع ما در چابهار، سعی داریم از فاصله دریا تا سفره مردم را با کارخانه هایی که در نگور و نزدیک ساحل زده ایم،

 
کم کنیم. 

رحمت پور با اشاره به مشکلات زیاد در شهرك صنعتی «نگور» واقع در شهرستان دشتیاري می گوید: از برق و آب و تلفن و گاز گرفته تا زیرساخت
هاي دیگر براي ما فراهم نیست، پس شما بگویید واقعاً تولیدکننده به چه امیدي باید در این شهرك دست به تولید بزند البته اخیراً با همکاري
فرماندار دشتیاري سعی کرده ایم کمی از این مشکلات مانند تلفن و اینترنت را کاهش بدهیم اما خب باید دولت نگاه ویژه اي در این زمینه به ما

 
داشته باشد تا این کارخانه هایی که تعطیل کرده اند نیز فعال شوند. 

 
ارگان هاي دولتی با هم هماهنگ نیستند 

وي ادامه می دهد: جهاد کشاورزي، صنعت معدن و تجارت و غذا و دارو باید بیشتر با هم در ارتباط باشند و اینکه تولیدکننده با توجه به نا هماهنگی
هاي عدیده اینها به جاي هفت خان رستم باید هشت خان رستم را بگذراند تا بتواند یک محصول خود را ثبت کند، واقعاً این نامردي است و اهتمام

 
ویژه دولت را می طلبد تا موانع زدایی ها هر چه سریع تر اتفاق بیفتد. 

 
آخرین خبر سیستان و بلوچستان در اینستاگرام : 

https://instagram.com/zahedan_today



نماینده مجلس: اظهارنظر عجولانه در حوزه فضاي مجازي پیامدهاي جبران ناپذیري دارد

منبع: ایستناشماره خبر:  319  |  تاریخ: 1400/05/09

نماینده مردم ورامین، پیشوا و قرچک در مجلس شوراي اسلامی
گفت: هر گونه اظهار نظر و تصمیم گیري غیرکارشناسانه، عجولانه
و شتابزده، آثار و پیامدهاي جبران ناپذیري به همراه خواهد داشت.

حسین نوش آبادي اظهار داشت: گسترش فزاینده فناوري اطلاعات
و ارتباطات به ویژه شبکه جهانی اینترنت و آثار چشمگیر آن در
ابعاد زندگی فردي و اجتماعی و ضرورت سرمایه گذاري وسیع و
هدفمند به منظور بهره گیري حداکثري از فرصت هاي ناشی از آن
براي پیشرفت همه جانبه کشور و ارائه خدمات گسترده و مفید به
اقشار گوناگون مردم، لزومِ برنامه ریزي و هماهنگی مستمر به

 
منظور صیانت از آسیب هاي ناشی از آن را اقتضا می کند. 

وي گفت: بی شک، پیدایش فضاي مجازي در چند دهه اخیر، یکی از بزرگترین نمادهاي تحول جهانی است، رخدادي که تأثیرات شگرف آن هر روز

 
در ابعاد مختلف فرهنگی، اجتماعی، اقتصادي، سیاسی، امنیتی و دفاعی و عرصه ملی و بین المللی نمود بیشتري پیدا می کند. 

وي افزود: مواجهه هوشمندانه و مقتدرانه با تحولات پرشتاب این عرصه، براي استفاده از فرصت ها و ظرفیت ها و مقابله با آسیب ها و تهدیدات آن از

 
یک سو و مدیریت، نظارت و رصد کارآمد و روز آمد، از سوي دیگر، ضرورتی اجتناب ناپذیر است. 

رئیس فراکسیون دیپلماسی بین المللی و منافع ملی افزود:رصد وضعیت جاري فضاي مجازي، پیش بینی و آینده نگري تحولات در این فضا در سطح
ملی و بین المللی، هماهنگی میان نهادهاي ذي ربط، ارتقاي جمهوري اسلامی ایران به قدرت سایبري در طراز قدرت هاي تأثیرگذار جهانی و
برخورداري از ابتکار عمل و قدرت تعامل با دیگر کشورها در جهت شکل دهی به قواعد و قوانین مرتبط با فضاي مجازي در عرصه جهانی با رویکرد

 
اخلاق مدار و عادلانه، مورد انتظار رهبري معظم انقلاب اسلامی است. 

نوش آبادي سالم سازي و حفظ امنیت همه جانبه فضاي مجازي کشور و نیز حفظ حریم خصوصی آحاد جامعه و مقابله مؤثر با نفوذ و دست اندازي
بیگانگان در این عرصه را داراي اهمیت ویژه دانست و بر جلوگیري از رخنه ها و آسیب هاي فرهنگی و اجتماعی در این عرصه و مقابله مؤثر با تهاجم
همه جانبه فرهنگی و لزوم ترویج هنجارها، ارزش ها و سبک زندگی اسلامی ایرانی و نیز ارتقاي فرهنگ کاربري و سواد فضاي مجازي جامعه و برنامه
ریزي همه جانبه براي بهبود شرایط کسب و کار مرتبط با فناوري هاي مجازي و بهره گیري از فرصت هاي اشتغال زایی و نیز رونق محتوا، تاکید

 
کرد. 

عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شوراي اسلامی گفت: سیاستگذاري آگاهانه، مسوولانه و مقتدرانه در خصوص فضاي مجازي، با
توجه به گسترش روزافزون و پرسرعت پدیده عظیم و بی نظیر فضاي مجازي، ضرورت استفاده از توانایی ها و استعدادهاي جوان کشور و

 
سیاستگذاري صحیح و اقدامات سنجیده و هماهنگ و خروج از حالت انفعال در عرصه فضاي مجازي را می رساند. 

وي افزود: امروز تولید محتواي اسلامیِ متقن و جذاب، به صورت جدي احساس می شود و بی تردید، گستره فضاي مجازي به عنوان یک قدرت نرم



فوق العاده در عرصه هاي مختلف از جمله فرهنگ، سیاست، اقتصاد، لزومِ طراحیِ مناسب و دقیق براي حفظ حریم امنیت فکري و اخلاقی جامعه را،

 
صد چندان کرده است. 

عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجه مجلس شوراي اسلامی تأکید کرد: هر گونه ورود و تصمیم گیري در حوزه فضاي مجازي که ده ها
میلیون نفر در داخل کشور از آن استفاده می کنند و هزاران کسب وکار در این بخش، جریان دارد، از حساسیت بالایی برخوردار است و به دلیل
پیچیدگی ها و متغیرهاي فراوانی که در این وجود دارد، هر گونه اظهار نظر و تصمیم گیري غیر کارشناسانه، عجولانه و شتابزده، آثار و پیامدهاي

 
جبران ناپذیري به همراه خواهد داشت. 

نماینده مردم ورامین، قرچک و پیشوا گفت:همانطور که ریاست مجلس شوراي اسلامی بیان کرد، ابهامات و اشکالاتی متوجه طرح صیانت از کاربران

 
در فضاي مجازي، است که نیازمند بررسی و اصلاح است. 

وي گفت: قانون گذاري و تصمیم گیري در حوزه فضاي مجازي، که با زندگی روز مره و کسب و کار جامعه، سروکار دارد و جزئی از زندگی حقیقی

 
مردم شده است و نمی توان آن را به دور از چشم مردم و پشت درب هاي بسته یک کمیسیون، انجام داد. 

وي گفت: خوشبختانه همین انتقاد و مواضع دلسوزانه عده اي از نمایندگان مجلس، موجب شد، بررسی این طرح، فقط محدود به کمیسیون فرهنگی
نشود و نمایندگان منتخب از کمیسیون هاي دیگر مجلس و همچنین مسئولان و کارشناسان دولت نیز در جلسات بررسی این طرح حضور داشته

 
باشند تا اشکالات و ابهامات موجود برطرف شود و گزارش آن به صورت علنی و شفاف، در اختیار مردم قرار گیرد. 

نوش آبادي گفت: طراحان طرح صیانت از کاربران فضاي مجازي، تاکید کردند که به دنبال محدود و محروم کردن مردم از امکانات اینترنت و فضاي
مجازي نیستند و قصد آنان سامان دهی، قانون مند کردن، و بر طرف کردن موانع و صیانت از حقوق مردم در فضاي رها شده ي فضاي مجازي و
پیشگیري از آسیب هایی موجود در این عرصه هستند تا ضمن مدیریت مطلوب، هم منافع مردم تامین شود و هم حقوق عمومی و نظم و امنیت

 
کشور، مورد صیانت و حفاظت قرار گیرد. 

وي افزود: در نظر گرفتن صلاحیت، وظایف و اختیارات شوراي عالی فضاي مجازي که متشکل از سران سه قوه و مدیران ارشد نظام و متخصصان
حوزه مجازي و منصوب مقام معظم رهبري هستند و طبق فرمان ایشان، مسوولیت سیاست گذاري و تصمیم گیري در عرصه فضاي مجازي را به

عهده دارند، نباید نادیده گرفته شود.



پرداخت حقوق 600 میلیارد تومانی به بازنشستگان گیلان

منبع: مرجع آنلاینشماره خبر:  320  |  تاریخ: 1400/05/09

علی حسین نژاد مدیرکل تامین اجتماعی گیلان با اشاره به عملکرد سازمان تامین اجتماعی در سال گذشته، اظهار کرد: یکی از مهمترین
اقدامات سازمان تامین اجتماعی اجراي طرح 70/30 بوده است. وي هدف از اجراي طرح مذکور را ارائه 30 خدمت عمده سازمانی به صورت

غیر حضوري دانست و افزود: در این راستا شاهد کاهش 70 ...

مدیرکل تامین اجتماعی گیلان، با بیان اینکه سال گذشته حدود
400 میلیارد تومان به صورت ماهانه حقوق بازنشستگی پرداخت
کردیم، گفت: امسال نیز میزان پرداختی ما به بازنشسته ها به 600

 
میلیارد تومان در ماه رسیده است. 

علی حسین نژاد مدیرکل تامین اجتماعی گیلان با اشاره به عملکرد
سازمان تامین اجتماعی در سال گذشته، اظهار کرد: یکی از
مهمترین اقدامات سازمان تامین اجتماعی اجراي طرح 70/30

 
بوده است. 

وي هدف از اجراي طرح مذکور را ارائه 30 خدمت عمده سازمانی به صورت غیر حضوري دانست و افزود: در این راستا شاهد کاهش 70 میلیون نفري
تردد در شعب و کارگزاري هاي تامین اجتماعی بودیم، در حالی که قبل از اجراي طرح 70/30 به صورت آماري در طول سال 96 میلیون نفر تردد

 
داشتیم که کاهش 70 میلیون نفري اتفاق افتاد. 

مدیرکل تامین اجتماعی گیلان، از دیگر اقدامات مهم و اثرگذار سازمان تامین اجتماعی در سال گذشته را حذف تمدید دفترچه هاي درمانی دانست
که از خرداد 99 اجرایی شده است و گفت: از اسفند 99 نیز شاهد حذف فیزیکی دفترچه هاي درمانی هستیم که خود به خود باعث صرفه جویی

 
وسیع در هزینه هاي چاپ و توزیع و کاهش واردات کاغذ شده است. 

حسین نژاد، ضمن قدردانی از ریاست سازمان تامین اجتماعی جهت اجراي طرح حذف دفترچه هاي درمانی، متذکر شد: حدف فیزیکی دفترچه ها

 
علاوه بر اقتصادي بودن، رفاه بیشتر بیمه شدگان و مستمري بگیران را فراهم کرده است. 

وي در ادامه به اجراي طرح متناسب سازي حقوق بازنشستگان پس از 14 سال انتظار اشاره کرد و گفت: مرحله نخست متناسب سازي حقوق
مستمري بگیران در مرداد 99 انجام شد و در فروردین 1400 شاهد افزایش ضریب حقوقی همزمان با اجراي مرحله دوم متناسب سازي حقوق بودیم

 
که براي نخستین بار انجام شد. 

مدیرکل تامین اجتماعی گیلان، همچنین از بخشودگی جرایم کارفرمایانی خبر داد که بدهی آنان تا پایان سال 99 قطعی شده است و عنوان کرد:

 
شرط بخشودگی جرایم پایداري اشتغال است. 

وي با اشاره به پرداخت مقرري بیمه بیکاري براي افراد آسیب دیده از کرونا به ویژه کارگاه هایی که در حوزه گردشگري فعال بودند، خاطرنشان کرد:

 
افرادي که موظف به پرداخت 10 درصد حق بیمه و 20 درصد سهم کارفرما بودند، یک مهلت شش ماهه بدون اعمال جریمه دریافت کردند. 

حسین نژاد، با بیان اینکه فرهنگ بیمه اي در استان گیلان بالاست، تاکید کرد: بیش از نیمی از جمعیت استان گیلان تحت پوشش تامین اجتماعی

 
هستند و امیدواریم رضایتمندي مخاطبان خود را جلب کرده باشیم. 

این مقام مسئول، یک میلیون و 250 گیلانی را تحت پوشش تامین اجتماعی دانست و یادآور شد: 142 هزار مستمري بگیر داریم که با افراد تحت

 
تکفل خود یک جمعیت حدود 300 هزار نفري را تشکیل می دهند. 

وي از ثبت نام بیش از 25 هزار نفر در سامانه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی جهت دریافت مقرري بیمه بیکار در دوران کرونا طی ماه هاي اسفند
98 و فروردین و اردیبهشت 99 خبر داد و اظهار کرد: بعد از پالایش ثبت نام کنندگان، سال گذشته به صورت ماهانه 19 میلیارد تومان و امسال به

 
صورت ماهانه 25 میلیارد تومان مقرري بیمه بیکاري در استان پرداخت کردیم. 

مدیرکل تامین اجتماعی گیلان، با بیان اینکه سال گذشته حدود 400 میلیارد تومان به صورت ماهانه حقوق بازنشستگی پرداخت کردیم، گفت:

 
امسال نیز میزان پرداختی ما به بازنشسته ها به 600 میلیارد تومان در ماه رسیده است. 

وي با اشاره به فعالیت تنها بیمارستان تامین اجتماعی استان گیلان در رشت، تصریح کرد: کلیه بیمه شدگان و مستمري بگیران می توانند از خدمات



درمانی رایگان این بیمارستان استفاده کنند؛ همچنین افراد بالاي 65 سال نیز می توانند با مراجعه به بیمارستان هاي دولتی، بدون فرانشیز از خدمات

 
درمانی بهره ببرند. 

حسین نژاد، با بیان اینکه کلیه بیمه شدگان در سایر شهرها می توانند به بیمارستان هاي دولتی یا مراکز ملکی سازمان تامین اجتماعی مراجعه کرده و
صد درصد از خدمات رایگان بهره ببرند، گفت: حدود 1000 میلیارد تومان مطالبه از استان داریم که بیشتر مربوط به دستگاه هاي عمومی غیر دولتی
به ویژه شهرداري هاست که به واسطه شیوع بیماري کرونا با کاهش درآمد مواجه شدند لذا سازمان تامین اجتماعی ملزم به همکاري با دستگاه ها تا

 
مساعد شدن شرایط است. 

 
 -

- منبع خبر : آخرین خبر



حمایت کمیته امداد از توسعه و رونق نوغانداري در گیلان

منبع: مرجع آنلاینشماره خبر:  321  |  تاریخ: 1400/05/09

نوغانداري در کشور پیشینه 4500 ساله دارد و استان گیلان با داشتن آب و هواي مناسب و توتستان هاي وسیع یکی از مراکز تولید پرورش
این محصول در کشور است. کمیته امداد گیلان با برگزاري دوره هاي آموزشی پرورش کرم ابریشم براي مددجویان خود به منظور اشتغال

زایی با دادن تخم هاي نوغان به صورت رایگان این فرصت ...

کمیته امداد گیلان با حمایت از توسعه و رونق نوغانداري در استان
گیلان، زمینه ایجاد اشتغال مددجویان تحت پوشش را فراهم کرده

 
است. 

نوغانداري در کشور پیشینه 4500 ساله دارد و استان گیلان با
داشتن آب و هواي مناسب و توتستان هاي وسیع یکی از مراکز

 
تولید پرورش این محصول در کشور است. 

کمیته امداد گیلان با برگزاري دوره هاي آموزشی پرورش کرم ابریشم براي مددجویان خود به منظور اشتغال زایی با دادن تخم هاي نوغان به صورت

 
رایگان این فرصت را فراهم کرد تا مددجویان در این زمینه فعالیت کنند. 

 
 -

- منبع خبر : مهر



40 هزار تن انجیر در پلدختر برداشت می شود

منبع: آخرین خبرشماره خبر:  322  |  تاریخ: 1400/05/09

 
40 هزار تن انجیر در پلدختر برداشت می شود 

ایرنا/ مدیر جهاد کشاورزي پلدختر گفت: 40 هزار تن محصول
امسال از سطح یکهزار و 800 هکتار باغ انجیر این شهرستان

 
برداشت می شود. 

رضا عسکري، مدیر جهاد کشاورزي پلدختر روز شنبه به رسانه ها
اعلام کرد: سطح باغات انجیر شهرستان پلدختر 2هزار و 300

 
هکتار می باشد که یکهزار و 800 هکتار آن بارور و مثمر است. 

وي گفت: انجیرستان هاي پلدختر زمینه اشتغال مستقیم چهار

 
هزار و 600 و اشتغال فصلی 10 هزار نفر را فراهم کرده اند و کار برداشت محصول از بزرگترین قطب انجیر سیاه کشور تا پایان مهرماه ادامه دارد. 

سالانه بیش از 300 هزار تن میوه از سطح حدود 52 هزار هکتار باغات لرستان تولید می شود و شهرستان بروجرد با 14 هزار هکتار بیشترین سطح

 
زیر کشت محصولات باغی را در لرستان دارد. 

 
آخرین خبر لرستان در اینستاگرام : 

https://instagram.com/lorestan_todayy



رویکرد علماي اهل سنت به «کودك همسري»

منبع: تیتر شهرشماره خبر:  323  |  تاریخ: 1400/05/09

معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهوري، با اشاره به نشست هاي این معاونت با علماي اهل سنت در خصوص بررسی "احوال شخصیه زنان
اهل سنت کشور در موضوعات فقهی" نظیر کودك همسري و ترك تحصیل، گفت: مجموعا در این نشست ها علماء اهل سنت و مولوي ها

رویکرد مثبت و تلاش براي حل معضلات و مشکلات بانوان اهل سنت داشتند.

معصومه ابتکار در نشست "بررسی احوال شخصیه زنان اهل سنت کشور در موضوعات فقهی، طلاق
ثلاثه و اجرت المثل"، اظهار کرد: این نشست چهارمین نشست بررسی حقوقی احوال شخصیه زنان اهل
سنت است. اولین نشست در کردستان برگزار شد که نشست تخصصی بسیار وسیعی با حضور صاحب
نظران و حقوق دانان بود. مباحث مفصلی در این زمینه شکل گرفت و نتایج آن این بود که که قرار شد

 
رایزنی هایی با علماء و مولوي هاي اهل سنت داشته باشیم. 

وي با اشاره به نشست دوم در زاهدان و در خصوص موضوع یاد شده، ادامه داد: نشست زاهدان با حضور
مولوي عبدالحمید و تعدادي از مولوي ها به موضوعات و مطالبات اهل سنت و به طور خاص به بحث

کودك همسري پرداخت. کودك همسري خیلی مورد نگرانی از طرف بانوان اهل سنت پیران شهر و زاهدان و نقاط مختلف بود و صحبت هاي خوبی

 
جناب مولوي و همکاران در ارتباط با اصل احکام شریعت و برداشت هاي نادرست از آن داشتند. 

ابتکار با بیان اینکه جلسه سومی در استان گلستان و شهر آق قلا داشتیم، افزود: در این نشست با تعدادي از مولوي ها مشکلات اهل سنت گلستان
مطرح شد. موضوعاتی نظیر علاقه مندي بانوان براي حضور در مساجد هنگام نماز جماعت، کودك همسري و ترك تحصیل طرح شد که با رویکرد
مثبت مولوي آق قلا مواجه شدیم. قرار بود حدود شش ماه پیش نشست چهارمی نیز داشته باشیم که به دلیل پاندمی کووید 19 و بیماري خانم

 
رحمانی و در نهایت از دنیا رفتن و از دست دادن ایشان وقفه اي در این نشست افتاد و اکنون این نشست برگزار می شود. 

معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهوري در ادامه به انتشار کتاب "بانوي اول" با تلاش این معاونت اشاره کرد و گفت: خداوند توفیق تدوین یک
پژوهش درباره زندگی بانوي اول اسلام یعنی حضرت خدیجه (س) را به ما داد. ابهامات زیاد در زندگی ایشان به دلیل برخی شبهات تاریخی وجود
دارد که با پژوهشی جامع و با بررسی بیش از 70 مورد کتاب اهل سنت، شیعه و به زبانهاي فارسی و عربی و انگلیسی پژوهش خوبی تدوین شد و

 
توسط یکی از پژوهشگران جوان داستان زندگی حضرت خدیجه (س) به عنوان یک داستان خوب براي تمام انسانها تدوین شد. 

وي معتقد است که داستان زندگی حضرت خدیجه (س) می تواند الهام بخش براي تمام انسانها باشد و به دختران امروز کمک و سرمشقی برایشان

 
قرار گیرد. 

ابتکار گفت: ما توجه کافی به این شخصیت بزرگ جهان اسلام نداشتیم که در دوره نوجوانی خود توانمندي و خلاقیت و توان کاري خود را نشان می
دهد. زن موفق و کارآفرینی که بزرگ ترین تاجر جزیره العرب می شود و تجارت حلال داشته است و به نحوه داد و ستد با حساسیت برخورد می

 
کرده است بنابراین باید پایه گذار تجارت حلال را شخصیت حضرت خدیجه (س) قرار داد. 

ابتکار همچنین این را هم گفت که انتخاب هاي حضرت خدیجه (س) نیز مورد توجه است چراکه با وجود خواستگارهاي زیادي که داشتند انتخابشان

 
حضرت محمد (ص) بود و پس از بعثت نیز پیام حق و حقانیت را خیلی زود دریافت و اسلام آوردند و مسلمان شدند. 

معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهوري در پایان سخنان خود گفت: حضرت خدیجه (س) کنار پیامبر ایستاد و ثروت خود را عاشقانه به پاي این
دین رهایی بخش ریخت و این ثروت خدیجه بود که در سختی هاي زیاد نهال اسلام را آبیاري کرد و در اوج سختی ها در شعب ابی طالب ایشان از



دنیا رفتند. پیامبر همواره تا آخر عمر از ذکر خیر خدیجه (س) و شخصیت ایشان کوتاهی نکردند. این کتاب بانوي اول مورد استقبال قرار گرفت. در
مسابقه آن از سوي آموزش و پرورش حدود 12 هزار نفر شرکت کردند، مسابقه اي هاي دیگري از سوي وزارت علوم، مرکز مدیریت دولتی و عمومی

 
نیز برگزار شد و قرار است بنیاد شهید و امور ایثارگران نیز براي آن مسابقه اي برگزار کند که لینک E_BOOK آن در پرتال معاونت زنان قرار دارد. 

 
منبع: 
ایسنا



اختصاص تسهیلات 217 میلیاردي به واحد هاي صنعتی استان یزد

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  324  |  تاریخ: 1400/05/09

رئیس سازمان صنعت، معدن وتجارت استان یزد: کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید استان یزد با اعطاي 217 میلیارد تومان تسهیلات به 47
واحد صنعتی استان موافقت کرد.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز یزد، محمدرضا علمدار یزدي گفت: این تسهیلات در قالب سرمایه در گردش، سرمایه ثابت و بازسازي و

 
نوسازي پرداخت خواهد شد. 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان یزد افزود: از این میزان
تسهیلات 148 میلیارد تومان براي سرمایه در گردش 30 واحد صنعتی و
69 میلیارد تومان براي سرمایه ثابت و بازسازي و نوسازي 17 واحد

 
صنعتی به کار گرفته می شود. 

محمدرضا علمدار یزدي گفت: پرداخت این تسهیلات به ایجاد اشتغال
براي 69 نفر و تثیبت اشتغال 855 نفر می انجامد.



شکستن حلقه فقر با ایجاد اشتغال پایدار در کشور

منبع: صنعت کارشماره خبر:  325  |  تاریخ: 1400/05/09

به گزارش صنعت کار، «محمد شریعتمداري» با حضور در سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور درباره اقدامات انجام شده در این سازمان
طی سال گذشته، اعلام کرد: یکی از خصوصیات سازمان فنی و حرفه اي این است که معاونان آن را بانوان تشکیل می دهند و در...

به گزارش صنعت کار، «محمد شریعتمداري» با حضور در سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور درباره اقدامات انجام شده در این سازمان
طی سال گذشته، اعلام کرد: یکی از خصوصیات سازمان فنی و حرفه اي این است که معاونان آن را بانوان تشکیل می دهند و در واقع تحول اساسی

 
سازمان استفاده از جوانان شایسته و بانوان است. 

وي تصریح کرد: کار ترویجی و فرهنگی در زمینه مهارت با توجه به اینکه شعار اصلی ما بحث نهضت مهارت افزایی است، بدون حضور صنعتگران و

 
کارآفرینان که داراي مهارت هستند امکان پذیر نیست و آموزش هاي ما در زمینه هاي گوناگون نیز روند مهارت را طی می کند. 

وزیر تعاون با اشاره به تغییر بازار کار در جهان بیان کرد: پوست اندازي بازار کار در جهان ما را به سمت مهارت افزایی هدایت می کند و مراکز

 
صنعتی متوجه شدند که با اداره سنتی و بدون مهارت افزایی امکان ادامه کار ندارند. 

وي افزود: بحث اینترنت اشیاء، بلک چین و هوش مصنوعی از مسائلی است که امروزه براي پیشرفت فعالیت ها و کارها نمی توان انکار کرد و ما تلاش
کردیم در کنار فعالیت هاي آموزش فنی و حرفه اي درحوزه بخش آي تی و بخش هاي بلک چین و هوش مصنوعی را نیز تاسیس کنیم و در این

 
خصوص بنیاد هاب را راه اندازي کردیم. 

شریعمتداري در خصوص اقدامات انجام شده در زمینه مهارت افزایی در آموزشگاه ها، مدارس و دانشگاه ها گفت: با وجود شیوع بیماري کرونا میزان
آموزش در مراکز آموزش فنی و حرفه اي با 36 هزار نفر آموزش بیشتر در مراکز آموزش و پرورش و کاردانش انجام شد و در مجموع 204 هزار نفر

 
در آموزش و پرورش در بخش هاي کاردانش و فنی و حرفه اي آموزش دیدند. 

وي تاکید کرد: توسعه مشارکت در مهارت آموزي موضوع مهمی است، و باید تلاش کنیم فعالیت هاي سازمان در سطوح پایین و خاص و ویژه به

 
مردم سپرده شود و دولت به عنوان مشوق، ناظر و هادي نقش خود را ایفا کند. 

وزیر تعاون گفت: نقش آموزش فنی و حرفه اي و مهارت در افزایش بهره وري کشور امر مهجوري در کشور است و اینکه در سازمان اداري با داشتن
مهارت می توان بهره وري بالایی داشته باشیم و باید به این موضوع توجه شود و در کنار آن ارتقاي بهره وري، توجه به فعالیت حرفه اي و

 
استانداردهاي آن امر مهمی است که در این دولت انجام شد. 

وي با اشاره به مساله استفاده از امر مهارت در حل مشکلات بازنشستگان اجتماعی گفت: این موضوع در دستور کار وزارت تعاون بود، همچنین تلاش
کردیم افرادي که داراي معلولیت هستند با بالا بردن سطح آموزش ها و شکوفا کردن استعدادهاي درون آنها با همکاري سازمان فنی و حرفه اي و

 
بهزیستی از اهدافی بود که پیگیري کردیم. 

شریعتمداري گفت: بحث مهارت در روستاها و عشایر امر مهمی است که به آن نیز پرداخته شده است و امیدواریم در دولت آینده نیز به این موضوع

 
توجه شود و در این زمینه همکاري خوبی بین وزارت تعاون و صندوق عشایر و روستایی برقرار است. 

وي درزمینه مهارت آموزي سربازان نیز گفت: سربازان بخشی از دوره زندگی خود را در دوره آموزش نظامی در پادگان ها می گذرانند و چنانچه
علاوه بر آموزش هاي نظامی، آموزش مهارت نداشته باشند زمان آنها به بطالت گذرانده شده است و در این دوره سازمان آموزش فنی و حرفه اي با
ارائه آموزش مهارتی امکان یافتن شغل مناسب را براي آنها فراهم می کند و این اقدام در حال انجام است و توسعه آموزش ها در این بخش ادامه



 
دارد. 

وزیر تعاون اظهارداشت: موضوع نقش فعالیت هاي فنی و حرفه اي در توسعه کارآفرینی نیز مغفول نمانده است و باید به این موضوع توجه ویژه اي

 
داشته باشیم. 

 
وي تاکید کرد : شکستن حلقه فقر تنها با ایجاد اشتغال و البته اشتغال پایدار تنها با استفاده از آموزش هاي فنی و حرفه اي مقدور است. 

 
شریعتمداري تصریح کرد: اگر نگاه بخشی در دولت به نگاه عمومی تر تبدیل شود در آینده قدم هاي خوبی برداشته می شود. 

وي در پایان گفت: مهمترین بخش توسعه در جهان توسعه انسانی است و توجه به نیروي انسانی امر لازمی است و در دانشگاه ها این اقدام انجام می
شود اما باید به صورت ویژه به این موضوع بپردازیم. با وجود همه تلاش ها و کمک ها در زمینه کادر و مربیان فنی و حرفه اي امیدوارم قدم هاي

 
مثبتی را برداریم. 

 
منبع: ایرنا 

انتهاي پیام/



گزینه هاي مناسب به پیشنهاد محققین رسانه براي وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات در

دولت سیزدهم/ وزیر جوان دولت بعدي چه کسی باشد ؟

منبع: رهیابشماره خبر:  326  |  تاریخ: 1400/05/09

با توجه به پیچیدگی هاي این وزارتخانه بعد از دوران آذري جهرمی، نگاه ها به سوي دولت انقلابی است که چه کسی را سکان دار این حوزه
مهم می کند.

به گزارش رهیاب،طی روزهاي اخیر گزارش هاي متعددي در خصوص گزینه هاي احتمالی تصدي وزارت ارتباطات در رسانه ها مطرح شده
است. با توجه به پیچیدگی هاي این وزارتخانه بعد از دوران آذري جهرمی، نگاه ها به سوي دولت انقلابی است که چه کسی را سکان دار این حوزه

 
مهم می کند. در ادامه کارنامه برخی از افراد را که براي این وزارت خانه گزینه مناسبی هستند را بررسی می کند. 

 
عیسی زارع پور 

عیسی زارع پور 41 ساله که از اسفند 1398 با حکم رییس قوه قضائیه به عنوان رئیس جدید مرکز آمار و انفورماتیک قوه قضائیه منصوب شد.
ازجمله سوابق اجرایی دکتر زارع پور می توان به بنیان گذاري و ریاست مرکز توسعه فناوري اطلاعات و رسانه هاي دیجیتال وزارت فرهنگ و ارشاد
اسلامی در سال هاي 1385 تا 1390 به عنوان اولین نهاد حاکمیتی فعال و سیاست گذار در حوزه فضاي مجازي اشاره کرد. این مرکز همچنین
مسئولیت توسعه فناوري اطلاعات و توسعه خدمات الکترونیک در وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی را بر عهده دارد. وي در سال 1389 به پاس خدمات
ارزنده خود د راین وزارتخانه به عنوان مدیر نمونه وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی در کل کشور انتخاب شد. همچنین در دوران مدیریت ایشان از

 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی به عنوان دستگاه برتر در توسعه خدمات الکترونیکی توسط کارگروه فاواي دولت تقدیر شد. 

 
مهدي اخوان بهابادي 

مهدي اخوان بهابادي 43 ساله، از آذر 1398 مدیرعامل همراه اول است. او در دولت محمود احمدي نژاد، دبیر شوراي عالی فضاي مجازي و رئیس
مرکز ملی فضاي مجازي بود. او استادیار دانشکده مهندسی برق دانشگاه تهران است. او که مدتی رئیس هیئت مدیره همراه اول بود اختلافات زیادي
با مدیرعاملی وقت این اپراتور داشت که سرانجام با ارائه برنامه هاي جدي درزمینهٔ توسعه شبکه بومی ارتباطات ازجمله موتور جست وجو و پیام
رسان داخلی توانست بر صندلی مدیرعاملی همراه اول تکیه بزند و عجیب به نظر می رسد اگر قبل از تکمیل برنامه هاي خود از این اپراتور خارج

 
شود. هرچند که اخوان در مسئولیت هاي قبلی خود نشان داده به مدت طولانی در یک سازمان باقی نمی ماند. 

 
علیرضا شاه میرزایی 

علیرضا شاه میرزایی 46 ساله دانش آموخته دانشگاه صنعتی شریف در رشته کارشناسی نرم افزار و کارشی ارشد فلسفه علم در همان دانشگاه و

 
دکتري مدیریت تکنولوژي در دانشــگاه علامه طباطبایی است. 

در زمان تدوین سند راهبرد آینده (سند ده ساله اول توســعه نانو در ایران)، شاه میرزایی ریاست شبکه تحلیل گران تکنولوژي را بر عهده داشت و با
شروع فعالیت هاي نانو در کشور مسئولیت برنامه ترویج نانو را بر عهده گرفت. وي در سال 1395 به عنوان مدیرکل رسانه هاي اجتماعی فضاي
مجازي در صداوسیما منصوب شد. وي در زمان اخوان بهابادي رئیس پژوهشکده فناوري اطلاعات موسسه تحقیقات ارتباطات و فناوري اطلاعات بوده

 
است. مدیرعاملی شرکت شمص تأمین و ریاست شبکه تحلیلگران تکنولوژي ازجمله سوابق مدیریتی اوست. 

 
رسول لطفی 



دکتر رسول لطفی 41 ساله ، فوق لیسانس اطلاعات استراتژیک ، دکتري فناوري اطلاعات دانشگاه علامه طباطبایی (ره) ، مدرس دانشگاه و هم
اکنون رئیس مرکز عملیات هاي سایبري پلیس فتا کشوراست. تحقیقات ما در جستجوهاي اینترنتی و سوابق علمی وي نشان می دهد که از نخبگان
در امنیت سایبري ، پردازش اطلاعات و فناوري هاي هوش مصنوعی است. از طرفی یک ویژگی خاص دارد و آن اینکه از افراد بین رشته اي است و با
توجه به تالیفات و مقالاتی که منتشر کرده نشان میدهد داراي دیدعمیق، باز و معقولانه و مردم محور در منافع ملی است که این مزیت با تسلط وي
بر مسایل سیاسی و مسائل استراتژیک کلان کشور بنظر گزینه اي متفاوت و مناسبی است که تا با برنامه ها و راهکارهاي منطقی که ارائه میدهد
بتواند چاشهاي فیلترینگ،تجارت الکترونیک،چالش هاي بزرگ کشوردرامنیت سایبري و توسعه فناوري و اشتغال را همزمان با استفاده از سوابق و
تجاربی که دارد به شیوه مطلوبی با راهکارهاي علمی و تسلط بر مسایل کلان امنیت ملی و منافع ملی حل نماید.اینکه تاکنون به سیستم هاي
سیاسی وابسته نبوده و یک روحیه مستقل و شجاع دارد از خصوصیاتی است که او را از سایرین متمایز میکند.گاهی از او بعنوان مغز متفکر در

 
طراحی نوآوري هاي استارتاپی هوش مصنوعی نام میبرند. 

 
رضا تقی پور 

رضا تقی پور 64 ساله که از 1388 تا آذر 1391 وزیر ارتباطات و فناوري اطلاعات بود و پس ازآن نیز تا پایان کار دولت دهم مشاور رئیس جمهور در

 
امور ارتباطات و فناوري اطلاعات بود. 

 
سوابق مدیریتی: 

 
معاون وزیر و رئیس سازمان فضایی ایران و مدیریت کلان پروژه هاي طراحی و ایجاد ایستگاه هاي زمینی، طراحی و ساخت ماهواره هاي کوچک. 

مدیر صنایع امنیت مخابرات گروه صنایع مخابرات (1369 تا 1375) و مدیرعامل صنایع الکترونیک شیراز (1375 تا 1381) و مدیرعامل صنایع

 
مخابرات ایران (1381 تا 1386) 

او هم اکنون نماینده دوره یازدهم مجلس است.



ایجاد اشتغال پایدار در کشور با این راه کار

شماره خبر:  327  |  تاریخ: 1400/05/09
منبع: گسترش صنعت معدن

تجارت

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: شکستن حلقه فقر تنها با ایجاد اشتغال و البته اشتغال پایدار تنها با استفاده از آموزش هاي فنی و
حرفه اي مقدور است.

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: شکستن حلقه فقر تنها با ایجاد اشتغال و البته اشتغال پایدار تنها با استفاده از آموزش هاي فنی و حرفه

 
اي مقدور است. 

 
اقتصاد  

«محمد شریعتمداري» با حضور در سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور درباره اقدامات انجام شده در این سازمان طی سال گذشته، اعلام کرد: یکی
از خصوصیات سازمان فنی و حرفه اي این است که معاونان آن را بانوان تشکیل می دهند و در واقع تحول اساسی سازمان استفاده از جوانان شایسته

 
و بانوان است. 

وي تصریح کرد: کار ترویجی و فرهنگی در زمینه مهارت با توجه به اینکه شعار اصلی ما بحث نهضت مهارت افزایی است، بدون حضور صنعتگران و

 
کارآفرینان که داراي مهارت هستند امکان پذیر نیست و آموزش هاي ما در زمینه هاي گوناگون نیز روند مهارت را طی می کند. 

وزیر تعاون با اشاره به تغییر بازار کار در جهان بیان کرد: پوست اندازي بازار کار در جهان ما را به سمت مهارت افزایی هدایت می کند و مراکز

 
صنعتی متوجه شدند که با اداره سنتی و بدون مهارت افزایی امکان ادامه کار ندارند. 

وي افزود: بحث اینترنت اشیاء، بلک چین و هوش مصنوعی از مسائلی است که امروزه براي پیشرفت فعالیت ها و کارها نمی توان انکار کرد و ما تلاش
کردیم در کنار فعالیت هاي آموزش فنی و حرفه اي درحوزه بخش آي تی و بخش هاي بلک چین و هوش مصنوعی را نیز تاسیس کنیم و در این

 
خصوص بنیاد هاب را راه اندازي کردیم. 

شریعمتداري در خصوص اقدامات انجام شده در زمینه مهارت افزایی در آموزشگاه ها، مدارس و دانشگاه ها گفت: با وجود شیوع بیماري کرونا میزان
آموزش در مراکز آموزش فنی و حرفه اي با 36 هزار نفر آموزش بیشتر در مراکز آموزش و پرورش و کاردانش انجام شد و در مجموع 204 هزار نفر

 
در آموزش و پرورش در بخش هاي کاردانش و فنی و حرفه اي آموزش دیدند. 



وي تاکید کرد: توسعه مشارکت در مهارت آموزي موضوع مهمی است، و باید تلاش کنیم فعالیت هاي سازمان در سطوح پایین و خاص و ویژه به

 
مردم سپرده شود و دولت به عنوان مشوق، ناظر و هادي نقش خود را ایفا کند. 

وزیر تعاون گفت: نقش آموزش فنی و حرفه اي و مهارت در افزایش بهره وري کشور امر مهجوري در کشور است و اینکه در سازمان اداري با داشتن
مهارت می توان بهره وري بالایی داشته باشیم و باید به این موضوع توجه شود و در کنار آن ارتقاي بهره وري، توجه به فعالیت حرفه اي و

 
استانداردهاي آن امر مهمی است که در این دولت انجام شد. 

وي با اشاره به مساله استفاده از امر مهارت در حل مشکلات بازنشستگان اجتماعی گفت: این موضوع در دستور کار وزارت تعاون بود، همچنین تلاش
کردیم افرادي که داراي معلولیت هستند با بالا بردن سطح آموزش ها و شکوفا کردن استعدادهاي درون آنها با همکاري سازمان فنی و حرفه اي و

 
بهزیستی از اهدافی بود که پیگیري کردیم. 

شریعتمداري گفت: بحث مهارت در روستاها و عشایر امر مهمی است که به آن نیز پرداخته شده است و امیدواریم در دولت آینده نیز به این موضوع

 
توجه شود و در این زمینه همکاري خوبی بین وزارت تعاون و صندوق عشایر و روستایی برقرار است. 

وي درزمینه مهارت آموزي سربازان نیز گفت: سربازان بخشی از دوره زندگی خود را در دوره آموزش نظامی در پادگان ها می گذرانند و چنانچه
علاوه بر آموزش هاي نظامی، آموزش مهارت نداشته باشند زمان آنها به بطالت گذرانده شده است و در این دوره سازمان آموزش فنی و حرفه اي با
ارائه آموزش مهارتی امکان یافتن شغل مناسب را براي آنها فراهم می کند و این اقدام در حال انجام است و توسعه آموزش ها در این بخش ادامه

 
دارد. 

وزیر تعاون اظهارداشت: موضوع نقش فعالیت هاي فنی و حرفه اي در توسعه کارآفرینی نیز مغفول نمانده است و باید به این موضوع توجه ویژه اي

 
داشته باشیم. 

 
وي تاکید کرد : شکستن حلقه فقر تنها با ایجاد اشتغال و البته اشتغال پایدار تنها با استفاده از آموزش هاي فنی و حرفه اي مقدور است. 

 
شریعتمداري تصریح کرد: اگر نگاه بخشی در دولت به نگاه عمومی تر تبدیل شود در آینده قدم هاي خوبی برداشته می شود. 

وي در پایان گفت: مهمترین بخش توسعه در جهان توسعه انسانی است و توجه به نیروي انسانی امر لازمی است و در دانشگاه ها این اقدام انجام می
شود اما باید به صورت ویژه به این موضوع بپردازیم. با وجود همه تلاش ها و کمک ها در زمینه کادر و مربیان فنی و حرفه اي امیدوارم قدم هاي

 
مثبتی را برداریم. 



440 طرح اشتغالزا از سال 1392 در شهرستان آشتیان به بهره برداري
رسید

440 طرح اشتغالزا از سال 1392 در شهرستان آشتیان به بهره برداري رسید

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  328  |  تاریخ: 1400/05/09

شهرستان آشتیان یکی از شهرستان هاي استان مرکزي است.

 
شهرستان آشتیان به مرکزیت شهرآشتیان و داراي یک بخش مرکزي و سه دهستان به نام هاي گرکان، سیاوشان و مزرعه نو است. 

کشاورزي و دامپروري فعالیت غالب ساکنان این شهرستان را تشکیل می دهد. شهرستان اشتیان علاوه بر کشاورزي به نان هاي محلی خود معروف
است که پایه بزرگی از اقتصاد این شهرستان کهن را شامل میشود از جمله سوغات شهرستان آشتیان می توان صابون،نان فطیر،نان شیرمال،نان کوله

 
ولا،نان قرصه و گردو و بادام را نام برد. کارگاه هاي صابون سازي یکی از جاذبه هاي مهم اقتصاد سنتی این شهرستان محسوب می شوند. 

 
در شهرستان آشتیان روستاي زرنوشه از طرح هاي مزیت دار و استراتژیک صندوق کارآفرینی امید می باشد . 

زرنوشه روستایی صنعتی است که از زیرساخت هاي مناسبی نظیر راه آسفالت، آب، برق و گاز بهره مند می باشد . این روستا با جمعیتی بالغ بر 335
نفر( 170 نفر مرد و 165 نفر زن ) شامل 113 خانوار در 17 کیلومتري شهرستان آشتیان واقع شده است . طبق نظر افراد مطلع محلی در این روستا

 
فرد بیکار وجود ندارد و تمامی اهالی روستا در بخش هاي کشاورزي، صنعتی و یا خدماتی فعال می باشند. 

طرح روستاي بدون بیکار در روستاي زرنوشه با محوریت صنعت پرسکاري سازماندهی شده است . مزیت محوري و منحصربه فرد شکل گرفته در

 
روستا ظرفیت مناسبی جهت ساخت تولیداتی از قبیل گیره هاي فلزي ، پایه چوب پرده ، رخت آویز پشت دربی و چوبی و ... فراهم آورده است. 

به دلیل زنجیره وار بودن فرایند تولید در این روستاي صنعتی ، صندوق کارآفرینی امید ، اقدام به شناسایی حلقه هاي مفقوده جهت تکمیل چرخه

 
تولید کرده است که به عنوان نمونه می توان به واحدها زیر اشاره نمود : 

واحد رنگ کوره اي براي رنگ کاري لوازم پرده و رخت آویز هاي داخلی منزل. واحد آبکاري ثابت براي تولیدات کارگاه هاي نقطه جوش (تولید رخت
آویز پشت دربی). نیز صندوق کارآفرینی امید شهرستان آشتیان از سال 1392 و شروع دولت تدبیر و امید 80 میلیارد ریال تسهیلات اشتغال در

قالب 440 طرح پرداخت نموده است که باعث ایجاد حدود 500 شغل در این شهرستان گردیده است.



اشتغال پایدار حلقه فقر را می شکند

منبع: پاناشماره خبر:  329  |  تاریخ: 1400/05/09

تهران (پانا) - وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی می گوید شکستن حلقه فقر تنها با ایجاد اشتغال و البته  اشتغال پایدار تنها با استفاده از
آموزش هاي فنی و حرفه اي مقدور است.

تهران (پانا) - وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی می گوید شکستن
حلقه فقر تنها با ایجاد اشتغال و البته  اشتغال پایدار تنها با

 
استفاده از آموزش هاي فنی و حرفه اي مقدور است. 

«محمد شریعتمداري» با حضور در سازمان آموزش فنی و حرفه
اي کشور درباره اقدامات انجام شده در این سازمان طی سال
گذشته، اعلام کرد: یکی از خصوصیات سازمان فنی و حرفه اي این
است که معاونان آن را بانوان تشکیل می دهند و در واقع تحول

 
اساسی سازمان استفاده از جوانان شایسته و بانوان است. 

وي تصریح کرد: کار ترویجی و فرهنگی در زمینه مهارت با توجه به اینکه شعار اصلی ما بحث نهضت مهارت افزایی است، بدون حضور صنعتگران و

 
کارآفرینان که داراي مهارت هستند امکان پذیر نیست و آموزش هاي ما در زمینه هاي گوناگون نیز روند مهارت را طی می کند. 

وزیر تعاون با اشاره به تغییر بازار کار در جهان بیان کرد: پوست اندازي بازار کار در جهان ما را به سمت مهارت افزایی هدایت می کند و مراکز

 
صنعتی متوجه شدند که با اداره سنتی و بدون مهارت افزایی امکان ادامه کار ندارند. 

وي افزود: بحث اینترنت اشیاء، بلک چین و هوش مصنوعی از مسائلی است که امروزه براي پیشرفت فعالیت ها و کارها نمی توان انکار کرد و ما تلاش
کردیم در کنار فعالیت هاي آموزش فنی و حرفه اي درحوزه بخش آي تی و بخش هاي بلک چین و هوش مصنوعی را نیز تاسیس کنیم و در این

 
خصوص بنیاد هاب را راه اندازي کردیم. 

شریعمتداري در خصوص اقدامات انجام شده در زمینه مهارت افزایی در آموزشگاه ها، مدارس و دانشگاه ها گفت: با وجود شیوع بیماري کرونا میزان
آموزش در مراکز آموزش فنی و حرفه اي با 36 هزار نفر آموزش بیشتر در مراکز آموزش و پرورش و کاردانش انجام شد و در مجموع 204 هزار نفر

 
در آموزش و پرورش در بخش هاي کاردانش و فنی و حرفه اي آموزش دیدند. 

وي تاکید کرد: توسعه مشارکت در مهارت آموزي موضوع مهمی است، و باید تلاش کنیم فعالیت هاي سازمان در سطوح پایین و خاص و ویژه به

 
مردم سپرده شود و دولت به عنوان مشوق، ناظر و هادي نقش خود را ایفا کند. 

وزیر تعاون گفت: نقش آموزش فنی و حرفه اي و مهارت در افزایش بهره وري کشور امر مهجوري در کشور است و اینکه در سازمان اداري با داشتن
مهارت می توان بهره وري بالایی داشته باشیم و باید به این موضوع توجه شود و در کنار آن ارتقاي بهره وري، توجه به فعالیت حرفه اي و

 
استانداردهاي آن امر مهمی است که در این دولت انجام شد. 

وي با اشاره به مساله استفاده از امر مهارت در حل مشکلات بازنشستگان اجتماعی گفت: این موضوع در دستور کار وزارت تعاون بود، همچنین تلاش



کردیم افرادي که داراي معلولیت هستند با بالا بردن سطح آموزش ها و شکوفا کردن استعدادهاي درون آنها با همکاري سازمان فنی و حرفه اي و

 
بهزیستی از اهدافی بود که پیگیري کردیم. 

شریعتمداري گفت: بحث مهارت در روستاها و عشایر امر مهمی است که به آن نیز پرداخته شده است و امیدواریم در دولت آینده نیز به این موضوع

 
توجه شود و در این زمینه همکاري خوبی بین وزارت تعاون و صندوق عشایر و روستایی برقرار است. 

وي درزمینه مهارت آموزي سربازان نیز گفت: سربازان بخشی از دوره زندگی خود را در دوره آموزش نظامی در پادگان ها می گذرانند و چنانچه
علاوه بر آموزش هاي نظامی، آموزش مهارت نداشته باشند زمان آنها به بطالت گذرانده شده است و در این دوره سازمان آموزش فنی و حرفه اي با
ارائه آموزش مهارتی امکان یافتن شغل مناسب را براي آنها فراهم می کند و این اقدام در حال انجام است و توسعه آموزش ها در این بخش ادامه

 
دارد. 

وزیر تعاون اظهارداشت: موضوع نقش فعالیت هاي فنی و حرفه اي در توسعه کارآفرینی نیز مغفول نمانده است و باید به این موضوع توجه ویژه اي

 
داشته باشیم. 

 
وي تاکید کرد : شکستن حلقه فقر تنها با ایجاد اشتغال و البته اشتغال پایدار تنها با استفاده از آموزش هاي فنی و حرفه اي مقدور است. 

 
شریعتمداري تصریح کرد: اگر نگاه بخشی در دولت به نگاه عمومی تر تبدیل شود در آینده قدم هاي خوبی برداشته می شود. 

وي در پایان گفت: مهمترین بخش توسعه در جهان توسعه انسانی است و توجه به نیروي انسانی امر لازمی است و در دانشگاه ها این اقدام انجام می
شود اما باید به صورت ویژه به این موضوع بپردازیم. با وجود همه تلاش ها و کمک ها در زمینه کادر و مربیان فنی و حرفه اي امیدوارم قدم هاي

 
مثبتی را برداریم. 

اشتغال پایدار حلقه فقر محمد شریعتمداري وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی



افتتاح کارگاه فرآوري کنجد و محصولات وابسته در روستاي حسن آباد
یزد

افتتاح کارگاه فرآوري کنجد و محصولات وابسته در روستاي حسن آباد یزد

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  330  |  تاریخ: 1400/05/09

کارگاه تولید محصولات کنجدي با حضور برخی از معاونان و

 
مدیران صندوق کارآفرینی امید در اشکذر به بهره برداري رسید. 

به مناسبت ششم مرداد روز کارآفرینی طرح تولید محصولات کنجدي در روستاي حسن آباد شهرستان اشکذر با حضور بلندیان معاون بازرسی،
حقوقی و امور استان هاي صندوق کارآفرینی امید، تک دهقان مدیر امور استان ها و شعب صندوق، امامی مدیر منطقه 5 کشوري و شهبازي

 
سرپرست صندوق استان یزد افتتاح شد و به بهره برداري رسید. 

این کارگاه تولیدي با مدیریت خانم قادري از طرح هاي مورد حمایت صندوق کارآفرینی امید استان یزد است که با دریافت 5 میلیارد ریال تسهیلات

 
قرض الحسنه توانسته است به صورت مستقیم براي 4 نفر ایجاد اشتغال نماید. 

 
محصولات تولیدي این مجموعه شامل حلوا، ارده، روغن کنجد، حلوا شکري و شربت است که با برند ترنانه به بازار عرضه می گردد. 

این کارگاه تولیدي اولین و تنها کارگاه تولید محصولات کنجدي در شهرستان اشکذر است که به صورت کاملا صنعتی و بهداشتی، با آزمایشگاه
اختصاصی و با ثبت برند مشغول به فعالیت شده است.



بهره برداري از یک طرح ورزشی در روز کارآفرینی در زاهدان

بهره برداري از یک طرح ورزشی در روز کارآفرینی در زاهدان

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  331  |  تاریخ: 1400/05/09

 
همزمان با روز کارآفرینی، مجموعه ورزشی ایکس بادي با حمایت صندوق کارآفرینی امید در زاهدان به بهره برداري رسید. 

مدیر منطقه شش کشوري صندوق کارآفرینی امید در مراسم افتتاح این باشگاه اظهارداشت: این طرح براساس تفاهم نامه صندوق کارآفرینی امید با

 
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در زاهدان به بهره برداري رسیده است. 

ادریس دینارزهی ضمن اشاره به پایین بودن سرانه ورزشی در سیستان و بلوچستان گفت: اینگونه مراکز ورزشی می تواند در رشد و فعایت جوانان

 
بیشتر نقش بسزایی داشته باشد. 

وي افزود: براي این طرح صندوق کارآفرینی امید 500 میلیون تومان تسهیلات چهار درصد به متقاضی ارائه کرده است که د رنتیجه آن در این

 
مجموعه ورزشی سه نفر به صورت مستقیم شاغل شدند. 

ایکس بادي ورزشی است که از متد EMS استفاده می کند. این متد به معناي تحریک الکترونیکی عضلات است. در این روش دستگاه، پالس هاي
الکترونیکی را به صورت مستقیم به عضلات ارسال می کند و همین کار باعث می شود تا در یک تمرین 20 دقیقه اي، سرعت عضله سازي در بدن

شما تا پنج برابر بیشتر شود. همینطور این ورزش سرعت چربی سوزي را تا سه برابر افزایش می دهد.



شکستن حلقه فقر با ایجاد اشتغال پایدار در کشور

منبع: بانک برترشماره خبر:  332  |  تاریخ: 1400/05/09

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: شکستن حلقه فقر تنها با ایجاد اشتغال و البته اشتغال پایدار تنها با استفاده از آموزش هاي فنی و
حرفه اي مقدور است.

بانک برتر، محمد شریعتمداري» با حضور در سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور درباره اقدامات انجام شده در این سازمان طی سال گذشته،
اعلام کرد: یکی از خصوصیات سازمان فنی و حرفه اي این است که معاونان آن را بانوان تشکیل می دهند و در واقع تحول اساسی سازمان استفاده از

 
جوانان شایسته و بانوان است. 

وي تصریح کرد: کار ترویجی و فرهنگی در زمینه مهارت با توجه به اینکه شعار اصلی ما بحث نهضت مهارت افزایی است، بدون حضور صنعتگران و

 
کارآفرینان که داراي مهارت هستند امکان پذیر نیست و آموزش هاي ما در زمینه هاي گوناگون نیز روند مهارت را طی می کند. 

وزیر تعاون با اشاره به تغییر بازار کار در جهان بیان کرد: پوست اندازي بازار کار در جهان ما را به سمت مهارت افزایی هدایت می کند و مراکز

 
صنعتی متوجه شدند که با اداره سنتی و بدون مهارت افزایی امکان ادامه کار ندارند. 

وي افزود: بحث اینترنت اشیاء، بلک چین و هوش مصنوعی از مسائلی است که امروزه براي پیشرفت فعالیت ها و کارها نمی توان انکار کرد و ما تلاش
کردیم در کنار فعالیت هاي آموزش فنی و حرفه اي درحوزه بخش آي تی و بخش هاي بلک چین و هوش مصنوعی را نیز تاسیس کنیم و در این

 
خصوص بنیاد هاب را راه اندازي کردیم. 

شریعمتداري در خصوص اقدامات انجام شده در زمینه مهارت افزایی در آموزشگاه ها، مدارس و دانشگاه ها گفت: با وجود شیوع بیماري کرونا میزان
آموزش در مراکز آموزش فنی و حرفه اي با 36 هزار نفر آموزش بیشتر در مراکز آموزش و پرورش و کاردانش انجام شد و در مجموع 204 هزار نفر

 
در آموزش و پرورش در بخش هاي کاردانش و فنی و حرفه اي آموزش دیدند. 

وي تاکید کرد: توسعه مشارکت در مهارت آموزي موضوع مهمی است، و باید تلاش کنیم فعالیت هاي سازمان در سطوح پایین و خاص و ویژه به

 
مردم سپرده شود و دولت به عنوان مشوق، ناظر و هادي نقش خود را ایفا کند. 

وزیر تعاون گفت: نقش آموزش فنی و حرفه اي و مهارت در افزایش بهره وري کشور امر مهجوري در کشور است و اینکه در سازمان اداري با داشتن
مهارت می توان بهره وري بالایی داشته باشیم و باید به این موضوع توجه شود و در کنار آن ارتقاي بهره وري، توجه به فعالیت حرفه اي و

 
استانداردهاي آن امر مهمی است که در این دولت انجام شد. 

وي با اشاره به مساله استفاده از امر مهارت در حل مشکلات بازنشستگان اجتماعی گفت: این موضوع در دستور کار وزارت تعاون بود، همچنین تلاش
کردیم افرادي که داراي معلولیت هستند با بالا بردن سطح آموزش ها و شکوفا کردن استعدادهاي درون آنها با همکاري سازمان فنی و حرفه اي و

 
بهزیستی از اهدافی بود که پیگیري کردیم. 

شریعتمداري گفت: بحث مهارت در روستاها و عشایر امر مهمی است که به آن نیز پرداخته شده است و امیدواریم در دولت آینده نیز به این موضوع

 
توجه شود و در این زمینه همکاري خوبی بین وزارت تعاون و صندوق عشایر و روستایی برقرار است. 

وي درزمینه مهارت آموزي سربازان نیز گفت: سربازان بخشی از دوره زندگی خود را در دوره آموزش نظامی در پادگان ها می گذرانند و چنانچه
علاوه بر آموزش هاي نظامی، آموزش مهارت نداشته باشند زمان آنها به بطالت گذرانده شده است و در این دوره سازمان آموزش فنی و حرفه اي با
ارائه آموزش مهارتی امکان یافتن شغل مناسب را براي آنها فراهم می کند و این اقدام در حال انجام است و توسعه آموزش ها در این بخش ادامه



 
دارد. 

وزیر تعاون اظهارداشت: موضوع نقش فعالیت هاي فنی و حرفه اي در توسعه کارآفرینی نیز مغفول نمانده است و باید به این موضوع توجه ویژه اي

 
داشته باشیم. 

 
وي تاکید کرد : شکستن حلقه فقر تنها با ایجاد اشتغال و البته  اشتغال پایدار تنها با استفاده از آموزش هاي فنی و حرفه اي مقدور است. 

 
شریعتمداري تصریح کرد: اگر نگاه بخشی در دولت به نگاه عمومی تر تبدیل شود در آینده قدم هاي خوبی برداشته می شود. 

وي در پایان گفت: مهمترین  بخش توسعه در جهان توسعه انسانی است و توجه به نیروي انسانی امر لازمی است و در دانشگاه ها این اقدام انجام می
شود اما باید به صورت ویژه به این موضوع بپردازیم. با وجود همه تلاش ها و کمک ها در زمینه کادر و مربیان فنی و حرفه اي امیدوارم قدم هاي

مثبتی را برداریم.



بهره برداري از دو طرح اشتغالزایی در بابل به ارزش 74 میلیارد ریال

منبع: ایسناشماره خبر:  333  |  تاریخ: 1400/05/09

با حضور مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید کشور در بابل، دو طرح اشتغالزایی روستایی به مبلغ بیش از 74 میلیارد ریال افتتاح و مورد بهره
برداري قرار گرفت.

اصغر نوراله زاده صبح امروز نهم مردادماه با حضور در بابل، مدیر
عامل صندوق کارآفرینی امید کشور در ادامه افتتاحیه طرح ها، از
پارك آبی در حال احداث تاجی بابل بازدید کرد، این پارك آبی
تاکنون 28 میلیارد ریال تسهیلات دریافت کرد و پیش بینی می
شود پس از تکمیل مراحل ساخت،30 شغل به صورت مستقیم و

 
20 شغل به صورت غیر مستقیم ایجاد شود. 

سد شیاده بابل مسیر بعدي نوراالله زاده بود. این سد به منظور
پرورش ماهیان گرم آبی و با اعتبار 40 میلیارد ریال در حال
احداث است و پیش بینی می شود پس از تکمیل مراحل ساخت
20 شغل به صورت مستقیم و 20 شغل به صورت غیر مستقیم

 
ایجاد شود. 

وي در حاشیه افتتاح پروژه هاي اشتعالزایی شهرستان بابل با بیان اینکه اجراي طرح هر روستا یک محصول موجب کاهش بیکاري و افزایش تولید در
روستاها می شود، اظهار کرد: اجراي این طرح هاي مهم موجب درآمدزایی براي خانوارهاي روستایی می شود بنابران باید مورد حمایت ویژه قرار

 
گیرند. 

مدیر عامل صندوق کارآفرینی امید کشور خاطرنشان کرد: توانمندسازي و افزایش مهارت روستائیان با اجراي این طرح ها عملیاتی می شود و طرح

 
هر روستا یک محصول یکی از اقدامات مهم صندوق کارآفرینی امید است. 

یادآور می شود: دو طرح افتتاحی شامل طرح گلخانه در روستاي اله چال بابل به تعداد 36 فقره و به میزان 56 میلیارد و نهصد و پنجاه ریال و طرح
هاي تولیدي پوشاك و مصنوعات چوبی روستاي رمنت بابل به تعداد پرداختی 14 فقره به مبلغ 17 میلیارد و 800 میلیون ریال با اشتغال مستقیم و

 
غیر مستقیم 15 نفر است. 

انتهاي پیام



ورود صنعت به گلستان موجب رونق تولید و اشتغال می شود

منبع: ایلناشماره خبر:  334  |  تاریخ: 1400/05/09

دبیر مجمع نمایندگان استان گلستان گفت: در دولت آینده تمام تلاش خود را می کنیم تا پاي صنعت به استان باز شود و اگر صنایع
تکمیلی و تبدیلی به گلستان آورده شود موجب رونق تولید و ایجاد اشتغال می شود.

دبیر مجمع نمایندگان استان گلستان گفت: در دولت آینده تمام تلاش
خود را می کنیم تا پاي صنعت به استان باز شود و اگر صنایع تکمیلی و
تبدیلی به گلستان آورده شود موجب رونق تولید و ایجاد اشتغال می شود.

غلامرضا منتظري در گفت وگو با ایلنا اظهار کرد: کمبود آب در گلستان از
مشکلات اساسی است و مجمع نمایندگان در شروع کار خود ابتدا نگاه
جدي به تامین آب استان در بخش کشاورزي و آشامیدنی داشتند که در

 
حوزه کشاورزي با آبیاري قطره اي اقدامات خوبی صورت گرفت. 

منتظري ادامه داد: براي تامین آب شرب شهر گرگان 30 میلیارد تومان بودجه به سدشصکلاته(میرداماد) اختصاص داده شد و همچنین با موافقت

 
وزارت نیرو 100میلیون مترمکعب آب دریاي خزر بصورت دراز مدت شیرین سازي می شود. 

وي تصریح کرد: تصویب منطقه آزاد تجاري اینچه برون که مقامات استانی زحمت هاي بسیاري براي آن کشیدند می تواند سیماي آینده استان باشد.

دبیرمجمع نمایندگان گلستان افزود: از سرمایه گذاران بخش خصوصی در کشور براي سرمایه گذاري در گلستان دعوت کردیم و قرارداد احداث

 
مجتمع بزرگ دامداري 2هزار رآس بسته شده که شرکت شیر پگاه به راحتی می تواند شیر را تامین کند و اشتغال زایی خوبی ایجاد شود. 

وي بیان کرد: حتما حمایت هاي لازم از طریق بانک ها براي مشاغل هاي خانگی و خرد را انجام خواهیم داد و حمایت از تولید صرفا تولیدهاي بزرگ

 
نیست و صندوق کارآفرینی امید و بانک رسالت گام هاي خوبی در این زمینه برداشته اند. 

 
وي خاطر نشان کرد: در زمینه تولید اشتغال در استان در بودجه 1400 اعتبارات خوبی براي حمایت از مشاغل خانگی درنظر گرفته شده است. 

انتهاي پیام/



ایجاد 5 هزار صندوق کسب و کار خُرد روستایی در کشور

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  335  |  تاریخ: 1400/05/09

خبرگزاري آریا- مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید گفت: 5 هزار
صندوق کسب و کار خُرد روستایی در کشور ایجاد شده است که تا

 
پایان سال به 10 هزار صندوق افزایش می یابد. 

به گزارش خبرگزاري آریا، اصغر نوراله زاده با بیان اینکه در طی 8
سال گذشته یک میلیون و 50 هزار فقره تسهیلات پرداخت شده
است افزود: در طی 8 سال گذشته بیش از 113 هزار میلیارد
تومان تسهیلات به بیش از 800 هزار طرح در حوزه کارآفرینی

 
پرداخت شده است. 

وي ادامه داد: براي حمایت از کسب و کار ها، اصلاح اساسنامه
صندوق کارآفرینی در هیات دولت تصویب شد و به تایید شوراي نگهبان رسید بر این اساس صندوق کارآفرینی به عنوان نماد توسعه اي عمل می

 
کند و به لایه هاي بالاتر از کسب و کار ها می پردازد. 

نوراله زاده با بیان اینکه صندوق چند منظوره ذیل صندوق کارآفرینی امید ایجاد شده است تا از این به بعد بحث هاي تامین مالی از این صندوق چند
شعبه اي انجام شود، اضافه کرد: براي کسب و کار هاي خانگی متولی خاصی در کشور وجود نداشت بر این اساس با اجازه دولت، این صندوق متولی
کمک به این کسب و کار ها شد تا خدماتی، چون کمک به بازاررسانی محصولات، تامین مواد اولیه و اتصال این کار ها با یکدیگر صورت گیرد و

 
جهش خوبی در حوزه کسب و کار هاي خانگی و روستایی در کشور ایجاد شود. 

وي ادامه داد: با اصلاح اساسنامه، صندوق کارآفرینی می تواند به مراکز شتاب دهی، نوآوري و کارآفرینی براي سرمایه گذاري و تامین مالی وارد شود

 
و با مشارکت واحد ها و بخش هاي خصوصی موتور محرك توسعه کارآفرینی در مناطق مختلف روشن شود. 

نوراله زاده افزود: اصلاح اساسنامه می تواند فعالیت هاي تکمیلی در حوزه کارآفرینی و کسب و کار هاي خرد و کوچک را ایجاد کند بطوریکه با
هماهنگی دانشگاه ها و مراکز نوآوري صندوق هاي محصولی ایجاد و سرمایه گذاري می کنیم بطور مثال در حوزه چرم ما مزیت هاي رقابتی خوبی
داریم و در این حوزه با هماهنگی ذینفعان اقدام به ایجاد صندوق محصولی چرم کردیم تا تامین مالی از این صندوق صورت گیرد. همچنین در حوزه

 
هاي کشاورزي نیز قابلیت ایجاد صندوق هاي محصولی وجود دارد تا محصول از ابتداي کشت تا انتها براي تامین مالی از این صندوق استفاده کنند. 

 
نوراله زاده گفت: 5 هزار صندوق خرد روستایی در کشور ایجاد کرده ایم که تا پایان سال به 10 هزار صندوق افزایش می دهیم. 

وي افزود: در تلاش هستیم تا براي محصولات استراتژیکی، چون صنایع دستی و فرش صندوق هاي تامین مالی ایجاد کنیم تا تامین مالی این

 
محصولات از تولید تا توزیع در این صندوق ها انجام شود. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید گفت: بنیاد خیریه اي با مجوز وزارت کشور ذیل صندوق کارآفرینی امید تشکیل شده است که اقدام به کار آفرینی
و توانمندسازي افراد در مناطق مختلف کشور را انجام می دهد و با آموزش ها و مهارت هاي که نیاز است روستاییان فرا بگیرند آن ها را توانمند

 
کنند. 

 
اعطاي کارت اعتباري خرید 

نوراله زاده درباره طرح کارت اعتباري خرید گفت: براي حمایت از تولید داخل و به منظور توانمند سازي قشر حقوق بگیران، تفاهم نامه اي با شرکت

 
هاي دولتی و خصوصی بسته ایم تا کارت اعتباري خرید به کارمندان این شرکت ها تعلق بگیرد. 

وي ادامه داد: اعتبار کارت از 5 میلیون تا 10 میلیون تومان است و اگر تا پایان 30 روز مبلغ پرداخت شود بدون کارمزد است، اما بعد از 30 روز

 
ماهانه با کارمزد تسهیلات قرض الحسنه باید مبلغ تسهیلات پرداخت شود. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید گفت: مشمولان با کارت اعتباري می توانند از فروشگاه ها و مراکز خرید، مواد غذایی و یا هر کالاي ایرانی



 
خریداري کنند. 

وي افزود:در مرحله اول پرداخت کارت هاي اعتباري با هزار میلیارد تومان اعتبار آغاز شد و اگر تقاضا وجود داشته باشد براي پرسنل ها اعتبارمجدد

 
شارژ می کنیم. 

نوراله زاده ادامه داد: تفاهم نامه اي در استان خوزستان در حوزه مسئولیت اجتماعی با کارخانه ها و شرکت هاي بزرگ امضا کردیم و قرار شد شرکت
هاي بزرگ 200 میلیارد تومان اعتبار و ما نیز 400 میلیارد تومان اعتبار دهیم تا در مجموع با 600 میلیارد تومان در شهر هاي استان خوزستان

 
کسب و کار راه اندازي شود و یا اگر افرادي نیاز به رونق کسب و کارشان دارند از آن ها حمایت شود. 

به گزارش خبرگزاري آریا به نقل از صدا و سیما، وي افزود: این اقدام با شهر ماهشهر آغاز شده است و امیدواریم تا پایان سال 10 هزار میلیارد تومان
اعتبار براي توسعه کسب و کار در مناطق کمتر برخوردار پرداخت شود.



یادگیري سواد رسانه اي براي همه افراد جامعه ضروري است

منبع: شبستانشماره خبر:  336  |  تاریخ: 1400/05/09

سلخوري با اشاره به برگزاري دوره جامع تربیت مربی سواد رسانه اي گفت: یادگیري و افزایش سواد رسانه اي به عنوان مهارت و استفاده از
رسانه هاي دیجیتال به عنوان یکی از تکنیک هاي نوین ارتباطی ضروري است.

سلخوري با اشاره به برگزاري دوره جامع تربیت مربی سواد رسانه اي گفت: یادگیري و افزایش سواد رسانه اي به عنوان مهارت و استفاده از رسانه

 
هاي دیجیتال به عنوان یکی از تکنیک هاي نوین ارتباطی ضروري است. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري شبستان از قزوین، «آرزو یارکه سلخوري» در خصوص برگزاري دوره تربیت مربی سواد رسانه اي بیان کرد: در عصر
جدید که عصر اطلاعاتی نام دارد افراد جامعه تحت تأثیر بمباران هاي رسانه اي قرار دارند و رسانه ها نقشی عمده در شکل گیري رفتار، عقاید،
عواطف افراد به خصوص روابط فردي و اجتماعی بازي می کنند و در این میان سواد رسانه اي به عنوان یک مهارت یکی از کارآمدترین ابزارهاي

 
نظارتی هر کشور محسوب می شود. 

نماینده انجمن سواد رسانه اي در استان قزوین افزود: رسانه ها به نوبه خود، پایه و اساس رفتارهاي جمعی را رقم می زنند و به طور ناخودآگاه بر
سواد رسانه اي مردم تأثیر می گذارند، مدیران رسانه ها در مواجهه با مخاطبان خود باید در مسیر افزایش و ارتقا سواد رسانه اي آنها تلاش کنند تا به

 
عنوان یک رسانه قابل اعتماد شناخته شوند. 

وي اضافه کرد: با به کارگیري سواد رسانه اي، تسلط فرد در فهم خروجی رسانه افزایش پیدا می کند و فرد به خوبی می داند از رسانه چه می خواهد
و فعالانه به ارزیابی نقادانه محتواي آن می پردازد؛ به این منظور یادگیري و افزایش سواد رسانه اي به عنوان مهارت و استفاده از رسانه هاي دیجیتال

 
به عنوان یکی از تکنیک هاي نوین ارتباطی ضروري است. 

سلخوري توضیح داد: امروزه علاوه بر تربیت شهروند براي یک جامعه ملی، نیاز آماده سازي شهروندان براي زندگی در جامعه جهانی به صورت یک
ضرورت تربیتی درآمده است، سواد رسانه اي مهارتی چندبعدي است که همه شهروندان، دانش آموزان، دانشجویان، اساتید دانشگاهی و اهالی رسانه

 
به آن نیاز دارند. 

وي اعلام کرد: در حال حاضر سواد رسانه اي به عنوان یکی از دروس اصلی در مدارس کشور آموزش داده می شود اما یکی از مشکلات موجود کمبود
مربی متخصص در حوزه سواد رسانه اي است، گاهی در مدارس از معلمان رشته هایی نظیر جغرافیا براي تدریس سواد رسانه استفاده می کنند، یا
برخی از موسسات خصوصی با استفاده از افرادي که بهره کمی از سواد رسانه اي دارند دوره هاي آموزشی سواد رسانه اي برگزار می کنند، از این رو

 
انجمن سواد رسانه اي ایران به همراه دانشگاه سوره اقدام به برگزاري دوره جامع تربیت مربی سواد رسانه اي کرده است. 

نماینده انجمن سواد رسانه اي در استان قزوین اظهار کرد: هدف از برگزاري این دوره آموزش مجازي، پرورش و توانمندسازي مربیان، معلمان و
اساتید سواد رسانه اي به منظور تأمین نیاز کشور و استان هاي مختلف است، این دوره آموزشی شامل 2 ترم است، ترم اول دوره افزایش مهارت هاي

 
سواد رسانه اي و ترم دوم دوره پیشرفته و تخصصی باهدف آماده سازي افراد براي تدریس سواد رسانه اي است. 

وي تأکید کرد: رسانه شناسی، مبانی تحلیل پیام هاي رسانه اي، مهارت هاي سواد رسانه اي و تفکر انتقادي، سواد بصري، آشنایی با طراحی و تولید
محتواي رسانه اي، سواد خبري، شیوه هاي اقناعی، جریان شناسی رسانه اي و تکنیک هاي عملیاتی روانی، رسانه و سبک زندگی، کارگاه فناوري
هاي نوین، خانواده و امنیت سایبري، کودك و رسانه و اخلاق کنشگري در شبکه هاي اجتماعی سرفصل هاي ترم اول این دوره آموزشی را تشکیل



 
می دهد. 

سلخوري گفت: همه شرکت کنندگان در دوره تربیت مربی سواد رسانه اي که موفق به گذراندن آزمون جامع و مصاحبه پایان این دوره شوند، علاوه
بر دریافت گواهی نامه معتبر از انجمن سواد رسانه اي ایران و دانشگاه سوره، کد مدرسی دریافت می کنند و می توانند با استفاده از این کد در دوره

 
هاي استانی انجمن سواد رسانه اي ایران تدریس کنند. 

وي بیان کرد: نام افراد داراي کد مدرسی در بانک اطلاعاتی جامع اساتید، معلمان و مربیان سواد رسانه اي کشور در سایت انجمن سواد رسانه اي
ایران و سایت دانشگاه سوره باهدف ایجاد امکان اشتغال در دانشگاه ها، مدارس و ادارات به عنوان استاد و معلم سواد رسانه اي ثبت خواهد شد و همه
مراکزي که متقاضی مدرس سواد رسانه اي هستند، می توانند با مراجعه به این فهرست از مدرسان مطمئن این مجموعه براي آموزش مهارت هاي

 
سواد رسانه اي بهره مند شوند. 

نماینده انجمن سواد رسانه اي در استان قزوین خاطرنشان کرد: امکان معادل سازي دروس این دوره با برخی دروس دوره کارشناسی ارشد دانشکده
فرهنگ و ارتباطات دانشگاه سوره فراهم شده است و این امر باعث کوتاه شدن دوره آموزشی کارشناسی ارشد و کاهش هزینه هاي دانشجویان

 
دانشکده فرهنگ و ارتباطات دانشگاه سوره خواهد شد. 

وي یادآور شد: دوره جامع تربیت مربی سواد رسانه اي ایران 17 مرداد ماه 1400 آغاز و تا 21 شهریور 1400 ادامه خواهد داشت، علاقمندان به
شرکت در این دوره آموزشی می توانند با مراجعه به نشانی اینترنتی http://sooretc.com در این دوره ثبت نام کنند.



صندوق قرض الحسنه اشتغال با مشارکت بانک تجارت

منبع: مردم سالاري آنلاینشماره خبر:  337  |  تاریخ: 1400/05/09

در آستانه عید سعید غدیر خم و با مشارکت بانک تجارت، صندوق قرض الحسنه توسعه اشتغال برکت توسط ستاد اجرایی فرمان حضرت
امام (ره) در مراسمی با حضور مخبر رییس این ستاد، دولت آبادي مدیر عامل بانک تجارت و حیدري مدیر عامل این صندوق افتتاح شد

در آستانه عید سعید غدیر خم و با مشارکت بانک تجارت، صندوق
قرض الحسنه توسعه اشتغال برکت توسط ستاد اجرایی فرمان
حضرت امام (ره) در مراسمی با حضور مخبر رییس این ستاد،
دولت آبادي مدیر عامل بانک تجارت و حیدري مدیر عامل این

 
صندوق افتتاح شد. 

به گزارش روابط عمومی بانک تجارت، حیدري مدیر عامل صندوق
قرض الحسنه توسعه اشتغال برکت در ابتداي مراسم گزارشی از

چگونگی ایجاد این صندوق را ارائه کرد و با قدردانی از همکاري و تعامل مدیر عامل، اعضاي هیات مدیره و عامل بانک تجارت براي راه اندازي این
صندوق گفت: وجود بسترهاي مناسب بانکداري دیجیتال در بانک تجارت سبب شد که همزمان با پیگیري اخذ مجوز صندوق از بانک مرکزي و
شوراي پول و اعتبار، به صورت موازي هماهنگی لازم را با بانک تجارت براي ایجاد بسترهاي لازم داشته باشیم تا متقاضیان دریافت تسهیلات صندوق
بتوانند از این طریق و بدون نیاز به حضور فیزیکی در شعبه مراحل افتتاح حساب، احراز هویت، تخصیص امضاي دیجیتال و در نهایت دریافت

 
تسهیلات را به صورت الکترونیک و دیجیتال انجام دهند. 

در ادامه دولت آبادي مدیر عامل بانک تجارت به ابعاد گسترده فعالیت این صندوق اشاره کرد و افزود: بانک تجارت افتخار دارد که با برخورداري از
1700 شعبه و باجه در سراسر کشور و با نگاه عمل به مسئولیت هاي اجتماعی و با امضاي تفاهمنامه با صندوق قرض الحسنه توسعه اشتغال برکت،

 
گامی بلند را براي اداي دین به اقشار آسیب پذیر و اعطاي تسهیلات در سریع ترین زمان به افراد معرفی شده از سوي صندوق بردارد. 

وي افزود: بموجب تفاهمنامه منعقد شده بانک با صندوق آمادگی داریم علاوه بر اعطاي تسهیلات خدمات دیگري همچون صدور ضمانتنامه و
گشایش اعتبارات اسنادي را براي معرفی شدگان از سوي صندوق به انجام رسانده و خدمات بیمه اي، کارگزاري و تامین سرمایه را نیز از طریق

 
شرکتهاي هلدینگ مالی بانک ارائه کنیم. 

مخبر رییس ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره) نیز با اشاره به این که طرح و ایده اجرایی تاسیس صندوق از دو سال پیش در بنیاد برکت شکل
گرفت تصریح کرد: قرض الحسنه، نماد بانکداري اسلامی است و امیدواریم با افتتاح صندوق قرض الحسنه توسعه اشتغال برکت، مردم بیش از همیشه
طعم دریافت تسهیلات قرض الحسنه را احساس کنند. افتتاح این صندوق در آینده منشاء یک تحول خواهد شد و بزودي برکات آن را در بحث ایجاد

 
اشتغال و حمایت از شرکت هاي دانش بنیان شاهد خواهیم بود. 

وي بخش قابل توجهی از اشتغال ایجاد شده در کشور را از طریق بنگاه هاي اقتصادي خرد ذکر کرد و افزود: ایجاد 500 هزار فرصت شغلی در هر

 
سال از طریق این صندوق در برنامه قرار دارد. 

در خاتمه این مراسم، تفاهمنامه همکاري بانک تجارت با صندوق توسعه و اشتغال برکت به امضاي دولت آبادي مدیر عامل بانک و حیدري مدیر

 
عامل این صندوق رسید. 

بموجب این تفاهمنامه بانک تجارت نسبت به افتتاح حساب و پرداخت تسهیلات به معرفی شدگان صندوق از طریق بسترهاي کاملا دیجیتال اقدام
خواهد کرد. پذیرش انواع تعهدات در چارچوب قوانین و مقررات بانک مرکزي و ارائه انواع خدمات بانکی الکترونیک به معرفی شدگان صندوق، از

دیگر مفاد این تفاهمنامه است.



کارخانه «رُب علی آباد کتول» فعالیت خود را از سر گرفت/ اشتغال 110 کارگر

منبع: کارگر آنلاینشماره خبر:  338  |  تاریخ: 1400/05/09



اجراي 1050 طرح اشتغالزایی از سوي بسیج سازندگی استان زنجان

منبع: موج رساشماره خبر:  339  |  تاریخ: 1400/05/09

معاون هماهنگ کننده سپاه انصار المهدي (عج) استان زنجان گفت: در سال جاري یک هزار و 50 طرح اشتغالزایی از سوي بسیج سازندگی
استان زنجان اجرایی می شود.

معاون هماهنگ کننده سپاه انصار المهدي (عج) استان زنجان
گفت: در سال جاري یک هزار و 50 طرح اشتغالزایی از سوي

 
بسیج سازندگی استان زنجان اجرایی می شود. 

به گزارش موج رسا; سرهنگ عباس بابایی امروز در مراسم افتتاح
کارگاه تولید لباس شهید سید جواد موسوي اظهار داشت: کارگاه
تولید لباس شهید سید جواد موسوي با 200 میلیون تومان هزینه
امروز افتتاح شد که 50 میلیون آن توسط توسط قرارگاه جهادي

 
313 تامین شده است. 

وي با بیان اینکه 10 عدد چرخ خیاطی از سوي قرارگاه جهادي 313 براي تجهیز این کارگاه اهدا شده است، افزود: با راه اندازي این کارگاه براي 10

 
نفر به صورت مستقیم و براي 15 نفر به صورت غیر مستقیم زمینه اشتغال فراهم می شود. 

این مسئول بیان داشت: امسال از بین یک هزار و 50 طرح، 50 میلیارد تومان تسهیلات با همکاري بانک هاي عامل، کمیته امداد امام خمینی (ره) و

 
تسهیلات یارانه دار سازمان برنامه و بودجه به طرح هاي سازمان بسیج سازندگی اختصاص می یابد. 

معاون هماهنگ کننده سپاه انصار المهدي (عج) استان زنجان با اشاره به اینکه 10 میلیارد تومان از تسهیلات توسط سازمان برنامه بودجه استان
زنجان تامین می شود، افزود: با انعقاد تفاهم نامه با کمیته امداد امام خمینی (ره) زنجان نیز در زمینه اشتغال خرد و کوچک 25 میلیارد اختصاص

 
می یابد. 

بابایی بیان داشت: با همکاري بانک هاي عامل نیز 16 میلیارد تومان براي طرح هاي مورد حمایت سازمان بسیج سازندگی استان زنجان ارائه می

 
شود.//ن 

انتهاي پیام/



بازدید فرماندار رشت از تونل هاي جنگی شاه عباسی

منبع: کاشف اسرارشماره خبر:  340  |  تاریخ: 1400/05/09

کاشف اسرار- فرماندار رشت به اتفاق معاون برنامه ریزي و توسعه خود از تونل هاي جنگی شاه عباسی واقع در روستاي گلسرك بخش سنگر
بازدید کرد. به گزارش کاشف اسرار،" علی فتح اللهی میان کوه " در حاشیه بازدید از تونل هاي جنگی شاه عباسی ، بر ثبت فوري این ابنیه

به عنوان یک اثر ملی (...) نوشته بازدید فرماندار ...

کاشف اسرار- فرماندار رشت به اتفاق معاون برنامه ریزي و توسعه خود از تونل هاي جنگی شاه عباسی واقع در روستاي گلسرك بخش سنگر

 
بازدید کرد. 

به گزارش کاشف اسرار،" علی فتح اللهی میان کوه " در حاشیه بازدید از تونل هاي جنگی شاه عباسی ، بر ثبت فوري این ابنیه به عنوان یک اثر ملی

 
در راستاي حفاظت و صیانت از آن در مقابل تخریب هاي طبیعی و انسانی،تاکید کرد. 

وي با بیان این که با قید فوریت تیم هاي ارزیاب و کارشناسی میراث فرهنگی جهت تشکیل پرونده ثبتی به منطقه اعزام شوند،تاکید کرد : آثار

 
تاریخی نماد فرهنگ ، هویت و تمدن یک جامعه و شهر است. 

این مسئول،متذکر شد : با توجه به قابلیت و ظرفیت هاي شهرستان بخش گردشگري و آثار باستانی و در راستاي توسعه گردشگري شهرستان حفظ

 
و احیاي این اماکن و بناها از اولویت برخوردار است. 

فتح اللهی میان کوه " ،افزود: صنعت گردشگري می تواند به عنوان یکی از راه هاي نجات بخش شهرستان در زمینه ایجاد اشتغال، اقتصاد و مسائل

 
اجتماعی باشد. 

به گفته وي، این بنا از جمله استحکامات دفاعی در تقابل با نیروهاي دشمن از سمت شمال بوده که بخش دفاعی گلسرك و بخش پشتیبانی و
لجستیکی آن در حوزه سرزمینی امام زاده هاشم (ع) امتداد یافته است، ضمن این که دوره دقیق احداث ،کاربري سازه در دوره خودش،چگونگی

 
فراهم آوري مصالح مورد نیاز ،چگونگی تامین آب با بررسی و  کاوش امکان پذیر خواهد بود. 



 

 

 پایان پیام



4800 شغل در سطح روستاهاي کوهدشت ایجاد شد

منبع: داناشماره خبر:  341  |  تاریخ: 1400/05/09

ویسکرمی گفت: با استقرار طرح هاي بنیاد برکت تا امروز 4800 شغل مستقیم و غیرمستقیم در سطح روستاهاي کوهدشت ایجادشده است.

ویسکرمی گفت: با استقرار طرح هاي بنیاد برکت تا امروز 4800
شغل مستقیم و غیرمستقیم در سطح روستاهاي کوهدشت

 
ایجادشده است. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ حامد ویسکرمی در گفت
وگو با خبرنگار سفیرافلاك، اظهار داشت: یکی از اقداماتی که بنیاد
برکت ستاد اجرایی حضرت امام (ره) در درست اقدام دارد توجه به
ایجاد اشتغال در مناطق روستایی به جهت جلوگیري از مهاجرت

 
روستائیان به سایر نقاط شهري است. 

وي افزود: در این راستا در ظرف سال هاي گذشته تا به امروز،
بنیاد برکت با پرداخت بیش از 500 میلیارد ریال تسهیلات قرض
الحسنه به روستائیان در کوهدشت، نسبت به ایجاد و بهره برداري

 
بالغ بر 1460 طرح اشتغال روستایی در سطح شهرستان اقدام کرده است. 

مدیرکل ستاد اجرایی فرمان حضرت امام خمینی(ره) در لرستان عنوان کرد: با استقرار طرح هاي بنیاد برکت تا امروز 4800 شغل مستقیم و

 
غیرمستقیم در سطح روستاهاي شهرستان کوهدشت ایجادشده است. 

انتهاي پیام/



تخصیص 40درصدي تسهیلات به طرح هاي اشتغال پایدار در بروجرد

منبع: داناشماره خبر:  342  |  تاریخ: 1400/05/09

گیوه کی گفت: 40 درصد تسهیلات به طرح هاي نیمه تمام اشتغال پایدار در بروجرد اختصاص پیدا می کند.

گیوه کی گفت: 40 درصد تسهیلات به طرح هاي نیمه تمام

 
اشتغال پایدار در بروجرد اختصاص پیدا می کند. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ عبدالعلی گیوه کی در
گفتگو با خبرنگار سفیرافلاك اظهار داشت: با توجه به ضرورت
تکمیل طرح هاي نیمه تمام اشتغال پایدار شهري و روستایی،
تخصیص تسهیلات 40 درصدي به واحدها در دستور کار قرار

 
گرفت. 

وي افزود: افراد می توانند براي به ثمر رساندن این طرح ها با
مراجعه به بانک هاي عامل، 40 درصد تسهیلاتی را که براي طرح
دریافت کرده اند، مجدد تقاضا دهند و با دریافت این تسهیلات

 
اقدام به اتمام طرح نمایند. 

رئیس اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی بروجرد تصریح کرد: طرح هایی که تا پایان اسفند سال گذشته در بانک ها مصوب شده ولی تاکنون نتوانستند

 
به بهره برداري برسند با بررسی دقیق کارشناسی مشمول 40 درصد افزایش تسهیلات می شوند تا بتوانند طرح را به اتمام برسانند. 

گیوه کی عنوان کرد: در حال حاضر 15 میلیارد تومان طرح وجود دارد که با اجراي این برنامه انتظار می رود هرچه سریعتر تکمیل و به بهره برداري

 
برسند. 

انتهاي پیام/



دوره آموزشی گلیم بافی و چیغ بافی براي بانوان گیلانغربی برگزار شد

منبع: ایرناشماره خبر:  343  |  تاریخ: 1400/05/09

قصرشیرین - ایرنا - رییس اداره میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري گیلانغرب از برگزاري دوره آموزش گلیم بافی و چیغ بافی براي
بانوان علاقه مند در این شهرستان خبر داد.

قصرشیرین - ایرنا - رییس اداره میراث فرهنگی، صنایع دستی و
گردشگري گیلانغرب از برگزاري دوره آموزش گلیم بافی و چیغ

 
بافی براي بانوان علاقه مند در این شهرستان خبر داد. 

سیروس ادیب روز شنبه در گفت وگو با خبرنگار ایرنا افزود: این
دوره آموزشی به مدت 80 ساعت و در 2 گروه با ظرفیت 20 نفر با
هدف ایجاد اشتغال، احیا و حفظ صنایع دستی که از روزگار
گذشته تاکنون در این منطقه وجود داشته، به صورت رایگان زیر

 
نظر مربیان مجرب برگزار شد. 

وي با بیان اینکه به هریک از هنرجویان صنایع دستی در پایان دوره آموزشی گواهینامه مربوط به آن رشته ارایه و اعطا شد، اظهار کرد: 500 صنعت

 
گر در رشته هاي گلیم بافی، نخ ریسی، گیوه، منبت، معرق، آن گري سنتی و البسه محلی تحت نظارت میراث فرهنگی فعالیت دارند. 

ادیب ادامه داد: بیشتر صنعتگران در رشته نخ ریسی فعالیت می کنند و محصولات تولیدي آنها از طریق شرکت تعاونی مرتبط خریداري و در داخل و

 
خارج از کشور به فروش می رسد. 

وي گفت: شهرستان گیلانغرب از گذشته به لحاظ قطب نخ ریسی و مرغوبیت پشم از حیث بافت گلیم و فرش یکی از شهرهاي داراي جایگاه برتر در

 
سطح کشور و استان کرمانشاه بوده که محصولات تولیدي آن از حیث مرغوبیت و کیفیت در جایگاه دوم پس از هرسین قرار دارد. 

رشته هاي صنایع دستی مطرح گیلانغرب شامل گلیم بافی موج بافی، نمدمالی، سرمه دوزي، نازك کاري چوب، معرق و است، گیلانغرب در غرب

 
استان کرمانشاه بیش از 72 هزار نفر جمعیت دارد که 60 درصد این جمعیت در 208 روستا ساکن هستند. 

 
برچسب ها 

 
- گیلانغرب 

 
- صنایع دستی 

 
- کارگاه آموزشی 

- وزارت میراث فرهنگی گردشگري و صنایع دستی



خوزستان امروز بیش از هر زمانی نیازمند ایجاد اشتغال و تولید است

منبع: شاتاشماره خبر:  344  |  تاریخ: 1400/05/09

قائم مقام ستاد تسهیل و رفع موانع تولید گفت: خوزستان امروز بیش از هر زمانی نیازمند ایجاد ظرفیت هاي اشتغال و راه اندازي واحدهاي
تولیدي است.

خوزستان امروز بیش از هر زمانی نیازمند ایجاد اشتغال و تولید
است قائم مقام ستاد تسهیل و رفع موانع تولید گفت: خوزستان
امروز بیش از هر زمانی نیازمند ایجاد ظرفیت هاي اشتغال و راه

 
اندازي واحدهاي تولیدي است. 

به گزارش شاتا، بابک دین پرست در جلسه ستاد ملی تسهیل و
رفع موانع تولید ویژه شهرك ها و نواحی صنعتی خوزستان، یکی از
برنامه هاي پیش بینی شده در سفر به خوزستان را رسیدگی و
بررسی مشکلات مربوط به شهرك ها و نواحی صنعتی در
خوزستان اعلام کرد و گفت: پس از بازدیدي که از شهرك هاي
صنعتی شماره 3، 4 و 5 در اهواز انجام شد، جلسه بسیار خوبی

براي حل مشکلات شهرك ها و نواحی صنعتی خوزستان با حضور دبیر ستاد تسهیل و رفع موانع تولید وزارت صمت و دیگر دستگاه هاي اجرایی

 
خدمات رسان از جمله وزارت راه و شهرسازي، وزارت نیرو، مخابرات، جهاد کشاورزي و منابع طبیعی برگزار کردیم. 

قائم مقام ستاد تسهیل و رفع موانع تولید در ادامه افزود: 51 شهرك و ناحیه صنعتی به بهره برداري رسیده در خوزستان وجود دارد که همه
مشکلات آن ها امروز مورد بررسی قرار گرفت و همه دستگاه هاي خدمات رسان با هماهنگی بسیار خوبی که با یکدیگر دارند، قول همکاري داده اند

 
تا همه موارد مربوط به شهرك ها و نواحی صنعتی در خوزستان را تعیین تکلیف کنند. 

دین پرست در بخش دیگر صحبت هاي خود از موافقت واگذاري زمین براي توسعه شهرك هاي صنعتی شماره 3 و 5 در اهواز در راستاي توسعه این
شهرك ها خبر داد و در خصوص موضوع راه دسترسی شهرك صنعتی شماره 5 اهواز گفت: راه و شهرسازي موافقت خود را در این زمینه اعلام کرده

 
و قرار است ساز وکار مربوطه براي اجراي این طرح نهایی شود. 

وي همچنین از قول هاي مساعد جهت تامین آب و برق شهرك ها و نواحی صنعتی خبر داد و با اشاره به تصمیمات و مصوبات جلسه ستاد تسهیل و

 
رفع موانع تولید نسبت به رفع بسیاري از مشکلات شهرك ها و نواحی صنعتی خوزستان ابراز امیدواري کرد. 

دین پرست با بیان اینکه خوزستان امروز بیش از هر زمانی نیازمند ایجاد ظرفیت هاي اشتغال و راه اندازي واحدهاي تولیدي است، گفت: امروز در
خصوص واحدهاي تعطیل موجود در شهرك ها و نواحی صنعتی خوزستان نیز تصمیم گیري هایی انجام شده است و مقرر شد موانع و مشکلات آن

دسته از واحدهایی که راه اندازي مجدد آن ها بیشترین اشتغال را خواهند داشت، احصاء و در راستاي فعال سازي آن ها اقدام شود.



زیرساخت هاي گردشگري؛ حلقه مفقوده توسعه سواحل مکران/ وقتی بروکراسی اداري،

مانع جذب سرمایه گذاري می شود

منبع: داناشماره خبر:  345  |  تاریخ: 1400/05/09

توسعه سواحل مکران از تاکیدات مقام معظم رهبري بوده که یکی از ابعاد آن گردشگري است و اگر یک درصد از همسایگان سیستان و
بلوچستان از طریق مرز آبی اقیانوس هند به عنوان گردشگر وارد کشور شوند 25 میلیون نفر را شامل می شود که بیش از پیش بینی جذب

گردشگر در سند 1404 براي ایران بوده که منوط به فراهم کردن ...

توسعه سواحل مکران از تاکیدات مقام معظم رهبري بوده که یکی
از ابعاد آن گردشگري است و اگر یک درصد از همسایگان سیستان
و بلوچستان از طریق مرز آبی اقیانوس هند به عنوان گردشگر وارد
کشور شوند 25 میلیون نفر را شامل می شود که بیش از پیش
بینی جذب گردشگر در سند 1404 براي ایران بوده که منوط به

 
فراهم کردن زیرساخت است. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ به نقل از عصرهامون؛
توسعه سواحل مکران در سال هاي اخیر به شدت مورد توجه و
تاکید مقام معظم رهبري قرار گرفته و بارها و بارها از این امر به

 
عنوان گنج پنهان یاد شده است. 

رونق تجارت، ایجاد اشتغال، واردات و صادرات کالاهاي مختلف از

 
طریق بزرگترین بندر اقیانوسی کشور از مهم ترین دلایل اهمیت سواحل مکران در سیستان و بلوچستان است. 

در این میان با توجه به هم مرز بودن سیستان و بلوچستان با کشورهاي مختلف ا زطریق مرز آبی اقیانوسی خود توسعه گردشگري در سواحل مکران

 
هم رهاورد ارزشمندي در این زمینه محسوب می شود و می تواند اشتغال زایی زیادي را براي استان و کشور به همراه داشته باشد. 

بدین صورت که می توانی از حاشیه اقیانوس هند گردشگر به صورت زمینی و هوایی به سیستان و بلوچستان جذب و از این استان به کل کشور

 
پراکنش کرد. 

 
براي تحقق این امر نیاز به تهیه زیرساخت است و به محض آماده سازي زیرساخت ها می توان گردشگران را به سیستان و بلوچستان جذب کرد. 

در سند 1404 براي جذب گردشگر به ایران 20 میلیون نفر پیش بینی شده است که سیستان و بلوچستان با 2 و نیم میلیارد نفر معادل یک سوم

 
جمعیت جهان در حاشیه اقیانوس هند هم مرز است. 

اگر یک درصد از این میزان جمعیت به عنوان گردشگر وارد سیستان و بلوچستان شوند معادل 25 میلیون نفر است که بیش از پیش بینی جذب

 
گردشگر در سند 1404 است. 

 
توسعه زیرساخت هاي گردشگري سواحل مکران 

علیرضا جلالزایی، مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري سیستان و بلوچستان در این زمینه به خبرنگار ما بیان کرد: توجه به

 
گردشگري موجب توسعه زیرساخت هاي سواحل مکران می شود و بر این اساس تلاش کردیم در 2 بخش به گردشگري سواحل مکران بپردازیم. 



وي ادامه داد: بخشی که توسط اداره کل در قالب زیرساخت هاي گردشگري می تواند تاثیرگذار باشد، تمهیدات لازم براي توسعه سواحل مکران از

 
طریق زیرساخت هاي گردشگري تا جایی که مجاز است، تعبیه می شود. 

این مقام مسئول تصریح کرد: در این راستا، طرح هاي گردشگري که توسط عده اي از سرمایه گذاران انجام می شد، بخشی از آن را با استفاده از

 
کمک هاي فنی و اعتباري اجرایی شده ست. 

مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري سیستان و بلوچستان بیان کرد: برج نوري، پیاده رو سازي، جدول کشی و پیاده راه سلامتی
گردشگري و ... در مسیر پلاژها و دهکده هاي گردشگري از جمله اقداماتی است که در قالب کمک هاي فنی و اعتباري از بودجه هاي طرح هاي

 
عمرانی اداره کل استفاده می شود. 

 
فرش قرمز براي سرمایه گذاران با ایده هاي نو در گردشگري 

جلالزایی افزود: همچنین بخش دوم در قالب بسته هاي سرمایه گذاري باید اقدام شود که حضور سرمایه گذاران در سواحل مکران را می طلبد، در

 
این راستا سرمایه گذاري در سواحل مکران و توسعه آن را بررسی کردیم و با توجه به نیازسنجی، تقدم و تاخر آن مشخص شد. 

وي ادامه داد: سپس آن ها را در قالب بسته هاي گردشگري و فرصت هاي سرمایه گذاري در اختیار سرمایه گذارانی قرار دادیم که می توانستند با

 
حضور خود سواحل مکران را به سمت توسعه پایدار صنعت گردشگري سوق دهند و زیرساخت هاي لازم را آماده کنند. 

این مقام مسئول گفت: در زمینه گردشگري سواحل مکران تلاش کردیم سرمایه گذارانی را که طرح هاي نوین، خلاقانه و ایده هاي نو در گردشگري
را می توانند پیاده کنند مورد حمایت قرار گیرند و براي این افراد فرش قرمز پهن می کنیم تا زیرساخت هاي گردشگري استان را در سواحل مکران

 
به بهترین شکل پیاده سازي کنند. 

مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري سیستان و بلوچستان عنوان کرد: این افراد شامل سرمایه گذارانی هستند که اهلیت و موضوعات

 
مالی آن ها از طریق مراجع ذیصلاح امکان سنجی شده است. 

جلالزایی گفت: این سرمایه گذاران نیز در دو بخش مورد توجه قرار گرفته اند که برخی از آن ها سرمایه گذاران داخل کشور بودند و برخی هم

 
سرمایه گذار خارجی بودند که توسط یه سرمایه گذار داخلی متصل و همکار شدند. 

 
مانع بروکراسی هاي اداري، سد راه توسعه گردشگري سواحل مکران 

وي ادامه داد: از بزرگترین موانع موجود در توسعه گردشگري سواحل مکران بروکراسی هاي اداري است که توسط همه دستگاه هاي اجرایی لازم
است یکسان سازي، همسان سازي و آسان سازي شود و در سالی که با عنوان تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها نام گرفته، بهتر است براي رفع

 
موانع اقدام شود. 

این مقام مسئول بیان کرد: دستگاه هاي اجرایی با برگزاري جلسات متعدد و مختلف باید هم افزایی، تشریک مساعی داشته باشند و با خرد جمعی

 
موثر براي سرمایه گذار راه را هموار کنند. 

مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري سیستان و بلوچستان گفت: این بروکراسی هاي اداري زمانی خود را نشان می دهد که میراث
فرهنگی به عنوان متولی اصلی مکانی را واگذار می کند و دستگاه هاي دیگري باید با این اداره کل هم افزایی داشته باشند که به دلیل این بروکراسی

 
ها موانعی ایجاد می شود و باید برداشته شود. 

جلالزایی گفت: همچنین نگاه به فرهنگ مردم سیستان و بلوچستان نیز در رفع موانع موثر است و عامل مناسبی در کنار فرصت ها براي مانع زدایی



 
است و توانسته ایفاي نقش کند و به جذب سرمایه گذار کمک کند. 

انتهاي پیام/



فراخوان چهاردهمین جشنواره کارآفرینان برتر

شماره خبر:  346  |  تاریخ: 1400/05/09
منبع: دانشگاه علوم پزشکی

تهران

چهاردهمین جشنواره کارآفرینان برتر به منظور «توسعه و ترویج فرهنگ کارآفرینی در کشور» برگزاري خواهد شد.

 
آخرین مهلت 10 مرداد 1400 فراخوان چهاردهمین جشنواره کارآفرینان برتر 

 
چهاردهمین جشنواره کارآفرینان برتر به منظور «توسعه و ترویج فرهنگ کارآفرینی در کشور» برگزاري خواهد شد. 

 
mp3.195059 فراخوان چهاردهمین جشنواره کارآفرینان برتر 

اخبار مرتبط گالري عکس مرتبط گالري فیلم مرتبط گالري صوت مرتبط
به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، چهاردهمین
جشنواره کارآفرینان برتر باهدف توسعه و ترویج فرهنگ کارآفرینی در
کشور و همچنین شناسایی کارآفرینان موفق، توسط وزارت تعاون، کار و

 
رفاه اجتماعی برگزار می شود. 

علاقه مندان براي ثبت نام در این جشنواره می توانند اینجا کلیک کنند.

 
گروه خبري : ستاد مرکزي روابط عمومی کد خبر : 195059 

 
کپی لینک کوتاه 

 
 -
-



شریعتمداري: شکستن حلقه فقر با ایجاد اشتغال پایدار در آموزش هاي فنی و حرفه اي

مقدور است

منبع: شفقناشماره خبر:  347  |  تاریخ: 1400/05/09

شفقنا- وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: پوست اندازي بازار کار در جهان ما را به سمت مهارت افزایی هدایت می کند و مراکز صنعتی
متوجه شدند که با اداره سنتی و بدون مهارت افزایی امکان ادامه کار ندارند. «محمد شریعتمداري» با حضور در سازمان آموزش فنی و حرفه

اي کشور درباره اقدامات انجام شده در این ...

شفقنا- وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: پوست اندازي بازار کار در جهان ما را به سمت مهارت افزایی هدایت می کند و مراکز صنعتی متوجه

 
شدند که با اداره سنتی و بدون مهارت افزایی امکان ادامه کار ندارند. 

«محمد شریعتمداري» با حضور در سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور درباره اقدامات انجام شده در این سازمان طی سال گذشته، اعلام کرد: یکی
از خصوصیات سازمان فنی و حرفه اي این است که معاونان آن را بانوان تشکیل می دهند و در واقع تحول اساسی سازمان استفاده از جوانان شایسته

 
و بانوان است. 

وي تصریح کرد: کار ترویجی و فرهنگی در زمینه مهارت با توجه به اینکه شعار اصلی ما بحث نهضت مهارت افزایی است، بدون حضور صنعتگران و

 
کارآفرینان که داراي مهارت هستند امکان پذیر نیست و آموزش هاي ما در زمینه هاي گوناگون نیز روند مهارت را طی می کند. 

وزیر تعاون با اشاره به تغییر بازار کار در جهان بیان کرد: پوست اندازي بازار کار در جهان ما را به سمت مهارت افزایی هدایت می کند و مراکز

 
صنعتی متوجه شدند که با اداره سنتی و بدون مهارت افزایی امکان ادامه کار ندارند. 

وي افزود: بحث اینترنت اشیاء، بلک چین و هوش مصنوعی از مسائلی است که امروزه براي پیشرفت فعالیت ها و کارها نمی توان انکار کرد و ما تلاش
کردیم در کنار فعالیت هاي آموزش فنی و حرفه اي درحوزه بخش آي تی و بخش هاي بلک چین و هوش مصنوعی را نیز تاسیس کنیم و در این

 
خصوص بنیاد هاب را راه اندازي کردیم. 

شریعمتداري در خصوص اقدامات انجام شده در زمینه مهارت افزایی در آموزشگاه ها، مدارس و دانشگاه ها گفت: با وجود شیوع بیماري کرونا میزان
آموزش در مراکز آموزش فنی و حرفه اي با 36 هزار نفر آموزش بیشتر در مراکز آموزش و پرورش و کاردانش انجام شد و در مجموع 204 هزار نفر

 
در آموزش و پرورش در بخش هاي کاردانش و فنی و حرفه اي آموزش دیدند. 

وي تاکید کرد: توسعه مشارکت در مهارت آموزي موضوع مهمی است، و باید تلاش کنیم فعالیت هاي سازمان در سطوح پایین و خاص و ویژه به

 
مردم سپرده شود و دولت به عنوان مشوق، ناظر و هادي نقش خود را ایفا کند. 

وزیر تعاون گفت: نقش آموزش فنی و حرفه اي و مهارت در افزایش بهره وري کشور امر مهجوري در کشور است و اینکه در سازمان اداري با داشتن
مهارت می توان بهره وري بالایی داشته باشیم و باید به این موضوع توجه شود و در کنار آن ارتقاي بهره وري، توجه به فعالیت حرفه اي و

 
استانداردهاي آن امر مهمی است که در این دولت انجام شد. 

وي با اشاره به مساله استفاده از امر مهارت در حل مشکلات بازنشستگان اجتماعی گفت: این موضوع در دستور کار وزارت تعاون بود، همچنین تلاش
کردیم افرادي که داراي معلولیت هستند با بالا بردن سطح آموزش ها و شکوفا کردن استعدادهاي درون آنها با همکاري سازمان فنی و حرفه اي و

 
بهزیستی از اهدافی بود که پیگیري کردیم. 



شریعتمداري گفت: بحث مهارت در روستاها و عشایر امر مهمی است که به آن نیز پرداخته شده است و امیدواریم در دولت آینده نیز به این موضوع

 
توجه شود و در این زمینه همکاري خوبی بین وزارت تعاون و صندوق عشایر و روستایی برقرار است. 

وي درزمینه مهارت آموزي سربازان نیز گفت: سربازان بخشی از دوره زندگی خود را در دوره آموزش نظامی در پادگان ها می گذرانند و چنانچه
علاوه بر آموزش هاي نظامی، آموزش مهارت نداشته باشند زمان آنها به بطالت گذرانده شده است و در این دوره سازمان آموزش فنی و حرفه اي با
ارائه آموزش مهارتی امکان یافتن شغل مناسب را براي آنها فراهم می کند و این اقدام در حال انجام است و توسعه آموزش ها در این بخش ادامه

 
دارد. 

وزیر تعاون اظهارداشت: موضوع نقش فعالیت هاي فنی و حرفه اي در توسعه کارآفرینی نیز مغفول نمانده است و باید به این موضوع توجه ویژه اي

 
داشته باشیم. 

 
وي تاکید کرد : شکستن حلقه فقر تنها با ایجاد اشتغال و البته  اشتغال پایدار تنها با استفاده از آموزش هاي فنی و حرفه اي مقدور است. 

 
شریعتمداري تصریح کرد: اگر نگاه بخشی در دولت به نگاه عمومی تر تبدیل شود در آینده قدم هاي خوبی برداشته می شود. 

وي در پایان گفت: مهمترین  بخش توسعه در جهان توسعه انسانی است و توجه به نیروي انسانی امر لازمی است و در دانشگاه ها این اقدام انجام می
شود اما باید به صورت ویژه به این موضوع بپردازیم. با وجود همه تلاش ها و کمک ها در زمینه کادر و مربیان فنی و حرفه اي امیدوارم قدم هاي

 
مثبتی را برداریم. 

 
انتهاي پیام 

fa.shafaqna.com شفقنا در شبکه هاي اجتماعی: توییتر | اینستاگرام | تلگرام



نمایشگاه صنایع دستی مرکز فنی و حرفه اي صحنه افتتاح شد+ عکس

منبع: مرصاد نیوزشماره خبر:  348  |  تاریخ: 1400/05/09

نمایشگاه صنایع دستی مرکز فنی و حرفه اي صحنه افتتاح شد+
عکس مرصاد نیوز: با حضور جمعی از مسئولین شهرستان صحنه

 
نمایشگاه صنایع دستی مرکز فنی و حرفه اي صحنه افتتاح شد. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی مرصاد به نقل از امروله، مدیرکل
فنی و حرفه اي استان و فرماندار شهرستان با کارکنان فنی و

 
حرفه اي صحنه دیدار کرد. 

در این دیدار فرماندار شهرستان صحنه در حاشیه این دیدار گفت:

 
گسترش فرهنگ کارآفرینی در جامعه در کنار ارائه آموزش هاي فنی و حرفه اي باید در دستور کار مسئولان ذیربط قرار گیرد. 

علی رضا حیدري از فعالیت کلیه کارکنان مرکز آموزش فنی و حرفه اي شهرستان تشکر و سازمان فنی و حرفه اي را یکی از بزرگترین خادمان مردم

 
در امور اشتغال و مهارت آموزي برشمرد. 

در حاشیه این دیدار از نمایشگاه صنایع دستی که در آن مرکز دایر شده بود بازدید بعمل آمد و کارگاه خیاطی نیز افتتاح شد.



طرح صیانت ازحقوق کاربران یا مخالفت با کارآفرینی هاي نوین

شماره خبر:  349  |  تاریخ: 1400/05/09
منبع: گسترش صنعت معدن

تجارت

ناصر بزرگمهر-مدیر مسئول

 
ناصر بزرگمهر-مدیر مسئول 

تعدادي از نمایندگان مجلس در اقدامی کم سابقه با استفاده از اصل 85 قانون اساسی، طرح صیانت از حقوق کاربران در فضاي مجازي را پشت

 
درهاي بسته و در کمیسیون تخصصی مربوطه بررسی خواهند کرد. 

 
 

طرح صیانت از حقوق کاربران در فضاي مجازي که در فهرست طرح هاي موردبررسی صحن علنی مجلس شوراي اسلامی بود، با انتقادات گسترده
کاربران فضاي مجازي و رسانه ها روبه رو شد و بسیاري از فعالان رسانه اي و مدنی این طرح را در راستاي ایجاد محدودیت دسترسی به شبکه ها و
پیام رسان هاي اجتماعی تلقی کردند. اعتراضات گسترده کاربران فضاي مجازي به این طرح باعث شد بهارستان نشینان، بررسی این طرح را از

 
دستور کار صحن علنی مجلس خارج کنند. 

اما طراحان طرح تصمیم گرفتند با تنظیم درخواستی تازه بررسی آن را به دور از چشم کارشناسان و کاربران فضاي مجازي به کمیسیون خاص ارجاع
دهند، به همین منظور در دستور کار جلسه علنی هفته پیش مجلس مشخص شد که برخی نمایندگان در زمینه رسیدگی به این طرح، خواستار

 
اجراي اصل 85 قانون اساسی شدند و نهایتا نمایندگان با بررسی طرح ساماندهی فضاي مجازي موافقت کردند. 

اصل 85 قانون اساسی می گوید: سمت نمایندگی قائم به شخص است و قابل واگذاري به دیگري نیست. مجلس نمی تواند اختیار قانون گذاري را به
شخص یا هیاتی واگذار کند، اما در موارد ضروري می تواند اختیار وضع بعضی از قوانین را با رعایت اصل هفتادودوم به کمیسیون هاي داخلی خود

 
تفویض کند. 

در متن پیش نویس قانون صیانت از حقوق کاربران در فضاي مجازي نوشته شده است: توسعه فناوري هاي نوین اطلاعاتی و ارتباطی به ویژه پیام
رسان هاي اجتماعی و تحولات مرتبط با آن موجب ایجاد خلأ قانونی در این حوزه شده است. لزوم حمایت از تولیدات داخلی و صیانت از حقوق
کاربران که به دلیل خلأ قانونی در معرض آسیب و نقض شدید قرار دارد و نیز تاثیرات مختلف اقتصادي، اجتماعی، امنیتی، فرهنگی و سیاسی پیام
رسان هاي اجتماعی به عنوان یک زیرساخت نرم افزاري، ارائه طرح قانونی صیانت از حقوق کاربران در فضاي مجازي و ساماندهی پیام رسان هاي
اجتماعی با هدف اعمال حاکمیت و حمایت از حقوق کاربران را ضروري ساخته است. البته پیام رسان هم باید متعلق به شخص حقوقی غیردولتی



بوده و شرکت آن در ایران به ثبت رسیده و حداقل 51 درصد سهام آن ایرانی باشد و فعالیت آن در چارچوب قوانین جمهوري اسلامی ایران قرار

 
گیرد. 

تقریبا همه کسانی که با این طرح مخالفند، در یک نکته متفق القول هستند؛ اینکه با فناوري و پیشرفت هاي آن نمی توان به سادگی و با فیلتر
کردن و طرح و ماده و نر و تصویب این گونه قوانین جنگید. خاطره مبارزه با ویدئو و ماهواره و همین برنامه تلگرام هنوز زنده و در ذهن ها جاري

 
است. 

در همین باره از یکی از آیات عظام خواندم که فرموده اند در رانندگی احتمال دارد تصادف کنیم؛ پس رانندگی را هم باید ممنوع کنیم؟ فضاي

 
مجازي فضاي حقیقی است، چون جایی براي انتقال اندیشه و تفکر است. 

دیگري نوشته است: این اینترنت نیست که جامعه را به فساد کشیده است؛ این فساد بعضی از مسئولان کشور است که اینترنت آن را به تصویر

 
کشیده و به جاي قطع اینترنت دست مسئولان اختلاسگر را قطع کنید. 

دیگري نوشته است: مجلس انقلابی به واکسن هاي بی نوبت، وام هاي چندهزار میلیونی، هواپیماي اختصاصی، سیلی زدن به سرباز، گرفتن دناپلاس،

 
تشنگی مردم خوزستان و فقر سیستان، سیل، سدسازي، گرانی ارز و نان و پنیر و پیاز، بی ارزش شدن پول ملی و ده ها مورد دیگر توجه کند. 

عده اي هم که بدبین تر هستند معتقدند این طرح ها و مصوبه ها اگر براي برخی آب ندارد، نان دارد و جریان هایی هستند که از این طرح ها بهره

 
مالی می برند و رقم هایی که حتی صفرهایش را نمی توان شمرد، در صورت تصویب، نصیب شان خواهد شد. 

در سال 1362 چند هزار دستگاه ویدئو وارد و بعد از آن و در همان سال استفاده از آن ممنوع شد. حجم پول در گردش شبکه زیرزمینی ویدئو در
سال هاي پایانی ممنوعیت در 1372 حدود 45 میلیارد تومان بوده، در حالی که در همان سال ها کل سرمایه در گردش سینما حدود 3 میلیارد

 
تومان برآورد شده است. 

 
حالا چند میلیون کاربر با امضا کردن و پیام گذاشتن مخالفت خود را با طرح صیانت ابراز کرده اند که از تعداد کل آراي نمایندگان بیشتر است. 

همه استارت آپ هاي بزرگ و کوچک کشور و انجمن هاي صنفی وکسب وکارهاي آنلاین و سازمان نظام صنفی یارانه اي کشور و انجمن هاي مرتبط

 
با اینترنت مخالف این طرح هستند. حقوقدان هاي بسیاري این طرح را ناقض اصول قانون اساسی می دانند. 

اکثر اساتید و کارشناسان ارتباطات و فضاي مجازي و بسیاري از احزاب و نیروهاي سیاسی و رسانه ها با دیدگاه هاي مخالف و متضاد و حتی وزارت

 
ارتباطات و دولت هم با تصویب این طرح مخالفت کرده اند. 

این میزان مخالفت با یک طرح و گستردگی آن در میان عموم شهروندان و نهادهاي مدنی و صنفی و کسب وکارهاي مرتبط و اساتید و نیروهاي
سیاسی و رسانه ها، کم سابقه است. به طوري که جلیل رحیمی جهان آبادي، عضو کمیسیون امنیت ملی هم در مخالفت با طرح ضداینترنت مجلس
می گوید: باید به معیشت مردم و مشکلات اقتصادي شان پرداخت، نه اینکه حق آزادي ارتباطات که حق قانونی مردم است را نقض کنیم. طرح
مجلس نه تنها فضاي مجازي را ساماندهی نمی کند، بلکه هرج ومرج و بی نظمی عجیبی را در ارتباط ما با دنیا و در ارتباط مردم با هم به وجود می

 
آورد. ما در مجلس در جایگاهی نیستیم که حق آزادي ارتباطات مردم را نقض کنیم. 

عده اي در کشور بدون کارشناسی و نگاه صحیح تلگرام را فیلتر کردند و میلیاردها تومان صرف شبکه هاي مشابه تلگرام در داخل کشور شد اما

 
استقبالی از آنها نشد. 

 
طرح مجلس به حقوق مردم و کسب وکار آسیب می زند و به نوعی خلاف منطق و عقلانیت است. 

مگر توانستند تلگرام را فیلتر کنند یا ماهواره را از سطح جامعه جمع کنند؟! تقابل با فناوري منطقی و عقلانی نیست. 



 
 

نویسنده: ناصر بزرگمهر



هرچه هست؛ صیانت نیست

منبع: روزنامه شهروندشماره خبر:  350  |  تاریخ: 1400/05/09

راضیه زرگري| «چه اتفاقی قرار است براي اینترنت بیفتد؟»، «می خواهند همه اپلیکیشن ها را تعطیل کنند؟» «از این به بعد استفاده از
فیلترشکن جرم محسوب می شود؟» «واتس آپ هم مثل تلگرام فیلتر می شود یا کلا مسدود؟» این چه جور صیانت کردن از مردم است؟» کسانی
که در کرونا مغازه شان را بستند و روي فروش اینترنتی تمرکز کردند، چه کار باید بکنند؟»، «این همه صفحه اینستاگرامی که خون دل خوردن تا
دنبال کننده جمع کنند و کاروکاسبی راه بیندازند، تکلیف شان چیست؟ خب چه کار باید بکنند؟» «یعنی داریم می شیم کره شمالی؟» «نکنه واقعا
می خواهند جمع کنیم برویم؟» «شرایط مهاجرت به ترکیه چیست؟» و .... هر کدام از ما در روزهاي گذشته حتما این سوال ها و هزاران فکر نگران

 
کننده و ناامیدکننده از ذهن مان عبور کرده است که هیچ پاسخ منطقی و قانع کننده اي برایش پیدا نکردیم. 

چند ماهی است که بلوا به پا کرده و دلشوره به جان ملت انداخته؛ طرحی به نام «صیانت از حقوق کاربران در فضاي مجازي و ساماندهی پیام رسان
هاي خارجی» که منتقدان آن را طرح «مسدودسازي پیام رسان هاي خارجی» می نامند. طرحی که نهایتا بعد از سروصداهاي زیاد، نمایندگان
مجلس روز چهارشنبه 6 مرداد ماه با 121 رأي موافق با استناد به اصل 85، به یک کمیسیون داخلی مجلس (کمیسیون فرهنگی) اجازه دادند آن را

 
بررسی و «براي اجراي آزمایشی» تصویب کنند. 

«صیانت از حقوق کاربران در فضاي مجازي و ساماندهی پیام رسان هاي خارجی» در صورت تصویب و تأیید شوراي نگهبان به عنوان یک قانون اجرا

 
خواهد شد. 

در هفته هاي گذشته که جزئیات این طرح در رسانه ها، گزارش هاي تحلیلی و پست هاي انتقادي کاربران فضاي مجازي مطرح شد، مردم، فعالان
فضاي مجازي و به ویژه شاغلان کسب وکارهاي اینترنتی از هر راهی استفاده کردند تا صداي اعتراض خود را به بهارستانی ها برسانند؛ تا در شرایط
وخیم اقتصادي که کرونا، تورم و گرانی ها به اندازه کافی عرصه را براي بسیاري از اقشار جامعه تنگ کرده، نمایندگان ملت با تصویب این طرح

 
زندگی را از آنچه بود برایشان سخت تر نکنند. در این زمینه با دو کارشناس گفت وگو کرده ایم. 

 
مصطفی تبریزي، روانشناس: جامعه تحمل این همه فشار را ندارد 

«تکلیف مردمی که از اینستاگرام امرار معاش می کنند، چیست؟» سخنگوي اتحادیه کسب وکارهاي مجازي انتقادش از طرح صیانت از حقوق

 
کاربران فضاي مجازي و شبکه هاي اجتماعی را با این سوال مطرح کرده. 

معاون وزیر ارتباطات و فناوري اطلاعات هم در توییتی به این طرح واکنش نشان داده و گفته طرح موسوم به صیانت که از استارت آپ ها و فعالان
فضاي مجازي با هر گرایش سیاسی تا عموم مردم جامعه به صراحت با آن مخالف هستند، در واقع سرمایه اجتماعی را نابود می کند و درنهایت به

 
اهداف نسنجیده اش نخواهد رسید. 

«اگر واقعا هدف، صیانت از کاربران است، منطق می گوید از خود کاربران رأي گیري کنند و از میلیون ها کاربر بپرسند که آیا موافق چنین طرحی
هستید؟ مصطفی تبریزي، روانشناس اجتماعی با مطرح کردن این سوال درباره ماهیت طرح به «شهروندآنلاین» می گوید: «قطعا جواب همه منفی
است، چون واقعیت این طرح صیانت از کاربرها نیست، چراکه کاربران خودشان می توانند براي خودشان تصمیم بگیرند. اگر قرار است بهسازي و

 
ساختارمندي صورت بگیرد، باید بدانند کاربران چه می خواهند.» 

این روانشناس اجتماعی تأکید می کند: «خیلی خوب بود که به جاي صیانت، نمایندگان مردم صادقانه کلمه محدودکردن را به کار می بردند. صیانت

 
از حقوق افراد زمانی که مردم در استفاده از ابزارهاي ارتباطی به روز به قیم نیاز ندارند، چه مفهومی دارد؟» 

وقتی اینترنت جهانی محدود می شود، به منزله این است که مردم امکان خبردار شدن از اخبار کشور و دنیا را نداشته باشند؛ تبریزي با اشاره به این
نکته می گوید: «معمولا سیستم هایی این کار را می کنند که مردمی نیستند، اگر سیستمی مردمی باشد چرا مردم نباید در جریان اطلاعات قرار

 
بگیرند؟» 

همین که عده بسیار زیادي حس می کنند کنترل می شوند یا میزان آزادي آنها بسیار محدود می شود، با واکنش هاي منفی از بدنه جامعه همراه
است. تبریزي معتقد است: «این واکنش همیشه اعتراض و هیاهو نیست. یک سکوت تلخ هم واکنش است؛ بی تفاوتی و ناامیدي نسبت به کشور و

 
سرنوشت آن هم واکنشی است که نشان می دهد هیچ احساس رضایتی وجود ندارد.» 

اصلی ترین استدلال طراحان اصلی ایده و موافقان طرح صیانت از حقوق کاربران در فضاي مجازي که تعدادشان در جلسه روز چهارشنبه مجلس



121 نفر بوده، این است که برخی از برنامه ها و پلتفرم هاي اطلاع رسانی و اخباري که به مردم می رسد، ممکن است مخرب و ویرانگر باشد. این
یعنی سوءاستفاده از ابزارهاي ارتباطی و به همین دلیل باید محدود شود. تبریزي با اشاره به این استدلال براي به نتیجه رساندن این طرح می گوید:
«در همه موضوعات سوءاستفاده ممکن است اتفاق بیفتد و این مسائل در همه جا وجود دارد. مثلا قرآن کتاب الهی و هدایتگر انسان هاست. اما

 
داعشی ها با استناد به همین کتاب مقدس جنایت کردند و ویرانگري. آیا راهش این است 

 
که قرآن دیگر خوانده نشود یا از دسترس مردم خارج شود؟» 

او ادامه می دهد: «هیچ نوع استدلال منطقی که طرح را توجیه کند، وجود ندارد. صرف نظر از ماهیت طرح، بدون شک طبعات اجتماعی بسیار
زیادي به دنبال خواهد داشت که مهم ترینش از دست دادن سرمایه اجتماعی است. جوانی که از ناامیدي به بن بست می رسد، به دنبال پیدا کردن

 
راه هاي مهاجرت یا بهتر بگوییم فرار از کشور و محدودیت ها می افتد.» 

جامعه ما در شرایط کنونی در پیک پنجم همه گیري، تورم روزافزون، اخبار خشکسالی و ناراحتی از رنج محرومیت هاي استان هاي جنوبی، با

 
فشارهاي روانی و اجتماعی نسبتا زیادي مواجه است. 

 
مطرح شدن چنین طرحی در شرایطی که جامعه به اندازه کافی آزرده است، چه بلایی بر روان جامعه می آورد؟ 

 
اسماعیل قدیمی، استاد ارتباطات: عقب می مانیم 

اسماعیل قدیمی، جامعه شناس و استاد ارتباطات در مورد پیامدهاي اجتماعی اعمال محدودیت هاي فضاي مجازي در قالب این طرح به «شهروند»
می گوید: « از افزایش میزان مهاجرت و بیکاري گرفته تا سیر فروپاشی اجتماعی. تبعات یکی، دو تا نیست. اگر بخواهیم از منظر اقتصادي موضوع را
بسنجیم، ما تا همین الان هم به دلیل نبود زیرساخت ها، کارآفرینی به صورت واقعی نداشته ایم. حالا شما فرض کنید ابزارهاي ارتباطی هم محدود

 
شود. همین رود باریک هم خشک می شود.» 

کارآفرینی، خلاقیت و نوآوري و بحث هایی که در رقابت هاي منطقه اي مطرح است، به اعتقاد قدیمی همه تحت تأثیر این طرح قرار خواهند گرفت.
امارات و ترکیه و دیگر کشورهاي همسایه براي بهبود وضعیت اقتصاد کشورهایشان در حال رقابت هستند و در همین راستا ابزارهاي ارتباطات را
ارکان این پیشرفت قرار داده اند. قدیمی با این مقدمه می گوید: «در دنیاي امروز بسترهاي مجازي و شبکه هاي اجتماعی اساس اقتصاد محسوب می

 
شوند. الان یکی از جنبه هاي موثر در توسعه اقتصادي همین بسترهاي اینترنتی هستند.» 

«تعبیري به عنوان اقتصاد اطلاعات در دنیا به کار می رود که یعنی اطلاعات در مرکز و هسته تبادلات اقتصادي قرار دارد.» این استاد ارتباطات می
گوید: «در همین دوران همه گیري موسسات زیادي از ابزارهاي مبتنی بر شبکه اطلاعات براي جلوگیري از خسارت هاي مالی استفاده کردند. به نظر
من پیامد این طرح در حوزه اقتصادي این است که بیشترین زمینه هاي توسعه و رشد اقتصادي را از دست می دهیم و به بازار مصرف کالاهاي چینی

 
تبدیل می شویم.» 

این جامعه شناس به جنبه هاي فرهنگی پیامدهاي طرح صیانت نیز اشاره می کند: «در منطقه ما در تولید فیلم و سریال و محتواي تلویزیونی، ترکیه
معرکه گردان منطقه محسوب می شود. سریال هایشان تولید و در کل منطقه پخش می شود. اعمال هر محدودیتی باعث می شود که ما آن فضا را

 
بیشتر از گذشته از دست بدهیم. ارزش ها و هنجارهاي اجتماعی بیش از گذشته در معرض آسیب قرار می گیرد.» 

قدیمی با تأکید بر اینکه ما حکومت دینی هستیم و هنجارهاي ارزشی و دینی برایمان مهم است، عنوان می کند: «وقتی از شبکه جهانی اطلاعات
دور شویم و محدودیت ها اعمال شود، چه ضمانتی وجود دارد که بتوانیم در منطقه تأثیرگذار باشیم. با این کار در واقع بخش عظیمی از مردم را

 
سوق می دهیم به نشستن پاي شبکه هاي ماهواره اي.» 

افرادي که از شبکه هاي اجتماعی و فضاي مجازي استفاده می کنند، کاربر نامیده می شوند. این استاد ارتباطات معتقد است: «این نقش کاربري

 
یعنی خلاقیت و نوآوري و آفرینش هنري. ما با این طرح همه اینها را از بین می بریم و سوق می دهیم به مصرف گرایی فرهنگی.» 

قدیمی معتقد است: «این طرح و محدودیت هاي آن در صورت اجرا باعث ایجاد یک فشار عصبی شدید در جامعه و تقویت گرایش هاي غیرمذهبی

 
می شود و میل به باورهاي فرهنگی خارجی و مهاجرت را در بدنه جامعه بیشتر می کند.» 

او ادامه می دهد: «حتی در جنبه هاي سیاسی هم مطمئنا بدبینی و بی اعتمادي افزایش پیدا می کند. مشارکت هاي سیاسی مردم کمرنگ می شود.

 
کشور ما با توجه به بحران هاي اقتصادي و فشارهاي تحریمی، با این تصمیم ها قطعا با فشارهاي خارجی بیشتري مواجه می شود.» 

این جامعه شناس با تأکید بر اینکه پیامدهاي اجتماعی محدودیت هاي اینترنتی بیشترین تأثیر را بر روان جامعه می گذارد، ادامه می دهد: «مردم
ارتباطات شان کاهش پیدا می کند. خیلی ها ممکن است همین ابزارهاي ارتباطی در بستر شبکه هاي اجتماعی را هم کنار بگذارند. این یعنی گفت

 
وگوهاي اجتماعی کمتر می شود و ظرفیت هاي فکري کاهش پیدا می کند.» 

او با مطرح کردن این سوال که آیا زیرساخت هاي فنی قوي براي جایگزینی پلتفرم هاي ارتباطی خارجی در نظر گرفته شده است، می گوید: «در
تجربه هاي قبل دیدیم که قدرت رقابت با آپ هاي بین المللی را نداریم. مهم تر از آن در حوزه تولید محتوا نیز بدون دسترسی به منابع خارجی نمی
توانیم محتواي با کیفیت تولید کنیم. متأسفانه رقابت براي تولید محتوا با هر محدودیتی از دست می رود. ارتباطات اجتماعی جامعه کمرنگ تر می



شود. در حوزه آموزش هم کاهش منابع براي تحقیقات دانشگاهی را شاهد خواهیم بود. همه اینها باعث می شود از توسعه اجتماعی و فرهنگی در
دنیاي امروز که مبتنی بر اطلاعات و ارتباطات است، عقب بمانیم.»



هرچه هست؛ صیانت نیست

منبع: روزنامه شهروندشماره خبر:  351  |  تاریخ: 1400/05/09

راضیه زرگري| «چه اتفاقی قرار است براي اینترنت بیفتد؟»، «می خواهند همه اپلیکیشن ها را تعطیل کنند؟» «از این به بعد استفاده از
فیلترشکن جرم محسوب می شود؟» «واتس آپ هم مثل تلگرام فیلتر می شود یا کلا مسدود؟» این چه جور صیانت کردن از مردم است؟» کسانی
که در کرونا مغازه شان را بستند و روي فروش اینترنتی تمرکز کردند، چه کار باید بکنند؟»، «این همه صفحه اینستاگرامی که خون دل خوردن تا
دنبال کننده جمع کنند و کاروکاسبی راه بیندازند، تکلیف شان چیست؟ خب چه کار باید بکنند؟» «یعنی داریم می شیم کره شمالی؟» «نکنه واقعا
می خواهند جمع کنیم برویم؟» «شرایط مهاجرت به ترکیه چیست؟» و .... هر کدام از ما در روزهاي گذشته حتما این سوال ها و هزاران فکر نگران

 
کننده و ناامیدکننده از ذهن مان عبور کرده است که هیچ پاسخ منطقی و قانع کننده اي برایش پیدا نکردیم. 

چند ماهی است که بلوا به پا کرده و دلشوره به جان ملت انداخته؛ طرحی به نام «صیانت از حقوق کاربران در فضاي مجازي و ساماندهی پیام رسان
هاي خارجی» که منتقدان آن را طرح «مسدودسازي پیام رسان هاي خارجی» می نامند. طرحی که نهایتا بعد از سروصداهاي زیاد، نمایندگان
مجلس روز چهارشنبه 6 مرداد ماه با 121 رأي موافق با استناد به اصل 85، به یک کمیسیون داخلی مجلس (کمیسیون فرهنگی) اجازه دادند آن را

 
بررسی و «براي اجراي آزمایشی» تصویب کنند. 

«صیانت از حقوق کاربران در فضاي مجازي و ساماندهی پیام رسان هاي خارجی» در صورت تصویب و تأیید شوراي نگهبان به عنوان یک قانون اجرا

 
خواهد شد. 

در هفته هاي گذشته که جزئیات این طرح در رسانه ها، گزارش هاي تحلیلی و پست هاي انتقادي کاربران فضاي مجازي مطرح شد، مردم، فعالان
فضاي مجازي و به ویژه شاغلان کسب وکارهاي اینترنتی از هر راهی استفاده کردند تا صداي اعتراض خود را به بهارستانی ها برسانند؛ تا در شرایط
وخیم اقتصادي که کرونا، تورم و گرانی ها به اندازه کافی عرصه را براي بسیاري از اقشار جامعه تنگ کرده، نمایندگان ملت با تصویب این طرح

 
زندگی را از آنچه بود برایشان سخت تر نکنند. در این زمینه با دو کارشناس گفت وگو کرده ایم. 

 
مصطفی تبریزي، روانشناس: جامعه تحمل این همه فشار را ندارد 

«تکلیف مردمی که از اینستاگرام امرار معاش می کنند، چیست؟» سخنگوي اتحادیه کسب وکارهاي مجازي انتقادش از طرح صیانت از حقوق

 
کاربران فضاي مجازي و شبکه هاي اجتماعی را با این سوال مطرح کرده. 

معاون وزیر ارتباطات و فناوري اطلاعات هم در توییتی به این طرح واکنش نشان داده و گفته طرح موسوم به صیانت که از استارت آپ ها و فعالان
فضاي مجازي با هر گرایش سیاسی تا عموم مردم جامعه به صراحت با آن مخالف هستند، در واقع سرمایه اجتماعی را نابود می کند و درنهایت به

 
اهداف نسنجیده اش نخواهد رسید. 

«اگر واقعا هدف، صیانت از کاربران است، منطق می گوید از خود کاربران رأي گیري کنند و از میلیون ها کاربر بپرسند که آیا موافق چنین طرحی
هستید؟ مصطفی تبریزي، روانشناس اجتماعی با مطرح کردن این سوال درباره ماهیت طرح به «شهروندآنلاین» می گوید: «قطعا جواب همه منفی
است، چون واقعیت این طرح صیانت از کاربرها نیست، چراکه کاربران خودشان می توانند براي خودشان تصمیم بگیرند. اگر قرار است بهسازي و

 
ساختارمندي صورت بگیرد، باید بدانند کاربران چه می خواهند.» 

این روانشناس اجتماعی تأکید می کند: «خیلی خوب بود که به جاي صیانت، نمایندگان مردم صادقانه کلمه محدودکردن را به کار می بردند. صیانت

 
از حقوق افراد زمانی که مردم در استفاده از ابزارهاي ارتباطی به روز به قیم نیاز ندارند، چه مفهومی دارد؟» 

وقتی اینترنت جهانی محدود می شود، به منزله این است که مردم امکان خبردار شدن از اخبار کشور و دنیا را نداشته باشند؛ تبریزي با اشاره به این
نکته می گوید: «معمولا سیستم هایی این کار را می کنند که مردمی نیستند، اگر سیستمی مردمی باشد چرا مردم نباید در جریان اطلاعات قرار

 
بگیرند؟» 

همین که عده بسیار زیادي حس می کنند کنترل می شوند یا میزان آزادي آنها بسیار محدود می شود، با واکنش هاي منفی از بدنه جامعه همراه
است. تبریزي معتقد است: «این واکنش همیشه اعتراض و هیاهو نیست. یک سکوت تلخ هم واکنش است؛ بی تفاوتی و ناامیدي نسبت به کشور و

 
سرنوشت آن هم واکنشی است که نشان می دهد هیچ احساس رضایتی وجود ندارد.» 

اصلی ترین استدلال طراحان اصلی ایده و موافقان طرح صیانت از حقوق کاربران در فضاي مجازي که تعدادشان در جلسه روز چهارشنبه مجلس



121 نفر بوده، این است که برخی از برنامه ها و پلتفرم هاي اطلاع رسانی و اخباري که به مردم می رسد، ممکن است مخرب و ویرانگر باشد. این
یعنی سوءاستفاده از ابزارهاي ارتباطی و به همین دلیل باید محدود شود. تبریزي با اشاره به این استدلال براي به نتیجه رساندن این طرح می گوید:
«در همه موضوعات سوءاستفاده ممکن است اتفاق بیفتد و این مسائل در همه جا وجود دارد. مثلا قرآن کتاب الهی و هدایتگر انسان هاست. اما

 
داعشی ها با استناد به همین کتاب مقدس جنایت کردند و ویرانگري. آیا راهش این است 

 
که قرآن دیگر خوانده نشود یا از دسترس مردم خارج شود؟» 

او ادامه می دهد: «هیچ نوع استدلال منطقی که طرح را توجیه کند، وجود ندارد. صرف نظر از ماهیت طرح، بدون شک طبعات اجتماعی بسیار
زیادي به دنبال خواهد داشت که مهم ترینش از دست دادن سرمایه اجتماعی است. جوانی که از ناامیدي به بن بست می رسد، به دنبال پیدا کردن

 
راه هاي مهاجرت یا بهتر بگوییم فرار از کشور و محدودیت ها می افتد.» 

جامعه ما در شرایط کنونی در پیک پنجم همه گیري، تورم روزافزون، اخبار خشکسالی و ناراحتی از رنج محرومیت هاي استان هاي جنوبی، با

 
فشارهاي روانی و اجتماعی نسبتا زیادي مواجه است. 

 
مطرح شدن چنین طرحی در شرایطی که جامعه به اندازه کافی آزرده است، چه بلایی بر روان جامعه می آورد؟ 

 
اسماعیل قدیمی، استاد ارتباطات: عقب می مانیم 

اسماعیل قدیمی، جامعه شناس و استاد ارتباطات در مورد پیامدهاي اجتماعی اعمال محدودیت هاي فضاي مجازي در قالب این طرح به «شهروند»
می گوید: « از افزایش میزان مهاجرت و بیکاري گرفته تا سیر فروپاشی اجتماعی. تبعات یکی، دو تا نیست. اگر بخواهیم از منظر اقتصادي موضوع را
بسنجیم، ما تا همین الان هم به دلیل نبود زیرساخت ها، کارآفرینی به صورت واقعی نداشته ایم. حالا شما فرض کنید ابزارهاي ارتباطی هم محدود

 
شود. همین رود باریک هم خشک می شود.» 

کارآفرینی، خلاقیت و نوآوري و بحث هایی که در رقابت هاي منطقه اي مطرح است، به اعتقاد قدیمی همه تحت تأثیر این طرح قرار خواهند گرفت.
امارات و ترکیه و دیگر کشورهاي همسایه براي بهبود وضعیت اقتصاد کشورهایشان در حال رقابت هستند و در همین راستا ابزارهاي ارتباطات را
ارکان این پیشرفت قرار داده اند. قدیمی با این مقدمه می گوید: «در دنیاي امروز بسترهاي مجازي و شبکه هاي اجتماعی اساس اقتصاد محسوب می

 
شوند. الان یکی از جنبه هاي موثر در توسعه اقتصادي همین بسترهاي اینترنتی هستند.» 

«تعبیري به عنوان اقتصاد اطلاعات در دنیا به کار می رود که یعنی اطلاعات در مرکز و هسته تبادلات اقتصادي قرار دارد.» این استاد ارتباطات می
گوید: «در همین دوران همه گیري موسسات زیادي از ابزارهاي مبتنی بر شبکه اطلاعات براي جلوگیري از خسارت هاي مالی استفاده کردند. به نظر
من پیامد این طرح در حوزه اقتصادي این است که بیشترین زمینه هاي توسعه و رشد اقتصادي را از دست می دهیم و به بازار مصرف کالاهاي چینی

 
تبدیل می شویم.» 

این جامعه شناس به جنبه هاي فرهنگی پیامدهاي طرح صیانت نیز اشاره می کند: «در منطقه ما در تولید فیلم و سریال و محتواي تلویزیونی، ترکیه
معرکه گردان منطقه محسوب می شود. سریال هایشان تولید و در کل منطقه پخش می شود. اعمال هر محدودیتی باعث می شود که ما آن فضا را

 
بیشتر از گذشته از دست بدهیم. ارزش ها و هنجارهاي اجتماعی بیش از گذشته در معرض آسیب قرار می گیرد.» 

قدیمی با تأکید بر اینکه ما حکومت دینی هستیم و هنجارهاي ارزشی و دینی برایمان مهم است، عنوان می کند: «وقتی از شبکه جهانی اطلاعات
دور شویم و محدودیت ها اعمال شود، چه ضمانتی وجود دارد که بتوانیم در منطقه تأثیرگذار باشیم. با این کار در واقع بخش عظیمی از مردم را

 
سوق می دهیم به نشستن پاي شبکه هاي ماهواره اي.» 

افرادي که از شبکه هاي اجتماعی و فضاي مجازي استفاده می کنند، کاربر نامیده می شوند. این استاد ارتباطات معتقد است: «این نقش کاربري

 
یعنی خلاقیت و نوآوري و آفرینش هنري. ما با این طرح همه اینها را از بین می بریم و سوق می دهیم به مصرف گرایی فرهنگی.» 

قدیمی معتقد است: «این طرح و محدودیت هاي آن در صورت اجرا باعث ایجاد یک فشار عصبی شدید در جامعه و تقویت گرایش هاي غیرمذهبی

 
می شود و میل به باورهاي فرهنگی خارجی و مهاجرت را در بدنه جامعه بیشتر می کند.» 

او ادامه می دهد: «حتی در جنبه هاي سیاسی هم مطمئنا بدبینی و بی اعتمادي افزایش پیدا می کند. مشارکت هاي سیاسی مردم کمرنگ می شود.

 
کشور ما با توجه به بحران هاي اقتصادي و فشارهاي تحریمی، با این تصمیم ها قطعا با فشارهاي خارجی بیشتري مواجه می شود.» 

این جامعه شناس با تأکید بر اینکه پیامدهاي اجتماعی محدودیت هاي اینترنتی بیشترین تأثیر را بر روان جامعه می گذارد، ادامه می دهد: «مردم
ارتباطات شان کاهش پیدا می کند. خیلی ها ممکن است همین ابزارهاي ارتباطی در بستر شبکه هاي اجتماعی را هم کنار بگذارند. این یعنی گفت

 
وگوهاي اجتماعی کمتر می شود و ظرفیت هاي فکري کاهش پیدا می کند.» 

او با مطرح کردن این سوال که آیا زیرساخت هاي فنی قوي براي جایگزینی پلتفرم هاي ارتباطی خارجی در نظر گرفته شده است، می گوید: «در
تجربه هاي قبل دیدیم که قدرت رقابت با آپ هاي بین المللی را نداریم. مهم تر از آن در حوزه تولید محتوا نیز بدون دسترسی به منابع خارجی نمی
توانیم محتواي با کیفیت تولید کنیم. متأسفانه رقابت براي تولید محتوا با هر محدودیتی از دست می رود. ارتباطات اجتماعی جامعه کمرنگ تر می



شود. در حوزه آموزش هم کاهش منابع براي تحقیقات دانشگاهی را شاهد خواهیم بود. همه اینها باعث می شود از توسعه اجتماعی و فرهنگی در
دنیاي امروز که مبتنی بر اطلاعات و ارتباطات است، عقب بمانیم.»



آغاز عرضه اختصاصی سکه زر هوشمند با پشتوانه سهام شبکه زر

منبع: بازار نیوزشماره خبر:  352  |  تاریخ: 1400/05/09

سکه رمزپایه ایرانی با نماد SZAR که به صورت رسمی با توثیق سهام و دارایی در سطح بین المللی منتشر می شود علاوه بر امکان عرضه و
مبادله در داخل کشور، در صرافی هاي معتبر دنیا نظیر باینانس و کوین بیس بدون اعمال هیچگونه محدودیت و تهدیدي براي ایرانیان قابل

تبادل و معامله است

سکه رمزپایه ایرانی با نماد SZAR که به صورت رسمی با توثیق سهام و دارایی در سطح بین المللی منتشر می شود علاوه بر امکان عرضه و
مبادله در داخل کشور، در صرافی هاي معتبر دنیا نظیر باینانس و کوین بیس بدون اعمال هیچگونه محدودیت و تهدیدي براي ایرانیان قابل تبادل و

 
معامله است 

عباس جم زر رئیس هیات مدیره مؤسسه رمزپایه فناوري هوشمند شبکه زر در مراسم رونمایی از واحد رمزپایه بین المللی زر هوشمند با نماد
(SZAR) که همزمان با عید سعید غدیر خم برگزار شد با بیان اینکه سکه زر هوشمند (اسمارت زر) نخستین واحد رمزپایه ایرانی با پشتوانه سهام
شبکه زر و ارائه گواهی اوراق برگ بیمه البرز است، افزود: سکه رمزپایه ایرانی با نماد SZAR که به صورت رسمی با توثیق سهام و دارایی در سطح
بین المللی منتشر می شود علاوه بر امکان عرضه و مبادله در داخل کشور، در صرافی هاي معتبر دنیا نظیر باینانس و کوین بیس بدون اعمال
،ZAR هیچگونه محدودیت و تهدیدي براي ایرانیان قابل تبادل و معامله است و پشتوانه نقدشوندگی آن علاوه بر ارزش پایه مبتنی بر ارز بین المللی
در شبکه باینانس دکس با جفت واحد هاي BNB و BUSD و در شبکه ترون با واحد هاي TRX و USDT قابل معامله است و کاربران ایرانی نیز
می توانند از طریق سامانه مبادلاتی https://zarnetwork.com به صورت ریالی و ارزي و از طریق کیف پول هاي معتبر رمزارز نظیر ترون
لینک، سیف یال، تراست ولت، اتمیک، باینانس دکس (https://binancedex.app) و سایر کیف پول هاي رایج رمزارز توکن SZAR را دریافت

 
و یا به ارزش روز به راحتی و بالاترین سرعت و کارمزد اندك مبادله نمایند. 

عباس جم زر در ادامه افزود: به میمنت و مبارکی تقارن عرضه توکن «زر هوشمند» با سالروز آغاز امامت و ولایت مولی الموحدین امیرالموئمنین
حضرت علی (ع)، هدیه اي به همه ایرانیان عزیزي که از امروز تا ساعت 24 روز پنجشنبه 14 مرداد ماه 1400 در سامانه شبکه زر ثبت نام نمایند
تعلق می گیرد و کاربران علاوه بر اختصاص هدیه 7 توکن زر و برگ کارت رایگان، می توانند 14 سهمیه اختصاصی خرید واحد رمزپایه زر هوشمند
(SZAR) هر یک به مبلغ پایه 110 دلار و با صدور اوراق سهام پشتوانه شبکه زر و گواهی اوراق برگ بیمه البرز به مبلغ 50 میلیون ریال را دریافت

 
نمایند. 

وي با تشریح فرآیند هاي عرضه خصوصی واحد بین المللی برگ زیتون رمزپایه (Barg Zaytoon Edge) با نماد BZE، بیان داشتند با وجود
مسائل و شرایط خاصی که بدلیل تحریم هاي ظالمانه و برخی عدم شفافیت ها، ملاحظات نادرست، تنگ نظري ها و کج اندیشی ها که متاسفانه در
ایران در این مسیر وجود دارد، اما خوشبختانه با قابلیت ها و امکانات ویژه اي که توکن هاي BZE و BZB نظیر امکان استخراج از طریق سرور هاي
مجازي و فضاي ابري و تبادلات بین المللی آن در شبکه هاي معتبر تبادلی و کیف پول هاي رایج دارد و با مجوزي که در تاریخ 26 خردادماه سال
جاري مؤسسه فناوري هوشمند شبکه زر در منطقه آزاد کیش اخذ نمود، الحمداالله با اطلاع رسانی، آموزش و فرهنگ سازي مناسب در مرحله عرضه
خصوصی استقبال بسیار خوبی در داخل کشور و خارج از ایران صورت گرفت و طبق برنامه زمانبندي موفق به عرضه 133 میلیارد توکن BZE شدیم
و ان شااالله از روز 16 تا 23 مهر ماه سال جاري نیز بر اساس سپیدنامه منتشر شده عرضه اولیه آن را خواهیم داشت و پس از آن امکان عرضه عمومی

 
و تبادلات رسمی و بین المللی این توکن و توکن BZB فراهم خواهد بود. 

عباس جم زر افزود یکی از خصوصیات ویژه و ممتاز توکن BZE علاوه بر مبتنی بر پشتوانه بودن آن و دارایی هاي فیزیکی نهال زیتون و ایجاد
فرصت هاي ویژه اقتصادي و زیست محیطی آن، قابلیت انحصاري مبادله در صرافی هاي بین المللی و امکان استخراج ابري این تون حتی با گوشی
هاي تلفن همراه هوشمند رایج است که معتبرترین مراجع بین المللی ناظر نظیر تراست پول، زروپول، زروکلاسیک و اکویی هاب فرآیند استخراج آن
را پذیرفته اند و این مزیت می تواند قدرت بزرگی براي ایران ایجاد و زمینه انجام مبادلات ارزي و ریالی ایران با سایر کشور ها را فراهم نماید و قطعا



انشاالله به افزایش اشتغال، رونق تولید و شکوفایی اقتصاد و کم اثر شدن تحریم هاي ظالمانه منجر خواهد شد و می توانند کارآفرینی گسترده و

 
ارزآوري خوبی نیز براي کشور عزیزمان ایران به همراه داشته باشد. 

در ادامه مراسم حسین جرئتی مدیر رسانه و روابط عمومی شبکه زر افزود در حمایت از آینده سازان میهن عزیزمان ایران (کودکان و نوجوانان 1 تا
18 سال) کمپینی راه اندازي خواهد شد که از 16 مهرماه تا 23 مهر ماه به مناسبت هفته جهانی کودك در صورتی که والدین براي فرزندان خود
اقدام به خرید توکن هوشمند زر (SZAR) کنند از طرف مؤسسه اعتباري فناوري هوشمند شبکه زر، 1000 توکن زر نیز هدیه دریافت خواهند نمود

 
که در این رابطه اطلاعات تکمیلی را متعاقبا از طریق رسانه هاي رسمی اعلام خواهیم نمود. 

لازم به ذکر است اختصاص هدیه توکن زر و برگ کارت به مناسبت عید سعید غدیر خم به کلیه هموطنان عزیز ایرانی از روز پنجشنبه 7 مرداد ماه تا

 
14 مردادماه سال جاري با ثبت نام در سامانه شبکه زر ادامه خواهد داشت. 

 
/ دانشجو 

برچسب ها: آغاز عرضه ، سکه زر ، شبکه رز



نگرشی نو بر هنرهاي سنتی در سایه تأسیس جامعه تخصصی | کرونا و ضرورت توجه بیشتر

به توسعه فعالیت هاي هنري

منبع: خبرگزاري هنرشماره خبر:  353  |  تاریخ: 1400/05/09

جامعه تخصصی صنایع دستی و هنرهاي سنتی با هدف ایجاد بستر تعامل و تبادل تجربیات پیشکسوتان، تقویت صنایع دستی خلاق و بومی
هر منطقه از کشور با تکیه بر فرهنگ اصیل آن منطقه و بسط آموزش  هاي تخصصی و کاربردي با محوریت نیاز داخلی و امکانات فروش

خارجی در آینده نزدیک تأسیس می شود.

گروه مد و لباس هنرآنلاین: صنایع دستی و هنرهاي سنتی با دارا
بودن ریشه هاي عمیق در اعتقادات، باورها، عادات، آداب و
همچنین رسوم مردمان مناطق مختلف کشور، داراي ظرفیت هاي
گسترده اي در زمینه ارتقاء فرهنگ بومی و محلی بوده و نقش

 
بسزایی در بازنمایی تمدن غنی کشورمان ایفا می کند. 

درعین حال، جهان در تنگناي به وجود آمده از پس ابتلا به
پاندمی کشنده کرونا، به لحاظ روحی در شرایطی به سر می برد
که لزوم توجه هر چه بیشتر به موضوعات و مظاهر هنري دوچندان
شده چراکه علاوه بر رعایت بهداشت جسمی، توجه به مقوله

بهداشت روانی از اهمیت بالایی برخوردار بوده و به استناد تحقیقات متعدد در حال حاضر جمعی از مردمان جهان از پس شیوع این بیماري، دچار

 
افسردگی هستند. 

حال آنکه در صورت کم توجهی به این مهم، ممکن است شاهد اختلالات روانی و عاطفی جدي در میان مردم به واسطه تبعات منفی شیوع ویروس
کرونا باشیم در نتیجه مقوله هنر درمانی در سایه شناخت و احاطه بر جوانب مختلف هنر و روان شناسی به شکلی علمی توجه خود را معطوف به این
جریان کرده است اما شاید بهتر است پیش از رسیدن به این نقطه، به دنبال اتخاذ راهکارهایی به منظور پیشگیري از افزایش هر چه بیشتر مردم به

 
این مشکلات باشیم. 

ازآنجاکه حوزه صنایع دستی و هنرهاي سنتی از جایگاه ویژه اي در میان سایر هنرها برخوردار هستند، این عرصه می تواند به مدد تجربیات
پیشکسوتان، زمینه ساز بسترهایی مناسب در این زمینه باشد و خوشبختانه به تازگی رویکردهاي قابل توجهی نسبت به این جریان را از سوي

 
متولیان امر شاهد هستیم. 

ویدا توحدي مدیرکل دفتر آموزش و ترویج صنایع دستی وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی از تأسیس جامعه تخصصی صنایع دستی
و هنرهاي سنتی در آینده نزدیک خبر داده و اظهار داشته تشکیل جامعه تخصصی فعالان صنایع دستی و هنرهاي سنتی با هدف کمک به ارتقاي
جایگاه صنایع دستی با استناد به بند (چ) ماده (4) قانون حمایت از هنرمندان، استادکاران و فعالان صنایع دستی مصوب بهمن ماه 1396 مجلس

 
شوراي اسلامی، در دستور کار این معاونت قرار گرفته است. 

ایجاد بستر تعامل و تبادل تجربیات، کمک به ایجاد بستر اشتغال و کارآفرینی، زمینه سازي براي کاهش محرومیت و بهبود معیشت ساکنان مناطق
محروم از طریق توسعه کسب وکارهاي مبتنی بر صنایع دستی و هنرهاي سنتی، تسهیل ورود بخش خصوصی مرتبط در همکاري هاي موردنیاز
بخش دولتی، تقویت صنایع دستی خلاق و بومی هر منطقه با تکیه بر فرهنگ اصیل آن و بسط آموزش هاي تخصصی و کاربردي با محوریت نیاز
داخلی و امکانات فروش خارجی ازجمله اهداف تشکیل این مجموعه عنوان شده و قرار است شعب این جامعه تخصصی به عنوان مجموعه اي



غیردولتی و نمایانگر توانمندي هاي بخش خصوصی متشکل از بهترین افراد داراي سوابق مورد تأیید، ضمن تعامل با بخش هاي دولتی مرتبط در
ایجاد زیرساخت ها، زمینه سازي و همکاري و مشورت در زمینه سیاست گذاري، در تمام استان هاي کشور راه اندازي شود.



رویکرد علماي اهل سنت به «کودك همسري»

منبع: ایسناشماره خبر:  354  |  تاریخ: 1400/05/09

معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهوري، با اشاره به نشست هاي این معاونت با علماي اهل سنت در خصوص بررسی "احوال شخصیه زنان
اهل سنت کشور در موضوعات فقهی" نظیر کودك همسري و ترك تحصیل، گفت: مجموعا در این نشست ها علماء اهل سنت و مولوي ها

رویکرد مثبت و تلاش براي حل معضلات و مشکلات بانوان اهل سنت داشتند.

معصومه ابتکار به گزارش ایسنا، معصومه ابتکار در نشست "بررسی
احوال شخصیه زنان اهل سنت کشور در موضوعات فقهی، طلاق
ثلاثه و اجرت المثل"، اظهار کرد: این نشست چهارمین نشست
بررسی حقوقی احوال شخصیه زنان اهل سنت است. اولین نشست
در کردستان برگزار شد که نشست تخصصی بسیار وسیعی با
حضور صاحب نظران و حقوق دانان بود. مباحث مفصلی در این
زمینه شکل گرفت و نتایج آن این بود که که قرار شد رایزنی هایی

 
با علماء و مولوي هاي اهل سنت داشته باشیم. 

وي با اشاره به نشست دوم در زاهدان و در خصوص موضوع یاد
شده، ادامه داد: نشست زاهدان با حضور مولوي عبدالحمید و

تعدادي از مولوي ها به موضوعات و مطالبات اهل سنت و به طور خاص به بحث کودك همسري پرداخت. کودك همسري خیلی مورد نگرانی از طرف
بانوان اهل سنت پیران شهر و زاهدان و نقاط مختلف بود و صحبت هاي خوبی جناب مولوي و همکاران در ارتباط با اصل احکام شریعت و برداشت

 
هاي نادرست از آن داشتند. 

ابتکار با بیان اینکه جلسه سومی در استان گلستان و شهر آق قلا داشتیم، افزود: در این نشست با تعدادي از مولوي ها مشکلات اهل سنت گلستان
مطرح شد. موضوعاتی نظیر علاقه مندي بانوان براي حضور در مساجد هنگام نماز جماعت، کودك همسري و ترك تحصیل طرح شد که با رویکرد
مثبت مولوي آق قلا مواجه شدیم. قرار بود حدود شش ماه پیش نشست چهارمی نیز داشته باشیم که به دلیل پاندمی کووید 19 و بیماري خانم

 
رحمانی و در نهایت از دنیا رفتن و از دست دادن ایشان وقفه اي در این نشست افتاد و اکنون این نشست برگزار می شود. 

معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهوري در ادامه به انتشار کتاب "بانوي اول" با تلاش این معاونت اشاره کرد و گفت: خداوند توفیق تدوین یک
پژوهش درباره زندگی بانوي اول اسلام یعنی حضرت خدیجه (س) را به ما داد. ابهامات زیاد در زندگی ایشان به دلیل برخی شبهات تاریخی وجود
دارد که با پژوهشی جامع و با بررسی بیش از 70 مورد کتاب اهل سنت، شیعه و به زبانهاي فارسی و عربی و انگلیسی پژوهش خوبی تدوین شد و

 
توسط یکی از پژوهشگران جوان داستان زندگی حضرت خدیجه (س) به عنوان یک داستان خوب براي تمام انسانها تدوین شد. 

وي معتقد است که داستان زندگی حضرت خدیجه (س) می تواند الهام بخش براي تمام انسانها باشد و به دختران امروز کمک و سرمشقی برایشان

 
قرار گیرد. 

ابتکار گفت: ما توجه کافی به این شخصیت بزرگ جهان اسلام نداشتیم که در دوره نوجوانی خود توانمندي و خلاقیت و توان کاري خود را نشان می
دهد. زن موفق و کارآفرینی که بزرگ ترین تاجر جزیره العرب می شود و تجارت حلال داشته است و به نحوه داد و ستد با حساسیت برخورد می

 
کرده است بنابراین باید پایه گذار تجارت حلال را شخصیت حضرت خدیجه (س) قرار داد. 



ابتکار همچنین این را هم گفت که انتخاب هاي حضرت خدیجه (س) نیز مورد توجه است چراکه با وجود خواستگارهاي زیادي که داشتند انتخابشان

 
حضرت محمد (ص) بود و پس از بعثت نیز پیام حق و حقانیت را خیلی زود دریافت و اسلام آوردند و مسلمان شدند. 

معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهوري در پایان سخنان خود گفت: حضرت خدیجه (س) کنار پیامبر ایستاد و ثروت خود را عاشقانه به پاي این
دین رهایی بخش ریخت و این ثروت خدیجه بود که در سختی هاي زیاد نهال اسلام را آبیاري کرد و در اوج سختی ها در شعب ابی طالب ایشان از
دنیا رفتند. پیامبر همواره تا آخر عمر از ذکر خیر خدیجه (س) و شخصیت ایشان کوتاهی نکردند. این کتاب بانوي اول مورد استقبال قرار گرفت. در
مسابقه آن از سوي آموزش و پرورش حدود 12 هزار نفر شرکت کردند، مسابقه اي هاي دیگري از سوي وزارت علوم، مرکز مدیریت دولتی و عمومی

 
نیز برگزار شد و قرار است بنیاد شهید و امور ایثارگران نیز براي آن مسابقه اي برگزار کند که لینک E_BOOK آن در پرتال معاونت زنان قرار دارد. 

انتهاي پیام



شکستن حلقه فقر با ایجاد اشتغال پایدار در کشور

منبع: ایرناشماره خبر:  355  |  تاریخ: 1400/05/09

تهران- ایرنا- وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: شکستن حلقه فقر تنها با ایجاد اشتغال و البته  اشتغال پایدار تنها با استفاده از آموزش
هاي فنی و حرفه اي مقدور است.

تهران- ایرنا- وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: شکستن حلقه
فقر تنها با ایجاد اشتغال و البته  اشتغال پایدار تنها با استفاده از

 
آموزش هاي فنی و حرفه اي مقدور است. 

به گزارش روز شنبه ایرنا، «محمد شریعتمداري» با حضور در
سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور درباره اقدامات انجام شده
در این سازمان طی سال گذشته، اعلام کرد: یکی از خصوصیات
سازمان فنی و حرفه اي این است که معاونان آن را بانوان تشکیل
می دهند و در واقع تحول اساسی سازمان استفاده از جوانان

 
شایسته و بانوان است. 

وي تصریح کرد: کار ترویجی و فرهنگی در زمینه مهارت با توجه به اینکه شعار اصلی ما بحث نهضت مهارت افزایی است، بدون حضور صنعتگران و

 
کارآفرینان که داراي مهارت هستند امکان پذیر نیست و آموزش هاي ما در زمینه هاي گوناگون نیز روند مهارت را طی می کند. 

وزیر تعاون با اشاره به تغییر بازار کار در جهان بیان کرد: پوست اندازي بازار کار در جهان ما را به سمت مهارت افزایی هدایت می کند و مراکز

 
صنعتی متوجه شدند که با اداره سنتی و بدون مهارت افزایی امکان ادامه کار ندارند. 

وي افزود: بحث اینترنت اشیاء، بلک چین و هوش مصنوعی از مسائلی است که امروزه براي پیشرفت فعالیت ها و کارها نمی توان انکار کرد و ما تلاش
کردیم در کنار فعالیت هاي آموزش فنی و حرفه اي درحوزه بخش آي تی و بخش هاي بلک چین و هوش مصنوعی را نیز تاسیس کنیم و در این

 
خصوص بنیاد هاب را راه اندازي کردیم. 

شریعمتداري در خصوص اقدامات انجام شده در زمینه مهارت افزایی در آموزشگاه ها، مدارس و دانشگاه ها گفت: با وجود شیوع بیماري کرونا میزان
آموزش در مراکز آموزش فنی و حرفه اي با 36 هزار نفر آموزش بیشتر در مراکز آموزش و پرورش و کاردانش انجام شد و در مجموع 204 هزار نفر

 
در آموزش و پرورش در بخش هاي کاردانش و فنی و حرفه اي آموزش دیدند. 

وي تاکید کرد: توسعه مشارکت در مهارت آموزي موضوع مهمی است، و باید تلاش کنیم فعالیت هاي سازمان در سطوح پایین و خاص و ویژه به

 
مردم سپرده شود و دولت به عنوان مشوق، ناظر و هادي نقش خود را ایفا کند. 

وزیر تعاون گفت: نقش آموزش فنی و حرفه اي و مهارت در افزایش بهره وري کشور امر مهجوري در کشور است و اینکه در سازمان اداري با داشتن
مهارت می توان بهره وري بالایی داشته باشیم و باید به این موضوع توجه شود و در کنار آن ارتقاي بهره وري، توجه به فعالیت حرفه اي و

 
استانداردهاي آن امر مهمی است که در این دولت انجام شد. 

وي با اشاره به مساله استفاده از امر مهارت در حل مشکلات بازنشستگان اجتماعی گفت: این موضوع در دستور کار وزارت تعاون بود، همچنین تلاش



کردیم افرادي که داراي معلولیت هستند با بالا بردن سطح آموزش ها و شکوفا کردن استعدادهاي درون آنها با همکاري سازمان فنی و حرفه اي و

 
بهزیستی از اهدافی بود که پیگیري کردیم. 

شریعتمداري گفت: بحث مهارت در روستاها و عشایر امر مهمی است که به آن نیز پرداخته شده است و امیدواریم در دولت آینده نیز به این موضوع

 
توجه شود و در این زمینه همکاري خوبی بین وزارت تعاون و صندوق عشایر و روستایی برقرار است. 

وي درزمینه مهارت آموزي سربازان نیز گفت: سربازان بخشی از دوره زندگی خود را در دوره آموزش نظامی در پادگان ها می گذرانند و چنانچه
علاوه بر آموزش هاي نظامی، آموزش مهارت نداشته باشند زمان آنها به بطالت گذرانده شده است و در این دوره سازمان آموزش فنی و حرفه اي با
ارائه آموزش مهارتی امکان یافتن شغل مناسب را براي آنها فراهم می کند و این اقدام در حال انجام است و توسعه آموزش ها در این بخش ادامه

 
دارد. 

وزیر تعاون اظهارداشت: موضوع نقش فعالیت هاي فنی و حرفه اي در توسعه کارآفرینی نیز مغفول نمانده است و باید به این موضوع توجه ویژه اي

 
داشته باشیم. 

 
وي تاکید کرد : شکستن حلقه فقر تنها با ایجاد اشتغال و البته اشتغال پایدار تنها با استفاده از آموزش هاي فنی و حرفه اي مقدور است. 

 
شریعتمداري تصریح کرد: اگر نگاه بخشی در دولت به نگاه عمومی تر تبدیل شود در آینده قدم هاي خوبی برداشته می شود. 

وي در پایان گفت: مهمترین بخش توسعه در جهان توسعه انسانی است و توجه به نیروي انسانی امر لازمی است و در دانشگاه ها این اقدام انجام می
شود اما باید به صورت ویژه به این موضوع بپردازیم. با وجود همه تلاش ها و کمک ها در زمینه کادر و مربیان فنی و حرفه اي امیدوارم قدم هاي

 
مثبتی را برداریم. 

 
برچسب ها 

 
- اینترنت اشیاء 

 
- محمد شریعتمداري 

 
- سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور 

- مهارت اموزي



نگاهی به فضائل و کمالات امام کاظم علیه السلام

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  356  |  تاریخ: 1400/05/09

خبرگزاري آریا- فضایل و کمالات امام موسی بن جعفر علیه السلام بی شمار و براي

 
جویندگان آن ها واضح و روشن است. 

به گزارش خبرگزاري آریا، امام موسی کاظم علیه السّلام عابدترین، فقیه  ترین،
سخاوتمندترین مردم عصرش بود، و از همه مردم کریم النّفس تر (بلندنظرتر)
بود.روایت شده:آن حضرت، نماز شب را می  خواند، و آن را به نماز صبح متّصل می 
کرد، سپس تا طلوع خورشید، به تعقیب نماز اشتغال داشت، و بعد به سجده می 

 
رفت، و سر از سجده و حمد خدا در سجده بر نمی  داشت و... بسیار دعا می  کرد. 

 
زمان ولادت و شهادت ائمه اطهار(ع) فرصتی را فراهم می کند تا دوستداران و عاشقان آنها با شادي و سوگواري به اظهار ارادت به ایشان بپردازند. 

تاریخ ولادت یا شهادت برخی معصومان به دلیل تقیه، خفقان سیاسی و شرایط فرهنگی به طور دقیق مشخص نیست، اما نقل هایی ذکر شده که

 
براساس آنها تاریخ و چگونگی ولادت و شهادت معصومان مشخص می شود. 

 
به عنوان مثال براي شهادت حضرت زهرا(س) نقل هاي مختلفی ذکر شده که سه قول مشهور و دو قول معمول را شامل می شود. 

نیز بدون تردید امام حسن مجتبی(ع) در سال 50 هجري قمري در حالی که 48 سال سن داشتند، با نقشه معاویه مسموم و شهید شدند، اما این

 
نکته جاي تردید دارد که شهادت این امام در هفتم صفر یا 28 صفر روي داده است. 

 
درباره تاریخ ولادت امام موسی کاظم(ع) نیز این موارد وجود دارد که دو تاریخ 20 ذي الحجه و هفتم صفر براي آن ذکر شده است. 

 
درباره ولادت امام موسی کاظم(ع) تنها سال و منطقه ولادت در روایات ذکر شده است، 

احمد بن خالد برقی در کتاب المحاسن، مرحوم شیخ کلینی در اصول کافی، محمد بن حسن صفار در بصائر الدرجات و ابن جریر طبري شیعی از امام

 
صادق(ع) نقل کرده اند که ولادت امام موسی کاظم(ع) پس از ایام حج و در منزلی به نام ابواء روي داده است. 

امام موسی کاظم(ع) در بازگشت امام صادق(ع) از حج در منطقه ابواء متولد شدند؛ براساس نقلی از محمد بن جریر طبري از امام حسن عسکري(ع)،
امام کاظم(ع) در ابواء بین مکه و مدینه در ماه ذي الحجه متولد شدند، در حالی که برخی منابع هفتم صفر را سالروز ولادت امام موسی کاظم(ع) می

 
دانند. 

کنیه امام هفتم شیعیان جهان، ابوالحسن، ابوالحسن الاول، ابوالحسن الماضی، ابو ابراهیم، ابو اسماعیل، ابو علی و لقب آن بزرگوار، عبد صالح، راهب

 
بنی هاشم، الامین، الصابر، زین المجتهدین، باب الحوائج، . . . و مشهورترین آن «کاظم » و در لوح محفوظ «المنتخب » است (1) . 

 
امام موسی بن جعفر داراي قامتی استوار، اندامی لاغر، چهره اي زیبا و گندمگون، ریشی انبوه و مشکین بود . 

نقش نگین انگشتري اش «حسبی االله » و یا «الملک الله وحده » بود، هماره خود را می آراست و به چشمان خود سرمه می کشید (2) و به شیعیان

 
خود نیز سفارش می کرد تا همواره آراسته باشند (3) . 

 
همسران و فرزندان 

امام موسی بن جعفر علیه السلام همسران متعددي داشت که همگی آنان کنیز بودند (4) . ثمره ازدواج هاي مکرر آن حضرت فرزندان زیادي است
که همه آن ها از خوبان و افراد برگزیده بودند (5) . درباره تعداد فرزندان دختر و پسر امام هفتم گزارش هاي گوناگونی در منابع روایی و رجالی

 
رسیده است; برخی مانند ابن کثیر تعداد آنان را چهل تن، برخی کمتر و گروهی بیشتر دانسته اند (6) . 

در میان فرزندان آن حضرت، امام هشتم علی بن موسی علیهما السلام نزد پدر بزرگوارش از موقعیت و احترام ویژه اي برخوردار بود . امام هفتم فرزند
دلبند خویش را بر دوش خود سوار می کرد، او را در آغوش می کشید، می بوئید و به گونه هایش بوسه می زد و با عبارت «پدر و مادرم فدایت باد»

 
نهایت محبت خویش را نسبت به او ابراز می نمود، و با کنیه «ابوالحسن » او را صدا می کرد (7) . 



 
دانش امام هفتم علیه السلام 

اقیانوس بی کران علم و دانش پیشوایان معصوم براي غواصان در آن، ناشناخته نیست . در اینجا براي معرفی اجمالی توان علمی هفتمین امام به چند

 
شاهد تاریخی اشاره می کنیم: 

1- حمیده مادر گرامی حضرت موسی بن جعفر علیه السلام پس از آن که رفتار غیر عادي نوزادش به هنگام تولد را براي همسر عزیر خود امام صادق
علیه السلام بیان نمود، آن حضرت در تایید گفتار وي فرمود: «آري این نشانه هر پیامبر و وصی پیامبري است که به هنگام ولادت سر به سوي
آسمان بلند و به گونه اي که دیگران از شنیدن آن ناتوانند، بر یگانگی پروردگار جهان شهادت دهد; آن گاه خداوند منان همه دانش را یک جا به او

 
عطا کند و او را سزاوار دیدار فرشته «روح » که اعظم از جبرئیل است گرداند (8) . 

2- ابو حنیفه پیشواي «مذهب حنفی » می گوید: در سفر زیارت بیت االله الحرام به قصد ملاقات و دیدار با امام صادق علیه السلام به مدینه آمدم .
هنگامی که بر در خانه آن حضرت رفته و در بیرون منزل به انتظار اجازه ورود نشسته بودم، کودکی از خانه امام صادق علیه السلام بیرون آمد . از وي
پرسشی نمودم که از پاسخ متین و عالمانه اش در شگفت ماندم . پرسیدم نامت چیست؟ گفت: موسی بن جعفر بن محمد بن علی بن الحسین بن

 
علی بن ابی طالب . 

در ادامه این دیدار ابوحنیفه مساله اي دقیق از مسائل کلامی و اعتقادي مطرح می کند و با پاسخ زیبا و مستدل آن حضرت مواجه می گردد . آن گاه

 
لب به تحسین موسی بن جعفر علیهما السلام گشوده و آیه «ذریۀ بعضها من بعض (9) » را تلاوت می کند (10) . 

امام موسی بن جعفر علیهما السلام مانند دیگر امامان معصوم در تبیین بینش صحیح از میان عقاید و بینش هاي نادرست، به خوبی ایفاي نقش نمود
و با توجه به پدید آمدن فرقه هاي مختلف - که در قرن دوم اوج گرفت - و گروه هایی مانند خوارج، معتزله، مرجئه و . . . که هر کدام در زمینه
مسائل اعتقادي در ترویج دیدگاه خود فعال بودند، این امام زمان شناس در برابر اعتقادات نادرست برخورد کرد و با پاسخ هاي مستحکم و مستدل
خویش در برابر پرسش هاي متعدد، شیعیان را از انحراف و کجی حفظ نمود . آن حضرت از پاسخ گویی به هر شخص و گروهی و از هر ناحیه و با هر

 
زبان و ملیتی سر باز نزد و هیچ گاه از پاسخ ناتوان نماند . 

آري آن گونه که خود امام کاظم علیه السلام فرمود: «از ویژگی هاي امام و حجت خدا آن است که از هر چیزي پرسیده شود، پاسخ گوید و به هر

 
زبانی یاراي سخن گفتن داشته باشد . (11) » 

 
حلم و بردباري 

حلم و بردباري از ویژگی هاي مهمی است که مردان موفق و بزرگ به ویژه رهبران راستین که بنا به وظیفه الهی، بیشترین برخورد و معاشرت را با
مردم داشتند، از آن برخوردار بودند . امام هفتم علیه السلام که به خاطر همین ویژگی اش «کاظم » لقب گرفت، علم را با حلم آراسته بود، در برابر

 
ناملایمات روزگار بردبار بود، با دشمنان و بد اندیشان با نرمی رفتار می کرد و با این شیوه به تربیت آنان می پرداخت (12) . 

مردي از تبار عمر بن خطاب در مدینه نسبت به علی بن ابی طالب علیهما السلام سخت کینه می ورزید، به آن حضرت ناسزا می گفت و بدینسان
خاطر امام هفتم را می آزرد . اصحاب و یاران موسی بن جعفر علیهما السلام از آن حضرت خواستند اجازه دهد تا او را از پاي درآورند، اما امام آنان را

 
از این اقدام برحذر داشت . 

یک روز که آن شخص در مزرعه اش مشغول کار بود، امام موسی بن جعفر علیهما السلام بر مرکب خویش سوار و راهی مزرعه او شد، آن مرد با
دیدن امام موسی بن جعفر علیهما السلام خت برآشفت و فریاد زد که چرا با مرکب خود دست رنج مرا لگد مال می کنی؟ امام در حالی که خنده بر
لب داشت به راه خود ادامه داد تا به او رسید، از مرکب پیاده شد، در کنار او نشست و با سخنان شیرین با او به گفت و گو پرداخت و از وي پرسید:
چه مقدار براي زراعت خویش خرج کرده اي؟ گفت: صد دینار . فرمود: چقدر امید برداشت داري؟ گفت: من علم غیب ندارم . امام فرمود: می پرسم

 
چقدر امیدواري؟ 

آن مرد گفت: دویست دینار . امام بی درنگ مبلغ سیصد دینار به او عطا کرد . آن شخص با دیدن رفتار بزرگوارانه امام در حالی که عرق شرم

 
وجودش را فرا گرفته بود از جاي برخاست و پیشانی امام را بوسید و از وي عذر خواهی نمود . 

آن شخص هنگام نماز پیش از دیگران در مسجد حاضر شد و با دیدن چهره نورانی موسی بن جعفر علیهما السلام در حضور انبوه حاضران در مسجد

 
چنین گفت: «االله اعلم حیث یجعل رسالته (13) » ; «خداوند داناتر است که رسالت خویش را کجا نهد .» 

 
امام خطاب به اصحاب خود فرمود: «کدامیک از این دو شیوه بهتر است; آنچه شما تصمیم داشتید یا آنچه من انجام دادم؟ (14) » 

 
سخاوت و بخشش 

آن گونه که اشاره شد، آن حضرت بخشنده ترین مردم زمان خویش بود . در منابع شیعه و اهل سنت آمده است که هر گاه از کسی بدي و
ناخوشایندي به آن حضرت می رسید، با ارسال هدایایی پاسخ می داد (15) ، و این اوج بخشندگی و سخاوت است . مبلغ اعطایی آن حضرت به اندازه

اي بود که نیازمند را بی نیاز می کرد . 



محمد بن عبد االله بکري می گوید: فشار اقتصادي و معیشتی باعث شد که در اندیشه گرفتن وام بیافتم، بدین منظور راهی مدینه شدم، در آن دیار
نزد موسی بن جعفر علیه السلام که در مزرعه اي نزدیک کوه احد مشغول کار و تلاش بود رفتم، آن حضرت از حالم جویا شد، من هدف از سفرم را

 
بازگو کردم، امام موسی بن جعفر علیه السلام کیسه اي که در آن مبلغ سیصد دینار بود به من داد و من از همان جا به دیار خود باز گشتم (16) . 

در حکایت دیگري می خوانیم که آن حضرت به عیسی بن محمد بن مغیث که در اثر هجوم ملخ به مزرعه اش و از بین رفتن محصولات کشاورزي
اش زانوي غم بغل کرده بود، مبلغ صد و پنجاه دینار عطا کرد، در حالی که خسارت وارده بر او از صد و بیست دینار تجاوز نمی کرد . همچنین براي

 
دلجویی بیشتر از او، وارد مزرعه او شد و از خداوند خواست تا محصولات او را زیاد کند (17) . 

آن امام مهربان با این گونه رفتارها علاوه بر آن که گرد غم از چهره درماندگان می زداید و به آنان امید زندگی می بخشد، به پیروان راستین و

 
رهبران جامعه می آموزد که با تک تک افراد جامعه ارتباط نزدیک و مستقیم داشته باشند و در پیشامدهاي ناگوار آنان را دریابند . 

 
عبادت و بندگی 

در میان مناقب بی شمار امام هفتم علیه السلام خلوت با معشوق و مناجات با قاضی الحاجات، درخشندگی خاصی دارد و بدین جهت آن حضرت را

 
«عبد صالح، راهب بنی هاشم و زین المتهجدین » لقب داده اند . آن حضرت بسیاري از شب ها را تا سپیده صبح به دعا و مناجات می پرداخت . 

نقل شده است که آن حضرت در اول شب وارد مسجد النبی صلی االله علیه و آله در مدینه شد و تا سپیده دم و در حال سجده این دعا را تکرار کرد:
«عظم الذنب من عبدك فلیحسن العفو من عندك یا اهل التقوي واهل المغفرة .» پس از اداي فریضه صبح تا طلوع آفتاب به تعقیبات می پرداخت و

 
آن چنان با سوز و اشک تلاوت قرآن می کرد که هر شنونده اي بی اختیار می گریست (18) . 

عبادت و راز و نیاز آن بنده صالح خدا همگان را مجذوب خود ساخته بود، حتی زمانی که در زندان هارون الرشید قرار گرفت، از این که جاي خلوت با
دوست نصیبش شده است خداي را سپاس می گفت . فضل بن ربیع که به دستور هارون الرشید موسی بن جعفر علیه السلام را زندانی کرده بود، در
نامه اي به خلیفه نوشت: اگر او را از من تحویل نگیري رهایش خواهم کرد، چون در مدت یکسال، در شبانه روز جز دعا و استغفار و طلب رحمت و

 
مغفرت الهی کلمه اي از وي شنیده نشده است (19) . 

شقیق بلخی می گوید: در سال 149 هجري قصد زیارت خانه خدا کردم و در «قادسیه (20) » به کاروانی که عازم حج بود پیوستم . در میان آنان
جوانی لاغر اندام و گندم گون و خوش سیما نظرم را جلب کرد . او جامه اي پشمی به تن داشت و به دور از افراد کاروان در گوشه اي نشسته بود .

 
پنداشتم او از صوفیه است و با این روش موجب زحمت همسفران خود خواهد شد . به قصد پند و اندرز نزد او رفتم . 

وي مرا با نام خطاب کرد و این آیه را تلاوت نمود: «اجتنبوا کثیرا من الظن ان بعض الظن اثم (21) » ; «از بسیاري از گمان ها بپرهیزید، چرا که
برخی از گمان ها گناه است .» پس از آن از من جدا شد . در شگفت ماندم که چگونه نام مرا دانست و از درونم آگاهی داد؟ ! پس از طی راهی

 
طولانی در «واقصه (22) » او را دیدم که نماز می گذارد، در حالی که از خوف خدا اعضاي بدنش لرزان و چشمانش گریان است . 

صبر کردم تا پس از نماز، از بد گمانی ام درباره وي - در دیدار قبلی - پوزش خواسته و لالیت بطلبم . او نماز را تمام کرد، آن گاه رو به من نمود و
این آیه را تلاوت کرد: «وانی لغفار لمن تاب وآمن وعمل صالحا ثم اهتدي (23) » ; «و من در حق کسی که توبه کند و ایمان بیاورد و کاري شایسته

 
پیش گیرد و به راه آید آمرزگارم .» سپس از من جدا شد . 

بار دیگر او را در منزل معروف میان راه مکه یعنی «زباله » در حال کشیدن آب از چاه دیدم . در همین حال طناب دلو بریده شد و دلو به درون چاه
افتاد . آن گاه وي رو به آسمان کرد و گفت: خدایا! چون تشنه و گرسنه شوم تو خداي (روزي ده) من هستی . بار الها! چیزي جز این ظرف ندارم،

 
پس آن را از من مگیر . 

شقیق می گوید: به خدا سوگند، دیدم که آب چاه فزونی گرفت تا این که ظرف را که از آب پر شده بود بر گرفت، وضو ساخت و چهار رکعت نماز
گزارد . آن گاه به سوي پشته شنی رفت و چند دانه شن برداشته، در ظرف آب خوري ریخت، آن را تکان می داد و از آن می نوشید . نزد او رفتم و

 
سلام کردم . او پاسخ سلام مرا داد . 

گفتم: از زیادي آنچه خداوند به تو ارزانی داشته به من بخوران . گفت: اي شقیق! پیوسته نعمت هاي پنهان و آشکار خداوند شامل حال ما می باشد،
پس به خداوندت خوش گمان باش . آن گاه ظرف را به من داد و چون از آن ظرف نوشیدم محتواي ظرف را سویق و شکر یافتم، با آن سیر و سیراب

 
شدم و چندین روز به آب و خوراك نیازمند نشدم . به خدا سوگند! هرگز گواراتر و لذیذتر و معطرتر از آن ننوشیدم . 

او را تا زمانی که وارد مکه شدم، ندیدم . نیمه شبی او را در کنار «قبۀ الشراب » دیدم که نالان و گریان و با حال خشوع به نماز مشغول بود تا این که
شب به پایان رسید . چون سپیده دمید، در مصلاي خود نشست و به تسبیح پرداخت . سپس نماز صبح گزارد و گرد خانه خدا طواف کرد و از حرم

 
خارج شد . 

وي را دنبال کردم، بر خلاف حالی که در بین راه داشت، دوستانی او را در بر گرفته بودند . مردم نیز گرد او جمع شده، به او سلام می دادند . از یکی

 
از آنان پرسیدم: این جوان کیست؟ گفت: او موسی بن جعفر بن محمد بن علی بن حسین بن علی بن ابی طالب علیهم السلام است . 

گفتم: اگر این رفتار از جز این خاندان سر می زد، جاي شگفتی بود (24) . 



 
پی نوشت ها 

1) نک به: تاریخ بغداد 13/27; وفیات الاعیان 5/310; روضۀ الواعظین 1/221; سیر اعلام النبلاء 6/270; صفۀ الصفوة 1/191; مناقب آل ابی طالب

 
4/349; اصول کافی 2/باب موسی بن جعفر علیهما السلام; نورالابصار 164; اعیان الشیعۀ 2/7 و عوام العلوم 2/15 . 

2) ر . ك به: بحار الانوار، ج 48، ص 11، ط بیروت; دلائل الامامۀ، ص 148; البدایۀ و النهایۀ، ج 10، ص 183; مناقب ابن شهر آشوب، ج 2، ص
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3) الفروع من الکافی، ج 6، ص 48 (کتاب الزي والتجمل). 

 
4) سیر اعلام النبلاء، ج 6، ص 274; حیاة الامام موسی بن جعفر، ج 2، ص 440- 377 . 

 
5) حیاة الامام موسی بن جعفر، ج 2، ص 377 به نقل از اعلام الوري . 

 
6) البدایۀ والنهایۀ، ج 10، ص 183; بحار الانوار، ج 48، ص 288، بیروت; عوالم العلوم، ج 21، ص 319- 322 . 

 
7) عیون اخبار الرضا، ج 1، ص 31، ح 28 . 

 
8) اثبات الوصیه، ص 161; دلائل الامامه، ص 304، ح 258 . 

 
9) آل عمران/34 . 

 
10) مناقب آل ابی طالب، ج 4، ص 339; بحار الانوار، ج 48، ص 106، ط بیروت; تحف العقول، ص 307، با اندکی تفاوت . 

11) ر . ك به: الارشاد، ج 2، ص 224، (سلسله مؤلفات مفید) ; روضۀ الواعظین، ج 1، ص 213; مناقب آل ابی طالب، ج 4، ص 323; بحار الانوار، ج

 
48، ص 57، ط بیروت . 

 
12) تاریخ بغداد، ج 13، ص 27; وفیات الاعیان، ج 5، ص 308; سیر اعلام النبلاء، ج 6، ص 271 . 

 
13) انعام/124 . 

 
14) مناقب آل ابی طالب، ج 4، ص 344; سیر اعلام النبلاء، ج 6، ص 271; تهذیب الکمال، ج 29، ص 46; مقاتل الطالبین، ص 499 . 

 
15) وفیات الاعیان، ج 5، ص 308; بحار الانوار، ج 48، ص 104، ط بیروت . 

 
16) الارشاد، ج 2، ص 233; تاریخ بغداد، ج 13، ص 28; روضۀ الواعظین، ج 1، ص 215; بحار الانوار، ج 48، ص 102، ط بیروت . 

 
17) تهذیب الکمال، ج 29، ص 46; اعیان الشیعه، ج 2، ص 7 . 

 
18) تاریخ بغداد، 13/30، تهذیب الکمال، 29/44، الارشاد، 2/235 (سلسله مؤلفات الشیخ المفید). 

 
19) مقاتل الطالبین، ص 502 . 

20) قریه اي است که جنگ معروف قادسیه در زمان خلافت عمر بن خطاب در سال 16 هجري میان مسلمانان و ایرانیان در آن واقع شد . فرمانده
مسلمانان سعد بن ابی وقاص بود و رستم، پهلوان و جنگ جوي نامی ایرانیان در این جنگ کشته شد و سپاه اسلام به پیروزي رسید .(معجم البلدان،

 
ج 4، ص 291- 292 . 

 
21) حجرات/12 . 

 
22) منزلی در بین راه مکه و کوفه است .(معجم البلدان، ج 5، ص 354). 

 
23) طه/82 . 

24) بحار الانوار، ج 48، ص 82، ط بیروت . و ر . ك: صفۀ الصفوة، ج 1، ص 441 و کشف الغمۀ، ج 3، ص 4 .



نرخ بیکاري در زنجان 7.5 درصد است

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  357  |  تاریخ: 1400/05/09

زنجان-سرپرست اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی زنجان با بیان اینکه نرخ بیکاري استان زنجان کاهش داشته است، گفت: نرخ بیکاري
در استان 7.5 درصد است.

زنجان-سرپرست اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی زنجان با
بیان اینکه نرخ بیکاري استان زنجان کاهش داشته است، گفت:

 
نرخ بیکاري در استان 7.5 درصد است. 

محمدرضا انصاري در گفتگو با خبرنگار مهر با بیان اینکه نرخ
بیکاري استان زنجان کاهش داشته است، گفت: نرخ بیکاري در

 
استان 7.5 درصد است. 

وي بر لزوم تقویت آموزش مهارت در استان تاکید کرد و ابراز
داشت: باید براي تحقق این مهم زیر ساخت هاي لازم محقق شود

 
و این مهم باعث می شود تا اشتغال خوبی هم ایجاد شود. 

سرپرست اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی زنجان با بیان اینکه آموزش مهارت آموزش مهمترین مؤلفه در ایجاد اشتغال است، گفت: یکی از عوامل
مهم پشتیبانی ها و مانع زدایی ها در تولید، تربیت نیروي انسانی ماهر است و در این میان ارتقاي مهارت شاغلان در واحدهاي تولیدي بسیار مهم

 
است. 

انصاري با بیان اینکه استان زنجان طی سال گذشته به عنوان پایلوت سنجش صلاحیت حرفه اي در کشور تعیین شد، گفت: این مهم در جذب

 
نیروي کار براي شرکت ایران ترانسفو و شرکت پارس سوئیچ اجرا شد. 

 
وي تصریح کرد: در سال جاري براي تحقق شعار سال نامگذاري شده از سوي مقام معظم رهبري باید کلاسهاي مهارتی در استان تقویت خواهد شد. 

سرپرست اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی زنجان گفت: در سالجاري با بهره برداري چند واحد تولیدي اشتغال استان تقویت می شود.



شکست حلقه فقر با آموزش هاي فنی و حرفه اي

منبع: اکو نیوزشماره خبر:  358  |  تاریخ: 1400/05/09

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: شکستن حلقه فقر و ایجاد اشتغال فقط با استفاده از آموزش هاي مهارتی سازمان آموزش فنی و حرفه
اي مقدور است.

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی عنوان کرد: شکست حلقه فقر با
آموزش هاي فنی و حرفه اي اقتصاد ایران: وزیر تعاون، کار و رفاه
اجتماعی گفت: شکستن حلقه فقر و ایجاد اشتغال فقط با استفاده
از آموزش هاي مهارتی سازمان آموزش فنی و حرفه اي مقدور

 
است. 

به گزارش خبرگزاري اقتصادایران ،  محمد شریعتمداري با بیان
اینکه سرمایه انسانی بزرگترین سرمایه کشور است، گفت: مربیان
سازمان آموزش فنی و حرفه اي هم به لحاظ مادي و معنوي
مظلوم ترین مربیان کشور هستند که از معاون اول رئیس جمهور
می خواهیم در همین روز هاي پایانی بحث استخدام آن ها

 
ساماندهی شود. 

 
وي افزود: کار ترویجی و فرهنگی در حوزه مهارت بدون حضور صنعتگران امکان پذیر نیست تا بتوانیم مهارت را تبدیل به یک موضوع ملی کنیم. 

وزیر تعاون کار و رفاه اجتماعی با بیان اینکه مهارت در آموزشگاه ها، مدارس و دانشگاه ها بسیار مهم است، گفت: سال 99 حدود 203 هزار نفر در

 
مدارس فنی و حرفه اي و کار و دانش آموزش دیدند که به معنی توسعه مشارکت در مهارت آموزي است. 

وي به عملکرد هاي این وزارتخانه در حوزه مهارت آموزي اشاره کرد و افزود: استفاده از مهارت آموزي براي حل مشکل آسیب دیدگان اجتماعی و
شکوفا کردن استعداد هاي آن ها از برنامه هاي ما بوده است تا بتوانیم بازتوانی مهارتی آسیب دیدگان اجتماعی را در کشور فراهم کنیم.



شیراز در بهره برداري از صنایع کشاورزي پیشرو است

منبع: ایسناشماره خبر:  359  |  تاریخ: 1400/05/09

مدیر جهاد کشاورزي شهرستان شیراز با اشاره به اینکه بهار امسال، 5 واحد در بخش صنایع کشاورزي در این شهرستان شروع به کار کرد،
گفت: بر اساس آخرین آمار این شهرستان در ایجاد صنایع بخش کشاورزي در استان فارس پیشرو است.

ذبیح االله سیروسی شنبه 9 تیر در جمع خبرنگاران گفت: با بهره
برداري از 5 واحد مذکور ورود بالغ بر 34 هزار تن ماده خام به
چرخه صنایع این شهرستان افزوده و زمینه اشتغال 48 نفر نیز

 
فراهم شده است. 

این مقام مسئول اظهار کرد: صنایعی که در سه ماهه نخست سال
جاري مجوز هاي لازم را براي شروع فعالیت هاي خود دریافت
کرده اند در زمینه هاي صنایع بسته بندي، گیاهان دارویی و سایر

 
صنایع مشغول به کار هستند. 

سیروسی با بیان اینکه تعهدات ابلاغی به مدیریت جهاد کشاورزي
شهرستان شیراز در برخی از گروه هاي بخش صنایع به طور کامل محقق شده است، ابراز کرد: تلاش می کنیم تا ظرفیت صنایع در بخش کشاورزي

 
این شهرستان را توسعه بخشیم و تعهدات خود در گروه سردخانه هاي نگهداري نیز محقق سازیم. 

به گفته وي؛ در طول فصل بهار مدیریت جهاد کشاورزي شهرستان شیراز با هماهنگی سازمان متبوع خود موفق شده است با صدور چهار مجوز

 
جدید تاسیس بستر لازم براي افزایش واحد هاي صنایع کشاورزي را فراهم کند. 

مدیر جهاد کشاورزي شهرستان شیراز ابراز کرد: به منظور توسعه صنایع کشاورزي در این شهرستان برنامه هاي مختلفی مانند آموزش و مشاوره هاي
هاي انفرادي و گروهی براي علاقه مندان، برگزاري نمایشگاه با حضور واحدهاي تولیدي ،زنان روستایی و شرکت هاي وابسته و اعزام به نمایشگاه هاي

 
تخصصی و بررسی جدیدترین تکنولوژي ها و ارتباط با تولید کنندگان بخش صنعت طرح ریزي و اجرا می شود. 

او تاکید کرد: تشویق به توسعه سرمایه گذاري در صنایع تبدیلی بخش کشاورزي، افزایش عرضه مواد بسته بندي و فرآوري شده نسبت به مواد خام
کشاورزي، ارتقاء دانش فنی در صاحبان صنایع تبدیلی بخش کشاورزي و ارتقاء سطح تکنولوژي هاي واحد هاي صنعتی موجود از اهداف راهبردي

 
صنایع کشاورزي در سال هاي پیش رو است. 

سیروسی افزایش فرآوري محصولات کشاورزي و کاهش ضایعات آن و بالا بردن سهم صنایع تبدیلی در تولید ناخالص ملی و افزایش سهم صادرات

 
غیر نفتی را ماحصل مورد انتظار از برنامه هاي راهبردي ابلاغی در بخش صنایع کشاورزي دانست. 

مدیرجهادکشاورزي شیراز اضافه کرد: رفع برخی مشکلات در نظام بانکی همچون عدم پرداخت تسهیلات با نرخ سود پایین، سخت گیري بانک هاي
عامل براي اعطاي تسهیلات، کمبود وثیقه و ارزش گذاري پایین وثیقه ها توسط بانک و ایجاد امکان پرداخت تسهیلات جدید توسط بانک به متقاضی

 
می تواند توسعه صنایع کشاورزي را سرعت بخشد. 

انتهاي پیام





تامین منابع مالی براي 17 طرح اقتصادي خراسان جنوبی

منبع: ایسناشماره خبر:  360  |  تاریخ: 1400/05/09

مدیرکل هماهنگی امور سرمایه گذاري و اشتغال استاندار خراسان جنوبی اظهار کرد: 216 میلیارد تومان براي کمک به 17 طرح بزرگ
اقتصادي استان تامین شد.

علی اکبر اکبري راد، امروز شنبه 9 مردادماه به رسانه هاي گروهی
گفت: به منظور ایجاد و راه اندازي، توسعه، تکمیل و تامین سرمایه
در گردش 17 طرح بزرگ صنعتی استان 216 میلیارد تومان در

 
خراسان جنوبی به بانک توسعه تعاون استان ابلاغ شد. 

به گزارش ایسنا، وي افزود: این تسهیلات به عنوان تسهیلات
ایجادي و متمم به منظور تکمیل واحدهاي تولیدي و تامین
سرمایه در گردش به واحدهاي تولیدي در شهرستان هاي بیرجند،
نهبندان، فردوس، طبس، زیرکوه، سرایان، درمیان، خوسف

 
وسربیشه پرداخت خواهد شد. 

مدیرکل هماهنگی امور سرمایه گذاري و اشتغال استاندار خراسان جنوبی گفت: این طرح ها شامل ایجاد کارخانه تولید منیزیم، گندله سازي آهن،
توسعه خط تولید اندولوزیت وبنتونت، استخراج وفرآوري طلا، تکمیل خط کشتارگاه طیور، تولیددستگاه هاي صنعتی و معدنی، ایجاد واحد پرورش

 
شتر مرغ 5 هزار قطعه اي، تامین سرمایه در گردش واحدهاي تولیدي تولید پارچه گرد باف، مواد اولیه واحدهاي تولیدي است. 

اکبري راد یادآور شد: تاکنون 124 میلیارد و 500 میلیون تومان در قالب 11 پرونده به طرح هاي مذکور پرداخت شده و تعداد 6 پرونده به مبلغ

 
115 میلیارد تومان با نرخ 12 درصد در حال پرداخت است. 

انتهاي پیام



سانسور با سرپوش «صیانت»

منبع: روزنامه جهان صنعتشماره خبر:  361  |  تاریخ: 1400/05/09

طرح صیانت از حقوق کاربران در فضاي مجازي که به تازگی در مجلس شوراي اسلامی مورد بررسی قرار گرفته همه را نگران کرده است؛ از
کاربران میلیونی شبکه هاي اجتماعی تا صاحبان مشاغل اینترنتی خرد. نوشته سانسور با سرپوش «صیانت» اولین بار در جهان صنعت نیوز.

پدیدار شد.

طرح صیانت از حقوق کاربران در فضاي مجازي که به تازگی در مجلس شوراي اسلامی مورد بررسی قرار گرفته همه را نگران کرده است؛ از

 
کاربران میلیونی شبکه هاي اجتماعی تا صاحبان مشاغل اینترنتی خرد. 

به گزارش جهان صنعت نیوز: این طرح که به گفته وزیر ارتباطات، احتمال اعمال محدودیت گسترده بر پهناي باند پیام رسان هاي اجتماعی و حتی
فیلترینگ آنها را به شدت افزایش داده است، در صورت اجرا صاحبان تعداد زیادي از کسب و کارهاي اینترنتی را تحت تاثیر قرار می دهد. نمایندگان
مجلس شوراي اسلامی نام این طرح را «حمایت از حقوق کاربران فضاي مجازي» گذاشته اند اما بسیاري از کارشناسان تاکید می کنند اجراي این
طرح نه تنها در راستاي حمایت از حقوق بهره برداران اینترنت در ایران نیست بلکه باعث اعمال محدودیت و حتی تعطیلی کسب وکارها خواهد شد.
در شرایط اقتصادي سخت کشور که راه اندازي هر شغل صنعتی، حتی در واحدهاي کوچک و متوسط میلیون ها تومان هزینه دارد شبکه هاي

 
اجتماعی بستر مناسبی را براي اشتغالزایی ایجاد کرده است. 

همین چند روز پیش مرکز آمار اعلام کرد که در هشت سال دولت هاي نهم و دهم خالص ایجاد اشتغال کشور بیشتر از هشت سال دولت هاي
یازدهم و دوازدهم بوده است. این مرکز ادعا کرده است که در هشت سال دولت هاي یازدهم و دوازدهم، خالص اشتغال کشور حدود یک میلیون و
500 هزار شغل بوده است؛ آماري که اگرچه براي بسیاري از کارشناسان اقتصادي باورپذیر است اما نباید انکار کرد که بخش عمده اي از همین آمار
در دولت روحانی مدیون توسعه فضاي مجازي است. حالا مجلس با تیشه «محدودیت فضاي مجازي» به جان بهره برداران اینترنت افتاده است؛

 
محدودیتی که با نام «صیانت» بزك شده است. 

 
این طرح نیازمند سال ها تحقیق و پژوهش کارشناسی است 

اسماعیل قدیمی استاد ارتباطات دانشگاه علامه طباطبایی در گفت وگو با روزنامه «جهان صنعت» توضیح داد: در همه جاي دنیا رسم بر این است که
وقتی نمایندگان مردم می خواهند یک قانونی را تصویب کنند، باید همه دیدگاه ها مطرح شود، همه قسمت هایی که دخیل این ماجرا هستند باید به
بحث هاي کارشناسی بپردازند. این مساله پیامدهایی دارد که همه اقشار جامعه را درگیر می کند به همین خاطر نیازمند سال ها تحقیق و پژوهش

 
کارشناسی است. این طرح جنبه هاي سیاسی، آموزشی، فرهنگی دارد و مهم تر از آن بحث حقوق مردم و سازمان هاي اجتماعی است. 

وي ادامه داد: تا آنجا که من اطلاع دارم، متاسفانه این طرح عجولانه پیگیري می شود و شما یقین داشته باشید نه تنها کسب وکارهاي مجازي بلکه

 
تمام مردم تحت تاثیر این طرح قرار می گیرند. حتی نمایندگانی هم که موافق این طرح هستند ضرر می کنند و پشیمان می شوند. 

 
این طرح یک سیاست انقباضی است 

قدیمی ادامه داد: این طرح یک سیاست انقباضی است. مقوله ارتباطات براي مردم امروزه یک نیاز اساسی است. امروزه در دنیا روي بحث ارتباطات
تاکید بسیاري می شود. تمام نظریه هاي اجتماعی، سیاسی، فرهنگی تاکید بسیاري در مقوله ارتباطات دارند. این طرح قطعا آثار منفی به همراه دارد.

 
تمام شواهد نشان می دهد که این طرح یک سیاست انقباضی است و قطعا باعث محدودیت و مسدودیت شبکه هاي اجتماعی می شود. 



استاد ارتباطات دانشگاه علامه طباطبایی در ادامه درباره سخنان رییس مجلس در خصوص این طرح گفت: آقاي قالیباف باید با دلایل و قواعد فنی
درباره این طرح صحبت کنند. شما بر اساس کدام قانون و مفاد این را می گویید که این طرح باعث محدودیت و مسدود سازي شبکه هاي اجتماعی

 
نمی شود. صحبت هاي آقاي قالیباف در خصوص این طرح قانع کننده نیست و ما را از این نگرانی خارج نمی کند. 

قدیمی در ادامه گفت: موتورهاي جست و جوي ایرانی از لحاظ کمیت و کیفیت با موتورهاي جست و جوي جهانی اصلا قابل قیاس نیست. انبوه
اطلاعات مورد نیاز امروز ما در شبکه هاي جهانی وجود دارد. یقین دارم که مسدود شدن ارتباطات ما با شبکه هاي جهانی مشکلات بسیاري را براي

 
ما به وجود می آورد و قطعا کار اشتباهی است. 

وي در پایان گفت: سرنوشت فضاي مجازي با اجرایی شدن این طرح با افول و انحطاط همراه است. ما از ابزار بسیار ارزشمند اطلاعاتی محروم می

 
شویم و مردم در تمام جنبه ها دچار آسیب می شوند. اصلا سرنوشت خوبی را پیش بینی نمی کنم و آینده روشنی را در این طرح نمی بینم. 

همچنین سرهنگ محمدمهدي کاکوان رییس سابق پلیس فتا تهران در گفت وگو با روزنامه «جهان صنعت» درباره عملی شدن اینترنت ملی به
خبرنگار «جهان صنعت» گفت: موضوع اینترنت و موضوع ملی دو بحث جداگانه است. اینترنت ملی یک واژه غلط است. آنچه که خوب است عملی
شود شبکه ملی اطلاعات است. شبکه ملی اطلاعات هیچ دشمنی اي با اینترنت ندارد و مکمل همدیگر است. شبکه ملی اطلاعات ترافیک را بین آنچه
در داخل و خارج است تقسیم می کند. شبکه ملی اطلاعات به شرطی امکان پذیر است که تسهیلات آن هم ایرانی باشد. نه اینکه شبکه ملی اطلاعات

 
را با تسهیلات کشورهاي خارجی راه اندازي کنیم. 

وي ادامه داد: زمانی که تلگرام فیلتر شد ضربه سنگینی به کسب وکارهاي خانگی زده شد و بسیاري از مردم متضرر شدند. فضاي مجازي هیچ
دشمنی اي با مردم ندارد. اینکه فضاي مجازي مدیریت شود و تخلفی در آن شکل نگیرد بحث بسیار خوب و مفیدي است. ولی این به معناي محروم
کردن مردم از فضاي مجازي نیست. استفاده از فضاي مجازي باید به گونه اي باشد که همه مردم از این شبکه هاي اجتماعی استفاده کنند ولی دچار

 
آسیب نشوند. 

کاکوان ادامه داد: تفکر آقاي مومنی نسب که طراح این طرح بودند نسبت به فضاي مجازي و مردم، تفکر اشتباه و غلطی است. وقتی بدون در نظر
گرفتن نظر مردم و کارشناسان این طرح را اجرایی کنند قطعا بسیاري از مردم ضرر خواهند کرد و خدا می داند که چه کسی می خواهد این ضرر این

 
را جبران کند. متاسفانه طراحان این طرح به این مساله توجهی ندارند. 

 
فیلترشکن عامل گمراهی نیست 

رییس سابق پلیس فتا تهران در ادامه گفت: فیلترشکن عامل گمراهی نیست. تولید کنندگان گوشی تلفن همراه وقتی سیستم عاملی را می نویسند،
فیلترشکن را هم روي تلفن همراه نصب می کنند. چه قانونی باید نوشته شود که مردم از فیلترشکن استفاده نکنند. ما در این فضا باید فرهنگ سازي
کنیم. اینکه فیلترشکن عامل فساد است به شدت اشتباه است. خیلی از نخبگان کشور که می خواهند در فضاي علمی کشور فعالیت کنند به سایت
هایی نیاز دارند که فیلتر است و با استفاده از فیلترشکن نیاز هاي علمی خود را برطرف می کنند. درصد تخلف هایی که با استفاده از فیلترشکن

 
انجام می شود آنقدر نیست که استفاده از فیلترشکن را براي همه مردم جرم به حساب آوریم و موضوع بحث قرار دهیم. 

وي در پایان گفت: در مرحله اي که کشور نیاز به کار اقتصادي دارد، مسدودیت و محدودیت ابزارها و امکاناتی که فعالیت هاي اقتصادي را تسهیل

 
می کند نه تنها خوبی در حق مردم نیست بلکه ضربه سنگینی را به مردم وارد می کند. 

 
- نویسنده : علی حسینی 

-



گزینه هاي مناسب به پیشنهاد محققین رسانه براي وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات در

دولت سیزدهم/ وزیر جوان دولت بعدي چه کسی باشد ؟

منبع: هرمزشماره خبر:  362  |  تاریخ: 1400/05/09

با توجه به پیچیدگی هاي این وزارتخانه بعد از دوران آذري جهرمی، نگاه ها به سوي دولت انقلابی است که چه کسی را سکان دار این حوزه
مهم می کند. نوشته گزینه هاي مناسب به پیشنهاد محققین رسانه براي وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات در دولت سیزدهم/ وزیر جوان

دولت بعدي چه کسی باشد ؟ اولین بار در شبکه اطلاع ...

به گزارش شبکه اطلاع رسانی هرمز؛طی روزهاي اخیر گزارش هاي متعددي در خصوص گزینه هاي احتمالی تصدي وزارت ارتباطات در رسانه
ها مطرح شده است. با توجه به پیچیدگی هاي این وزارتخانه بعد از دوران آذري جهرمی، نگاه ها به سوي دولت انقلابی است که چه کسی را سکان

 
دار این حوزه مهم می کند. در ادامه کارنامه برخی از افراد را که براي این وزارت خانه گزینه مناسبی هستند را بررسی می کند. 

 
عیسی زارع پور 

عیسی زارع پور 41 ساله که از اسفند 1398 با حکم رئیس قوه قضائیه به عنوان رئیس جدید مرکز آمار و انفورماتیک قوه قضائیه منصوب شد. ازجمله
سوابق اجرایی دکتر زارع پور می توان به بنیان گذاري و ریاست مرکز توسعه فناوري اطلاعات و رسانه هاي دیجیتال وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی
در سال هاي 1385 تا 1390 به عنوان اولین نهاد حاکمیتی فعال و سیاست گذار در حوزه فضاي مجازي اشاره کرد. این مرکز همچنین مسئولیت
توسعه فناوري اطلاعات و توسعه خدمات الکترونیک در وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی را بر عهده دارد. وي در سال 1389 به پاس خدمات ارزنده
خود د راین وزارتخانه به عنوان مدیر نمونه وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی در کل کشور انتخاب شد. همچنین در دوران مدیریت ایشان از وزارت

 
فرهنگ و ارشاد اسلامی به عنوان دستگاه برتر در توسعه خدمات الکترونیکی توسط کارگروه فاواي دولت تقدیر شد. 

 
مهدي اخوان بهابادي 

مهدي اخوان بهابادي 43 ساله، از آذر 1398 مدیرعامل همراه اول است. او در دولت محمود احمدي نژاد، دبیر شوراي عالی فضاي مجازي و رئیس
مرکز ملی فضاي مجازي بود. او استادیار دانشکده مهندسی برق دانشگاه تهران است. او که مدتی رئیس هیئت مدیره همراه اول بود اختلافات زیادي
با مدیرعاملی وقت این اپراتور داشت که سرانجام با ارائه برنامه هاي جدي درزمینهٔ توسعه شبکه بومی ارتباطات ازجمله موتور جست وجو و پیام
رسان داخلی توانست بر صندلی مدیرعاملی همراه اول تکیه بزند و عجیب به نظر می رسد اگر قبل از تکمیل برنامه هاي خود از این اپراتور خارج

 
شود. هرچند که اخوان در مسئولیت هاي قبلی خود نشان داده به مدت طولانی در یک سازمان باقی نمی ماند. 

 
علیرضا شاه میرزایی 

علیرضا شاه میرزایی 46 ساله دانش آموخته دانشگاه صنعتی شریف در رشته کارشناسی نرم افزار و کارشی ارشد فلسفه علم در همان دانشگاه و

 
دکتري مدیریت تکنولوژي در دانشــگاه علامه طباطبایی است. 

در زمان تدوین سند راهبرد آینده (سند ده ساله اول توســعه نانو در ایران)، شاه میرزایی ریاست شبکه تحلیل گران تکنولوژي را بر عهده داشت و با
شروع فعالیت هاي نانو در کشور مسئولیت برنامه ترویج نانو را بر عهده گرفت. وي در سال 1395 به عنوان مدیرکل رسانه هاي اجتماعی فضاي
مجازي در صداوسیما منصوب شد. وي در زمان اخوان بهابادي رئیس پژوهشکده فناوري اطلاعات موسسه تحقیقات ارتباطات و فناوري اطلاعات بوده

 
است. مدیرعاملی شرکت شمص تأمین و ریاست شبکه تحلیلگران تکنولوژي ازجمله سوابق مدیریتی اوست. 

 
رسول لطفی 



دکتر رسول لطفی 41 ساله ، فوق لیسانس اطلاعات استراتژیک ، دکتري فناوري اطلاعات دانشگاه علامه طباطبایی (ره) ، مدرس دانشگاه و هم
اکنون رئیس مرکز عملیات هاي سایبري پلیس فتا کشوراست. تحقیقات ما در جستجوهاي اینترنتی و سوابق علمی وي نشان می دهد که از نخبگان
در امنیت سایبري ، پردازش اطلاعات و فناوري هاي هوش مصنوعی است. از طرفی یک ویژگی خاص دارد و آن اینکه از افراد بین رشته اي است و با
توجه به تالیفات و مقالاتی که منتشر کرده نشان میدهد داراي دیدعمیق، باز و معقولانه و مردم محور در منافع ملی است که این مزیت با تسلط وي
بر مسایل سیاسی و مسائل استراتژیک کلان کشور بنظر گزینه اي متفاوت و مناسبی است که تا با برنامه ها و راهکارهاي منطقی که ارائه میدهد
بتواند چاشهاي فیلترینگ،تجارت الکترونیک،چالش هاي بزرگ کشوردرامنیت سایبري و توسعه فناوري و اشتغال را همزمان با استفاده از سوابق و
تجاربی که دارد به شیوه مطلوبی با راهکارهاي علمی و تسلط بر مسایل کلان امنیت ملی و منافع ملی حل نماید.اینکه تاکنون به سیستم هاي
سیاسی وابسته نبوده و یک روحیه مستقل و شجاع دارد از خصوصیاتی است که او را از سایرین متمایز میکند.گاهی از او بعنوان مغز متفکر در

 
طراحی نوآوري هاي استارتاپی هوش مصنوعی نام میبرند. 

 
رضا تقی پور 

رضا تقی پور 64 ساله که از 1388 تا آذر 1391 وزیر ارتباطات و فناوري اطلاعات بود و پس ازآن نیز تا پایان کار دولت دهم مشاور رئیس جمهور در

 
امور ارتباطات و فناوري اطلاعات بود. 

 
سوابق مدیریتی: 

 
معاون وزیر و رئیس سازمان فضایی ایران و مدیریت کلان پروژه هاي طراحی و ایجاد ایستگاه هاي زمینی، طراحی و ساخت ماهواره هاي کوچک. 

مدیر صنایع امنیت مخابرات گروه صنایع مخابرات (1369 تا 1375) و مدیرعامل صنایع الکترونیک شیراز (1375 تا 1381) و مدیرعامل صنایع

 
مخابرات ایران (1381 تا 1386) 

 
او هم اکنون نماینده دوره یازدهم مجلس است. 

انتهاي پیام/



روزهاي خوب براي بیت کوین | ماه متفاوت براي طلا

منبع: 55 آنلاینشماره خبر:  363  |  تاریخ: 1400/05/09

انتظار می رود که استخراج بیت کوین (BTC) شنبه پس از چهار افت متوالی افزایش یابد و حاشیه سود رو به رشد استخراج کنندگان
BTC را تحت تاثیر قرار دهد.

BTC شنبه پس از چهار افت متوالی افزایش یابد و حاشیه سود رو به رشد استخراج کنندگان (BTC) انتظار می رود که استخراج بیت کوین

 
را تحت تاثیر قرار دهد. 

 
 

طلا علیرغم کاهش قیمت در روز جمعه به طور کلی در ماه جاري افزایش قیمت داشت ، زیرا فدرال رزرو در مورد کاهش محرك ها یا افزایش نرخ

 
بهره اقدامی نکرد و موجب درخشش فلز زرد شد. 

هر اونس طلاي ماه جاري با 18.60 دلار معادل 1 درصد کاهش به 1817.20 دلار رسید. همچنین در هفته ، یک درصد افزایش یافت. مهمتر از آن ،

 
پس از سقوط 7 درصدي در ماه ژوئن (خرداد و تیر) ، در ماه جولاي (تیر و مرداد) تقریباً 3 درصد افزایش یافت. 

اد مویا ، سرپرست تحقیقات قاره آمریکا در OANDA نیویورك می گوید: « هفته خوب طلا با نزول به پایان رسید. به نظر می رسد طلا پس از

 
سخنرانی فدرال رزرو ، نگرانی هاي مداوم در مورد انواع دلتا و کاهش بازدهی اوراق قرضه جهانی ، باعث آغاز خرید فنی خواهد شد.» 

پس از دو هفته اقدامات ضعیف ، طلا روز چهارشنبه در حالی شکست خورد که جروم پاول ، رئیس فدرال رزرو ، گفت بانک مرکزي آمادگی تصور

 
افزایش نرخ بهره آمریکا را ندارد زیرا همچنان همه گیري کروناویروس بر خرید دارایی تاثیر می گذارد. 

به گفته پاول رییس فدرال، دستیابی به دستورالعمل هاي فدرال رزرو مبنی بر حداکثر اشتغال براي آمریکایی ها و تورم پایدار را اهداف خود قرار داد.

بر اساس داده هاي وزارت کار در روز پنجشنبه ، ادعاهاي بیکاري ایالات متحده براي چهارمین هفته متوالی به 400هزار رسید ، که نشان می دهد

 
ادامه چالش براي بهبود شکننده بازار کار در میان همه گیري کروناویروس است. 

شاخص هزینه هاي مصرف شخصی ، شاخص ترجیحی فدرال رزرو براي تورم ، در ماه ژوئن (تیر) سالانه 3.5 درصد نسبت به مدت مشابه سال

 
گذشته افزایش یافت-بیشترین میزان در 30 سال گذشته-زمانی که از قیمت هاي ناپایدار مواد غذایی و انرژي محروم شده بود. 

از ماه ژانویه (دي) ، طلا روند سختی را آغاز کرد که از آگوست (شهریور) سال گذشته شروع شده بود-هنگامی که از بالاترین سطح خود یعنی بالاي



2000 دلار، چند ماه افت داشت. و زمانی که اولین پیشرفت ها در زمینه کارآیی واکسن کووید -19 رخ داد ، دچار سقوط سیستمیک شد. اعلام شد

 
در نقطه اي ، طلا به پایین ترین سطح 11 ماه اخیر رسید و به زیر 1674 دلار رسید. 

 
 

روزهاي خوب براي بیت کوین از شنبه انتظار می رود که استخراج بیت کوین (BTC) شنبه پس از چهار افت متوالی افزایش یابد و حاشیه سود رو
به رشد استخراج کنندگان BTC را تحت تاثیر قرار دهد. بر اساس برآوردهاي کنونی BTC.com ، دشواري استخراج بیت کوین یا میزان رقابت در

 
پاداش هاي استخراج ممکن است حدود 5 درصد افزایش یابد. 

پس از سرکوب ارزهاي رمزنگاري شده توسط چین، نرخ هش که امنیت دو ارز رمزنگاري شده جهان - بیت کوین و اتریوم - را تضمین می کند ،

 
شروع به بازیابی کرد. 

وب سایت ارزهاي رمزنگاري شده The Block ،گزارش داد: نرخ هش بیت کوین طی سه هفته گذشته تا 100 اگزا در ثانیه (EH/s) افزایش یافته

 
و خود را حفظ کرده است. سطح دشواري استخراج در شبکه بیت کوین تقریباً هر دو هفته به روز می شود. 

نرخ هش به طور متفاوتی به عنوان قدرت محاسبه جمعی استخراج کننده ها توصیف می شود. نرخ هش تعداد عملیات هش انجام شده در یک زمان

 
یا سرعت معین است. این یک عامل مهم در عملیات استخراج ارزهاي رمزنگاري شده و بلاك چین است. 

 
 

تولد اتریوم در روزي که گذشت اتریوم دومین ارز رمزنگاري شش ساله شد و همچنین در همین روز افزایش قیمت را تجربه کرد. بیت کوین نیز در
روز جاري با اینکه شرکت بایننس تغییر سیاست داده است اما باز توانست روند افزایشی داشته باشد. صرافی باینانس به عنوان بزرگ ترین صرافی



ارزهاي دیجیتالی جهان پس از اعلام محدودیت جدید در برداشت ها، حالا اعلام کرده است امکان استفاده از اهرم در معاملات را براي کشورهاي
حوزه اتحادیه اروپا غیرفعال خواهد کرد.



کارآفرینی از نانوایی تا شرکت حمل و نقل

منبع: روزنامه قدسشماره خبر:  364  |  تاریخ: 1400/05/09

نرگس شفائی متولد 57، بانوي کارآفرینی از استان خراسان رضوي است که توانسته در حوزه پخت، بسته بندي و توزیع انواع نان براي 20
نفر در مشهد اشتغال ایجاد کند.

نرگس شفائی متولد 57، بانوي کارآفرینی از استان خراسان رضوي
است که توانسته در حوزه پخت، بسته بندي و توزیع انواع نان براي

 
20 نفر در مشهد اشتغال ایجاد کند. 

او دانش آموخته کارشناسی مدیریت بیمه است و از برگزیدگان
دوره نهم انتخاب مردمی زنان کارآفرین معاونت ریاست جمهوري
در امور زنان و خانواده و نیز نخستین بازرس زن در اتحادیه نانوایی

 
هاي استان است . 

 
بیماري پدر و تغییر مسیر زندگی 

او در ابتداي گفت وگو می گوید: من در خانواده اي بزرگ شدم که پدرم یک واحد دامداري در فریمان داشت. فرزند بزرگ خانواده هشت نفره بودم و
همه کارهاي اداري پدرم را انجام می دادم. سال 80 پدرم دچار سکته مغزي شد و دیگر توان کار نداشت. مادرم درگیر پرستاري از پدرم شد و من
مسئولیت خانواده را پذیرفتم. او می افزاید: ما در مشهد زندگی می کردیم و دامداري پدر در فریمان بود که به علت نبود پدرم و نبود رسیدگی

 
تعدادي از دام هاي ما تلف شد. از طرفی رفت و آمد براي من سخت بود؛ از این رو تصمیم گرفتیم دامداري را بفروشیم . 

این بانوي پرتلاش ادامه می دهد: پدرم بیمه نبود و باید منبع درآمدي می داشتیم و ایجاد شغلی که از عهده من برمی آمد. تصمیم گرفتیم یک
نانوایی بخریم؛ آن زمان مجوز نانوایی را به نام یک خانم نمی دادند، مجبور شدیم واحدي که دایر بود را خریداري کنیم و از این رو مباشر انتخاب

 
کردیم تا بتوانیم این کار را انجام دهیم اما خودم به صورت جدي حضور داشتم. 

در ابتدا فضاي مردانه اي بود و زن را در این کار نمی پذیرفتند. اینکه کارگري که براي تو کار می کند تو را بپذیرد و براي مثال اگر درباره بهتر شدن
کیفیت نان یا مرتب تر بودن فضاي نانوایی اظهارنظر می کنی، پذیرفته شوي، نکته مهمی است. ابتدا زن را به عنوان کارفرما قبول نمی کردند اما
سعی کردم این فضاي سنگین را تحمل کنم و خوشبختانه هیچ گاه بحثی هم نشد اما در حال حاضر نگاه مردم هم از بیرون و هم در داخل بهتر شده
و مشکلی نیست. خوشحالم که سال ها بعد پدرم توانست در کنارمان باشد اگرچه در سال 95 به رحمت خدا رفت . این بانوي کارآفرین خاطرنشان
می سازد: ابتدا که مردم من را می دیدند برایشان جالب بود و من فقط نظارت داشتم و وقتی با روپوش سفید مرا می دیدند، تصورشان این بود که از

 
بهداشت آمده ام اما پس از آنکه تغییر و تحولات مثل کیفیت بهتر، زیبایی، بهداشت و تمیزي را در نانوایی دیدند دیدگاهشان بهتر شد. 

 
نخستین بازرس زن 

او که سال هاي 93 و 94 به عنوان نخستین بازرس زن در تعاونی نانوایان کاندیدا و در این زمینه نیز ورود پیدا کرد، بیان می دارد: این کار 95 درصد
مردانه است؛ از 2هزار و 500 نانوایی در سطح شهر تنها 35 پروانه به نام بانوان است. به هر حال چون کار نانوایی کار سخت و طاقت فرسایی است،
زنان کمتر ورود پیدا کرده اند و به ندرت شاطر و خمیرگیر بانو داریم اما در بحث فروش، بسته بندي، نظارت و کارشناس ناظر یا کیفی همیشه از

 
خانم ها استفاده می کنیم، چون صبورتر و باحوصله تر و در رعایت بهداشت دقیق تر و مرتب تر هستند. 



 
اشتغال زایی براي بانوان سرپرست خانوار 

او به عنوان کارآفرین برتر زن در کشور انتخاب شده است و نخستین مجموعه کاري او اگرچه از نانوایی شروع شد اما در مباحث دیگر اشتغال زایی
نیز حضور جدي دارد. وي تأکید می کند: برایم مهم بود که بانوان بی سرپرست یا بدسرپرست بتوانند کار کنند از این رو یک شرکت حمل و نقل به
ثبت رساندم که به عنوان آژانس بانوان شروع به کار کردیم و سپس شرکت حمل و نقل دانش آموزان را به ثبت رساندم تا تعداد بانوان بیشتري
مشغول به کار شوند اما در سال 98 که بحث کرونا پیش آمد و سرویس دانش آموزان منتفی شد، بانوان بیکار شدند. همین موضوع سبب شد
نخستین شرکت تعاونی استارت آپی در حوزه حمل و نقل بانوان را در کشور به ثبت برسانم و به عنوان مدیرعامل بانو تاکسی شرق در مشهد شروع
به کار کردیم که هدفم این بود براي 2هزار و 350 راننده خانم که درآمد نداشتند، کاري فراهم شود از این رو در مرحله نخست 400 بانو را جذب و

 
تاکسی بی سیم 1844 را با اپلیکیشن بانو تاکسی راه اندازي کردیم. 

او در ادامه خاطرنشان می سازد: با توجه به تحصیلات دانشگاهی ام، در سال 95 نمایندگی یک شرکت بیمه را گرفتم که زمینه اشتغال چند نفر دیگر
هم فراهم شد.



فعالیت بیش از 100 صندوق خرد محلی در همدان

منبع: شبستانشماره خبر:  365  |  تاریخ: 1400/05/09

افروخته گفت: صندوق هاي خرد محلی در استان همدان از سال 96 راه اندازي شده که اکنون 101 صندوق خردمحلی فعال می باشد که
بین 50 تا 200 میلیون تومان تسهیلات به آن ها پرداخت شده است.

افروخته گفت: صندوق هاي خرد محلی در استان همدان از سال 96 راه
اندازي شده که اکنون 101 صندوق خردمحلی فعال می باشد که بین 50 تا

 
200 میلیون تومان تسهیلات به آن ها پرداخت شده است. 

«محسن افروخته » به بیان ارائه گزارش عملکردي از این صندوق پرداخت و
به خبرنگار شبستان در همدان گفت: این صندوق از اوایل دهه هفتاد در
راستاي حمایت از اشتغال روستایی، پرداخت تسهیلات ازدواج و ... آغاز به
فعالیت کرده است که در دولت نهم و دهم به صندوق مهر امام رضا(ع) تغییر

 
نام داد و اکنون نیز در دولت تدبیر و امید به صندوق کارآفرینی امید معرفی شده است. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید همدان با بیان اینکه بالاترین رکن صندوق کارآفرینی امید، هئیت امنا و هیات مدیره می باشد، افزود: همچنین با حکم

 
رئیس جمهور مدیر عامل این صندوق منصوب می شوند. 

وي تصریح کرد: مهمترین رسالت صندوق کارآفرینی امید حمایت از کسب و کارهاي خرد و کوچک است که در بحث اشتغال و درآمدزایی بسیار
حائز اهمیت خواهد بود و صندوق تنها منابع مالی در اختیار افراد قرار نمی دهد بلکه مجموعه اي از خدمات مالی با هدف توانمندسازي و ایجاد

 
اشتغال پایدار ارائه می دهد. 

وي ادامه داد: صندوق کارآفرینی امید به صورت ذاتی به دنبال تقویت تولید داخلی و حمایت از کسب و کارهاي کوچک و زودبازده است و اگر افرادي

 
طرح هاي اشتغالزایی داشته باشند تسهیلات ویژه اي براي آنها در نظر می گیریم. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید همدان در مورد نرخ تسهیلات نیز گفت: در طول 30 سال گذشته که از فعالیت صندوق کارآفرینی امید سپري می شود
اعطاي تسهیلات به صورت قرض الحسنه و با کارمزد 4 % بوده که تاکنون توانسته با همین کارمزد مذکور خود را ابقاء و خدمات مالی را به مردم

 
اعطاء کند. 

افروخته ابراز داشت: اشتغال پایدار روستایی و طرح هاي مشارکتی در روستاها نیز از دیگر طرح هاي در حال اجراست که از سوي منابع مشترك

 
صندوق کارآفرینی امید و صندوق توسعه ملی تامین می شود. 

وي گفت: تسهیلات براي مناطق روستایی طبق قانون اشتغال روستایی در سال 96 که در مجلس مصوب شد براي روستاهاي مرزي با نرخ کارمزد 4
درصد، براي روستاهاي غیرمرزي و شهرها با نرخ 6 درصد پرداخت شود که میزان تسهیلات در روستاها تا سقف 4 میلیارد تومان براي یک بنگاه

 
تأمین مالی می شود. 

وي از انعقاد بیش از 20 مورد تفاهم نامه با دستگاه هاي اجرایی و دولتی در راستاي حمایت از کسب و کارها در استان همدان خبرداد و اظهار کرد:



اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی، کمیته امداد امام خمینی(ره)، سازمان ورزش و جوانان، تاکسیرانی، سازمان حمل و نقل جاده اي و راهداري،
شهرداري، راه و شهرسازي، کار، تعاون و رفاه، بهزیستی، بنیاد علوي، جهادکشاورزي، پارك علم و فناوري و اداره کل فناوري استان، بسیج و... از جمله

 
دستگاه هایی هستند که با آنان تفاهم نامه اي منعقد شده است. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید همدان با بیان اینکه در حال حاضر عملکرد این صندوق نسبت به گذشته متمایز شده است، گفت: در گذشته تسهیلات

 
پرداختی صندوق 100 میلیون تومان بوده و اکنون تا سقف 4 میلیارد تومان بسته به نیاز و توجیه مالی و اقتصادي طرح ها افزایش پیدا کرده است. 

وي تصریح کرد: در سال گذشته بیش از 110 میلیارد تومان از محل تسهیلات اشتغال پایدار روستایی به یک هزار و 160 طرح تسهیلات پرداخت

 
شده که پیش بینی می شود 2 هزار و 450 فرصت شغلی را ایجاد نماید. 

افروخته افزود: با استفاده از منابع مشترك با معاونت اشتغال وزارت کار، طرح هاي تعاون و طرح هاي دانش بنیان و پیش ران که به توسعه منطقه

 
اي و ملی کمک می کند در اولویت پرداخت تسهیلات هستند. 

وي در ادامه به سه استراتژي اصلی صندوق یعنی روستاي بدون بیکار، هر روستا یک محصول و صندوق هاي خرد محلی اشاره کرد و اذعان داشت

 
که ساده ترین نوع ضمانت در صندوق هاي خرد محلی اخذ می شود. 

وي عنوان کرد: روستاي گشانی از توابع تویسرکان، روستاي داویجان از توابع ملایر و روستاي ورکانه از توابع شهرستان همدان به عنوان روستاهاي

 
بدون بیکار شناسایی شده و صندوق برنامه هاي لازم در آن ها را دنبال می کنند. 

وي با بیان اینکه 2هزار و 100 صندوق خرد محلی در سطح کشور توسط صندوق کارآفرینی و با مشارکت وزارت جهادکشاورزي تأمین اعتبار و راه
اندازي شده است، گفت: صندوق هاي خرد محلی در استان همدان از سال 96 راه اندازي شده که اکنون 101 صندوق خردمحلی فعال می باشد که

 
بین 50 تا 200 میلیون تومان تسهیلات به آن ها پرداخت شده است. 

وي بیان داشت: در طی سال هاي گذشته و در راستاي استراتژي هاي صندوق، روستاهاي کردآباد(پوشاك) ، زاغه شهرستان بهار(کیف)، ماهیان رزن(
قطعات لاستیکی خودرو)، کاج قروه درجزین(قاب عکس و قاب آئینه) ، یسرلو (پوشاك)، ورقستان رزن(موزائیک)، خوشه چرم همدان و سفال و

 
سرامیک از تسهیلات بهره مند شدند. 

وي ابراز داشت: صندوق هاي خردمحلی با مشارکت زنان روستایی و با هدف توانمندسازي و ایجاد اشتغال براي زنان روستایی است که تسهیلات
بسیار روان و قرض الحسنه به همراه آموزش هاي مختلف براي راه اندازي و ادامه فعالیت این صندوق ها توسط صندوق کارآفرینی امید صورت گرفته

 
است. 

افروخته با عنوان اینکه عمده مشکل ما در حوزه صنایع دستی و هنر، موضوع فروش محصولات است، عنوان کرد: روزي تولید هنر بود و اندك افرادي

 
می توانستند در زمینه ارائه محصولات باکیفیت کار کنند؛ ولی امروزه تولید دیگر هنر نیست بلکه هنر در بازار فروش محدود و محصور شده است. 

وي با یادآوري اینکه تجربه موفقی در حمایت از صنایع دستی در زمینه مبل و منبت داریم، بیان کرد: براي شهرستان ملایر به عنوان شهر جهانی
مبل و منبت و براي شهرستان تویسرکان و شهر ملی منبت گلریز اقداماتی انجام و طی دو سال اخیر از دو خوشه مذکور حمایت هاي مناسبی به

 
عمل آمد. 

مدیرصندوق کارآفرینی امید همدان در ادامه با بیان اینکه در راستاي حمایت از دو خوشه ذکر شده در سال هاي گذشته اقدامات انجام شده موجب
شد قریب به بیش از یک هزار و 200 نفر از سراسر کشور براي خرید به مبل ملایر و تویسرکان مراجعه کنند، گفت: در راستاي تسهیل خرید

 
متقاضیان با هماهنگی اتحادیه هاي استان ها تامین اعتبار صورت گرفت. 

افروخته در این زمینه گفت: در این راستا، افرادي که داراي صلاحیت بودند و توان تحویل کالاي باکیفیت در موعد مقرر را داشتند، شناسایی و براي



 
آن ها افتتاح حساب صورت گرفت و از طریق شهرستانی که محل اقامتشان بود، تسهیلات قرض الحسنه پرداخت دریافت کردند. 

وي با بیان اینکه خریداران مبل با مراجعه به فروشنده ها پیش فاکتور ارائه می کردند ولی بقیه کار در شهرستان محل اقامتشان انجام می شد،
یادآوري کرد: ما اصلا فکر نمی کردیم که از سیستان و بلوچستان، هرمزگان و بوشهر، اردبیل و حتی از خراسان شمالی و بجنورد، براي خرید مبل
منبت به شهرستان هاي ملایر و تویسرکان مراجعه کنند، اما از همه استان ها براي خرید مبل به استان همدان مراجعه می کردند و به صورت

 
حضوري و غیرحضوري براي آنها پرونده تشکیل می شد. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید همدان اضافه کرد: این روند، تجربه بسیار خوبی براي ما بود که از دیگر استان ها براي خرید مبل مراجعه کنند و این

 
اقدام به نوبه خود حمایت از فعالین این عرصه محسوب می شد. 

 
وي اظهار کرد: طرح هاي مورد مشمول حمایت صندوق کارآفرینی امید زودبازده است و سریع به نتیجه می رسد. 

وي بابیان اینکه جایگاه کشور ایران در حوزه کسب و کار مناسب نیست، افزود: از بین 190 کشور ، ایران رتبه 127 را در شاخص سهولت بدست
آورده است که این مهم به دلیل کمبود اعتبارات نیست و علت آن موانع دیگري است که براي فرصت هاي شغلی است.



هم زمان با روز ملی کارآفرینی؛ اهداي 173 گواهی مهارت آموزي به روستاوندان منطقه

آزاد انزلی

منبع: شعاع مشرقشماره خبر:  366  |  تاریخ: 1400/05/09

به گزارش مدیریت روابط عمومی و امور بین الملل سازمان منطقه آزاد انزلی به مناسبت هفته ملی مهارت و هم زمان با روز کار آفرینی با
حضور دکتر سید حجت مهدوي معاون فرهنگی و اجتماعی سازمان و مهندس محمد حسینی مدیرکل فنی و حرفه اي استان گیلان 173

گواهی مهارت آموزي به روستاوندان منطقه آزاد (...)

 
 

 
هم زمان با روز ملی کارآفرینی؛ اهداي 173 گواهی مهارت آموزي به روستاوندان منطقه آزاد انزلی 

به گزارش مدیریت روابط عمومی و امور بین الملل سازمان منطقه آزاد انزلی به مناسبت هفته ملی مهارت و هم زمان با روز کار آفرینی با حضور
دکتر سید حجت مهدوي معاون فرهنگی و اجتماعی سازمان و مهندس محمد حسینی مدیرکل فنی و حرفه اي استان گیلان 173 گواهی مهارت

 
آموزي به روستاوندان منطقه آزاد (...) 

به گزارش مدیریت روابط عمومی و امور بین الملل سازمان منطقه آزاد انزلی به مناسبت هفته ملی مهارت و هم زمان با روز کار آفرینی با حضور
دکتر سید حجت مهدوي معاون فرهنگی و اجتماعی سازمان و مهندس محمد حسینی مدیرکل فنی و حرفه اي استان گیلان 173 گواهی مهارت

 
آموزي به روستاوندان منطقه آزاد انزلی در مسجد گلشن این منطقه اهدا شد. 

 در این مراسم دکتر مهدوي با اشاره به اقدامات مفید و موثر انجام شده
این سازمان در راستاي حمایت از فعالان صنایع دستی و تاکید بر استمرار دوره هاي مهارت آموزي بیان کرد: در حال حاضر حدود 2000هنرمند
صنایع دستی در محدوده منطقه آزاد انزلی در رشته هاي حصیر بافی،قالی بافی،گلیم بافی،رشتی دوزي،خراطی،صنایع چوب،البسه محلی،سفال
سنتی،سراجی سنتی(چرم) سفال و سرامیک،آینه کاري روي سفال، نقطه کوبی،معرق، عروسک کاموایی ماسوله و نان محلی کشتا با حمایت هاي

 
سازمان منطقه آزاد انزلی فعالیت و تولیدات خود را در سطح ملی عرضه می کنند. 

وي در ادامه به ضرورت استمرار فعالیت هاي آموزشی و بروز رسانی تولیدات اشاره و افزود :برگزاري دوره هاي آموزش صنایع دستی و تولید



محصولات در رشته هاي مختلف تاثیر بسزایی در افزایش درآمد خانوارهاي ساکن در این منطقه داشته است و اقدامات حمایتی این سازمان در حوزه
هاي آموزش، تولید، ایجاد شرایط لازم جهت عرضه و فروش محصولات در نمایشگاه هاي داخلی و خارجی از دیگر اقدامات موثر این سازمان می

 
باشد. 

 در ادامه این نشست حسینی مدیرکل فنی و حرفه اي گیلان بیان کرد:
تا کنون دوره هاي مختلف مهارت آموزي در رشته هاي فنی،خیاطی،صنایع دستی و الکترونیک ویژه جوامع محلی منطقه آزاد انزلی برگزار شده که
منجر به افزایش درآمد خانوار ها، افزایش فرصت هاي شغلی و درآمد زایی شده و در بخش تولیدات صنایع دستی با حمایت سازمان منطقه آزاد انزلی

 
و صندوق کارآفرینی امید تسهیلات لازم به فعالین این بخش ارائه و تولیداتشان به کشورهاي مختلف صادر شده است. 

در پایان این نشست گواهی مهارت آموزي به 173 هنرمند صنایع دستی این منطقه اهدا و از سوي سازمان منطقه آزاد انزلی از آقایان عزیزاقلی

 
مدیرصندوق کار آفرینی امید و صمدي مدیر مرکز فنی و حرفه اي منطقه آزاد انزلی تجلیل شد. 



هم زمان با روز ملی کارآفرینی؛ اهداي 173 گواهی مهارت آموزي به روستاوندان منطقه

آزاد انزلی

منبع: آواي رشتشماره خبر:  367  |  تاریخ: 1400/05/09

به گزارش مدیریت روابط عمومی و امور بین الملل سازمان منطقه آزاد انزلی به مناسبت هفته ملی مهارت و هم زمان با روز کار آفرینی با
حضور دکتر سید حجت مهدوي معاون فرهنگی و اجتماعی سازمان و مهندس محمد حسینی مدیرکل فنی و حرفه اي استان گیلان 173

گواهی مهارت آموزي به روستاوندان منطقه آزاد (...)

 
 

به گزارش مدیریت روابط عمومی و امور بین الملل سازمان منطقه آزاد انزلی به مناسبت هفته ملی مهارت و هم زمان با روز کار آفرینی با حضور
دکتر سید حجت مهدوي معاون فرهنگی و اجتماعی سازمان و مهندس محمد حسینی مدیرکل فنی و حرفه اي استان گیلان 173 گواهی مهارت

 
آموزي به روستاوندان منطقه آزاد (...) 

به گزارش مدیریت روابط عمومی و امور بین الملل سازمان منطقه آزاد انزلی به مناسبت هفته ملی مهارت و هم زمان با روز کار آفرینی با حضور
دکتر سید حجت مهدوي معاون فرهنگی و اجتماعی سازمان و مهندس محمد حسینی مدیرکل فنی و حرفه اي استان گیلان 173 گواهی مهارت

 
آموزي به روستاوندان منطقه آزاد انزلی در مسجد گلشن این منطقه اهدا شد. 

در این مراسم دکتر مهدوي با اشاره به اقدامات مفید و موثر انجام شده
این سازمان در راستاي حمایت از فعالان صنایع دستی و تاکید بر
استمرار دوره هاي مهارت آموزي بیان کرد: در حال حاضر حدود
2000هنرمند صنایع دستی در محدوده منطقه آزاد انزلی در رشته هاي
حصیر بافی،قالی بافی،گلیم بافی،رشتی دوزي،خراطی،صنایع چوب،البسه
محلی،سفال سنتی،سراجی سنتی(چرم) سفال و سرامیک،آینه کاري
روي سفال، نقطه کوبی،معرق، عروسک کاموایی ماسوله و نان محلی

 
کشتا با حمایت هاي سازمان منطقه آزاد انزلی فعالیت و تولیدات خود را در سطح ملی عرضه می کنند. 

وي در ادامه به ضرورت استمرار فعالیت هاي آموزشی و بروز رسانی تولیدات اشاره و افزود :برگزاري دوره هاي آموزش صنایع دستی و تولید
محصولات در رشته هاي مختلف تاثیر بسزایی در افزایش درآمد خانوارهاي ساکن در این منطقه داشته است و اقدامات حمایتی این سازمان در حوزه
هاي آموزش، تولید، ایجاد شرایط لازم جهت عرضه و فروش محصولات در نمایشگاه هاي داخلی و خارجی از دیگر اقدامات موثر این سازمان می

 
باشد. 



در ادامه این نشست حسینی مدیرکل فنی و حرفه اي گیلان بیان کرد:
تا کنون دوره هاي مختلف مهارت آموزي در رشته هاي
فنی،خیاطی،صنایع دستی و الکترونیک ویژه جوامع محلی منطقه آزاد
انزلی برگزار شده که منجر به افزایش درآمد خانوار ها، افزایش فرصت
هاي شغلی و درآمد زایی شده و در بخش تولیدات صنایع دستی با
حمایت سازمان منطقه آزاد انزلی و صندوق کارآفرینی امید تسهیلات
لازم به فعالین این بخش ارائه و تولیداتشان به کشورهاي مختلف صادر

 
شده است. 

 
در پایان این نشست گواهی مهارت آموزي به 173 هنرمند صنایع دستی
این منطقه اهدا و از سوي سازمان منطقه آزاد انزلی از آقایان عزیزاقلی
مدیرصندوق کار آفرینی امید و صمدي مدیر مرکز فنی و حرفه اي

 
منطقه آزاد انزلی تجلیل شد. 



آغاز عرضه اختصاصی سکه زر هوشمند با پشتوانه سهام شبکه زر

منبع: دانشجوشماره خبر:  368  |  تاریخ: 1400/05/09

به گزارش گروه اقتصادي خبرگزاري دانشجو، عباس جم زر رئیس هیات مدیره مؤسسه رمزپایه فناوري هوشمند شبکه زر در مراسم رونمایی
از واحد رمزپایه بین المللی زر هوشمند با نماد (SZAR) که همزمان با عید سعید غدیر خم برگزار شد با بیان اینکه سکه زر هوشمند

(اسمارت زر) نخستین واحد رمزپایه ایرانی با پشتوانه سهام ...

به گزارش گروه اقتصادي خبرگزاري دانشجو، عباس جم زر رئیس
هیات مدیره مؤسسه رمزپایه فناوري هوشمند شبکه زر در مراسم
(SZAR) رونمایی از واحد رمزپایه بین المللی زر هوشمند با نماد
که همزمان با عید سعید غدیر خم برگزار شد با بیان اینکه سکه زر
هوشمند (اسمارت زر) نخستین واحد رمزپایه ایرانی با پشتوانه
سهام شبکه زر و ارائه گواهی اوراق برگ بیمه البرز است، افزود:
سکه رمزپایه ایرانی با نماد SZAR که به صورت رسمی با توثیق
سهام و دارایی در سطح بین المللی منتشر می شود علاوه بر امکان
عرضه و مبادله در داخل کشور، در صرافی هاي معتبر دنیا نظیر

باینانس و کوین بیس بدون اعمال هیچگونه محدودیت و تهدیدي براي ایرانیان قابل تبادل و معامله است و پشتوانه نقدشوندگی آن علاوه بر ارزش
USDT و TRX و در شبکه ترون با واحد هاي BUSD و BNB در شبکه باینانس دکس با جفت واحد هاي ،ZAR پایه مبتنی بر ارز بین المللی
قابل معامله است و کاربران ایرانی نیز می توانند از طریق سامانه مبادلاتی https://zarnetwork.com به صورت ریالی و ارزي و از طریق کیف
پول هاي معتبر رمزارز نظیر ترون لینک، سیف یال، تراست ولت، اتمیک، باینانس دکس (https://binancedex.app) و سایر کیف پول هاي

 
رایج رمزارز توکن SZAR را دریافت و یا به ارزش روز به راحتی و بالاترین سرعت و کارمزد اندك مبادله نمایند. 

عباس جم زر در ادامه افزود: به میمنت و مبارکی تقارن عرضه توکن «زر هوشمند» با سالروز آغاز امامت و ولایت مولی الموحدین امیرالموئمنین
حضرت علی (ع)، هدیه اي به همه ایرانیان عزیزي که از امروز تا ساعت 24 روز پنجشنبه 14 مرداد ماه 1400 در سامانه شبکه زر ثبت نام نمایند
تعلق می گیرد و کاربران علاوه بر اختصاص هدیه 7 توکن زر و برگ کارت رایگان، می توانند 14 سهمیه اختصاصی خرید واحد رمزپایه زر هوشمند
(SZAR) هر یک به مبلغ پایه 110 دلار و با صدور اوراق سهام پشتوانه شبکه زر و گواهی اوراق برگ بیمه البرز به مبلغ 50 میلیون ریال را دریافت

 
نمایند. 



 
 

وي با تشریح فرآیند هاي عرضه خصوصی واحد بین المللی برگ زیتون رمزپایه (Barg Zaytoon Edge) با نماد BZE، بیان داشتند با وجود
مسائل و شرایط خاصی که بدلیل تحریم هاي ظالمانه و برخی عدم شفافیت ها، ملاحظات نادرست، تنگ نظري ها و کج اندیشی ها که متاسفانه در
ایران در این مسیر وجود دارد، اما خوشبختانه با قابلیت ها و امکانات ویژه اي که توکن هاي BZE و BZB نظیر امکان استخراج از طریق سرور هاي
مجازي و فضاي ابري و تبادلات بین المللی آن در شبکه هاي معتبر تبادلی و کیف پول هاي رایج دارد و با مجوزي که در تاریخ 26 خردادماه سال
جاري مؤسسه فناوري هوشمند شبکه زر در منطقه آزاد کیش اخذ نمود، الحمداالله با اطلاع رسانی، آموزش و فرهنگ سازي مناسب در مرحله عرضه
خصوصی استقبال بسیار خوبی در داخل کشور و خارج از ایران صورت گرفت و طبق برنامه زمانبندي موفق به عرضه 133 میلیارد توکن BZE شدیم
و ان شااالله از روز 16 تا 23 مهر ماه سال جاري نیز بر اساس سپیدنامه منتشر شده عرضه اولیه آن را خواهیم داشت و پس از آن امکان عرضه عمومی

 
و تبادلات رسمی و بین المللی این توکن و توکن BZB فراهم خواهد بود. 

عباس جم زر افزود یکی از خصوصیات ویژه و ممتاز توکن BZE علاوه بر مبتنی بر پشتوانه بودن آن و دارایی هاي فیزیکی نهال زیتون و ایجاد
فرصت هاي ویژه اقتصادي و زیست محیطی آن، قابلیت انحصاري مبادله در صرافی هاي بین المللی و امکان استخراج ابري این تون حتی با گوشی
هاي تلفن همراه هوشمند رایج است که معتبرترین مراجع بین المللی ناظر نظیر تراست پول، زروپول، زروکلاسیک و اکویی هاب فرآیند استخراج آن
را پذیرفته اند و این مزیت می تواند قدرت بزرگی براي ایران ایجاد و زمینه انجام مبادلات ارزي و ریالی ایران با سایر کشور ها را فراهم نماید و قطعا
انشاالله به افزایش اشتغال، رونق تولید و شکوفایی اقتصاد و کم اثر شدن تحریم هاي ظالمانه منجر خواهد شد و می توانند کارآفرینی گسترده و

 
ارزآوري خوبی نیز براي کشور عزیزمان ایران به همراه داشته باشد. 

در ادامه مراسم حسین جرئتی مدیر رسانه و روابط عمومی شبکه زر افزود در حمایت از آینده سازان میهن عزیزمان ایران (کودکان و نوجوانان 1 تا
18 سال) کمپینی راه اندازي خواهد شد که از 16 مهرماه تا 23 مهر ماه به مناسبت هفته جهانی کودك در صورتی که والدین براي فرزندان خود
اقدام به خرید توکن هوشمند زر (SZAR) کنند از طرف مؤسسه اعتباري فناوري هوشمند شبکه زر، 1000 توکن زر نیز هدیه دریافت خواهند نمود

 
که در این رابطه اطلاعات تکمیلی را متعاقبا از طریق رسانه هاي رسمی اعلام خواهیم نمود. 

لازم به ذکر است اختصاص هدیه توکن زر و برگ کارت به مناسبت عید سعید غدیر خم به کلیه هموطنان عزیز ایرانی از روز پنجشنبه 7 مرداد ماه تا
14 مردادماه سال جاري با ثبت نام در سامانه شبکه زر ادامه خواهد داشت.



اقتصاد دیجیتال در خطر طرح صیانت

منبع: اتاق بازرگانی تهرانشماره خبر:  369  |  تاریخ: 1400/05/09

تصمیم مجلس در سطح کلان راه را براي سرمایه گذاري هاي خارجی، حتی با فرض برداشته شدن تحریم ها، ناهموار می سازد

جدا از اینکه طرح صیانت از حقوق کاربران مجلس چقدر باعث
محدود شدن دسترسی شهروندان به شبکه هاي اجتماعی ازجمله
اینستاگرام، تلگرام و توییتر خواهد شد، کارشناسان اکوسیستم وب
در ایران معتقدند این طرح می تواند اثرات مخربی بر سرمایه
گذاري روي اقتصاد دیجیتال داشته باشد و به شرکت هاي فعال در
این حوزه صدمات بسیاري وارد کند. کارشناسان می گویند تصمیم
مجلس ابهامی جدي پیش روي فین تک ها، استارت آپ ها،
خدمات مالی و پولی آنلاین و بانکداري دیجیتال ایجاد خواهد کرد.
به باور کارشناسان بیم آن می رود با محدودیت هاي احتمالی،
فناوري هاي نوین مالی و بانکی و نوآوري هاي صورت گرفته، با

اختلال شدید مواجه شود زیرا براساس الگو هاي بانکداري دیجیتال، سرمایه گذاري ها براساس فناوري یادگیري هوشمند و ماشینی صورت می گیرد
و به بانک ها و مؤسسات مالی اجازه می دهد از روي داده هاي مربوط به رفتار افراد و تراکنش هاي مالی آنها، نسبت به سنجش اعتبار آنها اقدام
کنند و حتی به آنها خدمات و تسهیلات بدهد. مطالعات انجام شده نشان می دهد که در سال هاي اخیر بسیاري از بانک ها، مؤسسات مالی و شرکت
هاي بیمه، با تکیه بر رفتار کاربران شبکه هاي اجتماعی و رصد آن ها، در حال ارتباط گرفتن و معرفی خدمات خود هستند و اساساً نبض بانکداري
دیجیتال در دنیا براساس تحلیل داده هاي رفتاري مشتریان بالفعل و بالقوه صورت می گیرد، اما اگر درنهایت مجلس به اعمال محدودیت بر دسترسی
به اینترنت و شبکه هاي اجتماعی رأي دهد، به طور قطع تحت تأثیر واقعیت هاي اقتصادي و نارضایتی اجتماعی ناچار به پرداخت هزینه هاي سنگین

 
تر براي ایجاد اشتغال مبتنی بر خدمات خواهد شد. 

همچنین تصمیم مجلس در سطح کلان راه را براي سرمایه گذاري هاي خارجی، حتی با فرض برداشته شدن تحریم ها، ناهموار می سازد. در اقتصاد
دنیا، سرمایه گذاران خارجی قبل از ورود به هر اقتصادي نخست به زیرساخت هاي ارتباطی آن، ازجمله کیفیت دسترسی شهروندان به اینترنت،
پهناي باند، اولویت ها و جهت گیري دولت ها در اجراي پروژه هاي مبتنی بر اقتصاد دیجیتال توجه دارند. در نتیجه تصور جذب سریع سرمایه
گذاران خارجی، تنها با اتکا به این گزاره که اندازه بازار ایران بزرگ است، تصوري باطل خواهد بود. نه فقط سرمایه گذاران و شرکت هاي خارجی،
بلکه داخلی ها هم براي اینکه بتوانند به بازارهاي جهانی دسترسی پیدا کنند باید از فناوري هاي دیجیتال که اطلاعات، محصولات و خدماتشان به
صورت آنلاین در اختیار مشتریان قرار می گیرد، استفاده کنند و در این شرایط مصوبه مجلس یعنی کاهش سرمایه گذاري داخلی و حتی فرار سرمایه

 
از کشور. 

علاوه بر این ها کسب و کارهاي آنلاین به خصوص کسب و کارهاي خردي که در سال هاي گذشته در شبکه هاي اجتماعی (اینستاگرام، واتس آپ
و...) شکل گرفته اند و فعالیت می کنند صدمه خواهند دید. بر پایه زیرساخت اقتصاد دیجیتال، افرادي که در بخش هاي سنتی اقتصاد کمتر امکان

رشد داشته اند، به چرخه کسب وکار و کارآفرینی وارد شده اند اما حالا آنان در معرض خطر از دست دادن سرمایه و شغل خود قرار دارند.



انعقاد تفاهم نامه بین دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی و بنیاد نیکوکاري شهیدان

محمدحسین و زینب اسدي لاري

منبع: وب داشماره خبر:  370  |  تاریخ: 1400/05/09

تفاهم نامه همکاري بین دانشگاه علوم پزشکی شهیدبهشتی و بنیاد نیکوکاري شهیدان محمد حسین و زینب اسدي لاري در زمینه برگزاري
بخش ویژه فناوري و نوآوري دانشجویی هفته پژوهش منعقد شد.

 
انعقاد تفاهم نامه بین دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی و بنیاد نیکوکاري شهیدان محمدحسین و زینب اسدي لاري 

تفاهم نامه همکاري بین دانشگاه علوم پزشکی شهیدبهشتی و بنیاد نیکوکاري شهیدان محمد حسین و زینب اسدي لاري در زمینه برگزاري بخش

 
ویژه فناوري و نوآوري دانشجویی هفته پژوهش منعقد شد. 

به گزارش وبدا به نقل از روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی
شهیدبهشتی، این تفاهم نامه همکاري در راستاي الگوسازي فناوري و
نوآوري در مقاطع تحصیلات تکمیلی و پاسداشت یاد و راه جوانان نخبه و
جهانی دکتر محمدحسین و زینب اسدي لاري، به امضاي دکتر افشین
زرقی معاون تحقیقات و فناوري دانشگاه و دکتر زهرا مجد رییس بنیاد

 
نیکوکاري رسید. 

تفاهم نامه مذکور با هدف ترغیب دانشجویان پزشکی و دانشجویان
دکتري تخصصی به فناوري و نوآوري و ایجاد رقابت سالم بین دانش

پژوهان براي اقدامات فناوري و نوآوري در حوزه علوم پزشکی به مدت 5 سال منعقد شد و براساس آن هرسال حداکثر دو تن از دانشجویان پزشکی و
دو تن از دانشجویان دکتري تخصصی یا محققان پسا دکترا که حائز معیارهاي فناوري و نوآوري شناخته شوند، انتخاب و در مراسم سالانه هفته

 
پژوهش مورد تقدیر قرار می گیرند. 

براساس مفاد این تفاهم نامه معیارهاي «بخش ویژه فناوري و نوآوري دانشجویی» توسط معاونت تحقیقات و فناوري دانشگاه تعیین و اطلاع رسانی
می شود. هیات داوران نیز متشکل از سه نفر از اساتید برجسته دانشگاه، یک نفر از اعضاي هیات امناي بنیاد و به ریاست معاونت تحقیقات و فناوري

 
دانشگاه است. همچنین تهیه جوایز، لوح تقدیر و تندیس جشنواره برعهده بنیاد است. 

این تفاهم نامه در چهار ماده روز سه شنبه پنجم مردادماه 1400 به مدت 5 سال توسط دکتر افشین زرقی معاون تحقیقات و فناوري دانشگاه و دکتر

 
زهرا مجد رییس هیات مدیره بنیاد نیکوکاري محمدحسین و زینب اسدي لاري به امضا رسید. 

به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی شهیدبهشتی، شهید دکتر محمد حسین اسدي لاري در 23 سالگی علاوه بر اینکه جز دانشجویان
بسیار معدود دانشگاه تورنتو در دوره MD-PhDبود، توانسته بود تحول گرایی و نوآوري خود را با ایجاد چندین نهاد و موسسه در زمینه هاي

 
گسترش روش هاي آموزشی خلاقانه، کارآفرینی و مشارکت مدنی جوانان و دانشجویان به ظهور برساند. 

اجراي این تفاهم نامه بین دانشگاه و بنیاد علاوه بر معرفی شخصیت و زنده نگهداشتن یاد و نام این دو شهید بزرگوار، می تواند باعث ایجاد انگیزه
بیشتر در دانشجویان جوان دانشگاه براي تلاش در حوزه فناوري و نوآوري باشد.



برداشت میلیاردي بانک مسکن از جیب مردم

منبع: شعار سالشماره خبر:  371  |  تاریخ: 1400/05/09

شعارسال: بزرگترین پروژه ساخت مسکن در کشور با عنوان مسکن مهر فراز و نشیب هاي گسترده اي را در سال هاي اخیر تجربه کرده
است. این پروژه که با هدف صاحب خانه کردن 4.2 میلیون خانوار فاقد واحد مسکونی کلید، خورد از اوایل دهه نود به طور رسمی شروع به

کار کرد و قرار بود تا انتهاي سال 95 شاهد تکمیل این پروژه ...

 
شعارسال: بزرگترین پروژه ساخت مسکن در کشور با عنوان مسکن مهر فراز و نشیب هاي گسترده اي را در سال هاي اخیر تجربه کرده است. 

این پروژه که با هدف صاحب خانه کردن 4.2 میلیون خانوار فاقد واحد مسکونی کلید، خورد از اوایل دهه نود به طور رسمی شروع به کار کرد و قرار

 
بود تا انتهاي سال 95 شاهد تکمیل این پروژه باشیم. 

با وجود اینکه پروژه مسکن مهر با پیشرفت 80 درصد به دولت یازدهم تحویل داده شد، اما در طول 8 سال گذشته همچنان وعده هاي تکمیل آن

 
ادامه دارد و حکایت واحد هاي مسکونی این پروژه باقی مانده است. 

یکی از چالش برانگیزترین اجزاي پروژه مسکن مهر مباحث مرتبط با تامین مالی این پروژه است که از محل خط اعتباري در نظر گرفته شده بانک
مرکزي تامین شد. بسیاري از مسئولان دولت یازدهم و دوازدهم، به دفعات تامین مالی این پروژه را سنگین و تورم زا خطاب کرده و آن را ریشه

 
افزایش قیمت هاي اوایل دهه 90 تلقی کردند. 

البته بخشی از بدنه کارشناس اقتصادي نیز شیوه تامین مالی پروژه مسکن مهر به واسطه افزایش قابل توجه رونق در صنایع مرتبط با ساختمان و
اشتغال ایجاد شده به عنوان ضربه گیر و لنگر تورمی بازه زمانی دهه 90 دانسته و معتقدند، افزایش نقدینگی به شرط تخلیه در تولید همانند پروژه

 
مسکن مهر به بزرگ شدن کیک اقتصاد و بهبود شرایط کمک می کند. 

 
 

 
بررسی سیر تاریخی خط اعتباري مسکن مهر 

تامین مالی پروژه ساخت 4.2 میلیون مسکن معادل حدود 20 درصد از واحد هاي مسکونی داراي سکنه کشور یک اتفاق نقطه اي و محدود در فضاي

 
اقتصادي کشور نیست، بلکه خط سیر طولانی مدت است که تحلیل درست پیرامون آن مستلزم آگاهی از این روند است. 

بر اساس اطلاعات وزارت راه و شهرسازي، خط اعتباري مسکن مهر در دولت دهم با مبلغ 45 هزار میلیارد تومان کار خود آغاز کرد. تا انتهاي دولت
دهم 39 هزار میلیارد تومان از 45 هزار میلیارد تومان در نظر گرفته شده، معادل 86 درصد از مبلغ مذکور در قالب تسهیلات ساخت مسکن به خانوار

 
هاي فاقد واحد مسکونی داده شد. 



 
پس از استقرار دولت یازدهم، مبلغ 10.5 هزار میلیارد تومان از محل اقساط بازگشتی به خط اعتباري 45 هزار میلیارد تومانی اضافه شد. 

با توجه به اینکه این مبلغ از محل اقساط بازگشتی تامین شد، لذا عنوان کردن این مسئله که خط اعتباري پروژه مسکن مهر 55.5 هزار میلیارد

 
تومان است، صحیح نبوده و میزان خط اعتباري همان مبلغ 45 هزار میلیار تومان است. 

با گذشت 8 سال از فعالیت دولت یازدهم و دوازدهم از 45 هزار میلیارد تومان خط اعتباري به اضافه 10.5 هزار میلیارد تومان اقساط بازگشتی،
تاکنون 54.5 هزار میلیارد تومن قرارداد تسهیلات با متقاضیان مسکن مهر منعقد شده و تا این لحظه 52.5 هزار میلیارد تومان از این تسهیلات به

 
خانوار هاي مذکور پرداخت شده است. 

 
انحراف 27.5 هزار میلیارد تومانی اقساط بازگشتی مسکن مهر 

نکته قابل توجه پیرامون تامین مالی پروژه مسکن مهر، اقساط بازگشتی 35 هزار میلیارد تومانی این پروژه است که بر اساس مصوبه هیئت وزیران در

 
دولت دهم قرار بود، بار دیگر در قالب تسهیلات ساخت مسکن به مردم پرداخت شود. 

توجه به آمار پرداخت تسهیلات توسط دولت یازدهم و دوازدهم، تاکنون تنها 7.5 هزار میلیارد تومان از اقساط بازگشتی مسکن مهر بار دیگر در قالب
تسهیلات ساخت به متقاضیان فاقد مسکن پرداخت شده و 27.5 هزار میلیارد تومان از اقساط بازگشتی پروژه مسکن مهر بر خلاف مصوبه هیئت

 
وزیران در محل هاي به غیر از تسهیلات ساخت واحد مسکونی توسط بانک عامل مسکن در دولت یازدهم و دوازدهم هزینه شده است. 

بر اساس اطلاعات موجود، دو مقصد پرداخت تسهیلات خرید مسکن در قالب صندوق پس انداز یکم و همچنین پرداخت تسهیلات بین بانکی به
عنوان مقصد هاي 27.5 هزار میلیارد تومان اقساط بازگشتی مسکن مهر معادل 80 درصد از کل اقساط بازگشتی این پروژه نام برده می شود، اما

 
بانک مسکن تاکنون اطلاعاتی پیرامون این مسئله منتشر نکرده است. 

 
 

 
فرصت خط اعتباري مسکن مهر توسط دولت تدبیر و امید به تهدید تبدیل شد 

در همین راستا کارشناسان اقتصادي اعتقاد دارند، خارج شدن اقساط بازگشتی مسکن مهر از مسیر تولید و تغییر جهت حرکت به سمت مقاصد غیر
تولیدي توسط دولت یازدهم و دوازدهم منجر به تورم زا شدن خط اعتباري این پروژه شده و متولیان مسکن دولت تدبیر و امید به دلیل تخطی از

 
مصوبه هیئت وزیران مسئول این موضوع هستند. 

فارغ از اینکه متولیان مسکن دولت تدبیر و امید فرصت خط اعتباري مسکن مهر براي ایجاد اشتغال و رونق اقتصادي را به شرایط تورمی و افزایش
قیمت ها تبدیل کردند، بررسی برخی گزارشات تاریخی از تصمیمات پیرامون این خط اعتباري از سوء مدیریت هاي دیگري در این حوزه پرده برداري

 
می کند. 



 
بدهی ساختگی 16 هزار میلیاردي بانک مسکن روي دست دولت 

براي مثال، یکی از تعجب برانگیزترین سوء مدیریت ها پیرامون خط اعتباري مسکن مهر در مرداد ماه سال 96 و در حد فاصل تغییر دولت یازدهم و

 
دوزادهم رخ داد. 

در همین ارتباط، به استناد قرارداد منعقد شده بین بانک مرکزي و بانک عامل مسکن، سود تسهیلات ساخت مسکن مهر از محل خط اعتباري و

 
اقساط بازگشتی معادل 5.23 درصد تعیین شد. از این نرخ سود 2 درصد براي بانک مسکن و 3.23 درصد براي بانک مرکزي در نظر گرفته شده بود. 

با وجود نرخ سود مصوب قرارداد، بانک عامل مسکن در ترازنامه منتهی به تابستان سال 96، در اقدام غیر قانونی و بر خلاف قرارداد با بانک مرکزي،

 
سود این تسهیلات را معادل 12 درصد تعیین کرد و با مد نظر قراردادن همین نرخ 12 درصدي در اسناد خود سود افشا کرد. 

به استناد اطلاعات بدست آمده، ما به تفاوت نرخ سود 5.23 درصد و نرخ سود 12 درصد در ترازنامه بانک مسکن مبلغی نزدیک به 16 هزار میلیارد

 
تومان برآورد می شود که برخلاف قانون در ترازنامه بانک مسکن تحت عنوان سود افشا شده بود. 

با وجود برگزاري جلسات چالشی میان، بانک مسکن، بانک مرکزي و دو وزارت خانه دولت در نهایت سود 16 هزار میلیارد تومانی ساختگی و بر

 
خلاف قرارداد بانک مسکن مورد تایید بانک مرکزي قرار گرفت و این مبلغ در قالب بدهی به بانک مسکن به دولت و جیب همه مردم تحمیل شد. 

به طور کلی خط اعتباري درنظر گرفته شده در دولت دهم زمینه بزرگ شدن کیک اقتصاد کشور و حرکت لوکوتیو اقتصادي به نام مسکن را مهیا
کرد، اما اقدام و سوءمدیریت ها اتفاق افتاده در دولت تدبیر و امید سبب شد تا این فرصت به تهدید تبدیل شده و تسهیلاتی که می توانست زمینه

 
خانه دار شدن مردم را مهیا کند به بخش غیر مولد اقتصاد و در نهایت ایجاد تورم تبدیل شد. 
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ایران یکی از عمده ترین واردکنندگان آفت کش

منبع: بهار نیوزشماره خبر:  372  |  تاریخ: 1400/05/09

گروه اقتصادي: معاون کنترل آفات سازمان حفظ نباتات با اشاره به
اینکه متاسفانه کشور به یکی از عمده ترین واردکنندگان آفت کش
ها تبدیل شده است، گفت: قطع این وابستگی مستلزم توجه به
صنایع تولید نهاده هاي کنترل غیرشیمیایی در داخل کشور
است.مسعود لطیفیان با بیان اینکه صنایع تولید نهاده هاي کنترل
غیرشیمیایی شامل انواع آفت کش هاي زیستی گیاه پایه و
میکروبی که یکی از مهمترین صنایع در کاهش وابستگی کشاورزي
کشور به تامین نهاده هاي گیاهپزشکی از خارج کشور بوده و نقش

مهمی در اشتغالزایی و رشد اقتصادي دارد، گفت: توجه به این صنعت مهم در حالی است که یکی از صنایع پیشرو و پرطرفدار در کشاورزي جهان

 
است و توجه بسیاري از کشور ها را به خود جلب کرده است. 

وي ادامه داد: در ایران و در دهه 60 فعالیت این صنایع در کشور آغاز شد. از همان ابتدا کیفیت تولیدات ایرانی باعث شد نهاده هاي کنترل
غیرشیمیایی تولید داخل به تدریج جاي خود را در بازار هاي داخلی کشور باز کند. اما این محبوبیت و پتانسیل بالاي این صنایع امروزه بخش بسیار
اندکی از سهم نهاده هاي مدیریت کنترل آفات را به خود اختصاص داده است و این صنایع نتوانسته اند جایگاه واقعی خود را در صنایع تولید نهاده

 
هاي کشاورزي داخلی پیدا کنند. 

معاون کنترل آفات سازمان حفظ نباتات اضافه کرد: امروز ایران می تواند از مزیت و پتانسیل بالاي داخلی این گروه از صنایع خود در توسعه و رشد

 
اقتصادي کشاورزي کشور استفاده کند و مانع آن شود که جاي تولیدات داخلی را کالا هاي چینی و هندي بگیرند. 

وي با اشاره به اینکه متأسفانه کشورمان امروز به یکی از عمده ترین واردکنندگان آفت کش ها تبدیل شده است، گفت: براي قطع این وابستگی یکی
از بهترین راهکار ها توجه به صنایع تولید نهاده هاي کنترل غیرشیمیایی در داخل کشور است. صنایع تولیدات نهاده هاي کنترل غیرشیمیایی اعم از
آفت کش هاي میکروبی و گیاه پایه ایران به لحاظ کیفیت، قابلیت رقابت پذیري با دیگر کشور هاي تولیدکننده را دارد، زیرا به لحاظ تنوع و
زیرساخت هاي علمی و فنی جزو کشور هاي برتر به شمار می رویم. اما مشکلاتی از جمله هزینه هاي بالاي تأمین زیرساخت هاي اولیه، بالا بودن
سود تجارت آفت کش هاي شیمیایی، قوانین و مقررات دست و پاگیر و واردات بی رویه آفت کش هاي شیمیایی باعث شده فرصت رقابت برابر را در

 
بازار این نوع نهاده ها در داخل کشور از دست بدهیم. 

لطیفیان در ادامه گفت: به اعتقاد صنعتگران حوزه آفت کش هاي غیرشیمیایی امروز این صنعت می تواند بخش عمده اي از نیاز کشور را به آفت
کش هاي مورد نیاز براي کنترل آفات و بیماري هاي گیاهی تامین کند و نقش بزرگی در تامین امنیت غذایی جامعه به خصوص به لحاظ کیفیت
تولیدات گیاهی بازي کند. دولت باید براي حفظ این اشتغال و رفع مشکلات این بخش برنامه ریزي بلند مدت داشته باشد. علاوه بر این یکی از

 
مشکلات این صنایع در کشور وضعیت نامناسب سرمایه گذاري و ارتقاي کیفیت تولید است. 

وي با بیان اینکه در سال جاري که به نام «تولید؛ پشتیبانی ها، مانع زدایی ها» نام گذاري شده، سازمان حفظ نباتات درصدد است به بررسی جدي
وضعیت صنایع تولید نهاده هاي آفت کش کشور و کمک به رفع مشکلات آن ها بپردازد، تصریح کرد: از مهمترین مشکلات و موانع توسعه این صنایع



در کشور می توان بالا بودن هزینه هاي تولید و قیمت تمام شده نسبت به کشور هاي دیگر، عدم توسعه و نوسازي صنایع تولیدي و خدمات توزیع و
بازار یابی داخلی و خارجی، نبود حمایت هاي لازم از نام و نشان تجاري ملی و در نتیجه کمبود تعداد نام و نشان تجاري قوي داخلی، محدودیت هاي

 
فرهنگی و اجتماعی در معرفی محصولات و ایجاد محتواي ترویجی مبتنی بر تقاضاي نظام هاي بهره وري تولیدات گیاهی اشاره کرد. 

این مقام مسئول در سازمان حفظ نباتات اضافه کرد: مهمترین تهدید هاي شناسایی شده در این صنعت خلأ هدف گذاري و چشم انداز در سطح
شرکت هاي تولیدکننده براي ایجاد تنوع لازم در سبد نیاز هاي کشور و صادرات، فرهنگ استفاده از آفت کش هاي شیمیایی به عنوان تنها روش
موفق و سریع، استفاده از روش هاي قدیمی و ناکارآمد در تولید آفت کش هاي غیرشیمیایی، بروز نبودن زیست فناوري فناوري تولید برخی آفت
کش هاي غیرشیمیایی، عدم نگاه زنجیره اي دولت و ذي نفعان به کل صنایع تولید آفت کش ها، ایجاد محدودیت هاي زیاد براي ثبت برند ها و
تولیدات داخلی آفت کش هاي غیرشیمیایی، عدم برنامه ریزي صحیح در حوزه صادرات آفت کش هاي غیرشیمیایی مازاد نیاز داخلی وعدم برنامه

 
ریزي صحیح در حوزه صادرات آفت کش هاي غیرشیمیایی مازاد نیاز داخلی است. 

معاون کنترل آفات سازمان حفظ نباتات در پایان با بیان اینکه صنایع و شرکت هاي تولید آفت کش هاي غیرشیمیایی به صورت کلان نیازمند
بکارگیري سیاست هاي حمایتی در روند توسعه خود هستند، گفت: اصلاح قوانین مرتبط با کار و تامین اجتماعی مبتنی صنایع حمایت کننده از
محیط زیست و سلامت انسان در جهت اشتغال بیشتر، توسعه آموزش هاي تخصصی تولید، بهره وري و کیفیت در تولید آفت کش هاي غیرشیمیایی،
جذب سرمایه گذاري ها و مشارکت کننده هاي خارجی در تولید داخل کشور، رسمیت بخشی به تولید شرکت ها جهت توسعه برند هاي داخلی
مطابق دستورالعمل هاي موجود در سازمان حفظ نباتات کشور، تسهیل در واگذاري پروانه بهره برداري به شرکت هاي دانش بنیان، تسهیل در به
رسمیت شناخته شدن صنایع تولید آفت کش هاي غیرشیمیایی به عنوان صنعت سبز و صدور پروانه بهره برداري براي کارگاه هاي بیش از 50 نفر
در شهر هاي بزرگ بدون در نظر گرفتن شعاع 120 کیلومتري، ایجاد مشوق هاي لازم جهت شفافیت تولیدکنندگان و کاهش تولیدات غیرقانونی و
استقرار تدریجی اخذ شناسه کالا با توجه به آیین نامه هاي اجرایی ماده 13 قانون مبارزه با قاچاق کالا و ارز براي آفت کش هاي غیرشیمیایی

بایستی مد نظر قرار گیرد.



سیگنال هاي جدید براي خریداران طلا

منبع: بهار نیوزشماره خبر:  373  |  تاریخ: 1400/05/09

گروه اقتصادي: درست مثل هفته اول تیر ماه، سکه پربازده ترین
بازار هفته اول مرداد هم شد. خریداران سکه امامی که در روزهاي
پایاین تیرماه می توانستند هر سکه را به نرخ 10 میلیون و 596
هزار تومان بخرند، حالا تا پایان روز هفتم مردادماه باید 562 هزار
تومان بیشتر هزینه کنند. قیمت سکه در هفته اي که گذشت با
رشد 5٫3 درصدي نسبت به هفته قبل به نرخ 11 میلیون و 158

 
هزار تومان رسید. 

قیمت طلا 18 عیار نیز در این هفته بیش از 41 هزار تومان افزایش یافت. براساس داده هاي اقتباس شده از شبکه اطلاع رسانی طلا، سکه و ارز هر
گرم از این فلز ارزشمند در هفته گذشته یک میلیون و 56هزار تومان قیمت داشت که با رشد 3٫9درصدي در این هفته به نرخ یک میلیون و 95

 
هزار و 700 تومان رسید. 

به نظر می رسد صعودي بودن قیمت دلار در بازار داخلی و قیمت طلا در بازار جهانی روند قیمت طلا در بازار داخل را کمی متفاوت از چند وقت

 
اخیر کرده است. اما این صعود قیمت طلا ممکن است تا کی ادامه داشته باشد؟ 

ابتدا درباره بازار جهانی طلا بررسی ها چه نشان می دهد؟ قیمت جهانی طلا در معاملات هفته جاري که با نوسانات زیادي در حفظ کانال 1800

 
دلاري مواجه شد، طی چند رفت و برگشت توانست به سقف قیمتی دو هفته اي خود برسد. 

طبق گزارش دنیاي اقتصاد، اونس طلا روز پنج شنبه پس از این اظهارات رئیس بانک مرکزي آمریکا که اعلام کرد بازار اشتغال آمریکا همچنان به
پشتیبانی نیاز دارد و هنوز فاصله زیادي تا افزایش نرخ هاي بهره وجود دارد، 8/ 1درصد صعود کرد. سخنان رئیس فدرال رزرو نگرانی هایی در مورد
تورم به وجود آورد و شاخص دلار را تحت فشار قرار داد به شکلی که دلار به پایین ترین سطح 2 هفته اي خود رسید و باعث شد تقاضا براي خرید
طلا بالا برود. هر چند قیمت طلا در معاملات روز جمعه تغییر چندانی نداشت و در (ساعت 20) به 1822 دلار رسید اما در مسیر ثبت بزرگ ترین

 
رشد هفتگی در بیش از دو ماه اخیر قرار گرفت. 

درباره بازار داخلی دلار چطور؟ خبرهاي خوشی از وین به گوش نمی رسد و سطح تنش ایران و امریکا بالا گرفته است. همین موضوع امیدها به
احیاي برجام را کمرنگ کرده و به نظر می رسد که بازار ارز هم از این موضوع متاثر شده و می شود.با این روند به نظر می رسد سیگنال هاي تحریک

 
کننده قیمت طلا کمرنگ نشده اند. اما یک علت دیگر احتمالا بر بازار طلا تاثیر بگذارد. 

دبیر اتحادیه طلا عقیده دارد با توجه به نزدیکی به ماه محرم، تجربه سال هاي گذشته نشان داده است که تقاضا در بازار کم می شود و میزان خرید
در بازار طلا و سکه کاهش پیدا می کند؛ همین مساله می تواند یکی از دلایل کاهش قیمت طلا و سکه در هفته آینده باشد.نادر بذرافشان به تجارت
نیوز توضیح داده است: به طور کلی با توجه به نزدیک شدن ماه محرم و نوسانات قیمت در هفته گذشته، اگر اتفاق سیاسی خاصی رخ ندهد و انس

جهانی و قیمت دلار نوسانات زیادي را نداشته باشند، احتمال کاهش قیمت ها در بازار طلا و سکه وجود دارد.



2565 طرح صنعتی در استان قزوین در حال اجراست

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  374  |  تاریخ: 1400/05/09

معاون سرمایه گذاري سازمان صمت استان قزوین گفت: با اجراي 2565 طرح صنعتی در استان قزوین، براي 114 هزار نفر شغل ایجاد
خواهد شد.

 
 

معاون سرمایه گذاري سازمان صمت استان قزوین: 2565 طرح صنعتی در استان قزوین در حال اجراست معاون سرمایه گذاري سازمان صمت استان

 
قزوین گفت: با اجراي 2565 طرح صنعتی در استان قزوین، براي 114 هزار نفر شغل ایجاد خواهد شد. 

به گزارش خبرگزاري برنا از قزوین؛ کامران لشگري در این باره اظهارداشت: با بستر سازي مناسب انجام شده و اجراي 2565 طرح صنعتی در استان

 
زمینه اشتغال 114 هزار نفر در استان مهیا می شود. 

وي یادآورشد: هم اکنون سه هزار و 482 واحد تولیدي در سطح استان فعالیت می کنند که در این واحدها براي 152 هزار نفر فرصت اشتغال فراهم

 
شده است. 

معاون سرمایه گذاري سازمان صنعت ، معدن و تجارت استان قزوین با اشاره به میانگین رشد صدور جواز تاسیس واحدهاي صنعتی در استان گفت:
براساس گزارش عملکرد وزارت صمت، میانگین رشد صدور جواز تاسیس در کشور از ابتداي سال جاري تاکنون از نظر تعداد 27.5 درصد، از نظر

 
سرمایه گذاري 103 درصد و از نظر پیش بینی اشتغال 51 درصد بوده است. 

 
 



وي یادآورشد: این میزان در استان قزوین از نظر تعداد 64.8 درصد، از نظر سرمایه گذاري 281.2 درصد و از لحاظ اشتغال حدود 46 درصد گزارش

 
شده است. 

لشکري در ادامه با اشاره به میزان صدور پروانه بهره برداري یادآورشد: میزان رشد صدور پروانه بهره برداري در کشور 164 درصد و در استان قزوین

 
359 درصد بوده است. 

 
وبگردي 

 
کامران لشکري 

 
لینک کوتاه : کپی شد 

 
با دوستان خود به اشتراك بگذارید: 

 
دیدگاه تان را بنویسید نام شما رایانامه 

 
دیدگاه خود را اینجا بنویسید: ارسال دیدگاه 

 
ویژه برنا 1400/05/09 06:50 واکنش محسن هاشمی به انتقادها نسبت به عدم دعوت در صحن علنی براي پاسخ به گزارش تحقیق و تفحص 

 
1 1400/05/09 06:34 لوکس نشینی معضلی وخیم تر از سرطان/ چشم و هم چشمی عارضه اصلی لوکس نشینی 

2 1400/05/09 06:25 شوراي نگهبان هر طرحی که آزادي مشروطت مردم را محدود کند مانع تصویب آن می شود/ در طرح صیانت از فضاي

 
مجازي اختیارات وزارت ارتباطات محدود می شود 

3 1400/05/09 06:09 دولت سیزدهم رده سنی کابینه دولت خود را از میان جوانان انتخاب کند/ «جوان گرایی» باید از شعار به عمل تبدیل شود/

 
جوانان توانایی حضور در سطح بالاي مدیریتی را دارند 

4 1400/05/09 06:05 ایرادات معاونت حقوقی به طرح صیانت از فضاي مجازي و 110 طرح دیگر به مجلس ارجاع می شود/ پیگیري اصلی به دوش

 
دولت بعد است/ در طی یک هفته باقی مانده مکاتباتی با مجلس خواهیم داشت 

 
5 1400/05/09 06:00 کیفیت خودروي محیط بانان با قاچاقچیان قابل مقایسه نیست 

6 1400/05/09 05:12 «لایحه حفظ کرامت و حمایت از زنان در برابر خشونت» به کمیته آسیب هاي اجتماعی رفت/تغییرات عمده اي در شاکله

 
این لایحه ایجاد نخواهد شد 

 
7 1400/05/09 00:10 دوومیدانی کاران عملکرد قابل دفاعی نداشتند/ تفتیان همین که رکورد آخر خود را تکرار کند، کار بزرگی کرده است 

 
8 1400/05/08 23:12 سلام پرسپولیس به گلات قهرمانی/ ارتش سرخ جاودانه شد 

 
9 1400/05/08 22:25 اعلام صریح و شفاف دستورالعملها در آستانه ماه محرم/ خدمات درمانی بستري به حد اشباع نزدیک شده است 

 
10 1400/05/08 21:50 آتش سوزي مقابل دانشگاه آزاد اسلامی/ 9 نفر نجات پیدا کردند 

11 1400/05/08 12:32 طرح صیانت از حقوق کاربران فضاي مجازي با نظرات در فضاي مجازي ارتباطی ندارد و قصه چیز دیگري است/ این طرح

 
فعلا اجرا نمی شود تا به کیفیت اپلیکشن هاي خارجی برسیم/ طرح مربوط به مجلس گذشته است 

12



40 هزار تن انجیر در پلدختر برداشت می شود

منبع: تابناكشماره خبر:  375  |  تاریخ: 1400/05/09

 
40 هزار تن انجیر در پلدختر برداشت می شود 

 
مدیر جهاد کشاورزي پلدختر گفت: 40 هزار تن محصول امسال از سطح یکهزار و 800 هکتار باغ انجیر این شهرستان برداشت می شود. 

به گزارش تابناك لرستان، رضا عسکري روز شنبه به رسانه ها اعلام کرد:
سطح باغات انجیر شهرستان پلدختر 2هزار و 300 هکتار می باشد که

 
یکهزار و 800 هکتار آن بارور و مثمر است. 

وي گفت: انجیرستان هاي پلدختر زمینه اشتغال مستقیم چهار هزار و
600 و اشتغال فصلی 10 هزار نفر را فراهم کرده اند و کار برداشت

 
محصول از بزرگترین قطب انجیر سیاه کشور تا پایان مهرماه ادامه دارد. 

سالانه بیش از 300 هزار تن میوه از سطح حدود 52 هزار هکتار باغات
لرستان تولید می شود و شهرستان بروجرد با 14 هزار هکتار بیشترین

سطح زیر کشت محصولات باغی را در لرستان دارد.



محصولات صنعتی

رشد ظرفیت تولید محصولات صنعتی و معدنی در 8 سال گذشته

منبع: خبرگزاري صنایعشماره خبر:  376  |  تاریخ: 1400/05/09

مطابق آمارهاي معاونت طرح و برنامه وزارت صنعت، معدن و تجارت، در هشت سال گذشته شاهد رشد ظرفیت تولید محصولات منتخب
صنعتی و معدنی بودیم که نقش به سزایی در توسعه صنعتی و معدنی کشور داشتند.

 
بر اساس آمار: 

 
رشد ظرفیت تولید محصولات صنعتی و معدنی در 8 سال گذشته 

مطابق آمارهاي معاونت طرح و برنامه وزارت صنعت، معدن و تجارت، در هشت سال گذشته شاهد رشد ظرفیت تولید محصولات منتخب صنعتی و

 
معدنی بودیم که نقش به سزایی در توسعه صنعتی و معدنی کشور داشتند. 

مطابق آمارهاي معاونت طرح و برنامه وزارت صنعت، معدن و تجارت، در هشت سال گذشته شاهد رشد ظرفیت تولید محصولات منتخب صنعتی و

 
معدنی بودیم که نقش به سزایی در توسعه صنعتی و معدنی کشور داشتند. 

 
  

 
رشد ظرفیت تولید محصولات منتخب صنعتی و معدنی   

به گزارش صنایع، نگاهی به ظرفیت سازي انجام شده در هشت سال فعالیت دولت هاي یازدهم و دوازدهم حاکی از ظرفیت 39.9 میلیون تنی تولید
فولاد خام (رشد 77.3 درصدي نسبت به سال 92)، 56.5 میلیون تنی تولید محصولات فولادي (رشد 83.4 درصدي)، 627 هزار تنی شمش
آلومینیوم (رشد 37.2 درصدي)، چهار میلیون و پنج هزار تنی کنسانتره زغال سنگ (رشد 65.2 درصدي)، 512 هزار تنی مس کاتد (رشد 96.9

 
درصدي) و 88 میلیون تنی سیمان (رشد 13.7 درصدي) دارد. 

این ظرفیت در تولید خودروي سواري با رشد 42.1 درصدي به 2 میلیون و 699 هزار دستگاه، تولید لاستیک خودرو با رشد 53.8 درصدي به 489.5
هزار تن، تولیدات پتروشیمی با رشد 46.6 درصدي به 85 میلیون تن، روغن نباتی با رشد 20.4 درصدي به چهار میلیون و 364 هزار تن، دارو با رشد

 
42.6 درصدي به 67 میلیارد عدد و پودر شوینده با رشد 42.6 درصدي به 2 میلیون تن رسید. 

 
  

 در مدت هشت ساله یاد شده صادرات وزنی فولاد خام با ثبت رشد چشمگیر سه هزار و 396 درصدي، از 186.3 هزار تن در سال 92 به 6 میلیون و

 
513 هزار و 600 تن در پایان سال 99 رسید. 

همچنین ارزش دلاري این صادرات نیز با ثبت رشد 2 هزار و 88 درصدي، از 121 میلیون دلار در ابتداي دولت یازدهم به 2 میلیارد و 747 میلیون و

 
600 هزار دلار در پایان سال 99 رسید. 

 
  

 
  



 
اخبار مهم صنایع: 

 
رشد 47 درصدي تجارت خارجی ایران در 4 ماه نخست سال 1400 

 
مخالفت وزیر ارتباطات با طرح صیانت از حقوق کاربران در فضاي مجازي 

 
دستگاه قضا به پرونده دلالان بزرگ سیمان ورود کند 

 
  

 
  

 
یخچال و فریزر،در صدر رشد تولید   

در مقایسه سال ابتدایی و سال ماقبل پایانی دولت، بیشترین رشد تولید در بین محصولات منتخب صنعتی و معدنی به یخچال و فریزر با 110 درصد

 
رسید. 

پس از آن فولاد خام با 81 درصد، کاتد مس با 54 درصد، محصولات فولادي با 52 درصد، شمش آلومینیوم با 51 درصد، کاشی و سرامیک با 49
درصد، ماشین لباس شویی با 48 درصد، داروي انسانی با 46 درصد، انواع خودروي سواري با 45 درصد، محصولات پتروشیمی با 42 درصد و

 
لاستیک خودرو با 28 درصد، در رتبه هاي بعدي بیشترین رشد تولید در سال 99 در هم سنجی با سال 92 قرار گرفتند. 

 
  

 
رشد صدور مجوهاي صنعتی   

به گزارش صنایع، سال گذشته (1399) در مقایسه با سال 1392 تعداد جواز تاسیس صنعتی صادره رشد 118 درصدي، سرمایه گذاري در آنها رشد

 
416 درصدي و میزان اشتغال زایی آنها افزایش 91 درصدي داشته است. 

در مقایسه، پروانه هاي بهره برداي صنعتی در سال 99 نسبت به سال 92 از نظر تعداد با رشد 68 درصدي، از نظر سرمایه گذاري با رشد یک هزار و

 
342 درصدي و از نظر اشتغال با رشد 79 درصدي همراه بوده است. 

 
  

 
  

انتهاي پیام///



برداشت 16 هزار میلیارد تومانی بانک مسکن از جیب مردم/ 80 درصد اقساط بازگشتی

مسکن مهر کجاست؟

منبع: خبر فوريشماره خبر:  377  |  تاریخ: 1400/05/09

پس از استقرار دولت یازدهم، مبلغ 10.5 هزار میلیارد تومان از محل اقساط بازگشتی به خط اعتباري 45 هزار میلیارد تومانی اضافه شد.

 پس از استقرار دولت یازدهم، مبلغ 10.5 هزار میلیارد تومان از

 
محل اقساط بازگشتی به خط اعتباري 45 هزار میلیارد تومانی اضافه شد. 

بر اساس اطلاعات وزارت راه و شهرسازي، خط اعتباري مسکن مهر در دولت دهم با مبلغ 45 هزار میلیارد تومان کار خود آغاز کرد. تا انتهاي دولت
دهم 39 هزار میلیارد تومان از 45 هزار میلیارد تومان در نظر گرفته شده، معادل 86 درصد از مبلغ مذکور در قالب تسهیلات ساخت مسکن به

 
خانوارهاي فاقد واحد مسکونی داده شد. 

 
بزرگترین پروژه ساخت مسکن در کشور با عنوان مسکن مهر فراز و نشیب هاي گسترده اي را در سال هاي اخیر تجربه کرده است. 

این پروژه که با هدف صاحب خانه کردن 4.2 میلیون خانوار فاقد واحد مسکونی کلید، خورد از اوایل دهه نود به طور رسمی شروع به کار کرد و قرار

 
بود تا انتهاي سال 95 شاهد تکمیل این پروژه باشیم. 

با وجود اینکه پروژه مسکن مهر با پیشرفت 80 درصد به دولت یازدهم تحویل داده شد، اما در طول 8 سال گذشته همچنان وعده هاي تکمیل آن

 
ادامه دارد و حکایت واحدهاي مسکونی این پروژه باقی مانده است. 

یکی از چالش برانگیزترین اجزاي پروژه مسکن مهر مباحث مرتبط با تامین مالی این پروژه است که از محل خط اعتباري در نظر گرفته شده بانک
مرکزي تامین شد. بسیاري از مسئولان دولت یازدهم و دوازدهم، به دفعات تامین مالی این پروژه را سنگین و تورم زا خطاب کرده و آن را ریشه

 
افزایش قیمت هاي اوایل دهه 90 تلقی کردند. 

البته بخشی از بدنه کارشناس اقتصادي نیز شیوه تامین مالی پروژه مسکن مهر به واسطه افزایش قابل توجه رونق در صنایع مرتبط با ساختمان و
اشتغال ایجاد شده به عنوان ضربه گیر و لنگر تورمی بازه زمانی دهه 90 دانسته و معتقدند، افزایش نقدینگی به شرط تخلیه در تولید همانند پروژه

 
مسکن مهر به بزرگ شدن کیک اقتصاد و بهبود شرایط کمک می کند. 



 
 

 
بررسی سیر تاریخی خط اعتباري مسکن مهر 

تامین مالی پروژه ساخت 4.2 میلیون مسکن معادل حدود 20 درصد از واحدهاي مسکونی داراي سکنه کشور یک اتفاق نقطه اي و محدود در فضاي

 
اقتصادي کشور نیست، بلکه خط سیر طولانی مدت است که تحلیل درست پیرامون آن مستلزم آگاهی از این روند است. 

بر اساس اطلاعات وزارت راه و شهرسازي، خط اعتباري مسکن مهر در دولت دهم با مبلغ 45 هزار میلیارد تومان کار خود آغاز کرد. تا انتهاي دولت
دهم 39 هزار میلیارد تومان از 45 هزار میلیارد تومان در نظر گرفته شده، معادل 86 درصد از مبلغ مذکور در قالب تسهیلات ساخت مسکن به

 
خانوارهاي فاقد واحد مسکونی داده شد. 

 
پس از استقرار دولت یازدهم، مبلغ 10.5 هزار میلیارد تومان از محل اقساط بازگشتی به خط اعتباري 45 هزار میلیارد تومانی اضافه شد. 

با توجه به اینکه این مبلغ از محل اقساط بازگشتی تامین شد، لذا عنوان کردن این مسئله که خط اعتباري پروژه مسکن مهر 55.5 هزار میلیارد

 
تومان است، صحیح نبوده و میزان خط اعتباري همان مبلغ 45 هزار میلیار تومان است. 

با گذشت 8 سال از فعالیت دولت یازدهم و دوازدهم از 45 هزار میلیارد تومان خط اعتباري به اضافه 10.5 هزار میلیارد تومان اقساط بازگشتی،
تاکنون 54.5 هزار میلیارد تومن قرارداد تسهیلات با متقاضیان مسکن مهر منعقد شده و تا این لحظه 52.5 هزار میلیارد تومان از این تسهیلات به

 
خانوارهاي مذکور پرداخت شده است. 

 
انحراف 27.5 هزار میلیارد تومانی اقساط بازگشتی مسکن مهر 

نکته قابل توجه پیرامون تامین مالی پروژه مسکن مهر، اقساط بازگشتی 35 هزار میلیارد تومانی این پروژه است که بر اساس مصوبه هیئت وزیران در

 
دولت دهم قرار بود، بار دیگر در قالب تسهیلات ساخت مسکن به مردم پرداخت شود. 

توجه به آمار پرداخت تسهیلات توسط دولت یازدهم و دوازدهم، تاکنون تنها 7.5 هزار میلیارد تومان از اقساط بازگشتی مسکن مهر بار دیگر در قالب
تسهیلات ساخت به متقاضیان فاقد مسکن پرداخت شده و 27.5 هزار میلیارد تومان از اقساط بازگشتی پروژه مسکن مهر بر خلاف مصوبه هیئت

 
وزیران در محل هاي به غیر از تسهیلات ساخت واحد مسکونی توسط بانک عامل مسکن در دولت یازدهم و دوازدهم هزینه شده است. 

بر اساس اطلاعات موجود، دو مقصد پرداخت تسهیلات خرید مسکن در قالب صندوق پس انداز یکم و همچنین پرداخت تسهیلات بین بانکی به
عنوان مقصدهاي 27.5 هزار میلیارد تومان اقساط بازگشتی مسکن مهر معادل 80 درصد از کل اقساط بازگشتی این پروژه نام برده می شود، اما بانک

 
مسکن تاکنون اطلاعاتی پیرامون این مسئله منتشر نکرده است. 



 
 

 
فرصت خط اعتباري مسکن مهر توسط دولت تدبیر و امید به تهدید تبدیل شد 

در همین راستا کارشناسان اقتصادي اعتقاد دارند، خارج شدن اقساط بازگشتی مسکن مهر از مسیر تولید و تغییر جهت حرکت به سمت مقاصد غیر
تولیدي توسط دولت یازدهم و دوازدهم منجر به تورم زا شدن خط اعتباري این پروژه شده و متولیان مسکن دولت تدبیر و امید به دلیل تخطی از

 
مصوبه هیئت وزیران مسئول این موضوع هستند. 

به گزارش فارس، فارغ از اینکه متولیان مسکن دولت تدبیر و امید فرصت خط اعتباري مسکن مهر براي ایجاد اشتغال و رونق اقتصادي را به شرایط
تورمی و افزایش قیمت ها تبدیل کردند، بررسی برخی گزارشات تاریخی از تصمیمات پیرامون این خط اعتباري از سوء مدیریت هاي دیگري در این

 
حوزه پرده برداري می کند. 

 
بدهی ساختگی 16 هزار میلیاردي بانک مسکن روي دست دولت 

براي مثال، یکی از تعجب برانگیزترین سوء مدیریت ها پیرامون خط اعتباري مسکن مهر در مرداد ماه سال 96 و در حد فاصل تغییر دولت یازدهم و

 
دوزادهم رخ داد. 

در همین ارتباط، به استناد قرارداد منعقد شده بین بانک مرکزي و بانک عامل مسکن، سود تسهیلات ساخت مسکن مهر از محل خط اعتباري و

 
اقساط بازگشتی معادل 5.23 درصد تعیین شد. از این نرخ سود 2 درصد براي بانک مسکن و 3.23 درصد براي بانک مرکزي در نظر گرفته شده بود. 

با وجود نرخ سود مصوب قرارداد، بانک عامل مسکن در ترازنامه منتهی به تابستان سال 96، در اقدام غیر قانونی و بر خلاف قرارداد با بانک مرکزي،

 
سود این تسهیلات را معادل 12 درصد تعیین کرد و با مد نظر قراردادن همین نرخ 12 درصدي در اسناد خود سود افشا کرد. 

به استناد اطلاعات بدست آمده، ما به تفاوت نرخ سود 5.23 درصد و نرخ سود 12 درصد در ترازنامه بانک مسکن مبلغی نزدیک به 16 هزار میلیارد

 
تومان برآورد می شود که برخلاف قانون در ترازنامه بانک مسکن تحت عنوان سود افشا شده بود. 

با وجود برگزاري جلسات چالشی میان، بانک مسکن، بانک مرکزي و دو وزارت خانه دولت در نهایت سود 16 هزار میلیارد تومانی ساختگی و بر
خلاف قرارداد بانک مسکن با بانک مرکزي مورد تایید کمیسیون اقتصادي دولت قرار گرفت و این مبلغ در قالب بدهی دولت به بانک مسکن به دولت

 
و جیب همه مردم تحمیل شد. 

به طور کلی خط اعتباري درنظر گرفته شده در دولت دهم زمینه بزرگ شدن کیک اقتصاد کشور و حرکت لوکوتیو اقتصادي به نام مسکن را مهیا
کرد اما اقدام و سوءمدیریت ها اتفاق افتاده در دولت تدبیر و امید سبب شد تا این فرصت به تهدید تبدیل شده و تسهیلاتی که می توانست زمینه

خانه دار شدن مردم را مهیا کند به بخش غیر مولد اقتصاد و در نهایت ایجاد تورم تبدیل شد.



روزهاي خوب براي بیت کوین

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  378  |  تاریخ: 1400/05/09

فصل اقتصاد - انتظار می رود که استخراج بیت کوین (BTC) شنبه پس از چهار افت متوالی افزایش یابد و حاشیه سود رو به رشد استخراج
کنندگان BTC را تحت تاثیر قرار دهد.

 
 

فصل اقتصاد - انتظار می رود که استخراج بیت کوین (BTC) شنبه پس از چهار افت متوالی افزایش یابد و حاشیه سود رو به رشد استخراج

 
کنندگان BTC را تحت تاثیر قرار دهد. 

به گزارش فصل اقتصاد ، طلا علیرغم کاهش قیمت در روز جمعه به طور کلی در ماه جاري افزایش قیمت داشت ، زیرا فدرال رزرو در مورد کاهش

 
محرك ها یا افزایش نرخ بهره اقدامی نکرد و موجب درخشش فلز زرد شد. 

هر اونس طلاي ماه جاري با 18.60 دلار معادل 1 درصد کاهش به 1817.20 دلار رسید. همچنین در هفته ، یک درصد افزایش یافت. مهمتر از آن ،

 
پس از سقوط 7 درصدي در ماه ژوئن (خرداد و تیر) ، در ماه جولاي (تیر و مرداد) تقریباً 3 درصد افزایش یافت. 

اد مویا ، سرپرست تحقیقات قاره آمریکا در OANDA نیویورك می گوید: « هفته خوب طلا با نزول به پایان رسید. به نظر می رسد طلا پس از

 
سخنرانی فدرال رزرو ، نگرانی هاي مداوم در مورد انواع دلتا و کاهش بازدهی اوراق قرضه جهانی ، باعث آغاز خرید فنی خواهد شد.» 

پس از دو هفته اقدامات ضعیف ، طلا روز چهارشنبه در حالی شکست خورد که جروم پاول ، رئیس فدرال رزرو ، گفت بانک مرکزي آمادگی تصور

 
افزایش نرخ بهره آمریکا را ندارد زیرا همچنان همه گیري کروناویروس بر خرید دارایی تاثیر می گذارد. 

به گفته پاول رییس فدرال، دستیابی به دستورالعمل هاي فدرال رزرو مبنی بر حداکثر اشتغال براي آمریکایی ها و تورم پایدار را اهداف خود قرار داد.
بر اساس داده هاي وزارت کار در روز پنجشنبه ، ادعاهاي بیکاري ایالات متحده براي چهارمین هفته متوالی به 400هزار رسید ، که نشان می دهد

 
ادامه چالش براي بهبود شکننده بازار کار در میان همه گیري کروناویروس است. 

شاخص هزینه هاي مصرف شخصی ، شاخص ترجیحی فدرال رزرو براي تورم ، در ماه ژوئن (تیر) سالانه 3.5 درصد نسبت به مدت مشابه سال

 
گذشته افزایش یافت-بیشترین میزان در 30 سال گذشته-زمانی که از قیمت هاي ناپایدار مواد غذایی و انرژي محروم شده بود. 

از ماه ژانویه (دي) ، طلا روند سختی را آغاز کرد که از آگوست (شهریور) سال گذشته شروع شده بود-هنگامی که از بالاترین سطح خود یعنی بالاي
2000 دلار، چند ماه افت داشت. و زمانی که اولین پیشرفت ها در زمینه کارآیی واکسن کووید -19 رخ داد ، دچار سقوط سیستمیک شد. اعلام شد

 
در نقطه اي ، طلا به پایین ترین سطح 11 ماه اخیر رسید و به زیر 1674 دلار رسید. 



 
 

 
روزهاي خوب براي بیت کوین از شنبه 

انتظار می رود که استخراج بیت کوین (BTC) شنبه پس از چهار افت متوالی افزایش یابد و حاشیه سود رو به رشد استخراج کنندگان BTC را
تحت تاثیر قرار دهد. بر اساس برآوردهاي کنونی BTC.com ، دشواري استخراج بیت کوین یا میزان رقابت در پاداش هاي استخراج ممکن است

 
حدود 5 درصد افزایش یابد. 

پس از سرکوب ارزهاي رمزنگاري شده توسط چین، نرخ هش که امنیت دو ارز رمزنگاري شده جهان - بیت کوین و اتریوم - را تضمین می کند ،

 
شروع به بازیابی کرد. 

وب سایت ارزهاي رمزنگاري شده The Block ،گزارش داد: نرخ هش بیت کوین طی سه هفته گذشته تا 100 اگزا در ثانیه (EH/s) افزایش یافته

 
و خود را حفظ کرده است. سطح دشواري استخراج در شبکه بیت کوین تقریباً هر دو هفته به روز می شود. 

نرخ هش به طور متفاوتی به عنوان قدرت محاسبه جمعی استخراج کننده ها توصیف می شود. نرخ هش تعداد عملیات هش انجام شده در یک زمان

 
یا سرعت معین است. این یک عامل مهم در عملیات استخراج ارزهاي رمزنگاري شده و بلاك چین است. 

 
 

 
تولد اتریوم 

در روزي که گذشت اتریوم دومین ارز رمزنگاري شش ساله شد و همچنین در همین روز افزایش قیمت را تجربه کرد. بیت کوین نیز در روز جاري با
اینکه شرکت بایننس تغییر سیاست داده است اما باز توانست روند افزایشی داشته باشد. صرافی باینانس به عنوان بزرگ ترین صرافی ارزهاي
دیجیتالی جهان پس از اعلام محدودیت جدید در برداشت ها، حالا اعلام کرده است امکان استفاده از اهرم در معاملات را براي کشورهاي حوزه

 
اتحادیه اروپا غیرفعال خواهد کرد.  

<--



مطالبات کارگران پارس جنوبی روي هوا/ تشکل هاي صنفی قوي تشکیل شود

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  379  |  تاریخ: 1400/05/09

فصل اقتصاد - بوشهر - نبود تشکل کارگري براي پیگیري مطالبات و خواسته هاي کارگران در پارس جنوبی یکی از چالش هاي اساسی
پیش روي کارگران در این منطقه محسوب می شود.

 
 

فصل اقتصاد - بوشهر - نبود تشکل کارگري براي پیگیري مطالبات و خواسته هاي کارگران در پارس جنوبی یکی از چالش هاي اساسی پیش روي

 
کارگران در این منطقه محسوب می شود. 

خبرگزاري مهر - گروه استان ها: پارس جنوبی به عنوان قطب اقتصادي و انرژي کشور شناخته می شود و لقب پایتخت را نیز براي خود به یدك می

 
کشد ولی شکل و شمایل و تشکیلات آن با پایتخت ها فاصله بسیار دارد. 

بخش عمده گاز کشور در منطقه پارس جنوبی تولید و از طریق خطوط سراسري به نقاط مختلف کشور می رود. همچنین تأسیسات بزرگ

 
پتروشیمی در این منطقه نقش مهمی در تولید، اشتغال و صادرات دارد. 

در همه بخش هاي صنعتی و تولیدي، نقش نیروي انسانی و خصوصاً کارگران مهم و تأثیرگذار است و در کنار این نقش آفرینی لازم است که به

 
مطالبات و خواسته هاي کارگران نیز توجه ویژه اي شود. 

 
مطالبات کارگران دنبال شود 

در پارس جنوبی علیرغم ظرفیت هاي بزرگ اقتصادي و تولیدي که وجود دارد، کارگران به خوبی مورد توجه قرار نگرفته اند و مشکلات و کمبودهاي

 
زیادي متوجه این قشر زحمت کش و تأثیرگذار است. 

نبود تشکیلات صنفی مناسب در منطقه پارس جنوبی یکی از معضلات اساسی در این منطقه محسوب می شود که نبود آن باعث شده تا بسیاري از

 
مطالبات کارگران مشغول در این منطقه روي زمین باقی بماند. 

در روزهاي مختلف سال، اجحاف هایی در حق کارگران پارس جنوبی می شود که به دلیل نبود تشکل صنفی، این مطالبات و خواسته ها یا به طور

 
موقت حل شده و یا اینکه رها شده و به نتیجه اي نرسیده است. 

انتظار می رود با تشکیل چنین تشکل هایی، زمینه براي رفع مشکلات کارگري در منطقه پارس جنوبی به عنوان قطب اقتصادي و اشتغال کشور

 
فراهم شود. 



 
 

 
رفع مشکلات نیازمند تشکل قوي کارگري 

سرپرست اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان بوشهر در گفت وگو با خبرنگار مهر با اشاره به اهمیت و جایگاه تشکل هاي کارگري در مناطق

 
صنعتی و اقتصادي گفت: راه اندازي تشکلات صنفی مطالبه جدي کارگران در پارس جنوبی است. 

مصدق کشاورزي با اشاره به پیگیري هاي صورت گرفته براي ایجاد و تشکیل تشکل هاي صنفی قوي در پارس جنوبی اظهار داشت: تشکل هاي قوي،

 
منسجم و متصل به بدنه کارگري از نیازهاي ضروري براي رسیدگی به حقوق کارگران است. 

وي راه اندازي تشکلات صنفی مختص کارگران در پارس جنوبی را مطالبات مهم آنها عنوان کرد و ادامه داد: به صورت مستمر و حضوري مطالبات

 
کارگران شاغل در منطقه پارس جنوبی را دنبال خواهیم کرد. 

 
ارسال اساسنامه تشکل هاي کارگري 

سرپرست اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان بوشهر با بیان اینکه عمده خواسته ها و مطالبات صنفی است افزود: عمده مشکلات در این

 
منطقه از طریق گفتگوهاي سه جانبه کارگر، کارفرما و دولت با داشتن تشکل قوي کارگري قابل حل است. 

وي بیان کرد: طی سال هاي گذشته خلأ جدي در ارتباط با تشکل هاي کارگري در این منطقه وجود داشته و با پیگیري هاي صورت گرفته

 
دستورالعمل ها و اساسنامه تشکیل تشکل هاي کارگري براي همه واحدها ارسال شده است. 

کشاورزي با بیان اینکه به زودي شاهد راه اندازي تشکل هاي صنفی کارگران در منطقه ویژه انرژي اقتصادي پارس جنوبی خواهیم بود تاکید کرد:

 
تشکیل تشکل هاي کارگري منطبق با دستورالعمل فرآیند انتخابات باید انجام شود. 

 
 

 
همکاري مجتمع پارس جنوبی با تشکل ها 

مدیرعامل مجتمع گاز پارس جنوبی در این زمینه می گوید: تلاش گسترده اي را براي رسیدگی به خواسته ها و مطالبات کارگران در مجتمع گاز

 
پارس جنوبی داریم و از همه ظرفیت ها استفاده می کنیم. 

هادي هاشم زاده فرهنگ با اعلام آمادگی مجتمع گاز پارس جنوبی براي تشکیل تشکل هاي صنفی بیان کرد: با استفاده از همه ظرفیت هاي قانونی

 
براي راه اندازي این تشکلات صنفی کارگري کمک خواهیم کرد. 



سال ها است که کارگران پارس جنوبی نتوانسته اند به خوبی مطالبه گر حق، حقوق و خواسته هاي خود باشند؛ اعتراض هاي کارگري متعددي نیز

 
در این راستا شکل گرفته که گاهاً نتیجه بخش بوده و در بسیاري از مواقع نیز اثربخش نبوده است. 

انتظار می رود با تشکیل تشکل هاي قوي کارگري در منطقه پارس جنوبی به عنوان قطب اقتصادي و انرژي کشور شاهد رفع مشکلات و پیگیري
رسمی و جدي مطالبات این قشر زحمت کش باشیم.



معضل «رانت» با عرضه حداکثري محصولات در بورس کالا حل می شود

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  380  |  تاریخ: 1400/05/09

فصل اقتصاد - از ابتداي امسال، مجموعه بزرگ شستا مقید شده تا هر کالایی که قابلیت و ظرفیت عرضه در بورس کالا و بازار سرمایه داشته
باشد را تنها از طریق این بازار عرضه کند.

فصل اقتصاد - از ابتداي امسال، مجموعه بزرگ شستا مقید شده تا
هر کالایی که قابلیت و ظرفیت عرضه در بورس کالا و بازار سرمایه

 
داشته باشد را تنها از طریق این بازار عرضه کند. 

به گزارش پایگاه خبري بازارسرمایه (سنا) و به نقل از کالاخبر،
مدیرعامل شستا با بیان مطلب بالا اظهار کرد: تلاش براي شفافیت
بیشتر و عرضه حداکثري محصولات در بورس در راستاي مقابله با
رانت خواري است. وجود رانت در فروش محصولات و خرید مواد

اولیه یکی از مهمترین مشکلاتی است که در مجموعه هاي تولیدي وجود دارد، بنابراین عرضه حداکثري محصولات در بورس به رفع این مشکل و

 
شفافیت بیشتر کمک می کند. 

محمد رضوانی فر، در آیین افتتاح پروژه توسعه نمک تسویه گرمسار با اعلام خبر افتتاح و بهره برداري از 18 پروژه به مناسبت عید سعید غدیر اظهار

 
کرد: براي بهره برداري از این پروژه اعتباري افزون بر 3000 میلیارد تومان هزینه شده است. 

مدیرعامل شستا با اشاره به اشتغال زایی این پروژه ها افزود: با بهره برداري از این 18 پروژه 1000 فرصت شغلی به طور مستقیم در کشور ایجاد می

 
شود. 

او با بیان اینکه اکثر این پروژه ها در مناطق کمتر برخوردار کشور راه اندازي شدند تصریح کرد: کمک به رشد و توسعه مناطق محروم یکی از اهدافی

 
است که از سوي مجموعه بزرگ شستا در سراسر کشور دنبال می شود. 

رضوانی فر از تلاش براي شفافیت سازي به عنوان یکی از اهداف مجموعه شستا نام برد و خاطرنشان کرد: شفافیت سازي در شستا در دو سه سال
اخیر شتاب بیشتري گرفته است به طوري که تا دو نیم سال پیش، تنها 60درصد پرتفوي شستا بورسی بود اما هم اینک این رقم به بیش از 93درصد

 
رسیده است. 

او با اشاره به شفافیت بالا در بازار سرمایه تصریح کرد: از ابتداي امسال، مجموعه بزرگ شستا مقید شده که هر کالایی که قابلیت و ظرفیت عرضه در

 
بورس کالا و بازار سرمایه را داشته باشد، تنها از طریق این بازار عرضه کند. 

رضوانی فر تلاش براي شفافیت بیشتر و عرضه حداکثري محصولات در بورس را در راستاي مقابله با رانت خواري ارزیابی و اظهار کرد: وجود رانت در
فروش محصولات و خرید مواد اولیه یکی از مهمترین مشکلاتی است که در مجموعه هاي تولیدي وجود دارد و لذا عرضه حداکثري محصولات در

 
بورس به رفع این مشکل و شفافیت بیشتر کمک می کند. 

مدیرعامل شستا ادامه داد: تناژ محصولات عرضه شده شستا از طریق بورس کالا در سه ماهه ابتداي امسال در مقایسه با مدت مشابه سال قبل از آن

 
از 230 هزار تن به افزون بر یک میلیون تن رسیده است. 

رضوانی فر از افزایش قابل توجه فروش تولیدات این مجموعه بزرگ تولیدي و صنعتی خبر داد و اضافه کرد: همچنین ارزش کالاهاي عرضه شده در
سه ماهه اول سال از 800 میلیارد تومان در بهار 99 در سه ماهه اول 1400 به بیش از 4 هزار میلیارد تومان افزایش یافته است.



فقرزدایی در محلات حاشیه اي مستلزم توسعه مشاغل خانگی است/ مهارت آموزي و

پرورش نیروي کار متخصص متناسب با بازار کار نیست

منبع: داناشماره خبر:  381  |  تاریخ: 1400/05/09

ابراهیمی با مهم خواندن نقش توسعه مشاغل خانگی در ارتقاء و توانمندسازي جامعه هدف گفت: مهمترین حسن کسب وکار خانگی بالا
بردن سطح کیفیت زندگی و زدودن فقر از چهره جامعه مخصوصا براي ساکنین محلات و روستاهاست.

ابراهیمی با مهم خواندن نقش توسعه مشاغل خانگی در ارتقاء و
توانمندسازي جامعه هدف گفت: مهمترین حسن کسب وکار
خانگی بالا بردن سطح کیفیت زندگی و زدودن فقر از چهره جامعه

 
مخصوصا براي ساکنین محلات و روستاهاست. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا به نقل از هرمز، توسعه
کسب و کارهاي محلی و خرد عاملی اساسی در افزایش اشتغال و
کاهش فقر در محلات و مناطق حاشیه نشین کشور است. در همه
جاي دنیا به تجربه دیده شده که راه دستیابی به اشتغال پایدار،
توسعه کسب و کارهاي خرد و پربازده است و براي همین باید در

 
کشور این موضوع مورد توجه جدي قرار گیرد. 

توسعه مشاغل خانگی به عنوان یکی از ضرورت هاي جدي در
محلات کشور است، این دسته از مشاغل در بخش هاي مختلف از پوشاك تا صنایع دستی و سایر حوزه ها می تواند بخش مهمی از مشکل بیکاري را
در محلات کشور حل کند. طرح هاي کوچک مقیاس راهگشاي امروز اقتصاد کشور است و باید با شناسایی ظرفیت هاي تولیدي در کشور به سمت

 
احیاي مشاغل خرد و کوچک در کشور رفت. 

بسیاري از محلات و مناطق روستایی کشور در حوزه صنایع دستی و سنتی فعال و پیشگام بوده اند و باید مطابق با نیازهاي جدید این صنایع در
کشور احیا شود. براي مردمی کردن توسعه راهی جز ظرفیت سازي اقتصادي براي محلات و بدنه عمومی جامعه متناسب با ظرفیت هاي اقتصادي و

 
مزیت نسبی شان وجود ندارد. 

هادي ابراهیمی مدیرکل کار، تعاون و رفاه اجتماعی در گفتگو با خبرنگار ما اظهار کرد: معتقدم راه اندازي کارخانه ها و مراکز صنعتی بزرگ با هزینه
هاي میلیاردي اشتغال به کار تعدادي جوان به همراه دارد اما در کنار ضرورت توسعه صنعت؛ باید اشتغال همراه با مهارت آموزي و پرورش نیروي کار

 
متخصص در محلات حاشیه اي شهرها و روستاها تسریع بیشتري یابد. 

وي با مهم خواندن نقش توسعه مشاغل خانگی در ارتقاء و توانمندسازي جامعه هدف گفت: مهمترین حسن کسب وکار خانگی بالا بردن سطح

 
کیفیت زندگی و زدودن فقر از چهره جامعه مخصوصا براي ساکنین محلات و روستاهاست. 

ابراهیمی راه اندازي مشاغل خانگی را سبب بهبود وضعیت اقتصادي خانواده، افزایش آگاهی اقتصادي، افزایش استقلال مالی و پس انداز و توان
ریسک پذیري و نوآوري دانست که تحقق این امر براي ساکنین محلات هدف؛ باعث ارتقاي وضعیت اقتصادي و حتی مشارکت پذیري اجتماعی و

 
فرهنگی می شود. 

مدیرکل کار، تعاون و رفاه اجتماعی در پاسخ به سوالی پیرامون اولویت رئیس جمهور و وزرا در حوزه کسب و کار چیست با تاکید بر این نکته که
زیبنده نظام جمهوري اسلامی نیست که ما در چله دوم انقلاب همچنان درگیر مسئله پیش پا افتاده در حوزه کسب و کار باشیم؛ افزود: باید نگاهها



به حوزه کسب و کار از ابتدا تغییر کند مثلا در حوزه آموزش پرورش باید جذب دانش آموزان به رشته هاي مهارتی را افزایش دهیم و در این مسیر از
مشاورانی استفاده کنیم که بتوانند دانش آموزان را به سمت و سوي مهارت هاي فنی و حرفه اي هدایت کنند. امروزه، دانش آموزانی که به سمت
رشته هاي مهارتی می روند، پس از فارغ التحصیلی کمتر دچار پدیده بیکاري می شوند توجه به موضوع مهارت در نظام آموزش و پرورش می تواند

 
برطرف کننده نیازهاي آتی کشور نیز باشد. 

ابراهیمی تاکید کرد: نگاه کارمند محوري باید تغییر کند و روش و محتواي آموزشی در مدارس ما هم اکنون به شدت نیازمند تغییر است. بی تردید

 
سرعت تحولات علمی در دنیاي امروز، تغییر متناسب ابزارهاي آموزشی را می طلبد. 

مدیرکل کار، تعاون و رفاه اجتماعی گفت: امروز نگاه ما باید معطوف به جوانان آینده ساز خودمان باشد دریافت تکنولوژي و علم از خارج کشور هم
غیر قابل انکار است اما به فرموده مقام معظم رهبري انسان هیچ وقت پاي خود را با عصاي بیگانه عوض نمیکند. این جمله حکیمانه پر از معنا و

 
مفهوم و در واقع یک استراتژي براي مدیران است. 

وي تاکید کرد: قطعا پرورش نیروي ماهر آینده کشور را تضمین می کند اما در حال حاضر براي برون رفت از تحریم هاي ظالمانه اقتصادي راهی جز
فعالیت جهادي مردم و مسئولان نداریم مردم که همیشه پاي کار هستند و این ما مسئولین هستیم که باید با حذف بروکراسی اداري راه براي

 
پیشرفت کشور مخصوصا با حمایت از فعالیت ها و مشاغل خانگی هموار کنیم. 

ابراهیمی در پایان با اشاره به اینکه بندرعباس و هرمزگان پایتخت اقتصادي ایران با این همه صنایع و مزیت نزدیکی به دریا باید همچنان شاهد فقر
اکثریت مردم باشیم؛ افزود: توسعه محلات با افزایش آموزش عمومی و ارائه تسهیلات زمینه فعالیت بیشتر مشاغل خانگی را فراهم آوریم شاید طرح

 
هر مسجد یک پایگاه کارآفرینی دور ار ذهن و انتظار نباشد. 

انتهاي پیام/



پارازیت روي خط اقتصاد دیجیتال

منبع: ایرناشماره خبر:  382  |  تاریخ: 1400/05/09

تهران- ایرنا- روزنامه همشهري در گزارشی آورد: درحالی که پیش تر مرکز پژوهش ها توصیه کرده بود، باید زیرساخت ها یا توان دسترسی
شهروندان به ابزارهاي ارتباطی تلفن، پهناي باند، رایانه و اینترنت باهدف دیجیتال شدن اقتصاد افزایش یابد، نمایندگان مجلس در مسیري

متفاوت با این توصیه ها حرکت می کنند.

تهران- ایرنا- روزنامه همشهري در گزارشی آورد: درحالی که پیش
تر مرکز پژوهش ها توصیه کرده بود، باید زیرساخت ها یا توان
دسترسی شهروندان به ابزارهاي ارتباطی تلفن، پهناي باند، رایانه و
اینترنت باهدف دیجیتال شدن اقتصاد افزایش یابد، نمایندگان

 
مجلس در مسیري متفاوت با این توصیه ها حرکت می کنند. 

در ادامه گزارش نهم مرداد 1400 روزنامه همشهري آمده است:
این روزها بسیاري تصور می کنند رأي چهارشنبه هفته گذشته
مجلس به طرح صیانت از حقوق کاربران، تنها باعث محدودشدن
دسترسی شهروندان به شبکه هاي اجتماعی ازجمله اینستاگرام،
تلگرام و توییتر خواهد شد، اما بررسی هاي دقیق تر نشان می دهد

که با تصویب این طرح، احتمالا در عمل بسیاري از سرمایه گذاري هاي صورت گرفته براي پرتاب اقتصاد ایران از حالت اقتصادي متکی بر فروش
ثروت، به سمت اقتصاد دیجیتال، به مخاطره می افتد. کارشناسان می گویند تصمیم مجلس ابهامی جدي پیش روي فین تک ها، استارت آپ ها،

 
خدمات مالی و پولی آنلاین و بانکداري دیجیتال ایجاد خواهد کرد. 

 
اختلال در توسعه صنعت بانکداري 

به باور کارشناسان بیم آن می رود با محدودیت هاي احتمالی، فناوري هاي نوین مالی و بانکی و نوآوري هاي صورت گرفته، با اختلال شدید مواجه
شود زیرا براساس الگوهاي بانکداري دیجیتال، سرمایه گذاري ها براساس فناوري یادگیري هوشمند و ماشینی صورت می گیرد و به بانک ها و
مؤسسات مالی اجازه می دهد از روي داده هاي مربوط به رفتار افراد و تراکنش هاي مالی آنها، نسبت به سنجش اعتبار آنها اقدام کنند و حتی به آنها

 
خدمات و تسهیلات بدهد. 

به گزارش همشهري، اگر روزگاري بانکداري الکترونیک به عنوان مکمل بانکداري سنتی شناخته می شد، اکنون بانک ها و مؤسسات مالی در حال
سرمایه گذاري براي ارتباط گرفتن، شناخت نیاز مشتریان و ارائه خدمات به آنها بر بستر فناوري هاي نوین هستند و آینده مالی جهان، دنیاي پول

 
دیجیتال معرفی می شود، محدودشدن حق دسترسی شهروندان، موانع جدي بر سر توسعه اقتصاد دیجیتال به شمار می رود. 

تجربه تلخ و شکست خورده فیلترشدن شبکه اجتماعی تلگرام، برخلاف باور مدافعان این تصمیم، که باعث رونق پلتفرم هاي بومی خواهد شد، در
عمل آنها را از چشم مردم انداخت و سرمایه گذاري هاي صورت گرفته هم بی نتیجه ماند. شاید تنها پلتفرم به نسبت موفق در این عرصه، پیام رسان
با قابلیت خدمات بانکی با عنوان «بله» مربوط به بانک ملی ایران بود که شاید اگر رقابت واقعی و حق انتخاب شهروندان ملاك عمل قرار می گرفت،
در تحولات بعدي موفق عمل می کرد اما سیاستگذاري مبتنی بر محدودیت، در عمل باعث مرگ رقابت و کاهش سطح اعتماد شهروندان به پلتفرم

 
هاي بومی شد. 

 
افزایش ریسک در اقتصاد دیجیتال 

مطالعات انجام شده نشان می دهد که در سال هاي اخیر بسیاري از بانک ها، مؤسسات مالی و شرکت هاي بیمه، با تکیه بر رفتار کاربران شبکه هاي
اجتماعی و رصد آنها، در حال ارتباط گرفتن و معرفی خدمات خود هستند و اساساً نبض بانکداري دیجیتال در دنیا براساس تحلیل داده هاي رفتاري



مشتریان بالفعل و بالقوه صورت می گیرد، اما اگر درنهایت حاکمیت به اعمال محدودیت بر دسترسی به اینترنت و شبکه هاي اجتماعی رأي دهد، به
طور قطع تحت تأثیر واقعیت هاي اقتصادي و نارضایتی اجتماعی ناچار به پرداخت هزینه هاي سنگین تر براي ایجاد اشتغال مبتنی بر خدمات خواهد

 
شد. 

 
فراري دادن سرمایه گذاران 

تصور اشتباه نمایندگان این است که پلتفرم هاي بومی شده، جانشین تلگرام، اینستاگرام، توییتر، واتساپ و حتی فیسبوك خواهند شد درحالی که
گذشته از اشتباه بودن این تصور، تصمیم مجلس در همان آغاز اجراي آن ریسک حضور فعالان اقتصادي در زنجیره اقتصاد دیجیتال را افزایش می
دهد و راه را براي انحصار و شکل گیري اقتصاد زیرزمینی خارج از شبکه افزایش خواهد داد. تصمیم مجلس در سطح کلان راه را براي سرمایه گذاري
هاي خارجی، حتی با فرض برداشته شدن تحریم ها، ناهموار می سازد. در اقتصاد دنیا، سرمایه گذاران خارجی قبل از ورود به هر اقتصادي نخست به
زیرساخت هاي ارتباطی آن، ازجمله کیفیت دسترسی شهروندان به اینترنت، پهناي باند، اولویت ها و جهت گیري دولت ها در اجراي پروژه هاي
مبتنی بر اقتصاد دیجیتال توجه دارند. در نتیجه تصور جذب سریع سرمایه گذاران خارجی، تنها با اتکا به این گزاره که اندازه بازار ایران بزرگ است،
تصوري باطل خواهد بود. نه فقط سرمایه گذاران و شرکت هاي خارجی، بلکه داخلی ها هم براي اینکه بتوانند به بازارهاي جهانی دسترسی پیدا کنند

 
باید از فناوري هاي دیجیتال که اطلاعات، محصولات و خدماتشان به صورت آنلاین در اختیار مشتریان قرار می گیرد، استفاده کنند. 

 
خاموشی شعله هاي کوچک اشتغال زایی 

دیگر تبعات تصمیم مجلس را می توان در خاموشی شعله هاي کوچک اشتغال زایی جست وجو کرد. بسیاري از کارشناسان معتقدند که با تصمیم
مجلس کسب وکارهایی که با استفاده از حق دسترسی سریع و آسان به اینترنت و از طریق شبکه هاي اجتماعی رونق گرفته اند به همراه شاغلان
ناپیداي آنها در آینده خاموش می شوند. بر پایه زیرساخت اقتصاد دیجیتال، افرادي که در بخش هاي سنتی اقتصاد کمتر امکان رشد داشته اند، به

 
چرخه کسب وکار و کارآفرینی وارد شده اند اما حالا آنان در معرض خطر از دست دادن سرمایه و شغل خود قرار دارند. 

 
بحران ندیدن واقعیت ها 

مرکز پژوهش هاي مجلس در دوره مجلس قبلی در سلسله گزارش هایی با محوریت اقتصاد دیجیتال به تحولات بخش کسب وکارها و مرور تجربه
کشورهاي مختلف پرداخته و یادآوري کرده است: پس از انقلاب 38سند مختلف در این حوزه تصویب شده که 32مورد از آنها به چند سال اخیر
مربوط بوده است. ازجمله اسناد خاص در حوزه فناوري اطلاعات در این سال ها می توان به سیاست کلی نظام در بخش شبکه هاي اطلاع رسانی
رایانه اي (1377)، مقررات و ضوابط شبکه هاي اطلاع رسانی رایانه (1380)، نحوه اجراي فعالیت هاي مشخص به منظور گسترش کاربرد فناوري
اطلاعات و ارتباطات (1381)، سیاست تجارت الکترونیک ایران (1381)، قانون تجارت الکترونیک ایران (1382)، سند نظام جامع فناوري اطلاعات
(1387)، سند راهبردي امنیت فضاي تبادل اطلاعات (1387)، سیاست هاي کلی نظام در بخش امنیت فضاي تولید و تبادل اطلاعات (1389) و سند

 
راهبردي توسعه و به کارگیري نرم افزارهاي آزاد/ متن باز ایران (1391) اشاره کرد. 

بازوي تحقیقاتی مجلس اذعان دارد: جمع بندي تجارب سایر کشورها در توسعه اقتصاد دیجیتال و توجه به شرایط داخلی نشان می دهد که نخستین
اقدام هر کشوري تدوین یک برنامه بلندمدت و همه جانبه در سطح ملی در حوزه دیجیتال است. این برنامه باید به گونه اي باشد که تمام حوزه هاي
اقتصادي از قبیل بهداشت و سلامت، خدمات دولتی، حمل ونقل، آموزش وپرورش و... را در برداشته باشد و راهکارها و روش هاي مشخصی را با هدف

 
پیشروي به سمت جلو براي آنها ارائه دهد. 

درحالی که پیش تر مرکز پژوهش ها توصیه کرده بود، باید زیرساخت ها یا توان دسترسی شهروندان به ابزارهاي ارتباطی تلفن، پهناي باند، رایانه و
اینترنت باهدف دیجیتال شدن اقتصاد افزایش یابد، نمایندگان مجلس در مسیري متفاوت با این توصیه ها حرکت می کنند؛ بهانه ، حمایت از پلتفرم
هاي بومی است. آیا محدودیت باعث خلاقیت و ریسک افراد در حوزه فناوري هاي نوین و پلتفرم هاي بومی خواهد شد؟ از کجا معلوم که یک پلتفرم

 
بومی موفق با یک دستور یا اراده سیاسی و اشتباه سیاستگذاري با محدودیت مواجه نشود؟ 

 
منبع: روزنامه همشهري 

 
برچسب ها 

 
- مجلس شوراي اسلامی 

 
- اشتغال زایی 

- فیلترینگ 



 
- فضاي مجازي 

- نرخ تورم



به کارگیري روش ایمن اجرا در طرح گوره &– جاسک

منبع: کیوسک خبرشماره خبر:  383  |  تاریخ: 1400/05/09

مدیر تلمبه خانه شماره 2 و 4 طرح انتقال نفت خام گوره - جاسک گفت: با توجه به شیوع ویروس کرونا و در عین حال ملی بودن پروژه و
نبود امکان تعطیلی آن، روشی با عنوان «ایمن اجرا» در پیش گرفته شدتا افزون بر حفظ ایمنی و سلامت کارگران، اجراي به موقع طرح نیز

تضمین شود.

مدیر تلمبه خانه شماره 2 و 4 طرح انتقال نفت خام گوره &– جاسک گفت: با توجه به شیوع ویروس کرونا و در عین حال ملی بودن پروژه و
نبود امکان تعطیلی آن، روشی با عنوان «ایمن اجرا» در پیش گرفته شدتا افزون بر حفظ ایمنی و سلامت کارگران، اجراي به موقع طرح نیز تضمین

 
شود. 

به گزارش کیوسک خبر به نقل از شانا، سیدرضا علوي یکی از مزیت هاي اصلی رقابتی طرح گوره &– جاسک را بالا رفتن دانش جمعی پیمانکاران و
سازندگان دانست و تصریح کرد: به همین دلیل این طرح از پایه و اساس، ایرانی و متناسب با اقلیم و زیست بوم منطقه بوده است و پس از نیازسنجی

 
طرح، گروه هاي زیادي در آن آغاز به کار کردند. 

وي افزود: در بخش اجرا، کار مقداري سخت تر و در بخش خرید باز هم این مشکلات عدیده تر بود. سازندگان در فاصله اي اندك باید به سرعت به
توانایی ساخت می رسیدند، بنابراین در مقوله ساخت کمک بسیاري به سازندگان شد. درباره ارتباط بین سازنده و پیمانکار به عنوان یکی از نقاط

 
اصلی طرح نیز اقدام هاي مطلوبی انجام شد. 

مدیر تلمبه خانه شماره 2 و 4 طرح گوره &– جاسک تصریح کرد: پارسال و ابتداي کار به دلیل شیوع ویروس کرونا با مشکلاتی روبه رو شدیم که به
دلیل ملی بودن طرح امکان تعطیلی آن وجود نداشت، بنابراین روشی با عنوان ایمن اجرا در پیش گرفته شد تا هم موجب ایمنی کارگران شود و هم
ضامن اجراي پروژه باشد. به عبارت دیگر، هم تعداد نفرات پروژه حین کار کاهش نیابد و هم ایمنی کار تضمین شود. بر این اساس ابتدا مناطقی
مشخص و افراد متخصص در آنها تقسیم شدند که خوشبختانه با پایش رفتار افراد، فرهنگ سازي، آموزش اجتماعی و اعمال قوانین سختگیرانه براي

 
تردد، توانستیم با کمترین درصد ابتلا به کرونا طرح را تکمیل کنیم. 

وي درباره اقدام ها در زمینه مسئولیت اجتماعی حین اجراي طرح در مناطق میزبان گفت: بعضی اقدام ها از جمله کارآفرینی، خرید اقلام، حل بعضی
مشکلات افراد بومی و... انجام شده و از هر 120 ساعت کار، یک ساعت زمان به آموزش اختصاص یافته است.



انعقاد تفاهم نامه بین دانشگاه شهید بهشتی و بنیاد نیکوکاري شهیدان محمدحسین و زینب

اسدي لاري

منبع: دانشجوشماره خبر:  384  |  تاریخ: 1400/05/09

به گزارش گروه اجتماعی خبرگزاري دانشجو، به نقل از روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی شهیدبهشتی، این تفاهم نامه همکاري در راستاي
الگوسازي فناوري و نوآوري در مقاطع تحصیلات تکمیلی و پاسداشت یاد و راه جوانان نخبه و جهانی دکتر محمدحسین و زینب اسدي لاري،

به امضاي دکتر افشین زرقی معاون تحقیقات و فناوري ...

به گزارش گروه اجتماعی خبرگزاري دانشجو، به نقل از روابط
عمومی دانشگاه علوم پزشکی شهیدبهشتی، این تفاهم نامه
همکاري در راستاي الگوسازي فناوري و نوآوري در مقاطع
تحصیلات تکمیلی و پاسداشت یاد و راه جوانان نخبه و جهانی
دکتر محمدحسین و زینب اسدي لاري، به امضاي دکتر افشین
زرقی معاون تحقیقات و فناوري دانشگاه و دکتر زهرا مجد رییس

 
بنیاد نیکوکاري رسید. 

تفاهم نامه مذکور با هدف ترغیب دانشجویان پزشکی و دانشجویان دکتري تخصصی به فناوري و نوآوري و ایجاد رقابت سالم بین دانش پژوهان براي
اقدامات فناوري و نوآوري در حوزه علوم پزشکی به مدت 5 سال منعقد شد و براساس آن هرسال حداکثر دو تن از دانشجویان پزشکی و دو تن از
دانشجویان دکتري تخصصی یا محققان پسا دکترا که حایز معیار هاي فناوري و نوآوري شناخته شوند، انتخاب و در مراسم سالانه هفته پژوهش مورد

 
تقدیر قرار می گیرند. 

براساس مفاد این تفاهم نامه معیار هاي «بخش ویژه فناوري و نوآوري دانشجویی» توسط معاونت تحقیقات و فناوري دانشگاه تعیین و اطلاع رسانی
می شود. هیئت داوران نیز متشکل از سه نفر از اساتید برجسته دانشگاه، یک نفر از اعضاي هیئت امناي بنیاد و به ریاست معاونت تحقیقات و فناوري

 
دانشگاه است. همچنین تهیه جوایز، لوح تقدیر و تندیس جشنواره برعهده بنیاد است. 

این تفاهم نامه در چهار ماده روز سه شنبه پنجم مردادماه 1400 به مدت 5 سال توسط دکتر افشین زرقی معاون تحقیقات و فناوري دانشگاه و دکتر

 
زهرا مجد رییس هیئت مدیره بنیاد نیکوکاري محمدحسین و زینب اسدي لاري به امضا رسید. 

به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی شهیدبهشتی، شهید دکتر محمد حسین اسدي لاري در 23 سالگی علاوه بر اینکه جز دانشجویان
بسیار معدود دانشگاه تورنتو در دوره MD-PhD بود، توانسته بود تحول گرایی و نوآوري خود را با ایجاد چندین نهاد و موسسه در زمینه هاي

 
گسترش روش هاي آموزشی خلاقانه، کارآفرینی و مشارکت مدنی جوانان و دانشجویان به ظهور برساند. 

اجراي این تفاهم نامه بین دانشگاه و بنیاد علاوه بر معرفی شخصیت و زنده نگهداشتن یاد و نام این دو شهید بزرگوار، باعث ایجاد انگیزه بیشتر در
دانشجویان جوان دانشگاه براي تلاش در حوزه فناوري و نوآوري باشد.



آنچه در هفته دستاوردهاي دانشگاه کاشان گذشت

منبع: سپاهان نیوزشماره خبر:  385  |  تاریخ: 1400/05/09

پیام سپاهان - کاشان - هفته دستاوردها و افتخارات دانشگاه کاشان همزمان با دهه ولایت با اجراي برنامه هاي متنوعی از جمله ارایه
گزارش عملکرد، افتتاح طرح، گردهمایی مختلف و مرتبط، انعقاد تفاهم نامه و اعطاي دکتراي افتخاري برگزار شد.

 پیام سپاهان - کاشان - هفته دستاوردها و افتخارات دانشگاه
کاشان همزمان با دهه ولایت با اجراي برنامه هاي متنوعی از جمله ارایه گزارش عملکرد، افتتاح طرح، گردهمایی مختلف و مرتبط، انعقاد تفاهم نامه

 
و اعطاي دکتراي افتخاري برگزار شد. 

به گزارش ایرنا، دانشگاه کاشان به عنوان نخستین مرکز آموش عالی این منطقه سال 1352 با تلاش ها و پیگیري هاي مستمر محمود اسلامی دیزچه
مجوز تأسیس گرفت و از مهر 1353، 200 دانشجو در 2 رشته ریاضی و فیزیک تحصیلشان را آغاز کردند؛ البته نخستین جرقه هاي تشکیل این مرکز

 
حدود 10 سال قبل از آن یعنی در سال 1343 زده شد. 

سال 1373 با تصویب جامعیت دانشگاه کاشان روند توسعه اي دانشگاه شتابان شد و فضاهاي فیزیکی، امکانات آموزشی و کمک آموزشی، رفاهی و

 
تجهیزاتی، تعداد رشته ها و دانشجویان، جذب و ارتقاي مرتبه علمی اعضاي هیأت علمی گسترش یافت. 

سرپرستی و ریاست دانشگاه کاشان از بدو تاسیس تا سال 1392 بر عهده سیداحسان االله احدیت، سیداحمد آرام فر (امام)، فیروز خوش ضمیر،
سرمدي، محمود رهنما، حسین پور زاهد، غلامحسین ریاضی، علی شریف، تقی شامخی، محمدمهدي معرفت، مجتبی شریعتی نیاسر، حسن دقیق،

 
سیدجواد ساداتی نژاد و عباس کتابی و از این سال تاکنون (هشت سال) عباس زراعت به عنوان رییس این دانشگاه فعالیت می کند. 

دانشگاه کاشان با تلاش هاي صورت گرفته، اکنون به عنوان یکی از دانشگاه هاي مطرح محسوب می شود به طوري که رییس این دانشگاه اعلام

 
کرده از بین 17 دانشگاه برتر براي قرار گرفتن در تراز بین المللی در رده دهم قرار دارد. 

برگزاري هفته دستاوردها و افتخارات این دانشگاه از دوم تا هفتم مرداد ماه فرصتی شد تا فعالیت هاي این مرکز علمی بیش از پیش تبیین و اطلاع

 
رسانی شود؛ این هفته با برگزاري نشست مطبوعاتی رییس و هیات رییسه دانشگاه در پارك علم و فناوري غیاث الدین کاشانی آغاز شد. 

اجراي آیین روز بین الملل دانشگاه، اعطاي دکتراي افتخاري به علی سعیدي کارآفرین نمونه کشور و حامی آموزش عالی، گردهمایی شرکت هاي
دانش بنیان و خلاق مستقر در پارك علم و فناوري غیاث الدین کاشانی، مرکز نوآوري و تجاري سازي دانشگاه کاشان و مرکزهاي رشد این دانشگاه و
علوم پزشکی، گردهمایی مهرورزان، افتتاح کتابخانه مرکزي به مساحت 4500 متر مربع در چهار طبقه و پنج مخزن کتاب به مساحت 2 هزار متر
مربع، سالن مطالعه، انتشارات و صحافی، امضاي تفاهم نامه کارآفرینی با شرکت پترونیرو صبا مستقر در پارك علم و فناوري، بهره برداري از مرحله
نخست آزمایشگاه مرکزي پارك علم و فناوري به وسعت 350 متر مربع، گردهمایی بازنشستگان دانشگاه و آیین اختتامیه در شام عید غدیر خم از



 
دیگر برنامه هاي هفته دستاوردها و افتخارات دانشگاه کاشان بود. 



مشکل بیکاري با شعار و پول حل نمی شود

منبع: روزنامه اسکناسشماره خبر:  386  |  تاریخ: 1400/05/09

مشکل بیکاري با شعار و پول حل نمی شود

معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی اظهار کرد: بیکاري با شعار و پول قابل حل کردن نیست، هر چه پول در جامعه تزریق شود ولی به اهل
آن سپرده نشود و بر پایه کارآفرینی، بازاریابی و اشتغال نباشد فرد را بدهکار و وامدار بانک کرده ایم.علی اوسط هاشمی کم آموزشی در دانشگاهها را
یک معضل بزرگ دانست و خاطرنشان کرد تفاوت در نظام هاي آموزش رسمی و آشفتگی در نظام هاي آموزش غیررسمی و مهارتی ما را به این سو
سوق داده است لذا باید این تفاوت را سامان بدهیم.وي افزود: مجمع جهانی اقتصاد در سال 2021 در بحث اهمیت مهارت اعلام موضع کرده که اگر

قرار است از تکنولوژي جهان استفاده کنیم و اثر آن را در بهره وري و شاخص اقتصاد نمایان کنیم شرط آن دستیابی به انسان ماهر است.




